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بیست و سوم جمادی الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۵ دی دی به مهر روز، سومین جشن دیگان



 

1- افتتاح دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان بوشهر - آریا نیوز

2- 270 سهمیه کارورزي براي خرمشهر تعیین شد - بازار کار

3- پرداخت تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی دشت آزادگان - بازار کار

4- مدیران داخلی استان آماده مدیریت سدها و نیروگاه ها - خبرگزاري صدا و سیما

5- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - فلزات آنلاین

6- 40درصد معادن سیستان و بلوچستان در حوزه انتخابیه ایرانشهر - خبرگزاري صدا و سیما

7- راه اندازي 2 کارگاه تولید پوشاك،با محوریت آموزش و اشتغال +عکس - خبرگزاري صدا و سیما

8- اقدامات آبخیزداري در استان کرمانشاه شتاب گرفته است - فرتاك نیوز

9- ابلاغ سند تحول قوه قضایی به دادگستري خراسان جنوبی - خبرگزاري صدا و سیما

10- مقدمات بیمه بیکاري هنرمندان عضو صندق اعتباري هنر در حال پیگیري است - خبرگزاري صدا و سیما

11- نصب یک فروند اسکله فلزي در بندر گاه خمیر - میزان

12- اشتغال بیش از 20 هزار نفر در کارگاه هاي تولید ماسک بسیج - خبرگزاري مهر

13- جزئیات مرحله دوم المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد - خبرگزاري مهر

14- مرکز متالوژي تنها پروژه «جهش تولید» اسدآباد - ایسنا

15- ضرورت اصلاح زندانی به مدد اشتغال - ایسنا

16- وقتی تولیدکننده قاچاقچی می شود/ چتر حمایتی جهادکشاورزي کجاست؟! - دانا

17- کسر 10 د رصد مالیات علی الحساب از پزشکان د ر سال آیند ه - روزنامه خبر جنوب

18- آغاز پذیرش دانشجو در دانشگاه جامع علمی و کاربردي گیلان - باشگاه خبرنگاران جوان

19- مجریان 16 طرح فناوري یزد 9 میلیارد ریال کمک دریافت می کنند - تابناك

20- اجراي 260 پروژه داوطلبی از سوي داوطلبان نیکوکار اصفهان - سلامت

21- ایجاد اشتغال براي چهارهزارو 200 روستایی در خوزستان - روستا نیوز

22- صنایع کوچک و متوسط محرك اصلی رشداستان گیلان محسوب می شوند - سرتوك

23- امام جمعه یزد: شهرداري ها براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند - تسنیم

24- دولت در حال فروش اموال یا استقراض براي اداره کشور است/ 100 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم - خبرگزاري
فارس

25- چرخ سازندگی و بالندگی با دست هاي پر توان کارگران می چر خد - توسکانیوز

26- مبارزه مجلسی ها با فساد یا چینش خودي ها؟! - اقتصاد آنلاین

27- صنایع غرب بندرعباس به اشتغال زندانیان کمک می کنند - ایرنا

28- زندگی موسوي گرمارودي در کتاب «به جرم شاعري» - ایرنا

29- مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در شهرستان نیشابورافتتاح شد - پانا

30- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - سرمایه و ثروت



31- قم؛ استان برتر در راستاي فعالیت خیرین ازدواج - برنا نیوز

32- بدگویی ها علیه سید محمد خاتمی به روایت آیت االله هاشمی رفسنجانی - برنا نیوز

33- هفت میلیارد یورو در حوزه صنعت ایلام سرمایه گذاري شده است - برنا نیوز

34- تاب آوري اقتصاد کشور از مسیر اقتصاد تعاونی می گذرد - آریا نیوز

35- توسعه کهگیلویه وبویراحمد با اجراي طرح تمدن گردشگري - خبرگزاري صدا و سیما

36- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

37- مرز هاي کوله بري دو شهرستان به زودي بازگشایی می شوند - خانه ملت

38- مجریان 16 طرح فناوري یزد 9 میلیارد ریال کمک دریافت می کنند - ایرنا

39- نرخ مشارکت اقتصادي زنان گیلانی 6 درصد بالاتر از میانگین کشوري است - برنا نیوز

40- رویداد شتاب «مدیریت پسماند» ایده هاي برتر خود را شناخت - برنا نیوز

41- رودبنه در یک نگاه با علوي - تدبیر شرق

42- اجراي 260 پروژه داوطلبی به همت داوطلبان نیکوکار - ایمنا

43- از مهندسی معکوس تولید مکانیزه ماسک تا تصویب قانون حمایت از کارآفرینان کرونایی - خبرگزاري فارس

44- ایجاد 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان قزوین - روزنامه قدس

45- 95 نفر در حوزه گردشگري خراسان شمالی به چرخه اشتغال بازگشتند - روزنامه قدس

46- آغاز فاز دوم طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان زنجان - ایسنا

47- اهداي 4000 دستگاه تبلت دانش آموزي توسط کمیته امداد آذربایجان شرقی - ایسنا

48- آگهی هاي استخدام برق 17 دي 99 - برق نیوز

49- ناکارآمدها از مناصب مدیریتی خداحافظی کنند - ایسنا

50- خطوط قرمز اقتصاد 1400 / راهنماي اشتباه - کبنا نیوز

51- بازگشت 1200 واحد صنعتی راکد به تولید - فلزات آنلاین

52- 675 خانواده درقم تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان هستند - قم پرس

53- خودروسازان داخلی؛ مهم ترین مانع اسقاط خودروهاي فرسوده - زیست آنلاین

54- کرونا نشان داد باید نگاه راهبردي به اقتصاد مقاومتی داشته باشیم - موج

55- حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان - تابناك

56- نرخ مشارکت زنان گیلانی 6 درصد بالاتر از میانگین کشوري است - خبرگزاري مهر

57- آیین اختتامیه اولین فراخوان شتابدهی هاب شیراز برگزار شد - ایسنا

58- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد یک کارخانه - بانکداري ایرانی

59- اشتغالزایی و درآمد پایدار راهبرد اصلی طرح توسعه مشاغل خانگی است - اقتصادگردان

60- نقش مهم اشتغال هدفمند در فرآیند اصلاح زندانیان و استحکام بنیان خانواده هاي تحت حمایت - روزنامه رویداد امروز

61- 675 خانواده تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان - تابناك

62- صرفه جویی 77 میلیون دلاري صنعت قم در سال جاري - تابناك

63- بهره برداري از کارخانه الکل طبی اسلام آباد غرب ظرف 15 روز آینده - تابناك



64- حر انقلاب با پاي برهنه قدم به میدان محرم گذاشت - نما

65- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - گیتی آنلاین

66- تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120 درصد افزایش داشته است - برنا نیوز

67- نصب یک فروند اسکله فلزي در بندرگاه خمیر - ایران وي

68- پرداخت تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی دشت آزادگان - خبرگزاري صدا و سیما

69- نخستین مرکز نیکوکاري اشتغال و کارآفرینی کشاورزي در سمنان افتتاح شد - ایرنا

70- از مهندسی معکوس تولید مکانیزه ماسک تا تصویب قانون حمایت کارآفرینان کرونایی - خبرگزاري فارس

71- قطب فیلمسازان انقلاب - روزنامه صبح نو

72- شهرداري ها براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند - باشگاه خبرنگاران جوان

73- حمایت وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات از 16 طرح گرنت رشد فاوا - باشگاه خبرنگاران جوان

74- بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر ممنوعیت ندارد - روزنامه همدان پیام

75- مسئله اي در کشور وجود ندارد که به کمک دانش بنیان ها حل نشود - سیتنا

76- افتتاح مرکز نیکوکاري کار آفرینی شهید سلیمانی در شهرکرد - باشگاه خبرنگاران جوان

77- مأموریت اصلی دانشگاه ریل گذاري در مسیر کارآفرینی است - ایسکا

78- سرمایه گذاري در حوزه گردشگري آبی استان اردبیل توسعه می یابد - ایرنا

79- مسوول بسیج سازندگی: قنات هاي خشکیده ایلام احیا می شود - ایرنا

80- آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به 5 روستاي استان یزد - آریا نیوز

81- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - جهان نیوز

82- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - نود اقتصادي

83- ارسال یک نظر در: ''اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است'' - معدن 24

84- بالاخره خودروسازان سال پرتلاطم، دشوار و کرونازده ي 2020 را پشت سر گذاشتند - فصل اقتصاد

85- دستاوردها و موفقیت هاي مهم شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس - فصل اقتصاد

86- جزئیات وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی براي مشاغل روستایی - شهرآرا آنلاین

87- آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به 5 روستاي استان یزد - شانا

88- صنعت فرانچایز، فرصت مغفول سرمایه گذاري و رشد در ایران - انتخاب

89- ایجاد 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان قزوین - ایسنا

90- اشتغال و مهارت آموزي معتادان بهبود یافته از مسئولیت هاي مهم اجتماعی است - ایسنا

91- سهم ناچیز پیشران اقتصادي در بودجه - سلامت

92- افزایش نیم لیتري آبدهی قنات علی آباد - شبستان

93-  میزان صید ماهیان استخوانی از دریاي خزر 42 درصد کاهش یافت - شبستان

94- جشنواره فیلم طنین مسجد باید کارکردهاي مسجد را با شیوه هاي درست عرضه کند - شبستان

95- دیدارجمعی از فعالان خیریه ها با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید - صندوق کارآفرینی امید

96- رشد 89 درصدي کشف کالاي قاچاق در البرز - برنا نیوز



97- کرونا، فرصتی براي شکوفایی ایده ها/ ساخت اپلیکیشنی براي فرار از تجمعات و خرید بی دردسر - خبرگزاري فارس

98- "گلیم اندج" در انتظار ثبت ملی - شبکه ایران

99- رفع مشکلات سیلزدگان شرق هرمزگان دستاورد سفر نوبخت - شبکه ایران

100- اگر روحانی نبود، مشخص نیست چه بر سر کشور می آمد! / به اصلاح طلبی برگردیم نه اقتدارگرایی - تجارت نیوز

101- پیشنهاد تشکیل شبکه مدیران زن شرکت هاي دانش بنیان - خبرگزاري فارس

102- کشاندن ورزش بانوان به خیابان ها مغایر با فرهنگ یزد است - خبرگزاري مهر

103- دومین نشست فعالیتهاي فرهنگی و دانشجویی با موضوع اهداف و ماهیت دانشگاه هاي نسل سوم در دانشگاه جامع علمی

کاربردي زنجان برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

104- برگزاري نشست مشترك مدیرکل دفتر شهري و شوراهاي استانداري با رییس جهاددانشگاهی آذربایجان غربی - ایسنا

105- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - جامعه ایده آل

106- اختصاص تسهیلات صندوق کارآفرینی امید به هنرمندان صنایع دستی دشت آزادگان - میراث آریا

107- امضاي تفاهم نامه همکاري بین فولاد مبارکه و اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزي تهران - دنیاي معدن

108- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - آریا نیوز

109- افتتاح اولین مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در شهرستان نیشابور - آریا نیوز

110- نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟ - مشرق

111- صدور 40 مجوز مشاغل خانگی در حوزه صنایع دستی قزوین - صبح قزوین

112- پرداخت 23 هزار میلیارد تومان تسهیلات طی 10 ماه - ایبنا

113- حب و بغض شخصی برخی مربیان فوتبال، از علل هرزروي استعدادها - ایسنا

114- مشارکت بیش از 300 کانون فرهنگی هنري مساجد قزوین در طرح ملی ایران قوي - شبستان

115- آمادگی حمایت پارك علم و فناوري از برنامه هاي ویژه دانش آموزان - شبستان

116- تشکیل شوراي هماهنگی کانون هاي مساجد منجر به تحقق هم افزایی و تثبیت فعالیت ها می شود - شبستان

117- اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است - اقتصاد آنلاین

118- اهداف توسعه مهارت در ایوانکی پیگیري شود - خبرگزاري صدا و سیما

119- نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟ - روزنامه صبح اقتصاد

120- گفتگو و دیدار دکتر ضرغامی معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري با مهندس جعفري بنیانگذار امداد صنعت نانو - آدینه
پرس

121- ایجاد زیرساخت به جاي تسهیلات راهکار اشتغال زایی در استان سمنان - فصل اقتصاد

122- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - بانکداري ایرانی

123- توانمندسازي بانوان سوادآموز - همشهري

124- ثبت میل کوره هاي آجرپزي ملایر در فهرست آثار ملی کشور - برنا نیوز

125- وزیر جهاد کشاورزي، مزرعه پرورش آرتمیا در میاندوآب را افتتاح کرد - برنا نیوز

126- انعقاد تفاهم نامه اجراي 30 پروژه جهش تولید در ایلام - تابناك

127- کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي همسایه می رود - بازار کار

128- حساسیت در عدم انحراف تسهیلات و ایجاد اشتغالزایی واقعی - تابناك



129- نخستین طرح مکانیکی آبخیزداري در دست اجرا - باشگاه خبرنگاران جوان

130- دولت برزیل به کار کودکان اصرار دارد/ بهره کشی از کودکان در مزارع و مشاغل سخت با کمترین دستمزد - ایلنا

131- فشار غیرکارشناسی بر صندوق هاي بازنشستگی متوقف شود/ ابراز خشنودي از معلق شدن طرح «بازنشستگی پیش از

موعد» - ایلنا

132- «بافت بلوچ» واحه اي سرسبز در دل تفتیده ي بلوچستان/ آیا روزهاي رونق بازمی گردند؟! - ایلنا

133- ایجاد زیرساخت به جاي تسهیلات راهکار اشتغال زایی در استان سمنان - خبرگزاري مهر

134- موافقت دانشگاه علوم پزشکی لرستان با راه اندازي داروخانه هلال احمر - تسنیم

135- برگزاري دوره هاي آموزش خبرنویسی در رواق رسانه «ایران قوي» - شبستان

136- اخبار - روزنامه عصر ایرانیان

137- بافت تاریخی شیراز میزبان د وستد اران صنایع د ستی می شود - روزنامه خبر جنوب

138- حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان/ دستگاه هاي اجرایی به چرخه کارآفرینی همکاري کنند - تسنیم

139- تأمین اعتبار براي احداث کانال هاي بتنی در نهر شعبان نهاوند - ایسنا

140- اختصاص اعتبار 100 میلیارد تومانی براي ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند - گرو نهاوند

141- امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است - ایلام بیدار

142- زمینه ایجاد زنجیره ارزش افزوده در جنوب استان بوشهر فراهم است - ایرنا

143- واردات تیوب به تولیدکنندگان داخلی ضربه می زند - ایرنا

144- 675 خانواده درقم تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان هستند - ایرنا

145- مرکز تخصصی آموزش کارآفرینی استان همدان آغاز به کار کرد - ایرنا

146- موانع پیش روي سه واحد تولیدي در استان همدان برداشته شد - درآمد نیوز

147- کشاورزان به خانواده بزرگ گردشگري وارد شده اند - ایرنا

148- پرداخت یارانه دستمزد به کارفرما در اندیمشک - باشگاه خبرنگاران جوان

149- وقتی تولیدکننده قاچاقچی می شود/ محصولاتی که با عشق رشد می کنند و با سرما نابود می شوند/ چتر حمایتی

جهادکشاورزي کجاست؟! - صبح قزوین

150- اقتصاد کشور با سیاست هاي کلی منطبق نیست/دولت ومجلس رفع نقایص کنند - خبرگزاري مهر

151- میلیاردر چینی گم شد + عکس - رکنا

152- فعال سازي ظرفیت ها با بهره گیري از واحدهاي فناور - ایرنا

153- منطقه آزاد قصرشیرین در انتظار نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام - تابناك

154- تسهیلات جدید حمایت از تولید در قم ارائه می شود - قم پرس

155- مغان در مسیر توسعه و شکوفایی/ عملیات اجرایی پالایشگاه دانه هاي روغنی در پارس آباد آغاز می شود - تسنیم

156- شهرستان صنعتی سوادکوه مکانی با مختصات کامل توسعه نیافتگی - تسنیم

157- 2 هزار واحد تولیدي راکد تا پایان سال فعال می شود - صبج زاگرس

158- آدرس غلط-5| جزئیات تغییر در نقشه انرژي جهان تا 2050/ نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟ -
خبرگزاري فارس

159- خطوط قرمز اقتصاد 1400 - گسترش صنعت معدن تجارت



160- حر انقلاب با پاي برهنه قدم به میدان محرم گذاشت - جوان آنلاین

161- معاون وزیر کشور: 1200 واحد صنعتی راکد به تولید باز گشتند - فصل اقتصاد

162- رونق تولید اولویت اول سازمان اقتصادي کوثر است | خبرگزاري فارس - مناظره

163- ساخت 500 واحد مسکونی براي مددجویان بهزیستی در مازندران - افکارنیوز

164- در نشست مشترك مدیران صنعت بیمه و نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی مطرح شد: عوارض دریافتی از صنعت بیمه

باید در مسیر کاهش تلفات و پیشگیري از حوادث هزینه شود - اقتصاد طلایی

165- حل مشکلات سیل زدگان جاسک و بشاگرد در اولویت است - ایرنا

166- 27 روستاي شهرستان هاي فارس به اینترنت پرسرعت مجهز شدند - روزنامه تعادل

167- نقش سمن ها درکاهش جرم - روزنامه آفتاب یزد

168- امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است - افکارنیوز

169- تقویم کامل سال 1401؛ دانلود تقویم ماه به ماه سال 1401 - صبج زاگرس

170- هر مدرسه، یک فرهنگ سرا - روزنامه شهرآرا

171- بازگشت 1100 واحد صنعتی راکد در کشور به چرخه تولید - روزنامه نقش

172- طرح ملی «تاپ» مانع مهاجرت نخبگان - روزنامه نقش

173- کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي همسایه می رود - قلمنا

174- میلیاردر چینی گم شد! - بازار نیوز

175- کارآفرین شدن دانشگاه ها نیازمند بازار کار سالم است - باشگاه خبرنگاران جوان

176- از دبیرستان تا مدیریت سه کسب وکار موفق - روزنامه دنیاي اقتصاد

177- کارآفرینی با پول مردم - روزنامه دنیاي اقتصاد

178- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان - اقتصاد
طلایی

179- مدیرعامل بانک کارآفرین : پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - اقتصاد طلایی

180- کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي همسایه می رود - فصل اقتصاد

181- امکان ایجاد استخرهاي آبزي پروري در 8 هزار حلقه چاه هرمزگان وجود دارد - روزنامه کیهان

182- دولت عراق با رسمی شدن مرز سیرانبند موافقت کرد - روزنامه کیهان

183- وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل روستایی پرداخت می شود - اکو فارس

184- 2 هزار واحد تولیدي راکد تا پایان سال فعال می شود - دانشجو

185- اعتقاد به هویت و داشته هاي ایرانی اسلامی، راهگشاي مصرف کالاي فرهنگی داخلی - عصر امروز

186- توسعه صنایع اشتغال زا در برنامه پتروشیمی - خبرگزاري پتروشیمی ایران

187- توزیع 1832 سري جهیزیه بین زوج هاي کرمانی به مناسبت سالگرد شهادت حاج قاسم - خبرگزاري فارس

188- تسهیلات جدید «حمایت از تولید» در قم ارائه می شود - قم نیوز

189- قیمت 6 برابري روغن در آن سوي مرزها - روزنامه سبزینه

190- تکمیل زنجیره ارزش پنبه، راهکار حل مشکلات صنعت نساجی - روزنامه سبزینه

191- 9 کتابخانه عمومی در استان همدان آماده افتتاح - قلمنا



192- پیشرفت دانشگاه صنعتی شاهرود محصول نگاه راهبردي و اقدامات موثر مدیریتی است - سیتنا

193- امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است - بصیرت

194- اخبار استانی - روزنامه آواي خراسان جنوبی

195- طرح بازنشستگی پیش از موعد معلق شد - صراط نیوز

196- افزایش نرخ ارز به 17 هزار و 500 تومان تورم زاست / 500 میلیارد تومان براي دانشگاه فرهنگیان پیش بینی کرده ایم -
باشگاه خبرنگاران جوان

197- تشریح اقدامات پست بانک در حوزه ي روستایی و مناطق کم برخوردار - روزنامه اقتصاد سرآمد

198- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی - روزنامه اقتصاد سرآمد

199- 90درصد درخواست هاي تولیدکنندگان تهران تامین زمین براي توسعه فعالیت است - ایرنا

200- روستاي ارده روستاي ملی شال بافی کشور - خبرگزاري صدا و سیما

201- حمایت بانک مهر ایران از توسعه اشتغال در روستاها - پیک اقتصادي

202- شاخصه هاي زمین شناسی و ژئوتوریسم جزیره هرمز کم نظیر است - خبرگزاري فارس

203- هیچ بانکی حق دریافت سپرده براي پرداخت وام از تولیدکنندگان را ندارد - 55 آنلاین

204- ساخت واحدهاي مسکونی ایتام قرچک با مشارکت برخی ادارات و خیرین - شبستان

205- 1200 واحد صنعتی راکد به تولید باز گشتند - شبستان

206- صیانت از خاك کشور یک وظیفه است/فروش خاك قابل قبول نیست - جنوب پرس

207- تفاهم نامه سه جانبه فی مابین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دانشگاه فنی و حرفه اي و کانون انجمن هاي صنفی

کاریابی - اخبار علمی

208- اعطاي 209میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي و صنفی اسلامشهر - پانا

209- ضرورت تسهیل و تسریع درفرآیند خدمت به مردم درماه هاي پایانی سال - پانا

210- بنیان گذار علی بابا ناپدید شده است - تجارت نیوز

211- علاقمندي اوکراین براي میزبانی المپیک 2030 | خبرگزاري فارس - مناظره

212- رئیس مجمع نمایندگان بوشهر: با ایجاد طرح هاي اشتغال زایی باید وابستگی مردم به ته لنجی کاهش داد - تسنیم

213- کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400 - روزنامه رسالت

214- کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400 - روزنامه رسالت

215- الگوي کارآفرینی اجتماعی رسالت را به همه جامعه تعمیم دهیم - اکونا پرس

216- خبر - روزنامه حمایت

217- تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120 درصد افزایش داشته است - آریا نیوز

218- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - آریا نیوز

219- خبرهایی از تئاتر - مردم سالاري آنلاین

220- تصفیه خانه فاضلاب دو شهر باینگان و بانه وره نیاز به ایجاد ردیف اعتبار ملی دارد - دانا

221- تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120 درصد افزایش داشته است - شما نیوز

222- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - شما نیوز

223- زنان برخی استان ها کولبري آب می کنند - اکو فارس



224- هرمزگان کمترین تعدیل نیرو در کشور را دارد - خبرگزاري فارس

225- حمایت بی نظیر مقام معظم رهبري از عشایر زبانزد است - خبرگزاري فارس

226- کاهش 8 درصدي مصرف آب، موجب ضرر کشاورزان حوضه دریاچه ارومیه شده است - ایرنا

227- وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل روستایی پرداخت می شود - تسنیم

228- تصویب 909 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي آذربایجان غربی - فصل اقتصاد

229- شهرك هاي کشاورزي در مناطق محروم آذربایجان غربی راه اندازي می شود - فصل اقتصاد

230- معاون وزیر کشور: 1200 واحد صنعتی راکد به تولید باز گشتند - ایرنا

231- مرگ و میر بیشتر و فرزندآوري کمتر در کره جنوبی - عصر ایران

232- 400میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي راکد آذربایجان غربی اختصاص یافت - ایسنا

233- دیدارمعاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداري بوشهر با خانواده داراي سه فرزند معلول - پانا

234- برق و گاز واحدهاي تولیدي نباید یکباره قطع شود - موج رسا

235- آذربایجان غربی ؛ رتبه یک تولید کنسانتره و قند از شکر در کشور / آمادگی براي تامین سیب شب عیدکشور - خبرگزاري
صدا و سیما

236- پیامدهاي نامطلوب بازنشستگی پیش از موعد - اقتصاد آنلاین

237- بوشهر در امر صادرات پیشرو است - خبر اقتصادي

238- مردمی سازي اقتصاد با ایجاد تعاونی ها میسر می شود - ایرنا

239- ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند با 100 میلیارد تومان تامین اعتبار شد - برنا نیوز

240- ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ ، هنر و رسانه (تحفه) تمدید شد - سینماي نو

241- تامین اعتبار 100 میلیارد تومانی براي اتمام عملیات بتنی کردن نهر شعبان - فریاد نهاوند

242- احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی - آریا نیوز

243- تجربه گرانبهاي سیستم بانکی در ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه - برداشت روز

244- حمایت بانک مهر ایران از توسعه اشتغال در روستاها - برداشت روز

245- عملگرایی راهی براي رهایی از چالش ها - برداشت روز

246- راه اندازي سامانه منابع انسانی بانک کار آفرین، زودي - برداشت روز

247- دیدار فرماندار شهرستان مهریز با مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد - صندوق کارآفرینی امید

248- تصویب 909 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي آذربایجان غربی - ایسنا

249- ایجاد اشتغال براي 9 هزار و 900 نفر در اسلامشهر - خبرگزاري فارس

250- 165 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال به مددجویان بوشهر پرداخت شد - سوك

251- امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است - خبرگزاري فارس

252- بازدید مدیرعامل بانک کشاورزي از گلخانه هیدروپونیک مشارکتی بانک کشاورزي در بوکان - اکونا پرس

253- حرکت در راستاي افزایش سهم اشتغال و توسعه کشور از برنامه هاي اصلی بانک توسعه تعاون است - اکونا پرس

254- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - اکونا پرس

255- نرخ بالاي فارغ التحصیلان بیکار در استان یزد - خبرگزاري صدا و سیما

256- خطر ابرتورم همچنان اقتصاد را تهدید می کند - شعار سال



257- بخش اعظم تسهیلات اشتغال خرمشهر جذب نشده است - خبرگزاري مهر

258- تفاهم نامه همکاري بین معاونت توسعه روستایی و بانک قرض الحسنه مهر ایران - فصل اقتصاد

259- تسهیلات قرض الحسنه 4 درصدي براي مناطق محروم تخصیص یافت - فصل اقتصاد

260- شاخص برخورداري عشایر از آب سالم و بهداشتی به 63 درصد رسید - فصل اقتصاد

261- معاون اقتصادي وزیر کشور: 90 درصد مواد اولیه روغن خوراکی وارداتی است - فصل اقتصاد

262- کشاورزي گلستان نقشه راه ندارد - فصل اقتصاد

263- ساخت نیروگاه در منطقه ویژه اقتصادي لامرد ضروري است/آغاز عملیات اجرایی 7 پروژه اقتصادي با ظرفیت ایجاد

900 شغل - فصل اقتصاد

264- کارنامه ناموفق در توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر؛ بخش خصوصی تمایلی به سرمایه گذاري ندارد - فصل اقتصاد

265- درباره یک ولع مقدس | مریم طباطبائی ها - کتاب نیوز

266- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان -
اقتصادگردان

267- بازنشستگی پیش از موعد کنار گذاشته شد | 10 پیامد نامطلوب - همشهري

268- 14 میلیارد ریال تسهیلات براي مشاغل خانگی شاهرود اختصاص یافته است - بسیج نیوز

269- تجربه گرانبهاي سیستم بانکی در ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه - طلا نیوز

270- حمایت بانک مهر ایران از توسعه اشتغال در روستاها - شما نیوز

271- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان - شما نیوز

272- صدور 19 موافقت اصولی براي طرح هاي گردشگري قزوین - شهر فردا

273- تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9 ماهه نخست سال - سپاهان نیوز

274- طرح بازنشستگی پیش ازموعد معلق شد - سپاهان نیوز

275- مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی خبر داد: حمایت از 32 بنگاه اقتصادي و تثبیت 3480 فرصت

شغلی در 9 ماهه سال جاري - سپاهان نیوز

276- تهدید مخاطرات جوي-اقیانوسی در کانون «صید» و «کشاورزي گرمسیري» - باشگاه خبرنگاران جوان

277- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

278- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان - آریا نیوز

279- ایجاد اشتغال براي چهارهزارو 200 روستایی در خوزستان - ایرنا

280- 270 سهمیه کارورزي براي خرمشهر تعیین شد - خبرگزاري مهر

281- 3000 زن روستایی آموزشهاي کشاورزي و فنی وحرفه اي فرا گرفتند - روزنامه نصف جهان

282- نت کوین کپیتال دریچه اي به روي دنیاي علم و فناوري هاي نوین - تجارت نیوز

283- آغاز ثبت نام در مرحله پذیرش دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» - میزان

284- تسهیلات قرض الحسنه 4 درصدي براي مناطق محروم تخصیص یافت - باشگاه خبرنگاران جوان

285- مرگ و میر بیشتر و فرزندآوري کمتر در کره جنوبی - ایسنا

286- معاون سازمان توسعه تجارت: بوشهر در امر صادرات پیشرو است - ایرنا



287- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان - روزنامه
راه مردم

288- طرح بازنشستگی پیش از موعد معلق شد - خوزنا

289- فسخ 165 قرارداد راکد و غیرفعال در شهرك هاي صنعتی مازندران - خبرگزاري صدا و سیما

290- طرح بازنشستگی پیش از موعد معلق شد - پارسینه

291- رتبه المپیادي دانش آموزان خراسان شمالی 6 پله ارتقا یافت - ایرنا

292- حمایت از طرح هاي کارآفرینی و توسعه اي در روستا ها - خبرگزاري صدا و سیما

293- صرفه جویی 77 میلیون دلاري صنعت قم در سال جاري - قم نیوز

294- معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد - ایلنا

295- ساخت 100 خانه، هدیه کمیته امداد استان سمنان به ایتام - خبرگزاري صدا و سیما

296- تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی در حوزه استارت آپ ها - ایستانیوز

297- تمدید ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ و هنر - قلمنا

298- ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه تحفه تمدید شد - پایگاه دولت

299- حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان - نبض
نفت

300- پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم - نبض نفت



 

افتتاح دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان بوشهر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/10/17

خبرگزاري آریا - دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی
استان بوشهر با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادي
استانداري ، سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
رئیس جهاد دانشگاهی در محل جهاد دانشگاهی استان

 
بوشهر افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر ؛ مصدق کشاورزي در آیین
افتتاحیه گفت : این طرح در قالب تفاهم نامه اي بین
معاونت اشتغال وزارت تعاون، جهاد دانشگاهی کشور و

 
صندوق کارآفرینی امید اجرایی می شود. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر با اشاره به این که مشاغل خانگی با توجه به شرایط کنونی جامعه عامل
کمک به معیشت مردم ، بیان کرد: طرح در شرایطی اجرا می شود که بسیار کاربردي است چرا که در موقعیت و شرایط کرونا و

 
پساکرونا ناچار هستیم به سمت مشاغل خانگی پیش برویم. 

مصدق کشاورزي تصریح کرد : با همت جهاد دانشگاهی مشکل اتصال به بازار و ایجاد درآمد پایدار را تا حدود زیادي حل شده است و

 
آموزش ها و ایجاد اشتغال بازار محور بوده و به دنبال ایجاد بازار پایدار هستیم. 

وي ادامه داد: این طرح در 31 استان اجرا شده است که 54 هزار و 300 نفر را در سال جاري پوشش خواهد داد و سهمیه استان
بوشهر نیز 1500 نفر است که تا کنون بیش از ظرفیت اقدام به نام نویسی شده است و ما فراتر از عدد و ظرفیت کار را دنبال می کنیم

 
ضمن اینکه در ادامه کار و توانمند سازي متقاضیان این طرح رها نخواهد شد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر خاطرنشان کرد: به دلیل اهمیت ایجاد شغل و توانمندسازي در وزارتخانه

 
اعتبارات لازم دیده شده است که در قالب طرح مشاغل خانگی پرداخت می شود. 

کشاورزي بیان کرد : در سال جاري 68 میلیارد ریال اعتبارات مشاغل خانگی پرداخت شده است.



270 سهمیه کارورزي براي خرمشهر تعیین شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/10/17

فرماندار خرمشهر گفت: سهمیه جذب 270 نفري دانش آموختگان به خرمشهر اختصاص داده شد که این تعداد می تواند
زمینه ساز اشتغال در این شهرستان باشد.

فرماندار خرمشهر گفت: سهمیه جذب 270 نفري دانش آموختگان به خرمشهر اختصاص داده شد که این تعداد می تواند زمینه

 
ساز اشتغال در این شهرستان باشد. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد حیدري بعد از ظهر امروز در جلسه شوراي اشتغال شهرستان خرمشهر که در سالن اجتماعات
فرمانداري این شهرستان برگزار شد، اظهار کرد: اطلاع رسانی براي جذب سهمیه 270 نفري کارورزي مهم است و باید در خصوص
جذب سهمیه 270 نفري دانش آموختگان شهرستان خرمشهر از طریق صداوسیماي مرکز آبادان، رسانه و خبرگزاري ها اطلاع رسانی

 
انجام شود. 

فرماندار خرمشهر طرح به کارگیري کارآموز از میان دانش آموختگان مقاطع کارشناسی به بالاتر را فرصتی براي اشتغال در این
شهرستان دانست و گفت: بحث کارورزي دانش آموختگان مراکز آموزشی در مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري مهم ترین
دستور کار این جلسه بود چرا که دولت در راستاي کمک به واحدهاي تولیدي و استفاده از ظرفیت دانش آموختگان، مشوق هاي

 
مالیاتی، بیمه اي و یارانه دستمزد را براي واحدهاي تولیدي در نظر گرفته است. 

وي افزود: همه دانش آموختگان این شهرستان می توانند از این فرصت استفاده و در سامانه پیش بینی شده ثبت نام و قرارداد لازم را

 
با کارفرما و اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی منعقد کنند. 

حیدري با بیان اینکه از دانش آموختگان درخواست می شود تا در سامانه تعیین شده ثبت نام کنند، عنوان کرد: امکان اینکه این
کارورزان جذب واحدهاي تولید شوند، بسیار بالاست و بر همین اساس از همه دانش آموختگان خرمشهري درخواست می شود که
هرچه سریع تر به سایت مراجعه و ثبت خود را انجام دهند تا قرارداد آنها در کوتاه ترین زمان بین کارفرما و اداره تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی منعقد شود. 

حیدري افزود: در این راستا کارورزان ضمن استفاده از این فرصت، دانش خود را به کارفرما منتقل و حقوق و دستمزد خود را طبق

 
قانون دریافت کنند. 

فرماندار خرمشهر در ادامه به بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه سامانه "رصد" اشاره کرد و گفت: سامانه رصد میزان
اشتغال را کنترل می کند و طبق اعلام این سامانه که در اختیار اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و آمارهایی که قابل اتکاست، 530

 
نفر از ابتداي سال جاري تاکنون جذب بازار کار خرمشهر شدند و در این سامانه مشخصات این افراد ثبت شده است. 

حیدري با بیان اینکه سهمیه تعیین شده خرمشهر از این میزان بیشتر بوده است، افزود: برخی دستگاه هاي اجرایی به تعهدات خود در

 
این زمینه عمل نکردند اما با این حال بالاي 70 درصد این کار عملی شده است. 

وي افزود: برخی از این دستگاه ها اقدام لازم را انجام دادند اما در سامانه رصد ثبت نام نکردند و این در حالی است که تا زمانی که
اطلاعات در سامانه ثبت نشود، همچنان تعهدات معوقه به عهده دستگاه هاي مربوطه خواهد ماند و این یکی از تکالیفی است که



 
سازمان ها باید آن را انجام دهند. 

فرماندار خرمشهر از دستگاه هاي ذي ربط درخواست کرد تا به تعهدهاي برخی از واحدهایی که تعطیل شده اند و در تملک بانک ها و

 
سایر مراجع قرار گرفته اند، عمل کنند تا بلکه با تلاش و بررسی هاي انجام شده بتوان مشکلات این واحدها را برطرف کرد. 

حیدري در پایان گفت: اقدامات زنجیره اي که در حوزه برگزاري جلسات شوراي اشتغال و شوراي بانک ها و سایر جلسات رفع موانع
تولید انجام می شود، در یک پکیج هم افزایی وجود دارد که امید است بتوان گره مشکلات واحدهاي تولیدي صنعتی را باز کرد و

 
شرایط و بستر را براي جذب اشتغال جوانان را فراهم ساخت. 

 
مزایاي طرح کارورزي 

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان در این نشست گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
برنامه هاي تشویقی را همچون طرح کارورزي دارد که براي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی در مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد

 
و دکتري در کارگاه هاي تولیدي تعیین کرده است. 

سید سعید حسینی نژاد به توضیح این طرح پرداخت و بیان کرد: در این طرح فارغ التحصیلان دانشگاهی در واحدهاي تولیدي به

 
عنوان کارورز به مدت سه ماه مشغول به کار می شوند که در این مدت هر ماه حقوقی توسط دولت به حساب آنها واریز می شود. 

 
وي ادامه داد: در این رابطه شرکت ها و واحدهاي تولیدي طبق قانون می توانند مبلغی را به حقوق کارورزان اضافه کنند. 

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان با بیان اینکه شرکت هاي خصوصی در مجموعه شهرستان
خرمشهر می توانند طرح کارورزي را به عنوان یک مسئولیت اجتماعی بپذیرند و این کارورزان را پذیرش کنند، افزود: در این طرح،
طرح مشوق بیمه اي نیز پیش بینی شده است که بر اساس آن اگر از یکم آذرماه به بعد نیروي کاري استخدام شده باشد، دولت به

 
مدت 21 ماه، 23 درصد سهم کارفرمایی را می بخشد و پول هزینه آن را به حساب کارفرما واریز می کند. 

وي افزود: اگر نیروي جدیدي از تاریخ یکم شهریور سال جاري به بعد در کارگاهی جذب شده باشد، 30 درصد از حداقل حقوق دولت

 
به مدت یک سال به حساب کارفرما واریز می شود. 

حسینی نژاد این نکته را نیز یادآور شد که در گذشته هزینه ها در طرح مشوق بیمه اي به حساب سازمان تأمین اجتماعی واریز می
شد ولی به دلیل مشکلات و ناهماهنگی ها اکنون به حساب کارفرما واریز می شود.



پرداخت تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی دشت آزادگان

منبع: بازار کارشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/10/17

تسهیلات قرض الحسنه از صندوق کارآفرینی امید براي همه صنعتگران صنایع دستی این شهرستان اختصاص یافت.

 
تسهیلات قرض الحسنه از صندوق کارآفرینی امید براي همه صنعتگران صنایع دستی این شهرستان اختصاص یافت. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان، سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی دشت آزادگان تقویت و
تشویق بانوان روستاي مالکیه سفلی به کارآفرینی، اشتغال و مشارکت در جهش اقتصادي خانواده دانست و افزود: هنر هاي صنایع
دستی، میراث آبا و اجدادي ما است که به واسطه آن هنر و فرهنگ اصیل، نسل به نسل انتقال یافته و در دستان هنرمندان این مرز و

 
بوم زیسته است. تسهیلات صندوق کارآفرینی امید به هنرمندان صنایع دستی دشت آزادگان 

او با بیان این که یکی ازمهم ترین آثاري که صنایع دستی بر جامعه می گذارد، رشد و توسعه اقتصادي است گفت:احیاي بوم گردي و

 
توسعه گردشگري در روستا، صنایع دستی و محصولات خوراکی مناطق را رونق می دهد و براي زنان شغل ایجاد می کند. 

سرپرست اداره میراث فرهنگی دشت آزادگان، یکی از عوامل موثر در توسعه مشاغل روستایی را فعالیت براساس مشارکت عنوان و
خاطرنشان کرد:توسعه همکاري و فعالیت جمعی در روستا از برنامه هاي دولت بوده که حمایت صندوق کارآفرینی امید، زمینه لازم
براي جلب مشارکت زنان روستایی را فراهم کرده است که با سرمایه اي اندك، مشارکت جمعی و بر پایه توانمندي اعضا شکل می

 
گیرد. 

همچنین والی پور مدیر صندوق کارآفرینی امید در این بازدید با اشاره به این که سیاست اصلی دولت، حمایت از توسعه مناطق محروم
و اقشار آسیب پذیر با رویکرد توانمندسازي زنان در مناطق روستایی است، اضافه کرد: "اهداف و رسالت ما در حوزه زنان و خانواده بر
تقویت و تحکیم نهاد خانواده، زمینه سازي براي نقش آفرینی زنان در اجتماع، توسعه مشارکت هاي اقتصادي، اجتماعی و سیاسی
زنان، حمایت از مشاغل خانگی و صنایع دستی و تولیدات بانوان در سال جهش تولید و همچنین جذب اعتبارات براي توان افزایی و

 
توانمندسازي خانواده هاي روستایی به عنوان بخش قابل توجهی از جامعه، استوار است." 

او در پایان افزود: روستائیان نقش بسیار مؤثر و سهم بسزایی در تولید محصولات کشاورزي، صنایع دستی روستایی و در واقع، توسعه
روستایی دارند و صندوق کارآفرینی امید آمادگی خود براي حمایت از همه روستائیان در راستاي اشتغال پایدار در همه مشاغل و

 
رشته ها را اعلام می دارد. 

 
بیشتر بخوانید:آغاز مرحله دوم پرداخت تسهیلات بانکی به کسب و کار هاي فرهنگی و هنري 

گفتنی است اختصاص تسهیلات قرض الحسنه از صندوق کارآفرینی امید براي همه صنعتگران صنایع دستی شهرستان دشت آزادگان
منظور شد.



مدیران داخلی استان آماده مدیریت سدها و نیروگاه ها

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرعامل آب منطقه اي چهارمحال و بختیاري خواستار واگذاري مدیریت نیروگاه ها و سد هاي مهم در استان به این شرکت
شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز استان؛کریمی
گفت: این استان آمادگی دارد تا در صورت تشخیص و
صلاحدید وزارت نیرو، مدیریت نیروگاه ها و سد هاي مهم

 
داخل استان را تحویل گیرد. 

او با بیان اینکه چهارمحال و بختیاري به واسطه ظرفیت
هاي آبی خود از سال هاي گذشته به عنوان قطب آب
کشور مطرح بوده و است افزود: با این وجود برنامه

مشخصی براي بهره برداري از این ظرفیت ها وجود ندارد و امروز این استان با چالش بی آبی به ویژه در منابع آب زیرزمینی مواجه

 
است. 

مدیرعامل آب منطقه اي چهارمحال و بختیاري با اعلام آمادگی براي عهده دار شدن مدیریت نیروگاه ها و سد هاي بزرگ استان اظهار
داشت: مطالعات لازم براي ایجاد نیروگاه هاي کوچک و متوسط در استان آغاز شده است تا بتوان از ظرفیت آب هاي جاري و بارش ها

 
در استان در راستاي رونق اشتغال و توسعه اقتصادي بهره گیري شود. 

کریمی خاطر نشان کرد: باید براي منابع آب استان در سال هاي گذشته برنامه ارائه می شد و از ظرفیت منابع آبی علاوه بر توسعه
بخش کشاورزي، بخش صنعت و گردشگري نیز رونق می گرفت، اما این رویکرد مغفول ماند و اکنون با محدودیت ها و تنگنا هایی

 
مواجه هستیم. 

وي با اشاره به وجود 185 رودخانه فصلی و دائمی در این استان اضافه کرد: از ظرفیت این منابع آبی نتوانسته ایم نیروگاه هاي بزرگ،

 
متوسط و کوچک احداث کنیم و از دستاورد هایی که این نیروگاه ها می توانست براي استان داشته باشد محروم ماندیم. 

مدیرعامل آب منطقه اي چهارمحال و بختیاري ادامه داد: این استان سرچشمه دو رودخانه بزرگ زاینده رود و کارون می باشد، اما
توپوگرافی کوهستانی و شیب هاي تندي که 84 درصد مساحت این استان را در برگرفته که باعث تخلیه نزولات آسمانی از استان می

شود و این وضعیت ما را به استفاده بی رویه از منابع آب زیرزمینی سوق داده است.



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رئیس هیئت مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت گفت: امضاي توافق نامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا
براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي

متخصصان داخلی است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، محمد روزبهانی اظهار داشت:
قرارگاه خاتم الانبیا توانایی بالایی در پروژه هاي ساخت وساز در کشور دارد و با رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه
تخصصی مجرب، زبده و توانمند تا به حال توانسته ضمن به کارگیري پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه هاي

 
ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران خارجی تبدیل شود و شعار «ما می توانیم» را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که ازجمله آن ها می توان
به احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد.

نایب رئیس هیئت مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه
با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند

 
در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب راهگشا باشد. 

روزبهانی درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور بیان کرد: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد
و توسعه کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال

 
زایی در کشور می شود. 

وي اضافه کرد: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولیدکننده در غرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

نایب رئیس هیئت مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب در منطقه و
توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل ونقل، صنایع

 
مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 

به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

 
از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است. 

انتهاي پیام//





40درصد معادن سیستان و بلوچستان در حوزه انتخابیه ایرانشهر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/10/17

40درصد معادن استان سیستان و بلوچستان در حوزه انتخابیه ایرانشهر واقع شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و
بلوچستان،نماینده حوزه انتخابیه ایرانشهر در مجلس
شوراي اسلامی در جمع مردم بخش دامن شهرستان
ایرانشهر گفت: 40درصد معادن استان در حوزه انتخابیه

 
ایرانشهر قرار دارد. 

عبدالناصر درخشان افزود: مزیت هاي سرشار معدن
سیستان و بلوچستان و هدایت سرمایه ها و منابع به سمت
بهره برداري و فرآوري آنها می تواند زمینه اشتغال و رونق

 
اقتصادي را در منطقه فراهم کند. 

 
وي از بخش تازه تاسیس دامن به عنوان یکی از مناطق مستعد کشاورزي و گردشگري نامبرد و بر استقرار ادارات در آن تاکید کرد. 

در این دیدار که در مسجد جامع دامن برگزار شد تعدادي از معتمدین و جوانان دامن، به بیان مسایل و مشکلات منطقه پرداختند.



راه اندازي 2 کارگاه تولید پوشاك،با محوریت آموزش و اشتغال +عکس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/10/17

2 کارگاه تولید پوشاك در مناطق شرق و غرب شهرستان اهواز، با محوریت آموزش و اشتغال افتتاح شدند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، معاون هماهنگ کننده سپاه حضرت ولی عصر خوزستان گفت : با مشارکت
اداره کل فنی و حرفه اي استان خوزستان ، بنیاد تعاون بسیج و حمایت شرکت یاس نوین پارسه ، 2 کارگاه تولید پوشاك در 2 نقطه

 
از مناطق شرق و غرب اهواز راه اندازي شد. 

سرهنگ حاجتی افزود: جامعه هدف در این کارگاه ها که با محوریت آموزش و اشتغال راه اندازي شدند ، بانوان توانمند و جویاي کار

 
استان به ویژه زنان بد سرپرست و سرپرست خانوار می باشد. 

مسئول تعاونی دیبا بافت جنوب هم در ادامه با بیان اینکه لباس هاي مشاغل صنعتی و بیمارستانی در این کارگاه ها تولید می شود
افزود: در هر کارگاه براي حدود 30 نفر به صورت مستقیم و در مجموع بیش از 200 نفر به صورت غیر مستقیم اشتغالزایی خواهد

 
شد.بیشتر بخوانید : طرح ملی توسعه مشاغل خانگی براي دو هزار و پانصد نفر در خوزستان 

به گفته خانم دارا پور قرار است به زودي با توسعه کارگاه هاي تولید پوشاك در مناطق شمال و جنوب اهواز، علاوه بر افزایش تولید ،
براي بانوان بیشتري در این شهرستان، شغل ایجاد شود.



اقدامات آبخیزداري در استان کرمانشاه شتاب گرفته است

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/10/17

 
 

 
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیز داري استان کرمانشاه از سیر سعودي شتاب گیري اقدامات آبخیز داري در استان خبر داد. 

 
به گزارش فرتاك نیوز، مهندس انشااله کولانی مدیر کل منابع طبیعی وآبخیزداري استان کرمانشاه اظهار داشت: 

در راستاي تاکیدات وزیر جهاد کشاورزي و رئیس سازمان جنگلها ،مراتع وآبخیزداري کشور و با هدف کنترل رسوب وکاهش خسارات
ناشی از سیل، حفاظت آب وخاك وجلوگیري از فرسایش و بهبود شرایط زیست محیطی، همچنین بهبود اشتغال وارتقاي سطح درآمد
روستائیان وآبخیز نشینان و بالا بردن ارزش تفرجگاهی مناطق تحت پوشش حوزه هاي آبخیز ، همچنین کاهش عوامل تخریب منابع

 
طبیعی وجلوگیري از هدر رفت رواناب ها در سالجاري اقدامات آبخیزداي شتاب بیشتري گرفته است. 

مهندس کولانی افزود: در اجراي این طرح ها اقداماتی از قبیل احداث بندهاي گابیونی ، سنگی ملاتی ،خشکه چین، بانکت بندي با
دست و مکانیکی ، تورکینست وعملیات بتنی در مناطق بحرانی 14 شهرستان و 30 حوزه آبخیز در سطحی بالغ بر 18662 هکتار

 
هدف گذاري و آغاز شده است. 

وي گفت: با تمامی توان، تلاش خواهیم کرد تا بتوانیم در مناسبت هاي پیش رو با حضور مردم ومسئولین این طرح ها را افتتاح نمائیم

 
 .

کولانی اعتبار طرح هاي آبخیزداري در عملیاتهاي مکانیکی ،سالجاري را 376میلیون و 685 ریال ذکر کرد که از محل اعتبارات

 
صندوق توسعه ملی تامین گردیده است. 





ابلاغ سند تحول قوه قضایی به دادگستري خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/10/17

سند تحول قوه قضایی طبق نیازمندي هاي دادگستري خراسان جنوبی کارشناسی شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، رئیس کل دادگستري خراسان جنوبی در شوراي قضایی از ابلاغ سند
تحول قوه قضایی به دادگستري این استان خبرداد و گفت: این
سند کارآمد و طبق نیازمندي هاي دادگستري کارشناسی شده و
کاربردي است و دانشجویان و اساتید دانشگاه ها می توانند از این

 
سند براي طرح هاي خود استفاده کنند. 

حجت الاسلام حمیدي با بیان اینکه اشتغال، اولویت دستگاه قضا
است و نباید با هر عنوانی مانع تولید و اشتغال شد گفت: باید با
همکاري بانکها، مشکلات صاحبان صنایع مرتفع شود تا شاهد

 
تعطیلی صنایع نباشیم. 

وي با بیان اینکه آنچه باید امروز در قوه قضاییه انجام شود اقدام هاي جهادي و جهشی است افزود: قضات و مسئولان دادگستري
پرونده هاي معوقه دادگستري ها را باید تا پایان سال بررسی کنند.



مقدمات بیمه بیکاري هنرمندان عضو صندق اعتباري هنر در حال پیگیري است

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین گفت: مقدمات و تفاهمات اولیه براي بیمه بیکاري تمام هنرمندانی که عضو
صندق اعتباري هنر هستند و بیکار شدند در حال پیگیري است.

به گزارش خبرگزاري صداسیما مرکز قزوین، محمد حسین اسماعیلی، مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین در برنامه
صبح بخیر قزوین با اشاره به تعطیلی کسب و کار هاي فرهنگی در پی شیوع
کرونا اظهار کرد: صنوف فرهنگی و هنري اولین صنوفی بودند که از ابتداي کرونا

 
تعطیل شدند. 

وي با اشاره به تلاش هاي صورت گرفته براي جبران خسارات افزود: براي
هنرمندان استان برخی تسهیلات بلاعوض در نظر گرفتیم و براي تمامی اعضاي

 
صندق اعتباري هنر، هنر کارت صادر کردیم. 

اسماعیلی بیان کرد: در استان قزوین 1500 نفر عضو صندق اعتباري هنر هستند و از این تعداد 1100 نفر براي دریافت حمایت ها

 
ثبت نام کردند و براي این افراد یک میلیون و 500 هزار تومان بصورت بلاعوض واریز کردیم. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین با بیان اینکه وام هاي مختلفی براي هنرمندان در قالب صندق کارآفرینی امید در نظر

 
گرفتیم، اظهار کرد: از طریق سامانه کارا 24 میلیارد تومان به قشر هاي مختلف هنري، ادبی، فرهنگی و رسانه اي پرداخت کردیم. 

 
وي خاطر نشان کرد: در راستاي حمایت از هنرمندان حق بیمه سه ماهه اول سال را براي اعضاي صندق اعتباري هنر پرداخت کردیم. 

اسماعیلی عنوان کرد: مقدمات و تفاهمات اولیه براي بیمه بیکاري تمام هنرمندانی که عضو صندق اعتباري هنر هستند و بیکار شدند

 
در حال پیگیري است. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین با بیان اینکه هنرمندان براي استفاده ازتسهیلات به سامانه تحفه و کارا مراجعه کنند،
گفت: در راستاي پرداخت تسهیلات برخی از برخورد هاي سلیقه اي بانک ها را پیگیري می کنیم تا مشکلات برطرف شود.



نصب یک فروند اسکله فلزي در بندر گاه خمیر

منبع: میزانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیر کل بنادر ودریا نوردي استان هرمزگان از نصب یک فروند اسکله فلزي در بندرگاه خمیر خبرداد.

خبرگزاري میزان- طبق اعلام پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي، علیرضا محمدي کرجی ران با اشاره به موقعیت خاص و
منحصر بفرد شهرستان بندر خمیر اظهار داشت: چشم انداز هاي طبیعی و خدادادي بی نظیر همچون جنگل هاي مانگرو خودمولفه
مهمی بود تا ضمن تقویت گردشگري ایمن درتالاب بندر خمیر و همچنین جذب توریست دریایی بتوانیم اقدامی درجهت ایجاد

 
اشتغال ورونق معیشت مردم منطقه که از این نعمت خدادادي (تالاب خمیر) ارتزاق می کنند انجام دهیم. 

وي افزود: بر اساس مطالعات و جانماي هاي صورت گرفته به منظور تحقق این هدف یک فروند اسکله شناور با کاربري گردشگري
دریایی دردستور کار این اداره کل قرارگرفت که پس از انجام مراحل جانمایی، ساخت این اسکله بدست توانمند متخصصان داخلی

 
آغاز و پس از انتقال دراین بندرگاه نصب شد. 

مدیر کل بنادر و دریا نوردي استان هرمزگان با اشاره به مشخصات فنی این اسکه شناور اظهار داشت: این اسکه از جنس بدنه فولاد

 
دریایی به طول20، عرض 5 و آبخور 3 متر با هزینه کرد 15.5 میلیارد ریال ساخته شده است. 

وي در پایان گفت: شهرستان تالابی بندر خمیر در فاصله 95 کیلومتري جنوب غربی شهر بندرعباس واقع شده و این شهرستان به
واسطه مجاورت با بزرگترین تالاب دریایی ایران و خاورمیانه (تالاب بین المللی خورخوران) داراي ظرفیت هاي تجاري و گردشگردي

 
منحصر به فردي است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- کاهش 42 درصدي هزینه هاي تولید با سرمایه گذاري در بندر شهید رجایی انتهاي پیام/



اشتغال بیش از 20 هزار نفر در کارگاه هاي تولید ماسک بسیج

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/10/17

اشتهارد - جانشین سازمان بسیج مستضعفین گفت: تاکنون در کارگاه هاي تولید ماسک وابسته به بسیج نزدیک به 20 هزار
نفر اشتغال ایجاد کرده ایم.

اشتهارد - جانشین سازمان بسیج مستضعفین گفت:
تاکنون در کارگاه هاي تولید ماسک وابسته به بسیج

 
نزدیک به 20 هزار نفر اشتغال ایجاد کرده ایم. 

به گزارش خبرنگار مهر، سردار محمدحسین سپهر صبح
چهارشنبه در حاشیه مراسم افتتاحیه اولین خط تولید ملت
بلون در اشتهارد در جمع خبرنگاران اظهار کرد: از
رزمندگان عرصه تولید، امید، اشتغال و مقابله با ویروس

 
منحوس کرونا قدردانی می کنم. 

وي با بیان اینکه با لطف خداوند و همت جهادي مسئولان شاهد افتتاح این پروژه هستیم، تصریح کرد: امروز کشور ما در اوج تهدید،

 
تحریم و مسائلی که دشمنان ما براي ما تدارك دیده اند قرار دارد اما با سربلندي به روند رو به رشد خود ادامه می دهد. 

جانشین سازمان بسیج مستضعفین تصریح کرد: ما می خواهیم به دنیا ثابت کنیم، این ملت قدرت دارد تا در اوج سختی ها و مشکلات

 
روي پاي خودش بایستد و انقلاب و مبارزاتش را ادامه می دهد و نیازهاي ملت خودش را در همه عرصه ها تأمین می کند. 

 
ملت ایران با هر تهدید فرهنگی و اقتصادي مقابله می کند 

وي با بیان اینکه ملت ایران با هر تهدید امنیتی، زیستی، دفاعی، فرهنگی و اقتصادي مقابله می کند، خاطرنشان کرد: امروز که دنیاي
مدعی علم، ثروت، قدرت، بهداشت و درمان، صنعت و تجهیزات است امروز در قلب اروپا و آمریکا در برابر این ویروس زانو زده اند و

 
قرنطینه هاي سخت گیرانه نظامی و برخوردهاي خشن امنیتی و نظامی می کنند. 

سردار سپهر گفت: امروز کشته هاي ناشی از بیماري کرونا در اروپا و آمریکا بیش از پیش بینی سازمان جهانی بهداشت است، آنها به

 
خاطر سوءمدیریت تسلیم شرایط بسیار بدي شدند امما به فضل خدا کشور ما برآوردهاي آنها را بر هم زد. 

وي با بیان اینکه امروز به فضل خدا چهارپنجم فوتی هاي ناشی از کرونا ما کاهش پیدا کرده است، افزود: بیش از 75 درصد از حجم
بستري در بیمارستان هاي ما نیز کاهش پیدا کرده است، این امر به برکت لطف خدا، امام زمان (عج)، مقام معظم رهبري و همت

 
مسئولان است که بر دستان پزشکان، پرستاران و مردان غیور عرصه بهداشت و درمان بوسه می زنیم. 

جانشین سازمان بسیج مستضعفین تصریح کرد: از اول اسفند سال گذشته مقابله با کرونا را آغاز کردیم و بسیج با تمام قوا به عنوان



 
یک نهاد تحت امر مقام معظم رهبري در تمام عرصه ها پاي خدمت به مردم است. 

 
مسئولان به صنایع بالادستی توجه داشته باشند 

وي با بیان اینکه امروز از افتتاح این تأسیسات و خط تولید این کارخانه بسیار خرسندیم، بیان کرد: از مسئولان می خواهیم به صنایع

 
بالادستی توجه داشته باشند، چراکه ما از هیچ کمک و حمایتی در این خصوص دریغ نمی کنیم. 

سردار سپهر تصریح کرد: تولید گرانول و مواد مورد نیاز این صنعت براي داخل و حتی خارج از کشور لازم است و این چشم انداز باید

 
در افق بلندمدت مشاهده شود. 

وي با بیان اینکه صنایع پایین دستی باید به حدي باشد که این صنعت و این خط تولید تکثیر شود، گفت: تاکنون در کارگاه هاي

 
تولید ماسک نزدیک به 20 هزار نفر اشتغال ایجاد کرده ایم و باید این عدد به 200 هزار نفر برسد. 

جانشین سازمان بسیج مستضعفین با تأکید بر ضرورت تولید داخلی براي تأمین نیاز داخلی و تولید داخلی براي صادرات، =خاطرنشان
کرد: ما در این عرصه مشکلاتی داریم، امروز مهم ترین مسئله در کشور تولید ماسک و مواد ضدعفونی است، اما باید تلاش کنیم

 
توانایی کشور در تولید ماسک هاي استاندارد را به دنیا ثابت کنیم و در کنارش اشتغال و امید ایجاد کنیم. 

وي با بیان اینکه ارتقاي کیفیت و رعایت حقوق مردم و شهروندي از نظر قیمت و قیمت گذاري این محصول بسیار حائز اهمیت است،
متذکر شد: همان طور که بزرگان دینی ما فرمودند، برکت در کاهش قیمت بازاریان و اصناف است، از متولیان امر می خواهیم با قیمت

مناسب این محصول را به مردم عرضه کنند، چراکه مردم ما مستحق خدمت و توجه بیش از پیش هستند.



جزئیات مرحله دوم المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/10/17

مرحله دوم آزمون انفرادي دوازدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور پنجشنبه 18 دیماه 99 در 10 کلان
منطقه آمایشی برگزار می شود.

مرحله دوم آزمون انفرادي دوازدهمین المپیاد علمی
دانشجویان علوم پزشکی کشور پنجشنبه 18 دیماه 99 در

 
10 کلان منطقه آمایشی برگزار می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، مرحله دوم آزمون انفرادي
دوازدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور
پس از چند بار تعویق به دلیل محدودیت هاي کرونا، در
روز پنجشنبه 18 دیماه در 10 کلان منطقه آمایشی برگزار

 
خواهد شد. 

ساعت شروع آزمون راس ساعت 9 صبح خواهد بود و لازم است دانشجویان یکساعت قبل از شروع آزمون در محل حوزه آزمون حضور

 
داشته باشند. 

به همراه داشتن ملزومات آزمون براي دانشجویان ضروري است و حوزه هاي آزمون هیچ تعهدي در قبال ملزومات دانشجویان نخواهند
داشت. همه دانشجویان باید وسایل نوشت افزار باید با خود داشته باشند. همچنین دانشجویان حیطه علوم پایه باید خودکار چند رنگ

 
،خط کش نیز حتما با خود داشته باشند. 

 
تمام دانشجویان کارت شناسایی عکسدار و کارت ورود به آزمون را باید به همراه خود داشته باشند. 

دوازدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور سال 1399 در حیطه هاي استدلال بالینی، مدیریت نظام سلامت، علوم پایه،

 
مطالعات میان رشته اي، آموزش پزشکی و کارآفرینی برگزار می شود. 

در این دوره 547 دانشجو به رقابت می پردازند که می توانند با مراجعه به سایت مرکز سنجش آموزش پزشکی، کارت آزمون خود را

 
به صورت اینترنتی دریافت کنند. 

 
محل برگزاري آزمون در 10 کلان منطقه آمایشی دانشگاه هاي علوم پزشکی 

دانشگاه علوم پزشکی محل برگزاريمنطقه آمایشیردیف

شهر ساري: دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مازندرانمنطقه یک1

شهر تبریز: کتابخانه مرکزي دانشگاه علوم پزشکی تبریزمنطقه دو2



شهر همدان: مرکز آزمون هاي دانشگاه علوم پزشکی همدانمنطقه سه3

شهر اهواز: دانشکده پرستاري و مامایی دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهوازمنطقه چهار4

شهر شیراز: مرکز جامع آزمون هاي دانشگاه علوم پزشکی شیرازمنطقه پنج5

شهر زنجان: دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی زنجانمنطقه شش6

شهر اصفهان: ساختمان تدبیر دانشگاه علوم پزشکی اصفهانمنطقه هفت7

شهر کرمان: مرکز آزمون الکترونیک دانشگاه علوم پزشکی کرمانمنطقه هشت8

شهر مشهد: مرکز سنجش علوم پزشکی دانشگاه علوم پزشکی مشهدمنطقه نه9

شهر تهران: دانشگاه علوم پزشکی ایرانمنطقه ده10



مرکز متالوژي تنها پروژه «جهش تولید» اسدآباد

منبع: ایسناشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/10/17

فرماندار شهرستان اسدآباد گفت: مرکز متالوژي فنی وحرفه اي اسدآباد از بی نظیرترین مراکز متالوژي غرب کشور در حال
حاضر تنها پروژه «جهش تولید» شهرستان به شمار می رود و از نقش مؤثري در آموزش به همراه اشتغال برخوردار است.

سعید کتابی چهارشنبه 17 دي ماه در دیدار با رئیس اداره فنی و حرفه اي
اسدآباد، با بیان اینکه طرح تخصصی مرکز متالوژي اسدآباد به عنوان یکی
از 33 طرح ملی استان بوده که براي آن 2.5 میلیارد تومان تسهیلات در
راستاي ارتقاء و به روز رسانی تجهیزات موجود مرکز از طرف استانداري
مصوب شده است، افزود: با پیگیري هایی که استانداري، فرمانداري، اداره
کل فنی وحرفه اي استان و اداره فنی و حرفه اي شهرستان داشته اند، با
تصویب این میزان تسهیلات نیاز است کارآفرین طرح فوق نسبت به جذب

 
اعتبار مصوب شده اقدام کند. 

وي با بیان اینکه براي راه اندازي سه خط تولید طرح تاکنون سرمایه گذار طرح از هیچ تسهیلاتی استفاده نکرده است، تصریح کرد: راه
اندازي مرکز متالوژي شهرستان داراي پنج خط بوده که تاکنون سه خط طرح با سرمایه گذاري 2.5 میلیارد تومان راه اندازي شده و

 
براي راه اندازي دو خط باقیمانده به اعتباري افزون بر سه میلیارد تومان نیاز است. 

فرماندار شهرستان اسدآباد تصریح کرد: با فعالیت این طرح تخصصی در مرکز متالوژي فنی و حرفه اي علاوه بر «جهش تولید»، براي

 
نخستین بار جهش مهارت و آموزش نیز شکل گرفته که این امر را باید نسبت به دیگر پروژه ها تعمیم داد. 

رئیس اداره فنی و حرفه اي شهرستان اسدآباد هم با اشاره به اینکه مرکز تخصصی متالوژي اسدآباد براي نخستین بار ریخته گري
فشرده و سرامیک را در حال اجرا دارد و در این رابطه دسته هاي سرامیکی کابینت تولید می کند، گفت: این طرح جزء طرح هاي
«جهش تولید» اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان و اداره فنی و حرفه اي اسدآباد به شمار می رود که در حال حاضر 25 نفر

 
اشتغال پایدار ایجاد کرده و قطعاً با تکمیل طرح توسعه آن تعداد اشتغال پایدار آن به 60 تا 70 نفر افزایش می یابد. 

محمودرضا خزائی با بیان اینکه فضا و زیرساخت هاي لازم را اداره فنی وحرفه اي شهرستان در حدود 1400 متر در مرکز متالوژي به
این کارآفرین خلاق به مدت سه سال تا سال 1402 واگذار کرده و در صورتی که طرح فوق در تولید و آموزش در بلندمدت مؤثر واقع
شود، این مدت زمان را تمدید خواهیم کرد، یادآور شد: راه اندازي کامل خطوط تولیدات این مرکز متالوژي حدود 10 درصد نیاز بازار
کشور را تأمین خواهد کرد و کیفیت محصولات تولید شده توان رقابت با کشورهاي خارجی را دارد ضمن اینکه در حال حاضر این
مرکز علاوه بر آموزش، قطعات کوچکی از جنس فلز، سرامیک و تلفیق فلز و سرامیک تولید می کند که از این نوع تولیدات در غرب

 
کشور وجود ندارد. 

وي همچنین از واگذاري زیرساخت هاي لازم توسط این اداره به یک کارآفرین در رابطه با فرآوري و خشک کردن میوه هایی همچون



آلو با توجه به سطح باغات شهرستان خبر داد و گفت: این واحد قرار است ضمن آموزش در این حوزه و مهارت آموزي به کارآموزان در

 
رابطه با «جهش تولید» و اشتغال نیز مؤثر واقع شود. 

خزائی با بیان اینکه اشتغال این واحد کمتر از 10 نفر نخواهد بود، تصریح کرد: افراد آموزش دیده پس از مهارت آموزي براي اشتغال

 
در این واحد توسط کارآفرین انتخاب و تولیدات واحد به صورت مستقیم با بازاریابی هاي لازم وارد بازار می شود. 

وي در پایان با بیان اینکه با وجود شرایط کرونا آموزش فنی و حرفه اي اسدآباد 2067 نفر آزمون و تمدید کارت و نیز 800 نفر
آموزش مجازي برگزار کرده است، خاطرنشان کرد: از ابتداي شیوع کرونا تاکنون مرکز فنی و حرفه اي خواهران اسدآباد نیز در یکی از

 
آموزشگاه هاي آزاد فنی و حرفه اي 30 هزار تولید ماسک انجام داده است. 

انتهاي پیام



ضرورت اصلاح زندانی به مدد اشتغال

منبع: ایسناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/10/17

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان سمنان بر لزوم اصلاح زندانیان از طریق ایجاد اشتغال تاکید کرد و گفت: باید به گونه
اي برنامه ریزي شود که زندانی پس از رهایی و بازگشت به آغوش خانواده، دوباره مرتکب جرم نشود.

شریف ابراهیمی، دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان
سمنان در جلسه حمایت از زندانیان در کمیته امداد استان
سمنان ضمن ابراز خشنودي از خدمات حمایتی کمیته
امداد به خانواده هاي زندانی تحت حمایت، اظهار کرد:
ایجاد اشتغال از طریق شرکت هاي تولیدي ظرفیتی است

 
که باید از آن بهره برد. 

این مقام ارشد قضایی با تأکید بر ایجاد اشتغال هدفمند
براي زندانیان ،تصریح کرد: ایجاد اشتغال با حمایت کمیته
امداد، انجمن حمایت از زندانیان و اداره کل زندان ها نقش

 
مهمی در اصلاح و تربیت زندانیان و استحکام بنیان خانواده آنان دارد. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از سوله ها و سالن هاي در اختیار سازمان زندان ها ظرفیتی براي ایجاد اشتغال و کارگاه هاي اشتغال

 
است، تصریح کرد: زندان براي زندانی باید نتایج مثبتی از جمله اشتغال و استقلال مالی را به همراه داشته باشد. 

شریف ابراهیمی خاطرنشان کرد: نه تنها براي زندانی شغل ایجاد شده، خوشبختانه ایجاد اشتغال با رصد استعداد خانواده هاي آنان با

 
حمایت هاي کمیته امداد و انجمن حمایت از زندانیان نیز در دستور کار قرارگرفته است. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان سمنان با اشاره به بهره گیري از ظرفیت خیرین براي کمک به خانواده زندانیان، تصریح کرد:

 
باید در زندان طوري برنامه ریزي کنیم که پس از بازگشت زندانی به آغوش خانواده، دوباره مرتکب جرم نشود . 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد استان سمنان نیز با بیان اینکه در 9 ماهه سال جاري 13 نفر از دختران خانواده زندانی
تحت حمایت با کمک هزینه کمیته امداد راهی خانه بخت شدند ،اظهار کرد: جدا از کمک هاي حمایتی ازدواج به هر یک از این افراد

 
20 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه تعلق گرفت. 

سیده فاطمه تقوي با اشاره به اینکه 21 نفر از دانشجویان خانواده هاي زندانیان استان از 15 میلیون تومان کمک هزینه تحصیلی در
این مدت بهره مند شدند، یادآور شد: 41 خانوار با مراجعه به صندوق قرض الحسنه امداد ولایت ودیعه مسکن با تسهیلات 20 میلیون

 
تومانی دریافت کردند و 150 میلیون تومان نیز در قالب کمک هزینه اجاره به این خانواده ها پرداخت شده است. 



انتهاي پیام



وقتی تولیدکننده قاچاقچی می شود/ چتر حمایتی جهادکشاورزي کجاست؟!

منبع: داناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/10/17

محسن رحیمی گفت: سال گذشته مجبور شدیم گازوئیل خارج از شبکه عرضه دولتی تهیه کنیم که اگر در مسیر توسط
نیروي انتظامی خودروي دوستان ما متوقف شده و گازوئیل کشف می شد به عنوان قاچاق ضبط و صورتجلسه می شد و ما

نیز تحت عنوان قاچاقچی معرفی می شدیم و نه تولید کننده.

 محسن رحیمی گفت: سال گذشته مجبور شدیم گازوئیل
خارج از شبکه عرضه دولتی تهیه کنیم که اگر در مسیر توسط نیروي انتظامی خودروي دوستان ما متوقف شده و گازوئیل کشف می

 
شد به عنوان قاچاق ضبط و صورتجلسه می شد و ما نیز تحت عنوان قاچاقچی معرفی می شدیم و نه تولید کننده. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صبح قزوین؛ کارآفرینی و ورود به عرصه تولید امر مهمی است که مسئولان همواره در
کلام بدان تاکید دارند؛ اما در شرایط کنونی با وجود مشکلات عدیده، ورود به این حوزه نیاز به عزمی راسخ، روحیه اي قوي و شکست

 
ناپذیر و کفشی فولادین جهت گذر از سدهایی است که در اشکال مختلف رخ نشان می دهد. 

محسن رحیمی از جوانان مستعد و فعال قزوینی است که با وجود اشراف نسبت به مشکلات کار تولیدي، اما بنا بر فرمایش مقام معظم

 
رهبري وارد عرصه تولید شده و به موفقیت هاي خوبی نیز در این مسیر دست یافته است. 

این کارآفرین قزوینی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي صبح قزوین با اشاره به انگیزه اش از ورود به حوزه تولید و ایجاد اشتغال اظهار
کرد: علاقه به انجام کار تولیدي، من و دوستانم را به راه اندازي یک گلخانه ترغیب کرد؛ البته در همان ابتداي راه برخی دوستان
توصیه می کردند که وارد کار تولیدي نشویم و مانند خیلی از افراد به دلالی روي بیاوریم؛ چرا که تولید با مشکلات فراوانی مواجه

 
است. 

وي افزود: حدود 1ي1ماه پیش با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبري درباره اهمیت ورود به عرصه کار تولیدي؛ به همراه دو نفر

 
دیگر بر آن شدیم تا با عزمی جدي به کار خود ادامه دهیم. 

رحیمی عنوان کرد: پس از جستجو براي انتخاب جایی مناسب براي افتتاح کار، در نهایت مکانی در منطقه باراجین قزوین اجاره



کردیم و با سرمایه ابتدایی ي00میلیون تومان کار خود را اغاز کرده و به مرور با توسعه کار این مبلغ به حدود 150میلیون تومان

 
افزایش یافت. 

وي تصریح کرد: اکنون در دو حوزه پرورش گل هاي زینتی و همچنین تولید آلوئه ورا در گلخانه اي به متراژ 1500مترمربع مشغول
فعالیت هستیم و با توجه به استقبال مردم نسبت به خرید گل هاي زینتی بیشتر روي این کار تمرکز کرده و خوشبختانه فروش خوبی

 
هم داریم. 

این تولیدکننده جوان درباره موانع پیش روي عرصه تولید بیان کرد: یکی از مشکلات اساسی ما مربوط به تهیه سوخت جهت تامین

 
سیستم گرمایشی گلخانه در فصول سرد سال یعنی پاییز و زمستان است. 

وي ادامه داد: سال گذشته براي تهیه سوخت و جلوگیري از یخ زدن محصولات حتی گاهی با گالن 20لیتري به روستاهاي مختلف
سرزدیم تا در نهایت توانستیم مقداري گازوئیل تهیه کنیم و این مسئله اکنون به یک دغدغه جدي براي ما تبدیل شده زیرا علی رغم

 
پیگیري هاي فراوان هنوز نتوانسته ایم مجوز گلخانه و سهمیه سوخت را اخذ کنیم. 

رحیمی تصریح کرد: مسئولان باید با تلطیف کردن فضاي قانونی و سهل گرفتن برخی مسائلی که در بخشنامه ها ذکر شده از تولید
کنندگان حمایت کنند فارغ از این که قانون چقدر سخت گیري دارد، اینکه قرارداد اجاره گلخانه چند ساله است، آب مورد نیاز براي
آبیاري از طریق آب شرب تامین می شود یا آب باران اگرچه به لحاظ قانونی براي دریافت مجوز لازم است؛ اما موضوع مهم تر این
است که ما با همه این تفاسیر در حال تولید هستیم چه با رعایت ملاحظاتی که در بخشنامه ها وجود دارد و چه بدون آن ملاحظات

 
تولید کننده محسوب می شویم. 

وي اضافه کرد: براي گرفتن مجوز بارها به جهاد کشاورزي و سازمان نظام مهندسی کشاورزي مراجعه کرده حتی نقشه برداري از
گلخانه انجام شد و کارشناس نظام مهندسی نیز بازدیدي از گلخانه داشته است؛ اما همچنان نتوانسته ایم مجوزي دریافت کنیم؛ چرا
که برخی نواقص در پرونده وجود دارد که به ما به عنوان مستاجر ارتباط ندارد و به صاحب ملک و صاحب گلخانه بر می گردد که البته

 
جهاد کشاورزي هم درست می گوید. 

 
 

 
جهاد کشاورزي از گلخانه داران حمایت کند 

این کارآفرین بیان کرد: سال گذشته مجبور شدیم گازوئیل خارج از شبکه عرضه دولتی تهیه کنیم به عبارتی گازوئیل با لیتري



300تومان نرخ مصوب دولتی را بعضا تا لیتري 1200تومان خریداري کردیم که اگر در مسیر توسط نیروي انتظامی خودروي دوستان
ما متوقف شده و گازوئیل کشف می شد به عنوان قاچاق ضبط و صورتجلسه می شد و ما نیز تحت عنوان قاچاقچی معرفی می شدیم و

 
نه تولید کننده. 

وي ابراز کرد: این نوع بروکراسی اداري و فرآیند کاري و قوانین دست و پاگیر، تولیدکننده را به سمت رانت خواري، ویژه خواري و
خرید کالا یا سوخت قاچاق هدایت می کند؛ لذا خواسته ما گلخانه دارانی که نمی توانیم مجوز دریافت کنیم از جهاد کشاورزي و
شرکت پخش فرآورده هاي نفتی تامین گازوئیل حتی دو برابر قیمت دولتی آن است تا نگرانی از تامین گازوئیل مورد نیاز براي

 
گرمایش گلخانه نداشته باشیم. 

رحیمی عنوان کرد: چند ماه قبل مدیرکل جهاد کشاورزي استان قزوین در جلسه اي اظهار کرد ما از سرمایه گذاران واقعی در بخش
گلخانه حمایت می کنیم؛ حال سوال این است که ما با این که تولید کننده هستیم و سرمایه گذاري اندکی هم انجام داده ایم و اکنون
بعد از مدت ها به مرحله اي رسیده ایم که سفارشات خوبی حتی از استان هاي دیگر براي برگ آلوئه ورا داریم، سرمایه گذار واقعی

 
محسوب می شویم یا سرمایه گذار غیر واقعی؟! 

وي اضافه کرد: اگر منظور از سرمایه گذار واقعی کسی است که می خواهد چندین میلیارد تومان سرمایه گذاري کند باید پرسید که
آیا اساسا چنین کسی نیاز به حمایت دارد. به نظر ما جهاد کشاورزي باید در جلسات و کارگروه هاي استانی از باغ داران و گلخانه

 
داران حمایت کند، طبیعتا شرکت نفت متولی اصلی نیست ولی از جهاد کشاورزي انتظار دلسوزي و حمایت بیشتر است. 

 
ترویج قاچاق و لزوم ورود مدعی العموم 

رحیمی گفت: اگرچه جهاد کشاورزي تایید می کند که گلخانه ما فعال است و تولید دارد و در این خصوص مکاتبه کرد؛ اما رئیس
شرکت نفت ناحیه قزوین می گوید ما نمی توانیم سوخت بدهیم مگر اینکه مجوز داشته باشید. این حرف یعنی باید سوخت قاچاق

 
خریداري کرد، یعنی ترویج قاچاق. 

کارآفرین قزوینی تصریح کرد: به نظرم باید دستگاه هاي نظارتی و مدعی العموم به چنین مباحثی ورود کرده و از رواج قاچاق

 
جلوگیري کنند؛ طبیعتا اگر سوخت در اختیار گلخانه داران و باغ داران قرار گیرد دیگر بازار سیاه وجود نخواهد داشت. 

وي ابراز کرد: ما فروش نسبتا خوبی داریم و گاهی ارسال بار به استان هاي دیگر هم داشته ایم. در طول هفته برگ آلوئه وراي نزدیک
به 40عطاري در استان قزوین از جمله شهرهاي قزوین، البرز، محمدیه، محمودآباد و اقبالیه را تامین می کنیم و در حوزه گل هاي
زینتی هم علاوه بر تبلیغ در فضاي مجازي و ارسال محصول براي مشتریان، نمایشگاهی هم در محوطه گلخانه احداث کردیم که

 
بسیاري از مشتریان به صورت مستقیم با مراجعه به گلخانه خرید می کنند. 

 
از بین رفتن محصولات بر اثر سرما 

رحیمی بیان کرد: خوشبختانه تولید ما رونق گرفته است هرچند تا به امروز با سختی بسیار پیش رفتیم و همچنان با سختی ادامه می
دهیم و در ایام اخیر چند میلیون ضرر کردیم و گل هاي زیادي بر اثر سرما از بین رفت، اما همچنان تامین گازوئیل یک دغدغه مهم

 
براي ما محسوب می شود تا سرپا بمانیم. 



این تولیدکننده جوان تصریح کرد: این مشکل فقط مربوط به ما نیست و می دانیم چندین نفر از تولیدکنندگان محصولات گلخانه اي

 
در استان با شرایطی مشابه، به دلیل وجود برخی قوانین دست و پاگیر با مشکل مواجه هستند. 

وي با اشاره به درخواست خود از مسئولان بیان کرد: مسئولان از تولیدکنندگان و علاقمندان به کار تولیدي حمایت کرده و تسهیلات
ارزان قیمت براي خرید و تهیه تجهیزات و امکانات مورد نیاز جهت توسعه فعالیت در اختیار این افراد قرار دهند تا هزینه تولید کاهش

 
پیدا کند؛ همچنین در اعطاي مجوز و به رسمیت شناختن گلخانه داران و تولیدکنندگان سخت گیري نکنند. 

این کارآفرین قزوینی با بیان اینکه سخت گیري هاي زیاد موجب شده تا تولیدکنندگان احساس کنند سیستم اداري در مقابل آنها
قرار گرفته نه در کنارشان؛ افزود: اکنون تقاضاي اصلی ما فقط تامین گازوئیل حتی به دو برابر قیمت مصوب و قانونی آن است تا
بتوانیم با خیالی آسوده به فعالیت خود ادامه دهیم و هیچ درخواست دیگري واقعا نداریم و حتی براي شروع یا ادامه کار یک ریال هم

 
تسهیلات دریافت نکرده ایم و مطالبه اي هم بعد از این نداریم. 

رحیمی عنوان کرد: تحقق شعار جهش تولید نیازمند حمایت هاي بیشتر مسئولان و متولیان امر جهت گره گشایی در مسیر تولید و

 
کارآفرینی است، همچنان که مقام معظم رهبري نیز بارها بر آن تاکید داشتند. 

وي در پایان تاکید کرد: مسئولین استانی باید از افرادي که وارد عرصه تولید می شوند، حمایت کنند و دست تولیدکنندگان را بگیرند
نه اینکه بگویند سامانه اجازه نمی دهد کمک کنیم یا وزارتخانه ممنوع کرده است یا اینکه قانون اجازه نمی دهد؛ طبیعتا اگر مدیران و
مسئولین بخواهند می توانند به هر طریق کمک کنند و اگر نمی توانند و همه چیز کشوري و سامانه اي است؛ پس حضورشان در آن

 
مسئولیت چه ضرورت و اثري دارد. 

انتهاي پیام/



کسر 10 د رصد مالیات علی الحساب از پزشکان د ر سال آیند ه

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/10/17

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بود جه 1400 د ر تشریح جد ید ترین مصوبات این کمیسیون از تمهید ات جد ید براي د
ریافت 30 د رصد مطالبات معوق مالیاتی از مود یانی که فرار مالیاتی د ارند خبرد اد و گفت: د ر صورت عد م اجراي آن بانک ها و
موسسات اعتباري 2 د رصد از 30 د رصد و بیمه ها 5 د رصد جریمه می شوند .وي همچنین از پیش بینی 2 هزار میلیارد تومان براي

 
انجام اقد امات فرهنگی د ر مناطق محروم خبرد اد . 

رحیم زارع د ر تشریح مصوبات کمیسیون تلفیق لایحه بود جه 1400 از بررسی حوزه مالیات د ر لایحه بود جه سال آیند ه خبر د اد
و تصریح کرد که از این د رآمد ها براي حمایت از اقشار محروم، رونق تولید و کارآفرینی استفاد ه می شود .نمایند ه مرد م آباد ه،
بوانات، خرم بید و سرچهان د ر مجلس یازد هم افزود : د ولت موظف است د ر سال آیند ه از وارد ات لوازم آرایشی 15 د رصد عوارض
گمرکی و سود بازرگانی اخذ کرد ه و اعتبارات به د ست آمد ه را به هیات امناي صرفه جویی ارزي براي خرید عضو مصنوعی، کاشت
حلزون شنوایی و د رمان بیماران خاص مانند اوتیسم اختصاص د هد .وي اضافه کرد : براساس پیشنهاد د ولت مقرر شد از پزشکان
10 د رصد مالیات علی الحساب کسر شود . این موضوع شامل د رآمد ، حقوق و کارانه نمی شود .سخنگوي کمیسیون تلفیق بود جه
1400 مجلس شوراي اسلامی با اشاره به یکی د یگر از مصوبات کمیسیون متبوعش اد امه د اد : براساس پیشنهاد د ولت بانک ها و
موسسات اعتباري مکلف شد ند تا اطلاعات هویتی، مالی و اقتصاد ي افراد ي که تا پایان سال 99 مالیات معوق خود را پرد اخت نکرد
ه اند را د ر اختیار سازمان امور مالیاتی قرار د هند تا 30 د رصد مطالبات معوق از این افراد کسر شود . د ر صورت عد م اجراي آن

 
بانک ها و موسسات اعتباري 2 د رصد از 30 د رصد و بیمه ها 5 د رصد جریمه می شوند . 

این نمایند ه مرد م د ر مجلس یازد هم یاد آور شد : براساس پیشنهاد د ولت د ر سال آیند ه به هر پیامک یک تومان (10 ریال) افزود
ه می شود تا از این اعتبارات، براي اجراي قانون حمایت از معلولان و ساماند هی کود کان کار استفاد ه شود .زارع اضافه کرد : براساس
پیشنهاد کمیسیون تلفیق لایحه بود جه 1400 مقرر شد اعتباري بالغ بر 2 هزار میلیارد تومان از اپراتورهاي تلفن همراه به منظور
انجام اقد امات فرهنگی مانند توسعه اینترنت و... د ر مناطق محروم اخذ شود .این نمایند ه مرد م د ر مجلس یازد هم تصریح کرد : د
ر کمیسیون تلفیق مصوب شد تا د ر سال آیند ه همه حرفه ها از جمله وکلا و پزشکان مکلف به نصب پایانه فروشگاهی شوند
.سخنگوي کمیسیون ویژه رونق و جهش تولید د ر تشریح مصوبه د یگر کمیسیون تلفیق توضیح د اد : کارفرمایان باید د ر هر مرحله
پرد اخت به پیمانکاران مالیات ارزش افزود ه را کسر کنند ، اگر پرد اختی ند اشته باشند ، سازمان امور مالیاتی نمی تواند از

 
پیمانکاران د رخواست سهم مالیات کند . 

 
عوارض خروج از کشور د ر سال آیند ه د ر کمیسیون تلفیق تعیین تکلیف شد 

زارع همچنین از تصویب مبلغ عوارض خروج از کشور د ر سال آیند ه د ر کمیسیون تلفیق لایحه بود جه 1400 خبر د اد و گفت:
براساس مصوبه کمیسیون، از زائران عتبات عالیات و مرزنشینان تنها یکبار عوارض خروج از کشور اخذ می شود . اطلاعات مربوط به

 
مرزنشینان د ر سامانه وزارت کشور باید د رج شود . 

وي با بیان اینکه عوارض خروج از کشور ورزشکاران تیم هاي ملی با مجوز وزارت ورزش و جوانان افزایش تصاعد ي ند ارد و د ر هر
مرحله همانند نخستین بار محاسبه می شود ، افزود : از تاریخ 4 شهریور تا 22 مهر سال آیند ه، زائران زمینی عتبات عالیات از پرد

 
اخت عوارض خروج از مرزهاي کشور، معاف هستند . 

این نمایند ه مرد م د ر مجلس یازد هم تصریح کرد : سازمان امور مالیاتی با همکاري شهرد اري هاي کشور باید واحد هاي مسکونی
خالی از سکنه د ر شهرهایی با بیش از 110 هزار نفر را از سال 1397 تا 1400 شناسایی و مالیات را با توجه به قانون جد ید براي پرد



 
اخت احصا کند . 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بود جه 1400 همچنین اضافه کرد : همه پایگاه هاي بسیج از پرد اخت هزینه انشعاب هاي آب، برق

 
و گاز معاف هستند . 

 
زائران اربعین 1400 از پرد اخت عوارض خروج معاف هستند 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بود جه سال 1400 گفت که براساس مصوبه این کمیسیون زائران اربعین 1400 از پرد اخت عوارض خروج

 
معاف هستند . 

 
اخذ مالیات از خود رو هاي لوکس د ر سال 1400 

همچنین یک عضو کمیسیون تلفیق بود جه سال 1400 جزئیات جلسه این کمیسیون د رباره اخذ مالیات از خانه هاي خالی و خود رو

 
هاي لوکس را تشریح کرد . 

علی اصغر خانی عضو کمیسیون تلفیق بود جه سال 1400 ، د ر تشریح مصوبات جلسه کمیسیون متبوعش، اظهار د اشت: د ر این

 
جلسه موضوع اخذ مالیات از خانه هاي خالی و اجیاد د رآمد از این محل براي د ولت مورد بحث و گفت وگو قرار گرفت. 

وي افزود : پس از بحث و تباد ل نظر د ر این باره با موافقت اعضاي کمیسیون تلفیق 2 هزار میلیارد تومان از محل اخذ مالیات از خانه
هاي خالی د ر سال 1400 براي د ولت د رامد پیشبینی شد .عضو کمیسیون تلفیق بود جه سال 1400 با اشاره به مصوبه د یگر
اعضاي کمیسیون تلفیق د ر جلسه امروز، بیان د اشت: موضوع د یگر بحث اخذ مالیات از خود رو هاي لوکس بود که مخالفان و

 
موافقان این موضوع د ید گاه هاي خود را مطرح کرد ند . 

خانی با بیان اینکه اعضاي کمیسیون با اخذ مالیات از خود روهاي لوکس د ر سال آیند ه موافقت کرد ند ، بیان د اشت: پس از تباد ل
نظر د ر این باره مقرر شد تا کارگروه اي تشکیل شود و بر اساس قیمت خود روهاي لوکس و معیارهاي د یگر مالیات هایی براي این
خود روها تعیین کنند .عضو کمیسیون تلفیق بود جه سال 1400 اضافه کرد : مقرر شد تا کارگروه مربوطه هر چه سریعتر تشکیل شد
ه تا بر اساس معیار و ملاك هایی میزان اخذ مالیات از خود روهاي لوکس را تعیین کند تا پیش از ارسال گزارش کمیسیون تلفیق

 
براي بررسی د ر جلسه علنی این موضوع نیز د ر بخش د رآمد ي بود جه تعیین تکلیف شود . 

/انتهاي متن/



آغاز پذیرش دانشجو در دانشگاه جامع علمی و کاربردي گیلان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/10/17

دانشگاه جامع علمی و کاربردي گیلان در بخش تکمیل ظرفیت در دو مقطع کاردانی و کارشناسی دانشجو می پذیرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از رشت، بابک نوروزي ، رئیس دانشگاه جامع علمی و
کاربردي گیلان از آغاز پذیرش دانشجویان در بخش تکمیل
ظرفیت بهمن ماه که مرتبط با رشته هاي مورد پذیرش
مهرماه سال 99 بوده خبر داد و گفت: دانش پذیران می
توانند تا 22 بهمن ماه با مراجعه به سایت سازمان سنجش
به نشانی sanjesh.org اطلاعات مربوط به 73 رشته

 
کاردانی و 54 رشته کارشناسی را مشاهده کنند. 

او از مراجعه حضوري داوطلبان براي ثبت نام خبر داد و افزود: دانش پذیران پس از مشاهده و انتخاب رشته ها در سایت سازمان
سنجش می بایست به صورت حضوري براي ثبت نام به مراکز 16 گانه علمی کاربردي در سراسر استان که طیف وسیعی از رشته هاي

 
مهارتی و علمی کاربردي را در بر می گیرد، اقدام کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي گیلان گفت: دانشگاه جامع علمی و کاربردي به عنوان اولین متولی نظام آموزش مهارتی و
کاربردي می تواند بسیتر تاثیر گذار براي کسب آینده شغلی دانش پذیران باشد و دانش پذیرانی که در این دانشگاه ثبت نام می کنند
در پایان، می توانند در محیط کسب و کار جذب شوند و یا کارآفرین شوند، زیرا تمام هدف این دانشگاه راه اندازي رشته هاي علمی و

 
مهارتی براي کارآفرینی و کسب و کار است. 

نوروزي به بحران کرونا اشاره کرد و افزود: آموزش هاي علمی کاربردي در 2 بخش نظري و عملی است و با توجه به شیوع ویروس
کرونا آموزش هاي واحد نظري مجازي برگزار می شود، اما در بخش عملی براي کسب مهارت هاي کاربردي و تخصصی دانش پذیران،

 
آموزش ها با رعایت کامل و دقیق شیوه نامه هاي بهداشتی به صورت حضوري در مراکز علمی کاربردي سراسر استان برگزار می شود. 

او با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 5 هزار دانشجو در مراکز جامع علمی و کاربردي استان مشغول تحصیل هستند، گفت: این

 
دانشجویان در 73 کد رشته در مقطع کاردانی و 53 کد رشته درمقطع کارشناسی ناپیوسته تحصیل می کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي گیلان در پایان با اشاره به اینکه تمامی صاحبان مشاغل و همچنین دانش پذیران می توانند از
آموزش هاي علمی و کاربردي این دانشگاه بهره مند شوند، تصریح کرد: داوطلبان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر به سامانه

دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد گیلان به نشانی https://gi. uast.ac.ir مراجعه کنند.



مجریان 16 طرح فناوري یزد 9 میلیارد ریال کمک دریافت می کنند

منبع: تابناكشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/10/17

 
مجریان 16 طرح فناوري یزد 9 میلیارد ریال کمک دریافت می کنند 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات یزد گفت: وزارتخانه 9 میلیارد ریال در اجراي 16 طرح فناوري در قالب پروژه هاي « گرنت (

 
Grant) رشد» در گام اول به این استان اختصاص داد و با ابلاغ آن از این طرح ها حمایت مالی می شود. 

گرنت، بودجه اي است که به نهادها، موسسه ها ،شرکت ها یا
افراد اعطا و اغلب براي انجام کار یا پروژه خاصی پرداخت می
شود و مراحلی از گزارش دهی را نیاز دارد، پروژه هاي عمرانی،
فرهنگی، بهداشتی، آموزشی، پژوهشی و از این قبیل را می توان
با حمایت آن انجام داد و به عنوان مثال «گرنت پژوهشی»، براي

 
انجام طرح پژوهشی اعطا می شود. 

به گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات یزد به ایرنا، محمدرضا پاکدل افزود: وزارت ارتباطات و

 
فناوري اطلاعات در مرحله نخست، از طرح هاي یادشده پارك علم و فناوري استان حمایت کرد. 

وي با اشاره به پذیرش و عضویت پارك در شبکه توسعه اقتصاد دیجیتال (تاد) گفت: وزارتخانه به منظور توسعه تاد و استفاده از
ظرفیت شبکه سازي در توسعه کارآفرینی در حوزه هاي دانش بنیان، از طریق پارك از پروژه هاي توسعه محصول شرکت هاي فناور

 
تحت حمایت مراکز عضو شبکه تاد در قالب «اعتبار تحقیقاتی توسعه محصول (گرنت رشد)» حمایت می کند. 

وي ادامه داد: بر اساس این فراخوان 40 طرح در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات( فاوا) از سوي شرکت هاي نوپا در سامانه هاي

 
مرتبط ارایه شد که پس از بررسی و تکمیل مدارك، 16 طرح در گام اول تایید و به 9 میلیارد ریال کمک مالی نیاز است. 

پاکدل خاطرنشان کرد :این طرح ها باید داراي نمونه کسب و کار باشد و بر اساس برنامه زمانی به دانش فنی و یا به نمونه محصول

 
آزمایشگاهی که داراي مشخصات فنی و نهایی و آماده فروش باشد، برسد. 

در اجراي طرح گرنت رشد با هدف گسترش اقتصاد دیجیتال، از ایده ها و طرح هاي فناوري در راستاي توسعه محصول در زمینه

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات با اعطا اعتبار تحقیقاتی حمایت مالی می شود. 

بر اساس این گزارش، اداره کل یادشده به عنوان نماینده منطقه اي پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات و دبیرخانه اجراي تفاهم نامه،

 
وظیفه کنترل و نظارت بر پیشرفت فعالیت ها و ارایه گزارش به وزارتخانه و استانداري یزد را به عهده دارد. 



پاکدل سوم دي ماه جاري به خبرنگاران گفته بود که این استان از لحاظ شاخص توسعه یافتگی فناوري اطلاعات و ارتباطات

 
آي.دي.آي(IDI) در جایگاه سوم بعد از استان هاي تهران و سمنان قرار دارد. 

وي با اشاره به رویکرد وزارتخانه در ایجاد زیرساخت هاي شبکه، حمایت از کسب و کارهاي نوپا در حوزه فاوا، به روند رو به رشد گفت:

 
تا رسیدن به جایگاه مبتنی به توسعه متوازن شاخص ها مخصوصا در استفاده از زیرساخت هاي ارتباطی این روند ادامه یابد. 

وي تعداد مشترکان اینترنت پهناي باند به تفکیک ثابت و سیار را به ترتیب 173 هزار و 298 نفر و یک میلیون و 125 هزار نفر بیان
کرد و افزود: استان با ضریب نفوذ 15 درصد مشترکان اینترنت پرسرعت ثابت رتبه چهارم، در ضریب نفوذ تلفن ثابت با میزان 46

 
درصد رتبه سوم و رتبه اول در استفاده از رایانه را در این دوره کسب کرد. 

وي خاطرنشان کرد: اقتصاد دانش بنیان به عنوان حوزه اي است که می تواند استان را به سمت پیشرفت هاي زیادي سوق دهد و با

 
توجه به محدودیت هاي زیست محیطی می توان از این طریق با استفاده از منابع انسانی گام هاي اساسی در این مسیر برداشت. 

وي اضافه کرد: از یکهزار و 137 روستاي بالاي 20 خانوار استان 80 درصد دسترسی به اینترنت پرسرعت دارند.



اجراي 260 پروژه داوطلبی از سوي داوطلبان نیکوکار اصفهان

منبع: سلامتشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان از اجراي 260 پروژه داوطلبانه از ابتداي سال جاري تا پایان آذرماه در

 
راستاي کمک به محرومان جامعه خبر داد. 

 
 

به گزارش  گروه استان هاي خبرگزاري سلامت به نقل از روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان اصفهان؛ محمد نوید متقی با اعلام

 
این خبر افزود: به همت داوطلبان و خیران هلال احمر استان در شهریور ماه 260 پروژه داوطلبی در استان اصفهان اجرا شده است. 

 وي افزود: این پروژه ها با مشارکت 978 داوطلب در شعب سراسر استان در قالب کمک هاي حمایتی و معیشتی و به منظور رفع

 
مشکلات اقشار محروم به ویژه بیماران نیازمند انجام شده است. 

 متقی بیان کرد: تعدادي از این پروژه ها شامل اهداي هزینه دارو و درمان، اهداي کمک جهیزیه، ویزیت رایگان توسط پزشکان
داوطلب، تجهیز بانک امانات تجهیزات پزشکی، اهداي هزینه تحصیل مددجویان، خاك ریزي و تسطیح ساختمان پایگاه امدادي توسط

 
داوطلبان بوده است. 

وي برپایی ایستگاه سلامت، توانمندسازي زنان بی سرپرست و بدسرپرست، اهداي تانکر آب، توزیع  مواد غذایی میان نیازمندان، پروژه

 
هاي کارآفرینی را از دیگر پروژه هاي حمایتی اجرا شده در این مدت بیان کرد. 



 
 

 
 به گفته این مقام مسئول، ارزش ریالی پروه هاي مذکور بیش از 18 میلیارد و 850 میلیون تومان بوده است. 

 معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان گفت: با اجراي پروژه هاي داوطلبی در این مدت بیش از 38 هزار و 864 مددجو
از خدمات حاصل از این پروژه ها بهره مند شده اند.



ایجاد اشتغال براي چهارهزارو 200 روستایی در خوزستان

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: چهارهزار و 200 روستایی در این استان با
پرداخت تسهیلات اشتغالزاي روستایی به کار و فعالیت مشغول شدند.

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت:
چهارهزار و 200 روستایی در این استان با پرداخت تسهیلات اشتغالزاي روستایی به

 
کار و فعالیت مشغول شدند. 

به گزارش خبرنگار ما، سیدسعید حسینی نژاد در حاشیه نشست شوراي اشتغال
خرمشهر در جمع خبرنگاران به تسهیلات اشتغالزاي در نظر گرفته شده براي

شهرستان خرمشهر اشاره کرد و افزود: 650 میلیارد ریال تسهیلات براي 461 فقره طرح اشتغالزا از سوي چهار بانک کشاورزي، توسعه
تعاون، کارآفرینی و پست بانک در نظر گرفته شده است ولی از این میزان فقط 122 فقره طرح موفق به دریافت 85 میلیارد ریال

 
تسهیلات شدند لذا انتظار داریم بانک هاي مذکور و دستگاههاي اجرایی این موضوع را پیگیري کنند. 

وي از بانک هاي عامل خواست با بررسی مجدد طرح هاي اشتغالزاي معرفی شده به آنان به گونه اي عمل کنند تا مقاضیان طبق

 
قانون از تسهیلات مذکور براي کار و اشتغال بهره مند شوند. 

حسینی نژاد به تسهیلات کرونایی استان خوزستان نیز اشاره کرد و گفت: یکهزار و 600 میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا در قالب

 
14 رسته فعالیت براي تثبیت و حفظ اشتغال در طرح تسهیلات کرونا به استان خوزستان اختصاص یافت. 

وي در بخش دیگري با اشاره به طرح هاي تشویقی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی براي اشتغال و کار آفرینی گفت: سه طرح
کارورزي، طرح تشویقی و یارانه دستمزد براي فراهم کردن اشتغال از سوي این وزارتخانه اجرایی شده است که در طرح کارورزي فارغ
التحصیلان دانشگاهی ضمن حضور در کارگاه هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی با به روز رسانی دانش خود و آشنایی با محیط کار،

 
کارفرمایان را نیز از دانش خود بهره مند می کنند. 

وي ادامه داد: به منظور رفاه حال کارورزان دولت کمک هزینه و تسهیلاتی را براي آن در نظر گرفته است و به ازاي هر یک از فارغ
التحصیلان در مقطع کارشناسی پنج میلیون ریال، کارشناسی ارشد 6 میلیون ریال و دکترا هفت میلیون ریال در اختیار کارورزان قرار

 
می دهد. 

حسینی نژاد گفت: 2 طرح دیگر به عنوان پاداش یا تشویقی براي کارفرمایان در شرایط فعلی که کسب و کارها درگیر شیوع

 
کرونا هستند با نام طرح یارانه دستمزد و طرح مشوق بیمه اي در نظر گرفته شده است. 

وي گفت: در طرح یارانه دستمزد به کارفرمایانی که جذب نیروي جدید داشته باشند 30 درصد از حداقل حقوق مصوبه شوراي عالی



 
کار را به عنوان پاداش و یا مشوق از دولت دریافت می کنند. 

حسینی نژاد در پایان گفت: در طرح مشوق بیمه اي نیز معافیت بیمه اي سهم کارفرمایان به میزان 23 درصد در نظر گرفته شده که
فعالان اقتصادي و کارفرمایان می توانند از این طرح ها استفاده کنند.



صنایع کوچک و متوسط محرك اصلی رشداستان گیلان محسوب می شوند

منبع: سرتوكشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش سرتوك ، به نقل از روابط عمومی ، سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان طی نشستی با
حسن محمد یاري نماینده مردم شهرستانهاي تالش ، ماسال و رضوانشهردر مجلس شوراي اسلامی در خصوص وضعیت

واحدهاي صنعتی مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی گیلان گزارشی ارایه داد. سعیدي کیا تعامل (...)

رشت_سرتوك_مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان با نماینده مردم شهرستانهاي تالش ، ماسال و رضوانشهردر مجلس

 
شوراي اسلامی دیدارکرد. 

به گزارش سرتوك ، به نقل از روابط عمومی ، سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان طی نشستی با حسن
محمد یاري نماینده مردم شهرستانهاي تالش ، ماسال و رضوانشهردر مجلس شوراي اسلامی در خصوص وضعیت واحدهاي صنعتی

 
مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی گیلان گزارشی ارایه داد. 

سعیدي کیا تعامل واحدهاي صنعتی کوچک و متوسط را مهم خواند و اضافه کرد: تعامل و همکاري واحدهاي صنعتی کوچک و
متوسط با هم و در جهت رونق تولید، فروش و کمک به بازاریابی، می تواند در افزایش تولید و اشتغال، نقش آفرینی مثبتی داشته

 
باشد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان گفت: صنایع کوچک و متوسط به واسطه اینکه حجم بالایی از صنایع استان را در

 
بر دارند، محرك اصلی رشد اقتصادي کشور و استان گیلان محسوب می شوند. 

براساس این گزارشحسن محمدیاري نماینده مردم شهرستانهاي تالش ، ماسال و رضوانشهردر مجلس شوراي اسلامی گفت : صنایع
کوچک و متوسط، محرك اصلی اشتغال و رشد اقتصادي محسوب می شوند که با رونق بخشی فعالیت هاي این صنایع، می توان

 
پویایی جامعه را شاهد بود. 

وي افزود: کارآفرینی در صنایع کوچک و متوسط، داراي اهمیت فراوان بوده و می توان با کوچکترین ایده اي و با راه اندازي هر واحد
تولیدي کوچک، بدنبال کارآفرینی باشیم.



امام جمعه یزد: شهرداري ها براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام

کنند

منبع: تسنیمشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/10/17

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد با اشاره به اینکه فضاي خیابان و پارك ها براي ورزش بانوان از ایمنی کافی
برخوردار نیست، گفت: شهرداري هاي براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد با اشاره به
اینکه فضاي خیابان و پارك ها براي ورزش بانوان از ایمنی
کافی برخوردار نیست، گفت: شهرداري هاي براي افزایش
پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند. - اخبار استانها -
به گزارش خبرگزاري تسنیم از یزد، آیت االله محمدرضا
ناصري در دیدار مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی
استانداري یزد با اشاره به اینکه عده اي در تلاش هستند با
ترفندها و شعارهاي خاص ورزش بانوان را به خیابان ها
بکشانند، اظهار داشت: این افراد به فکر امنیت و ایمنی

 
بانوان نیستند همچنانکه تاکنون چندین مورد تصادف براي آنها اتفاق افتاده است. 

وي با اشاره به اینکه فضاي عمومی جامعه و پارك ها هم به لحاظ مباحث ایمنی و هم مباحث فرهنگی و اجتماعی مناسب ورزش و
دوچرخه سواري بانوان نیست، افزود: شهرداري ها موظف هستند براي بانوان مکان ها و پارك هاي اختصاصی و در خور شأن بانوان

 
یزد ایجاد کنند و لازم است نسبت به این موضوع اهتمام جدي داشته باشند. 

ناصري با بیان اینکه زنان جامعه باید بتوانند در شرایط ایمن و محفوظ ورزش و تفریح کنند، تاکید کرد: شهرداري ها احداث پارك

 
بانوان را با جدیت دنبال کند و دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري نیز پیگیر این موضوع باشد. 

امام جمعه یزد در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر لزوم دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري یزد به مقوله آموزش مربیان
مهدکودك ها عنوان کرد: محتوایی که امروز در مهدکودك ها آموزش داده می شود بسیار حائز اهمیت است و لازم است در این زمینه

 
اقدام جدي شود و مربیان مهدها تحت آموزش قرار بگیرند. 

 
پاسخ شهرداري تهران به یک ادعا: چرا باید اطلاعات آلودگی هواي تهران را پنهان کنیم؟! 

 
ساخت و ساز در حریم خانه بروجردي هاي کاشان بدون اخذ مجوز تخلف است/شهرداري کاشان باید پاسخگو باشد 

 
یادداشت|تدبیر شهرداري و شوراي شهر براي کاهش آلودگی هوا چیست؟ 

وي با بیان اینکه کودکان ما باید از آغاز آموزش با سه محور مهم تفکر، تدین و تعقل آشنا شوند، افزود: روحیه کارآفرینی باید از زمان

 
آغاز آموزش در کودکان تقویت شود تا بعد از دوران دانشگاه با موجی از بیکاران فارغ التحصیل مواجه نباشیم. 



ناصري همچنین بر ضرورت پیاده سازي سبک زندگی اسلامی در جامعه تاکید کرد و گفت: دست اندرکاران امر این مهم را جدي
بگیرند و با مطالعه و انجام کار کارشناسی، سبک زندگی اسلامی را در جامعه ترویج دهند که اگر این امر محقق شود، بسیاري از

 
مشکلاتی که امروز در جامعه شاهد آن هستیم، حل و فصل خواهد شد. 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري یزد نیز در این دیدار به ارائه گزارشی از فعالیت هاي انجام شده توسط این دفتر
پرداخت و اظهار داشت: در سال جاري از یک سو کرونا و از سوي دیگر کمبود بودجه هاي دولتی، فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی را

 
کاهش داد اما تلاش کردیم این فعالیت ها متوقف نشود. 

حمید عزیزیان بیان کرد: در حوزه امور اجتماعی، یکی از مهمترین اقدامات، ایجاد دفاتر تسهیل گري اجتماعی بود که این دفاتر اکنون
در سه نقطه فعال هستند و در هر دفتر، شش جوان به صورت جهادي مشغول فعالیت هستند و در محله ها، مسائل و نیازهاي مردم

 
اعم از آموزشی و خدماتی را تحت پوشش قرار می دهند. 

وي همچنین از اجراي طرح سیمرغ در محلات یزد خبر داد و گفت: در قالب این طرح به بحث آموزش کودکان ورود کرده ایم و
خانواده ها را در این زمینه همراهی می کنیم.



دولت در حال فروش اموال یا استقراض براي اداره کشور است/ 100 هزار

میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، سیداحسان
خان دوزي نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي
اسلامی در برنامه «عیار» شبکه افق سیما درباره طرح
اصلاح قانون مالیاتی اظهار داشت: به آقاي دژپسند وزیر
اقتصاد گفته ایم که مجلس یازدهم منتظر دولت براي
اصلاح قانون مالیاتی نخواهد ماند؛ طرح اصلاح قانون
مالیاتی در کمیسیون اقتصادي تصویب شده و براساس
قانون فرصت 10 روزه پیشنهادات نمایندگان هم در این

باره منقضی شده است و اگر طرح هاي فوریتی در مجلس اجازه دهد احتمالاً طرح اصلاح قانون مالیاتی به بعد از بررسی لایحه بودجه

 
1400 موکول می شود. 

وي افزود: اصلاح قانون مالیاتی، بلندمدت است هر چند که ما چهل یا پنجاه سال از آن عقب هستیم و بایستی سی سال پیش این کار

 
را می کردیم. 

نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس درباره فروش اموال دولت هم اظهار داشت: فروش اموال، مستغلات، دارایی ها و سهام شرکت

 
هاي دولتی مصداق سرمایه فروشی است.  

خاندوزي گفت: در 9 ماهه سال گذشته دولت از طریق فروش سهام شرکت هاي دولتی 19 هزار میلیارد تومان درآمد کسب کرده بود،

 
این در حالی است که در 9 ماهه سال جاري این رقم به بالاي 33 هزار میلیارد تومان رسیده است.  

وي گفت: اگر دولت و وزارت اقتصاد در شرایط رونق بورس و در ماه هاي ابتدایی سال 99 سریع تر این کار را انجام می دادند،

 
درآمدهاي بالاتري را کسب می کردند. هر چند که دولت مایل بود این کار را بکند، اما در این کار تعلل کرده است.  

نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: ما از طریق فروش بیشتر اموال، سرمایه ها، استقراض و فروش اوراق کشور را اداره می کنیم

 
و گویی دولت بنا ندارد اصلاح مالیاتی انجام دهد. 

نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: دولت نمی خواهد به گروه هاي مشخص از طریق مالیات فشار بیاورد و
متأسفانه تعلل دولت در هزینه نپرداختن مالیات عادلانه 5 درصد جمعیت کشور را باید 85 میلیون ایرانی با تحمل تورم بالاتر پرداخت

 
کنند. 



وي گفت: دولت با آنکه باید از فرادستان مالیات بگیرد، اما آن را از فرودستان گرفته و همه ایرانیان را مجبور به تحمل تورم بالا و فشار

 
اقتصادي می کند.  

خاندوزي درباره میزان فرار مالیاتی در کشور تصریح کرد: بین 80 تا 100 هزار میلیارد تومان برآورد قطعی فرار مالیاتی در کشور است

 
و حتی برخی تحقیقات، ارقام بیشتر را گزارش می دهد.  

وي افزود: قانون باید معافیت مالیاتی را حذف کرده و یا اصلاح کند. این در حالی است که این معافیت ها شامل گروه هاي مختلف می

 
شود.  

نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس درباره معافیت مالیاتی مناطق آزاد تجاري و اقتصادي هم گفت: مناطق آزاد که براي فعالیت
اي اقتصادي، تولیدي و صادراتی شکل گرفته است و هرگونه فعالیتی که خلق ارزش افزوده و یا اشتغال کند، باید ذاتا معافیت مالیاتی
و معافیت از عوارض گمرکی ورودي داشته باشد و شامل تعریف مناطق آزاد شود اما متأسفانه ما در کشورمان به شکل کور از این

 
موضوع استفاده کرده ایم. 

انتهاي پیام/



چرخ سازندگی و بالندگی با دست هاي پر توان کارگران می چر خد

منبع: توسکانیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/10/17

توسکانیوز/ حسن ایزدي دبیر اجرائی خانه کارگر  در دیدار با مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان  گیلان گفت : در
کشورهاي توسعه یافته با استفاده بهتر از اندیشه و بازوي هنرمند کارگران و نیروهاي انسانی زمینه پیشرفت و رونق دو چندان

... The post (...) یک واحد تولیدي فراهم می شود و باید در سال جاري که توسط

 
 

دبیر اجرایی خانه کارگر گیلان ؛ چرخ سازندگی و بالندگی با دست هاي پر توان این کارگران که به عنوان نیروي کار خلاق و به تعبیر
مقام معظم رهبري سربازان اقتصاد مقاومتی هستند، محقق می شود و در این بین نقش کارگر به عنوان محرك و راهبر تولید در

 
تحقق جهش تولید کلیدي است. 

توسکانیوز/ حسن ایزدي دبیر اجرائی خانه کارگر  در دیدار با مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان  گیلان گفت : در کشورهاي
توسعه یافته با استفاده بهتر از اندیشه و بازوي هنرمند کارگران و نیروهاي انسانی زمینه پیشرفت و رونق دو چندان یک واحد تولیدي
فراهم می شود و باید در سال جاري که توسط مقام معظم رهبري به سال «جهش تولید» نامگذاري شده است در این مسیر گام

 
برداشت و از پتانسیل کارگران بیش از پیش استفاده کرد . 

وي افزود : چرخ سازندگی و بالندگی با دست هاي پر توان این کارگران که به عنوان نیروي کار خلاق و به تعبیر مقام معظم رهبري
سربازان اقتصاد مقاومتی هستند، محقق می شود و در این بین نقش کارگر به عنوان محرك و راهبر تولید در تحقق جهش تولید

 
کلیدي است. 

ایزدي گفت : با اینکه این جمعیت بزرگ همواره با چالش هاي بسیاري از جمله افزایش ناچیز دستمزد، پرداخت دیرهنگام حقوق و
نداشتن امنیت شغلی رو به رو هستند ولی می توانند بازوي حرکت و توسعه واحد تولیدي و صنعتی باشند و در تحقق جهش تولید

 
نقش ویژه اي ایفا کنند 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی گیلان در ادانه  گفت :خدمات و نقش قشر کارگر در رشد و توسعه صنعتی و اقتصادي یک جامعه

 
بسیار مهم است 

کارگران به عنوان بازوي توسعه اي واحدهاي تولیدي و صنعتی نقش مهمی در تحقق شعار سال که با عنوان «جهش تولید» نامگذاري
شده است، دارند. 



 
مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی گیلان گفت : 

وي افزود؛کارگران به عنوان بازوي توسعه اي واحدهاي تولیدي و صنعتی نقش مهمی در تحقق شعار سال که با عنوان «جهش تولید»

 
نامگذاري شده است، دارند. 

به گزارش روابط عمومی ، سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی گیلان با حسن ایزدي دبیر اجرائی خانه کارگر گیلان

 
دیدار و گفتگو کرد . 

سعیدي کیا مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی گیلان گفت : امروزه صنعتی شدن یکی از مهم ترین گام ها براي توسعه همه جانبه و
ایجاد توازن بین کشورهاي درحال توسعه محسوب می شود و از آنجایی که براي بسیاري از شهرهاي ایران رشد شهرنشینی همراه با
رشد صنعتی بوده است احداث صنایع در قالب مجتمع ها و شهرك هاي صنعتی یکی از مهم ترین مؤلفه ها براي توسعه پایدار شهرها

 
به شمار می رود. 

وي در ادامه بیان داشت : نیروي انسانی ماهر سرمایه هر کشوري بوده و در این بین کارگران به عنوان بازوي توسعه اي واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی نقش مهمی در تحقق شعار سال که با عنوان «جهش تولید» نامگذاري شده است، دارند. 

سعیدي کیا در ادامه افزود : خدمات و نقش قشر کارگر در رشد و توسعه صنعتی و اقتصادي یک جامعه بسیار مهم است ، چراکه با
توجه به اهمیت جایگاه کارگران در عرصه اقتصاد و تولید، این قشر می توانند نقش بسزایی در تحقق اهداف جهش تولید داشته باشند.
رییس هیات مدیره شرکت شهرکهاي صنعتی گیلان در این دیدار گفت: دشمنان قسم خورده نظام تلاش دارند که با فشارهاي
اقتصادي و اعمال تحریم هاي ناجوانمردانه، موجبات تعطیلی دومینووار واحدهاي صنعتی و بیکاري هزاران کارگر را فراهم کنند ولی

 
صنعتگران با تلاش و همت اجازه ندادند که این توطئه محقق شود. 

وي افزود: یکی از مهمترین سیاست هاي شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ، حفظ وضعیت اشتغال موجود در جامعه است که

 
با همکاري صاحبان صنایع و ایجاد و راه اندازي واحدهاي جدید ، این مهم بیش از پیش محقق خواهد شد . 

حسن ایزدي دبیر اجرائی خانه کارگر گیلان گفت : در کشورهاي توسعه یافته با استفاده بهتر از اندیشه و بازوي هنرمند کارگران و
نیروهاي انسانی زمینه پیشرفت و رونق دو چندان یک واحد تولیدي فراهم می شود و باید در سال جاري که توسط مقام معظم رهبري

 
به سال «جهش تولید» نامگذاري شده است در این مسیر گام برداشت و از پتانسیل کارگران بیش از پیش استفاده کرد . 

وي افزود : چرخ سازندگی و بالندگی با دست هاي پر توان این کارگران که به عنوان نیروي کار خلاق و به تعبیر مقام معظم رهبري
سربازان اقتصاد مقاومتی هستند، محقق می شود و در این بین نقش کارگر به عنوان محرك و راهبر تولید در تحقق جهش تولید

 
کلیدي است. 

ایزدي گفت : با اینکه این جمعیت بزرگ همواره با چالش هاي بسیاري از جمله افزایش ناچیز دستمزد، پرداخت دیرهنگام حقوق و
نداشتن امنیت شغلی رو به رو هستند ولی می توانند بازوي حرکت و توسعه واحد تولیدي و صنعتی باشند و در تحقق جهش تولید

 
نقش ویژه اي ایفا کنند. 



مبارزه مجلسی ها با فساد یا چینش خودي ها؟!

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/10/17

کنترل فساد باید یکی از اولویت هاي اصلی مجلس یازدهم باشد. پدیده فساد در طول یک قرن گذشته گریبان گیر دولت ها
بوده و نحوه مبارزه با آن، دغدغه بسیاري از متفکران و دلسوزان کشور بوده است.

کنترل فساد باید یکی از اولویت هاي اصلی مجلس یازدهم
باشد. پدیده فساد در طول یک قرن گذشته گریبان گیر
دولت ها بوده و نحوه مبارزه با آن، دغدغه بسیاري از

 
متفکران و دلسوزان کشور بوده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین، از نگاه اقتصادي، فساد یکی از
عواملی است که باعث بازدارندگی رشد اقتصادي می شود؛
پدیده اي که آثار منفی کمی و کیفی بسیاري بر تخصیص

بهینه منابع و در نتیجه بر رفاه عمومی می گذارد. فساد سبب افزایش نابرابري ها، کاهش سوددهی تولید و افزایش اقتصاد دلالی و
رواج شیوه هاي غیرمتعارف کسب درآمد می شود. ناامیدي و سرخوردگی قشرهاي محروم جامعه و کاهش سطح تولید، افت رشد

 
اقتصادي و اشتغال زایی، از دیگر تبعات این موضوع است و انتظار می رفت که مجلس یازدهم بجد با این معضل مبارزه کند. 

اما آیا مبارزه با فساد یعنی مبارزه با صنعت؟ آیا می توان براي چینش افراد خود دست به مقابله با صنعتی مانند فولاد مبارکه زد و
اسم آن را مبارزه با فساد گذاشت؟ آیا با زیر و رو کردن قراردادهاي یک شرکت و رو کردن یک قرارداد هفت میلیاردي می توان با
فساد مبارزه کرد؟ آیا تحقیق و تفحص از شرکت فولاد مبارکه باید زمانی آغاز شود، که بحث فساد در شهرداري گذشته تهران هنوز

 
هم مورد بحث فعالان سیاسی و اقتصادي کشور است؟ آقایان نماینده آیا اولویت هاي خود را شناخته اند؟ 

بله، درست است؛ مسئله شفافیت، ضروري ترین بستر براي ممانعت از بروز فساد و بعد از آن در راه مبارزه با این موضوع است. نبود
شفافیت، از دلایلی است که به فساد در انواع زمینه هاي آن دامن می زند که یکی از کارکردهاي شفافیت در حوزه هاي عمومی است.
با اطلاعاتی که دولت ها در اختیار شهروندان قرار می دهند، به آن ها این امکان را خواهند داد که از آنچه شرکت هاي دولتی و
خصولتی انجام می دهند، آگاه شوند و با داشتن این اطلاعات، امکان مقایسه، تحلیل و نقد براي مردم فراهم می شود، اما آیا شفافیت
و مبارزه با فساد را آن هم در سال رونق جهش تولید باید با شرکتی صنعتی آغاز کرد که در شرایط تحریم هاي فلج کننده اقتصادي،

 
خدمات نوینی براي کشور در سطح داخلی و خارجی داشته است؟ 

آقایان، تنها ورود افراد سالم به عرصه هاي مختلف براي ممانعت از بروز فساد، مشکل را حل نمی کند، بلکه باید زمینه هاي ساختاري
حفظ و نگهداري نهاد سالم را مهیا کنیم تا بتوان مسائل را کنترل کرد. اگر برترین و سالم ترین افراد را هم به کار بگیریم، اما فرایند
کنترل و نظارت نداشته باشیم، باز هم شاهد بروز فساد خواهیم بود، اما شما چشمتان را بر روي این قواعد و فسادهاي چندین هزار

 
میلیاردي بسته اید و دست به افشاگري هاي چند میلیاردي زده اید! 



مگر نه اینکه اولین راه مبارزه با فساد، ورود سیستم قضائی است؟ مگر می شود بدون اصلاح نظام قضائی و ایجاد شفافیت، با فساد
مبارزه کرد؟ آقایان نماینده، منزل نهایی رسیدگی به تمامی اختلافات قوه قضائیه است نه صفحه توئیتر شما. مبارزه با فساد در همه
زمینه ها و موضوعات مرتبط با آن هیچگاه نظام مند نبوده و استمرار نداشته است که متأسفانه در دستور کار جدي هیچکدام از قواي

 
سه گانه نیست. 

مسئله بعدي ایجاد فضاي رقابتی کسب وکار، حذف امتیازهاي ویژه و قوانین دست وپا گیر و مداخلات دولتی و مبارزه با رانت است که
بدون آن ها نمی توان فقط به برخورداري از سیستم قضائی و نظارتی براي مبارزه با فساد امیدوار بود. باید یک مجموعه هماهنگ در
این مسیر عمل کند. هماهنگی و تدوین برنامه اي که این اقدامات را توأمان پیش ببرد، انتظار و اولویتی جدي براي مجلس یازدهم

 
است که با اظهار نظرها و اقدامات اخیر آنها، باید از آن قطع امید کرد. 

در تمامی ادوار تاریخ معاصر، تمامی مسئولان سیاسی، ورزشی و فرهنگی کشور انتظار داشته اند که هرگاه در راهی قدم برداشته اند،
رسانه ها نیز پشت آنها باشند و اگر همراهی نکنند، خود فروخته خطاب می شوند. روز گذشته یکی از نمایندگان استان اصفهان در
صفحه توئیتر خود -که رسانه ها از فعالیت در آن محروم اند- با افتخار و به زعم خود فسادي میلیاردي را از فولاد مبارکه افشا کرده و

 
رسانه هاي استان را به سکوت و تحت امر بودن این کارخانه صنعتی متهم کرده است. 

آقاي نماینده، به فرض که این حرف شما درست باشد؛ زمانی که روزنامه و رسانه هاي محلی به دلیل نبود پول تعطیل می شدند، شما
و دوستانتان کجا بودید؟ اصلاً آماري دارید که چه تعداد خبرنگار در کشور بیکار شده اند؟ وقتی در عصر طلایی مطبوعات، روزنامه

 
هاي کشور یکی پس از دیگري به دلیل همین سکوت نکردن توقیف می شدند کدام یک از شما براي حمایت از آنها به میدان آمدید؟ 

بله، همه ما می خواهیم فساد از این کشور برچیده شود؛ زیرا یکی از عوامل رونق اقتصادي، مبارزه با فساد سازمان یافته است، اما نه

 
اینکه به اسم مبارزه با فساد به فکر چیدن افراد خود در دولت بود. 

پربیننده ترین ارز 4200تومانی از محاسبات بودجه حذف می شود چشم انداز اقتصاد ایران در سال آینده/ خطر ابرتورم همچنان
اقتصاد را تهدید می کند پورابراهیمی: اگر قرار است قیمت گذاري کنید، بازار سرمایه را تعطیل کنید طرح بازنشستگی پیش از موعد

معلق شد مشکل گرانی خودرو و مسکن در جاي دیگري است



صنایع غرب بندرعباس به اشتغال زندانیان کمک می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/10/17

بندرعباس- ایرنا- مدیرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس گفت: این شرکت به همراه سایر صنایع غرب بندرعباس به توسعه
اشتغال زندانیان کمک می کنند.

بندرعباس- ایرنا- مدیرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس
گفت: این شرکت به همراه سایر صنایع غرب بندرعباس به

 
توسعه اشتغال زندانیان کمک می کنند. 

سعید بزرگی روز چهارشنبه در بازدید از زندان مرکزي
بندرعباس افزود: از خانواده زندانیان نیازمند حمایت مادي
می شود تا ضمن برطرف شدن مشکلات آنان، شاهد

 
کاهش آسیب و ناهنجاري هاي اجتماعی در جامعه باشیم. 

 
حمایت صنایع غرب هرمزگان زمینه اصلاح و بازگشت زندانیان را فراهم می کند 

مصطفی کیشانی مدیرکل زندان هاي هرمزگان نیز با قدردانی از حمایت هاي صنایع از زندانیان و خانواده هاي آنان گفت: این حمایت
ها موجب تقویت بسترهاي اصلاحی و تربیتی در زندان ها و زندانیان می شود و زمینه بازگشت آبرومندانه آنان به جامعه را بیش از

 
پیش فراهم خواهد کرد. 

طبق اعلام ستاد دیه هرمزگان، از ابتداي سالجاري تاکنون با همکاري شرکت فولاد هرمزگان، پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس، بنادر
و دریانوردي و یکی از شرکت هاي پیمانکاري آب وفاضلاب هرمزگان، 40 نفر از زندانیان جرایم غیرعمد با بدهی بیش از هشت

 
میلیارد ریال از زندان هاي استان آزاد شدند. 

 
همچنین امسال با همکاري خیران 140 زندانی جرایم غیرعمد با بدهی بیش از 930 میلیارد ریال از زندان هاي هرمزگان آزادشدند. 

 
هم اکنون 55 زندانی جرایم غیرعمد نیز با بدهی بیش از 940 میلیارد ریال در زندان هاي هرمزگان به سر می برند. 

 
برچسب ها 

 
- انجمن حمایت از خانواده زندانیان 

 
- اشتغال زایی 

 
- هرمزگان 

 
- اداره کل زندان هاي استان هرمزگان 

 
- صنایع کوچک و متوسط 

- خلیج فارس



زندگی موسوي گرمارودي در کتاب «به جرم شاعري»

منبع: ایرناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/10/17

تهران- ایرنا- کتاب «به جرم شاعري» اخیرا به قلم مجید شفیعی منتشر شده و نویسنده تلاش کرده تا زندگی سیاسی و ادبی
سید علی موسوي گرمارودي را براي نوجوانان ترسیم کند.

 تهران- ایرنا- کتاب «به جرم شاعري» اخیرا به قلم مجید

 
شفیعی منتشر شده و نویسنده تلاش کرده تا زندگی سیاسی و ادبی سید علی موسوي گرمارودي را براي نوجوانان ترسیم کند. 

سیدعلی موسوي گرمارودي از مشهورترین شاعران نوگراي دهه 50 است که به دلیل آیینی و انقلابی بودن آثارش و نیز تأثیر آن، پس

 
از انقلاب اسلامی از بنیان گذاران شعر انقلاب نامیده می شود. 

او نخستین آموزه هاي دینی را در مکتب پدر آموخت و پس از دیپلم در جوار پدر راهی مشهد شد و چهار سال به تحصیل عربی و
علوم دینی پرداخت. واقعه 15 خرداد1342 گرمارودي را که تازه از مشهد به قم برگشته بود، رهسپار تهران کرد. در کنار همراهی هاي

 
سیاسی، به دانشکده حقوق دانشگاه تهران نیز راه یافت و سپس مشاور حقوقی ادارهٔ باستان شناسی شد. 

فعالیت هاي او در عرصه شعري و شاعري از محافل و انجمن هاي ادبی شروع شد؛ اما شاعري را به طور جدي در سال1348 با چاپ
نخستین مجموعه شعرش عبور آغاز کرد. ادامه فعالیت هاي سیاسی، بالاخره او را که اکنون برنده بخش شعر نو مسابقه «شعر بعثت»

 
مجله یغما می شناختند، در 52 به زندان فرستاد. 



نعمت آزادي پس از 6 سال اسارت در اوین، او را به سمت همکاري با طاهره صفارزاده کشاند تا با همفکري و همراهی هم، کانون
هنرمندان و نویسندگان مسلمان یا کانون فرهنگ نهضت اسلامی را بنیان گذاري کنند. موسوي گرمارودي تمام دهه 60 و تقریباً 70
را به اخذ درجه دکتري در زبان و ادبیات فارسی و نیز اشتغال در پست مشاور وزراي فرهنگ و ارشاد اسلامی گذراند. وي همچنین

 
رایزن فرهنگی ایران در تاجیکستان شد. 

گرمارودي همواره با رویکردهاي مذهبی، به سرودن شعر در قالب هاي نوقُدمایی و نیمایی پرداخت و البته بعدها گرایش به شعر سپید

 
نیز پیدا کرد. او در همهٔ قالب هاي شعر از قدیم ترین تا جدیدترین آن ها یعنی از قصیده تا شعر سپید طبع آزمایی کرده است. 

بنیاد چهره هاي ماندگار به پاس تمام زحماتش در عرصه شعر و سرودن در قالب هاي مختلف شعري، در سال 1385 او را به عنوان
چهرهٔ ماندگار بخش شعر انتخاب کرد. ترجمهٔ ادبی کامل قرآن کریم گرمارودي برندهٔ کتاب سال شد و ترجمه نهج البلاغهٔ او مورد

 
تقدیر همین رویداد فرهنگی قرار گرفت. 

 
 

مجید شفیعی نویسنده کتاب به جرم شاعري در گفت و گو با خبرنگار فرهنگی ایرنا گفت: وقتی براي اولین بار به موزه عبرت رفتم که

 
قبل از انقلاب اداره مرکزي ساواك بوده، تصور نمی کردم که موسوي گرمارودي یکی از زندانیان همین زندان مخوف بوده باشد. 

وي افزود: نامش وقتی از برابر چشمم گذشت؛ یک آن صدایش در گوشم پیچید و به دوران کودکی ام رفتم و شعرخوانی اش در گوشم
طنین افکند. او با آن صداي اعتماد انگیز و پر از احساسش اغلب در برنامه هاي مناسبتی و آیینی شعر می خواند و من براي خاطره آن
صداي پر احساس و پر طنینش این کتاب را نوشتم تا دین خود را به این نغمه زیبا ادا کرده باشم و براي همیشه این خاطره را زنده

 
نگه داشته باشم. 

این نویسنده افزود: هنگامی که نام موسوي گرمارودي را دیدم با خود گفتم چگونه می شود که اینگونه از بین پیچ و خم هاي زندگی

 
گذشت؛ شعر سرود؛ مبارزه کرد؛ چون درختی درباد ایستاد و زندگی را با صدایی رسا و گرم سرودي جاودانه کرد. 

وي افزود: به نظر من زندگی سیاسی گرمارودي الهام گرفته از جهان شعري و ادبی او بوده است؛ همان روشنگري ها و اندیشه هایی
که سایه خود را بر تمام زندگی او افکنده بود. من نیز در این رمان از دریچه شعر خودش وارد شدم و خودم را به طنین همان صدا
سپردم که از کودکی خاطراتی هر چند اندك را در وجود من به خود اختصاص داده بود. به همین دلیل ترغیب شدم به سبب بنیان

 
شاعرانه زیست او به سراغ زندگی او بروم و اتفاقا از همین منزل وحشتی که در آن زندانی بوده است را روایت کنم. 



شفیعی ادامه داد: این رمان شرح و روایت سورئالیستی از زیست شاعرانه گرمارودي اوست و چون از دریچه و آستانه شعر وارد شدم،
می بایستی کلام، صورت، بیان و نگاهی شاعرانه به کار می بخشیدم تا رمان به نحوي رنگ تخیلی و شاعرانه به خود بگیرد و براي همه

 
به ویژه نوجوانان جذابیت داشته باشد. 

وي افزود: من از آن جهت این بیان و شرح و روایت را برگزیدم که او را سرشته با شعرش دیدم. پس باید از کلمات او کمک می گرفتم
تا به برج و باروهاي اشعارش و از آنجا به جهان اندیشه هایش دست پیدا می کردم و آن را در رمانم تا جایی که برداشت کرده و

 
متوجه شده بودم، منعکس می کردم. 

این نویسنده اضافه کرد: هنوز آن اولین دیدار با موسوي گرمارودي به یادم مانده است. غزلی تازه از خود را برایم خواند به نام گیاه
آبزي و خاطره آن صداي محزون و لطیف پر احساس باز در وجودم زنده شد که می گفت «منم که می رسدم نو به نو ز خویش، غمی/
ز دست خویش نیاسوده ام به عمر، دمی/ گیاه آبزي ام ، بی بهار می رویم / مگر همان گذرد گاه از سرم بلمی/ در این صحیفه رنگین و
پرنگار وجود / به قدر سایه نیفتادم از سر قلمی/ به کوه نیز نسنجیده ام غم خود را / هنوز با غمم اي کوه سرفراز ، کمی/ چو فجر
کاذبم انگار و هیچ سوي نی ام/ نه در پگاه وجودي ، نه در شب عدمی/چو موج هر چه سر خود به سنگ می کوبم/ ز پاي خویش فراتر

 
نمی نهم قدمی» 

در مقدمه کتاب به جرم شاعري آمده است: این رمان ممکن است به ترتیب وقوع تقویمی حوادث و همچنین کاملا منطبق بر واقعیت
زمانی زندگی گرمارودي نباشد ولی کوششی در جهت نمایان کردن حقیقت و جوهره شعر و رسالت او و همچنین بازگوکننده گوشه

 
اي از حقیقت شعري و دینی و سیاسی اوست. 

نویسنده در این مقدمه افزود: با کنکاش و مداقه در اشعار او تاکید می کنم که آستانه ورود من به دنیاي ذهنی او اشعار ایشان بوده
است .رویکرد من در این رمان به سمت اشعار و شرح تخیل شاعرانه ایشان بوده است. به دیگر سخن من از پرده هاي معنوي زیست

 
شاعرانه او تعبیري به دست داده ام که با حقیقت روحی او مطابقت داشته باشد. 

وي همچنین به ایرنا گفت: من در این رمان گاهی به ذکر جزییاتی پرداخته ام که براي قوام رمان لازم بوده و نکاتی از رشته ها و
سویه هاي تفکر گرمارودي را آورده ام تا روشنگر مسیري باشد که در پیش گرفته ام و بتوانم در بسط و گسترش رمان تصویري

 
حقیقی را از او و شعر و مبارزات او به نمایش بگذارم. 

در بخشی از این رمان آمده است: با خود زمزمه می کرد. زمزمه هایش را می شنید. دلش به زمزمه هایی خوش بود که از عمق جانش
بر می خاست. صداي کودکی هایش و آواز گنجشک ها و پا گذاشتن در گل و لاي تازه و باران خورده کنار رود؛ میان جنگل و بوي
علف هاي باران خورده پاك و دست هایش را که باز کرده بود تا آسمان را در آغوش بگیرد و صداي مادر که می گفت «پا برهنه توي

 
گل دنبال چه می گردي؟» 

همه را می شنید و او در خیال پروانه شدن بود و این خیال کودکانه زودگذر و خنکاي چسبنده بادها را دوست داشت .عاشق پرواز
دسته جمعی سارها بود و شعر تازه اي که بعدها می خواست بسراید؛ از میان جلگه هاي سکوت زادگاهش می شکفت و می نوشت و
کلمات میان اشک و خون و فریاد بازجو و بوي گوشت سوخته، یکی یکی کنار هم قطار می شدند که «جهان در کودکی رنگی دگر
داشت/دلم زان سوي هر چیزي خبر داشت/ زمستان ها هوا چون برف می زد/ ز پشت شیشه با من حرف می زد/ نه تنها برف هر

 
چیزي چُنو بود/ همیشه با دلم در گفتگو بود... 



کتاب به جرم شاعري از سوي انتشارات موزه دفاع مقدس و انقلاب اسلامی در 144صفحه و در هزار نسخه به قیمت 40 هزار تومان

 
منتشر شده است. 

 
برچسب ها 

 
- شعر 

 
- کتاب 

 
- ادبیات 

- علی موسوي گرمارودي



مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در شهرستان نیشابورافتتاح شد

منبع: پاناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/10/17

نیشابور (پانا)- با حضور سرپرست بنیاد تعاون زندان هاي استان، اولین مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در شهرستان
نیشابور افتتاح شد.

نیشابور (پانا)- با حضور سرپرست بنیاد تعاون زندان هاي
استان، اولین مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در

 
شهرستان نیشابور افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره زاندان نیشابور، رئیس اداره
زندان نیشابور در مراسم افتتاح اولین مرکز عرضه و فروش
تولیدات زندانیان، طی سخنانی نقش اشتغال و حرفه

 
آموزي را در اصلاح و تربیت زندانیان مهم برشمرد. 

محمد رضا رجبی ادامه داد: اشتغال و حرفه آموزي، موجب کاهش آسیب هاي اجتماعی، ایجاد زمینه اشتغال پس از آزادي و کمک به
معیشت خانواده مددجویان را فراهم خواهد آورد و در این راستا سعی شده با وجود فضاي محدود فیزیکی بند بسته با راه اندازي
کارگاه قالی بافی، فیروزه تراشی و اشتغال نشسته در بند بسته ضمن غنی سازي اوقات فراغت زندانیان، زمینه اشتغال مددجویان

 
فراهم شده و از عواید عرضه و فروش محصولات تولیدي خانواده زندانیان بهره مند گردند. 

پوستچی، سرپرست بنیاد تعاون استان نیز ضمن تقدیر از اقدامات صورت گرفته در حوزه اشتغال و حرفه آموزي زندانیان، بر همکاري

 
بنیاد تعاون زندان هاي استان بر توسعه فضاي کار و اشتغال در مجموعه زندان نیشابور تاکید کرد. 

نیشابور اداره زندان عرضه و فروش تولیدات زندانیان



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: سرمایه و ثروتشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم
الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي

متخصصان داخلی است. به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، محمد روزبهانی گفت: ...

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه
مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب،
ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي متخصصان داخلی

 
است. 

به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه خاتم الانبیاء توانایی بالایی در پروژه هاي ساخت و
سازدر کشور دارد و با رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه تخصصی مجرب، زبده و توانمند تا به حال توانسته ضمن
بکارگیري پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه هاي ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران خارجی تبدیل شود

 
وشعار “ما می توانیم” را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور  می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت
کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 



به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است



قم؛ استان برتر در راستاي فعالیت خیرین ازدواج

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم با تاکید بر حذف موازي کاري فعالیت نهادها و خیرین استان در
حوزه ازدواج گفت: قم از نظر فعالیت خیرین در حوزه ازدواج جوانان جزو سه استان برتر کشور است.

معاون فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان قم خبر داد قم؛
استان برتر در راستاي فعالیت خیرین ازدواج معاون
فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم با
تاکید بر حذف موازي کاري فعالیت نهادها و خیرین استان
در حوزه ازدواج گفت: قم از نظر فعالیت خیرین در حوزه

 
ازدواج جوانان جزو سه استان برتر کشور است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قم، محسن فارسی گفت: در
سالهاي گذشته اقدام هاي خوبی براي ساختارمند کردن

کمکهاي خیرین در حوزه مدرسه سازي و سلامت انجام شده است ولی در حوزه ازدواج با وجود فعالیت گسترده خیرین تاکنون هیچ

 
تشکلی براي سازماندهی کردن این کمک ها انجام نشده بود. 

وي افزود: نبود ساختار نظام مند و تشکیلات منسجم براي ساماندهی و هدفمند کردن فعالیت نهادها، سمن ها و خیرین استان موجب

 
شده که با وجود حجم بسیار زیاد کمک به زوج هاي جوان در قم، هیچگونه آمار دقیق و واحدي در این زمینه وجود نداشته باشد. 

وي با اشاره به تشکیل نخستین جلسه مجمع خیرین ازدواج استان گفت: در این جلسه برخی ایرادات به اساسنامه مجمع گرفته شد

 
که با اصلاح این ایرادها، بلافاصله جلسه اي براي تعیین اعضاي هیات مدیره و هیات امناي مجمع برگزار می شود. 

فارسی ادامه داد: با تشکیل این مجمع علاوه بر حذف موازي کاري، بستر کار هماهنگ و منسجم در فرایند ازدواج جوانان با پایش و

 
رصد مستمر مراحل قبل، حین و پس از ازدواج برنامه ریزي و پیگیري خواهد شد. 

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم ادامه داد: هدف اصلی این مجمع تسهیل گري امر ازدواج جوانان است که
در این زمینه برنامه ریزي براي برگزاري دوره هاي آموزشی، تامین جهیزیه براي زوج هاي کم بضاعت و همچنین پیگیري وضعیت

 
اشتغال آنها صورت می گیرد. 

وي افزود: با توجه به ظرفیت هاي بسیار زیاد استان و فعالیت سمن ها، نهاد ها و خیرین پرتعداد قم در حوزه ازدواج جوانان، این

 
انتظار وجود دارد که در صورت تشکیل هیات مدیره قوي، شاهد اقدام هاي بسیار خوب در این زمینه در قم باشیم. 

فارسی تاکید کرد: خیرین و نهادهاي مختلف در حوزه ازدواج جوانان در طول سال و به مناسبت هاي مختلف هزاران جهیزیه به



نوعروسان اهدا می کنند که تا کنون این اقدام ها به صورت غیرمتمرکز و جزیره اي بوده است که ضرورت ساماندهی این اقدام هاي

 
گسترده موجب شکل گیري مجمع خیرین ازدواج شد. 

وي ادامه داد: هدایت منابع، هم افزایی، حذف موازي کاري، تسهیل گري ازدواج، ساماندهی آموزش ها، و همچنین استفاده از تمام

 
ظرفیت هاي موجود در استان به منظور تسهیل در امر ازدواج جوانان با عملیاتی شدن مجمع خیرین ازدواج قم محقق می شود. 

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم افزود: به منظور بهره گیري از ظرفیت شخصیت هاي حقیقی، اجتناب از
دولتی شدن این مجمع مورد تاکید است که امیدواریم این مهم با تشکیل هیات مدیره قوي تحقق یابد.



بدگویی ها علیه سید محمد خاتمی به روایت آیت االله هاشمی رفسنجانی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/10/17

به مناسبت سالگرد آیت االله هاشمی رفسنجانی مطلبی از روزنامه شرق با عنوان«گعده بدگویان» که مرور خاطرات سال 76
مرحوم آیت االله هاشمی درباره حجه الاسلام محمد خاتمی را بخوانید.

 
 

بدگویی ها علیه سید محمد خاتمی به روایت آیت االله هاشمی رفسنجانی به مناسبت سالگرد آیت االله هاشمی رفسنجانی مطلبی از
روزنامه شرق با عنوان«گعده بدگویان» که مرور خاطرات سال 76 مرحوم آیت االله هاشمی درباره حجه الاسلام محمد خاتمی را

 
بخوانید. 

 
به گزارش برنا؛ در بخشی از مطلب آمده است: 

نگاهی به خاطرات هاشمی در سال اول دولت اصلاحات.... گعده بدگویان آخرین جلد از خاطرات روزانه هاشمی رفسنجانی به سال 76
رسیده است. یعنی نخستین سال دولت اصلاحات و سالی که هاشمی دیگر رئیس جمهوري نیست بلکه فقط رئیس مجمع تشخیص

 
مصلحت نظام است. 

اما جایگاه حقیقی او در قدرت همچنان محفوظ است تا جایی که همانند وقتی رئیس مجلس بود، فراتر از دایره جایگاه و قدرت
حقوقی اش محل ارجاع و مراجعه سیاسیون است. نکته قابل تأمل در خاطرات سال 76 هاشمی این است که شیفت از یک قدرت

 
اجرائی به یک قدرت ملجأ و محل ارجاع است و ارجاعات خود هاشمی به این ارجاعات پر از نکته و تحلیل و برداشت. 

برجسته ترین نکته در خاطرات هاشمی پسا ریاست جمهوري حضور چهره هاي سیاسی از دولت قبل یا قواي دیگر به ویژه از جناح
راست است که حالا سمتی در دولت جدید ندارند و نگران آینده خود هستند. فراتر از آن اما این نگرانی خودش را در بدگویی از دولت
جدید به بهانه دغدغه آینده کشور نشان می دهد. در حالی که از تصمیمات دولت تازه مستقر نزد هاشمی گلایه می کنند از

 
دستاوردهاي دولت سازندگی و شخص هاشمی تمجید می کنند. 

برخی فضا را به گونه اي تصویر می کنند که گویا کشور در حال سقوط اقتصادي و سیاسی است و همه تصمیمات دولت جدید اشتباه.



مراجعه مدیران دولت قبلی به هاشمی، تا جایی است که برخی از هاشمی درخواست می کنند از نیروهایی که دولت جدید قرار نیست
با آنها کار کند، حمایت کند! مقایسه خاطرات هاشمی در سال هاي 75 و 76 و وضعیتی که مراجعان از کشور در گفت وگو با هاشمی

 
تصویر می کنند به خوبی گویاي غیرواقعی بودن گفته هاي آنهاست. 

 
 

با ارجاع به خاطرات سال قبل یعنی سال 75 هاشمی، افراد وضعیت کشور را کاملا در راستاي آبادانی و پیشرفت تصویر می کنند؛ در
یک سال مگر چه اتفاق هولناکی افتاده که همه چیز 180 درجه برعکس شده است؟ در واقع بسیاري از ملاقات کنندگان هاشمی

 
زیرکانه با نقد دولت مستقر دولت پیشین را برجسته و دستاوردهایش را یگانه تعبیر می کنند. 

از نگاه بسیاري از تاریخ نگاران و تحلیلگران سیاسی، تملق را باید جزئی جدایی ناپذیر از فرهنگ شرقی به شمار آورد که گاهی اصلی
ترین پلکان ترقی در قدرت محسوب می شده و عنصر شایستگی را در نظام هاي سیاسی غالبا از میدان به در کرده است. در هر سطح
و نقطه از هرم دستگاه سیاسی و اداري کشورها، گروهی از مرئوسان در تلاش اند تا تنها و تنها با جلب رضایت شخصی رئیس یا مدیر
راهی را به سوي بالارفتن در این هرم جست وجو کنند. به عبارتی دیگر این مرئوسان بدون درنظرگرفتن اهداف، منافع، ملاك هاي
رتبه بندي ارزش ها، کارآمدي و در نهایت شایستگیِ اعتلا و بهره مندي از مزایاي سازمانی و نهادي، دل ربایی از مقام بالادست خود را
هدف گذاري کرده و مبناي رفتار و گفتار خود قرار می دهند. شایستگی و شایسته سالاري نخستین قربانی عمل چاپلوسان است. در
نظام هاي سیاسی- اداري که به صورت قانون مدار، تحت نظارت هاي دقیق و غالبا حول محور منافع و اهداف سیستماتیک و نه
فردمحور کار می کنند و بیشتر در ممالک دموکراتیک شکل گرفته اند، قربانیان تملق به شکل ملموسی به نسبت فضاهاي جهان

 
سومی کاهش می یابد. 

76: ... الویري آمد. از رکود اقتصادي کشور اظهار نگرانی کرد و گفت، به مناطق آزاد هم سرایت کرده و سرمایه گذاري را کم نموده و
عامل آن، مسئله ثروت هاي بادآورده و تصمیمات دولت است... آقاي (غلامرضا) آقازاده، وزیر سابق نفت آمد. براي کار آینده اش
مشورت نمود و براي کار با من اظهار علاقه کرد و... . تمجید زیادي از مدیریت من کرد. ... عصر آقاي زنگنه، (وزیر نفت) آمد. از رکود
همکاري مان با کشورهاي اروپایی گفت. ... آقاي (محمدرضا) رحیمی، استاندار سابق کردستان آمد و از حذف نیروها در دولت جدید و

 
به خصوص در کردستان انتقاد کرد و از من براي جمع کردن این نیروها و تشکل آنها استمداد نمود. ... 

آقاي (محمدرضا) نعمت زاده، (مدیرعامل شرکت ملی پتروشیمی) و مدیران پتروشیمی آمدند. گزارش وضع جاري و طرح هاي موجود
در برنامه براي آینده را دادند و گفتند بانک مرکزي همکاري ندارد. ... آقاي (حمزه) کرمی، مدیرکل سیاسی دفتر رئیس جمهور آمد؛ از
زمان من بوده. گفت، کار دفتر از لحاظ کیفیت افُت کرده و هنوز افراد جدید، نتوانسته اند اهمیت کار را درك کنند. ضمنا از برنامه
هاي مبارزه با ثروت هاي بادآورده و اسلامی شدن دانشگاه ها و کم شدن برنامه هاي سازندگی و شعارزدگی در دولت جدید، انتقاد



 
داشت و از من می خواست که در دانشگاه ها برنامه داشته باشم. ... 

آقاي دکتر (عیسی) کلانتري آمد. گزارش وضع کشاورزي را داد و از کم توجهی دولت به سازندگی و طرح هاي مهم، اظهار نگرانی کرد
و گفت طرح نیشکر خوزستان هم تعطیل است و بناست کارگران مرخص شوند و طرح هاي آبیاري تحت فشار، به کلی فراموش شده و
صنایعی که براي آن سرمایه گذاري کرده اند، در خطر ورشکستگی اند. بودجه سال آینده را کم کرده اند و خطر رشد بی کاري و افُت
تولید و سپس تورم وحشتناك در پیش است. نیز از آثار منفی طرح مسئله ثروت هاي بادآورده گفت و از من تشکر کرد که با خطبه

 
جمعه گذشته، بحران روحی مردم را تسکین دادم. گفت اگر وضع چنین باشد، مشکل است که بشود کار وزارت را ادامه دهد. ... 

عصر آقاي (حسین) محلوجی آمد و مثل آقاي (عیسی) کلانتري، از عدم توجه دولت به عمران و سازندگی اظهار نگرانی کرد و گفت
اگر همین وضع ادامه یابد، به بحران برمی خوریم؛ چون به تدریج تولید و اشتغال ضربه می خورد و توقع مردم زیاد می شود. براي

 
ادامه کار احیاي آثار باستانی کاشان استمداد کرد. ... 

آقاي پورفلاح، معاون ویژه اطلاعات آمد. بولتن هاي جدید و مطالب به کلی سري را آورد و از اینکه با فشار اطرافیان آقاي خاتمی،
مجموعه مدیریت فعلی وزارت (اطلاعات) متلاشی شود، اظهار نگرانی کرد. گفت از دفتر آقاي خاتمی، با انتخاب رئیس دفتر مورد نظر
آقاي دري مخالفت شده و نیز فشار است که او، (مصطفی) پورمحمدي و سعید اسلامی نیز عوض شوند. ... آقاي (مصطفی) پورمحمدي
از (وزارت) اطلاعات آمد. از پاشیده شدن نیروهاي اطلاعاتی با فشار دوستان آقاي خاتمی اظهار نگرانی کرد و نیز از من درخواست

 
داشت که بیشتر در جامعه ظاهر شوم و براي دفاع از روحانیت که مشکل پیدا کرده و نیز تقویت رهبري صحبت کنم. ... 

آقاي (مهدي) کرباسیان، مدیرعامل تأمین اجتماعی آمد. از حمایت هاي من قدردانی کرد و گزارشی از رشد خدمات سازمان براي
مستمري بگیرها و بازنشستگان داد. از تغییر سیاست وزارت بهداشت نگران است و طرح خودگردانی بیمارستان ها را غیرقابل برگشت
می داند و پیشنهاد دارد که تأمین اجتماعی مستقل شود یا به رئیس جمهور وصل شود. ... آقاي (محمد) اصغري آمد. از آقاي خاتمی،
به خاطر عدم ارجاع پُست به ایشان، گله کرد؛ با اینکه در انتخابات از ایشان حمایت کرده و از من براي کار از اخوي محمد، (معاون

 
اجرائی رئیس جمهور) کمک خواست. 

عصر آقاي (غلامرضا) فروزش آمد. از عدم کارایی مدیریت جدید در جهاد (سازندگی)، اظهار نگرانی کرد و از آقاي (علی) شمخانی،
(وزیر دفاع)، مطالبی در ضعف مدیریت دولت جدید نقل نمود و گفت، براي مدیریت اتکا (= اتحادیه تأمین کالاي ارتش) دعوت شده؛
گفتم بپذیرد. ... (آقاي محمدرضا رحیمی)، استاندار کردستان آمد. گزارشی از پیشرفت هاي استان در دوران سازندگی داد و از عدم

تداوم سازندگی در دولت جدید و نیز از احتمال حدوث بحران در کشور اظهار نگرانی کرد و براي ماندن یا استعفا مشورت کرد.



هفت میلیارد یورو در حوزه صنعت ایلام سرمایه گذاري شده است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/10/17

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادي استاندار ایلام از سرمایه گذاري هفت میلیارد یورویی در استان طی سه سال
گذشته خبر داد

معاون استاندار ایلام: هفت میلیارد یورو در حوزه صنعت
ایلام سرمایه گذاري شده است سرپرست معاونت هماهنگی
امور اقتصادي استاندار ایلام از سرمایه گذاري هفت میلیارد

 
یورویی در استان طی سه سال گذشته خبر داد 

به گزارش برنا ازایلام ؛جهانگیر رستم زاد در نشست اقتصاد
مقاومتی با حضور دبیر تشخیص مصلحت نظام اظهار
داشت: طی سه سال گذشته بیش از هفت میلیارد یورو در
حوزه نفت و گاز ، پتروشیمی و سایر بخش هاي صنعت

 
استان سرمایه گذاري شده است. 

 
وي تاکید کرد: طرح هاي لرزه نگاري ، توسعه میادین نفتی و چهار طرح پتروشیمی ایلام از مهم ترین این طرح هاست. 

سرپرست معاونت امور اقتصادي استاندار ایلام افزود: همچنین طرح پارك پلی پروپیلن براي ایجاد 96 کارخانه تولیدي با اشتغالزایی

 
پنج هزار نفر که ماده اولیه آن صنایع پایین دستی پتروشیمی است، طراحی شده و اکنون در حال عقد قرارداد و تفاهم نامه هستیم. 

رستم زاد گفت: 6 منطقه در چارچوب این برنامه طراحی شده که شامل تولید 300 نوع مواد شیمیایی است که خوراك آن در زمینه

 
تولید موکت، فرش ، صنایع نساجی، کاشی و سرامیک، غذایی، دارویی کاربرد دارد. 

وي به احداث کارخانه مشترك خودرو ایران و عراق اشاره کرد و گفت: لازمه این امر ایجاد شهرك صنعتی مشترك براي ایجاد وسایل
خودرو همچون لنت و کلاج، تایر خودرو، باتري، روغن و روان کاري هاي خودرو است و همچنین تکمیل نیروگاه برق مهران نیز باید

 
در دستور کار قرار گیرد. 

معاون استاندار ایلام خواستار تصویب هرچه سریع تر منطقه آزاد تجاري صنعتی مهران شد و گفت: با تصویب این منطقه بسیاري از

 
شرکت هاي بزرگ ملی و بین المللی در این استان حضور پیدا کرده و سرمایه گذاري می کنند. 

رستم زاد اظهار داشت: اجراي 10 طرح بزرگ و مهم صنعتی در استان در مرحله مطالعه بوده که براي ایجاد آنها با هلدینگ هاي

 
سرمایه گذاري در حال رایزنی هستیم. 



وي از دبیر تشخیص مصلحت نظام درخواست کرد هرچه سریع تر منطقه آزاد تجاري و صنعتی مهران به عنوان یکی از اصلی ترین

 
مطالبات مردم این استان به تصویب نهایی برسانند. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي استان در بخش هاي کشاورزي، صنعت و معدن، گردشگري و حوزه نفت و گاز گفت: استان ایلام به خاطر
وجود مرز مشترك با کشور عراق و صادرات بالا و تردد زوار یکی از مناطق استراتژیک بشمار می رود که نیازمند ایجاد منطقه آزاد

 
براي جذب سرمایه گذاري هاي بیشتر است. 

رستم زاد همچنین به رشادت ها و فداکاري هاي مردم ایلام در طول هشت سال دفاع مقدس اشاره کرد و گفت: مردم ایلام دین
بزرگی به کردن انقلاب و نظام دارند که باید با ایجاد اشتغال و توسعه زیرساخت ها و ایجاد صنایع نظام پاسخگو فداکاري آنان باشد.



تاب آوري اقتصاد کشور از مسیر اقتصاد تعاونی می گذرد
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خبرگزاري آریا - سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی یزد
گفت: با تکیه بر اقتصاد تعاونی می توانیم از توزیع ثروتی
که ممکن است در شرایط خاص و بیماري دچار لطمه شده
و در بخش هایی رشد غیرمنطقی داشته باشد جلوگیري

 
کنیم. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان یزد، وبینار ملی «برررسی عملکرد طرح
هاي اقتصاد مقاومتی و تطبیق آن با اقتصاد
اجتماعی(تعاون) در راستاي ریشه کنی فقر مطلق با ایجاد

 
سامانه پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی» برگزار شد. 

عماد تشکري سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان به عنوان یکی از سخنران این نشست گفت: اقتصاد مقاومتی، به عنوان
راهبرد اصلی اقتصادي در دهه عدالت و پیشرفت، الزاماتی دارد که مردمی کردن اقتصاد و کاهش وابستگی به نفت از مهمترین آنها در

 
بلند مدت است. 

وي با بیان این که ماهیت اقتصاد تعاونی به گونه اي است که با تکیه بر سرمایه هاي انسانی، اجتماعی و مالی از پس اندازهاي خرد به
وجود می آید خاطرنشان کرد: اگرچه براساس سیاست هاي کلی اصل 44، بخش تعاون باید به سهم 25 درصدي از اقتصاد کشور
دست پیدا کند ولی اکنون شاهد سهم7 یا 8 درصد بخش تعاون در اقتصاد کشور هستیم و با سازوکارهاي موجود چنین امري محقق

 
نمی شود. 

 
اساسی ترین استراتژي اقتصادي کشور راهبرد اقتصاد مقاومتی است 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان این که در سال هاي اخیر شاهد تحریم ها و بحران هاي مختلف در کشور بوده ایم،
تصریح کرد: راهبردي که از سوي مقام معظم رهبري به عنوان اساسی ترین استراتژي اقتصادي کشور مدنظر است، راهبرد اقتصاد

 
مقاومتی است. 

وي اضافه نمود: براي تاب آوري اقتصاد در شرایط کنونی به ناچار باید به سمت اقتصاد اجتماعی یا همان اقتصاد تعاونی روي بیاوریم و

 
این امر مستلزم نگاه به دو بخش نرم افزاري و سخت افزاري است. 

تشکري ادامه داد: در بخش نرم افزاري نیاز به تغییر برخی از قوانین حوزه تعاون داریم که معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی قدم هایی را در این راه برداشته است. در بخش سخت افزاري نیازمند اصلاح ساختار اداري بخش تعاون هستیم. در حال

 
حاضر در حوزه تعاون به دلیل عدم وجود شرایط لازم بسیاري از وظایف و ماموریت هاي آن فراموش شده است. 

وي با تاکید بر این که سیاست هاي متفاوت دولت ها در بخش تعاون نیز از نقاط ضعف ما در این زمینه است، تصریح کرد: تعاونی
هاي مسکن مهر به دلایل برخی از نقاط ضعفی که در آنها بود، این دولت آنها را کنار گذاشت و در نتیجه تجربه تعاونی هاي گسترده

 
اي که به دست آمده بود بی فایده ماند. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اضافه کرد: دولت در حال حاضر می خواهد با ایجاد تعاونی هاي سهام عدالت از فرآیند



 
تعاونی براي توزیع ثروت استفاده کند. 

وي افزود: در پرتو اقتصاد مقاومتی براي جا انداختن مفاهیم کارآفرینی اجتماعی و اقتصاد اجتماعی با تکیه بر تحقق آرمان هاي تعاون،

 
باید یک بخش قانونی و اجرایی و یک بخش اجتماعی و سیاسی داشته باشیم. 

 
باید هرچه سریعتر به سمت اقتصاد تعاونی حرکت کنیم 

تشکري با بیان این که تعاون را باید به عنوان یک تفکر و یک بخشی که می تواند نگاه به توسعه اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و ...
داشته باشد در نظر گرفت تاکید کرد: ویروس کرونا و بحران هایی که قابل برنامه ریزي نیستند نشان می دهد باید هرچه سریعتر به
سمت اقتصاد تعاونی حرکت کنیم. قطعا تکیه در بخش تعاونی ها با توجه به تاب آوري که دارند می توانند از ضررهاي هنگفتی که به

 
بخش هاي دیگري اقتصادي وارد می آید جلوگیري کند. 

وي با اشاره به این که در حال حاضر نیاز به توسعه اجتماعی داریم افزود: با تکیه بر اقتصاد تعاونی می توانیم از توزیع ثروتی که ممکن

 
است در شرایط خاص و بیماري دچار لطمه شده و در بخش هایی رشد غیرمنطقی داشته باشد جلوگیري کنیم. 

 
عاونی می تواند شکاف هاي اجتماعی را تعدیل کنند 

تشکري خاطرنشان کرد: تعاونی می تواند شکاف هاي اجتماعی را تعدیل کنند و از طریق تعدیل این شکاف ها از عواقب کمتري در

 
حوزه هاي روانشناختی جامعه و شکاف هایی که در مباحث اقتصادي، سیاسی و ... براي کشور پیش می آورد جلوگیري کنیم. 

وي با اشاره به این که کرونا به جنگ جامعه و مردم ما هم آمد و ما را مجبور کرد اگر به اقتصاد مقاومتی از بعد سیاسی و شعارگونه
هم توجه نمی کنیم براي آینده باید توجه ویژه اي به سیاست گذاري ها در مفاهیم تعاون براي حفظ خیلی از مشاغل و روابط
اجتماعی داشته باشیم بیان کرد: اجبار در توجه به تعاونی شدن و نگرش تعاونی به مباحث سیاسی و اقتصادي خوبی را براي کشور

 
رقم می زند و براي آینده باید نگاه ویژه اي در سیاست گذاري به مفاهیم تعاون براي حفظ مشاغل و روابط اجتماعی داشته باشیم. 

این نشست توسط انجمن علمی پژوهش و رفاه دانشگاه یزد با همکاري دفتر ترویج، آموزش و تحقیقات وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی و مدیریت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد برگزار شد. 

در این نشست منوچهر علی نژاد مدیرگروه تعاون و رفاه اجتماعی دانشگاه یزد، مسلم خانی مدیرکل دفتر ترویج آموزش و تحقیقات
تعاونی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و خاطره استاد رضایی مدیرعامل اتحادیه صنایع دستی استانتهران و رئیس کمیسیون

اتاق تعاون بانوان ایران سخنرانی کردند.



توسعه کهگیلویه وبویراحمد با اجراي طرح تمدن گردشگري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/10/17

طرح تمدن گردشگري براي معرفی ظرفیت هاي گردشگري استان کهگیلویه وبویراحمد اجرایی می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، معاون اقتصادي استانداري کهگیلویه وبویراحمد
گفت: طرح تمدن گردشگري براي معرفی ظرفیت هاي

 
گردشگري استان کهگیلویه وبویراحمد اجرایی می شود. 

حشمت االله صمیمی دوست افزود: مدیر عامل صندوق
کارآفرینی امید کشور موافقت کرد که هزینه برگزاري
جشنواره هاي مختلف گردشگري در سطح ملی و بین
المللی را براي معرفی و شناسایی پتانسیل هاي بخش

 
گردشگري پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه توسعه گردشگري گام مهمی براي توسعه استان است، گفت: امید داریم که با تصویب و عملیاتی کردن این طرح ها

 
قطار توسعه در استان شتاب بیشتري بگیرد. 

 
صمیمی دوست افزود: توسعه گردشگري گامی ماندگار براي شتاب بخشی در توسعه کهگیلویه و بویراحمد است. 

وي با اشاره به سفر مسئولان با هدف بررسی طرح هاي مختلف در کهگیلویه و بویراحمد افزود: در این سفر 50 طرح در بخش هاي
مختلف بررسی و پیشنهادات لازم ارائه شد.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/10/17

 
تجلیل از منتخبین 

 
مسابقه کتابخوانی مازندران 

 
برگزیدگان بیست و هشتمین دوره هفته کتاب در استان مازندران تجلیل شدند. 

«معصومه فرجی»، معاون فرهنگی رسانه اي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران با بیان مطلب فوق گفت: کتاب محصول تجربه

 
هاي بشري و خلاقیت هاي ذهنی و آموخته هاي درازمدت انسان است. 

فرجی همچنین افزود: در راستاي برپایی بیست و هشتمین دوره هفته کتاب جمهوري اسلامی ایران ازتاریخ 24 تا 30 آبانماه سال
جاري و بزرگداشت هفته کتاب وکتابخوانی یکی از برنامه هاي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اجراي مسابقه پویش

 
کتابخوانی در دو بخش کودك و بزرگسال بود که علاقمندان می توانستند با مراجعه به سایت 

 
WWW.VANDADHOLDING.COM فایل صوتی کتاب خوانده شده را تا 20 آذرماه جهت شرکت در مسابقه ارسال نمایند. 

فرجی خاطرنشان کرد: این پویش در دو بخش کودك و بزرگسال با معرفی دو عنوان کتاب با عناوین «تتوك و خضر دهم » اثر

 
«ابراهیم باقري حمید آبادي» و در بخش بزرگسال کتاب «محمد پیامبري براي همیشه » تالیف «رحیم ازغدي» برگزارشد . 

وي گفت: در حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران از برگزیدگان مسابقه کتابخوانی امت رسول االله به شرح ذیل تجلیل به

 
عمل آمد. 

 
منتخبین بخش کودك: از کتاب «تتوك» 

 
1 - الناز احمد پور 

 
2 - آرشیدا غضنفري 

 
3 - ونوشه خانی ایوریق 

 
در بخش بزرگسال از کتاب «محمد پیامبري براي همیشه» 

 
1 – سید محبوبه نبیان 

 
تقویت کانون خانواده 

 
در کانون هاي مساجد 

مشاور وزیر و رییس ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور در نشست مجازي با نماینده ولی فقیه درمازندران،
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و حجت الاسلام «رجب نعمتی قرا»، سرپرست ستادهماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد دیارعلویان ضمن ارایه گزارشی از فعالیت هاي ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور از روند رو به رشد

 
کانون هاي مساجد کشور به لطف خداوند متعال خبر داد. 

حجت الاسلام والمسلمین «حبیب رضا ارزانی» افزود: تعداد کانون هاي مساجد در سطح کشور بر اساس آنچه در سامانه بچه هاي
مسجد ثبت شده به 25 هزار و 840 کانون می رسد که در سامانه بچه هاي مسجد ثبت شده اند. همچنین تعداد اعضاي کانون هاي
مساجد امروز به 2 میلیون و 400 هزار نفر رسیده است. وي با اشاره به اینکه کلیه مشخصات و فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی



هنري مساجد کشور در سامانه بچه هاي مسجد ثبت شده، اضافه کرد: این اطلاعات شامل استان، شهرستان، روستا، گروه سنی، حوزه

 
فعالیت، جنسیت می شود. 

حجت الاسلام ارزانی ضمن قدردانی از حمایت هاي آیت االله «محمدباقر محمدي لائینی»، نماینده ولی فقیه در مازندران و منویات وي
درخصوص توسعه فعالیت هاي کانون هاي مساجد در فضاي مجازي، اظهار کرد: بهره گیري از ظرفیت فضاي مجازي براي آموزش و
ارتقاي اعضا و فعالان کانون هاي مساجد اهمیت به سزایی دارد، این آموزش ها براي همه ما ضروري و لازم است که در همه عرصه ها
به روز باشیم از این رو با تلاش شبانه روزي همکاران ما در ستادهماهنگی کانون هاي مساجد کشور، اکنون همه کانون ها در سامانه

 
بچه هاي مسجد ثبت شدند و فعالیت هاي مسجدي در زیست بوم جدیدي با عنوان «فهما» درحال اجراست. 

وي همچنین به فعالیت هاي خبرگزاري شبستان به عنوان رسانه رسمی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور
اشاره کرد و افزود: این خبرگزاري تنها رسانه کشور است که به صورت تخصصی در حوزه مسجد فعالیت دارد و وظیفه ذاتی این

 
خبرگزاري فعالیت در حوزه مسجد و انعکاس اخبار بچه هاي مساجد کشور در فضاي مجازي است. 

حجت الاسلام ارزانی به فعالیت هزار و 176 کانون فرهنگی هنري در مساجد استان مازندران اشاره کرد و گفت: سال گذشته تعدادي
از کانون هاي مساجد این استان رتبه هاي برتر فهما را از آن خود کردند. وي از «ولی االله نادعلیزاده»، مدیرمسوول کانون فرهنگی
هنري شهید گرائیلی روستاي خرماکلاي شهرستان قائمشهر به عنوان مدیر برتر و کارآفرین در حوزه مسجد یاد کرد و افزود: اقدامات
ارزشمند این مدیر مسجدي و توانمند در حوزه ایجاد اردوگاه فرهنگی تربیتی، اوقات فراغت و کارآفرینی می تواند به عنوان الگو در

 
سایر مساجد کشور پیاده سازي شود. 

حجت الاسلام ارزانی ضمن قدرانی از حمایت هاي«عباس زارع» مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان مازندران از کانون هاي
مساجد استان در راستاي مشارکت حداکثري بچه هاي مساجد دیارعلویان در رویداد ملی «ایران قوي»، یادآور شد: طرح ملی ایران
قوي، زیرمجموعه رویداد ملی فهما فعالیت دارد به گونه اي که همان قالب هاي دوازده گانه تعریف شده اي که در قالب رواق ها و

شبستان ها در رویداد فهما طراحی شد بود در مورد طرح ملی ایران قوي نیز وجود دارد.



مرز هاي کوله بري دو شهرستان به زودي بازگشایی می شوند

منبع: خانه ملتشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/10/17

نماینده مردم مریوان و سروآباد در مجلس با بیان اینکه مرز هاي کوله بري دو شهرستان به زودي بازگشایی می
شوند،گفت:زنان روستانشین می توانند چرخه اقتصاد، کارآفرینی و اشتغال را به حرکت دربیاورند.

شیوا قاسمی پور در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت در بازدید از روستاهاي نوار مرزي، گفت:مرز هاي کوله بري دو
شهرستان به زودي بازگشایی می شوند و این در حالی که بازارچه گردشگري و سایت پرنده نگري در سعدآباد ، ئینگیجه و مجتمع

 
ورزشی_گردشگري در روستاي ئینگیجه ایجاد و احداث می شود. 

نماینده مردم مریوان و سروآباد در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: بازدید فوق به همراه جلال کریمی مدیر بنیاد مسکن شهرستان

 
مریوان در ادامه سفرهاي روستایی، از دو روستاي ئینگیجه و سعدآباد بخش خاوومیرآباد شهرستان مریوان عملیاتی شد. 

وي با بیان اینکه زنان روستانشین می توانند چرخه اقتصاد، کارآفرینی و اشتغال را به حرکت دربیاورند افزود : زنان کردستانی همواره
در طول تاریخ ثابت کرده اند که می توانند هم پا با مردان در موقعیت هاي مختلف به ویژه در بخش اشتغال و مدیریت کارگاه ها، ابزار
کار را در دست بگیرند و نمونه آن در روستاي سعدآباد است که با تکیه بر دانش و پشتکار کارگاه خیاطی زنان راه اندازي شده که
براي بیش از 15 نفر اشتغال ایجاد کرده است که می طلبد دستگاه هاي دولتی حمایت هاي قاطعی را در این زمینه انجام بدهند تا

 
مردان هم به جاي کسب روزي حلال از مناطق خطرناك و صعب العبور خود کارآفرین و تولید کننده شوند. 

نماینده مردم مریوان و سروآباد در مجلس شوراي اسلامی اجراي طرح پایدار منظومه روستایی در بخش خاوومیرآباد را نقطه عطفی در
راستاي توسعه گردشگري و اقتصادي این بخش عنوان کرد و تصریح کرد: روستاهاي پشت دریاچه زریبار به دلیل موقعیت منحصر به
فردي که دارند، بستر خام و مناسبی براي نظامند کردن این محور دارند که در این راستا احداث بازارچه هاي گردشگري و سایت
پرنده نگري و همچنین ایجاد مجتمع ورزشی_گردشگري که از درخواست هاي اهالی محترم روستاي ئینگیجه است، می تواند مفهوم

 
توسعه را در قالب طرح توسعه پایدار منظومه روستایی واقعیت ببخشد./ 

پایان پیام



مجریان 16 طرح فناوري یزد 9 میلیارد ریال کمک دریافت می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/10/17

یزد - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات یزد گفت: وزارتخانه 9 میلیارد ریال در اجراي 16 طرح فناوري در قالب
پروژه هاي « گرنت ( Grant) رشد» در گام اول به این استان اختصاص داد و با ابلاغ آن از این طرح ها حمایت مالی می

شود.

یزد - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات یزد
گفت: وزارتخانه 9 میلیارد ریال در اجراي 16 طرح فناوري
در قالب پروژه هاي « گرنت ( Grant) رشد» در گام اول
به این استان اختصاص داد و با ابلاغ آن از این طرح ها

 
حمایت مالی می شود. 

گرنت، بودجه اي است که به نهادها، موسسه ها ،شرکت ها
یا افراد اعطا و اغلب براي انجام کار یا پروژه خاصی پرداخت
می شود و مراحلی از گزارش دهی را نیاز دارد، پروژه هاي

عمرانی، فرهنگی، بهداشتی، آموزشی، پژوهشی و از این قبیل را می توان با حمایت آن انجام داد و به عنوان مثال «گرنت پژوهشی»،

 
براي انجام طرح پژوهشی اعطا می شود. 

به گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات یزد به ایرنا، محمدرضا پاکدل افزود: وزارت ارتباطات و

 
فناوري اطلاعات در مرحله نخست، از طرح هاي یادشده پارك علم و فناوري استان حمایت کرد. 

وي با اشاره به پذیرش و عضویت پارك در شبکه توسعه اقتصاد دیجیتال (تاد) گفت: وزارتخانه به منظور توسعه تاد و استفاده از
ظرفیت شبکه سازي در توسعه کارآفرینی در حوزه هاي دانش بنیان، از طریق پارك از پروژه هاي توسعه محصول شرکت هاي فناور

 
تحت حمایت مراکز عضو شبکه تاد در قالب «اعتبار تحقیقاتی توسعه محصول (گرنت رشد)» حمایت می کند. 

وي ادامه داد: بر اساس این فراخوان 40 طرح در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات( فاوا) از سوي شرکت هاي نوپا در سامانه هاي

 
مرتبط ارایه شد که پس از بررسی و تکمیل مدارك، 16 طرح در گام اول تایید و به 9 میلیارد ریال کمک مالی نیاز است. 

پاکدل خاطرنشان کرد :این طرح ها باید داراي نمونه کسب و کار باشد و بر اساس برنامه زمانی به دانش فنی و یا به نمونه محصول

 
آزمایشگاهی که داراي مشخصات فنی و نهایی و آماده فروش باشد، برسد. 

در اجراي طرح گرنت رشد با هدف گسترش اقتصاد دیجیتال، از ایده ها و طرح هاي فناوري در راستاي توسعه محصول در زمینه

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات با اعطا اعتبار تحقیقاتی حمایت مالی می شود. 



بر اساس این گزارش، اداره کل یادشده به عنوان نماینده منطقه اي پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات و دبیرخانه اجراي تفاهم نامه،

 
وظیفه کنترل و نظارت بر پیشرفت فعالیت ها و ارایه گزارش به وزارتخانه و استانداري یزد را به عهده دارد. 

پاکدل سوم دي ماه جاري به خبرنگاران گفته بود که این استان از لحاظ شاخص توسعه یافتگی فناوري اطلاعات و ارتباطات

 
آي.دي.آي(IDI) در جایگاه سوم بعد از استان هاي تهران و سمنان قرار دارد. 

وي با اشاره به رویکرد وزارتخانه در ایجاد زیرساخت هاي شبکه، حمایت از کسب و کارهاي نوپا در حوزه فاوا، به روند رو به رشد گفت:

 
تا رسیدن به جایگاه مبتنی به توسعه متوازن شاخص ها مخصوصا در استفاده از زیرساخت هاي ارتباطی این روند ادامه یابد. 

وي تعداد مشترکان اینترنت پهناي باند به تفکیک ثابت و سیار را به ترتیب 173 هزار و 298 نفر و یک میلیون و 125 هزار نفر بیان
کرد و افزود: استان با ضریب نفوذ 15 درصد مشترکان اینترنت پرسرعت ثابت رتبه چهارم، در ضریب نفوذ تلفن ثابت با میزان 46

 
درصد رتبه سوم و رتبه اول در استفاده از رایانه را در این دوره کسب کرد. 

وي خاطرنشان کرد: اقتصاد دانش بنیان به عنوان حوزه اي است که می تواند استان را به سمت پیشرفت هاي زیادي سوق دهد و با

 
توجه به محدودیت هاي زیست محیطی می توان از این طریق با استفاده از منابع انسانی گام هاي اساسی در این مسیر برداشت. 

 
وي اضافه کرد: از یکهزار و 137 روستاي بالاي 20 خانوار استان 80 درصد دسترسی به اینترنت پرسرعت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- یزد 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

- پارك علم و فناوري



نرخ مشارکت اقتصادي زنان گیلانی 6 درصد بالاتر از میانگین کشوري است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به سهم بالاي مشارکت اقتصادي زنان این استان،گفت: نرخ مشارکت
زنان گیلانی شش درصد بالاتر از میانگین کشوري است.

مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان: نرخ
مشارکت اقتصادي زنان گیلانی 6 درصد بالاتر از میانگین
کشوري است مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري
گیلان با اشاره به سهم بالاي مشارکت اقتصادي زنان این
استان،گفت: نرخ مشارکت زنان گیلانی شش درصد بالاتر از

 
میانگین کشوري است. 

به گزارش برنا؛ زهرا یعقوب نژاد، مدیرکل امور بانوان و
خانواده استانداري گیلان در جلسه دیدار زنان کارآفرین و

فعال اقتصادي گیلان با استاندار با بیان اینکه در حوزه هاي اقتصادي نیازمند رویکرد کارآفرینی هستیم، گفت: طبق آمارها، نرخ

 
مشارکت اقتصادي زنان گیلانی شش درصد از میانگین کشوري بیشتر است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به اینکه بالاترین سهم مشارکت اقتصادي زنان جوان متعلق به استان گیلان

 
است، افزود: با تدوین بانک اطلاعاتی زنان، 546 نفر از زنانی که در عرصه هاي مختلف فعالیت می کنند را گردآوري کردیم. 

او ادامه داد: به منظور دستیابی به اهداف مدنظر، تفاهم نامه همکاري مشترك در حوزه حمایت از کسب و کارها و توسعه آموزش هاي

 
مهارت محور با فنی و حرفه اي منعقد کردیم. 

یعقوب نژاد با اشاره به راه اندازي سازمان هاي مردم نهاد براي حمایت از زنان کارآفرین، بیان کرد: بر اساس گزارشات دریافتی، تنها
استانی که به همراه تهران در همه دوره هاي سامانه انتخاب کارآفرینان برتر کشور، نماینده داشته، گیلان بود و در بخش شهري و

 
روستایی در این سامانه حضور داشتیم. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با تاکید بر راه اندازي پویش ملی زنان نسل تحریم عنوان داشت: فعالیت زنان کارآفرین
در کلیپ هاي چند دقیقه اي تولید و پخش شد که زنان کارآفرین گیلان در این پویش سهم بالایی داشتند.



رویداد شتاب «مدیریت پسماند» ایده هاي برتر خود را شناخت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/10/17

داوران رویداد شتاب «مدیریت پسماند» از میان 42 ایده مطرح شده سه ایده برتر این رویداد را معرفی کردند.

رویداد شتاب «مدیریت پسماند» ایده هاي برتر خود را
شناخت داوران رویداد شتاب «مدیریت پسماند» از میان
42 ایده مطرح شده سه ایده برتر این رویداد را معرفی

 
کردند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ رویداد شتاب «مدیریت
پسماند» که توسط باشگاه استارتاپ و کارآفرینی قزوین آپ
وابسته به مرکز آموزش علمی کاربردي شهرداري قزوین و
با همکاري دانشگاه جامع علمی کاربردي استان قزوین

 
برگزار شد پس از 3 مرحله داوري با معرفی ایده هاي برگزیده به کار خود پایان داد. 

در مرحله نهایی این رویداد تیم داوري پس از بررسی 20 ایده پالایش شده از میان 42 ایده، در نهایت ایده تیم «فَست دوز» را که

 
توسط تیمی از تهران در زمینه بازیافت پسماندهاي پارچه اي ارائه شده بود، به عنوان برترین ایده این رویداد معرفی کرد. 

همچنین ایده تیم «سبزشو» از قزوین با موضوع سیستم هوشمند تفکیک زباله با استفاده هوش مصنوعی، و ایده تیم «پاك شهر» از

 
قم با طرح ایده مدیریت نوآوري در حوزه مدیریت پسماند به ترتیب به عنوان دومین و سومین ایده برتر انتخاب شدند. 

سید حامد موسوي شال رئیس مرکز آموزش علمی کاربردي شهرداري قزوین در گزارشی در خصوص برگزاري این رویداد گفت:
رویداد مدیریت پسماند به عنوان یکی از دغدغه هاي جدي مدیریت شهري با استفاده از ظرفیت هاي علمی و تجربی باشگاه استارتاپ
و کارآفرینی قزوین آپ و با هدف جلب ایده هاي برتر و حمایت از این ایده ها تا مرحله تجاري سازي توسط مجموعه مدیریت شهري

 
و مرکز آموزش علمی کاربردي شهرداري قزوین برگزار شد. 

وي با ابراز خرسندي از استقبال تیم هاي جوان و خوش فکر از سراسر کشور براي شرکت در این رویداد اظهار داشت: در این رویداد
42 ایده مطرح شد که از لحاظ تنوع جغرافیایی، استان قزوین با 25 ایده، استان تهران با 5 ایده، استان هاي مرکزي، اصفهان، گیلان،

 
آذربایجان شرقی هر کدام با 2 ایده، و استان هاي البرز، قم و هرمزگان هر کدام با یک ایده مشارکت داشتند. 

رئیس مرکز آموزش علمی کاربردي شهرداري قزوین و مسئول برگزاري رویداد «مدیریت پسماند»، با بیان اینکه توانمندي تیم داوري
از حیث سابقه علمی و تجربی، غناي این رویداد نوآوري را دو چندان کرده است، اظهار داشت: در تیم 5 نفره داوري از اساتید دانشگاه
بین المللی امام خمینی (ره) و مدیران توانمند سازمان حفاظت محیط زیست استان و مدیریت پسماند شهرداري قزوین حضور دارند



 
که همگی در این حوزه تحصیل و تجربه کسب کرده اند. 

وي پایان این رویداد را آغاز حرکت تیم هاي برگزیده دانست و تاکید کرد باشگاه استارتاپ و کارآفرینی قزوین آپ و مدیریت شهري

 
قزوین از این ایده ها تا مرحله تبدیل به ثروت حمایت خواهد نمود. 

در ر پایان این رویداد از تیم اول با اهداي هدیه نقدي سه میلیون تومانی، و از تیم دوم و سوم با اهداي جایزه دو و یک میلیون تومانی
تقدیر شد.



رودبنه در یک نگاه با علوي

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/10/17

بخش رودبنه شهرستان لاهیجان با وسعت 180 کیلومتر مربع و جمعیت 26000 نفر شامل یک شهر و 54 روستا با 45 کد
آبادي و 43 دهیاري داراي علاوه بر پتانسیل در نیروي انسانی ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل مناسبی در زمینه هاي کشاورزي و

گردشگري و صنایع دستی و صنایع تولیدي و تبدیلی مرتبط در ... نوشته رودبنه در یک ...

 
 

بخش رودبنه شهرستان لاهیجان با وسعت 180 کیلومتر مربع و جمعیت 26000 نفر شامل یک شهر و 54 روستا با 45 کد آبادي و
43 دهیاري داراي علاوه بر پتانسیل در نیروي انسانی ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل مناسبی در زمینه هاي کشاورزي و گردشگري و

 
صنایع دستی و صنایع تولیدي و تبدیلی مرتبط در حوزه هاي ذکر شده است. 

بیشترین پهنه هاي آبی شهرستان در این بخش مستقر است که چهارچوب سرمایه گذاري و بهره برداري از این آب بندها و آبگیرها و
تالاب ها باید با سرعت بیشتري در دستور کار دستگاه هاي متولی موضوع قرار گیرد، بهره برداري چند منظوره از پرورش ماهی هاي
گرم آبی تا زراعت چوب و توسعه گردشگري در قالب تفرجگاه و طبیعت گردي از پتانسیل هاي بیش از 12 پهنه آب بندان بخش

 
رودبنه می باشد. 

همانگونه که همگی مستحضر هستید ظرفیت گردشگري روستایی و اگري توریسم یکی از فرصتهاي توسعه در استان گیلان است که
همواره در گفتار و برنامه ها از شعارهاي مسئولین بوده و می باشد ، که ما در بخش رودبنه این موضوع را در اسرع وقت عملیاتی
کردیم به عنوان مثال در سال 1397 و در طرح صدور مجوز براي 5000 واحد بومگردي که توسط استاندار وقت جناب آقاي دکتر
سالاري هدف گذاري شده بود ، اولین مجموعه بومگردي استان گیلان به دستان ایشان در روستاي صداپشته بخش رودبنه افتتاح
گردید .مجموعه ها که در نقاط مختلف بخش در قالب مجتمع هاي پذیرایی احداث و به بهره برداري رسیده اند که منجر به اشتغال و
گردش مالی مناسبی در بخش رودبنه شده اند. هر چند با گسترش و شیوع ویروس کرونا بخش گردشگري به دلیل ماهیت کاري و

 
شکنندگیش بسیار متاثر شد و سرمایه گذاران متضرر گردیدند. 

صنایع دستی و مشاغل خانگی با محوریت بانوان و صندوق خرد زنان در بخش رودبنه پیشتاز استان است ، با پیگیري هاي صورت
گرفته و مشارکت صندوق کار آفرینی، مورد حمایت تسهیلاتی هم قرار گرفته اند ، که می توان گفت با فعال شدن این ظرفیت اشتغال

 
و کارآفرینی زنان، اقتصاد روستایی قطعا پیشرفت خوبی را خواهد داشت و منجر به بهبود فضاي اقتصادي خانوارها می شود. 

همانگونه که می دانیم قطعا توسعه در منطقه و بخش متاثر از عوامل مختلف و شرایط ایجاد شده در سلسله مراتب هاي اداري ملی و
استانی و شهرستانی ست. اما از اولویت هاي شکل گیري توسعه ، ایجاد و بازسازي و پایداري و بروز رسانی زیر ساخت ها و روساخت
هاست از جمله راه ، آب ، برق و ارتباطات و گاز و ... در شکل گیري فرصت هاي شغلی و کارآفرینی بسیار موثر است در چند سال
اخیر در موضوع پایداري و توسعه و تاب آوري خطوط انتقال برق در بخش رودبنه به همت مسئولین اداره برق لاهیجان و ناصرکیاده
کارها و اقدامات خوب و موثري با مشارکت دهیاران و شوراهاي اسلامی روستاها رقم خورد که جاي تقدیر دارد ، اما با توجه به وسعت
بخش و نوع اقلیم و آب و هواي استان گیلان هنوز از ایده آل ها فاصله داریم ، شاید مهمترین ضعف ساختاري برق در بخش رودبنه ،
نبود یک پست برق مستقل 63 هزار باشد که وجود آن می تواند وابستگی ما را از شهرستان هاي مجاور از برطرف کرده، که در
زمانهاي بحران ها دچار مشکلات خارج از حیطه اختیار نشویم. در زمینه آب شرب روستایی هرچند بیشترین نارضایتی ها را در
سنوات قبل داشتیم اما با پیگیري هاي صورت گرفته و اقدامات موثر فنی و ترمیم خطوط سعی به آن شد که ضعف ها از نظر کمی و



کیفی بر طرف شود که خوشبختانه در چند ماه اخیر رضایتمندي مردمی را داریم و اعتراضات به مواردي معدود رسیده که آنها هم

 
بصورت ویژه رفع می شوند. 

در زمینه راههاي روستایی و فرعی هنوز از وضع مناسب و استاندارد فاصله داریم ، دهها کیلومتر از راه هاي ما نیاز به آسفالت ، مرمت
و روکش دارند به دلیل اقلیم گیلان و تردد زیاد ، به خصوص گردشگرپذیري منطقه این نیاز همیشگی ست البته محدودیت هاي
اعتباري و مالی که چند سال اخیر دولت به دلیل تحریم هاي ظالمانه با آن روبروست از دلایل عدم تخصیص کامل اعتبارات مورد نیاز

 
است . 

بعد از قریب به سه دهه از آخرین لایروبی اساسی با پیگیري هاي صورت گرفته لایروبی نهر سیدعلی اکبري به طول بیش از 15
کیلومتر با محوریت آب منطقه اي و مشارکت دهیاران در منطقه پایین دست جلگه از کچلام تا ساحل جیرباغ در دستور کار قرار
گرفت و در حال عملیات است ، انشاالله با تکمیل این پروژه از نظر تامین آب زراعی و همچنین سیلاب هاي فصلی دچار بحران در

 
بخش نخواهیم بود. 

در طرح بیمه مساکن روستایی که طی تفاهم استانداري و بیمه ایران رقم خورد، با مبلغ سالانه 53 هزار تومان مساکن روستاییان در
قبال همه حوادث تا سقف 4ه میلیون تومان بیمه می شد، که بخش رودبنه با بیمه نمودن منزل 3870 خوانوار بیش از 54% مجموعه
مساکن این بخش را تحت پوشش قرار داد که از میانگین استانی بسیار فراتر است لازم به ذکر است حدود 15 درصد مساکن هم تحت

 
پوشش سایر بیمه ها قرار داشتند. 

در طرح ساخت مسکن محرومین در قالب تفاهم نامه بنیاد مسکن و سازمان مدیریت و برنامه ریزي ، بیش از 110 % تحقق اهداف در
بخش رودبنه رقم خورد و با افتخار می گوییم تمام پروانه هاي ساختمانی بصورت رایگان بعنوان رتبه اول استان از طریق سامانه
سیماك ثبت و اجرایی گردید ، که جا دارد از همکاري دهیاران ، مسئولین فنی دهستان ها و همکاران بنیاد مسکن انقلاب اسلامی

 
تقدیر داشته باشیم. 

خوشبختانه به همت مسئولین آموزش و پرورش و اولیا و مربیان مدارس و خیرین شهرستان و کشوري تمام سعی مان بر این بود که
وضعیت مدارس چه از نظر فضاهاي مناسب آموزشی جدید چه از لحاظ تجهیزات به خصوص سیستم هاي گرمایش و سرمایش به ایده
آل نزدیک شود ، که این مهم محقق گردید اما نیاز است ادامه دار باشد . البته با عنایت به قدمت بیشتر مدارس و کم شدن
تعدادجمعیت دانش آموزي در مناطق روستایی بعضی از مدرسه ها تعطیل و بلا استفاده شده اند که قطعا نگهداري و حفاظت از این
فضاها وظایف آموزش پرورش را سنگین می کند انشاالله باید طرحی در دستور کار قرار گیرد که این فضاها در اختیار بخش هاي
خصوصی در زمینه هاي آموزشی و تولیدي و فرهنگی با هماهنگی آن اداره و شوراهاي اسلامی روستا و دهیاران قرار گیرد. باعث
مصرت و افتخار ما بوده که شوراي آموزش منطقه رودبنه با کسب رتبه اول شوراي نهضت سواد آموزي استان گیلان در سال تحصیلی

 
98 مورد تقدیر استاندار محترم جناب دکتر زارع و مدیرکل آموزش پرورش استان قرار گرفت. 

از دیگر اقدامات در بخش رودبنه برنامه ریزي در شوراي ترافیک بمنظور کاهش تلفات رانندگی در سالهاي اخیر نسبت به سنوات قبل
است که بی تردید برگزاري کارگاه هاي آموزشی به همت دهیاران و پلیس راه استان در طول سال ،با محوریت بخشداري و شناسایی
نقاط خطر و حادثه آفرین در این مهم موثر بوده است و همچنین توزیع کلاه ایمنی رایگان میان موتورسواران با هدف فرهنگ سازي
رفتارهاي ترافیکی تاثیرگذار بوده است و افتخار داشتیم اولین مرکز پلیس راه روستایی کشور به دستان فرمانده محترم پلیس راه

 
کشور در بخش رودبنه روستاي شیرجوپشت افتتاح و مورد بهره برداري قرار گرفت. 

یکی از ظرفیت هاي بالقوه بخش رودبنه تالاب بین المللی امیر کلایه ست با وسعت حدود 1000 هکتار وضعیت موجود که قابلیت
بهره برداري در قالب مدیریت طرح زیست محیطی را دارد می تواند پتانسیل ویژه اي براي بخش رودبنه در نوار ساحلی ایجاد کند،
انشاالله با تعین تکلیف سازمان مسئولی منطقه ویژه اقتصادي لاهیجان که در مرحله ارزیابی سرمایه گذار و به روز رسانی استعلامات
دستگاه هاي متولی ست بتوانیم تحولی اساسی در امر توسعه گردشگري و صادرات که منجر به اشتغال پایدار می گردد، فراهم نماییم.
در حوادث مختلف غیر مترقبه مردمان بخش رودبنه براي هموطنان عزیزمان همواره کمک رسان و یاري گر بودند ، با اتفاقات سال
اخیر که تمام کشورهاي دنیا و و به تبع کشورعزیزمان و هم میهنانمان تحت تاثیر و درگیر ویروس کورنا بوده ، علاوه بر رعایت نکات و
پورتکل هاي بهداشتی توسط اقشار جامعه و مردم نیاز بود در موضوع اطلاع رسانی مناسب و نصب علائم هشدار در نانوایی ها مراکز



عرضه مواد غذایی و خدمات ، کمکهاي معیشتی به اقشار آسیب دیده ، توزیع اقلام بهداشتی ، تولید ماسک ، ضد عفونی مراکز عمومی
و نقاط پر تردد اقدامات مستمري صورت بگیرد که به همت شوراهاي اسلامی ، دهیاران و خیرین و مشارکت مردمی در قالب طرح
هاي ملی و شهرستانی بالغ بر یک میلیارد تومان به صورت نقدي و غیر نقدي مشارکت و توزیع گردید که باید از این اقدامات خیر
تجلیل و تمجید نمود ، انشاالله با رخت بر بستن این ویروس منحوس ، همچنان شاهد این همدلی ها باشیم. امروز با همکاري دهیاران
و شوراهاي اسلامی و هماهنگی با کمیته امداد امام خمینی از مجموع 13 مرکز نیکوکاري شهرستان لاهیجان 8 مرکز در بخش رودبنه
استقرار پیدا کرده که با استفاده از ظرفیت این مراکز افراد و جامعه هدف هر منطقه سریع تر و هدفمندتر مورد حمایت قرار می گیرند.
امیدوارم و آرزو دارم هر کس در هر جایگاهی که هست با همت و جهاد و تمام تلاش در بهتر شدن حال مردم گام بردارد و حرکت

 
کند که فرصت خدمت و عمر محدود. 

 
 

 
 

 
/تدبیرشرق 

17 دي, 13990 خواندن این مطلب 6 دقیقه زمان می برد



اجراي 260 پروژه داوطلبی به همت داوطلبان نیکوکار

منبع: ایمناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان از اجراي 260 پروژه داوطلبانه از ابتداي سال جاري تا پایان آذرماه در
راستاي کمک به محرومان جامعه خبر داد.

 
معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان: اجراي 260 پروژه داوطلبی به همت داوطلبان نیکوکار 

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان از اجراي
260 پروژه داوطلبانه از ابتداي سال جاري تا پایان آذرماه در

 
راستاي کمک به محرومان جامعه خبر داد. 

به گزارش ایمنا، به نقل از روابط عمومی جمعیت هلال احمر
استان اصفهان؛ محمدنوید متقی با اعلام این خبر، اظهار کرد: به
همت داوطلبان و خیران هلال احمر استان در شهریورماه، 260
پروژه داوطلبی از ابتداي سال جاري تا پایان آذرماه در سطح

 
استان اصفهان اجرا شده است. 

وي افزود: این پروژه ها با مشارکت 978 داوطلب در شعب سراسر استان در قالب کمک هاي حمایتی و معیشتی و به منظور رفع

 
مشکلات اقشار محروم به ویژه بیماران نیازمند صورت گرفته است. 

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان، تصریح کرد: تعدادي از این پروژه ها شامل اهداي هزینه دارو و درمان، اهداي
کمک جهیزیه، ویزیت رایگان توسط پزشکان داوطلب، تجهیز بانک امانات تجهیزات پزشکی، اهداي هزینه تحصیل مددجویان، خاك

 
ریزي و تسطیح ساختمان پایگاه امدادي توسط داوطلبان بوده است. 

متقی تصریح کرد: برپایی ایستگاه سلامت، توانمندسازي زنان بی سرپرست و بدسرپرست، اهداي تانکر آب، توزیع موادغذایی بین
نیازمندان و ایجاد پروژه هاي کارآفرینی از دیگر پروژه هاي حمایتی اجرا شده در این مدت بوده است، ارزش ریالی پروژه هاي مذکور

 
بیش از 18 میلیارد و 850 میلیون تومان بوده است. 

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان، خاطرنشان کرد: با اجراي پروژه هاي داوطلبی در این مدت بیش از 38 هزار
و864 مددجو از منافع حاصل از این پروژه ها بهره مند شده اند.



از مهندسی معکوس تولید مکانیزه ماسک تا تصویب قانون حمایت از

کارآفرینان کرونایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/10/17

 خبرگزاري فارس مازندران ـ قربانعلی مسافر|کرونا

 
همچنان می تازد، درگیر می کند، به کام مرگ می برد و بسیاري از خانواده ها را داغدار. 

از روزهاي نخست اسفند ماه سال گذشته بود که قدم در کشورمان ایران گذاشت و عزیزان فراوانی از هر جمع و خانواده را از بین ما

 
گلچین کرد. 

با ورود کرونا به کشور در هر دیار، شهر و روستا شاهد همدلی، وحدت، همبستگی و حضور پر شور مردم در صحنه بودیم، عده اي در
کار تهیه ماسک و لباس گام برداشتند، تعداد زیادي براي تقویت جسمانی بیماران و کادر درمان مواد غذایی و آب میوه تهیه کرده و

 
افراد زیادي براي حمایت خانواده هاي آسیب دیده کرونا و نیازمندان جامعه غذاي گرم و سبد حمایتی کالا تهیه کردند. 

 
همچنان این سیل مهربانی و نوع دوستی ادامه دارد و چشمه کرامت انسانی جوشان است. 

عده اي از جوانان مستعد و فناور آملی هم کارگاه تولید ماسک افتتاح کردند که در آن ماسک ها کاملا بهداشتی، ایزوله و استریل تهیه
می شود و با مهندسی معکوس ابزارآلات و ماشین آلات تولید ماسک، بدون دخالت دست کیفیت تولیدات داخلی با محصولات خارجی

 
رقابت تنگاتنگ دارد. 



 
 

 
حمایت از جوانان مستعد در مسیر مبارزه با کرونا 

نماینده مردم آمل در مجلس شوراي اسلامی در آئین افتتاح این کارگاه تولید ماسک مکانیزه و اتوماتیک، اظهار کرد: ویروس منحوس
کرونا نه تنها در کشورمان ایران بلکه در دنیا افراد زیادي را به کام مرگ برده است و بسیاري از کادر درمان و پزشکان مدافع سلامت

 
کشور به شهادت رسیدند. 

رضا حاجی پور با اشاره به اینکه پس از ورود ویروس کرونا در کشور مردم به صورت خودجوش وارد میدان شدند و دست به ثبت
اتفاقات زیبا و به یادماندنی همدلی و سبقت در امور خیر زدند، افزود: دولت و نمایندگان مجلس هم حامی مردم در راستاي مبارزه با

 
کرونا ویروس هستند و حامیان و خیران عرصه سلامت را یاري و همراهی می کنند. 

وي تصریح کرد: حمایت از ایده و افکار ایرانی همیشه مورد تأکید نمایندگان خانه ملت بوده است و این حمایت براي تقویت و بروز

 
ایده هاي ناب ایرانی و داخلی ادامه دارد. 

نماینده مردم آمل در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه در راستاي حمایت از تولید داخلی، بحث کارآفرینی و اشتغالزایی تلاش
داریم، ادامه داد: مردان و زنان کشورمان بعد از 41 سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی مقابل انواع تحریم، فشارها و مشکلات گوناگون

 
ایستادگی کردند که این فشارها به واسطه ابرقدرت ها و استکبار جهانی روا داشته شده است. 

این مسؤول با اعلام اینکه فرزندان و جوانان این مرز و بوم در حال تلاش و کوشش در زمینه تولید لوازم و ابزارآلات باکیفیت و متنوع
هستند تا چشم نیاز به تولیدات خارجی نداشته باشیم، متذکر شد: امروزه کشورمان در وضعیت خاص ویروس منحوس کرونا قرار دارد،

 
ویروسی که تمام دنیا را گرفتار کرده و کشورمان را تحت تأثیر اثرات منفی خود قرار داده است. 

حاجی پور با تأکید بر اینکه در شهرهاي مختلف کشور و همچنین شهرستان آمل کارگاه هاي مختلف تولید ماسک، لوازم و لباس
بهداشتی پس از شیوع ویروس کرونا ایجاد شد، خاطرنشان کرد: کارآفرین هاي توانمند در این برهه حساس از زمان پاي کار آمدند و

 
امشب شاهد افتتاح کارگاه تولید ماسک کاملا بهداشتی و مکانیزه هستیم تا مردم از تولیدات داخلی باکیفیت استفاده کنند. 



 
 

 
تصویب قانون حمایت از کارآفرینان فعال حوزه مبارزه با کرونا 

وي ادامه داد: لازم است براي حمایت بخش هاي تولیدي نیز مسؤولان پاي کار بیایند و کارآفرینان و افراد توانمند که توانمندي در
زمینه هاي مختلف تولید امکانات بهداشتی دارند حمایت شوند همچنین باید مشکلات بر سر راه تولیکنندگان در زمینه بهداشت و

 
درمان و صنعت، معدن و تجارت برطرف شود. 

نماینده مردم آمل در مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: قانونی در این زمینه مصوب شد تا امکانات لازم براي کارآفرینان فعال در
زمینه تولیدات محصولات عدم شیوع ویروس کرونا مهیا شده و مجوزات لازم براي تولید و حمایت از سوي وزارت بهداشت و درمان

 
انجام می شود. 

این مسؤول با اشاره به اینکه ظرفیت براي صادرات کارگاه هاي تولید مکانیزه و بهداشتی ماسک با توجه به کیفیت بالا مهیا است،
ادامه داد: به عنوان رئیس فراکسیون تسهیل و تجارت داخلی و خارجی مجلس شوراي اسلامی حمایت خود از این مراکز تولیدي را

 
اعلام می کنم و در خدمت همه تولیدکنندگان توانمند براي ارسال مرسولات با کیفیت به خارج از کشور هستم. 

حاجی پور گفت: البته در زمینه صادرات باید میزان نیاز داخل را در هم نظر بگیریم و مازاد بر نیاز در داخل کشور را به صادرات

 
اختصاص دهیم. 



 
 

 
استفاده از دانش بومی براي مهندسی معکوس تکنولوژي تولید ماسک 

خیر حوزه سلامت و کارآفرین آملی در حاشیه افتتاح کارگاه اتوماتیک و مکانیزه تولید ماسک در این شهرستان، در جمع مسؤولان

 
اظهار کرد: با تلاش متخصصان و مهندسان بومی دستگاه اتوماتیک تولید ماسک توسط جوانان مستعد مهندسی معکوس شده است. 

حسن برزن افزود: در زمینه تولید ماسک هاي اتوماتیک با مهندسی معکوس در سطح کشور کمتر کار شده و بیشتر دستگاه ها
وارداتی هستند همچنین افتخار ما این است که با مهندسی معکوس تکنولوژي خارجی توسط جوانان کشورم افرادي مشغول به کار

 
شوند و کیفیت و کمیت تولیدات داخل با مهندسی معکوس بالا رفته و با نمونه هاي خارجی برابري کند. 

وي با اشاره به اینکه ماسک می تواند یکی از کالاهاي استراتژیک در روزهاي شیوع ویروس کرونا در دنیا باشد، تصریح کرد: با توجه به
اینکه در بازار ماسک هاي با کیفیت زیاد وجود ندارد هدف مان این است تا همراه با اشتغالزایی، تولید خوب و باکیفیت تحویل

 
هموطنان دهیم و حداقل سهم مهم در این بین داشته باشیم. 

مدیر مجموعه تولید مکانیزه و اتوماتیک ماسک با اعلام اینکه در این کارگاه حدود 6 نفر به صورت مستقیم مشغول به کار هستند،
بیان کرد: با توجه به اینکه همه دستگاه ها تمام اتوماتیک است و از لحاظ بهداشتی داراي حساسیت ویژه است اعمال ید و دستی

 
وجود ندارد و اپراتور بر روي دستگاه ها مستقر هستند. 

این مدیر خاطرنشان کرد: در زمینه فروش و توزیع هم براي 5 نفر اشتغالزایی انجام شده است البته کیفیت ماسک هاي تولیدي با
مقایسه دیگر تولیدات داخلی بالا است و با مقایسه ماسک هاي وارداتی برآن شدیم تا بتوانیم ماسک با کیفیت محصولات وارداتی ایجاد

 
کنیم و در زمینه کیفیت با نمونه هاي خارجی رقابت خوبی داشته باشیم. 

برزن با اشاره به ایجاد انگیزه کیفی در مسیر تولید، ادامه داد: تمام تلاش مان در زمان شیوع ویروس کرونا این است که به فکر مردم
باشیم، زنجیره انتقال را قطع کنیم، دست به ایجاد اشتغال و کارآفرینی جوانان شده و با سرمایه گذاري حمایت براي تولیدکننده

 
دستگاه فراهم شود. 



 
 

 
رقابت جدي کیفیت ماسک هاي تولید داخل با نمونه هاي خارجی 

وي با اعلام اینکه در این کارگاه با تأمین نیاز داخل به فکر صادرات هستیم، افزود: با توجه به استفاده از مواد اولیه مرغوب در کیفیت
با نمونه هاي خارجی رقابت داریم زیرا ماسک هاي تولیدي پس از تولید و بسته بندي به خوبی استریل می شود تا زنجیره انتقال از

 
محل تولید قطع شود. 

مدیرعامل شرکت ماشین سازي و مهندسی معکوس تکنولوژي اتوماتیک تولید ماسک، در این نشست صمیمانه اظهار کرد: دستگاه

 
ماسک با تکنولوژي شرکت هاي چینی و اروپایی داراي کیفیت مطلوب بود و ما ترکیبی از آنها را مهندسی معکوس داشتیم. 

مهدي علیزاده افزود: با تیم فنی و مهندسی خود توانستیم این دستگاه ها را ایجاد کرده و با هزینه خیلی کمتر وارد بازار کنیم تا در

 
این برهه از زمان شیوع کرونا ویروس، فشارهاي اقتصادي و تحریم بتوانیم به مردم کمک کنیم. 

وي با اشاره به اینکه هزینه مهندسی معکوس این فناوري با طراحی و ساخت حدود 3 میلیارد ریال بوده است، بیان کرد: تولید در این
مجموعه به صورت پیوسته و کانتینیوز با میزان 30 عدد در دقیقه است که از قسمت بدنه زن با تولید بدنه ماسک و کش زن به

 
صورت توماتیک و روباتیک بر اساس نیاز کش هاي اندازه گیري شده برش براي ماسک انجام می شود. 

علیزاده یادآور شد: در بخش دیگر این سیستم کش هاي برش شده به ماسک جوش می خورد و در روند تولید اتصال ماسک با دست

 
کارگران حذف شده است همچنین با اشعه uv ماسک از محفظه بسته عبور کرده و بسته بندي می شود. 



 
 

 
هزینه 15 میلیارد ریالی براي ساخت ماشین آلات تولید مکانیزه ماسک 

وي با اشاره به اینکه قسمت بدنه زن سیستم با تولید 120 عدد در دقیقه سرعت مطلوبی دارد، گفت: در مجموع براي دستگاه

 
اتوماتیک تولید ماسک که توسط مهندسان بومی مهندسی معکوس شده است، به میزان بیش از 15 میلیارد ریال هزینه شده است. 

 
به گزارش فارس، کووید19 ثانیه به ثانیه، دقیقه به دقیقه و روز به روز می تازد، درگیر می کند و به کام مرگ می برد. 

نه تنها کرونا ویروس بلکه کروناي انگلیسی هم با شدت و سرعت صد چندان وارد کشور شده است و بلاي جان مردم شده است و

 
شمار قربانی ها بالا و بالاتر می برد. 

کشورمان ایران در وضعیت قرمز قرار دارد و یکی از گام هاي مهم در راستاي کاهش شیوع کرونا ویروس و قطع زنجیره انتقال حمایت
دولتمردان از نخبگان علمی و کارآفرینان حوزه سلامت، تولید ماسک و مواد بهداشتی و ضدعفونی کننده ها است تا همه با هم دست

 
در دست هم براي نابودي کروناي منحوس بکوشیم. 

آمارها ناخوشایند است، آماري که یکی از مسؤولان آملی در فضاي مجازي از غسالخانه و سردخانه شهرداري آمل داد و گفت: تنها در
سه روز نخست هفته جاري بیش از 10  کرونایی غسل و کفن شدند و در شهرستان آمل بالغ بر 252 بیمار کرونایی در پنج بیمارستان
دولتی و خصوصی بستري هستند، البته این مهم را باید در نظر بگیریم که بسیاري از بیماران درگیر کرونا و داراي درگیري عفونت ریه

 
در منزل دست به قرنطینه خانگی زدند و به امید کاهش عفونت ناشی از کووید 19 گوشه نشینی کرده و تنهایی گزیدند. 

در شهرستان آمل این روزها بیشتر افراد مبتلا از روستاها به بیمارستان هاي شهر مراجعه می کنند، بیش از 5 و 6 نفر از یک خانواده
را داریم که با ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان سانتر کرونا و بیمارستان هاي دیگر بستري هستند و با پرس وجو از علت این میزان

 
درگیري خانوادگی، به میهمانی و دورهمی خانواده ها، برگزاري مراسم جشن، مراسم عزا و خاك سپاري می رسیم. 

 
کرونا را باور کنید و پروتکل ها را رعایت... 

همچنین افراد زیادي را سراغ داریم که هنوز کرونا را درك نکردند، آن را باور ندارند و این ویروس کشنده را حاصل جهل و نادانی می
دانند. ادعاهاي عجیب و غریب که خود مانعی بر سر کنترل شیوع و توقف کووید 19 است. 



به عنوان وظیفه رسانه اي از یکایک هموطنان، هم استانی ها و همشهریان عاجزانه درخواست داریم؛ کرونا را جدي بگیرید، براي
سلامتی و حفظ جان خود، خانواده و نزدیکان ماسک بزنید، دست هاي تان را مرتب با آب و صابون بشویید، پروتکل هاي بهداشتی و
شیوه نامه ها را به درستی و با دقت رعایت کنید، از دست دادن و روبوسی بپرهیزید، سطوح و دست ها را با مواد ضدعفونی کننده
ویروس زدایی و میکروب زدایی کنید، هشدارهاي کرونایی را جدي بگیرید، از حضور در امکان پرجمعیت، پرتردد، مراسم هاي جشن،
محافل ختم و عزا خودداري کنید، به افراد مسن و بزرگترهاي خانواده براي رفاه حال آنها سرکشی نداشته باشید، مهمانی نروید و

 
مهمان نپذیرید تا زنده بمانید و از زندگی دیگران لذت ببرید. 

انتهاي پیام/86012/ج/و



ایجاد 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان قزوین

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/10/17

قزوین-مدیرکل کمیته امداد استان قزوین گفت: تاکنون از قریب 5000 فرصت شغلی تدارك دیده شده در برنامه کاري
کمیته امداد، بیش از 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان و محرومان فراهم شده است.

قزوین-مدیرکل کمیته امداد استان قزوین گفت: تاکنون از قریب 5000 فرصت
شغلی تدارك دیده شده در برنامه کاري کمیته امداد، بیش از 3800 فرصت شغلی

 
براي نیازمندان و محرومان فراهم شده است. 

به گزارش قدس آنلاین،مهرعلی حق گویان، در دیدار با اعضاي شوراي شهر و
شهردار خرمدشت بیان کرد: اشتغال زایی یکی از سیاست هاي راهبردي و کلیدي

 
کمیته امداد امام خمینی (ره) در ارائه خدمت به نیازمندان است. 

وي ادامه داد: این نهاد تلاش می کند تا با استفاده از ظرفیت هاي مختلف براي کاهش محرومیت و تحقق برنامه فقرزدایی اقدام کند
که در این میان رویکرد اشتغال زایی راهکار مهمی براي تحقق این هدف است.



95 نفر در حوزه گردشگري خراسان شمالی به چرخه اشتغال بازگشتند

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/10/17

بجنورد- مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان شمالی گفت: با پرداخت تسهیلات کرونایی، 95 نفر از
فعالان و شاغلان حوزه گردشگري استان به چرخه اشتغال بازگشتند.

بجنورد- مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی خراسان شمالی گفت: با پرداخت تسهیلات کرونایی،
95 نفر از فعالان و شاغلان حوزه گردشگري استان به

 
چرخه اشتغال بازگشتند. 

به گزارش قدس آنلاین؛ به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان
شمالی؛ حبیب یزدان پناه اظهار داشت: در 9 ماهه سال
جاري 14 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی به فعالان و
شاغلان حوزه گردشگري استان پرداخت شد که منجر به

 
بازگشت 95 نفر به چرخه اشتغال شد. 

وي همچنین گفت: علاوه بر این تسهیلات از ابتداي سال جاري تاکنون، 132 میلیارد تسهیلات به فعالان و شاغلان بخش گردشگري

 
استان پرداخت شده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان شمالی افزود:این تسهیلات از محل صندوق توسعه ملی و باهدف ایجاد
اشتغال در مناطق شهري و روستایی و توسعه گردشگري و اقتصاد خرد به متقاضیان پرداخت می شود.



آغاز فاز دوم طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان زنجان

منبع: ایسناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/10/17

رییس جهاددانشگاهی زنجان از آغاز اجراي فاز دوم طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان خبر داد.

کامران جعفري در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه
طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در 31 استان توسط
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان کارفرما و ناظر
و جهاددانشگاهی به عنوان مجري طرح در حال اجرا است،
گفت: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از برنامه هاي
اشتغال فراگیر است که در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی،
جهش تولید، کمک و حمایت از کسب و کارهاي خرد در

 
حال اجرا است. 

وي تصریح کرد: این طرح ابتدا به صورت آزمایشی در 9

 
استان برگزار شد و پس از بازبینی و رفع نواقص، اجراي آن به شکل سراسري در دستور کار قرار گرفته است. 

جعفري بررسی، شناسایی اولویت بندي مزیت ها و هماهنگی هاي اولیه را فاز نخست این طرح معرفی عنوان کرد و افزود: در این فاز،

 
امکانات موجود شهرستان ها، نقاط ضعف قوت، فرصت و تهدید شهرستان ها مورد شناسایی قرار گرفت. 

این مسئول با تاکید بر اینکه همه مراحل اجراي این طرح رایگان است و کسی حق دریافت وجه از متقاضیان ندارد، ادامه داد: در کنار

 
افراد گروه هدف، پیشران هایی باید معرفی شوند که این پیشران ها نیازمند شناسایی و ثبت نام در سامانه و هدایت هستند. 

رییس جهاددانشگاهی استان زنجان با تاکید بر اینکه به دلیل اتصال متقاضیان به بازار، شناسایی پیشران ها در شهرستان ها از اهمیت
بالایی برخوردار است، گفت: مشاوره ها به صورت عمومی در مرحله اول و تخصصی در بخش هاي مختلف فاز دوم و نیز آموزش هاي

 
عمومی و تخصصی متناسب با علایق و توانمندي ها طراحی شده که کاملاً رایگان است. 

جعفري تاکید کرد: طبق برنامه ریزي هاي به عمل آمده، طرح فوق در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمندسازي متقاضیان و اتصال به

 
بازار کار اجرایی خواهد شد که هم اکنون فاز دوم این طرح در استان زنجان شروع به کار کرده است. 

این مسئول به مزیت هاي موجود در استان براي اجراي این طرح اشاره کرد و یادآور شد: رشته هایی که به عنوان مزیت در استان به
آن پرداخته شده، شامل قالی بافی، بافنده تابلوفرش، گلیم بافی، قلم زنی، خیاط لباس، ملیله سازي، تولیدات چرمی دست دوز،
ویرایشگر متون، مترجم (کتاب و مقاله)، برنامه نویس، انیماتور، پرورش دهنده گوسفند و بز، پرورش دهنده زنبور عسل، ملحفه دوز

 
است. 



وي افزود: جهاددانشگاهی با ارائه آموزش هاي تخصصی و مشاوره شغلی متقاضیان، مسیر را براي آنان هموار کرده و به درآمدزایی

 
مخاطبان این طرح کمک خواهد کرد. 

رییس جهاددانشگاهی زنجان یادآور شد: بر اساس اعلام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سهمیه در نظر گرفته شده براي استان
زنجان در این طرح 1800 نفر بود که تاکنون 2267 نفر ثبت نام کرده اند و در حال حاضر غربالگري و ارزیابی اولیه آنان در حال انجام

 
است. 

انتهاي پیام



اهداي 4000 دستگاه تبلت دانش آموزي توسط کمیته امداد آذربایجان شرقی

منبع: ایسناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرکل کمیته امداد آذربایجان شرقی ااز اهداي 4000 دستگاه تبلت به ارزش 120 میلیارد ریال براي دانش آموزان تحت
پوشش کمیته امداد استان خبر داد.

 مدیرکل کمیته امداد آذربایجان شرقی در مراسم افتتاح
کارگاه قالیبافی مددجویان کمیته امداد اهر، کمیته امداد را حامی تولیدات و محصولات ملی عنوان کرد و افزود: این نهاد، آماده
بازگرداندن اقشار کم درآمد و ضعیف جامعه را به عرصه اشتغال و تولید بوده و در این راستا امسال کمیته امداد در سطح استانی براي

 
بیش از 6500 نفر فرصت شغلی مختلف ایجاد کرده است. 

به گزارش ایسنا، محمد کلامی گفت: کمیته امداد از تولیدات مددجویان به خصوص از تولیدات فرش نفیس آن ها در عرصه بازار

 
فروش و صادرات حمایت می کند. 

وي افزود: امسال با توجه به کاهش 200 میلیارد ریالی اعتبارات دولتی به این نهاد و فشارهاي اقتصادي و هزینه هاي بالا، خدمات

 
رسانی به مددجویان کمترین کاهشی نداشته است. 

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم اشتغال و درآمد کم را از معضلات و مشکلات اساسی خانواده

 
هاي تحت پوشش شهرستان اهر عنوان کرد و افزود: باید تمام مسئولان در رفع این معضل و مشکل به فکر چاره اساسی باشند. 

احمد محرم زاده گفت: شهرستان اهر با وجود منابع و پتانسیل هاي غنی براي ایجاد اشتغال و درآمد، متاسفانه در این خصوص چندان
توجه ویژه اي نشده و لازم است که مسئولان با برنامه ریزي هاي جامع و مدون بتوانند از ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود به نفع

 
توسعه و پیشرفت این شهرستان اقدام کنند. 

وي افزود: متاسفانه هشت درصد جمعیت خانوار شهرستان اهر تحت پوشش کمیته امداد هستند که براي کاهش این آمار، ایجاد مراکز

 
اشتغال و تولید براي اشتغال این عزیزان می تواند بسیار حیاتی و مهم باشد. 



وي، اشتغال را معضل اصلی جوانان منطقه دانست و افزود: از سرمایه گذارانی که بخواهند براي ایجاد اشتغال و درآمد پایدار در این

 
شهرستان گام بردارند حمایت خواهد شد. 

محرم زاده از فعالیت هفت معدن به مالکیت شرکت ملی صنایع مس ایران و شش معدن به مالکیت بخش خصوصی در شهرستان اهر
خبر داد و گفت: باید توجه شود درآمدها و پتانسیل هاي اشتغال زایی این معادن به نفع شهرستان اهر و در راستاي ایجاد اشتغال

 
براي جوانان این شهرستان باشد. 

بر اساس این گزارش، کارگاه قالیبافی مددجویان کمیته امداد شهرستان اهر با اشتغال زایی 30 نفر و با سرمایه گذاري مشترك سه

 
میلیارد و 450 میلیون تومانی کمیته امداد و بخش خصوصی ایجاد و افتتاح شد. 

 
 

انتهاي پیام



آگهی هاي استخدام برق 17 دي 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/10/17

آگهی هاي استخدامی برق 17 دي 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع آوري
شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

مهندس برق پایه 3 و 2 با صلاحیت طراحی و نظارت جهت حقوقی

 
کردن پروانه 

 
 09017076569

به دو نفر مهندس برق با تجربه در زمینه نصب و بازازیابی خانه

 
هوشمند نیازمندیم. 

علاقمندان رزومه کاري خود را به صندوق پست الکترونیکی ریر ارسال

 
کنند: 

 
 z.gomar@aryoit.com

 
استخدام محقق و پژوهشگر 

 
فارغ التحصیل کارشناسی ارشد و دکتري رشته مهندسی برق در تمامی گرایش ها 

 
تلفن: 02166593873 

 
 info@tmrg.ir :ایمیل

 
مهنـدس بـرق خـانـم با حداقل 2 سال سابقه کار فروش جهت یک شرکت تولیدي 26312101 و 26312100 

 
یک شرکت تولیدي جهت واحد برق خود نیازمند به مهندس برق خانم و آقا می باشد 

 
فاکس:88715250 

 
 eng@saripuya.com

 
 ARM , 8051 مهندس برق

 
تلفن: 88978531 

 
 info@electron-co.com :ایمیل

 
مهندس برق تاسیسات ساختمان 



 
با 5 سال سابقه 

 
 Abbaszadeh.shahri@gmail.com

 
مهندس برق خانم 

 
گرایش هاي الکترونیک، قدرت، کنترل 

 
جهت کار درشرکت (تام باهر) نیازمندیم 

 
09121243480 ـ 33965610 

به مهندس برق الکترونیک آشنا به سیستم هاي اعلام حریق متعارف و آدرس پذیر در تهران نیازمندیم ارسال رزومه به واتساپ:

 
 09302003435

مهندس برق آشنابه اتوکد و eplan وتابلو سازي با حداقل 5 سال سابقه کار محدوده رباط کریم نیازمندیم ارسال رزومه به:

 
 mazharnour.edari gmail.com@

 
مهندس الکترونیک جهت دوربین هاي مداربسته 22254810 

 
همکاري با مهندس برق داراي پروانه پایه 3 و 2 و 1 جهت شرکت حقوقی. 

 
تلفن همراه: 09999939079 

 
تلفن: 02122137616 

 
مهندس برق داري پروانه جهت شرکت حقوقی در صورت تمایل امکان اشتغال در شرکت وجود دارد. 

 
تلفن همراه: 09999939079 

 
تلفن: 02122137616 

 
شرکت آراد سورتینگ در شهرك صنعتی شمس آباد (تهران) جهت تکمیل کادر خود به افراد با شرایط ذیل نیازمند است: 

 
مهندس برق الکترونیک 

 
با 3 سال سابقه کار مرتبط 

 
جهت کسب اطلاعات بیشتر و آشنایی با شرکت به وبسایت شرکت آراد سورتینگ مراجعه نمائید. 

 
ارسال رزومه: 

 
 ast.job.2020@gmail.com

یک شرکت رباتیک با زمینه فعالیت ساخت ربات هاي کشاورزي و هوشمندسازي مزارع از مهندسین برق واجد شرایط زیر دعوت به

 
همکاري می نماید: 

 
+ مسلط به پردازش تصویر 



 
+ مسلط به بینایی ماشین 

 
 robobaimin@gmail.com :ایمیل

زمینه کاري شرکت در حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و فولاد، مخابرات و اینترکام صنعتی، دو نفر کارشناس آقا با گرایش هاي
الکترونیک/ مخابرات/کامپیوتر سخت افزار/مسلط به زبان انگلیسی، کامپیوتر و نرم افزار ها و حداقل 3 سال سابقه کار مفید/ لطفا رزومه

 
به شماره فکس 22850211 و یا آدرس ایمیل که در قسمت اطلاعات تماس می باشد ارسال نمایید. 

 
تلفن همراه: 09126225782 

 
 info@tsce-co.com :ایمیل

 
یک واحد معتبر تولیدي 

 
واقع در شرق تهران 

 
نیاز به یکنفر نیروي برقکار 

 
با تحصیلات دارد. 

 
مزایا: حقوق ثابت + توافقی + اضافه کاري 

 
+ بیمه + بیمه تکمیلی 

 
 ،77390983

 
 09306794458

 
 KIMIA.CHEMI99@YAHOO.COM

 
یک شرکت معتبرتولیدي وصنعتی 

 
در شهرك وردآورد (اتوبان تهران کرج) 

 
جهت تکمیل کادر فنی خود از افراد ذیل دعوت به همکاري می نماید 

 
یکنفر آقا آشنا به اصول نگهداري و تعمیرات PLC، پنوماتیک 

 
آشنایی با ابزارآلات دریل، سنگ فرز، جوشکاري 

 
با 2 سال سابقه کار مفید 

 
حداقل مدرك تحصیلی فوق دیپلم برق یا مکانیک 

 
علاقمندان رزومه خود را به شماره زیر فکس 

 
 02144987248

 
و یا به آدرس ایمیل زیر ارسال نمایند 

 
 Rezume1333@gmail.com

درج کد 9999 در قسمت موضوع الزامی میباشد



ناکارآمدها از مناصب مدیریتی خداحافظی کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/10/17

نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه منصب مدیریتی جاي خیانت به مردم نیست، از
مدیران ناکارآمد خواست تا جاي خود را به مدیران کارآمد، توانمند و انقلابی بدهند و از منصب مدیریتی خود خداحافظی

کنند.

حجت الاسلام محمد سبزي امروز چهارشنبه 17 دیماه در
آئین تودیع و معارفه رئیس کمیته امداد شهرستان ساوه که
در سالن اجتماعات فرمانداري این شهرستان برگزار شد،
افزود: کار و تلاش براي رضاي خدا و دوري از هواي نفس
شاخصه و ویژگی مهم یک مدیر در نظام اسلامی است.
زمانی که یک مدیر هدف خود را جلب رضایت مردم قرار
داد نباید از توهین، تحقیر و دشمنی دیگران باکی داشته
باشد و یقین بداند که در پیشگاه خدا و مردم رو سفید

 
است. 

وي با تاکید بر اینکه هر کس دنبال هواي نفس باشد و
بخواهد خود را با پست و مقام عزیز کند هلاك خواهد شد، اظهار کرد: هر مدیر یا مقام مسئولی که در هر اداره اي مشغول بکار است

 
وقتی می بینید نمی تواند به مردم خدمت صادقانه و خالصانه کند باید جاي خود را به دیگري بدهد. 

این نماینده مردم در خانه ملت با تاکید بر اینکه مدیري که توانایی مدیریت ندارد باید از منصب مدیریتی خود خداحافظی کند، افزود:
متاسفانه بعضی از ادارات به مردم خیانت می کنند که اگر این رویه ادامه پیدا کند یقین بدانند که با کسی تعارف نداریم و این

 
وضعیتی که در برخی ادارات قابل تحمل نیست قطعا به صورت دقیق رصد و پیگیري خواهد شد. 

وي تصریح کرد: گزارش نارضایتی مردم از برخی مدیران شهرستان به گوش می رسد و متاسفانه با وجود اعلام نارضایتی مردمی اما
مسئول مربوطه، همچنان مورد حمایت مدیران استانی قرار می گیرد. اگر این افراد جاي خود را به فرد صالح دیگري ندهند کوتاه

 
نخواهیم آمد. 

به گزارش ایسنا، معاون استاندار و فرماندار ساوه نیز با اشاره به اینکه هر آمدنی یک رفتنی دارد، گفت: مسئولیت در نظام اسلامی یک

 
هدیه و عطیه الهی است و باید بار امانت را بر دوش خود تحمل کنیم. 

علی میرزایی خدمت در نظام اسلامی و قرار گرفتن در صف خدمتگزاري را یک توفیق الهی دانست و افزود: مهم این است که در صف

 
خدمتگزاري قرار بگیریم. اینکه کجاي صف خدمت به مردم قرار بگیریم مهم نیست. 



وي بر بهره برداري صحیح از امکانات تاکید کرد و گفت: نظام اسلامی به افراد متخصص و متعهد به لحاظ افزایش کارآمدي نیاز دارد تا

 
بتوان مسیر خدمت به مردم را هموارتر کرد. 

فرماندار ساوه با تاکید بر اینکه کمیته امداد مددکار افراد مستمند است، گفت: مردم به این نهاد مقدس اعتماد وافر دارند و خیرات و

 
نذورات خود را در اختیار این نهاد می گذارند، پس باید دقت کرد تا با پاکدستی این نذورات به درستی هزینه شود. 

وي بر توجه به انضباط مالی دقیق تاکید کرد و گفت: نباید در کمیته امداد ریخت و پاش و بی نظمی مالی وجود داشته باشد و طی

 
کردن مسیر درست هزینه ها و دستگیري از نیازمندان یک اصل در این نهاد مقدس است. 

میرزایی با اشاره به اینکه کمیته امداد جاي انجام کار حزبی، قومی و سیاسی نیست، افزود: نباید کمیته امداد به گونه اي فعالیت و

 
عمل کند که مردم نسبت به عملکرد آن بدبین شوند. 

وي بیان کرد: ساوه به دلیل ظرفیت بالا در ابعاد گوناگون استعداد خوبی براي اجراي طرح هاي اقتصادي و اشتغالزایی دارد که باید با

 
یک کار جهادي وضعیت رشد آمار اشتغال ترمیم شود. 

مدیر کل کمیته امداد استان مرکزي نیز گفت: عبادت بجز خدمت خلق نیست و باید به گونه اي خدمت کرد که در پیشگاه خدا

 
سربلند باشیم و حسرت نخوریم. 

مجید مومنی افزود: خدمت به خلق بویژه نیازمندان و فقرا از وظایف ذاتی کمیته امداد است که موجب رضایت خداي تعالی و برطرف

 
کردن نیازهاي جامعه فقیر خواهد شد. 

امام جمعه ساوه نیز گفت: کمیته امداد یک نهاد گره گشا در امور فقرا و نیازمندان است. گرچه افزایش آمار نیازمندان تحت پوشش
خیلی زیبنده نیست و باید تلاش کرد تا آمار نیازمندان کاهش یابد، اما افزایش این آمار نشانگر ارائه خدمات صادقانه به این نهاد

 
مقدس است. 

حجت الاسلام سید ابراهیم حسینی افزود: طرح شجره طیبه از اقدامات خوب کمیته امداد ساوه در جهت ترویج فرهنگ انفاق و

 
پرداخت زکات مستحبی است. 

در این آیین ضمن تقدیر از خدمات "عباس محمدي هزاوه" در مدت 33 ماه مدیریت این نهاد در شهرستان ساوه "حسین ذبیحی" به

 
عنوان رئیس جدید کمیته امداد این شهرستان منصوب و معرفی شد. 

انتهاي پیام



خطوط قرمز اقتصاد 1400 / راهنماي اشتباه

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/10/17

بودجه 1400 در واقع راهنماي اداره کشور در سالی سخت و تعیین کننده به شمار می آید. طی این سال انتخابات ریاست
جمهوري در ایران برگزار می شود و همزمان با حضور بایدن در آمریکا، در مورد بخش مهمی از تحریم ها نیز تعیین تکلیف

دوباره صورت می گیرد.

 
 

کبنا ؛ مرکز پژوهش هاي مجلس خطوط قرمز سیاست گذاري اقتصادي در سال آینده را تشریح کرد. از نگاه کارشناسان، اولویت اصلی
سال 1400 باید «پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي» باشد. در نتیجه سیاست گذار باید برنامه هاي خود را با لحاظ شرایط موجود
تبیین کند. فقدان نگاه واقعی به درآمدهاي بودجه 1400 باعث خواهد شد که اقتصاد در دام بی ثباتی گرفتار شود. سیاست هاي

 
حمایتی «دلار 4200» و «همسان سازي حقوق ها» دو عامل تشدید کسري بودجه 99 بوده که باید در این سیاست ها بازنگري شود. 
بازوي پژوهشی مجلس در گزارشی به بررسی وضعیت متغیرهاي اقتصادي کشور و معیشت خانوارها پرداخته و تاکید کرده افزایش
«پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي» مهم ترین اولویت در سال 1400 بوده و هر گونه سیاست گذاري باید با توجه به شرایط موجود
صورت پذیرد. علاوه بر این در این مطالعه با اشاره به اینکه «خطر ابرتورم دور از دسترس نیست» تاکید شده که بودجه انبساطی تنها
در شرایطی می تواند معقول باشد که ثبات اقتصاد کلان کشور را مورد تهدید قرار ندهد این مساله براي سال 1400 دست نیافتنی
است. مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی همزمان با بررسی لایحه بودجه 1400، به بررسی وضعیت اقتصاد کلان کشور در سال
جاري و چشم انداز آن براي سال آینده پرداخته است. این گزارش که با عنوان «تصویر اقتصاد ایران و چشم انداز آن در آستانه تصویب
لایحه بودجه 1400» منتشر شده، از 6 بخش اصلی تشکیل شده که در یکی از بخش هاي این گزارش، وضعیت معیشتی مردم در
سال جاري با استفاده از دو شاخص مهم اجاره بها و شاخص خوراکی ها و آشامیدنی ها مورد بررسی قرار گرفته است. پس از آن چشم

 
انداز وضعیت معیشتی مردم در سال آینده با توجه به شیوع ویروس کرونا و وضعیت اقتصادي کشور مطرح شده است. 

بازوي پژوهشی مجلس در بخش معیشتی این گزارش به این نکته اشاره کرده که افزایش قابل توجه هزینه هاي زندگی در کنار رکود
اقتصادي باعث شده در حالی که خانوارهاي ایرانی هنوز به سطح درآمد سال 96 نرسیده اند، با افزایش قابل توجه در هزینه هاي
زندگی به خصوص خوراك مواجه شوند. به طوري که شاخص ها نشان می دهند وضعیت معیشت خانوارها در سال 98 به نسبت سال
97 به لحاظ استانداردهاي زندگی کاهش پیدا کرده است. با توجه به تورم فزاینده در سال 99 و رکود ناشی از کرونا، قاعدتاً وضعیت
معیشت مردم در سال جاري از سال گذشته نیز بدتر شده است. در این گزارش با اشاره به اینکه حداقل 60 درصد از هزینه هاي



خانوارها را اجاره بها و خوراکی ها و آشامیدنی ها تشکیل می دهد، از این دو شاخص، یعنی شاخص اجاره بها و شاخص خوراکی ها و

 
آشامیدنی ها به عنوان نشانگر وضعیت رفاهی خانوارها استفاده شده است. 

 
 

براساس گزارش مرکز آمار کشور، در 8 ماه نخست سال 98، رشد شاخص اجاره بها 6/ 17 درصد و رشد شاخص خوراك 5/ 22 درصد
بوده است. این در حالی است که در 8 ماه نخست سال جاري رشد شاخص اجاره بها 6/ 7 درصد و رشد شاخص خوراك 47 درصد
گزارش شده است. بنابراین پژوهشگران معتقدند رشد قابل توجه این دو شاخص به همراه افزایش قابل توجه سایر قیمت ها باعث شده
تا خط فقر در دو سال 97 و 98 افزایش قابل توجه داشته باشد و به احتمال زیاد نرخ فقر نیز افزایش پیدا کرده است. علاوه براین
محاسبات این تحقیق نشان می دهد میانگین و میانه کالري دریافتی ایرانیان به طور مستمر از سال 90 در حال کاهش بوده و این
کاهش در میانه کالري دریافتی بیشتر بوده است. در این گزارش تاکید شده است داده هاي میانه از اعتبار بیشتري برخوردار است زیرا
مقدار قابل توجه کالري دریافتی در گروه هاي بالاي درآمدي و حساسیت کمتر آن به تغییرات قیمتی باعث می شود تغییرات قابل
توجه در گروه هاي پایینی در میانگین گیري تأثیر چندانی نداشته باشد. آمارهاي این پژوهش نشان می دهد در سال 97 و 98 میانه
کالري دریافتی (سرانه) به ترتیب 8/ 4 و 4/ 2 درصد نسبت به سال قبل خود کاهش یافته است. پژوهشگران معتقدند با توجه به اینکه
رشد شاخص خوراکی ها و آشامیدنی ها در 8 ماه نخست سال جاري به مراتب بیشتر از همین بازه زمانی در سال 98 بوده، انتظار می

 
رود کاهش مصرف در سال جاري از سال 98 نیز کمتر باشد. 

از سوي دیگر، نگاهی به میزان مصرف کالاهاي اساسی نشان می دهد نه تنها کاهش در کالري دریافتی رخ داده بلکه کیفیت سبد

 
غذایی خانوارها نیز کاهش یافته و از میزان مصرف کالاهاي باکیفیت کاسته و کالاهاي کم کیفیت جایگزین آن شده است. 

 
تفاوت 27 برابري مصرف گوشت دهک ها 

در بخشی از این پژوهش متوسط مصرف هر دهک از 6 گروه پرمصرف خوراکی مانند برنج خارجی، روغن نباتی، مرغ، گوشت گوساله،
گوشت گوسفند و تخم مرغ در سال 98 محاسبه شده است. محاسبات نشان می دهد نسبت متوسط مصرف دهک دهم به دهک اول
در برخی خوراکی ها مانند گوشت گوسفند حدود 27 برابر است. به عبارت دیگر در سال 98، خانوارهاي دهک دهم 27 برابر بیشتر از
دهک اول گوشت گوسفند مصرف کرده اند. این نسبت در مورد گوشت گوساله 4/ 7 برابر و گوشت مرغ 7/ 2 برابر است. نسبت مصرف
دهک دهم به دهک اول در مورد برنج خارجی نیز حدود 2 برابر است. این نسبت در مورد تخم مرغ 9/ 1 برابر و در مورد روغن نباتی
7/ 1 برابر گزارش شده است. نکته جالب دیگر این گزارش مقایسه تغییرات در میزان مصرف سرانه ماهانه دهک هاي جامعه از گروه
هاي اصلی غذایی در دو سال متوالی 97 و 98 است. تحقیقات این پژوهش نشان می دهد همه دهک هاي درآمدي در سال 98 به
نسبت سال 97، میزان مصرف گوشت قرمز (گوسفند و گوساله) و روغن نباتی را کاهش داده و براي جبران پروتئین از دست رفته،

 
مرغ و تخم مرغ را جایگزین کرده اند. 

عدم اصابت یارانه ارز ترجیحی به هدف 



بررسی ها در این پژوهش نشان می دهد در کنار افزایش هزینه هاي غذایی و سایر هزینه هاي خانوارها که با شاخص قیمت رشد می
کنند، خانوار در سال 98 با کاهش درآمد حقیقی به نسبت سال 97 مواجه بوده است. بررسی ها نشان می دهد در مجموع در سال
98، حدوداً 7 درصد از درآمد سرانه هر ایرانی نسبت به سال 97 کاسته شده است. کاهش درآمد حقیقی، افزایش هزینه و در نتیجه
کاهش مصرف از گروه هاي غذایی و کاهش کالري دریافتی افراد، به احتمال زیاد باعث رشد نرخ فقر در سال 98 به نسبت 97 شده
است. کاهش کالري مصرفی ایرانیان و همچنین کاهش کیفیت کالري دریافتی به خصوص براي دهک هاي پایین درآمدي، می تواند
این گروه ها را در معرض خطر سوءتغذیه قرار دهد. میزان مصرف برخی گروه هاي غذایی به حدي پایین است که تقریباً می توان آنها
را صفر در نظر گرفت. به عنوان مثال دهک اول به طور متوسط در ماه 25 گرم گوشت گوسفندي مصرف می کند. علاوه براین، با
وجود اختصاص حجم بالایی از درآمدهاي نفتی به واردات کالاهاي اساسی با نرخ ارز ترجیحی در سال 97 (14 میلیارد دلار) و سال
98 (حدود 15 میلیارد دلار) به نظر می رسد نه تنها گروه هاي بالاي درآمدي از این یارانه بیشتر منتفع شده اند بلکه با برهم خوردن
قیمت هاي نسبی به واسطه اختصاص ارز با نرخ ترجیحی، در سال 98 میزان بهره مندي گروه هاي بالاي درآمدي نسبت به سال 97،
در مقایسه با گروه هاي پایین بیشتر شده است. بنابراین نتیجه این گزارش نشان می دهد که میزان اصابت به هدف این یارانه دچار

 
ایراد بوده است. 

 
چهار عامل مؤثر بر چشم انداز وضعیت معیشتی 

 
بررسی ها در این گزارش نشان می دهد که چشم انداز وضعیت معیشتی خانوارها در سال 99 تحت تأثیر 4 عامل عمده قرار دارد. 

اولین عامل مورد بررسی، کرونا و بیکاري گسترده در دهک هاي پایین درآمدي است. رکود ناشی از کرونا که با رکود اقتصادي همراه
شده، باعث شده تا تعداد زیادي از مشاغل کم کیفیت و خوداشتغالی که بیشتر دهک هاي پایین درآمدي به آن مشغول بودند از بین
برود. بررسی هاي این پژوهش نشان می دهد که تنها در بهار 99 حدود یک و نیم میلیون شغل از بین رفته و این موضوع به شدت بر
وضعیت معیشت خانوارها اثر گذار خواهد بود. زیرا در گروه هاي پایین درآمدي، درآمد حاصل از شغل تنها منبع درآمدي است.
بنابراین از این منظر، انتظار بدتر شدن وضعیت معیشتی خانوارها وجود دارد. بررسی هاي این گزارش نشان می دهد درحالی که
تقریباً درصد خانوارهاي داراي شاغل از دهک دوم تا هفتم باهم برابر است، اما درصد افراد تحت پوشش بیمه در سه دهک اول به طور
معنا داري کمتر از سایر دهک ها است و این اختلاف براي دهک اول بسیار زیاد است. این موضوع نشان می دهد در حالی که اصلی
ترین منبع درآمدي دهک هاي اول، درآمد حاصل از شغل است، اما درصد زیادي از این افراد در مشاغل غیررسمی مشغول هستند که

 
بیشترین کاهش اشتغال و کمترین برخورداري از حمایت را در دوران کرونا داشته اند. 

دومین عامل مورد بررسی، اثر متفاوت رشد روي وضعیت معیشت خانوارها است. بررسی هاي این مطالعه نشان می دهد براي سال
آینده تحت سناریوهاي مختلف می توان رشد اقتصادي مثبت اندك یا در صورت افزایش درآمدهاي نفتی، رشد مثبت قابل توجهی از
طریق این بخش داشته باشیم با این حال باید توجه داشت که حتی در صورت رشد اقتصادي مثبت قابل توجه، نمی توان انتظار داشت
بهبود قابل توجه در وضعیت معیشت خانوار و به خصوص دهک هاي پایین رخ دهد. زیرا این رشد اقتصادي در بخش هایی خواهد بود

 
که تأثیر بسزایی بر میزان اشتغال ندارند. رشدي که منجر به افزایش اشتغال شود می تواند در درآمد خانوارها مؤثر باشد. 

سومین عامل، تورم گروه خوراکی ها و آشامیدنی ها عنوان شده است. تورم گروه خوراکی ها و آشامیدنی ها در سال 99، نسبت به
سال 98 به مقدار قابل توجهی بیشتر است و بنابراین انتظار می رود که کاهش در مصرف گروه هاي اصلی غذایی در سال 99 بیشتر

 
بوده و در نتیجه وضعیت معیشت خانوارها بدتر شده باشد. 

آخرین عامل مورد بررسی، یارانه معیشتی و حمایت هاي کرونایی است. در سال 99، یارانه معیشتی به مجموع یارانه ها اضافه شده و
برخی حمایت هاي کرونایی نیز صورت گرفته که می تواند وضعیت گروه هاي بسیار پایین درآمدي را بهبود بخشد. گروه هایی که تا
پیش از کرونا نیز وضعیت درآمدي مناسبی نداشتند و ممکن است حمایت هاي دریافتی براي آنها بیش از درآمدهاي قبلی بوده باشد.
برخلاف حمایت در بازار کار، که منجر به حمایت کمتري از دهک هاي پایین درآمدي شده، حمایت از خانوار از اصابت به هدف
بالاتري برخوردار بوده است. در مجموع کارشناسان مرکز پژوهش هاي مجلس در این گزارش اذعان دارند که با توجه به موارد عنوان

 
شده، انتظار می رود در سال جاري بهبود چندانی در وضعیت معیشت خانوارها نسبت به سال 98 رخ نداده باشد. 



 
تصویر اقتصاد ایران و چشم انداز 1400 

بازوي پژوهشی مجلس در این گزارش، به بررسی تصویر اقتصاد ایران در سال 99 و چشم انداز پیش روي آن در سال آتی از منظر

 
بخش حقیقی، اشتغال و بیکاري، انباشت سرمایه و تورم نیز پرداخته است. 

بخش حقیقی: بررسی این پژوهش نشان می دهد آخرین حقایق از عملکرد اقتصاد در 6 ماه نخست سال جاري گویاي اثرپذیري
دوگانه اقتصاد کشور در سال 99 است. از یک طرف پس از دوسال تجربه رشد اقتصادي منفی، با تخلیه آثار تحریم ها بر بخش صنعت
و همچنین مزیت هاي نسبی شکل گرفته براي تولید داخل ناشی از افزایش قابل توجه نرخ ارز، رشد بخش صنعت مثبت برآورد شده و
از طرف دیگر به دلیل شیوع ویروس کرونا و اعمال محدودیت هاي ناشی از آن بسیاري از زیربخش هاي خدمات در سال جاري رشد
منفی را تجربه کرده اند. تداوم رشد مثبت و محدود بخش کشاورزي، تخلیه اثر تحریم بر بخش نفت در کنار انگیزه هاي سرمایه
گذاري در بخش ساختمان به دلیل نسبت بالاي قیمت به ارزش تمام شده، گویاي آن است که پس از تجربه دوسال رشد اقتصادي
منفی، به احتمال زیاد رشد اقتصادي در سال 99 از دامنه منفی خارج شود. این رشد در حدود نیم درصد براي کل سال برآورد می

 
شود. همچنین، رشد غیرنفتی در سال 99 حدود 8/ 0 درصد برآورد شده است. 

اشتغال و بیکاري: بازار کار کشور در سال 99 بیش از هر چیز متأثر از شیوع ویروس کرونا بوده و در نتیجه اشتغال کشور کاهش قابل
توجهی داشته است. هرچند حتی بدون شیوع ویروس کرونا با روندهاي شکل گرفته در سال هاي 97 و 98، به نظر می رسید که روند
اشتغال زایی اقتصاد به زودي متوقف خواهد شد. با این حال با گذر از شوك اولیه بیماري میزان کاهش اشتغال دچار تغییر جدي شده
است. درواقع در حالی که در بهار سال 99 حدود 1/ 6 درصد از تعداد شاغلان در بهار 99 نسبت به بهار 98 کاهش یافته، این رقم
براي فصل تابستان حدود 9/ 4 درصد بوده است. با تداوم این روند پیش بینی می شود میزان کاهش اشتغال در فصول پاییز و زمستان
بسیار کمتر از فصول ابتدایی سال باشد. ضمن اینکه با چشم انداز مثبت شکل گرفته درخصوص واکسن کرونا پیش بینی می شود

 
بخشی از مشاغل از دست رفته در سال جاري در سال 1400 احیا شود. 

انباشت سرمایه: شواهد موجود نشان می دهد که انباشت سرمایه در بخش نفت و گاز، صنعت، معدن، ساختمان و ارتباطات در هفت
سال بعد از سال 90، به طور متوسط سالانه حدود 2/ 2 درصد کاسته شده، این در حالی است که رشد سالانه این بخش ها براي 7

 
سال قبل از 90 به طور متوسط حدود 5/ 3 درصد بوده است. 

تورم: براساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه به نقطه در آبان ماه سال جاري به نسبت مدت مشابه سال قبل 46 درصد و نرخ
تورم متوسط سالانه 29 درصد بوده است. علاوه بر این، شاخص قیمت مصرف کننده در آبان سال جاري نسبت به اسفند 98 حدود
37 درصد رشد داشته است. یعنی در 8 ماه نخست سال، از هدف تورمی 22 درصدي اعلام شده توسط بانک مرکزي که براي کل سال
تعیین شده فاصله قابل توجهی دارد. کارشناسان این پژوهش معتقدند که دلایل افزایش شاخص قیمت در سال 99 را می توان در یک

 
نگاه کلی، افزایش قابل توجه انتظارات تورمی، افزایش نرخ ارز، سیاست پولی و سیاست مالی دانست. 

 
دو عامل سیاست مالی، تشدیدکننده تورم 

بررسی هاي این گزارش نشان می دهد دو عامل «ادامه اختصاص ارز ترجیحی براي کالاهاي اساسی» و «رشد هزینه هاي

 
غیرضروري» عوامل مهمی در افزایش کسري بودجه و تورم بوده اند. 

بررسی ها در این پژوهش نشان می دهد در حالی که درآمدهاي نفتی دولت در 7 ماه نخست سال جاري کمتر از 2 میلیارد دلار بوده،
در حدود 7 میلیارد دلار ارز با نرخ ترجیحی 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی اختصاص داده شده است. مابه التفاوت این دو رقم از
صندوق توسعه ملی و ذخایر بانک مرکزي تهیه شده که بخش زیادي از آن به صورت مستقیم یا غیرمستقیم منجر به افزایش پایه
پولی شده است. علاوه براین درحالی که دولت به شدت با کسري بودجه مواجه است، برخی سیاست ها مانند همسان سازي حقوق
بازنشستگان که نیاز به منابعی در حدود 45 هزار میلیارد تومان براي سال 99 دارد (و براي سال 1400، حدود 25 درصد به این مبلغ

 
اضافه می شود)، به شدت بر بار هزینه اي دولت و کسري بودجه افزوده است. 

کارشناسان معتقدند که اگرچه در هفته هاي اخیر انتظارات تورمی و نرخ ارز تا حدودي تعدیل شده است، با این حال باید توجه داشت

 
درصورتی که دولت تدبیر لازم را براي تأمین کسري بودجه نیندیشد، روند فزاینده تورم چندان دور از انتظار نخواهد بود. 



 
ثبات اقتصادي و اولویت هاي 1400 

پیش بینی هاي این مطالعه نشان می دهد به دلیل روندهاي مثبت شکل گرفته در سال 99 در بخش هاي صنعت، نفت و ساختمان
رشد اقتصادي کشور در سال 1400 مثبت ارزیابی می شود. با این حال درصورتی که محیط اقتصاد کلان در شرایط بلاتکلیفی و
نااطمینانی و انتظار نسبت به تغییرات محیط بین المللی قرار گیرد، این موضوع می تواند حتی رشد اقتصادي را نزدیک به صفر و حتی
در دامنه منفی قرار دهد. در واقع در چنین حالتی با به تعویق انداخته شدن تقاضاي کالاهاي بادوام خانوارها و سرمایه گذاري بنگاه
ها، اقتصاد به احتمال زیاد با مشکل کمبود تقاضا مواجه خواهد شد. تجربه رشد اقتصادي صفر در سال 94 موید این موضوع است. با
توجه به رشدهاي منفی سرمایه گذاري در سال هاي اخیر و حتی برآورد رشد منفی موجودي سرمایه در سال 98، مهم ترین اولویت
اقتصاد ایران در سال 1400 افزایش پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي است. در این خصوص ضروري است هرگونه سیاست گذاري

 
اقتصادي به ویژه در فرآیند تصویب بودجه با فرض تداوم وضعیت موجود صورت بگیرد. 

محققان در این مطالعه تاکید دارند اگرچه به صورت سنتی بودجه باید ضدچرخه اي عمل کند و بنابراین در شرایط رکود فعلی انتظار
این است که بودجه انبساطی باشد، با این حال نباید سیاست گذار دچار این اشتباه اساسی شود که به علت رکود، بودجه انبساطی را
پیشنهاد دهد زیرا در حال حاضر منابع در دسترس دولت به شدت محدود است و انبساط مالی قطعاً انبساط پولی را به دنبال خواهد
داشت و در نتیجه خطر ابرتورم همچنان پابرجاست. بنابراین چنانچه بودجه 1400 براساس منابع غیرواقعی بسته شود، اقتصاد کشور
در دام تورم هاي بالا و بی ثباتی بیشتر در بازارهاي مختلف گرفتار خواهد شد. بودجه انبساطی تنها در شرایطی می تواند معقول باشد
که ثبات اقتصاد کلان کشور را مورد تهدید قرار ندهد که براي سال 1400 موضوعی دست نیافتنی است. بنابراین حداقل براي سال
1400، بودجه انبساطی پیشنهاد نمی شود، بلکه اگر در سال آتی درآمدهاي پیش بینی شده محقق شدند و اقتصاد از وضعیت رشد
اقتصادي منفی خارج شد، براي سال هاي بعد می توان انبساط مالی را متصور بود. علاوه براین در این تحقیق تاکید شده است که
موارد ذکرشده درخصوص تقبیح رویکرد انبساطی بودجه با مفروض دانستن عدم اراده جدي براي اصلاح ساختاري براي تأمین منابع
بودجه اي پایدار است، اما در صورتی که دولت و مجلس اراده کافی داشته باشند و از محل منابعی واقعی مانند افزایش مالیات ستانی
از بخش هاي خاص، مانند مالیات بر ثروت، مالیات بر عایدي سرمایه، مالیات بر مجموع درآمد و...، منابع بودجه انبساطی تأمین شود،
بودجه انبساطی نه تنها به عدم ثبات اقتصادي منجر نخواهد شد، بلکه در راستاي ثبات بخشی به اقتصاد کلان نیز خواهد بود. البته
پژوهشگران مرکز پژوهش هاي مجلس در این مطالعه تاکید کرده اند که بودجه انبساطی نباید با افزایش تعهدات بلندمدت دولت
(نظیر حقوق و دستمزد) همراه بوده و مخارج باید به سمت بخش هاي پیشران در رشد اقتصادي (سرمایه گذاري در زیرساخت ها)

 
هدایت شود. 



 
 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 با بیان اینکه بر اساس مصوبه کمیسیون تلفیق ارز 4200 تومانی از محاسبات بودجه
سال آینده حذف خواهد شد در عین حال گفت که این کار براي کمک به دولت صورت گرفته و موجب گرانی نمی شود. این در حالی
است که خیلی از کارشناسان بر این باورند قیمت ارز دولتی به هیچ عنوان واقعی نیست و از سوي دیگر تک نرخی شدن آن می تواند
مزایاي بسیاري براي اقتصاد ایران همچون جلوگیري از رانت و فساد به دنبال داشته باشد. افزون بر آن پیش تر توسط برخی مسئولان
اعلام شد در صورت حذف ارز 4200 تومانی اختلاف آن با 17 هزار تومان یا هر مبلغ دیگري، به صورت یارانه در اختیار مردم و دهک
هاي ضعیف اقتصادي جامعه قرار خواهد گرفت. هادي حق شناس، تحلیلگر ارشد اقتصادي، می گوید: «زمانی که مابه التفاوت قیمت
ارز کلان می شود، به عنوان مثال، برآوردها بر آن است که در سالیان گذشته یا سال آینده حدود 10 میلیارد دلار صرف کالاهاي
اساسی همچون غذا و دارو شده و ادامه خواهد داشت، این یعنی اختلاف ارز بازار آزاد با مبلغ حدود 25 هزار تومان با نرخ دولتی یک

 
رانت بزرگی را به دنبال دارد که نصف حقوق بازنشستگان و کارکنان دولتی است.» در ادامه گفت وگو او با آرمان ملی را می خوانید. 



 
 

اخیرا صحبت هایی مبنی بر حذف ارز 4200 تومانی و جایگزینی ارز با نرخ 17 هزار و 500 تومانی مطرح شده است. به نظر شما این

 
مساله چه تاثیري بر اقتصاد ما و بالاخص قیمت برخی کالاهاي اساسی خواهد داشت؟ 

در پاسخ به این سوال که یکسان سازي نرخ ارز، یعنی 4200 تومان به مبلغ مذکور از یک طرف و اینکه رئیس کل بانک مرکزي آن را
به صلاح اقتصاد نمی داند از سوي دیگر، باید متذکر شوم اینها دو مساله متفاوت از هم نیست. به عبارت دقیق تر، یکسان سازي نرخ
ارز به معنی آن نیست که بانک مرکزي کار خود را متوقف کند، ابتدا لازم به ذکر است این نهاد فروشنده نفت نخواهد بود و وزارت
نفت مسئول آن است و منتظر نمی ماند تا بانک مرکزي تمایل خود را به این کار نشان دهد یا خیر، بلکه روند اصلی و مرسوم خود را
طی خواهد کرد. از این دو نکته که بگذریم، باید بگویم در واقع نرخ ارز در شرایط فعلی به معنی واقعی کلمه 4200 تومان نیست و اگر
با هر فرمولی حساب کنیم، به خصوص مساله مابه التفاوت تورم داخلی و کشورهایی که بیشترین مبادلات تجاري با ایران را دارند،
متوجه خواهیم شد قیمت ارز بسیار بالاتر از رقم اعلام شده دولتی است که می تواند از 17 هزار تا 20 هزار تومان متغیر باشد.
همچنین تک نرخی شدن ارز، چند حسن بزرگ براي اقتصاد کشور به دنبال دارد، ابتداي امر آنکه واردکننده هاي کالاهاي اساسی
براي دریافت ارز دولتی صف نمی کشند، دیگر آنکه بانک مرکزي و وزارت صمت دنبال صادرکنندگان کالاهاي غیرنفتی نخواهند رفت
تا با خواهش و تمنا ارز حاصل از صادرات و مبادلات تجاري را برگردانند یا قوه قضائیه و نهادهاي نظارتی سراغ آنها نمی روند و
پیگیري براي ارز خارج شده از کشور کمتر می شود، به عبارت دقیق تر زمینه رانت و فساد به معناي واقعی یا حذف خواهد شد یا به
حداقل ممکن می رسد که می تواند اثرات مثبتی براي اقتصاد کشور به دنبال داشته باشد. زمانی که مابه التفاوت قیمت ارز کلان می
شود، به عنوان مثال، برآوردها بر آن است که در سالیان گذشته یا سال آینده حدود 10 میلیارد دلار صرف کالاهاي اساسی همچون
غذا و دارو شده و ادامه خواهد داشت، این یعنی اختلاف ارز بازار آزاد با مبلغ حدود 25 هزار تومان با نرخ دولتی یک رانت بزرگی را به
دنبال دارد که نصف حقوق بازنشستگان و کارکنان دولتی است. این در حالی است که بودجه منابع عمومی که حدود 841 هزار
میلیارد تومان است و تنها 104 هزار میلیارد براي بودجه عمرانی در نظر گرفته شده است و رانت اشاره شده دو برابر بودجه عمرانی

 
کشور است که عددي بسیار قابل توجه خواهد بود . 

به صورت کلی چه مزایایی را می توان براي تک نرخی شدن ارز در نظر گرفت و آیا اقتصاد ایران با این اقدام دچار تحولات مثبت

 
خواهد شد؟ 

اگر بخواهیم جمع بندي کلی را در دستور کار قرار دهیم، باید تاکید کرد، بحث یکسان سازي نرخ ارز اجتناب ناپذیر است و مهمترین
فایده آن حذف زمینه رانت از اقتصاد است و مشکلات دستگاه هاي نظارتی هم به حداقل ممکن خواهد رسید. به علاوه صف ایجادشده
همانطور که اشاره کردم براي گرفتن ارز فروکش می کند و اینها مغایرتی با صادرات کالاهاي نفتی و غیرنفتی ندارد و موجب تقویت
آن خواهد شد، به زعم من حتی می تواند عرضه ارز و دلار را نیز بهبود بخشد و ممکن است قیمت آن را از حالت صعودي خارج و
کاهشی شود. در کنار این منابعی آزاد می کند که به جاي آنکه دولت به سمت فروش اسناد خزانه و یا انتشار اوراق قرضه برود، می
تواند از محل این منابع بخش مهمی از هزینه ها پوشش دهد و بخش زیادي از نقدینگی هم جمع آوري خواهد شد که این مهم می
تواند بر نرخ تورم هم اثر بگذارد و اقتصاد ایران به لحاظ بزرگی که دارد اگر منابع آن سرجاي خود هزینه و قیمت ها واقعی شوند،

 
موجب مطلوبیت شاخص هاي پولی می شود. 



برخی مسئولان بارها اشاره کرده اند، در صورت حذف ارز 4200 تومانی، مابه التفاوت آن می تواند به صورت یارانه هاي معیشتی،

 
آموزشی یا بهداشتی در اختیار مردم قرار گیرد، نظر شما در این باره چیست؟ 

به طور حتم همینطور خواهد بود و این اختلاف قیمت می تواند موجب آزاد شدن منابعی شود که دولت در صورت مشکلات می تواند
از آنها بهره ببرد. به هر جهت در حال حاضر منابع بودجه سال آینده 841 هزار میلیارد تومان است که 371 هزار میلیارد آن مربوط به
درآمدهاست و دوسوم آن یا منوط به فروش دارایی، نفت و املاك است و یا مربوط به فروختن اسناد خزانه است. این در حالی است
که درآمدهاي دولت از محل هاي اشاره شده باعث می شود تا اسناد خزانه کمتري بفروشد و در نتیجه اثرات مثبتی براي معیشت

 
مردم به همراه خواهد داشت. 

مسعود خوانساري رئیس اتاق بازرگانی تهران نیز در روزنامه دنیاي اقتصاد نوشت: آن طور که از مواضع سیاسی مقامات ایران و آمریکا

 
برمی آید، احتمالاً در سال 1400 از شدت تحریم ها کاسته خواهد شد و مسیرهایی براي گشایش در اقتصاد ایران بازمی شود. 

بودجه کشور در واقع برنامه یکساله اي است که اهداف و مسیر آینده را روشن می کند. اما در سند بودجه 1400 مسیر معینی با

 
اهداف مشخص تعیین نشده است. 

برنامه ششم توسعه، دولت را ملزم کرده که به برخی اصول از جمله کاهش حجم دولت، واگذاري امور به بخش خصوصی و اصلاح نظام

 
بانکی پایبند باشد. اما لایحه 1400 به هیچ عنوان در این مسیر حرکت نمی کند. 

 به این لایحه چند ایراد ساختاري وارد است که از جمله می توان

 
به این موارد اشاره کرد: 

 
- عدم صرفه جویی در هزینه ها و ایجاد امکان افزایش درآمدها و نهایتاً متعادل تر شدن بودجه، 

 
- عدم جلوگیري از اقدامات فسادزا از طریق سیاست گذاري بهینه اقتصادي، نظیر جلوگیري از قاچاق کالا و تک نرخی کردن ارز. 

 
- عدم اتخاذ سیاست هایی که به کم شدن فاصله طبقاتی و بهبود وضعیت اقتصادي دهک هاي پایین جامعه منجر شود 

 
-عدم به کارگیري سیاست هایی براي خروج از رکود 

 
اما ایرادات لایحه بودجه به صورت مصداقی نیز چنین است: 

1- بودجه کل سال آینده از نظر درآمد و هزینه ازحدود 2027 هزار میلیارد تومان با حدود 20 درصد رشد به 2436 هزار میلیارد

 
تومان رسیده که رشد بالایی است. 

2- بودجه عمومی کشور از 650 هزار میلیارد تومان با حدود 43 درصد رشد به 929 هزار میلیارد تومان رسیده که یکی از بالاترین

 
رشدها در طول دهه هاي اخیر است. 



3- هزینه هاي جاري از 436 هزار میلیارد تومان با 46 درصد رشد به 637 هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرده که رشد بسیار بالایی

 
بوده و قابل توجیه نیست. 

4- در قبال رشد 46 درصدي هزینه، درآمدهاي بودجه با 10 درصد رشد نسبت به سال جاري معادل 318 هزار میلیارد تومان
پیشنهاد شده است، به همین جهت کسري عملیاتی که تفاوت درآمد و هزینه جاري را نشان می دهد به رقم غیر قابل باور 319 هزار
میلیارد تومان رسیده که 121 هزار میلیارد تومان آن از محل درآمدهاي نفتی و 198 هزار میلیارد تومان مابقی، از محل فروش اوراق،
فروش شرکت هاي دولتی و استفاده از موجودي صندوق ملی تأمین خواهد شد که شرایط ناگواري را از نظر تعادل بودجه نشان می

 
دهد. 

5-فشار مالیاتی در بودجه 1400 روي دوش بنگاه هاي رسمی، کارآفرینان، کارمندان و کارگران باقی مانده و به نظر می رسد سیاست

 
هاي دقیقی براي شناسایی مودیان جدید و جلوگیري از فرار مالیاتی صورت نگرفته است. 

6- درآمد حاصل از صادرات نفت خام و گازها در سال آینده 199 هزار میلیارد تومان پیشنهاد شده این رقم معادل 5/ 3 برابر بودجه
مصوب سال جاري است که در 8 ماه گذشته فقط حدود 16 درصد آن محقق شده است. به علاوه حدود 70 هزار میلیارد تومان پیش
فروش نفت به صورت داخلی یا انتشار اوراق مالی اسلامی، پیش بینی شده که جمعاً پیش بینی استفاده از درآمد نفت را در طول سال
آینده به 269 هزار میلیارد تومان می رساند، با توجه به وجود رکود اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، افزایش عرضه نفت و گاز
ناشی از افزایش صادرات آمریکا، روسیه و عراق و مشخص نبودن وضعیت تحریم، بعید است که درآمد نفتی مذکور محقق شود، در
صورت تحقق آن نیز شاهد افزایش وابستگی بودجه نفت به حدود 32 درصد منابع بودجه عمومی خواهد بود که این امر خلاف

 
سیاست هاي کلی نظام است. 

7- به رغم یارانه بسیار زیادي که پرداخت می شود مشخص نیست چرا یارانه افراد ثروتمند، مطابق قوانین مصوب حذف نمی شود.

 
همچنین صرفه جویی در هزینه هاي بودجه شرکت ها و بودجه عمومی کشور، مورد بی توجهی قرار گرفته و از آن غفلت می شود. 

8- با وجودي که بنا به پیش بینی سازمان هاي بین المللی، تورم کشور در سال آینده حدود 30 درصد خواهد بود، بودجه عمرانی
کشور حدود 18 درصد رشد داده شده که در عمل نیز این بودجه تخصیص داده نمی شود. بنابراین سرمایه گذاري در امور زیربناهاي

 
کشور به تدریج دچار نقصان می شود. 

9- ادامه سیاست تخصیص ارز 4200 تومانی در سال آینده و استفاده از دخالت دولت در بازار و سرکوب قیمت ها که تاکنون به گفته
خود مسوولان فساد ایجاد کرده، مورد سؤال است. پیشنهاد می شود با تک نرخی کردن ارز و استفاده از پرداخت ریالی کمک به

 
خانواده هاي نیازمند، این مشکل حل و فصل شود. 

10- منابع حاصل از واگذاري شرکت هاي دولتی در سال آینده حدود 95 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است که با توجه به
توقف پی در پی در واگذاري ها و مقاومت برخی دستگاه ها در روند واگذاري، تحقق این رقم در شرایط فعلی مشکل بنظر می رسد و

 
باید تمهیدات لازم براي تسهیل این امر پیش بینی شود. 

11- در نهایت هدف بودجه باید تسهیل و آسان کردن شرایط کسب و کار، تقویت تولید و سرمایه گذاري، کمک به رشد صادرات
غیرنفتی، بر طرف کردن چالش هاي موجود در اقتصاد و بر طرف کردن رکودتورمی، باشد در حالی که در بودجه پیشنهادي براي سال
آینده، نه تنها سیاست گذاري لازم براي بهبود شرایط اقتصادي به صورت پررنگ به عمل نیامده، بلکه قادر به ایجاد تعادل لازم بین

درآمد و هزینه کشور نیست.



بازگشت 1200 واحد صنعتی راکد به تولید

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان تهران گفت: یک هزار و 200
واحد صنعتی راکد مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، در سال جاري احیا و به چرخه تولید بازگشتند.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، بابک دین پرست، معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور و قائم مقام
رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور، امروز پس از بازدید از چند واحد تولیدي از جمله شرکت میرآب تولیدکننده شیرآلات

 
صنعتی در شهرك صنعتی شمس آباد، در جلسه کار گروه تسهیل و رفع موانع تولید استان تهران حضور یافت. 

وي در این جلسه که با حضور اعضاي کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید و مدیران واحدهاي تولیدکننده شهرك صنعتی شمس آباد
برگزار شد، پس از استماع دغدغه ها و خواسته هاي شرکت هاي تولیدي فعال در شهرك صنعتی شمس آباد به ارائه گزارشی از
وضعیت شهرك هاي صنعتی در کشور و برنامه هاي پیش رو در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید خبر داد و اظهار داشت: در کشور یک

 
هزار و پنج شهرك و ناحیه صنعتی مصوب داریم که از این تعداد 823 شهرك و ناحیه صنعتی فعال شده و در حال واگذاري است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور بیان کرد: مجموعا در این شهرك ها و نواحی صنعتی بیش از 46 هزار و 500 واحد
صنعتی مستقر داریم که از این تعداد 37 هزار واحد فعال (بالغ بر 80 درصد) و 743 هزار نفر در این واحدها اشتغال دارند و 9 هزار و
200 واحد صنعتی مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی نیز (معادل 20 درصد) غیرفعال هستند و بر اساس برآوردهاي اولیه در

 
صورت فعال و احیا شدن این واحدها، 192 هزار شغل جدید ایجاد خواهد شد. 

دین پرست با اشاره به هدف گذاري امسال ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در فعال کردن ظرفیت راکد شهرك ها و نواحی
صنعتی کشور، تصریح کرد: تلاش داریم که با هماهنگی دستگاه هاي مسئول و با محوریت وزارت صمت، دو هزار واحد صنعتی راکد را
به چرخه تولید برگردانیم که تا امروز یک هزار و 200 واحد به چرخه تولید باز گشته و باعث اشتغال و به کار گرفته شدن 20 هزار

 
اشتغال جدید در کشور شده است. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، در خصوص وضعیت شهرك هاي صنعتی استان تهران ابراز کرد: در استان تهران نیز
مجموعا 38 شهرك و ناحیه صنعتی داریم که 50 درصد آن ها فعال و در حال واگذاري است و در این شهرك ها و نواحی صنعتی،
تعداد پنج هزار و 870 واحد صنعتی مستقر که چهار هزار و 900 واحد ( 83 درصد) فعال و بیش از 120 هزار نفر در آن ها مشغول

 
کار هستند. 

دین پرست همچنین عنوان کرد: در استان تهران 921 واحد صنعتی غیرفعال در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی وجود دارد که اگر
این واحدها هم راه اندازي شوند، تعداد 13 هزار و 500 نفر اشتغال جدید به شاغلین در شهرك هاي صنعتی استان تهران افزوده

 
خواهد شد. 

وي درباره وضعیت شهرك صنعتی شمس آباد نیز که امروز از نزدیک در جریان روند و فعالیت واحدهاي این مجموعه بزرگ در کشور
قرار گرفت؛ هم اذعان کرد: در شهرك صنعتی شمس آباد 1926 واحد صنعتی داریم که از این تعداد یک هزار و 636 مورد یعنی بالغ



 
بر 85 درصد آن ها فعال و تعداد 290 واحد نیز غیرفعال است. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور تصریح کرد: اگر بتوانیم واحدهاي غیرفعال شهرك صنعتی شمس آباد را راه
اندازي کنیم به تعداد 32 هزار و 700 اشتغالی که هم اکنون در این شهرك وجود دارد ، حدودا چهار هزار شغل جدید هم اضافه

 
خواهد شد. 

دین پرست در بخش دیگري از صحبت هاي خود، ضمن تاکید بر ضرورت حل و فصل هر چه سریع تر مشکلات واحدهاي تولیدي با
سازمان هاي تامین اجتماعی و امور مالیاتی استان و تعیین وقت مشخص براي رسیدگی به مشکلات واحدهاي مذکور، در پاسخ به
اظهارات یکی از مدیران واحدهاي تولیدي، مبنی بر مسدود کردن درصدي از تسهیلات مصوب پرداختی به ایشان، از سوي یکی از
بانک ها، به مسئولین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان دستور داد تا ضمن بررسی دقیق موضوع، در صورت تایید این امر، به
عنوان یک اقدام کاملا غیرقانونی، مسئول یا مسئولین ذي ربط بانک مربوطه را در اجراي توافق وزارت کشور و بانک مرکزي، جهت

 
برخورد قانونی به بانک مرکزي معرفی کنند. 

وي در ارتباط با گلایه یکی از مدیران واحدها در خصوص واردات محصولات داراي تولیدات مشابه ، اظهار داشت: با توجه به اهمیت
موضوع، ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، از این پس بر روند اجراي قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی کشور و حمایت از
کالاي ایرانی نیز نظارت خواهد کرد و از مسئولین کارگروه تسهیل استان تهران خواست تا مستندات مربوط به واردات غیرقانونی
محصولات مشابه تولید کارخانه مذکور را گردآوري، جمع بندي و پس از بررسی اولیه، جهت بررسی و پیگیري قانونی، در اختیار

 
دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قرار دهد. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، معاون اقتصادي وزیر کشور در پایان به جایگاه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و کارگروهاي آن در استان ها
اشاره و خاطرنشان کرد: مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید ضمانت اجرایی لازم را دارد و در این خصوص ماده 61 قانون تصریح
کرده که مصوبات ستاد و کار گروهاي آن نافذ و اجرایی است و در همین راستا، تلاش داریم با حساسیت لازم مصوبات را پیگیري و

 
دستگاه تخطی کننده را به مراجع قضایی و نظارتی معرفی کنیم. 

انتهاي پیام//



675 خانواده درقم تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان هستند

منبع: قم پرسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارشروابط عمومی اداره کل دادگستري، حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب اقدام هاي انجمن حمایت از زندانیان
استان در رسیدگی به مشکل هاي و نیازهاي خانواده زندانیان استان را قابل قدردانی خواند و اظهار داشت: در چهارماهه اخیر

به یاري خدا و با کمک...

به گزارشروابط عمومی اداره کل دادگستري، حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب اقدام هاي انجمن حمایت از زندانیان استان
در رسیدگی به مشکل هاي و نیازهاي خانواده زندانیان استان را قابل قدردانی خواند و اظهار داشت: در چهارماهه اخیر به یاري خدا و
با کمک خیران استان و تلاش و پیگیري همکاران انجمن، 32 زندانی با گرفتن رضایت شاکیان، آزاد شدند و به خانواده خود بازگشتند.

وي پیگیري مرخصی، عفو و پایان حبس زندانیان، ارائه مشاوره قضایی توسط مقام قضایی، ارائه خدمات مشاوره و مددکاري به خانواده

 
زندانیان، برگزاري کلاس هاي مهارت هاي خانواده و بازدید از خانواده زندانی را از خدمات فرهنگی ارزشمند این انجمن دانست. 

وي به همکاري کمیته امداد امام (ره)، مشارکت ستاد دیه، بسیج حقوقدانان و خیرین استان با انجمن اشاره کرد و افزود: حمایت هاي
مالی از خانواده زندانیان شامل مساعدت نقدي، معرفی به بانک براي دریافت وام، توزیع بسته هاي حمایتی شامل سبد کالا، پوشاك و
اقلام بهداشتی، تعمیرات منزل، کمک هزینه تحصیلی و تامین لوازم التحریر براي فرزند دانش آموز و دانشجو، تامین لوازم خانگی،

 
کارت هدیه، کمک هزینه درمانی بوده که این کمک هاي مالی در چهار ماهه اخیر در مجموع به ارزش هشت میلیارد ریال بوده است. 

دادستان قم با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي خانواده زندانیان و زندانیان آزاد شده از اهداف انجمن قم در راستاي کاهش جرم در
جامعه است، گفت: در این راستا، تصمیم هایی در زمینه اشتغال زندانیان در محیط زندان و زندانیان باز و نیمه باز با همکاري نهادها و
ارگان هاي دولتی استان گرفته و در حال اجراست. همچنین در ماه اخیر فعالیت یک کارگاه قالی بافی با 10 دار قالی در زندان مرکزي

 
قم آغاز شد برخی از خانواده ها نیز براي اشتغال به مراکز معرفی شدند. 

 
منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



خودروسازان داخلی؛ مهم ترین مانع اسقاط خودروهاي فرسوده

منبع: زیست آنلاینشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/10/17

رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مراکز اسقاط و بازیافت خودروهاي فرسوده با بیان اینکه تا سال 1404 تعداد
خودروهاي فرسوده در کشور به هشت میلیون دستگاه می رسد، تصریح کرد: با توجه به اینکه در سال گذشته تنها 8000

دستگاه خودروي فرسوده اسقاط شده، اگر همین روند ادامه پیدا کند، اسقاط این هشت میلیون ...

رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مراکز اسقاط و
بازیافت خودروهاي فرسوده با بیان اینکه تا سال 1404
تعداد خودروهاي فرسوده در کشور به هشت میلیون دستگاه
می رسد، تصریح کرد: با توجه به اینکه در سال گذشته تنها
8000 دستگاه خودروي فرسوده اسقاط شده، اگر همین
روند ادامه پیدا کند، اسقاط این هشت میلیون خودروي

 
فرسوده هزار سال طول می کشد! 

به گزارش زیست آنلاین، 9 روز از آلودگی شدید هواي تهران می گذرد. هرچند امسال با اظهارنظر مسئولان مختلف به نظر می رسد
سوزاندن مازوت در نیروگاه ها و برخی صنایع متهم اصلی آلودگی هوا بوده و حتی به گفته برخی مسئولان محیط زیست سهم منابع
ثابت و متحرك در آلودگی هواي تهران برعکس شده، اما عموما در سال هاي اخیر سهم منابع متحرك مانند خودروها در آلودگی هوا
بسیار بیشتر از سهم منابع ثابت مانند نیروگاه ها و صنایع عنوان شده است. به طور کلی طبق گفته کارشناسان 75 تا 85 درصد
آلودگی هواي تهران مربوط به منابع متحرك؛ یعنی خودروها، موتورسیکلت ها و سایر وسایل نقلیه است که در میان آن ها
موتورسیکلت هاي فرسوده بیشترین سهم را در آلودگی هواي تهران دارند. همچنین بر اساس جدیدترین مطالعات، 40 درصد آلودگی

 
شهر تهران مربوط به خودروهاي فرسوده است. 

در این میان شانه خالی کردن دستگاه هاي مختلف از اجراي مصوبات قانون هواي پاك هم هر سال به آلودگی هواي تهران دامن می
زند. براي مثال واردکنندگان خودرو پیش از ممنوعیت واردات این کالا، به ازاي واردات هر دستگاه خودرو، چهار تا هشت دستگاه
خودروي سواري فرسوده را از رده خارج می کردند، اما بعد از ممنوعیت واردات خودرو در تیر ماه سال 1397، گواهی هاي اسقاط در
مراکز اسقاط خودرو نیز بی مشتري ماند. از طرف دیگر مصوبه دولت که براساس آن از سال 1387 خودروسازان باید 30 درصد از
تولیدشان را جایگزین خودروهاي فرسوده کنند هم بر اساس مصوبه مهر ماه سال 1396 هیات وزیران حذف شده است. اجراي برخی
مصوبات قانون هواي پاك هم که طبق آن شماره گذاري موتورسیکلت بنزینی منوط به اسقاط یک دستگاه موتورسیکلت و شماره
گذاري هر سه خودروي دیزلی یورو 5 منوط به اسقاط یک یا چند خودروي دیزلی با ظرفیت گواهی اسقاط مشابه است، با نظر وزارت

 
صنعت، معدن و تجارت (صمت) یک سال به تاخیر افتاد. اما این همه ماجرا نیست! 

در این رابطه محمود مشهدي شریف اظهار کرد: در تفاهم نامه اي که سال گذشته در رابطه با اسقاط موتور سیکلت منعقد شد، مقرر
شد در خرداد امسال به ازاي شماره گذاري هر موتورسیکلت یک موتورسیکلت فرسوده اسقاط شود، اما با توجه به اینکه اسقاط



موتورسیکلت فراهم نیست طی این مدت هیچ موتورسیکلتی اسقاط نشده است. بخشی از مشکلات مربوط به زیرساخت ها هم به
سامانه مربوطه برمیگردد. براي مثال در بدنه موتور سیکلت هم شماره و هم ستاره وجود دارد که این ستاره در سامانه ستاد مدیریت
حمل و نقل و سوخت کشور تعریف نشده و هنگام ثبت موتورسیکلت به دلیل وجود همین ستاره در سامانه ثبت نمی شود. در حال

 
حاضر بیش از 80 درصد موتورسیکلت ها هم داراي ستاره هستند. 

وي افزود مشکل دوم این است که مراکز اسقاط جدید در سامانه تعریف نشده که تعداد آنها به حدود 100 مرکز می رسد و این مسئله
هنگام ثبت اوراق اسقاط مشکل ایجاد می کند. مسئله دیگر این است که بعد از پایان اسقاط موتورسیکلت، پلاك مجازي به آن
اختصاص داده می شود که اصلاً در سامانه تعریف نشده است. همچنین 100 درصد اطلاعات موتور سیکلت در سامانه همپوشانی
ندارد. براي مثال موتورسیکلت سازها تعریف نشده اند؛ بنابراین از سال گذشته تا امروز حتی یک گواهی اسقاط موتورسیکلت صادر
نشده که دلیل آن هم مشکلات زیرساختی مربوط به این حوزه است که ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت و همچنین معاونت فنی

 
مهندسی و خدمات ترافیک پلیس راهور ناجا باید آن ها را حل کنند. 

45 تا 50 هزار گواهی اسقاط در مراکز انباشت شده است به گفته مشهدي شریف در آذر ماه سال گذشته حدود 85 هزار گواهی
اسقاط در صفحه مراکز اسقاط وجود داشت که با صفحه اسقاط واردکننده ها در مجموع به حدود 100 هزار گواهی اسقاط می رسید
که طی یک سال اخیر تا 60 هزار گواهی از آنها مصرف شد و حدود 35 تا 40 هزار گواهی موجود بود. از شهریور ماه هم دوباره صفحه
شخصی مراکز اسقاط باز شد، اما تعداد تولید گواهی اسقاط در این مدت خیلی زیاد نیست و تعداد گواهی موجود در صفحات اسقاط

 
مراکز در اوایل آذر ماه در نهایت 45 هزار عدد بوده است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 45 تا 50 هزار گواهی اسقاط در صفحات مراکز موجود است، در پاسخ به سوالی درباره مشتریان
گواهی اسقاط در این مدت، اظهار کرد: موتورسیکلت سازان از 27 دي ماه سال 1397 موظف بودند از گواهی اسقاط استفاده کنند که
یک سال به تاخیر افتاد و عملاً از سال گذشته براي شماره گذاري محصولات خود نیاز به گواهی اسقاط داشتند. همچنین دیزلی ها
براي شماره گذاري سه محصول خود باید یک وسیله نقلیه دیزلی را اسقاط می کردند که این قانون هم با یک سال تاخیر از سال
1398 آغاز شد. از طرف دیگر در این مدت تکلیف برخی از خودروهاي وارداتی در گمرك روشن شد که آنها هم موظف به استفاده از

 
گواهی اسقاط خودرو بودند. 

3 میلیون خودروي فرسوده در حال تردد در کشور رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مراکز اسقاط و بازیافت خودروهاي
فرسوده در ادامه از تردد 3 میلیون خودرو فرسوده در کشور خبر داد و گفت: اگر تمام وسایل نقلیه را معادل سازي و شاخص را گواهی
خودرو در نظر بگیریم، می توان گفت در حال حاضر 7 میلیون و 300 هزار گواهی اسقاط در کشور وجود دارد. معادل سازي به این
معنی است که براي هر خودروي سواري فرسوده یک گواهی اسقاط، وانت نیسان سه، مینی بوس پنج، اتوبوس 14 و تریلی 16 گواهی

 
اسقاط صادر می شود و هفت موتور سیکلت فرسوده نیر معادل یک خودروي فرسوده است. 

اما به گفته وي تا سال 1404 تعداد خودروهاي فرسوده در کشور به 8 میلیون دستگاه می رسد که با معادل سازي می توان گفت
چهار سال بعد 20 میلیون گواهی اسقاط در کشور وجود خواهد داشت. با توجه به اینکه در سال گذشته تنها 8000 خودروي فرسوده

 
اسقاط شده، اگر همین روند ادامه پیدا کند، اسقاط 8 میلیون خودروي فرسوده هزار سال طول می کشد. 

خودروسازان داخلی؛ مهم ترین مانع اسقاط رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مراکز اسقاط و بازیافت خودروهاي فرسوده در
ادامه مهمترین مشکل صنایع اسقاط را خودروسازان داخلی دانست که از سال 1388 موظف بودند 30 درصد گواهی اسقاط کشور را

 
مصرف کنند، اما هیچ وقت زیر بار آن نرفتند. 



با اسقاط خودروهاي فرسوده چقدر در مصرف سوخت صرفه جویی می شود؟ وي با اشاره به تاثیر اسقاط خودروهاي فرسوده بر هواي
پاك، اشتغال زایی و کاهش مصرف سوخت، تصریح کرد: برآوردها نشان می دهد که طی پنج سال آینده، با افزایش تعداد خودروها،
مصرف بنزین 33 درصد افزایش خواهد داشت و به 130 میلیون لیتر فعلی، 42 میلیون و 900 هزار لیتر اضافه خواهد شد. از طرف
دیگر همان طور که قبلاً اشاره شد تعداد خودروهاي فرسوده تا سال 1404 به 8 میلیون دستگاه می رسد که مصرف هر کدام از آنها
6.65 لیتر بنزین بیشتر از مصرف خودروهاي عادي است و این 8 میلیون خودرو فرسوده در سال 1404 ، 45 میلیون و 200 هزار لیتر
بنزین مصرف می کنند؛ بنابراین در صورت اسقاط این 8 میلیون خودروي فرسوده تا پنج سال آینده، نه تنها مصرف سوخت 33 درصد

 
بیشتر نمی شود بلکه دو درصد هم کاهش پیدا می کند. 

از طرف دیگر به گفته این مقام صنفی، در حال حاضر قیمت هر لیتر بنزین فوب خلیج فارس 65 سنت است که با در نظر گرفتن نرخ
ارز 26 هزار تومانی معادل 16 هزار و 900 تومان می شود که با قیمت هر لیتر بنزین در سطح کشور (معادل 3000 تومان) حدود
13900 تومان تفاوت دارد و با این حساب حدود 78 هزار تومان هزینه 5.65 لیتر بنزینی است که خودروهاي فرسوده اضافه تر از
خودروهاي عادي مصرف می کنند. یعنی در حال حاضر این سه میلیون خودروي فرسوده روزانه رقمی معادل 234 میلیارد تومان
بنزین اضافه مصرف می کنند. این در حالی است که در نیمه نخست امسال که عموما هم هوا بهتر از نیمه دوم است، تهران 15 روز،

 
اصفهان دو، مشهد 18، اهواز سه، شیراز 9، اراك 32 و تبریز 93 روز هواي پاك داشته است. 

راهکار چیست؟ مشهدي شریف درباره راهکارهاي حل مشکل اسقاط خودروي فرسوده، با اشاره به اینکه در حال حاضر قانونی در
رابطه با ملزم کردن خودروسازان داخلی به اسقاط خودروهاي فرسوده در دست بررسی است، اظهار کرد: خودروسازان داخلی باید ملزم
شوند که در اولین سال تصویب قانون که در حال حاضر در کمیسیون صنایع مجلس در دست بررسی است معادل 20 درصد تولید
خود، خودروي فرسوده اسقاط کنند؛ یعنی اگر 100 خودرو شماره گذاري کردند، 20 خودرو اسقاط کنند. اما این رقم در مدت 9 سال
باید به 100 درصد برسد؛ یعنی هر سال 10 درصد به این رقم اضافه شود تا در این زمینه مانند کشورهاي دیگر دنیا عمل کنیم و به
ازاي هر خودروي شماره گذاري شده یک خودرو فرسوده از رده خارج شود. در این صورت طی 9 سال زیرساخت هاي لازم هم فراهم

 
می شود و خودروسازان هم فشار زیادي متحمل نمی شوند. 

وي افزود: با توجه به اینکه واردات هر خودروي خارجی بسته به نوع آن منوط به اسقاط تعداد مشخصی خودرو فرسوده است، پیشنهاد
دیگر ما این است که صدور گواهی اسقاط براي شماره گذاري خودروهایی که بیش از 40 درصد آنها از طریق واردات تأمین شده هم
بر اساس میزان استفاده از قطعات خارجی محاسبه شود و خودروهایی که بیش از 40 درصد داخلی سازي شدند از قوانین خودروهاي
داخلی (20 درصد) پیروي کنند. همچنین خودروسازان باید ملزم شوند به ازاي واردات هر 20 هزار دلار قطعه براي ساخت یا خدمات

 
پس از فروش، یک گواهی اسقاط خریداري کنند. 

این مقام صنفی پیشنهاد کرد که در پیش فروش خودروهاي داخلی، صاحبان خودروهاي فرسوده شانس بیشتري براي برنده شدن
داشته باشند؛ خودروهاي هیبریدي معادل 50 درصد یک گواهی اسقاط را خریداري کنند؛ معافیت واردات خودرو در مناطق آزاد از
خرید گواهی اسقاط لغو شود؛ قانون مدونی براي اسقاط خودرو در بازار خودروهاي سنگین تهیه شود؛ در زمینه برخی تخلفات محیط
زیستی، رانندگی و تخلفات مرتبط با وزارت جهاد کشاورزي مثل تغییر کاربري غیرقانونی زمین از خرید گواهی اسقاط خودرو به عنوان

جریمه استفاده شود و یک درصد از منابع آلایندگی که به محیط زیست پرداخته می شود به اسقاط خودرو تخصیص داده شود.



کرونا نشان داد باید نگاه راهبردي به اقتصاد مقاومتی داشته باشیم
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سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: براي
تاب آوري اقتصاد در شرایط کنونی به ناچار باید به سمت
اقتصاد اجتماعی یا همان اقتصاد تعاونی روي بیاوریم و این
امر مستلزم نگاه به دو بخش نرم افزاري و سخت افزاري

 
است. 

به گزارش خبرگزاري موج یزد، وبینار ملی بررسی عملکرد
طرح هاي اقتصاد مقاومتی و تطبیق آن با اقتصاد اجتماعی
در راستاي ریشه کنی فقر مطلق با ایجاد سامانه پنجره

 
واحد حمایت هاي اجتماعی برگزار شد. 

عماد تشکري سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد به عنوان یکی از سخنران این نشست گفت: اقتصاد مقاومتی، به عنوان
راهبرد اصلی اقتصادي در دهه عدالت و پیشرفت، الزاماتی دارد که مردمی کردن اقتصاد و کاهش وابستگی به نفت از مهمترین آنها در

 
بلند مدت است. 

وي با بیان اینکه ماهیت اقتصاد تعاونی به گونه اي است که با تکیه بر سرمایه هاي انسانی، اجتماعی و مالی از پس اندازهاي خرد به
وجود می آید خاطر نشان کرد: اگرچه براساس سیاست هاي کلی اصل 44، بخش تعاون باید به سهم 25 درصدي از اقتصاد کشور
دست پیدا کند ولی اکنون شاهد سهم7 یا 8 درصد بخش تعاون در اقتصاد کشور هستیم و با سازوکارهاي موجود چنین امري محقق

 
نمی شود. 

به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد، سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد با بیان اینکه
در سال هاي اخیر شاهد تحریم ها و بحران هاي مختلف در کشور بوده ایم تصریح کرد: راهبردي که از سوي مقام معظم رهبري به

 
عنوان اساسی ترین استراتژي اقتصادي کشور مدنظر است، راهبرد اقتصاد مقاومتی است. 

وي اضافه نمود: براي تاب آوري اقتصاد در شرایط کنونی به ناچار باید به سمت اقتصاد اجتماعی یا همان اقتصاد تعاونی روي بیاوریم و

 
این امر مستلزم نگاه به دو بخش نرم افزاري و سخت افزاري است. 

تشکري ادامه داد: در بخش نرم افزاري نیاز به تغییر برخی از قوانین حوزه تعاون داریم که معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی قدم هایی را در این راه برداشته است. در بخش سخت افزاري نیازمند اصلاح ساختار اداري بخش تعاون هستیم. در حال

 
حاضر در حوزه تعاون به دلیل عدم وجود شرایط لازم بسیاري از وظایف و ماموریت هاي آن فراموش شده است. 



وي با تاکید بر این نکته که سیاست هاي متفاوت دولت ها در بخش تعاون نیز از نقاط ضعف ما در این زمینه است تصریح کرد: تعاونی
هاي مسکن مهر به دلایل برخی از نقاط ضعفی که در آنها بود، این دولت آنها را کنار گذاشت و در نتیجه تجربه تعاونی هاي گسترده

 
اي که به دست آمده بود بی فایده ماند. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد اضافه نمود: دولت در حال حاضر می خواهد با ایجاد تعاونی هاي سهام عدالت از

 
فرآیند تعاونی براي توزیع ثروت استفاده کند. 

وي افزود: در پرتو اقتصاد مقاومتی براي جا انداختن مفاهیم کارآفرینی اجتماعی و اقتصاد اجتماعی با تکیه بر تحقق آرمان هاي تعاون،

 
باید یک بخش قانونی و اجرایی و یک بخش اجتماعی و سیاسی داشته باشیم. 

تشکري با بیان اینکه تعاون را باید به عنوان یک تفکر و یک بخشی که می تواند نگاه به توسعه اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و ... داشته
باشد در نظر گرفت تاکید کرد: ویروس کرونا و بحران هایی که قابل برنامه ریزي نیستند نشان می دهد باید هرچه سریعتر به سمت
اقتصاد تعاونی حرکت کنیم. قطعا تکیه در بخش تعاونی ها با توجه به تاب آوري که دارند می توانند از ضررهاي هنگفتی که به بخش

 
هاي دیگري اقتصادي وارد می آید جلوگیري کند. 

وي با اشاره به اینکه در حال حاضر نیاز به توسعه هاي اجتماعی داریم افزود: با تکیه بر اقتصاد تعاونی می توانیم با توزیع ثروتی که

 
ممکن است در شرایط خاص و بیماري دچار لطمه شده و در بخش هایی که رشد غیرمنطقی داشته باشد جلوگیري کنیم. 

تشکري اضافه نمود: تعاونی می تواند شکاف هاي اجتماعی را تعدیل کنند و از طریق تعدیل این شکاف ها از عواقب کمتري در حوزه

 
هاي روانشناختی جامعه و شکاف هایی که در مباحث اقتصادي، سیاسی و ... براي کشور پیش می آورد جلوگیري کنیم. 

وي با اشاره به اینکه کرونا به جنگ جامعه و مردم ما هم آمد و ما را مجبور کرد اگر به اقتصاد مقاومتی از بعد سیاسی و شعارگونه هم
توجه نمی کنیم براي آینده باید توجه ویژه اي به سیاست گذاري ها در مفاهیم تعاون براي حفظ خیلی از مشاغل و روابط اجتماعی
داشته باشیم بیان کرد: اجبار در توجه به تعاونی شدن و نگرش تعاونی به مباحث سیاسی و اقتصادي خوبی را براي کشور رقم می زند

 
و براي آینده باید نگاه ویژه اي در سیاست گذاري به مفاهیم تعاون براي حفظ مشاغل و روابط اجتماعی داشته باشیم. 

این نشست توسط انجمن علمی پژوهش و رفاه دانشگاه یزد با همکاري دفتر ترویج، آموزش و تحقیقات وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی و مدیریت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد برگزار شد. 

در این نشست منوچهر علی نژاد مدیرگروه تعاون و رفاه اجتماعی دانشگاه یزد، مسلم خانی مدیرکل دفتر ترویج آموزش و تحقیقات
تعاونی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و خاطره استاد رضایی مدیرعامل اتحادیه صنایع دستی استانتهران و رئیس کمیسیون

اتاق تعاون بانوان ایران سخنرانی کردند.



حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان

منبع: تابناكشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/10/17

 
حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان 

تابناك-رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان گفت: در راستاي حمایت از کارآفرینی سازمان ها، ارگان ها و دستگاه هاي اجرایی
از ظرفیت مازاد فضاي فیزیکی حاکم بر مجموعه خود را در اختیار پارك علم و فناوري قرار دهند تا توسط شرکت هاي دانش بنیان

 
مورد استفاده قرار گیرد. 

به گزارش تابناك،علی فتی اظهار کرد: پارك علم و فناوري در سال92 به صورت رسمی و تخصصی فعالیت خود را با هدف حمایت از

 
افراد و شرکت هاي که داراى ایده جدید و فناورانه که قابلیت تجاري سازي محصول را داشته باشند در استان آغاز به کار کرد. 

وي در ادامه افزود: پارك علم و فناوري زیر نظر وزارت علوم، تحقیقات و فناوري فعالیت می کند و ساختمان فعلی و جدید پارك که
برج فناوري هرمز نام دارد در سال گذشته با کمک دانشگاه ملی هرمزگان و معاونت علمی ریاست جمهوري در هفت طبقه به متراژ

 
چهار هزار و 135 متر که داراي 64 دفتر کار است با حضور مسئولان استان و کشوري افتتاح شد. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان، بیان کرد: در ساختمان پارك، نزدیک به 50 شرکت دانش بنیان در بخش هاي کاربردي از

 
جمله کسب کارهاي اینترنتی و... مشغول به فعالیت هستند. 

فتی با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبري (مد ظله العالی) در خصوص اشتغال جوانان و اقتصاد مقاومتی، خاطرنشان کرد: شرکت
هاي دانش بنیان از ظرفیت بسیار خوبی در این امر برخودار هستند و می توانند نقش بسزاي در راستاي تحقق این کار ایفا کنند و این

 
کار با حمایت، اعتماد به فکر و باور جوانان این مرز و بوم امکان پذیر است. 

وي، یکی از مهم ترین مشکلات پارك علم و فناوري را کمبود فضاي فیزیکی کافی کارگاهی براي شرکت هاي دانش بنیان دانست و
عنوان کرد: در حال حاضر 50 شرکت فناور مشغول به فعالیت هستند که با توجه به رشد شرکت هاي دانش بنیان در استان، متأسفانه

 
هنوز نتوانسیم به صورت کامل و جامع پاسخگوى نیاز شرکت ها باشیم. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان در همین ارتباط با بیان اینکه شرکت هاي فناور از ظرفیت و بستر قابل قبولی در جذب
اشتغال افراد را دارند، ابراز کرد: متأسفانه به دلیل عدم فضاي کافی موجود در ساختمان پارك شرکت هاي دانش بنیان امکان فعالیت

 
چندانی وجود ندارد. 

وي گفت: سازمان ها، ارگان ها و دستگاه ها در راستاي حمایت از کارآفرینی اگر از ظرفیت مازاد فضاي فیزیکی حاکم بر مجموعه خود
برخوردار هستند این مکان هاي مازاد خود در اختیار پارك علم و فناوري قرار دهند تا براي مهیا کردن فضا براي ایجاد محیط

 
کارگاهی مورد استفاده شرکت هاي دانش بنیان قرار گیرد. 

فتی به حمایت تسهیلاتی مجموعه پارك از شرکت هاي دانش بنیان اشاره داشت و اظهار کرد: پارك تاکنون مجموعاَ چهار میلیارد



تومان با کارمزد چهار درصد و باز پرداخت پنج ساله و دوسال تنفس تا سقف 200 میلیون تومان از محل اعتبارات خود تسهیلات ارائه

 
داده است و این تسهیلات علاوه بر حمایت جانبی دیگر بخش ها در این راستا است. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان به موضوع ارتباط صنعت با دانشگاه پرداخت و ابراز کرد: براي نخستین بار زمینه ارتباط

 
صنعت در دل دانشگاه را در پارك ایجاد کردیم، زیرا این امر باعث ارتباط موثر و بیشتر صنعت با دانشگاه می شود. 

وي در راستاي ارتباط موثر و بیشتر صنعت با دانشگاه، اضافه کرد: پارك یک طبقه کامل از ساختمان خود را به صنایع استان
اختصاص داده است که در این بین دفاتر فولاد هرمزگان، پالایش نفت بندرعباس، کشتی سازي، صندوق پژوهش و فناوري و برنا

صنعت از دفاتر حاضر صنایع در پارك هستند.



نرخ مشارکت زنان گیلانی 6 درصد بالاتر از میانگین کشوري است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/10/17

رشت- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به سهم بالاي مشارکت اقتصادي زنان این استان،گفت: نرخ
مشارکت زنان گیلانی شش درصد بالاتر از میانگین کشوري است.

رشت- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با
اشاره به سهم بالاي مشارکت اقتصادي زنان این
استان،گفت: نرخ مشارکت زنان گیلانی شش درصد بالاتر از

 
میانگین کشوري است. 

به گزارش خبرنگار مهر، زهرا یعقوب نژاد صبح چهارشنبه
در جلسه دیدار زنان کارآفرین و فعال اقتصادي گیلان با
استاندار با بیان اینکه در حوزه هاي اقتصادي نیازمند
رویکرد کارآفرینی هستیم، گفت: طبق آمارها، نرخ
مشارکت اقتصادي زنان گیلانی شش درصد از میانگین

 
کشوري بیشتر است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به اینکه بالاترین سهم مشارکت اقتصادي زنان جوان متعلق به استان گیلان

 
است، افزود: با تدوین بانک اطلاعاتی زنان، 546 نفر از زنانی که در عرصه هاي مختلف فعالیت می کنند را گردآوري کردیم. 

وي ادامه داد: به منظور دستیابی به اهداف مدنظر، تفاهم نامه همکاري مشترك در حوزه حمایت از کسب و کارها و توسعه آموزش

 
هاي مهارت محور با فنی و حرفه اي منعقد کردیم. 

یعقوب نژاد با اشاره به راه اندازي سازمان هاي مردم نهاد براي حمایت از زنان کارآفرین، بیان کرد: بر اساس گزارشات دریافتی، تنها
استانی که به همراه تهران در همه دوره هاي سامانه انتخاب کارآفرینان برتر کشور، نماینده داشته، گیلان بود و در بخش شهري و

 
روستایی در این سامانه حضور داشتیم. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با تاکید بر راه اندازي پویش ملی زنان نسل تحریم عنوان داشت: فعالیت زنان کارآفرین
در کلیپ هاي چند دقیقه اي تولید و پخش شد که زنان کارآفرین گیلان در این پویش سهم بالایی داشتند.



آیین اختتامیه اولین فراخوان شتابدهی هاب شیراز برگزار شد

منبع: ایسناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/10/17

آیین اختتامیه اولین فراخوان شتابدهی "هاب شیراز" با حضور مدیران دانشگاه شیراز و حرکت اول و حضور مجازي برخی از
شرکت کنندگان در این رویداد، برگزار شد.

مدیرعامل شتاب دهنده هاب شیراز چهارشنبه 17 دي در
اختتامیه اولین فراخوان شتابدهی هاب شیراز بیان کرد:
هاب شیراز در طبقه هشتم برج نوآوري دانشگاه شیراز در
مساحتی به وسعت 620 مترمربع براي 10 تیم شتابدهنده

 
و فضاي کار اشتراکی حدود 10 نفر مجهز شده است. 

نیک محمدي، سهامدار اصلی این هاب را مرکز حرکت اول
با سرمایه گذاري همراه اول معرفی و اضافه کرد: به دلیل
محدودیت منابع در فضاي استارتاپی، نمی توان بر روي
همه حوزه ها متمرکز شد.اگرچه از نگاه بازار 5 حوزه را

هدفگذاري کرده ایم اما تمرکز اصلی مان را بر سلامت همراه، تجارت الکترونیکی، آموزش الکترونیک و آموزش محتوا قرار داده ایم.دو

 
حوزي بازي رسان و شهر هوشمند را نیز در کنار خود داریم. 

 
او خاطرنشان کرد: در بخش تکنولوژي این حوزه ها نیز محدودیتی تعریف نشده و بستگی به نوآوري تیم ها دارد. 

مدیرعامل شتاب دهنده هاب شیراز در بخش دیگري از سخنان خود، گفت: شاید براي برخی این مهم در ذهن متبادر شود که

 
شتابدهنده ها در کشور خیلی خوشنام و موفق نبوده اند و آیا قرار است دوباره کار تکراري انجام شود؟ 

نیک محمدي ادامه داد: در راستاي بررسی چرایی علت عدم موفقیت شتاب دهنده ها در ایران، 60 شتاب دهنده و تجارب بین المللی
حاصل از این موضوع را برسی کردیم و به یک مدلی رسیدیم که در مدل هاي اروپایی جزو موفق ترین مدل هاست و آن مدل را براي

 
اولین بار در کشور در هاب شیراز اجرایی شده است. 

 
او گفت: در این مدل نوع ارزیابی ها متفاوت است و جامعه استارتاپی نیز در آن متفاوت تر تعریف می شود. 

به گفته مدیرعامل شتاب دهنده هاب شیراز، این مدل متشکل از یک فرآیند دقیق و چندمرحله اي است که ارزیابی و غربال آغاز شده
و امروز برندگان این رویداد معرفی می شوند.همچنین دوره اي سه ماهه پیش شتابدهی براي برگزیدگان پیش بینی شده است.پس از

 
دوره پیش شتابدهی، در دوره اي 6 تا 9 ماهه به صورت اساسی روي این تیم ها سرمایه گذاري خواهیم کرد. 

نیک محمدي اضافه کرد: به طور میانگین 10 برابر شتابدهنده هاي دیگر روي این شتاب دهنده ها پیش بینی مالی شده و نهایتا براي



 
بین المللی شدن آنها برنامه خواهیم داشت. 

او همچنین به ارائه خدمات این مرکز هم اشاره و اعلام کرد که در راستاي پوشش استان هاي همجوار، تفاهم نامه هایی با سایر

 
دانشگاه ها منعقد و دفاتر این مرکز در استان هاي بوشهر، خوزستان، هرمزگان و کهگیلویه و بویر احمد هم راه اندازي شده است. 

مدیرعامل شتاب دهنده هاب شیراز عنوان کرد: یکم آبان ماه امسال قرارداد مشارکت با حرکت اول براي سرمایه گذاري بر روي

 
استارتاپ ها منعقد شد که آن را فال نیکی براي رشد استارتاپ ها در جنوب کشور می دانیم. 

نیک محمدي با بیان اینکه پس از انعقاد این قرارداد فراخوان حضور تیم ها در هاب شیراز در فضاي مجازي و تبلیغاتی اعلام شد،

 
گفت: یک برنامه زمابندي داوري تعیین و 74 تیم شرکت کننده ارزیابی شدند. 

نایب رئیس هیئت مدیره شتابنده هاب شیراز نیز در این مراسم با بیان اینکه هاب شیراز در راستاي توسعه اکوسیستم نوآوري با
همکاري شرکت همراه اول راه اندازي شد، گفت: دانشگاه شیراز اولین دانشگاه ایران است که ساختار فعلی نظام آموزشی را همانند

 
کنکور سراسري و انتخاب واحد، ترمی واحدي و ... پیاده کرد و آن را به همه مراکز آموزشی تسري داد. 

سید علی اکبر صفوي افزود: از آنجا که حرکت اول بزرگترین بستر ابزاري براي ارائه سرویس کل خاورمیانه محسوب می شود، لذا

 
قرارگیري آن در کنار دانشگاه شیراز می تواند اتفاق هایی را در هاب شیراز رقم بزند که با هر اتفاق دیگري متفاوت باشد. 

 
90 درصد استارتاپ ها زیر 10 درصد اثرگذاري داشته اند 

او با بیان اینکه پس از انعقاد قرارداد با حرکت اول بر این مهم تاکید شد که متفاوت عمل کنیم، گفت: دنیا امروز بر قله نوآوري می

 
چرخد و در هاب شیراز قرار است با همت همراه اول متفاوت باشیم. 

نایب رئیس هیئت مدیره شتابنده هاب شیراز با یادآوري این که بیش از 90 درصد از استارتاپ هایی که در کشور شکل گرفته
اثرگذاري زیر 10 درصد داشته اند، تاکید کرد: استارتاپ هم هزینه انسانی می خواهد و هم مالی و اقتصادي تا در یک بازه زمانی 5

 
ساله به ثمر برسند. 

صفوي با بیان اینکه در هاب شیراز یک جهش فکري در شتاب دهنده ها رخ داده و نگاه سهامداري بر آن حاکم نیست، گفت: اگرچه
این حرکت از شیراز آغاز شد اما امروز استان هاي همجوار فارس هم تحت پوشش این هاب و حرکت اول قرار گرفته اند و اگر لازم

 
باشد حاضریم به همه استان ها سرویس دهیم. 

زبرجد، معاون پژوهش و فناوري دانشگاه شیراز نیز بیان کرد: ماجراي هاب و رسیدن به جایگاه فعلی دقیقا به مثابه برنامه ریزي براي

 
آغاز یک استارتاپ است. 

او با بیان اینکه سه آیتم برنامه ریزي، پشتکار و از همه مهمتر همدلی سه ضلع مثلثی هستند که در هاب شیراز در کنار هم قرار

 
گرفته اند، افزود: دانشگاه ها باید پشتوانه علمی نوآوري و کارآفرینی ها باشند. 

زبرجد گفت: اگر دانشگاه شیراز می خواهد به سمت دانشگاه هاي نسل سوم و چهارم حرکت کند باید به سمت همین نوع کارآفرینی



 
ها با تغییر ساخت ها پیش رود. 

معاون دانشگاه شیراز گفت: متاسفانه هنوز بسیاري از اساتید به نتیجه نرسیده اند که وظیفه دانشگاه کارآفرینی است و این مهم آرام

 
آرام باید جاي خود را در ذهن ها تغییر دهد. 

انتهاي پیام



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد یک کارخانه

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/10/17

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد.

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک
کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره
برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش سرانه

 
درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد. 

به گزارش روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، در سال 1391 در
راستاي تکمیل زنجیره ارزش و استفاده بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با
مساحت 1500 متر مربع زیربنا و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک کشاورزي از محل
اعتبار صندوق توسعه ملی و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال مستقیم 26 نفر فراهم

 
شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي

 
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. 

در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط
مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات

 
منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 

شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است.



اشتغالزایی و درآمد پایدار راهبرد اصلی طرح توسعه مشاغل خانگی است

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/10/17

فرماندار زرندیه گفت: اشتغالزایی و تامین درآمد پایدار راهبرد اصلی طرح توسعه مشاغل خانگی با تاکید بر شکوفایی هنر و
خلاقیت هر چه بیشتر بویژه در میان بانوان است.

اقتصادگردان- سیامک سلیمانی فرماندار زرندیه بر ضرورت افزایش سهم مشاغل خانگی توسعه یافته در اقتصاد شهرستان تاکید
کرد و افزود: ایجاد اشتغال پایدار منوط به اتصال پایدار صاحبان مشاغل خانگی به شبکه عرضه کالا در بازار خواهد بود و طرح ملی
مشاغل خانگی که با همکاري وزارت تعاون کار و رفع اجتماعی و تسهیلگري جهاددانشگاهی در حال اجراست کمک خواهد کرد تا
ضمن توانمندي صاحبان مشاغل خانگی، پروسه اتصال به شبکه بازار تسهیل و با توسعه رشته هاي نوین به معرفی ظرفیت هاي

 
شهرستان و تبدیل آن به برندهاي ملی پرداخته شود. 

وي با تاکید بر اینکه با ورود جهاددانشگاهی به عنوان تسهیل گر، بستر توسعه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی فراهم خواهد شد،
افزود: جهادانشگاهی کارنامه درخشانی در حوزه هاي گوناگون علمی، تحقیقاتی، دانش بنیان، اقتصادي و ... داشته است و قطعا

 
توانمندي این نهاد انقلابی منجر به فراهم شدن بستر توسعه این طرح ملی خواهد شد. 

فرماندار زرندیه تصریح کرد: تعامل بین بخشی دستگاه هاي اجرایی با بخش خصوصی دخیل در اجراي طرح و ارائه خدمات آموزش و

 
مشاوره حضوري و غیرحضوري به متقاضیان مشاغل خانگی براي اتصال به بازار موضوع مهمی است که در این طرح دنبال می شود. 

وي به ظرفیت بالاي شهرستان زرندیه در حوزه صنعتی و تولیدي اشاره کرد و گفت: فعالیت شهرك هاي صنعتی مامونیه، زاویه و
پرندك و نیز تعداد قابل توجه کارگاه هاي کوچک و بزرگ، ظرفیت بالاي صنعتی و تولیدي این شهرستان در مجاورت پایتخت کشور
را در کنار مزیت هاي کشاورزي رقم زده است که می تواند زمینه توسعه مشاغل خانگی را با بهره گیري از تجارب مدیران کارآفرین و

 
خلاق که سرمایه گذاري هاي صنعتی بزرگی را در شهرستان ایجاد کردند، فراهم کند. 

سلیمانی از اعلام آمادگی مجموعه شهرستان براي اجراي این طرح خبر داد و افزود: از هرگونه طرحی که منجر به تقویت اقتصاد
خانوار شده و معیشت مردم را بهبود بخشد تمام قد حمایت خواهیم کرد و معتقدیم که طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به عنوان یک

 
طرح زودبازده قطعا می تواند رفاه نسبی را با ایجاد فرصت اشتغال خانگی در بین خانواده ها ایجاد کند. 

وي با اشاره به پتانسیل علمی و نگاه جهادي مجموعه جهاددانشگاهی گفت: از مجموعه جهاددانشگاهی انتظار می رود تا با پشتوانه
علمی و تفکر جهادي خود به گونه اي عمل کند که با تسهیل گري در اجراي این طرح، بخش اعظمی از جامعه هدف تحت پوشش

این طرح ملی قرار گیرند و از همه ظرفیت هاي مغفول شهرستان زرندیه در هرچه بهتر اجرایی شدن این طرح بهره برداري شود.



نقش مهم اشتغال هدفمند در فرآیند اصلاح زندانیان و استحکام
بنیان خانواده هاي تحت حمایت

نقش مهم اشتغال هدفمند در فرآیند اصلاح زندانیان و استحکام بنیان خانواده

هاي تحت حمایت

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/10/17

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان سمنان با تأکید بر ایجاد اشتغال هدفمند براي زندانیان ،تصریح کرد: ایجاد اشتغال با
حمایت کمیته امداد، انجمن حمایت از زندانیان و اداره کل زندان ها نقش مهمی در اصلاح و تربیت زندانیان و استحکام بنیان

خانواده آنان دارد.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان سمنان با تأکید بر
ایجاد اشتغال هدفمند براي زندانیان ،تصریح کرد: ایجاد
اشتغال با حمایت کمیته امداد، انجمن حمایت از زندانیان و

 
اداره کل زندان ها نقش مهمی در اصلاح و تربیت زندانیان و استحکام بنیان خانواده آنان دارد. 

به گزارش پایگاه خبري کمیته امداد، شریف ابراهیمی، دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان سمنان در جلسه حمایت از زندانیان در
کمیته امداد استان سمنان ضمن ابراز شادمانی از خدمات حمایتی کمیته امداد به خانواده هاي زندانی تحت حمایت، تصریح کرد:

 
ایجاد اشتغال از طریق شرکت هاي تولیدي ظرفیتی است که باید از آن بهره برد. 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از سوله ها و سالن هاي در اختیار سازمان زندان ها ظرفیتی براي ایجاد اشتغال و کارگاه هاي اشتغال

 
است، تصریح کرد: زندان براي زندانی باید نتایج مثبتی  از جمله اشتغال و استقلال مالی را به همراه داشته باشد. 

شریف ابراهیمی بابیان اینکه علاوه بر اینکه باید براي زندانی شغل ایجاد کرد خاطرنشان کرد: ایجاد اشتغال با رصد استعداد خانواده

 
هاي آنان نیز در دستور کار قرارگرفته است. 

 
وي با اشاره به بهره گیري از ظرفیت خیرین براي کمک به خانواده زندانیان تصریح کرد: 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد استان سمنان بابیان اینکه در 9 ماهه سال جاري 13 نفر از دختران خانواده زندانی تحت
حمایت با کمک هزینه کمیته امداد راهی خانه بخت شدند تصریح کرد: علاوه بر کمک براي ازدواج به هر یک از اسن افراد 20 میلیون

 
تومان تسهیلات قرض الحسنه تعلق گرفت. 

سیده فاطمه تقوي با اشاره به اینکه 21 نفر از دانشجویان خانواده هاي زنداین از 15 میلیون تومان کمک هزینه تحصیلی بهره مند
شدند یادآور شد: براي 41 خانوار با مراجعه به صندوق قرض الحسنه امداد ولایت ودیعه مسکن با تسهیلات 20 میلیون تومانی

پرداخت شده و براي 150 میلیون تومان در قالب کمک هزینه اجاره به این خانواده که پرداخت شد



675 خانواده تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان

منبع: تابناكشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/10/17

 
675 خانواده تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان 

دادستان قم عمومی و انقلاب قم با تاکید بر ضرورت حمایت اجتماعی و معیشتی از خانواده زندانیان گفت: در حال حاضر تعداد 675

 
خانواده درقم تحت پوشش کمیته امداد و انجمن حمایت از زندانیان قرار دارند. 

به گزارش تابناك قم، حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب اقدام هاي انجمن حمایت از زندانیان استان در رسیدگی به مشکل هاي
و نیازهاي خانواده زندانیان استان را قابل قدردانی خواند و اظهار داشت: در چهارماهه اخیر به یاري خدا و با کمک خیران استان و

 
تلاش و پیگیري همکاران انجمن، 32 زندانی با گرفتن رضایت شاکیان، آزاد شدند و به خانواده خود بازگشتند. 

وي پیگیري مرخصی، عفو و پایان حبس زندانیان، ارائه مشاوره قضایی توسط مقام قضایی، ارائه خدمات مشاوره و مددکاري به خانواده

 
زندانیان، برگزاري کلاس هاي مهارت هاي خانواده و بازدید از خانواده زندانی را از خدمات فرهنگی ارزشمند این انجمن دانست. 

وي به همکاري کمیته امداد امام (ره)، مشارکت ستاد دیه، بسیج حقوقدانان و خیرین استان با انجمن اشاره کرد و افزود: حمایت هاي
مالی از خانواده زندانیان شامل مساعدت نقدي، معرفی به بانک براي دریافت وام، توزیع بسته هاي حمایتی شامل سبد کالا، پوشاك و
اقلام بهداشتی، تعمیرات منزل، کمک هزینه تحصیلی و تامین لوازم التحریر براي فرزند دانش آموز و دانشجو، تامین لوازم خانگی،

 
کارت هدیه، کمک هزینه درمانی بوده که این کمک هاي مالی در چهار ماهه اخیر در مجموع به ارزش هشت میلیارد ریال بوده است. 

دادستان قم با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي خانواده زندانیان و زندانیان آزاد شده از اهداف انجمن قم در راستاي کاهش جرم در
جامعه است، گفت: در این راستا، تصمیم هایی در زمینه اشتغال زندانیان در محیط زندان و زندانیان باز و نیمه باز با همکاري نهادها و
ارگان هاي دولتی استان گرفته و در حال اجراست. همچنین در ماه اخیر فعالیت یک کارگاه قالی بافی با 10 دار قالی در زندان مرکزي

قم آغاز شد برخی از خانواده ها نیز براي اشتغال به مراکز معرفی شدند.



صرفه جویی 77 میلیون دلاري صنعت قم در سال جاري

منبع: تابناكشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/10/17

 
صرفه جویی 77 میلیون دلاري صنعت قم در سال جاري 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم از 77 میلیون دلار صرفه جویی ارزي در 9 ماهه اول سال جاري با شناسایی و داخلی

 
سازي 15 محصول یا ماده اولیه وارداتی خبر داد. 

به گزارش تابناك قم، محمود سیجانی امروز در نشست ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان با ارائه گزارشی از عملکرد برنامه هاي
اجرایی جهش تولید در 9 ماهه نخست سال جاري در قم بیان داشت: تکمیل، راه اندازي و توسعه 180 واحد صنعتی، بازسازي و
نوسازي 20 واحد تولیدي، فعالسازي 25 واحد تولیدي راکد و افزایش ظرفیت تولید 45 واحد تولیدي از جمله برنامه هاي پیگیري

 
شده در بخش صنعت استان است. 

وي افزود: در هدف تکمیل، راه اندازي و توسعه 180 واحد صنعتی، تاکنون 110 فقره پروانه بهره برداري ایجادي با 545 میلیارد
تومان سرمایه گذاري و اشتغال زایی 2473 نفر و همچنین 82 فقره پروانه بهره برداري توسعه اي با 286 میلیارد تومان سرمایه

 
گذاري و اشتغال زایی براي 1176 نفر در 9 ماهه سال جاري انجام شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم اضافه کرد: همچنین هدف بازسازي و نوسازي 20 واحد تولیدي در سال جاري
تاکنون با 25 مورد نوسازي و هدف فعال سازي 25 واحد تولیدي راکد با 28 مورد فعال سازي در نه ماهه نخست سال جاري همراه

 
بوده است. 

سیجانی گفت: البته هدفگذاري افزایش ظرفیت تولید 45 واحد تولیدي در سال جاري، تاکنون و در 9 ماه نخست سال، افزایش

 
ظرفیت تولید 42 واحد را به دنبال داشته است. 

وي رویکرد دیگر اجرایی براي تحقق جهش تولید در استان را پیگیري نهضت ساخت داخلی با هدف رفع تحریم هاي ظالمانه دانست و
خاطرنشان کرد: برگزاري نمایشگاه هاي ساخت داخل با دو برنامه تجهیز نمایشگاه دائمی شهرك صنعتی شکوهیه توسط اتاق بازرگانی
و همچنین برپایی نمایشگاه تخصصی در سه ماهه چهارم سال در محل دائمی نمایشگاه هاي بین المللی استان قم از جمله این برنامه

 
هاست. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم ادامه داد: شناسایی و داخلی سازي 15 محصول یا ماده اولیه وارداتی از اهداف پیش
بینی شده براي تحقق سال جهش تولید در استان است که تاکنون داخلی سازي 9 محصول مانند اتوبوس فرودگاهی، قالب کفش،

 
قطعات ماشین لباسشویی و موتور چرخ گوشت، سبب کاهش واردات و صرفه جویی ارزي به ارزش 77 میلیون دلار شده است. 

سیجانی راهبرد دیگر هدفگذاري شده براي سال جهش تولید در استان را افزایش حجم و ارزش محصولات صادراتی استان خواند و
عنوان کرد: هدف صادراتی در سال جاري، صادرات به 15 کشور همسایه و منطقه اوراسیا به ارزش 250 میلیون دلار و وزن 350 هزار
تُن است که این هدف در 9 ماه نخست سال جاري و تاکنون، رقم 143 میلیون دلار و وزن صادراتی 153 هزار تُن را محقق کرده



 
است. 

وي افزود: همچنین اعزام و پذیرش 8 هیئت تجاري به کشورهاي هدف از دیگر هدفگذاري ها در این موضوع بود که به دلیل شرایط
کرونایی، امکان این اعزام و پذیرش هیئت هاي تجاري وجود نداشت و تنها دو نشست مجازي با هیئت هاي تجاري روسیه و عراق

 
برگزار شد. 

همچنین در این نشست، استاندار قم از رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خواست تا ضمن تکمیل این گزارش براي
نشست هاي بعدي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، مشروح اسامی واحدهاي صنعتی راه اندازي شده، تکمیل شده، توسعه یافته،

بازسازي و نوسازي شده، فعالسازي شده و همچنین واحدهاي مشمول افزایش ظرفیت تولید را با جزئیات به استانداري ارسال دارد.



بهره برداري از کارخانه الکل طبی اسلام آباد غرب ظرف 15 روز آینده

منبع: تابناكشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/10/17

 
بهره برداري از کارخانه الکل طبی اسلام آباد غرب ظرف 15 روز آینده 

 
فرماندار اسلام آباد غرب گفت: کارخانه الکل طبی این شهرستان به زودي آغاز به کار خواهد کرد. 

جهانبخش حیدري در گفتگو با خبرنگار تابناك کرمانشاه اظهار کرد: کارخانه الکل
طبی اسلام آباد غرب که از طرح هاي نیمه تمام و راکد استان بود در سال 97

 
توسط بخش خصوصی و با حمایت دولت احیا شد. 

وي افزود: این کارخانه با اعتبار بالغ بر 10 میلیارد تومان و تسهیلات 6 میلیارد
تومانی حمایت دولت، در مراحل پایانی ساخت و تکمیل است و ظرف حدود 15

 
روز آینده به بهره برداري خواهد رسید. 

فرماندار اسلام آباد غرب تصریح کرد: این کارخانه با تولید روزانه 15 هزار لیتر الکل طبی و دارا بودنِ سیستم بسته بندي، زمینه

 
اشتغال حدود 30 نفر از هم استانی ها را فراهم خواهد کرد و همچنین شاهد صادرات محصول تولیدي این کارخانه خواهیم بود. 

حیدري در پایان تاکید کرد: کارخانه مذکور که در دهستان حسن آباد از توابع بخش مرکزي اسلام آباد غرب واقع شده است گامی
مفید جهت کمک به اشتغال و ارائه خدمات مورد نیاز جامعه بر خواهد داشت .



حر انقلاب با پاي برهنه قدم به میدان محرم گذاشت

منبع: نماشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/10/17

مزدستان از آن دست فرماندهانی بود که به نیرو نمی گفت برو فلان خط را بشکن. خودش جلوتر می رفت، بعد به بقیه می
گفت پشت سرم بیایید. در عملیات محرم شاهد بودم که ایشان پوتین هایش را از پا درآورد و آن ها را دور گردنش انداخت.

پیشاپیش نیروهایش ایستاد و گفت من مانند حر وارد این عملیات می شوم. خودش هم در ...

مزدستان از آن دست فرماندهانی بود که به نیرو نمی گفت
برو فلان خط را بشکن. خودش جلوتر می رفت، بعد به
بقیه می گفت پشت سرم بیایید. در عملیات محرم شاهد
بودم که ایشان پوتین هایش را از پا درآورد و آن ها را دور
گردنش انداخت. پیشاپیش نیروهایش ایستاد و گفت من
مانند حر وارد این عملیات می شوم. خودش هم در نوك
گردان حرکت کرد و خط اول دشمن را بدون حتی یک

 
تلفات گرفت 

علیرضا محمدي- بار اولی که سردار شهید صادق مزدستان به جبهه می رفت، تازه جنگ شروع شده بود. در حال و هواي آن دوران،
بعضی از رزمنده هایی که او را نمی شناختند، به دلیل ظاهر خاص و مو هاي بلند مزدستان به دوست و همراهش میر محمد موسوي
می گفتند: «این جوان کیست و با چه انگیزه اي به جبهه می آید؟» مزدستان سال 1335 در یک خانواده نسبتاً متمول در بندر انزلی
به دنیا آمده بود. بعد ها به قائمشهر می روند و در آن شهر به دلیل اشتغال خود و برادرانش به ورزش فوتبال، اسم و رسمی دست و پا
می کنند. هر چه به روز هاي انقلاب نزدیک تر می شوند، صادق و برادرانش بیشتر جذب نهضت اسلامی حضرت امام می شوند و
تحول روحی پیدا می کنند. تا جایی که صادق در اولین روز هاي دفاع مقدس به جبهه می رود و نهایتاً در زمان شهادتش به تاریخ 9
دي ماه 1361 فرماندهی تیپ دو لشکر 25 کربلا را برعهده می گیرد. گفت و گوي ما را با دو همرزم شهید صادق مزدستان پیش رو

 
دارید. 

 
میر محمد موسوي، داماد و همرزم شهید 

 
آشنایی شما با شهید مزدستان از کجا رقم خورد؟ 

من و صادق همشهري بودیم. تقریباً همسن و سال بودیم و پیش از انقلاب با هم آشنا شدیم. وقتی جریان انقلاب اوج گرفت، من در
یک مسجد و ایشان در مسجد دیگري فعالیت می کرد. از ارتباط هایی که بین بچه هاي انقلابی ایجاد می شد، ما هم ارتباط گرفتیم و
از همان زمان دوستی و در واقع برادري ما تا زمان شهادت صادق برقرار شد. من و مزدستان همدیگر را به زبان محلی «برار» به معنی

 
برادر صدا می زدیم. 

 
شنیده ایم ایشان فوتبالیست خوبی هم بودند؟ 

نه فقط صادق که برادرش ابوالفضل هم فوتبالیست ماهري بود. ابوالفضل حتی عضو تیم ملوان شد و در سطح کشوري شناخته شده
بود. صادق یک مدتی فوتبال را حرفه اي دنبال می کرد. بعد از انقلاب یک تیم به نام تیم فوتبال شهید رجایی تشکیل داد که به دلیل



راه و رسم خوبی که در آن بنا نهاده بود، هنوز هم اعضاي این تیم مورد احترام مردم منطقه قرار دارند. بعد ها که جنگ شروع شد،

 
صادق همه هم و غمش را روي جبهه گذاشت و تا حدي از فوتبال فاصله گرفت. 

 
چه شاخصه هایی باعث شد که با شهید مزدستان دوستی عمیقی برقرار کنید؟ 

صادق آدم خوش برخوردي بود. پدرش بازاري بود و به جهت اینکه بازاري ها از اقشار مطلع جامعه بودند و در انقلاب نقش فعالی
داشتند، صادق هم از بصیرت و فکر خوبی برخوردار بود. عرض کردم که ایشان فوتبال بازي می کرد و همیشه دور و برش پر از آدم
بود. وضع مالی خوبی هم داشتند و با سر و وضع به روزي که داشت، جوان ها جذب ایشان می شدند و ایشان هم آن ها را به سمت
انقلاب سوق می داد. البته خود صادق در جریان انقلاب تا حدي تحول فکري پیدا کرده بود. خانواده مذهبی داشتند، اما ایشان و
برادرانش بیشتر در محیط هاي ورزشی بودند تا اماکن مذهبی و انقلابی. نهضت حضرت امام باعث شد که آن ها بیشتر جذب مسائل
مذهبی و سیاسی بشوند و کم کم همه این برادران به جوان هاي انقلابی پاي کار تبدیل شدند. از بین پنج برادر مزدستان، صادق و

 
منوچهر به شهادت رسیدند و علی هم جانباز شد. 

 
پس ایشان هم از حر هاي انقلاب هستند؟ 

اینطور هم می شود گفت. یادم است حدود 25 روز از شروع جنگ گذشته بود که من و صادق با هم اقدام کردیم و به جبهه رفتیم.
ببخشید من کلمه بهتري سراغ ندارم که بگویم. بعضی از بچه هاي رزمنده که او و مو هاي بلندش را می دیدند، به من می گفتند این
سوسول کیست؟ و چرا به جبهه آمده است. آن ها از روي ظاهر قضاوت می کردند. ظاهري که خبر از گذشته شهید مزدستان می داد،
اما او در همان انقلاب متحول شده و راه و رسم دیگري در زندگی در پیش گرفته بود. اتفاقاً چند وقتی که از حضور شهید مزدستان
در جبهه گذشت، همان ها که اوایل آن حرف را در موردش زده بودند پی به اشتباه شان بردند و فهمیدند که در باطن این مرد بزرگ

 
چه می گذرد و چه جوان انقلابی مخلصی است. 

 
در تمام اعزام ها و حضور در مناطق جنگی با هم بودید؟ 

بله، تقریباً همه جا و همیشه با هم بودیم. البته من خودم را مرید او می دانستم. تا حدود 8 الی 9 ماه، من و صادق در ستاد جنگ
هاي نامنظم شهیدچمران حضور داشتیم. من و ایشان هر دو در محله هاي مان عضو انجمن اسلامی بودیم. هر وقت می خواستیم به
جبهه برویم، من یک نامه در تأیید ایشان می زدم و او هم یک نامه در تأیید من می زد. در واقع این تأیید ها معرفی نامه ما به ستاد
جنگ هاي نامنظم بود. اواخر کار ستاد جنگ هاي نامنظم در کرخه کور بودیم که قرار شد فرماندهی بخشی از نیرو ها به ما واگذار
شود. بین من و صادق دعوا بود که چه کسی فرمانده بشود! او می گفت «برار» تو باید فرمانده بشوي. من می گفتم جایی که برادرم

 
صادق باشد، من جرئت نمی کنم فرمانده بشوم. 

در زندگی جهادي شهید مزدستان آمده است که جزو کادر فرماندهی تیپ 25 کربلا بودند، چطور شد که ایشان توانست در مدت

 
کوتاهی به فرماندهی برسد؟ 

فرماندهی در جبهه هاي دفاع مقدس براساس توانایی هاي هر فردي به ایشان واگذار می شد. این توانایی ها در میدان عمل به اثبات
می رسید. شهید مزدستان از آن دست فرماندهانی بود که علاوه بر داشتن استعداد و توانایی هاي نظامی، به شدت مورد اقبال و توجه
نیروهایش بود. همه این خصائل باعث شد تا از عملیات رمضان، شهید مزدستان فرماندهی یکی از گردان هاي تیپ کربلا را برعهده
بگیرد. ایشان در عملیات محرم به عنوان فرمانده گردان صاحب الزمان (عج) وارد عملیات شد. بعد که تیپ کربلا تبدیل به لشکر شد،



شهید مزدستان هم به فرماندهی یکی از تیپ هاي لشکر انتخاب شد و از من خواست که به جاي ایشان فرمانده گردان صاحب الزمان

 
(عج) بشوم. کمی بعد هم که صادق در شناسایی عملیات والفجر مقدماتی به شهادت رسید. 

 
ازدواج هم کرده بودند؟ 

صادق قرار بود با خواهر زن برادرش ازدواج کند. گویا چند سالی هم این دو نفر همدیگر را می خواستند. نهایتاً این دو نفر در بحبوحه
جنگ به همدیگر رسیدند. بعد از عملیات محرم و پیش از والفجر مقدماتی، ما به قائمشهر برگشتیم. آن روز ها قرار بود بساط عقد و
عروسی صادق برگزار شود. چون تأمین مقدمات عروسی در شرایط جنگی کار ساده اي نبود، من به صادق گفتم هر کاري داري بگو
خودم برایت ردیف می کنم. رویش نشد به من بگوید؛ یعنی نمی خواست کار هاي شخصی اش را به عهده من بگذارد. اخلاق هاي
خاصی داشت. خلاصه فراهم کردن اسباب ازدواجش را برعهده یک نفر دیگر از دوستان گذاشت. من هم در عروسی اش سنگ تمام
گذاشتم. عروسی که نه یک مراسم واقعاً ساده بود. یک مراسم عقد کنان بود و نشستیم دعاي توسل خواندیم و من هم براي گرم
کردن مراسم گوسفندي قربانی کردم و بردم خانه شهید شیرسوار که آنجا کار هاي قربانی را انجام بدهیم. یادم است گردن گوسفند را
هم دادیم به آقاي داماد (صادق) که براي اولین شب زندگی مشترك شان آن را بخورند. می خواست کنارمان بنشیند که او را بیرون
کردیم. گفتیم شب عروسی ات است، برو به خانه ات برس. شاید یکی دو روز از ازدواجش گذشته بود که از فرماندهی لشکر صادق را
خواسته بودند براي شناسایی والفجر مقدماتی به منطقه برود. آن بنده خدایی که قرار بود این خبر را برساند، رویش نمی شد به صادق
حرفی بزند. چون تازه ازدواج کرده بود. خلاصه دو سه روز بعد از ازدواج صادق به او گفتند که باید به منطقه برود. او هم رفت و چند
روز بعد به شهادت رسید. شاید از ازدواج تا شهادتش به یک هفته هم نکشید. بعد از شهادت مرحوم پدرش به من گفت تو کار هاي
ازدواج پسرم را انجام دادي. حالا کار هاي مراسم شهادتش را هم خودت انجام بده. کمی بعد از شهادت صادق، بنده با خواهر ایشان

 
ازدواج کردم. 

 
سردار علی فردوس، همرزم شهید 

 
با شهید مزدستان در کجا آشنا شدید؟ 

من در عملیات رمضان فرمانده گردان حضرت سیدالشهدا (ع) از تیپ 25 کربلا بودم و ایشان هم از مرحله چهارم عملیات فرماندهی
یکی از گردان هاي تیپ را بر عهده گرفت. از همانجا صادق مزدستان را شناختم و، چون در عملیات هاي مختلف معمولاً واحد هاي ما
در یک منطقه وارد عمل می شدند، دوستی مان عمیق تر شد و تا زمان شهادتش ادامه یافت. شهید مزدستان و نیروهایش در عملیات
رمضان از منطقه پاسگاه زید وارد عمل شدند. سنگر هاي مثلثی معروف در منطقه اي بود که ایشان حضور داشت. در عملیات محرم
من فرمانده گردان حضرت ابوالفضل (ع) شدم و مزدستان هم فرماندهی گردان صاحب الزمان (عج) را برعهده گرفت. پیش از عملیات

 
والفجر مقدماتی من فرمانده تیپ یکم از لشکر 25 کربلا شدم و ایشان هم فرمانده تیپ دوم شد. 

 
از حیث یک فرمانده، شهید مزدستان چه ویژگی ها و خصوصیاتی داشت؟ 

یک مورد قابل تأمل درخصوص شهید مزدستان این است که نیروهایش واقعاً او را دوست داشتند. مزدستان از آن دست فرماندهانی
بود که به نیرو نمی گفت برو فلان خط را بشکن. خودش جلوتر می رفت، بعد به بقیه می گفت پشت سرم بیایید. در عملیات محرم
شاهد بودم که ایشان پوتین هایش را از پا درآورد و آن ها را دور گردنش انداخت. پیشاپیش نیروهایش ایستاد و گفت من مانند حر
وارد این عملیات می شوم. خودش هم در نوك گردان حرکت کرد و خط اول دشمن را بدون حتی یک تلفات گرفت. پیش از عملیات
محرم منطقه بارندگی شدیدي شد. بعد ها از اسراي عراقی شنیدیم که می گفتند بعد از بارندگی فکرش را نمی کردیم نیرو هاي
ایرانی در چنین هوایی وارد عمل بشوند، اما مزدستان و نیروهایش رفتند و خط اول دشمن را بدون تلفات گرفتند. بعد از آن ها باید



 
گردان ما به عنوان موج دوم وارد عمل می شد که رفتیم و در مناطقی مثل زبیدات و شرهانی وارد عمل شدیم. 

 
نحوه شهادت شان به چه صورت بود؟ 

قبل از عملیات والفجر مقدماتی سپاه پاسداران چند سپاه درون خودش تشکیل داد. سردار مرتضی قربانی به عنوان فرمانده سپاه 5
نصر انتخاب شد. با رفتن ایشان، سردار عمرانی فرماندهی لشکر 25 را برعهده گرفت. روز نهم دي ماه 1361، سردارعمرانی به همراه
شهیدمزدستان و یکی از نیرو هاي اطلاعات- عملیات لشکر براي شناسایی به جنگل عمقر رفته بودند که مینی زیر پاي نیروي
اطلاعاتی می رود و یکی از ترکش هایش به قلب شهید مزدستان می خورد. در این واقعه مزدستان و آن نیروي اطلاعاتی به شهادت

 
می رسند و جبهه هاي جنگ یکی از سرداران بزرگش را خیلی زود از دست می دهد. 

منبع: روزنامه جوان



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم
الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي

متخصصان داخلی است.

به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه خاتم الانبیاء توانایی بالایی در پروژه هاي ساخت و
سازدر کشور دارد و با رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه تخصصی مجرب، زبده و توانمند تا به حال توانسته ضمن
بکارگیري پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه هاي ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران خارجی تبدیل شود

 
وشعار "ما می توانیم” را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت
کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 

به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است.



تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120 درصد افزایش داشته

است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته، بیش از 120 درصد افزایش
داشته است و ما به دنبال توسعه غیرآهنی ها در کنار فلزات آهنی هستیم.

معاون وزیر صمت در سومین همایش فلزات غیر آهنی:
تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120
درصد افزایش داشته است معاون وزیر صمت و رئیس
هیات عامل ایمیدرو گفت: تولید فلزات غیرآهنی طی 20
سال گذشته، بیش از 120 درصد افزایش داشته است و ما

 
به دنبال توسعه غیرآهنی ها در کنار فلزات آهنی هستیم. 

به گزارش برنا به نقل از ایمیدرو، وجیه االله جعفري در
سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر

آهنی ایران و فناوري هاي وابسته با نگاهی به تولید و بازار با بیان این مطلب اظهار داشت: طی سال هاي اخیر، بخش معدن و صنایع

 
معدنی در اقتصاد جایگاه ویژه اي پیدا کرد. 

وي ادامه داد: افزایش 50 درصدي ارزش افزوده بخش معدن طی 8 سال گذشته، رشد صادرات معدن و صنایع معدنی به ارزش بیش
از 8.5 میلیارد دلار در سال، افزایش 23.7 درصدي ارزش سهام شرکت هاي معدنی و صنایع معدنی در بورس، حاکی از جایگاه و

 
اهمیت بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد کشور است. 

 
سرعت گرفتن توسعه اکتشاف 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به موضوع اکتشاف در بخش فلزات اساسی و مهم به عنوان یکی از گام هاي مهم این سازمان،

 
تصریح کرد: اکتشاف در این سازمان طی سال هاي اخیر سرعت گرفت. 

وي ادامه داد: از نتایج این اکتشافات، شناسایی 759 محدوده امیدبخش است که هر کدام از این ها می تواند به معدن تبدیل شود.

 
پتانسیل هاي معدنی زیادي در کشور وجود دارد و اکنون بستر استفاده از ذخایر و توسعه اکتشاف آنها وجود دارد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: طبق برآوردها، پیش بینی می کنیم در سال آینده ذخایر مطلوبی از معادن
اکتشاف شده در مناطق محروم حاصل کنیم. اکنون یکی دو مورد از این نتایج به قطعیت رسیده و امیدواریم شرکت دیگري در طراز

 
شرکت مس ایجاد کنیم. 

وي همچنین اظهار داشت: طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک در سال 97 مطرح و از سال 98 اجرایی شد و هدف آن، تبدیل

 
معادن کوچک به ذخایر بزرگ است. 



 
رفع دو مشکل معادن کوچک با مشارکت شرکت هاي بزرگ 

جعفري با اشاره به اینکه معادن کوچک مقیاس از 2 مشکل برخوردارند، گفت: مشکل نخست اینکه با توجه به بررسی هاي انجام شده،

 
در اغلب معادن واگذار شده، اکتشاف انجام نشده است. همچنین، به دلیل ذخایر پایین، امکان فرآوري در این معادن وجود ندارد. 

وي ادامه داد: براي رفع این مساله، می توان با مشارکت شرکت هاي بزرگ همچون فولاد مبارکه و مس، 10-20 معدن کوچک، را در

 
اختیار آنها قرار داد تا با سرمایه گذاري هایی که انجام می دهند، نسبت به اکتشاف و فرآوري اقدام شود. 

 
واگذاري موفق در شرکت تهیه و تولید 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه می توان با واگذاري واحدهاي کوچک به بخش خصوصی، بهره وري آنها را بالا برد، خاطرنشان
کرد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی با واگذاري راهبري برخی واحدهاي تابعه، تجربه مطلوبی کسب کرد. به طوري که تولید در این

 
واحدها بیش از 5 برابر، اشتغال 3 برابر و میزان ذخیره نیز 3 برابر شد. 

 
وي ادامه داد: اگر واگذاري به شکل درست اتفاق بیفتد، بخش خصوصی می تواند این واحدها را توسعه دهد. 

 
روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی 

جعفري با اشاره به افزایشی بودن روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی طی چندسال گذشته گفت: رشد تولید طی 8 سال گذشته

 
در بخش کاتد مس67 درصد، شمش آلومینیوم 37 درصد، شمش طلا 200 درصد و شمش روي 30 درصد شده است. 

وي افزود: در بخش مس، تا سال 1403 حدود 2 میلیارد و 480 میلیون دلار طرح در حال اجراست که بخشی از این طرح ها به
مرحله بهره برداري رسیده است. جعفري ادامه داد: میزان ظرفیت تولید کنسانتره مس در سال جاري، یک میلیون و 180 هزار تن

 
است که در سال آینده این رقم به یک میلیون و 800 هزار تن می رسد. 

 
بسترسازي هاي جدید براي حضور بخش خصوصی 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به میزان سر مایه گذاري انجام شده توسط بخش خصوصی گفت: ایمیدرو و شرکت تهیه و تولید

 
مواد معدنی از سال 93 تاکنون 2.5 میلیارد دلار سرمایه جذب کرده است که بخشی از آنها در حال تکمیل است. 

وي ادامه داد: بسترسازي براي حضور بخش خصوصی از قبل در ایمیدرو بوده و در تلاش هستیم این روند را گسترش دهیم و شرایط
لازم را تسهیل کنیم. به عنوان مثال، با ایجاد شرکت سهامی عام پروژه، نقدینگی لازم براي اجراي طرح هاي شرکت هاي بزرگ را از

 
طریق بورس انجام دهیم. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از دیگر اقدامات براي توسعه بخش معدن با حضور بخش خصوصی، افزایش سرمایه شرکت

 
هاي معدنی و صنایع معدنی براي حمایت از معادن کوچک مد نظر است. 

وي ادامه داد: حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استفاده از ایده هاي جدید براي تدوین راه جدید جهت رسیدن به فعالیت هاي

 
جدید جزو برنامه هاي ایمیدرو است. 

 
وضعیت طرح هاي جامع فلزات غیرآهنی 

جعفري با اشاره به تدوین طرح هاي جامع فلزات در ایمیدرو گفت: در حال حاضر طرح جامع سرب وروي تقریبا به اتمام رسیده است.

همچنین طرح جامع مس در حال اجراست. تدوین طرح جامع طلا آغاز شده و طرح جامع زغال سنگ به اتمام رسیده و در حال

 
اجراست. 

وي ادامه داد: این طرح هاي جامع، معیار اجرایی براي صنایع است و کمک می کند تا بخش خصوصی به عنوان بخش اثرگذار در

 
توسعه بخش معدن و صایع معدنی به نحو مطلوب فعالیت کند. 



 
به دنبال توسعه فلزات غیرآهنی در کنار آهنی ها 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اعلام اینکه در ایمیدرو به دنبال توسعه حوزه هاي غیرآهنی در کنار حوزه هاي آهنی هستیم، گفت:
حوزه معدن و صنایع معدنی اعم از آهنی و غیر آهنی گسترده است



نصب یک فروند اسکله فلزي در بندرگاه خمیر

منبع: ایران ويشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/10/17

بر اساس مطالعات و جانماي هاي صورت گرفته به منظور تحقق این هدف یک فروند اسکله شناور با کاربري گردشگري
دریایی در دستور کار این اداره کل قرار ...

بر اساس مطالعات و جانماي هاي صورت گرفته به منظور تحقق
این هدف یک فروند اسکله شناور با کاربري گردشگري دریایی در
دستور کار این اداره کل قرار گرفت که پس از انجام مراحل
جانمایی ، ساخت این اسکله بدست توانمند متخصصان داخلی

 
آغاز و پس از انتقال در این بندرگاه نصب شد . 

به گزارش پرتال حمل و نقل ، مدیر کل بنادر و دریانوردي استان
هرمزگان از نصب یک فروند اسکله فلزي در بندرگاه خمیر خبر

داد و گفت : ایجاد اشتغال و رونق معیشت مردم منطقه ، جذب توریسم دریایی ، ارتقاء ایمنی گردشگري در تالاب بندر خمیر از

 
مهمترین اهداف جانمایی و نصب این اسکله فلزي است . 

علیرضا محمدي کرجی ران با اشاره به موقعیت خاص و منحصر بفرد شهرستان بندر خمیر اظهار داشت : چشم اندازهاي طبیعی و
خدادادي بی نظیر همچون جنگل هاي مانگرو خود مولفه مهمی بود تا ضمن تقویت گردشگري ایمن در تالاب بندر خمیر و همچنین
جذب توریست دریایی بتوانیم اقدامی در جهت ایجاد اشتغال و رونق معیشت مردم منطقه که از این نعمت خدادادي ( تالاب خمیر )

 
ارتزاق می کنند انجام دهیم . 

وي افزود : بر اساس مطالعات و جانماي هاي صورت گرفته به منظور تحقق این هدف یک فروند اسکله شناور با کاربري گردشگري
دریایی در دستور کار این اداره کل قرار گرفت که پس از انجام مراحل جانمایی ، ساخت این اسکله بدست توانمند متخصصان داخلی

 
آغاز و پس از انتقال در این بندرگاه نصب شد . 

مدیر کل بنادر و دریانوردي استان هرمزگان با اشاره به مشخصات فنی این اسکه شناور اظهار داشت : این اسکه از جنس بدنه فولاد

 
دریایی به طول 20 ، عرض 5 و آبخور 3 متر با هزینه کرد 15.5 میلیارد ریال ساخته شده است . 

وي در پایان گفت : شهرستان تالابی بندر خمیر در فاصله 95 کیلومتري جنوب غربی شهر بندرعباس واقع شده و این شهرستان به
واسطه مجاورت با بزرگترین تالاب دریایی ایران و خاورمیانه (تالاب بین المللی خورخوران) داراي ظرفیت هاي تجاري و گردشگردي

منحصر به فردي است .



پرداخت تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی دشت آزادگان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/10/17

تسهیلات قرض الحسنه از صندوق کارآفرینی امید براي همه صنعتگران صنایع دستی این شهرستان اختصاص یافت.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان، سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی دشت آزادگان
تقویت و تشویق بانوان روستاي مالکیه سفلی به کارآفرینی، اشتغال و مشارکت در جهش اقتصادي خانواده دانست و افزود: هنر هاي
صنایع دستی، میراث آبا و اجدادي ما است که به واسطه آن هنر و فرهنگ اصیل، نسل به نسل انتقال یافته و در دستان هنرمندان این

 
مرز و بوم زیسته است. 

او با بیان این که یکی ازمهم ترین آثاري که صنایع دستی بر جامعه می گذارد،
رشد و توسعه اقتصادي است گفت:احیاي بوم گردي و توسعه گردشگري در
روستا، صنایع دستی و محصولات خوراکی مناطق را رونق می دهد و براي زنان

 
شغل ایجاد می کند. 

سرپرست اداره میراث فرهنگی دشت آزادگان، یکی از عوامل موثر در توسعه مشاغل روستایی را فعالیت براساس مشارکت عنوان و
خاطرنشان کرد:توسعه همکاري و فعالیت جمعی در روستا از برنامه هاي دولت بوده که حمایت صندوق کارآفرینی امید، زمینه لازم
براي جلب مشارکت زنان روستایی را فراهم کرده است که با سرمایه اي اندك، مشارکت جمعی و بر پایه توانمندي اعضا شکل می

 
گیرد. 

همچنین والی پور مدیر صندوق کارآفرینی امید در این بازدید با اشاره به این که سیاست اصلی دولت، حمایت از توسعه مناطق محروم
و اقشار آسیب پذیر با رویکرد توانمندسازي زنان در مناطق روستایی است، اضافه کرد: «اهداف و رسالت ما در حوزه زنان و خانواده بر
تقویت و تحکیم نهاد خانواده، زمینه سازي براي نقش آفرینی زنان در اجتماع، توسعه مشارکت هاي اقتصادي، اجتماعی و سیاسی
زنان، حمایت از مشاغل خانگی و صنایع دستی و تولیدات بانوان در سال جهش تولید و همچنین جذب اعتبارات براي توان افزایی و

 
توانمندسازي خانواده هاي روستایی به عنوان بخش قابل توجهی از جامعه، استوار است.» 

او در پایان افزود: روستائیان نقش بسیار مؤثر و سهم بسزایی در تولید محصولات کشاورزي، صنایع دستی روستایی و در واقع، توسعه
روستایی دارند و صندوق کارآفرینی امید آمادگی خود براي حمایت از همه روستائیان در راستاي اشتغال پایدار در همه مشاغل و

 
رشته ها را اعلام می دارد. 

 
بیشتر بخوانید:آغاز مرحله دوم پرداخت تسهیلات بانکی به کسب و کار هاي فرهنگی و هنري 

گفتنی است اختصاص تسهیلات قرض الحسنه از صندوق کارآفرینی امید براي همه صنعتگران صنایع دستی شهرستان دشت آزادگان
منظور شد.



نخستین مرکز نیکوکاري اشتغال و کارآفرینی کشاورزي در سمنان افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/10/17

سمنان- ایرنا- مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان گفت: نخستین مرکز نیکوکاري
تخصصی اشتغال و کارآفرینی بخش کشاورزي با هدف رسیدگی به نیازمندان  افتتاح شد.

سمنان- ایرنا- مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در
سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان گفت: نخستین مرکز
نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی بخش کشاورزي با

 
هدف رسیدگی به نیازمندان  افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین عبداالله قربانیان
روز چهارشنبه با بیان اینکه این مرکز از سال گذشته آغاز
به کار کرد و امروز به صورت رسمی افتتاح شد، به رسانه ها
افزود: این مرکز با کمک و مشارکت اداره کل کمیته امداد
امام خمینی (ره) در سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان

 
افتتاح شد. 

وي با اشاره به برخی از اهداف افتتاح مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی بخش کشاورزي گفت: رسیدگی به افراد نیازمند و
اعطاي بسته هاي معیشتی و کمک به همکاران در صورت نیاز و ارائه برخی خدمات عام المنفعه از مهم ترین اهداف افتتاح این مرکز

 
است. 

مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان خاطرنشان کرد: از سال گذشته تاکنون از طریق مرکز

 
نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی بخش کشاورزي به 16 نفر مبلغی حدود 860 میلیون ریال کمک نقدي شد. 

قربانیان افزود: توزیع بیش از 750 بسته معیشتی، 100 بسته لوازم التحریر، چهار هزار و 200 پرس غذاي گرم و هم چنین اهداي سه
میلیارد و 700 میلیون ریال کمک به مناطق سیل زده استان لرستان در غالب 37 بسته کامل لوازم منزل، از دیگر اقدامات این مرکز

 
تا کنون بود. 

وي با بیان اینکه این کمک ها به صورت تسهیلات بلاعوض، وام و یا قرض انجام شد افزود: این مرکز نیکوکاري در حال حاضر 108

 
نفر عضو دارد که ماهانه مبلغی از حقوق آن ها کم شده و براي انجام امور خیر در این مرکز صرف می شود. 

وي با بیان اینکه در این مرکز با انجام اقداماتی خاص به پایداري اشتغال ایجاد شده در بخش کشاورزي کمک می شود افزود: به عنوان
مثال از طریق این مرکز نیکوکاري براي افرادي که نیازمند و از لحاظ معیشتی در مضیقه هستند سموم، کود نهاده هاي مورد نیاز

تامین می شود تا اشتغال این افراد حفظ شود. 



قربانیان با بیان اینکه ارائه واکسیناسیون رایگان براي دام افراد نیازمند و کم بضاعت از دیگر اقدامات مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال
و کارآفرینی بخش کشاورزي است اضافه کرد: در صورت نیاز به افرادي که براي اشتغال جدید نیازمند تسهیلات هستند کمک می

 
شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- سمنان 

 
- کشاورزي 

- مشارکت هاي مردمی



از مهندسی معکوس تولید مکانیزه ماسک تا تصویب قانون حمایت کارآفرینان

کرونایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/10/17

 خبرگزاري فارس مازندران ـ قربانعلی مسافر|کرونا

 
همچنان می تازد، درگیر می کند، به کام مرگ می برد و بسیاري از خانواده ها را داغدار. 

از روزهاي نخست اسفند ماه سال گذشته بود که قدم در کشورمان ایران گذاشت و عزیزان فراوانی از هر جمع و خانواده را از بین ما

 
گلچین کرد. 

با ورود کرونا به کشور در هر دیار، شهر و روستا شاهد همدلی، وحدت، همبستگی و حضور پر شور مردم در صحنه بودیم، عده اي در
کار تهیه ماسک و لباس گام برداشتند، تعداد زیادي براي تقویت جسمانی بیماران و کادر درمان مواد غذایی و آب میوه تهیه کرده و

 
افراد زیادي براي حمایت خانواده هاي آسیب دیده کرونا و نیازمندان جامعه غذاي گرم و سبد حمایتی کالا تهیه کردند. 

 
همچنان این سیل مهربانی و نوع دوستی ادامه دارد و چشمه کرامت انسانی جوشان است. 

عده اي از جوانان مستعد و فناور آملی هم کارگاه تولید ماسک افتتاح کردند که در آن ماسک ها کاملا بهداشتی، ایزوله و استریل تهیه
می شود و با مهندسی معکوس ابزارآلات و ماشین آلات تولید ماسک، بدون دخالت دست کیفیت تولیدات داخلی با محصولات خارجی

 
رقابت تنگاتنگ دارد. 



 
 

 
حمایت از جوانان مستعد در مسیر مبارزه با کرونا 

نماینده مردم آمل در مجلس شوراي اسلامی در آئین افتتاح این کارگاه تولید ماسک مکانیزه و اتوماتیک، اظهار کرد: ویروس منحوس
کرونا نه تنها در کشورمان ایران بلکه در دنیا افراد زیادي را به کام مرگ برده است و بسیاري از کادر درمان و پزشکان مدافع سلامت

 
کشور به شهادت رسیدند. 

رضا حاجی پور با اشاره به اینکه پس از ورود ویروس کرونا در کشور مردم به صورت خودجوش وارد میدان شدند و دست به ثبت
اتفاقات زیبا و به یادماندنی همدلی و سبقت در امور خیر زدند، افزود: دولت و نمایندگان مجلس هم حامی مردم در راستاي مبارزه با

 
کرونا ویروس هستند و حامیان و خیران عرصه سلامت را یاري و همراهی می کنند. 

وي تصریح کرد: حمایت از ایده و افکار ایرانی همیشه مورد تأکید نمایندگان خانه ملت بوده است و این حمایت براي تقویت و بروز

 
ایده هاي ناب ایرانی و داخلی ادامه دارد. 

نماینده مردم آمل در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه در راستاي حمایت از تولید داخلی، بحث کارآفرینی و اشتغالزایی تلاش
داریم، ادامه داد: مردان و زنان کشورمان بعد از 41 سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی مقابل انواع تحریم، فشارها و مشکلات گوناگون

 
ایستادگی کردند که این فشارها به واسطه ابرقدرت ها و استکبار جهانی روا داشته شده است. 

این مسؤول با اعلام اینکه فرزندان و جوانان این مرز و بوم در حال تلاش و کوشش در زمینه تولید لوازم و ابزارآلات باکیفیت و متنوع
هستند تا چشم نیاز به تولیدات خارجی نداشته باشیم، متذکر شد: امروزه کشورمان در وضعیت خاص ویروس منحوس کرونا قرار دارد،

 
ویروسی که تمام دنیا را گرفتار کرده و کشورمان را تحت تأثیر اثرات منفی خود قرار داده است. 

حاجی پور با تأکید بر اینکه در شهرهاي مختلف کشور و همچنین شهرستان آمل کارگاه هاي مختلف تولید ماسک، لوازم و لباس
بهداشتی پس از شیوع ویروس کرونا ایجاد شد، خاطرنشان کرد: کارآفرین هاي توانمند در این برهه حساس از زمان پاي کار آمدند و

 
امشب شاهد افتتاح کارگاه تولید ماسک کاملا بهداشتی و مکانیزه هستیم تا مردم از تولیدات داخلی باکیفیت استفاده کنند. 



 
 

 
تصویب قانون حمایت از کارآفرینان فعال حوزه مبارزه با کرونا 

وي ادامه داد: لازم است براي حمایت بخش هاي تولیدي نیز مسؤولان پاي کار بیایند و کارآفرینان و افراد توانمند که توانمندي در
زمینه هاي مختلف تولید امکانات بهداشتی دارند حمایت شوند همچنین باید مشکلات بر سر راه تولیکنندگان در زمینه بهداشت و

 
درمان و صنعت، معدن و تجارت برطرف شود. 

نماینده مردم آمل در مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: قانونی در این زمینه مصوب شد تا امکانات لازم براي کارآفرینان فعال در
زمینه تولیدات محصولات عدم شیوع ویروس کرونا مهیا شده و مجوزات لازم براي تولید و حمایت از سوي وزارت بهداشت و درمان

 
انجام می شود. 

این مسؤول با اشاره به اینکه ظرفیت براي صادرات کارگاه هاي تولید مکانیزه و بهداشتی ماسک با توجه به کیفیت بالا مهیا است،
ادامه داد: به عنوان رئیس فراکسیون تسهیل و تجارت داخلی و خارجی مجلس شوراي اسلامی حمایت خود از این مراکز تولیدي را

 
اعلام می کنم و در خدمت همه تولیدکنندگان توانمند براي ارسال مرسولات با کیفیت به خارج از کشور هستم. 

حاجی پور گفت: البته در زمینه صادرات باید میزان نیاز داخل را در هم نظر بگیریم و مازاد بر نیاز در داخل کشور را به صادرات

 
اختصاص دهیم. 



 
 

 
استفاده از دانش بومی براي مهندسی معکوس تکنولوژي تولید ماسک 

خیر حوزه سلامت و کارآفرین آملی در حاشیه افتتاح کارگاه اتوماتیک و مکانیزه تولید ماسک در این شهرستان، در جمع مسؤولان

 
اظهار کرد: با تلاش متخصصان و مهندسان بومی دستگاه اتوماتیک تولید ماسک توسط جوانان مستعد مهندسی معکوس شده است. 

حسن برزن افزود: در زمینه تولید ماسک هاي اتوماتیک با مهندسی معکوس در سطح کشور کمتر کار شده و بیشتر دستگاه ها
وارداتی هستند همچنین افتخار ما این است که با مهندسی معکوس تکنولوژي خارجی توسط جوانان کشورم افرادي مشغول به کار

 
شوند و کیفیت و کمیت تولیدات داخل با مهندسی معکوس بالا رفته و با نمونه هاي خارجی برابري کند. 

وي با اشاره به اینکه ماسک می تواند یکی از کالاهاي استراتژیک در روزهاي شیوع ویروس کرونا در دنیا باشد، تصریح کرد: با توجه به
اینکه در بازار ماسک هاي با کیفیت زیاد وجود ندارد هدف مان این است تا همراه با اشتغالزایی، تولید خوب و باکیفیت تحویل

 
هموطنان دهیم و حداقل سهم مهم در این بین داشته باشیم. 

مدیر مجموعه تولید مکانیزه و اتوماتیک ماسک با اعلام اینکه در این کارگاه حدود 6 نفر به صورت مستقیم مشغول به کار هستند،
بیان کرد: با توجه به اینکه همه دستگاه ها تمام اتوماتیک است و از لحاظ بهداشتی داراي حساسیت ویژه است اعمال ید و دستی

 
وجود ندارد و اپراتور بر روي دستگاه ها مستقر هستند. 

این مدیر خاطرنشان کرد: در زمینه فروش و توزیع هم براي 5 نفر اشتغالزایی انجام شده است البته کیفیت ماسک هاي تولیدي با
مقایسه دیگر تولیدات داخلی بالا است و با مقایسه ماسک هاي وارداتی برآن شدیم تا بتوانیم ماسک با کیفیت محصولات وارداتی ایجاد

 
کنیم و در زمینه کیفیت با نمونه هاي خارجی رقابت خوبی داشته باشیم. 

برزن با اشاره به ایجاد انگیزه کیفی در مسیر تولید، ادامه داد: تمام تلاش مان در زمان شیوع ویروس کرونا این است که به فکر مردم
باشیم، زنجیره انتقال را قطع کنیم، دست به ایجاد اشتغال و کارآفرینی جوانان شده و با سرمایه گذاري حمایت براي تولیدکننده

 
دستگاه فراهم شود. 



 
 

 
رقابت جدي کیفیت ماسک هاي تولید داخل با نمونه هاي خارجی 

وي با اعلام اینکه در این کارگاه با تأمین نیاز داخل به فکر صادرات هستیم، افزود: با توجه به استفاده از مواد اولیه مرغوب در کیفیت
با نمونه هاي خارجی رقابت داریم زیرا ماسک هاي تولیدي پس از تولید و بسته بندي به خوبی استریل می شود تا زنجیره انتقال از

 
محل تولید قطع شود. 

مدیرعامل شرکت ماشین سازي و مهندسی معکوس تکنولوژي اتوماتیک تولید ماسک، در این نشست صمیمانه اظهار کرد: دستگاه

 
ماسک با تکنولوژي شرکت هاي چینی و اروپایی داراي کیفیت مطلوب بود و ما ترکیبی از آنها را مهندسی معکوس داشتیم. 

مهدي علیزاده افزود: با تیم فنی و مهندسی خود توانستیم این دستگاه ها را ایجاد کرده و با هزینه خیلی کمتر وارد بازار کنیم تا در

 
این برهه از زمان شیوع کرونا ویروس، فشارهاي اقتصادي و تحریم بتوانیم به مردم کمک کنیم. 

وي با اشاره به اینکه هزینه مهندسی معکوس این فناوري با طراحی و ساخت حدود 3 میلیارد ریال بوده است، بیان کرد: تولید در این
مجموعه به صورت پیوسته و کانتینیوز با میزان 30 عدد در دقیقه است که از قسمت بدنه زن با تولید بدنه ماسک و کش زن به

 
صورت توماتیک و روباتیک بر اساس نیاز کش هاي اندازه گیري شده برش براي ماسک انجام می شود. 

علیزاده یادآور شد: در بخش دیگر این سیستم کش هاي برش شده به ماسک جوش می خورد و در روند تولید اتصال ماسک با دست

 
کارگران حذف شده است همچنین با اشعه uv ماسک از محفظه بسته عبور کرده و بسته بندي می شود. 



 
 

 
هزینه 15 میلیارد ریالی براي ساخت ماشین آلات تولید مکانیزه ماسک 

وي با اشاره به اینکه قسمت بدنه زن سیستم با تولید 120 عدد در دقیقه سرعت مطلوبی دارد، گفت: در مجموع براي دستگاه

 
اتوماتیک تولید ماسک که توسط مهندسان بومی مهندسی معکوس شده است، به میزان بیش از 15 میلیارد ریال هزینه شده است. 

 
به گزارش فارس، کووید19 ثانیه به ثانیه، دقیقه به دقیقه و روز به روز می تازد، درگیر می کند و به کام مرگ می برد. 

نه تنها کرونا ویروس بلکه کروناي انگلیسی هم با شدت و سرعت صد چندان وارد کشور شده است و بلاي جان مردم شده است و

 
شمار قربانی ها بالا و بالاتر می برد. 

کشورمان ایران در وضعیت قرمز قرار دارد و یکی از گام هاي مهم در راستاي کاهش شیوع کرونا ویروس و قطع زنجیره انتقال حمایت
دولتمردان از نخبگان علمی و کارآفرینان حوزه سلامت، تولید ماسک و مواد بهداشتی و ضدعفونی کننده ها است تا همه با هم دست

 
در دست هم براي نابودي کروناي منحوس بکوشیم. 

آمارها ناخوشایند است، آماري که یکی از مسؤولان آملی در فضاي مجازي از غسالخانه و سردخانه شهرداري آمل داد و گفت: تنها در
سه روز نخست هفته جاري بیش از 10  کرونایی غسل و کفن شدند و در شهرستان آمل بالغ بر 252 بیمار کرونایی در پنج بیمارستان
دولتی و خصوصی بستري هستند، البته این مهم را باید در نظر بگیریم که بسیاري از بیماران درگیر کرونا و داراي درگیري عفونت ریه

 
در منزل دست به قرنطینه خانگی زدند و به امید کاهش عفونت ناشی از کووید 19 گوشه نشینی کرده و تنهایی گزیدند. 

در شهرستان آمل این روزها بیشتر افراد مبتلا از روستاها به بیمارستان هاي شهر مراجعه می کنند، بیش از 5 و 6 نفر از یک خانواده
را داریم که با ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان سانتر کرونا و بیمارستان هاي دیگر بستري هستند و با پرس وجو از علت این میزان

 
درگیري خانوادگی، به میهمانی و دورهمی خانواده ها، برگزاري مراسم جشن، مراسم عزا و خاك سپاري می رسیم. 

 
کرونا را باور کنید و پروتکل ها را رعایت... 

همچنین افراد زیادي را سراغ داریم که هنوز کرونا را درك نکردند، آن را باور ندارند و این ویروس کشنده را حاصل جهل و نادانی می
دانند. ادعاهاي عجیب و غریب که خود مانعی بر سر کنترل شیوع و توقف کووید 19 است. 



به عنوان وظیفه رسانه اي از یکایک هموطنان، هم استانی ها و همشهریان عاجزانه درخواست داریم؛ کرونا را جدي بگیرید، براي
سلامتی و حفظ جان خود، خانواده و نزدیکان ماسک بزنید، دست هاي تان را مرتب با آب و صابون بشویید، پروتکل هاي بهداشتی و
شیوه نامه ها را به درستی و با دقت رعایت کنید، از دست دادن و روبوسی بپرهیزید، سطوح و دست ها را با مواد ضدعفونی کننده
ویروس زدایی و میکروب زدایی کنید، هشدارهاي کرونایی را جدي بگیرید، از حضور در امکان پرجمعیت، پرتردد، مراسم هاي جشن،
محافل ختم و عزا خودداري کنید، به افراد مسن و بزرگترهاي خانواده براي رفاه حال آنها سرکشی نداشته باشید، مهمانی نروید و

 
مهمان نپذیرید تا زنده بمانید و از زندگی دیگران لذت ببرید. 

انتهاي پیام/86012/ج



قطب فیلمسازان انقلاب

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/10/17

همزمان با برگزاري یازدهمین دوره از جشنواره مردمی فیلم «عمار» به دبیري نادر طالب زاده با جواد منصوري، داور بخش
مسابقه «حافظه ملی»، مسعود رضایی داور بخش مسابقه «حافظه ملی» و علیرضا نوروزي خراسانی، کارگردان مستند «حاج

رحمانقلی» حاضر در این دوره از جشنواره مردمی فیلم «عمار» گفت وگو کرده ایم که در ...

یازدهمین دوره جشنواره مردمی فیلم «عمار» از 11 تا 19 دي ماه در حال برگزاري استقطب فیلمسازان انقلاب همزمان با
برگزاري یازدهمین دوره از جشنواره مردمی فیلم «عمار» به دبیري نادر طالب زاده با جواد منصوري، داور بخش مسابقه «حافظه
ملی»، مسعود رضایی داور بخش مسابقه «حافظه ملی» و علیرضا نوروزي خراسانی، کارگردان مستند «حاج رحمانقلی» حاضر در این
دوره از جشنواره مردمی فیلم «عمار» گفت وگو کرده ایم که در ادامه می خوانید. جشنواره «عمار» که در سال 1389 همزمان با
اولین سالگرد حماسه نهم دي ماه شکل گرفت، کوشید صداي حنجره هاي سانسور شده و سیماي جمهور مردمانی باشد که در سپهر
رسانه، ضریب درخوري پیدا نمی کنند. طی یک دهه، اکران کنندگان مردمی تلاش کردند پرده نمایش هنر مردمی را به دورافتاده
ترین روستاها و حتی فراتر از مرزها برسانند. وحید جلیلی، رییس شوراي سیاست گذاري جشنواره؛ نادر طالب زاده، دبیر جشنواره و
امین سردارآبادي، دبیر اجرایی این دوره از جشنواره هستند. طالب زاده، دبیر جشنواره هم در نشست خبري جشنواره گفت: شاهد
بلوغ در جشنواره عمار هستیم؛ این جشنواره قلعه اي براي فیلمسازان معتقد و متعهد به انقلاب اسلامی است. جشنواره عمار به آزادي
بیان توجه ویژه اي دارد و برخی آثار این جشنواره قابل پخش در تلویزیون نیست و به ارگان هاي مختلف بر می خورد؛ این جشنواره
یخ هاي مصنوعی ممیزي را می شکند، چون اگر ما روایت نکنیم، دشمن روایت می کند. یازدهمین جشنواره مردمی فیلم «عمار» در
بخش هاي «معرفی سوژه»، «فراخوان هاي مردمی»، «بخش رقابتی» متشکل از بخش هاي (رویاي ایرانی، حافظه ملی، فتنه سال 88،
نهضت جهانی مستضعفین، جنگ اقتصادي، ملت قهرمان، جنگ نرم)، «نقد»، مقاله و پژوهش هاي سینمایی»، «فیلمِ ما» (نهضت
مردمی تولید محتوا) و «فراخوان اکران مردمی» کار خود را آغاز کرد. با توجه به همه گیري ویروس کرونا، برندگان بخش هاي مختلف
جشنواره مردمی فیلم «عمار» در طول ایام برگزاري و در ویژه برنامه تلویزیونی جشنواره، معرفی و تقدیر می شوند. این برنامه هر شب
از ساعت 21 از شبکه افق پخش می شود همچنین آثار منتخب جشنواره نیز در بخش هاي «مستند»، «داستانی»، «پویانمایی»،
«نماهنگ»، «فیلم ما» و «کلیپ و موشن گرافیک»، از 11 تا 19 دي، از طریق سایت عماریار به نشانی Ammaryar.ir به نمایش
درمی آیند. پیش از این سینما فلسطین محل نمایش حضوري آثار بود اما امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا اکران ها به سامانه
عماریار منتقل شدند. یکی از مزیت هاي این دوره از جشنواره با توجه به نمایش برخط آثار به گونه اي است که تماشاي آثار که به
مدت 24ساعت در سایت، بدون هزینه حق اشتراك و رایگان نمایش داده می شوند و اینترنت مصرفی هم براي مخاطبان نیم بها

 
حساب می شود. 

 
جواد منصوري؛داور یازدهمین جشنواره عمار: 

 
«عمار» می تواند در مسیر تولیدات دیگران اثرگذار باشد 

جواد منصوري گفت: جشنواره عمار در سال هاي گذشته روند صعودي و مثبت و بیشتر تاثیرگذار داشته و اگر این روند ادامه پیدا کند

 
قطعا در تولیدات دیگران هم تاثیرگذار خواهد بود. 

جواد منصوري، داور یازدهمین جشنواره مردمی فیلم «عمار» در بخش مسابقه «حافظه ملی» در سخنانی بیان کرد: به میزانی که
اطلاع دارم به جشنواره عمار در سال هاي گذشته روند صعودي و مثبت و بیشتر تاثیرگذار داشته و اگر این روند ادامه پیدا کند قطعا
در تولیدات دیگران هم تاثیرگذار خواهد بود؛ زیرا که به نوعی جشنواره عمار پایه گذار سبک هایی ست که طبیعتا براي اهل فن، یک

 
پایگاه جدید و مرکز ایده پردازي است. 



وي با اشاره به برخی آثار حاضر در بخش «حافظه ملی» جشنواره توضیح داد: در بخشی از این آثار و مستندها، سندي براي گفته ها
ارائه نشده است، خیلی مهم است که وقتی کسی حرفی می زند یک سند ساواك یا سند داخلی یا خارجی ارائه بدهد؛ یا مثلا نکته

 
مهمی که وجود دارد این است که مستندها باید به یک موضوع به طور دقیق بپردازند. 

این مورد، یکی از ضعف هاي پژوهشی دانشگاه هاي ما هم هست که دایره بحث را خیلی گسترده می کنند اما عمق آن خیلی کم

 
است، در صورتی که باید دایره محدود و عمیق باشد. 

این نویسنده و پژوهشگر تاریخ تصریح کرد: از آثار امسال مستند «قمار» به طور نسبی این اصل را رعایت کرده بود، یعنی یک موضوع

 
را گرفته و به طور عمیق و کامل مورد بحث قرار داده بود، اما کار دیگري هم بود که فقط یک کلیتی گفته می شود بدون ارائه سند. 

 
مسعود رضایی؛ داور یازدهمین جشنواره عمار: 

 
«عمار» زمینه اي براي دیده شدن استعدادها فراهم کرده است 

مسعود رضایی گفت: اگر بخواهیم آثار تاریخی، بهتر شوند، نیاز به پژوهش بیشتر است. باید سعی شود که با همرکزیت جشنواره عمار،

 
پیوندي بین مستندسازان و پژوهشگران تاریخ معاصر ایجاد بشود. 

مسعود رضایی، داور بخش مسابقه «حافظه ملی» یازدهمین جشنواره مردمی فیلم عمار درباره وضعیت آثار امسال جشنواره گفت:
حدود 19 اثر در بخش مسابقه جشنواره دیدیم که طبیعتا در یک سطح نیستند و به لحاظ فرم و محتوا با هم متفاوت هستند، اما آن

 
چه می شود بیان کرد سیر رشدي است که می شود در مسیر آثار جشنواره عمار مشاهده کرد. 

وي ادامه داد: من در طول ادوار گذشته که در برخی سال ها افتخار داوري جشنواره را داشته ام، به نظرم شاهد این رشد آثار جشنواره
هستیم. در بین مستندهایی که دیدم کارهاي بسیار برجسته اي هم وجود داشت؛ مثلا «استان چهاردهم» که هم به لحاظ فرم و هم
محتوا که به یک مسأله مهم، یعنی وابستگی رژیم پهلوي و چشم پوشی از بخشی از سرزمین ما پرداخته بود، بسیار مهم بود و هم می
توانست ماهیت این رژیم را نشان دهد یا مستند «لباس سربازي» که در نوع خودش خیلی خوب بود و تصاویر خوبی داشت و به جنبه
هایی از مدیریت و حضور رهبر انقلاب در جبهه هاي جنگ در همان روزها و ماه هاي اول پرداخته بود. در مجموع می شود گفت که

 
ما یک مسیر در حال رشد را داریم طی می کنیم. 

این تاریخ پژوه در بخش دیگري از سخنانش تصریح کرد: اگر بخواهیم آثاري که در این بخش تولید می شوند، بهتر شوند، نیاز به
پژوهش بیشتر است. یکی از نقاط ضعفی که در بعضی از این مستندها شاید بیشتر دیده می شود این است که پشتوانه پژوهشی و
سندي لازم را ندارند، باید سعی شود که با همین مدیریت و با مرکزیت جشنواره عمار، پیوندي بین سازندگان این مستندها و

 
پژوهشگران یا اتاق فکرهایی که می تواند پشتوانه پژوهشی این مستندها را تأمین کند، ایجاد بشود. 

وي تصریح کرد: توصیه من به مستندسازان، گشتن و پیدا کردن سوژه هاي نو یا اگر هم قرار است به یک سوژه تکراري پرداخته شود
حتما باید از یک زاویه دید جدید یا با یک ارتقاي سطح پژوهشی قابل توجه به آن پرداخته شود. پیشنهاد مشخصم به فیلمسازان این
است که کار تکراري نکنید، پشتوانه پژوهشی براي کارتان به میزان بالا تأمین کنید، البته اگر محتواي خوب در قالب خوبی ریخته

 
نشود نمی تواند مخاطب را پاي خود نگه دارد، بنابراین حتما باید به فرم هم توجه جدي شود. 

رضایی در بخشی دیگر از سخنانش خاطرنشان کرد: من واقعا براي توفیقات بیشتر گردانندگان جشنواره عمار و دعا می کنم، چرا که
زمینه اي را فراهم کردند براي اینکه استعدادهاي فراوانی که در کشور ما است شکوفا شود و محلی است که جوان هاي این مملکت
می توانند به آن توجه داشته و آثار خود را در آنجا به نمایش درآورند و این براي کار و تولید بیشتر مستندها و فیلم هاي عرصه هاي

 
مختلف موجب انگیزه بشود. 

وي با اشاره به آنلاین شدن اکران هاي جشنواره تصریح کرد: امیدواریم این تغییر مثبت باشد چون به هر حال این وضعیتی است که
پیش آمده و چاره اي هم نیست. امیدواریم که از این تجربه اکران آنلاین که تجربه نویی است، براي بهتر کردن استفاده از فضاهاي

 
مجازي در سال هاي آینده هم استفاده شود. 



 
علیرضا نوروزي خراسانی؛ کارگردان مستند 

 
«حاج رحمانقلی»: 

 
جشنواره «عمار» حلقه مفقوده 

 
بین مخاطب و رسانه را بر می دارد 

این مستندساز گفت: امید به زندگی و تلاش حاج رحمانقلی حسینی با وجود معلولیت، سبب شد سراغ ساخت مستندي درباره او
بروم. امید و نگاه به آینده از او شخصیتی ساخته که اطرافیانش را نیز به حرکت وا می دارد. علیرضا نوروزي خراسانی که با مستند
«حاج رحمانقلی» در یازدهمین جشنواره مردمی فیلم عمار حضور پیداست، درباره موضوع اثر خود گفت: این کار درباره یک جانباز

 
جنگ تحمیلی است که علاوه بر کارآفرینی به کشت وکار و باغداري هم می پردازد. 

وي با بیان اینکه سوژه مستند را از طریق یکی خبرنگاران پیدا کرده است، اظهار داشت: وقتی این سوژه را دیدم، فکر کردم با توجه به

 
شرایطی که دارد و کارهایی که انجام می دهد یک پارادوکس خوبی وجود دارد که ظرفیت تبدیل شدن به به یک کار مستند دارد. 

نوروزي با اشاره به کنتراست معلولیت حاج رحمانقلی و کارهاي اثرگذاري که انجام می دهد، گفت: حدود سه ماه کار ساخت مستند
طول کشید و پس از آن بحث تدوین انجام شد و کارهاي نهایی آن هم به تازگی به پایان رسیده و نخستین اکران این مستند در

 
جشنواره مردمی فیلم عمار است. 

این کارگردان با بیان اینکه یکی از مشکلات عمده مستندسازان پرتره، گارد داشتن سوژه هایی است که به سراغ آن ها می رویم اما
شکستن این گارد میان فیلمساز و شخصیت کار، فرمول خاصی ندارد بلکه به آشنایی فیلمساز با روحیات سوژه بر می گردد، توضیح
داد: اگر بتوانی با وجوه مختلف شخصیت خود ارتباط برقرار کنی، آن گارد به تدریج شکسته می شود و حس اطمینان در سوژه رفته

 
رفته شکل می گیرد و آن اعتماد باعث می شود به تدریج، فاصله برداشته شود. 

وي با بیان اینکه اشتغال و در مرحله نخست امید به زندگی و تلاش حاج رحمانقلی حسینی نکاتی بود که سبب شد سراغ ساخت
مستندي درباره او برود، گفت: امید و نگاه به آینده و اینکه با وجود محدودیت تأثیر مثبتی در اطرافیان داشته از او شخصیتی ساخته

 
که اطرافیانش را نیز به حرکت وا می دارد. 

نوروزي با بیان اینکه شخصیت قصه ما به خوبی از هوش خود استفاده می کند و با توجه به خلاقیت و هوشی که دارد سعی دارد
محدودیت ها را از بین ببرد، اظهار داشت: این شخصیت با ابتکارش چنگه، بیل و چاقوي خمیرگیري و وسایلی که نیاز دارد را می
سازد و محدودیت هایش را به فرصت تبدیل می کند. وي با اشاره به به اینکه مستند «حاج رحمانقلی حسینی» مستندي درباره
توانایی و امید به آینده است، گفت: حاج رحمانقلی سعی دارد زنجیره تلاش و امید را به نسل هاي بعدي منتقل کند و این را سعی

 
کردیم در مستند به نمایش بگذاریم. 

نوروزي در پایان با اشاره به گستردگی تشکیلاتی جشنواره عمار در کشور و فعالیت اثرگذار رسانه اي این تشکیلات اظهار داشت:
جشنواره مردمی فیلم عمار به نظر من حلقه مفقوده بین مخاطب و رسانه را بر می دارد؛ اگر آثار را به عنوان کالا در نظر بگیریم و

مخاطبان را مصرف کننده، جشنواره عمار، ایجاد کانال بین مخاطب و اثر را به خوبی انجام می دهد.



شهرداري ها براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/10/17

امام جمعه یزد با اشاره به اینکه فضاي خیابان و پارك ها براي ورزش بانوان از ایمنی کافی برخوردار نیست، گفت: شهرداري
هاي براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، آیت االله محمدرضا ناصري، نماینده ولی فقیه
در استان و امام جمعه یزد در دیدار مدیرکل امور اجتماعی
و فرهنگی استانداري یزد با اشاره به اینکه عده اي در
تلاش هستند با ترفند ها و شعار هاي خاص ورزش بانوان
را به خیابان ها بکشانند، گفت: این افراد به فکر امنیت و
ایمنی بانوان نیستند همچنانکه تاکنون چندین مورد

 
تصادف براي آن ها اتفاق افتاده است. 

او با اشاره به اینکه فضاي عمومی جامعه و پارك ها هم به لحاظ مباحث ایمنی و هم مباحث فرهنگی و اجتماعی مناسب ورزش و
دوچرخه سواري بانوان نیست، افزود: شهرداري ها موظف هستند براي بانوان مکان ها و پارك هاي اختصاصی و در خور شأن بانوان

 
یزد ایجاد کنند و لازم است نسبت به این موضوع اهتمام جدي داشته باشند. 

آیت االله ناصري با بیان اینکه زنان جامعه باید بتوانند در شرایط ایمن و محفوظ ورزش و تفریح کنند، تاکید کرد: شهرداري ها احداث

 
پارك بانوان را با جدیت دنبال کند و دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري نیز پیگیر این موضوع باشد. 

امام جمعه یزد در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر لزوم دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري یزد به مقوله آموزش مربیان
مهدکودك ها، اظهار داشت: محتوایی که امروز در مهدکودك ها آموزش داده می شود بسیار حائز اهمیت است و لازم است در این

 
زمینه اقدام جدي شود و مربیان مهد ها تحت آموزش قرار بگیرند. 

او با بیان اینکه کودکان ما باید از آغاز آموزش با سه محور مهم تفکر، تدین و تعقل آشنا شوند، افزود: روحیه کارآفرینی باید از زمان

 
آغاز آموزش در کودکان تقویت شود تا بعد از دوران دانشگاه با موجی از بیکاران فارغ التحصیل مواجه نباشیم. 

آیت االله ناصري همچنین بر ضرورت پیاده سازي سبک زندگی اسلامی در جامعه تاکید کرد و گفت: دست اندرکاران امر این مهم را
جدي بگیرند و با مطالعه و انجام کار کارشناسی، سبک زندگی اسلامی را در جامعه ترویج دهند که اگر این امر محقق شود، بسیاري از

 
مشکلاتی که امروز در جامعه شاهد آن هستیم، حل و فصل خواهد شد. 

حمید عزیزیان مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري یزد نیز در این دیدار به ارائه گزارشی از فعالیت هاي انجام شده از
سوي این دفتر پرداخت و اظهار داشت: در سال جاري از یک سو کرونا و از سوي دیگر کمبود بودجه هاي دولتی، فعالیت هاي

فرهنگی و اجتماعی را کاهش داد، اما تلاش کردیم این فعالیت ها متوقف نشود. 



او افزود: در حوزه امور اجتماعی، یکی از مهمترین اقدامات، ایجاد دفاتر تسهیلگري اجتماعی بود که این دفاتر اکنون در سه نقطه فعال
هستند و در هر دفتر، شش جوان به صورت جهادي مشغول فعالیت هستند و در محله ها، مسائل و نیاز هاي مردم اعم از آموزشی و

 
خدماتی را تحت پوشش قرار می دهند. 

او همچنین از اجراي طرح سیمرغ در محلات یزد خبر داد و گفت: در قالب این طرح به بحث آموزش کودکان ورود کرده ایم و خانواده
ها را در این زمینه همراهی می کنیم.



حمایت وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات از 16 طرح گرنت رشد فاوا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان یزد از حمایت 9 میلیارد ریالی پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات از 16 طرح
استان در گام اول خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، محمدرضا پاکدل، مدیرکل ارتباطات و فناوري
اطلاعات استان یزد با اشاره به پذیرش و عضویت پارك علم
و فناوري یزد در شبکه توسعه اقتصاد دیجیتال (تاد)، گفت:
وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به منظور توسعه اقتصاد
دیجیتال و استفاده از ظرفیت شبکه سازي در توسعه
کارآفرینی در حوزه هاي دانش بنیان، از طریق پارك
فناوري اطلاعات و ارتباطات پروژه هاي توسعه محصول

 
شرکت هاي فناور تحت حمایت مراکز عضو شبکه تاد در قالب «اعتبار تحقیقاتی توسعه محصول (گرنت رشد)» حمایت می کند. 

او افزود: بر اساس این فراخوان 40 طرح در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات توسط شرکت هاي نوپا در سامانه هاي مرتبط ارائه

 
گردید که پس از بررسی و تکمیل مدارك، 16 طرح در گام اول تایید و 9 میلیارد ریال حمایت خواهند شد. 

پاکدل ادامه داد: این طرح ها باید داراي نمونه کسب و کار بوده و بر اساس برنامه زمانی به دانش فنی و یا به نمونه محصول

 
آزمایشگاهی که داراي مشخصات فنی و نهایی و آماده فروش باشد، برسند. 

بر اساس این گزارش، اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان به عنوان نماینده منطقه اي پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات و
دبیرخانه اجراي تفاهم نامه، وظیفه کنترل و نظارت بر پیشرفت فعالیت ها و ارائه گزارش به وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و

استانداري را به عهده دارد.



بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر ممنوعیت ندارد

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/10/17

 
■ مشاغل فرهنگ و هنر جزو شغل هاي آسیب دیده از کرونا 

اگر پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی به درستی اجرا شود مانعی براي بازگشایی سالن هاي تئاتر و سینما نیست؛ البته

 
این بازگشایی مشروط به اعلام ستاد ملی مبارزه با کرونا است. 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت: شیوع پاندمی کرونا بیشترین آسیب را به اهالی فرهنگ و هنر وارد کرده
است و در این راستا وزارتخانه هاي فرهنگ و ارشاد و میراث فرهنگی و گردشگري جلساتی براي حل مشکلات اهالی فرهنگ و هنر

 
تشکیل دادند. 

غلامرضا منتظري، درباره خسارات شیوع کرونا بر حوزه فرهنگ و هنر گفت: در ایام کرونا در 2 مرحله حمایت هایی از اهالی فرهنگ و
هنر صورت گرفت، درحال حاضر حدود 70 هزار نفر عضو صندوق حمایت از هنرمندان هستند که حدود 60 هزار نفر در جهت دریافت
کمک و تسهیلات کرونایی ثبت نام کرده بودند، همچنین کمک هاي بلاعوض و هم اعطاي تسهیلات با کارمزد 4 درصد با عاملیت
صندوق کارآفرینی امید به منظور ایجاد انگیزه براي کارآفرینان و با هدف تثبیت فرصت هاي شغلی و حمایت از فعالان هنري تنظیم

 
شده است. 

 
حمایت از فرهنگ و هنر کم بوده است 

نائب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: گام هاي مؤثري در راستاي حمایت فرهنگ و هنر برداشته شده اما
کافی نبوده است، در برنامه توسعه هفتم باید در جهت حمایت از اهالی فرهنگ و هنر برنامه هاي داشته باشیم، به ویژه براي شرایط
پیش بینی نشده و بحرانی مثل کرونا؛ در بودجه موارد غیرپیش بینی شده داریم که ردیف بودجه اي مشخصی براي آنها درنظر گرفته
شده است که مشاغل آسیب دیده را هم پوشش می دهد.در بودجه 1400 هم در مورد مشاغلی که در حوادث پیش بینی نشده آسیب

 
دیده اند ردیف بودجه اي خاص درنظر گرفته اند که این فراتر از فرهنگ، هنر و صنایع دستی است. 

منتظري با اشاره به مشاغل آسیب دیده از کرونا گفت: در بودجه 1400 براي مشاغلی که در حوادث پیش بینی نشده آسیب دیده اند
ردیف بودجه اي خاصی درنظر گرفته اند که این فراتر از فرهنگ، هنر و صنایع دستی است و تمام مشاغلی که بر اثر حوادث پیش

 
بینی نشده خسارت دیده اند را شامل می شود که حوزه مشاغل فرهنگ و هنر را هم دربرمی گیرد. 

وي یادآورشد: اگر پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی به درستی اجرا شود مانعی براي بازگشایی سالن هاي تئاتر و سینما
وجود ندارد، به هر دلیلی نمی توان کسب و کارها را تعطیل کنیم، با توجه به شرایط ایجادشده، این تعطیلی هاي دنباله دار به صلاح
حوزه فرهنگ و هنر نیست؛ با اجراي نکات بهداشتی می توانیم به بازگشایی اماکن فرهنگی و هنري اقدام کنیم؛ البته این بازگشایی

 
مشروط به اعلام ستاد ملی مبارزه با کرونا است. 

نماینده مردم در مجلس یازدهم افزود: با توجه به شرایط کنونی امروزي که تمام جامعه درگیر ویروس کرونا هستند فضاي مجازي
موجب سهولت و آسانی براي تمام مشاغل شده است، حوزه فرهنگ و هنر هم از این امر مستثنا نبود، فضاي مجازي فرصتی طلایی

 
است که می توانیم بهترین استفاده ها را از شرایط ایجادشده داشته باشیم اما فقط به عنوان یک «راهکار» است. 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس خاطرنشان کرد: برخی از هنرها از قبیل فیلم سینمایی یا بازدید از نمایشگاه ها را می توان به
طریق مجازي برگزار مدنظر قرار داد؛ اما هنري مانند تئاتر زیبایی و لطف آن به ارتباط مستقیم و نفس به نفس تماشاگران و بازیگران
است، بنابراین در چنین شرایطی نمی توان گفت فضاي مجازي در حد تمام هنرها پاسخگو است اما می تواند کمکی بزرگی به دنیا



 
فرهنگ و هنر در شرایط پیش بینی نشده باشد. 

به گزارش خانه ملت، روز یکشنبه 14 دي ماه گروهی از اهالی تئاتر جلو مجلس در اعتراض به سیاست هاي دولت پس از 8 ماه

 
تعطیلی تئاترها خواستار مطالباتی از نمایندگان مجلس یازدهم به شرح ذیل شدند: 

رسیدگی به حقوق بیکاري و تسهیلاتِ بیمه و درمان و دارو، رفع خسارت هاي ناشی از کرونا، تخصیص کمک هاي مالی بلاعوض و وام
هاي با سودکم، تخصیص بودجه حمایتی براي جلوگیري از تعطیلی دَم به دَم و روزافزون تئاترهاي خصوصی، تعیین مستمري براي

سرپرست خانوارهاي کم بضاعت و پرداخت اجاره هاي معوقه مسکن آنان.



مسئله اي در کشور وجود ندارد که به کمک دانش بنیان ها حل نشود

منبع: سیتناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/10/17

 
 

به گزارش سیتنا، به موجب امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك بین صندوق نوآوري و شکوفایی و سازمان شهرداري ها و دهیاري ها
که 16 دي ماه در محل صندوق نوآوري و شکوفایی منعقد شد دو مسئله اطفاي حریق براي ساختمان هاي بلند و جمع آوري پسماند

 
در اولویت بررسی قرار گرفت. 

دکتر علی وحدت رییس صندوق نوآوري و شکوفایی در آیین امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك میان این صندوق و سازمان
شهرداري ها و دهیاري ها، بر راه اندازي اکوسیستم نوآوري در مدیریت شهري تاکید کرد و گفت: ما به عنوان مشاور به سازمان
شهرداري ها و دهیاري ها کمک می کنیم که هر آنچه براي ایجاد اجزاي اکوسیستم نیاز است عملیاتی شود. در حال حاضر هیچ

 
مسئله اي در کشور وجود ندارد که به کمک شرکت هاي دانش بنیان قابل حل نباشد. 

پروژه هاي شهرداري ها و دهیاري ها را بررسی و شرکت دانش بنیان توانمند را معرفی می کنیم یا با برگزاري رویداد ارائه نیاز فناورانه
شرایط رویارویی سازمان با شرکت هاي دانش بنیان را فراهم می کنیم. در تمام ارتباطات سازمان با شرکت هاي دانش بنیان بسته
حمایتی تامین مالی صندوق نوآوري نیز همراه خواهد بود؛ بر همین اساس می توانیم خط اعتباري 2 تا 3 هزار میلیارد تومانی براي

 
حل معضلات شهري و مسائل شهرداري ها و دهیاري ها اختصاص دهیم. 

وحدت در ادامه با اشاره به خدمات صندوق نوآوري و شکوفایی به اکوسیستم نوآوري کشور گفت: در دو سال گذشته مجموع خدمات
صندوق 10 برابر شده و امروز هیچ مسئله اي در حوزه نوآوري در کشور نیست که اثري از حمایت هاي صندوق در آن نباشد. صندوق
نوآوري در زمینه حل مسئله جمع آوري پسماند در مازندران پیگیري هاي زیادي داشته که هنوز به نتیجه مطلوب ما نرسیده است.
سرویس هاي مالی صندوق در خدمت حل مسائل مدیریت شهري نیز خواهد بود؛ به عنوان مثال در سرویس لیزینگ، با خرید

 
محصولات دانش بنیان هزینه توسط صندوق پرداخت می شود و خریدار به صورت اقساط 3 ساله آن را پرداخت می کند. 

در ادامه دکتر مهدي جمالی نژاد، معاون عمران و توسعه شهري و روستایی وزیر کشور و رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي



کشور حضور شرکت هاي دانش بنیان را مایه تحول عنوان کرد و گفت: شهرداري ها بزرگترین دستگاه اجرایی کشور با 37 هزار مدیر
در دهیاري ها و 1350 شهرداري است که به صورت مویرگی در سطح کشور حضور دارند. حضور جوانان و خوشه هاي دانشی در این
دستگاه می تواند گفتمان جدیدي را در شهرها و استان ها و دهیاري ها ایجاد کند. جامعه هدف ما 80 میلیونی است که 75 درصد
آن شهرنشین و 25 درصد روستایی هستند و ما در نظر داریم که بسترسازي لازم براي زیست بوم کارآفرینی و نوآوري را در دستور

 
کار خود قرار دهیم. 

معاون عمران و توسعه شهري و روستایی وزیر کشور ادامه داد: افزایش خوداتکایی در کارهاي درآمدزا در راستاي توسعه اقتصاد دانش
بنیان یکی از برنامه هاي سازمان است که در سده جدید 1400 دنبال خواهد شد. ما اعتقاد داریم که قدرت دانش بنیان در کنار

 
قدرت شهرداري ها می تواند موجب رشد و شکوفایی شود. 

 
 

تسریع شکل گیري شتابدهنده مدیریت شهري و روستاییهمچنین در این رویداد دکتر سیاوش ملکی فر، معاون توسعه صندوق نوآوري
و شکوفایی با اشاره به اهداف صندوق براي کمک به زنجیره ارزش صنایع مختلف گفت: ما تلاش می کنیم تا علاوه بر تزریق نوآوري و
فناوري به بدنه صنایع مختلف، بازار محصولات دانش بنیان را گسترش دهیم که یکی از مزایاي آن جلوگیري از خروج ارز از کشور

 
است. 

ملکی فر ادامه داد: وزارت کشور و تمام ارکان آن مانند شهرداري ها، دهیاري ها و استانداري ها می توانند فضایی براي میزبانی شرکت
هاي دانش بنیان باشند. بر این اساس بسته خوبی از کمک شرکت هاي دانش بنیان به خصوص براي روستاییان در زمینه روشنایی،
گلخانه هوشمند، کنترل هاي سر آب به همراه یک بسته مالی مناسب تدوین کردیم که در قالب یک کتابچه در اختیار دهیاري ها و
شهرداري ها قرار می گیرد . همچنین به موجب این تفاهمنامه و همکاري صندوق نوآوري و شکوفایی و سازمان شهرداري ها و

 
دهیاري ها در نظر داریم که شکل گیري شتابدهنده مدیریت شهري و روستایی را تسریع کنیم. 

راه اندازي اکوسیستم نوآوري در صنعت نفتدکتر رضا قربانی، معاون نوآوري صندوق نوآوري و شکوفایی نیز در مورد اقدامات صورت
گرفته براي ایجاد اکوسیستم نوآوري در صنایع مختلف گفت: رویکرد صندوق مسئله محور است و همیشه تلاش کرده تا با همکاري با

 
نهادهاي و دستگاه هاي اجرایی به حل مسائل کشور کمک کند. 

قربانی، طرح هایی که در همکاري با وزارت نفت و شهرداري تهران صورت گرفته را تشریح کرد و گفت: همکاري هایی با وزارت نفت
در حل مسائل کلان این صنعت داشتیم و با استفاده از خدمات لیزینگ، امکان خرید محصولات دانش بنیان مرتبط و ایجاد بازار براي

 
این محصولات را تسریع کردیم. 



وي ادامه داد: در حوزه شهري تنوع مسئله بسیار زیاد است و از آن طرف حجم کثیري از شرکت هاي دانش بنیان در این حوزه
فعالیت می کنند که ما می توانیم امکان برقراري ارتباط بین آنها را فراهم کنیم و با همراهی بسته هاي حمایتی تامین مالی صندوق

 
شرایط عقد قرار داد را فراهم کنیم. 

بر اساس این گزارش، در پایان و بر اساس تفاهم نامه صندوق نوآوري و شکوفایی و سازمان شهرداري ها و دهیاري ها مقرر شد تا دو
موضوع «جمع آوري پسماند» و حل مسئله «آتش نشانی در شهرها و روستاها» در اولویت حل مسئله مدیریت شهري براي شروع

همکاري مشترك باشد.



افتتاح مرکز نیکوکاري کار آفرینی شهید سلیمانی در شهرکرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/10/17

مرکز نیکوکاري کار آفرینی شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی در شهرکرد افتتاح شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، به مناسبت اولین سالگرد شهادت سردار دلها، مرکز
نیکوکاري کار آفرینی شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی در

 
شهرکرد افتتاح شد. 

 
بیشتر بخوانید 

- آغاز به کار چرخه اکوسیستم کارآفرینی دانشگاه شهرکرد مراسم افتتاحیه این مرکز با حضور مسئولین شوراي شهر و شهرداري و
خیرین و معاون اشتغال و خودکفایی استان و کمیته امداد امام خمینی (ره) برگزار شد.



مأموریت اصلی دانشگاه ریل گذاري در مسیر کارآفرینی است

منبع: ایسکاشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/10/17

قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال این است که
دانشگاهی را ایجاد کند که با یک رسالت اجتماعی به حل مسئله و کارآفرینی کمک کند که بدون در نظرگرفتن نقش

بازیگران اصلی یعنی اساتید، اعضاي هیات علمی و دانشجویان میسر نمی شود.



سرمایه گذاري در حوزه گردشگري آبی استان اردبیل توسعه می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/10/17

اردبیل-ایرنا-مدیرعامل شرکت آب منطقه اي اردبیل گفت: سرمایه گذاري در حوزه گردشگري آبی با هدف جهش تولید و
ایجاد اشتغال در این استان توسعه می یابد.

اردبیل-ایرنا-مدیرعامل شرکت آب منطقه اي اردبیل گفت:
سرمایه گذاري در حوزه گردشگري آبی با هدف جهش

 
تولید و ایجاد اشتغال در این استان توسعه می یابد. 

عباس جنگی مرنی روز چهارشنبه در گفت و گو با
خبرنگاران افزود:با ابلاغ شیوه نامه اجرایی فعالیت هاي
گردشگري و تفریحی در منابع و تاسیسات آبی که در
جهت اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و پس از
توافق 2 وزارتخانه نیرو و میراث فرهنگی و گردشگري و
صنایع دستی صورت گرفت از ابتداي سال جاري فعالیت

 
هاي گسترده اي از سوي شرکت آب منطقه اي اردبیل براي ترغیب و تشویق سرمایه گذاران حوزه گردشگري آبی آغاز شده است. 

وي اظهار کرد:تا کنون بیش از 12 فراخوان دعوت از سرمایه گذاري در مخازن سدها و حاشیه رودخانه هاي استان منتشر شده و

 
سرمایه گذران بیشتري براي سرمایه گذاري اعلام آمادگی کردند. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي اردبیل فهرست 48 گانه از پهنه هاي آبی داراي ظرفیت رونق و توسعه گردشگري آبی استان اردبیل
شامل سدهاي بزرگ مخزنی و سدهاي کوتاه، آبشارها، برکه ها، چشمه هاي آبگرم معدنی و حاشیه رودخانه ها احصا و پهنه هاي آبی

 
مستعد توسعه صنعت توریسم در کمیته هماهنگی توسعه گردشگري آبی استان به تصویب رسیده است. 

جنگی مرنی ضمن اعلام آمادگی شرکت آب منطقه اي اردبیل براي عقد قرارداد و حمایت از سرمایه گذاران حوزه گردشگري آبی
گفت:سدهاي سرخاب و یامچی در شهرستان نیر، سد سقزچی در شهرستان نمین و سد گیلارلو در شهرستان گرمی مستعدترین

 
سدهاي استان براي گردشگري آبی هستند. 

وي با اشاره به روند روبه پیشرفت عملیات اجرایی سد عمارت گرمی گفت: روند تکمیل مراحل پایانی سد عمارت در حال انجام است و

 
انتظار می رود با حمایت مسئولان استانی شاهد بهره برداري به موقع در زمان تعیین شده باشیم. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي اردبیل افزود: فاینانس داخلی از محل ماده 56 قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت به مبلغ یک
هزار میلیارد ریال براي تکمیل سد عمارت اخذ گردیده و مبلغ 250 میلیارد ریال نیز از اعتبارات ملی براي تملک اراضی و تکمیل

سازه این سد، تخصیص داده شده است. 



وي پیشرفت فیزیکی سد عمارت را حدود 94 درصد اعلام کرد و گفت: امید است با تخصیص به موقع منابع مالی عملیات اجرایی سد

 
سرعت گرفته و با بهره برداري از آن بخش زیادي از مشکلات کم آبی در منطقه برطرف شود. 

 
در استان اردبیل 10 سد بزرگ و 42 سد کوچک احداث شده است که در بیشترآنها زمینه سرمایه گذاري گردشگري آبی وجود دارد . 

 
برچسب ها 

 
- استان اردبیل 

 
- سرمایه گذاري 

- شرکت آب منطقه اي اردبیل



مسوول بسیج سازندگی: قنات هاي خشکیده ایلام احیا می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/10/17

ایلام - ایرنا - مسوول سازمان بسیج سازندگی سپاه امیرالمومنین(ع) ایلام گفت: احیاي قنوات قدیمی کم آب یا خشکیده و
تامین آب دشت ها و اراضی قابل کشت و زراعت استان در دستور کار این سازمان قرار گرفته است.

ایلام - ایرنا - مسوول سازمان بسیج سازندگی سپاه
امیرالمومنین(ع) ایلام گفت: احیاي قنوات قدیمی کم آب
یا خشکیده و تامین آب دشت ها و اراضی قابل کشت و

 
زراعت استان در دستور کار این سازمان قرار گرفته است. 

سرهنگ علی ملک زاده روز چهارشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا اظهار داشت: اراضی دشت هاي امیرآباد و
گلان مهران، دهستان چم زي ملکشاهی و دشت
سیدابراهیم(ع) روستاي بردي دهلران از مهمترین طرح
هاي در دست اقدام سپاه با مشارکت سازمان جهاد

 
کشاورزي است. 

وي افزود: در طرح احیاي اراضی دشت امیرآباد و گلان از توابع شهرستان مهران، بسیج سازندگی یک سلسه قنات تاریخی متعلق به

 
دوران قاجاریه را احیا و بازسازي کرده است تا اراضی پایین دست این دشت، مشروب شود. 

مسوول سازمان بسیج سازندگی سپاه امیرالمومنین(ع) ایلام یادآور شد: این طرح به گستره یک هزار و 500 هکتار با مشارکت بسیج
سازندگی سپاه، جهاد کشاورزي و میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري انجام گرفته است و تا ابتداي سال 1400 به بهره برداري

 
می رسد. 

 
ملک زاده اضافه کرد: از محل احیاي این قنوات و تامین آب اراضی پایین دست آن 700 خانوار ساکن در منطقه بهره مند می شوند. 

وي افزود: همچنین با توجه به اینکه جاده گلان در مسیر زائران اربعین قرار دارد، 15 کیلومتر از حاشیه این جاده در 2 سمت

 
درختکاري می شود. 

مسوول سازمان بسیج سازندگی سپاه امیرالمومنین(ع) ایلام در مورد فعالیت هاي کشاورزي شهرستان ملکشاهی تاکید کرد: 2
روستاي پاریاب و پل شکسته از توابع این شهرستان با احداث سد زیرزمینی و ذخیره گاه از نعمت تامین آب شرب سالم و نیز آبیاري

 
کشاورزي بهره مند خواهند شد. 

سرهنگ ملک زاده گفت: با تکمیل این پروژه آب مورد نیاز 40 هکتار از باغات روستاي پل شکسته و 150 هکتار از اراضی زراعی و



 
باغی روستاي پاریاب تامین می شود. 

وي یادآور شد: چشمه کوثر در روستاي ملک آباد شهرستان ملکشاهی نیز مهرماه امسال با همت بسیج سازندگی احیا شد و هم اکنون

 
150 هکتار از اراضی این منطقه زیر کشت رفته است. 

مسوول سازمان بسیج سازندگی سپاه امیرالمومنین(ع) ایلام در مورد طرح احیاي شهرستان دهلران هم اظهار داشت: احیاي اراضی

 
دشت سیدابراهیم روستاي بردي، آب مورد نیاز 135 هکتار از زمین هاي کشاورزي این منطقه را تامین خواهد کرد. 

 
ملک زاده ادامه داد: تلاش می شود این طرح تا دهه فجر امسال مود بهره برداري و استفاده ساکنان منطقه قرار گیرد. 

 
وي گفت: محل اجراي طرح ها و مسائل فنی آن با جهاد کشاورزي و اجرا و عوامل اجرایی با گروه هاي جهادي بسیج سازندگی است. 

مسوول بسیج سازندگی سپاه استان ایلام اشتغال پایدار، مهاجرت معکوس از شهر به روستا، تولید محصولات باکیفت و سالم، تامین

 
امنیت غذایی سالم، توسعه رونق کشاورزي و حرکت به سمت اقتصاد مقاومتی را از مزایاي این پروژه ها عنوان کرد. 

به گزارش ایرنا، استان ایلام داراي 800 گروه جهادي در زمینه هاي مختلف با تخصص هاي گوناگون است که در مواقع لزوم چون

 
حواث طبیعی، اپیدمی بیماري و محرومیت زدایی در تمامی نقاط استان فعالیت می کنند. 

 
اراضی زراعی دیم و آبی استان ایلام بیش از 340 هزار هکتار و باغات هفت هزار هکتار است. 

 
برچسب ها 

 
- ایلام 

 
- کشاورزي 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- سازمان بسیج سازندگی 

- سازمان بسیج مستضعفان



آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به 5 روستاي استان یزد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/10/17

خبرگزاري آریا - آیین آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به پنج روستاي بخش خضرآباد در شهرستان اشکذر استان یزد با اعتبار 100

 
میلیارد ریال برگزار شد. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی گاز ایران، محمدعلی طالبی، استاندار یزد در این آیین که با حضور علی اکبر میدانشاهی،
مدیرعامل شرکت گاز استان یزد برگزار شد، گفت: ایجاد شبکه هاي گازرسانی به عنوان یکی از مهم ترین زیرساخت ها در ایجاد
صنایع بزرگ و کوچک و کشت گلخانه اي مطرح است که افزون بر ایجاد رفاه اجتماعی، سبب بیداري ظرفیت هاي نهفته در روستاها

 
و مناطق کمتر توسعه یافته شده است. 

وي ادامه داد: این موضوع همچنین با ایجاد زمینه اشتغال، افزون بر جلوگیري از مهاجرت جمعیت روستایی به مناطق شهري،

 
بازگشت جمعیت و توسعه و آبادانی این مناطق را همراه داشته است. 

مدیرعامل شرکت گاز استان یزد نیز با اشاره به پوشش 100 درصدي جمعیت شهري استان از گاز طبیعی، اظهار کرد: با تکمیل
گازرسانی به 21 شهر استان، شرکت گاز یزد بیشترین تمرکز خود را روي گازرسانی به صنایع و مناطق محروم و روستاهاي بدون گاز

 
گذاشته که این پروژه نیز همسو با این موضوع آغاز به کار کرده است. 

میدانشاهی تصریح کرد: بدون شک با ورود گاز طبیعی به مناطق روستایی، شاهد توسعه و آبادانی این مناطق و بهره مندي هر چه

 
بیشتر جمعیت روستایی از این نعمت خدادادي خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه عملیات اجرایی پروژه گازرسانی به پنج روستاي بخش خضرآباد با اجراي بیش از 34 کیلومتر شبکه پلی اتیلن و
قابلیت نصب 300 انشعاب آغاز شده است، گفت: این موضوع سبب بهره مندي روستاهاي خمسیان، دولاب، میل سفید، پناکوه و

 
احمدآباد ترکی از گاز طبیعی می شود. 

مدیرعامل شرکت گاز استان یزد گازرسانی به 564 روستاي استان و بهره مندي 92 درصد جمعیت روستایی از گاز طبیعی را به عنوان
شاخص ترین عملکرد شرکت گاز در زمینه گازرسانی به روستاها دانست و تصریح کرد: تأثیر این گازرسانی در رونق این مناطق به ویژه

در زمینه کسب وکار و ایجاد اشتغال و رفاه ناشی از گرمایش منازل و سوخت صنایع به وضوح قابل مشاهده است.



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا
براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي متخصصان داخلی

 
است. 

به گزارش جهان نیوز به نقل از روابط عمومی گروه مالی
گردشگري، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه خاتم الانبیاء توانایی
بالایی در پروژه هاي ساخت و سازدر کشور دارد و با رویکرد
اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه تخصصی مجرب، زبده و
توانمند تا به حال توانسته ضمن بکارگیري پیمانکاران داخلی و
تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه هاي ملی، به رقیب
سرسختی براي پیمانکاران خارجی تبدیل شود وشعار "ما می

 
توانیم" را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت



کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 

به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است.



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم
الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي

متخصصان داخلی است.

اخبار شرکتها-به گزارش روابط عمومی گروه مالی
گردشگري، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه خاتم الانبیاء
توانایی بالایی در پروژه هاي ساخت و سازدر کشور دارد و با
رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه تخصصی
مجرب، زبده و توانمند تا به حال توانسته ضمن بکارگیري
پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه
هاي ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران خارجی
تبدیل شود وشعار "ما می توانیم" را به شایسته ترین

 
صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت
کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 



به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است.



ارسال یک نظر در: ''اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به

فرصت است''

منبع: معدن 24شماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم
الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي

متخصصان داخلی است.

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا
براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي متخصصان داخلی

 
است. 

به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه خاتم الانبیاء توانایی بالایی در پروژه هاي ساخت و
سازدر کشور دارد و با رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه تخصصی مجرب، زبده و توانمند تا به حال توانسته ضمن
بکارگیري پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه هاي ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران خارجی تبدیل شود

 
وشعار “ما می توانیم” را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت
کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 

به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است.



بالاخره خودروسازان سال پرتلاطم، دشوار و کرونازده ي 2020 را پشت سر

گذاشتند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/10/17

فصل اقتصاد - با این که در ماه هاي آخر سال 2020 فروش کمی بهتر شد اما همچنان پیش بینی می شود در سال 2021
خودروسازان به همان افت 15 درصدي ادامه دهند.

فصل اقتصاد - با این که در ماه هاي آخر سال 2020
فروش کمی بهتر شد اما همچنان پیش بینی می شود در
سال 2021 خودروسازان به همان افت 15 درصدي ادامه

 
دهند. 

به گزارش فصل اقتصاد ، فروش خودرو در سال 2020 به
پایین ترین میزان خود از سال 2012 تا به حال رسید اما

بازگشت به حالت عادي براي اکثر خودروسازان امیدوار کننده است. فروش وانت و خودروهاي بلندقامت (اس یو وي) با افت کمتري

 
مواجه بود و گذشت 8 ماه هم براي بازگشت به حالت عادي کافی نبود. 

ایالات متحده سال 2020 را با فروش تقریبی 14.5 میلیون دستگاه به پایان برد که کمی بهتر از تخمین تحلیل گران و مؤسسه هاي
تحقیقاتی بود که فروش 13 میلیون دستگاه خودروي نو را براي سال 2020 (در آمریکا) برآورد کرده بودند. با این حال سال 2020
نسبت به سال ماقبل آن 14.9 تا 15.5 درصد افت فروش را به خود دید که تعداد فروش خودرو به کمترین مقدار خود از سال 2012
تا به حال رسید. امسال بیشترین لطمه فروش خودروهاي نو در بخش فروش ناوگانی بود و مهمترین دلیل افت فروش خودرو در سال

 
2020 را تعطیلی هاي سرتاسري به خاطر کرونا عنوان می کنند. 

شرکت جنرال موتورز سال 2020 را با افت 11.8 درصدي در فروش به پایان برد اما سه ماهه آخر 2020 نسبت به مدت مشابه سال
قبل 4.8 درصد رشد داشت. سال 2020 خودروهاي وانت جنرال موتورز از جمله سیلورادو نه تنها با افت مواجه نشدند بلکه فروش این

 
خودرو 3.2 درصد هم رشد داشت. وانت سییرا Sierra عملکرد بهتري نسبت به سیلورادو نشان داد و رشد آن 8.9 درصد بود. 

شرکت کره اي هیوندایی به دلیل عرضه خودروهاي کراس اور نظیر کُنا Kona ، سانتافه و ونو Venue از افت شدید جان سالم به
در برد و کاهش فروش سال 2020 این خودروساز کره اي نسبت به سال 2019 فقط 9.7 درصد بود و بیشترین آن هم کاهش فروش
ناوگانی بود. بر اساس برآورد جی دي پاور ، 79.1 درصد فروش هیوندایی را وانت و خودروهاي «اس یو وي» تشکیل داده که در سال

 
2019 حدود 75 درصد بوده است. 

مزدا با ارائه محصول جدید ي CX-30 در ماه سپتامبر با 18.2 رشد نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه شد در حالی که کل سال
فقط 0.2 درصد نسبت به سال 2019 رشد داشت. محبوب ترین خودروي مزدا CX-5 است که در سال 2020 با افت 5.9 درصدي

 
مواجه شد. اما بزرگترین خودروي مزدا CX-9 است که در سال 2020 رشد فروش آن 2.2 درصد بود. 

تسلا به برنامه 500 هزار دستگاهی سال 2020 خود دست پیدا کرد که نسبت به سال ماقبل آن 35.9 درصد رشد داشت. با این که
تسلا آمار فروش مدل 3 و مدل Y را با هم اعلام کرده اما به احتمال زیاد بیشترین رشد فروش این خودروساز آمریکا مربوط به مدل 3

 
بوده است. 



الین باکبرگ Elaine Buckberg معاون اقتصادي جی ام در بیانیه اي گفته است که انتظار می رود فشارهاي ناشی از ویروس
کرونا همچنان بر صنعت خودرو در سال 2021 باقی بماند که البته روند آن از بهار کاهشی خواهد بود. «گسترش تزریق واکسن کرونا
و گرم شدن تدریجی هوا، بازگشت کسب و کارها به وضع عادي را بهتر خواهد کرد و نیاز با اشتغال، مصرف و تقاضا را بالا خواهد برد.»
با این حال تعطیلی هاي سرتاسري روي زنجیره تأمین قطعات آثار مخربی گذاشته که بازگشت آنها به وضع عادي را دشوار می کند.
به بیانی دیگر اختلال در زنجیره تأمین در سال 2020 آثار خود را در سال 2021 هم برجاي خواهد گذاشت. ضمن آن که برخی از

 
نمایندگی هاي فروش در سال 2020 موفق نشده اند انبارهاي خود را از خودروهاي مدل 2020 خالی کنند. 

به گفته جسیکا کالدول از مدیران اجرایی ادموندز، براي برخی از مدل ها و برندها انبارها خالی است و برعکس سال هاي قبل که
نمایندگی هاي فروش مجبور بودند قبل از قدیمی شدن مدل خودروها، در ماه هاي آخر سال تخفیف قائل شوند امسال به دلیل کرونا

 
و خالی بودن انبارها، این وضعیت کمتر حاکم بود. 

منبع: کار اند درایور



دستاوردها و موفقیت هاي مهم شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/10/17

فصل اقتصاد - شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس که به عنوان یکی از 5 شرکت برتر مهندسی مشاور صنعت آب جهان
شناخته می شود، حدود 2000 پروژه را تاکنون به سرانجام رسانده و حدود 170-160 قرارداد مطالعاتی و نظارتی در دست

اجراء دارد.

فصل اقتصاد - شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس که به
عنوان یکی از 5 شرکت برتر مهندسی مشاور صنعت آب
جهان شناخته می شود، حدود 2000 پروژه را تاکنون به
سرانجام رسانده و حدود 170-160 قرارداد مطالعاتی و

 
نظارتی در دست اجراء دارد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، شرکت مهندسی مشاور مهاب
قدس یکی از معتبرترین شرکت هاي مهندسی مشاور در ایران و جهان است که با تکیه بر توان مهندسان ایرانی، علاوه بر عملکرد
موفق در پروژه هاي داخلی، در سطح بین المللی نیز با شرکت هاي تراز اول جهان در پروژه هاي متعدد به رقابت پرداخته و در
بسیاري از پروژه ها با کسب امتیاز فنی بالاتر نسبت به دیگر شرکت هاي مطرح جهان توانسته حضوري موثر در پروژه هاي صنعت آب

 
در قاره هاي مختلف جهان داشته باشد و در سالهاي متمادي به عنوان صادرکننده نمونه خدمات فنی و مهندسی کشور انتخاب شود. 

برخی از دستاوردهاي مهم مهاب قدس انجام اصلی ترین تعهدات شرکت (پرداخت حقوق ماهانه بدون یک روز تاخیر) : این شرکت
افتخار دارد که با یاري پروردگار بزرگ به نحوي برنامه ریزي و مدیریت نموده است که حقوق و مزایاي کارکنان خود را در این مدت
12 سال، به موقع و بدون هیچ گونه تاخیر پرداخت نموده است، حتی در سال هاي سخت اقتصادي اخیر، پرداخت هاي شرکت ، حتی
یک روز هم به تاخیر نیافتاده است که این امر "مهاب قدس"را جزو استثنایی ترین شرکت ها در زمینه ي حفظ و افزایش رضایت
کارکنان قرار داده است، در حالی که تعداد بسیاري از کارفرمایان تعهدات مالی خود را به موقع انجام نداده و داراي تاخیرات بسیار
زیادي در پرداخت مطالبات شرکت می باشند. (در حدود 600 میلیارد ) این درحالی است که شرکت فقط از منابع داخلی خود (
طراحی و نظارت ) بدون هیچ کمک و یا بودجه اي پرداخت نموده است با علم به این واقعیت که شرکت به تعداد بسیاري در این
سالها پاداش هاي مکرر پرداخت نموده و امسال چهارمین پاداش خود را اقدام نموده است و شرکت هیچ گونه بدهکاري ندارد. (شرکت

 
در حدود 600 میلیارد تومان از کارفرمایان طلبکار است و خود هیچ گونه بدهکاري ندارد ) 

داشتن عملکرد مالی مطوب : طی مدت 12 سال ، عملکرد مالی سالیانه ي این شرکت از طرف چند موسسه ي حسابرسی مستقل و
متفاوت (صالح اندیشان، هشیار بهمند، دایا رهیافت مفید راهبر ، بصیر محاسب توس و.......) مورد بررسی قرار گرفته که نتایج عملکرد
را هریک در دوره ي خود بر طبق استانداردهاي حسابداري به نحو مطلوب ارزیابی نموده اند یعنی بدون حتی یک مغایرت که با توجه
به بررسی تجمعی و سالیانه عملکرد مالی و قانونی شرکت این یک موفقیت بی سابقه ملی و بین المللی است ( چنانچه از نظر بعضی از
بانک هاي جهانی - مانندتوسعه اسلامی - این شرکت در رده 1 تا 3 شرکت سلامت محور می باشد)و شفافیت حساب هاي شرکت، در
گزارش حسابرسی آن ها درج گردیده است و گزارش هاي منتشر شده توسط حسابرس ها، مورد تایید مجامع (با اکثریت سهامداران)

 
نیز قرار گرفته است. ( این امر در نوع خود بی سابقه می باشد). 



نداشتن هیچ گونه بدهی سنواتی به پرسنل و نیز بدهی به سیستم بانکی و مالکیت تمامی ساختمان هاي مورد استفاده : شرکت مهاب
قدس با اعمال مدیریت مالی، خوشبختانه هیچ گونه بدهی سنواتی به پرسنل و نیز بدهی به سیستم بانکی ندارد و اکنون توانسته است
مالکیت تمامی ساختمان هاي مورد استفاده ي پرسنل خود را (حدود بیست و پنج هزار متر مربع ساختمان اداري در تهران و چهار
هزار و هفتصد و شصت مترمربع در استان هاي دیگر) به دست آوردهو براي اکثر ساختمان هایش تغییر کاربري بگیرد . این در حالی
است که شرکت بابت حق الزحمه هاي معوقه ي خود بیش از 600 میلیارد تومان از کارفرماهاي محترم طلبکار می باشد (که عمده ي

 
آن به تایید رسیده است). 

تحقّق ِ بودجه هاي مصوب: این شرکت طی 12 سال گذشته به لطف الهی توانسته است بودجه هاي مصوب خود را محقق نماید. این
بدان معنی است که سودهاي پیش بینی شده و مصوب مجمع را علی رغم سال هاي سخت اقتصادي اخیر (بدون استفاده از منابع

 
سرمایه اي و یا ماشین آلاتی صرفاً با اتکاء به نیروهاي متخصص و انجام مطالعات، طراحی و نظارت بر اجراي پروژه ها) تحصیل نماید. 

 
5) بزرگ ترین پایگاه جذب و تقویت نخبـگان داخلی: 

شرکت مهاب قدس داراي حدود 100 کارگاه ساختمانی نظارتی در 27 استان ایران و کشورهاي خارجی بوده و حدود 1600 نفر به
طور مستقیم در آن ها به کار اشتغال دارند که به طور عمده داراي تحصیلات عالیـه دانشگاهـی می باشنـد و همگی از متخصصین با
تجربـه، متبحر و از فارغ التحصیلان برتر بهترین دانشگاه هاي داخلی و خارجی و جزو نخبگان وسرمایه هاي انسانی کشورهستندکه
براي خدمت، کشور عزیزمان ایران را انتخاب کرده اند و در نتیجه، شرکت مهاب قدس را به یکی از بزرگ ترین پایگاه هاي کشـور

 
براي جذب و تقویت نخبـگان داخلی و جلوگیـري از فرار مغزها تبدیل نموده اند. 

ایجاد تعادل بین نیروهاي با تجربه ونیروهاي جوان ( سرمایه هاي آینده ي شرکت): قابل توجه است که میانگین دوران ماندگاري
پرسنل در شرکت حدود 18 (هجده) سال بوده که موجب حفظ و انباشت تجربیات اندوخته شده ي پرسنل در شرکت شده است. در
حقیقت، شرکت تلاش نموده است تا نیروهاي انسانی تربیت شده در انجام 2000 پروژه را مدیریت و نگهداري نماید و انتقال علم و
تجربه را از نسل قدیمی تر به نسل جدید ، بسیار ماهرانه به انجام برساند و همچنان جزو 5 شرکت برتر جهان در رشته آب با داشتن
نیروي با تجربه و جوان بماند . (در حقیقت تعادلی بین نیروهاي با تجربه اش و نیروهاي جوان و با نشاط و پرانرژي برقرار نموده است.)
برقراري نظام "تضمین کیفیت"، استقرار و به کارگیري خرد جمعی ": برقراري نظام "تضمین کیفیت"، استقرار و به کارگیري خرد
جمعی " در همه ي سطوح مسایل فنی به جاي "خرد فردي" باعث شده تا اقبال کارفرمایان داخلی و بین المللی به سوي شرکـت
ارتقـاي اساسی یابد ، به طوري که طی12 سال گذشته، مبلغ اسمی قراردادهاي داخلی و بین المـللی شرکت از حدود پانصد میلیارد
ریال به رقم اسمی و چشمگیر حدود سیزده هزار میلیـارد ریال رسیده است (حدود 6000 میلیـارد ریال آن اجرا گردیده و بقیـه با

 
توجه به زمان باقی مانده ي قـراردادها در حال اجرا می باشند). 

انجام حدود 2000 پروژه و در دست اجرا داشتن حدود 170-160 قرارداد مطالعاتی و نظارتی: این شرکت حدود 2000 پروژه را تا
کنون به سرانجام رسانده و حدود 170-160 قرارداد مطالعاتی و نظارتی در دست اجراء دارد که علاوه بر طرح هاي آبی و برق آبی
دربرگیرنده ي طرح هاي دیگري مانند متروي شیراز( به دست ایرانی ها انجام می شود که در واقع به شرکت مهاب قدس به عنوان
یک شرکت مشاور سازمان یافته، زیربنایی و معتمد نظام واگذار شده است)، بزرگراه حرم به حرم، تونل رسالت (اولین تونل بزرگراهی)،
طرح هاي کاداستر، GIS و مطالعات زیست محیطی وزارت خانه هاي جهاد کشاورزي، نفت و ... می باشد. در حقیقت هرجا که نیاز به
یک شرکت دانش بنیان پرتوان مهندسی براي کارهاي بزرگ ملی احساس می شود، به مهاب قدس رجوع می گردد. یکی از با
افتخارترین آن ها طرح نیروگاه طرشت (به ظرفیت 60 مگاوات نیروگاه حرارتی موتور گاز سوز بسیار پیشرفته بوده ) که در رقابت با
تمامی شرکت هاي بسیار بزرگ در نیروگاه هاي حرارتی انجام شده و برنده ي مناقصه گردیده است . این پیروزي بسیار افتخار آمیز
شرکت در هفته هاي اخیر، یعنی شرکت در مناقصه ي "نیروگاه حرارتی طرشت تهران" با وجودي که نیروگاه حرارتی سال ها در

 
انحصار نامداران این رشته بوده است، برگ زرین دیگري بر کتاب موفقیت هاي مهاب قدس می افزاید. 

کسب درآمد فقط حاصل از کارکرد مطالعات، طراحی و نظارت بر پروژه هاي عمرانی داخل و خارج از کشور بدون هیچ کمکی از هیچ
ارگان و سازمانی : این شرکت فقط از منابع حاصل از کارکرد مطالعات، طراحی و نظارت بر پروژه هاي عمرانی داخل و خارج از کشور
کسب درآمد نموده و بدون استفاده از هیچ منبع دیگري نظیربودجه ي عمومی دولت، کمک هاي مالی وغیره، هزینه هاي خود



 
راتامین و پرداخت نموده است.  

 
10) شناخته شدن به عنوان یک برندِ ملّی و بین المللی ( به عنوان یکی از 5 شرکت برتر مهندسی مشاور صنعت آب جهان) : 

مهاب قدس "پس از شناخته شدن به عنوان یک برند ملی اکنون در سطح بین المللی آشکارا به عنوان یکی از 5 شرکت برتر مهندسی
مشاور صنعت آب جهان شناخته شده است، به طوري که در مناقصات بین المللی با حضور بسیاري از شرکت هاي مقتدر و بزرگ و
short) صاحب نام اروپایـی و آمریکایی و آسیایی رقابت می نماید و در اکثر این مناقصات یا برنده شده و یا جزو لیست کوتاه
list)انتخاب گردیده است. (در یکصد مناقصه ي بین المللی جزو لیست کوتاه، عمدتاً بین 5 تا 6 شرکت برتر قرار گرفته است تا به

 
مرحله ي نهایی وارد گردد.) 

همچنین، این شرکت در بیش از 30 (سی) طرح در اقصی نقاط جهان ، از جمله کشورهاي : سریلانکا، عمان، نیجریه، هند، آذربایجان،
افغانستان، تاجیکستان، آلبانی، آلمان، اوگاندا زیمبابوه و نپال برنده ي مناقصه بوده است که از این میان ، حدود 14 طرح به اتمام
رسیده و بقیه در حال انجام می باشند. طراحی نهایی 7 سد را در کشور عمان به اتمام رسانده که از این تعداد ، ساختمان3 سد آغاز
گردیده است. واقعا" مگر چند شرکت این توانایی را دارد که بتواند در مناقصات بین المللی که توسط بانک هاي جهانی و اسلامی و

 
دولت ها برگزار می گردد ، در رقابت با شرکت هاي اروپایی و آمریکایی برنده شود ؟ 

در مقابل تمامی سختی ها و مشکلات روزافزون از جمله: کاهش پروژه هاي عمرانی و کمبود نقدینگی در داخل کشور، این شرکت با
تدوین سیاست و استراتژي هاي مناسب و تقویت زیرساخت ها براي حضور در بازارهاي بین المللی، در سال گذشته(98) موفق
گردیده است که حدود 4 میلیون دلار نقدینگی از خارجِ کشور تامین نماید و در اوج مشکلات اقتصادي ، قسمت قابل توجه هزینه

 
هاي خود را جبران کند. 

 
11) شناخته شدن به عنوان پیشکسوت صادر کننده ي نمونه ي خدمات فنی و مهندسی و صادرکننده ي نمونه ي ملی: 

این شرکت توسط سازمان برنامه و بودجه به عنوان پیشکسوت صادر کننده ي خدمات فنی و مهندسی طی نیم قرن گذشته ، شناخته
شده و لوح هاي تقـدیر مربوطه را دریافت نموده است. افزون بر همه ي این موفقیت ها، مهاب قدس توانسته است از سال 95 که
سازمان تجارت رسته ي خدمات مهندسی مشاور را نیز جزو سابقه ي صادر کننده ي نمونه آورده است ، طی چهار سال متوالی در
مسابقه ي تعیین صادرکننده ي نمونه ي سال که توسط سازمان توسعه ي تجارت در مجموعه ي وزارت صنعت، معدن وتجارت برگزار
گردیده است، از سال 95 تا 98 جایزه ي نخست صادرکننده ي نمونه ي ملی در صدور خدمات فنی و مهندسی را به دست بیاورد و
براي پنجمین سال نیز با شرایط مطلوبی در این رقابت حضور یابد. قابل ذکر است که سازمان تجارت ایران و وزارت صنعت هر ساله
صادر کنندگان در رسته هاي مختلف از جمله خدمات مهندسی را در سال معین ارزیابی نموده و صادرکننده نمونه همان سال را

 
معین نموده و با اهداء لوح تقدیر و تندیس قدردانی می نماید . 

 
12) اداره ي بهینه ي امور شرکت با تعهّد و وظیفه شناسی ، تا اتخاذ تصمیم بایسته از سوي مجمع صاحبان محترم سهام: 

اینک با توجه به شرایط به وقوع پیوسته، (بازگرداندن سهام از آستان قدس به وزارت نیرو و عدم تفاهم تمامی سهامداران براي تعیین
هیئت مدیره جدید) مدیریت شرکت مطابق مواد فصل چهارم اساسنامه ي شرکت و همچنین طبق نص صریح ماده ي 136 لایحه ي
اصلاحی قانون تجارت، توانسته روند اداره ي امور شرکت را با وظیفه شناسی و متعهدانه، کماکان تا اتخاذ تصمیم بایسته از سوي
مجمع صاحبان محترم سهام ادامه دهد. زیرا که براساس مواد فوق ، مدیریت و هیئت مدیره ي شرکت تا معرفی جایگزین توسط
صاحبان سهام در مجمع شرکت ، می بایست شرکت را اداره می کردند تا خداي ناخواسته، شیرازه و اساس شرکتی که با زحمات زیاد
و تلاش هاي بی شائبه و بی دریغ جمع کثیري از دلسوختگان و فرهیختگان طی بیش از 40 سال قوام یافته و به شکل افتخارآمیز

 
کنونی به عنوان افتخاري ملی و بین المللی نمایان شده ، از هم نپاشد و پراکنده نشود . 

انتهاي پیام/



جزئیات وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی براي مشاغل روستایی

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/10/17

تسهیلات قرض الحسنه 50 تا 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی با بازپرداخت 36 ماهه تا 60 ماه پرداخت می
شود.

به گزارش شهرآرانیوز، محمد امید معاون روستایی رییس جمهوري در مراسم تفاهم نامه همکاري بین معاونت توسعه روستایی و
مناطق محروم کشور و بانک قرض الحسنه مهر ایران براي اعطاي تسهیلات قرض الحسنه براي توسعه اشتغال در روستا ها و مناطق

 
محروم اظهار کرد: پرداخت این تسهیلات فرصت جدیدي براي خدمت در حوزه اشتغال روستاییان ایجاد می کند. 

وي با بیان اینکه از توفیقات این دولت توجه به اشتغال روستایی است افزود: از ابتداي انقلاب اسلامی کار هاي بزرگی در حوزه

 
روستایی صورت گرفته و زیرساخت هاي روستا هاي ما اکنون مطلوب است. 

معاون روستایی رییس جمهوري ادامه داد: روستا هاي بالاي 20 خانوار کشور همگی از نعمت برق، 75 درصد از نعمت آب، حدود 86
درصد از گاز، تقریباً 100 درصد از آموزش و بهداشت برخوردارند و در بیش از 50 درصد روستا ها مقاوم سازي انجام شده است. در

 
این دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات روستایی از 15 درصد به 92 درصد رسیده است. 

امید ادامه داد: خدمت ویژه اي که این دولت انجام داده مختص اشتغال روستاییان بوده است. 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی

 
براي این امر در نظر گرفته شده که از سال 97 پرداخت آن آغاز شده است. 

وي اظهار کرد: در همین راستا حرکت هاي متعددي انجام شده و منابع مختلفی براي اشتغال روستاییان تعریف شده است. از محل
منابعی که 22 هزار میلیارد تومان بوده نرخ بیکاري روستا ها 1.4 درصد کاهش یافته است. همچنین اشتغال روستاییان از سبد

 
اشتغال کشور بین 3 تا 5 درصد بوده که اکنون به 29 درصد رسیده است. 

معاون توسعه روستایی رییس جمهوري افزود: از محل اعتبار اشتغال روستاییان شاهدیم که نرخ مهاجرت روستایی به یک برابري
نسبی رسیده است. پیش از انقلاب اسلامی تا پایان سال 95 شاهد کاهش جمعیت روستایی بودیم، اما اکنون با حرکت هاي خوبی که
صورت گرفته این روند تقریباً متوقف شده است. یعنی مهاجرت روستایی و مهاجرت معکوس تقریباً برابر شده است. امیدواریم بتوانیم

 
به زودي روند مثبتی را در این زمینه تجربه کنیم. 

امید گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران 23 هزار میلیارد تومان تسهیلاتی که در سال جاري پرداخت کرده نشان از همین موضوع

 
است. 

وي با بیان اینکه می توان همکاري هاي جدیدي با این بانک انجام داد، اظهار کرد: این بانک سابقه روشن و خوبی دارد. بانک مهر
ایران معروف است که به خوبی از اشتغال روستاییان حمایت می کند و سخت گیري سایر بانک ها را ندارد. امیدوارم این فتح بابی

 
باشد که به زودي گسترش یابد. 



 
پرداخت وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی 

بنابراین گزارش مرتضی اکبري مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران نیز گفت: اتفاق خوبی که در بانک مهر ایران در یکی دو سال

 
گذشته انجام شده بر اساس توسعه مشاغل و کسب و کار هاي خرد بوده که یکی از حوزه هاي آن حوزه روستایی بوده است. 

وي ادامه داد: بانک مهر ایران اقدامات گسترده اي را با نهاد هایی همچون بنیاد برکت و کمیته امداد انجام داده و امروز نیز

 
خوشبختانه با معاونت توسعه روستایی تفاهم نامه امضا کرده است. امیدواریم شاهد توسعه اشتغال در روستا هاي کشور باشیم. 

اکبري اظهار کرد: بانک مهر ایران از اوایل امسال یک میلیون و 730 هزار فقره وام به ارزش 230 هزار میلیارد ریال پرداخت کرده که

 
40 درصد آن در حوزه اشتغال و 60 درصد آن در حوزه ازدواج و معیشت و درمان بوده است. 

مدیرعامل بانک مهر ایران افزود: تفاهم نامه اي که امروز امضا می کنیم براي توسعه اشتغالات خرد روستایی است. این معاونت 200
میلیارد ریال براي این کار تخصیص می دهد و بانک نیز 300 میلیارد ریال اضافه می کند. مجموعاً 500 میلیارد ریال تسهیلات با

 
کارمزد صفر تا 4 درصد در حوزه اشتغال روستایی به افرادي که از سوي معاونت روستایی معرفی شوند، پرداخت می شود. 

اکبري درباره مبلغ این تسهیلات گفت: حداقل 500 میلیون تا یک میلیارد ریال و حداکثر 2 میلیارد ریال بر اساس کاري که تعریف
می شود، پرداخت خواهد شد. ضامنین نیز بر اساس چیزي است که بانک مرکزي تعریف کرده است. مدت بازپرداخت تسهیلات یاد
شده نیز از 36 تا 60 ماه وزیر امور اقتصادي و دارایی به طور متوسط 48 ماه است. امیدوارم این تفاهم نامه باعث خیر شود و برکاتش

 
براي جامعه به ویژه روستاییان پرثمر باشد. 

مدیرعامل بانک مهر ایران تأکید کرد: به محض اینکه سهم مشارکت معاونت توسعه روستایی پرداخت شود، پرداخت تسهیلات نیز آغاز

 
شود. مدت پرداخت نیز بستگی به معرفی افراد از سوي معاونت توسعه روستایی دارد. 

وي افزود: ضامنین بر اساس دستورالعمل بانک مرکزي تعیین می شوند. زمانی که نهاد مشارکت کننده سهمی در ضمانت بر عهده
گیرد، بانک تضامین را تسهیل کند. اما هنگامی که خود مشارکت کننده نمی تواند، بر اساس آیین نامه بانک مرکزي اقدام می شود.

 
بین یک تا دو ضامن بسته به نوع کاري که تعریف می شود، مورد نیاز است. 

منبع: تسنیم



آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به 5 روستاي استان یزد

منبع: شاناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/10/17

آیین آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به پنج روستاي بخش
خضرآباد در شهرستان اشکذر استان یزد با اعتبار 100

 
میلیارد ریال برگزار شد. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی گاز ایران، محمدعلی
طالبی، استاندار یزد در این آیین که با حضور علی اکبر
میدانشاهی، مدیرعامل شرکت گاز استان یزد برگزار شد،
گفت: ایجاد شبکه هاي گازرسانی به عنوان یکی از مهم
ترین زیرساخت ها در ایجاد صنایع بزرگ و کوچک و کشت
گلخانه اي مطرح است که افزون بر ایجاد رفاه اجتماعی،

 
سبب بیداري ظرفیت هاي نهفته در روستاها و مناطق کمتر توسعه یافته شده است. 

وي ادامه داد: این موضوع همچنین با ایجاد زمینه اشتغال، افزون بر جلوگیري از مهاجرت جمعیت روستایی به مناطق شهري،

 
بازگشت جمعیت و توسعه و آبادانی این مناطق را همراه داشته است. 

مدیرعامل شرکت گاز استان یزد نیز با اشاره به پوشش 100 درصدي جمعیت شهري استان از گاز طبیعی، اظهار کرد: با تکمیل
گازرسانی به 21 شهر استان، شرکت گاز یزد بیشترین تمرکز خود را روي گازرسانی به صنایع و مناطق محروم و روستاهاي بدون گاز

 
گذاشته که این پروژه نیز همسو با این موضوع آغاز به کار کرده است. 

میدانشاهی تصریح کرد: بدون شک با ورود گاز طبیعی به مناطق روستایی، شاهد توسعه و آبادانی این مناطق و بهره مندي هر چه

 
بیشتر جمعیت روستایی از این نعمت خدادادي خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه عملیات اجرایی پروژه گازرسانی به پنج روستاي بخش خضرآباد با اجراي بیش از 34 کیلومتر شبکه پلی اتیلن و
قابلیت نصب 300 انشعاب آغاز شده است، گفت: این موضوع سبب بهره مندي روستاهاي خمسیان، دولاب، میل سفید، پناکوه و

 
احمدآباد ترکی از گاز طبیعی می شود. 

مدیرعامل شرکت گاز استان یزد گازرسانی به 564 روستاي استان و بهره مندي 92 درصد جمعیت روستایی از گاز طبیعی را به عنوان
شاخص ترین عملکرد شرکت گاز در زمینه گازرسانی به روستاها دانست و تصریح کرد: تأثیر این گازرسانی در رونق این مناطق به ویژه

در زمینه کسب وکار و ایجاد اشتغال و رفاه ناشی از گرمایش منازل و سوخت صنایع به وضوح قابل مشاهده است.



صنعت فرانچایز، فرصت مغفول سرمایه گذاري و رشد در ایران

منبع: انتخابشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/10/17

صنعت فرانچایز فقط در آمریکا، یک صنعت با حجم نزدیک به یک تریلیون دلار است که نزدیک به 10 میلیون نفر را به کار
گرفته و نزدیک به 200 هزار نفر سالانه به فعالان آن اضافه می شود. با وجود منافع بسیار صنعت فرانچایز براي کشور، اما

همچنان این صنعت حجم بسیار کمی از اقتصاد ایران را در بر می گیرد و به نظر ...

علی رغم رشد بازارهاي مالی و بورس در کشور، همچنان
آینده ي سرمایه گذاري در طرح هاي کوچک اقتصادي
براي سرمایه هاي خرد و متوسط مشخص نیست و به نظر
می رسد طرح هاي کارآفرینانه با توجه به ریسک هاي
اقتصادي و پایین بودن شاخص سهولت در فضاي کسب

 
وکار توجه چندانی را به خود جلب نمی کنند. 

سرمایه هاي خرد و متوسط کشور در سال هاي اخیر
سرگردانی بسیاري را تجربه کرده اند و از انباشت در بانک ها براي دریافت سود بانکی تا تجارت در بازارهاي پولی همچون ارز، بازار
کالاهاي سرمایه اي همچون خودرو و در نهایت با رشد بازار بورس، به سمت بورس رفته اند، اما همچنان کشور با یک خلاء بزرگ در
زمینه ي جهت دهی به این سرمایه هاي خرد و متوسط مواجه است و نتوانسته آن را آنگونه که باید به سمت تولید و خدمات، که

 
موتور محرك اقتصاد از طریق ایجاد شغل و ثروت پایدار هستند هدایت کند. 

شهریار شهیر، یکی از کارشناسانی است که اعتقاد دارد فضاي اقتصادي کشور علیرغم همراهی تمام ارکان حکومت و دولت براي
حمایت از تولید، به دلیل ضعف در خدمات، آمادگی جذب سرمایه براي تولید را ندارد و در این زمینه کشور در زمینه ي سیاست

 
گذاري باید از روش هاي متنوع و جذاب تري، روند سرمایه گذاري در کسب وکار و نه فقط تولید را تسریع کند. 

شهیر در این زمینه گفت: «فرصت ّهاي سرمایه گذاري در بخش خصوصی و به خصوص خدمات، یکی از مهم ترین فرصت هاي جهت
دهی به سرمایه گذاري در سرمایه گذاران حقیقی است که می تواند خود، موتور تولید را در کشور براي تامین زنجیره ي خدمات به
حرکت درآورد. از طرفی ارزش خلق شده در صنعت خدمات بسیار بیشتر از تولید است و می تواند ارزش خلق شده در تولید را هم
افزایش دهد. به طور مثال اگر بهترین پوشاك را تولید کنیم ولی در صنعت خرده فروشی یا Retail، برندسازي، مرچندایزینگ،
بازاریابی، فروش و خدمات پس از فروش ضعیف باشیم، تولید به تنهایی ارزشی خلق نمی کند. در واقع صنعت خدمات و تولید در

 
ترکیب با یکدیگر می توانند اقتصادهاي بزرگ و پویا را خلق کنند.» 

کارشناسان، ایران را در زمینه ي خدمات با توجه به جمعیت جوان تحصیل کرده که به سمت میان سالی در حال حرکت است،
مستعد رشد در زمینه ي صنایع و خدماتی می بینند که می تواند نه تنها به کشور، بلکه به با توجه به اشتراکات فرهنگی در منطقه،



 
فرصت هاي بسیاري را براي توسعه خلق کند. 

شهیر در این زمینه می گوید: «آینده ي کشور در زمینه ي صنایع خدماتی، همچون گردشگري، سلامت، زیبایی، سرگرمی، ورزش،
خدمات رستوران داري، خرده فروشی، فناوري اطلاعات، تبلیغات و بازاریابی و صنایعی از این دست، با توجه به بازار بزرگ نیازمند این
خدمات در داخل و نیروي تحصیل کرده و خلاق موجود براي فراهم کردن این خدمات، بسیار روشن است که این صنایع می توانند به

 
عنوان موتور رشد تولید در بخش هاي مختلف را فراهم کنند.» 

 
فرصت فرانچایز براي توسعه خدمات و تولید در ایران 

اما یکی از بزرگ ترین موانع ورود سرمایه هاي بخش خصوصی به خصوص سرمایه گذاران خرد و متوسط در این بخش ، پیچیدگی
هاي موجود و نیاز به تخصص براي ارائه ي خدمات و از طرفی فضاي عدم اطمینان به بازار است که باعث شده سرمایه هاي خرد و

 
متوسط کشور، بین بازارهاي پولی و بانکی و سفته بازي به جریان بیفتد. 

اما شهیر فرصت صنعت فرانچایز را به عنوان یکی از مهم ترین زیرشاخه هاي صنعت خرده فروشی براي جلب اطمینان و هدایت
سرمایه گذاران به مسیري مطمئن معرفی می کند و عقیده دارد: «صنعت فرانچایز یا Franchising که در ایران با نام زنجیره اي
شناخته می شود، تبدیل یک کسب وکار بزرگ و با مدل درآمدي اثبات شده و با همه ي پیچیدگی هایش، به کسب وکاري کوچک با
الگوهاي تکثیرپذیر و ساده براي پیاده سازي است، تا سرمایه گذاران خرد و متوسط، هم بتوانند ریسک کسب وکار را پایین بیاورند و
هم براي هزینه هاي بالاسري بسیار سنگین براي راه اندازي و موفقیت، همچون تبلیغات، برندینگ، راه اندازي، مسائل حقوقی و

 
قانونی، خدمات پس از فروش، منابع انسانی و آموزش، از کسب وکار مادر استفاده کنند. 

در این مدل کسب وکار، فرد لازم نیست مثلا براي موفقیت در رستوران داري، تمام مراحل صفر تا صد کار را خود شروع کند و آزمون
و خطا کند، بلکه می تواند امتیاز یک شعبه از یک رستوران فرانچایز را خریده یا اجاره کرده و از فرمول موفقیت و آموزش هاي آن
استفاده کند. در این روش به علت تجمیع بسیاري از فرآیندها همچون خرید و تامین مواد اولیه، آموزش، دکورسازي و نرم افزارها،
هزینه ها به شکل هنگفتی کاهش یافته و مدیریت یک رستوران، تنها به شکل مدیریت پیاده سازي الگوهاي از پیش تدوین شده خود

 
را نشان می دهد.» 

شهریار شهیر برزگر که تجربه ي 15 ساله در زمینه ي راه اندازي فرانچایزهاي موفق، همکاري با برندهاي خارجی صنعت آرایشی و
بهداشتی و نگارش 4 کتاب استانداردسازي در فرانچایز هوپو را در کارنامه ي خود دارد، در این زمینه می گوید: «امروزه تجارت و
رقابت در کشورهاي بزرگ دنیا این است که نه فقط محصولات، بلکه چقدر فرانچایزهایشان را به کشورهاي دیگر صادر کرده اند و فقط
حق فرانچایز از یک شعبه در کشور دیگر، که درصدي از عواید و فروش یک شعبه از فرانچایز است، اثر 37 به 1 بر توازن تجاري یک

 
کشور بر کشور دیگر دارد.» 

 
فرصت هاي فرانچایزي ایران، مغفول در نبود استاندارد 

صنعت فرانچایز فقط در آمریکا، یک صنعت با حجم نزدیک به یک تریلیون دلار است که نزدیک به 10 میلیون نفر را به کار گرفته و
نزدیک به 200 هزار نفر سالانه به فعالان آن اضافه می شود. با وجود منافع بسیار صنعت فرانچایز براي کشور، اما همچنان این صنعت

 
حجم بسیار کمی از اقتصاد ایران را در بر می گیرد و به نظر می رسد تا رشد آن فاصله ي بسیاري داریم. 



شهیر در زمینه ي دلایل این امر می گوید: «نبود استانداردهاي لازم، نبود آموزش هاي جهانی، فعال نبودن فرانچایزهاي جهانی در
ایران، ضعف سیاست گذاري و حمایت دولتی در زمینه ي تشویق به کارآفرینی در این حوزه و از طرفی ضعف در هدایت سرمایه هاي
خرد و متوسط به سمت آن، بزرگ ترین دلایل عدم رشد کافی صنعت فرانچایزینگ در ایران است. فعال نبودن فرانچایزهاي جهانی در
ایران، اگرچه باعث شده، علم و تجربه ي مدیریت آن نیز به صورت اجرایی در اختیارمان نباشد، اما فرصت بزرگی را هم در غیاب این

 
فرانچایزها براي کشور، براي توسعه ي فرانچایزهاي بومی فراهم کرده است که اگر دیر بجنبیم این فرصت را از دست می دهیم.» 

در انتهاي این گفتگو، شهریار شهیر برزگر، عدم استانداردسازي فرانچایز و ضعف در آموزش منابع انسانی را به عنوان بزرگ ترین مانع
رشد فرانچایز در کشور برشمرد و خاطر نشان کرد: «کسب وکار زنجیره اي، کسب وکار فرمول ها و استانداردها و پروسه هاي از پیش
تعیین شده است تا هر سرمایه گذار بتواند، بر مبناي آن، الگوي موفقیت را تکثیر کند. اکنون نمی توان در زمینه ي صنعت جهانی
فرانچایز آزمون و خطا کرد، بلکه باید با استفاده از الگوهاي جهانی، ریسک سرمایه گذاري را کاهش داد و براي علاقه مندان به سرمایه

گذاري در این بخش اطمینان خاطر ایجاد کرد.»



ایجاد 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان قزوین

منبع: ایسناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین گفت: تاکنون از قریب 5000 فرصت شغلی تدارك دیده شده در برنامه کاري کمیته امداد،
بیش از 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان و محرومان فراهم شده است.

عکس: آرشیو مهرعلی حق گویان، در دیدار با اعضاي
شوراي شهر و شهردار خرمدشت بیان کرد: اشتغال زایی
یکی از سیاست هاي راهبردي و کلیدي کمیته امداد امام

 
خمینی (ره) در ارائه خدمت به نیازمندان است. 

وي ادامه داد: این نهاد تلاش می کند تا با استفاده از
ظرفیت هاي مختلف براي کاهش محرومیت و تحقق برنامه
فقرزدایی اقدام کند که در این میان رویکرد اشتغال زایی

 
راهکار مهمی براي تحقق این هدف است. 

بنا بر اعلام روابط عمومی کمیته امداد قزوین، مدیرکل کمیته امداد استان قزوین اضافه کرد: تاکنون کمیته امداد استان قزوین از
قریب به 5000 فرصت شغلی تدارك دیده شده در برنامه کاري خویش، بیش از 3800 فرصت شغلی براي نیازمندان و محرومان

 
فراهم کرده است. 

وي در تشریح سیاست اشتغالزایی افزود: یکی از فعالیت هاي اساسی کمیته امداد امام خمینی (ره)، انجام فعالیت هایی است که به
ایجاد روحیه خوداتکایی و اعتماد به خود، علاقه و استقبال از کار منجر می شود به نحوي که افزایش حجم این گونه فعالیت ها در

 
مقایسه با سال هاي قبل را می توان به عنوان نشانه اي از اهمیت این موضوع تلقی کرد. 

حق گویان تصریح کرد: هدف این فعالیت ها نیز کمک به درآمد خانوارها و ایجاد مشاغل مکمل جهت بهبود رفاه خانوارهاي تحت
پوشش است. بنابراین حمایت و کمک به مددجویان براي موفقیت بیشتر، می تواند منجر به اثربخشی چنین طرح هایی در راستاي

 
توسعه کارآفرینی اقشار فقیر جامعه شود. 

وي عنوان کرد: البته طرح هاي اشتغال زایی در کمیته امداد براساس توان و ظرفیت هاي محلی و انگیزه و مهارت هاي فرد مورد

 
پیگیري قرار می گیرد تا بتوانیم بستر اشتغال منشاب و شایسته اي را براي محرومان فراهم کنیم. 

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین خطاب به اعضاي شوراي شهر و شهرداري اظهارکرد: همه کسانی که دل در گرو خدمت به

 
نیازمندان و محرومان دارند، با توان و ظرفیت خود می توانند در عرصه خدمت به نیازمندان وارد شوند. 

وي توضیح داد: یکی از خدمات این نهاد براي کاهش آلام و مشکلات جامعه هدف تأمین مسکن است بنابراین مجموعه شورا و



شهرداري می توانند با اشتفاده از ظرفیت هاي خویش براي کمک به نیازمندان وارد شوند و با اختصاص زمین و کمک به ساخت و

 
ساز واحدهاي مسکونی براي نیازمندان، بستر ارتقاي خدمت رسانی به محرومان را فراهم کنند. 

حق گویان یادآورشد: این نهاد آمادگی دارد در صورت اختصاص زمین براي مسکن نیازمندان با اختصاص کمک بلاعوض و تسهیلات

 
بانکی، بستر خانه دار شدن محرومان را فراهم کند. 

انتهاي پیام



اشتغال و مهارت آموزي معتادان بهبود یافته از مسئولیت هاي مهم اجتماعی

است

منبع: ایسناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی گفت: موضوع اشتغال و مهارت آموزي بهبود یافتگان از اعتیاد به عنوان
یکی از مسئولیت هاي مهم اجتماعی است

حسین فتحی در نشست کمیته اشتغال و حرفه آموزي
بهبود یافتگان از اعتیاد استان با بیان اهداف این کمیته،
اظهار کرد: رفع مسائل و معضلات اجتماعی نیازمند

 
همکاري و استفاده از تمامی ظرفیت ها است. 

وي افزود: این اداره کل بر اساس وظایف و ماموریت هاي
خود با همکاري تشکل ها و انجمن هاي صنفی کاریابی ها
،کانون هاي کارگري و کارفرمایی، کانون کارآفرینی و
اتحادیه زنان تشکیلات خانه کارگر و کانون هاي
بازنشستگی استان با همکاري دستگاه هاي همکار

بهزیستی، فنی و حرفه اي و کمیته امداد با تمامی توان براي تامین اشتغال و مهارت آموزي بهبود یافتگان از اعتیاد براي تحقق برنامه

 
ها به عنوان یک مسئولیت بزرگ اجتماعی تلاش می کند. 

وي بر ضرورت اشتغال و حرفه آموزي معتادان بهبود یافته تاکید مرد و افزود: باید فرهنگ اجتماعی را در بخش هاي مختلف جامعه و

 
خانواده جهت پذیرش بهبود یافتگان ارتقا دهیم، چرا که همه در موضوع مسئولیت اجتماعی مسئول هستیم. 

فتحی، تسهیل گري براي ایجاد اشتغال از طریق فعالان اقتصادي کارگري و برنامه هاي حمایتی در حوزه ي اشتغال از برنامه هاي این
اداره کل خواند و افزود: در راستاي معرفی فعالان اقتصادي که در این ارتباط تلاش می کنند، در جشنواره تجلیل از کارآفرینان برتر به

 
عنوان کارآفرینان اجتماعی از مدیران تجلیل به عمل خواهد آمد. 

در ادامه این نشست، استاد رحیمی دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان نیز مهم ترین دغدغه جامعه را اشتغال معتادان

 
بهبود یافته عنوان کرد و افزود باید همه براي رفع این مشکل بزرگ اجتماعی تلاش کنیم. 

 
وي اعتیاد را بزرگترین آفت بشري دانست و گفت همه بر اساس رسالت اجتماعی باید با این معضل بزرگ مبارزه کنیم. 

وي، افزایش سطح فرهنگی جامعه براي پذیرش معتادان پس از بهبودي را از نکات مهم بر شمرد و افزود: جامعه پذیري را از اجتماعی

 
کردن خانواده باید آغاز کنیم و به جامعه انتقال دهیم. 

در این نشست، نمایندگان سازمان فنی و حرفه اي، کمیته امداد و بهزیستی هم چنین نمایندگان تشکل هاي کارگري و کارفرمایی،



کانون انجمن هاي صنفی کارآفرینی و کانون کارآفرینان و بازنشستگان و اتحادیه بانوان استان با اعلام آمادگی براي همکاري در

 
راستاي تحقق اهداف و برنامه هاي این کمیته به بیان نکته نظرات کارشناسی پرداخت. 

در ادامه کریم صادقزاده تبریزي دبیر اجرایی خانه کارگر تبریز و رئیس کانون بازنشستگان و عضو شوراي اسلامی کلانشهر تبریز نیز بر

 
ضرورت تغییر نگاه جامعه به بهبود یافتگان از اعتیاد تاکید کرد و مهم ترین عامل اعتیاد مجدد را بیکاري بهبود یافتگان برشمرد. 

وي، حرفه آموزي و آموزش را از مهم ترین برنامه ها عنوان کرد و گفت: نباید محدودیتی در امر آموزش و مهارت آموزي بهبود

 
یافتگان از اعتیاد باشد. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف، افزود: ظرفیت هاي بالقوه اي در شوراي شهر وجود دارد که می توانیم در

 
قالب طرح و لایحه به تصویب رسانده و اجرایی کنیم. 

به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صادقزاده به امکانات موجود در مجتمع هاي آموزشی خانه کارگر اشاره
کرد و گفت: بر اساس مسئولیت پذیري اجتماعی به عنوان یک مجموعه مردم نهاد می توانیم با استفاده از تمامی ظرفیت ها در جهت
پیشگیري و آموزش مصوبات را اجرایی کنیم و باید این کمیته تکالیف دستگاه ها را مشخص کند و این امر فقط با کار و تلاش محقق

 
می شود. 

انتهاي پیام



سهم ناچیز پیشران اقتصادي در بودجه

منبع: سلامتشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/10/17

عضو کمیته عمران کمیسیون تلفیق مجلس گفت: بخش عمرانی پیشران اقتصاد است یعنی با شروع به کار پروژه هاي عمرانی،

 
اشتغال ایجاد می شود ولی بودجه ناچیزي براي این بخش در نظر گرفته شده است. 

مجتبی یوسفی، نماینده مردم اهواز در خانه ملت در گفتگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري سلامت؛ درباره وضعیت بودجه بخش
عمرانی اظهار کرد: در بودجه سال آینده اشکالات ساختاري بسیار زیادي وجود دارد که یکی کسر بودجه فعلی، یکی تراز عملیاتی
320 هزار میلیارد تومانی کسري که الان داریم، 93 هزار میلیارد تومان منابعی که از صندوق توسعه ملی پیش بینی شده بود و الان با

 
اصلاح عملا این را نداریم. 

وي تصریح کرد: یکی از نکات بسیار جدي ما کاهش میزان اخذ مالیات ها و اتکاي 49 درصدي به نفت و همچنین از همه بدتر کاهش

 
اعتبارات درصدي، درصدي است. 

یوسفی ادامه داد: 104 هزار میلیارد تومان یعنی تنها 12 درصد از بودجه سال آینده میزان اعتبارات عمرانی است! بخش عمرانی
پیشران اقتصاد است یعنی با شروع به کار پروژه هاي عمرانی، اشتغال ایجاد می شود، کارخانه شروع به تولید می کنند و از همه

 
مهمتر زمانیکه پیمانکاري کار می کند دوباره به دولت مالیات می دهد. 

عضو کمیته عمران کمیسیون تلفیق مجلس گفت: یعنی درآمدهاي مالیاتی هم افزایش پیدا می کند محرومیت زدایی صورت می گیرد

 
و مشکلات کشور را حل می کنیم. 

یوسفی تاکید کرد: در این بخش تنها 12 درصد از بودجه اختصاص یافته که یعنی از سال گذشته هم کاهش بیشتري پیدا کرده است.
این نشان می دهد که بودجه براساس توازنی که براي حل مشکلات کشور باید صورت بگیرد، بسته نشده است و این اشکال جدي

 
ساختاري دارد. 

عضو کمیته عمران کمیسیون تلفیق مجلس گفت: معمولا هم با کسري عملیاتی اي که وجود دارد دولت ها و این دولت نشان داده اند

 
که در هر جایی کسري داشتند از اعتبارات عمرانی و تملک دارایی ها کم می کند و تخصیص نمی دهد. 

وي افزود: خلاصه این حرف یعنی اینکه ما وزارتخانه هایی را داریم که حقوق و دستمزد می دهیم براي هیچ. یعنی کارمند سرکار می
رود ولی چون پولی براي انجام کار عمرانی وجود ندارد عملا حقوق پرداخت کردیم و هیچ کاري هم انجام نداده ایم و این یعنی

 
خروجی بودجه هایی که ما در چند سال گذشته داشته ایم. 

خبرنگار: محمدسیاح



افزایش نیم لیتري آبدهی قنات علی آباد

منبع: شبستانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/10/17

جوادي گفت: با احیا و مرمت قنات علی آباد روستاي لجنگ سربیشه، آبدهی قنات روستا نیم لیتر افزایش می یابد.

 
جوادي گفت: با احیا و مرمت قنات علی آباد روستاي لجنگ سربیشه، آبدهی قنات روستا نیم لیتر افزایش می یابد. 

«مریم جوادي بایگی» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند با بیان
اینکه احیا و مرمت قنوات شهرستان سربیشه در دستور کار این مدیریت قرار دارد،
اظهار کرد: قنات علی آباد روستاي لجنگ بخش درح سربیشه به طول 170 کول

 
گذاري سرگشا 40 متر طوقه چینی شد. 

مدیر جهاد کشاورزي سربیشه با بیان اینکه احیا و مرمت این قنات از سرفصل
اعتبارات ملی تامین اعتبار شده و کار در حال اجرا می باشد، افزود: براي احیاي این

 
قنات 1963 میلیون ریال اعتبار اختصاص و هزینه شده است. 

 
وي گفت: پیش بینی می شود با اجراي کامل طرح و احیا و مرمت این قنات، دبی قنات از 2 لیتر برثانیه به 2.5 لیتر افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه احیا و مرمت این قنات مهاجرت معکوس روستاییان را در پی خواهد داشت، اظهار امیدواري کرد: با اجراي این طرح

 
شاهد رونق کشت و کار، برگشت روستاییان و ... در این روستاي مرزي و دور افتاده باشیم. 

به گفته وي، احیاي قنوات براي رونق اقتصاد روستاها بسیار اهمیت دارد و رونق اشتغال و تولید در بخش کشاورزي با احیا و مرمت
قنوات در روستاها امکان پذیر است.



 میزان صید ماهیان استخوانی از دریاي خزر 42 درصد کاهش یافت

منبع: شبستانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/10/17

 مدبري از فعالیت 49 تعاونی پره در گیلان خبر داد و گفت: میزان صید ماهیان استخوانی از دریاي خزر امسال در مقایسه با
مدت مشابه سال گذشته حدود 42 درصد کاهش پیدا کرد.

 مدبري از فعالیت 49 تعاونی پره در گیلان خبر داد و گفت: میزان صید ماهیان استخوانی از دریاي خزر امسال در مقایسه با

 
مدت مشابه سال گذشته حدود 42 درصد کاهش پیدا کرد. 

«عظیم مدبري» در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از
رشت، با بیان اینکه به علت بروز برخی دلایل میزان صید ماهیان
استخوانی از دریاي خزر امسال در مقایسه با مدت مشابه سال
گذشته حدود 42 درصد کاهش پیدا کرده است اظهار داشت: در
حال حاضر 49 تعاونی پره صید و صیادي در استان گیلان

 
فعالیت می کنند. 

مدیرکل شیلات گیلان با تاکید بر اینکه طبق آخرین آمارها از
ابتداي فصل صید تاکنون 478 تن انواع ماهی استخوانی از سواحل استان صید شده است ارزش این مقدار صید را برشمرد و عنوان
کرد: ارزش اقتصادي صید امسال چیزي حدود 397 میلیارد ریال برآورد می شود و امیدواریم تا پایان فصل صید، میزان صید ماهیان

 
استخوانی افرایش پیدا کند. 

مدبري برخی از دلایلی که موجب شده امسال صید ماهیان استخوانی از دریاي خزر به نسبت سال گذشته کاهش داشته باشد را مورد
اشاره قرار داد و ابراز داشت: عدم شرایط مناسب جهت فعالیت هاي صید و صیادي در دریاي خزر، کولاك بودن دریا و افزایش صید

 
قاچاق از جمله این دلایل به شمار می روند. 

وي از استمرار فعالیت شرکت هاي پره صیادي استان گیلان جهت صید ماهیان استخوانی تا نیمه فروردین سال 1400 سخن گفت و
با اشاره به اینکه تعاونی هاي صید پره استان گیلان از سواحل شهرستان هاي آستارا تا چابکسر پراکنده شده اند افزود: شیلات گیلان

 
براي اقتصادي شدن فعالیت هاي صید و صیادي اقدامات فراوانی انجام می دهد. 

مدیرکل شیلات گیلان با بیان اینکه صید غیرمجاز و به تور انداختن ماهیان مولد روند بازسازي ذخایر ماهیان استخوانی خزر را با
مشکلات بسیار عدیده اي مواجه می کند عنوان کرد: با وجود تمام مشکلات یاد شده، شیلات گیلان براي اقتصادي ماندن کسب و کار

 
صیادان استان برنامه تکثیر و رهاسازي ماهیان استخوانی را همه ساله در برنامه خود دارد. 

مدبري ماهی سفید، کفال، سیم و سوف را از بیشترین ماهیان استخوانی دریاي خزر که در سواحل گیلان صید می شوند اعلام کرد و



اظهار داشت: بخش شیلات از ظرفیت و پتانسیل بسیار خوبی براي اشتغال زایی برخوردار است به همین علت شیلات به عنوان یکی از

 
مؤلفه هاي توسعه اي گیلان محسوب می شود. 

وي افزایش صید غیرقانونی ماهیان استخوانی به ویژه در فصل زادآوري آنان را مورد اشاره قرار داد و خاطرنشان کرد: عوامل نظیر صید
قاچاق و غیرقانونی انواع ماهیان استخوانی از دریاي خزر و رودخانه هاي استان گیلان، پس از پایان فصل صید و در دوره زادآوري آن

ها در مسیر تکثیر این گونه از ماهیان موانع زیادي را ایجاد می کند.



جشنواره فیلم طنین مسجد باید کارکردهاي مسجد را با شیوه هاي درست

عرضه کند

منبع: شبستانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/10/17

حجت الاسلام لیوانی گفت: جشنواره فیلم کوتاه طنین مسجد باید کارکردهاي مسجد را با شیوه هاي درست عرضه کند.

 
حجت الاسلام لیوانی گفت: جشنواره فیلم کوتاه طنین مسجد باید کارکردهاي مسجد را با شیوه هاي درست عرضه کند. 

خبرگزاري شبستان- گرگان؛ هنر فیلم بی شک یکی از موثرترین
و زیباترین هنرهاست، اقبال و توجه کانون هاي فرهنگی و هنري
مساجد به این قالب هنري بسیار حیاتی و مهم است و می تواند
برد تاثیرگذاري فعالیت هاي مسجدي را بسیار رساتر و موثرتر

 
کند. 

از همین روي جشنواره فیلم کوتاه «طنین مسجد» آغازگر یک
راه مهم در عرصه هنر فیلم مسجدي است که توانسته است با

برگزاري چهارمین دوره، این رسالت عظیم هنري را اگر چه دشوار است اما با بضاعت هاي اندك، خوب از عهده آن برآید. هر چند که

 
راه هاي نپیموده زیادي را باید بپیماید تا بتواند در انجام رسالتش موفق باشد. 

از همین روي گفتگویی را با حجت الاسلام والمسلمین «قاسم لیوانی» رئیس مرکز امور رسیدگی به امور مساجد گلستان انجام داده

 
ایم تا نظرات ایشان را پیرامون «جشنواره فیلم کوتاه طنین مسجد» جویا شویم. 

 
نقش هنر در پیشبرد اهداف دینی چگونه است؟ 

در یک جامعه دینی مقوله هنر از موثرترین ابزارها جهت ارائه حقایق و معارف دین به شمار می آید و هنر می تواند زبان رساندن
حقایق دین باشد. آنجا که زبان ها قدرت بیان نداشته باشند و از وصف کردن ارزش ها و فهماندن آنها و جاي گیر کردن آنها به ژرفاي

 
وجود انسان عاجز باشند. 

دکتر زرین کوب در رابطه دین اسلام با هنر معتقد است که این دو با هم ملاقات می کنند و آن هم در مسجد، خداي اسلام نه فقط

 
رحیم و حکیم است بلکه جمیل هم هست و عبارت؛ ان االله جمیل، یعنی هر چیز به همان اندازه زیباست که از خدا سرشار است. 

خداوند براي اینکه بشر را نسبت به زیبایی ها عارف گرداند و فهم او را در نشانه شناسی از چهره زیباي خویش بالغ نماید او را به هنر
نامبر دار و بلند آوازه کرد و چنان توانی به او بخشید که هر چه بر او بگذرد به هنرهاي تازه اي دست یابد و به همان اندازه به خدا
نزدیک شود و در تعلیم خدا به دیگران نیز از آن بهره گیرد، چه، نمی شود با زشتی، مبلغ زیبایی بود و با ادبیات نا زیبا از کسی گفت



 
که قول لین او راز توسعه مکتبش شده است. 

امام خمینی (ره) در 30 شهریور 1367 در پیام تجلیل از هنر و هنرمندان متعهد با برشمردن ابعاد هنر اصیل به تقدیر از هنرمندانی
پرداختند که هنرشان را در راه مبارزه با استکبار و دشمنان اسلام به کار بستند و خود در جبهه حق علیه باطل به شهادت نائل آمدند.

رهبر معظم انقلاب حضرت آیت االله خامنه اي (مدظله العالی) در این خصوص می فرمایند: ابزارهاي هنري بی شک رساترین، بلیغ

 
ترین و کاري ترین ابزار ابلاغ و تبلیغ پیام است. 

 
هنر فیلم چقدر می تواند در ترویج معارف دینی موثر باشد؟ 

یکی از راه هاي برقراري ارتباط با مخاطب راه دیدن است که مسلما تاثیر آن بیشتر از راه شنیدن است. فیلم دیداري است نه
شنیداري. از قدیم گفته اند: شنیدن کی بود مانند دیدن. در صورتی که فیلمسازان متعهد و ماهر با محتواي اصیل دینی فیلم بسازند

 
ـن گاه به نمایش بگذارند در بیننده تاثیر مثبت خواهد داشت. 

با توجه به اینکه استان گلستان مجري فیلم کوتاه طنین مسجد است و چهارمین دوره این جشنواره را پشت سر می گذاریم، این

 
جشنواره چقدر در تفکرات مسجدي کشور موثر است؟ 

همه واقفیم که عبادتگاه در نزد مردم از منزلت والایی برخوردار است. حتی کسانی که پیرو ادیان الهی نیستند براي ورود به معبد خود

 
تشریفاتی دارند. 

ما مسلمان ها براي مسجد حرمت خاصی قائل هستیم و کارکردهاي زیادي براي آن نشان داریم. کارکردهاي؛ فرهنگی، عبادي،
اقتصادي، نظامی، قضائی، سیاسی و غیره. چنانکه در صدر اسلام مسجد النبی چنین جایگاهی داشت. اگر محتواي طنین مسجد به این

 
کارکردها بپردازد و با شیوه اي درست عرضه نماید می تواند موثر باشد. 

 
نکته اي که نباید از آن غفلت کرد اینکه مخاطبان از جوانان و نوجوانان نیز انتخاب شوند. 

موضوع جشنواره فیلم کوتاه طنین مسجد «سبک زندگی اسلامی ایرانی» است، این موضوع چقدر در مسائل فرهنگی مهم است، آیا

 
قالب فیلم می تواند به ترویج سبک زندگی زندگی اسلامی ایرانی کمک کند؟ 

مدل هاي سبک زندگی به صورت ناگهانی ایجاد نمی شوند تا بتوان آن را به صورت دفعی و ناگهانی تغییر داد. اگر رفتاري در انسان به

 
صورت ملکه و پایدار درآمده است این امر نشان از پیشینه اي نسبتا طولانی دارد. 

نهادینه شدن یک رفتار و تثبیت نمودن یک فعالیت، صبوري و تحمل می طلبد. آن گاه که رسول خدا (ص) به اذن الهی اراده فرمود
فرهنگ جاهلیت را تغییر دهد آن انسان والا آنچنان از خود تحمل، حوصله و شکیبایی نشان داد که خداوند با لحن خاصی به او فرمود:
فاصبر کما امرت. حاصل آنکه سبک زندگی جنبه هاي فردي و اجتماعی را به صورت یکسان در بر می گیرد. سبک زندگی از بینش ها

 
و ارزش هاي انسان ها تاثیر می پذیرد، شرایط اقلیمی و جغرافیایی در سبک زندگی نقش آفرینند. 

سبک زندگی شامل رفتارهاي درون جوش و برون زاست، سبک زندگی به صورت تدریجی حاصل می آید و مهمترین نکته اینکه



 
سبک زندگی عمدتا ناظر به رفتارهاي انسانی است. 

البته رفتارهاي گذرا و موقتی. ضمنا اینکه توقع داشته باشیم با ارائه یک فیلم بتوانیم در بیننده «سبک زندگی اسلامی ایرانی» ایجاد

 
کنیم دور از انتظار است. 

حمایت هاي دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي علمی و یا شخصیت هاي معنوي در حمایت از این جشنواره هنري مسجدي چگونه باید

 
باشد؟ 

اگر بنا است یک حرکت نتیجه بخش باشد یا اینکه به خوبی اجرا شوذ باید همه عوامل در آن دخیل باشند، همه امکانات مادي و

 
معنوي خود را به کار گیرند و نیز اعتقاد به آن حرکت و اثرگذاري آن داشته باشند. 

چهارمین جشنواره فیلم کوتاه طنین مسجد با موضوع «سبک زندگی اسلامی - ایرانی» در قالب طرح «ایران قوي» از سوي کانون
فرهنگی طنین مسجد صاحب الزمان (عجل االله تعالی) کوي شهید مطهري گرگان تحت نظر ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد

 
گلستان و با حمایت ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور برگزار می شود. 

بهره گیري از ابزار هنر در جهت ترویج و گسترش مفاهیم سبک زندگی اسلامی- ایرانی در جامعه، جهت دهی گرایش هاي هنري در
حوزه فیلم ، به سمت تولید آثار با موضوع سبک زندگی اسلامی-ایرانی، ورود اعضاي کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کشور به
حوزه فیلم و استفاده بیشتر از قابلیت هاي آن، بسط و گسترش حوزه فیلم سازي از طریق تربیت و آموزش هنرمندان متعهد و تولید و
خلق آثارهنري دینی و حرکت به سمت کارآفرینی هنري در کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کشور اهداف اصلی این جشنواره

 
است. 

رفتارهاي اجتماعی، حقوق همسایه، کالاي ایرانی، اقتصاد مقاومتی، تحریم ربا، کسب حلال، علم اندوزي، کتاب، نذر فرهنگی، سحر
خیزي، تکریم والدین، ازدواج آسان، پوشش اسلامی-ایرانی، قناعت، ساده زیستی، صرفه جویی، معماري اسلامی-ایرانی، خانواده سالم،
کار و تلاش، مسجد، نیایش، جهاد، نماز، انقلاب اسلامی، وحدت، قهرمان زندگی من، مدافعان سلامت و غیره ازعناوین مرتبط با

 
موضوع سبک زندگی اسلامی-ایرانی جشنواره است. 

 
موضوع بخش ویژه روستایی این جشنواره نیز شامل؛ روستا و زندگی روستایی می شود. 

بخش هاي رقابتی جشنواره شامل؛ بخش اصلی در قالب فیلم کوتاه داستانی، بخش هاي کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد در قالب
فیلم کوتاه داستانی، فیلم نامه کوتاه داستانی، فیلم کوتاه مستند، پویانمایی و نماهنگ و بخش روستایی شامل؛ فیلم کوتاه داستانی،

 
فیلم مستند، فیلمنامه و تحقیق و پژوهش است. 

زمان ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره از (6 آذر) آغاز شده و تا (25 بهمن) ادامه دارد.



دیدارجمعی از فعالان خیریه ها با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/10/17

 
 

نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در دیدار جمعی از خیرین با ابراز خوشحالی از تشکیل این جلسه گفت: این دیدار را به

 
فال نیک می گیرم وامیدوارم کارهایی را انجام دهیم حتی کارهاي کوچک مورد قبول قرار بگیرد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خیرخواهانه که در جامعه جاري است افزود: خیلی خوب است که فعالیت هاي خیرخواهانه را به گونه اي

 
انجام دهیم که نیازمندان در مسیر اشتغال قرار گیرند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به چشم انداز1404 گفت: ایران اولین کشوري منطقه از جهت مصرف سرانه پوشاك است
این به دلیل آداب ورسوم و عقایدي هست که، داریم وبراین اساس می توانیم با آموزش هاي مناسب افراد نیازمند را وارد این بازار

 
بزرگ کنیم تا به اشتغال فراگیر در پهنه جغرافیاي کشور برسیم. 

نوراله زاده با اعلام آمادگی همکاري بین اتحادیه هاي بازار اضافه کرد: ما آمادگی داریم در چارچوب فعالیت هاي خیریه کمیته هاي

 
مشترکی تشکیل دهیم تا با کسب وکارافراد کم درآمد، اشتغال ایجاد کنیم. 

 
خبر در حال به روز رسانی است.... 



 
 

 
 



رشد 89 درصدي کشف کالاي قاچاق در البرز

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/10/17

استاندار البرزبا تاکید بر مقابله جدي با پدیده قاچاق گفت: کشف کالاي قاچاق در استان طی سال جاري 89 درصد رشد
داشته است.

استاندار البرز خبرداد: رشد 89 درصدي کشف کالاي
قاچاق در البرز استاندار البرزبا تاکید بر مقابله جدي با
پدیده قاچاق گفت: کشف کالاي قاچاق در استان طی سال

 
جاري 89 درصد رشد داشته است. 

به گزارش خبرگزاري برنا استان البرز، عزیزاالله شهبازي
اظهار کرد: با همراهی مجموعه دستگاه قضا در استان
همچنین نیروهاي نظامی و انتظامی و امنیتی و اداره کل
بازرسی استان اقدامات بسیار خوبی در جهت مقابله با

 
قاچاق کالا و ارز در استان صورت گرفته است. 

وي افزود:: قاچاق سمی مهلک براي اقتصاد کشور و سد محکمی در مسیر جهش و رونق تولید و اشتغال است و یکی از مولفه هاي

 
اساسی توسعه پایدار، عدم وجود قاچاق کالا و ارز محسوب می شود. 

شهبازي ادامه داد: قاچاق، سیستم تولید داخلی را مضمحل می کند از این رو باید با عزم جدي در راستاي مقابله با این پدیده وارد

 
شویم. 

استاندار البرز با اشاره به اینکه نیروي انتظامی استان در حوزه هاي مختلف بویژه اخیرا در کشف قاچاق کالا و مقابله با کرونا، اضافه

 
کرد: در 9 ماه اخیر بر اساس کشفیات صورت گرفته 89 درصد افزایش کشفیات کالاي قاچاق را در استان شاهد بودیم. 

شهبازي افزود: تعزیرات حکومتی استان نیز در 9 ماهه امسال هزار و 320 پرونده تشکیل داده اند که نسبت به مدت مشابه سال قبل
رشد بالایی داشته و در این راستا روند رسیدگی ها نیز تقویت شده و امید است با همراهی دستگاه قضا 11 درصد پرونده هاي باقی

 
مانده با سرعت بیشتري رسیدگی شود. 

شهبازي افزود: امید است روند امور در جهت مقابله جدي با قاچاق کالا و ارز به پیروي از تاکیدات و منویات مقام معظم رهبري در
البرز هر چه بیشتر عملیاتی شود.



کرونا، فرصتی براي شکوفایی ایده ها/ ساخت اپلیکیشنی براي فرار از تجمعات

و خرید بی دردسر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/10/17

 خبرگزاري فارس لرستان، سجاد کاظمی؛ شیوع ویروس

 
کرونا بسیاري از معادلات را در دنیا به هم زد و بسیاري از فعالیت ها و کسب و کارها را متضرر ساخت و یا به تعطیلی کشاند. 

 
اما در عین حال هستند افرادي که تهدید کرونا را به فرصتی براي رشد و پیشرفت خود و ایده هایشان تبدیل کرده اند. 

میلاد زمانی جوان 26 ساله دلفانی یکی از همین دست افرادي است که در پی شیوع کرونا خلاقیت خود را بکار گرفت و اقدام به
ساخت برنامه اي کرد که ضمن ارائه خدمات مطلوب به شهروندان، توانسته براي خود کسب و کاري نیز ایجاد کند و زمینه فعالیت

 
چند نفر را فراهم آورد. 

 
با این جوان دلفانی همکلام شدیم تا بیشتر از اقداماتی که در بازه شیوع کرونا انجام داده اطلاع کسب کنبم. 

 
اول از هر چیز خودتان را معرفی کنید؟  

میلاد زمانی محمدي  هستم  26 ساله و اهل شهرستان دلفان  استان لرستان. در رشته مهندسی نرم افزار فارغ التحصیل شدم و به
تازگی خدمت مقدس خود را به پایان رسانده و در حال حاضر همراه با چند جوان مثل خودم در حوزه ساخت اپلیکیشن کار می کنم

 
و مدیریت این گروه را بر عهده دارم. 



 
 

 
  

 
گویا اخیرا یک اپلیکیشن تولید ساخت اید. در مورد آن برایمان بگویید و اینکه چگونه شد که به فکر ساخت این برنامه افتادید؟ 

با توجه به اینکه بیماري کرونا بعنوان اصلی ترین دغدغه مردم و مسئولین نظام مطرح بوده و جلوگیري از گسترش آن یکی از
راهکارهاي مناسب جهت کاهش میزان شیوع این بیماري خطرناك است، ما جمعی از جوانان  که خودمان هم دغدغه اي مشابه در
جلوگیري و کاهش میزان ابتلا به این بیماري خطرناك داشته و داریم با ارائه یک اپلیکیشن بنام کابوك که در زمینه مدیریت توزیع

 
کلا و خدمات طراحی و اجرا شده است توانسته ایم گامی عملی در کنترل و کاهش شیوع این بیماري برداریم.  

 
از ویژگی هاي اپلیکیشن برایمان بگویید. 

این اپلیکیشن می تواند با مدیریت توزیع بهینه و جلوگیري از تشکیل صفوف طولانی در مقابل مراکز توزیع که اصلی ترین راه انتقال
بیماري است از انتقال و گسترش این ویروس جلوگیري نماید. این اپلیکشن با توجه به شرایط بیماري کرونا جهت توزیع کالا هاي

 
تنظیم بازار مورد استفاده قرار گرفته و عملکرد رضایت بخشی در استان داشته است.  

 
مهمترین ویژگی هاي این برنامه چیست؟ 

این برنامه ویژگی هاي خاصی دارد که برخی از آنها بدین شرح است؛ کنترل خرید کاربران و جلوگیري از خرید دوباره یک فرد از یک
محصول، اطلاع رسانی تمامی مراحل از ثبت نام تا دریافت کالا به کاربر، پنل اختصاصی براي عامل فروش براي مدیریت سفارش هایی
که کاربران ثبت کردند، پنل اختصاصی صنعت و معدن براي گزارش گیري اختصاصی از فروش محصولات و همچنین امکان فیلتر
گزاري بر اساس منقطه و گزارش گیري منطقه اي، امکان ثبت فروشگاه هاي خورد شهر براي انجام فروش اینترنتی، اپلکیشن پیک،

 
جهت رساندن کالا ها به کاربران با امکان نمایش تمامی سفارشات بر روي نقشه. 

 
با توجه به نمونه هاي مشابه که وجود دارد این برنامه تولیدي شما چه تفاوت و ویژگی خاصی نسبت به بقیه دارد؟ 

 
این برنامه با این ویژگی هایی که گفتم نمونه داخلی و خارجی ندارد. 

 
چند نفر در این برنامه با شما همکاري دارند؟ 

 
در مجموع 7 نفر در طراحی و ساخت این برنامه همکاري داشته اند. 



 
آیا پیش از این هم کارهاي مشابه و یا فعالیتی در این حوزه داشتید؟ 

بله. حدود 4 سال است که پروژه ها و اپلیکیشن هاي زیادي در راستاي کمک به مردم و ادارات مختلف طراحی کردیم و استفاده شده

 
است. 

 
اگر کارتان رونق بگیرد تا چه میزان میتواند اشتغالزایی داشته باشد؟ 

اگر مورد حمایت واقع شده و با استقبال مناسب همراه باشد می تواند به صورت مستقیم تا 3000 نفر براي حمل و نقل و رساندن

 
کالاها به دست مردم در سراسر کشور و حدود 100 نفر براي پشتیبانی و طراح و حسابداري شرکت اشتغال زایی داشته باشد. 

 
در پایان بگویید که چه برنامه اي براي گسترش کار و پیشرفت در این حوزه دارید؟ 

خرید و فروش وصادرات و واردات کالاهاي مورد نیاز کارخانجات کشور و معرفی بازار هاي داخلی و کالاهاي داخلی کشور به بازارهاي

 
کشورهاي همسایه و بازار هاي جهانی از برنامه ها و اهداف ما است که امیدواریم بتوانیم به این هدف دست یابیم. 

انتهاي پیام/



"گلیم اندج" در انتظار ثبت ملی

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/10/17

دهیار روستاي اندج گفت: گلیم اندج یک صنایع دستی خاص در الموت است، ویژگی منحصربه فرد این گلیم طرح آن است
که بدون هیچ نقشه اي طراحی می شود و هر بافنده به صورت ذهنی گلیم را طراحی می کند.

دهیار روستاي اندج گفت: گلیم اندج یک صنایع دستی
خاص در الموت است، ویژگی منحصربه فرد این گلیم طرح
آن است که بدون هیچ نقشه اي طراحی می شود و هر

 
بافنده به صورت ذهنی گلیم را طراحی می کند. 

مصطفی مظفري تصریح کرد: اندج یکی از روستاهاي
منطقه الموت است که در 17 کیلومتري شهر معلم کلایه و
80 کیلومتري شهر قزوین قرار دارد، اندج زیرساخت هاي
بوم گردي و گردشگري زیادي دارد و می تواند به عنوان
روستاي صنایع دستی مطرح شود که در حال حاضر

 
درخواست به وزارت میراث فرهنگی ارسال شده است. 

وي افزود: با توجه به ظرفیت هاي موجود مسئولان گردشگري و نمایندگان مجلس به ما قول داده اند که زمینه ثبت ملی روستاي
اندج تحت عنوان روستاي ملی صنایع دستی را فراهم کنند تا بتوانیم نشان مرغوبیت کالا را بگیریم، در حال حاضر 15 روستا در کشور

 
به عنوان روستاي ملی صنایع دستی ثبت شدند. 

دهیار اندج خاطرنشان کرد: گلیم اندج یک صنایع دستی خاص در الموت است، ویژگی منحصربه فرد آن طرح هرگلیم این است که
بدون هیچ نقشه اي طراحی می شود، درواقع گلیم بافان الموت نقشه اي ندارند و بدون نقشه طرح را می کشند بنابراین طرح ها

 
منحصربه فرد است، البته طرح هاي گلیم در منطقه الموت بالا طرح هاي ذهنی شبیه به هم و طرح هاي الموت پایین متفاوت است. 

وي تأکید می کند: درگذشته تعداد گلیم بافان بسیار زیاد بود اما به دلیل عدم وجود بازار عرضه و فروش اکثر گلیم بافان کار خود را
کنار گذاشته بودند اما با توجه به طرح هاي تشویقی که براي خانم هاي روستا گذاشتیم توانستیم 3 کارگاه را به 30 کارگاه افزایش

 
دهیم. 

مظفري یادآور شد: باید بتوانیم گلیم هر روستا را به صورت خاص تقویت کنیم چراکه هر روستا طرح خاص خودش را دارد، شهرهاي
دیگري در کشور به عنوان شهر ملی گلیم نام گذاري شده اند اما طرح گلیم الموت متفاوت است درواقع هر روستا رنگ خاصی دارد و

 
طرح ها به صورت کاملاً ذهنی انجام می شود. 

وي خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات ما این است که چرخه تولید و فروش تکمیل نشده است، در حال حاضر 30 کارگاه داریم و چند
گلیم را به صورت اینترنتی به فروش رساندیم اما براي باقی گلیم ها جهاد دانشگاهی و گروه جهادي و کمیته امداد براي فروش اعلام



 
آمادگی کردند. 

دهیار اندج یادآور شد: اندج روستایی گردش پذیر است اما بازار فروشی نداریم که محصولات آن را عرضه کنیم، امیدواریم مساعدتی
براي فروش انجام شود تا بتوانیم بازار فروش این روستا را تقویت کنی، به طورکلی جمعیت سطح روستا 229 نفر است اما این میزان

 
در تابستان به 500 نفر می رسد بنابراین با تقویت زیرساخت و ایجاد زمینه اشتغال می توانیم جمعیت روستا را نیز افزایش دهیم. 

 
صنایع دستی اندج ثبت ملی می شود 

علیرضا خزائلی مدیرکل میراث فرهنگی استان قزوین نیز در این خصوص به ایسنا می گوید: روستاي اندج ازلحاظ منظر طبیعی و
همچنین صخره هاي این روستا به ثبت ملی رسیده است، اما ما به دنبال ثبت ملی این روستا به عنوان روستاي صنایع دستی هستیم

 
که دو موضوع متفاوت از هم است. 

وي افزود: با پیگیري هایی که نمایندگان مردم قزوین در مجلس شوراي اسلامی از دفتر وزیر میراث فرهنگی انجام داده اند و همچنین
پیگیري هاي صورت گرفته در سفر مونسان به استان قزوین، به زودي خبر خوشی در خصوص ثبت ملی روستاي اندج اعلام می کنیم

و گلیم اندج و روستاي اندج به عنوان روستاي صنایع دستی ثبت ملی می شود./ ایسنا



رفع مشکلات سیلزدگان شرق هرمزگان دستاورد سفر نوبخت

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه در سفر به مناطق معروف به محرومیت، از شهرستان هاي جاسک و
بشاگرد در شرق هرمزگان بازدید کرد و از نزدیک درجریان مسائل و مشکلات مردم این مناطق به ویژه خسارت دیدگان سیل

سال 98 قرار گرفت.

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه در
سفر به مناطق معروف به محرومیت، از شهرستان هاي
جاسک و بشاگرد در شرق هرمزگان بازدید کرد و از نزدیک
درجریان مسائل و مشکلات مردم این مناطق به ویژه

 
خسارت دیدگان سیل سال 98 قرار گرفت. 

محمد باقر نوبخت در این سفر یک روزه به همراه روساي
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و کمیته امداد امام خمینی(ره)
و همچنین استاندارهرمزگان دربازدید هوایی از مناطق
سیل زده و محروم شرق هرمزگان بویژه سدیچ وگابریک
جاسک و دولت آباد بشاگرد، بر سرعت بخشی به ساماندهی

 
و تخصیص اعتبارات لازم براي تکمیل طرح هاي این مناطق از جمله واحدهاي مسکونی آسیب دیده از سیل 98 تاکید کرد. 

سفر نوبخت به این مناطق، دستاوردهاي مهمی در برداشت که می توان به افتتاح نخستین واحدمسکونی احداثی براي آسیب دیدگان
سیل پارسال در شرق هرمزگان، احداث دیواره حفاظتی در نقاط حادثه خیز سدیچ و گابریگ جاسک و کلنگ زنی 300 واحدمسکونی

 
در بشاگرد اشاره کرد. 

معاون رییس جمهوري همچنین از طرح بزرگ پایانه نفتی جاسک به عنوان آخرین حلقه زنجیره انتقال نفت خام گوره به جاسک

 
درشرق هرمزگان نیز بازدید و از آن به عنوان مهم ترین طرح مورد اجرا در کشور یادکرد. 

در نشست شوراي برنامه ریزي وتوسعه هرمزگان نیز رییس سازمان برنامه و بودجه ضمن تشریح وضعیت استان بویژه مناطق محروم

 
درشرق، اعتبارات لازم را براي عملیاتی شدن طرح هاي یادشده تصویب کرد. 

 
دولت خسارت هاي سیلاب پارسال منطقه شرق هرمزگان را پرداخت می کند 

درپی بارندگی روزهاي 20 تا 22 دي ماه 98 شرق هرمزگان از جمله جاسک و بشاگرد، روستاهاي منطقه تحت تاثیر سیل قرار گرفتند

 
و خسارت بسیاري به خانه هاي روستایی، تاسیسات آبرسانی و برق، ابنیه و جاده ها در منطقه جاسک و بشاگرد وارد شد. 

در این حادثه تعداد زیادي از خانه هاي مددجویان زیرپوشش کمیته امداد جاسک هرمزگان صد درصد تخریب و بسیاري دیگر از

 
منازل دچار آب گرفتگی شدید شد، بطوري که اهالی از این منطقه کوچ کرده و به نقاط دیگر رفتند. 

 
طبق اعلام معاونت عمرانی استانداري هرمزگان دربرآورد اولیه، خسارت سیل 12 هزار و 300 میلیارد ریال گزارش شد. 

معاون رییس جمهوري پس از بازدید هوایی از روستاهاي سیل زده سدیج و گابریک جاسک و دیدار با مردم این مناطق، از نزدیک
درجریان روند ساخت، تعمیر و تکمیل مسکن براي اقشار نیازمند و سیل زده درجاسک هرمزگان قرار گرفت. 



نوبخت تصریح کرد: دولت هیچ مانعی براي پرداخت خسارت هاي وارد شده از سیل پارسال در شرق هرمزگان ندارد و همانطور که در
استان هاي سیستان و بلوچستان و کرمان پرداخت هاي لازم براي جبران خسارت هاي ناشی از سیلاب انجام شد براي این استان هم

 
انجام می شود. 

وي بیان داشت: بخش مربوط به خانه هاي آسیب دیده به خوبی توسط بنیاد مسکن رسیدگی شده و برخی از این خانه ها نیز در این

 
سفر بهره برداري شد. 

معاون رییس جمهوري ابرازداشت: براي بقیه منازل آسیب دیده بویژه در مسیر کریدور ساحلی جنوب کشور با استاندار هرمزگان

 
هماهنگ شد تا نسبت به تکمیل آن ها اقدام شود. 

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز از سال گذشته تاکنون با استقرار ستاد بازسازي در منطقه، فرآیند ساخت و تعمیر واحدهاي خسارت

 
دیده ناشی از سیل را با مشارکت گروه هاي اجرایی و مردم شروع کرده است. 

این بنیاد براي بازسازي 10 روستاي سیل زده جاسک 330 میلیارد ریال اختصاص داده که 80 درصد آن جذب شده و بازسازي نیز

 
80 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

معاون رییس جمهوري همچنین تاکید کرد: اعتبار مورد نیاز براي تکمیل زیرساخت هاي مناطق سیل زده جاسک با درخواست

 
استانداري هرمزگان به این مناطق اختصاص می یابد. 

نوبخت اظهارداشت: استانداري هرمزگان هر آنچه اعتبار براي سرعت بخشی در روند بازسازي این مناطق سیل زده نیاز دارد را در نامه

 
اي به سازمان برنامه و بودجه اعلام کند. 

 
وي ادامه داد: پس از دریافت این نامه آن را به هیات دولت برده تا در صورت تصویب، پس از یک هفته به هرمزگان اختصاص یابد. 

وي اضافه کرد: مردم این مناطق در زمینه خانه هاي بهداشت، موتور سیکلت براي جابه جایی بهورز، راه به خصوص مرمت پل هاي

 
تخریب شده و معیشت با مشکل هایی روبه رو هستند که باید به سرعت براي رفع آن ها تلاش کنیم. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور خاطرنشان کرد: بارها براي حضور در این مناطق برنامه ریزي کردم که

 
به دلایل مختلفی اجرایی نشد. 

 
کلید نخستین مسکن احداثی به سیل زدگان شرق هرمزگان واگذار شد 

با حضور معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه، روساي بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، کمیته امداد امام خمینی (ره) و
استاندار هرمزگان نخستین واحد مسکونی احداثی براي آسیب دیدگان از سیل پارسال در شرق این استان افتتاح و کلید آن به صاحب

 
خانه واگذارشد. 

استاندار هرمزگان دراین زمینه گفت: سیل دي ماه 98 به تعدادي از واحدهاي مسکن روستایی شهرستان جاسک در مجاورت 2
رودخانه سدیج و گابریک خسارت وارد کرد که براساس ارزیابی ها، 270 واحد نیازمند احداث مجدد، 350 واحد نیازمند تعمیرات و

 
750 واحد دچار خسارت معیشتی شدند. 

فریدون همتی افزود: براساس این برآورد و با مصوبه هیات وزیران و پس از ابلاغ معاون اول رییس جمهوري، براي هریک از این گروه

 
ها تسهیلاتی تخصیص پیدا کرد که بخشی از این تسهیلات بلاعوض است. 

وي ادامه داد: روستاهاي «کروچ»، «کنتکی»، «حاجی آباد»، «گبد»، «گرندو»، «نوروزکار»، «سدیج»، «گشمی»، «بندبست»، «لیره
ایی» و«گنجک» در سیل بهمن ماه 98 دچار خسارت شدند که براساس مصوبه شوراي مدیریت بحران و شوراي برنامه ریزي و توسعه

 
استان، روستاي لیره اي به مکان دیگري منتقل می شود و کار بازسازي واحدهاي خسارت دیده در بقیه روستاها نیز ادامه دارد. 

نماینده عالی دولت در هرمزگان اظهارداشت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از سال گذشته تاکنون با استقرار ستاد بازسازي درمنطقه،



فرآیند ساخت و تعمیر واحدهاي خسارت دیده ناشی از سیل را با مشارکت اکیپ هاي اجرایی و مردم شروع کرده و تا پایان سالجاري

 
عملیات احداث و تعمیرات واحدهاي خسارت دیده شرق جاسک در سیل دیماه 98، به پایان می رسد. 

 
احداث سه هزار خانه براي مناطق محروم هرمزگان 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه پس از بازدید از مناطق محروم وسیل زده جاسک به دولت آباد بشاگرد رفت و

 
300 واحد مسکونی روستایی در این شهرستان را به نمایندگی از سه هزار مسکن مناطق محروم هرمزگان کلنگ زنی کرد. 

تسهیلات براي هر واحد روستایی 500 میلیون ریال درنظرگرفته شده که 300میلیون ریال آن بلاعوض بوده و نقشه ساختمان، نظارت

 
ساختمان و صدور پروانه ساخت براي این واحدها نیز رایگان است. 

یکی از برنامه هاي مهم دولت دوازدهم ساخت 100 هزار واحد مسکونی روستایی با همکاري بنیاد مسکن، کمیته امداد امام
خمینی(ره) و پشتیبانی سازمان برنامه و بودجه در کشور است که سه هزار واحد این خانه ها براي افراد کم بضاعت درمناطق محروم

 
شرق هرمزگان درنظرگرفته شده است. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه درنشست شوراي برنامه ریزي و توسعه هرمزگان اظهارداشت: احداث یکصد
هزار واحد مسکونی با همکاري کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره)، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و پشتیبانی سازمان برنامه و بودجه

 
درکشور آغاز شده است. 

 
نوبخت افزود: تفاهم نامه احداث سه هزار واحد از این خانه ها براي افراد کم بضاعت استان هرمزگان نیز دراین نشست به امضا رسید. 

وي بیان داشت: این واحدهاي مسکونی ظرف 6 ماه آینده تکمیل و براساس اولویت کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) و سازمان

 
بهزیستی تحویل می شود. 

 
شهرستان بشاگرد تا پایان دوره فعالیت دولت دوازدهم به توسعه دست می یابد 

بشاگرد یکی از 31 شهرستان ویژه در کشور است که برنامه هاي توسعه همه جانبه و محرومیت زدایی در آن ها در حال اجراست و تا
پایان دوره فعالیت دولت دوازدهم این شهرستان به لحاظ سطح برخورداري از امکانات و زیرساخت هاي و توسعه یافتگی، به وضعیت

 
قابل قبولی می رسد. 

استاندار هرمزگان درحاشیه کلنگ زنی این واحدهاي مسکونی گفت: باتوجه به تخصیص اعتبارات از ردیف بودجه توسعه مکران، برنامه

 
هایی که در شهرستان بشاگرد پیش بینی شده بود، درحال اجرا هستند. 

وي بیان داشت: درحوزه راه نیز، کارهاي بی نظیري دربشاگرد درحال اجراست و از جمله فعال ترین طرح هاي راه روستایی در کشور،

 
مربوط به این شهرستان است. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: دراین راستا حدود 130 کیلومتر راه در بشاگرد آسفالت و 180 کیلومتر نیز بازگشایی خواهدشد که از
این طریق راه مناسب از بشاگرد به استان هاي سیستان وبلوچستان و کرمان و همچنین به شهرستان هاي میناب و جاسک ایجاد می

 
شود. 

همتی تصریح کرد: در زمینه آبرسانی نیز 2 طرح بزرگ با اعتباري افزون بر چهارهزار میلیارد ریال در بشاگرد اجرایی شده و همچنان

 
درحال انجام است که بر این اساس از سدجگین تا مرکز شهرستان و تعدادي از روستاهاي اطراف آن آبرسانی شد. 

نماینده عالی دولت در استان هرمزگان اظهارداشت: همچنین از سد سهران بشاگرد یک خط اصلی درحال احداث است که روستاهاي

 
زیادي از این طرح آبرسانی بهره مند خواهند شد. 

وي خاطرنشان کرد: در حوزه آبخیزداري نیز طرح هاي موفقی در بشاگرد اجرایی شده که موجب تامین آب شرب، کشاورزي و

 
حفاظت از محیط زیست در این شهرستان می شود. 

همتی بیان داشت: در زمینه مدرسه سازي نیز 6 مدرسه شبانه روزي در بشاگرد احداث شده و همچنین در زمینه احداث خانه هاي

 
بهداشت و امکانات ورزشی اقدام هاي خوبی در این شهرستان صورت گرفته است. 

وي اضافه کرد: در حوزه توسعه زیرساخت هاي فناوري نیز باتوجه به مصوبه سفر وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات، سایت هاي جدید

 
در بشاگرد در حال احداث و ارتقاي سایت هاي قبلی درحال انجام است که در این حوزه نیز به وضعیت خوبی خواهیم رسید. 



استاندار هرمزگان یادآورشد: در اراضی سد جگین نیز ظرفیت مناسبی براي ایجاد اشتغال گسترده با راه اندازي گلخانه هاي تولید
محصولات کشاورزي و همچنین صادرات این محصولات وجود دارد که براي سرمایه گذاري و فعال سازي آن پیگیري هایی در حال

 
انجام است. 

 
خط انتقال گوره به جاسک مهم ترین طرح اجرایی در کشور 

معاون رییس جمهوري در کنار بازدید از مناطق سیل زده سدیچ وگابریک جاسک و دولت آباد بشاگرد و دیدار با اهالی این مناطق و
همچنین کلنگ زنی واحدهاي مسکونی در بشاگرد؛ بازدیدي هم از طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک به عنوان پروژه ملی و

 
راهبردي در کشور داشت. 

این طرح با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره
سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع

 
سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی درسواحل مکران اجرا می شود. 

تامین و احداث یک هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش، احداث پنج تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی خط لوله و
برق رسانی به آن ها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال پایانی، احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون
بشکه در منطقه جاسک و احداث تاسیسات دریایی شامل سه گوي شناور، حوضچه آرامش و تاسیسات جانبی آن در سواحل مکران را

 
می توان از مهم ترین پروژه هاي این طرح ملی دانست. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه درجریان بازدید از این طرح گفت: همه طرح هاي در حال اجراي کشور مهم

 
هستند اما طرح خط انتقال گوره به جاسک را می توان مهم ترین طرح ها ذکر کرد. 

نوبخت اظهار داشت: هیچ یک از طرح هاي در دست اجرا به اندازه این خط لوله که می توان با آن تنگه هرمز را دور زد، داراي اهمیت

 
نیست. 

وي ادامه داد: مخازنی که در جاسک با ظرفیت ذخیره سازي 10 میلیون بشکه نفت در حال احداث است، طرح راهبردي بزرگی براي

 
کشور است، بویژه اینکه الآن از خلیج فارس هم فاصله گرفته و ذخیره سازي را در ساحل دریاي عمان انجام می دهیم. 

رییس سازمان برنامه و بودجه اظهارداشت: گزارش داده شده از روند اجراي طرح هزار کیلومتري خط لوله گوره به جاسک امید بخش
بوده و اقدام هاي خوبی انجام شده است و با تکمیل آن می توان تنگه هرمز را پشت سر گذاشت و از ظرفیت ملی دریاي عمان به

 
خوبی استفاده کرد. 

نوبخت اضافه کرد: آینده با همه سختی هایی که اکنون وجود دارد متعلق به ملت ایران است و اجراي این طرح با توجه به فرصت

 
فراروي کشور بسیار با اهمیت خواهد شد. 

معاون رییس جمهوري خاطرنشان کرد: کار با قوت درحال نزدیک شدن به مراحل پایانی خود بوده و این سفر و گزارش اقدام هاي

 
انجام شده در اینجا خستگی مرکز را برطرف کرد. 

 
وي گفت: طرح راهبردي پایانه نفتی جاسک با پیشرفت فیزیکی خوب درحال نزدیک شدن به پایان کار و اتمام خود قرار دارد. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه وي بیان داشت: امید می رود تا سال آینده شاهد بهره برداري از این طرح

 
بزرگ که مخازن عظیمی براي شرکت نفت و صادرات نفت ایجاد می کند، باشیم. 

نوبخت ادامه داد: به امید روزي که خبر بهره برداري کامل این طرح را رسانه ها به همه مردم و ایرانیانی برسانند که در خارج به

 
توسعه کشور دل بسته اند. 

وي ادامه داد: باید از بازارهاي خود و سهمیه اي که در اپُک داریم، استفاده بکنیم و نفت را به دارایی هاي دیگر و زیربناها تبدیل

 
کنیم. 

معاون رییس جمهوري بیان داشت: ضمن اهمیتی که خلیج فارس و تنگه هرمز براي کشور، جهان و بازار نفت دارد داشتن پایگاه

 
دیگري براي صادرات آتی کمک کننده است. 

نوبخت خاطر نشان کرد: این اقدام بزرگ با وجود تحریم ها درحال انجام است و این طرح به عنوان یک ظرفیت ملی درعرصه هاي



 
جهانی قابل رقابت است. 

 
توسعه شرق هرمزگان در اولویت مسوولان کشوري 

باتوجه به اینکه 50 تا 60 درصد از سواحل مکران به عنوان دروازه طلایی ایران و ایستگاه اصلی در تجارت، اقتصاد و گردشگري کشور
در حوزه شرق هرمزگان و بویژه منطقه جاسک قرار دارد، توسعه این مناطق در اولویت رییس جمهوري و مسوولان بلندپایه دولتی قرار

 
گرفته است. 

رییس سازمان برنامه وبودجه کشور در نشست شوراي برنامه ریزي و توسعه هرمزگان گفت: توسعه ملی از طریق توسعه هرمزگان در
دستورکار و اولویت مسوولان کشور قرار دارد و براي توسعه این استان نیز باید مناطق محروم و مستعد منطقه مانند مکران شناسایی و

 
آباد شود. 

نوبخت تصریح کرد: مکران منطقه اي بسیار مستعد و کم نظیر درجهان و بی نظیر در ایران است و توسعه آن گام مهمی براي آبادانی

 
کشور است. 

وي ادامه داد: توجه به مکران یعنی توجه به هرمزگان و به همین دلیل، رییس جمهوري و مسوولان بلندپایه دولتی درچند سال اخیر

 
بارها به این استان سفر کرده اند تا روند پیشرفت طرح ها را از نزدیک کنترل کنند. 

به گفته نوبخت، در سفرهاي رییس جمهوري به هرمزگان در سال هاي اخیر، 99 مصوبه تصویب شده که تاکنون 38 هزار و 900

 
میلیارد ریال براي این طرح ها پرداخت شده و هفت هزار و 800 میلیارد ریال دیگر هم اختصاص خواهدیافت. 

 
اختصاص 14هزار و 900 میلیارد ریال براي طرح هاي در دست اقدام هرمزگان 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه اظهارداشت: 46 طرح جهش تولید درهرمزگان اکنون در دست اقدام است که

 
تا پایان دولت دوازدهم براي آن ها 14 هزار و 500 میلیارد ریال هزینه می شود. 

وي در این راستا از امضاي تفاهم نامه اي با استاندار هرمزگان براي تکمیل طرح هاي یادشده خبر داد و اطمینان داد که این طرح ها

 
پنج هزار و 128 فرصت شغلی ایجاد خواهند کرد. 

به گفته نوبخت، علاوه بر این 13 هزار و 240 میلیارد ریال هم براي 43 طرحی که امکان بهره برداري آن ها تا قبل از پایان دوره

 
خدمتی این دولت ممکن است، اختصاص یافت. 

وي ادامه داد: بخش قابل توجهی از این مبلغ نیز تاکنون اختصاص یافته است و امید می رود با این طرح ها بیش از پیش شاهد

 
توسعه هرمزگان باشیم. 

رییس سازمان برنامه و بودجه اضافه کرد: از سوي دیگر در این سفر سه هزار میلیارد ریال به طور خاص براي توسعه شهرستان بشاگرد

 
اختصاص یافت. 

 
نوبخت ادامه داد: همه این اقدام ها درشرایط محاصره و جنگ اقتصادي صورت می گیرد. 

معاون رییس جمهوري تصریح کرد: خوشبختانه ما داراي کشوري توانمند و درحال توسعه هستیم و با وجود همه فشارها، مشکلات،

 
تحریم ها و کرونا، چرخ توسعه درحال حرکت است. 

 
تحرك مسوولان براي توسعه شرق هرمزگان دردولت دوازدهم بیشترشده است 

استاندار هرمزگان نیز در نشست برنامه ریزي و توسعه هرمزگان گفت: شرق این استان از گذشته تحرك چندانی براي توسعه را شاهد
نبوده و نیروهایی که از روستاهاي منطقه براي ایجاد صنایع و کار به عنوان نیروي تخصصی وارد منطقه می شوند تقاضا دارند خود به

 
همراه خانواده هایشان در مکان هایی ساکن شوند که حداقل ها را داشته باشد. 

 
همتی اظهارداشت: عدد و رقم مورد نیاز براي این منظور برآورد شده که به صورت مکتوب ارسال می شود. 



وي بیان داشت: البته در دولت یازدهم و دوازدهم تحرك و توسعه در شرق هرمزگان بیشتر شده و سفر مسوولان بلندپایه دولتی به

 
این مناطق را شاهد هستیم. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: یکی از افتخارهاي دولت دوازدهم کمک اساسی به جبران کمبودهاي زیرساختی هرمزگان در بخش
درمان است که بخش هاي زیادي از آن انجام شده و تلاش می کنیم بقیه طرح هاي این حوزه نیز تا پایان دولت به بهره برداري

 
برسند. 

همتی گفت: افزون بریکهزار و 700 تخت بیمارستانی در چهار سال گذشته با توسعه بیمارستان هاي موجود یا ساخت مراکز درمانی

 
جدید اضافه شده است. 

همتی عنوان کرد: محرومیت هرمزگان دربخش بهداشت و درمان پیش از این زیاد بود و به خصوص در بندرعباس کاري انجام نشده
بود که ظرف چهار سال گذشته اتفاق بزرگی در این استان رخ داد و در بخش خانه هاي بهداشت هم کارهاي بزرگی انجام شده اما

 
کافی نیست. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود گفت: کار بزرگی در زمینه کریدور ساحلی جنوب کشور از بوشهر تا بندرعباس انجام شده که

 
بخشی از آن تا پایان سال براي بهره برداري آماده می شود. 

نماینده عالی دولت در استان ادامه داد: باتوجه به ترافیک سنگین ایجاد شده در این مسیر لازم است وزارت راه وشهرسازي احداث

 
خط دوم را نیز آغاز کند که می تواند براي گردشگري منطقه و پاسخ به نیازهاي حمل و نقلی راهگشا باشد. 

همتی عنوان کرد: مسکن یکی از تقاضاها بود که با تفاهم نامه و برنامه اي که آغاز شد، انتظار می رود محرومان زیرپوشش نهادهاي

 
حمایتی و سایر افراد داراي شرایط، در 6 ماه آینده صاحب خانه شوند. 

وي ابراز داشت: مساله دیگر آلایندگی عسلویه و تاثیري است که بر زندگی و سلامت ساکنان غرب هرمزگان برجاي می گذارد و درصد

 
آلایندگی آن هم مشخص شده اما اجرا نمی شود. 

استاندار هرمزگان خطاب به معاون رییس جمهوري اظهار داشت: تقاضا داریم به سازمان مدیریت و برنامه ریزي بوشهر دستور قاطع

 
دهید سهم غرب هرمزگان را بپردازد و یا خود سازمان برنامه و بودجه به استان کمک کند. 

رییس شوراي مدیریت و برنامه ریزي هرمزگان ابراز داشت: اتفاق هاي بزرگی در زمینه آب شرب رخ داده و با احداث 2 آب شیرین

 
کن، بندرعباس و خمیر و روستاهاي مسیر داراي آب پایدار شدند و آب سد استقلال میناب براي خود شهرستان آزاد شد. 

وي افزود: آب میناب در گذشته از چاه هاي آب تامین می شد و اکنون از آب سد استقلال و سد سرنی براي این منظور استفاده می

 
شود. 

نماینده عالی دولت دراستان هرمزگان یادآورشد: شرق هرمزگان به خصوص برخی از روستاهاي جاسک، سیریک و همینطور میناب با

 
مشکل آب شرب روبه رو هستند که کارهاي خوب و موثري درحال انجام است. 

 
شرق هرمزگان یک گام به سمت توسعه 

هرچند شهرستان هاي شرق هرمزگان از جمله جاسک و بشاگرد را نماد محرومیت در کشور می دانند اما این مناطق به برکت نظام
مقدس جمهوري اسلامی، دولت تدبیر وامید و جهادگران بسیجی قدم در راه توسعه گذاشته و دیگر مانند چند دهه قبل محروم

 
نیست. 

محرومیت زدایی یکی از شعارهاي اصلی نظام اسلامی و مهم ترین دستاورد ارزشمند انقلاب است که اقدام هاي موثري توسط نظام و

 
دولت در راستاي تحقق این شعار در شرق هرمزگان بویژه جاسک و بشاگرد صورت گرفته است. 

دولت تدبیرو امید توجه خاصی به ارائه خدمات و توسعه مناطق محروم و روستایی کشور از جمله شهرستان جاسک و بشاگرد داشته و
در بخش هاي مختلف از جمله زیرساخت ها، عمران روستایی، آموزش، راه و آب و برق و درحال حاضر نیز اینترنت گام هاي

 
ارزشمندي برداشته است. 

شهرستان جاسک با 58 هزار نفر جمعیت در 300 کیلومتري و بشاگرد با 45هزار نفر جمعیت در 330 کیلومتري شرق بندرعباس
مرکز استان هرمزگان واقع شده است و از جمله مناطق کم برخوردار بوده که البته در سال هاي اخیر گام هاي خوبی در جهت توسعه

و عمران این منطقه برداشته شده است./ ایرنا





اگر روحانی نبود، مشخص نیست چه بر سر کشور می آمد! / به اصلاح طلبی

برگردیم نه اقتدارگرایی

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/10/17

گفتنی ها بارها گفته شده تا حدي که از فرط تکرار لوث شده . فقط  یک پرسش باقی مانده است؛ چه باید کرد؟ روشن شدن
پاسخ این پرسش،  هم تکلیف سیاست را روشن خواهد کرد هم تکلیف اقتصادي را که سایه سیاست بر سرش سنگینی می

کند

 
 

اگر روحانی نبود، مشخص نیست چه بر سر کشور می آمد! / به
اصلاح طلبی برگردیم نه اقتدارگرایی

فرشته بهروزي نیک- گفتنی ها بارها گفته شده تا حدي که از فرط تکرار لوث شده اند. فقط  یک پرسش باقی مانده است؛ چه باید
کرد؟ روشن شدن پاسخ این پرسش، هم تکلیف سیاست را روشن خواهد کرد و هم تکلیف اقتصادي را که سال هاست سایه سیاست بر
سرش سنگینی می کند. سخنگوي دولت اصلاحات بر این باور است که راهی جز بازگشت به مدلی که در دولت اصلاحات تجربه شد
وجود ندارد. عبداالله رمضانزاده که پیش  از  این استاندار کردستان بود و حالا استاد بازنشسته علوم سیاسی است، در خلال گفت و
گوي خود با « تجارت نیوز» بارها تاکید کرد : «تعجب می کنم برخی دوستان چطور دستاوردهاي اقتصادي و سیاسی ما را از یاد برده

 
اند و حالا دم از ورود نظامیان به عرصه ریاست جمهوري کشور می زنند!» 

 
 در ادامه  مشروح گفت و گوي «تجارت نیوز» با عبداالله رمضانزاده، سخنگوي دولت اصلاحات  را می خوانید: 

فرصت فعالیت دولت آقاي روحانی در حالی رو به اتمام است که نقدهاي بسیاري از سوي صاحب نظران متوجه عملکرد دو دولت
یازدهم و دوازهم شده است. در سیاست داخلی، برخی از شکست اصلاح طلبان می گویند و برخی دیگر از آگاهان  معتقدند در اقتصاد
 به عقب بازگشتیم. حالا به تازگی نیز صحبت از ورود نظامیان به عرصه ریاست جمهوري شده است. دلیل چنین چرخشی از اصلاح

 
طلبی به سوي اقتدارگرایی را چه می دانید؟ 

تحلیلگران سردرگم شده اند؛ مشکل اصلی نیز اجماع ملی است. چرا که بر سر بسیاري از مسایل اختلاف نظر جدي وجود دارد. عده
اي فکر می کنند  اجماع سازي غیرممکن است مگر با زور و با اقتدار نظامی. طبیعی است که به دو شیوه می توان اجماع ملی ایجاد
کرد؛ یا با گفت و گو و اقناع، یا با اجبار و زور. برخی  دوستان معتقد هستند که گفت و گو واقناع  جواب نداده است و حالا تصمیم
دارند به زور متوسل شوند. نمونه هایی را هم از جمله چین مثال می زنند که با شیوه اقتدارگرایی به مدل اقتصادي موفقی دست پیدا
کرده اند. ولی به نظر می رسد که این مدل راه حلی در نیمه دوم قرن بیستم بوده نه مدل قرن بیست و یکم و عصر ظهور شبکه هاي

 
اجتماعی مشارکت طلب. 

به نظر من سیاست گفت و گو و اقناع براي شکل گیري اجماع در شرایط کنونی ایران یک بار تجربه شده  و جواب مثبت داده است؛ 
دوران آقاي خاتمی شاهد مثال من است و تصور نمی کنم کسی در موفق بودن مدل دوران آقاي خاتمی در حوزه هاي اقتصادي،

 
فرهنگی و بین المللی شک داشته باشد. طبیعی است که آن مدل هم بی نقص نیست. 



 
البته پیش از این تجربه اقتدار گرایی را داشته ایم. 

بله. مدل چینی (اقتدار گرایی)، اقتضائاتی دارد که در ایران فراهم نیست، علاوه بر اینکه این شیوه دو بار در ایران تجربه شده است.
 یک بار در دوران مرحوم آقاي هاشمی رفسنجانی تجربه شد و بار دوم در دوران آقاي احمدي نژاد. این گفته آقاي هاشمی یادمان
نمی رود که گفته بود: من خودم سیاسی هستم، نیازي به وزیر سیاسی ندارم یا اینکه «آقاي عزت سحابی و نهضت آزادي پررو شدند

 
باید رویشان را کم کرد.» و آنها را گرفتند و مدتها بازداشت کردند تا رویشان کم شود. 

 
 

این مدل اقتدارگرایی است. نوع چینش وزراي آقاي هاشمی در دور دوم ریاست جمهوري شان مدلی بود که به اقتدارگرایی نزدیک
بود. هفته نامه «عصر ما»، همان دوران تیتري زده بود با این عنوان: «کار فرهنگی با عنصر سرهنگی»، خب این همان مدل چینی
است، وضعیتش هم مشخص بود و نتیجه اقتصادي اش براي معیشت مردم در هر دو دور مشخص است. در دوره آقاي احمدي نژاد
معاونین وزیر کشور نظامی بودند. بسیاري از استانداران و مقامات دیگر استانی هم نظامی بودند. نتیجه این شیوه براي معیشت مردم
چگونه بوده است؟ فکر می کنم اگر وارد جزییات بشویم بیشتر می توانیم به کار آمدي یا ناکارآمدي مدل اقتدار گرایی در اقتصاد ایران

 
برسیم. 

به نظر می رسد تغییر وضعیت نظام سیاسی در کشور موجب شده برخی کارشناسان به این نتیجه رسیده باشند که گروهی جدید و
مقتدر باید بر سر کارباشند. شما وضعیت سیاسی، اقتصادي و بین المللی کشور در دولت اصلاحات تا دولت هاي نهم، دهم یازدهم و

 
دولت فعلی را در یک قالب می بینید؟ 

باید نگاه کرد که آقاي خاتمی در چه شرایطی دولت را از مرحوم  هاشمی تحویل گرفت، در چه شرایطی تحویل داد و حالا در چه
وضعیتی قرار گرفته ایم. به دلیل این که شما قصد دارید این موضوع را از منظر اقتصادي بررسی کنید، بهتر است در خصوص آمارها
صحبت کنیم. سال 1374 نرخ تورم کشور به  49٫5درصد رسید. یعنی بالاترین نرخی که اقتصاد ایران در طول 70 سال اخیر تجربه
کرده بود؛ سال بعد از آن یعنی سال 75 براي کنترل تورم نزدیک به 50 درصدي که اتفاق افتاده بود، دولت آقاي هاشمی تصمیم

 
گرفت رکود سنگینی را بر کشور حاکم کند که در نتیجه نرخ تورم آمد زیر 20 درصد. 

در این شرایط و در سال 76، یک انتخاباتی برگزار شد و راي مردم به گونه اي رقم خورد که خلاف نظر اکثریت ارکان قدرت بود. آن
راي یکسري تبعات عملی داشت؛ این تبعات در حوزه هاي اقتصادي، سیاسی و بین المللی متفاوت بود. در حوزه روابط بین الملل

 
نفس حضور گسترده مردم و انتخاب آزادانه برخلاف میل ارکان قدرت، فضایی مناسب براي گسترش روابط بین المللی فراهم آورد. 

در سه سال پایانی دولت اصلاحات بود که نرخ ارز از 1000 تومان به 750 تومان رسید.ضریب جینی به پایین ترین حد خود در 50
سال اخیر رسیده بود. نرخ تورم رو به کاهش بود و تجارت خارجی رونق گرفته بود. بزرگترین پروژه تاریخ صنعت نفت ایران در پارس

 
جنوبی شکل گرفت و شروع شد و بهره داد. 

دلیلی که آقاي خاتمی راي آورد تقاضاي مشارکت در تصمیم سازي هاي طبقه توسط جامعه بود که حامل تغییر هم می توانست
باشد. در سال هاي اولیه پس از انقلاب به دلیل سیاست هاي توزیعی عدالت محور، شاهد بزرگ شدن طبقه متوسط و همچنین
افزایش تحصیلکرده هاي عالی کشور بودیم اما فقط در حوزه اقتصادي از این طبقه استفاده می شد و آن هم تحت عنوان فرمانبردار. به

 
آنان گفته می شد: "من خودم سیاستمدارهستم" و نیازي به مشارکت آنان در سیاستگذاري احساس نمی  شد. 



اما این طبقه متوسطی که در حوزه اقتصادي رشد کرده بود خواهان مشارکت سیاسی هم بود و نمی خواست فقط فرمانبردار باشد.
بنابراین وقتی این طبقه متوسط متوجه شد که حاکمیت به دنبال راي آوردن یک شخص خاص است، معترض شدند و این عاملی شد

 
که فرد دیگري راي بیاورد. به عقیده من راي  طبقه  متوسط اثر خود را در حوزه هاي مختلف به خصوص در حوزه اقتصاد گذاشت. 

آن طبقه اي که خواهان مشارك بود باید مشارکتش به نحوي عملیاتی می شد. اولین کار آقاي خاتمی سروسامان دادن به وضعیت
اقتصادي از طریق اقناع و گفتگو بود. براي این کار طرحی به عنوان «ساماندهی اقتصاد ملی» شکل گرفت. در این طرح نظرات  همه
کارشناسان داخلی و خارجی که در خصوص اقتصاد ایران صاحب نظر بودند، جمع آوري شد و در طرح ساماندهی اقتصاد ملی خودش

 
را نشان داد. 

 
این طرح چه تکلیفی بر دوش دولت گذاشت و چه سرنوشتی پیدا کرد؟ 

«طرح ساماندهی اقتصاد ملی»، بیماري هاي اقتصاد ایران را شناسایی کرده بود و براي درمان آن، پیشنهاداتی داشت. براي اینکه این
پیشنهادات قانونی و عملیاتی شود در چارچوب قانون برنامه سوم توسعه خودش را نشان داد. برنامه سوم توسعه، تنها برنامه اي است
که بیش از 70 درصد اجرایی و نتایج اجراي آن نیز مشخص شده است. بعد از برنامه سوم، برنامه چهارم تنظیم شد که در واقع برنامه
خیز اقتصادي ایران بود.  آن جریانی که در انتخابات دوم خرداد شکست خورد در پی این بود که وضعیت قبل را ادامه دهد. وقتی
شکست خورد شروع کرد به سازماندهی خودش. این سازماندهی 5 تا 6 سال طول کشید. اولین نشانه هاي سازماندهی، نامه فرماندهان

 
عالی رتبه سپاه به خاتمی در سال 78 بود که اعلام کردند دیگر تحمل نداریم. 

 
 

 
این جریان موجب شد اقتصاد ایران از کدام چشم نداز به کدام جایگاه برسد؟ 

اگر  وضعیت نرخ رشد اقتصادي دوران اصلاحات را نگاه کنیم، بین 5 تا 7 درصد به طور متوسط بود. ایجاد اشتغال به رکورد سالانه
700 هزار نفر رسید. نرخ رشد صنعت در بعضی سال ها به 12 درصد رسید نرخ رشد بخش کشاورزي رو به رشد بود. و جالب است
بدانید  در زمان آقاي خاتمی براي اولین بار نرخ ارز کاهشی شد. در سه سال پایانی دولت اصلاحات بود که نرخ ارز از 1000 تومان به
750 تومان رسید. ضریب جینی به پایین ترین حد خود در 50 سال اخیر رسیده بود. نرخ تورم رو به کاهش بود و تجارت خارجی
رونق گرفته بود. بزرگترین پروژه تاریخ صنعت نفت ایران در پارس جنوبی شکل گرفت و شروع شد و بهره داد. این نشان می دهد که

 
اقتصاد شکل گرفته و روي ریل افتاده بود اما هنوز با انتظارات عمومی جامعه فاصله داشتیم. 

آن جریانی که در انتخابات دوم خرداد شکست خورد در پی این بود که وضعیت قبل را ادامه دهد. وقتی شکست خورد شروع کرد به
سازماندهی خودش. این سازماندهی 5 تا 6 سال طول کشید. اولین نشانه هاي سازماندهی، نامه فرماندهان عالی رتبه سپاه به خاتمی

 
در سال 78 بود که اعلام کردند دیگر تحمل نداریم. 

 
هدف گذاري ها چه بود؟ 

در آن سال ها نرخ تورم و بیکاري کاهشی شده بود، وضعیت درآمدهاي عمومی و وضعیت تولید ناخالص ملی تغییر کرده بود. همه این
ها بود و پیش بینی شده بود که در برنامه چهارم توسعه ما نرخ رشد اقتصادي 8 درصد را داشته باشیم. همچنین براي ایجاد سالانه



800 تا یک میلیون شغل هدف گذاري شده بود که بتوانیم با بیکاري ناشی از ورود متقاضیان جدید به بازار کار مقابله کنیم. پیش

 
بینی شده بود که نرخ رشد اقتصادي هشت درصد باشد. 

 
توانستیم به این اهداف برسیم؟ 

خیر. با تشکیل مجلس هفتم که در نتیجه حذف بسیار گسترده اصلاح طلبان، یکدست در اختیار اقتدارگرایان قرار گرفت و آمدن آقاي
احمدي نژاد و با تغییر برنامه ها نه تنها سالانه بیش از 15 میلیارد دلار که در مجموع هشت سال،  رقمی در حدود 800 میلیارد دلار
از پول نفت را هزینه کردیم  اما نرخ رشد اقتصادي به جاي 8 درصد مثبت، به منفی 2 درصد رسیده بود. در سال آخر آقاي احمدي
نژاد نرخ تورم به حدود 36 درصد رسید. این بلایی بود که بر سر اقتصاد آمد. این یعنی کاربرد همان مدل چینی توسعه با تکیه بر

 
اقتدارگرایی در شرایط سیاسی، اقتصادي، اجتماعی و بین المللی ایران. 

آقاي خاتمی دولت را با هدف توسعه سیاسی از دولت سازندگی تحویل گرفت و بعد به زعم بسیاري از آگاهان، با موفقیت هاي متعدد

 
اقتصادي رو به رو شد. چطور ؟  

توسعه یک امر یکپارچه است و نمی شود فقط یک بعد را در نظر گرفت. اگر توسعه را تامین رفاه و امنیت و آزادي براي کلیت جامعه
در نظر بگیریم، هیچکدام از این بخش ها نمی تواند از هم جدا باشد و اساسا بدون آنکه به همه بخش هاي توسعه نگاه کنیم، نمی
توانیم کشوري را توسعه یافته بدانیم. اعتقاد به اینکه  همه چیز را همگان دانند و باید با اقناع و گفت وگو موضوعات مهم پیش برود و
نه با زور و فرمان باعث خواهد شد که ما در دوران توسعه سیاسی، رشد اقتصادي هم داشته باشیم. در حالیکه رشد اقتصادي تنها را
بدون توسعه سیاسی در نظر بگیریم، می شود آن مدلی که در دولت هاي نهم و دهم اجرا شد البته شرایط مساعد بین المللی هم

 
ضروري است. 

 
این توسعه سیاسی ارتباطی با سیاست خارجی هم دارد؟ 

این توسعه امکانپذیر است به شرط آنکه در محیط امن بین المللی قرار بگیرد. اگر  محیط بین المللی و محیط اطراف شما نا امن باشد
و نتوانید با دنیا تعامل کنید، در نتیجه نمی توانید از امکانات دنیا استفاده کنید. باید حضور در صحنه بین المللی به گونه اي باشد که

 
کمترین هزینه را بر اقتصاد تحمیل کند. 

مثلاً به مسئله رتبه بندي ریسک پذیري کشورها توجه کنید. در دوران آقاي خاتمی رتبه ایران از 7 به 4 کاهش یافت و این در آن
زمان به معنی کاهش هزینه هاي صادراتی و وارداتی کشور به میزان 750 میلیون تا یک میلیارد دلار صرفه جویی در سال بود آن هم

 
هنگامی که تراز تجاري کشور بسیار کمتر از سال هاي دولت آقاي احمدي نژاد بود. 

با تشکیل مجلس هفتم که در نتیجه حذف بسیار گسترده اصلاح طلبان، یکدست در اختیار اقتدارگرایان قرار گرفت و آمدن آقاي
احمدي نژاد و با تغییر برنامه ها نه تنها سالانه بیش از 15 میلیارد دلار که در مجموع هشت سال، رقمی در حدود 800 میلیارد دلار از

 
پول نفت را هزینه کردیم اما نرخ رشد اقتصادي به جاي 8 درصد مثبت، به منفی 2 درصد در سال رسیده بود. 

 
می توانیم در این باره مصداقی تر صحبت کنیم؟ 

در زمانی آقاي محمد شریعتمداري که وزیر کار دولت آقاي خاتمی بود به من گفت  ما با 187 کشور مراوده تجاري داریم. این نوع از



تعامل با جهان امکاناتی به کشور می آورد و امکان صادرات را  براي محصولات کشور فراهم می کند. این را مقایسه کنید با محیط بین

 
المللی و روابط خارجی ما در دوران آقاي احمدي نژاد که نتیجه مستقیم سیاست خارجی ماجراجویانه بود. 

بنابراین بخش خارجی و محیطی هر دولتی هم اهمیت بسزایی دارد. اتفاقا  مدل چینی ( ورود نظامیان و مدل اقتدارگرایی)، وقتی
جواب می دهد که حالت پرخاشگري و ماجراجویی در سیاست خارجی را کنار بگذارید و انزواطلبانه عمل کنید. تمام کشورهایی که
دوستان معتقد هستند با مدل چینی اقتدارگرایانه توسعه موفق شدند، مثل چین، کره جنوبی، کشورهاي شرق آسیا، کشورهایی بودند
که در واقع کاري به کار همسایه ها نداشتند و در روابط بین الملل حضور فعال در تحولات بین المللی نداشتند، مگر حضور در صحنه

 
هاي اقتصادي بین المللی. 

وقتی پذیرش FATF رد می  شود و نظام بانکی بین المللی همکاري با ما را قطع می کند، این امر مستقیماً بر معیشت مردم تأثیرگذار
است ولی نمی توان آقاي روحانی را در آن مقصر دانست. وقتی مذاکره ممنوع می شود نمی  توان آقاي روحانی را مقصر دانست و همه

 
این موارد مستقیماً در معیشت مردم موثر است. 

امروز کسانی دم از مدل اقتدار گرایی می زنند که بیشترین ماجراجویی را در عرصه سیاست خارجی پیگیري می کنند. نمی شود در
سیاست خارجی ماجراجویی کنید و انتظار داشته باشید که امکانات داخلی براي توسعه کافی باشد. آن ماجراجویی هزینه هاي اضافی

 
فراوانی نیز بر اقتصاد تحمیل و مانع توسعه می شود، اگر فرض کنیم که به درگیري نظامی و جنگ نکشد. 

اقتصاد ایران  سال 84 تا 92، چه وضعیتی را از نگاه شما داشت؟ در ادامه  در خصوص  عملکرد دولت اعتدال هم از شما خواهم

 
پرسید. 

بدون شک در دولت اصلاحات اقتصاد در مسیر توسعه و پیشرفت افتاده بود. حتی ذخیره ارزي کشور به 14 میلیارد دلار رسید. در
حالیکه نرخ نفت در  برخی از سال هاي دولت آقاي خاتمی به حداقل خودش رسیده بود. با این وضع اقتصاد با ذخیره کامل ارزي
تحویل دولت آقاي احمدي نژاد شد. صنعت راه افتاده بود و در تولید گندم به خودکفایی رسیدیم... اما در سال هاي 84 تا 92 که
فضاي سیاسی بسته شد و با اقتدارگرایی امور پیش می رفت، ویرانی اقتصادي تنها جمله اي است که می توان در توصیف آن دوره
بکار برد. مصرف نزدیک به 800 میلیارد دلار و نرخ رشد اقتصادي متوسط دو درصد و نرخ پایانی تورم 36درصد و بسته شدن فضاي

 
اقتصادي بین المللی کشور! 

االبته در طول سال هاي بعد از دولت اصلاحات، اقتصاد ایران تجربه تحریم را هم شاهد بود که رفته رفته فشار بیشتري بر دوش

 
اقتصاد وارد کرد. تا چه اندازه ناکامی هاي اقتصادي را ناشی از  فشار تحریم می دانید؟ 

به دلیل سیاست هاي ماجراجویانه خارجی بود. از اتفاقات عجیبی که در دولت آقاي احمدي نژاد افتاد، دو قطعنامه مجمع عمومی
سازمان ملل علیه ما (ایران) بود و دو قطعنامه به نفع اسراییل. در تاریخ سازمان ملل متحد هرگز مجمع عمومی که همه کشورها
هستند، به نفع اسراییل قطعنامه صادر نکرده بود. ماجراجویی در سیاست خارجی هم بخشی از سیاست نظامی گري است که  با مدل
هاي دیگر اقتدارگرایی که در سایر نقاط دنیا تجربه شده، بسیار متفاوت است. در آنجا سیاست انزواگرایانه پیش می گیرند، ما اینجا

 
ماجراجویی پیش گرفتیم. نه تنها محیط امن خارجی نداشتیم بلکه حالت محیط پیرامونی را علیه خود فعال کردیم. 

 
عملکرد دولت آقاي روحانی را چطور ارزیابی می کنید؟ شاید از همین زمان بود که قهر با اصلاح طلبان اتفاق افتاد! 



آقاي روحانی تا جایی که اختیار داشت توانست مساله توافق هسته اي را به سرانجام برساند. مهمترین بخش مساله هسته اي ما بحث
PMD  (ابعاد احتمالی نظامی برنامه هسته اي ایران) بود که آن مساله به طور کلی در دولت آقاي روحانی حل شد و یکی از مواردي
که کشورهاي مخالف ما در دنیا روي آن تبلیغ می کردند در دولت روحانی حل شد. خود برجام به نظر من یکی از موفق ترین
دستاوردهاي دستگاه دیپلماسی بود. منتهی بعد به بن بست هایی خوردیم و با ماجراجویی ترامپ، رئیس جمهور آمریکا مواجه شدیم.

 
باید گفت اگر آقاي روحانی نبود، مشخص نبود با وجود تحریم ها و رفتار غیرعاقلانه ترامپ چه بر سر کشور می آمد. 

 
 

اما حتی با وجود برجام اقتصاد ایران با چالش هاي بسیاري مواجه شده، آیا این روند به عملکرد اقتصادي دولت باز می گردد یا تیم

 
سیاسی؟ 

نمی توان با دستان بسته شنا کرد. در نتیجه برجام گشایش هاي فراوانی در اقتصاد کشور به وجود آمد، ضروري بود با ادامه روند
تعامل با دنیا و تلاش براي ایجاد روابط منطقه اي با تنش کمتر و گسترش همکاري هاي منطقه اي با همسایگان و پرهیز از تحریک،

 
امکان استفاده از منابع خارجی براي توسعه اقتصادي کشور و بهبود وضعیت معیشت مردم فراهم می آمد. 

در خصوص چینش وزراي اقتصادي به عملکرد آقاي روحانی انتقاد دارم. اما تا آنجا که در اختیاراتش بود در حوزه سیاسی و دیپلماسی
عملکرد آقاي روحانی در خدمت اقتصاد بوده است. وقتی پذیرش FATF رد می  شود و نظام بانکی بین المللی همکاري با ما را قطع
می کند، این امر مستقیماً بر معیشت مردم تأثیرگذار است ولی نمی توان آقاي روحانی را در آن مقصر دانست. وقتی مذاکره ممنوع

 
می شود نمی  توان آقاي روحانی را مقصر دانست و همه این موارد مستقیماً در معیشت مردم موثر است. 

 
یکی از انتقادهاي جدي به عملکرد دولت فعلی و قبلی آقاي روحانی، عدم موفقیت در مهار کسري بودجه و تورم است.   

یکی از ضربه هایی که بازهم آقاي احمدي نژاد به اقتصاد کشور وارد کرد بزرگ کردن دولت بود. طبق سند چشم انداز و برنامه چهارم
قرار بود دولت سالانه 10 درصد کوچک تر شود. آقاي احمدي نژاد وقتی دولت را تحویل داد 25 درصد دولت بزرگتر شده بود. یعنی

 
سالانه یک میلیون نفر به جمعیت کارمندان دولت اضافه شده بود. این اتفاق هزینه بر است. 

اصلاحات ساختاري را که نباید از کارمندان دولت شروع کرد، اصلاحات ساختاري یعنی حذف هزینه هاي زائدي که نفعی براي کشور
در آن ها وجود ندارد، یعنی اصلاح وضع مالیات ها، یعنی رفع موانع تولید، یعنی تعامل اقتصادي با دنیا یعنی مبارزه شفاف با رانت و

 
فساد 

 
چرا در دولت آقاي روحانی دولت کوچک نشد؟ 

چون این روند اگر طبق برنامه هم پیش برود به زمان زیادي نیاز دارد. طبق برنامه چهارم قرار بود دولت سالانه 10 درصد کوچک شود
براساس یک روند عادي مثل افزایش قیمت بنزین. بنزین هم قرار بود هرسال به صورت تدریجی افزاش قیمت پیدا کند تا به قیمت

 
واقعی برسد. 

 
اما نه قیمت بنزین واقعی شد  نه دولت کوچکی را شاهد هستیم؟ 



بله. به این دلیل که آقاي حداد عادل در مجلس هفتم به عنوان عیدي به مردم اعلام کرد که افزایش سالانه 10 درصدي قیمت بنزین

 
لغو شد. 

یعنی در شرایط فعلی این اصلاحات نباید انجام شود؟ آیا حجم دولت باید هر سال بزرگ تر شود. پاسخ شما به این پرسش از آن جهت
داراي اهمیت است که  وابستگی اقتصاد ایران کاملا ناخواسته و به دلیل تحریم، از نفت قطع شده است شاید براي بریز و بپاش دیگر

 
پولی در بساط دولت نباشد.. 

همین امروز اگر به شرایط اقتصادي پیش از دولت نهم بازگردیم، دولت براي کوچک شدن باید حداقل 2 میلیون کارمند را از کار بیکار
کند؛ چه بحرانی در جامعه ایجاد خواهد شد؟ چگونه دولت می تواند جوابگوي 2 میلیون از کار بیکار شده در جامعه باشد؟ این ها با
خانوده هایشان حدود 8 میلیون نفر را رقم می زنند. خب، این موارد مشکلات پیش روي بودجه ریزي در کشور بوده و هست.
اصلاحات ساختاري را که نباید از کارمندان دولت شروع کرد، اصلاحات ساختاري یعنی حذف هزینه هاي زائدي که نفعی براي کشور
در آن ها وجود ندارد، یعنی اصلاح وضع مالیات ها، یعنی رفع موانع تولید، یعنی تعامل اقتصادي با دنیا یعنی مبارزه شفاف با رانت و

 
فساد. 

نمی توان با دستان بسته شنا کرد. در نتیجه برجام گشایش هاي فراوانی در اقتصاد کشور به وجود آمد، ضروري بود با ادامه روند
تعامل با دنیا و تلاش براي ایجاد روابط منطقه اي با تنش کمتر و گسترش همکاري هاي منطقه اي با همسایگان و پرهیز از تحریک

 
امکان استفاده از منابع خارجی براي توسعه اقتصادي کشور و بهبود وضعیت معیشت مردم فراهم می آمد 

 
اگر سازمان مدیریت و برنامه ریزي هنوز بر جا بود، آیا این اتفاقات رخ می داد؟ 

متاسفانه این سازمان منحل شد که نظارتی بر این رفتارهاي دولت وجود نداشته باشد. ببینید جریانی که خواستار تثبیت قیمت ها بود

 
و ریشه در تفکرات اقتدارگرایانه دارد در هیچ حوزه اي فهمی از دنیاي مدرن ندارد. من همه بحثم این است. 

من بسیار نگران بحران عدم اعتماد و بحران از دست رفتن سرمایه اجتماعی هستم. باید باور پذیري مردم را بالا برد و این اتفاق با زور
امکان پذیر نیست. در پایان تأکید می کنم که مدل به کار برده شده در دولت آقاي خاتمی کارآمدي خود را نشان داده است و مدل

 
هاي شبه اقتدارگرایانه قبلی و بعد از آن دولت، ناکارآمدي خود را 

 
دولت مدرن در دنیاي فعلی چه نیازهایی دارد؟ کدام مدل جواب می دهد؟ 

مسئله را نباید از بعد نظري نگاه کرد، باید دید از لحاظ سیاستگذاري کدام مدل جواب می دهد. باید به سند چشم انداز برنامه چهارم
توسعه رجوع کرد. در آن سند ایجاد محیط امن بین المللی براي فعالیت هاي توسعه اي پیش بینی شده است. نباید سیاست خارجی
تهاجمی داشت. این رفتار هزینه هاي اقتصادي براي کشور را بالا می برد و مدل توسعه را نیز تحت تاثیر قرار می دهد. باید براي برنامه
توسعه اجماع داخلی از طریق گفت و گو اتفاق بی افتد. یکی از اقتضاء ات دولت مدرن که شما سوال کردید، تقسیم کار است. به همین
دلیل است که با اقتدارگرایی و ورود نظامیان به دولت مخالف هستم. آنها خودشان را در قامت یک دولت کامل می بینند، در حالیکه
باید فقط امکانات خود را در اختیار اقتصاد و ... قرار دهند. باید راه اجماع ملی، گفت وگوي ملی و آشتی ملی را در پیش بگیریم. من
بسیار نگران بحران عدم اعتماد و بحران از دست رفتن سرمایه اجتماعی هستم. باید باور پذیري مردم را بالا برد و این اتفاق با زور
امکان پذیر نیست. در پایان تأکید می کنم که مدل به کار برده شده در دولت آقاي خاتمی کارآمدي خود را نشان داده است و مدل

 
هاي شبه اقتدارگرایانه قبلی و بعد از آن دولت، ناکارآمدي خود را. 



 
- آموزش سخنرانی 

 
- اصلاحات 

 
- انتخابات 1400 

 
- دولت اصلاحات 

 
- دولت نظامی 

 
- عبداالله رمضانزاده 

خرید و فروش بیت کوین



پیشنهاد تشکیل شبکه مدیران زن شرکت هاي دانش بنیان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاري فارس به نقل از
روابط عمومی صندوق نوآوري و شکوفایی، محمدصادق
خیاطیان در مراسم اختتامیه رویداد «نقش موثر زنان در
مدیریت بهینه مصرف در حوزه برق، آب و انرژي(شکوفا)»،
عصر امروز در محل صندوق نوآوري و شکوفایی و با
همکاري پژوهشگاه نیرو برگزار شد در سخنانی با بیان
اینکه دغدغه امروز نشان می دهد که اکوسیستم نوآوري به
سمت تقویت جایگاه زنان و نقش آفرینی بیشتر آنها در

اقتصاد دانش بنیان پیش رفته است، گفت: دولت و در کل مجموعه نظام به خوبی از اکوسیستم نوآوري حمایت کرده و قوانین لازم را

 
مصوب کرده اند. 

وي ادامه داد: سیاست هاي اجرا شده در حوزه دانش بنیان و آموزش عالی و حوزه مدیریتی نشان می دهد که جمهوري اسلامی

 
توانسته سیاست هاي خوبی را براي توسعه این زیست بوم رقم بزند. 

خیاطیان در ادامه بر شکل گیري درست اجزاي اکوسیستم نوآوري در کشور تاکید کرد و گفت: امروز اجزاي مختلف این اکوسیستم در
کشور شکل گرفته است به طوري که بیش از 5500 شرکت دانش بنیان و چندین شرکت خلاق و پارك علم و فناوري در هر استان با
واحد فناور و نوآور مستقر و شتاب دهنده داریم. البته در دنیا بروکرها نیز به عنوان یکی از اعضاي این اکوسیستم وجود دارند. بروکرها

 
به عنوان نهاد میانجی بین بازار و عرضه کننده فناوري نقش ایفا می کنند که باید به دنبال فعال کردن و توسعه آنها در کشور باشیم. 

سرپرست مرکز شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در ادامه به اقدامات ترویجی و فرهنگ
سازي هاي صورت گرفته براي رشد اکوسیستم نوآوري در کشور اشاره کرد و گفت: در ابتداي دولت یازدهم تعداد شرکت هاي دانش
بنیان 50 شرکت بود اما در حال حاضر تعداد آنها به نزدیک5600 شرکت رسیده است که این نشان دهنده اقدامات ترویجی دولت در

 
این عرصه است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به میزان اشتغال زنان در صندوق نوآوري و شکوفایی خاطرنشان کرد: در حال حاضر 41
درصد از نیروي انسانی و 15 درصد از مدیران میانی صندوق نوآوري را زنان تشکیل می دهند که از سطح علمی بالایی نیز برخوردارند.

عضو هیات عامل صندوق نوآوري و شکوفایی در پایان پیشنهاد راه اندازي شبکه اي از مدیران زن در شرکت هاي دانش بنیان را مطرح
کرد و گفت: پیشنهاد می کنم که با حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی، معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و وزارت کشور یک
شبکه از مدیران زن شرکت هاي دانش بنیان در نقش یک اتحادیه تشکیل شود که بتوان علاوه بر بحث هاي فرهنگ سازي و اقدامات



 
ترویجی، کارهاي صنفی و حرفه اي زنان را از این طریق دنبال کرد. 

در ابتداي رویداد «شکوفا» نیز دکتر مرضیه شاوردي، مدیر توانمندسازي صندوق نوآوري و شکوفایی گزارشی از برنامه هاي برگزار
شده در این رویداد دو روزه ارائه کرد و گفت: بعد از انتشار فراخوان، 47 طرح در حوزه مدیریت مصرف در حوزه برق، آب و انرژي
دریافت کردیم و با برگزاري 5 جلسه داوري با حضور بیش از 10 داور از صندوق نوآوري و شکوفایی و پژوهشگاه نیرو، 10 طرح به

 
عنوان طرح هاي برگزیده شناسایی شدند که در روز اول در حاشیه مراسم در قالب نمایشگاهی توانمندي هاي خود را معرفی کردند. 

وي ادامه داد: بیش از 500 نفر در بخش هاي مختلف به صورت آنلاین حضور داشتند که از این تعداد 200 نفر در روز اول و 300 نفر

 
در روز دوم ما را همراهی کردند. 

گفتنی است در آیین اختتامیه اولین رویداد مجازي نقش موثر زنان در مدیریت مصرف آب، برق و انرژي(شکوفا) از 10 طرح برگزیده
تقدیر شد و سه شرکت مهندسی کاشفان نیل فام با طرح «پکیج نوین تصفیه فاضلاب»، شرکت پویا ژن آزما با طرح «سیستم تصفیه
آب و پساب هاي صنعتی به روش بیولوژي» و شرکت سیماالکتروطب با طرح «سیستم کاهش و مدیریت مصرف روشنایی» به ترتیب

 
مقام هاي اول تا سوم این رویداد را کسب کردند. 

انتهاي پیام/



کشاندن ورزش بانوان به خیابان ها مغایر با فرهنگ یزد است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/10/17

یزدـ امام جمعه یزد با اشاره به اینکه فضاي خیابان و پارك ها براي ورزش بانوان از ایمنی کافی برخوردار نیست، گفت:
شهرداري هاي براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان اهتمام کنند.

یزدـ امام جمعه یزد با اشاره به اینکه فضاي خیابان و پارك
ها براي ورزش بانوان از ایمنی کافی برخوردار نیست، گفت:
شهرداري هاي براي افزایش پارك هاي اختصاصی بانوان

 
اهتمام کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، آیت االله محمدرضا ناصري، صبح
امروز در دیدار مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري
یزد با اشاره به اینکه عده اي در تلاش هستند با ترفندها و
شعارهاي خاص ورزش بانوان را به خیابان ها بکشانند،
اظهار داشت: این افراد به فکر امنیت و ایمنی بانوان نیستند

 
همچنانکه تاکنون چندین مورد تصادف براي آنها اتفاق افتاده است. 

وي با اشاره به اینکه فضاي عمومی جامعه و پارك ها هم به لحاظ مباحث ایمنی و هم مباحث فرهنگی و اجتماعی مناسب ورزش و
دوچرخه سواري بانوان نیست، افزود: شهرداري ها موظف هستند براي بانوان مکان ها و پارك هاي اختصاصی و در خور شأن بانوان

 
یزد ایجاد کنند و لازم است نسبت به این موضوع اهتمام جدي داشته باشند. 

ناصري با بیان اینکه زنان جامعه باید بتوانند در شرایط ایمن و محفوظ ورزش و تفریح کنند، تاکید کرد: شهرداري ها احداث پارك

 
بانوان را با جدیت دنبال کند و دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري نیز پیگیر این موضوع باشد. 

امام جمعه یزد در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر لزوم دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري یزد به مقوله آموزش مربیان
مهدکودك ها عنوان کرد: محتوایی که امروز در مهدکودك ها آموزش داده می شود بسیار حائز اهمیت است و لازم است در این زمینه

 
اقدام جدي شود و مربیان مهدها تحت آموزش قرار بگیرند. 

وي با بیان اینکه کودکان ما باید از آغاز آموزش با سه محور مهم تفکر، تدین و تعقل آشنا شوند، افزود: روحیه کارآفرینی باید از زمان

 
آغاز آموزش در کودکان تقویت شود تا بعد از دوران دانشگاه با موجی از بیکاران فارغ التحصیل مواجه نباشیم. 

ناصري همچنین بر ضرورت پیاده سازي سبک زندگی اسلامی در جامعه تاکید کرد و گفت: دست اندرکاران امر این مهم را جدي
بگیرند و با مطالعه و انجام کار کارشناسی، سبک زندگی اسلامی را در جامعه ترویج دهند که اگر این امر محقق شود، بسیاري از

 
مشکلاتی که امروز در جامعه شاهد آن هستیم، حل و فصل خواهد شد. 



 
دفاتر تسهیل گري در 3 نقطه یزد به مردم خدمت رسانی می کنند 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري یزد نیز در این دیدار به ارائه گزارشی از فعالیت هاي انجام شده توسط این دفتر
پرداخت و اظهار داشت: در سال جاري از یک سو کرونا و از سوي دیگر کمبود بودجه هاي دولتی، فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی را

 
کاهش داد اما تلاش کردیم این فعالیت ها متوقف نشود. 

حمید عزیزیان بیان کرد: در حوزه امور اجتماعی، یکی از مهمترین اقدامات، ایجاد دفاتر تسهیلگري اجتماعی بود که این دفاتر اکنون
در سه نقطه فعال هستند و در هر دفتر، شش جوان به صورت جهادي مشغول فعالیت هستند و در محله ها، مسائل و نیازهاي مردم

 
اعم از آموزشی و خدماتی را تحت پوشش قرار می دهند. 

وي همچنین از اجراي طرح سیمرغ در محلات یزد خبر داد و گفت: در قالب این طرح به بحث آموزش کودکان ورود کرده ایم و
خانواده ها را در این زمینه همراهی می کنیم.



دومین نشست فعالیتهاي فرهنگی و دانشجویی با موضوع اهداف و ماهیت

دانشگاه هاي نسل سوم در دانشگاه جامع علمی کاربردي زنجان برگزار شد

شماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/10/17
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان زنجان -

به گزارش روابط عمومی واحد استانی زنجان، دومین نشست فعالیتهاي فرهنگی و دانشجویی با موضوع اهداف و ماهیت دانشگاه
هاي نسل سوم با حضور دکتر واحدپور رئیس واحد استانی زنجان، رئیس اداره فرهنگی و دانشجویی به همراه کارشناسان و کارکنان
مراکز آموزشی به صورت مجازي برگزار شد. در این نشست دکتر واحد پور ضمن بیان تقسیم بندي هاي دانشگاه ها به نسل اول، دوم
و سوم، مهمترین ویژگی هاي دانشگاه هاي نسل سوم را کارآفرینی برشمرد و افزود: ارائه آموزش هاي مهارت محور، آموزش هاي کوتاه
مدت و تقاضا محور، گسترش دوره هاي کارآموزي و کارورزي در سرلوحه فعالیت هاي این نسل قرار دارد. در ادامه صالحی رئیس اداره
فرهنگی و دانشجویی گفت: در نسل سوم دانشگاه ها، آماده سازي نیروهاي انسانی براي اشتغال حرفه اي و تربیت انسانها براي زندگی

اجتماعی و ارتقاء شخصیت آنها از اهداف اساسی دانشگاه خواهد بود.



برگزاري نشست مشترك مدیرکل دفتر شهري و شوراهاي استانداري با رییس

جهاددانشگاهی آذربایجان غربی

منبع: ایسناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/10/17

نشست توسعه همکاري هاي فی ما بین دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري با رئیس جهاددانشگاهی آذربایجان غربی
برگزار شد.

سید محمد عابدي مدیر کل دفتر امور شهري و شوراهاي
استانداري در این دیدار ضمن تقدیر از فعالیت هاي
جهاددانشگاهی استان خاطر نشان کرد: هویت فعالیت هاي
این نهاد در چند سال اخیر در استان به سمت توسعه و
تعمیق بسترهاي پژوهشی رفته و این مهم نشان از دغدغه

 
دانش مبناي این نهاد با رویکرد توسعه استان دارد. 

وي با اشاره به ضرورت حمایت از این نهاد ارزشمند و انقلابی پژوهشی و آموزشی و فرهنگی گفت: برنامه ریزي و اجرایی کردن موفق
طرح ها در گرو نگاه پژوهشی و بسترسازي از طریق این مهم دارد که جهاددانشگاهی می تواند در این حوزه نقش آفرینی موفقی

 
داشته باشد و لذا آمادگی بررسی و تقویت پیشنهادات مطالعاتی متناسب با حوزه کاري این دفتر را دارد. 

وي با اشاره به اهمیت طرح ملی مشاغل خانگی و تقدیر از این طرح ملی علمی عملی اشتغال آفرین تصریح کرد: شهرداري ها می
توانند با ترسیم یک مدل کاربردي مفاهم شده خروجی نقش آفرینی براین کار ارزشمند ملی داشته باشند که در بحث کمک به

 
اشتغال خانوارها و زنان سرپرست خانوار گام هاي ارزشمندي می تواند در این ایام کرونایی داشته باشد. 

وي با اشاره به نقش آموزش هاي مهارتی و تخصصی حوزه هاي مختلف شهرداري ها و شوراها و نقش این نهاد افزود: امکانات و
توانمندي ها و سوابق همکاري ها جهت بررسی توسعه همکاري ها و ورود به حوزه هاي تخصصی تر حتماً در اولویت کاري این دفتر

 
قرار خواهد گرفت. 

به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی آذربایجان غربی؛ در ابتداي این دیدار دکتر رستم زاده رییس جهاددانشگاهی آذربایجان غربی
با تشریح توانمندي ها و امکانات آموزشی پژوهشی، فرهنگی و سوابق همکاري ها اظهار کرد: جهاددانشگاهی گام هاي خود را براساس

 
برنامه هاي نسخه ساز عملی و دانش مبنا براي تحقق ارکان توسعه استان بر می دارد. 

وي بیان کرد: حوزه هاي مشترك کاري در بحث پژوهش، آموزش و فرهنگی و کارآفرینی کاملاً مهیا بوده و می توان با ارایه یک
زنجیره خلاق ضمن تحقق اثر بخش اهداف شهرداري ها و شوراها از تمامی ابعاد خروجی ملموس براي خدمت به مردم منطقه ایفاء

 
کرد. 

مدیر طرح ملی مشاغل خانگی آذربایجان غربی با تشریح طرح ملی مشاغل خانگی در استان و سوابق و تجارب و مقایسه ابعاد و ارکان
و فازهاي مختلف طرح تصریح کرد: در این طرح با همکاري اداره کل کار و امور اجتماعی استان و دفتر مشاغل خانگی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی و معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی کشور بدنبال ارزش آفرینی و چرخ دنده کردن زنجیره هاي موجود و حتی
ناپیداي فعال زیست بوم مشاغل خانگی استان با لحاظ مزیت ها و تجارب دوره پایلوت هستیم تا بتوانیم از حداقل ها ارزش آفرینی

 
پایدار و متمایز براي کارآفرینی و اشتغال زایی از منظر مشاغل خانگی داشته باشیم. 

دکتر رستم زاده گفت: جهاددانشگاهی می تواند با همکاري شهرداري ها در کل استان و اداره کل کار و تعاون و امور اجتماعی یک
مدل همکاري در بحث مشاغل خانگی با نیاز سنجی و طراحی تدوین شغل هاي پنهان و موجود و کیفی تر کردن آن در راستاي

 
اهداف سازمانی و یا خدمات به شهروندان ارایه کند. 



وي بحث آموزش این نهاد را مبتنی بر پزوهش ذکر کرده و گفت: با توجه به پتاسیل کشاورزي استان و زیرساخت هاي پزوهشی واحد
دوره هاي تخصصی تدوین شده این نهاد منبعث از نتایج گروههاي پروهشی است که در دوره هاي معاونت آموزشی و دوره هاي

 
پودمان علمی کاربردي واحد و کارگاههاي تخصصی گروه ها پژوهشی شکل می گیرد . 

وي در خاتمه با اشاره به اینکه برنامه هاي این نهاد در بخش هاي مختلف صرفا در جهت کیفی کردن زنجیره ارزش توسعه استان
خلق می شود آمادگی این واحد را مبنی بر طراحی و تدوین خدمات و طرح هاي متناسب پزوهشی در راستاي اهداف فعالیتی آن

 
دفتر اعلام کرد. 

 
در خاتمه مقرر شد طرح هاي پژوهشی و توانمندي هاي نرم افزاري و سخت افزاري و انسانی آموزشی مورد بازدید قرار گیرد. 

انتهاي پیام



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی بانک
کارآفرین، محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین
افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به
استراتژي اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛
بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده
شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در این

 
بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت
باشد.



اختصاص تسهیلات صندوق کارآفرینی امید به هنرمندان صنایع دستی دشت

آزادگان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان، علی
عبیاوي به همراه باسم والی پور مدیر صندوق کارآفرینی
امید دشت آزادگان روز سه شنبه 15 دي ماه 99 از کارگاه
کارآفرینی آموزش و اشتغال بانوان روستاي مالکیه سفلی
بازدید کرد و گفت: «هدف از این بازدید تقویت و تشویق
بانوان این روستا به کارآفرینی، اشتغال و مشارکت در

 
جهش اقتصادي خانواده است.» 

او افزود: «هنرهاي صنایع دستی، میراث آبا و اجدادي ما است که به واسطه آن هنر و فرهنگ اصیل، نسل به نسل انتقال یافته و در

 
دستان هنرمندان این مرز و بوم قرار گرفته است.» 

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی دشت آزادگان عنوان کرد: «صنایع دستی با داشتن ویژگی هاي منحصر به
فرد، علاوه بر مصرف داخلی در حوزه فرهنگی و اقتصادي نقش دارد و ظرفیت هاي وسیع و متنوع خود را در همه ابعاد به نمایش می

 
گذارد.» 

او در ادامه اظهار کرد: «احیاي بوم گردي و توسعه گردشگري در روستا، صنایع دستی و محصولات خوراکی مناطق را رونق می دهد و

 
براي زنان شغل ایجاد می کند.» 

عبیاوي یکی از عوامل مؤثر در توسعه مشاغل روستایی را فعالیت براساس مشارکت عنوان کرد و ادامه داد: «توسعه همکاري و فعالیت
جمعی در روستا از برنامه هاي دولت بوده که حمایت صندوق کارآفرینی امید، زمینه لازم براي جلب مشارکت زنان روستایی را فراهم

 
کرده است که با سرمایه اي اندك، مشارکت جمعی و بر پایه توانمندي اعضا شکل می گیرد.» 

والی پور مدیر صندوق کارآفرینی امید دشت آزادگان نیز با اشاره به این که سیاست اصلی دولت، حمایت از توسعه مناطق محروم و
اقشار آسیب پذیر با رویکرد توانمندسازي زنان در مناطق روستایی است، اضافه کرد: «اهداف و رسالت ما در حوزه زنان و خانواده
تقویت و تحکیم نهاد خانواده، زمینه سازي براي نقش آفرینی زنان در اجتماع، توسعه مشارکت هاي اقتصادي، اجتماعی و سیاسی
زنان، حمایت از مشاغل خانگی و صنایع دستی و تولیدات بانوان در سال جهش تولید و همچنین جذب اعتبارات براي توان افزایی و

 
توانمندسازي خانواده هاي روستایی به عنوان بخش قابل توجهی از جامعه، استوار است.» 



او گفت: «روستاییان نقش بسیار مؤثري در تولید محصولات کشاورزي، صنایع دستی و توسعه روستاها دارند و صندوق کارآفرینی امید
آمادگی خود براي حمایت از همه روستاییان در راستاي اشتغال پایدار در همه مشاغل و رشته ها اعلام می کند.»



امضاي تفاهم نامه همکاري بین فولاد مبارکه و اتاق بازرگانی صنایع، معادن و

کشاورزي تهران

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/10/17

دنیاي معدن - رئیس و اعضاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران در راستاي هم افزایی و مشارکت و همکاري
راهبردي با فولاد مبارکه در حوزه تحول دیجیتال، روز یکشنبه 14 دیماه ضمن دیدار با مهندس عظیمیان مدیر عامل فولاد

مبارکه و بازدید از فرایند تولید این شرکت، تفاهم نامه همکاري امضاء کردند.

به گزارش دنیاي معدن، مهندس حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در این زمینه با اشاره به ضرورت اجراي
طرح تحول دیجیتال به عنوان ضمانت رقابت پذیري و حفظ جایگاه این شرکت درعرصه بازارهاي جهانی و داخلی به بیان چالش ها و

 
دغدغه هاي پیش روي شرکت فولاد مبارکه پرداخت. 

وي اقتضائات محصول، فشارهاي هزینه اي، رقابت و الزامات خدمات و پیچیدگی فرایند را از جمله چالش هاي پیش رو برشمرد و در
ادامه از الزامات قانونی و مقرراتی، مشتري و تولید محصولات متنوع در کنار بازارهاي متعدد به عنوان دیگر چالش هاي ارزیابی شده

 
در این خصوص نام برد. 

مدیر عامل فولاد مبارکه جایگاه فولاد ایران را در مقایسه با 20 کشور برتر تولید کننده فولاد در رتبه یازدهم ارزیابی و خاطرنشان کرد:
با توجه به ظرفیت هاي موجود در عرصه صنعت فولاد کشور در مقایسه با عرصه هاي دیگر اقتصادي، صنعت فولاد ایران زمینه رقابت
و به دست آوردن جایگاه هاي برتر درجهان را دارد از این رو با اجراي تحول دیجیتال در این صنعت به ویژه در فولاد مبارکه امکان

 
کاهش فاصله فعلی دور از ذهن نخواهد بود. 

مدیرعامل فولاد مبارکه از جدید بودن موضوعات این طرح و عدم وجود نمونه هاي موفق در کشور، فرهنگ سازي و توسعه نظري و
عملی در ساختار فولاد مبارکه و جلب مشارکت حداکثري، فقدان پیمانکاران توانمند داراي محصول و راهکار آماده به عنوان برخی از

 
مهمترین چالش هاي اصلی این شرکت در اجراي طرح تحول دیجیتال نام برد. 

وي خاطر نشان کرد: زمینه هاي خوبی در جهت همکاري مشترك بین فولاد مبارکه و اتاق بازرگانی وجود دارد که از آن جمله می
توان به تلاش حداکثري براي نهادینه شدن ضرورت تحول دیجیتال در کلیه صنایع کشور و مشارکت در سرمایه گذاري ایجاد

 
زیرساخت هاي تحول دیجیتال در مراکز دانشگاهی و صنعتی و به اشتراك گذاشتن آن ها اشاره نمود. 

مهندس عظیمیان در ادامه فراهم سازي زمینه استفاده از تجارب بین المللی به ویژه اتاق هاي کشورهاي صنعتی پیشرو در انقلاب
Big)چهارم، سرمایه گذاري در حوزه توسعه استعدادهاي فناوري هاي نوظهور به ویژه هوش مصنوعی، اینترنت اشیاء، اطلاعات عظیم

 
data) و تحلیل داده ها را به عنوان دیگر زمینه هاي موجود در جهت همکاري مشترك عنوان کرد. 

 
پروژه اجراي تحول دیجیتال یکی از اقدامات بسیار مهم اخیر شرکت فولاد مبارکه 

در ادامه مسعود خوانساري رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران نیز ضمن اشاره به کارهاي کلان انجام شده در اتاق



بازرگانی به ویژه اقدامات در مرکز نوآوري و مدرسه تازه تاسیس کسب و کار گفت: خوشبختانه فولاد مبارکه با وجود تحریم ها گام
هاي موثري در حوزه افزایش کمی و کیفی تولید فولاد برداشته است. خوانساري از پروژه اجراي تحول دیجیتال به عنوان یکی از
اقدامات بسیار مهمی که از سال گذشته در شرکت فولاد مبارکه آغاز گردیده یاد کرد و گفت: اقدامات این شرکت در زمینه اجراي
طرح تحول دیجیتال موجب شد تا به جهت آشنایی بیشتر و تبادل تجربه در خصوص اقدامات صورتگرفته در مرکز نوآوري اتاق
بازرگانی تهران بازدیدي از شرکت فولاد مبارکه داشته باشیم و در قالب تفاهم صورت گرفته زمینه اي ایجاد شود تا تجارب این دو

 
مجموعه در اختیار سایر صنایع نیز قرار بگیرد. 

خوانساري همچنین ابراز امیدواري کرد اتاق بازرگانی به عنوان انتقال دهنده تجربیات فولاد مبارکه بتواند به خوبی در حوزه تحول

 
دیجیتال به ایفاي نقش بپردازد. 

در ادامه این دیدار مدیر عامل شرکت ایریسا نیز با ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده در حوزه تحول دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه
به دلایل حرکت فولاد مبارکه به سمت اجرایی شدن این طرح اشاره و تصریح کرد: تحولات جهانی در عرصه اقتصاد و تجارت و رقابت

 
شدیدي که در حوزه صنعت فولاد جهان وجود دارد، الزاما بنگاه هاي اقتصادي بزرگ را به حرکت به این سمت سوق می دهد. 

رسول سراییان از عضویت فولاد مبارکه در باشگاه فانوس هاي دریایی به عنوان چشم انداز این شرکت نام برد و با تاکید بر این نکته
که تمامی اقدامات در طرح تحول دیجیتال در همین راستا برنامه ریزي شده است خاطر نشان کرد: بنگاههاي آینده نگر در کشورها به
دنبال به دست آورن شرایط لازم براي عضویت در این باشگاه هستند. باشگاهی که اعضاي آن ضمن حفظ و جایگاه رقابت پذیري خود
که منجر به سود دهی بیشتر براي آن بنگاهها می شود، به عنوان پیش برنده و توسعه دهنده شرکت هاي دیگر در کشورهاي متبوع

 
خود عمل و فرایند تحول دیجیتال را در شرکت هاي دیگر تسهیل خواهند کرد. 

وي با اشاره به گام هاي اساسی طراحی شده و شناسایی 70 پروژه اولویت دار گفت: شرکت فولاد مبارکه تنها شرکتی است که 125

 
سیستم IT مورد استفاده در آن به صورت یکپارچه در حال کار کردن است و از این حیث در کشور منحصر به فرد است. 

مدیرعامل شرکت ایریسا همچنین با اشاره به اقدامات اجرایی انجام شده در عرصه تحول دیجیتال خاطر نشان کرد: تهیه و تدوین
نقشه راه تحول در 100روز و رونمایی آن در پنجم مرداد سال جاري و آغاز اجراي 11 پروژه زیرساختی توسط شرکت ایریسا در کنار
آموزش125 نفر از مدیران شرکت فولاد مبارکه و 25 نفر از مدیران شرکت ایریسا در دانشگاه اصفهان از جمله اقدامات صورت گرفته

 
توسط این شرکت به عنوان مجري طرح تحول دیجیتال شرکت فولاد مبارکه بوده است. 

وي در ادامه برگزاري دو رویداد REVERSE PITCH (رویدادهاي جدید در فضاي کارآفرینی) با ارائه 12 چالش و آغاز برندسازي و
فرهنگ سازي به منظور مشارکت بدنه فولاد مبارکه و همچنین برگزاري دو دوره سنجش بلوغ دیجیتال در فولاد مبارکه به همراه بهره
گیري از تجارب مشاور بین المللی به عنوان اقدامات اجرائی مهم در این راستا که از زمان آغاز فرایندهاي مربوط به اجراي طرح تحول

 
دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه انجام شده است نام برد. 

با امضاي این تفاهم که به امضاء حمیدرضا عظیمیان مدیر عامل فولاد مبارکه و مسعود خوانساري رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن
و کشاورزي تهران رسید، طرفین متعهد به ساماندهی و بسیج ظرفیت هاي موجود براي ارتقاء بهره وري ملی، بخشی و بنگاهی شدند و
تلاش خود را به کار خواهند بست تا با ایجاد مشارکت هاي راهبردي و تمرکز بر هوشمند سازي صنعتی در زنجیره ارزش تولید ملی
در حوزه هاي فولاد، کانی و فلزات، زمینه ساز تحقق برنامه هاي راهبردي به سمت انقلاب صنعتی چهارم، هوشمند سازي کارخانه ها

 
و تحول دیجیتال و نوآوري در کشور باشند. 



قابل ذکر است نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران در ابتداي بازدید خود با حضور در معراج الشهداي شرکت
فولاد مبارکه به مقام شامخ شهیدان اداي احترام نمودند.



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/10/17

خبرگزاري آریا - نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با
قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از

 
توانمندي متخصصان داخلی است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه خاتم الانبیاء توانایی بالایی در
پروژه هاي ساخت و سازدر کشور دارد و با رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک مجموعه تخصصی مجرب، زبده و توانمند تا به حال
توانسته ضمن بکارگیري پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه هاي ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران

 
خارجی تبدیل شود وشعار "ما می توانیم" را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 

وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت
کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 

به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است.



افتتاح اولین مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در شهرستان نیشابور

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/10/17

خبرگزاري آریا- با حضور سرپرست بنیاد تعاون زندان هاي
استان، اولین مرکز عرضه و فروش تولیدات زندانیان در

 
شهرستان نیشابور افتتاح گردید. 

به گزارش خبرنگار آریا در نیشابور ، رئیس اداره زندان
نیشابور در مراسم افتتاح اولین مرکز عرضه و فروش
تولیدات زندانیان اظهارکرد: نقش اشتغال و حرفه آموزي در

 
اصلاح و تربیت زندانیان مهم است. 

محمدرضا رجبی،افزود: اشتغال و حرفه آموزي، موجب
کاهش آسیب هاي اجتماعی، ایجاد زمینه اشتغال پس از آزادي و کمک به معیشت خانواده مددجویان را فراهم خواهد آورد و در این
راستا سعی شده با وجود فضاي محدود فیزیکی بند بسته با راه اندازي کارگاه قالی بافی، فیروزه تراشی و اشتغال نشسته در بند بسته
ضمن غنی سازي اوقات فراغت زندانیان، زمینه اشتغال مددجویان فراهم شده و از عواید عرضه و فروش محصولات تولیدي خانواده

 
زندانیان بهره مند گردند. 

پوستچی، سرپرست بنیاد تعاون استان نیز ضمن تقدیر از اقدامات صورت گرفته در حوزه اشتغال و حرفه آموزي زندانیان، بر همکاري
بنیاد تعاون زندان هاي استان بر توسعه فضاي کار و اشتغال در مجموعه زندان نیشابور تاکید نمود



نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟

منبع: مشرقشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/10/17

 
- اقتصاد 

 
نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟ 

 مشاور مدیرعامل شرکت متن گفت: خروج برخی تولیدکنندگان عمده از

 
بازار و کاهش شدید تولید زغال سنگ تا افق 2050 به تقویت بازار نفت کمک می کند. 

به گزارش مشرق، تجربه سال هاي 90 و 97 به خوبی نشان داد که با اعمال تحریم هاي نفتی آمریکا، صادرات نفت ایران به راحتی با
محدودیت هاي جدي مواجه شده و به تبع آن با کاهش ارزآوري دولت، بحران هاي ارزي و شوك هاي تورمی براي کشور ایجاد می
شود. اما در همین برهه فعلی که کشور تحت شدیدترین تحریم ها قرار دارد، علیرغم افت شدید صادرات نفت ایران، بنزین و سایر
فرآورده هاي پالایشگاهی و پتروشیمی و صنایع تکمیلی به راحتی صادر می شوند و در واقع به مسیر تنفس دولت براي تامین بودجه

 
خود تبدیل شده اند. 

در نتیجه لزوم حرکت به سمت توسعه و تکمیل زنجیره ارزش با احداث پتروپالایشگاه ها، براي ایجاد اشتغال و ارزش افزوده و بی اثر

 
کردن تحریم هاي نفتی بیش از گذشته مشخص شده است. 

در این بین اما جریان فکري نزدیک به وزارت نفت که همواره در حال تئوریزه کردن لزوم خام فروشی نفت بوده است اینگونه استدلال
می کند که رویکرد جهانی به سمت انرژي هاي تجدیدپذیر مثل انرژي خورشیدي و استفاده از ماشین هاي برقی است، در نتیجه عصر
سلطه نفت و سایر منابع هیدروکربنی به زودي به پایان خواهد رسید.از طرفی ساخت پتروپالایشگاه و حرکت به سمت زنجیره ارزش تا
صنایع تکمیلی امري زمان بر و هزینه زاست. در نتیجه بهتر است منابع نفتی کشور به هر طریق ممکن استخراج شده و به صورت خام

 
به فروش رسد، تا قبل از پایان عصر نفت بتوان منابع ارزي حاصل از خام فروشی را صرف توسعه زیرساخت در کشور کرد. 

حال سوال اساسی این است که آیا واقعا عصر نفت و انرژي هاي هیدروکربوي به زودي پایان می پذیرد. براي پاسخ به این پرسش با

 
رضا نوشادي، کارشناس حوزه نفت و انرژي و مشاور مدیرعامل شرکت مهندسی توسعه نفت (متن) به گفتگو نشستیم. 



 
مشروح این مصاحبه به شرح زیر است: 

 
در سه ماه پایانی سال 2021 تقاضاي نفت دوباره به روزانه 100 میلیون بشکه بازمی گردد 

یک ادعا وجود دارد مبنی بر اینکه عصر نفت رو به پایان است، در نتیجه خام فروشی نفت بهترین استراتژي براي ایران تعریف می

 
شود. نظر شما در این باره چیست؟ 

نوشادي: به نظرم بهتر است ابتدا مقدمه اي درباره ورود هر نوع کالا به بازار از منظر علم اقتصاد گفته شود. به طور کلی وقتی محصولی
تولید و به بازار عرضه می شود اگر مورد استقبال قرار گیرد، تولید نیز به تبع تقاضا رشد می کند و در این صورت رقابت شکل می
گیرد. در واقع تولید تا حدي افزایش پیدا می کند که بازار به بلوغ خودش برسد. پس از آن تحت تاثیر عوامل مختلف از جمله تولید
محصول جدیدتر که رقیب محصول فعلی است یا از رده خارج شدن تکنولوژي محصول فعلی، دوران افول این محصول شروع می شود.

نفت هم از این قاعده مستثنی نیست . نفت ارزش و جایگاه ویژه اي در تامین انرژي موردنیاز بشر در صد سال اخیر داشته است و
همواره این سوال مطرح بوده است که چه زمانی نفت به مرحله بلوغ و افول خود می رسد. البته در دهه هاي اخیر و همزمان با رشد و

 
توسعه انرژي هاي نو و تجدیدپذیر، پاسخ به این سوال محل مناقشه جدي قرار گرفته است. 

 
 

 
تصویر 1- چرخه عمر محصولات در اقتصاد 

براي پاسخ به این سوال اگر به روند مصرف نفت از دهه 90 میلادي نگاه کنیم، می بینیم که کل مصرف انرژي دنیا در ابتداي این دهه
حدود 9 هزار میلیون تن بوده است که الان به 13 هزار و 800 میلیون تن رسیده است در همین زمان رشد مصرف نفت از سال

 
1993 تاکنون 27 درصد افزایش پیدا کرده است و از حدود روزانه 67 میلیون بشکه به مصرف حدود 100 میلیون بشکه در روز است. 

اگر خاطرتان باشد دو سه دهه پیش در دولت هفتم نیز این مسئله مطرح بود که عصر نفت به زودي تمام می شود و این موضوع باعث
شد کشورهاي تولیدکننده به سمت عرضه زیاد نفت در بازار حرکت کنند و در کوتاه مدت قیمت نفت به 8 الی 10 دلار در هر بشکه
کاهش پیدا کرد. ولی الان پس از گذشت 24 سال ما می بینیم مصرف نفت 27 الی 28 درصد نسبت به آن زمان افزایش پیدا کرده



 
است. 

در کنار این موضوع سهم انرژي هاي دیگر هم در سه دهه افزایش داشته است. مثلا در سال 93 میلادي سهم نفت 40 درصد کل
سبد انرژي دنیا بود ولی الان این عدد به 33 درصد کاهش پیدا کرده است. جالب اینکه عمده سوختی که سهم نفت را در کل انرژي
هاي دنیا از آن خود کرده است زغال سنگ می باشد. سوخت زغال سنگ زودتر از نفت وارد سبد انرژي دنیا شد و قدمتی بیشتري
دارد و لابد ما انتظار داریم که زودتر از نفت هم از بازار خارج شود و عصر زغال سنگ به پایان برسد اما ملاحظه می کنیم که در طول
سه دهه گذشته نه تنها سهم زغال سنگ کاهش پیدا نکرده بلکه افزایش نیز داشته است، درحالیکه این سوخت نسبت به نفت آلاینده
تر است و عوارضش هم بیشتر است. پس با نگاهی به 30 سال گذشته می بینیم تمام کسانی که در گذشته شعار می دادند عصر نفت

 
به زودي تمام می شود، این "به زودي" در 30 سال اتفاق نیفتاد. 

 
 

 
تصویر 2 - روند مصرف انواع انرژي در 30 سال گذشته 

 
 

 
تصویر 3- روند تقاضاي فرآورده در 20 سال گذشته 

آنچه بنده در این مصاحبه مطرح می کنم مبتنی بر داده هاي آژانس بین المللی انرژي، بی پی، وود مکنزي و سایر مجموعه ها و
موسسات معتبر دیگري است که در عرصه انرژي فعالیت می کنند و گزارش هایی را درباره آینده بازار نفت تدوین کرده اند. ما در سال
2020 اتفاقی به نام کرونا را داشتیم که مصرف نفت را از 100 به 92 میلیون بشکه در روز کاهش داد و الان با مازاد عرضه مواجه

 
هستیم. 



اما همه موسسات به اتفاق سال 2021 را مجدداً سال افزایش مصرف نفت می دانند و پیش بینی کرده اند در سه ماه پایانی سال
جدید میلادي، عدد مصرف نفت به 100 میلیون بشکه در روز خواهد رسید. یعنی ما همزیستی با کرونا را یاد خواهیم گرفت و مصرف
نفت به صورت سوخت به شرایط قبل از کرونا بازمی گردد و سال 2021، وضعیت سال 2020 را جبران خواهیم کرد. شاید بتوان با

 
احتمال قریب به یقین همین سقف 100 میلیون بشکه را یک نقطه جهانی براي بلوغ یک کالاي اقتصادي به نام نفت تلقی نمود. 

 
خروج برخی تولیدکنندگان نفت و کاهش شدید تولید زغال سنگ به رقابتی ماندن بازار نفت کمک می کند 

تولید و مصرف نفت در دهه هاي آینده به چه صورت است؟ تا افق 2050 کدام بازیگران موثر از بازار نفت حذف خواهند شد؟ پیش

 
بینی ها از تزلزل یا ثبات بازار نفت چگونه است؟ 

نوشادي: سوال جذاب این است که مصرف نفت در دهه هاي آتی چگونه خواهد بود؟ مخصوصا براي کشورهاي نفت خیزي مانند ایران
پاسخ به این سوال خیلی مهم است. در این بین حتی پیش بینی محافظه کار ترین موسسات هم این است که تا سال 2035 میلادي
مصرف نفت در حد 100 میلیون بشکه در روز می ماند و سایر مراکز نیز ثبات تقاضا را 2050 و حتی بعد از آن پیش بینی کرده اند.
یعنی پیک مصرف نفت حوالی همین عدد است. اما حال سوال اصلی این است که در چند دهه آینده که بالاترین مصرف نفت همین

 
100 میلیون بشکه در روز است، تولید کدام مسیر را خواهد رفت؟ 

اگر مطابق منابع نفتی شناخته شده قابل استخراج از کشورهاي مختلف نگاهی به تولید نفت در افق سال 2050 میلادي بیندازیم، می
بینیم که تا این سال عرضه کنندگان بزرگ و کوچکی از بازار نفت خارج می شوند. به عنوان مثال آمریکا اگر با همین روند فعلی تولید
نفت داشته باشد، مطابق منابع شناخته شده فعلی فقط 11 سال و همینطور روسیه فقط 25 سال دیگر نفت دارد. آمریکا در سال
2003 یک دکترین داشت که ما باید خودمان را از واردات نفت خاورمیانه مستقل کنیم. این کار را انجام دادند و در سال 2015-

 
2016 کاملاً از واردات نفت مستقل شدند و تمام مصرف نفت را خودشان تولید کردند. 

اما همین آمریکا در این مدت به اندازه 30 درصد مصرفش اکتشافات جدید داشته است و اگر با مقیاس مصرفی که اکنون دارد به
تولید نفت ادامه دهد فقط 15 درصد مصرفش را می تواند جبران کند و براي مابقی فعلا هیچ چاره اي ندارد. یعنی 26 میلیون بشکه
فقط توسط همین دو بازیگر از بازار خارج خواهد شد. همچنین تولیدکننده هاي کوچک تر مانند نروژ هم تا افق 2050 به تدریج از

 
بازار نفت خارج می شوند و آنها هم مجموعا 12 میلیون بشکه در روز باعث کاهش عرضه نفت خواهند شد. 

یعنی همان طور که این انتظار وجود دارد که مصرف نفت در محتاطانه ترین پیش بینی ها در سال 2050 به حدود 70 میلیون بشکه
در روز برسد در تولید نفت هم همین روند کاهشی طی خواهد شد. البته یک کاهش عمده دیگري نیز در بازار انرژي دنیا اتفاق خواهد

 
افتاد. در واقع نکته اي که از دید رسانه ها مغفول مانده است ناظر به مصرف زغال سنگ است. 

در حال حاضر با پیک تولید و مصرف زغال سنگ در کشور پرمصرفی مثل چین مواجه هستیم. سوخت زغال سنگ سهم قابل توجهی
را در سبد انرژي کشورهایی مانند هند، استرالیا، اندونزي، روسیه و جنوب آفریقا دارد. اتفاقاً از سال 2030 به بعد همه پیش بینی ها
ناظر به کاهش شدید تولید زغال سنگ است، در نتیجه این کشورها باید به سراغ انرژي هاي جایگزین زغال سنگ بروند و یکی از
همین انرژي هاي جایگزین قطعا نفت است. در این حالت نفت فضاي بازتري براي ثبات و حفظ خود در سبد انرژي دنیا را خواهد

 
داشت. 



 
 

 
تصویر 4 - روند مصرف نفت و سایر انرژي ها تا سال 2050 

بر اساس پیش بینی موسسات معتبر مصرف انرژي زغال سنگ تا سال 2050 شدیدا کاهش پیدا می کند. بنابراین با توجه به اینکه
حدود 38 درصد از عرضه کنندگان نفت از بازار به تدریج تا سال 2050 خارج می شوند و همچنین تولیدکنندگان زغال سنگ هم به
طور جدي از بازار خارج می شوند، این موضوع فضاي تنفسی براي افزایش تقاضا و رقابت براي نفت فراهم می کند یعنی این پیش
بینی وجود دارد که با توجه به کاهش تولید زغال سنگ، رقباي جدید براي خرید نفت وارد بازار شوند و بازار نفت تا افق 2050 ثبات

 
بیشتري به خود بگیرد و کماکان رقابتی و جذاب بماند. 

در خصوص اینکه تا سال 2050 تقاضا روي 100 میلیون باقی می ماند عرض کنم که موسسات مختلف ارقام مختلفی ارائه کردند.
محافظه کارانه ترین عدد مربوط به این است که تا سال 2035 تقاضا روي 100 میلیون بشکه نفت است و سایر موسسات بعضاً تا سال
2050 هم عنوان کردند که تقاضا روي 100 میلیون بشکه باقی می ماند. این ارقام مربوط به موسسات معتبر در حوزه انرژي است.

 
بنابراین "بقاي تقاضا" بیش از "کاهش قطعی" عرضه است و این یعنی ما رونق بازار نفت را تا آن سال خواهیم داشت. 

 
اروپا بلوغ بازار نفت را پشت سر گذاشته اما براي سایر کشورها شیب مصرف نفت افزایشی است 

پس جمع بندي مباحث شما این بود که تا افق 2050 بازار نفت همچنان پرقدرت به کار خود ادامه می دهد. اما از طرفی ما شاهد

 
بروز و ظهور انرژي هاي نو و خودروهاي برقی در اروپا هستیم. آیا تقاضاي نفت بسته به موقعیت هاي جغرافیایی متفاوت است؟ 

نوشادي: بحث مصرف نفت واقعاً در کشورهاي مختلف شیب و شتاب مختلفی دارد. مثلا روند تقاضاي نفت در کشورهاي عضو همکاري
توسعه اقتصادي که 35 کشور هستند با مصرف نفت خاورمیانه و چین متفاوت است. چین و خاورمیانه و کشورهاي غیر از این 35

 
کشور که در اروپا هستند و اوراسیا، روند افزایشی مصرف نفت را تجربه خواهند کرد. اما در اروپا کاهش تقاضا را شاهد هستیم. 

در اروپا در سال 1990 به اندازه 370 میلیون تن معادل نفت، تقاضا براي مصرف فرآورده هاي نفتی وجود داشت. این عدد در سال
2003 و 2004 به اوج 405 میلیون تن رسید و مجدداً الان به عدد 340 الی 350 میلیون تن رسیده است. یعنی اروپا بلوغ مارکت
نفت را پشت سر گذاشته است اما در سایر کشورهایی که در بالا به آن اشاره کردم مثل خاورمیانه، چین اوراسیا و آن بخش از اروپا که

عضو سازمان همکاري هاي توسعه اقتصادي نیست، کماکان شیب مصرف نفت رو به افزایش است. 



باید به این نکته اساسی در تحلیل هاي خودمان توجه کنیم که حدود 13 سال پیش بحث خودروهاي برقی به عنوان یکی از اصلی
ترین جایگزین هاي خودروهاي بنزینی مطرح شد و این خودروها وارد بازار شدند. با حمایت هایی که صورت گرفت تعداد این
خودروها هر سال دو برابر سال قبل افزایش پیدا می کرد اما این افزایش تولید تا کجا جلو رفت؟ تا جایی که الان از 80 میلیون

 
خودرویی که در دنیا تولید می شود تنها حدود هشت میلیون آن خودروي برقی است. 

در دو الی سه سال گذشته به دلیل این که چین و آمریکا سیاست هاي حمایتی از خودروهاي برقی را کمرنگ کردند، امسال نسبت به
پارسال فقط 10 درصد خودروهاي برقی زیاد شدند و آن شیب افزایشی تولید خودروهاي برقی هم به دلیل این که جهان ظرفیت
حمایت از این موضوع را ندارد و پول زیادي می طلبد، بازارش تقریبا به ثبات رسیده است مگر اینکه بر اثر اتفاقی اقتصاد خودروهاي

 
برقی به ناگهان بهبود یابد. 

در این شرایط هم سهم انرژي فسیلی را در تولید برق مجددا به ثبات خواهد رسید. ضمن اینکه اقتصاد انرژي خورشیدي با همه
پیشرفت هایی که تاکنون داشته حدود سه چهار برابر گران تر از سایر انرژي ها است و از دسترسی درآمد سرانه اغلب کشورها دور
است و با پیش بینی هاي معمول در بهینه سازي هاي تکنولوژي انرژي تجدیدپذیر، کماکان نفت همان آلاینده محبوب باقی خواهد

 
ماند. 

اخیراً بنده از یکی از شرکت هاي زیرمجموعه مپنا بازدیدي داشتم و اتفاقا چه کارهاي خوبی در حوزه خودروهاي برقی انجام شده
است و ما قطعا باید از الان براي این محصولات برنامه ریزي و اقدام کنیم تا از این تکنولوژي عقب نمانیم. اما نکته اینجاست که بین
10 الی 20 هزار دلار هزینه برقی کردن هر خودرو است. یعنی غیر از هزینه خود خودرو باید براي برقی کردن آن نیز 10 الی 20 هزار

 
دلار هزینه شود. قیمت 90 الی 95 درصد خودروهاي کشور ما زیر 10 الی 20 هزار دلار است. 

وقتی وضع ایران با رتبه متوسط درآمد سرانه یعنی رتبه 100 چنین وضعی دارد باید گفت در دنیا منابع مالی وجود ندارد که بتوان به
این زودي آن هم به صوررت گسترده به این موضوعات پرداخت. لذا همه این پیش بینی ها حاکی از این است که عرضه و تقاضاي
نفت به گونه اي پیش خواهد رفت که نفت کماکان تعیین کننده و داراي مشتري به عنوان یک انرژي باثبات تا افق 2050 و حتی پس
از آن باقی بماند. در نهایت در افق سال 2100 پیش بینی می شود که تولید نفت به روزانه 20 میلیون بشکه برسد و شاید تا افق

 
2100 باید آرام آرام با عصر نفت خداحافظی کنیم. 

 
 

 
تصویر 5- پیش بینی مصرف نفت تا سال 2100 



 
در بلندمدت باید بر احداث پتروپالایشگاه ها و تولید فرآورده متمرکز شویم 

 
با توجه به تحولات آینده بازار نفت استراتژي ایران باید چگونه تعریف شود؟ 

نوشادي: کسانی که در دولت هفتم ادعا می کردند عصر نفت تمام شده است پیش بینی شان بعد از گذشت بیست و چند سال غلط از
آب درآمد و مصرف نفت نه تنها افول پیدا نکرد بلکه بیش از 30 درصد نیز افزایش یافت. همین طور ما در این مصاحبه 30 سال آینده
را بررسی کردیم و دیدیم که همه موسسات معتبر، بازار مصرف نفت را در همین حد 100 میلیون بشکه در روز پایدار می دانند،
درحالیکه عرضه نفت کاهش پیدا می کند. در نتیجه در آینده بازار نفت براي کشورهایی مانند ایران جذاب خواهد شد. پس زیاد عجله

 
اي براي استخراج و فروش نفت نکنیم و فکر نکنیم که نفت روي دستمان باقی خواهد ماند. 

ما در کوتاه مدت با وضعیت فعلی هر زمان که اراده کنیم می توانیم تولید نفت را افزایش دهیم و آن را صادر کنیم. تولید نفت از
طریق حفاري هر حلقه چاه در ایران حدود چهار ماه زمان نیاز دارد که با فرض قرارداد و تامین کالا دو سه ماه دیگر به آن می توان
افزود. بنابراین افزایش تولید نفت به میزان سابق و افزایش خام فروشی نفت با ناوگان بسیار بزرگ حفاري در ایران، کار قابل انجامی در
کوتاه مدت محسوب می شود. هرچند در وضعیت فعلی که بازار عرضه حدود 8 میلیون بشکه مازاد دارد، هیچ عاقلی در بازاري که

 
مازاد عرضه هست وارد رقابت نمی شود ما باید جایی از مارکت را بگیریم که در آنجا براي ما مزیت وجود داشته باشد. 

حتی اگر تحریم هم نباشیم افزایش تولید نفت در کوتاه مدت اولویت اول صنعت نفت ما نیست و به صلاح ما نیست. اولویت اول
صنعت نفت ما حرکت به سمت تولید محصولات باارزش افزوده و تحریم ناپذیر مانند بنزین و گازوئیل و سایر فرآورده هاي پالایشی و
پتروشیمیایی است. فعلا در فضاي تحریم تنفس بهتري روي فرآورده داریم. البته منظور بنده این نیست که فرآورده ها اصلاً قابل

 
تحریم نیستند بلکه منظور این است فروش آنها در دوران تحریم راحت تر انجام می شود. 

باید همه انرژي خودمان را روي این موضوع بگذاریم که دست از خام فروشی برداریم و به سمت ارزش افزوده بالاتر برویم. ما در سطح
پالایشگاهی یک ارزش افزوده داریم ولی وقتی آن را تبدیل به محصول پتروشیمی می کنیم ارزش افزوده بالاتري کسب خواهد شد.
فلذا تمرکز باید روي این بخش از صنعت نفت و ارتقاي کیفیت فرآورده ها باشد. در کوتاه مدت افزایش تولید نفت به سطوح 6.5، 8.5
یا 10 میلیون بشکه نفت (حتی اگر قابل تحقق باشد) براي یک بازار اشباع شده از نفت خام، به قصد خام فروشی یک تصمیم صد

 
درصد غلط اقتصادي است. 

اینکه الان دنبال افزایش تولید و توسعه میدان هستند اینها اولویت ما در کوتاه مدت نیست. براي بلندمدت ما حتماً نیاز به سرمایه
گذاري در بخش بالادستی داریم ولی امروز اگر پولی داریم باید حتما در پایین دست سرمایه گذاري شود. در حالی که مشاهده می
شود میلیاردها دلار براي توسعه میادین نفتی (آن هم میادین نفتی غیر مشترك) هزینه می شود که براي بازار کوتاه مدت و میان

 
مدت نفت یک استراتژي 100 درصد غلط ارزیابی می شود. 

در بلندمدت ما باید در حوزه فروش نفت متناسب با بازار رفتار کنیم. همانطور که براي فراورده وقتی ما می خواهیم مثلا یک
پتروشیمی احداث کنیم همه متغیرهاي بازار را در مطالعات امکان سنجی به دقت بررسی می کنیم و در بررسی همین بازار است که
می بینیم مثلا با اشباع بازار متانول مواجه هستیم و بازار پتروشیمی براي برخی محصولات مثل الفین ها رو به فزونی است و ما یک
دامنه بسیار بزرگی در محصولات پتروشیمی داریم که براي هر محصول باید متناسب با مارکت همان محصول مطالعات امکان سنجی

 
انجام داد و به سمت تولید آن رفت. 



براي افزایش تولید و عرضه نفت خام نیز همین مطالعات امکان سنجی و آینده پژوهی را باید در دستور کار قرار داد نه اینکه در
شرایط تحریم تلاش براي استخراج و پمپاژ بیشتر نفت به بازار اشباع داشت. به نظر بنده ما در بلندمدت هم باید روي احداث
پالایشگاه ها، پتروپالایشگاه ها و تولید محصولات پتروپالایشی متمرکز شویم و به سمت حلقه هاي پایین تر زنجیره هاي ارزش برویم

 
چرا که ارزش افزوده و اشتغال اصلی در این بخش ها است. 

منبع: فارس



صدور 40 مجوز مشاغل خانگی در حوزه صنایع دستی قزوین

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون صنایع دستی و هنرهاي سنتی استان خبرداد صدور 40 مجوز مشاغل خانگی در حوزه صنایع دستی قزوین معاون صنایع
دستی و هنرهاي سنتی قزوین از صدور 40 مجوز مشاغل خانگی براي متقاضیان فعالیت در حوزه صنایع دستی این استان از ابتداي

 
سال 99 تا پایان آذرماه خبر داد. 

سید میثم حصاري در گفت وگو با خبرنگار فرهنگ وهنر صبح قزوین اظهار کرد: در راستاي حمایت از تولید محصولات ایرانی در سال
جهش تولید، ایجاد اشتغال و مشارکت موثر و فعال متقاضیان در برنامه هاي مختلف این حوزه، طی نه ماه گذشته تعداد 40 مجوز

 
مشاغل خانگی شامل 29 طرح مستقل و 11 طرح پشتیبان در حوزه صنایع دستی استان صادر شده است. 

وي افزود: همچنین طی این مدت 33 طرح به بانک عامل معرفی شده که 32 طرح به مبلغ 7 میلیارد و 350میلیون ریال از محل
اعتبار توسعه مشاغل خانگی توسط بانک هاي عامل(بانک توسعه) با تایید کارگروه اشتغال استان موفق به دریافت تسهیلات مشاغل

 
خانگی شده است. 

معاون صنایع دستی و هنرهاي سنتی استان بیان کرد: مجوز مشاغل کسب و کار خانگی با هدف شناسایی ظرفیت هاي کسب و کار
خانگی براي توسعه فرصت هاي شغلی، ایجاد توازن بین مسئولیت خانوادگی و اشتغال اعضاء خانوار، کاهش هزینه هاي تولید و
خدمات براي حضور فعال و مستمر در بازار رقابت، افزایش بهره وري سرمایه و صرفه جویی در هزینه هاي جانبی اشتغال و افزایش
درآمد خانواده و ارتقاء مدیریت کسب و کار خانگی از طریق پیوند با بنگاه هاي بالادستی و تشکل هاي خوشه اي پس از تایید دستگاه

 
اجرایی ذیربط، توسط وزارت کار و امور اجتماعی یا واحدهاي تابعه صادر می شود. 

وي با اشاره به شرایط صدور مجوز کسب و کار خانگی تصریح کرد: انجام فعالیت توسط عضو یا اعضاء خانواده در واحد مسکونی،
تناسب حجم تولید با شرایط و فضاي محیط کار، عدم ایجاد آلودگی هاي زیست محیطی، صوتی و بصري و رعایت کامل حقوق
همسایگان، عرضه و فروش محصول کالا و خدمات در خارج از واحد مسکونی، عدم تردد غیرمتناسب با فضاي محل سکونت به ویژه در

 
مجتمع هاي مسکونی و تناسب شغل با محیط مسکونی از جمله شرایط صدور مجوز مشاغل خانگی به شمار می روند. 

حصاري عنوان کرد: تمام متقاضیان مشاغل خانگی باید از طریق سامانه مشاغل خانگی نسبت به تکمیل فرم پرسش نامه متناسب با
شرایط خود اقدام کنند که با توجه به انتخاب رشته فعالیت و تکمیل فرآیند ثبت نام (الکترونیکی) براي متقاضیان کد رهگیري صادر

 
می شود و اطلاعات متقاضیان در کارتابل دستگاه هاي ذیربط با توجه به نوع فعالیت قابل مشاهده است. 

وي یادآور شد: لیست رشته هاي مصوب مشاغل خانگی و صنایع دستی در قالب فایل پی دي اف در سایت مشاغل خانگی و پورتال

 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان قابل دریافت است. 

 
انتهاي پیام/7003 



 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



پرداخت 23 هزار میلیارد تومان تسهیلات طی 10 ماه

منبع: ایبناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران از پرداخت 23 هزار میلیارد تومان تسهیلات طی 10 ماه خبر داد.

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران از پرداخت 23

 
هزار میلیارد تومان تسهیلات طی 10 ماه خبر داد. 

به گزارش خبرنگار ایبِنا، مرتضی اکبري، مدیرعامل بانک
قرض الحسنه مهر ایران عصر امروز در نشست خبري انعقاد
تفاهم نامه با موضوع اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
اشتغالزایی به روستاییان و ساکنان مناطق محروم، در
چارچوب تفاهم نامه با معاونت توسعه روستایی و مناطق
محروم ریاست جمهوري با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در

مناطق یاد شده، گفت: طی سال هاي اخیر در زمینه اعطاي تسهیلات به مناطق روستایی، با شناسایی این مناطق و همکاري سازمان

 
ها و نهادهاي مرتبط تسهیلاتی در جهت افرایش اشتغالزایی و معیشت مردم پرداخت شده است. 

وي با اشاره به اینکه از ابتداي امسال تاکنون 23 هزار میلیارد تومان تسهیلات به یک میلیون و 800 هزار نفر پرداخت شده است،
افزود: براساس تفاهم نامه منعقد شده، تسهیلات به طرح هاي اشتغال زایی مورد تایید معاونت توسعه روستایی پرداخت می شود. در
این تفاهمنامه فرد متقاضی تسهیلات با دریافت معرفی نامه کتبی از معاونت توسعه روستایی، آن را به یکی از شعب بانک مهر ایران

 
ارائه می کند و بانک مطابق با ضوابط مربوطه، به وي تسهیلات پرداخت می کند. 

به گفته مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران، تسهیلات پرداخت شده بر مبناي عقد قرض الحسنه و به منظور ایجاد اشتغال است.
این تسهیلات با کارمزد 4 درصد در سال پرداخت می شود و دوره بازپرداخت آن نیز حداکثر 48 ماه است. پرداخت تسهیلات قرض

 
الحسنه منوط به دارا بودن شرایط معرفی شدگان براي دریافت وام قرض الحسنه بر اساس اعلام بانک مرکزي است. 

اکبري در ادامه تاکید کرد: معرفی شدگان توسط معاونت توسعه روستایی می توانند حداکثر تا سقف تعیین شده از سوي بانک
مرکزیبراي تسهیلات قرض الحسنه بابت اشتغال، از این تسهیلات استفاده و ارائه هر نوع تسهیلات جدید منوط به رعایت سقف مجاز و

سایرضوابط و مقررات مربوطه است.



حب و بغض شخصی برخی مربیان فوتبال، از علل هرزروي استعدادها

منبع: ایسناشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/10/17

یک مربی فوتبال پایه با بیان این که از موانع رشد و علل سرخوردگی یک استعداد فوتبالی، مربیان و استعدادیابانی هستند که
تنها لباس مربیگري و استعدادیابی بر تن کرده اند، گفت: متاسفانه این افراد، مربی و اخلاق مدار نبوده و حب و بغض هاي

شخصی را در مقوله استعدادیابی لحاظ کرده و براي جذب و کمک به یک ...

محسن بابادي در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که از نظر
من استعداد کسی است که خدا موهبت هایی به وي ارزانی
داشته که یا سایر افراد داراي آن امتیازات نبوده یا تنها
بخشی از آن در وجودشان نهادینه شده است، اظهارکرد:
کشف، پرورش و به سرانجام رساندن یک استعداد در هر
زمینه اي منوط به تلاش خود فرد و شناسایی و بارور
ساختن به موقع آن توسط افرادي است که اصطلاحا
استعدادیاب نامیده می شوند. در رشته اي مثل فوتبال یا
فوتسال برخی بازیکنان، مستعد رشد و بالندگی بوده و عده
اي نیز داراي نبوغی ذاتی در زمینه روپایی زدن و حرکات

نمایشی، برخی دیگر داراي توانایی بالقوه در داوري و اما عمده افرادي که در این مسیر به عنوان فوتبالیست پیشرفت می کنند، در
تمامی بخش هاي آمادگی جسمانی، تکنیکی، مهارتی، تاکتیکی، روانی یا بخشی از آن به گونه اي قوي اند، که با مقداري کار اصولی و

 
استفاده از دانش و توان مربیان می توانند تبدیل به بازیکنان بزرگی در فوتبال شوند. 

وي بیان کرد: متناسب با سطح توانایی ذاتی، چگونگی پرورش آن استعداد از سطوح پایه تا بزرگسالی و اتفاقات پیش روي در زندگی
آن فرد، سیر تکاملی پیشرفت استعدادها نیز متفاوت است. ضمن این که ژنتیک و توانایی بالقوه مهم ترین شاخصه بوده و تاثیرات
محیط، تمرینات مداوم، ممارست، انگیزه و تلاش، فاکتورهاي تکمیلی در به ثمر نشستن یک استعداد هستند. اما آن چه در سطح اول
فوتبال دنیا، خصوصا ایران و استان خوزستان مشاهده می شود، تنها درصد ناچیزي از تمامی آن همه استعدادي است که می توانسته

 
به چرخه فوتبال حرفه اي وارد شود؛ از نظر من حدودا 30 تا 40 درصد ظرفیت هاي موجود را شامل می شود. 

این مربی فوتبال پایه در خوزستان ادامه داد: یکی از مهم ترین دلایل از بین رفتن آن 60 یا 70 درصد و عدم ورود آن ها به این
سیکل، مشکلات مالی، فقر یا بی توجهی خانواده ها است. به گونه اي که اولویت آن خانواده بیشتر تامین معیشت افراد خانوار، ادامه
تحصیل آن ها، اشتغال فرزندان و مسائلی از این قبیل است که با توجه به شرایط دشوار اقتصادي و زندگی، بیشتر به این جنبه از
زندگی بازیکن توجه شده است تا فوتبال، چرا که آن ها به پیشرفت فرزند خود در فوتبالی که از ذره ذره آن بوي لابی گري، دلالی،
حق خوري، باندبازي، عدم بومی گرایی، رفتارهاي سلیقه اي، پولی شدن و منفعت طلبی برخی مربیان و استعدادیاب ها به مشام می

 
رسد، امیدي ندارند. 

وي عنوان کرد: از دیگر دلایل عدم به ثمر رسیدن استعدادها، آفت ها و موانعی است که در سنین نوجوانی و جوانی گریبان گیر



بازیکنان می شود؛ تلاش براي قبولی در کنکور و آینده تحصیلی و شغلی که سبب شده برخی بازیکنان از سنین 14 سالگی به بعد،
اولویت اول شان درس خواندن باشد و با قبولی در دانشگاه، دیگر آن سن طلایی جهت عرض اندام را از دست داده و از این چرخه
هرچند معیوب عقب بیافتند. از دیگر دلایل، جاذبه هاي جنسی و لذت هاي بی شمار و روزافزون در جامعه اي است که اکنون دچار
نوعی افسار گسیختگی و بی بندوباري بی سابقه شده است. دوست یابی ها و تبدیل شدن برخی ضدارزش ها به ارزش ها، همزمان با
کاهش توجه خانواده ها به علت درگیري بیش از حد و غرق شدن در مسائل روزمره، تبدیل شدن فضاي مجازي به مکانی راحت براي
دوستیابی و قرارهاي خارج از عرف و چارچوب و جذبه هاي جنسی و تنوع طلبی هاي موجود، سبب شده بخش عظیمی از سرمایه

 
هاي ما در فوتبال حتی در سطوح باشگاهی و ملی به هدر بروند. 

بابایی افزود: از طرفی تنوع انواع مواد روانگردان، افزایش بی رویه قلیان سراها و قهوه خانه ها، پارتی هاي شبانه، استفاده از انواع مواد
مخدر صنعتی و سنتی و همچنین تغذیه ناصحیح به علت تغییر ذائقه مردم و روي آوردن به فست فودها و تغییر رویه در زمان خواب
و بیداري به گونه اي که بیشتر نوجوانان و جوانان ساعت 4 یا 5 صبح به خواب رفته و ساعت 13 یا 14 از خواب بر می خیزند نیز از
دیگر دلایلی است که استعدادها هدر می روند. از دیگر موانعی که در اوج پیشرفت یک بازیکن نخبه 2 سال وي را از شرایط آمادگی و
بالندگی دور می کند، خدمت مقدس سربازي است که تیم هاي نظامی به علت ظرفیت هاي محدود، توانایی جذب و به کارگیري
تمامی بازیکنان واجد شرایط را نداشته و برخی دیگر نیز این گونه هدر می روند. پس از خدمت سربازي نیز جوانی که مشاهده می
کند آن بازیکن سابق به لحاظ آمادگی بدنی و تکنیکی نیست و اولویت هاي بسیار جدیدي در زندگی اش پیش آمده، عطاي کار را به

 
لقایش بخشیده و جذب بازار کار، دانشگاه یا مقوله ازدواج می شود. 

وي بیان کرد: اما اگر از موارد عنوان شده بگذریم، گاها سرنوشت یک بازیکن را آسیب دیدگی ها و مصدومیت هاي شدید رقم می زند.
چه بازیکنان خوبی در فوتبال استان بر اثر چنین مواردي کنار رفته و براي همیشه از گود فوتبال بیرون رانده شدند. از دیگر موانع
رشد و علل سرخوردگی یک استعداد، مربیان و استعدادیابانی هستند که تنها لباس مربیگري و استعدادیابی بر تن کرده، اما در
حقیقت این کاره نبوده و اشتباها وارد این حرفه شده اند. افرادي که معلم، مربی و اخلاق مدار نبوده و حب و بغض هاي شخصی را در
مقوله استعدادیابی لحاظ کرده و براي جذب و کمک به یک بازیکن، بیشتر به جیب، شغل و جایگاه اجتماعی خانواده وي توجه می
کنند و در حقیقت بده بستان راه انداخته تا بتوانند براي خود امکانات، وام، تمکن مالی و...، بیرون از زمین فوتبال فراهم کنند. آن ها
از این علاقه بازیکنان و خانواده ها به پیشرفت در فوتبال، سوءاستفاده کرده و با استفاده ابزاري از جایگاه شغلی خود و پله قرار دادن
بازیکنان، سبب هرزروي نخبگان زیادي می شوند. البته تعداد این افراد غیرموجه و ناشایست در مقابل مربیان باشرافت، بااصالت و
زحمتکش انگشت شمار بوده اما بسیاري از این افراد چنان در بدنه فوتبال رسوخ کرده اند که در این شرایط گرگ و میش، گاها

 
تشخیص آن ها از پیشکسوتان و استعدادیاب هاي واقعی حتی براي اهالی فن نیز دشوار به نظر می رسد. 

این مربی فوتبال گفت: تاکید می کنم ضربه اي که این افراد ناکاربلد بر پیکره ورزش استان و روند استعدادیابی وارد می کنند، عمیق
تر از زخم شمشیر بوده و اثرات منفی آن بر فوتبال، حتی از ویروس کرونا، ویرانی هاي جنگ و ... سخت تر بوده است. پس به نظر من
تنها 30 تا 40 درصد از بازیکنان، آن هم اگر به سلامت از کنار مسائل ویرانگر یاد شده بگذرند، خواهند توانست به سطح اول فوتبال

 
استان، کشور و حتی عرصه بین المللی برسند. 

انتهاي پیام



مشارکت بیش از 300 کانون فرهنگی هنري مساجد قزوین در طرح ملی ایران

قوي

منبع: شبستانشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/10/17

حجت الاسلام رمضانی از مشارکت بیش از 300 کانون فرهنگی هنري مساجد استان قزوین در طرح ملی ایران قوي و ثبت
فعالیت ها در سامانه بچه هاي مسجد خبر داد.

حجت الاسلام رمضانی از مشارکت بیش از 300 کانون فرهنگی هنري مساجد استان قزوین در طرح ملی ایران قوي و ثبت

 
فعالیت ها در سامانه بچه هاي مسجد خبر داد. 

حجت الاسلام «علی رمضانی» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري
شبستان در قزوین گفت: در دومین سال فعالیت فهما(فرهنگ و
هنر مساجد ایران) طرح ملی ایران قوي با توجه به فرمایشات
مقام معظم رهبري مبنی بر قوي شدن ایران اسلامی در زمینه

 
فرهنگی و حفظ هویت اسلامی در حال اجراست. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان
قزوین ادامه داد: شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و ترویج

 
روحیه امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي از جمله اهد اف این طرح است. 

وي عنوان کرد: محورهاي این طرح شامل مقاومت و عزت ایران اسلامی، قرآن و سیره اهل بیت (ع)، پیشرفت و امید به آینده و مسجد

 
و گام دوم انقلاب اسلامی می شود. 

حجت الاسلام رمضانی تصریح کرد: طرح ملی ایران قوي داراي رواق هاي کارآفرینی، رسانه، قلم، همدلی، نمایش، کتاب، فناوري،
سرود، فیلم، نور، ترنج و دانش است که فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در قالب این رواق ها در سامانه بچه هاي مسجد در

 
حال ثبت است. 

وي اعلام کرد: در حال حاضر این طرح با مشارکت بیش از 300 کانون فرهنگی هنري مساجد استان قزوین در حال انجام است و

 
کانون ها فعالیت هاي خود را با محوریت طرح ملی ایران قوي انجام داده و در سامانه بچه هاي مسجد ثبت می کنند. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان قزوین خاطر نشان کرد: در برخی از رواق ها استان قزوین قابلیت هاي
بالایی دارد و لازم است کانون هاي مساجد بکوشند و ثبت فعالیت خود را در بخش هایی نظیر رسانه، همدلی و کتاب داشته باشند تا

با کسب امتیاز بالا به عنوان کانون هاي برتر انتخاب شوند.



آمادگی حمایت پارك علم و فناوري از برنامه هاي ویژه دانش آموزان

منبع: شبستانشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/10/17

فتی از آمادگی این مرکز جهت حمایت از تمام برنامه ها و رویدادهاي ویژه دانش آموزان در حوزه هاي مختلف فناوري خبر
داد.

 
فتی از آمادگی این مرکز جهت حمایت از تمام برنامه ها و رویدادهاي ویژه دانش آموزان در حوزه هاي مختلف فناوري خبر داد. 

« علی فتی »، رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان در
حاشیه بازدید مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان از برج فناوري
هرمز در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در بندرعباس
ضمن معرفی برج فناوري هرمز و فعالیت هاي آن، از پارك علم و
فناوري به عنوان بهترین مکان براي ایده هاي نو یاد کرد و گفت:
ساختمان فعلی برج فناوري هرمز سال 1396 از دانشگاه
هرمزگان خریداري و عملیات بازسازي آن با حمایت مستقیم

 
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در همان سال آغاز شد. 

وي همچنین با اشاره به ساختار برج فناوري هرمز اشاره کرد و افزود: این برج فناوري داراي مرکز نوآوري، شتاب دهنده، کافه فناوري،

 
کتابخانه تخصصی کارآفرینی، اتاق بازي، اولین ساختمان اداري هوشمند و 70 مگابایت بر ثانیه اینترنت رایگان است. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان در ادامه از فضاي نمایشگاه دائمی، فضاي کار اشتراکی و کتابخانه و اتاق vip و فضاي

 
شتابدهنده به عنوان فضاهاي جدید ایجاد شده در برج فناوري هرمز نام برد. 

فتی سپس به معرفی اجمالی پارك علم و فناوري استان هرمزگان پرداخت و گفت: در این مکان، 77 هسته و واحد فناور در پارك، 5

 
فناوري صنعت ساز در فضایی به متراژ 4153 مترمربع استقرار یافته اند. 

وي در ادامه از اعطاي بیش از 40 میلیارد ریال تسهیلات خبر داد و افزود: تاکنون براي بیش از 373 نفر اشتغال ایجاد شده و از بدو

 
تاسیس پارك تا به حال، 320 ایده دریافت شده است. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان به حمایت ها و خدمات برج فناوري هرمز در سه حوزه خدمات مالی و تسهیلاتی،
توانمندسازي و خدمات عمومی اشاره کرد و بیان داشت: در حوزه حمایت هاي مالی و تسهیلاتی، خدماتی از قبیل حمایت مالی رشد
مقدماتی، حمایت مالی خدماتی، حمایت مالی تحقیقاتی، حمایت مالی توسعه اي، معافیت هاي قانونی ویژه شرکت هاي مستقر در
پارك، معافیت هاي مالیاتی شرکت هاي مستقر در پارك، اطلاع رسانی تسهیلات معاونت علمی و امکان بهره مندي از وام کم بهره (

صندوق ها)ارائه می شود. 



فتی ادامه داد: برج فناوري هرمز همچنین به منظور توانمندسازي به ارائه خدماتی از قبیل برگزاري دوره هاي آموزشی، ارائه مشاوره،
منتورینگ و راهبري، خدمات مالکیت فکري، برگزاري جلسات انتقال تجربه، برقراري ارتباط میان واحدهاي فناور، شرکت در نمایشگاه
ها و همایش ها، تسهیل ارتباط با صنایع و سازمان ها، نظارت و ارزیابی بر نحوه عملکرد شرکت و حمایت از برگزاري رویدادهاي علمی

 
و تجاري می پردازد. 

وي در ادامه از استقرار و تحویل فضاي اداري، سالن کنفرانس، اتاق جلسات، فضاي نمایشگاهی، کتابخانه، فضاي کار اشتراکی، سیستم
مخابراتی، نگهداري و تعمیرات ساختمان ها و تأسیسات مربوطه و بهره مندي از تلفن، اینترنت، آب و انرژي رایگان به عنوان خدمات

 
عمومی برج فناوري هرمز ذکر کرد. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان سپس به حمایت مالی و تسهیلاتی دوره رشد مقدماتی اشاره داشت و اضافه کرد: مبلغ
تسهیلات حداکثر22 میلیون تومان است که 7 میلیون از تسهیلات در قالب اعتبار استفاده از مشاور علمی، اعتبار منتور و مشاور کسب
و کار، اعتبار شرکت در دوره هاي آموزشی، اعتبار نمایشگاه همایش و سمینار، ثبت مالکیت فکري نظیر ثبت اختراع، ثبت نرم افزار،
ثبت نشان و علامت تجاري، ثبت طرح صنعتی هر کدام به مبلغ 10 میلیون ریال و تبلیغات و بازاریابی به مبلغ 20 میلیون ریال به

 
صورت بلاعوض اعطا می شود. 

فتی از توزیع بسته هاي حمایتی ویژه هسته ها و واحدهاي مستقر در پارك علم و فناوري در شرایط کرونایی خبر داد و گفت: با توجه
به شیوع کرونا گسترش آن در کشور پارك علم و فناوري هرمزگان به منظور کاهش آسیب وارده بر کسب و کارها بسته حمایتی از
قبیل تخفیف 100 و 50 درصدي اجاره دفاتر به ترتیب براي اسفند 98 فروردین 92، اردیبهشت و خرداد 92، ساخت تیزر تبلیغاتی
براي هسته ها و واحدهاي فناور به منظور حمایت از فروش محصولات، خدمات مشاوره آنلاین براي حذف و واحدهاي فناور که به
علت کرونا دچار مشکل شده اند و برون رفت از مشکل به وجود آمده (60 درصد هزینه توسط پارك)، اعطاي تسهیلات به کسب و

 
کارهاي آسیب دیده از کرونا در دوره رشد با کارمزد 5 درصد و تنفس یک ساله و ... ارائه شده است. 

وي همچنین با اشاره به برنامه توسعه و زیرساخت، از ایجاد مرکز نوآوري میناب و برنامه توسعه پردیس پارك در دانشگاه هرمزگان

 
خبر داد و اضافه کرد: به همین منظور، زمینی به متراژ 10 هکتار در اختیار پارك علم و فناوري استان قرار گرفته است. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان، خواستار اهتمام جدي دانش آموزان به استفاده از امکانات و ظرفیت هاي موجود در برج

 
فناوري استان هرمزگان شد. 

فتی در پایان به منظور حمایت از تمام برنامه ها و رویدادهاي ویژه دانش آموزان در حوزه هاي مختلف فناوري و ارائه آموزش
استاندارد و رایگان ویژه معلمان اعلام آمادگی کرد.



تشکیل شوراي هماهنگی کانون هاي مساجد منجر به تحقق هم افزایی و تثبیت

فعالیت ها می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/10/17

حجت الاسلام والمسلمین ارزانی با اشاره به تشکیل شوراي هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در استان ها در بازه
زمانی هر سه ماه یکبار، گفت: با تشکیل چنین شورایی شاهد تحقق هم افزایی بیشتر و تثبیت فعالیت ها در کانون هاي فهما

می شویم.

حجت الاسلام والمسلمین ارزانی با اشاره به تشکیل شوراي هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در استان ها در بازه
زمانی هر سه ماه یکبار، گفت: با تشکیل چنین شورایی شاهد تحقق هم افزایی بیشتر و تثبیت فعالیت ها در کانون هاي فهما می

 
شویم. 

خبرگزاري شبستان، گروه مسجد و کانون هاي مساجد به نقل از ستاد
ارتباطات رسانه اي (فهما)، نشست مجازي حجت الاسلام و المسلمین «حبیب
رضا ارزانی»، رییس ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور
و مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با نماینده ولی فقیه در مازندران و مدیر

 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان برگزار شد. 

بر پایه این گزارش، در این وبینار روساي ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی دیار
علویان، رابطین فهما این دیار و کارکنان ستاد هماهنگی کانون هاي فهما

 
مساجد مازندران نیز شرکت داشتند. 

حجت الاسلام و المسلمین ارزانی طی سخنانی در این نشست مشترك مجازي گفت: مردم مازندران بسیار مهربان هستند و نگاه خوب

 
و ارزشمندي به کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در این استان، وجود دارد. 

وي اظهار کرد: از اواخر سال 98 به صورت جدي، وارد فضاي مجازي شدیم و ثبت بیش از یک میلیون فعالیت در سامانه بچه هاي

 
مسجد، گواهی بر این مطلب است. 

حجت الاسلام و المسلمین ارزانی بیان کرد: با بارگذاري خطبه هاي نماز جمعه در سامانه بچه هاي مسجد، می توان از سخنان ائمه

 
جمعه بهره گیري کرد. 

وي ابراز کرد: یاري گران زندگی و هر مادر ایرانی یک مربی قرآنی، دو طرحی است که در کانون هاي فرهنگی هنري مساجد، اجرایی

 
می شود و این امر بیانگر توجه این مراکز به خانواده است. 



حجت الاسلام و المسلمین ارزانی به تشکیل شوراي هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در استان ها، هر سه ماه یک بار

 
اشاره کرد و افزود: با تشکیل چنین شورایی می توان به هم افزایی، تثبیت فعالیت ها و خروجی مثبت، دست یافت. 

رییس ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور گفت: آموزش مدیران کانون هاي فرهنگی هنري مساجد یکی از

 
مواردي است که به آن، توجه ویژه می شود. 

وي اظهار کرد: کانون فرهنگی هنري شهید گرائیلی خرماکلا قائمشهر از کانون هاي برتر در فهما است که اردوگاه تشکیل داده و ،

 
رتبه نخست را در بحث کارآفرینی در کشور دارد. 

مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بیان کرد: سه شبستان فرهنگ، هنر و نوآوري با 12 رواق براي فهما سال جاري در نظر گرفته

 
شده که 48 فعالیت را کانون هاي فرهنگی هنري مساجد می توانند در آن، ثبت کنند. 

حجت الاسلام و المسلمین ارزانی ابراز کرد: قسمت عمده اي از سرودهایی که در صدا و سیما، پخش می شود و همچنین در سوگواره

 
ها و نمایشگاه ها، فعالیت چشمگیري را کانون هاي فرهنگی هنري مساجد داشتند و دارند. 

وي از سردار سلیمانی به عنوان پاسدار فیزیکی و از آیت االله یزدي به عنوان پاسدار فرهنگی، یاد کرد و گفت: موسسه اي که آیت االله
یزدي، تاسیس کرد براي انقلاب اسلامی، پشتوانه نظري است.



اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، تبدیل تهدیدها به فرصت است

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/10/17

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم
الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري از توانمندي

متخصصان داخلی است.

نایب رییس هیات مدیره شرکت احیا استیل فولاد بافت
اعلام کرد: امضاي توافقنامه گروه مالی گردشگري با قرارگاه
خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد
بناب، ضرورتی براي تبدیل تهدیدها به فرصت و بهره گیري

 
از توانمندي متخصصان داخلی است. 

به گزارش اقتصادآنلاین، محمد روزبهانی گفت: قرارگاه
خاتم الانبیاء توانایی بالایی در پروژه هاي ساخت و سازدر
کشور دارد و با رویکرد اقتصاد مقاومتی به عنوان یک

مجموعه تخصصی مجرب، زبده و توانمند تا به حال توانسته ضمن بکارگیري پیمانکاران داخلی و تربیت مدیران لایق در اجراي پروژه

 
هاي ملی، به رقیب سرسختی براي پیمانکاران خارجی تبدیل شود وشعار "ما می توانیم" را به شایسته ترین صورت محقق سازد. 

وي افزود: قرارگاه خاتم همچنین تاکنون موفق به اجراي طرح هاي متنوعی در بخش صنعت و معدن شده که از جمله آنها می توان به

 
احیاي مستقیم فولاد بافت به ظرفیت 800 هزارتن در سال و احیاي مستقیم فولاد میانه به ظرفیت سالانه 800 هزار تن اشاره کرد. 

روزبهانی با اشاره به تحریم هاي ظالمانه بیگانگان ادامه داد: بنظر می رسد این مجموعه با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهاي
متخصص و همچنین بهره گیري از دانش آموخته هاي پروژه هاي انجام شده خود بتواند در احداث طرح هاي توسعه شرکت بناب

 
راهگشا باشد. 

وي درباره تاثیر طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب بر صنعت فولاد کشور گفت: به طور کلی، صنعت فولاد در تولید، اقتصاد و توسعه
کشور نقش مهم و کلیدي دارد و توسعه طرح هاي فولادي درکشور، منجر به ایجاد ارزش افزوده بیشتر و همچنین اشتغال زایی در

 
کشور می شود. 

روزبهانی افزود: فولاد بناب با اجراي طرح هاي توسعه می تواند به عنوان یکی از واحدهاي بزرگ تولید کننده درغرب و شمال غرب
کشور، نیاز بازارهاي داخلی آن مناطق را تامین و با اتصال به راه آهن سراسري، علاوه بر تسریع در ارسال محصولات به نقاط مختلف

 
کشور، بازارهاي صادراتی غرب کشور را نیز در آینده نزدیک پوشش دهد. 



وي تصریح کرد: راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب درمنطقه و توسعه فولاد کشور در مناطق غربی، در رونق صنعت
کشتی سازي، خودروسازي، صنایع بسته بندي، سیستم حمل و نقل، صنایع مربوط به تولید و انتقال انرژي، معدن و لوله و پروفیل

 
ساختمانی کشور بسیار تاثیرگذار است. 

به گفته روزبهانی، جذب نیروي انسانی متخصص و مجرب در منطقه و امکان تربیت نیروي متخصص ، جلوگیري از واردات محصولات
فولادي بی کیفیت، ایجاد ارزش افزوده ملی بیشتر با تولید بیشتر محصولات فولادي و دستیابی به بازارهاي بزرگ صادراتی غرب کشور

 
از اهم مزایاي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب است. 

پربیننده ترین تیرآهن 314درصد گران شد کاهش قیمت پایه شمش فولاد به 70درصد CIS افزایش سرمایه لوازم خانگی پارس در
مجمع عمومی تصویب شد نخستین قرارداد ریل صادراتی شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان عرضه کنسانتره در بورس کالا و فرار

فولادسازان از شفافیت



اهداف توسعه مهارت در ایوانکی پیگیري شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/10/17

رئیس سازمان آموزش فنی وحرفه اي کشور: ایوانکی با داشتن نیروي انسانی ماهر ، بهترین سرمایه براي توسعه اقتصادي را
خواهد داشت

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي استان سمنان ، معاون وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور

 
در سفر به ایوانکی ، از مرکز آموزش تعمیر و نگهداري خطوط شبکه هاي هوایی برق بازدید کرد. 

علی اوسط هاشمی گفت: استان سمنان و شهرستان گرمسار ظرفیت هاي مناسبی براي اشتغال و مهارت آموزي دارند که با همکاري

 
همه فعالان اشتغال تلاش میشود اهداف توسعه مهارت محقق شود. 

{sepehr_media_5848766_400_300$}



نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/10/17

نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟ به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصاد تجربه سال هاي 90 و 97
به خوبی نشان داد که با اعمال تحریم هاي نفتی آمریکا، صادرات نفت ایران به راحتی با محدودیت هاي جدي مواجه شده و

به تبع آن با کاهش ارزآوري دولت، بحران هاي ارزي و شوك هاي تورمی براي کشور ...

مشاور مدیرعامل شرکت متن گفت: خروج برخی
تولیدکنندگان عمده از بازار و کاهش شدید تولید زغال
سنگ تا افق 2050 به تقویت بازار نفت کمک می کند.
اروپا بلوغ بازار نفت را پشت سر گذاشته اما براي سایر

 
کشورها شیب مصرف نفت افزایشی خواهد بود. 

 
نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟ 

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصاد تجربه سال هاي 90 و 97 به خوبی نشان داد که با اعمال تحریم هاي نفتی آمریکا،
صادرات نفت ایران به راحتی با محدودیت هاي جدي مواجه شده و به تبع آن با کاهش ارزآوري دولت، بحران هاي ارزي و شوك هاي
تورمی براي کشور ایجاد می شود. اما در همین برهه فعلی که کشور تحت شدیدترین تحریم ها قرار دارد، علیرغم افت شدید صادرات
نفت ایران، بنزین و سایر فرآورده هاي پالایشگاهی و پتروشیمی و صنایع تکمیلی به راحتی صادر می شوند و در واقع به مسیر تنفس

 
دولت براي تامین بودجه خود تبدیل شده اند."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 

در نتیجه لزوم حرکت به سمت توسعه و تکمیل زنجیره ارزش با احداث پتروپالایشگاه ها، براي ایجاد اشتغال و ارزش افزوده و بی اثر

 
کردن تحریم هاي نفتی بیش از گذشته مشخص شده است. 

در این بین اما جریان فکري نزدیک به وزارت نفت که همواره در حال تئوریزه کردن لزوم خام فروشی نفت بوده است اینگونه استدلال
می کند که رویکرد جهانی به سمت انرژي هاي تجدیدپذیر مثل انرژي خورشیدي و استفاده از ماشین هاي برقی است، در نتیجه عصر
سلطه نفت و سایر منابع هیدروکربنی به زودي به پایان خواهد رسید.از طرفی ساخت پتروپالایشگاه و حرکت به سمت زنجیره ارزش تا
صنایع تکمیلی امري زمان بر و هزینه زاست. در نتیجه بهتر است منابع نفتی کشور به هر طریق ممکن استخراج شده و به صورت خام

 
به فروش رسد، تا قبل از پایان عصر نفت بتوان منابع ارزي حاصل از خام فروشی را صرف توسعه زیرساخت در کشور کرد. 

حال سوال اساسی این است که آیا واقعا عصر نفت و انرژي هاي هیدروکربوي به زودي پایان می پذیرد. براي پاسخ به این پرسش
با رضا نوشادي، کارشناس حوزه نفت و انرژي و مشاور مدیرعامل شرکت مهندسی توسعه نفت (متن) به گفتگو نشستیم."نفت تا کی

 
پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 



 
مشروح این مصاحبه به شرح زیر است: 

 
در سه ماه پایانی سال 2021 تقاضاي نفت دوباره به روزانه 100 میلیون بشکه بازمی گردد 

فارس: یک ادعا وجود دارد مبنی بر اینکه عصر نفت رو به پایان است، در نتیجه خام فروشی نفت بهترین استراتژي براي ایران تعریف

 
می شود. نظر شما در این باره چیست؟ 

نوشادي: به نظرم بهتر است ابتدا مقدمه اي درباره ورود هر نوع کالا  به بازار از منظر علم اقتصاد گفته شود. به طور کلی وقتی
محصولی تولید و به بازار عرضه می شود اگر مورد استقبال قرار گیرد، تولید نیز به تبع تقاضا رشد می کند و در این صورت رقابت
شکل می گیرد. در واقع تولید تا حدي افزایش پیدا می کند که بازار به بلوغ خودش برسد. پس از آن تحت تاثیر عوامل مختلف از
جمله تولید محصول جدیدتر که رقیب محصول فعلی است یا از رده خارج شدن تکنولوژي محصول فعلی، دوران افول این محصول

 
شروع می شود. 

نفت هم از این قاعده مستثنی نیست . نفت ارزش و جایگاه ویژه اي در تامین انرژي موردنیاز بشر در صد سال اخیر داشته است و
همواره این سوال مطرح بوده است که چه زمانی نفت به مرحله بلوغ و افول خود می رسد. البته در دهه هاي اخیر و همزمان با رشد و
توسعه انرژي هاي نو و تجدیدپذیر، پاسخ به این سوال محل مناقشه جدي قرار گرفته است."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان

 
خواهد بود؟"نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 

براي پاسخ به این سوال اگر به روند مصرف نفت از دهه 90 میلادي نگاه کنیم، می بینیم که کل مصرف انرژي دنیا در ابتداي این دهه
حدود 9 هزار میلیون تن بوده است که الان به 13 هزار و 800 میلیون تن رسیده است در همین زمان رشد مصرف نفت از سال

 
1993 تاکنون 27 درصد افزایش پیدا کرده است و از حدود روزانه 67 میلیون بشکه به مصرف حدود 100 میلیون بشکه در روز است. 

اگر خاطرتان باشد دو سه دهه پیش در دولت هفتم نیز این مسئله مطرح بود که عصر نفت به زودي تمام می شود و این موضوع باعث
شد کشورهاي تولیدکننده به سمت عرضه زیاد نفت در بازار حرکت کنند و در کوتاه مدت قیمت نفت به 8 الی 10 دلار در هر بشکه
کاهش پیدا کرد. ولی الان پس از گذشت 24 سال ما می بینیم مصرف نفت 27 الی 28 درصد نسبت به آن زمان افزایش پیدا کرده

 
است."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 

در کنار این موضوع سهم انرژي هاي دیگر هم در سه دهه افزایش داشته است. مثلا در سال 93 میلادي سهم نفت 40 درصد کل
سبد انرژي دنیا بود ولی الان این عدد به 33 درصد کاهش پیدا کرده است. جالب اینکه عمده سوختی که سهم نفت را در کل انرژي
هاي دنیا از آن خود کرده است زغال سنگ می باشد. سوخت زغال سنگ زودتر از نفت وارد سبد انرژي دنیا شد و قدمتی بیشتري
دارد و لابد ما انتظار داریم که زودتر از نفت هم از بازار خارج شود و عصر زغال سنگ به پایان برسد اما ملاحظه می کنیم که در طول
سه دهه گذشته نه تنها سهم زغال سنگ کاهش پیدا نکرده بلکه افزایش نیز داشته است، درحالیکه این سوخت نسبت به نفت آلاینده
تر است و عوارضش هم بیشتر است. پس با نگاهی به 30 سال گذشته می بینیم تمام کسانی که در گذشته شعار می دادند عصر نفت

 
به زودي تمام می شود، این "به زودي" در 30 سال اتفاق نیفتاد. 

آنچه بنده در این مصاحبه مطرح می کنم مبتنی بر داده هاي آژانس بین المللی انرژي، بی پی، وود مکنزي و سایر مجموعه ها و
موسسات معتبر دیگري است که در عرصه انرژي فعالیت می کنند و گزارش هایی را درباره آینده بازار نفت تدوین کرده اند. ما در سال
2020 اتفاقی به نام کرونا را داشتیم که مصرف نفت را از 100 به 92 میلیون بشکه در روز کاهش داد و الان با مازاد عرضه مواجه



 
هستیم."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 

اما همه موسسات به اتفاق سال 2021 را مجدداً سال افزایش مصرف نفت می دانند و پیش بینی کرده اند در سه ماه پایانی سال
جدید میلادي، عدد مصرف نفت به 100 میلیون بشکه در روز خواهد رسید. یعنی ما همزیستی با کرونا را یاد خواهیم گرفت و مصرف
نفت به صورت سوخت به شرایط قبل از کرونا بازمی گردد و سال 2021، وضعیت سال 2020 را جبران خواهیم کرد. شاید بتوان با

 
احتمال قریب به یقین همین سقف 100 میلیون بشکه را یک نقطه جهانی براي بلوغ یک کالاي اقتصادي به نام نفت تلقی نمود. 

 
خروج برخی تولیدکنندگان نفت و کاهش شدید تولید زغال سنگ به رقابتی ماندن بازار نفت کمک می کند 

فارس: تولید و مصرف نفت در دهه هاي آینده به چه صورت است؟ تا افق 2050 کدام بازیگران موثر از بازار نفت حذف خواهند شد؟

 
پیش بینی ها از تزلزل یا ثبات بازار نفت چگونه است؟ 

نوشادي: سوال جذاب این است که مصرف نفت در دهه هاي آتی چگونه خواهد بود؟ مخصوصا براي کشورهاي نفت خیزي مانند ایران
پاسخ به این سوال خیلی مهم است. در این بین حتی پیش بینی محافظه کار ترین موسسات هم این است که تا سال 2035 میلادي
مصرف نفت در حد 100 میلیون بشکه در روز می ماند و سایر مراکز نیز ثبات تقاضا را 2050 و حتی بعد از آن پیش بینی کرده اند.
یعنی پیک مصرف نفت حوالی همین عدد است. اما حال سوال اصلی این است که در چند دهه آینده که بالاترین مصرف نفت همین

 
100 میلیون بشکه در روز است، تولید کدام مسیر را خواهد رفت؟ 

اگر مطابق منابع نفتی شناخته شده قابل استخراج از کشورهاي مختلف نگاهی به تولید نفت در افق سال 2050 میلادي بیندازیم، می
بینیم که تا این سال عرضه کنندگان بزرگ و کوچکی از بازار نفت خارج می شوند. به عنوان مثال آمریکا اگر با همین روند فعلی تولید
نفت داشته باشد، مطابق منابع شناخته شده فعلی فقط 11 سال و همینطور روسیه فقط 25 سال دیگر نفت دارد. آمریکا در سال
2003 یک دکترین داشت که ما باید خودمان را از واردات نفت خاورمیانه مستقل کنیم. این کار را انجام دادند و در سال 2015-

 
2016 کاملاً از واردات نفت مستقل شدند و تمام مصرف نفت را خودشان تولید کردند. 

اما همین آمریکا در این مدت به اندازه 30 درصد مصرفش اکتشافات جدید داشته است و اگر با مقیاس مصرفی که اکنون دارد به
تولید نفت ادامه دهد فقط 15 درصد مصرفش را می تواند جبران کند و براي مابقی فعلا هیچ چاره اي ندارد. یعنی 26 میلیون بشکه
فقط توسط همین دو بازیگر از بازار خارج خواهد شد. همچنین تولیدکننده هاي کوچک تر مانند نروژ هم تا افق 2050 به تدریج از

 
بازار نفت خارج می شوند و آنها هم مجموعا 12 میلیون بشکه در روز باعث کاهش عرضه نفت خواهند شد. 

یعنی همان طور که این انتظار وجود دارد که مصرف نفت در محتاطانه ترین پیش بینی ها در سال 2050 به  حدود 70 میلیون بشکه
در روز برسد در تولید نفت هم همین روند کاهشی طی خواهد شد. البته یک کاهش عمده دیگري نیز در بازار انرژي دنیا اتفاق خواهد

 
افتاد. در واقع نکته اي که از دید رسانه ها مغفول مانده است ناظر به مصرف زغال سنگ است. 

در حال حاضر با پیک تولید و مصرف زغال سنگ در کشور پرمصرفی مثل چین مواجه هستیم. سوخت زغال سنگ سهم قابل توجهی
را در سبد انرژي کشورهایی مانند هند، استرالیا، اندونزي، روسیه و جنوب آفریقا دارد. اتفاقاً از سال 2030 به بعد همه پیش بینی ها
ناظر به کاهش شدید تولید زغال سنگ است، در نتیجه این کشورها باید به سراغ انرژي هاي جایگزین زغال سنگ بروند و یکی از
همین انرژي هاي جایگزین قطعا نفت است. در این حالت نفت فضاي بازتري براي ثبات و حفظ خود در سبد انرژي دنیا را خواهد

 
داشت. 



 بر اساس پیش بینی موسسات معتبر مصرف انرژي زغال سنگ تا سال 2050 شدیدا کاهش پیدا می کند. بنابراین با توجه به اینکه
حدود 38 درصد از عرضه کنندگان نفت از بازار به تدریج تا سال 2050 خارج می شوند و همچنین تولیدکنندگان زغال سنگ هم به
طور جدي از بازار خارج می شوند، این موضوع فضاي تنفسی براي افزایش تقاضا و رقابت براي نفت فراهم می کند یعنی این پیش
بینی وجود دارد که با توجه به کاهش تولید زغال سنگ، رقباي جدید براي خرید نفت وارد بازار شوند و بازار نفت تا افق 2050 ثبات

 
بیشتري به خود بگیرد و کماکان رقابتی و جذاب بماند. 

در خصوص اینکه تا سال 2050 تقاضا روي 100 میلیون باقی می ماند عرض کنم که موسسات مختلف ارقام مختلفی ارائه کردند.
محافظه کارانه ترین عدد مربوط به این است که تا سال 2035 تقاضا روي 100 میلیون بشکه نفت است و سایر موسسات بعضاً تا سال
2050 هم عنوان کردند که تقاضا روي 100 میلیون بشکه باقی می ماند. این ارقام مربوط به موسسات معتبر در حوزه انرژي

 
است. بنابراین "بقاي تقاضا" بیش از "کاهش قطعی" عرضه است و این یعنی ما رونق بازار نفت را تا آن سال خواهیم داشت. 

 
اروپا بلوغ بازار نفت را پشت سر گذاشته اما براي سایر کشورها شیب مصرف نفت افزایشی است  

فارس: پس جمع بندي مباحث شما این بود که تا افق 2050 بازار نفت همچنان پرقدرت به کار خود ادامه می دهد. اما از طرفی ما

 
شاهد بروز و ظهور انرژي هاي نو و خودروهاي برقی در اروپا هستیم. آیا تقاضاي نفت بسته به موقعیت هاي جغرافیایی متفاوت است؟ 

نوشادي: بحث مصرف نفت واقعاً در کشورهاي مختلف شیب و شتاب مختلفی دارد. مثلا روند تقاضاي نفت در کشورهاي عضو همکاري
توسعه اقتصادي که 35 کشور هستند با مصرف نفت خاورمیانه و چین متفاوت است. چین و خاورمیانه و کشورهاي غیر از این 35
کشور که در اروپا هستند و اوراسیا، روند افزایشی مصرف نفت را تجربه خواهند کرد. اما در اروپا کاهش تقاضا را شاهد هستیم."نفت تا

 
کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 

در اروپا در سال 1990 به اندازه 370 میلیون تن معادل نفت، تقاضا براي مصرف فرآورده هاي نفتی وجود داشت. این عدد در سال
2003 و 2004 به اوج 405 میلیون تن رسید و مجدداً الان به عدد 340 الی 350 میلیون تن رسیده است. یعنی اروپا بلوغ مارکت
نفت را پشت سر گذاشته است اما در سایر کشورهایی که در بالا به آن اشاره کردم مثل خاورمیانه، چین اوراسیا و آن بخش از اروپا که
عضو سازمان همکاري هاي توسعه اقتصادي نیست، کماکان شیب مصرف نفت رو به افزایش است."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي

 
جهان خواهد بود؟" 

باید به این نکته اساسی در تحلیل هاي خودمان توجه کنیم که حدود 13 سال پیش بحث خودروهاي برقی به عنوان یکی از اصلی
ترین جایگزین هاي خودروهاي بنزینی مطرح شد و این خودروها وارد بازار شدند. با حمایت هایی که صورت گرفت تعداد این
خودروها هر سال دو برابر سال قبل افزایش پیدا می کرد اما این افزایش تولید تا کجا جلو رفت؟ تا جایی که الان از 80 میلیون

 
خودرویی که در دنیا تولید می شود تنها حدود هشت میلیون آن خودروي برقی است. 

 در دو الی سه سال گذشته به دلیل این که چین و آمریکا سیاست هاي حمایتی از خودروهاي برقی را کمرنگ کردند، امسال نسبت
به پارسال فقط 10 درصد خودروهاي برقی زیاد شدند و آن شیب افزایشی تولید خودروهاي برقی هم به دلیل این که جهان ظرفیت
حمایت از این موضوع را ندارد و پول زیادي می طلبد، بازارش تقریبا به ثبات رسیده است مگر اینکه بر اثر اتفاقی اقتصاد خودروهاي

 
برقی به ناگهان بهبود یابد. 



در این شرایط هم سهم انرژي فسیلی را در تولید برق مجددا به ثبات خواهد رسید. ضمن اینکه اقتصاد انرژي خورشیدي با همه
پیشرفت هایی که تاکنون داشته حدود سه چهار برابر گران تر از سایر انرژي ها است و از دسترسی درآمد سرانه اغلب کشورها دور
است و با پیش بینی هاي معمول در بهینه سازي هاي تکنولوژي انرژي تجدیدپذیر، کماکان نفت همان آلاینده محبوب باقی خواهد

 
ماند. 

اخیراً بنده از یکی از شرکت هاي زیرمجموعه مپنا بازدیدي داشتم و اتفاقا چه کارهاي خوبی در حوزه خودروهاي برقی انجام شده
است و ما قطعا باید از الان براي این محصولات برنامه ریزي و اقدام کنیم تا از این تکنولوژي عقب نمانیم. اما نکته اینجاست که بین
10 الی 20 هزار دلار هزینه برقی کردن هر خودرو است. یعنی غیر از هزینه خود خودرو باید براي برقی کردن آن نیز 10 الی 20 هزار

 
دلار هزینه شود. قیمت 90 الی 95 درصد خودروهاي کشور ما زیر 10 الی 20 هزار دلار است. 

وقتی وضع ایران با رتبه متوسط درآمد سرانه یعنی رتبه 100 چنین وضعی دارد باید گفت در دنیا منابع مالی وجود ندارد که بتوان به
این زودي آن هم به صوررت گسترده به این موضوعات پرداخت. لذا همه این پیش بینی ها حاکی از این است که عرضه و تقاضاي
نفت به گونه اي پیش خواهد رفت که نفت کماکان تعیین کننده و داراي مشتري به عنوان یک انرژي باثبات تا افق 2050 و حتی پس
از آن باقی بماند. در نهایت در افق سال 2100 پیش بینی می شود که تولید نفت به روزانه 20 میلیون بشکه برسد و شاید تا افق

 
2100 باید آرام آرام با عصر نفت خداحافظی کنیم. 

 
در بلندمدت باید بر احداث پتروپالایشگاه ها و تولید فرآورده متمرکز شویم 

 
فارس: با توجه به تحولات آینده بازار نفت استراتژي ایران باید چگونه تعریف شود؟ 

نوشادي: کسانی که در دولت هفتم ادعا می کردند عصر نفت تمام شده است پیش بینی شان بعد از گذشت بیست و چند سال غلط از
آب درآمد و مصرف نفت نه تنها افول پیدا نکرد بلکه بیش از 30 درصد نیز افزایش یافت. همین طور ما در این مصاحبه 30 سال آینده
را بررسی کردیم و دیدیم که همه موسسات معتبر، بازار مصرف نفت را در همین حد 100 میلیون بشکه در روز پایدار می دانند،
درحالیکه عرضه نفت کاهش پیدا می کند. در نتیجه در آینده بازار نفت براي کشورهایی مانند ایران جذاب خواهد شد. پس زیاد عجله
اي براي استخراج و فروش نفت نکنیم و فکر نکنیم که نفت روي دستمان باقی خواهد ماند."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان

 
خواهد بود؟" 

ما در کوتاه مدت با وضعیت فعلی هر زمان که اراده کنیم می توانیم تولید نفت را افزایش دهیم و آن را صادر کنیم. تولید نفت از
طریق حفاري هر حلقه چاه در ایران حدود چهار ماه زمان نیاز دارد که با فرض قرارداد و تامین کالا دو سه ماه دیگر به آن می توان
افزود. بنابراین افزایش تولید نفت به میزان سابق و افزایش خام فروشی نفت با ناوگان بسیار بزرگ حفاري در ایران، کار قابل انجامی در
کوتاه مدت محسوب می شود. هرچند در وضعیت فعلی که بازار عرضه حدود 8 میلیون بشکه مازاد دارد، هیچ عاقلی در بازاري که

 
مازاد عرضه هست وارد رقابت نمی شود ما باید جایی از مارکت را بگیریم که در آنجا براي ما مزیت وجود داشته باشد. 

حتی اگر تحریم هم نباشیم افزایش تولید نفت در کوتاه مدت اولویت اول صنعت نفت ما نیست و به صلاح ما نیست. اولویت اول
صنعت نفت ما حرکت به سمت تولید محصولات باارزش افزوده و تحریم ناپذیر مانند بنزین و گازوئیل و سایر فرآورده هاي پالایشی و
پتروشیمیایی است. فعلا در فضاي تحریم تنفس بهتري روي فرآورده داریم. البته منظور بنده این نیست که فرآورده ها اصلاً قابل
تحریم نیستند بلکه منظور این است فروش آنها در دوران تحریم راحت تر انجام می شود."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد

 
بود؟" 



باید همه انرژي خودمان را روي این موضوع بگذاریم که دست از خام فروشی برداریم و به سمت ارزش افزوده بالاتر برویم. ما در سطح
پالایشگاهی یک ارزش افزوده داریم ولی وقتی آن را تبدیل به محصول پتروشیمی می کنیم ارزش افزوده بالاتري کسب خواهد شد.
فلذا تمرکز باید روي این بخش از صنعت نفت و ارتقاي کیفیت فرآورده ها باشد. در کوتاه مدت افزایش تولید نفت به سطوح 6٫5،
8٫5 یا 10 میلیون بشکه نفت (حتی اگر قابل تحقق باشد) براي یک بازار اشباع شده از نفت خام، به قصد خام فروشی یک تصمیم صد

 
درصد غلط اقتصادي است. 

اینکه الان دنبال افزایش تولید و توسعه میدان هستند اینها اولویت ما در کوتاه مدت نیست. براي بلندمدت ما حتماً نیاز به سرمایه
گذاري در بخش بالادستی داریم ولی امروز اگر پولی داریم باید حتما در پایین دست سرمایه گذاري شود. در حالی که مشاهده می
شود میلیاردها دلار براي توسعه میادین نفتی (آن هم میادین نفتی غیر مشترك) هزینه می شود که براي بازار کوتاه مدت و میان

 
مدت نفت یک استراتژي 100 درصد غلط ارزیابی می شود. 

در بلندمدت ما باید در حوزه فروش نفت متناسب با بازار رفتار کنیم. همانطور که براي فراورده وقتی ما می خواهیم مثلا یک
پتروشیمی احداث کنیم همه متغیرهاي بازار را در مطالعات امکان سنجی به دقت بررسی می کنیم و در بررسی همین بازار است که
می بینیم مثلا با اشباع بازار متانول مواجه هستیم و بازار پتروشیمی براي برخی محصولات مثل الفین ها رو به فزونی است و ما یک
دامنه بسیار بزرگی در محصولات پتروشیمی داریم که براي هر محصول باید متناسب با مارکت همان محصول مطالعات امکان سنجی

 
انجام داد و به سمت تولید آن رفت."نفت تا کی پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟" 

براي افزایش تولید و عرضه نفت خام نیز همین مطالعات امکان سنجی و آینده پژوهی را باید در دستور کار قرار داد نه اینکه در
شرایط تحریم تلاش براي استخراج و پمپاژ بیشتر نفت به بازار اشباع داشت. به نظر بنده ما در بلندمدت هم باید روي احداث
پالایشگاه ها، پتروپالایشگاه ها و تولید محصولات پتروپالایشی متمرکز شویم و به سمت حلقه هاي پایین تر زنجیره هاي ارزش برویم

چرا که ارزش افزوده و اشتغال اصلی در این بخش ها است.



گفتگو و دیدار دکتر ضرغامی معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري با مهندس

جعفري بنیانگذار امداد صنعت نانو
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دکتر ضرغامی معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی کشوربا مهندس جعفري بنیانگذار امداد صنعت
نانودیدار و گفتگو کردند. به گزارش خبرنگار آدینه پرس: ابتدا جعفري اهداف و چشم انداز امداد صنعت نانو در ارتباط با ارکان

هاي دانشگاه ها وصنعت دیدگاه خود را بیان داشتند و حمایت از پژوهشگران و ...

دکتر ضرغامی معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی کشوربا مهندس جعفري بنیانگذار امداد صنعت

 
نانودیدار و گفتگو کردند. 

 به گزارش خبرنگار آدینه پرس: ابتدا جعفري اهداف و چشم انداز امداد صنعت نانو در
ارتباط با ارکان هاي دانشگاه ها وصنعت دیدگاه خود را بیان داشتند و حمایت از پژوهشگران و نخبگان و محقق کردند پایان نامه هاي
دانشحویان در مسیر ثروث در امورات اولویت امداد صنعت عنوان کرد. وجاي دارد از نگاه حمایتی از شرکت ها بخش خصوصی دکتر

 
محمود زاده مدیریت مرکز.. تشکر قدران باشیم 

در ادامه خانم دکتر نصرتی معاونت پژوهش و فناوري امداد صنعت نانو گفت خدا شکریم با حمایت مسئولین دانشگاه مراحل تحقق
ایده هاي مهم پژوهشگران امداد صنعت نانو وتبدیل آنان به یک محصولات مهم در مرکز رشد آغاز شده است. ودر طرح هاي پژوهشی
صنعتی گامهاي مهم برداشته و هم که مشاهده می فرمائید به میمنت حضور و تشویق و حمایت مسئولین دانشگاه آزاداسلامی استان
ویژه دکتر محمود زاده پروژه پژوهشی تولید نخ فلامنت که کاربردي گوناگون در صنعت مخصوصا در صنعت کفش و تورماهیگیري

 
دارد به فناوري نوین آغاز تا از خارج شدن ارز جلوگیري کنیم. 

 
مهندس جواد زاده قایم مقام امداد صنعت. 

نقطه عطفی بود تا این دانشگاه به سمت دانشگاه نسل سوم و کارآفرین حرکت کند و تاثیر گذاري بیشتري در آموزش عالی کشور
داشته باشد. این معاونت به صورت اختصاصی و مستقل در حوزه فناوري، نوآوري، تبدیل علم به ثروت و محصول فعالیت می کند و به
دنبال این است که با گسترش سراهاي نوآوري و تاسیس مراکز رشد، پروسه کارآفرینی و تبدیل علم به ثروت با سرعت بیشتري

 
صورت گیرد 

 
در این نسشت که در رابطه با ارتباط صنعت و دانشگاه تشکیل شده بود 

 
آقاي پناهی از پپشکستوت و کار آفرین صنعت نخ گفت 

تعطیلی بعضی کارخانه مهم صنعت تولید نخ بویژه نخ هاي فلامنت مارا به خارج کشور وابسته کرده با کمک علمی دانشگاه ها و تلاش
معاونت پژوهش و فناوري امداد صنعت نانو با دانش و فنی جدید می توانیم متکی به دانش هاي داخلی مواد اولیه صنعت نخ را تولید و



 
کارخانه ها تعطیل را دوباره به چرخ تولید برگردد. 

 
 

 
در پایان دکتر ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی کشور تاکید و گفتند 

نقطه عطفی بود تا این دانشگاه به سمت دانشگاه نسل سوم و کارآفرین حرکت کند و تاثیر گذاري بیشتري در آموزش عالی کشور
داشته باشد. این معاونت به صورت اختصاصی و مستقل در حوزه فناوري، نوآوري، تبدیل علم به ثروت و محصول فعالیت می کند و به
دنبال این است که با گسترش سراهاي نوآوري و تاسیس مراکز رشد، پروسه کارآفرینی و تبدیل علم به ثروت با سرعت بیشتري

 
صورت گیرد 

دکتر وحید ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در این جلسه گفت: عملکرد امداد صنعت نانو
بعنوان شتاب دهنده ارتباط دانشگاه وصنعت نانو خوب ارزیابی کردند و حمایت از نخبگان و پژوهشگران از شاخص هاي امداد صنعت

 
نانو خواندند 

وي تاکید کرد آیین نامه بازار فناوري و سراي نوآوري ستون فقرات و زیرساخت دانشگاه آزاد اسلامی براي طرح رویش است. طرح
پویش یکی دیگر از طرح هاي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري براي آمایش شغلی است. در برخی از استان ها مانند اصفهان

 
اقدامات در این راستا صورت گرفته است. 

دکتر ضرغامی با بیان اینکه معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در طرح پایش، آمایش پژوهشی را دنبال می
کند، گفت: تیم هایی در هر واحد و استان موظف هستند تا موضوعات پژوهشی مرتبط با آن منطقه را شناسایی کرده تا دانشجویان

 
تحصیلات تکمیلی براساس این نیازها، موضوعات پایان نامه و رساله خود را انتخاب کنند. 

قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه با اشاره به ساختار سراي نوآوري، گفت: هر سراي نوآوري
داراي سه زیرساخت اصلی شامل شتابدهنده، مرکز رشد و پردیس پارك است. هر کدام نیز تعریف خاص خود را دارند. در شتابدهنده

 
ها سعی شده تا مبحث آموزش براي هسته ها و شرکت ها پررنگ تر باشد. 

در پایان دکتر وحید ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی کشور حکم خانم دکتر رحیمه

 
نصرتی را بعنوان معاونت پژوهش و فناوري امداد صنعت نانو به وي 

 
در حکم وي آمده است 



نظر به مراتب تعهد ، شایستگی و تخصص و با اتکال به قدرت لایزال الهی، با بهره مندي از خرد جمعی و طلب مشارکت سایر ارکان
دانشگاه ها ، نخبگان محققان ،پژوهشگران و اجرایی کردن پایان نامه هاي در پیشبرد اهداف عالیه و تبدیل علم و پژوهش به فناوري
تاکید شده است واز فرازي سوابق علمی و پژوهشی وي دکتري شیمی کاربردي از دانشگاه تبریز، پسا دکتري مهندسی علوم نوین از

 
دانشگاه تبریز 
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ایجاد زیرساخت به جاي تسهیلات راهکار اشتغال زایی در استان سمنان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/10/17

فصل اقتصاد - سمنان- مدت ها است که هر وقت از مسئولان استان سمنان درباره اشتغال سوالی می شود آمار تسهیلات
بانکی را بیان می کنند حال آنکه کارشناسان معتقد هستند وام به تنهایی شغل آفرین نیست.

 
 

فصل اقتصاد - سمنان- مدت ها است که هر وقت از مسئولان استان سمنان درباره اشتغال سوالی می شود آمار تسهیلات بانکی را

 
بیان می کنند حال آنکه کارشناسان معتقد هستند وام به تنهایی شغل آفرین نیست. 

خبرگزاري مهر ، گروه استان ها: دیر زمانی است که تنها پاسخ مسئولان استان سمنان از استانداري تا نهادهاي ذي صلاح در حوزه
اشتغال اعم از کمیته امداد، صنایع دستی، جهاد کشاورزي، صمت و … درباره ایجاد اشتغال، به وام هاي بانکی منتهی می شود و

 
آمارهاي متعددي در این زمینه ارائه می شود. 

مشکل اما اینجا است که اگر قرار بود تسهیلات بانکی مشکل اشتغال را رفع کنند که امروز بی کاري در سطح استان سمنان باقی نمی
ماند. این در حالی است که برخی مسئولان غیر دولتی که به آمارها دسترسی دارند مانند نماینده شاهرود و میامی در مجلس بی

 
کاري در شرق استان را حتی 30 تا 35 درصد می دانند و واقعیت جامعه نیز نشان می دهد باید در خصوص اشتغال نگران بود. 

 
متقاضیان نباید رها شوند 

به نظر می رسد از دیدگاه مسئولان استان سمنان هر کس هفته اي یک ساعت هم کار کند شاغل است در این حوزه زنان خانه دار،
دانشجویان، سربازان و کسانی که بیمه بیکاري دریافت می کنند هم شاغل هستند همچنین وقتی تسهیلات اشتغال براي طرح ها

 
پرداخت می شود هنوز فرد متقاضی به بانک نرفته چوب خط اشتغالش بر آمار کار آفرینی استان سمنان افزوده می شود. 

سوال اصلی اینجا است که آیا مسیر اشتغال فقط از تسهیلات بانکی می گذرد؟ آیا همه طرح ها و کارخانه ها و کارگاه ها و مشاغل
خانگی که در سطح استان سمنان به بانک ها ارجاع داده شده اند، اشتغال ایجاد کرده اند و موفق به کارآفرینی شده اند؟ آیا نظارتی

 
پس از اعطاي تسهیلات هم وجود دارد؟ 

اگر از مسئولان دولتی پرسیده شود پاسخ تمام این سوالات بله است و حتی آمار بی کاري را در استان سمنان زیر هشت درصد می
دانند حال آنکه وقتی به میان مردم می روي واقعیت چیز دیگري است و براي مثال در شرق استان که در بالاتر نیز ذکر شد در هر

 
خانه حداقل یک بیکار وجود دارد. 

براي طرح این ابهامات و پاسخ به این سوال که بالاخره مشکل اصلی استان سمنان در عدم توفیقات در راستاي اشتغال زایی چیست؟



 
با سید علی اکبر هاشمی کارشناس اقتصادي و فعال بازار کار به گفتگو نشستیم. 

 
 

 
سوال اصلی این گفتگو را ابتدا طرح می کنیم آیا مسیر اشتغال از وام می گذرد؟ 

قطعاً و بدون تردید خیر؛ شما براي اشتغال به فاکتورهاي متعددي نیاز دارید که یکی از آنها منابع مالی است. مهارت، نیروي انسانی،
نیازسنجی، مزیت شناسی، برنامه ریزي، مارکتینگ و تجارت و … هم براي اشتغال زایی نیاز هستند اما مشکل ما این است که

 
مسئولان استانی تنها به منابع مالی می اندیشند و فکر می کنند اگر جوان پول داشته باشد می تواند براي خودش اشتغال ایجاد کند. 
این در حالی است که امروز پول علی رغم اهمیتی که دارد، همه آنچه درباره اشتغال نیاز است، نیست. شما اگر پول داشته باشید اما
مهارت نداشته باشد به یک بیکار بدهکار بدل می شوید موضوعی که امروز صدها نمونه آن در استان سمنان دیده می شود. شما اگر

 
پول داشته باشید اما نیازسنجی نکنید، برنامه نداشته باشید، نیروي انسانی نداشته باشید نمی توانید موفق شوید. 

امروز باید سخت افزار، نرم افزار و مغز افزار یا همان نیروي انسانی باید با هم باشند تا شما بتوانید اشتغال ایجاد کنید و یا حتی
محصولی را تولید کنید. براي شما مثال ساده اي می زنم. این روزها همه رسانه ها به دانش آموزان روستایی که در نقاط دور افتاده
استان سمنان نیازمند دسترسی به برنامه شاد و اینترنت دارند، پرداخته اند. حال فکر کنید در یک روستا سخت افزار وجود دارد یعنی
اینترنت آنتن دهی خوبی دارد اما نرم افزار یا همان تلفن که قرار است کار کند نباشد یا هر دو باشند اما نیروي انسانی که مهارت دارد

 
نباشد یا موارد دوم و سوم باشند اما سخت افزار نباشد چه اتفاقی می افتد؟ بسته هاي آموزشی به آن دانش آموز نمی رسد. 

مقوله اشتغال هم اینگونه است زیرساخت مهیا نیست زیرا در سطح استان سمنان شما یک نمونه هم نمی توانید نام ببرید که ما
زنجیره تولید در یک کالاي مزیت دار اقتصادي مان کامل باشد. حتی پسته دامغان هم باز در زمینه بسته بندي، صادرات، فرآوري و
… مشکلات دارد. نرم افزار ما یعنی حمایت، آموزش و برند سازي، مارکتینگ ، فروش و… مشکل دارد و از همه مهم تر نیروي انسانی

 
یا مغز افزار ما هم آموزشی ندیده است. 

 
دلیل این امر چیست؟ 

دلیل اینکه مسئولان تنها در زمینه تسهیلات کار می کنند که البته قابل تقدیر است اما آب در هاون کوبیدن است و مشکل اشتغال
زایی را حل نخواهد کرد، این است که تنها همین کار از آنان بر می آید یعنی چون زیرساخت ها را نمی توانند مهیا کنند و زمان بر

 
است و به راحتی پروسه اي میان مدت بین پنج الی 20 سال را می طلبد نزدیک ترین راه یعنی تسهیلات را بر می گزینند. 

یک مدیر استانی می داند که عمر مدیریتی اش به ایجاد زیرساخت ها کفاف نمی دهد شما همین دو دوره اخیر ریاست جمهوري را
بررسی کنید بالغ بر شش استاندار و سرپرست در این استان وجود داشته است پس کار زیربنایی که دیده نمی شود و اصطلاحاً رزومه
سازي نمی کند، مردود است باید کاري کرد که زود به زود بشود آن را گزارش داد و بیان کرد که فلان قدر تسهیلات پرداخت شده

 
است تا اعداد دهان پر کن بیان شوند. 

از طرف دیگر توانی هم در دو بخش دیگر یعنی زیرساخت شامل بازار فروش، کمک به تولید، تجارت به معناي دیگر تکمیل زنجیره
تولید از سوي دولت وجود ندارد چون اصلاً پولی در میان نیست. دولت هر چه در توان داشته گذاشته و هیچ چیز باقی نمانده است در

 
نتیجه مهارت افزایی زمان بر است زیرساخت ها نیز هزینه بر است پس وام دادن از همه راحت تر محسوب می شود. 



 
 

 
ضررهاي این نوع تفکر مدیریتی چیست؟ 

مهمترین ضرر این وضعیت همانطور که اشاره اي هم شد، این است که بیکاران ما به بیکار بدهکار بدل می شوند. چرا مسئولان استان
سمنان در کنار آمار وام ها و تسهیلات اشتغال زایی و بهین یاب و رونق تولید و تبصره 18 اشتغال و … را ارائه می کنند اما آمار
کسانی که وام هاي شأن سر رسیده و نتوانسته اند پرداخت کنند و اشتغالی که قرار بوده انجام دهند و نشده است، را نمی دهند؟ یا
آمار واحدهاي نیمه تعطیل و تعطیل که صدها بیکار را ناخواسته و بنا به جبر اقتصادي که از همین سیاست هاي دولت هم بر می آید

 
را نمی دهند؟ 

دومین ضرر این است که مسئولان وقتی به این باور برسند که تنها راه اشتغال زایی از وام بانکی می گذرد، دیگر کمتر براي ایجاد

 
زیرساخت ها تلاش می کنند زیرا متقاعد شده اند که اوضاع اشتغال زایی بهتر است در حالی که حقیقت چیز دیگري است. 

 
این زیرساخت هایی که بیان می کنید مشخصاً چیست؟ 

براي اشتغال زایی به جاي وام ابتدا باید برخی مایحتاج اولیه را مهیا کرد یعنی نیروي انسانی و نرم افزار کارآمد، داراي مهارت و با
خروجی بالا. براي این منظور اقداماتی در سطح استان صورت گرفته و مهارت هایی آموخته می شود اما به نظر نمی رسد برنامه
جامعی که در آن تمام مزیت هاي اقتصادي، آمایش سرزمینی، نیازسنجی براي هر منطقه و … دیده شده باشد و در آن ذکر شود که

 
براي مثال قرار است از نقطه الف با برنامه «ایکس» و ابزار «ایگرگ» به نقطه ب در بازه زمانی 10 ساله برسیم. 

زیرساخت دوم توجه به مزیت هاي اقتصادي است یعنی ما بدانیم در هر نقطه از استان سمنان چه مزیت اقتصادي نهفته است در یک
نقطه پسته، در نقطه دیگر، زعفران، در نقطه دیگر صنایع دستی، نقطه دیگر معدن، نقطه دیگر گردشگري و در نتیجه همه چیز حتی
فرهنگ، اقتصاد، هنر، اشتغال و … را حول آن محور به کار ببندیم. متأسفانه امروز مسئولان ما هم نمی داند که مزیت اقتصادي در هر

 
منطقه چیست. 

موضوع بعد به تکمیل زنجیره تولید باز می گردد زیرا ما اگر بتوانیم تولید را راه بیندازیم اشتغال هم ایجاد می شود. زنجیره اي که از
زمین، کارگر ساده، کشت، داشت، برداشت، فرآوري، بسته بندي، صادرات، حمل و نقل و برند سازي، بازاریابی، عرضه و … در آن باشد
یا در صنایع همین طور از یک کارگر ساده تا تولید یک قطعه و فروش آن؛ متأسفانه در استان سمنان دولت فقط تا زمان تولید و حتی

 
قبل از آن با شما است. 

به عبارت دیگر جهاد مثلاً پرورش گیاهان دارویی را ترویج می کند و تمام دیگر بعد از اینکه این گیاهان رشد کرد و محصول داد چه؟
هیچ! برنامه اي دیگر در این زمینه وجود ندارد. 22 دستگاه خدمت رسان به روستاها خدمت می دهند اما چند دستگاه از جمله جهاد،

 
تعاون روستایی، عشایر و … در بحث خرید و تکمیل زنجیره تولید رسالت شأن را انجام می دهند؟ هیچ دستگاهی! 

 
باید چه کرد؟ 

باید چه کرد در حقیقت یک کتاب مطلب می طلبد اما به زبان ساده باید یک بار به صورت کلی ساختار اداري ما زیر و رو شود یعنی
نگاه ها از تک بعدي نگري به برنامه ریزي همه جانبه تغییر کند. ما 80 مرکز دانشگاهی و آموزش عالی و حرفه آموزي در سطح استان
سمنان داریم که سالانه هزاران فارغ التحصیل به جامعه وارد می کنند اما چند دانشگاه مهارت را هم به دانشجو می آموزد؟ ما براي



 
مثال در شاهرود 17 دانشگاه داریم یک شهرك صنعتی یعنی 17 برابر دانشجو تربیت می کنیم یک برابر برایشان کار ایجاد می کنیم. 
در نتیجه باید برنامه بلندمدت همه جانبه شامل آمایش دوباره و اصولی مزیت هاي اقتصادي هر منطقه به صورت ریز به ریز حتی اگر
نیاز شد روستا به روستا تا این تفکر غلط که شرق استان کشاورزي است غرب استان صنعتی از بین برود. سپس مزیت ها که شناخته
شد حالا تناسب نیروي انسانی و آموزش آن براي بهره گیري از این مزیت ها باید در دستور کار باشد تا نیروي کار مهارت دار ما به

 
مزیت هاي اقتصادي متصل شود. 

حالا نوبت تکمیل زنجیره تولید است یعنی ما بعد از ارائه وام تولید را رها نکنیم و آن را تا سرمنزل مقصود هدایت کنیم. متأسفانه در
زمینه بازار همه مسئولان ما می گویند در حوزه اختیارات ما نیست در صورتی که مدیریت جهادي یعنی این وگرنه انجام یک وظیفه

 
روتین اداري با اعتبارات مصوب که از عهده یک جوان هم بر می آید. 

البته تمام این موارد در زیر سایه تغییر نگرش مدیران نیاز است مدیرانی که درکی از جوانان ندارند و زمانی که خودشان در دهه 60
جوان بودند یک لشگر بزرگ را در جبهه هدایت می کردند، در رأس بزرگترین شرکت ها و ادارات بودند و با آزمون و خطا کار آموخته
اند و حالا که پیر شده اند واگذاري امور به جوانان را اشتباه می دانند من شخصاً معتقد هستم با سیستم تفکر امروز مدیران استان

سمنان هیچ راهی براي گشایش در حوزه اقتصاد و اشتغال نخواهد بود.



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد .

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و
دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی
خود یعنی حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب
شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد

 
 .

محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی
همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي

اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان دولتی

 
امري که موجب شده در این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت

 
باشد. 

منبع: روابط عمومی بانک کارآفرین





توانمندسازي بانوان سوادآموز

منبع: همشهريشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/10/17

طرح توانمندسازي بانوان سوادآموز منطقه 19، با فراهم کردن زمینه اشتغال آنها در مراکز مهارت آموزي کوثر اجرا می شود.

معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 با بیان این خبر
گفت: «طی تعاملات برون سازمانی و همکاري دوسویه با
آموزش و پرورش منطقه، بخشی از اشتغال در مراکز کوثر
خاص بانوان سوادآموزي که با مشکلات و دغدغه هاي مالی
درگیرند، در نظرگرفته شده تا ضمن رفع مشکلات مالی،
زمینه تشویق و ترغیب این افراد به کسب سواد نیز فراهم

 
شود.» 

«مهدي بصري» با اشاره به فعالیت 3 مرکز مهارت آموزي
کوثر ویژه بانوان سرپرست خانوار در این منطقه و اشتغال
60 نفر در این مراکز، گفت: «علاوه بر این، فرصت کار

 
کردن در منزل براي آن دسته از افرادي که امکان ورود به مراکز کوثر ندارند ایجاد شده و بانوان سوادآموز 

 
می توانند همانند بانوان سرپرست خانوار بنا به شرایط خود از این نوع اشتغال نیز بهره مند 

شوند.»



ثبت میل کوره هاي آجرپزي ملایر در فهرست آثار ملی کشور

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/10/17

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري ملایر از ثبت میل کوره هاي آجرپزي ملایر در فهرست آثار ملی کشور
خبر داد.

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري
ملایر خبر داد: ثبت میل کوره هاي آجرپزي ملایر در
فهرست آثار ملی کشور رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع
دستی و گردشگري ملایر از ثبت میل کوره هاي آجرپزي

 
ملایر در فهرست آثار ملی کشور خبر داد. 

به گزارش خبرنگار برنا از همدان، ابراهیم جلیلی با اعلام
این خبر، اظهار کرد: ارتفاع میل کوره هاي آجرپزي ملایر
حدود 35 متر و در قسمت پایین حدود 14 متر قطر دارد

 
که امیدواریم به عنوان یکی دیگر از آثار ملی این شهرستان به ثبت برسد. 

وي با اشاره به اینکه آجر و خشت به عنوان مهم ترین عناصر معماري ایرانی در پیشینه معماري نقش ویژه اي دارد افزود: مطالعات
معماري ایران نشان می دهد کوره هاي آجرپزي از هزاره هاي قبل از میلاد تاکنون فرم ها و فناوري هاي مختلفی همچون کوره هاي
سرپوشیده کشف شده در شهر کهن نیشابور، کوره هاي فضاي باز در پیرامون شهرهاي مختلف ایران در اواخر دوران قاجار و کوره هاي

 
با دودکش بسیار بلند داشته و از جمله نمونه هاي بررسی شده همچون کوره آجرپزي ملایر هستند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري ملایر، ادامه داد: ساختمان کوره هاي آجرپزي قدیمی این شهر شامل 2 بخش

 
کلی کوره و میل یا دودکش است که میل ها یا دودکش ها ارتفاع بسیار بلندي دارند و از فواصل دور به راحتی قابل مشاهده هستند. 

جلیلی بیان کرد: بخش میل یا دودکش کوره، یک سازه آجري استوانه اي شکل است که قطر دهانه داخلی این استوانه که محل مکش

 
دود و هدایت آن به سمت بالا، بین هفت تا 15 متر است. 

وي با بیان اینکه براي سوخت بیشتر این کوره ها در گذشته بیشتر از نفت کوره یا مازوت استفاده می شد گفت: این سوخت از طریق

 
دریچه هایی از روي بام این سازه به داخل ریخته می شد. 

جلیلی یادآور شد: بدنه داخلی سازه به واسطه عایق بودن آن از خشت خام ساخته شده و بدنه داخلی سازه به واسطه حرارت زیاد

 
معمولا به پوسته سختی تبدیل و بدنه بیرون همچنان خشت خام باقی می ماند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري ملایر به فعالیت گسترده کوره هاي آجرپزي ملایر از گذشته تاکنون و ایجاد



اشتغال در این حوزه اشاره کرد و گفت: این شهرستان از گذشته هاي دور داراي کوره هاي آجرپزي فراوانی بوده و بخش قابل توجهی

 
از آجر غرب کشور را تامین می کرد. 

جلیلی با اشاره به اینکه پس از گسترش شهر و ایجاد مشکلات زیست محیطی، تعداد زیادي از این کوره ها متروك و کاربري اصلی
خود را از دست دادند تاکید کرد: در حال حاضر از این نوع کوره و میل ها 2 مورد باقی مانده که نیاز به ثبت و نگهداري به عنوان یکی

از آثار ملی کشور دارد.



وزیر جهاد کشاورزي، مزرعه پرورش آرتمیا در میاندوآب را افتتاح کرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/10/17

همزمان با سفر وزیر جهاد کشاورزي و بصورت ویدئوکنفرانس، پروژه مزرعه پرورش آرتمیا در میاندوآب استان آذربایجان غربی
افتتاح شد.

وزیر جهاد کشاورزي، مزرعه پرورش آرتمیا در میاندوآب را
افتتاح کرد همزمان با سفر وزیر جهاد کشاورزي و بصورت
ویدئوکنفرانس، پروژه مزرعه پرورش آرتمیا در میاندوآب

 
استان آذربایجان غربی افتتاح شد. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی، پروژه مزرعه پرورش آرتمیا
در استخرهاي خاکی مجتمع شیلات دشت فسندوز
میاندوآب در زمینی به مساحت 25 هکتار روز گذشته
بصورت ویدئوکنفرانس توسط وزیر جهاد کشاورزي و

 
استاندار آذربایجان غربی افتتاح شد. 

 
قرار است، در این مزرعه 1.8 تن سیست آرتمیا و 18 تن بیومس آرتمیا تولید و براي 18 نفر بصورت مستقیم اشتغال زایی شود. 

این پروژه از طریق ماده 27 و به روش BOT به سرمایه گذار واگذار شده و براي احداث آن 30 میلیارد ریال هزینه شده است.این
مزرعه یکی از واحد هاي مجتمع 2 هزار هکتاري پرورش آرتمیاي دشت فسندوز میاندوآب بوده که از این پس بحث پرورش آرتمیا در
استخر هاي خاکی عملا وارد فاز اجرا شده و امید است با شروع فصل جدید پرورش یعنی اول اسفند ماه سال جاري، سطح مزارع

پرورشی به 200 هکتار برسد.



انعقاد تفاهم نامه اجراي 30 پروژه جهش تولید در ایلام

منبع: تابناكشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/10/17

 
انعقاد تفاهم نامه اجراي 30 پروژه جهش تولید در ایلام 

معاون هماهنگی امور استان هاي دفتر رییس جمهور با بیان اینکه 30 پروژه جهش تولید در ایلام تفاهم شده است، گفت: بهره برداري

 
از این طرح ها رونق اقتصادي استان را در پی خواهد داشت. 

به گزارش تابناك ایلام، سید جلال هاشمی اظهار داشت: پروژه هاي با 80 درصد پیشرفت فیزیکی جهش تولید

 
این استان در اولویت تخصیص اعتبار براي تسریع در بهره برداري قرار خواهند گرفت. 

وي یادآور شد: تفاهم نامه پروژه هاي جهش تولید در واقع یک مثلث اقتصادي است که بانک هاي عامل، ردیف ملی و آورده هاي

 
سرمایه گذاران سه ضلع اصلی آن را تشکیل می دهد. 

هاشمی افزود: براساس منویات رهبر معظم انقلاب که همواره بر تحقق شعار سال تاکید دارد، موانع و مشکلات پروژه هاي جهش تولید

 
ایلام نیز در این راستا باید برداشته شود. 

معاون هماهنگی امور استان هاي دفتر رییس جمهور با بیان اینکه بخش زیادي از تسهیلات پروژه هاي جهش تولید به بانک کشاورزي

 
اختصاص دارد، یادآور شد: پروژه هاي جهش تولید در بانک هاي کشاورزي استان با اولویت در تخصیص اجرا شود. 

وي با ذکر این نکته که بهره برداري از طرح هاي جهش تولید بستر اشتغال کارجویان استان را فراهم می کند، افزود: بانک هاي عامل

 
استان با همکاري بیشتر روند پرداخت این تسهیلات را تسهیل کنند. 

هاشمی در ادامه با قدردانی از کلیه دستگاه اجرایی استان که بیشترین همکاري و تعامل را براي تحقق پروژه هاي جهش تولید در این
استان بکارگرفته اند، گفت: مدیران استان درصد پیشرفت و اعتبار مورد نیاز طرح هاي جهش تولید استان را ارایه کنند./ع



کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي همسایه می رود

منبع: بازار کارشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/10/17

«ندا عمی زاده» بانوي کارآفرین استان گلستان است که علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود توانسته با تولید و صادر کردن
محصولاتش از جمله کمد تاشو و نظم دهنده ، به تمام نقاط کشور و برخی کشورهاي همسایه، براي 9 بانوي دیگر اشتغال

ایجاد کند.

"ندا عمی زاده" بانوي کارآفرین استان گلستان است که علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود توانسته با تولید و صادر کردن

 
محصولاتش از جمله کمد تاشو و نظم دهنده ، به تمام نقاط کشور و برخی کشورهاي همسایه، براي 9 بانوي دیگر اشتغال ایجاد کند. 
این بانوي کارآفرین 37 ساله، پس از 9 سال زندگی به همراه همسرش در استرالیا و تحصیل در رشته طراحی و دکوراسیون داخلی در

 
شهر ملبورن، به شهر پدري همسرش گنبدکاووس بازگشت. 

او در سال 95 با الهام از شغل پدري که صاحب کارخانه یک کارخانه تولید کمدهاي تاشو بود، با نوآوري در آن توانست کارگاهی را
براي خود راه اندازي کند و در ادامه آن را توسعه دهد و به همین خاطر در سال 96 به عنوان کارآفرین برتر استان گلستان معرفی

 
شد. 

او که حالا یکی از کارآفرینان و صادرکنندگان استان است، با توجه به افزایش تقاضاي محصولات خود از سراسر ایران و کشورهاي

 
همسایه، قرار است با افزایش شیفت کاري و تعداد افراد بیشتر، تولیدات خود را افزایش دهد. 

این بانوي توانمند که یکی از پیشرانان کارآفرین طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان گلستان نیز می باشد، هفته قبل در مسابقه

 
تلویزیونی کارآفرینی ""میدون"" شبکه 3 سیما حضور یافت و کسب و کار خود را ارائه کرد. 

عمی زاده در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه کارآفرینان کسانی هستند که آرزوهاي بزرگ دارند، گفت: این افراد بسیار مثبت اندیش
هستند و پستی و بلندي هاي زندگی را به فرصت تبدیل می کنند. به خود باور دارند و با پشتکار کارهایشان را پیگیري می کنند و در

 
یک جمله کارآفرینی از نظر آنها به معناي ایجاد جریان زندگی براي خود و دیگران است. 

وي افزود: فردي که به اشتغال زایی می اندیشد، مسلماً به فکر کسانی به غیر از خود است و اصولاً اینگونه افراد اعتماد به نفس بالا و

 
شخصیتی ریسک پذیر دارند که به فکر ایجاد فضایی مناسب و امن براي خود و دیگران هستند. 

این بانوي کارآفرین با اشاره به اینکه کارآفرینی در حوزه بانوان قدري سخت تر از حوزه آقایان است، خاطرنشان کرد: از آنجا که خانم
ها معمولاً دغدغه هاي خانه و خانواده را بر عهده دارند و باید بتوانند توازن بین کار و زندگی را برقرار کنند، دشواري کارشان

 
صدچندان می شود. 

عمی زاده در ادامه گفت: در سال 95 دو شرکت را ثبت و فعالیت خود را در زمینه تولید کمدهاي تاشو آغاز کردم. توانستم با تغییراتی

 
که در کمدهاي موجود در بازار ایجاد کردم، محصولاتی با کیفیت بهتر به بازار ارائه کنم. 

وي گفت: محصولات ما در شرکت ""اشکاف"" شامل کمد کودك، کمد تک درب، کمد دو درب، جا رختخوابی، جا کفشی و نظم



دهنده هایی براي لباس و شال و روسري و غیره می شود. امروزه با توجه به کوچک تر شدن خانه ها، کمدهاي تاشو و نظم دهنده ما

 
توانسته اند کمک زیادي به استفاده حداکثري از فضاهاي کوچک در خانه ها کنند. 

عمی زاده ادامه داد: طی 4 سال اخیر توانسته ام بستر اشتغال را براي 9 نفر فراهم کنم و از آنجایی که این روزها تقاضا براي خرید

 
محصولاتمان بسیار زیاد شده، در نظر دارم که شیفت کاري دیگري را به منظور استخدام بانوان بیشتر در کارگاه راه اندازي کنم. 

این بانوي کارآفرین خاطرنشان کرد: در آینده برنامه هایی براي مشاغل خانگی و آموزش بانوان سرپرست خانوار دارم و امیدوارم بتوانم

 
با آموزش، زمینه ایجاد کار در منزل را براي تولید محصولات مشاغل خانگی در شهرها و روستاهاي اطراف فراهم کنم. 

وي بیان کرد: در حال حاضر از اردیبهشت امسال محصولاتمان را به کشور افغانستان صادر می کنیم و امید داریم بتوانیم صادرات خود

 
را گسترش دهیم. 

عمی زاده در ادامه گفت: ادراه کل امور بانوان و خانواده استانداري و خصوصا خانم دکتر اسداالله پور، مسئول امور بانوان شهرستان
گنبدکاووس، از اولین روز شروع کار همراه ما بودند و با حمایتشان، زمینه بازدید مسئولان گنبد و استان را از محصولات ما فراهم

 
کردند و همواره دلگرمی بزرگی براي ما هستند. 

این بانوي کارآفرین در پایان گفت: بانوان بسیار توانمند هستند ولی گاهی نیاز به یک محرك و بستر مناسب دارند تا خلاقیت خود را
نشان داده و تأثیرگذار باشند. امید است تا بستري بهتر و بزرگ تر براي بانوان سرزمینم در آینده اي نه چندان دور فراهم سازم.



حساسیت در عدم انحراف تسهیلات و ایجاد اشتغالزایی واقعی

منبع: تابناكشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/10/17

 
حساسیت در عدم انحراف تسهیلات و ایجاد اشتغالزایی واقعی 

از انجا که شهرستان چرام از شهرستان هاي مستعد براي پرورش زنبور عسل میباشد و بیش از 30 نفر متقاضی طرح پرورش

 
زنبورعسل از تسهیلات بنیاد برکت بوده است حساسیت در زمینه عدم انحراف در این رسته شغلی در شهرستان چند برابر شده است. 

مدیر مسئول سایت خبري تحلیلی تابناك کهگیلویه و بویراحمد ،
با سلام و احترام؛ عطف به مطالب ارسالی روي خروجی آن سایت
خبري تحلیلی به تاریخ 14/10/99 با عنوان "تسهیلات
اشتغالزایی بنیاد برکت چگونه مدیریت می شود ؟ " به استحضار

 
می رساند: 

فلسفه ي وجودي بنیاد برکت، کمک و همیاري براي بهبود و
ارتقاي توانمندي اقتصادي و کارآفرینی افراد، گروه ها و واحدهاي
کسب و کار مستعد فعالیت و فاقد دانش و مهارت لازم در مناطق
محروم و کم تر توسعه یافته ي کشور، در راستاي تحقق اهداف
سند چشم انداز جمهوري اسلامی ایران، و رهنمودهاي مقام

 
معظم رهبري است. 

حساسیت در عدم انحراف تسهیلات و ایجاد اشتغالزایی واقعی یکی از اقدامات بسیار خوب بنیاد برکت است و یکی از دلایل اصلی
موفقیت بنیاد برکت در اجراي طرحهاي اشتغالزایی در مناطق مختلف کشور است ،اهتمام بنیاد برکت در عدم انحراف در طرحهاي

 
ایجاد شده می تواند الگویی براي سایر ادارات و نهادها باشد. 

از انجا که شهرستان چرام از شهرستان هاي مستعد براي پرورش زنبور عسل میباشد و بیش از 30 نفر متقاضی طرح پرورش
زنبورعسل از تسهیلات بنیاد برکت بوده است حساسیت در زمینه عدم انحراف در این رسته شغلی در شهرستان چند برابر شده است.
بنده قبل از استقرار طرحها زنبورداري، با تحقیقی جامعی از کمیته توسعه اشتغال شهرستان چرام و همچنین معاونت اقتصادي
استانداري و ... یک زنبوردار نمونه کشوري در شهرستان چرام مشخص شده و بنده طی بازدیدي از زنبورستان این زنبوردار مشخص
شده که تنها راور کمیته امداد شهرستان هست و همه تسهیلات زنبورداري کمیته امداد از طرف ایشان تامین می شده و از طرف
دیگر صلاحیت لازم در زمینه فروش زنبور با کیفیت بالا و همچین فروش خوراك و تغذیه آن را دارا بوده است و ایشان تعهد لازم در
زمینه عدم انحراف طرحها و همچنین فروش با قیمت مناسب را به ما داده که به عنوان پشتیبان در رسته شغلی زنبور عسل به
تسهیلگر معرفی کردیم. ولی متاسفانه چند نفر محدودي از متقاضیان، با رجوع به این زنبوردار و بیان هدف خود که همان انحراف از
طرح بوده است نتواستند کاربرگ خود را از ایشان به صورت صوري تاییده بگیرند و با مقاومت شدید ایشان مواجه شدند که بعد از آن

 
به حواشی که زنبوردار نمی تواند زنبور ما را تامین کند و ... پرداختند. 

 
در مورد متن خبر: 

1- در مورد این قسمت که عنوان شده : "این زنبوردار چرامی ادامه می دهد : در حالی که شهرستان چرام داراي تعاونی زنبورداري

 
می باشد براي خرید زنبور به شهرستان دیگر مراجعه کرد" 

خدمتتان عرض کنم با توجه به استعلام اینجانب از حراست تعاون روستایی استان، هنوز هیئت مدیره تعاونی جدید زنبورداري



شهرستان چرام تشکیل نشده و اعضاي و مدیرعامل این تعاونی مدارك خود را ثبت نکردند و هیچ یک از متقاضیان زنبور به شهرستان

 
دیگر جهت خرید زنبور، رجوع نکردند 

2- در مورد این قسممت از متن خبر که عنوان شده "همه اقدامات بانکی براي دریافت تسهیلات بنیاد برکت را انجام داده و پول هم
به حساب متقاضیان واریز شده و حتی قسط بندي شده و اقساط را هم پرداخت می کنیم اما تسهیلات در حساب متقاضی مسدود

 
است و اجازه برداشت داده نمی شود" 

اصل روند کار بنیاد برکت این هست که وقتی یک فرد متقاضی تسهیلات بنیاد برکت در رسته شغلی پرورش زنبور عسل
هست(30میلیون تومان) بعد از تشکیل پرونده و امضاي ضامن به مقدار یک سوم از کل مبلغ وام (در رسته شغلی زنبورداري به مبلغ
9 میلیون) ازاد می شود تا متقاضی با این مبلغ بتواند به صورت پیش پرداخت، داده مورد نظر مانند زنبور و تغذیه آن را خریداري
بکند و این تعداد زنبور خریداري شده از دفترچه زنبورفروش، کم و در دفترچه متقاضی اضاف شود و بعد از بازدید تسهیلگر و مجري و
اطمینان از اینکه طرح به نحوه احسن استقرار پیدا کرده کاربرگ متقاضی جهت آزاد سازي اقساط بعدي به امضاي تسهیلگر و مجري
می رسد. نه اینکه پول در حساب متقاضی مسدود و اجازه برداشت داده نشود و در قسمت بعدي خبر نوشته که متقاضی اقساط را
پرداخت می کند باید بگویم فاصله اقساط بازپرداخت تسهیلات زنبورداري 6ماه از زمان واریز به حساب متقاضی هست چگونه هنوز

 
20 روز از این تاریخ نگذاشته متقاضی می گوید اقساط پرداخت می کند؟ 

3- در مورد این قسمت از خبر "به گفته این متقاضی تسهیلات اشتغالزایی بنیاد برکت ، هم اکنون انحصاري بودن محل خرید زنبور
مربوط به این تسهیلات در شهر چرام و ناتوانی عامل مورد نظر براي پاسخگویی به نیاز متقاضیان ، عملا این تسهیلات را راکد و بلا

 
استفاده کرده است" 

باید بگویم از آنجا نه تنها انحصاري شکل نگرفت بلکه با وجود این پشتیبان با داشتن صلاحیت کامل براي فروش زنبور و تغذیه آن به
متقاضیان، جلو بسیاري از انحرافات گرفته می شد. ولی باز جهت رفاه حال متقاضیان زنبورداري، با جلسه که اخیرا (در تاریخ
15/10/99 ) بنده با سه عضو از کمیته توسعه اشتغال شهرستان چرام (ریاست جهاد کشاورزي شهرستان و بخشداران دو بخش
مرکزي و سرفاریاب)و تعدادي از متقاضیان پرورش زنبور عسل این شهرستان در محل فرمانداري شهرستان چرام شکل گرفته، مقرر
گردید که رئیس جهاد کشاورزي شهرستان 5نفر زنبوردار که همه صلاحیت لازم در زمینه فروش زنبور و تغذیه آن را داشته باشد به
بنیاد برکت معرفی کند، تا بعد از بازدید زنبورستان آنها و استعلام جهت صلاحیت ایشان، آنها را به متقاضیان زنبورداري شهرستان

 
معرفی کرده تا هر چه زودتر با خرید بدون انحراف، طرحهاي خود را استقرار کنند. 

در پایان باید عرض کنم هدف اصلی بنیاد برکت ضمن کمک جهت توانمندي فرد متقاضی، رضایت کامل فرد متقاضی از شغل مورد
نظر هست و نباید عدم اطلاع کافی از روند کار بنیاد برکت باذکر مسائلی که از استنباط هاي شخصی ناشی می شود موجبات تشویش
اذهان عمومی گردد و انتظار می روند هر گونه ابهامی در مورد تسهیلات اشتغالزایی بنیاد برکت براي متقاضیان یا ادارات وجود دارد با

 
رجوع به کمیته توسعه اشتغال شهرستان و تسهیگر و مجري طرح، رفع ابهام گردد. 

 
با سپاس و درود 

 
سید علی سجادي اصل 

مجري طرحهاي اشتغالزایی بنیاد برکت در شهرستانهاي چرام،بهمئی، باشت و گچساران



نخستین طرح مکانیکی آبخیزداري در دست اجرا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرکل اداره منابع طبیعی و آبخیزداري استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: نخستین طرح مشارکتی مکانیکی آبخیزداري
استان کهگیلویه و بویراحمد بزودي در کهگیلویه اجرا می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، غلامحسین حکمتیان مدیرکل اداره منابع طبیعی و
آبخیزداري استان با اشاره به اهمیت توسعه طرح هاي
آبخیزداري گفت: یکی از مهمترین راه هاي جلوگیري از
فرسایش خاك و ایجاد رونق در مناطق مختلف اجراي طرح
هاي آبخیزداري است که تا کنون بیش از 200 هزار متر

 
مکعب عملیات مکانیکی آبخیزداري در استان اجرا شده است. 

غلامحسین حکمتیان مشارکت مردم و خیران در اجراي طرح هاي مکانیکی آبخیزداري را مهم خواند و افزود: با مشارکت آقاي
هوشنگ روئین تن از اهالی روستاي چنگلوا در شهرستان کهگیلویه نخستین طرح مشارکتی مکانیکی آبخیزداري استان در بالادست

 
این روستا اجرا می شود. 

او بیان کرد: این طرح، ترکیبی از دو سازه سنگی ملاتی بزرگ و عملیات بیولوژیک نهال کاري و کشت بذر است که با هدف کنترل
روان آبها، تقویت سفره آب هاي زیر زمینی، توسعه دوبخش مهم کشاورزي و گردشگري توسعه جنگل و مرتع و استفاده آبخیزنشینان

 
اجرا می شود. 

حکمتیان گفت: براي اجراي این طرح 50 درصد هزینه ها به عهده اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان است و 50 درصد را نیز

 
آقاي هوشنگ روئین تن متقبل شده که تلاش می کنیم این طرح ها در استان گسترش یابد. 

جنگلی معاون آبخیزداري اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان هم به مشارکت مردم در اجراي طرح هاي آبخیز داري اشاره کرد
و گفت: تا کنون در بیش از 4 هزار هکتار از عرصه هاي منابع ملی استان با مشارکت مردم، عملیات بیولوژیک آبخیزداري شامل

 
درختکاري و کشت بذر انجام گرفته، ولی این نخستین طرح مکانیکی آبخیز داري است که بصورت مشارکتی در استان اجرا می شود. 

هدایت اله آویزش رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداري کهگیلویه گفت: در این طرح علاوه بر مشارکت اداره منابع طبیعی و
آبخیزداري در اجراي سازه مکانیکی طرح، بذر و نهال همه عرصه هاي بیولوژیکی نیز تامین و بصورت رایگان در اختیار سرمایه گذار

 
قرار می گیرد. 



هوشنگ روئین تن مجري و خیر این طرح گفت: با هدف توسعه فضاي جنگلی و رونق گردشگري و کشاورزي منطقه اقدام به مشارکت
در اجراي این طرح داشتم که با همکاري و نظارت اداره منابع طبیعی و آبخیز داري استان و شهرستان عملیات مختلف آبخیز داري،

 
جنگل کاري، گردشگري و کشاورزي در این طرح اجرا می شود. 

او افزود: در بحث هزینه هاي لازم براي اجراي طرح مشکلی وجود ندارد و هر مبلغی براي اجراي کامل طرح نیاز باشد پرداخت می

 
شود تا شاهد توسعه کشاورزي، گردشگري، اشتغال جوانان و افزایش در آمد مردم روستا باشیم. 

روئین تن بیان کرد: با اجراي این طرح حدود 30 هکتار از مراتع، اراضی کشاورزي و جنگلکاري از مزایاي آن برخوردار می شود.



دولت برزیل به کار کودکان اصرار دارد/ بهره کشی از کودکان در مزارع و

مشاغل سخت با کمترین دستمزد

منبع: ایلناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/10/17

تصمیمات رئیس جمهور برزیل سبب گسترش استثمار کودکان کار در این کشور شده است. «ژائیر بولسونارو» معتقد است که
کار در هر سنی مایه ي افتخار است و کار از سنین پایین سبب می شود، کودکان در بزرگسالی گرفتار باندهاي مواد مخدر

نشوند.

تصمیمات رئیس جمهور برزیل سبب گسترش استثمار
کودکان کار در این کشور شده است. «ژائیر بولسونارو»
معتقد است که کار در هر سنی مایه ي افتخار است و کار
از سنین پایین سبب می شود، کودکان در بزرگسالی

 
گرفتار باندهاي مواد مخدر نشوند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا به نقل از Trust، آژانس ملی آمار
برزیل براي اولین بار در تاریخ این کشور، آمار و ارقام
مربوط به تعداد کودکان کار را منتشر کرد. اطلاعات منتشر

شده نشان می دهد، حدود 1 میلیون و 800 هزار کودك برزیلی در شرایط خطرناکی مشغول به کار هستند. این آمار معادل نیمی از

 
کودکان کار این کشور آمریکاي لاتین است. 

اشتغال کودکان کمتر از 16 سال در برزیل غیرقانونی است. کودکانی برزیلی می توانند از 14 سالگی کارآموزي را آغاز کنند ولی

 
اشتغال آن ها در مشاغل سخت و زیان آور، عملی غیرقانونی به حساب می آید. 

کودکان برزیلی براي ارائه خدمات جنسی، حمل مواد مخدر و راندن خودروهاي سنگین استخدام می شوند. بنا بر گفته یک مقام ارشد

 
برزیلی، بسیاري از کودکان در مزارع این کشور استثمار می شوند و به اجبار در زیر تیغ آفتاب با سموم گیاهان کار می کنند. 

انجمن هاي حامی کودکان برزیلی تلاش می کنند دولت خود را براي مبارزه با پدیده کودکان کار متقاعد کنند اما تلاش هاي آن ها
نتیجه بخش نبوده است و «ژائیر بولسونارو» رئیس جمهور، رویکردي متفاوت نسبت به انجمن هاي حمایت از کودکان درباره پدیده
کودکان کار در برزیل دارد. رئیس جمهور برزیل خودش کار کردن را از هشت سالگی آغاز کرده است پس به گفته ي این مقام دولتی،
کار در هر سنی مایه ي افتخار است. همچنین او معتقد است، کار از سنین پایین سبب می شود، کودکان در بزرگسالی گرفتار باندهاي

 
مواد مخدر نشوند. 

اطلاعات منتشر شده از سوي آژانس ملی آمار برزیل نشان می دهد، 3 درصد از کل کودکان برزیلی از حق تحصیل و آموزش برخوردار
نیستند. در میان کودکان این کشور، 86 درصد از حق آموزش و تحصیل برخوردار هستند. در میان کودکان کار نیز پسران و دختران

 
به ترتیب 66 و 34 درصد از جمعیت کار را تشکیل می دهند. 



اطلاعات منتشر شده از سوي آژانس ملی آمار برزیل نشان می دهد، دستمزد و درآمد کودکان کار ناچیز و ناعادلانه است. نوجوانان 16
و 17ساله حدود 111 دلار مزد می گیرند که این مبلغ معادل نیمی از حداقل دستمزد تعیین شده در این کشور است و کودکان 5 تا
13 ساله، حدود 15 درصد از حداقل دستمزد تعیین شده را دریافت می کنند. این یعنی نیروي کار کودك در کشور برزیل بسیار ارزان

 
است و به همین دلیل کارفرمایان ترجیح می دهند از این نیروي ارزان سوءاستفاده کنند. 

فعالان حقوق کودك باور دارند، شیوع ویروس کرونا در سطح جهان سبب افزایش پدیده کودکان کار شده است. نتایج حاصله از
مقایسه مقابله اي وضعیت فعلی کودکان کار با سال 2016 نشان می دهد، تعداد کودکان کار حدود 16 درصد کاهش یافته است. سال

2020، گزارش هاي مربوط به کار کودکان، دو سوم کاهش داشت و به عدد 799 پرونده در سال رسید.



فشار غیرکارشناسی بر صندوق هاي بازنشستگی متوقف شود/ ابراز خشنودي از

معلق شدن طرح «بازنشستگی پیش از موعد»

منبع: ایلناشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/10/17

یک کارشناس حقوقی از معلق شدن طرح «بازنشستگی پیش از موعد» در کمیسیون اجتماعی مجلس ابزار خشنودي کرد اما
هشدار داد که طرح هاي این چنینی صندوق هاي بازنششستگی فشار وارد می کند.

یک کارشناس حقوقی از معلق شدن طرح «بازنشستگی
پیش از موعد» در کمیسیون اجتماعی مجلس ابزار
خشنودي کرد اما هشدار داد که طرح هاي این چنینی

 
صندوق هاي بازنششستگی فشار وارد می کند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، برخی نمایندگان مجلس، درصدد
تغییر شرایط «بازنشستگی پیش از موعد» کارکنان دولت و
دستگاه هاي اجرایی هستند و در همین چارچوب، اخیراً،
به یک فوریت این طرح رأي مثبت دادند. با این حال علی

 
بابایی کارنامی (سخنگوي کمیسیون اجتماعی) اعلام کرد که کمیسیون مربوطه؛ این طرح را معلق کرده است. 

در صورتی که این طرح تصویب می شد، کارکنان واجد شرایط وزارتخانه ها و مؤسسات دولتی با حداقل 25 سال سابقه خدمت،
بازنشسته می شدند البته این طرح به دلیل تبعات مالی سنگین آن براي صندوق هاي بازنشستگی منتقدان بسیاري دارد و به جریان

 
افتادن آن در این قالب نگران کننده خواهد بود. 

ابراهیم سلطانی (کارشناس حقوق و مدیرکل اسبق بازرسی کار وزارت کار) تأکید دارد، اجراي «بازنشستگی پیش از موعد» اشتغال
جدیدي ایجاد نخواهد کرد چراکه به جاي جذب نیروي کار، کارکنان قراردادي یا پیمانی کنونی دستگاه هاي دولت، رسمی خواهند

 
شد و معناي این، یعنی اشتغال صفر. 

وي در این مورد به ایلنا، گفت: به جاي این که به دنبال بازنشستگی نیروي کارآمد باشیم، محیط کسب وکار را مساعد و شرایط را

 
تسهیل کنیم تا جذب نیروهاي بیکار در این بخش تقویت شود. 

سلطانی پیرامون طرح هاي مشابه طرح کنونی مجلس یازدهم، یادآور شد: قبلاً، طرحی در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مورد
مشاغل سخت و زیان آور، تدوین و براي دولت ارسال شد که بر اساس آن، فعالان این مشاغل می توانستند، زودتر از موعد بازنشسته

 
شوند. 

این کارشناس حقوق افزود: مزیت آن طرح این بود که صندوق هاي بازنشستگی دیگر مجبور نبودند، حقوق بیشتر یا اضافه کاري مازاد
پرداخت کنند اما پیامدهاي اجراي طرح جدید مجلس و طرح قبلی را باید تفکیک کنیم؛ زیرا طرح «بازنشستگی پیش از موعد»،



 
هزینه مالی زیاد و درنتیجه، متضرر شدن را به صندوق ها تحمیل می کند. 

این مقام اسبق وزارت کار افزود: نباید با بازنشسته کردن نیروهاي میان سال، محیط کار را از حضور نیروهاي کارآمد و باسابقه محروم
کنیم. به هر شکل نباید در این زمینه تعجیل به خرج بدهیم و خشنودم که کمیسیون اجتماعی مجلس این طرح را معلق کرد اما

 
انتظار داریم که دیگر به جریان نیفتد و چنین تصمیم هایی گرفته نشود. 

وي در پایان تأکید کرد: نگاه به صندوق هاي بازنشستگی باید حمایتی باشد و نباید تصمیم هایی درباره این صندوق ها بگیریم که
فشار غیرکارشناسی و بدون خروجی مثبت را به صندوق ها تحمیل کنیم.



«بافت بلوچ» واحه اي سرسبز در دل تفتیده ي بلوچستان/ آیا روزهاي رونق

بازمی گردند؟!

منبع: ایلناشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/10/17

از اردیبهشت ماه، امیدواري در دل کارگران بافت بلوچ زنده شده است؛ آیا به زودي این کارخانه به روزهاي شکوه و رونق
گذشته بازمی گردد؟!

 
 

از اردیبهشت ماه، امیدواري در دل کارگران بافت بلوچ زنده شده است؛ آیا به زودي این کارخانه به روزهاي شکوه و رونق گذشته بازمی

 
گردد؟! 

به گزارش خبرنگار ایلنا، در سالهاي میانی دهه 60، همه سالهاي دهه 70 و سالهاي ابتدایی دهه 80 شمسی، «بافت بلوچ» در تمام
سیستان و بلوچستان و فراتر از آن در شرق ایران، تبدیل به یک نماد شده بود؛ نمادي از پارچه هاي باکیفیت وطنی که خریداران را از

 
تمام محصولات خارجی بی نیاز می کرد. 

در زاهدان، شعبه هاي فروش این کارخانه، همواره غلغله بود؛ آدم ها براي خرید روتختی، ملحفه و حوله هجوم می آوردند؛ وقتی یک
نفر می گفت «رفته ام بافت بلوچ براي خرید» دیگر همه می دانستند که منظور همان پارچه هاي باکیفیتی است که سال ها بدون

 
کوچکترین پارگی و خراش، در خانه می ماند و حتی براي چند نسل، قابل استفاده است. 

اما سالهاي رونق و اوج، خیلی زود سپري شد و بافت بلوچ به دلایل ناگوار بسیار، در سراشیب سقوط افتاد؛ سنگ هاي بسیاري بر سر
این کارخانه قدیمی که نمادي از تولید باکیفیت در جنوب بلوچستان بود و روزگاري فرصت اشتغال شایسته براي بیش از 2 هزار
کارگر در منطقه محروم ایرانشهر فراهم کرده بود، باریدن گرفت؛ اول، واردات بی رویه و پارچه هاي بی کیفیت تر اما ارزان تر چینی
که بازار منسوجات باکیفیت بافت بلوچ را کساد کرد؛ بعدتر، آتش سوزي گسترده که تمام خان و مان کارخانه را طعمه حریقی
غیرمنتظر کرد و باز هم بعدتر، تلاش ناکام براي خصوصی سازي کارخانه و سپس سالهاي دردناك و طولانی فترت که درها بسته بودند

 
و کارگران متخصص، آواره. 



بافت بلوچ، نمادي نوستالوژیک براي مردمان بلوچستان و سیستان، سرنوشت طولانی و دردناکی را تجربه کرده است؛ این دردها این

 
روزها تا حدود بسیار کمی التیام یافته اما هنوز راه آینده به اندازه کافی روشن نیست. 

 
تولد؛ رونق و رکود 

از ابتداي تولد این کارخانه شروع می کنیم؛ از سالهاي تلاش براي کارآفرینی و اشتغالزایی در منطقه محروم سیستان و بلوچستان و
افتتاح و راه اندازي کارخانه ها در دهه 60 شمسی، در بحبوبحه ي جنگ با صدام که علیرغم همه دشواري ها و رنج هاي مشترك،

 
کارآفرینی و تولید بیشتر از هر زمان دیگر رونق گرفت و روي غلتک افتاد. 

این کارخانه در سال 1353 در زمینی به وسعت 150 هکتار کلنگ زنی شد اما در بهمن ماه 62، به افتتاح و بهره برداري رسید. بعد از
بهره برداري، پرسنل شاغل در مجتمع به بیش از 2 هزار نفر رسید و در برهه هایی حدود 2 هزار و 500 نفر به طور مستقیم و هزاران

 
نفر به طور غیرمستقیم در این کارخانه مشغول به کار بوده اند و نان درمی آوردند. 

دو دهه فعالیت مثبت و موفق این کارخانه با قدرت تمام ادامه داشت؛ این کارخانه در سال هاي میانی دهه شصت، با ظرفیت اسمی
22 تن نخ در روز و 28 میلیون متر پارچه، در میان غول هاي صنعت نساجی ایران، پرآوازه شد و پاي تولیدات آن به فروشگاه هاي

 
بزرگ، نه فقط در داخل استان بلکه در سراسر کشور باز شد. 

همه چیز به خوبی پیش می رفت تا اینکه چوب سیاست هاي تعدیلی، تن برومند و پر انرژي بافت بلوچ را نیز مانند سایر کارخانجات و
غول هاي صنعتی، تا جایی که می توانست، زخمی کرد؛ در دهه ي هشتاد، ورود منسوجات ارزان به کشور به خصوص از چین، بازار
تولید را در این کارخانه تا حدود بسیاري کساد کرد و این کارخانه قدیمی، بدهی بالا آورد؛ تراز مالی بافت بلوچ با پایین آمدن میزان

 
تولید، به هم ریخت؛ آن به هم ریختن وقتی به آتش سوزي بزرگ سال 87 رسید، دیگر هیچ گاه التیام نیافت. 

در ابتداي 87، یک آتش سوزي در کارخانه اتفاق افتاد که بدیمنی و نحسی آن براي سالهاي مدید ادامه یافت. آتش سوزي، به دستگاه
ها، آسیب جدي رساند؛ دستگاه هایی که بعد از کاهش رونق و اوج گیري واردات توسط مافیاي دلالی، دیگر مدت ها به روز نشده
بودند و بسیاري از آن ها قدیمی و فرسوده بودند. مدتی پس از وقوع این حادثه، دستگاه هاي نه چندان نوین این واحد بافندگی مانند
اعضاي بدن یک بیمار مرگ مغزي، قطعه قطعه جدا و به فروش رسید و لاشه بی محتواي آن در لیست سازمان خصوصی سازي قرار

 
گرفت. 

 
 



 
قطعه قطعه کردن و تلاش براي خصوصی سازي 

آن روزها که دستگاه ها را قطعه قطعه می کردند و هر کدام را جداگانه به فروش می رساندند، براي کارگران قدیمی این مجتمع، یک

 
کابوس بود؛ کابوسی که هنوز هم وقتی به یاد می آورند، به دنبالش، یک آه بلند از راه می رسد. 

محمد که در همان سالهاي دهه 80، از بافت بلوچ بازنشست شده؛ می گوید: «آن روزها انگار بافت بلوچ مثل انسانی بود که او را مرگز
مغزي کرده باشند و همه اعضا و جوارح اش را به این و آن ببخشند! ما کارگران قدیمی بلوچستان، آن روزها به چشم خودمان دیدیم

 
که جانمان می رود!» 

بعد از آتش سوزي و قرار گرفتن در لیست واگذاري سازمان خصوصی سازي، دوران فترت بافت بلوچ آغاز می شود؛ این دوران نزدیک
به ده سال و کمی بیشتر به طول می انجامد. قرار گرفتن در لیست واگذاري سازمان خصوصی سازي، هرگز براي حل مشکلات عدیده
ي این مجتمع قدیمی، راهکاري مناسب نبود؛ در نهایت در سال 93، با دستور اکید مقام معظم رهبري که همواره تاکید خاصی بر
اشتغال آفرینی در منطقه محروم بلوچستان داشته اند، بافت بلوچ از لیست واگذاري ها خارج و براي توانمندسازي در اختیار سازمان

 
گسترش و نوسازي صنایع ایران قرار می گیرد. 

این اتفاق، می توانست قفل هاي این کارخانه قدیمی را بگشاید و راه تولید را هموار سازد اما بعد از قرار گرفتن در اختیار دولت، بازهم
فترت و تعطیلی ادامه پیدا کرد، آنهم به مدت تقریباً شش سال. تا اینکه در اردیبهشت سال جاري، بخش ریسندگی این کارخانه احیا
و به بهره برداري رسید؛ حدود 150 کارگر در این بخش مشغول به کار شدند و با احتساب کارگران بخش هاي رنگرزي و سردخانه،

 
امروز بافت بلوچ حدود 300 کارگر شاغل دارد. 

 
نفس کشیدن دوباره بعد سال ها مرگ و خاموشی! 

کارخانه اي که سه دهه قبل، 2 هزار کارگر فعال و متخصص داشت، امروز با 300 کارگر، افتان و خیزان راه می رود و آهسته آهسته
شروع به نفس کشیدن کرده است؛ وعده هایی مبنی بر راه اندازي بخش بافندگی این کارخانه داده اند اما هنوز این بخش کاملاً

 
غیرفعال است و هیچ تولیدي ندارد. 

بیست و یکم مهرماه سال جاري، رییس مجلس شوراي اسلامی در دیدار با کارگران این کارخانه گفت: واحد بافندگی کارخانه بافت
بلوچ ایرانشهر را با همکاري دولت راه اندازي خواهیم کرد زیرا این کارخانه نقش مهمی در ایجاد اشتغال و توسعه منطقه دارد. در این
دیدار، نه تنها کارگران مستاصل و خسته بافت بلوچ، بلکه امام جمعه ایرانشهر نیز از قالیباف درخواست کرد که هرچه زودتر واحد

 
بافندگی این کارخانه احیا و این مجتمع قدیمی به تولید با ظرفیت کامل برسد. 

پیش از آن، در 28 مرداد ماه سال جاري، رئیس سازمان صنعت، معدن، و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: تلاش خواهیم کرد واحد

 
بافندگی کارخانه بافت بلوچ را تا پایان امسال افتتاح کنیم. 

شهرکی ادامه داد: واحد ریسندگی کارخانه بافت بلوچ با ماشین آلات مدرن روز، امسال فعال شد که با تزریق منابع مالی دولت تلاش

 
خواهیم کرد واحد بافندگی این واحد نساجی را نیز تا پایان سال افتتاح کنیم. 

اکنون در روزهاي میانی دهمین ماه از سال هستیم؛ هنوز خبري از راه اندازي و افتتاح بخش بافندگی بافت بلوچ نیست؛ آیا واقعاً در



دو ماه باقیمانده تا پایان سال، وعده ها عملی شده و بافندگی منسوجات و پارچه هاي باکیفیت، بعد از بیش از دوازده سال خاموشی

 
چراغ ها و فترت، از سر گرفته خواهد شد؟ آیا مسئولان به وعده هاي خود عمل خواهند کرد؟ 

 
خواسته هاي کارگران، مردم منطقه و مدیرعامل 

ایرندگانی (نماینده کارگران بافت بلوچ و فعال صنفی این کارخانه) در ارتباط با وضعیت فعلی تولید و معوقات کارگران این کارخانه به
ایلنا می گوید: خوشحالیم که بخش ریسندگی راه افتاده و در حال کار است؛ با راه اندازي این بخش، 150 تا 200 کارگر جدید به

 
کارخانه ورود کرده و مشغول شده اند. ما توقع داریم همانطور که وعده داده اند تا پایان سال، بخش بافندگی نیز افتتاح شود. 

او در ارتباط با معوقات مزدي حدود 300 کارگر شاغل در این کارخانه می گوید: دستمزدها تقریباً به روز است؛ الان این 300 کارگر،

 
حقوق آبان ماه خود را گرفته اند؛ ما چشم انتظار آینده هستیم؛ آینده اي که قرار است روشن باشد. 

مارندگانی (دبیر اجرایی خانه کارگر ایرانشهر) نیز در ارتباط با وضعیت فعلی بافت بلوچ به ایلنا می گوید: در حال حاضر بخش بافندگی
کارخانه هیچ فعالیتی ندارد اما در حال انجام مناقصه براي خرید دستگاههاي مورد نیاز و آماده سازي سالن هاي تولید هستند. در واقع

 
درصدد هستند پیمانکاري را پیدا کنند که دستگاه هاي بافندگی را خریداري و سالن را مهیا سازد. 

به گفته او، در حال حاضر، تولیدات کارخانه در داخل کشور و در یزد، اصفهان و تهران، مشتریان خود را دارد و بنابراین، فروش

 
محصولات روي غلتک افتاده است. 

مارندگانی می گوید: امیدواریم مسئولان به وعده هاي خود عمل کرده و چراغ هاي تولید را در بافت بلوچ بعد از سال ها اهمال روشن
کنند؛ روزگاري 2 هزار کارگر در این کارخانه کار می کردند و بافت بلوچ، نمادي از تولید باکیفیت به دست کارگران وطنی بود؛

 
امیدواریم بازهم اشتغالزایی در منطقه محروم بلوچستان را جدي بگیرند و هرچه زودتر شاهد رونق کامل تولید در بافت بلوچ باشیم. 

در عین حال، مدیریت کارخانه نیز یک خواسته اساسی از مسئولان امر دارد؛ مدیریت فعلی کارخانه به ایلنا می گوید: «مجوزهاي لازم
براي پنبه کاري در منطقه را گرفته ایم؛ توقع داریم مسئولان مساعدت کنند تا کاشت پنبه در منطقه به ثمر برسد و بتوانیم مواد اولیه

 
کارخانه را خودمان تولید کنیم؛ پیگیر این موضوع هستیم اما نیاز به مساعدت بیشتر مسئولان داریم تا کار کاشت پنبه اجرایی شود.» 

به نظر می رسد چند ماهی است که همه چیز در بافت بلوچ تا حدودي روي غلتک افتاده است اما این قطار، بسیار کند و لاك پشت
گونه حرکت می کند؛ نهُ ماه بعد از افتتاح بخش ریسندگی، هنوز بخش بافندگی کاملاً غیرفعال است و فقط دو ماه تا پایان سال باقی
مانده؛ آیا در این دوماه، کار خرید ماشین آلات و آماده سازي سالن هاي تولید به سرانجام خواهد رسید؟ در حال حاضر فقط 300

 
کارگر در بافت بلوچ کار می کنند اما آیا به زودي شاهد اشتغال بیش از هزار نفر در این کارخانه خواهیم بود؟ 

پاسخ همه این سوالات به اهتمام و همت مسئولان بستگی دارد؛ نماد قدرت و توان بلوچستان و مردمان محروم آن به خاطر بی
تدبیري و تعدیل، براي سال ها به قهقرا رفت و دچار سقوطی دردناك شد؛ اجزاي بدنش را قطعه قطعه کردند و فروختند و لاشه
بیجان آن را براي مدت ها به حال خود رها کردند؛ آیا روزي خواهد رسید که این پیکر بیجان، روي پاهاي خود بایستد و دوباره راه
رفتن را از سر بگیرد؛ روزي که دوباره مردمان زاهدان، خاش و ایرانشهر با افتخار بگویند «داریم می رویم بافت بلوچ براي خرید؛

 
بهترین ها آنجاست...» 



گزارش: نسرین هزاره مقدم



ایجاد زیرساخت به جاي تسهیلات راهکار اشتغال زایی در استان سمنان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/10/17

سمنان- مدت ها است که هر وقت از مسئولان استان سمنان درباره اشتغال سوالی می شود آمار تسهیلات بانکی را بیان می
کنند حال آنکه کارشناسان معتقد هستند وام به تنهایی شغل آفرین نیست.

 سمنان- مدت ها است که هر وقت از مسئولان استان
سمنان درباره اشتغال سوالی می شود آمار تسهیلات بانکی را بیان می کنند حال آنکه کارشناسان معتقد هستند وام به تنهایی شغل

 
آفرین نیست. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها: دیر زمانی است که تنها پاسخ مسئولان استان سمنان از استانداري تا نهادهاي ذي صلاح در حوزه
اشتغال اعم از کمیته امداد، صنایع دستی، جهاد کشاورزي، صمت و … درباره ایجاد اشتغال، به وام هاي بانکی منتهی می شود و

 
آمارهاي متعددي در این زمینه ارائه می شود. 

مشکل اما اینجا است که اگر قرار بود تسهیلات بانکی مشکل اشتغال را رفع کنند که امروز بی کاري در سطح استان سمنان باقی نمی
ماند. این در حالی است که برخی مسئولان غیر دولتی که به آمارها دسترسی دارند مانند نماینده شاهرود و میامی در مجلس بی

 
کاري در شرق استان را حتی 30 تا 35 درصد می دانند و واقعیت جامعه نیز نشان می دهد باید در خصوص اشتغال نگران بود. 

 
متقاضیان نباید رها شوند 

به نظر می رسد از دیدگاه مسئولان استان سمنان هر کس هفته اي یک ساعت هم کار کند شاغل است در این حوزه زنان خانه دار،
دانشجویان، سربازان و کسانی که بیمه بیکاري دریافت می کنند هم شاغل هستند همچنین وقتی تسهیلات اشتغال براي طرح ها

 
پرداخت می شود هنوز فرد متقاضی به بانک نرفته چوب خط اشتغالش بر آمار کار آفرینی استان سمنان افزوده می شود. 

سوال اصلی اینجا است که آیا مسیر اشتغال فقط از تسهیلات بانکی می گذرد؟ آیا همه طرح ها و کارخانه ها و کارگاه ها و مشاغل
خانگی که در سطح استان سمنان به بانک ها ارجاع داده شده اند، اشتغال ایجاد کرده اند و موفق به کارآفرینی شده اند؟ آیا نظارتی

 
پس از اعطاي تسهیلات هم وجود دارد؟ 



اگر از مسئولان دولتی پرسیده شود پاسخ تمام این سوالات بله است و حتی آمار بی کاري را در استان سمنان زیر هشت درصد می
دانند حال آنکه وقتی به میان مردم می روي واقعیت چیز دیگري است و براي مثال در شرق استان که در بالاتر نیز ذکر شد در هر

 
خانه حداقل یک بیکار وجود دارد. 

براي طرح این ابهامات و پاسخ به این سوال که بالاخره مشکل اصلی استان سمنان در عدم توفیقات در راستاي اشتغال زایی چیست؟

 
با سید علی اکبر هاشمی کارشناس اقتصادي و فعال بازار کار به گفتگو نشستیم. 

 
 

 
سوال اصلی این گفتگو را ابتدا طرح می کنیم آیا مسیر اشتغال از وام می گذرد؟ 

قطعاً و بدون تردید خیر؛ شما براي اشتغال به فاکتورهاي متعددي نیاز دارید که یکی از آنها منابع مالی است. مهارت، نیروي انسانی،
نیازسنجی، مزیت شناسی، برنامه ریزي، مارکتینگ و تجارت و … هم براي اشتغال زایی نیاز هستند اما مشکل ما این است که

 
مسئولان استانی تنها به منابع مالی می اندیشند و فکر می کنند اگر جوان پول داشته باشد می تواند براي خودش اشتغال ایجاد کند. 

این در حالی است که امروز پول علی رغم اهمیتی که دارد، همه آنچه درباره اشتغال نیاز است، نیست. شما اگر پول داشته باشید اما
مهارت نداشته باشد به یک بیکار بدهکار بدل می شوید موضوعی که امروز صدها نمونه آن در استان سمنان دیده می شود. شما اگر

 
پول داشته باشید اما نیازسنجی نکنید، برنامه نداشته باشید، نیروي انسانی نداشته باشید نمی توانید موفق شوید. 

امروز باید سخت افزار، نرم افزار و مغز افزار یا همان نیروي انسانی باید با هم باشند تا شما بتوانید اشتغال ایجاد کنید و یا حتی
محصولی را تولید کنید. براي شما مثال ساده اي می زنم. این روزها همه رسانه ها به دانش آموزان روستایی که در نقاط دور افتاده
استان سمنان نیازمند دسترسی به برنامه شاد و اینترنت دارند، پرداخته اند. حال فکر کنید در یک روستا سخت افزار وجود دارد یعنی
اینترنت آنتن دهی خوبی دارد اما نرم افزار یا همان تلفن که قرار است کار کند نباشد یا هر دو باشند اما نیروي انسانی که مهارت دارد

 
نباشد یا موارد دوم و سوم باشند اما سخت افزار نباشد چه اتفاقی می افتد؟ بسته هاي آموزشی به آن دانش آموز نمی رسد. 

مقوله اشتغال هم اینگونه است زیرساخت مهیا نیست زیرا در سطح استان سمنان شما یک نمونه هم نمی توانید نام ببرید که ما
زنجیره تولید در یک کالاي مزیت دار اقتصادي مان کامل باشد. حتی پسته دامغان هم باز در زمینه بسته بندي، صادرات، فرآوري و
… مشکلات دارد. نرم افزار ما یعنی حمایت، آموزش و برند سازي، مارکتینگ، فروش و… مشکل دارد و از همه مهم تر نیروي انسانی

 
یا مغز افزار ما هم آموزشی ندیده است. 



 
دلیل این امر چیست؟ 

دلیل اینکه مسئولان تنها در زمینه تسهیلات کار می کنند که البته قابل تقدیر است اما آب در هاون کوبیدن است و مشکل اشتغال
زایی را حل نخواهد کرد، این است که تنها همین کار از آنان بر می آید یعنی چون زیرساخت ها را نمی توانند مهیا کنند و زمان بر

 
است و به راحتی پروسه اي میان مدت بین پنج الی 20 سال را می طلبد نزدیک ترین راه یعنی تسهیلات را بر می گزینند. 

یک مدیر استانی می داند که عمر مدیریتی اش به ایجاد زیرساخت ها کفاف نمی دهد شما همین دو دوره اخیر ریاست جمهوري را
بررسی کنید بالغ بر شش استاندار و سرپرست در این استان وجود داشته است پس کار زیربنایی که دیده نمی شود و اصطلاحاً رزومه
سازي نمی کند، مردود است باید کاري کرد که زود به زود بشود آن را گزارش داد و بیان کرد که فلان قدر تسهیلات پرداخت شده

 
است تا اعداد دهان پر کن بیان شوند. 

از طرف دیگر توانی هم در دو بخش دیگر یعنی زیرساخت شامل بازار فروش، کمک به تولید، تجارت به معناي دیگر تکمیل زنجیره
تولید از سوي دولت وجود ندارد چون اصلاً پولی در میان نیست. دولت هر چه در توان داشته گذاشته و هیچ چیز باقی نمانده است در

 
نتیجه مهارت افزایی زمان بر است زیرساخت ها نیز هزینه بر است پس وام دادن از همه راحت تر محسوب می شود. 

 
 

 
ضررهاي این نوع تفکر مدیریتی چیست؟ 

مهمترین ضرر این وضعیت همانطور که اشاره اي هم شد، این است که بیکاران ما به بیکار بدهکار بدل می شوند. چرا مسئولان استان
سمنان در کنار آمار وام ها و تسهیلات اشتغال زایی و بهین یاب و رونق تولید و تبصره 18 اشتغال و … را ارائه می کنند اما آمار
کسانی که وام هاي شأن سر رسیده و نتوانسته اند پرداخت کنند و اشتغالی که قرار بوده انجام دهند و نشده است، را نمی دهند؟ یا
آمار واحدهاي نیمه تعطیل و تعطیل که صدها بیکار را ناخواسته و بنا به جبر اقتصادي که از همین سیاست هاي دولت هم بر می آید

 
را نمی دهند؟ 

دومین ضرر این است که مسئولان وقتی به این باور برسند که تنها راه اشتغال زایی از وام بانکی می گذرد، دیگر کمتر براي ایجاد

 
زیرساخت ها تلاش می کنند زیرا متقاعد شده اند که اوضاع اشتغال زایی بهتر است در حالی که حقیقت چیز دیگري است. 

 
این زیرساخت هایی که بیان می کنید مشخصاً چیست؟ 



براي اشتغال زایی به جاي وام ابتدا باید برخی مایحتاج اولیه را مهیا کرد یعنی نیروي انسانی و نرم افزار کارآمد، داراي مهارت و با
خروجی بالا. براي این منظور اقداماتی در سطح استان صورت گرفته و مهارت هایی آموخته می شود اما به نظر نمی رسد برنامه
جامعی که در آن تمام مزیت هاي اقتصادي، آمایش سرزمینی، نیازسنجی براي هر منطقه و … دیده شده باشد و در آن ذکر شود که

 
براي مثال قرار است از نقطه الف با برنامه «ایکس» و ابزار «ایگرگ» به نقطه ب در بازه زمانی 10 ساله برسیم. 

زیرساخت دوم توجه به مزیت هاي اقتصادي است یعنی ما بدانیم در هر نقطه از استان سمنان چه مزیت اقتصادي نهفته است در یک
نقطه پسته، در نقطه دیگر، زعفران، در نقطه دیگر صنایع دستی، نقطه دیگر معدن، نقطه دیگر گردشگري و در نتیجه همه چیز حتی
فرهنگ، اقتصاد، هنر، اشتغال و … را حول آن محور به کار ببندیم. متأسفانه امروز مسئولان ما هم نمی داند که مزیت اقتصادي در هر

 
منطقه چیست. 

موضوع بعد به تکمیل زنجیره تولید باز می گردد زیرا ما اگر بتوانیم تولید را راه بیندازیم اشتغال هم ایجاد می شود. زنجیره اي که از
زمین، کارگر ساده، کشت، داشت، برداشت، فرآوري، بسته بندي، صادرات، حمل و نقل و برند سازي، بازاریابی، عرضه و … در آن باشد
یا در صنایع همین طور از یک کارگر ساده تا تولید یک قطعه و فروش آن؛ متأسفانه در استان سمنان دولت فقط تا زمان تولید و حتی

 
قبل از آن با شما است. 

به عبارت دیگر جهاد مثلاً پرورش گیاهان دارویی را ترویج می کند و تمام دیگر بعد از اینکه این گیاهان رشد کرد و محصول داد چه؟
هیچ! برنامه اي دیگر در این زمینه وجود ندارد. 22 دستگاه خدمت رسان به روستاها خدمت می دهند اما چند دستگاه از جمله جهاد،

 
تعاون روستایی، عشایر و … در بحث خرید و تکمیل زنجیره تولید رسالت شأن را انجام می دهند؟ هیچ دستگاهی! 

 
باید چه کرد؟ 

باید چه کرد در حقیقت یک کتاب مطلب می طلبد اما به زبان ساده باید یک بار به صورت کلی ساختار اداري ما زیر و رو شود یعنی
نگاه ها از تک بعدي نگري به برنامه ریزي همه جانبه تغییر کند. ما 80 مرکز دانشگاهی و آموزش عالی و حرفه آموزي در سطح استان
سمنان داریم که سالانه هزاران فارغ التحصیل به جامعه وارد می کنند اما چند دانشگاه مهارت را هم به دانشجو می آموزد؟ ما براي

 
مثال در شاهرود 17 دانشگاه داریم یک شهرك صنعتی یعنی 17 برابر دانشجو تربیت می کنیم یک برابر برایشان کار ایجاد می کنیم. 

در نتیجه باید برنامه بلندمدت همه جانبه شامل آمایش دوباره و اصولی مزیت هاي اقتصادي هر منطقه به صورت ریز به ریز حتی اگر
نیاز شد روستا به روستا تا این تفکر غلط که شرق استان کشاورزي است غرب استان صنعتی از بین برود. سپس مزیت ها که شناخته
شد حالا تناسب نیروي انسانی و آموزش آن براي بهره گیري از این مزیت ها باید در دستور کار باشد تا نیروي کار مهارت دار ما به

 
مزیت هاي اقتصادي متصل شود. 

حالا نوبت تکمیل زنجیره تولید است یعنی ما بعد از ارائه وام تولید را رها نکنیم و آن را تا سرمنزل مقصود هدایت کنیم. متأسفانه در
زمینه بازار همه مسئولان ما می گویند در حوزه اختیارات ما نیست در صورتی که مدیریت جهادي یعنی این وگرنه انجام یک وظیفه

 
روتین اداري با اعتبارات مصوب که از عهده یک جوان هم بر می آید. 

البته تمام این موارد در زیر سایه تغییر نگرش مدیران نیاز است مدیرانی که درکی از جوانان ندارند و زمانی که خودشان در دهه 60
جوان بودند یک لشگر بزرگ را در جبهه هدایت می کردند، در رأس بزرگترین شرکت ها و ادارات بودند و با آزمون و خطا کار آموخته



اند و حالا که پیر شده اند واگذاري امور به جوانان را اشتباه می دانند من شخصاً معتقد هستم با سیستم تفکر امروز مدیران استان
سمنان هیچ راهی براي گشایش در حوزه اقتصاد و اشتغال نخواهد بود.



موافقت دانشگاه علوم پزشکی لرستان با راه اندازي داروخانه هلال احمر

منبع: تسنیمشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/10/17

گروه استان ها- رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان با بیان اینکه مجوز راه اندازي داروخانه هلال احمر در استان توسط علوم
پزشکی صادر شده است گفت: امسال 825نفر در رشته هاي مختلف جذب دانشگاه علوم پزشکی لرستان می شود.

گروه استان ها- رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان با
بیان اینکه مجوز راه اندازي داروخانه هلال احمر در استان
توسط علوم پزشکی صادر شده است گفت: امسال 825نفر
در رشته هاي مختلف جذب دانشگاه علوم پزشکی لرستان

 
می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از خرم آباد محمدرضا
نیکبخت شامگاه سه شنبه در نشست خبري مجازي با
اصحاب رسانه در رابطه با اجراي طرح تحول نظام سلامت
اظهار داشت: طرح تحول نظام سلامت به طور کلی در

دولت اول تدبیر شروع شد و یکی از اقدامات بسیار مهم دولت با کاهش پرداختی از جیب مردم بود و همچنین در استان لرستان سبب

 
شد تخت هاي آي سی یو بیشتري در راه اندازي شود. 

وي در رابطه با رتبه دانشگاه علوم پزشکی لرستان در میان دانشگاه هاي هم تراز خود در کشور افزود: در کشور 8 دانشگاه علوم
پزشکی قطب هستند که دانشگاه علوم پزشکی لرستان جز مراکز استان هاي غیر قطب است که در سال گذشته لرستان رتبه 6 را
دربین مراکز استان هاي غیر قطب اخذ کرد، در بحث آموزش پاسخگو و عدالت محور درمیان دانشگاه هاي کشور رتبه 15 کشور، در
حوزه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي نسل سوم رتبه 17 و در بعد مرجعیت علمی در میان 64 دانشگاه کشور رتبه 17، در اخلاق

 
پزشکی رتبه 6 و در بعد ماموریت گرایی داراي رتبه 13 است که امیدواریم در سال هاي آینده رتبه هاي بهتري را کسب کنیم. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان عنوان کرد: نقشه علمی دانشگاه علوم پزشکی ترسیم شده بر همین اساس مشخص شده که با
فراهم کردن زمینه ها از اکنون تا پنج سال آینده در رشته هاي زنان و زایمان، روان پزشکی، رادیولوژي و عفونی متخصص جذب

 
استان کنیم. 

 
تولید تمام داروهاي مورد استفاده براي درمان کرونا در داخل کشور 

 
قدردانی از رزمایش کمک مومنانه سپاه/«تلاش کادر درمان و همکاري مردم» کردستان را از وضعیت قرمز کرونا عبور داد 

 
جانبازان، ایثارگران و افراد تحت تکفل آنها از پرداخت 2 درصد حق درمان معاف شدند 

وي با اشاره به تعداد تخت هاي بیمارستانی استان لرستان بیان کرد: اکنون دو هزار و 225 تخت فعال در بخش دانشگاهی و700
تخت در بخش بیمارستان هاي خصوصی، تامین اجتماعی و ارتش در استان فعال است که با توجه به نرم کشوري که1.7 در هزار است
این نرم در استان 1.5 در هزار است و دو دهم با نرم کشوري فاصله داریم که با راه اندازي تخت هاي بیمارستانی کوهدشت، دورود و



 
بیمارستان جدید نیایش در خرم آباد تا سال 1404به رقم دو تخت به ازاي هزار نفر جمعیت برسیم. 

 
در استان لرستان 224 تخت آي سی یو فعال داریم 

نیکبخت گفت: اکنون در استان لرستان 224 تخت آي سی یو فعال داریم که پیش از بیماري کرونا 147 تخت بوده و 77 تخت از
ابتداي کرونا تاکنون اضافه شده است که در وضعیت عادي مشکل کمبود تخت آي سی یو نداریم و همچنین به بخش اورژانس 137

 
تخت جدید اضافه و 122 تخت نیز بازسازي شده است. 

وي تصریح کرد: بی تفاوتی پزشکان و کادر درمان به ویژه در بحث کرونا سبب افزایش مرگ و میر شده صحت ندارد چون بیمارستان
ها قصابی نیست و ما نیز قصاب نیستیم اینگونه صحبت ها سبب می شود خستگی یکسال مبارزه با کرونا بر تن کادر درمان بماند البته

 
منکر اشتباهات نیستیم که از طریق پزشکی قانونی و سازمان نظام پزشکی قابل پیگرد است. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان با بیان اینکه توزیع متخصص توسط معاونت درمان و فوق تخصص توسط معاونت آموزشی وزارت
بهداشت به استانها انجام می شود خاطر نشان کرد: در سال هاي 98 و 99 هر ساله بالغ بر 80 نفر متخصص جدید به شهرهاي استان
و امسال نیز سه فوق تخصص براي استان جذب شده البته در زمینه فوق تخصص با کمبود مواجه هستیم که امیدواریم در سال هاي

 
آینده این کمبود جبران شود. 

 
افزایش تعرفه پزشکان تاکنون اعلام نشده است 

وي در رابطه با استفاده برخی کلینیک هاي داندانپزشکی از دانشجویان در حال تحصیل این رشته جهت ارائه خدمت به مردم اظهار
داشت: کلینیک هاي دندانپزشکی خصوصی و مطب ها به هیج وجه حق استفاده از دانشجویان رشته هاي دندانپزشکی را ندارند و
چنانچه مواردي مشاهده شود بلافاصله مطب یا کلینیک خصوصی تعطیل می شود اما در کلینیک هاي دولتی و مراکز وابسته به

 
دانشگاه علوم پزشکی طبیعی است که دانشجویان دندانپزشکی تحت نظارت اساتید در حین ارائه خدمت به مردم آموزش می بینند. 

نیکبخت با بیان اینکه کمبود سونوگرافی در خرم آباد نداریم افزود: در بیمارستان هاي دولتی عشایر، شهید رحیمی، عسلی و تامین
اجتماعی و همچنین در بیمارستان هاي خصوصی توحید، شفا و ایران و 10 تا مطب متخصص رادیو لوژي در خرم آباد خدمات سونو

 
گرافی به مردم ارائه می شود در همین راستا کمبودي نداریم. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان عنوان کرد: افزایش تعرفه پزشکان تاکنون اعلام نشده ولی چنانچه پزشکانی سرخود تعرفه ها را

 
افزایش داده اند در صورت مشاهده به دانشگاه علوم پزشکی اطلاع داده شود. 

وي بیان کرد: از ابتداي بحران کرونا تاکنون 199 نفر نیروي شرکتی در رشته هاي پرستاري، فوریت هاي پزشکی، علوم آزمایشگاهی،
رادیو لوژي، داروخانه و همچنین 55 نفر به عنوان نگهبان بر اساس برگزاري آزمون توسط حراست دانشگاه علوم پزشکی جذب شد،

 
نمی توانیم بگوییم در جذب نیرو صد درصد عادل هستیم ولی سعی کرده ایم نگاه تحمیل نیرو از بیرون را حذف کنیم. 

نیکبخت گفت: براي اولین بار در سال هاي اخیر امسال 825 نفر در استان در رشته هاي مختلف جذب دانشگاه علوم پزشکی می شود

 
که از این تعداد آگهی جذب 185 نفر اکنون در سایت بارگذاري شده و 640 نفر دیگر بیست و یکم دي ماه اعلام می شود. 



وي تصریح کرد: تبدیل وضعیت نیروهاي شرکتی شاغل در دانشگاه علوم پزشکی از اختیارات سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور
است پس باید دعا کنیم یکی از کاندیداي ریاست جمهوري که قول تبدیل وضعیت این نیروها را بدهد رئیس جمهور شود تا تکلیف

 
این نیروها معلوم شود. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان خاطرنشان کرد:با توجه به افزایش 50 درصدي حقوق برخی نیروهاي دانشگاه علوم پزشکی و

 
براي نیروهاي شرکتی در نظر گرفته شده ماهی یک میلیون تومان از یکم دي ماه اضافه می شود. 

 
از روند فعالیت پروژه بیمارستان جایگزین عشایر راضی نیستم 

وي در رابطه با روند ساخت بیمارستان جایگزین عشایر اظهار داشت: بیمارستان جایگزین عشایر در مقطع 10 ساله اي قرار بود توسط
مسکن و شهرسازي ساخته شود که با حدود 10-12 درصد پیشرفت فیزیکی به دانشگاه علوم پزشکی تحویل داده شد، دانشگاه علوم
پزشکی نیز طی قراردادي با قرارگاه خاتم الانبیاء این بیمارستان را به 35 درصد پیشرفت رساند و پروژه تعطیل شد که سال گذشته
30 میلیاردتومان به این پروژه تزریق شد و کار فعال شد ولی به دلیل کرونا تقریبا متوقف شد که اخیر طی جلسات نمایندگان استان

 
با قرارگاه خاتم این پروژه مجدد فعال شده است. 

نیکبخت افزود: از روند فعالیت پروژه بیمارستان جایگزین عشایر راضی نیستم، امیدواریم سال آینده یک اراده جدي براي ساخت این
بیمارستان در قرارگاه و مسئولان ایجاد شود چرا که این بیمارستان تحت عنوان نیایش جایگزین بیمارستان هاي عشایر، مدنی و

 
عسلی است. 

 
مجوز راه اندازي داروخانه هلال احمردر لرستان صادر شد 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان در رابطه با راه اندازي داروخانه هلال احمر عنوان کرد: مجوز داروخانه هلال احمر در کمیسیون
تایید و تصویب شده و تاییدیه مجوز در اختیار مدیر کل هلال احمر استان و همچنین براي مدیر عامل جمعیت هلال احمر کشور
فکس شده، راه اندازي داروخانه هلال احمر در استان از نظر علوم پزشکی هیچ گونه مشکلی ندارد و مجوزهاي لازم صادر شده است و

 
هیچ گونه اختلافی در این زمینه بین دانشگاه علوم پزشکی و هلال احمر وجود ندارد. 

وي بیان کرد: دانشگاه علوم پزشکی لرستان در مجموع 141میلیارد تومان از اعتبارات کرونا را جذب کرده است و همچنین از ابتداي
امسال تاکنون 20 میلیارد و 210 میلیون تومان در استان توسط خیران براي ساخت فضاهاي بیمارستانی اهداء شده است.



برگزاري دوره هاي آموزش خبرنویسی در رواق رسانه «ایران قوي»

منبع: شبستانشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/10/17

حجت الاسلام کلات پور با بیان اینکه کرمانشاه معین رواق «رسانه» در طرح ملی «ایران قوي» است، گفت: ثبت اخبار و
فعالیت کانون هاي مسجدي و برگزاري دوره هاي آموزشی خبرنویسی از جمله برنامه هاي این رواق است.

حجت الاسلام کلات پور با بیان اینکه کرمانشاه معین رواق «رسانه» در طرح ملی «ایران قوي» است، گفت: ثبت اخبار و فعالیت

 
کانون هاي مسجدي و برگزاري دوره هاي آموزشی خبرنویسی از جمله برنامه هاي این رواق است. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان،
طرح ملی ایران قوي با ایجاد زمینه مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم،
تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد تلاش می کند در تقویت مؤلفه هاي استحکام فرهنگی نظام
اسلامی بر محور مسجد گام برمی دارد. این طرح مبتنی بر اقتضائات روز و
قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و

استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فناوري هاي نوین به همت ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور اجرا می شود.
این طرح در قالب سه شبستان «فرهنگ»، « هنر» و « نوآوري» و 12 رواق نور، کتاب، دانش، همدلی، رسانه، سرود، فیلم، نمایش،
ترنج، قلم، کارآفرینی، فن آوري در حال اجرا است و در این میان برخی از استانها در این رشته ها به عنوان معین دیگر استانها

 
شناخته شده اند. در رشته «رسانه» نیز استان کرمانشاه به عنوان معین استان ها فعالیت می کند. 

حجت الاسلام «افشین کلات پور» در گفت و گو با خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با اشاره به اینکه
استان کرمانشاه معین رواق رسانه در طرح ملی «ایران قوي» است، اظهار کرد: با توجه به اینکه این استان در موضوع اطلاع رسانی و
پوشش اخبار از ظرفیت خوبی برخوردار است، به همین جهت به عنوان معین رواق «رسانه» انتخاب شده است، که در بخش «تولیدات

 
خبر و چند رسانه اي کانون ها» فعالیت خواهد داشت. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمانشاه بیان کرد:برگزاري دوره هاي آموزشی در زمینه خبرنویسی در
سطح استان کرمانشاه و دیگر استان ها، بارگذاري اخبار، ثبت دقیق گزارش و مستندات عملکرد کانون ها در سامانه بچه هاي مسجد،
تعامل، همگرایی و ارتباط مستمر با دیگر استان ها در ثبت اخبار و تولیدات رسانه اي و فعالیت هاي کانون هاي مساجد از جمله

 
اقداماتی است که در رواق رسانه پیگیري می شود. 

حجت الاسلام کلات پور با اشاره به اهداف اجراي طرح ملی «ایران قوي» افزود: این طرح ملی در شناساندن نیروهاي مستعد در کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد نقش بسیار اثرگذاري دارد، چراکه از طریق بستر فضاي مجازي امکان شکوفایی و پرورش استعدادهاي
فعال مسجدي فراهم می شود، از طرفی این طرح لبیکی به تاکیدات مقام معظم رهبري است که فرمودند که تنها راه ملت ایران «قوي

شدن» است. 



وي با اشاره به دیگر اهداف اجراي طرح ملی «ایران قوي» گفت: با اجراي این طرح ملی بچه هاي مسجد از دورترین نقاط کشور و از
طریق بستر فضاي مجازي تولیدات و آثارشان را در محورهاي سرود، نمایش، تئاتر، قرآن، کتابخوانی در سامانه بچه هاي مسجد

 
بارگذاري می کنند و به نوعی در شرایط کرونایی رقابت میان فعالین کانونهاي مساجد در سراسر کشور رقابت ایجاد می شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمانشاه در پایان با اشاره به اینکه طرح ملی «ایران قوي» در گام دوم
انقلاب اسلامی درصدد جریان سازي گفتمان انقلاب در بین آحاد مردم بویژه نوجوانان و جوانان است، خاطرنشان کرد: تقویت مولفه

هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد از دیگر اهدافی است که با اجراي این طرح دنبال می شود.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
بنیاد بین المللی غدیر از بانک رفاه کارگران قدردانی کرد 

بنیاد بین المللی غدیر از مدیر عامل و بانک رفاه کارگران به خاطر حمایت از برنامه هاي این بنیاد در کمک به هموطنان در مناطق
محروم کشور، قدردانی کرد. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، بنیاد بین المللی غدیر از این بانک که در برنامه کمک هاي
مؤمنانه و اهداي بسته هاي بهداشتی (ماسک و مواد ضدعفونی) در مناطق محروم کشور و اقشار آسیب پذیر با این بنیاد همکاري و
حضوري فعال و چشمگیر داشت، قدردانی کرد. بر اساس این گزارش، بنیاد بین المللی غدیر با اهداي لوح سپاس از حمایت هاي همه

 
جانبه اسماعیل الله گانی مدیر عامل و مجموعه بانک رفاه کارگران در کمک به هموطنان، تقدیر و تشکر کرد. 

 
بانک کارآفرین پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی 

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی حمایت
از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . به گزارش روابط عمومی بانک
کارآفرین، محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي اصلی بانک
که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب
شده در این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم.وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک
کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال 2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود.وي ؛ سامانه منابع
انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات، سیستم اتوماسیون

اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام شد .



بافت تاریخی شیراز میزبان د وستد اران صنایع د ستی می شود

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/10/17

«خبرجنوب»/ شهرد ار شیراز از راه اند ازي بازار بزرگ صنایع د ستی د ر بافت تاریخی فرهنگی این کلانشهر خبرد اد .این د ر
حالی است که به گفته اسکند رپور شوراي جهانی صنایع د ستی شیراز را شهري جهانی د ر عرصه صنایع د ستی معرفی کرد ه است،
شهري که با 80 رشته هنري پیش قراول اقتصاد هنر نیز خواهد بود .حید ر اسکند رپور د ر مراسم اعطاي گواهینامه 27 شهر و
روستاي ملی صنایع د ستی افزود : صنایع د ستی براي حد اقل 20 هزار نفر زمینه اشتغال را ایجاد کرد ه است. شهرد ار شیراز یاد آور
شد : بر همین اساس راه اند ازي مرکز کارآفرینی صنایع د ستی و هنرهاي سنتی شیراز و بازار بزرگ صنایع د ستی با معماري د وره
زند یه د ر قلب بافت تاریخی شیراز د ر د ستور کار قرار گرفته است، که د ر آیند ه اي نزد یک محقق خواهد شد . وي همچنین از

 
رونمایی شش کتاب و پنج مستند د ر حوزه صنایع د ستی و هنرهاي سنتی شیراز د ر هفته شیراز سال 1400 خبرد اد . 

/انتهاي متن/



حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان/ دستگاه هاي اجرایی به چرخه

کارآفرینی همکاري کنند

منبع: تسنیمشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/10/17

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان گفت: در راستاي حمایت از کارآفرینی سازمان ها، ارگان ها و دستگاه هاي اجرایی
از ظرفیت مازاد فضاي فیزیکی حاکم بر مجموعه خود را در اختیار پارك علم و فناوري قرار دهند تا توسط شرکت هاي دانش

بنیان مورد استفاده قرار گیرد.

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان گفت: در
راستاي حمایت از کارآفرینی سازمان ها، ارگان ها و
دستگاه هاي اجرایی از ظرفیت مازاد فضاي فیزیکی حاکم
بر مجموعه خود را در اختیار پارك علم و فناوري قرار
دهند تا توسط شرکت هاي دانش بنیان مورد استفاده قرار

 
گیرد. - اخبار استانها - 

علی فتی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري تسنیم در
بندرعباس، اظهار کرد: پارك علم و فناوري در سال92 به
صورت رسمی و تخصصی فعالیت خود را با هدف حمایت از

 
افراد و شرکت هاي که داراى ایده جدید و فناورانه که قابلیت تجاري سازي محصول را داشته باشند در استان آغاز به کار کرد. 

وي در ادامه افزود: پارك علم و فناوري زیر نظر وزارت علوم، تحقیقات و فناوري فعالیت می کند و ساختمان فعلی و جدید پارك که
برج فناوري هرمز نام دارد در سال گذشته با کمک دانشگاه ملی هرمزگان و معاونت علمی ریاست جمهوري در هفت طبقه به متراژ

 
چهار هزار و 135 متر که داراي 64 دفتر کار است با حضور مسئولان استان و کشوري افتتاح شد. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان، بیان کرد: در ساختمان پارك، نزدیک به 50 شرکت دانش بنیان در بخش هاي کاربردي از

 
جمله کسب کارهاي اینترنتی و... مشغول به فعالیت هستند. 

فتی با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبري (مد ظله العالی) در خصوص اشتغال جوانان و اقتصاد مقاومتی، خاطرنشان کرد: شرکت
هاي دانش بنیان از ظرفیت بسیار خوبی در این امر برخودار هستند و می توانند نقش بسزاي در راستاي تحقق این کار ایفا کنند و این

 
کار با حمایت، اعتماد به فکر و باور جوانان این مرز و بوم امکان پذیر است. 

وي، یکی از مهم ترین مشکلات پارك علم و فناوري را کمبود فضاي فیزیکی کافی کارگاهی براي شرکت هاي دانش بنیان دانست و
عنوان کرد: در حال حاضر 50 شرکت فناور مشغول به فعالیت هستند که با توجه به رشد شرکت هاي دانش بنیان در استان، متأسفانه

 
هنوز نتوانسیم به صورت کامل و جامع پاسخگوى نیاز شرکت ها باشیم. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان در همین ارتباط با بیان اینکه شرکت هاي فناور از ظرفیت و بستر قابل قبولی در جذب



اشتغال افراد را دارند، ابراز کرد: متأسفانه به دلیل عدم فضاي کافی موجود در ساختمان پارك شرکت هاي دانش بنیان امکان فعالیت

 
چندانی وجود ندارد. 

وي گفت: سازمان ها، ارگان ها و دستگاه ها در راستاي حمایت از کارآفرینی اگر از ظرفیت مازاد فضاي فیزیکی حاکم بر مجموعه خود
برخوردار هستند این مکان هاي مازاد خود در اختیار پارك علم و فناوري قرار دهند تا براي مهیا کردن فضا براي ایجاد محیط

 
کارگاهی مورد استفاده شرکت هاي دانش بنیان قرار گیرد. 

فتی به حمایت تسهیلاتی مجموعه پارك از شرکت هاي دانش بنیان اشاره داشت و اظهار کرد: پارك تاکنون مجموعاَ چهار میلیارد
تومان با کارمزد چهار درصد و باز پرداخت پنج ساله و دوسال تنفس تا سقف 200 میلیون تومان از محل اعتبارات خود تسهیلات ارائه

 
داده است و این تسهیلات علاوه بر حمایت جانبی دیگر بخش ها در این راستا است. 

رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان به موضوع ارتباط صنعت با دانشگاه پرداخت و ابراز کرد: براي نخستین بار زمینه ارتباط

 
صنعت در دل دانشگاه را در پارك ایجاد کردیم، زیرا این امر باعث ارتباط موثر و بیشتر صنعت با دانشگاه می شود. 

وي در راستاي ارتباط موثر و بیشتر صنعت با دانشگاه، اضافه کرد: پارك یک طبقه کامل از ساختمان خود را به صنایع استان
اختصاص داده است که در این بین دفاتر فولاد هرمزگان، پالایش نفت بندرعباس، کشتی سازي، صندوق پژوهش و فناوري و برنا

 
صنعت از دفاتر حاضر صنایع در پارك هستند. 

فتی با بیان اینکه کمک به بازاریابی و خرید محصولات شرکت هاي دانش بنیان از دیگر موضوعات مهم پارك دانست وخاطر نشان
کرد: باید در این زمینه تغییر رویه اي در ابعاد مختلف ایجاد شود و به باور، تولیدات و محصولات شرکت هاي دانش بنیان داخلی

 
ایمان داشت تا شاید رشد و شکوفایی هر چه بیشتر این واحدهاي فناور بود. 

این مقام مسئول در پایان گفت: رسانه ها و مطبوعات از ظرفیت خوبی جهت تبیین هر چه بیشتر فعالیت شرکت هاي دانش بنیان به

 
جامعه هدف می توانند نقش ایفا کنند. 

 
زنجیره ارزش شرکت هاي دانش بنیان در بانک پارسیان تکمیل شد 

 
خط اعتباري 230 میلیارد تومانی براي شرکت هاي دانش بنیان جوانان و مراکز نواوري بخش تعاون 

چرا مصوبه دولت در مورد شرکت هاي دانش بنیان خراسان رضوي بر زمین ماند؟



تأمین اعتبار براي احداث کانال هاي بتنی در نهر شعبان نهاوند

منبع: ایسناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/10/17

نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی از تأمین اعتبار 100 میلیارد تومان توسط بانک کشاورزي براي احداث کانال
هاي فرعی بتنی نهر شعبان که درخواست چندین ساله کشاورزان نهاوند است، خبر داد.

علیرضا شهبازي در گفت وگو با ایسنا، با توجه به پیگیري هاي صورت گرفته در بحث تأمین اعتبار سد گرین مطرح کرد:
براساس تبصره 56 و تأمین اعتبار توسط کنسرسیومی متشکل از بانک هاي کشاورزي، صادرات و تجارت مراحل پایانی خود را طی می

 
کند که منتظر مجوز سازمان مدیریت است. 

وي افزود: با دعوت از مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، به زودي سفري به نهاوند خواهد داشت که قول همکاري براي تأمین اعتبار
طرح هاي اشتغالزا را داده است و قطعاً در جهت اشتغال و تأمین اعتبار طرح هاي اشتغالزا با حضور او اتفاقات مهمی در شهرستان

 
خواهد افتاد. 

شهبازي همچنین از تأمین اعتبار براي اجرا و تکمیل پروژه راه کرمانشاه و آورزمان براساس تبصره 56 خبر داد و یادآور شد: چند

 
بانک در این زمینه و در جهت تأمین اعتبار پروژه هاي فوق اعلام آمادگی کرده اند که منتظر مجوز سازمان مدیریت است. 

وي دغدغه اصلی خود را اشتغال جوانان دانست و بیان کرد: در زمینه حل مشکلات و نیازهاي شهرستان در حوزه هاي مختلف با توجه
به مراجعات مکرّر دهیاران و شوراهاي اسلامی روستاها و در جهت خدمات بهتر و اجراي پروژه هاي عمرانی و رفع مشکلات بخش ها
از وزیر کشور خواستار اختصاص اعتباراتی به بخشداري هاي شهرستان شدیم که وزیر براي تأمین اعتبارات لازم دستور مساعدت مبلغ
هفت میلیارد و 500 میلیون تومان به بخش هاي چهارگانه شهرستان از جمله بخش خزل دو و نیم میلیارد تومان، بخش مرکزي دو

 
میلیارد تومان، بخش گیان یک و نیم میلیارد تومان و بخش زرین دشت یک و نیم میلیارد تومان را داد. 

شهبازي از وعده وزیر براي اختصاص اعتبار به شهرداري هاي نهاوند و حل مشکلات و نیازهاي اعتباري شهرستان در حوزه شهرداري
ها خبر داد و گفت: مبلغ مورد نظر براي شهرداري نهاوند در شش حوزه و در مجموع 20 میلیارد تومان است که این موارد شامل
مأموریت کالبدي شهر به مبلغ چهار میلیارد تومان، ایمنی و مدیریت بحران به مبلغ پنج میلیارد تومان، حمل و نقل و ترافیک چهار
میلیارد تومان و توسعه زیرساخت هاي عبور و مرور از جمله احداث پارکینگ یک میلیارد تومان، مأموریت هاي اجتماعی و فرهنگی

 
یک میلیارد تومان و محیط زیست و خدمات شهري پنج میلیارد تومان است. 

نماینده نهاون در خانه ملت در پایان مطرح کرد: بر همین اساس اعتبار 12 میلیارد تومانی براي سایر شهرداري هاي شهرستان با
هدف اتمام پروژه هاي در حال اجرا و پرداخت مطالبات پیمانکاران شهرداري ها شامل شهرداري گیان شش میلیارد تومان، شهرداري

 
فیروزان چهار میلیارد تومان و شهرداري برزول دو میلیارد تومان درنظر گرفته شده است. 

انتهاي پیام



اختصاص اعتبار 100 میلیارد تومانی براي ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان

نهاوند

منبع: گرو نهاوندشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی گرو، نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی در پنجمین جلسه کارگروه اشتغال و
سرمایه گذاري شهرستان ، با اشاره به مطالبه مردمی و کشاورزان نهاوندي در خصوص اجراي «بتنی کردن نهر شعبان» گفت:

خوشبختانه طی پیگیري هاي صورت گرفته از آنجا که این پروژه در سالهاي گذشته به دلیل ...

نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی، گفت: ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند با 100 میلیارد تومان تامین اعتبار

 
شد. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی گرو، نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی در
پنجمین جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان ، با اشاره به مطالبه مردمی و
کشاورزان نهاوندي در خصوص اجراي «بتنی کردن نهر شعبان» گفت: خوشبختانه طی
پیگیري هاي صورت گرفته از آنجا که این پروژه در سالهاي گذشته به دلیل کمبود اعتبار

نیمه کاره رها شده است با تامین 100 میلیارد تومان اعتبار از طریق بانک کشاورزي عملیات اجرایی بتنی کردن کلیه انهار فرعی نهر

 
شعبان به زودي آغاز می شود. 

علیرضا شهبازي در ادامه افزود: طی هفته آینده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور را به شهرستان می آوریم تا با ارائه طرح
هاي اشتغالزا در شهرستان از تسهیلات این صندوق براي ایجاد اشتغال و بنگاه هاي زود بازده جهت رفع بیکاري جوانان شهرستان

 
استفاده کنیم. 

نماینده نهاوند در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: با تمامی مدیران عامل بانکها کشور ارتباط خوبی داریم و در راستاي حل مشکلات

 
مردم و جوانان شهرستان بدنبال اخذ مجوز و تسهیلات از این بانکها هستیم. 

وي تاکید کرد: هرکس براي اشتغال جوانان شهرستان تلاشی کند و شغلی ایجاد کند بنده به عنوان خدمتگزار مردم دستش را می

 
بوسم. 

شهبازي در پایان گفت : تفاهم نامه بانکها براي سرمایه گذاري در قالب ماده 56 پروژه سدگرین در حال انجام است ، که بر اساس این
تفاهم نامه بانک کشاورزي در قالب کنسرسیوم با بانک هاي صادرات و یکی دیگر از بانک ها در این بحث ابراز تمایل کرده اند؛ که
منتظر صدور مجوز این کار از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور هستیم تا در قالب ماده 56 بانک هاي عنوان شده بتوانند در حوزه

سرمایه گذاري سدگرین ورود کنند.



امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش ایلام بیدار ، مجمع عمومی سالانه سازمان اقتصادي کوثر با حضور
مهندس سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران، دکتر محمدجواد ایروانی معاون حسابرسی و نظارت دفتر مقام معظم
رهبري (مدظله العالی)، حجت الاسلام والمسلمین شکري نماینده ولی فقیه،

محمدرضا اسکندري مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر، مدیرعامل مؤسسه حسابرسی مفید راهبر، نماینده سازمان برنامه و بودجه
کشور، اعضاي هیئت مدیره سازمان اقتصادي کوثر و تعدادي از معاونین و مشاورین بنیاد شهید و امور ایثارگران، درمحل سالن

 
اجتماعات حوزه ریاست بنیاد شهید و امور ایثارگران برگزار گردید. 

 
نظارت و کنترل هاي مالی اثربخش در سازمان اقتصادي کوثر 

پس از قرائت گزارش فعالیت هاي سازمان توسط مهندس اسکندري و ارائه گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی توسط هوشنگ
نادریان، مهندس سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس محترم بنیاد شهید ضمن تشکر از فعالیت ها آن سازمان اظهار داشت:
گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی از عملکرد سازمان اقتصادي کوثر با نظریه "مقبول" حاکی از فعالیت و اقدامات مناسب و
موثر مجموعه مدیریتی آن سازمان به مدیریت جناب آقاي مهندس اسکندري و پیاده سازي سامانه نظارتی مؤثر و اعمال کنترل هاي

 
مالی اثربخش بوده که شایسته تقدیر و تشکر می باشد.   

مهندس اوحدي با بیان این که در حوزه مسئولیت هاي قبلی نیز با عملکرد حرفه اي موسسه مفید راهبر مواجه بوده ام اظهار داشت:
در مجموعه سازمان ها و شرکت هاي تابعه و وابسته به بنیاد شهید شاهد حضور جدي و موثر این موسسه می باشیم و اظهارنظر
مقبول آن موسسه نسبت به عملکرد سال مالی گذشته سازمان اقتصادي کوثر داراي اهمیت و ارزش ویژه بوده و نشان دهنده شفافیت

 
و سلامت مالی و رعایت استانداردهاي حسابداري و انضباط مالی سازمان مذکور می باشد.   

معاون رئیس جمهور اظهار داشت: مطابق صورت هاي مالی و حسابرسی انجام شده، شاخص هاي مالی سازمان اقتصادي کوثر داراي
رشد و پیشرفت فزاینده بوده که می بایست این مسیر ادامه داشته باشد. خصوصاً با توجه به محدودیت هاي ایجاد شده توسط استکبار
جهانی، سال آینده حوزه اقتصادي کشور داراي وضعیت ویژه می باشد که می بایست سازمان اقتصادي کوثر نقش بالنده تري در پهنه

 
اقتصاد کشور عهده دار گردد. 

در ادامه، مهندس اوحدي به اهمیت نقش بهداشت و درمان در نظام سلامت ایثارگران، حمایت سازمان از راه اندازي مرکز تخصصی
جامع تشخیص و درمان سرطان (پت اسکن) در بیمارستان خاتم الانبیاء را بسیار ارزشمند توصیف کرد و اظهار داشت حمایت سازمان
از پروژه هاي مرتبط با حوزه بهداشت و درمان موجب ارائه خدمات ارزنده تري به خانواده معزز شهدا و امور ایثارگران می گردد و این



مسیر باید تداوم داشته باشد. ایشان اظهار داشت با مساعدت رؤساي کمیته امداد و بنیاد مستضعفان، در این مرحله تعداد دو
بیمارستان جدید تحویل بنیاد شهید و امور ایثارگران شد که تحت پوشش بیمارستان خاتم الانبیاء، می تواند منشاء خدمات درمانی
موثر و مناسب به جامعه هدف شود ضمن این که باید به گونه اي برنامه ریزي و اقدام نمائیم که سایر هموطنان نیز بتوانند تحت

 
مسئولیت هاي اجتماعی بنیاد شهید، از خدمات این مراکز درمانی استفاده نمایند. 

معاون رئیس جمهور با تأکید بر اینکه شعار جهش تولید سرلوحه و محور فعالیت هاي سازمان اقتصادي کوثر می باشد، لذا راه اندازي
طرح هاي اقتصادي اشتغال زا در مناطق محروم و بهره برداري از 18 طرح کشاورزي  و برنامه ریزي براي بهره برداري از 8 طرح
کشاورزي و دامپروري جدید با حجم سرمایه گذاري 2500 میلیارد ریال از اقدامات قابل تقدیر در سازمان اقتصادي کوثر است که باید

 
تداوم یابد. 

مهندس اوحدي با تاکید بر ضرورت تهیه و تدوین و اجراي بودجه عملیاتی به مفهوم واقعی اظهار داشت: براي اولین بار بودجه
عملیاتی سازمان قبل از شروع سال آتی تهیه، تدوین و ارائه گردیده که این اقدام به موقع طلیعه انجام فعالیت هاي برنامه اي سازمان
در سال 1400 می باشد لذا ضرورت دارد ضمن تشکیل کارگروه کنترل بودجه اي، به تقویت ارائه خدمات حرفه اي کمیته حسابرسی

 
و واحد حسابرسی داخلی در مجموعه سازمان توجه لازم معطوف گردد. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار داشت: سازمان اقتصادي کوثر در مراحل سخت ایفاي تعهدات بنیاد شهید و امور ایثارگران
در سال 1399 نقش ممتاز و بی نظیري را عهده دار گردید، از جمله حضور متعهدانه و مقتدرانه در کنار معاونین و مدیران کوشا و
پرتلاش بنیاد شهید و امور ایثاگران موجب آن گردید که بخش اعظم مطالبات معوق و تاریخ گذشته خانواده معزز شهدا و ایثارگران و
مطالبات قابل توجه سنواتی دانشگاه ها و شرکت هاي بیمه پرداخت گردد که از این بابت نیز اقدام سازمان اقتصادي کوثر قابل تقدیر

 
می باشد. 

مهندس اوحدي اظهار داشت: حضور در صحنه فعالیت ها و مدیریت جهادي جناب مهندس اسکندري در انجام اقدام به موقع بسیار
درخشان بوده و هماهنگی و انسجام اعضاي محترم هیأت مدیره سازمان اقتصادي کوثر نیز رهگشا می باشد و با این همبستگی

 
مدیریتی انتظار می رود عملیات سازمان در سال 1400 با جهش مناسبی همراه باشد. 

معاون رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر اظهار داشت: پروژه ساخت دستگاه جوجه کشی
مکانیزاسیون کوثر که براي نخستین بار در کشور صورت می گیرد، یکی از اقدامات مهم در تأمین امنیت غذایی هموطنان است و
اهمیت آن وقتی دوچندان می شود که متوجه شویم این دستگاه با تکیه بر دانش بومی مهندسین ایرانی با کیفیت بسیار بهتر از نمونه

 
هاي مشابه خارجی ساخته شده و از خروج ارز از کشور جلوگیري نموده است. 

همچنین رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از پروژه بیوگاز کوثر به عنوان یکی دیگر از دستاوردهاي قابل توجه سازمان اشاره و اظهار
داشت: دستاورد بزرگ و قابل توجه این سازمان در صنعت دامپروري و انرژي هاي نوین و  سرمایه گذاري در راه اندازي و بهره برداري
از طرح بیوگاز کوثر که داراي تکنولوژي پیشرفته و روز دنیا می باشد، گام ارزشمندي در زمینه رشد اقتصادي کشور و تأمین انرژي
مورد نیاز کشور به حساب می آید. وي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی را اقدامی مهم در ایجاد زنجیره ارزش و تأمین منافع و اقتدار

 
ملی قلمداد کرد. 

وي با تأکید بر لزوم هم افزایی بین تمامی سازمان ها و شرکت ها و واحدهاي وابسته و تابعه بنیاد شهید و امور ایثارگران، ضرورت
تدوین راهبردهاي همسو در بخش هاي مالی، سرمایه گذاري، تولید، تحقیق و توسعه منطبق با اسناد بالادستی بنیاد شهید و بهینه



 
سازي دارایی ها را مورد تأکید قرار داد. 

مهندس اوحدي ضمن تشکر مجدد از اقدامات سازمان در عرصه تولید و حوزه اشتغال ایثارگران، حمایت در توانمندسازي جامعه هدف
بخصوص در مناطق محروم را گام مهمی ارزیابی و تأکید نمود توجه به ایجاد اشتغال پایدار نباید منحصر به طرح هاي بزرگ صنعتی

 
باشد. بلکه توجه به راه اندازي مشاغل خرد و خانگی نیز بسیار با اهمیت می باشد که ضرورت دارد توسعه یابد. 

انتهاي پیام/ك



زمینه ایجاد زنجیره ارزش افزوده در جنوب استان بوشهر فراهم است
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بوشهر- ایرنا- نماینده مردم کنگان، دیر، جم و عسلویه در مجلس شوراي اسلامی گفت: ایجاد زنجیره ارزش افزوده و
پیشگیري از خام فروشی از اولویت هایی است که مورد توجه کمیسیون انرژي مجلس قرار دارد و شرکت هاي دانش بنیان با

توجه به فراهم بودن زمینه لازم آن درجنوب استان بوشهر نقش آفرین کنند.

بوشهر- ایرنا- نماینده مردم کنگان، دیر، جم و عسلویه در
مجلس شوراي اسلامی گفت: ایجاد زنجیره ارزش افزوده و
پیشگیري از خام فروشی از اولویت هایی است که مورد
توجه کمیسیون انرژي مجلس قرار دارد و شرکت هاي
دانش بنیان با توجه به فراهم بودن زمینه لازم آن درجنوب

 
استان بوشهر نقش آفرین کنند. 

حجت الاسلام موسی احمدي روز چهارشنبه در نشست با
شرکت هاي دانش بنیان و فناور مستقر در مرکز رشد علم

و فناوري کنگان بیان کرد: امروز زنجیره ارزش افزوده نوآوري و فناوري در کشور نهادینه شده است و در صورتی که از تجاري سازي
طرح هاي نوآورانه بهره برداري و حمایت جدي شود، شرکت هاي دانش بنیان می توانند به موفقیت هاي بزرگی دست یافته و کشور

 
را به سمت خودکفایی ملی و استقلال سوق دهند. 

وي اظهار کرد: رویکرد مجلس حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان است و این به معناي حمایت از ایده ها و طرح هاي

 
نوین جوانان نخبه و نوآور کشور است. 

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس ادامه داد: در طرح هاي اخیر مجلس و بودجه 1400 جایگاه ویژه اي براي شرکت هاي دانش
بنیان در نظر گرفته شده است و کمیسیون انرژي نیز هر جا روزنه و امکانی براي بهره گیري از این شرکت ها وجود داشته است به آن

 
توجه جدي کرده است. 

نماینده مردم جم، دیر و عسلویه و کنگان در مجلس گفت: اگر امروز توانسته ایم بر تحریم ها پیروز شویم و فشارهاي حداکثري را
پشت سر بگذاریم با فعالیت نخبگان، نوآوران و واحدهاي فناور و استارتاپی بوده است و باید براي تقویت آنها گام هاي جدي برداشته

 
شود. 

وي افزود: تاکید بر استفاده شرکت هاي نفت و گاز و پتروشیمی مستقر در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس از تولیدات شرکت هاي
فناور و دانش بنیان بومی از دیگر مواردي است که پیوسته مورد توجه است و باید این شرکت ها به خرید کالاهایی که در داخل استان

 
تولید می شود، ملزم شوند. 



احمدي اظهار کرد: لازم است 35 درصد سهم عوارض آلایندگی در اختیار استان بوشهر قرار گیرد و در پایش و مقابله با این آلودگی از

 
ظرفیت شرکت هاي فناور و دانش بنیان استفاده شود. 

نماینده مردم جم، دیر و عسلویه و کنگان در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: قوي شدن و پیگیري و مقاومت در برابر موانع و سنت
شکنی از عوامل موثر در رسیدن به موفقیت است و صاحبان ایده و نوآورانی که در ایران و جهان حرفی براي گفتن دارند، بر این موانع

 
غلبه کرده اند. 

معاون فناوري و نوآوري پارك علم و فناوري خلیج فارس دراین نشست با اشاره به ظرفیت بالاي شرکت هاي مستقر در استان و بویژه
مرکز رشد کنگان، گفت: دستیابی به بازار و فروش محصولات و خدمات نوآورانه بزرگ ترین مساله اي است که شرکت هاي دانش

 
بنیان و فناور منطقه با آن مواجه هستند و لازم است شبکه و زیرساخت ارتباطی قوي و پایدار براي حل این مشکل ایجاد شود. 

عبدالحسن بهرامی افزود: در زمان حاضر با شناسایی نیازمندي هاي فناورانه صنایع و تمرکز بر حل آن، چالش ها و بازارسازي براي

 
شرکت هاي فناور برنامه ریزي شده است و در این ارتباط این شرکت ها نیازمند حمایت و پشتیبانی جدي هستند. 

رئیس شوراي فناوري مراکز رشد علم و فناوري استان بوشهر اظهار کرد: با شناختی که در زمان حاضر ایجاد شده است نگاه مجموعه
مدیریت وزارت نفت به شرکت هاي دانش بنیان استان بسیار مثبت است و پارك علم و فناوري بوشهر یکی از چهار پارك کشور است

 
که در بهمن ماه سال گذشته با وزارت نفت تفاهم نامه همکاري امضا کرده است. 

بهرامی اعلام کرد: مقرر شده است با راه اندازي مراکز رشد و نوآوري مشترك در منطقه پارس جنوبی از ایجاد و توسعه شرکت هاي

 
دانش بنیان و استارتاپی حمایت هاي جدي تر شود. 

وي افزود: اجرایی شدن مفاد این تفاهم نامه و تسریع در تحقق آن نیازمند رایزنی و پیگیري است که نماینده مردم این منطقه به

 
عنوان نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس می تواند همچون گذشته نقشی اثر گذار داشته باشد. 

مدیر مرکز رشد علم و فناوري شهرستان کنگان گفت: این مرکز با مجوز شوراي گسترش آموزش عالی وزارت علوم تحقیقات و فناوري
و با هدف ایجاد مکانی براي حمایت از متخصصان و کارآفرینان و خدمات دهی به دانش آموختگان و دانشجویان، تجاري سازي
دستاوردهاي تحقیقات کاربردي بویژه در حوزه صنعت گاز و پتروشیمی و توسعه کسب و کارهاي کوچک و متوسط دانش بنیان

 
تاسیس شده است. 

عمار جعفري افزود: کارآفرینان و دانش آموختگان دانشگاهی به منظور تجاري سازي ایده هاي نوآورانه بویژه در زمینه مرتبط با

 
نیازهاي صنایع نفت، گاز و پتروشیمی به حمایت چنین مراکزي نیاز دارند. 

وي یادآور شد: در زمان حاضر با فعالیت واحدهاي فناور مستقر در این مرکز براي بیش از 80 نفر اشتغال زایی مولد دانشی ایجاد شده

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- مرکز رشد علم و فناوري 

 
- بوشهر 



 
- میدان گازي پارس جنوبی 

 
- نماینده مجلس شوراي اسلامی 

 
- کنگان 

- دانش بنیان ها



واردات تیوب به تولیدکنندگان داخلی ضربه می زند
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دزفول- ایرنا- مدیرعامل شرکت لاستیک خوزستان با اشاره به پیگیري بازرگانان براي آزادسازي واردات تیوب گفت:
تولیدکنندگان داخلی درصورت آزادسازي واردات تیوب به کشور ضربه می خورند.

دزفول- ایرنا- مدیرعامل شرکت لاستیک خوزستان با اشاره
به پیگیري بازرگانان براي آزادسازي واردات تیوب گفت:
تولیدکنندگان داخلی درصورت آزادسازي واردات تیوب به

 
کشور ضربه می خورند. 

امیرعباسی روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: اگر واردات تیوب انجام شود ضربه سنگینی به
شرکت هاي تولیدکننده تیوب در کشور وارد و شرکت

 
لاستیک خوزستان به تعطیلی کشانده می شود. 

وي به تاکید رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوري براي خرید تولیدات داخل کشور و حمایت از تولیدکنندگان اشاره کرد و گفت: اگر
ممنوعیت واردات تیوب لغو و واردات انجام شود، بیش از 400 نیروي شرکت لاستیک خوزستان که با عشق و امید در حال فعالیت

 
هستند بیکار و مشکلات زیادي براي آنها و خانواده هایشان ایجاد می شود. 

مدیرعامل شرکت لاستیک خوزستان اظهارداشت: با پیگیري دولت تدبیر و امید و صدور مصوبه از سوي معاون اول رئیس جمهوري

 
براي حمایت و پشتیبانی از شرکت هاي تولیدکننده، از اوایل مردادماه امسال واردات تیوب به کشور ممنوع شد. 

وي با تاکید بر لزوم تداوم اجراي مصوبه ممنوعیت واردات تیوب به بازرگانان پیشنهاد کرد به جاي واردات تیوب، براي وار کردن مواد

 
اولیه تیوب با شرکت لاستیک خوزستان قرارداد ببندند و سود بازرگانی دریافت کنند. 

عباسی اظهارداشت: در حال حاضر نیروهاي شرکت لاستیک خوزستان حقوق، مزایا، بیمه و مطالبات عقب مانده ندارند که لازم است

 
براي تداوم این روند از واردات تیوب جلوگیري شود. 

مدیرعامل شرکت لاستیک خوزستان با اشاره به مشکلات این شرکت در سال 97 گفت: این شرکت در آن سال به صورت نیمه تعطیل
با حدود 52 نیرو فعالیت می کرد که با پیگیري هاي مدیریت شرکت، استاندار خوزستان، فرماندار گتوند و نماینده مردم شوشتر و

 
گتوند در مجلس شوراي اسلامی رفع مشکلات در دستور کار قرار گرفت. 

وي با بیان اینکه تیوب مصرف زیادي ندارد و لاستیک خودروهاي امروزي اغلب بدون تیوب هستند، افزود: پس از واگذاري شرکت از
بنیاد مستضعفان به بخش خصوصی رفع مشکلات و توسعه شرکت هدف گذاري شد که در آن سال بزرگترین مشکل شرکت لاستیک



 
خوزستان واردات تیوب هاي خارجی بود. 

 
130 فرصت شغلی جدید در شرکت لاستیک سازي خوزستان ایجاد شد 

عباسی با اشاره به استخدام نیروهاي جدید با فعال شدن خط هاي جدید پس از واگذاري شرکت به بخش خصوصی گفت: با تدبیر و
حمایت وزارت صنعت، معدن و تجارت و پیگیري و همراهی استاندار خوزستان، فرماندار و نماینده مردم شوشتر و گتوند از مردادماه
امسال تاکنون 130 فرصت شغلی جدید در این شرکت ایجاد شد همچنین تعداد کارگران از سال 97 تاکنون از 52 نفر به 420 نفر

 
افزایش یافته است. 

مدیرعامل شرکت لاستیک خوزستان با بیان اینکه این شرکت پیش از این با شرکت هاي ایران خودرو و سایپا دیزل قرارداد همکاري
داشت، بیان کرد: بلافاصله پس از اجراي مصوبه ممنوعیت واردات تیوب به کشور، شرکت لاستیک سازي خوزستان مستقر در گتوند
قرارداد فروش تیوب به شرکت تراکتورسازي را منعقد کرد، در حالی که پیش از این شرکت تراکتورسازي بخش عمده اي از تیوب خود

 
را از خارج تامین می کرد. 

وي با بیان اینکه پنج شرکت تولید تیوب در کشور فعال است، افزود: شرکت هاي ایرانی لاستیک خوزستان، بارز، دنا، یزد تایر و ایران
یاسا از تکنولوژي بالایی بهره مند هستند و تیوب را با بهترین کیفیت تولید و عرضه می کنند به طوریکه در حال حاضر 100 درصد

 
تیوب شرکت هاي ایران خودرو، سایپا دیزل، تراکتور و کمباین سازي بدون وقفه از شرکت لاستیک سازي خوزستان تامین می شود. 

عباسی با بیان اینکه صنایع لاستیک ایران توانایی تامین 99 درصد نیاز بازار را دارند، گفت: یک درصد تیوب دیگر نیز چند سایز
راهسازي و صنعتی است که به علت مصرف کم در کشور تولید آن توجیه ندارد اما شرکت لاستیک خوزستان براساس رسالت

 
اجتماعی قرار است خط تولید آن را راه اندازي کند. 

وي افزود: امسال 2 سایز تیوب ماشین آلات راهسازي و 2 سایز لیفتراك در شرکت لاستیک خوزستان تولید شد و چند سایز صنعتی

 
دیگر نیز قرار است در این شرکت تولید شود. 

 
تمام تیوب را تا پایان سال 1400 تامین می کنیم 

مدیرعامل شرکت لاستیک خوزستان با بیان اینکه این تعهد را به وزارت صنعت، معدن و تجارت می دهیم که تا پایان سال 1400
تمام تیوب کشور را تامین کنیم، افزود: سال گذشته تولید تیوب این شرکت یکهزار و 100 تن در سال بود که در 6 ماه نخست امسال

 
به یکهزار و 200 تن رسید و تنها در سه ماه پاییز امسال یکهزار و 100 تن تولید شد. 

وي هدف گذاري شرکت لاستیک خوزستان در سال 1400 را تولید پنج هزار تن عنوان و بیان کرد: بخشی از تیوب تولید شده به

 
خارج از کشور صادر می شود. 

عباسی افزود: در گذشته تیوب تولید شده در شرکت لاستیک خوزستان مستقر در گتوند به 12 کشور آسیایی، آفریقایی و اروپایی از

 
جمله رومانی، نیجریه، عراق، پاکستان، عمان و افغانستان صادر می شد که صادرات محصولات از برنامه هاي این شرکت است. 

وي ادامه داد: این شرکت در سه نوبت کاري فعال است و به غیر از مدیر کارخانه، تمامی نیروهاي شاغل در این شرکت خوزستانی



 
هستند. 

به گزارش ایرنا، شرکت لاستیک خوزستان در سال 1376 از سوي بنیاد مستضعفان در شهرستان گتوند احداث شد و در سال 1398

 
پس از طی مراحل قانونی به بخش خصوص واگذار شد. 

از جمله طرح هاي توسعه اي مدنظر مدیریت این شرکت طرح تولید لاستیک است که با راه اندازي خط تولید اشتغال قابل توجهی در

 
منطقه ایجاد می شود. 

 
شهرستان گتوند در شمال استان خوزستان واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- لاستیک 

 
- گتوند 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- خوزستان 

 
پروندهٔ خبري 

 
- صنایع خلاق؛ عامل اشتغال و توسعه اقتصادي و اجتماعی 

- سال 99؛ سال جهش تولید



675 خانواده درقم تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/10/17

قم - ایرنا - دادستان قم عمومی و انقلاب قم با تاکید بر ضرورت حمایت اجتماعی و معیشتی از خانواده زندانیان گفت: در
حال حاضر تعداد 675 خانواده درقم تحت پوشش کمیته امداد و انجمن حمایت از زندانیان قرار دارند.

قم - ایرنا - دادستان قم عمومی و انقلاب قم با تاکید
بر ضرورت حمایت اجتماعی و معیشتی از خانواده زندانیان
گفت: در حال حاضر تعداد 675 خانواده درقم تحت پوشش

 
کمیته امداد و انجمن حمایت از زندانیان قرار دارند. 

به گزارشروابط عمومی اداره کل دادگستري، حجت الاسلام
و المسلمین حسن غریب اقدام هاي انجمن حمایت از
زندانیان استان در رسیدگی به مشکل هاي و نیازهاي
خانواده زندانیان استان را قابل قدردانی خواند و اظهار
داشت: در چهارماهه اخیر به یاري خدا و با کمک خیران

 
استان و تلاش و پیگیري همکاران انجمن، 32 زندانی با گرفتن رضایت شاکیان، آزاد شدند و به خانواده خود بازگشتند. 

وي پیگیري مرخصی، عفو و پایان حبس زندانیان، ارائه مشاوره قضایی توسط مقام قضایی، ارائه خدمات مشاوره و مددکاري به خانواده

 
زندانیان، برگزاري کلاس هاي مهارت هاي خانواده و بازدید از خانواده زندانی را از خدمات فرهنگی ارزشمند این انجمن دانست. 

وي به همکاري کمیته امداد امام (ره)، مشارکت ستاد دیه، بسیج حقوقدانان و خیرین استان با انجمن اشاره کرد و افزود: حمایت هاي
مالی از خانواده زندانیان شامل مساعدت نقدي، معرفی به بانک براي دریافت وام، توزیع بسته هاي حمایتی شامل سبد کالا، پوشاك و
اقلام بهداشتی، تعمیرات منزل، کمک هزینه تحصیلی و تامین لوازم التحریر براي فرزند دانش آموز و دانشجو، تامین لوازم خانگی،

 
کارت هدیه، کمک هزینه درمانی بوده که این کمک هاي مالی در چهار ماهه اخیر در مجموع به ارزش هشت میلیارد ریال بوده است. 

دادستان قم با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي خانواده زندانیان و زندانیان آزاد شده از اهداف انجمن قم در راستاي کاهش جرم در
جامعه است، گفت: در این راستا، تصمیم هایی در زمینه اشتغال زندانیان در محیط زندان و زندانیان باز و نیمه باز با همکاري نهادها و
ارگان هاي دولتی استان گرفته و در حال اجراست. همچنین در ماه اخیر فعالیت یک کارگاه قالی بافی با 10 دار قالی در زندان مرکزي

 
قم آغاز شد برخی از خانواده ها نیز براي اشتغال به مراکز معرفی شدند. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 

 
- قم 

- کمک هاي مردمی





مرکز تخصصی آموزش کارآفرینی استان همدان آغاز به کار کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/10/17

همدان-ایرنا- مرکز تخصصی آموزش کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان با
هدف توسعه اجراي طرح کارآفرینی مهارت بنیان و حمایت از صاحبان ایده فعالیت خود را آغاز کرد.

همدان-ایرنا- مرکز تخصصی آموزش کارآفرینی و مهارت
هاي کسب و کار اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان
همدان با هدف توسعه اجراي طرح کارآفرینی مهارت بنیان

 
و حمایت از صاحبان ایده فعالیت خود را آغاز کرد. 

مسئول مرکز آموزش کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار
اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان روز
چهارشنبه در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: این مرکز
شامل واحدهاي مختلف براي ارائه خدمات آموزشی و
مشاوره است که در راستاي هم افزایی هرچه بیشتر نهادها
و ارگان هاي مرتبط در امر آموزش و اشتغال و همچنین

 
حمایت و هدایت کار در مرکز آموزش فنی و حرفه اي شماره یک شهرستان مریانج همدان فعالیت خود را آغاز کرده است. 

وي، مشمولان طرح کارآفرینی مهارت بنیان، کارآفرینان بالقوه و افراد داراي ایده هاي استارتاپی، مدیران و صاحبان کسب و کارها،
دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاهی و عموم افراد علاقه مند به کسب و کار اعم از نوپا و سنتی را جامعه هدف این مرکز آموزشی

 
دانست. 

مسئول مرکز آموزش تخصصی کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان ادامه داد: ، این
مرکز در حال حاضر 10 دوره آموزشی برگزار می کند که از آن جمله می توان به رشته هاي کارآفرینی در شرکت هاي دانش بنیان،
راه اندازي کسب و کارها به روش line، راه اندازي کسب و کار نوآورانه ، مدیریت ارشد کسب و کار MBA ، مدیریت کسب و کار

 
الکترونیکی و مهارت هاي کارآفرینی اشاره کرد. 

آروانه، هدف اصلی مرکز را توسعه اجراي طرح کارآفرینی مهارت بنیان و پرورش کارآفرینان مولد و ایجاد اشتغال پایدار از طریق
بسترسازي براي ایجاد کسب و کارها برشمرد و خاطرنشان کرد: یکی از برنامه هاي اصلی مرکز، برگزاري رویدادهایی است که با

 
حمایت همه جانبه، صاحبان ایده و تیم هاي استارتاپی را در راستاي رسیدن به اهداف کارآفرینانه یاري رساند. 

وي با اشاره به اینکه کارآفرینی نقشی اساسی در توسعه فناوري و ایجاد توانمندي هاي کشورها داشته و یکی از پیامدهاي آن اشتغال
زایی و توسعه اقتصادي است، عنوان کرد: تحولات بازار کار موجب شده برخی از کسب و کارهاي سنتی از بین برود و این کارآفرینان

پیشرو هستند که با حرکت جدید می توانند از این فرصت استفاده کنند. 



اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان، در بیست و سومین جشنواره شهید رجایی، در گروه آموزشی، پژوهشی و فرهنگی، در

 
مجموع شاخص هاي عمومی و اختصاصی، براي چهارمین سال متوالی موفق به کسب رتبه نخست جشنواره شد. 

در بخش آموزش هاي فنی و حرفه اي دولتی استان همدان 18 مرکز ثابت و 4 شعبه و از مجموع 198 آموزشگاه خصوصی، 129
آموزشگاه ویژه دختران، 23 آموزشگاه پسران و 46 آموزشگاه دومنظوره در سطح استان همدان مشغول فعالیت در برگزاري دوره هاي

 
آموزشی مرتبط هستند. 

 
برچسب ها 

 
- همدان 

 
- اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان 

- کارآفرینی



موانع پیش روي سه واحد تولیدي در استان همدان برداشته شد

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/10/17

همدان- درآمدنیوز- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان از گره گشایی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید
استان از سه واحد تولیدي خبر داد و گفت: این واحدها در زمینه پرورش دام و طیور فعالیت دارند که موانع و مشکلات

موجود در مسیر کار و تولید آنها با کمک مسئولان برداشته شد. نوشته موانع پیش روي سه واحد ...

همدان- درآمدنیوز- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
استان همدان از گره گشایی ستاد تسهیل و رفع موانع
تولید استان از سه واحد تولیدي خبر داد و گفت: این
واحدها در زمینه پرورش دام و طیور فعالیت دارند که موانع
و مشکلات موجود در مسیر کار و تولید آنها با کمک

 
مسئولان برداشته شد. 

«حمیدرضا متین» روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: یک واحد پرورش مرغ تخمگذار در شهرستان بهار بدهی
معوقه داشت که به استناد ابلاغیه قوه قضائیه مبنی بر عدم صدور اجرائیه براي واحدهاي فعال، از بانک عامل خواسته شد تا از اقدام

 
قانونی براي واحد مذکور خودداري کند. 

وي خاطرنشان کرد: یک واحد بره پرواري واقع در شهرستان ملایر نیز مشکلاتی با بانک کشاورزي در زمینه تسهیلات دریافتی داشت،

 
که براي حل و فصل این مشکل و تسهیل روند فعالیت واحد تصمیم گیري شد. 

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان همدان گفت: همچنین موضوع تامین آب مورد نیاز یک دامداري نیز مطرح و براي مشکل

 
این واحد راهکارهاي لازم از سوي امور آب و جهادکشاورزي پیشنهاد شد.  

به گفته رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان همدان، از ابتداي امسال 56 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در استان
تشکیل شده که دراین جلسات 144 مصوبه براي گره گشایی از فعالان اقتصادي به ویژه واحدهاي صنعتی، کشاورزي و گردشگري

 
صادر شده است. 

وي با بیان اینکه بیشتر مشکل تولیدکنندگان استان همدان مربوط به سیستم بانکی است، افزود: تسهیلات دریافتی از بانکها سرمایه
هاي این استان هستند و گیرندگان وام باید نسبت به پرداخت به موقع اقساط و بازگشت آن به چرخه اقتصادي اهتمام ویژه اي داشته

 
باشند و بانکها نیز بخش تولید را یاري کنند. 

متین به حفظ واحدهاي تولیدي استان تاکید کرد و گفت: حفظ اشتغال و رونق تولید از اولویت هاي دولت به شمار می آید که با

 
جدیت در استان همدان پیگیري می شود.  



استان همدان داراي یک هزار و 60 واحد صنعتی و تولیدي فعال است.



کشاورزان به خانواده بزرگ گردشگري وارد شده اند

منبع: ایرناشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/10/17

تهران- ایرنا- مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی گردشگري کشور با اشاره به افزودن گردشگري به زنجیره کسب و کار
کشاورزان در روستاها و صدور مجوز براي 11 مرکز گردشگري کشاورزي در پنج استان کشور، گفت: کشاورزان به خانواده

بزرگ گردشگري وارد شده اند.

 تهران- ایرنا- مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی
گردشگري کشور با اشاره به افزودن گردشگري به زنجیره کسب و کار کشاورزان در روستاها و صدور مجوز براي 11 مرکز گردشگري

 
کشاورزي در پنج استان کشور، گفت: کشاورزان به خانواده بزرگ گردشگري وارد شده اند. 

به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، گردشگري روستایی، گردشگري کشاورزي و بوم گردشگري، عباراتی است که این روزها میان مباحث
و نوشتار متخصصان و فعالان این صنعت پیشتاز جهانی بسیار شنیده می شود، اگر چه بر سر تعاریف و مفاهیم آن بحث هاي نظري
همچنان وجود دارد، اما آنچه اهمیت دارد و بر روي آن اتفاق نظر است و نقطه تمرکز و اشتراك همه برنامه ریزان و مجریان و ذي
نفعان هر کدام از این نوع گردشگري هاي موضوعی است تلاش همه جانبه و هماهنگ و توامان براي حفظ منابع طبیعی و محیط

 
زیست، احترام به آداب و سنت هاي جامعه محلی، رونق اقتصاد روستایی و تجربه یک حس متفاوت است. 

صنعت گردشگري در ایران با همه آسیب ها و خساراتی که در دوران کرونا متحمل شده است و به گفته علی اصغر مونسان وزیر
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از آغاز شیوع بیماري در ایران (اسفند 98 ) تا مهر ماه 99 بیش از 14 هزار میلیارد تومان
خسارت را ثبت کرده است، اما با پتانسیل درونی خود از همین انواع گردشگري، این قابلیت را دارد تا با شتاب فزاینده، مسیر رونق و

 
جبران را پیش گرفته و به جایگاه قبلی خود باز گردد. 

جاذبه هاي فرهنگی و تاریخی جهانی، صنایع دستی بی نظیر و مرغوب، آیین هاي کهن و جذاب، در کنار روستاهاي شگفت انگیز و
چشم اندازهاي طبیعی ساحلی، بیابانی و جنگلی و البته مردمانی خونگرم، میهمان نواز و گردشگرپذیر، این قابلیت را در مجموعه
صنعت گردشگري کشور زنده نگه داشته است که در پساکرونا، این صنعت «در آستانه ورشکستگی ناشی از کرونا » را احیا کند و
اکنون جامعه محلی و فعالان بازار سفر به انتظار روزي نشسته اند تا محدودیت هاي کرونایی برداشته شود و مسافران چمدان ببندند و



 
راهی شهر و روستاي هاي مقصد در ایران شوند. 

آنچه سفر در پساکرونا را جذاب تر از همه دوران قبل از آن کرده است، حس تجربه اي متفاوت در نقاط کمتر دیده شده و زندگی با
طبیعت در روستاها و مزارع کشاورزان است، اول آنکه حذف سفرهاي لوکس و لاکچري از سبد سفر خانواده منطقی به نظر می رسد و
اقتصاد آسیب دیده خانواده ها سفر ارزان را تجویز می کند، ثانیا؛ جوامع کوچک به این نتیجه رسیده اند که حضور گردشگر می تواند
به اقتصاد صنایع روستایی اعم از کشاورزي، دامداري، محصولات هنرهاي سنتی و صنایع دستی آنها جانی دوباره بخشد که آغاز دوران

 
جدیدي در گردشگري کشاورزي و روستایی خواهد بود. 

 11 مرکز گردشگري کشاورزي در پنج استان مجوز فعالیت

 
دریافت کرده اند 

 
کشاورزان به خانواده بزرگ گردشگري وارد شده اند 

لیلا اژدري در گفت و گو با خبرنگار فرهنگی ایرنا درباره توسعه گردشگري روستامحور، گفت: براي توسعه گردشگري روستایی تلاش
کردیم جامعه کشاورزان را به خانواده بزرگ گردشگري وارد کنیم تا اگر امکانات سخت افزاري دارند پذیراي گردشگران در مزارع خود
باشند؛ از طرفی روي شاخص هاي روستاي هدف گردشگري بازنگري کردیم و برنامه جامع ارزیابی، اعتبارسنجی و رتبه بندي مقاصد
گردشگري را تدوین کردیم که مراحل تایید و تصویب آن در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در حال طی شدن

 
است. 

مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی گردشگري افزود: بر اساس نظام ارزیابی در این طرح، روستاها به روستاهاي علاقه مند به توسعه،
در حال توسعه ، متعهد به توسعه و در نهایت به روستاي مقصد گردشگري رتبه بندي می شوند، که می تواند در بسته هاي معرفی و

 
تبلیغات گردشگري قرار بگیرند و فهرست و شرایط هر کدام در دوره هاي مختلف ارزیابی سالانه و رتبه بندي به روز می شود. 

وي اظهار داشت: در این برنامه براي روستاهایی که شرایط خود را به سازي می کنند تا به فهرست روستاهاي مقصد گردشگري

 
برسند، سیاستگذاري، برنامه ریزي و بسته هاي تشویقی در نظر خواهیم گرفت. 

اژدري با بیان اینکه گردشگري کشاورزي (اگروتوریسم) شاخه اي دیگر از بوم گردشگري است، گفت: در برخی از روستاها، کشاورزان
خوش ذوق مزارع خود را براي جذب و پذیرایی از گردشگران با هدف کسب درآمد و اضافه کردن گردشگري به زنجیره ارزش اقتصادي
و کسب و کار خود فضایی را فراهم کردند که باعث می شود گردشگران در زمان سفر به روستا با حضور در مزرعه و یک روز کار

 
کشاورزي و کاشت و نگهداري، چیدن محصول آشنا شوند. 



مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی گردشگري کشور با بیان اینکه در چند ماه اخیر 11 مرکز گردشگري کشاورزي در پنج استان
کشور مجوز فعالیت دریافت کرده اند، افزود: در گردشگري کشاورزي و سفر به روستا، گردشگر ضمن بازدید از مزرعه با ابعاد زندگی

 
کشاورز و با نحوه پخت غذایی که از محصولات زراعی و دامی و سفره زندگی کشاورزي و روستایی آشنا می شود. 

 
 سبک زندگی عشایر ایران با خطر نابودي مواجه است 

اژدري با بیان اینکه گردشگري عشایري در حوزه بوم گردشگري قرار می گیرد، افزود: سبک زندگی عشایر ایران که در طبیعت زندگی
می کنند، جزو نمونه هاي بی نظیر در جهان است؛ اگر حواسمان نباشد این سبک زندگی در خطر از بین رفتن قرار می گیرند؛ برخی
سیاست هاي قدیمی سکنی گزینی و یکجانشینی هنوز هم در حال اجرا است و تلاش می شود که فرهنگ هاي متنوع زندگی

 
عشایري یکپارچه شود و اصلا حواسمان نیست که این تنوع هاي زیبا و بی نظیر فرهنگی را از بین می بریم. 

وي توضیح داد: اکنون متقاضی تور براي گردشگري عشایري بیشتر از گروه هاي مستندساز خارجی است، این گردشگران با کوچ
عشایر همراه می شوند و براي مدت چند هفته با آنها سفر می کنند، شیوه منحصر به فرد زندگی آنها براي مردم شناسان و
پژوهشگران بسیار جذاب است، البته برخی از گردشگران داخلی هم علاقه مند شده اند و در سال هاي اخیر این بخش هم رونق گرفته

 
است. 

 
ژئوپارك قشم در خطر حذف از فهرست جهانی است 

اژدري با بیان اینکه در حال تدوین ضوابط و استانداردها و همچنین شیوه نامه هاي صدور مجوز اکوکمپ ها عشایري هستیم، گفت:
اکوکمپ یعنی حضور در دل طبیعت، در اقلیم خاص با محیط طبیعی و سبک زندگی هماهنگ باشد. یک اکولاژ دقیقا باید با طبیعت
پیرامون منطبق و هماهنگ باشد و نباید هیچگونه آلودگی محیط زیستی ایجاد کند، از تاسیسات آبرسانی و گرمایشی تا وسایل و

 
تجهیزات پذیرایی همه باید دوستدار طبیعت باشد، که البته این مدل کمتر اتفاق افتاده است. 

وي گفت: جزیره قشم به عنوان شبکه بین المللی ژئوپارك هاي یونسکو در منطقه خاورمیانه ثبت جهانی شده و از ظرفیت بی نظیر
کشور است، متاسفانه در این ژئوپارك برخی تخلفات مانند کشت میگو وجود دارد که مجدد آن را در خطر خروج از ثبت جهانی قرار

 
داده است، قبلا هم یک بار از ثبت خارج شده است. 

مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی گردشگري گفت: استان هاي لرستان و خوزستان ظرفیت هاي فوق العاده اي براي ثبت جهانی به
عنوان ژئوپارك دارند که در حال تدوین طرح هستند، منتها باید استفاده از ظرفیت هاي گردشگري از این مناطق را مانند همه نمونه

 
هاي جهانی در کشورهاي دیگر بیاموزیم. 



به گزارش ایرنا، بر اساس تعریف یونسکو، ژئوپارك (Geopark) محدوده اي با وسعت کافی و مرزهاي مشخص، شامل چندین پدیده
بارز زمین شناسی، آثار تاریخی برجسته، بوم شناسی، باستان شناسی و میراث فرهنگی و طبیعی با اهمیت جهانی است که قدرت
نقش آفرینی در توسعه اقتصادي پیرامون خود را دارد، هم اینک این سازمان جهانی رویاي رساندن رکورد 127 ژئوپارك به عدد 500

 
را در سر می پروراند؛ ایران نیز پا به پاي کشورهاي دیگر براي افزایش سهمیه خود در این شبکه جهانی گردشگري می کوشد. 

ژئوپارك جزیره قشم به عنوان نخستین ژئوپارك خاورمیانه ثبت جهانی شده است و ژئوپارك هاي طبس، ارس و اکباتان و چندین
منطقه دیگر کشور نیز با ظرفیت هاي ویژه درونی خود می توانند عنوان جهانی به خود بگیرند و از مقاصد جذاب گردشگران داخلی و

 
خارجی قرار بگیرد. 

ژئوپارك ها را می توان حرکتی منسجم به سوي گردشگري پایدار دانست که اشتغال، کارآفرینی و رونق اقتصادي توام با حفظ و
حراست از محیط زیست و نیاز کمتر به صرف منابع و انرژي کشور را در پی خواهند داشت؛ میراث زمین شناسی بخشی از تنوع زمین
شناسی است که چشم اندازها و پدیده هاي آن از لحاظ آموزشی، پژوهشی و زیبایی شناختی کم نظیر و شگفت آور هستند و در هر
ناحیه اي می تواند شامل مجموعه کانی ها، سنگ ها و فسیل ها، لایه ها و سازندها و فرم و شکل اراضی و یا اشکال زمین شناسی
ساختمانی ویژه اي باشد که هر یک نمونه بسیار آشکار و بارزي از سیر اتفاقات و نقاط عطف تاریخ سیاره زمین و یا فرآیندهاي حاکم

 
بر آن باشد. 

 
 راه هاي سفر کنترل شده در دوران کرونا باید بررسی شود 

 
گردشگري؛ چاه نفتی ثروت ساز، پایان ناپذیر و بدون تحریم 

اژدري با بیان اینکه گردشگري یک منبع ثروت ساز مانند یک چاه نفت اما پایان ناپذیر و بدون تحریم است، گفت: گردشگري مزیت
هایی نسبت به صنعت نفت دارد، همه می دانند که باید براي توسعه اقتصادي کارهایی انجام بدهند، این کارها در صنعت نفت به دلیل
اینکه رشته اي فنی، یکپارچه و تخصصی است آسان تر است، اما گردشگري یک صنعت چتري و میان بخشی است و بسیاري از نهادها

 
و دستگاه ها در توسعه آن دخیل هستند که باید وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی را یاري کنند. 

مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی گردشگري افزود: صنعت گردشگري از تغییرات اقلیمی، حوادث غیرمترقبه، بیماري هاي همه گیر
تا مسائل سیاسی، امنیتی و نظامی تاثیرپذیري دارد و نسبت به بیشتر صنایع ظریف تر، مظلوم تر و گاهی شکننده تر است اکنون هم
باید راه هاي کنترل شده سفر را بررسی و فرایند احیاي صنعت گردشگري، مطابق با شرایط و محدودیت هاي کرونا و دستورالعمل

 
هاي بهداشتی بازآفرینی شود که نمونه هاي آن در برخی کشورها در حال اجرا است. 



 مردم مانند نوروز 99 ستاد ملی خدمات سفر نوروزي را یاري

 
کنند 

 
نوروز، سونامی گردشگري ایران است / تابستان نقطه دوم اوج سفر 

اژدري تعطیلات نوروز و تابستان را دو نقطه حساس و اوج گردشگري و سفر در ایران عنوان کرد و گفت: نقطه اوج سفر در تعطیلات
نوروز دو هفته است که با یک سونامی گردشگري مواجه می شویم و تقریبا بیشتر مردم عازم سفر می شوند، البته این اوج در تابستان

 
هم وجود دارد، اما در مدت زمانی سه ماه توزیع می شود و قابل مدیریت است. 

وي گفت: تعطیلات نوروز یک اوج خاص است که معمولا هر سال دو ماه قبل از پایان سال، ستاد ملی خدمات سفر نوروزي که مصوبه
دولت است، تشکیل و فعال می شود، در این ستاد جلسات متعدد با حضور دستگاه هاي مختلف کارها را برنامه ریزي می کنند تا
بتوانند در ترافیک سفر نوروزي در همه حوزه ها از راه ها و جاده ها، حمل ونقل و فوریت هاي پزشکی گرفته تا اسکان و اقامت و

 
پذیرایی، تعادل ایجاد شود تا سفرهاي مردم با کمترین وقفه و بحران روبه رو شود. 

مدیرکل همکاري و توافق هاي ملی گردشگري گفت: فصل بهار معمولا با تغییرات اقلیمی همراه است که به شدت سفر و مسافرت را
تحت الشعاع قرار می دهد، هر سال تلاش می شود بر اساس تجارب سال هاي قبل اشکالات را رفع کنیم تا بتوانیم خدمات بهتري به
مسافران بدهیم، اگر کرونا تداوم داشته باشد با تجربه نوروز امسال و تابستان به استقبال بهار می رویم و امیدواریم مردم مانند نوروز

 
99 ستاد ملی خدمات سفر نوروزي را یاري کنند. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- ستاد ملی 

 
- هرمزگان 

 
- قشم 

- یونسکو



پرداخت یارانه دستمزد به کارفرما در اندیمشک

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/10/17

رئیس اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی اندیمشک از پرداخت یارانه دستمزد به کارفرمایان در این شهرستان خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اهواز، سید ناصر حسینی رئیس اداره تعاون کار و رفاه
اجتماعی اندیمشک گفت: طرح یارانه دستمزد یکی از
برنامه ها و سیاست هاي دولت در حوزه اشتغال در شرایط
بحران اقتصادي است که هم اکنون در 9 استان کشور به

 
اجرا درآمده است. 

او بیان داشت: یارانه دستمزد وجهی است که از سوي دولت به صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار زیر 37 سال به

 
کارفرما پرداخت می شود. 

حسینی افزود: این طرح اکنون در حال اجراست و به کارآفرینانی که افراد جویاي کار را جذب کنند، 30 درصد یارانه دستمزد از سوي

 
وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی به مدت یک سال پرداخت می شود. 

رئیس اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی اندیمشک تصریح کرد: طبق این طرح کارگاه هاي داراي مجوز و کد بیمه کارگاهی تا سقف پنج

 
برابر میانگین لیست نیروهاي بیمه شده خود نزد تأمین اجتماعی در 12 ماه گذشته می توانند از این طرح استفاده نمایند. 

این مقام مسئول ادامه داد: در این طرح شرایط سنی براي آقایان حداقل 20 سال و حداکثر 37 سال تمام و براي زنان سرپرست
خانوار نیز حداکثر سن 45 سال تعیین شده است و همچنین افراد واجد شرایط باید داراي حداقل مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر

 
باشند. 

او گفت: حداکثر بهره مندي کارفرمایان از این طرح براي هر فرد 12 ماه تمام است.



وقتی تولیدکننده قاچاقچی می شود/ محصولاتی که با عشق رشد می کنند و با

سرما نابود می شوند/ چتر حمایتی جهادکشاورزي کجاست؟!

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/10/17

درد و دل هاي کارآفرین قزوینی که باید شنیده شود؛ وقتی تولیدکننده قاچاقچی می شود/ محصولاتی که با عشق رشد می
کنند و با سرما نابود می شوند/ چتر حمایتی جهادکشاورزي کجاست؟! کارآفرین قزوینی گفت: تحقق شعار جهش تولید نیازمند
حمایت هاي بیشتر مسئولان و متولیان امر جهت گره گشایی در مسیر تولید و کارآفرینی است، همچنان که مقام معظم رهبري نیز

 
بارها بر آن تاکید داشتند. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي صبح قزوین؛ کارآفرینی و ورود به عرصه تولید امر مهمی است که مسئولان همواره در کلام بدان تاکید
دارند؛ اما در شرایط کنونی با وجود مشکلات عدیده، ورود به این حوزه نیاز به عزمی راسخ، روحیه اي قوي و شکست ناپذیر و کفشی

 
فولادین جهت گذر از سدهایی است که در اشکال مختلف رخ نشان می دهد. 

محسن رحیمی از جوانان مستعد و فعال قزوینی است که با وجود اشراف نسبت به مشکلات کار تولیدي، اما بنا بر فرمایش مقام معظم

 
رهبري وارد عرصه تولید شده و به موفقیت هاي خوبی نیز در این مسیر دست یافته است. 

این کارآفرین قزوینی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي صبح قزوین با اشاره به انگیزه اش از ورود به حوزه تولید و ایجاد اشتغال اظهار
کرد: علاقه به انجام کار تولیدي، من و دوستانم را به راه اندازي یک گلخانه ترغیب کرد؛ البته در همان ابتداي راه برخی دوستان
توصیه می کردند که وارد کار تولیدي نشویم و مانند خیلی از افراد به دلالی روي بیاوریم؛ چرا که تولید با مشکلات فراوانی مواجه

 
است. 

وي افزود: حدود 17ماه پیش با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبري درباره اهمیت ورود به عرصه کار تولیدي؛ به همراه دو نفر دیگر

 
بر آن شدیم تا با عزمی جدي به کار خود ادامه دهیم. 

رحیمی عنوان کرد: پس از جستجو براي انتخاب جایی مناسب براي افتتاح کار، در نهایت مکانی در منطقه باراجین قزوین اجاره
کردیم و با سرمایه ابتدایی 60میلیون تومان کار خود را اغاز کرده و به مرور با توسعه کار این مبلغ به حدود 150میلیون تومان افزایش

 
یافت. 

 
 

وي تصریح کرد: اکنون در دو حوزه پرورش گل هاي زینتی و همچنین تولید آلوئه ورا در گلخانه اي به متراژ 1500مترمربع مشغول
فعالیت هستیم و با توجه به استقبال مردم نسبت به خرید گل هاي زینتی بیشتر روي این کار تمرکز کرده و خوشبختانه فروش خوبی

 
هم داریم. 

این تولیدکننده جوان درباره موانع پیش روي عرصه تولید بیان کرد: یکی از مشکلات اساسی ما مربوط به تهیه سوخت جهت تامین

 
سیستم گرمایشی گلخانه در فصول سرد سال یعنی پاییز و زمستان است. 



وي ادامه داد: سال گذشته براي تهیه سوخت و جلوگیري از یخ زدن محصولات حتی گاهی با گالن 20لیتري به روستاهاي مختلف
سرزدیم تا در نهایت توانستیم مقداري گازوئیل تهیه کنیم و این مسئله اکنون به یک دغدغه جدي براي ما تبدیل شده زیرا علی رغم

 
پیگیري هاي فراوان هنوز نتوانسته ایم مجوز گلخانه و سهمیه سوخت را اخذ کنیم. 

رحیمی تصریح کرد: مسئولان باید با تلطیف کردن فضاي قانونی و سهل گرفتن برخی مسائلی که در بخشنامه ها ذکر شده از تولید
کنندگان حمایت کنند فارغ از این که قانون چقدر سخت گیري دارد، اینکه قرارداد اجاره گلخانه چند ساله است، آب مورد نیاز براي
آبیاري از طریق آب شرب تامین می شود یا آب باران اگرچه به لحاظ قانونی براي دریافت مجوز لازم است؛ اما موضوع مهم تر این
است که ما با همه این تفاسیر در حال تولید هستیم چه با رعایت ملاحظاتی که در بخشنامه ها وجود دارد و چه بدون آن ملاحظات

 
تولید کننده محسوب می شویم. 

وي اضافه کرد: براي گرفتن مجوز بارها به جهاد کشاورزي و سازمان نظام مهندسی کشاورزي مراجعه کرده حتی نقشه برداري از
گلخانه انجام شد و کارشناس نظام مهندسی نیز بازدیدي از گلخانه داشته است؛ اما همچنان نتوانسته ایم مجوزي دریافت کنیم؛ چرا
که برخی نواقص در پرونده وجود دارد که به ما به عنوان مستاجر ارتباط ندارد و به صاحب ملک و صاحب گلخانه بر می گردد که البته

 
جهاد کشاورزي هم درست می گوید. 

 
 

 
جهاد کشاورزي از گلخانه داران حمایت کند 

این کارآفرین بیان کرد: سال گذشته مجبور شدیم گازوئیل خارج از شبکه عرضه دولتی تهیه کنیم به عبارتی گازوئیل با لیتري
300تومان نرخ مصوب دولتی را بعضا تا لیتري 1200تومان خریداري کردیم که اگر در مسیر توسط نیروي انتظامی خودروي دوستان
ما متوقف شده و گازوئیل کشف می شد به عنوان قاچاق ضبط و صورتجلسه می شد و ما نیز تحت عنوان قاچاقچی معرفی می شدیم و

 
نه تولید کننده. 

وي ابراز کرد: این نوع بروکراسی اداري و فرآیند کاري و قوانین دست و پاگیر، تولیدکننده را به سمت رانت خواري، ویژه خواري و
خرید کالا یا سوخت قاچاق هدایت می کند؛ لذا خواسته ما گلخانه دارانی که نمی توانیم مجوز دریافت کنیم از جهاد کشاورزي و
شرکت پخش فرآورده هاي نفتی تامین گازوئیل حتی دو برابر قیمت دولتی آن است تا نگرانی از تامین گازوئیل مورد نیاز براي

 
گرمایش گلخانه نداشته باشیم. 

رحیمی عنوان کرد: چند ماه قبل مدیرکل جهاد کشاورزي استان قزوین در جلسه اي اظهار کرد ما از سرمایه گذاران واقعی در بخش
گلخانه حمایت می کنیم؛ حال سوال این است که ما با این که تولید کننده هستیم و سرمایه گذاري اندکی هم انجام داده ایم و اکنون
بعد از مدت ها به مرحله اي رسیده ایم که سفارشات خوبی حتی از استان هاي دیگر براي برگ آلوئه ورا داریم، سرمایه گذار واقعی

 
محسوب می شویم یا سرمایه گذار غیر واقعی؟! 

وي اضافه کرد: اگر منظور از سرمایه گذار واقعی کسی است که می خواهد چندین میلیارد تومان سرمایه گذاري کند باید پرسید که
آیا اساسا چنین کسی نیاز به حمایت دارد. به نظر ما جهاد کشاورزي باید در جلسات و کارگروه هاي استانی از باغ داران و گلخانه

 
داران حمایت کند، طبیعتا شرکت نفت متولی اصلی نیست ولی از جهاد کشاورزي انتظار دلسوزي و حمایت بیشتر است. 

 
 



 
ترویج قاچاق و لزوم ورود مدعی العموم 

رحیمی گفت: اگرچه جهاد کشاورزي تایید می کند که گلخانه ما فعال است و تولید دارد و در این خصوص مکاتبه کرد؛ اما رئیس
شرکت نفت ناحیه قزوین می گوید ما نمی توانیم سوخت بدهیم مگر اینکه مجوز داشته باشید. این حرف یعنی باید سوخت قاچاق

 
خریداري کرد، یعنی ترویج قاچاق. 

کارآفرین قزوینی تصریح کرد: به نظرم باید دستگاه هاي نظارتی و مدعی العموم به چنین مباحثی ورود کرده و از رواج قاچاق

 
جلوگیري کنند؛ طبیعتا اگر سوخت در اختیار گلخانه داران و باغ داران قرار گیرد دیگر بازار سیاه وجود نخواهد داشت. 

وي ابراز کرد: ما فروش نسبتا خوبی داریم و گاهی ارسال بار به استان هاي دیگر هم داشته ایم. در طول هفته برگ آلوئه وراي نزدیک
به 40عطاري در استان قزوین از جمله شهرهاي قزوین، البرز، محمدیه، محمودآباد و اقبالیه را تامین می کنیم و در حوزه گل هاي
زینتی هم علاوه بر تبلیغ در فضاي مجازي و ارسال محصول براي مشتریان، نمایشگاهی هم در محوطه گلخانه احداث کردیم که

 
بسیاري از مشتریان به صورت مستقیم با مراجعه به گلخانه خرید می کنند. 

 
از بین رفتن محصولات بر اثر سرما 

رحیمی بیان کرد: خوشبختانه تولید ما رونق گرفته است هرچند تا به امروز با سختی بسیار پیش رفتیم و همچنان با سختی ادامه می
دهیم و در ایام اخیر چند میلیون ضرر کردیم و گل هاي زیادي بر اثر سرما از بین رفت، اما همچنان تامین گازوئیل یک دغدغه مهم

 
براي ما محسوب می شود تا سرپا بمانیم. 

این تولیدکننده جوان تصریح کرد: این مشکل فقط مربوط به ما نیست و می دانیم چندین نفر از تولیدکنندگان محصولات گلخانه اي

 
در استان با شرایطی مشابه، به دلیل وجود برخی قوانین دست و پاگیر با مشکل مواجه هستند. 

 
 

وي با اشاره به درخواست خود از مسئولان بیان کرد: مسئولان از تولیدکنندگان و علاقمندان به کار تولیدي حمایت کرده و تسهیلات
ارزان قیمت براي خرید و تهیه تجهیزات و امکانات مورد نیاز جهت توسعه فعالیت در اختیار این افراد قرار دهند تا هزینه تولید کاهش

 
پیدا کند؛ همچنین در اعطاي مجوز و به رسمیت شناختن گلخانه داران و تولیدکنندگان سخت گیري نکنند. 

این کارآفرین قزوینی با بیان اینکه سخت گیري هاي زیاد موجب شده تا تولیدکنندگان احساس کنند سیستم اداري در مقابل آنها
قرار گرفته نه در کنارشان؛ افزود: اکنون تقاضاي اصلی ما فقط تامین گازوئیل حتی به دو برابر قیمت مصوب و قانونی آن است تا
بتوانیم با خیالی آسوده به فعالیت خود ادامه دهیم و هیچ درخواست دیگري واقعا نداریم و حتی براي شروع یا ادامه کار یک ریال هم

 
تسهیلات دریافت نکرده ایم و مطالبه اي هم بعد از این نداریم. 

رحیمی عنوان کرد: تحقق شعار جهش تولید نیازمند حمایت هاي بیشتر مسئولان و متولیان امر جهت گره گشایی در مسیر تولید و

 
کارآفرینی است، همچنان که مقام معظم رهبري نیز بارها بر آن تاکید داشتند. 

وي در پایان تاکید کرد: مسئولین استانی باید از افرادي که وارد عرصه تولید می شوند، حمایت کنند و دست تولیدکنندگان را بگیرند



نه اینکه بگویند سامانه اجازه نمی دهد کمک کنیم یا وزارتخانه ممنوع کرده است یا اینکه قانون اجازه نمی دهد؛ طبیعتا اگر مدیران و
مسئولین بخواهند می توانند به هر طریق کمک کنند و اگر نمی توانند و همه چیز کشوري و سامانه اي است؛ پس حضورشان در آن

 
مسئولیت چه ضرورت و اثري دارد. 

 
انتهاي پیام/ 7003 

 
 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



اقتصاد کشور با سیاست هاي کلی منطبق نیست/دولت ومجلس رفع نقایص کنند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/10/17

سخنگوي جبهه پیروان خط امام و رهبري گفت: نظام اقتصادي کشور در ارتباط با اشتغال، اقتصاد مقاومتی، جهش تولید،
حفظ قدرت پول ملی و نظارت بر قیمت ها و تورم منطبق با سیاست هاي کلی نظام عمل نمی کند.

سخنگوي جبهه پیروان خط امام و رهبري گفت: نظام
اقتصادي کشور در ارتباط با اشتغال، اقتصاد مقاومتی،
جهش تولید، حفظ قدرت پول ملی و نظارت بر قیمت ها و

 
تورم منطبق با سیاست هاي کلی نظام عمل نمی کند. 

سید کمال سجادي سخنگوي جبهه پیروان خط امام و
رهبري در گفتگو با خبرنگار مهر، در رابطه با اینکه اقدامات
دولت چه اندازه با سیاست هاي کلی نظام ابلاغ شده از
سوي مقام معظم رهبري انطباق دارد، اظهار داشت:
سیاست هاي کلی نظام ابعاد مختلفی دارد. براي مثال در

بعد بهداشت مردم و بهداشت عمومی کشور می توان گفت دولت تلاش هایی کرده و به نتیجه رسیده است مانند بحث بیمه، که می

 
تواند در چارچوب کلی نظام هم بگنجد. 

وي با تاکید بر اینکه در بخش هاي اقتصادي نقدهاي زیادي به دولت وارد است، گفت: اینکه دولت چه اندازه نظریه اقتصاد مقاومتی را،
که هم به بیانیه گام دوم مقام معظم رهبري و هم سیاست هاي کلی نظام بر می گردد، رعایت کرده است؛ نمره قابل قبولی نمی گیرد.

سخنگوي جبهه پیروان خط امام و رهبري افزود: نظام اقتصادي کشور در ارتباط با اشتغال، اقتصاد مقاومتی، جهش تولید، حفظ قدرت
پول ملی و کنترل و نظارت بر قیمت ها و تورم منطبق با سیاست هاي کلی نظام عمل نکرده است و اینها سیاه نمایی نیست بلکه

 
واقعیت هایی است که در کشور خودنمایی می کند. 

سجادي تصریح کرد: سیاست هاي کلی نظام مخصوصاً در ارتباط با مسائل اقتصادي مبتنی بر پیشرفت و عدالت است اما در کشور از
قیمت خودرو گرفته تا قیمت تخم مرغ نوسانات عجیبی وجود دارد که باید گفت واي به حال ما کارمندان و کارگران که درآمد ثابت

 
داریم و اقشار کم درآمد جامعه. 

وي در پایان تاکید کرد: دولت در زمینه مسائل اقتصادي به رغم حمایت ها و ارشادات مقام معظم رهبري توفیقات چندانی نداشته
است. البته قضیه تحریم مزید بر علت است اما شاید اثرگذاري آن 30 درصد باشد و 70 درصد آن به سوء مدیریت ها بر می گردد و
افرادي که باید در جاي خود قرار گیرند و داراي خلاقیت و برنامه ریزي هاي اقتصادي باشند و سیستم اقتصادي کور را فعال کنند در

جاي خود قرار نگرفتند. به عقیده من در این زمینه هم دولت و هم مجلس باید با تعامل با یکدیگر این نقایص را برطرف کنند.



میلیاردر چینی گم شد + عکس

منبع: رکناشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/10/17

رکنا: از آخرین باري که جک ما در یک رویداد عمومی دیده شد دو ماه می گذرد.

 
 

از زمانی که جک ما- بنیان گذار بزرگ ترین فروشگاه اینترنتی چین - در یک رویداد عمومی دیده شد حدود دو ماه می گذرد و این
مساله باعث گمانه زنی هایی از سرنوشت وي شده است. برخی از کاربران شبکه هاي اجتماعی با اشاره به اختلاف نظر اقیر مقامات

 
چینی با وي این فرضیه را مطرح کرده اند که وي توسط نهادي دولتی بازداشت شده باشد. 

به گزارش رکنا و به نقل از رویترز، آخرین بار این کارآفرین مشهور چینی در یک همایش تجاري در شهر شانگهاي دیده شد و در آن
از سیستم قانون گذاري چین انتقاد کرد. در پی این سخنرانی مقامات چینی عرضه اولیه سهام گروه انت فایننشیال- از زیرمجموعه

 
هاي علی بابا- را که ارزش آن 37 میلیارد دلار تخمین زده می شود،تعلیق کردند. 

 
 

آخرین خبر مربوط به جک ما این بوده است که وي به عنوان یکی از داوران جشنواره کارآفرینی آفریقا انتخاب شده است. سخنگوي

 
شرکت علی بابا در پاسخ به سوال رویترز مبنی بر وضعیت جک ما از اظهار نظر مشخص خودداري کرده است. 



پس از حضور جک ما در همایش شانگهاي، مقامات چینی دستور آغاز تحقیقات قضایی در خصوص عملکرد گروه علی بابا را در دستور
کار خود قرار داده اند. در روزهاي اخیر ارزش سهام گروه علی بابا افت شدیدي داشته است تا جایی که سهام آن در بورس هنگ کنگ

 
طی معاملات روز دوشنبه 2.15 درصد ریزش کرد. 

جک ما ابتدا کار خود را به عنوان معلم زبان انگلیسی آغاز کرد و در ماه تنها تنها 12 دلار حقوق می گرفت. 10 بار نیز با درخواستش
براي تحصیل در دانشگاه هاروارد مخالفت شد! با این حال با ورود اینترنت به زندگی روزمره، او از این فرصت نهایت استفاده را برد و در
سال 1999، شرکت علی بابا را با 17 نفر از دوستانش پایه گذاري کرد. او براي مدت ها ثروتمند چین و تنها نماینده این کشور در

جمع 20 ثروتمند نخست جهان بود.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



فعال سازي ظرفیت ها با بهره گیري از واحدهاي فناور

منبع: ایرناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/10/17

بیرجند - ایرنا - فعال سازي ظرفیت هاي بالقوه در بخش هاي مختلف کشاورزي، گیاهان دارویی، صنایع و فرآورده هاي
معدنی از اهداف توسعه اي در خراسان جنوبی است که بهره گیري از توان شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور به

تحقق این اهداف شتاب می بخشد.

بیرجند - ایرنا - فعال سازي ظرفیت هاي بالقوه در بخش
هاي مختلف کشاورزي، گیاهان دارویی، صنایع و فرآورده
هاي معدنی از اهداف توسعه اي در خراسان جنوبی است
که بهره گیري از توان شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي

 
فناور به تحقق این اهداف شتاب می بخشد. 

به گزارش ایرنا مرکز رشد واحدهاي فناور نهادي پژوهشی و
فناوري تحت مدیریت متخصصان حرفه اي است که با ارائه
خدمات حمایتی، از ایجاد و توسعه فناوري و نوآوري توسط
کارآفرینان و نوآورانی پشتیبانی می کند که در قالب

 
واحدهاي فناور در زمینه هاي مختلف فعالیت می کنند و اهداف اقتصادي مبتنی بر دانش و فناوري دارند. 

شرکت هاي کوچک و متوسط فناور در رونق اقتصادي، توسعه فناوري و به تبع آن کارآفرینی نقش موثري دارند. توسعه این شرکت ها
در گرو ایجاد زیرساخت هاي لازم براي کاهش خطرپذیري آنها در دوران شروع فعالیت خود است و یکی از مهمترین این زیرساخت

 
ها، مراکز رشد واحدهاي فناور است. 

مرکز رشد واحدهاي فناور براي کارآفرینان و واحدهاي کوچک و متوسطی که با تکیه بر علم و فناوري داراي ایده هاي محوري قابل
تجاري شدن هستند، براي مدت چند سال اطلاعات و مشاوره هاي ضروري و نیز خدمات و تجهیزات مناسب را ارائه می دهد و آنها را

 
براي حضور مستقل و مؤثر در صحنه فناوري کشور آماده می کند. 

در حال حاضر در خراسان جنوبی مرکز رشد واحدهاي فناور در شهرهاي بیرجند، قاین، طبس و فردوس وجود دارد که در این مراکز و

 
پارك علم و فناوري خراسان جنوبی بیش از 140 واحد فناور فعالیت دارند. 

هر فرد حقیقی و تیم فناور که ایده فناورانه با قابلیت ارائه در بازار را داشته باشد از جنبه هایی چون دفتر کار، کارگاه، مشاوره و
تسهیلات حمایت می شود و یکی از مراکز رشد فعال در خراسان جنوبی مرکز رشد واحدهاي فناور قاین است که معاون پژوهش و

 
فناوري وزیر علوم، تحقیقات و فناوري هم چهارم دي امسال از آن بازدید کرد. 

کشت وسیع زعفران در قاینات، وجود معادن غنی و کارخانه در دست احداث فولاد، واحدهاي صنعتی و جاذبه هاي گردشگري



گوناگون فرصت هاي فراوانی را براي انجام کار پژوهشی و فناورانه مبتنی بر نیازهاي موجود براي دانش آموختگان و جوانان جویاي کار

 
منطقه فراهم کرده است. 

این قابلیت از نگاه معاون وزیر علوم در سفر به خراسان جنوبی هم پنهان نماند و غلامحسین رحیمی ضمن مثبت ارزیابی کردن
فعالیت هاي صورت گرفته در مرکز رشد واحدهاي فناور قاین گفت: مراکز رشد و فناوري یکی از فرصت هاي مهم اشتغال براي

 
تحصیل کرده ها است و مسوولان محلی باید همکاري بیشتري با این مرکز داشته باشند و شرایط را براي پژوهشگران فراهم کنند. 

معاون پژوهش و فناوري وزیر علوم، تحقیقات و فناوري گفت: با همکاري مسوولان و همراهی دانشگاه بزرگمهر قاینات می توان در

 
آینده پردیس مرکز رشد و فناوري را در این شهرستان راه اندازي کرد و این کار نیاز به حمایت همه جانبه دارد. 

بیشتر شرکت هاي فناور و دانش بنیان خراسان جنوبی در حوزه فناوري اطلاعات (IT) فعال هستند که یکی از مزیت هاي این استان

 
به شمار می رود و گیاهان دارویی و کشاورزي، مکانیک، الکترونیک و برق از دیگر حوزه هاي کاري این شرکت ها است. 

 
تمرکز به ایجاد شرکت هاي فناور در حوزه کشاورزي 

رییس مرکز رشد واحدهاي فناور قاین تمرکز اصلی این مرکز را کمک به ایجاد شرکت هاي فناور در حوزه هاي کشاورزي با تاکید بر
زعفران و زرشک، گیاهان دارویی، صنایع و فرآورده هاي معدنی غیرفلزي و سایر حوزه هاي فناوري با در نظر گرفتن ظرفیت هاي

 
منطقه عنوان کرد. 

سهیل وثوقی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: وجود دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی معتبر، واحدهاي صنعتی گوناگون، معادن
غنی، مناطق وسیع کشاورزي و جاذبه هاي گردشگري فراوان، شهر قاین را به یکی از قطب هاي اصلی اقتصادي استان خراسان جنوبی

 
تبدیل کرده است. 

وي گفت: احداث مرکز رشد واحدهاي فناور قاین در این قطب علمی - اقتصادي شرق کشور، موقعیت ممتازي را براي شرکت ها و
واحدهاي مستقر در آن براي توسعه فعالیت هاي اقتصادي و ایجاد ارتباطات مناسب با دانشگاه هاي منطقه و ارتباط با صنایع و معادن

 
ایجاد می کند. 

رییس مرکز رشد واحدهاي فناور قاین با اشاره به فعالیت سه واحد فناور در این مرکز افزود: 32 واحد فناور در این مرکز پذیرش شده

 
اند که از این تعداد 19 واحد در محل ساختمان مرکز مستقر و مابقی به دلیل محدودیت در فضاي خارج از مرکز هستند. 

وي گفت: چنانچه واحد فناور بخواهد از خدمات مادي و معنوي مرکز بهره مند شود باید طبق قانون در ساختمان مرکز مستقر باشد تا
از معافیت مالیاتی بهره مند شود بنابراین این محدودیت فضا باعث می شود تعدادي از شرکت ها از این فرصت و خیلی مزیت هاي

 
دیگر محروم شوند. 

وثوقی اظهار داشت: 6 شرکت دانش بنیان هستند که در حوزه هاي آي تی و برنامه نویسی، مکانیک، الکترونیک و سایر رشته ها

 
فعالیت داشته و 130 نفر اشتغالزایی نیز داشته است. 

وي با اشاره به اقدامات حمایتی از شرکت هاي فناور افزود: اجراي نشست هاي تخصصی، سمینارهاي علمی و دوره هاي آموزشی کوتاه



مدت، تمهید بسترهایی به منظور ارتباط با مراکز دانشگاهی، پژوهشی و پارك هاي علم و فناوري، اخذ عناوین اولویت دار سازمان هاي
دولتی و غیردولتی براي اجرا توسط واحدهاي فناور، ارائه خدمات اداري، تعامل با سازمان هاي برون دانشگاهی براي ثبت مالکیت
فکري و تجاري سازي دستاوردهاي پژوهشی، حمایت و ارائه تسهیلات براي حضور در نمایشگاه ها، در اختیار قرار دادن دفتر و فضاي

 
اداري مناسب از جمله حمایت هاي مادي و معنوي از شرکت هاي فناور است. 

اما مدیرعامل شرکت دانش بنیان کنترل صنعت سورنا معتقد است که اولین مشکل شرکت هاي مستقر در این مرکز مالکیت اصل
ساختمان است، زیرا ساختمان در مالکیت پارك هاي علم و فناوري نیست به همین دلیل فضاي مناسبی براي شرکت ها مهیا نیست

 
که با پیگیري هاي رییس مرکز به جاي خوبی رسیده ولی نیازمند همت همه جانبه مسوولان شهر است. 

سید حسن انوري گفت: علیرغم مراجعه مدیر جهاد کشاورزي و بازدید از دستگاه ساخته شده در این شرکت (خشک کن هوشمند
زرشک به صورت پفکی با شاخه) و همسو بودن این اختراع با سیاست هاي جهاد کشاورزي خراسان جنوبی به خصوص خطه قاینات،

 
با بی مهري این اداره مواجه شدیم. 

وي با اشاره به لزوم حمایت از شرکت هاي دانش بنیان اظهار داشت: حمایت همه ادارات جز مرکز رشد در حد بازدید بوده و حتی ما
حمایت معنوي و حتی تبلیغی ندیدیم، در صورتی که این سیستم نیاز منطقه است و با کاهش زمان خشک شدن زرشک، کیفیت آن

 
حفظ شده و با توجه به خروجی این سیستم زرشک بدون باکتري و قارچ است. 

انوري گفت: مراکز رشد مکان بسیار مفیدي براي تمامی شرکت هاي نوپا است که نیازمند فضاي مناسب براي شروع کسب و کار

 
هستند و حضور در مرکز رشد واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان باعث پیشرفت و انگیزه مضاعف می شود. 

 
مانعی به نام بروکراسی اداري 

مدیر شرکت کیمیاگران طب هم بروکراسی اداري را از موانع فعالیت خود مطرح کرد و گفت: حمایت هاي مورد انتظار از مرکز تا
حدي صورت گرفته ولی سیستم هاي بوروکراسی اداري واقعا مانع کار است و شرکت هاي فناور با توجه به هزینه اي که براي محصول
انجام می دهند، مورد توجه قرار نمی گیرند و گاهی براي دریافت یک مجوز باید چند ماه زمان منتظر ماند که این موضوع باعث به هم

 
خوردن برنامه هاي شرکت و گاهی از پاشیدگی شرکت ها می شود. 

اسماعیلی ادامه داد: با توجه به اینکه اکثر شرکت هاي دانش بنیان محصولات سلامت محور و مرتبط با علوم پزشکی را تولید می
کنند، از مسوولان ذیربط خواستار حذف بخشنامه هاي سخت گیرانه هستیم تا شرکت را را وارد یک کلاف سردرگم نکنند؛ براي مثال
در بحث علوم پزشکی گرفتن مجوز به اندازه عبور از هفت خانبوده و علوم پزشکی از یک شرکت نوپا توقع کارگاه هاي مجهز و بزرگ

 
را دارد که این موضوع در توان شرکت هاي نوپا نیست. 

وي خواستار همکاري بیشتر مسوولان و حمایت آنها از شرکت هاي دانش بنیان شد و گفت: عزیزانی که در بازدیدها قول می دهند،

 
واقعا مشکلات را پیگیري کنند و براي گرفتن مجوزهاي مختلف پشتیبان باشند. 

این کارآفرین گفت: اصولا تسهیل در کار شرکت هاي دانش بنیان باعث رشد شده، تا شرکت توان خود را در ایده ها گذاشته و در
صورت نبود همکاري همان توان و وقت را باید در ادارات مختلف صرف کرد که این موضوع در نهایت با توجه به زمان بر بودن صدور
مجوزها باعث کاهش درآمد شرکت و افزایش هزینه هاي مالی می شود در نهایت ایده اي که می توانست صادر شود در ذهن افراد



 
مانده و تحقیق و توسعه انجام نمی شود. 

وي افزود: حضور در جمع گروه هاي فناور و استفاده از ظرفیت تخصص هاي مختلف واحدهاي فناور مرکز رشد همچنین فرایند ثبت
محصول به عنوان دانش بنیان و از طرفی استفاده از فضاي فیزیکی براي تحقیق و توسعه شرکت از مزیت مرکز رشد واحدهاي فناور

 
است. 

اسماعیلی گفت: این حالت به شما کمک می کند تا توقع خود را بالا برده و از فناوري هاي روز استفاده کنید، ذهن خلاقی داشته

 
باشید و کار در کنار شرکت هاي فناور باعث انگیزه مضاعف و پیشرفت می شود. 

سیاست پارك علم و فناوري خراسان جنوبی براساس موقعیت جغرافیایی و خشکسالی هاي پیاپی، اشتغالزایی فناورانه اعلام شده، زیرا

 
خشکسالی و نبود راه هاي ریلی اشتغال سنتی را با مشکل مواجه کرده است. 

خشکسالی و کم آبی، کشاورزي را با مشکل مواجه کرده و صنعت استان هم از گرانی هزینه ها رنج می برد پس اشتغال فناور براي

 
خراسان جنوبی با توجه به مزیت نیروي انسانی تحصیلکرده راهکار اصلی و اثرگذار است. 

بنابراین هرچه واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان با توجه به ظرفیت نیروي انسانی منحصر به فرد خراسان جنوبی تقویت شود،

 
اشتغال پایدار را شاهد خواهیم بود. 

همچنین در سفر معاون علمی و فناوري رییس جمهوري به خراسان جنوبی در 12 خرداد امسال براي حمایت از سیاست هاي اشتغال

 
فناورانه، صندوق پژوهش و فناوري استان افتتاح شد که فرصت خوبی براي حمایت از فناوران است. 

سورنا ستاري در این سفر گفت: خراسان جنوبی ظرفیت هاي فوق العاده اي دارد که یکی از این ظرفیت ها سبقه علمی استان است و

 
مدرسه شوکتیه بیرجند یکی از این ظرفیت ها است که اکنون نیز در زمینه فعالیت هاي قرآنی فعال است. 

وي با تاکید بر اینکه همه باید به دنبال این باشیم که اقتصاد دانش بنیان در استان و کشور رخ دهد افزود: دوره خام فروشی
محصولات مختلف تمام شده و مهم این است که چه دانشی روي مواد خام طراحی شود تا محصولی جدید را تولید کنیم و در کنار آن

 
ارزش افزوده بیشتري را پدید آوریم. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري گفت: در بازدید از مراکز رشد خراسان جنوبی فناوري هاي خوبی را دیدم که می توان روي

 
آنها کار کرد و شرکت هاي دانش بنیان بزرگی را در این استان راه اندازي کنیم. 

 
22 مرکز علمی و دانشگاهی در استان خراسان جنوبی با حدود 20 هزار دانشجو تعریف شده است. 

 
برچسب ها 

 
- مرکز رشد علم و فناوري 

 
- کشاورزي 

 
- پژوهشگر 

 
- خراسان جنوبی 



 
- قاینات 

 
پروندهٔ خبري 

- سفر معاون علمی رییس جمهوري به بیرجند



منطقه آزاد قصرشیرین در انتظار نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام

منبع: تابناكشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/10/17

 
منطقه آزاد قصرشیرین در انتظار نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام 

 
فرماندار قصرشیرین گفت: منطقه آزاد قصرشیرین در کرمانشاه براي اجرا منتظر نظر نهایی مجمع تشخیص مصلحت نظام است. 

به گزارش خبرگزاري تابناك کرمانشاه به نقل از تسنیم،مرادعلی تاتار ، با اشاره به آخرین وضعیت منطقه آزاد قصرشیرین اظهار داشت:
منطقه ویژه قصرشیرین در مساحت 1325 هکتار مصوب شده و آماده واگذاري زمین به سرمایه گذاران داخلی و خارجی است و

 
تعدادي نیز واگذار شده است. 

وي با اشاره به اینکه اقداماتی که براي تصویب منطقه آزاد لازم بوده در شهرستان انجام و مقدمات فراهم شده است عنوان کرد: از
قصرشیرین به سمت خسروي 7325 هکتار براي منطقه آزاد قصرشیرین آماده شده است و این مسیر به دولت مرکزي و اقلیم

 
کردستان وصل می شود. 

تاتار گفت: طرح منطقه آزاد قصرشیرین در دولت و مجلس تصویب شده و به دلیل ایرادات شوراي نگهبان به مجمع تشخیص مصلحت

 
نظام ارسال شد و اکنون منتظر اعلام نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام هستیم. 

وي افزود: روزانه بیش از 1000 کارگر و 2000 خودرو در مرزهاي قصرشیرین مشغول به کار هستند و منطقه آزاد نیز تأثیر بسزایی در

 
اشتغال دارد و تمام مردم می توانند به صورت خرد در منطقه آزاد فعالیت کنند. 

تاتار بیان کرد: مرز خسروي در قصرشیرین پیشینه 100 ساله دارد اما مرز پرویزخان در در ابتدا بازارچه بود و تجار و صادرکنندگان

 
می توانستند از کارت پیله وري استفاده کنند. 

وي افزود: در مرز رسمی فعالیت ها از طریق گمرك و با کارت بازرگانی انجام می شود قصرشیرین اکنون بازارچه ندارد و مرز
پرویزخان نیز به مرز رسمی تبدیل شده است.



تسهیلات جدید حمایت از تولید در قم ارائه می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/10/17

به گزارش قم پرس خبرنگارماداد غضنفري ظهر سه شنبه در نشست ستاد تسهیل و رفع موانع استان با اشاره به بودجه 50
میلیاردي در نظر گرفته شده با اولویت تجهیز نمایشگاه دائمی استان قم گفت: این بودجه باید در زمان مورد نظر خود

استفاده شود تا کارکرد...

به گزارش قم پرس خبرنگارماداد غضنفري ظهر سه شنبه در نشست ستاد تسهیل و رفع موانع استان با اشاره به بودجه 50
میلیاردي در نظر گرفته شده با اولویت تجهیز نمایشگاه دائمی استان قم گفت: این بودجه باید در زمان مورد نظر خود استفاده شود تا

 
کارکرد لازم را ایفا کند و همچنین سبب ایجاد تشویق در بین کارآفرینان و فعالان اقتصادي شود. 

وي با اشاره به مهلت یک ماهه دستگاه ها در جهت جذب تسهیلات بانکی جهش تولید و حمایت از واحدهاي تولیدي افزود: مقرر شده
بود تا در صورت عدم جذب این تسهیلات در برخی از بخش ها، متقاضیان مازاد دیگر بخش ها بتوانند از این تسهیلات بهره گیرند و
بر این اساس و با تأیید استاندار، پیشنهاد شناورسازي ارائه این تسهیلات از ابتداي بهمن ماه امسال در بین بخش هاي مختلف استان

 
اعم از صنعتی، کشاورزي و حوزه گردشگري مورد تصویب قرار گرفته است و به مرحله اجرا در می آید. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري قم با اشاره به اینکه استان قم جز استان هاي پیشرو در عقد قرارداد دریافت تسهیلات
تولیدي با بانک هاي عامل استان بوده است، بیان کرد: تلاش می شود تا پروژه هاي جهش تولید از محل منابع داخلی تأمین شود و

 
البته دیگر پروژه ها نیز از سایر محل ها مورد حمایت و پشتیبانی قرار گیرند. 

وي اهمیت حوزه آموزش فنی و حرفه اي در امر اشتغال و به کارگیري نیروي انسانی ماهر در کارگاه ها و کارخانه هاي تولیدي را
تبیین کرد و افزود: طرح مهارت آموزي سربازان وظیفه و استفاده از آنان در واحدهاي تولیدي استان دنبال می شود و در عین حال
خود این واحدها هم باید نسبت به تقاضاي موجود، اقدام به جذب نیروهاي کارآمد کنند و آمارها نشان می دهد بیمه شدگان اجباري
از حدود 131 هزار مورد در آذرماه سال گذشته به حدود 134 هزار مورد در آذرماه امسال و البته تقاضاي بیمه بیکاري نیز از حدود

 
2400 مورد در آذرماه 1398 به حدود 2100 مورد در آذرماه سال 1399 رسیده است. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



مغان در مسیر توسعه و شکوفایی/ عملیات اجرایی پالایشگاه دانه هاي روغنی

در پارس آباد آغاز می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/10/17

گروه استانها- نماینده مردم پارس آباد در مجلس گفت: منطقه زرخیز مغان در حوزه کشاورزي و دامپروري ظرفیت هاي ویژه
اي دارد که با پیگیري ها و تلاش هاي انجام شده در حال حاضر این منطقه در مسیر توسعه و شکوفایی قرار گرفته است.

گروه استانها- نماینده مردم پارس آباد در مجلس گفت:
منطقه زرخیز مغان در حوزه کشاورزي و دامپروري ظرفیت
هاي ویژه اي دارد که با پیگیري ها و تلاش هاي انجام
شده در حال حاضر این منطقه در مسیر توسعه و شکوفایی

 
قرار گرفته است. - اخبار استانها - 

عباس جهانگیرزاده در گفت و گو با خبرنگار تسنیم در
پارس آباد اظهار داشت: باید از تمامی ظرفیت هاي موجود
در منطقه مغان و شهرستان هاي شمال استان اردبیل براي
حل مشکلات و اشتغالزایی براي جوانان استفاده کنیم و با

 
این اقدامات در تحقق شعار جهش تولید نیز موثر خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه مغان در تولید محصولات کشاورزي کشور نقش مهمی دارد افزود: منطقه زرخیز مغان در حوزه کشاورزي و دامپروري
ظرفیت هاي ویژه اي دارد که با پیگیري ها و تلاش هاي انجام شده در حال حاضر این منطقه در مسیر توسعه و شکوفایی قرار گرفته

 
و امروز عملیات اجرایی پالایشگاه دانه هاي روغنی در پارس آباد آغاز می شود. 

جهانگیرزاده از کلنگ زنی احداث اولین پالایشگاه تولید سوربیتول خاورمیانه در دشت مغان خبر داد و تصریح کرد: امروز در راستاي
حمایت از تولید، تلاش براي اشتغال جوانان، توسعه منطقه و رفع محرومیت و مشکلات اولین پالایشگاه دانه هاي روغنی کشور با

 
عنوان تولید سوربیتول خاورمیانه کلنگ زنی و عملیات اجرایی احداث این مجموعه تولیدي آغاز خواهد شد. 

 
وزیر جهاد کشاورزي در ارومیه: هیچ نگرانی براي صادرات سیب آذربایجان غربی وجود ندارد 

 
برگزاري جلسه کمیسیون کشاورزي براي بررسی علل آلودگی هواي تهران 

 
بررسی آلودگی هواي تهران در نشست امروز کمیسیون کشاورزي 

نماینده مردم شمال استان اردبیل در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر تامین اعتبارات لازم براي این پروژه بیان کرد: این پالایشگاه با
اعتباري بیش از 12 هزار میلیارد ریال راه اندازي می شود که 50 درصد این سرمایه آورده سرمایه گذار مربوطه است و 50 درصد
دیگر نیز از محل اعتبارات بانکی تامین شده است که از طریق بانک هاي کشاورزي، ملی و سپه اعتبارات لازم به میزان 6 هزار میلیارد

 
ریال براي اجراي این پروژه مهم تبدیلی - پالایشی تامین شده است. 

وي با اشاره به تلاش مردم منطقه مغان در عرصه تولید و اقتصاد مقاومتی اظهار کرد: احداث پالایشگاه دانه هاي روغنی اهمیت ویژه و



بسیار حیاتی در حمایت از کشاورزان و فروش تولیدات دانه هاي روغنی مزارع منطقه داشته و به جهت اشتغال آفرینی براي چند صد
نفر تاثیر چشم گیري در اشتغال مستقیم بیکاران منطقه اي نیز خواهد داشت.



شهرستان صنعتی سوادکوه مکانی با مختصات کامل توسعه نیافتگی

منبع: تسنیمشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/10/17

گروه استان ها - سوادکوه شهرستانی محروم بوده که سال ها به دست عده اي بی تدبیر و با نگاه سیاسی، امید توسعه در آن
به آرزویی دست نیافتنی تبدیل شده و به دنبال آن شاهد مهاجرت شغلی و خروج نسل جوان از منطقه بوده ایم.

گروه استان ها - سوادکوه شهرستانی محروم بوده که سال
ها به دست عده اي بی تدبیر و با نگاه سیاسی، امید توسعه
در آن به آرزویی دست نیافتنی تبدیل شده و به دنبال آن
شاهد مهاجرت شغلی و خروج نسل جوان از منطقه بوده

 
ایم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سوادکوه، سهم مناطق کم
برخوردار از توسعه اقتصادي وابسته به صنایع، معمولا
محدود است. همین محدودیت نیز وقتی تحت تاثیر عوامل
بازدارنده تولید قرار بگیرد، شاهد رکود اقتصادي خواهیم

بود. رکودي که رفع آن در گذر زمان با فراز و نشیب هایی همراه می شود و معمولا صاحبان صنایع و به دنبال آن تولید و اشتغال

 
متضرران این عوامل خواهند بود. 

سوادکوه شهرستانی محروم بوده که سال ها است بعد مرگ غم انگیز معادن زغال سنگ البرز مرکزي به دست عده اي بی تدبیر و با
نگاه سیاسی، امید توسعه در آن به آرزویی دست نیافتنی تبدیل شده و به دنبال آن شاهد مهاجرت شغلی و خروج نسل جوان از
منطقه بوده ایم. بحث اشتغال که سال ها یکی از مهم ترین معضل هاي سوادکوه محسوب می شود، تاکنون رفع نشده باقی ماند و تنها

 
در ادوار مختلف انتخاباتی شاهد شعارهایی از جنس توسعه و اشتغال بوده ایم. 

شعارهایی که تاکنون در میدان عمل، به مرحله اجرا نرسیده است. اگرچه شهرك صنعتی شورمست سوادکوه که در دهه 70 در پل
سفید احداث شد، امید اندکی در بحث اشتغال زایی شکل داده بود اما با گذر زمان و قرار گرفتن موانع مختلف در راه توسعه و تولید
این شهرك، اقبال صنایع در سوادکوه را به بن بست رساند. عواملی همچون بی توجهی به تولیدکنندگان این شهرك در بازار استان با
وجود کیفیت خوب محصولات، گردش سرمایه و نقدینگی، قرار گرفتن در تملک بانک ها و مواردي از این قبیل، سبب توقف بسیاري
از صنایع در شهرك صنعتی شورمست شده و شهرك به خفتگی فرو رود و غبار محرومیت بیش از پیش بر سوادکوه بنشیند. در

 
چندسال اخیر، متولیان در تلاش براي احیاي مجدد صنایع خفته این شهرك برآمده اند تا حداقل ها را در بحث اشتغال فراهم کنند. 

 
2 شهر اردبیل در فهرست شهرهاي ملّی صنایع دستی قرار گرفت 

 
عضو کمیسیون صنایع مجلس: پول دیجیتال باید جایگزین پول کاغذي شود 

 
جهش 3 برابري قیمت "مازوت" دردسر جدید صنایع سیمان است 

مدیر اجرایی شهرك صنعتی سوادکوه و سوادکوه شمالی، درمورد پیشینه این شهرك خاطرنشان کرد: در سال 71 استارت احداث



شهرك در هیئت دولت تصویب شد و آغاز عملیات عمرانی تقریبا سال 74 بود.تقریبا در سال 78 بود که این شهرك 35 هکتاري آماده

 
بهره برداري شد. 

جواد اکبري با بیان اینکه از تعداد 61 قراردادي که بسته شد، حدود 48 واحد به بهره برداري رسیدند، گفت: اکنون از 48واحد، حدود
20 واحد به دلایل مختلف مانند نقدینگی، نبود مواد اولیه، اختلاف شرکا غیرفعال بودند که البته در دو سال گذشته با پیگیري هایی
که از طریق فرمانداري، سازمان صمت و شرکت شهرك ها داشتیم، تقریباهفت واحد به چرخه تولید بازگشتند. تعدادي در مرحله

 
تخصیص زمین بوده و اکنون سه واحد واگذار کردیم که در مرحله تخصیص زمین هستند. 

مدیر اجرایی شهرك صنعتی سوادکوه و سوادکوه شمالی با برشمردن دلایل عمده توقف برخی واحدهاي صنعتی، گفت: براي علت و
عارضه یابی عدم فعالیت واحدهایی که به بهره برداري رسیدند، شرکت شهرك هاي صنعتی در کنار سازمان صمت، می تواند کمک
کند تا علت ها مشخص شود.ولی عمده دلایل بحث اقتصادي، مشکلات نقدینگی، بحث سرمایه در گردش، وضعیت بازار، بحث فروش
مواد تولیدي و عرضه در بازار ، بالا رفتن قیمت مواد اولیه، را شامل می شود. در حال حاضر بنا به اظهارات صاحبان صنایع، عمده

 
مشکلات واحدهاي صنعتی، بحث هاي مالی است. 

اکبري، موانع بانکی را یکی دیگر از مشکلات صنایع برشمرد و بیان کرد: موانع بانکی از عمده مشکلات دیگر محسوب می شود. درحال
حاضر با همکاري استانداري، فرمانداري، سازمان صمت و تمام دستگاه هاي اجرایی و نظارتی که وجود دارند و همکاري اغلب بانک ها،
در تلاش براي بازگرداندن واحدهایی که در تملک بانک بوده، به چرخه تولید هستیم. یکسري واحدها اجاره شدند و یکسري نیز با

 
اجاره به شرط تملیک، واگذار شدند. 

این مدیر با بیان اینکه بانک ها با توجه به تسهیلاتی که ارائه می دهند، انتظار بازپرداخت دارند، گفت: موانع بانکی به دلیل مشکلات
مالی است. بانک ها انتظار دارند تسهیلاتی که می دهند با سود بازپرداخت شوند.درواقع محل درآمدشان از پرداخت تسهیلات است.به
همین دلیل وقتی واحد ها را به عنوان تضمین در گرو بانک قرار می دهند، وقتی واحد ها توانایی پرداخت تسهیلات را نداشته باشند،

 
بانک ها مسائل حقوقی را اجرا می گذارند و واحد را جانشین می شوند و باعث می شود که واحد از چرخه تولید خارج شود. 

اکبري افزود: این مشکلات بانکی در حال حاضر با نظارت دولت، در حال رفع شدن است. می توان گفت یکسري از واحدها به چرخه

 
تولید بازگشتند و یا با اجاره به شرط تملیک، توافق کردند که تولید را آغاز و تسهیلات دریافتی را پرداخت کنند. 

سعدي عبداللهی، رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت سوادکوه نیز با برشمردن دلایل رکود صنایع در شهرك صنعتی شورمست، گفت:
یک سري افراد بعد شروع کار توانایی پیشبرد را نداشته و در نیمه راه ماندند، برخی به دلیل نبود نقدینگی دولت به بانک ها، توانایی
پرداخت نداشته یا برخی صنایع، مواد اولیه نداشتند. نبود کارایی از دلایل دیگر رکود شمرده می شود.اما یکسري از صنایع در تملک

 
بانک هستند. 

وي با اشاره به برخی از واحدهایی که در تملک بانک بوده اند و مجددا به چرخه تولید بازگشتند، بیان کرد: در سال گذشته از صنایعی
که در تملک بانک بوده اند، توانستیم چهار واحد را مجددا راه اندازي کرده و به چرخه تولید بازگردانیم. امسال نیز قصد داریم چند

 
واحد را دوباره راه اندازي کنیم و در برنامه دهه فجر این موضوع قرار دارد تا دوباره این واحد را راه اندازي و احیا کنیم. 

این مسئول ادامه داد: واحد لبنی آلاشت از جمله واحدهایی بود که در تملک بانک قرار داشت و از تملک خارج کردیم.یا سعید

 
پلاستیک ، بطري سازي ورسک را نیز از تملک خارج کردیم. 



 
عبداللهی افزود: چند واحد دیگر نیز مشکل بانکی دارند ازجمله کفش کوهساران که قرار است با بانک اقداماتی انجام دهند. 

رئیس اداره صمت سوادکوه، نبود توجیه اقتصادي را از دیگر دلایل توقف فعالیت برخی صنایع برشمرد و گفت: برخی واحدها مانند
صنایع کود شیمیایی که یارانه اي بود، اکنون به دلیل انحصاري شدن، توجیه اقتصادي براي ادامه فعالیت ندارد.برخی صنایع اگرچه به

 
دلیل نقدینگی و مشکلات سرمایه در گردش متوقف شده اند، اما برخی نیز دلیلش نبود توجیه اقتصادي است. 

عبداللهی ضمن امیدواري به بازگشت صنایع به چرخه تولید، اظهارداشت: باتوجه به اینکه یکسري حمایت هایی از سوي دولت درحال
انجام است و همچنین قوه قضائیه نیز اعلام کرده واحدهایی که در تملک بانک ها هستند، باید برگردانده شوند، بسیاري از سرمایه

 
گذاران نسبت به احیاء چرخه تولید دلگرم و امیدوار شدند. 

احیاي کارخانجات شهرك صنعتی شورمست سوادکوه و بازگشت به تولید، ظرفیتی براي اشتغال خواهد بود که نیازمند نگاه در سطح
کلان براي توسعه و رونق صنایع این شهرك است. ظرفیتی اقتصادي که در زیر بار علل و عوامل ارادي و غیرارادي، کمر خم کرده و

 
دچار پیري زودرس شده است. 

سکوت غم بار صنایع در آنجا را باید با رفع موانع تولید، شکست و جهش تولید را عملیاتی ساخت. اگرچه به ماه هاي پایانی سال
جهش تولید نزدیک می شویم، اما امید است باتوجه به نگاه متولیان براي بازگشت صنایع خفته شهرك شورمست به چرخه تولید،

 
شاهد تحقق شعار سال باشیم تا بتوان حداقل هاي ظرفیت اشتغال را به بهره برداري رساند. 

گزارش از معظمه نقی پور



2 هزار واحد تولیدي راکد تا پایان سال فعال می شود

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: در کل کشور 9 هزار و 188 واحد صنعتی تعطیل شده
است و اگر این واحدهاي تولیدي به چرخه فعالیت بازگردند، حدود 192 هزار نفر اشتغال در کشور ایجاد خواهد شد که در

این راستا قرار است تا پایان سال جاري 2 هزار واحد راکد فعال شود.

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس به
نقل از خبرگزاري فارس از شهرري، بابک دین پرست
معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت
کشور عصر امروز در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع
تولید در شهرك صنعتی شمس آباد شهرستان ري اظهار
کرد: یک هزار و پنج شهرك و ناحیه صنعتی در کشور

 
وجود دارد و هم اکنون 823 شهرك و ناحیه صنعتی در حال واگذاري به فعالان این حوزه است. 

وي گفت: 46 هزار و 413 واحد صنعتی در شهرك ها و نواحی صنعتی مستقر هستند که از این میزان 37 هزار و 225 واحد فعال و

 
زمینه اشتغال 743 هزار نفر را فراهم کرده است. 

معاون امور اقتصادي وزارت کشور با اشاره به اینکه در کل کشور 9 هزار و 188 واحد صنعتی راکد وجود دارد و هم اکنون 20 درصد
از کل واحدهاي تولیدي تعطیل هستند، افزود: اگر این واحدهاي تولیدي به چرخه فعالیت بازگردند در حدود 192 هزار اشتغال در

 
کشور ایجاد خواهد شد که در این زمینه طی سال 99 قرار است 2 هزار واحد راکد فعال شود. 

دین پرست با بیان اینکه 38 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب در سطح استان تهران قرار دارد، اعلام کرد: هم اکنون 19 شهرك و ناحیه

 
صنعتی غیرفعال در این استان وجود دارد که این میزان یعنی 50 درصد شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی پایتخت تعطیل هستند. 

وي اضافه کرد: هم اکنون آمار تعطیلی شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی استان تهران در مقایسه با کل کشور 32 درصد پایین تر است

 
که باید با اجراي سیاست هاي درست تمام این بخش ها فعال شوند. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 780 واحد تولیدي در شهرك ها و نواحی صنعتی
استان تهران مستقر و از این میزان 4 هزار و 900 واحد فعال هستند که زمینه اشتغال 120 هزار نفر را فراهم کرده اند، گفت: 981
واحد صنعتی راکد و تعطیل در شهرك هاي صنعتی استان تهران وجود دارد که اگر این 17 درصد غیرفعال راه اندازي شوند براي 13

 
هزار و 500 نفر اشتغال مستقیم ایجاد خواهد شد. 

 
بانک هاي متخلف به مراجع قضایی معرفی می شوند 



دین پرست با اشاره به مشکلات صاحبان صنایع در حوزه تأمین اجتماعی، تسهیلات بانکی، بیمه، مالیات، محیط ریست و سایر
مشکلات ناشی از بروکراسی اداري تصریح کرد: تمام دستگاه ها باید زمینه آسودگی خیال تولیدکنندگان را فراهم کنند و اگر

 
دستگاهی باعث تعطیلی و یا اخلال در کار واحد تولیدي شوند با آن برخورد خواهد شد. 

وي تأکید کرد: براساس قانون هیچ بانکی حق دریافت سپرده براي پرداخت وام از تولیدکنندگان را ندارد و با مشاهده بانک عامل به

 
مراجع قضایی معرفی خواهد شد. 

معاون امور اقتصادي وزارت کشور در ادامه با اشاره به اینکه ستاد ملی رفع موانع تولید امسال فعال سازي 200 واحد صنعتی راکد
استان تهران را در دستور کار خود قرار داده است، گفت: با تلاش اداره صمت و شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران از ابتداي

 
سال جاري تاکنون 145 واحد راکد صنعتی احیاء و به تولید بازگشته اند. 

 
290 واحد صنعتی در شهرك صنعتی شمس آباد غیرفعال هستند 

دین پرست با بیان اینکه شهرك صنعتی شمس آباد به عنوان بزرگ ترین شهرك صنعتی کشور محسوب می شود، افزود: یک هزار و

 
926 واحد صنعتی در این شهرك وجود دارد که از این میان یک هزار و 636 واحد فعال هستند. 

وي ادامه داد: هم اکنون واحدهاي صنعتی شهرك صنعتی شمس آباد زمینه اشتغال 33 هزار نفر را به صورت مستقیم فراهم کرده اند
و 290 واحد صنعتی غیرفعال نیز در این شهرك وجود دارد که باید مشکلات آن ها بررسی تا زمینه اشتغال چهار هزار نفر نیز فراهم

 
شود. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با اشاره به اینکه میانگین واحدهاي راکد در نواحی صنعتی کشور 20 درصد و استان
تهران 17 درصد است، بیان کرد: این آمار در شهرك صنعتی شمس آباد 15 درصد است که این نشان از عزم بلند صاحبان صنایع و

 
همکاري دستگاه هاي اجرایی با تولیدکنندگان را دارد. 

 
تعیین تکلیف 1600 پرونده زمین صنعتی 

دین پرست با اشاره به کمبود زمین در شهرك ها و نواحی صنعتی استان تهران، گفت: هم اکنون یک هزار و 600 پرونده زمین

 
صنعتی در فرایند داوري قرار دارد که باید با سرعت و بدون هیچ گونه اغماضی بررسی شوند. 

وي تأکید کرد: زمین هاي صنعتی که در سالیان گذشته براي احداث واحد تولیدي به افراد حقیقی و حقوقی واگذار شده ولی همچنان

 
کاري در آن ها انجام نگرفته است باید باز پس گیري و به متقاضیان داده شود. 

معاون امور اقتصادي وزارت کشور یادآور شد: شرکت شهرك هاي صنعتی موظف است وضعیت تمامی اراضی واقع در شهرك هاي
صنعتی را از حیث واگذاري شفاف سازي کند و با رنگ مشخص روي نقشه بارگذاري کند تا متقاضیان این اراضی در جریان وضعیت

 
زمین ها قرار گیرند. 

دین پرست با اشاره به اینکه در داخل شهرك هاي صنعتی اراضی خالی زیادي مشاهده می شود ولی متقاضیان نمی توانند یک متر



 
زمین براي احداث واحد تولیدي پیدا کنند، تأکید کرد: شرکت شهرك هاي صنعتی باید وضعیت تمامی اراضی را روشن کند. 

انتهاي پیام



آدرس غلط-5| جزئیات تغییر در نقشه انرژي جهان تا 2050/ نفت تا کی

پادشاه بازار انرژي جهان خواهد بود؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/10/17

 به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، تجربه سال
هاي 90 و 97 به خوبی نشان داد که با اعمال تحریم هاي نفتی آمریکا، صادرات نفت ایران به راحتی با محدودیت هاي جدي مواجه
شده و به تبع آن با کاهش ارزآوري دولت، بحران هاي ارزي و شوك هاي تورمی براي کشور ایجاد می شود. اما در همین برهه فعلی
که کشور تحت شدیدترین تحریم ها قرار دارد، علیرغم افت شدید صادرات نفت ایران، بنزین و سایر فرآورده هاي پالایشگاهی و

 
پتروشیمی و صنایع تکمیلی به راحتی صادر می شوند و در واقع به مسیر تنفس دولت براي تامین بودجه خود تبدیل شده اند. 

در نتیجه لزوم حرکت به سمت توسعه و تکمیل زنجیره ارزش با احداث پتروپالایشگاه ها، براي ایجاد اشتغال و ارزش افزوده و بی اثر

 
کردن تحریم هاي نفتی بیش از گذشته مشخص شده است. 

در این بین اما جریان فکري نزدیک به وزارت نفت که همواره در حال تئوریزه کردن لزوم خام فروشی نفت بوده است اینگونه استدلال
می کند که رویکرد جهانی به سمت انرژي هاي تجدیدپذیر مثل انرژي خورشیدي و استفاده از ماشین هاي برقی است، در نتیجه عصر
سلطه نفت و سایر منابع هیدروکربنی به زودي به پایان خواهد رسید.از طرفی ساخت پتروپالایشگاه و حرکت به سمت زنجیره ارزش تا
صنایع تکمیلی امري زمان بر و هزینه زاست. در نتیجه بهتر است منابع نفتی کشور به هر طریق ممکن استخراج شده و به صورت خام

 
به فروش رسد، تا قبل از پایان عصر نفت بتوان منابع ارزي حاصل از خام فروشی را صرف توسعه زیرساخت در کشور کرد. 

حال سوال اساسی این است که آیا واقعا عصر نفت و انرژي هاي هیدروکربوي به زودي پایان می پذیرد. براي پاسخ به این پرسش با

 
رضا نوشادي، کارشناس حوزه نفت و انرژي و مشاور مدیرعامل شرکت مهندسی توسعه نفت (متن) به گفتگو نشستیم. 

 
مشروح این مصاحبه به شرح زیر است: 

 
در سه ماه پایانی سال 2021 تقاضاي نفت دوباره به روزانه 100 میلیون بشکه بازمی گردد 

فارس: یک ادعا وجود دارد مبنی بر اینکه عصر نفت رو به پایان است، در نتیجه خام فروشی نفت بهترین استراتژي براي ایران تعریف

 
می شود. نظر شما در این باره چیست؟ 



نوشادي: به نظرم بهتر است ابتدا مقدمه اي درباره ورود هر نوع کالا  به بازار از منظر علم اقتصاد گفته شود. به طور کلی وقتی
محصولی تولید و به بازار عرضه می شود اگر مورد استقبال قرار گیرد، تولید نیز به تبع تقاضا رشد می کند و در این صورت رقابت
شکل می گیرد. در واقع تولید تا حدي افزایش پیدا می کند که بازار به بلوغ خودش برسد. پس از آن تحت تاثیر عوامل مختلف از
جمله تولید محصول جدیدتر که رقیب محصول فعلی است یا از رده خارج شدن تکنولوژي محصول فعلی، دوران افول این محصول

 
شروع می شود. 

نفت هم از این قاعده مستثنی نیست . نفت ارزش و جایگاه ویژه اي در تامین انرژي موردنیاز بشر در صد سال اخیر داشته است و
همواره این سوال مطرح بوده است که چه زمانی نفت به مرحله بلوغ و افول خود می رسد. البته در دهه هاي اخیر و همزمان با رشد و

 
توسعه انرژي هاي نو و تجدیدپذیر، پاسخ به این سوال محل مناقشه جدي قرار گرفته است.   

 
 

 
تصویر 1- چرخه عمر محصولات در اقتصاد 

براي پاسخ به این سوال اگر به روند مصرف نفت از دهه 90 میلادي نگاه کنیم، می بینیم که کل مصرف انرژي دنیا در ابتداي این دهه
حدود 9 هزار میلیون تن بوده است که الان به 13 هزار و 800 میلیون تن رسیده است در همین زمان رشد مصرف نفت از سال

 
1993 تاکنون 27 درصد افزایش پیدا کرده است و از حدود روزانه 67 میلیون بشکه به مصرف حدود 100 میلیون بشکه در روز است. 

اگر خاطرتان باشد دو سه دهه پیش در دولت هفتم نیز این مسئله مطرح بود که عصر نفت به زودي تمام می شود و این موضوع باعث
شد کشورهاي تولیدکننده به سمت عرضه زیاد نفت در بازار حرکت کنند و در کوتاه مدت قیمت نفت به 8 الی 10 دلار در هر بشکه
کاهش پیدا کرد. ولی الان پس از گذشت 24 سال ما می بینیم مصرف نفت 27 الی 28 درصد نسبت به آن زمان افزایش پیدا کرده

 
است. 

در کنار این موضوع سهم انرژي هاي دیگر هم در سه دهه افزایش داشته است. مثلا در سال 93 میلادي سهم نفت 40 درصد کل
سبد انرژي دنیا بود ولی الان این عدد به 33 درصد کاهش پیدا کرده است. جالب اینکه عمده سوختی که سهم نفت را در کل انرژي
هاي دنیا از آن خود کرده است زغال سنگ می باشد. سوخت زغال سنگ زودتر از نفت وارد سبد انرژي دنیا شد و قدمتی بیشتري
دارد و لابد ما انتظار داریم که زودتر از نفت هم از بازار خارج شود و عصر زغال سنگ به پایان برسد اما ملاحظه می کنیم که در طول



سه دهه گذشته نه تنها سهم زغال سنگ کاهش پیدا نکرده بلکه افزایش نیز داشته است، درحالیکه این سوخت نسبت به نفت آلاینده
تر است و عوارضش هم بیشتر است. پس با نگاهی به 30 سال گذشته می بینیم تمام کسانی که در گذشته شعار می دادند عصر نفت

 
به زودي تمام می شود، این "به زودي" در 30 سال اتفاق نیفتاد. 

 
 

 
تصویر 2 - روند مصرف انواع انرژي در 30 سال گذشته 

 
 

 
تصویر 3- روند تقاضاي فرآورده در 20 سال گذشته 

آنچه بنده در این مصاحبه مطرح می کنم مبتنی بر داده هاي آژانس بین المللی انرژي، بی پی، وود مکنزي و سایر مجموعه ها و
موسسات معتبر دیگري است که در عرصه انرژي فعالیت می کنند و گزارش هایی را درباره آینده بازار نفت تدوین کرده اند. ما در سال
2020 اتفاقی به نام کرونا را داشتیم که مصرف نفت را از 100 به 92 میلیون بشکه در روز کاهش داد و الان با مازاد عرضه مواجه

 
هستیم. 

اما همه موسسات به اتفاق سال 2021 را مجدداً سال افزایش مصرف نفت می دانند و پیش بینی کرده اند در سه ماه پایانی سال
جدید میلادي، عدد مصرف نفت به 100 میلیون بشکه در روز خواهد رسید. یعنی ما همزیستی با کرونا را یاد خواهیم گرفت و مصرف
نفت به صورت سوخت به شرایط قبل از کرونا بازمی گردد و سال 2021، وضعیت سال 2020 را جبران خواهیم کرد. شاید بتوان با

 
احتمال قریب به یقین همین سقف 100 میلیون بشکه را یک نقطه جهانی براي بلوغ یک کالاي اقتصادي به نام نفت تلقی نمود. 

 
خروج برخی تولیدکنندگان نفت و کاهش شدید تولید زغال سنگ به رقابتی ماندن بازار نفت کمک می کند 



فارس: تولید و مصرف نفت در دهه هاي آینده به چه صورت است؟ تا افق 2050 کدام بازیگران موثر از بازار نفت حذف خواهند شد؟

 
پیش بینی ها از تزلزل یا ثبات بازار نفت چگونه است؟ 

نوشادي: سوال جذاب این است که مصرف نفت در دهه هاي آتی چگونه خواهد بود؟ مخصوصا براي کشورهاي نفت خیزي مانند ایران
پاسخ به این سوال خیلی مهم است. در این بین حتی پیش بینی محافظه کار ترین موسسات هم این است که تا سال 2035 میلادي
مصرف نفت در حد 100 میلیون بشکه در روز می ماند و سایر مراکز نیز ثبات تقاضا را 2050 و حتی بعد از آن پیش بینی کرده اند.
یعنی پیک مصرف نفت حوالی همین عدد است. اما حال سوال اصلی این است که در چند دهه آینده که بالاترین مصرف نفت همین

 
100 میلیون بشکه در روز است، تولید کدام مسیر را خواهد رفت؟ 

اگر مطابق منابع نفتی شناخته شده قابل استخراج از کشورهاي مختلف نگاهی به تولید نفت در افق سال 2050 میلادي بیندازیم، می
بینیم که تا این سال عرضه کنندگان بزرگ و کوچکی از بازار نفت خارج می شوند. به عنوان مثال آمریکا اگر با همین روند فعلی تولید
نفت داشته باشد، مطابق منابع شناخته شده فعلی فقط 11 سال و همینطور روسیه فقط 25 سال دیگر نفت دارد. آمریکا در سال
2003 یک دکترین داشت که ما باید خودمان را از واردات نفت خاورمیانه مستقل کنیم. این کار را انجام دادند و در سال 2015-

 
2016 کاملاً از واردات نفت مستقل شدند و تمام مصرف نفت را خودشان تولید کردند. 

اما همین آمریکا در این مدت به اندازه 30 درصد مصرفش اکتشافات جدید داشته است و اگر با مقیاس مصرفی که اکنون دارد به
تولید نفت ادامه دهد فقط 15 درصد مصرفش را می تواند جبران کند و براي مابقی فعلا هیچ چاره اي ندارد. یعنی 26 میلیون بشکه
فقط توسط همین دو بازیگر از بازار خارج خواهد شد. همچنین تولیدکننده هاي کوچک تر مانند نروژ هم تا افق 2050 به تدریج از

 
بازار نفت خارج می شوند و آنها هم مجموعا 12 میلیون بشکه در روز باعث کاهش عرضه نفت خواهند شد. 

یعنی همان طور که این انتظار وجود دارد که مصرف نفت در محتاطانه ترین پیش بینی ها در سال 2050 به  حدود 70 میلیون بشکه
در روز برسد در تولید نفت هم همین روند کاهشی طی خواهد شد. البته یک کاهش عمده دیگري نیز در بازار انرژي دنیا اتفاق خواهد

 
افتاد. در واقع نکته اي که از دید رسانه ها مغفول مانده است ناظر به مصرف زغال سنگ است. 

در حال حاضر با پیک تولید و مصرف زغال سنگ در کشور پرمصرفی مثل چین مواجه هستیم. سوخت زغال سنگ سهم قابل توجهی
را در سبد انرژي کشورهایی مانند هند، استرالیا، اندونزي، روسیه و جنوب آفریقا دارد. اتفاقاً از سال 2030 به بعد همه پیش بینی ها
ناظر به کاهش شدید تولید زغال سنگ است، در نتیجه این کشورها باید به سراغ انرژي هاي جایگزین زغال سنگ بروند و یکی از
همین انرژي هاي جایگزین قطعا نفت است. در این حالت نفت فضاي بازتري براي ثبات و حفظ خود در سبد انرژي دنیا را خواهد

 
داشت. 



 
 

 
تصویر 4 - روند مصرف نفت و سایر انرژي ها تا سال 2050 

 بر اساس پیش بینی موسسات معتبر مصرف انرژي زغال سنگ تا سال 2050 شدیدا کاهش پیدا می کند. بنابراین با توجه به اینکه
حدود 38 درصد از عرضه کنندگان نفت از بازار به تدریج تا سال 2050 خارج می شوند و همچنین تولیدکنندگان زغال سنگ هم به
طور جدي از بازار خارج می شوند، این موضوع فضاي تنفسی براي افزایش تقاضا و رقابت براي نفت فراهم می کند یعنی این پیش
بینی وجود دارد که با توجه به کاهش تولید زغال سنگ، رقباي جدید براي خرید نفت وارد بازار شوند و بازار نفت تا افق 2050 ثبات

 
بیشتري به خود بگیرد و کماکان رقابتی و جذاب بماند. 

در خصوص اینکه تا سال 2050 تقاضا روي 100 میلیون باقی می ماند عرض کنم که موسسات مختلف ارقام مختلفی ارائه کردند.
محافظه کارانه ترین عدد مربوط به این است که تا سال 2035 تقاضا روي 100 میلیون بشکه نفت است و سایر موسسات بعضاً تا سال
2050 هم عنوان کردند که تقاضا روي 100 میلیون بشکه باقی می ماند. این ارقام مربوط به موسسات معتبر در حوزه انرژي است.

 
بنابراین "بقاي تقاضا" بیش از "کاهش قطعی" عرضه است و این یعنی ما رونق بازار نفت را تا آن سال خواهیم داشت. 

 
اروپا بلوغ بازار نفت را پشت سر گذاشته اما براي سایر کشورها شیب مصرف نفت افزایشی است  

فارس: پس جمع بندي مباحث شما این بود که تا افق 2050 بازار نفت همچنان پرقدرت به کار خود ادامه می دهد. اما از طرفی ما

 
شاهد بروز و ظهور انرژي هاي نو و خودروهاي برقی در اروپا هستیم. آیا تقاضاي نفت بسته به موقعیت هاي جغرافیایی متفاوت است؟ 

نوشادي: بحث مصرف نفت واقعاً در کشورهاي مختلف شیب و شتاب مختلفی دارد. مثلا روند تقاضاي نفت در کشورهاي عضو همکاري
توسعه اقتصادي که 35 کشور هستند با مصرف نفت خاورمیانه و چین متفاوت است. چین و خاورمیانه و کشورهاي غیر از این 35

 
کشور که در اروپا هستند و اوراسیا، روند افزایشی مصرف نفت را تجربه خواهند کرد. اما در اروپا کاهش تقاضا را شاهد هستیم. 

در اروپا در سال 1990 به اندازه 370 میلیون تن معادل نفت، تقاضا براي مصرف فرآورده هاي نفتی وجود داشت. این عدد در سال
2003 و 2004 به اوج 405 میلیون تن رسید و مجدداً الان به عدد 340 الی 350 میلیون تن رسیده است. یعنی اروپا بلوغ مارکت
نفت را پشت سر گذاشته است اما در سایر کشورهایی که در بالا به آن اشاره کردم مثل خاورمیانه، چین اوراسیا و آن بخش از اروپا که

عضو سازمان همکاري هاي توسعه اقتصادي نیست، کماکان شیب مصرف نفت رو به افزایش است. 



باید به این نکته اساسی در تحلیل هاي خودمان توجه کنیم که حدود 13 سال پیش بحث خودروهاي برقی به عنوان یکی از اصلی
ترین جایگزین هاي خودروهاي بنزینی مطرح شد و این خودروها وارد بازار شدند. با حمایت هایی که صورت گرفت تعداد این
خودروها هر سال دو برابر سال قبل افزایش پیدا می کرد اما این افزایش تولید تا کجا جلو رفت؟ تا جایی که الان از 80 میلیون

 
خودرویی که در دنیا تولید می شود تنها حدود هشت میلیون آن خودروي برقی است. 

 در دو الی سه سال گذشته به دلیل این که چین و آمریکا سیاست هاي حمایتی از خودروهاي برقی را کمرنگ کردند، امسال نسبت
به پارسال فقط 10 درصد خودروهاي برقی زیاد شدند و آن شیب افزایشی تولید خودروهاي برقی هم به دلیل این که جهان ظرفیت
حمایت از این موضوع را ندارد و پول زیادي می طلبد، بازارش تقریبا به ثبات رسیده است مگر اینکه بر اثر اتفاقی اقتصاد خودروهاي

 
برقی به ناگهان بهبود یابد. 

در این شرایط هم سهم انرژي فسیلی را در تولید برق مجددا به ثبات خواهد رسید. ضمن اینکه اقتصاد انرژي خورشیدي با همه
پیشرفت هایی که تاکنون داشته حدود سه چهار برابر گران تر از سایر انرژي ها است و از دسترسی درآمد سرانه اغلب کشورها دور
است و با پیش بینی هاي معمول در بهینه سازي هاي تکنولوژي انرژي تجدیدپذیر، کماکان نفت همان آلاینده محبوب باقی خواهد

 
ماند. 

اخیراً بنده از یکی از شرکت هاي زیرمجموعه مپنا بازدیدي داشتم و اتفاقا چه کارهاي خوبی در حوزه خودروهاي برقی انجام شده
است و ما قطعا باید از الان براي این محصولات برنامه ریزي و اقدام کنیم تا از این تکنولوژي عقب نمانیم. اما نکته اینجاست که بین
10 الی 20 هزار دلار هزینه برقی کردن هر خودرو است. یعنی غیر از هزینه خود خودرو باید براي برقی کردن آن نیز 10 الی 20 هزار

 
دلار هزینه شود. قیمت 90 الی 95 درصد خودروهاي کشور ما زیر 10 الی 20 هزار دلار است. 

وقتی وضع ایران با رتبه متوسط درآمد سرانه یعنی رتبه 100 چنین وضعی دارد باید گفت در دنیا منابع مالی وجود ندارد که بتوان به
این زودي آن هم به صوررت گسترده به این موضوعات پرداخت. لذا همه این پیش بینی ها حاکی از این است که عرضه و تقاضاي
نفت به گونه اي پیش خواهد رفت که نفت کماکان تعیین کننده و داراي مشتري به عنوان یک انرژي باثبات تا افق 2050 و حتی پس
از آن باقی بماند. در نهایت در افق سال 2100 پیش بینی می شود که تولید نفت به روزانه 20 میلیون بشکه برسد و شاید تا افق

 
2100 باید آرام آرام با عصر نفت خداحافظی کنیم. 

 
 

 
تصویر 5- پیش بینی مصرف نفت تا سال 2100 



 
در بلندمدت باید بر احداث پتروپالایشگاه ها و تولید فرآورده متمرکز شویم 

 
فارس: با توجه به تحولات آینده بازار نفت استراتژي ایران باید چگونه تعریف شود؟ 

نوشادي: کسانی که در دولت هفتم ادعا می کردند عصر نفت تمام شده است پیش بینی شان بعد از گذشت بیست و چند سال غلط از
آب درآمد و مصرف نفت نه تنها افول پیدا نکرد بلکه بیش از 30 درصد نیز افزایش یافت. همین طور ما در این مصاحبه 30 سال آینده
را بررسی کردیم و دیدیم که همه موسسات معتبر، بازار مصرف نفت را در همین حد 100 میلیون بشکه در روز پایدار می دانند،
درحالیکه عرضه نفت کاهش پیدا می کند. در نتیجه در آینده بازار نفت براي کشورهایی مانند ایران جذاب خواهد شد. پس زیاد عجله

 
اي براي استخراج و فروش نفت نکنیم و فکر نکنیم که نفت روي دستمان باقی خواهد ماند. 

ما در کوتاه مدت با وضعیت فعلی هر زمان که اراده کنیم می توانیم تولید نفت را افزایش دهیم و آن را صادر کنیم. تولید نفت از
طریق حفاري هر حلقه چاه در ایران حدود چهار ماه زمان نیاز دارد که با فرض قرارداد و تامین کالا دو سه ماه دیگر به آن می توان
افزود. بنابراین افزایش تولید نفت به میزان سابق و افزایش خام فروشی نفت با ناوگان بسیار بزرگ حفاري در ایران، کار قابل انجامی در
کوتاه مدت محسوب می شود. هرچند در وضعیت فعلی که بازار عرضه حدود 8 میلیون بشکه مازاد دارد، هیچ عاقلی در بازاري که

 
مازاد عرضه هست وارد رقابت نمی شود ما باید جایی از مارکت را بگیریم که در آنجا براي ما مزیت وجود داشته باشد. 

حتی اگر تحریم هم نباشیم افزایش تولید نفت در کوتاه مدت اولویت اول صنعت نفت ما نیست و به صلاح ما نیست. اولویت اول
صنعت نفت ما حرکت به سمت تولید محصولات باارزش افزوده و تحریم ناپذیر مانند بنزین و گازوئیل و سایر فرآورده هاي پالایشی و
پتروشیمیایی است. فعلا در فضاي تحریم تنفس بهتري روي فرآورده داریم. البته منظور بنده این نیست که فرآورده ها اصلاً قابل

 
تحریم نیستند بلکه منظور این است فروش آنها در دوران تحریم راحت تر انجام می شود. 

باید همه انرژي خودمان را روي این موضوع بگذاریم که دست از خام فروشی برداریم و به سمت ارزش افزوده بالاتر برویم. ما در سطح
پالایشگاهی یک ارزش افزوده داریم ولی وقتی آن را تبدیل به محصول پتروشیمی می کنیم ارزش افزوده بالاتري کسب خواهد شد.
فلذا تمرکز باید روي این بخش از صنعت نفت و ارتقاي کیفیت فرآورده ها باشد. در کوتاه مدت افزایش تولید نفت به سطوح 6.5، 8.5
یا 10 میلیون بشکه نفت (حتی اگر قابل تحقق باشد) براي یک بازار اشباع شده از نفت خام، به قصد خام فروشی یک تصمیم صد

 
درصد غلط اقتصادي است. 

اینکه الان دنبال افزایش تولید و توسعه میدان هستند اینها اولویت ما در کوتاه مدت نیست. براي بلندمدت ما حتماً نیاز به سرمایه
گذاري در بخش بالادستی داریم ولی امروز اگر پولی داریم باید حتما در پایین دست سرمایه گذاري شود. در حالی که مشاهده می
شود میلیاردها دلار براي توسعه میادین نفتی (آن هم میادین نفتی غیر مشترك) هزینه می شود که براي بازار کوتاه مدت و میان

 
مدت نفت یک استراتژي 100 درصد غلط ارزیابی می شود. 

در بلندمدت ما باید در حوزه فروش نفت متناسب با بازار رفتار کنیم. همانطور که براي فراورده وقتی ما می خواهیم مثلا یک
پتروشیمی احداث کنیم همه متغیرهاي بازار را در مطالعات امکان سنجی به دقت بررسی می کنیم و در بررسی همین بازار است که
می بینیم مثلا با اشباع بازار متانول مواجه هستیم و بازار پتروشیمی براي برخی محصولات مثل الفین ها رو به فزونی است و ما یک
دامنه بسیار بزرگی در محصولات پتروشیمی داریم که براي هر محصول باید متناسب با مارکت همان محصول مطالعات امکان سنجی

 
انجام داد و به سمت تولید آن رفت. 



براي افزایش تولید و عرضه نفت خام نیز همین مطالعات امکان سنجی و آینده پژوهی را باید در دستور کار قرار داد نه اینکه در
شرایط تحریم تلاش براي استخراج و پمپاژ بیشتر نفت به بازار اشباع داشت. به نظر بنده ما در بلندمدت هم باید روي احداث
پالایشگاه ها، پتروپالایشگاه ها و تولید محصولات پتروپالایشی متمرکز شویم و به سمت حلقه هاي پایین تر زنجیره هاي ارزش برویم

 
چرا که ارزش افزوده و اشتغال اصلی در این بخش ها است. 

 
مصاحبه از سیداحسان حسینی 

انتهاي پیام/



خطوط قرمز اقتصاد 1400
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منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

مرکز پژوهش هاي مجلس خطوط قرمز سیاست گذاري اقتصادي در سال آینده را تشریح کرد. از نگاه کارشناسان، اولویت
اصلی سال 1400 باید «پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي» باشد.

مرکز پژوهش هاي مجلس خطوط قرمز سیاست گذاري اقتصادي در سال آینده را تشریح کرد. از نگاه کارشناسان، اولویت اصلی

 
سال 1400 باید «پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي» باشد. 

 
اقتصاد  

مرکز پژوهش هاي مجلس خطوط قرمز سیاست گذاري اقتصادي در سال آینده را تشریح کرد. از نگاه کارشناسان، اولویت اصلی سال
1400 باید «پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي» باشد. در نتیجه سیاست گذار باید برنامه هاي خود را با لحاظ شرایط موجود تبیین
کند. فقدان نگاه واقعی به درآمدهاي بودجه 1400 باعث خواهد شد که اقتصاد در دام بی ثباتی گرفتار شود. سیاست هاي حمایتی

 
«دلار 4200» و «همسان سازي حقوق ها» دو عامل تشدید کسري بودجه 99 بوده که باید در این سیاست ها بازنگري شود. 

بازوي پژوهشی مجلس در گزارشی به بررسی وضعیت متغیرهاي اقتصادي کشور و معیشت خانوارها پرداخته و تاکید کرده افزایش
«پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي» مهم ترین اولویت در سال 1400 بوده و هر گونه سیاست گذاري باید با توجه به شرایط موجود
صورت پذیرد. علاوه بر این در این مطالعه با اشاره به اینکه «خطر ابرتورم دور از دسترس نیست» تاکید شده که بودجه انبساطی تنها
در شرایطی می تواند معقول باشد که ثبات اقتصاد کلان کشور را مورد تهدید قرار ندهد این مساله براي سال 1400 دست نیافتنی
است. مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی همزمان با بررسی لایحه بودجه 1400، به بررسی وضعیت اقتصاد کلان کشور در سال
جاري و چشم انداز آن براي سال آینده پرداخته است. این گزارش که با عنوان «تصویر اقتصاد ایران و چشم انداز آن در آستانه تصویب
لایحه بودجه 1400» منتشر شده، از 6 بخش اصلی تشکیل شده که در یکی از بخش هاي این گزارش، وضعیت معیشتی مردم در
سال جاري با استفاده از دو شاخص مهم اجاره بها و شاخص خوراکی ها و آشامیدنی ها مورد بررسی قرار گرفته است. پس از آن چشم

 
انداز وضعیت معیشتی مردم در سال آینده با توجه به شیوع ویروس کرونا و وضعیت اقتصادي کشور مطرح شده است. 



بازوي پژوهشی مجلس در بخش معیشتی این گزارش به این نکته اشاره کرده که افزایش قابل توجه هزینه هاي زندگی در کنار رکود
اقتصادي باعث شده در حالی که خانوارهاي ایرانی هنوز به سطح درآمد سال 96 نرسیده اند، با افزایش قابل توجه در هزینه هاي
زندگی به خصوص خوراك مواجه شوند. به طوري که شاخص ها نشان می دهند وضعیت معیشت خانوارها در سال 98 به نسبت سال
97 به لحاظ استانداردهاي زندگی کاهش پیدا کرده است. با توجه به تورم فزاینده در سال 99 و رکود ناشی از کرونا، قاعدتا وضعیت
معیشت مردم در سال جاري از سال گذشته نیز بدتر شده است. در این گزارش با اشاره به اینکه حداقل 60 درصد از هزینه هاي
خانوارها را اجاره بها و خوراکی ها و آشامیدنی ها تشکیل می دهد، از این دو شاخص، یعنی شاخص اجاره بها و شاخص خوراکی ها و

 
آشامیدنی ها به عنوان نشانگر وضعیت رفاهی خانوارها استفاده شده است. 

براساس گزارش مرکز آمار کشور، در 8 ماه نخست سال 98، رشد شاخص اجاره بها 6/ 17 درصد و رشد شاخص خوراك 5/ 22 درصد
بوده است. این در حالی است که در 8 ماه نخست سال جاري رشد شاخص اجاره بها 6/ 7 درصد و رشد شاخص خوراك 47 درصد
گزارش شده است. بنابراین پژوهشگران معتقدند رشد قابل توجه این دو شاخص به همراه افزایش قابل توجه سایر قیمت ها باعث شده
تا خط فقر در دو سال 97 و 98 افزایش قابل توجه داشته باشد و به احتمال زیاد نرخ فقر نیز افزایش پیدا کرده است. علاوه براین
محاسبات این تحقیق نشان می دهد میانگین و میانه کالري دریافتی ایرانیان به طور مستمر از سال 90 در حال کاهش بوده و این
کاهش در میانه کالري دریافتی بیشتر بوده است. در این گزارش تاکید شده است داده هاي میانه از اعتبار بیشتري برخوردار است زیرا
مقدار قابل توجه کالري دریافتی در گروه هاي بالاي درآمدي و حساسیت کمتر آن به تغییرات قیمتی باعث می شود تغییرات قابل
توجه در گروه هاي پایینی در میانگین گیري تاثیر چندانی نداشته باشد. آمارهاي این پژوهش نشان می دهد در سال 97 و 98 میانه
کالري دریافتی(سرانه) به ترتیب 8/ 4 و 4/ 2 درصد نسبت به سال قبل خود کاهش یافته است. پژوهشگران معتقدند با توجه به اینکه
رشد شاخص خوراکی ها و آشامیدنی ها در 8 ماه نخست سال جاري به مراتب بیشتر از همین بازه زمانی در سال 98 بوده، انتظار می

 
رود کاهش مصرف در سال جاري از سال 98 نیز کمتر باشد. 

از سوي دیگر، نگاهی به میزان مصرف کالاهاي اساسی نشان می دهد نه تنها کاهش در کالري دریافتی رخ داده بلکه کیفیت سبد

 
غذایی خانوارها نیز کاهش یافته و از میزان مصرف کالاهاي باکیفیت کاسته و کالاهاي کم کیفیت جایگزین آن شده است. 

تفاوت 27 برابري مصرف گوشت دهک ها در بخشی از این پژوهش متوسط مصرف هر دهک از 6 گروه پرمصرف خوراکی مانند برنج
خارجی، روغن نباتی، مرغ، گوشت گوساله، گوشت گوسفند و تخم مرغ در سال 98 محاسبه شده است. محاسبات نشان می دهد
نسبت متوسط مصرف دهک دهم به دهک اول در برخی خوراکی ها مانند گوشت گوسفند حدود 27 برابر است. به عبارت دیگر در
سال 98، خانوارهاي دهک دهم 27 برابر بیشتر از دهک اول گوشت گوسفند مصرف کرده اند. این نسبت در مورد گوشت گوساله 4/ 7
برابر و گوشت مرغ 7/ 2 برابر است. نسبت مصرف دهک دهم به دهک اول در مورد برنج خارجی نیز حدود 2 برابر است. این نسبت در
مورد تخم مرغ 9/ 1 برابر و در مورد روغن نباتی 7/ 1 برابر گزارش شده است. نکته جالب دیگر این گزارش مقایسه تغییرات در میزان
مصرف سرانه ماهانه دهک هاي جامعه از گروه هاي اصلی غذایی در دو سال متوالی 97 و 98 است. تحقیقات این پژوهش نشان می
دهد همه دهک هاي درآمدي در سال 98 به نسبت سال 97، میزان مصرف گوشت قرمز (گوسفند و گوساله) و روغن نباتی را کاهش

 
داده و براي جبران پروتئین از دست رفته، مرغ و تخم مرغ را جایگزین کرده اند. 

 
عدم اصابت یارانه ارز ترجیحی به هدف 

بررسی ها در این پژوهش نشان می دهد در کنار افزایش هزینه هاي غذایی و سایر هزینه هاي خانوارها که با شاخص قیمت رشد می
کنند، خانوار در سال 98 با کاهش درآمد حقیقی به نسبت سال 97 مواجه بوده است. بررسی ها نشان می دهد در مجموع در سال



98، حدودا 7 درصد از درآمد سرانه هر ایرانی نسبت به سال 97 کاسته شده است. کاهش درآمد حقیقی، افزایش هزینه و در نتیجه
کاهش مصرف از گروه هاي غذایی و کاهش کالري دریافتی افراد، به احتمال زیاد باعث رشد نرخ فقر در سال 98 به نسبت 97 شده
است. کاهش کالري مصرفی ایرانیان و همچنین کاهش کیفیت کالري دریافتی به خصوص براي دهک هاي پایین درآمدي، می تواند
این گروه ها را در معرض خطر سوءتغذیه قرار دهد. میزان مصرف برخی گروه هاي غذایی به حدي پایین است که تقریبا می توان آنها
را صفر در نظر گرفت. به عنوان مثال دهک اول به طور متوسط در ماه 25 گرم گوشت گوسفندي مصرف می کند. علاوه براین، با
وجود اختصاص حجم بالایی از درآمدهاي نفتی به واردات کالاهاي اساسی با نرخ ارز ترجیحی در سال 97 (14 میلیارد دلار) و سال
98 (حدود 15 میلیارد دلار) به نظر می رسد نه تنها گروه هاي بالاي درآمدي از این یارانه بیشتر منتفع شده اند بلکه با برهم خوردن
قیمت هاي نسبی به واسطه اختصاص ارز با نرخ ترجیحی، در سال 98 میزان بهره مندي گروه هاي بالاي درآمدي نسبت به سال 97،
در مقایسه با گروه هاي پایین بیشتر شده است. بنابراین نتیجه این گزارش نشان می دهد که میزان اصابت به هدف این یارانه دچار

 
ایراد بوده است. 

چهار عامل موثر بر چشم انداز وضعیت معیشتی بررسی ها در این گزارش نشان می دهد که چشم انداز وضعیت معیشتی خانوارها در

 
سال 99 تحت تاثیر 4 عامل عمده قرار دارد. 

اولین عامل مورد بررسی، کرونا و بیکاري گسترده در دهک هاي پایین درآمدي است. رکود ناشی از کرونا که با رکود اقتصادي همراه
شده، باعث شده تا تعداد زیادي از مشاغل کم کیفیت و خوداشتغالی که بیشتر دهک هاي پایین درآمدي به آن مشغول بودند از بین
برود. بررسی هاي این پژوهش نشان می دهد که تنها در بهار 99 حدود یک و نیم میلیون شغل از بین رفته و این موضوع به شدت بر
وضعیت معیشت خانوارها اثر گذار خواهد بود. زیرا در گروه هاي پایین درآمدي، درآمد حاصل از شغل تنها منبع درآمدي است.
بنابراین از این منظر، انتظار بدتر شدن وضعیت معیشتی خانوارها وجود دارد. بررسی هاي این گزارش نشان می دهد درحالی که
تقریبا درصد خانوارهاي داراي شاغل از دهک دوم تا هفتم باهم برابر است، اما درصد افراد تحت پوشش بیمه در سه دهک اول به طور
معنا داري کمتر از سایر دهک ها است و این اختلاف براي دهک اول بسیار زیاد است. این موضوع نشان می دهد در حالی که اصلی
ترین منبع درآمدي دهک هاي اول، درآمد حاصل از شغل است، اما درصد زیادي از این افراد در مشاغل غیررسمی مشغول هستند که

 
بیشترین کاهش اشتغال و کمترین برخورداري از حمایت را در دوران کرونا داشته اند. 

دومین عامل مورد بررسی، اثر متفاوت رشد روي وضعیت معیشت خانوار ها است. بررسی هاي این مطالعه نشان می دهد براي سال
آینده تحت سناریو هاي مختلف می توان رشد اقتصادي مثبت اندك یا در صورت افزایش درآمدهاي نفتی، رشد مثبت قابل توجهی از
طریق این بخش داشته باشیم با این حال باید توجه داشت که حتی در صورت رشد اقتصادي مثبت قابل توجه، نمی توان انتظار داشت
بهبود قابل توجه در وضعیت معیشت خانوار و به خصوص دهک هاي پایین رخ دهد. زیرا این رشد اقتصادي در بخش هایی خواهد بود

 
که تاثیر بسزایی بر میزان اشتغال ندارند. رشدي که منجر به افزایش اشتغال شود می تواند در درآمد خانوارها موثر باشد. 

سومین عامل، تورم گروه خوراکی ها و آشامیدنی ها عنوان شده است. تورم گروه خوراکی ها و آشامیدنی ها در سال 99، نسبت به
سال 98 به مقدار قابل توجهی بیشتر است و بنابراین انتظار می رود که کاهش در مصرف گروه هاي اصلی غذایی در سال 99 بیشتر

 
بوده و در نتیجه وضعیت معیشت خانوارها بدتر شده باشد. 

آخرین عامل مورد بررسی، یارانه معیشتی و حمایت هاي کرونایی است. در سال 99، یارانه معیشتی به مجموع یارانه ها اضافه شده و
برخی حمایت هاي کرونایی نیز صورت گرفته که می تواند وضعیت گروه هاي بسیار پایین درآمدي را بهبود بخشد. گروه هایی که تا
پیش از کرونا نیز وضعیت درآمدي مناسبی نداشتند و ممکن است حمایت هاي دریافتی براي آنها بیش از درآمدهاي قبلی بوده باشد.
برخلاف حمایت در بازار کار، که منجر به حمایت کمتري از دهک هاي پایین درآمدي شده، حمایت از خانوار از اصابت به هدف



بالاتري برخوردار بوده است. در مجموع کارشناسان مرکز پژوهش هاي مجلس در این گزارش اذعان دارند که با توجه به موارد عنوان

 
شده، انتظار می رود در سال جاري بهبود چندانی در وضعیت معیشت خانوارها نسبت به سال 98 رخ نداده باشد. 

تصویر اقتصاد ایران و چشم انداز 1400 بازوي پژوهشی مجلس در این گزارش، به بررسی تصویر اقتصاد ایران در سال 99 و چشم انداز

 
پیش روي آن در سال آتی از منظر بخش حقیقی، اشتغال و بیکاري، انباشت سرمایه و تورم نیز پرداخته است. 

بخش حقیقی: بررسی این پژوهش نشان می دهد آخرین حقایق از عملکرد اقتصاد در 6 ماه نخست سال جاري گویاي اثر پذیري
دوگانه اقتصاد کشور در سال 99 است. از یک طرف پس از دوسال تجربه رشد اقتصادي منفی، با تخلیه آثار تحریم ها بر بخش صنعت
و همچنین مزیت هاي نسبی شکل گرفته براي تولید داخل ناشی از افزایش قابل توجه نرخ ارز، رشد بخش صنعت مثبت برآورد شده و
از طرف دیگر به دلیل شیوع ویروس کرونا و اعمال محدودیت هاي ناشی از آن بسیاري از زیربخش هاي خدمات در سال جاري رشد
منفی را تجربه کرده اند. تداوم رشد مثبت و محدود بخش کشاورزي، تخلیه اثر تحریم بر بخش نفت در کنار انگیزه هاي سرمایه
گذاري در بخش ساختمان به دلیل نسبت بالاي قیمت به ارزش تمام شده، گویاي آن است که پس از تجربه دوسال رشد اقتصادي
منفی، به احتمال زیاد رشد اقتصادي در سال 99 از دامنه منفی خارج شود. این رشد در حدود نیم درصد براي کل سال برآورد می

 
شود. همچنین، رشد غیرنفتی در سال 99 حدود 8/ 0 درصد برآورد شده است. 

اشتغال و بیکاري: بازار کار کشور در سال 99 بیش از هر چیز متاثر از شیوع ویروس کرونا بوده و در نتیجه اشتغال کشور کاهش قابل
توجهی داشته است. هرچند حتی بدون شیوع ویروس کرونا با روندهاي شکل گرفته در سال هاي 97 و 98، به نظر می رسید که روند
اشتغال زایی اقتصاد به زودي متوقف خواهد شد. با این حال با گذر از شوك اولیه بیماري میزان کاهش اشتغال دچار تغییر جدي شده
است. درواقع در حالی که در بهار سال 99 حدود 1/ 6 درصد از تعداد شاغلان در بهار 99 نسبت به بهار 98 کاهش یافته، این رقم
براي فصل تابستان حدود 9/ 4 درصد بوده است. با تداوم این روند پیش بینی می شود میزان کاهش اشتغال در فصول پاییز و زمستان
بسیار کمتر از فصول ابتدایی سال باشد. ضمن اینکه با چشم انداز مثبت شکل گرفته درخصوص واکسن کرونا پیش بینی می شود

 
بخشی از مشاغل از دست رفته در سال جاري در سال 1400 احیا شود. 

انباشت سرمایه: شواهد موجود نشان می دهد که انباشت سرمایه در بخش نفت و گاز، صنعت، معدن، ساختمان و ارتباطات در هفت
سال بعد از سال 90، به طور متوسط سالانه حدود 2/ 2 درصد کاسته شده، این در حالی است که رشد سالانه این بخش ها براي 7

 
سال قبل از 90 به طور متوسط حدود 5/ 3 درصد بوده است. 

تورم: براساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه به نقطه در آبان ماه سال جاري به نسبت مدت مشابه سال قبل 46 درصد و نرخ
تورم متوسط سالانه 29 درصد بوده است. علاوه بر این، شاخص قیمت مصرف کننده در آبان سال جاري نسبت به اسفند 98 حدود
37 درصد رشد داشته است. یعنی در 8 ماه نخست سال، از هدف تورمی 22 درصدي اعلام شده توسط بانک مرکزي که براي کل سال
تعیین شده فاصله قابل توجهی دارد. کارشناسان این پژوهش معتقدند که دلایل افزایش شاخص قیمت در سال 99 را می توان در یک

 
نگاه کلی، افزایش قابل توجه انتظارات تورمی، افزایش نرخ ارز، سیاست پولی و سیاست مالی دانست. 

دو عامل سیاست مالی، تشدیدکننده تورم بررسی هاي این گزارش نشان می دهد دو عامل «ادامه اختصاص ارز ترجیحی براي کالاهاي

 
اساسی» و «رشد هزینه هاي غیرضروري» عوامل مهمی در افزایش کسري بودجه و تورم بوده اند. 

بررسی ها در این پژوهش نشان می دهد در حالی که درآمدهاي نفتی دولت در 7 ماه نخست سال جاري کمتر از 2 میلیارد دلار بوده،
در حدود 7 میلیارد دلار ارز با نرخ ترجیحی 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی اختصاص داده شده است. مابه التفاوت این دو رقم از



صندوق توسعه ملی و ذخایر بانک مرکزي تهیه شده که بخش زیادي از آن به صورت مستقیم یا غیرمستقیم منجر به افزایش پایه
پولی شده است. علاوه بر این درحالی که دولت به شدت با کسري بودجه مواجه است، برخی سیاست ها مانند همسان سازي حقوق
بازنشستگان که نیاز به منابعی در حدود 45 هزار میلیارد تومان براي سال 99 دارد (و براي سال 1400، حدود 25 درصد به این مبلغ

 
اضافه می شود)، به شدت بر بار هزینه اي دولت و کسري بودجه افزوده است. 

کارشناسان معتقدند که اگرچه در هفته هاي اخیر انتظارات تورمی و نرخ ارز تا حدودي تعدیل شده است، با این حال باید توجه داشت

 
درصورتی که دولت تدبیر لازم را براي تامین کسري بودجه نیندیشد، روند فزاینده تورم چندان دور از انتظار نخواهد بود. 

ثبات اقتصادي و اولویت هاي 1400 پیش بینی هاي این مطالعه نشان می دهد به دلیل روندهاي مثبت شکل گرفته در سال99 در
بخش هاي صنعت، نفت و ساختمان رشد اقتصادي کشور در سال1400 مثبت ارزیابی می شود. با این حال در صورتی که محیط
اقتصاد کلان در شرایط بلاتکلیفی و نااطمینانی و انتظار نسبت به تغییرات محیط بین المللی قرار گیرد، این موضوع می تواند حتی
رشد اقتصادي را نزدیک به صفر و حتی در دامنه منفی قرار دهد. در واقع در چنین حالتی با به تعویق انداخته شدن تقاضاي کالاهاي
بادوام خانوارها و سرمایه گذاري بنگاه ها، اقتصاد به احتمال زیاد با مشکل کمبود تقاضا مواجه خواهد شد. تجربه رشد اقتصادي صفر
در سال 94 موید این موضوع است. با توجه به رشد هاي منفی سرمایه گذاري در سال هاي اخیر و حتی برآورد رشد منفی موجودي
سرمایه در سال 98، مهم ترین اولویت اقتصاد ایران در سال 1400 افزایش پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي است. در این خصوص

 
ضروري است هر گونه سیاست گذاري اقتصادي به ویژه در فرآیند تصویب بودجه با فرض تداوم وضعیت موجود صورت بگیرد. 

محققان در این مطالعه تاکید دارند اگرچه به صورت سنتی بودجه باید ضدچرخه اي عمل کند و بنابراین در شرایط رکود فعلی انتظار
این است که بودجه انبساطی باشد، با این حال نباید سیاست گذار دچار این اشتباه اساسی شود که به علت رکود، بودجه انبساطی را
پیشنهاد دهد زیرا در حال حاضر منابع در دسترس دولت به شدت محدود است و انبساط مالی قطعا انبساط پولی را به دنبال خواهد
داشت و در نتیجه خطر ابرتورم همچنان پابرجاست. بنابراین چنانچه بودجه 1400 براساس منابع غیرواقعی بسته شود، اقتصاد کشور
در دام تورم هاي بالا و بی ثباتی بیشتر در بازارهاي مختلف گرفتار خواهد شد. بودجه انبساطی تنها در شرایطی می تواند معقول باشد
که ثبات اقتصاد کلان کشور را مورد تهدید قرار ندهد که براي سال 1400 موضوعی دست نیافتنی است. بنابراین حداقل براي سال
1400، بودجه انبساطی پیشنهاد نمی شود ، بلکه اگر در سال آتی درآمدهاي پیش بینی شده محقق شدند و اقتصاد از وضعیت رشد
اقتصادي منفی خارج شد، براي سال هاي بعد می توان انبساط مالی را متصور بود. علاوه براین در این تحقیق تاکید شده است که
موارد ذکر شده درخصوص تقبیح رویکرد انبساطی بودجه با مفروض دانستن عدم اراده جدي براي اصلاح ساختاري براي تامین منابع
بودجه اي پایدار است، اما در صورتی که دولت و مجلس اراده کافی داشته باشند و از محل منابعی واقعی مانند افزایش مالیات ستانی
از بخش هاي خاص، مانند مالیات بر ثروت، مالیات بر عایدي سرمایه، مالیات بر مجموع درآمد و...، منابع بودجه انبساطی تامین شود،
بودجه انبساطی نه تنها به عدم ثبات اقتصادي منجر نخواهد شد، بلکه در راستاي ثبات بخشی به اقتصاد کلان نیز خواهد بود. البته
پژوهشگران مرکز پژوهش هاي مجلس در این مطالعه تاکید کرده اند که بودجه انبساطی نباید با افزایش تعهدات بلند مدت دولت
(نظیر حقوق و دستمزد) همراه بوده و مخارج باید به سمت بخش هاي پیشران در رشد اقتصادي (سرمایه گذاري در زیرساخت ها)

 
هدایت شود. 



حر انقلاب با پاي برهنه قدم به میدان محرم گذاشت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/10/17

مزدستان از آن دست فرماندهانی بود که به نیرو نمی گفت برو فلان خط را بشکن. خودش جلوتر می رفت، بعد به بقیه می
گفت پشت سرم بیایید. در عملیات محرم شاهد بودم که ایشان پوتین هایش را از پا درآورد و آن ها را دور گردنش انداخت.

پیشاپیش نیروهایش ایستاد و گفت من مانند حر وارد این عملیات می شوم. خودش هم در ...

سرویس ایثار و مقاومت جوان آنلاین: بار اولی که سردار شهید صادق مزدستان به جبهه می رفت، تازه جنگ شروع شده بود. در
حال و هواي آن دوران، بعضی از رزمنده هایی که او را نمی شناختند، به دلیل ظاهر خاص و مو هاي بلند مزدستان به دوست و
همراهش میر محمد موسوي می گفتند: «این جوان کیست و با چه انگیزه اي به جبهه می آید؟» مزدستان سال 1335 در یک
خانواده نسبتاً متمول در بندر انزلی به دنیا آمده بود. بعد ها به قائمشهر می روند و در آن شهر به دلیل اشتغال خود و برادرانش به
ورزش فوتبال، اسم و رسمی دست و پا می کنند. هر چه به روز هاي انقلاب نزدیک تر می شوند، صادق و برادرانش بیشتر جذب
نهضت اسلامی حضرت امام می شوند و تحول روحی پیدا می کنند. تا جایی که صادق در اولین روز هاي دفاع مقدس به جبهه می
رود و نهایتاً در زمان شهادتش به تاریخ 9 دي ماه 1361 فرماندهی تیپ دو لشکر 25 کربلا را برعهده می گیرد. گفت و گوي ما را با

 
دو همرزم شهید صادق مزدستان پیش رو دارید. 

 
میر محمد موسوي، داماد و همرزم شهید 

 
آشنایی شما با شهید مزدستان از کجا رقم خورد؟ 

من و صادق همشهري بودیم. تقریباً همسن و سال بودیم و پیش از انقلاب با هم آشنا شدیم. وقتی جریان انقلاب اوج گرفت، من در
یک مسجد و ایشان در مسجد دیگري فعالیت می کرد. از ارتباط هایی که بین بچه هاي انقلابی ایجاد می شد، ما هم ارتباط گرفتیم و
از همان زمان دوستی و در واقع برادري ما تا زمان شهادت صادق برقرار شد. من و مزدستان همدیگر را به زبان محلی «برار» به معنی

 
برادر صدا می زدیم. 

 
شنیده ایم ایشان فوتبالیست خوبی هم بودند؟ 

نه فقط صادق که برادرش ابوالفضل هم فوتبالیست ماهري بود. ابوالفضل حتی عضو تیم ملوان شد و در سطح کشوري شناخته شده
بود. صادق یک مدتی فوتبال را حرفه اي دنبال می کرد. بعد از انقلاب یک تیم به نام تیم فوتبال شهید رجایی تشکیل داد که به دلیل
راه و رسم خوبی که در آن بنا نهاده بود، هنوز هم اعضاي این تیم مورد احترام مردم منطقه قرار دارند. بعد ها که جنگ شروع شد،

 
صادق همه هم و غمش را روي جبهه گذاشت و تا حدي از فوتبال فاصله گرفت. 

 
چه شاخصه هایی باعث شد که با شهید مزدستان دوستی عمیقی برقرار کنید؟ 

صادق آدم خوش برخوردي بود. پدرش بازاري بود و به جهت اینکه بازاري ها از اقشار مطلع جامعه بودند و در انقلاب نقش فعالی
داشتند، صادق هم از بصیرت و فکر خوبی برخوردار بود. عرض کردم که ایشان فوتبال بازي می کرد و همیشه دور و برش پر از آدم
بود. وضع مالی خوبی هم داشتند و با سر و وضع به روزي که داشت، جوان ها جذب ایشان می شدند و ایشان هم آن ها را به سمت



انقلاب سوق می داد. البته خود صادق در جریان انقلاب تا حدي تحول فکري پیدا کرده بود. خانواده مذهبی داشتند، اما ایشان و
برادرانش بیشتر در محیط هاي ورزشی بودند تا اماکن مذهبی و انقلابی. نهضت حضرت امام باعث شد که آن ها بیشتر جذب مسائل
مذهبی و سیاسی بشوند و کم کم همه این برادران به جوان هاي انقلابی پاي کار تبدیل شدند. از بین پنج برادر مزدستان، صادق و

 
منوچهر به شهادت رسیدند و علی هم جانباز شد. 

 
پس ایشان هم از حر هاي انقلاب هستند؟ 

اینطور هم می شود گفت. یادم است حدود 25 روز از شروع جنگ گذشته بود که من و صادق با هم اقدام کردیم و به جبهه رفتیم.
ببخشید من کلمه بهتري سراغ ندارم که بگویم. بعضی از بچه هاي رزمنده که او و مو هاي بلندش را می دیدند، به من می گفتند این
سوسول کیست؟ و چرا به جبهه آمده است. آن ها از روي ظاهر قضاوت می کردند. ظاهري که خبر از گذشته شهید مزدستان می داد،
اما او در همان انقلاب متحول شده و راه و رسم دیگري در زندگی در پیش گرفته بود. اتفاقاً چند وقتی که از حضور شهید مزدستان
در جبهه گذشت، همان ها که اوایل آن حرف را در موردش زده بودند پی به اشتباه شان بردند و فهمیدند که در باطن این مرد بزرگ

 
چه می گذرد و چه جوان انقلابی مخلصی است. 

 
در تمام اعزام ها و حضور در مناطق جنگی با هم بودید؟ 

بله، تقریباً همه جا و همیشه با هم بودیم. البته من خودم را مرید او می دانستم. تا حدود 8 الی 9 ماه، من و صادق در ستاد جنگ
هاي نامنظم شهیدچمران حضور داشتیم. من و ایشان هر دو در محله هاي مان عضو انجمن اسلامی بودیم. هر وقت می خواستیم به
جبهه برویم، من یک نامه در تأیید ایشان می زدم و او هم یک نامه در تأیید من می زد. در واقع این تأیید ها معرفی نامه ما به ستاد
جنگ هاي نامنظم بود. اواخر کار ستاد جنگ هاي نامنظم در کرخه کور بودیم که قرار شد فرماندهی بخشی از نیرو ها به ما واگذار
شود. بین من و صادق دعوا بود که چه کسی فرمانده بشود! او می گفت «برار» تو باید فرمانده بشوي. من می گفتم جایی که برادرم

 
صادق باشد، من جرئت نمی کنم فرمانده بشوم. 

در زندگی جهادي شهید مزدستان آمده است که جزو کادر فرماندهی تیپ 25 کربلا بودند، چطور شد که ایشان توانست در مدت

 
کوتاهی به فرماندهی برسد؟ 

فرماندهی در جبهه هاي دفاع مقدس براساس توانایی هاي هر فردي به ایشان واگذار می شد. این توانایی ها در میدان عمل به اثبات
می رسید. شهید مزدستان از آن دست فرماندهانی بود که علاوه بر داشتن استعداد و توانایی هاي نظامی، به شدت مورد اقبال و توجه
نیروهایش بود. همه این خصائل باعث شد تا از عملیات رمضان، شهید مزدستان فرماندهی یکی از گردان هاي تیپ کربلا را برعهده
بگیرد. ایشان در عملیات محرم به عنوان فرمانده گردان صاحب الزمان (عج) وارد عملیات شد. بعد که تیپ کربلا تبدیل به لشکر شد،
شهید مزدستان هم به فرماندهی یکی از تیپ هاي لشکر انتخاب شد و از من خواست که به جاي ایشان فرمانده گردان صاحب الزمان

 
(عج) بشوم. کمی بعد هم که صادق در شناسایی عملیات والفجر مقدماتی به شهادت رسید. 

 
ازدواج هم کرده بودند؟ 

صادق قرار بود با خواهر زن برادرش ازدواج کند. گویا چند سالی هم این دو نفر همدیگر را می خواستند. نهایتاً این دو نفر در بحبوحه
جنگ به همدیگر رسیدند. بعد از عملیات محرم و پیش از والفجر مقدماتی، ما به قائمشهر برگشتیم. آن روز ها قرار بود بساط عقد و
عروسی صادق برگزار شود. چون تأمین مقدمات عروسی در شرایط جنگی کار ساده اي نبود، من به صادق گفتم هر کاري داري بگو



خودم برایت ردیف می کنم. رویش نشد به من بگوید؛ یعنی نمی خواست کار هاي شخصی اش را به عهده من بگذارد. اخلاق هاي
خاصی داشت. خلاصه فراهم کردن اسباب ازدواجش را برعهده یک نفر دیگر از دوستان گذاشت. من هم در عروسی اش سنگ تمام
گذاشتم. عروسی که نه یک مراسم واقعاً ساده بود. یک مراسم عقد کنان بود و نشستیم دعاي توسل خواندیم و من هم براي گرم
کردن مراسم گوسفندي قربانی کردم و بردم خانه شهید شیرسوار که آنجا کار هاي قربانی را انجام بدهیم. یادم است گردن گوسفند را
هم دادیم به آقاي داماد (صادق) که براي اولین شب زندگی مشترك شان آن را بخورند. می خواست کنارمان بنشیند که او را بیرون
کردیم. گفتیم شب عروسی ات است، برو به خانه ات برس. شاید یکی دو روز از ازدواجش گذشته بود که از فرماندهی لشکر صادق را
خواسته بودند براي شناسایی والفجر مقدماتی به منطقه برود. آن بنده خدایی که قرار بود این خبر را برساند، رویش نمی شد به صادق
حرفی بزند. چون تازه ازدواج کرده بود. خلاصه دو سه روز بعد از ازدواج صادق به او گفتند که باید به منطقه برود. او هم رفت و چند
روز بعد به شهادت رسید. شاید از ازدواج تا شهادتش به یک هفته هم نکشید. بعد از شهادت مرحوم پدرش به من گفت تو کار هاي
ازدواج پسرم را انجام دادي. حالا کار هاي مراسم شهادتش را هم خودت انجام بده. کمی بعد از شهادت صادق، بنده با خواهر ایشان

 
ازدواج کردم. 

 
سردار علی فردوس، همرزم شهید 

 
با شهید مزدستان در کجا آشنا شدید؟ 

من در عملیات رمضان فرمانده گردان حضرت سیدالشهدا (ع) از تیپ 25 کربلا بودم و ایشان هم از مرحله چهارم عملیات فرماندهی
یکی از گردان هاي تیپ را بر عهده گرفت. از همانجا صادق مزدستان را شناختم و، چون در عملیات هاي مختلف معمولاً واحد هاي ما
در یک منطقه وارد عمل می شدند، دوستی مان عمیق تر شد و تا زمان شهادتش ادامه یافت. شهید مزدستان و نیروهایش در عملیات
رمضان از منطقه پاسگاه زید وارد عمل شدند. سنگر هاي مثلثی معروف در منطقه اي بود که ایشان حضور داشت. در عملیات محرم
من فرمانده گردان حضرت ابوالفضل (ع) شدم و مزدستان هم فرماندهی گردان صاحب الزمان (عج) را برعهده گرفت. پیش از عملیات

 
والفجر مقدماتی من فرمانده تیپ یکم از لشکر 25 کربلا شدم و ایشان هم فرمانده تیپ دوم شد. 

 
از حیث یک فرمانده، شهید مزدستان چه ویژگی ها و خصوصیاتی داشت؟ 

یک مورد قابل تأمل درخصوص شهید مزدستان این است که نیروهایش واقعاً او را دوست داشتند. مزدستان از آن دست فرماندهانی
بود که به نیرو نمی گفت برو فلان خط را بشکن. خودش جلوتر می رفت، بعد به بقیه می گفت پشت سرم بیایید. در عملیات محرم
شاهد بودم که ایشان پوتین هایش را از پا درآورد و آن ها را دور گردنش انداخت. پیشاپیش نیروهایش ایستاد و گفت من مانند حر
وارد این عملیات می شوم. خودش هم در نوك گردان حرکت کرد و خط اول دشمن را بدون حتی یک تلفات گرفت. پیش از عملیات
محرم منطقه بارندگی شدیدي شد. بعد ها از اسراي عراقی شنیدیم که می گفتند بعد از بارندگی فکرش را نمی کردیم نیرو هاي
ایرانی در چنین هوایی وارد عمل بشوند، اما مزدستان و نیروهایش رفتند و خط اول دشمن را بدون تلفات گرفتند. بعد از آن ها باید

 
گردان ما به عنوان موج دوم وارد عمل می شد که رفتیم و در مناطقی مثل زبیدات و شرهانی وارد عمل شدیم. 

 
نحوه شهادت شان به چه صورت بود؟ 

قبل از عملیات والفجر مقدماتی سپاه پاسداران چند سپاه درون خودش تشکیل داد. سردار مرتضی قربانی به عنوان فرمانده سپاه 5
نصر انتخاب شد. با رفتن ایشان، سردار عمرانی فرماندهی لشکر 25 را برعهده گرفت. روز نهم دي ماه 1361، سردارعمرانی به همراه
شهیدمزدستان و یکی از نیرو هاي اطلاعات- عملیات لشکر براي شناسایی به جنگل عمقر رفته بودند که مینی زیر پاي نیروي



اطلاعاتی می رود و یکی از ترکش هایش به قلب شهید مزدستان می خورد. در این واقعه مزدستان و آن نیروي اطلاعاتی به شهادت
می رسند و جبهه هاي جنگ یکی از سرداران بزرگش را خیلی زود از دست می دهد.



معاون وزیر کشور: 1200 واحد صنعتی راکد به تولید باز گشتند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/10/17

فصل اقتصاد - تهران - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان
تهران گفت: 1200 واحد صنعتی راکد مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، در سالجاري احیا و به چرخه تولید باز

گشتند.

فصل اقتصاد - معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور
در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان تهران
گفت: 1200 واحد صنعتی راکد مستقر در شهرك ها و
نواحی صنعتی کشور، در سالجاري احیا و به چرخه تولید

 
باز گشتند. 

به گزارش روز سه شنبه پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور،
بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت

کشور و قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور، امروز پس از بازدید از چند واحد تولیدي از جمله کارخانه تولید روغن
مارگارین و شرکت میرآب تولید کننده شیرآلات صنعتی در شهرك صنعتی شمس آباد ، در جلسه کار گروه تسهیل و رفع موانع تولید

 
استان تهران حضور یافت. 

وي در این جلسه که با حضور اعضاي کار گروه تسهیل و رفع موانع تولید و مدیران واحدهاي تولید کننده شهرك صنعتی شمس آباد
برگزار شد، پس از استماع دغدغه ها و خواسته هاي شرکت هاي تولیدي فعال در شهرك صنعتی شمس آباد به ارائه گزارشی از
وضعیت شهرك هاي صنعتی در کشور و برنامه هاي پیش رو در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید خبر داد و گفت : در کشور 1005

 
شهرك و ناحیه صنعتی مصوب داریم که از این تعداد 823 شهرك و ناحیه صنعتی فعال شده و در حال واگذاري است. 

دین پرست گفت : مجموعا در این شهرك ها و نواحی صنعتی بیش از 46 هزار و 500 واحد صنعتی مستقر داریم که از این تعداد 37
هزار واحد فعال (بالغ بر 80 درصد) و 743 هزار نفر در این واحدها اشتغال دارند و 9 هزار و 200 واحد صنعتی مستقر در شهرك ها و
نواحی صنعتی نیز (معادل 20 درصد) غیر فعال می باشند و بر اساس برآوردهاي اولیه در صورت فعال و احیا شدن این واحدها، 192

 
هزار شغل جدید ایجاد خواهد شد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور با اشاره به هدف گذاري امسال ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در فعال کردن ظرفیت راکد شهرك
ها و نواحی صنعتی کشور،گفت: تلاش داریم که با هماهنگی دستگاههاي مسئول و با محوریت وزارت صمت، 2 هزار واحد صنعتی
راکد را به چرخه تولید برگردانیم که تا امروز 1200 واحد به چرخه تولید باز گشته و باعث اشتغال و به کار گرفته شدن 20 هزار

 
اشتغال جدید در کشور شده است. 

قائم مقام رییس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، در بخش دیگري از صحبت هایش در خصوص وضعیت شهرك هاي صنعتی استان
تهران گفت: در استان تهران نیز مجموعا 38 شهرك و ناحیه صنعتی داریم که 50 درصد آن ها فعال و در حال واگذاري است و در
این شهرك ها و نواحی صنعتی، تعداد 5870 واحد صنعتی مستقر که 4900 واحد ( 83 درصد) فعال و بیش از 120 هزار نفر در آن

 
ها مشغول کار هستند. 

وي همچنین گفت: در استان تهران 921 واحد صنعتی غیر فعال در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی وجود دارد که اگر این واحدها



 
هم راه اندازي شوند، تعداد 13 هزار و 500 نفر اشتغال جدید به شاغلین در شهرك هاي صنعتی استان تهران افزوده خواهد شد. 

دین پرست در خصوص وضعیت شهرك صنعتی شمس آباد نیز که امروز از نزدیک در جریان روند و فعالیت واحدهاي این مجموعه
بزرگ در کشور قرار گرفت؛ هم گفت: در شهرك صنعتی شمس آباد 1926 واحد صنعتی داریم که از این تعداد 1636 مورد یعنی بالغ

 
بر 85 درصد آنها فعال و تعداد 290 واحد نیز غیر فعال می باشد. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور تصریح کرد: اگر بتوانیم واحدهاي غیرفعال شهرك صنعتی شمس آباد را راه
اندازي کنیم به تعداد 32 هزار و 700 اشتغالی که هم اکنون در این شهرك وجود دارد ، حدودا 4 هزار شغل جدید هم اضافه خواهد

 
شد. 

معاون وزیر کشور در بخش دیگري از صحبت هایش ، ضمن تاکید بر ضرورت حل و فصل هر چه سریعتر مشکلات واحدهاي تولیدي
با سازمان هاي تامین اجتماعی و امور مالیاتی استان و تعیین وقت مشخص براي رسیدگی به مشکلات واحدهاي مذکور، در پاسخ به
اظهارات یکی از مدیران واحدهاي تولیدي ، مبنی بر مسدود نمودن درصدي از تسهیلات مصوب پرداختی به ایشان، از سوي یکی از
بانک ها، به مسئولین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان دستور داد تا ضمن بررسی دقیق موضوع، در صورت تایید این امر،
بعنوان یک اقدام کاملا غیر قانونی، مسئول یا مسئولین ذیربط بانک مربوطه را در اجراي توافق وزارت کشور و بانک مرکزي ، جهت

 
برخورد قانونی به بانک مرکزي معرفی نمایند. 

معاون وزیر کشور در ارتباط با گلایه یکی از مدیران واحدها در خصوص واردات محصولات داراي تولیدات مشابه ، اظهار داشت: با
توجه به اهمیت موضوع، ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، از این پس بر روند اجراي قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی
کشور و حمایت از کالاي ایرانی نیز نظارت خواهد نمود و از مسئولین کارگروه تسهیل استان تهران خواست، تا مستندات مربوط به
واردات غیرقانونی محصولات مشابه تولید کارخانه مذکور را گردآوري ، جمع بندي و پس از بررسی اولیه، جهت بررسی و پیگیري

 
قانونی، در اختیار دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قرار دهد. 

دین پرست در پایان به جایگاه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و کارگروهایش در استان ها اشاره کرد و گفت: مصوبات ستاد تسهیل و
رفع موانع تولید ضمانت اجرایی لازم را دارد و در این خصوص ماده 61 قانون تصریح کرده که مصوبات ستاد و کار گروهایش نافذ و
اجرایی است و در همین راستا ، تلاش داریم با حساسیت لازم مصوبات را پیگیري و دستگاه تخطی کننده را به مراجع قضایی و

نظارتی معرفی کنیم.



رونق تولید اولویت اول سازمان اقتصادي کوثر است | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر گفت: تمامی شرکت هاي تابعه و ستاد سازمان پرداخت به موقع مالیات را تکلیف و رسالت
اجتماعی خود دانسته و سازمان در زمره سازمان هاي خوش حساب از سوي سازمان امور مالیاتی اعلام شده است.

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر گفت: تمامی شرکت هاي تابعه و ستاد سازمان پرداخت به موقع مالیات را تکلیف و رسالت

 
اجتماعی خود دانسته و سازمان در زمره سازمان هاي خوش حساب از سوي سازمان امور مالیاتی اعلام شده است. 

به گزارش خبرگزاري فارس، محمدرضا اسکندري مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر در جلسه مجمع عمومی این سازمان به تبیین
دستاوردهاي سازمان پرداخت و گفت: راهبرد اصلی سازمان در سنوات گذشته بر پایه اقتصاد مقاومتی استوار بوده و ریل گذاري کلیه
فعالیت ها در راستاي تحقق این شعار برنامه ریزي شده است. ایشان با اشاره به اهمیت و لزوم مردمی بودن اقتصاد توأم با شفافیت در
تمامی فعالیت ها اظهار داشت: از آن جا که بازارهاي مالی به عنوان شریان هاي اصلی اقتصاد، هدایت کننده منابع مالی از بخش
غیرمولد به بخش تولید و مولد داراي نقش حیاتی در رشد اقتصادي، اشتغال زایی و سرمایه گذاري است با برنامه ریزي و اقداماتی که

 
در این زمینه صورت گرفت موفق شدیم حدود 70 درصد سهام شرکت هاي تابعه سازمان را در تالار شیشه اي بورس عرضه نماییم. 

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر با اشاره به اینکه انضباط و شفافیت مالی، یک اصل مهم و راهبردي در سازمان اقتصادي کوثر بوده
است اظهار داشت: این سیر، آغاز یک راه طولانی است که در اطاعت از تدابیر مقام عظماي ولایت و تحت رهنمودها و حمایت هاي
آقاي مهندس اوحدي معاون محترم رئیس جمهور و ریاست بنیاد شهید و امور ایثارگران با رویکرد جهش تولید برنامه ریزي و به گونه

 
اي انجام شده است که در پایان سال آتی بیش از 90 درصد از دارایی هاي سازمان در بازار سرمایه عرضه و پذیره نویسی شود.  

وي در ادامه با تاکید بر ضرورت و اهمیت جاري سازي سیستم هاي نوین مدیریت در شرکت هاي تابعه، پیاده سازي مدل تعالی را
یک از اهداف اساسی سازمان برشمرد و اظهار داشت: استقرار مدل تعالی سازمانی به عنوان یک ابزار قوي براي سنجش موفقیت
سیستم ها شناخته شده و به عنوان یک چارچوب جدید در سنجش عملکرد می تواند نقش مهمی در بهبود مستمر فرآیندها ایجاد
نماید. بر همین اساس یکی از الزامات سازمان، استقرار نظام تعالی سازمانی بوده به طوري که علاوه بر سازمان اقتصادي کوثر، 73
درصد از شرکت هاي تابعه نیز مشمول ارزیابی چهارمین دوره ملی تعالی و پیشرفت شرکت بوده که موفق به دریافت تقدیرنامه 3 و 4

 
ستاره در شرکت هاي مختلف سازمان گردیده است. 

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر در بخش دیگري از بیانات خود، شرط تحقق اهداف سازمانی را تفکر و مدیریت استراتژیک خواند و
اظهار داشت: سند راهبردي سازمان اقتصادي کوثر، مبناي اصلی تعیین اولویت ها و تحقق اهداف است و کلیه شرکت هاي تابعه
سازمان نیز اسناد راهبردي خود را با محوریت این سند بالادستی تنظیم کرده اند. وي با بیان اینکه اقتصاد مقاومتی و کلیه محورهاي
آن، فصل الخطاب اصلی در تدوین سند راهبردي سازمان و شرکت هاي تابعه با تکیه به اصول سیاست هاي ابلاغی دفتر مقام معظم
رهبري (مدظله العالی) و معاون محترم رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران می باشد که به منظور انجام برنامه ریزي و
تهیه و تدوین خط مشی و سیاست هاي اثربخش و منسجم، تا کنون 13 کارگروه تخصصی در سازمان تشکیل شده که سالانه بیش از

 
100 جلسه تخصصی برگزار و تصمیمات به طور مداوم پایش و بهینه سازي می شوند تا بهترین نتیجه اثربخشی را داشته باشند. 

مهندس اسکندري در ادامه به جایگاه و اهمیت نظارت در سلامت و پویایی نظام مالی و اقتصادي اشاره کرد و اظهار داشت اعتقاد ما



این است که سرعت و کیفیت در اجراي برنامه ها زمانی نمره قابل قبول دریافت می نماید   که با اعمال نظارت و کنترل اثربخش
همراه باشد. بر همین اساس با هدف کارآمدي و بهبود سودآوري شرکت ها نسبت به استقرار کمیته حسابرسی و واحدهاي حسابرسی
داخلی و عملیاتی و سامانه کنترل پروژه در شرکت هاي تابعه اقدام گردیده به نحوي که زمینه انجام حسابرسی میان دوره اي و
حسابرسی عملیاتی شرکت هاي تابعه توسط موسسه حسابرسی مفید راهبر نیز جهت ارتقاي شفافیت، پاسخگویی و اجراي نظام

 
راهبري مطلوب ابلاغی دفتر مقام معظم رهبري فراهم گردد. 

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر نام گذاري سال هاي گذشته با شعار اقتصادي را دلیلی دیگر بر اهمیت تمرکز بر رشد و شکوفایی
اقتصاد کشور دانست و با اشاره به اینکه یکی از وجوه تحقق شعار سال جاري در خصوص جهش تولید می تواند جدیت در راه اندازي
طرح هاي اقتصادي اشتغال زا در مناطق محروم باشد، اقدامات صورت گرفته در سازمان اقتصادي کوثر را تشریح کرد و اظهار داشت:
براي تحقق شعار اقتصادي سال، تمرکز ما در سازمان اقتصادي کوثر بر رونق و جهش تولید بوده است بطوري که موفق شده ایم طرح
هاي مناسب و داراي توجیه فنی و اقتصادي را با اولویت مناطق محروم راه اندازي نمائیم و به بهره برداري برسانیم که در همین راستا
18 طرح کشاورزي در مناطق محروم به بهره برداري رسیده که شامل کارخانه جوجه کشی با ظرفیت 40 میلیون قطعه در سال، فارم
مرغ مادر با ظرفیت تولید 70 هزار قطعه اي دیزباد، فارم مرغ مادر 100 هزار قطعه اي چگنی، فارم مرغ مادر 55 هزار قطعه اي
فریمان، فارم مرغ مادر 80 هزار قطعه اي سلطانیه زنجان، احداث گلخانه هلیلان ایلام و اسلام آباد کرمانشاه با سرمایه گذاري بالغ بر

 
1800 میلیارد ریال موجب ایجاد اشتغال پایدار مستقیم و غیرمستقیم گردیده است.   

مهندس اسکندري ادامه داد: با تأکیدات آقاي مهندس اوحدي ریاست محترم بنیاد شهید و امور ایثارگران، 8 طرح کشاورززي و
دامپروري دیگر با حجم سرمایه گذاري 2500 میلیارد ریال در چارچوب زمان بندي پیش بینی شده با سرعت و کیفیت مناسبی در

 
حال اجرا بوده و انتظار می رود در سال آتی مورد بهره برداري قرار گیرد. 

مدیرعامل سازمان اقتصادي کشور با اشاره به جایگاه برجسته ایران در پیشرفت هاي علمی و تسخیر جایگاه علمی منطقه توسط
دانشمندان ایرانی اظهار داشت: از آن جا که مقوله پیشرفت هاي علمی همواره جزو سرفصل هاي مهم بیانات مقام معظم رهبري بوده

 
است، در سازمان اقتصادي کوثر نیز این مقوله مهم نیز همواره مورد توجه قرار گرفته است. 

مهندس اسکندري اظهار داشت: در همین چارچوب مطالعات و بررسی هایی صورت گرفت که در نتیجه آن براي نخستین بار در
کشور، ساخت دستگاه جوجه کشی مکانیزاسیون کوثر با ظرفیت 57.600 عدد تخم مرغ در یک دوره 21 روزه با تجمیع 2500 قطعه
مکانیکی الکتریکی و تکنولوژي نوین، با استاندارد و کیفیت بهتر از نمونه هاي مشابه خارجی ساخته و در واحدهاي فعلی و جدید به

 
کارگرفته خواهد شد که اثرات مطلوب آن را در افزایش تولید همچنین قطع وابستگی خارجی و ارزآوري به مرور شاهد خواهیم بود. 

مهندس اسکندري در تشریح دستاوردهاي مرتبط با پیشرفت هاي علمی سازمان به ساخت نیروگاه بیوگاز با تکیه بر دانش مهندسین
داخلی نیز اشاره کرد و اظهار داشت: نیروگاه بیوگاز دامی شریف آباد قزوین و نیروگاه خورشیدي 5 مگاواتی چهارمحال و بختیاري با
حجم سرمایه گذاري 1.110 میلیارد ریالی در دست اقدام است. وي راه اندازي این نیروگاه را تحولی تازه در صنعت دامپروري و انرژي
هاي نوین خواند و اظهار داشت: راه اندازي این نیروگاه تجربه موفقی براي تأمین نیازهاي استراتژیک کشور خواهد بود که در آینده

 
می تواند الگوي مناسبی براي راه اندازي و توسعه نیروگاه هاي مشابه باشد. 

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر همچنین بیان داشت: تمامی شرکت هاي تابعه و ستاد سازمان پرداخت به موقع مالیات را تکلیف و

 
رسالت اجتماعی خود دانسته و سازمان در زمره سازمان هاي خوش حساب از سوي سازمان امور مالیاتی اعلام شده است. 



مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر در پایان با اشاره به نقش و اهمیت و جایگاه ایثارگران در تاریخ انقلاب اسلامی و ضرورت رسیدگی به
مشکلات و ارتقاي نظام بهبود سلامت و درمان ایثارگران اظهار داشت: راه اندازي مشاغل خرد خانگی در روستاها و اشتغال و
توانمندسازي خانواده اي ایثارگر در سال آتی نیز جزو برنامه ها و اولویت هاي سازمان اقتصادي کوثر است ضمن این که یکی از مهم
ترین پروژه هاي ملی این سازمان، راه اندازي مرکز جامع تشخیص و درمان سرطان (پت اسکن) در بیمارستان خاتم الانبیاء بوده است
که با سرمایه گذاري 750 میلیارد ریال به بهره برداري رسیده که علاوه بر ایثارگران معزز می توان خدمات مورد نیاز به عموم در مردم

 
در این حوزه را به نیازمندان ارائه نماید.   

پس از استماع گزارش فعالیت هاي هیات مدیره و گزارش حسابرس و بازرس قانونی، صورت هاي مالی سال 1398 و بودجه عملیاتی

 
سال مالی1400 سازمان اقتصادي کوثر مورد تائید و تصویب اعضاي مجمع عمومی سازمان قرار گرفت. 

انتهاي پیام/



ساخت 500 واحد مسکونی براي مددجویان بهزیستی در مازندران

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/10/17

قائم مقام موسسه مسکن و عمران اجتماعی بسیج گفت: 500 واحد مسکونی در نظر گرفته شده در نقاط مختلف استان
مازندران واقع شده است و ظرف مدت 1 سال آماده سکونت خواهد شد.

قائم مقام موسسه مسکن و عمران اجتماعی بسیج گفت: 500 واحد مسکونی در نظر گرفته شده در نقاط مختلف استان

 
مازندران واقع شده است و ظرف مدت 1 سال آماده سکونت خواهد شد. 

آرش مصطفی پور، قائم مقام موسسه مسکن و عمران اجتماعی بسیج
در بیان جزئیات کلنگ زنی ساخت 500 واحد مسکونی براي
مددجویان بهزیستی در استان مازندران توسط بسیج گفت: خداوند را
شاکریم که بسیج به عنوان بازوي موثر ملی در حوزه عمران اجتماعی
و خدمت رسانی به جامعه محرومان این بار در هم افزایی با سازمان
بهزیستی در بخش مسکن براي مددجویان استان مازندران نقش

 
آفرینی کرد. 

قائم مقام موسسه مسکن و عمران اجتماعی بسیج در تشریح جزئیات این پروژه گفت: 500 واحد مسکونی در نظر گرفته شده در نقاط
مختلف استان مازندران واقع شده است و ظرف مدت 1 سال آماده سکونت خواهد شد، همچنین متوسط متراژ این خانه ها بین 60 تا

 
85 متر است. 

 
یک تیر و دو نشان بسیج با ساخت مسکن براي محرومان 

وي با اشاره به این نکته که در روند ساخت این واحدهاي مسکونی از پیمانکاران بومی استفاده می شود، افزود: بر اساس شاخص هاي
اقتصاد کلان ساخت هر 100 متر مربع واحد مسکونی در یک سال، 2.5 شغل مستقیم و غیر مستقیم را به وجود می آورد، در همین

 
راستا، ساخت این پروژه در طول 1 سال براي نزدیک به 900 نفر از مردم منطقه اشتغال به وجود می آورد. 

مصطفی پور، در بیان تفاهم نامه هاي منعقد شده بین بسیج و وزارت راه و شهرسازي گفت: حل مشکل مسکن محرومان یکی از
اولویت هاي بسیج است و ما تلاش می کنیم از کلیه ظرفیتهاي این نهاد مردمی در راستاي صاحب خانه کردن محرومان استفاده

کنیم.



در نشست مشترك مدیران صنعت بیمه و نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی

مطرح شد: عوارض دریافتی از صنعت بیمه باید در مسیر کاهش تلفات و

پیشگیري از حوادث هزینه شود

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/10/17

تامین مالی و ایجاد فضاي آرامش در جامعه از مهم ترین اهداف صنعت بیمه به شمار می رود. به گزارش اقتصادطلایی به نقل
از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزي، دکترغلامرضا سلیمانی در نشست هم اندیشی مدیران و کارشناسان

صنعت بیمه و نایب رییس مجلس شوراي اسلامی، ضمن اعلام این مطلب (...)

تامین مالی و ایجاد فضاي آرامش در جامعه از مهم ترین اهداف صنعت بیمه به شمار می رود. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از
اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزي، دکترغلامرضا سلیمانی در نشست هم اندیشی مدیران و کارشناسان صنعت

 
بیمه و نایب رییس مجلس شوراي اسلامی، ضمن اعلام این مطلب (...) 

 
تامین مالی و ایجاد فضاي آرامش در جامعه از مهم ترین اهداف صنعت بیمه به شمار می رود. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزي، دکترغلامرضا سلیمانی در نشست هم اندیشی
مدیران و کارشناسان صنعت بیمه و نایب رییس مجلس شوراي اسلامی، ضمن اعلام این مطلب افزود: پذیرش ریسک بخش هاي
تولیدي و خدماتی تنها بخشی از ماموریت هاي صنعت بیمه است و باید از منظر گسترش اشتغال، تولید ثروت و تزریق آرامش به

 
جامعه نیز به فعالیت هاي آن توجه کنیم. 

رییس کل بیمه مرکزي با تشریح آخرین دستاوردهاي صنعت بیمه در زمینه هاي گوناگون به ارائه آمار خدمات این صنعت در ایام
کرونا پرداخت و تصریح کرد: صنعت بیمه نقش تاریخی خود را در بحران همه گیري ویروس کرونا به بهترین شکل ممکن ایفا کرده

 
که نوعی اعتمادسازي را بین آحاد جامعه به دنبال داشته است. 

وي از تاکید نهاد ناظر براي تسهیل امر بیمه گري در کشور سخن گفت و افزود: شرکت هاي بیمه در کنار ایفاي مسئولیت هاي
اجتماعی در ایام کرونایی، موضوع طراحی و عرضه بیمه نامه هاي متناسب با عوارض بیماري و پوشش خسارات ناشی از توقف کسب و

 
کار را نیز با جدیت دنبال کرده است. 

دکتر سلیمانی با اشاره به آسیب پذیري صنعت بیمه در برابر مقررات نامتناسب با مبانی این صنعت، خاطرنشان کرد: تقویت صنعت
بیمه به مفهوم قدرتمندي نظام در تمامی عرصه هاست و ما از نهاد قانونگذار توقع داریم براي گسترش آرامش عمومی به حفظ آرامش

 
این صنعت کمک کنند. 

وي در همین راستا اظهار داشت: صنعتی که ماموریت آرامش بخشی را بر عهده دارد باید در فضایی ایمن و آرام به فعالیت بپردازد و

 
مشکلات تحمیل شده تمرکز فعالان آن را بر هم نزند. 

رییس شوراي عالی بیمه موضوع افزایش بهره وري سرمایه هاي صنعت بیمه را با اهمیت توصیف کرد و افزود: حمایت جدي خانه ملت
ازصنعت بیمه در مساله تصویب صندوق بیمه حوادث طبیعی می تواند دغدغه هاي دولت و مجلس را در هنگام وقوع حوادث طبیعی



 
به حداقل برساند. 

وي با قدردانی از حضور نایب رییس خانه ملت در این نشست از نگاه ویژه وي و همکارانشان به مقوله بیمه، ابراز امیدواري کرد که این

 
تعامل به رشد فعالیت هاي این صنعت و رضایتمندي حداکثري بیمه گذاران منتهی شود. 

بر اساس این گزارش در ادامه این نشست مدیران عامل چند شرکت بیمه اي به طرح برنامه ها، راهبردها و مشکلات صنعت بیمه

 
پرداختند و دبیرکل سندیکاي بیمه گران به نمایندگی از سایر مدیران عامل به طرح موضوعات روز صنعت بیمه پرداخت. 

نایب رییس مجلس شوراي اسلامی نیز با ابراز خرسندي از حضور در جمع مدیران ارشد صنعت بیمه از مقوله"اعتمادسازي" به عنوان
یک ماموریت اساسی براي صنعت بیمه یاد کرد و گفت: ایجاد اعتماد و رفع دغدغه هاي منطقی و روانی جامعه در گرو برنامه ریزي

 
صنعت بیمه است و مجلس از تحقق این اهداف به صورت ویژه اي حمایت می کند. 

بر اساس این گزارش، دکتر سید حسن قاضی زاده هاشمی با تاکید بر ضرورت حفظ و حراست از سرمایه هاي کشور را از قابلیت هاي
صنعت بیمه دانست و اظهار داشت: رفع بخش مهمی از دغدغه هاي معیشتی جامعه با پوششهاي متنوع بیمه اي امکان پذیر است و

 
دولت باید در طرحهاي ویژه مسئولیتهاي اجتماعی به این صنعت کمک کند. 

دکتر قاضی زاده هاشمی در بخش دیگري از سخنان خود به موضوع عوارض بیمه اي اشاره کرد و گفت: عوارض دریافتی دستگاه ها
باید در مسیر کاهش تلفات و پیشگیري از حوادث و سوانح هزینه شود چرا که کسري منابع مالی سایر دستگاه ها نباید از محل حق

 
بیمه هاي مردم تامین شود. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی از راه اندازي کانون فکري صنعت بیمه به عنوان یک اتاق فکر راهبردي یاد کرد و افزود: ثبات
اقتصادي موضوع مهمی به شمار می رود اما مهمتر از آن چاره اندیشی براي بی ثباتی هاي اجتماعی و کاهش ضریب نفوذ اعتماد در

 
کشور است. 

وي خاطرنشان کرد: صنعت بیمه در اقتصاد کلان نقشی محوري دارد و به آسانی می تواند براي نهادهاي حمایتگر جایگزین مطمئنی

 
باشد. 

نایب رییس مجلس در همین راستا اظهار داشت: شرکت هاي بیمه با راه اندازي صندوق مشترك سرمایه گذاري می توانند بخش

 
مهمی از عملیات سرمایه در کشور را مدیریت کنند که تحقق این مهم مستلزم اتخاذ راهبردهاي جدید و فرماندهی واحد است. 

وي در پایان از مدیران ارشد و فعالان صنعت بیمه درخواست کرد تا با طراحی بسته جامع بیمه اي زمینه هاي رشد صنایع و خدمات

 
در کشور را تقویت کنند. 

شایان ذکر است در این نشست که با حضور نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی، رئیس کل بیمه مرکزي، دبیرکل سندیکاي بیمه گران
ایران، مدیرعامل صندوق تامین خسارت هاي بدنی و تمامی مدیران عامل شرکت هاي بیمه برگزار شده بود طرفین بر لزوم همکاري

بیشتر در حوزه هاي گوناگون اقتصادي و اجتماعی تاکید کردند



حل مشکلات سیل زدگان جاسک و بشاگرد در اولویت است

منبع: ایرناشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/10/17

بندرعباس- ایرنا- معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه در سفر به مناطق معروف به محرومیت، از
شهرستان هاي جاسک و بشاگرد در شرق هرمزگان بازدید کرد و از نزدیک درجریان مسائل و مشکلات مردم این مناطق به

ویژه خسارت دیدگان سیل سال 98 قرار گرفت.

 بندرعباس- ایرنا- معاون رییس جمهوري و رییس سازمان
برنامه و بودجه در سفر به مناطق معروف به محرومیت، از شهرستان هاي جاسک و بشاگرد در شرق هرمزگان بازدید کرد و از نزدیک

 
درجریان مسائل و مشکلات مردم این مناطق به ویژه خسارت دیدگان سیل سال 98 قرار گرفت. 

به گزارش ایرنا، محمد باقر نوبخت در این سفر یک روزه به همراه روساي بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و کمیته امداد امام خمینی(ره) و
همچنین استاندارهرمزگان دربازدید هوایی از مناطق سیل زده و محروم شرق هرمزگان بویژه سدیچ وگابریک جاسک و دولت آباد
بشاگرد، بر سرعت بخشی به ساماندهی و تخصیص اعتبارات لازم براي تکمیل طرح هاي این مناطق از جمله واحدهاي مسکونی آسیب

 
دیده از سیل 98 تاکید کرد. 

سفر نوبخت به این مناطق، دستاوردهاي مهمی در برداشت که می توان به افتتاح نخستین واحدمسکونی احداثی براي آسیب دیدگان
سیل پارسال در شرق هرمزگان، احداث دیواره حفاظتی در نقاط حادثه خیز سدیچ و گابریگ جاسک و کلنگ زنی 300 واحدمسکونی

 
در بشاگرد اشاره کرد. 

معاون رییس جمهوري همچنین از طرح بزرگ پایانه نفتی جاسک به عنوان آخرین حلقه زنجیره انتقال نفت خام گوره به جاسک

 
درشرق هرمزگان نیز بازدید و از آن به عنوان مهم ترین طرح مورد اجرا در کشور یادکرد. 

در نشست شوراي برنامه ریزي وتوسعه هرمزگان نیز رییس سازمان برنامه و بودجه ضمن تشریح وضعیت استان بویژه مناطق محروم

 
درشرق، اعتبارات لازم را براي عملیاتی شدن طرح هاي یادشده تصویب کرد. 

 
دولت خسارت هاي سیلاب پارسال منطقه شرق هرمزگان را پرداخت می کند 



 
 

درپی بارندگی روزهاي 20 تا 22 دي ماه 98 شرق هرمزگان از جمله جاسک و بشاگرد، روستاهاي منطقه تحت تاثیر سیل قرار گرفتند

 
و خسارت بسیاري به خانه هاي روستایی، تاسیسات آبرسانی و برق، ابنیه و جاده ها در منطقه جاسک و بشاگرد وارد شد. 

در این حادثه تعداد زیادي از خانه هاي مددجویان زیرپوشش کمیته امداد جاسک هرمزگان صد درصد تخریب و بسیاري دیگر از

 
منازل دچار آب گرفتگی شدید شد، بطوري که اهالی از این منطقه کوچ کرده و به نقاط دیگر رفتند. 

 
طبق اعلام معاونت عمرانی استانداري هرمزگان دربرآورد اولیه، خسارت سیل 12 هزار و 300 میلیارد ریال گزارش شد. 

معاون رییس جمهوري پس از بازدید هوایی از روستاهاي سیل زده سدیج و گابریک جاسک و دیدار با مردم این مناطق، از نزدیک

 
درجریان روند ساخت، تعمیر و تکمیل مسکن براي اقشار نیازمند و سیل زده درجاسک هرمزگان قرار گرفت. 

نوبخت تصریح کرد: دولت هیچ مانعی براي پرداخت خسارت هاي وارد شده از سیل پارسال در شرق هرمزگان ندارد و همانطور که در
استان هاي سیستان و بلوچستان و کرمان پرداخت هاي لازم براي جبران خسارت هاي ناشی از سیلاب انجام شد براي این استان هم

 
انجام می شود. 

وي بیان داشت: بخش مربوط به خانه هاي آسیب دیده به خوبی توسط بنیاد مسکن رسیدگی شده و برخی از این خانه ها نیز در این

 
سفر بهره برداري شد. 

معاون رییس جمهوري ابرازداشت: براي بقیه منازل آسیب دیده بویژه در مسیر کریدور ساحلی جنوب کشور با استاندار هرمزگان

 
هماهنگ شد تا نسبت به تکمیل آن ها اقدام شود. 

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز از سال گذشته تاکنون با استقرار ستاد بازسازي در منطقه، فرآیند ساخت و تعمیر واحدهاي خسارت

 
دیده ناشی از سیل را با مشارکت گروه هاي اجرایی و مردم شروع کرده است. 

این بنیاد براي بازسازي 10 روستاي سیل زده جاسک 330 میلیارد ریال اختصاص داده که 80 درصد آن جذب شده و بازسازي نیز

 
80 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

 
استانداري هرمزگان میزان اعتبار بازسازي مناطق سیل زده را اعلام کند 



 
 

معاون رییس جمهوري همچنین تاکید کرد: اعتبار مورد نیاز براي تکمیل زیرساخت هاي مناطق سیل زده جاسک با درخواست

 
استانداري هرمزگان به این مناطق اختصاص می یابد. 

نوبخت اظهارداشت: استانداري هرمزگان هر آنچه اعتبار براي سرعت بخشی در روند بازسازي این مناطق سیل زده نیاز دارد را در نامه

 
اي به سازمان برنامه و بودجه اعلام کند. 

 
وي ادامه داد: پس از دریافت این نامه آن را به هیات دولت برده تا در صورت تصویب، پس از یک هفته به هرمزگان اختصاص یابد. 

وي اضافه کرد: مردم این مناطق در زمینه خانه هاي بهداشت، موتور سیکلت براي جابه جایی بهورز، راه به خصوص مرمت پل هاي

 
تخریب شده و معیشت با مشکل هایی روبه رو هستند که باید به سرعت براي رفع آن ها تلاش کنیم. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور خاطرنشان کرد: بارها براي حضور در این مناطق برنامه ریزي کردم که

 
به دلایل مختلفی اجرایی نشد. 

 
کلید نخستین مسکن احداثی به سیل زدگان شرق هرمزگان واگذار شد 

 
 

با حضور معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه، روساي بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، کمیته امداد امام خمینی (ره) و
استاندار هرمزگان نخستین واحد مسکونی احداثی براي آسیب دیدگان از سیل پارسال در شرق این استان افتتاح و کلید آن به صاحب

 
خانه واگذارشد. 

استاندار هرمزگان دراین زمینه گفت: سیل دي ماه 98 به تعدادي از واحدهاي مسکن روستایی شهرستان جاسک در مجاورت 2
رودخانه سدیج و گابریک خسارت وارد کرد که براساس ارزیابی ها، 270 واحد نیازمند احداث مجدد، 350 واحد نیازمند تعمیرات و



 
750 واحد دچار خسارت معیشتی شدند. 

فریدون همتی افزود: براساس این برآورد و با مصوبه هیات وزیران و پس از ابلاغ معاون اول رییس جمهوري، براي هریک از این گروه

 
ها تسهیلاتی تخصیص پیدا کرد که بخشی از این تسهیلات بلاعوض است. 

وي ادامه داد: روستاهاي «کروچ»، «کنتکی»، «حاجی آباد»، «گبد»، «گرندو»، «نوروزکار»، «سدیج»، «گشمی»، «بندبست»، «لیره
ایی» و«گنجک» در سیل بهمن ماه 98 دچار خسارت شدند که براساس مصوبه شوراي مدیریت بحران و شوراي برنامه ریزي و توسعه

 
استان، روستاي لیره اي به مکان دیگري منتقل می شود و کار بازسازي واحدهاي خسارت دیده در بقیه روستاها نیز ادامه دارد. 

نماینده عالی دولت در هرمزگان اظهارداشت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از سال گذشته تاکنون با استقرار ستاد بازسازي درمنطقه،
فرآیند ساخت و تعمیر واحدهاي خسارت دیده ناشی از سیل را با مشارکت اکیپ هاي اجرایی و مردم شروع کرده و تا پایان سالجاري

 
عملیات احداث و تعمیرات واحدهاي خسارت دیده شرق جاسک در سیل دیماه 98، به پایان می رسد. 

 
احداث سه هزار خانه براي مناطق محروم هرمزگان 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه پس از بازدید از مناطق محروم وسیل زده جاسک به دولت آباد بشاگرد رفت و

 
300 واحد مسکونی روستایی در این شهرستان را به نمایندگی از سه هزار مسکن مناطق محروم هرمزگان کلنگ زنی کرد. 

تسهیلات براي هر واحد روستایی 500 میلیون ریال درنظرگرفته شده که 300میلیون ریال آن بلاعوض بوده و نقشه ساختمان، نظارت

 
ساختمان و صدور پروانه ساخت براي این واحدها نیز رایگان است. 

یکی از برنامه هاي مهم دولت دوازدهم ساخت 100 هزار واحد مسکونی روستایی با همکاري بنیاد مسکن، کمیته امداد امام
خمینی(ره) و پشتیبانی سازمان برنامه و بودجه در کشور است که سه هزار واحد این خانه ها براي افراد کم بضاعت درمناطق محروم

 
شرق هرمزگان درنظرگرفته شده است. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه درنشست شوراي برنامه ریزي و توسعه هرمزگان اظهارداشت: احداث یکصد
هزار واحد مسکونی با همکاري کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره)، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و پشتیبانی سازمان برنامه و بودجه

 
درکشور آغاز شده است. 

 
نوبخت افزود: تفاهم نامه احداث سه هزار واحد از این خانه ها براي افراد کم بضاعت استان هرمزگان نیز دراین نشست به امضا رسید. 

وي بیان داشت: این واحدهاي مسکونی ظرف 6 ماه آینده تکمیل و براساس اولویت کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) و سازمان

 
بهزیستی تحویل می شود. 

 
شهرستان بشاگرد تا پایان دوره فعالیت دولت دوازدهم به توسعه دست می یابد 

بشاگرد یکی از 31 شهرستان ویژه در کشور است که برنامه هاي توسعه همه جانبه و محرومیت زدایی در آن ها در حال اجراست و تا
پایان دوره فعالیت دولت دوازدهم این شهرستان به لحاظ سطح برخورداري از امکانات و زیرساخت هاي و توسعه یافتگی، به وضعیت

 
قابل قبولی می رسد. 

استاندار هرمزگان درحاشیه کلنگ زنی این واحدهاي مسکونی گفت: باتوجه به تخصیص اعتبارات از ردیف بودجه توسعه مکران، برنامه

 
هایی که در شهرستان بشاگرد پیش بینی شده بود، درحال اجرا هستند. 

وي بیان داشت: درحوزه راه نیز، کارهاي بی نظیري دربشاگرد درحال اجراست و از جمله فعال ترین طرح هاي راه روستایی در کشور،

 
مربوط به این شهرستان است. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: دراین راستا حدود 130 کیلومتر راه در بشاگرد آسفالت و 180 کیلومتر نیز بازگشایی خواهدشد که از
این طریق راه مناسب از بشاگرد به استان هاي سیستان وبلوچستان و کرمان و همچنین به شهرستان هاي میناب و جاسک ایجاد می

 
شود. 

همتی تصریح کرد: در زمینه آبرسانی نیز 2 طرح بزرگ با اعتباري افزون بر چهارهزار میلیارد ریال در بشاگرد اجرایی شده و همچنان

 
درحال انجام است که بر این اساس از سدجگین تا مرکز شهرستان و تعدادي از روستاهاي اطراف آن آبرسانی شد. 

نماینده عالی دولت در استان هرمزگان اظهارداشت: همچنین از سد سهران بشاگرد یک خط اصلی درحال احداث است که روستاهاي



 
زیادي از این طرح آبرسانی بهره مند خواهند شد. 

وي خاطرنشان کرد: در حوزه آبخیزداري نیز طرح هاي موفقی در بشاگرد اجرایی شده که موجب تامین آب شرب، کشاورزي و

 
حفاظت از محیط زیست در این شهرستان می شود. 

همتی بیان داشت: در زمینه مدرسه سازي نیز 6 مدرسه شبانه روزي در بشاگرد احداث شده و همچنین در زمینه احداث خانه هاي

 
بهداشت و امکانات ورزشی اقدام هاي خوبی در این شهرستان صورت گرفته است. 

وي اضافه کرد: در حوزه توسعه زیرساخت هاي فناوري نیز باتوجه به مصوبه سفر وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات، سایت هاي جدید

 
در بشاگرد در حال احداث و ارتقاي سایت هاي قبلی درحال انجام است که در این حوزه نیز به وضعیت خوبی خواهیم رسید. 

استاندار هرمزگان یادآورشد: در اراضی سد جگین نیز ظرفیت مناسبی براي ایجاد اشتغال گسترده با راه اندازي گلخانه هاي تولید
محصولات کشاورزي و همچنین صادرات این محصولات وجود دارد که براي سرمایه گذاري و فعال سازي آن پیگیري هایی در حال

 
انجام است. 

 
خط انتقال گوره به جاسک مهم ترین طرح اجرایی در کشور 

معاون رییس جمهوري در کنار بازدید از مناطق سیل زده سدیچ وگابریک جاسک و دولت آباد بشاگرد و دیدار با اهالی این مناطق و
همچنین کلنگ زنی واحدهاي مسکونی در بشاگرد؛ بازدیدي هم از طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک به عنوان پروژه ملی و

 
راهبردي در کشور داشت. 

این طرح با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره
سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع

 
سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی درسواحل مکران اجرا می شود. 

تامین و احداث یک هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش، احداث پنج تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی خط لوله و
برق رسانی به آن ها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال پایانی، احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون
بشکه در منطقه جاسک و احداث تاسیسات دریایی شامل سه گوي شناور، حوضچه آرامش و تاسیسات جانبی آن در سواحل مکران را

 
می توان از مهم ترین پروژه هاي این طرح ملی دانست. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه درجریان بازدید از این طرح گفت: همه طرح هاي در حال اجراي کشور مهم

 
هستند اما طرح خط انتقال گوره به جاسک را می توان مهم ترین طرح ها ذکر کرد. 

نوبخت اظهار داشت: هیچ یک از طرح هاي در دست اجرا به اندازه این خط لوله که می توان با آن تنگه هرمز را دور زد، داراي اهمیت

 
نیست. 

وي ادامه داد: مخازنی که در جاسک با ظرفیت ذخیره سازي 10 میلیون بشکه نفت در حال احداث است، طرح راهبردي بزرگی براي

 
کشور است، بویژه اینکه الآن از خلیج فارس هم فاصله گرفته و ذخیره سازي را در ساحل دریاي عمان انجام می دهیم. 

رییس سازمان برنامه و بودجه اظهارداشت: گزارش داده شده از روند اجراي طرح هزار کیلومتري خط لوله گوره به جاسک امید بخش
بوده و اقدام هاي خوبی انجام شده است و با تکمیل آن می توان تنگه هرمز را پشت سر گذاشت و از ظرفیت ملی دریاي عمان به

 
خوبی استفاده کرد. 

نوبخت اضافه کرد: آینده با همه سختی هایی که اکنون وجود دارد متعلق به ملت ایران است و اجراي این طرح با توجه به فرصت

 
فراروي کشور بسیار با اهمیت خواهد شد. 

معاون رییس جمهوري خاطرنشان کرد: کار با قوت درحال نزدیک شدن به مراحل پایانی خود بوده و این سفر و گزارش اقدام هاي

 
انجام شده در اینجا خستگی مرکز را برطرف کرد. 

 
وي گفت: طرح راهبردي پایانه نفتی جاسک با پیشرفت فیزیکی خوب درحال نزدیک شدن به پایان کار و اتمام خود قرار دارد. 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه وي بیان داشت: امید می رود تا سال آینده شاهد بهره برداري از این طرح

 
بزرگ که مخازن عظیمی براي شرکت نفت و صادرات نفت ایجاد می کند، باشیم. 



نوبخت ادامه داد: به امید روزي که خبر بهره برداري کامل این طرح را رسانه ها به همه مردم و ایرانیانی برسانند که در خارج به

 
توسعه کشور دل بسته اند. 

وي ادامه داد: باید از بازارهاي خود و سهمیه اي که در اپُک داریم، استفاده بکنیم و نفت را به دارایی هاي دیگر و زیربناها تبدیل

 
کنیم. 

معاون رییس جمهوري بیان داشت: ضمن اهمیتی که خلیج فارس و تنگه هرمز براي کشور، جهان و بازار نفت دارد داشتن پایگاه

 
دیگري براي صادرات آتی کمک کننده است. 

نوبخت خاطر نشان کرد: این اقدام بزرگ با وجود تحریم ها درحال انجام است و  این طرح به عنوان یک ظرفیت ملی درعرصه هاي

 
جهانی قابل رقابت است. 

 
توسعه شرق هرمزگان در اولویت مسوولان کشوري 

باتوجه به اینکه 50 تا 60 درصد از سواحل مکران به عنوان دروازه طلایی ایران و ایستگاه اصلی در تجارت، اقتصاد و گردشگري کشور
در حوزه شرق هرمزگان و بویژه منطقه جاسک قرار دارد، توسعه این مناطق در اولویت رییس جمهوري و مسوولان بلندپایه دولتی قرار

 
گرفته است. 

 
 

رییس سازمان برنامه وبودجه کشور در نشست شوراي برنامه ریزي و توسعه هرمزگان گفت: توسعه ملی از طریق توسعه هرمزگان در
دستورکار و اولویت مسوولان کشور قرار دارد و براي توسعه این استان نیز باید مناطق محروم و مستعد منطقه مانند مکران شناسایی و

 
آباد شود. 

نوبخت تصریح کرد: مکران منطقه اي بسیار مستعد و کم نظیر درجهان و بی نظیر در ایران است و توسعه آن گام مهمی براي آبادانی

 
کشور است. 

وي ادامه داد: توجه به مکران یعنی توجه به هرمزگان و به همین دلیل، رییس جمهوري و مسوولان بلندپایه دولتی درچند سال اخیر

 
بارها به این استان سفر کرده اند تا روند پیشرفت طرح ها را از نزدیک کنترل کنند. 

به گفته نوبخت، در سفرهاي رییس جمهوري به هرمزگان در سال هاي اخیر، 99 مصوبه تصویب شده که تاکنون 38 هزار و 900

 
میلیارد ریال براي این طرح ها پرداخت شده و هفت هزار و 800 میلیارد ریال دیگر هم اختصاص خواهدیافت. 

 
اختصاص 14هزار و 900 میلیارد ریال براي طرح هاي در دست اقدام هرمزگان 

معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه اظهارداشت: 46 طرح جهش تولید درهرمزگان اکنون در دست اقدام است که

 
تا پایان دولت دوازدهم براي آن ها 14 هزار و 500 میلیارد ریال هزینه می شود. 

وي در این راستا از امضاي تفاهم نامه اي با استاندار هرمزگان براي تکمیل طرح هاي یادشده خبر داد و اطمینان داد که این طرح ها
پنج هزار و 128 فرصت شغلی ایجاد خواهند کرد. 



 
 

به گفته نوبخت، علاوه بر این 13 هزار و 240 میلیارد ریال هم براي 43 طرحی که امکان بهره برداري آن ها تا قبل از پایان دوره

 
خدمتی این دولت ممکن است، اختصاص یافت. 

وي ادامه داد: بخش قابل توجهی از این مبلغ نیز تاکنون اختصاص یافته است و امید می رود با این طرح ها بیش از پیش شاهد

 
توسعه هرمزگان باشیم. 

رییس سازمان برنامه و بودجه اضافه کرد: از سوي دیگر در این سفر سه هزار میلیارد ریال به طور خاص براي توسعه شهرستان بشاگرد

 
اختصاص یافت. 

 
نوبخت ادامه داد: همه این اقدام ها درشرایط محاصره و جنگ اقتصادي صورت می گیرد. 

معاون رییس جمهوري تصریح کرد: خوشبختانه ما داراي کشوري توانمند و درحال توسعه هستیم و با وجود همه فشارها، مشکلات،

 
تحریم ها و کرونا، چرخ توسعه درحال حرکت است. 

 
تحرك مسوولان براي توسعه شرق هرمزگان دردولت دوازدهم بیشترشده است 

استاندار هرمزگان نیز در نشست برنامه ریزي و توسعه هرمزگان گفت: شرق این استان از گذشته تحرك چندانی براي توسعه را شاهد
نبوده و نیروهایی که از روستاهاي منطقه براي ایجاد صنایع و کار به عنوان نیروي تخصصی وارد منطقه می شوند تقاضا دارند خود به

 
همراه خانواده هایشان در مکان هایی ساکن شوند که حداقل ها را داشته باشد. 

 
همتی اظهارداشت: عدد و رقم مورد نیاز براي این منظور برآورد شده که به صورت مکتوب ارسال می شود. 

وي بیان داشت: البته در دولت یازدهم و دوازدهم تحرك و توسعه در شرق هرمزگان بیشتر شده و سفر مسوولان بلندپایه دولتی به

 
این مناطق را شاهد هستیم. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: یکی از افتخارهاي دولت دوازدهم کمک اساسی به جبران کمبودهاي زیرساختی هرمزگان در بخش
درمان است که بخش هاي زیادي از آن انجام شده و تلاش می کنیم بقیه طرح هاي این حوزه نیز تا پایان دولت به بهره برداري

 
برسند. 

همتی گفت: افزون بریکهزار و 700 تخت بیمارستانی در چهار سال گذشته با توسعه بیمارستان هاي موجود یا ساخت مراکز درمانی

 
جدید اضافه شده است. 

همتی عنوان کرد: محرومیت هرمزگان دربخش بهداشت و درمان پیش از این زیاد بود و به خصوص در بندرعباس کاري انجام نشده
بود که ظرف چهار سال گذشته اتفاق بزرگی در این استان رخ داد و در بخش خانه هاي بهداشت هم کارهاي بزرگی انجام شده اما

 
کافی نیست. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود گفت: کار بزرگی در زمینه کریدور ساحلی جنوب کشور از بوشهر تا بندرعباس انجام شده که

 
بخشی از آن تا پایان سال براي بهره برداري آماده می شود. 

نماینده عالی دولت در استان ادامه داد: باتوجه به ترافیک سنگین ایجاد شده در این مسیر لازم است وزارت راه وشهرسازي احداث



 
خط دوم را نیز آغاز کند که می تواند براي گردشگري منطقه و پاسخ به نیازهاي حمل و نقلی راهگشا باشد. 

همتی عنوان کرد: مسکن یکی از تقاضاها بود که با تفاهم نامه و برنامه اي که آغاز شد، انتظار می رود محرومان زیرپوشش نهادهاي

 
حمایتی و سایر افراد داراي شرایط، در 6 ماه آینده صاحب خانه شوند. 

وي ابراز داشت: مساله دیگر آلایندگی عسلویه و تاثیري است که بر زندگی و سلامت ساکنان غرب هرمزگان برجاي می گذارد و درصد

 
آلایندگی آن هم مشخص شده اما اجرا نمی شود. 

استاندار هرمزگان خطاب به معاون رییس جمهوري اظهار داشت: تقاضا داریم به سازمان مدیریت و برنامه ریزي بوشهر دستور قاطع

 
دهید سهم غرب هرمزگان را بپردازد و یا خود سازمان برنامه و بودجه به استان کمک کند. 

رییس شوراي مدیریت و برنامه ریزي هرمزگان ابراز داشت: اتفاق هاي بزرگی در زمینه آب شرب رخ داده و با احداث 2 آب شیرین

 
کن، بندرعباس و خمیر و روستاهاي مسیر داراي آب پایدار شدند و آب سد استقلال میناب براي خود شهرستان آزاد شد. 

وي افزود: آب میناب در گذشته از چاه هاي آب تامین می شد و اکنون از آب سد استقلال و سد سرنی براي این منظور استفاده می

 
شود. 

نماینده عالی دولت دراستان هرمزگان یادآورشد: شرق هرمزگان به خصوص برخی از روستاهاي جاسک، سیریک و همینطور میناب با

 
مشکل آب شرب روبه رو هستند که کارهاي خوب و موثري درحال انجام است. 

 
شرق هرمزگان یک گام به سمت توسعه 

هرچند شهرستان هاي شرق هرمزگان از جمله جاسک و بشاگرد را نماد محرومیت در کشور می دانند اما این مناطق به برکت نظام
مقدس جمهوري اسلامی، دولت تدبیر وامید و جهادگران بسیجی قدم در راه توسعه گذاشته و دیگر مانند چند دهه قبل محروم

 
نیست. 

محرومیت زدایی یکی از شعارهاي اصلی نظام اسلامی و مهم ترین دستاورد ارزشمند انقلاب است که اقدام هاي موثري توسط نظام و

 
دولت در راستاي تحقق این شعار در شرق هرمزگان بویژه جاسک و بشاگرد صورت گرفته است. 

دولت تدبیرو امید توجه خاصی به ارائه خدمات و توسعه مناطق محروم و روستایی کشور از جمله شهرستان جاسک و بشاگرد داشته و
در بخش هاي مختلف از جمله زیرساخت ها، عمران روستایی، آموزش، راه و آب و برق و درحال حاضر نیز اینترنت گام هاي

 
ارزشمندي برداشته است. 

شهرستان جاسک با 58 هزار نفر جمعیت در 300 کیلومتري و بشاگرد با 45هزار نفر جمعیت در 330 کیلومتري شرق بندرعباس
مرکز استان هرمزگان واقع شده است و از جمله مناطق کم برخوردار بوده که البته در سال هاي اخیر گام هاي خوبی در جهت توسعه

 
و عمران این منطقه برداشته شده است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان برنامه و بودجه 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- بشاگرد 

 
- جهش تولید 

 
- محمدباقر نوبخت 

 
- توسعه روستایی 

 
- هرمزگان 

 
- جاسک 

 
پروندهٔ خبري 

- جشن بازسازي و نوسازي مناطق سیل زده



27 روستاي شهرستان هاي فارس به اینترنت پرسرعت مجهز شدند

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس گفت: 27 روستا و شهرستان هاي این استان با جمعیت 4 هزار و 464 خانوار، بالغ
بر 15 هزار نفر، از محل اعتبارات طرح خدمات عمومی اجباري به شبکه پهن باند همراه اول مجهز شدند.

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس گفت: 27 روستا و شهرستان هاي این استان با جمعیت 4 هزار و 464 خانوار، بالغ بر

 
15 هزار نفر، از محل اعتبارات طرح خدمات عمومی اجباري به شبکه پهن باند همراه اول مجهز شدند. 

به گزارش بادیجی، مهرداد سهرابی گفت: با تجهیز روستاها و مناطق دوردست به اینترنت پهن باند، علاوه بر ایجاد دسترسی روستاها

 
به خدمات ضروري دولت از طریق اتصال به شبکه ملی اطلاعات، فعالیت ها و فرصت هاي جدیدي در روستاها خلق خواهد شد. 

او افزود: ارتباطات سیار به طور کلی و باند پهن به طور خاص، تاثیر ویژه اي بر اقتصاد مناطق روستایی دارد و باعث شده است اهالی
روستا صرف نظر از موقعیت مکانی خود بتوانند با چند کلیک به مشتریان بالقوه براي عرضه محصولات و خدمات خود در شهرها
متصل شوند و علاوه بر فروش محصولات خود با قیمت مناسب و بدون واسطه در بازار، زمینه اشتغال پایدار و کاهش هزینه هاي خود

 
را فراهم کنند. 

سهرابی دریافت خدمات ضروري عمومی مانند سلامت، آموزش، کشاورزي و بانکداري الکترونیک را از دیگر مزایا و دستاوردهاي
دسترسی به شبکه پهن باند و شبکه ملی اطلاعات عنوان کرد که در نتیجه اقدامات توسعه اي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در

 
راستاي پرکردن شکاف دیجیتالی و دسترسی همگانی در روستاها و مناطق دورافتاده رخ داده است. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس تصریح کرد: در همین راستا در هفته گذشته، 20 روستاي دیگر در شش شهرستان استان
با جمعیت دو هزار و 647 خانوار، بالغ بر 9 هزار نفر، از محل اعتبارات طرح خدمات عمومی اجباري وزارت (USO) به شبکه پهن باند

 
سیار همراه اول مجهز شدند. 

او محل اجراي این سایت ها را در روستاهاي تیرازجان، گل بابکان، له چرا، بکر علیا، بکر سفلی، گره نظرآباد در شهرستان رستم،
روستاهاي جوالیقان، گیخ، سیریزجان، کانرود و سویس در شهرستان کازرون، روستاهاي حسین آباد سرگر، تل بخصی، سرتل، سرگر
در شهرستان فیروزآباد، روستاهاي خانی یک، آبنو و پهناپهن در شهرستان فراشبند، روستاي شهرك خلیل آباد در شهرستان زرین
دشت و روستاي شهرك وزیره در شهرستان نی ریز اعلام کرد. سهرابی خاطرنشان کرد: هفت روستاي نصیرآباد، قلعه نو، شاابوذکریا،
محمدآباد، نصرت آباد، طاهونه و شهرك غدیر از توابع شهرستان داراب با جمعیت یک هزار و 817 خانوار، بالغ بر شش هزار و 600

نفر، نیز توسط اپراتور اول تلفن همراه به شبکه پهن باند سیار مجهز شدند.



نقش سمن ها درکاهش جرم

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/10/17

آفتاب یزد _ یگانه شوق الشعرا: سازمان هاي مردم نهاد به عنوان نمایندگان جامعه مدنی از جایگاه حائز اهمیتی برخوردارند و
نقش مهمی را در جوامع امروزي ایفا می کنند. این سازمان ها کمک می کنند تا فعالیت هاي متنوع افراد در هر جامعه نظام مند
شود. دامنه کارکرد این نهادها بسیار وسیع است و یکی از مهم ترین آثار عضویت افراد در این سازمان ها هویت یابی و معنا بخشی به
هویت هاي فردي است. لزوم وجود این سازمان ها براي قشر جوان بیشتر از سایر گروه ها احساس می شود زیرا به واسطه جذب و
فعالیت جوانان در این نوع سازمان ها نه تنها می توان از بروز ناهنجاري هاي بسیاري جلوگیري کرد بلکه فعالیت هاي این چنینی،
شکوفایی بهتر توانمندي ها را به دنبال خواهد داشت. بر این اساس و در گفتگو با جامعه شناسان به بررسی وضعیت این سازمان ها در

 
کشور و چالش هاي موجود بر سر راه آن ها می پردازیم. 

 
>بهترین راه مشارکت قانونی جوانان 

 
وزیر ورزش و جوانان دیروز گفت: تاکید بر توسعه سمن ها و تشکل ها براي این است که بهترین راه براي مشارکت قانونی جوانان، 

 
تجربه اندوزي، مدیریت و ورود به عرصه هاي مختلف را فراهم کنیم. 

 
به گزارش مهر، مسعود سلطانی فر، در هفتاد و ششمین جلسه ستاد 

ملی ساماندهی امور جوانان، با اشاره به بیانیه گام دوم انقلاب و برجسته بودن مباحث فرهنگی و اجتماعی در این بیانیه، اظهار داشت:
زمانی یک کشور توسعه می یابد که همزمان و با یک آهنگ و یک رویکرد، توسعه اجتماعی، اقتصادي، سیاسی و فرهنگی تحقق یابد.
وي با بیان اینکه انقلاب ما فرهنگی بوده و هست، گفت: در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی هم توسعه هاي اجتماعی و فرهنگی بیشتر
مدنظر مقام معظم رهبري بوده که ریشه آن در اسلام و ایدئولوژي انقلاب ما بوده است.سلطانی فر ادامه داد: جوان امروز خواسته ها،
آرمان ها و ایده آل هاي متفاوتی از جوان سه دهه قبل دارد. جوانان امروز خواستار حل مشکلات تحصیل، اشتغال، ازدواج خود هستند
و آزادي هاي سیاسی و اجتماعی را دنبال می کنند و اگر ما ساز و کار مشارکت آن ها را فراهم کنیم جامعه امن و آرامش و امنیت
پایدار خواهیم داشت. وزیر ورزش و جوانان با تاکید بر گسترش سمن ها، گفت: اینکه تاکید می کنیم روز به روز سمن ها و تشکل ها
گسترش پیدا کنند براي این است که بهترین راه براي مشارکت قانونی جوانان، تجربه اندوزي، مدیریت و ورود به عرصه هاي
اجتماعی، اقتصادي و سیاسی همین سمن ها هستند. سلطانی فر اظهار داشت: هرچه زمینه مشارکت قانونی شهروندان را در زمینه
هاي مختلف فراهم کنیم قطعاً امنیت نظام بیشتر خواهد شد. اگر ساز و کار مشارکت مردم و جوانان را از طریق سمن ها گسترش
دهیم به موفقیت می رسیم و هزینه ها کمتر و جامعه به بلوغ و توسعه بیشتري خواهد رسید. وزیر ورزش و جوانان در پایان گفت:
نباید فکر کنیم فقط با پول و هزینه هاي مختلف می توانیم باعث توسعه فرهنگی شویم بلکه تا زمانی که به باور جدي فرهنگی نرسیم

 
و زمینه مشارکت و حضور مردم را فراهم نکنیم به توسعه فرهنگی نخواهیم رسید. 

 
> سمن چیست؟ 

سازمان هاي مردم نهاد یا سازمان عمومی غیردولتی یا سَمَن یا «انِ جی اوُ» به انگلیسی در کلی ترین معناي خود، به سازمانی اشاره
می کند که مستقیماً بخشی از ساختار دولت محسوب نمی شود اما نقش بسیار مهمی به عنوان واسطه بین فردْ و قواي حاکم و حتی
خود جامعه ایفا می کند. بسیاري از سازمان هاي مردم نهاد، غیرانتفاعی و مستقل از دولت هستند و بودجه این سازمان ها از راه کمک
هاي مردمی و در مواردي نیز با کمکِ سازمان هاي دولتی، دولت یا ترکیبی از این روش ها و در قالب پروژه هاي مشترك تامین می

 
شود. 

 
> چالش هاي ایجاد سمن ها 



در این خصوص دکتر علیرضا شریفی یزدي جامعه شناس و استاد دانشگاه به آفتاب یزد گفت: « یکی از وجوه بارز مشارکت عمومی در
همه جا و یکی از کانال هاي بسیار مناسب براي نهادینه کردن مردم سالاري در هر کشوري سازمان هاي مردم نهاد هستند که کاملا
مطابق نام آن باید این تشکیلات مردمی باشند. اما اشکال این سازمان ها در ایران این است که زیر نظر دولت است. البته قابل فهم
است که مجوز این سازمان ها باید توسط دولت ها صادر شود اما دولت به بعضی از این سازمان ها کمک مالی می کند در نتیجه به
نظر می آید بسیاري از این سازمان ها دیگر مردمی نیستند. هرچند ظاهر خصوصی دارند اما به دولت وابسته اند. تبلیغات مناسب و به
اندازه در مورد سازمان هاي مردم نهاد براي شناختن آن ها صورت نمی گیرد. بخش بزرگی از جوانان ما اصلا نسبت به این تشکل ها
که امروز زیر نظر وزارت ورزش است و قبلا زیر نظرتشکیلات دیگري بوده، آگاهی ندارند. انجمن هایی مانند حمایت از کودکان کار،
حمایت از زنان بی سرپرست، حمایت از حیوانات، حمایت از محیط زیست و... در کشور ما وجود دارد اما خیلی ها نسبت به وجود آن
ها بی خبرند. مسئله دیگر فرآیند سنگین، طولانی و بسیار دشوار ثبت سمن ها در ایران است. هیچ جوانی حاضر نمی شود مشقت این
فرآیند طولانی را به جان بخرد زیرا جوان نه حوصله این قبیل کارها را دارد و نه وقتی براي آن. این فرآیند باید راحت شود و خیلی
سریع انجام بگیرد. یکی از مشکلات بزرگ در این موضوع نگاه امنیتی موجود نسبت به سمن ها است. در دولت هاي نهم و دهم که
نگاهی منفی نسبت به سمن ها وجود داشت، متاسفانه صحبت هایی مطرح شد که ایجاد کننده تقابل بین دو دیدگاه مخالف و موافق
این سازمان ها بود. هیئت هاي مذهبی یکی از بارزترین و مردمی ترین تشکیلات غیردولتی هستند که خیلی هم ثبت نشده اند و
توسط مردم اداره می شوند و می توانند در جهت هویت بخشی مذهبی افراد کارساز باشند اما حقیقت امر این است که افراد فقط به
یک حوزه علاقه ندارند و شاید بسیاري از افراد به مکان هاي دیگري نیاز داشته باشند. باید از سمن ها درست استفاده شود و دولت
ثبت آن ها را تسریع کند و اجازه دهد سمن ها روي پاي خودشان بایستند. متاسفانه حتی در مورد هیئت هاي مذهبی شهرداري

 
تهران در زمان رئیس جمهور سابق 

شروع به کمک کرد غافل از اینکه این امر باعث می شود استقلال سمن هاي مذهبی گرفته شود. درباره سازمان هاي مردم نهاد دیگر
هم همین است، باید اجازه دهیم مستقل باشند. سمن ها صرفا براي جوانان نیست، صنف ها و طبقات اجتماعی مختلف در سنین
مختلف را شامل می شود اما می تواند براي جوانان بسیار اثرگذار باشد. بسیج که در حوزه هاي مختلفی مشغول به فعالیت است و با
سمن ها شباهت هایی نسبی دارد می تواند در این دسته قرار بگیرد اما متصل به نهادهاي دولتی است. نشانه بارز سمن ها غیردولتی

 
بودنشان است. ما باید در جهت غیردولتی کردن این تشکیلات حرکت کنیم تا بتوانیم از آن کارایی مناسب را 

 
به دست بیاوریم.» 

 
>تاثیرات سمن ها بر جامعه 

وي در ادامه افزود: « ویژگی بارز این سازمان ها این است که به درستی می شود به افراد نظم و چارچوب داد و از پراکنده کاري هاي
بسیار خطرناك براي کشور جلوگیري کرد. بنابراین سمن ها هم به عنوان یک مکان مناسب براي رشد هویت جوانان و هم براي جهت
دهی و هم براي رغبت سنجی استعدادها و آموزش برخی از مسائل بسیار نهادهاي مناسبی هستند اگر در شکل درست آن قرار
بگیرند. ما با بحران شدید محیط زیست مواجه هستیم طبیعتا سمن ها خیلی می توانند در این مسائل کمک کننده باشند و هیچ
دولتی نمی تواند بدون کمک مردم محیط زیست را حفظ کند. همچنین در زمینه سرگرمی افراد و هویت بخشی به آن ها این سازمان
ها می توانند نقش بسیار پررنگی را به عهده بگیرند. در همه جاي دنیا از این مقوله ها به خوبی استفاده شده است. این تشکیلات
بسیار کم هزینه هستند که باعث افزایش مشارکت می شوند، مردم سالاري را در جوامع نهادینه می کنند، اتصال گروه هاي اجتماعی
را افزایش می دهند، باعث کاهش انواع آسیب هاي اجتماعی و کاهش بزه کاري در بین گروه هاي نوجوان وجوان می شوند و هویت
جمعی سازمان یافته هدفدار مثبت در این سمن ها می تواند براي جوانان نمود پیدا کند. یکی از دلایلی که جوانان به سمت کارهاي
خلاف حرکت می کنند هویت بخشی اي است که در این گروه ها اتفاق می افتد. آن ها به دنبال پذیرش گروه هم سالان هستند که
به سمت کارهایی مانند اعتیاد و بزه کاري کشیده می شوند. من در نتیجه مصاحبه هایی با نوجوانان و جوانانی که مرتکب کار خلاف
سنگین شده بودند متوجه شدم که این افراد به دنبال هیچ منفعت مالی اي نبوده اند. آن ها در پاسخ به چرایی ارتکاب به این کار می
گویند صرفا به خاطر هیجان و برخوردهاي دوستانه. این گفته ها بدین معناست که او در این گروه ها پذیرش مورد نیاز خود را
دریافت کرده است و به اصطلاح دیده شده است. سمن ها مکانی بسیار مناسب براي دیده شدن آدم ها هستند و افراد در این سازمان



ها احساس مفید بودن را تجربه می کنند. ما در سال هاي آینده یکی از کشورهاي سالمند دنیا خواهیم بود، در اینگونه شرایط
افسردگی دوران سالمندي بسیار رایج خواهد بود. یکی از دلایل اصلی افسردگی در زمان سالمندي نبود یک مکان مناسب براي

 
احساس مفید بودن است که این درباره جوان هم صادق است. این تشکیلات 

مردمی هستند و نباید شخصیت هاي دولتی مثل وزیر ورزش و جوانان درباره آن توضیح بدهند زیرا این با مردم نهاد بودن آن ها
منافات دارد. هرچقدر مردم در امور مشارکت بیشتري داشته باشند نتایج بهتري حاصل خواهد شد. سمن ها به دلیل کارکرد فرهنگی
و به دنبال داشتن فرهنگ سازي به کاهش تنش هاي اجتماعی کمک می کنند و باعث بالا رفتن چسبندگی یا انسجام اجتماعی می
شوند. یکی از دغدغه هاي امروز کشور ما کاهش مشارکت عمومی در عرصه هاي مختلف است، سمن ها می توانند کمک مهمی براي

 
افزایش مشارکت و بازیابی اعتماد از دست رفته باشند. » 

 
> ایجاد زمینه شکل گیري 

دکتر احمد بخارایی جامعه شناس و استاد دانشگاه نیز در این باره به آفتاب یزد گفت: « مشارکت جوانان و نوجوانان در امور مربوط به
خودشان عمدتا به صورت غیردولتی در قالب تشکیل گروه هاي داوطلبانه و نهادهاي غیر دولتی در تمام دنیا رایج است. این امر در
کشور ما به یک شرط لازم و یک شرط کافی احتیاج دارد. شرط کافی همین است که براي هویت جویی جوان لازم است تا او در این
نوع گروه ها قرار بگیرد. ولی شرط لازم که شرط زمینه اي است و اگر وجود نداشته باشد شرط کافی کاربرد خود را از دست می دهد
این است که بسترهاي لازم براي شکل گیري چنین پدیده اي وجود داشته باشد. در قانون اساسی کم و بیش به مشارکت و سهیم
شدن مردم در سرنوشت خودشان اشاره شده است ولی در عمل در جامعه ما احساس می شود ساختارهاي اجتماعی، سیاسی، فرهنگی
و اقتصادي ساختارهاي مناسبی براي شکل گیري این پدیده نیستند. براي مثال در ساختار سیاسی امکان مشارکت همه افراد در تمام
فعالیت ها امکان پذیر نیست. موانع و فیلترهاي زیاد باعث محروم شدن بسیاري از افراد متخصص می شود. در عرصه فرهنگی هم

 
همین گونه است. 

 
عمدتا فرهنگ چیره و غالب که رنگ و بوي سنتی دارد مدام 

در حال بازتولید کردن خودش است و عناصر مدرن را به حاشیه می راند. نسبت به سمن ها تقریبا نگاه امنیتی وجود دارد که در
نتیجه عملا امکان تشکیل آن ها و استفاده از نیروي داوطلبانه مردم کاهش پیدا می کند. در سطح کلان وقتی در جامعه چنین
موانعی وجود داشته باشد این امر حتی در مدارس هم بازتولید می شود و باعث می شود نوجوانان ما نتوانند به راحتی در گروه هاي
مختلف ورزشی، فرهنگی و غیره فعالیت کنند و عملا با مانع رو به رو می شوند. تردیدي نیست که جوانان ما براي کسب هویت خود
نیاز به گروه هاي هم سال خود براي تعامل دارند. تمام تئوري هاي جامعه شناختی به این اصل رسیده اند اما متاسفانه ما با مشکلات

ساختاري در جامعه مواجه هستیم. »



امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت امنیت غذایی از دیدگاه امنیت ملی گفت: پروژه ساخت دستگاه جوجه کشی
مکانیزاسیون کوثر که براي نخستین بار در کشور صورت می گیرد،…

معاون رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت امنیت غذایی از دیدگاه امنیت ملی گفت: پروژه ساخت دستگاه جوجه کشی

 
مکانیزاسیون کوثر که براي نخستین بار در کشور صورت می گیرد، یکی از اقدامات مهم در تأمین امنیت غذایی هموطنان است. 

مجمع عمومی سالانه سازمان اقتصادي کوثر با حضور مهندس سعید
اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران،
دکتر محمدجواد ایروانی معاون حسابرسی و نظارت دفتر مقام معظم
رهبري (مدظله العالی)، حجت الاسلام والمسلمین شکري نماینده
ولی فقیه، محمدرضا اسکندري مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر،
مدیرعامل مؤسسه حسابرسی مفید راهبر، نماینده سازمان برنامه و

بودجه کشور، اعضاي هیئت مدیره سازمان اقتصادي کوثر و تعدادي از معاونین و مشاورین بنیاد شهید و امور ایثارگران، درمحل سالن

 
اجتماعات حوزه ریاست بنیاد شهید و امور ایثارگران برگزار گردید. 

 
نظارت و کنترل هاي مالی اثربخش در سازمان اقتصادي کوثر 

پس از قرائت گزارش فعالیت هاي سازمان توسط مهندس اسکندري و ارائه گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی توسط هوشنگ
نادریان، مهندس سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس محترم بنیاد شهید ضمن تشکر از فعالیت ها آن سازمان اظهار داشت:
گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی از عملکرد سازمان اقتصادي کوثر با نظریه ""مقبول"" حاکی از فعالیت و اقدامات مناسب و
موثر مجموعه مدیریتی آن سازمان به مدیریت جناب آقاي مهندس اسکندري و پیاده سازي سامانه نظارتی مؤثر و اعمال کنترل هاي

 
مالی اثربخش بوده که شایسته تقدیر و تشکر می باشد. 

مهندس اوحدي با بیان این که در حوزه مسئولیت هاي قبلی نیز با عملکرد حرفه اي موسسه مفید راهبر مواجه بوده ام اظهار داشت:
در مجموعه سازمان ها و شرکت هاي تابعه و وابسته به بنیاد شهید شاهد حضور جدي و موثر این موسسه می باشیم و اظهارنظر
مقبول آن موسسه نسبت به عملکرد سال مالی گذشته سازمان اقتصادي کوثر داراي اهمیت و ارزش ویژه بوده و نشان دهنده شفافیت

 
و سلامت مالی و رعایت استانداردهاي حسابداري و انضباط مالی سازمان مذکور می باشد. 

معاون رئیس جمهور اظهار داشت: مطابق صورت هاي مالی و حسابرسی انجام شده، شاخص هاي مالی سازمان اقتصادي کوثر داراي
رشد و پیشرفت فزاینده بوده که می بایست این مسیر ادامه داشته باشد. خصوصاً با توجه به محدودیت هاي ایجاد شده توسط استکبار
جهانی ، سال آینده حوزه اقتصادي کشور داراي وضعیت ویژه می باشد که می بایست سازمان اقتصادي کوثر نقش بالنده تري در پهنه

اقتصاد کشور عهده دار گردد. 



در ادامه، مهندس اوحدي به اهمیت نقش بهداشت و درمان در نظام سلامت ایثارگران، حمایت سازمان از راه اندازي مرکز تخصصی
جامع تشخیص و درمان سرطان (پت اسکن) در بیمارستان خاتم الانبیاء را بسیار ارزشمند توصیف کرد و اظهار داشت حمایت سازمان
از پروژه هاي مرتبط با حوزه بهداشت و درمان موجب ارائه خدمات ارزنده تري به خانواده معزز شهدا و امور ایثارگران می گردد و این
مسیر باید تداوم داشته باشد. ایشان اظهار داشت با مساعدت رؤساي کمیته امداد و بنیاد مستضعفان ، در این مرحله تعداد دو
بیمارستان جدید تحویل بنیاد شهید و امور ایثارگران شد که تحت پوشش بیمارستان خاتم الانبیاء، می تواند منشاء خدمات درمانی
موثر و مناسب به جامعه هدف شود ضمن این که باید به گونه اي برنامه ریزي و اقدام نمائیم که سایر هموطنان نیز بتوانند تحت

 
مسئولیت هاي اجتماعی بنیاد شهید، از خدمات این مراکز درمانی استفاده نمایند. 

معاون رئیس جمهور با تأکید بر اینکه شعار جهش تولید سرلوحه و محور فعالیت هاي سازمان اقتصادي کوثر می باشد، لذا راه اندازي
طرح هاي اقتصادي اشتغال زا در مناطق محروم و بهره برداري از 18 طرح کشاورزي و برنامه ریزي براي بهره برداري از 8 طرح
کشاورزي و دامپروري جدید با حجم سرمایه گذاري 2500 میلیارد ریال از اقدامات قابل تقدیر در سازمان اقتصادي کوثر است که باید

 
تداوم یابد. 

مهندس اوحدي با تاکید بر ضرورت تهیه و تدوین و اجراي بودجه عملیاتی به مفهوم واقعی اظهار داشت: براي اولین بار بودجه
عملیاتی سازمان قبل از شروع سال آتی تهیه، تدوین و ارائه گردیده که این اقدام به موقع طلیعه انجام فعالیت هاي برنامه اي سازمان
در سال 1400 می باشد لذا ضرورت دارد ضمن تشکیل کارگروه کنترل بودجه اي، به تقویت ارائه خدمات حرفه اي کمیته حسابرسی

 
و واحد حسابرسی داخلی در مجموعه سازمان توجه لازم معطوف گردد. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار داشت: سازمان اقتصادي کوثر در مراحل سخت ایفاي تعهدات بنیاد شهید و امور ایثارگران
در سال 1399 نقش ممتاز و بی نظیري را عهده دار گردید، از جمله حضور متعهدانه و مقتدرانه در کنار معاونین و مدیران کوشا و
پرتلاش بنیاد شهید و امور ایثاگران موجب آن گردید که بخش اعظم مطالبات معوق و تاریخ گذشته خانواده معزز شهدا و ایثارگران و
مطالبات قابل توجه سنواتی دانشگاه ها و شرکت هاي بیمه پرداخت گردد که از این بابت نیز اقدام سازمان اقتصادي کوثر قابل تقدیر

 
می باشد. 

مهندس اوحدي اظهار داشت: حضور در صحنه فعالیت ها و مدیریت جهادي جناب مهندس اسکندري در انجام اقدام به موقع بسیار
درخشان بوده و هماهنگی و انسجام اعضاي محترم هیأت مدیره سازمان اقتصادي کوثر نیز رهگشا می باشد و با این همبستگی

 
مدیریتی انتظار می رود عملیات سازمان در سال 1400 با جهش مناسبی همراه باشد. 

معاون رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر اظهار داشت: پروژه ساخت دستگاه جوجه کشی
مکانیزاسیون کوثر که براي نخستین بار در کشور صورت می گیرد، یکی از اقدامات مهم در تأمین امنیت غذایی هموطنان است و
اهمیت آن وقتی دوچندان می شود که متوجه شویم این دستگاه با تکیه بر دانش بومی مهندسین ایرانی با کیفیت بسیار بهتر از نمونه

 
هاي مشابه خارجی ساخته شده و از خروج ارز از کشور جلوگیري نموده است. 

همچنین رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از پروژه بیوگاز کوثر به عنوان یکی دیگر از دستاوردهاي قابل توجه سازمان اشاره و اظهار
داشت: دستاورد بزرگ و قابل توجه این سازمان در صنعت دامپروري و انرژي هاي نوین و سرمایه گذاري در راه اندازي و بهره برداري
از طرح بیوگاز کوثر که داراي تکنولوژي پیشرفته و روز دنیا می باشد، گام ارزشمندي در زمینه رشد اقتصادي کشور و تأمین انرژي
مورد نیاز کشور به حساب می آید. وي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی را اقدامی مهم در ایجاد زنجیره ارزش و تأمین منافع و اقتدار



 
ملی قلمداد کرد. 

وي با تأکید بر لزوم هم افزایی بین تمامی سازمان ها و شرکت ها و واحدهاي وابسته و تابعه بنیاد شهید و امور ایثارگران، ضرورت
تدوین راهبردهاي همسو در بخش هاي مالی، سرمایه گذاري، تولید، تحقیق و توسعه منطبق با اسناد بالادستی بنیاد شهید و بهینه

 
سازي دارایی ها را مورد تأکید قرار داد. 

مهندس اوحدي ضمن تشکر مجدد از اقدامات سازمان در عرصه تولید و حوزه اشتغال ایثارگران ، حمایت در توانمندسازي جامعه
هدف بخصوص در مناطق محروم را گام مهمی ارزیابی و تأکید نمود توجه به ایجاد اشتغال پایدار نباید منحصر به طرح هاي بزرگ

صنعتی باشد. بلکه توجه به راه اندازي مشاغل خرد و خانگی نیز بسیار با اهمیت می باشد که ضرورت دارد توسعه یابد.



تقویم کامل سال 1401؛ دانلود تقویم ماه به ماه سال 1401

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/10/17

تقویم سال 1401، دانلود تقویم کامل 1401، تقویم 401، تقویم 1401به همراه مناسبت ها و تعطیلی هاي سال 1401 در
ادامه مطلب از نظر شما خوانندگان محترم فرادید می گذرد.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس تقویم روز شمار سال 1401 منتشر شد. تا این لحظه، این تقویم رسمی کشور
است. اما بر اساس تغییرات تقویم سال هجري قمري احتمال دارد برخی از مناسبت هاي آن کمی تغییر کند. به عنوان مثال ممکن
است که سالروز وفات پیامبر (ص) و امامان با اختلاف یک روز بر اساس تقویم هجري شمسی تغییر کند. به همین خاطر سایت فرادید
هیچ گونه مسئولیتی در قبال تغییراتی که در آینده بر روي تقویم انجام می شود، نداشته و در ایام تعطیلی هیچ گونه مسئولیتی را

 
نمی پذیرد. 

تقویم سال 1401 و تقویم 401 به همراه مناسبت ها و تعطیلی هاي سال 1401



 
 

 
تقویم ماه فروردین سال 1401 مناسبت هاي ماه فروردین تقویم سال 1401 / تقویم ماه فروردین سال 1401 

 
- 1 فروردین جشن نوروز/جشن سال نو 

 
- 2 فروردین عیدنوروز 

 
- 3 فروردین عیدنوروز 

 
- 4 فروردین عیدنوروز 

 
- 6 فروردین روز امید، روز شادباش نویسی 

 
- 6 فروردین زادروز آشو زرتشت، ابَرَانِسان بزرگ تاریخ 

 
 ( March 27 ) 7 فروردین روز جهانی تئاتر -

 
- 10 فروردین جشن آبانگاه 

 
- 12 فروردین روز جمهوري اسلامی 

 
- 13 فروردین جشن سیزده به در 

 
- 17 فروردین سروش روز،جشن سروشگان 

 
 ( April 7 ) 18 فروردین روز جهانی بهداشت -

 
- 19 فروردین فروردین روز،جشن فروردینگان 

 
- 23 فروردین روز دندانپزشک 

 
- 25 فروردین روز بزرگداشت عطار نیشابوري 

 
- 28 فروردین ولادت امام حسن مجتبی علیه السلام ( 15 رمضان ) 

 
- 29 فروردین روز ارتش جمهوري اسلامی ایران 

 
- 30 فروردین روز علوم آزمایشگاهی، زاد روز حکیم سید اسماعیل جرجانی 

 
- 31 فروردین شب قدر ( 18 رمضان ) 



 
 

 
تقویم ماه اردیبهشت سال 1401 مناسبت هاي ماه اردیبهشت تقویم سال 1401 / تقویم ماه اردیبهشت سال 1401 

 
- 1 اردیبهشت روز بزرگداشت سعدي 

 
- 1 اردیبهشت ضربت خوردن حضرت علی علیه السلام ( 19 رمضان ) 

 
 ( April 22 ) 2 اردیبهشت جشن گیاه آوري؛ روز زمین -

 
- 3 اردیبهشت روزبزرگداشت شیخ بهایی؛ روزملی کارآفرینی 

 
- 3 اردیبهشت شهادت حضرت علی علیه السلام ( 21 رمضان ) 

 
- 4 اردیبهشت شب قدر ( 22 رمضان ) 

 
- 9 اردیبهشت روزشوراها 

 
- 9 اردیبهشت روز جهانی روانشناس و مشاور 

 
- 10 اردیبهشت جشن چهلم نوروز؛ روز ملی خلیج فارس 

 
 ( May 1 ) 11 اردیبهشت روزجهانی کارگر -

 
- 12 اردیبهشت شهادت استاد مرتضی مطهري، روزمعلم 

 
- 13 اردیبهشت عید سعید فطر ( 1 شوال ) 

 
- 14 اردیبهشت تعطیل به مناسبت عید سعید فطر ( 2 شوال ) 

 
- 15 اردیبهشت جشن میانه بهار/جشن بهاربد؛ روز شیراز 

 
 ( May 5 ) 15 اردیبهشت روز جهانی ماما -

 
- 17 اردیبهشت روز اسناد ملی و میراث مکتوب 

 
 ( May 8 ) 18 اردیبهشت روز جهانی صلیب سرخ و هلال احمر -

 
- 25 اردیبهشت روز بزرگداشت فردوسی 

 
- 27 اردیبهشت روز ارتباطات و روابط عمومی 

- 28 اردیبهشت روز بزرگداشت حکیم عمر خیام 



 
 ( May 18 ) 28 اردیبهشت روز جهانی موزه و میراث فرهنگی -

 
 

 
تقویم ماه خرداد سال 1401 مناسبت هاي ماه خرداد تقویم سال 1401 / تقویم ماه خرداد سال 1401 

 
- 1 خرداد روز بهره وري و بهینه سازي مصرف 

 
- 1 خرداد روز بزرگداشت ملاصدرا 

 
- 3 خرداد فتح خرمشهر در عملیات بیت المقدس و روز مقاومت، ایثار و پیروزي 

 
- 4 خرداد روز دزفول، روز مقاومت و پایداري 

 
- 6 خرداد خرداد روز،جشن خردادگان 

 
- 6 خرداد شهادت امام جعفر صادق علیه السلام ( 25 شوال ) 

 
- 11 خرداد ولادت حضرت معصومه سلام االله علیها و روز دختران ( 1 ذوالقعده ) 

 
- 14 خرداد رحلت حضرت امام خمینی 

 
- 15 خرداد قیام 15 خرداد 

 
 ( June 5 ) 15 خرداد روز جهانی محیط زیست -

 
 ( June 10 ) 20 خرداد روز جهانی صنایع دستی -

 
- 21 خرداد ولادت امام رضا علیه السلام ( 11 ذوالقعده ) 

 
 ( June 12 ) 22 خرداد روز جهانی مبارزه با کار کودکان -

 
 ( June 14 ) 24 خرداد روز جهانی اهداي خون -

 
- 25 خرداد روز ملی گل وگیاه 

 
- 27 خرداد روز جهاد کشاورزي 



 
  ( June 17 ) 27 خرداد روز جهانی بیابان زدایی -

 
تقویم ماه تیر سال 1401 مناسبت هاي ماه تیر تقویم سال 1401 / تقویم تیرماه سال 1401 

 
- 1 تیر جشن آب پاشونک، جشن آغاز تابستان 

 
- 1 تیر روز اصناف 

 
 ( June 26 ) 5 تیر روز جهانی مبارزه با مواد مخدر -

 
- 7 تیر انفجار دفتر حزب جمهوري اسلامی و شهادت دکتر بهشتی و 72 نفر از اعضاي حزب؛ روز قوه قضاییه 

 
- 8 تیر روز مبارزه با سلاح هاي شیمیایی و میکروبی 

 
- 9 تیر شهادت امام محمد تقی علیه السلام ( 30 ذوالقعده ) 

 
- 10 تیر روز صنعت و معدن 

 
- 13 تیر تیر روز،جشن تیرگان 

 
- 14 تیر روز قلم 

 
- 15 تیر جشن خام خواري 

 
- 16 تیر شهادت امام محمد باقر علیه السلام ( 7 ذوالحجه ) 

 
- 18 تیر روز عرفه ( 9 ذوالحجه ) 

 
- 19 تیر عید سعید قربان ( 10 ذوالحجه ) 

 
- 24 تیر ولادت امام علی النقی الهادي علیه السلام ( 15 ذوالحجه ) 

 
- 25 تیر روز بهزیستی و تامین اجتماعی 

 
- 27 تیر اعلام پذیرش قطعنامه 598 شوراي امنیت از سوي ایران 

 
- 27 تیر عید سعید غدیر خم ( 18 ذوالحجه ) 



 
- 29 تیر ولادت امام موسی کاظم علیه السلام ( 20 ذوالحجه )  

 
تقویم ماه مرداد سال 1401 مناسبت هاي ماه مرداد تقویم سال 1401 / تقویم مرداد ماه سال 1401 

 
- 6 مرداد روز ترویج آموزش هاي فنی و حرفه اي 

 
- 7 مرداد مرداد روز،جشن مردادگان 

 
- 8 مرداد روز بزرگداشت شیخ شهاب الدین سهروردي 

 
- 10 مرداد جشن چله تابستان 

 
 ( August 1 ) 10 مرداد آغاز هفته جهانی شیردهی -

 
- 14 مرداد صدور فرمان مشروطیت 

 
- 17 مرداد روز خبرنگار 

 
- 17 مرداد تاسوعاي حسینی ( 9 محرم ) 

 
- 18 مرداد عاشوراي حسینی ( 10 محرم ) 

 
- 20 مرداد شهادت امام زین العابدین علیه السلام ( 12 محرم ) 

 
 ( August 13 ) 22 مرداد روز جهانی چپ دست ها -

 
- 26 مرداد سالروز ورود آزادگانِ سرافراز به وطن 

 
- 28 مرداد سالروز وقایع 28 مرداد و برکناري دکتر محمد مصدق 

 
- 28 مرداد سالروز فاجعه آتش زدن سینما رکس آبادان 



 
  ( August 19 ) 28 مرداد روز جهانی عکاسی -

 
تقویم ماه شهریور سال 1401 مناسبت هاي شهریور ماه تقویم سال 1401 / تقویم شهریور ماه سال 1401 

 
- 1 شهریور روز بزرگداشت ابوعلی سینا و روز پزشک 

 
- 2 شهریور آغاز هفته دولت 

 
- 4 شهریور زادروز داراب (کوروش) 

 
- 4 شهریور شهریور روز،جشن شهریورگان 

 
- 4 شهریور روز کارمند 

 
- 5 شهریور روز بزرگداشت محمدبن زکریاي رازي و روز داروساز 

 
- 8 شهریور انفجار در دفتر نخست وزیري جمهوري اسلامی ایران، روز مبارزه با تروریسم 

 
- 11 شهریور روزصنعت چاپ 

 
- 13 شهریور روز بزرگداشت ابوریحان بیرونی 

 
- 13 شهریور روز تعاون 

 
- 17 شهریور قیام 17 شهریور 

 
- 19 شهریور درگذشت آیت االله سید محمود طالقانی 

 
 ( September 10 ) 19 شهریور روز جهانی پیشگیري از خودکشی -

 
 ( September 11 ) 20 شهریور حمله به برج هاي دوقلوي مرکز تجارت جهانی -

 
- 21 شهریور روز سینما 

 
 ( September 13 ) 22 شهریور روز گرامیداشت برنامه نویسان -

 
- 26 شهریور اربعین حسینی ( 20 صفر ) 

 
- 27 شهریور روز شعر و ادب پارسی و روز بزرگداشت استاد شهریار 

 
- 30 شهریور روز گفتگوي تمدنها 

 
 ( September 21 ) 30 شهریور روز جهانی صلح -



 
- 31 شهریور آغاز هفته دفاع مقدس  

 
تقویم ماه مهر سال 1401 مناسبت هاي ماه مهر تقویم سال 1401 / تقویم مهر ماه سال 1401 

 
- 1 مهر آغاز حمله مغول به ایران در پاییز 598 خورشیدي 

 
- 3 مهر رحلت رسول اکرم؛شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام ( 28 صفر ) 

 
 ( September 27 ) 5 مهر روز جهانی جهانگردي -

 
- 5 مهر شهادت امام رضا علیه السلام ( 30 صفر ) 

 
- 6 مهر هجرت پیامبر اکرم از مکه به مدینه ( 1 ربیع الاول ) 

 
- 7 مهر روز آتش نشانی و ایمنی 

 
- 7 مهر سقوط هواپیماي حامل جمعی از فرماندهان جنگ (کلاهدوز، نامجو، فلاحی، فکوري، جهان آرا) در سال 1360 

 
- 8 مهر روزبزرگداشت مولوي 

 
 ( September 30 ) 8 مهر روز جهانی ناشنوایان -

 
 ( September 30 ) 8 مهر روز جهانی ترجمه و مترجم -

 
 ( October 1 ) 9 مهر روز جهانی سالمندان -

 
- 13 مهر روز نیروي انتظامی 

 
- 13 مهر شهادت امام حسن عسکري علیه السلام ( 8 ربیع الاول ) 

 
 ( October 5 ) 13 مهر روز جهانی معلم -

 
- 14 مهر روز دامپزشکی 

 
- 16 مهر مهر روز،جشن مهرگان 

 
- 16 مهر روز ملی کودك 

 
- 17 مهر میلاد رسول اکرم به روایت اهل سنت ( 12 ربیع الاول ) 

 
 ( October 9 ) 17 مهر روز جهانی پست -

 ( October 10 ) 18 مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام -



 
 ( October 11 ) 19 مهر روز جهانی دختر -

 
- 20 مهر روز بزرگداشت حافظ 

 
- 21 مهر جشن پیروزي کاوه و فریدون 

 
 ( October 14 ) 22 مهر روز جهانی استاندارد -

 
- 22 مهر میلاد رسول اکرم و امام جعفر صادق علیه السلام ( 17 ربیع الاول ) 

 
 ( October 15 ) 23 مهر روز جهانی عصاي سفید -

 
 ( October 16 ) 24 مهر روز جهانی غذا -

 
 ( October 17 ) 25 مهر روز جهانی ریشه کنی فقر -

 
- 26 مهر روز تربیت بدنی و ورزش  

 
تقویم ماه آبان سال 1401 مناسبت هاي ماه آبان تقویم سال 1401 / تقویم آبان ماه سال 1401 

 
- 1 آبان روز آمار و برنامه ریزي 

 
- 7 آبان سالروز ورود کوروش بزرگ به بابل در سال 539 پیش از میلاد 

 
- 8 آبان روز نوجوان 

 
- 10 آبان آبان روز، جشن آبانگان 

 
- 12 آبان ولادت امام حسن عسکري علیه السلام ( 8 ربیع الثانی ) 

 
- 13 آبان روز دانش آموز 

 
- 14 آبان روز فرهنگ عمومی 

 
- 14 آبان وفات حضرت معصومه سلام االله علیها ( 10 ربیع الثانی ) 

 
- 15 آبان جشن میانه پاییز 

 
- 18 آبان روز ملی کیفیت 

 
 ( November 14 ) 23 آبان روز جهانی دیابت -

 
- 24 آبان روز کتاب و کتابخوانی 

 
 ( November 15 ) 24 آبان روز جهانی فلسفه -

 
 ( November 20 ) 29 آبان روز جهانی کودك -



 
 

 
تقویم ماه آذر سال 1401 مناسبت هاي ماه آذر تقویم سال 1401 / تقویم آذر ماه سال 1401 

 
- 1 آذر آذر جشن 

 
 ( November 25 ) 4 آذر روز جهانی مبارزه با خشونت علیه زنان -

 
- 5 آذر روز بسیج مستضعفان 

 
- 7 آذر روز نیروي دریایی 

 
- 9 آذر جشن آذرگان ،آذر روز 

 
- 9 آذر ولادت حضرت زینب سلام االله علیها و روز پرستار و بهورز ( 5 جمادي الاولی ) 

 
- 10 آذر روز مجلس 

 
 ( December 1 ) 10 آذر روز جهانی ایدز -

 
 ( December 3 ) 12 آذر روز جهانی معلولان -

 
- 13 آذر روز بیمه 

 
- 15 آذر روز حسابدار 

 
- 16 آذر روز دانشجو 

 
- 25 آذر روز پژوهش 

 
- 26 آذر روز حمل و نقل 



 
- 30 آذر جشن شب یلدا  

 
تقویم ماه دي سال 1401 مناسبت هاي ماه دي تقویم سال 1401 / تقویم ماه دي سال 1401 

 
- 1 دي روز میلاد خورشید؛ جشن خرم روز، نخستین جشن دیگان 

 
 ( December 25 ) 4 دي جشن کریسمس -

 
- 5 دي سالروز زمین لرزه ي بم در سال 1382 

 
- 5 دي سالروز شهادت آشو زرتشت، ابَرَانِسان بزرگ تاریخ 

 
- 7 دي شهادت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها ( 3 جمادي الثانیه ) 

 
- 8 دي دي به آذر روز، دومین جشن دیگان 

 
 ( January 1 ) 11 دي جشن آغاز سال نو میلادي -

 
- 15 دي دي به مهر روز، سومین جشن دیگان 

 
- 20 دي سالروز قتل امیرکبیر به دستور ناصرالدین شاه قاجار 

 
 ( January 11 ) 1936 21 دي درگذشت کارل دیوید آندرسون فیزیکدان آمریکایی، برندهٔ جایزه فیزیک نوبل سال -

 
- 23 دي دي به دین روز، چهارمین جشن دیگان 

 
- 24 دي ولادت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها و روز مادر ( 20 جمادي الثانیه ) 



 
 

 
تقویم ماه بهمن سال 1401 مناسبت هاي ماه بهمن تقویم سال 1401/ تقویم ماه بهمن سال 1401 

 
- 1 بهمن زادروز فردوسی 

 
- 2 بهمن بهمن روز، جشن بهمنگان 

 
- 4 بهمن ولادت امام محمد باقر علیه السلام ( 1 رجب ) 

 
- 5 بهمن جشن نوسره 

 
- 6 بهمن شهادت امام علی النقی الهادي علیه السلام ( 3 رجب ) 

 
- 10 بهمن جشن سده 

 
- 12 بهمن بازگشت امام خمینی (ره) به ایران 

 
- 13 بهمن ولادت امام محمد تقی علیه السلام ( 10 رجب ) 

 
- 15 بهمن جشن میانه زمستان 

 
- 16 بهمن ولادت امام علی علیه السلام و روز پدر ( 13 رجب ) 

 
- 18 بهمن وفات حضرت زینب سلام االله علیها ( 15 رجب ) 

 
- 19 بهمن روز نیروي هوایی 

 
- 22 بهمن پیروزي انقلاب اسلامی 

 
 ( February 11 ) 22 بهمن حمله به سفارت روسیه و قتل گریبایدوف سفیر روسیه تزاري در ایران -

 
 ( February 12 ) 23 بهمن زادروز چارلز داروین بنیانگذار نظریه ي فرگشت از طریق انتخاب طبیعی -

 
 ( February 14 ) 25 بهمن روز ولنتاین -

 
- 28 بهمن شهادت امام موسی کاظم علیه السلام ( 25 رجب ) 

 
- 29 بهمن جشن سپندارمذگان و روز عشق 



 
- 30 بهمن مبعث رسول اکرم ( 27 رجب )  

 
تقویم ماه اسفند سال 1401 مناسبت هاي ماه اسفند تقویم سال 1401 / تقویم ماه اسفند سال 1401 

 
 ( February 21 ) 2 اسفند روز جهانی زبان مادري -

 
- 5 اسفند روز بزرگداشت زمین و بانوان 

 
- 5 اسفند روز بزرگداشت خواجه نصیر الدین طوسی و روز مهندس 

 
- 5 اسفند ولادت سالار شهیدان، امام حسین علیه السلام و روز پاسدار ( 3 شعبان ) 

 
- 6 اسفند ولادت ابوالفضل العباس علیه السلام و روز جانباز ( 4 شعبان ) 

 
- 7 اسفند ولادت امام زین العابدین علیه السلام ( 5 شعبان ) 

 
- 7 اسفند سالروز استقلال کانون وکلاي دادگستري و روز وکیل مدافع 

 
- 7 اسفند سالروز درگذشت علی اکبر دهخدا 

 
- 13 اسفند ولادت علی اکبر علیه السلام و روز جوان ( 11 شعبان ) 

 
- 15 اسفند روز درختکاري 

 
- 17 اسفند ولادت حضرت قائم عجل االله تعالی فرجه و جشن نیمه شعبان ( 15 شعبان ) 

 
 ( March 8 ) 17 اسفند روزجهانی زنان -

 
- 25 اسفند پایان سرایش شاهنامه 

 
- 29 اسفند روز ملی شدن صنعت نفت ایران 

( March 20 ) 29 اسفند روز جهانی شادي -



هر مدرسه، یک فرهنگ سرا

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/10/17

لاله سادات کوثري - در روزي که شهرداري مشهد با امضاي تفاهم نامه هشت میلیاردتومانی با وزارت آموزش وپرورش عهده دار
تأمین تبلت دانش آموزي و مشارکت در هوشمندسازي مدارس ویژه مناطق کم برخوردار شد، شهردار مشهد از آمادگی مدیریت شهري
مشهد براي امضاي تفاهم نامه اي دیگر با آموزش وپرورش براي ایجاد فرهنگ سرا در مدارس حاشیه شهر براي ارائه آموزش هاي

 
شهروندي خبر داد. 

به گزارش خبرنگار ما، بعد از حضور گسترده و ارائه خدمات متعدد عمرانی براي تغییر و دگرگونی در سیماي حاشیه شهر مشهد،
مدیریت شهري مشهد در اقدامی دیگر این بار براي تغییر در سیماي آموزشی حاشیه شهر قدم به میدان گذاشت. در همین راستا طی
مراسمی با حضور محسن حاجی میرزایی، وزیر آموزش وپرورش، و محمدرضا کلائی، شهردار مشهد، تفاهم نامه تأمین خدمات آموزشی
به امضا رسید.شهردار مشهد در این مراسم گفت: در 3 سال گذشته چندین تفاهم نامه بین شهرداري، شوراي اسلامی شهر و آموزش 
وپرورش منعقد شده است. این تفاهم نامه ها در زمینه هایی مانند حمل ونقل دانش آموزان معلول، ارائه خدمات به بخش هاي مختلف

 
آموزش وپرورش یا تأمین منابع مالی بوده است. 

کلائی با بیان اینکه شهرداري با هدف جلوگیري از ایجاد افت تحصیلی براي دانش آموزان حاشیه شهر این مهم را اجرایی کرده است،
افزود: علاوه بر این مهم مذاکره دیگري با وزیر داشتیم که با تأیید ایشان مقرر شد شهرداري با کمک آموزش وپرورش از مدارس در

 
ساعات غیرآموزشی به عنوان پایگاهی براي ارتقاي سطح خدمات در مناطق پیرامونی و حاشیه شهر مشهد استفاده کند. 

 
هرمدرسه در حکم یک فرهنگ سرا 

کلائی ادامه داد: معتقدم هرمدرسه خود به تنهایی می تواند در حکم یک فرهنگ سرا تعریف شود. اگر چه با شیوع کرونا مقداري از
فعالیت هاي مشترك بین شهرداري و آموزش وپرورش کم شد اما در دل این تهدید فرصتی نهفته است که می توانیم با کمک آن ترویج
فرهنگ شهروندي با ابزارهاي دیجیتال را توسعه دهیم.شهردار مشهد با بیان اینکه مشهد داراي 66 محله با جمعیتی بالغ بر یک
میلیون و 200 هزار نفر حاشیه نشین است، اضافه کرد: این امکان در شهرداري وجود دارد که در قالب تفاهم نامه بعدي با آموزش 

 
وپرورش از ظرفیت مدارس با محوریت فرهنگی و اولویت حاشیه شهر مشهد استفاده شود. 

وي خاطرنشان کرد: خوشبختانه دراین رابطه نیز با نظر مثبت و تأیید وزیر وارد عمل خواهیم شد. این اقدام هم کاري بزرگ و ماندگار

 
است و امیداوریم در یکی دو ماه آینده عملیاتی شود. 

 
مسیر یادگیري در استان و مشهد کوتاه تر است 

وزیر آموزش وپرورش نیز در ادامه این مراسم با بیان اینکه رویکرد فرهنگی در شهر مشهد مناسب است، افزود: در ایجاد این رویکرد

 
فرهنگی در شهر مشهد شوراي شهر و شهرداري نقش بی بدیلی دارند . 

محسن حاجی میرزایی اظهار کرد: تحقق وضعیت خاص در شهروندان محقق نمی شود مگر به کمک جریان یادگیري؛ ضمن اینکه کار
کردن در این حوزه زمان بر است اما خوشبختانه مسیر در این شهر و استان به گونه اي آغاز شده است که می توان زمان کوتاه تري طی

 
طریق کرد. 

وي تأکید کرد: به عنوان یک متولی آموزش وپرورش بر خود می بالیم که این نوع از همکاري ها در این سطح بین شهرداري مشهد و

 
آموزش وپرورش برقرار است. 



 
پرداخت 3 درصد از عوارض شهري به آموزش وپرورش 

مدیرکل آموزش وپرورش استان نیز در ادامه این جلسه گفت: شوراي پنجم و شهرداري مشهد در بسیاري از امور مهم دست آموزش 
وپرورش را گرفته اند. مصداق بارز آن هم ارائه عوارض نوسازي به مدارس بود که در دوره قبل شوراي شهر حذف شده بود اما شوراي

 
پنجم و مدیریت شهري جدید اختصاص 3 درصد عوارض شهري به آموزش وپرورش را در دستور کار قرار دادند و مصوب کردند. 

قاسمعلی خدابنده با بیان اینکه شهرداري مشهد افزون بر فعالیت هرساله خود در پروژه مهر براي جدول گذاري رنگ آمیزي و شست 
وشوي مدارس نیز همراهی خوبی با ما دارد، افزود: از تفاهم نامه هاي مهم دیگر، اختصاص اعتباري بالغ بر 6 میلیارد تومان به آموزش 

 
وپرورش براي ریشه کنی و حذف بی سوادي از مشهد بود. 

وي ادامه داد: بر این اساس ما نیز متعهد شدیم تا براي شناسایی افراد بی سواد اقدام کنیم و ظرف 3 سال کلا بی سوادي از مشهد

 
برچیده شود. 

 
تبلت ها امانی در اختیار دانش آموزان قرار می گیرد 

مدیرکل آموزش وپرورش خراسان رضوي اضافه کرد: اجراي طرح شاهنامه خوانی در مقاطع پیش دبستانی و پایه چهارم ابتدایی از
دیگرطرح هاي مشترك ما و شهرداري بود و دیگرطرح مهم ما موضوع تهیه ابزار الکترونیکی و تبلت براي دانش آموزان بی بضاعت بود

 
که براساس آن مقرر شد ما فهرستی از دانش آموزان نیازمند تهیه کنیم. 

خدابنده یادآور شد: تبلت ها با تأمین اعتبار از سوي شهرداري تهیه و به مدیران مدارس تحویل داده می شود. این وسایل تا پایان سال
تحصیلی به صورت امانی در اختیار دانش آموزان نیازمند است و بعد از پایان سال تحصیلی توسط مدیران براي سال آینده و دانش 

 
آموزان نیازمند سال تحصیلی بعد جمع آوري خواهد شد. 

 
احداث هنرستان تخصصی راه آهن در مشهد 

مدیرکل آموزش وپرورش خراسان رضوي در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه با تأیید اولیه از وزیر قرار است هنرستان
تخصصی راه آهن در مشهد ایجاد شود، افزود: با تجهیز هنرستان کشاورزي در ناحیه 6 آموزش وپرورش امیدواریم ظرفیت این هنرستان

 
نیز از 750 نفر به 3 هزار نفر برسد. 

 
43 درصد متوسطه دوم در هنرستان و کارودانش 

وي با اشاره به اینکه در مجموع استان حدود 43 درصد دانش آموزان متوسطه دوم ما در مقطع فنی وحرفه اي و کارودانش تحصیل می 
کنند ادامه داد: امروز با افتخار می گوییم حدود 100 ساعت محتواي الکترونیکی در مرکزي با همین مضمون توسط همکاران ما تهیه و
راه اندازي شده است و بر این اساس تفاهم نامه اي با صداو سیماي استان امضا شده تا در روزهاي زوج براي 3 درس فارسی، ریاضی و

 
علوم ویژه مقطع ابتدایی این برنامه ها پخش شود. 

 
ترك تحصیل 40 هزار دانش آموز پذیرفتنی نیست 

وزیر آموزش وپرورش سه شنبه در روزي پربازدید و افتتاح در مشهد، همچنین در نشست با مدیران منتخب مدارس خراسان رضوي،
گفت: شیوع ویروس کرونا و شرایط ناشی از آن به مثابه سنگ محک عیار توانمندي ها براي همه فعالان در عرصه آموزش وپرورش

 
است. 

حاجی میرزایی همچنین از کاروان تجهیزات هنرستان هاي فنی وحرفه اي و کارودانش اعزامی به مناطق مختلف آموزشی خراسان 
رضوي به ارزش 87 میلیارد ریال رونمایی کرد و در آیین افتتاح نمایشگاه دستاوردهاي پژوهشی و مراکز رشد و کارآفرینی مشهد نیز
شرکت کرد و ضمن بازدید از مرکز تولید محتواي آموزش مجازي آموزش وپرورش در مشهد، در مراسم افتتاح هم زمان پروژه هاي
آموزشی و پرورشی سردار سلیمانی در استان هاي آذربایجان شرقی، سیستان وبلوچستان، خوزستان، کرمان و خراسان رضوي به صورت



متمرکز شرکت کرد.وي در نشست با مدیران آموزش وپرورش استان که به صورت ویدئوکنفرانس در مدرسه دارالفنون برگزار شد گفت:
بنده به هیچ عنوان نمی پذیرم که 40 هزار دانش آموز در خراسان رضوي ترك تحصیل کرده اند. همه مدیران مسئول هستند تا روند
ثبت نام دانش آموز و نحوه آموزش او را پیگیري کنند؛ همچنین مدیران موظف اند تا دانش آموزانی را که از ثبت نام جا مانده اند پیگیري

 
کنند و جویاي علت شوند. ما در تمام استان ها در حال انجام و پیگیري این امور هستیم. 

مدیرکل آموزش وپرورش استان نیز درباره پروژه آموزشی و پرورشی شهید سلیمانی در مشهد اظهار کرد: این مجتمع با زیربناي 12
هزار و 357 مترمربع شامل پیش دبستانی، دوره هاي اول و دوم دبستان و دوره هاي اول و دوم دبیرستان با 49 کلاس، کارگاه،

آزمایشگاه، 2 سالن ورزشی، 2 آمفی تئاتر، 2 کتابخانه و سالن بازي کودکان ایجاد شده است.



بازگشت 1100 واحد صنعتی راکد در کشور به چرخه تولید

منبع: روزنامه نقششماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/10/17

اصغر مصاحب - معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشیه بازدید از شهرك هاي صنعتی آبادان و خرمشهر بیان کرد: با
تلاش انجام شده و بر اساس برنامه ریزي ها، از ابتداي امسال تاکنون بیش از هزار و 100 واحد صنعتی راکد در سطح کشور پس از

 
احیا، فعال سازي و به چرخه تولید بازگشتند. 

به گزارش نقش اقتصاد وي افزود: یکی از برنامه هاي اصلی وزارت صمت در سال جهش تولید احیا و باز فعال سازي تعدادي از
واحدهاي صنعتی خارج شده از چرخه تولید است که استان خوزستان در این عرصه فعالیت خوبی داشته است. سرپرست صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی کشور گفت: سهم خوزستان از این تعداد 40 واحد بوده و بر اساس برنامه ریزي این رقم تا پایان امسال
به حدود 64 واحد می رسد. وي بیان کرد: ستاد تسهیل براي کمک و حمایت از صنایع تولیدي کوچک از ظرفیت این ستاد و کمک
بانک ها براي جانشینی و جدا شدن از تملک بانک ها، مصوبات خوبی داشته است. مصاحب افزود: استفاده از ظرفیت بخش هاي دیگر
به منظور کمک به بازگشت واحدهاي صنعتی غیرفعال به چرخه تولید انجام شد که این موضوع اجتناب ناپذیر است زیرا علاوه بر رشد
اقتصادي، افزایش تولید را به همراه خواهد داشت. وي با اشاره به ایجاد اشتغال در کشور بیان کرد: بازگشت واحدهاي تولیدي غیرفعال
به چرخه تولید در اشتغال کشور تاثیر زیادي خواهد داشت زیرا اکنون ایجاد اشتغال یک ضرورت براي کشور است.مصاحب با تاکید بر
همکاري و ارتباط بسیار خوب سازمان منطقه آزاد اروند با وزارت صمت، گفت: منطقه آزاد اروند ارتباط بسیار خوبی با حوزه صنعت
داشته و این همکاري در سطح کشور نیز نمود داشته است؛ این منطقه به عنوان الگو براي دیگر مناطق در هم افزایی با حوزه صنعت

 
است. 

وي افزود: باز فعال کردن 14 واحد صنعتی راکد در منطقه آزاد اروند و برنامه ریزي براي فعال سازي 16 واحد صنعتی دیگر تا پایان
سال اتفاق بزرگی است.مصاحب گفت: در حوزه صنایع کوچک، 25 نوع حمایت مختلف از واحدهاي تولیدي انجام می شود. واحدهاي
تولیدي در حال فعالیت می توانند از شرکت شهرك هاي صنعتی استان در زمینه هاي مختلف، درخواست خدمات کنند. وي ادامه
داد: یکی از کارهایی که در این خصوص و به ویژه بحث تامین مالی توصیه می شود، رفتن به سمت پذیرش در فرابورس است و در
این زمینه شرکت شهرك هاي صنعتی آمادگی دارد که به واحدهاي تولیدي کمک و خدمات ارائه دهد. سرپرست سازمان صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: پلتفرمی با نام سکوك (سامانه کشوري کسب و کار به کسب و کار)، براي تامین مالی
زنجیره تامین با همکاري و پشتیبانی بانک ملی و بخش خصوصی طراحی شده است. وي افزود: توصیه می کنم تولیدکنندگان، تامین

کنندگان مواد اولیه و صادرکنندگان در این پلتفرم حضور داشته باشند زیرا یک مدل جدید براي تامین مالی است.



طرح ملی «تاپ» مانع مهاجرت نخبگان

منبع: روزنامه نقششماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) با تاکید بر لزوم مدیریت علمی کشور گفت: طرح ملی

 
تاپ (توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار) مانع مهاجرت سرمایه هاي انسانی جوان و نخبگان می شود. 

به گزارش نقش اقتصاد، برات قبادیان در شانزدهمین همایش بین المللی توسعه منابع انسانی با بیان اینکه هر مساله راه حل علمی
دارد، به بیان گزارشی از عملکرد طرح تاپ یا توانمندسازي نیروي انسانی نخبه در صنعت پرداخت. وي، با مطرح ساختن شاخص
تحقیق و توسعه کشورها و شاخص پژوهشگران تمام وقت کشورهاي جهان، خواهان مدیریت علمی کشور شد. معاون آموزش، پژوهش
و فناوري وزارت صنعت، راه حل تحول را در منابع انسانی توسعه یافته برشمرد و افزود: اگر بپذیریم دانشگاه را جامعه دانشمندان
تشکیل می دهند و مدیران جامعه سالم، پویا و داراي ساختارهاي نهادینه علمی از دانشگاه ها برآمده اند، نمی توان کشوري را در
جامعه جهانی یافت که از راهی غیر از دانشگاه توسعه یافته باشد. قبادیان با تاکید بر برنامه ریزي براي دانشجویان از ابتداي ورود به
دانشگاه، به تشریح قوانین علمی دانشگاه درخصوص کارورزي و رساله ها در توانمندسازي دانشجویان پرداخت و گفت: پایان نامه ها و
رساله ها باید برگرفته از نیاز جامعه باشند، با مدیریت دانش مسائل جامعه را حل کرده و تولید علم کند. وي بیان داشت: شعاري که
سال ها با عنوان رابطه صنعت و دانشگاه داده می شد، اکنون با عبور از رابطه به مرحله مشارکت عینی عملی و موثر رسیده است.
قبادیان ادامه داد: اکنون دانشگاه است که جامعه و صنعت را می سازد و بنابراین در مسائل جامعه نقش اساسی و کلیدي دارد. معاون
آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت افزود: پیش از این کشور از خارج علم وارد می کرده است، اما اکنون باید از سرمایه انسانی
جوان خود استفاده کرده و مانع از مهاجرت نخبگان شود. قبادیان تاکید کرد: با تامین امکانات مورد نیاز، امنیت و رفاه نخبگان و از
طریق طرح تاپ می توان آنان را درگیر مسائل صنعت، معدن و اقتصاد کرد. وي خاطرنشان کرد: با ثبت نیازهاي بنگاه ها در سامانه
طرح تاپ، نیازهاي صنعت به صورت عنوان پایان نامه و رساله درآمده و در دانشگاه حل می شود، از سوي دیگر دانشجویان به کسب
تجربه در صنعت می پردازند و هزینه هاي دانشگاه ها نیز تامین می شود. این مقام مسوول اضافه کرد: طرح سرباز تاپ نیز که داراي

مجوز از فرماندهی کل قوا است، به جذب دانشجویان نخبه سرباز می پردازد.



کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي همسایه می رود

منبع: قلمناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/10/17

ایسنا/گلستان «ندا عمی زاده» بانوي کارآفرین استان گلستان است که علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود توانسته با تولید و
صادر کردن محصولاتش از جمله کمد تاشو و نظم دهنده ، به تمام نقاط کشور و برخی کشورهاي همسایه، براي 9 بانوي

دیگر اشتغال ایجاد کند. نوشته کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي ...

 کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي
همسایه می رود ایسنا/گلستان «ندا عمی زاده» بانوي کارآفرین استان گلستان است که علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود توانسته با
تولید و صادر کردن محصولاتش از جمله کمد تاشو و نظم دهنده ، به تمام نقاط کشور و برخی کشورهاي همسایه، براي 9 بانوي دیگر

 
اشتغال ایجاد کند. 

این بانوي کارآفرین 37 ساله، پس از 9 سال زندگی به همراه همسرش در استرالیا و تحصیل در رشته طراحی و دکوراسیون داخلی در

 
شهر ملبورن، به شهر پدري همسرش گنبدکاووس بازگشت. 

او در سال 95 با الهام از شغل پدري که صاحب کارخانه یک کارخانه تولید کمدهاي تاشو بود، با نوآوري در آن توانست کارگاهی را
براي خود راه اندازي کند و در ادامه آن را توسعه دهد و به همین خاطر در سال 96 به عنوان کارآفرین برتر استان گلستان معرفی

 
شد. 

او که حالا یکی از کارآفرینان و صادرکنندگان استان است، با توجه به افزایش تقاضاي محصولات خود از سراسر ایران و کشورهاي

 
همسایه، قرار است با افزایش شیفت کاري و تعداد افراد بیشتر، تولیدات خود را افزایش دهد. 

این بانوي توانمند که یکی از پیشرانان کارآفرین طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان گلستان نیز می باشد، هفته قبل در مسابقه

 
تلویزیونی کارآفرینی "میدون" شبکه 3 سیما حضور یافت و کسب و کار خود را ارائه کرد. 



 
 

عمی زاده در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه کارآفرینان کسانی هستند که آرزوهاي بزرگ دارند، گفت: این افراد بسیار مثبت اندیش
هستند و پستی و بلندي هاي زندگی را به فرصت تبدیل می کنند. به خود باور دارند و با پشتکار کارهایشان را پیگیري می کنند و در

 
یک جمله کارآفرینی از نظر آنها به معناي ایجاد جریان زندگی براي خود و دیگران است. 

وي افزود: فردي که به اشتغال زایی می اندیشد، مسلماً به فکر کسانی به غیر از خود است و اصولاً اینگونه افراد اعتماد به نفس بالا و

 
شخصیتی ریسک پذیر دارند که به فکر ایجاد فضایی مناسب و امن براي خود و دیگران هستند. 

این بانوي کارآفرین با اشاره به اینکه کارآفرینی در حوزه بانوان قدري سخت تر از حوزه آقایان است، خاطرنشان کرد: از آنجا که خانم
ها معمولاً دغدغه هاي خانه و خانواده را بر عهده دارند و باید بتوانند توازن بین کار و زندگی را برقرار کنند، دشواري کارشان

 
صدچندان می شود. 

عمی زاده در ادامه گفت: در سال 95 دو شرکت را ثبت و فعالیت خود را در زمینه تولید کمدهاي تاشو آغاز کردم. توانستم با تغییراتی

 
که در کمدهاي موجود در بازار ایجاد کردم، محصولاتی با کیفیت بهتر به بازار ارائه کنم. 

وي گفت: محصولات ما در شرکت "اشکاف" شامل کمد کودك، کمد تک درب، کمد دو درب، جا رختخوابی، جا کفشی و نظم دهنده
هایی براي لباس و شال و روسري و غیره می شود. امروزه با توجه به کوچک تر شدن خانه ها، کمدهاي تاشو و نظم دهنده ما توانسته

 
اند کمک زیادي به استفاده حداکثري از فضاهاي کوچک در خانه ها کنند. 



 
 

عمی زاده ادامه داد: طی 4 سال اخیر توانسته ام بستر اشتغال را براي 9 نفر فراهم کنم و از آنجایی که این روزها تقاضا براي خرید

 
محصولاتمان بسیار زیاد شده، در نظر دارم که شیفت کاري دیگري را به منظور استخدام بانوان بیشتر در کارگاه راه اندازي کنم. 

این بانوي کارآفرین خاطرنشان کرد: در آینده برنامه هایی براي مشاغل خانگی و آموزش بانوان سرپرست خانوار دارم و امیدوارم بتوانم

 
با آموزش، زمینه ایجاد کار در منزل را براي تولید محصولات مشاغل خانگی در شهرها و روستاهاي اطراف فراهم کنم. 

وي بیان کرد: در حال حاضر از اردیبهشت امسال محصولاتمان را به کشور افغانستان صادر می کنیم و امید داریم بتوانیم صادرات خود

 
را گسترش دهیم. 

عمی زاده در ادامه گفت: ادراه کل امور بانوان و خانواده استانداري و خصوصا خانم دکتر اسداالله پور، مسئول امور بانوان شهرستان
گنبدکاووس، از اولین روز شروع کار همراه ما بودند و با حمایتشان، زمینه بازدید مسئولان گنبد و استان را از محصولات ما فراهم

 
کردند و همواره دلگرمی بزرگی براي ما هستند. 

این بانوي کارآفرین در پایان گفت: بانوان بسیار توانمند هستند ولی گاهی نیاز به یک محرك و بستر مناسب دارند تا خلاقیت خود را

 
نشان داده و تأثیرگذار باشند. امید است تا بستري بهتر و بزرگ تر براي بانوان سرزمینم در آینده اي نه چندان دور فراهم سازم. 

انتهاي پیام



میلیاردر چینی گم شد!

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/10/17

از آخرین باري که جک ما در یک رویداد عمومی دیده شد دو ماه می گذرد.

 
از آخرین باري که جک ما در یک رویداد عمومی دیده شد دو ماه می گذرد. 

از زمانی که جک ما- بنیان گذار بزرگ ترین فروشگاه اینترنتی چین - در یک رویداد عمومی دیده شد حدود دو ماه می گذرد و این
مساله باعث گمانه زنی هایی از سرنوشت وي شده است. برخی از کاربران شبکه هاي اجتماعی با اشاره به اختلاف نظر اقیر مقامات

 
چینی با وي این فرضیه را مطرح کرده اند که وي توسط نهادي دولتی بازداشت شده باشد. 

آخرین بار این کارآفرین مشهور چینی در یک همایش تجاري در شهر شانگهاي دیده شد و در آن از سیستم قانون گذاري چین انتقاد
کرد. در پی این سخنرانی مقامات چینی عرضه اولیه سهام گروه انت فایننشیال- از زیرمجموعه هاي علی بابا- را که ارزش آن 37

 
میلیارد دلار تخمین زده می شود،تعلیق کردند. 

آخرین خبر مربوط به جک ما این بوده است که وي به عنوان یکی از داوران جشنواره کارآفرینی آفریقا انتخاب شده است. سخنگوي

 
شرکت علی بابا در پاسخ به سوال رویترز مبنی بر وضعیت جک ما از اظهار نشر مشخص خودداري کرده است. 

پس از حضور جک ما در همایش شانگهاي، مقامات چینی دستور آغاز تحقیقات قضایی در خصوص عملکرد گروه علی بابا را در دستور
کار خود قرار داده اند. در روزهاي اخیر ارزش سهام گروه علی بابا افت شدیدي داشته است تا جایی که سهام آن در بورس هنگ کنگ

 
طی معاملات روز دوشنبه 2.15 درصد ریزش کرد. 

جک ما ابتدا کار خود را به عنوان معلم زبان انگلیسی آغاز کرد و در ماه تنها تنها 12 دلار حقوق می گرفت. 10 بار نیز با درخواستش
براي تحصیل در دانشگاه هاروارد مخالفت شد! با این حال با ورود اینترنت به زندگی روزمره، او از این فرصت نهایت استفاده را برد و در
سال 1999، شرکت علی بابا را با 17 نفر از دوستانش پایه گذاري کرد. او براي مدت ها ثروتمند چین و تنها نماینده این کشور در

 
جمع 20 ثروتمند نخست جهان بود. 

برچسب ها: علی بابا ، چین ، میلیاردر



کارآفرین شدن دانشگاه ها نیازمند بازار کار سالم است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/10/17

معاون پژوهش هاي کاربردي دانشگاه تهران گفت: کارآفرین شدن دانشگاه ها تنها برعهده مراکز علمی نیست، بلکه بخش
زیادي از آن نیازمند بازار کار سالم است.

مهدي پور فتح، معاون پژوهش هاي کاربردي دانشگاه
تهران در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی
پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: در بیشتر
موارد فارغ التحصیلان دانشگاه هاي سطح یک کشور
مشکلی از بابت اشتغال ندارد و می توان گفت همه آن ها

 
در مراکز مختلف استخدام می شوند. 

او افزود: امروزه به دلایل گوناگون شاهد نرخ بالاي مهاجرت
فارغ التحصیلان دانشگاه هاي دولتی به کشورهاي خارجی هستیم و فارغ التحصیلان ساکن در کشور بدون مشکل به شغل مورد نظر

 
خود دست می یابند. 

پورفتح درباره ویژگی ها و مختصات دانشگاه کارآفرین گفت: ذهن فارغ التحصیلان دانشگاه هاي کارآفرین باید براي انجام فعالیت هاي
مهارتی آماده شود و در مسائل آموزشی بر این موضوع تاکید شود، براي مثال برگزاري دوره هاي دو وجهی (تحصیل همزمان در دو

 
رشته) کمک زیادي به دانشجویان جهت کارآفرینی خواهد کرد. 

او با بیان اینکه ذهنیت دانشجویان باید کارآفرین باشد، تاکید کرد: این موضوع به تدریج در تجربیات زندگی رخ می دهد و لازمه آن

 
این است که پژوهش و آموزش اعضاي هیات علمی بطوري باشد که کارآفرین بودن دانشگاه را به نمایش بگذارد. 

معاون پژوهش هاي کاربردي دانشگاه تهران ادامه داد: حضور دانشجویان در صنعت کمک زیادي به کارآفرین شدن دانشگاه ها می

 
کند، چرا که وجه اول کارآفرینی پیدا کردن مشکلات جامعه است. 

پور فتح با بیان اینکه لازمه کارآفرینی دانشگاه ها یافتن خلاء هاي موجود در جامعه است، تاکید کرد: یافتن مشکلات جامعه تنها با
حضور در محیط کار محقق می شود. در صورت رفع مشکلات موجود از سوي اعضاي هیات علمی و دانشجویان سمت و سوي دانشگاه

 
ها صد در صد به کارآفرینی سوق پیدا می کند. 

 
پژوهش دانشگاه ها باید حول نیازهاي جامعه باشد 

معاون پژوهش هاي کاربردي دانشگاه تهران تاکید کرد: درست است که دانشگاه هاي سطح یک کشور تا کارآفرینی فاصله زیادي
دارند، اما در این میان باید تغییرات نسبی ایجاد شده را در حوزه حرکت دانشگاه ها به سمت کارآفرینی مشاهده کنیم و تغییرات



 
مطلق قابل توجه ما نباشد. 

پورفتح درباره چگونگی تحول دانشگاه هاي پژوهش محور به سمت دانشگاه هاي کارآفرینی گفت: پژوهش دانشگاه ها باید حول
نیازهاي جامعه انجام شوند. اگر با چشم جستجوگر مشکلات صنعت و جامعه را بسنجیم قطعا روشی براي حل آن ها پیدا می کنیم تا

 
دانشگاه هاي پژوهش محور به سمت دانشگاه هاي کارآفرینی حرکت کنند. 

او با اشاره به تاثیر شرایط اقتصادي کشور برحرکت دانشگاه هاي پژوهش محور به سمت دانشگاه کارآفرین گفت: تحریم ها توجه به
بازار داخل و بومی سازي را بیشتر کرده اند؛ بنابراین این تهدید تبدیل به فرصت شده است. بدون داشتن بازارکار عالی نمی توانیم به

 
سمت کارآفرینی حرکت کنیم. 

 
بیشتر بخوانید 

- پیشرفت کشور در گرو دانشگاه هاي کارآفرین/ مارپیچ دولت، صنعت، دانشگاه چگونه باعث توسعه یافتگی می شود؟ معاون پژوهش
هاي کاربردي دانشگاه تهران بیان کرد: کارآفرین شدن دانشگاه ها تنها مسئولیت مراکز علمی نیست، بلکه بخش زیادي از آن نیازمند

بازار کار سالم است و با اصلاحات اقتصادي و مالیاتی می توان کارآفرینی دانشگاه ها را تحقق بخشید.



از دبیرستان تا مدیریت سه کسب وکار موفق

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/10/17

katherine ) «کاترین پاور» : BusinnesInsider :مترجم: مریم مرادخانی منبع Natasha Solo-Lyons :نویسنده
power) یک کارآفرین «سریالی» است. کارآفرین سریالی کسی است که طی سال هاي فعالیت حرفه اي خود چندین کسب وکار را
راه اندازي و اداره کرده است. کاترین بنیانگذار سه برند است که سرمایه و تامین مالی آنها مجموعا بیش از 60 میلیون دلار است. او
اخیرا در مصاحبه اي با «بیزنس اینسایدر»، با زبانی ساده و صمیمانه از سفر دور و درازش در مسیر کارآفرینی گفته، سفري که

 
دانشگاه رفتن جزئی از آن نبوده است. 

سفري که از سال 2006 و با یک وب سایت سبک زندگی به نام
«Who What Wear» شروع شد، حالا به تاسیس دو برند

 
دیگر رسیده که حوزه فعالیتشان، بسیار فراتر از صنعت مد است. 

کسب وکار دوم او، «Versed» یک خط تولید محصولات
مراقبت پوستی است که در بیش از 3هزار فروشگاه در ایالات
متحده و کانادا به فروش می رسند. اما سرمایه گذاري اخیر او،
نامش «Avaline» است، برند تولید یک نوشیدنی ارگانیک که
با دوست صمیمی اش «کامرون دیاز»، بازیگر مطرح آمریکایی

 
تاسیس کرده. 

او می گوید ایده Avaline وقتی شکل گرفت که او دید جاي
نوشیدنی هاي سالم تر و مقرون به صرفه تر در سوپرمارکت ها
خالی است، نوشیدنی اي که از میوه هاي ارگانیک تولید شده
باشد. او این جاي خالی را «فضاي سفید» می نامد و می گوید:

«پیدا کردن این جاي خالی که نیاز به پر کردن داشته باشد، یک استراتژي کلیدي بوده که من طی سال ها فعالیت کارآفرینی از آن
استفاده کرده ام.» طبق گزارش وب سایت این برند، Avaline در دو ماه اول شروع به کار توانست 120 هزار بطري نوشیدنی بفروشد

 
و کاترین می گوید این موفقیت به شکل گیري ایده تولید یک محصول دیگر منجر شد. 

Elle را راه اندازي کردند، در مجله Who What Wear وقتی در سال 2006، او و «هیلاري کر» (دیگر موسس وب سایت)، سایت
با هم همکار بودند و احساس کردند یک فضاي خالی در مد آنلاین وجود دارد. بدین ترتیب، این ایده را عملی کردند. وب سایت آنها
جهان مد را در نوردید و مطالب متنوعی از جمله اخبار صنعت مد، ترندها، استایل سلبریتی ها، کمد لباس و عناوین دیگر را پوشش
می داد. آنها کار خود را این گونه شروع کردند: ابتدا این فرصت ایجاد شد که حس و حال و ظرافت مجلات چاپی را به اینترنت
بیاورند، محتواي سبک مجله اي را بیشتر در دسترس قرار دهند و همزمان، با خرده فروشان الکترونیک حوزه مد ارتباط برقرار کنند.

 
Who What Wear کارش را با تنها یک خبرنامه در روز شروع کرد. اما پس از مدت کوتاهی، بازارشان داغ شد. 



در سال 2008، کاترین و هیلاري یک مدیر ارشد کسب وکار استخدام کردند که همزمان که خودشان روي تولید محتوا و نوآوري
تمرکز داشتند، او جنبه هاي «کسب و کار» را مدیریت کند. اما همزمان با رشد وب سایت، کاترین هم رشد کرد و طولی نکشید که
هیات مدیره، او را به عنوان رهبر کسب وکار می شناختند. او می گوید: من در سال 2014 وارد جایگاه مدیریت ارشد شدم و از آن روز

 
به بعد، هیچ گاه به پشت سرم نگاه نکردم.» 

او در ادامه می گوید: «مردم فکر می کردند ما می خواهیم شغل هاي پر زرق و برقمان را محدود به یک مجله با ورق هاي گلاسه
کنیم اما ما می دانستیم که نسخه دیجیتال، پتانسیل بیشتري براي موفقیت دارد.» او می گوید در آن دوران، وب سایت مجله وگ،
فقط یک صفحه بود که مخاطبان بتوانند از طریق آن، اشتراك نسخه چاپی را بگیرند. (به همین خاطر)، کار آنها یک ریسک آسان

 
نبود. کاترین در آن دوران مجبور شد از کسی که حالا همسرش است پول قرض کند تا چراغ کسب وکارش را روشن نگه دارد. 

او می گوید فضاي خالی اي که در بازار پیدا کردند به همراه توانایی شان در تنوع بخشی به درآمد شرکت در روزهاي اول شروع به
کار، عامل اصلی موفقیت آنها بوده است. وب سایت آنها حالا 14 ساله است و کاترین می گوید علاقه مشتري ها به آنها هیچ گاه تا این
اندازه نبوده. تیم آنها حالا روي محتوا، تجارت و برندینگ که کاترین دوست دارد، تمرکز کرده اند. او می گوید: «ما کارمان را به عنوان
یک رسانه آنلاین شروع کردیم و حالا تبدیل به یک مرکز رشد برندهاي مصرفی شده ایم.» وب سایت آنها حالا جامعه اي با بیش از 9

 
میلیون نفر را دور هم جمع کرده که از طریق حساب هاي کاربري اش در شبکه هاي اجتماعی با هم در ارتباطند. 

کاترین چگونه به اینجا رسید؟ گرچه حالا کاترین را به عنوان یک کارآفرین سریالی می شناسند اما خودش می گوید هیچ وقت فکرش

 
را نمی کرد که به یک گرداننده کسب وکار تبدیل شود. 

او در کودکی در خانه درس خواند و از 16 سالگی به اندازه یک فرد بالغ کار می کرد. وقتی از خانواده جدا شد و در 17 سالگی، کارش
را به طور حرفه اي در لس آنجلس شروع کرد، به درهاي بسته زیادي برخورد و فضا را به شدت رقابتی دید: دو تجربه کلیدي ذهن او

 
را طوري شکل دادند که به یک کارآفرین تبدیل شود. 

او به جاي رفتن به کالج، براي کار به یک شرکت تولیدکننده فیلم به نام تاچ استون رفت. او می گوید که عاشق آنجا بود اما پس از
چند سال، آنجا را رها کرد تا براي تهیه کنندگان سرشناس گردهمایی ها در لس آنجلس کار کند. آنجا بود که عاشق بازاریابی شد.

 
چند سال بعد، او به انتشارات روي آورد و ویراستار بخش ساحل غربی مجله Elle و Elle Girl شد. 

او درباره نخستین روزهاي فعالیت وب سایتش می گوید: «هیچ کسی نبود که الگویمان باشد. فضا مثل غرب وحشی بود و ما تازه
داشتیم مسیر را هموار می کردیم.» اما او خوشحال است که ریسک کرد. و ظاهرا به این زودي ها دست از پیشرفت نخواهد کشید. او
که به دستاوردهایش مفتخر و بابت سرمایه گذاري هایش هیجان زده و پرانرژي است، همواره مشتاق به آینده بوده و هست. او می
گوید: «بیماري یک کارآفرین این است که او هیچ وقت حس نمی کند از پس آن برآمده و کاري را به سرانجام رسانده. همین است که
ما را به مرحله بعد سوق می دهد.» او درباره سفر کارآفرینانه اش می گوید: «الان که به گذشته نگاه می کنم، می بینم که شروع
کسب وکاري که مال خودم باشد، تصمیم بزرگی بوده، اما در زمان خودش، تصمیم نسبتا آسانی بود. من تک تک دلارهاي حساب پس

 
اندازم را روي موفقیتمان شرط بستم، بدون هیچ سابقه و تجربه اي در کسب وکار و یک مدرك دیپلم ناچیز از دبیرستان.» 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 2 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد





کارآفرینی با پول مردم

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/10/17

نویسنده: Guy Raz مترجم: مهدي نیکوئی برگرفته از کتاب: چگونه این (کسب وکار) را ساختم : بسیاري از کارآفرینان ترجیح
می دهند خوداتکا باشند. آنها از پس اندازهاي شخصی، وام هاي بانکی و زمان و انرژي خود در کارشان سرمایه گذاري می کنند تا
محتاج دیگران نشوند. چنین افرادي ضمن آنکه کنترل اوضاع کسب وکار خود را از دست نمی دهند، منافع مالی احتمالی آن هم
نصیب خودشان می شود. اما به سرعت خواهند آموخت که همواره نمی توان خوداتکا باقی ماند. هر چقدر هم که سختکوش یا صرفه
جو باشید، یا هر اندازه که سودهاي خود را دوباره به چرخه کسب وکار خود بازگردانید، مرحله اي می رسد که قادر به پرداخت همه

 
هزینه ها و سرمایه گذاري براي توسعه کار خود نخواهید بود. آن زمان است که باید سراغ سرمایه گذار یا پول مردم بروید. 

همیشه زمانی فرا می رسد که احتیاج به کمک هاي دیگران خواهید داشت. ممکن است براي انجام طرحی جدید به سرمایه نیاز
داشته باشید یا حتی به تخصص و مهارتی نیازمند باشید که خودتان آن را ندارید. چنین لحظه اي براي برخی کارآفرینان زودتر فرا
می رسد. اما در نهایت همه آنها نیازمند چیزي خواهند بود که دیموند جان، آن را «پول مردم دیگر» می نامد. دیموند تا سال 1995،
کسب وکار خود را که شامل خرید عمده اي پوشاك و چاپ نام و نشان تجاري خود بر آن بود، به تنهایی پیش برد. آن سال ها
موفقیت هاي بزرگی براي دیموند به دست آمد اما به این نتیجه رسید که براي پذیرش سفارش هاي بزرگ جدید، نیاز دارد که کارگاه

 
موقتی اش را از خانه مادرش به جاي دیگر انتقال دهد. 

مادرش در جست وجوي راه حل، به او گفت که لازم نیست پول مردم، واقعا پول مردم باشد. می توانی از ظرفیت تولید، نیروي انسانی،
قدرت و بازاریابی دیگران استفاده کنی. نکته خوبی بود و قرار نبود تمام منابع را در قالب پول دید. با این حال، دیموند نیاز به پول
داشت تا خرید مواد اولیه، ظرفیت تولید و نیروي انسانی را افزایش دهد. بحث میلیون ها دلار سفارش جدید بود و چاره اي به جز

 
تامین مالی وجود نداشت. 

اریک رایان و آدام لاوري که شرکت شوینده هاي زیست محیطی متد (Method) را بنیان گذاري کردند، تقریبا بلافاصله نیازمند
پول مردم شدند. آنها به رغم خوداتکایی، 90 هزار دلار از پس اندازهاي شخصی شان را روي طراحی، خرید ابزار و تولید بطري هاي
پلاستیکی منحصربه فردشان سرمایه گذاري کرده بودند. واضح است که این بخش از کار را نمی توانستند به تنهایی انجام دهند و

 
چاره اي به جز خرج پس اندازهایشان نداشتند. 

جن روبیو و استفان کوري هم براي راه اندازي کسب وکار خود نیازمند پول شدند. آنها کیف هاي مسافرتی خاصی طراحی کرده بودند
که علاوه بر پوسته سخت و نشکن، چهار چرخ 360 درجه اي داشت و قیمت آن هم ارزان تر از محصولات رقبا بود. آنها براي تولید
این کیف ها، باید به آسیا سفر می کردند و یک کارخانه براي تولید آن می یافتند. باید نمونه اولیه این کیف ها تولید می شد اما یک

 
تولیدکننده ترجیح می دهد زحماتش با پولی جبران شود که جن و استفان در سال 2014 آن را نداشتند. 

در شرکت ها طبق قوانین نانوشته، توضیح نمی دهید که چقدر پول دارید، چطور آنها را به دست آورده اید و چطور خرجشان می
کنید. اما براي کسب وکارهاي نوپا، پول و سرمایه اولیه مساله مهمی است. اینکه آنها چطور باید این پول را به دست آورند، چقدر از

 
آن را با سختکوشی و صرفه جویی جبران کنند و چه زمانی به سراغ سرمایه گذاران بروند. 



مشکل آنجا است که استفاده از سرمایه هاي دیگران هزینه دارد. شاید 25 سال پیش دیموند جان و مادرش نمی دانستند تامین مالی
چقدر می تواند آنها را عقب بیندازد. اما امروز هر کسی می داند که در مقابل جذب سرمایه، باید به آنها سود پرداخت کنید یا دست
کم بخشی از امتیازات و سهام شرکت را در اختیار آنها قرار دهید. گاهی این هزینه بیش از حد می شود. گاهی هم به نفع کارآفرین

 
است. همه چیز بستگی به کیفیت ایده و داستان پشت آن و البته شرایط رقابتی بازار دارد. 

جذب سرمایه گذار همواره کار سختی نیست. براساس آمارها، سرمایه گذاران آمریکایی در سال 2019 حدود 4/ 3 تریلیون دلار وجه
نقد آماده سرمایه گذاري داشتند. اما لزوما وجود این مبالغ به معناي آن نیست که هر سرمایه گذاري مشتاق به همکاري روي ایده
شما باشد. از طرفی باید به آنها سود یا درصدي از سهام شرکت را تقدیم کنید؛ در صورتی که هیچ کدامشان به اندازه خود شما دلسوز

 
و مشتاق به پیشرفت کسب وکارتان نیستند. 

شاید نباید پول آنها را بگیرید. در این مرحله می توان دوستان و اعضاي خانواده را وارد بازي کرد. درخواست پول از دوستان و خانواده
یک گام غیررسمی بین خوداتکایی و افزایش تولید با تامین مالی است. آنطور که پیتر تیل، یکی از بنیان گذاران پی پال می گوید، با
خوداتکایی می توانید از نقطه صفر به نقطه نیم برسید و براي ادامه مسیر تا نقطه یک نیازمند پول خواهید بود. با جذب سرمایه مورد

 
نیاز از دوستان و خانواده می توان چنین فاصله اي را پر کرد. 

این دقیقا همان کاري بود که کارآفرینان داستان ما در شرکت شوینده و شرکت چمدان ساز انجام دادند. آدام لاوري می گوید: «ما 5

 
هزار دلار از یک جا گرفتیم و 10 هزار دلار از جاي دیگر. عملا سراغ هر فردي رفتیم که ممکن بود به ما پول قرض بدهد.» 

او توضیح می دهد که به این صورت توانستند چند صد هزار دلار جمع آوري کرده و کسب وکار خود را تا دو سال با آن پیش ببرند.
تنها پس از آن زمان بود که شرکتشان به اندازه کافی رشد کرده و سودآور شده بود که با جذب سرمایه گذار، بتوانند از منافع
کارآفرینی و بنیان گذاري خود دفاع کنند. جن روبیو و استفان کروي نیز همین راه را در پیش گرفتند. آنها 150 هزار دلار از اطرافیان
خود قرض گرفتند و آن را صرف تولید اولین کیف مسافرتی شان کردند که در همان سال نخست نظر مشتریان را جلب کرد و 55

 
هزار عدد از آن به فروش رفت. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و

بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/10/17

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات (...)

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن
در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش سرانه درآمد

 
می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات (...) 

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن در
سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش سرانه درآمد

 
می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره
ارزش و استفاده بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با مساحت 1500 متر مربع
زیربنا و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک کشاورزي از محل اعتبار صندوق توسعه ملی

 
و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال مستقیم 26 نفر فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي

 
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. 

در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط
مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات

 
منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 

شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است.



مدیرعامل بانک کارآفرین : پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/10/17

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . به گزارش

اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک ...

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . به گزارش اقتصادطلایی

 
به نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: (...) 

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی حمایت

 
از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد
ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین

 
آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت
باشد.



کمدهاي تاشوي ساخت این بانوي کارآفرین به کشورهاي همسایه می رود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/10/17

فصل اقتصاد - «ندا عمی زاده» بانوي کارآفرین استان گلستان است که علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود توانسته با تولید و
صادر کردن محصولاتش از جمله کمد تاشو و نظم دهنده ، به تمام نقاط کشور و برخی کشورهاي همسایه، براي 9 بانوي

دیگر اشتغال ایجاد کند.

 
 

فصل اقتصاد - «ندا عمی زاده» بانوي کارآفرین استان گلستان است که علاوه بر ایجاد اشتغال براي خود توانسته با تولید و صادر
کردن محصولاتش از جمله کمد تاشو و نظم دهنده ، به تمام نقاط کشور و برخی کشورهاي همسایه، براي 9 بانوي دیگر اشتغال ایجاد

 
کند. 

این بانوي کارآفرین 37 ساله، پس از 9 سال زندگی به همراه همسرش در استرالیا و تحصیل در رشته طراحی و دکوراسیون داخلی در

 
شهر ملبورن، به شهر پدري همسرش گنبدکاووس بازگشت. 

او در سال 95 با الهام از شغل پدري که صاحب کارخانه یک کارخانه تولید کمدهاي تاشو بود، با نوآوري در آن توانست کارگاهی را
براي خود راه اندازي کند و در ادامه آن را توسعه دهد و به همین خاطر در سال 96 به عنوان کارآفرین برتر استان گلستان معرفی

 
شد. 

او که حالا یکی از کارآفرینان و صادرکنندگان استان است، با توجه به افزایش تقاضاي محصولات خود از سراسر ایران و کشورهاي

 
همسایه، قرار است با افزایش شیفت کاري و تعداد افراد بیشتر، تولیدات خود را افزایش دهد. 

این بانوي توانمند که یکی از پیشرانان کارآفرین طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان گلستان نیز می باشد، هفته قبل در مسابقه

 
تلویزیونی کارآفرینی "میدون" شبکه 3 سیما حضور یافت و کسب و کار خود را ارائه کرد. 



 
 

عمی زاده با بیان اینکه کارآفرینان کسانی هستند که آرزوهاي بزرگ دارند، گفت: این افراد بسیار مثبت اندیش هستند و پستی و
بلندي هاي زندگی را به فرصت تبدیل می کنند. به خود باور دارند و با پشتکار کارهایشان را پیگیري می کنند و در یک جمله

 
کارآفرینی از نظر آنها به معناي ایجاد جریان زندگی براي خود و دیگران است. 

وي افزود: فردي که به اشتغال زایی می اندیشد، مسلماً به فکر کسانی به غیر از خود است و اصولاً اینگونه افراد اعتماد به نفس بالا و

 
شخصیتی ریسک پذیر دارند که به فکر ایجاد فضایی مناسب و امن براي خود و دیگران هستند. 

این بانوي کارآفرین با اشاره به اینکه کارآفرینی در حوزه بانوان قدري سخت تر از حوزه آقایان است، خاطرنشان کرد: از آنجا که خانم
ها معمولاً دغدغه هاي خانه و خانواده را بر عهده دارند و باید بتوانند توازن بین کار و زندگی را برقرار کنند، دشواري کارشان

 
صدچندان می شود. 

عمی زاده در ادامه گفت: در سال 95 دو شرکت را ثبت و فعالیت خود را در زمینه تولید کمدهاي تاشو آغاز کردم. توانستم با تغییراتی

 
که در کمدهاي موجود در بازار ایجاد کردم، محصولاتی با کیفیت بهتر به بازار ارائه کنم. 

وي گفت: محصولات ما در شرکت "اشکاف" شامل کمد کودك، کمد تک درب، کمد دو درب، جا رختخوابی، جا کفشی و نظم دهنده
هایی براي لباس و شال و روسري و غیره می شود. امروزه با توجه به کوچک تر شدن خانه ها، کمدهاي تاشو و نظم دهنده ما توانسته

 
اند کمک زیادي به استفاده حداکثري از فضاهاي کوچک در خانه ها کنند. 



 
 

عمی زاده ادامه داد: طی 4 سال اخیر توانسته ام بستر اشتغال را براي 9 نفر فراهم کنم و از آنجایی که این روزها تقاضا براي خرید

 
محصولاتمان بسیار زیاد شده، در نظر دارم که شیفت کاري دیگري را به منظور استخدام بانوان بیشتر در کارگاه راه اندازي کنم. 

این بانوي کارآفرین خاطرنشان کرد: در آینده برنامه هایی براي مشاغل خانگی و آموزش بانوان سرپرست خانوار دارم و امیدوارم بتوانم

 
با آموزش، زمینه ایجاد کار در منزل را براي تولید محصولات مشاغل خانگی در شهرها و روستاهاي اطراف فراهم کنم. 

وي بیان کرد: در حال حاضر از اردیبهشت امسال محصولاتمان را به کشور افغانستان صادر می کنیم و امید داریم بتوانیم صادرات خود

 
را گسترش دهیم. 

عمی زاده در ادامه گفت: ادراه کل امور بانوان و خانواده استانداري و خصوصا خانم دکتر اسداالله پور، مسئول امور بانوان شهرستان
گنبدکاووس، از اولین روز شروع کار همراه ما بودند و با حمایتشان، زمینه بازدید مسئولان گنبد و استان را از محصولات ما فراهم

 
کردند و همواره دلگرمی بزرگی براي ما هستند. 

این بانوي کارآفرین در پایان گفت: بانوان بسیار توانمند هستند ولی گاهی نیاز به یک محرك و بستر مناسب دارند تا خلاقیت خود را

 
نشان داده و تأثیرگذار باشند. امید است تا بستري بهتر و بزرگ تر براي بانوان سرزمینم در آینده اي نه چندان دور فراهم سازم. 

انتهاي پیام



امکان ایجاد استخرهاي آبزي پروري در 8 هزار حلقه چاه هرمزگان وجود

دارد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/10/16

استاندار هرمزگان گفت: هشت هزار چاه کشاورزي در این استان وجود دارد که می توان قبل از انتقال آب از آنها به باغ ها و

 
مزارع، استخرهایی براي پرورش آبزیان ایجاد کرد. 

فریدون همتی افزود: تاکنون 63 نمونه از این کار انجام شده که طبق برآورد صورت گرفته هر کدام از این استخرها می تواند سالانه به

 
ارزش یک میلیارد ریال تولید ماهی داشته باشد. 

وي با تاکید بر لزوم تشویق روستاییان براي مشارکت در بهره برداري از این ظرفیت آبزي ، بیان داشت: سازمان جهادکشاورزي

 
وشیلات باید آموزش لازم جهت ترویج این کار را در روستاها داشته باشند تا مردم و کشاورزان مشارکت کنند. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: با استفاده از عوامل مختلف تولید، می توان ضمن افزایش بهره وري و درآمدزایی براي مردم، ایجاد

 
اشتغال جدید براي جوانان را محقق کرد. 

استاندار هرمزگان ادامه داد: در شهرستان جاسک 20 هزار هکتار زمین مستعد براي کشاورزي و ایجاد گلخانه شناسایی شده که می

 
توان با تخصیص آب از سد جگین آن را به مرحله تولید رساند. 

وي با تاکید بر لزوم سرعت بخشی در راه اندازي و بهره برداري از مجموعه عظیم 20 هزار هکتاري کشاورزي در جاسک، گفت: علاوه
بر شهرستان جاسک در شهرستان هاي بشاگرد و سیریک نیز استعداد و ظرفیت براي کشاورزي وجود دارد که باید براي آن سرمایه

 
گذاري صورت گیرد. 

همتی تصریح کرد: در شهرستان حاجی آباد نیز در کنار خط انتقال آب از آب شیرین کن بندرعباس، زمین هاي مستعد براي

 
کشاورزي وجود دارد که در گام نخست، 2 هزار هکتار شناسایی شده و مطالعات براي پهنه بندي باید بر روي آنها صورت گیرد. 

استاندار هرمزگان تاکید کرد: زیرساخت هاي مناسب در این منطقه از جمله تخصیص آب از خط انتقال آب شیرین کن وجود دارد و
طبق برآوردها در این منطقه از شهرستان حاجی آباد امکان ایجاد 20 هزار فرصت شغلی با تبدیل آن به منطقه بزرگ گلخانه اي و

 
ایجاد صنایع تبدیلی وجود دارد. 

وي خاطرنشان کرد: شرکت آب منطقه اي هرمزگان و سازمان هاي جهادکشاورزي و مدیریت و برنامه ریزي استان باید به سرعت
مطالعات بر روي این طرح را آغاز کنند و مرحله نخست آن با جذب سرمایه گذاران اجرایی شود.



دولت عراق با رسمی شدن مرز سیرانبند موافقت کرد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/10/16

 
استاندار کردستان گفت: با پیگیري هاي صورت گرفته، دولت مرکزي عراق با رسمی شدن مرز سیرانبند موافقت کرد. 

بهمن مرادنیا اظهار داشت: موافقت دولت مرکزي عراق و رسمیت یافتن مرز سیرانبند بانه به توسعه تجارت این شهر و استان و رشد

 
ارتباطات تجاري با اقلیم کردستان عراق منجر خواهد شد. 

وي از بازگشایی بازارچه هاي مرزي مله خورد سروآباد و خانم شیخان مریوان از هفته آینده خبر داد و اضافه کرد: از سرگیري فعالیت

 
این بازارچه ها، به اشتغال مرزنشینان و افزایش درآمد آنان کمک می کند. 

استاندار کردستان با اشاره به اینکه فعال بودن این بازارچه ها به توسعه بازار شهرهاي بانه و مریوان منجر خواهد شد، یادآور شد:
مرزنشینان این شهرها می توانند به وارد کردن تعدادي اقلام و لوازم خانگی اقدام کرده و از این طریق منبع درآمدي براي خود فراهم

کنند.



وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل روستایی پرداخت می شود

منبع: اکو فارسشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/10/16

اکوفارس: بر اساس تفاهم صورت گرفته میان معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري با بانک قرض الحسنه مهر ایران
تسهیلات قرض الحسنه 50 تا 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی با بازپرداخت 36 ماهه تا 60 ماه پرداخت می

شود.

اکوفارس: بر اساس تفاهم صورت گرفته میان معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري با بانک قرض الحسنه مهر ایران
تسهیلات قرض الحسنه 50 تا 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی با بازپرداخت 36 ماهه تا 60 ماه پرداخت می شود. به
گزارش اکوفارس به نقل از تسنیم، محمد امید معاون روستایی رییس جمهوري در مراسم تفاهم نامه همکاري بین معاونت توسعه
روستایی و مناطق محروم کشور و بانک قرض الحسنه مهر ایران براي اعطاي تسهیلات قرض الحسنه براي توسعه اشتغال در روستاها و

 
مناطق محروم اظهار کرد: پرداخت این تسهیلات فرصت جدیدي براي خدمت در حوزه اشتغال روستاییان ایجاد می کند. 

وي با بیان اینکهاز توفیقات این دولت توجه به اشتغال روستایی است افزود: از ابتداي انقلاب اسلامی کارهاي بزرگی در حوزه روستایی

 
صورت گرفته و زیرساخت هاي روستاهاي ما اکنون مطلوب است. 

معاون روستایی رییس جمهوري ادامه داد: روستاهاي بالاي 20 خانوار کشور همگی از نعمت برق، 75 درصد از نعمت آب، حدود 86
درصد از گاز، تقریباً 100 درصد از آموزش و بهداشت برخوردارند و در بیش از 50 درصد روستاها مقاوم سازي انجام شده است. در این

 
دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات روستایی از 15 درصد به 92 درصد رسیده است. 

امید ادامه داد: خدمت ویژه اي که این دولت انجام داده مختص اشتغال روستاییان بوده است. 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی

 
براي این امر در نظر گرفته شده که از سال 97 پرداخت آن آغاز شده است. 

وي اظهار کرد: در همین راستا حرکت هاي متعددي انجام شده و منابع مختلفی براي اشتغال روستاییان تعریف شده است. از محل
منابعی که 22 هزار میلیارد تومان بوده نرخ بیکاري روستاها 1.4 درصد کاهش یافته است. همچنین اشتغال روستاییان از سبد اشتغال

 
کشور بین 3 تا 5 درصد بوده که اکنون به 29 درصد رسیده است. 

معاون توسعه روستایی رییس جمهوري افزود: از محل اعتبار اشتغال روستاییان شاهدیم که نرخ مهاجرت روستایی به یک برابري
نسبی رسیده است. پیش از انقلاب اسلامی تا پایان سال 95 شاهد کاهش جمعیت روستایی بودیم، اما اکنون با حرکت هاي خوبی که
صورت گرفته این روند تقریباً متوقف شده است. یعنی مهاجرت روستایی و مهاجرت معکوس تقریباً برابر شده است. امیدواریم بتوانیم

 
به زودي روند مثبتی را در این زمینه تجربه کنیم. 

امید گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران 23 هزار میلیارد تومان تسهیلاتی که در سال جاري پرداخت کرده نشان از همین موضوع

 
است. 

وي با بیان اینکه می توان همکاري هاي جدیدي با این بانک انجام داد، اظهار کرد: این بانک سابقه روشن و خوبی دارد. بانک مهر



ایران معروف است که به خوبی از اشتغال روستاییان حمایت می کند و سخت گیري سایر بانک ها را ندارد. امیدوارم این فتح بابی

 
باشد که به زودي گسترش یابد. 

 
پرداخت وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی 

بنابراین گزارش مرتضی اکبري مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران نیز گفت: اتفاق خوبی که در بانک مهر ایران در یکی دو سال

 
گذشته انجام شده بر اساس توسعه مشاغل و کسب و کارهاي خرد بوده که یکی از حوزه هاي آن حوزه روستایی بوده است. 

وي ادامه داد: بانک مهر ایران اقدامات گسترده اي را با نهادهایی همچون بنیاد برکت و کمیته امداد انجام داده و امروز نیز خوشبختانه

 
با معاونت توسعه روستایی تفاهم نامه امضا کرده است. امیدواریم شاهد توسعه اشتغال در روستاهاي کشور باشیم. 

اکبري اظهار کرد: بانک مهر ایران از اوایل امسال یک میلیون و 730 هزار فقره وام به ارزش 230 هزار میلیارد ریال پرداخت کرده که

 
40 درصد آن در حوزه اشتغال و 60 درصد آن در حوزه ازدواج و معیشت و درمان بوده است. 

مدیرعامل بانک مهر ایران افزود: تفاهم نامه اي که امروز امضا می کنیم براي توسعه اشتغالات خرد روستایی است. این معاونت 200
میلیارد ریال براي این کار تخصیص می دهد و بانک نیز 300 میلیارد ریال اضافه می کند. مجموعاً 500 میلیارد ریال تسهیلات با

 
کارمزد صفر تا 4 درصد در حوزه اشتغال روستایی به افرادي که از سوي معاونت روستایی معرفی شوند، پرداخت می شود. 

اکبري درباره مبلغ این تسهیلات گفت: حداقل 500 میلیون تا یک میلیارد ریال و حداکثر 2 میلیارد ریال بر اساس کاري که تعریف
می شود، پرداخت خواهد شد. ضامنین نیز بر اساس چیزي است که بانک مرکزي تعریف کرده است. مدت بازپرداخت تسهیلات یاد
شده نیز از 36 تا 60 ماه وزیر امور اقتصادي و دارایی به طور متوسط 48 ماه است. امیدوارم این تفاهم نامه باعث خیر شود و برکاتش

 
براي جامعه به ویژه روستاییان پرثمر باشد. 

مدیرعامل بانک مهر ایران تأکید کرد: به محض اینکه سهم مشارکت معاونت توسعه روستایی پرداخت شود، پرداخت تسهیلات نیز آغاز

 
شود. مدت پرداخت نیز بستگی به معرفی افراد از سوي معاونت توسعه روستایی دارد. 

وي افزود: ضامنین بر اساس دستورالعمل بانک مرکزي تعیین می شوند. زمانی که نهاد مشارکت کننده سهمی در ضمانت بر عهده
گیرد، بانک تضامین را تسهیل کند. اما هنگامی که خود مشارکت کننده نمی تواند، بر اساس آیین نامه بانک مرکزي اقدام می شود.

بین یک تا دو ضامن بسته به نوع کاري که تعریف می شود، مورد نیاز است.



2 هزار واحد تولیدي راکد تا پایان سال فعال می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت
کشور عصر امروز در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در شهرك صنعتی شمس آباد شهرستان ري اظهار کرد: یک

هزار و پنج شهرك و ناحیه صنعتی در کشور وجود دارد و هم اکنون 823 شهرك و ناحیه صنعتی در حال ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، بابک دین
پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي
وزارت کشور عصر امروز در جلسه کارگروه تسهیل و رفع
موانع تولید در شهرك صنعتی شمس آباد شهرستان ري
اظهار کرد: یک هزار و پنج شهرك و ناحیه صنعتی در
کشور وجود دارد و هم اکنون 823 شهرك و ناحیه صنعتی

 
در حال واگذاري به فعالان این حوزه است. 

وي گفت: 46 هزار و 413 واحد صنعتی در شهرك ها و
نواحی صنعتی مستقر هستند که از این میزان 37 هزار و

 
225 واحد فعال و زمینه اشتغال 743 هزار نفر را فراهم کرده است. 

معاون امور اقتصادي وزارت کشور با اشاره به اینکه در کل کشور 9 هزار و 188 واحد صنعتی راکد وجود دارد و هم اکنون 20 درصد
از کل واحد هاي تولیدي تعطیل هستند، افزود: اگر این واحد هاي تولیدي به چرخه فعالیت بازگردند در حدود 192 هزار اشتغال در

 
کشور ایجاد خواهد شد که در این زمینه طی سال 99 قرار است 2 هزار واحد راکد فعال شود. 

دین پرست با بیان اینکه 38 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب در سطح استان تهران قرار دارد، اعلام کرد: هم اکنون 19 شهرك و ناحیه

 
صنعتی غیرفعال در این استان وجود دارد که این میزان یعنی 50 درصد شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی پایتخت تعطیل هستند. 

وي اضافه کرد: هم اکنون آمار تعطیلی شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی استان تهران در مقایسه با کل کشور 32 درصد پایین تر است

 
که باید با اجراي سیاست هاي درست تمام این بخش ها فعال شوند. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 780 واحد تولیدي در شهرك ها و نواحی صنعتی
استان تهران مستقر و از این میزان 4 هزار و 900 واحد فعال هستند که زمینه اشتغال 120 هزار نفر را فراهم کرده اند، گفت: 981
واحد صنعتی راکد و تعطیل در شهرك هاي صنعتی استان تهران وجود دارد که اگر این 17 درصد غیرفعال راه اندازي شوند براي 13

 
هزار و 500 نفر اشتغال مستقیم ایجاد خواهد شد. 

 
بانک هاي متخلف به مراجع قضایی معرفی می شوند 



دین پرست با اشاره به مشکلات صاحبان صنایع در حوزه تأمین اجتماعی، تسهیلات بانکی، بیمه، مالیات، محیط ریست و سایر
مشکلات ناشی از بروکراسی اداري تصریح کرد: تمام دستگاه ها باید زمینه آسودگی خیال تولیدکنندگان را فراهم کنند و اگر

 
دستگاهی باعث تعطیلی و یا اخلال در کار واحد تولیدي شوند با آن برخورد خواهد شد. 

وي تأکید کرد: براساس قانون هیچ بانکی حق دریافت سپرده براي پرداخت وام از تولیدکنندگان را ندارد و با مشاهده بانک عامل به

 
مراجع قضایی معرفی خواهد شد. 

معاون امور اقتصادي وزارت کشور در ادامه با اشاره به اینکه ستاد ملی رفع موانع تولید امسال فعال سازي 200 واحد صنعتی راکد
استان تهران را در دستور کار خود قرار داده است، گفت: با تلاش اداره صمت و شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران از ابتداي

 
سال جاري تاکنون 145 واحد راکد صنعتی احیاء و به تولید بازگشته اند. 

 
290 واحد صنعتی در شهرك صنعتی شمس آباد غیرفعال هستند 

دین پرست با بیان اینکه شهرك صنعتی شمس آباد به عنوان بزرگ ترین شهرك صنعتی کشور محسوب می شود، افزود: یک هزار و

 
926 واحد صنعتی در این شهرك وجود دارد که از این میان یک هزار و 636 واحد فعال هستند. 

وي ادامه داد: هم اکنون واحد هاي صنعتی شهرك صنعتی شمس آباد زمینه اشتغال 33 هزار نفر را به صورت مستقیم فراهم کرده اند
و 290 واحد صنعتی غیرفعال نیز در این شهرك وجود دارد که باید مشکلات آن ها بررسی تا زمینه اشتغال چهار هزار نفر نیز فراهم

 
شود. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با اشاره به اینکه میانگین واحد هاي راکد در نواحی صنعتی کشور 20 درصد و استان
تهران 17 درصد است، بیان کرد: این آمار در شهرك صنعتی شمس آباد 15 درصد است که این نشان از عزم بلند صاحبان صنایع و

 
همکاري دستگاه هاي اجرایی با تولیدکنندگان را دارد. 

 
تعیین تکلیف 1600 پرونده زمین صنعتی 

دین پرست با اشاره به کمبود زمین در شهرك ها و نواحی صنعتی استان تهران، گفت: هم اکنون یک هزار و 600 پرونده زمین

 
صنعتی در فرایند داوري قرار دارد که باید با سرعت و بدون هیچ گونه اغماضی بررسی شوند. 

وي تأکید کرد: زمین هاي صنعتی که در سالیان گذشته براي احداث واحد تولیدي به افراد حقیقی و حقوقی واگذار شده، ولی

 
همچنان کاري در آن ها انجام نگرفته است باید باز پس گیري و به متقاضیان داده شود. 

معاون امور اقتصادي وزارت کشور یادآور شد: شرکت شهرك هاي صنعتی موظف است وضعیت تمامی اراضی واقع در شهرك هاي
صنعتی را از حیث واگذاري شفاف سازي کند و با رنگ مشخص روي نقشه بارگذاري کند تا متقاضیان این اراضی در جریان وضعیت

 
زمین ها قرار گیرند. 

دین پرست با اشاره به اینکه در داخل شهرك هاي صنعتی اراضی خالی زیادي مشاهده می شود، ولی متقاضیان نمی توانند یک متر
زمین براي احداث واحد تولیدي پیدا کنند، تأکید کرد: شرکت شهرك هاي صنعتی باید وضعیت تمامی اراضی را روشن کند.





اعتقاد به هویت و داشته هاي ایرانی اسلامی، راهگشاي مصرف کالاي فرهنگی

داخلی

منبع: عصر امروزشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/10/16

یکی از عواملی که می تواند رغبت براي خرید و مصرف کالاي فرهنگی را کم رنگ کرده، و بازار آن را دچار رکود و کسادي و
بحران سازد، نفوذ و رخنه عاملی به نام : «ویروس خودباختگی، خودکم بینی، خودتحقیري، استسباع، غربزدگی و غربگرایی»

در روحیه افراد و در میان افکار یک ملت است.

 
چکیده 

به گزارش سرویس فرهنگ و جامعه عصر امروز یکی از عواملی که می تواند رغبت براي خرید و مصرف کالاي فرهنگی را کم رنگ
کرده، و بازار آن را دچار رکود و کسادي و بحران سازد، نفوذ و رخنه عاملی به نام : «ویروس خودباختگی، خودکم بینی، خودتحقیري،

 
استسباع، غربزدگی و غربگرایی» در روحیه افراد و در میان افکار یک ملت است. 

عواملی نظیر «خودباوري، احساس هویت و شخصیت، اعتماد به نفس ملی» نقش بسزایی در مقابله با ویروس «خودباختگی،غربگرایی و
استسباع در برابر فرهنگ غربی» داشته و می تواند مصرف کالاي فرهنگی ایرانی اسلامی را ارتقاء داده، و به پائین آوردن میزان اقبال و

 
استفاده از کالاي فرهنگی غربی همچون سینماي مبتذل هالیوودي کمک شایانی نماید. 

به توفیق الهی در این نگاشته ضمن کالبد شکافی و تبیین اجمالی بیماري روانی «خودباختگی»، به نقش ""اعتقاد به هویت و داشته

 
هاي ایرانی اسلامی"" در توسعه مصرف کالاي فرهنگی داخلی"" خواهیم پرداخت. 

 
«اعتماد به نفس ملی» راهگشا در فزونی مصرف کالاي فرهنگی 

در دوران معاصر «مصرف»، و به ویژه کم و کیف «مصرف فرهنگی» به یکی از اصلی ترین گزاره ها براي سنجش میزان رشد و فهم و
ادراك افراد و جوامع تبدیل شده است، به گونه اي که صاحب نظران از زوایاي مختلف در مورد کمیت و کیفیت «مصرف» در افراد و
جوامع بحث و گفتگو نموده اند و به واکاوي زوایاي پیدا و پنهان آن پرداخته اند. اگرچه مولفه «مصرف» در ابتدا فعالیتی صرفا
اقتصادي و براي رفع احتیاجات بود، اما اندیشمندان قرن بیستم و بیست و یک بیش از همه بر گونه «فرهنگی» مصرف بذل عنایت
پیدا کردند، و به نقش آن در جامعه سازي و سبک زندگی پی برده، و در نتیجه «مصرف فرهنگی» را یکی از مهمترین مولفه هاي

 
تمدن و جامعه ي جدید دانستند. 

از این رو می توان گفت یکی از پیش نیازهاي بهبود جامعه ایرانی و عبور از نابسامانیهاي اقتصادي و فرهنگی، ارتقاي سطح «سواد
مصرف فرهنگی» آحاد جامعه است، چراکه امروزه این مولفه به شدت مورد توجه دشمنان انقلاب قرار گرفته، و براي انحطاط و تنزل و
حذف آن در جمهوري اسلامی به شدت تلاش و برنامه ریزي هاي پیچیده می کنند، تا در پرتو آن سبک زندگی ایرانی را به سمت

 
سبک زندگی منحط تهی از معنویت و انسانیت غربی تنزل دهند. 

لازم به ذکر است که دایره مصادیق «کالاهاي فرهنگی» طیف وسیعی از اجناس فکري و فرهنگی را در بر میگیرد، و موجب تغییر و
تحول در سبک زندگی و دیدگاه افراد می گردد. کالاي فرهنگی شامل هر ابزار فکري و معنوي و فرهنگی و ... می تواند باشد که بطور



مستقیم یا غیر مستقیم با دستگاه محاسباتی و بینش و منش افراد درگیر است. نظیر کالاي مکتوب (اعم از روزنامه، مجله، کتاب،

 
نشریه، و ...) ، رسانه هاي صوتی تصویري، رسانه هاي مجازي، اجناس هنري، انواع و اقسام سرگرمی ها و اسباب بازیها و ... 

«سواد مصرف و خرید کالاهاي فرهنگی» و نسبت آن با «خودباوري، احساس شخصیت ملی، احساس هویت اجتماعی، اعتقاد به داشته
هاي ملی خود داشتن» مسئله اي شیرین و دلکش است که امروزه توجه روانشناسان و جامعه شناسان را به خود معطوف ساخته است.
در عصر حاضر بر متخصصین قلمرو فرهنگ ثابت شده است که میزان آگاهی و سواد افکار عمومی نسبت به ظرفیتهاي بومی و داشته
هاي ملی خود، نقش بسزایی در ارتقا و بهبود کمی و کیفی مصرف کالاهاي فرهنگی بومی ایرانی اسلامی داشته، و از طرف دیگر اقبال
براي خرید و مصرف کالاي فرهنگی غربی _ که عمدتا در زمینه ترویج خشونت، شهوت، منفعت پرستی، گریز از معنویت، و...
ساماندهی می شود_ را تقلیل قابل توجهی می دهد. به عبارت روشنتر احساس شخصیت ملی و هویت ملی و پرهیز از مرعوبیت و
خودباختگی و استسباع در برابر فرهنگ غربی، نقش بسزایی در پائین آوردن میزان اقبال و استفاده از فراورده هاي فرهنگی غربی
همچون سینماي هالیوود، بازیهاي رایانه اي و ... داشته ، کاهش مشاهده کانالهاي مخرب ماهواره اي بیگانه، تقلیل بکارگیري شبکه

 
هاي مجازي غیر بومی، و ... را رقم می زند. 

از آنجائیکه جامعه امروز ما در عصر ارتباطات و اطلاعات و اینترنت و ماهواره ها قرار داشته و در پرتو استفاده فراوان خانواده ها از
فضاي مجازي و ماهواره و سایر وسایل ارتباط جمعی، به مراتب بیش از گذشته، ما و فرزندانمان تحت بمباران کالاهاي فرهنگی غربی
(بخوانید کالاهاي غیر فرهنگی و آسیب رسان غربی) هستیم، به نظر می رسد یکی از بهترین طرق ممکن براي صیانت از افکار و
فرهنگ و سبک زندگی و هویت ملی خویش در برابر شبیخون فرهنگی دشمن اینست که فرهنگ خودباوري ملی، اعتماد به نفس
ملی، احساس شخصیت ملی و داشته هاي فرهنگی و شخصیتی خویش را متذکر شده، اعتقاد به «ما میتوانیم» و داشته هاي فرهنگی
خود را در پیش چشم قرار داده، و به ظرفیتهاي فراوان و غنی ایرانی اسلامی خویش افتخار نماییم، و بدین وسیله جوانان خود را از
انفعال و استسباع و مرعوبیت در برابر فرهنگ مبتذل غرب و کالاهاي به ظاهر فرهنگی (اما در واقع ضد فرهنگی) متمدن نمایان غربی

 
حفظ نماییم. 

وارد کردن بحث بحران هویت، علل خود تحقیري، بررسی بیماري «خودباختگی، غربزدگی» و مسائلی از این دست در نظام آموزش و
پرورش رسمی کشور، به کارگیري مشاورین خبره و متخصص در امور خودباوري، اعتماد به نفس ملی، همکاري و مساعدت صدا و
سیماي ملی در تبیین مفهوم هویت ایرانی اسلامی، آموزش خانواده ها از طریق تشکیل و راه اندازي تشکل هاي غیر دولتی و فراهم
کردن بستري براي نهضت و جنبش اعتماد به نفس ملی، خودباوري ملی، و... از راهکارهاي مهم ارتقاء سواد مصرف کالاي فرهنگی می

 
باشند. 

 
ضرورت آگاهی از خطرات ویروس «خودباختگی، غربزدگی» 

اهمیت سواد مصرف کالاي فرهنگی تا آنجاست که سبک خاص زندگی ما را شکل داده، نیازها و تمایلات ما را سامان بخشیده، مواد
لازم براي تولید تخیلات و رویاهایمان را فراهم کرده، و جهت گیریهاي شغلی، تحصیلی، اخلاقی، و ... ما را تحت تاثیر قرار خواهد داد.
یکی از عواملی که می تواند سواد مصرف کالاي فرهنگی را ارتقاء داده، و در نتیجه اقبال براي خرید و مصرف کالاي فرهنگی بومی را
در جامعه بهبود بخشد، ارتقاء سطح سواد و بینش ما نسبت به مساله «خودباوري، احساس هویت، اعتماد به نفس ملی، احساس
شخصیت، باور و اعتقاد به داشته هاي فرهنگی، بومی و ایرانی اسلامی خویش، و ... » است، که نقطه مقابل «خودباختگی، خود کم

 
بینی، خودتحقیري، غربزدگی، غربگرایی، استسباع و مرعوبیت در برابر غرب» است. 

ضرورت طرح این مساله از آنروست که ضمن اینکه میتواند میزان سطح سواد مصرف کالاي فرهنگی را تعالی بخشیده، و اقبال عمومی



جامعه براي مصرف کالاي فرهنگی بومی را افزایش دهد، همچنین نقش بسزایی در تقلیل رویکرد مردم در انتخاب مدیران غربگرا و

 
مسئولین برون گراي برجام زده خواهد داشت. 

توضیح بیشتر آنکه متاسفانه چند سالی است بعضا مواجه با دولتمردانی خودباخته، خودکم بین، غربزده، سازشکار، برجام زده، منفعل
در برابر تحریمها آمریکا بوده، و شاهد هستیم که برخی مدیران لیبرال کاخ نشین مدعی اعتدال و اصلاح طلبی چگونه تمایل بسیار
زیادي به غربگرایی و سازش با غرب و آویختن به طناب پوسیده «مذاکره» براي حل مشکلات اقتصادي داشته، و از طرف دیگر بخاطر
پائین بودن میزان «خودباوري و اعتماد به نفس ملی» در آنها، شاهد هستیم که نسبت به نگاه به درون داشتن، حمایتگرایی از تولید و
کشاورزي، ممانعت از واردات بی رویه، بکارگیري جوانان و فعال سازي ظرفیتهاي عظیم داخلی، و ... بی اعتنایی، تغافل یا غفلت می

 
ورزند. (البته اگر نگوییم که احتمال نفوذ و خیانت عامدانه و مدبرانه به قصد ناراضی تراشی و استحاله انقلاب در کار بوده است) 

امید است که طرح این مساله درآمدي براي ارتقاء بصیرت و بینش عمومی جامعه براي برگزیدن و راي دادن به مسئولینی صالح باشد،
که از عنصر «خودباوري و اعتماد به نفس ملی» به قدر کافی برخوردار بوده، شعار «ما میتوانیم» را نصب العین خود کرده، و براي حل
مشکلات کشور و عبور از تحریمها و تهدیدها، نگاهشان به داخل بوده، در صدد بکارگیري خیل عظیم جوانان مومن، با انگیزه،
متخصص، متعهد، جهادي، انقلابی، اهل کار و ابتکار و مدیریت میدانی و ... بوده، چشم امیدشان به خداوند و فعال سازي ظرفیتهاي
عظیم داخلی دوخته شده باشد؛ نه اینکه مدیرانی غربگرا و خودباخته انتخاب کنند که نگاهشان به جاي خدا به کدخدا بوده، به راهبرد
ذلیلانه مذاکره، سازش، عقب نشینی از حقوق هسته اي، دیپلماسی التماسی انفعالی استرحامی انظلامی استمساك کرده، و آنچه خود

 
دارند را ز بیگانه تمنا کنند. 

از طرف دیگر تداوم و استمرار انقلاب اسلامى در عرصه جنگ فرهنگی و جنگ تمام عیار اقتصادي در یک حد چشمگیري بستگى دارد
به این که ما بتوانیم با ویروس فلج کننده «خودباختگی، خودتحقیري و غربزدگی» مبارزه کرده، و در عوض روحیه «خودباوري، اعتماد
به نفس ملی، احساس هویت و شخصیت، ما می توانیم» را به ملتمان تزریق و پمپاژ نموده، و مانع شویم از این که در این روحیه
«خودباوري» خلل یا تحریفى واقع شود، و جلوگیري کنیم از اینکه ملت شریف ایران به آن حالت تسلیم و تمکین و غربزدگی که در

 
زمان طاغوت وجود داشت، بازگردد. 

 
تحلیل مریضی روحی «خودباختگی، استسباع، غربزدگی » 

«خودباختگى » واژه اي است که همه بطور کم و بیش با آن آشنا هستیم و در کتابها و رسانه هاي صوتی و تصویري از آن زیاد می
شنویم، اما متاسفانه کمتر به آن پایبند و مقید هستیم. ریشه و اصل «خودباختگى» یک تعبیر دینی است که در لسان قرآن از آن به
«خسران نفس»، «خود را باختن» تعبیر می گردد. به عنوان مثال خداوند در قرآن می فرماید: (قُلْ إنَِّ الخْاسِرینَ الَّذینَ خَسِرُوا

 
أنَفُْسَهُمْ) (زمر: 15) 

«خودباختگى» یک بیماري و حالتى است روحى در انسان که واقعا انسان وضعیتی پیدا مى  کند که گویی خودش خودش را مى  بازد،
یعنى تمام قوا، نیروها، ظرفیتها و استعدادهایى که دارد، دچار ضعف و نسیان و فراموشی و ناکارآمدي می گردد، و انسان وضعى پیدا

 
مى  کند که گویى هیچ نیرو و توانی ندارد. 

در علم پزشکی و طبابت هم ثابت و تجربه شده که اگر یک بیمار احساس کند از عهده مقابله و غلبه بر مرضش برنمی آید ، و به تعبیر
عامه «خودش را ببازد» و دچار ناامیدي از قدرت و توانایی خود گردد، معتقد شود که مرضش خیلى بزرگ و خطرناك است و دیگر
معالجات و داروها براى او سودى ندارد، و لو آن بیمارىْ بیمارىِ مهلکى نباشد، این مریض دیگر بعید است سلامتی خود را بازیابد و



خوب شود. راز این مساله در اینست که چون دچار «خودباختگی»، «مرعوبیت»، «استسباع»، «انفعال» و ناامیدي از قواي خود شده،
چون خودش معتقد شده که من خوب نمى  شوم، من رفتنی هستم و مى  میرم، چون دچار افکار منفی و مایوسانه گشته، لذا ضعف

 
روحیه او به ضعف جسمی منتقل و مبدل گشته و امکان بهبود را از چنین مریضی سلب می نماید. 

بنابراین اگر این فکر شوم و این تلقینات منفی در یک بیمار پیدا شود که من مى  میرم، من خوب شدنى نیستم، من می دانم موفق
نمی شوم، من چشمم آب نمی خورد که بهبودي حاصل کنم، این دواها را بیخود به من مى  دهید، این آمپولها را بیخود به من مى
 زنید، این رژیمها را بیخود عمل مى  کنید، من مردنى هستم؛ به هر نسبت که ناامیدي در او رسوخ کرده باشد و معتقد باشد که مى 

 
میرد، به همان نسبت احتمال شفا در او ضعیف و کمرنگ تر می گردد. 

بر عکس اگر انسان مریضی معتقد شود که بیمارى من چیزى نیست، و واقعا به توانایی ها، استعدادها و قابلیتها و داشته هاي خود
معتقد باشد و ایمان داشته باشد که من خوب مى  شوم، و من از عهده غلبه بر این ویروس برمی آیم، این خودباوري و امید و اعتماد به

 
نفس داشتن یک مدد فوق العاده روحی به خوب شدن او کرده، و احتمال بهبود را تا حد زیادي در او بالا می برد. 

معالجات روانى و تلاش براي بالا بردن میزان امید، خودباوري و اعتماد به نفس در دنیاى امروز هم امري شایع و معمول گشته است،
یعنى حتى در بیماریهاى جسمى از راه تقویت قواي روحی روانى بیماران را معالجه مى  کنند، از راه تلقین و القاء، از راه معتقد کردن و
مؤمن کردن بیمار به این که قواي بدنی تو این قابلیت را دارد که خوب شوى. اما اگر خداي نکرده یک طبیب ناشى گرى کرده و در
مقابل بیمار، حرفهاي مایوسانه و منفی زده، اظهار نگرانى و تردید نسبت به توانایی ها و قابلیتهاي او براي مقابله با بیماري کرده، مثلا
بگوید که مرضت خیلى بزرگ و صعب العلاج و خطرناك است (براى این که مى  خواهد شأن خودش را بالا برده، پول بیشتري گرفته،
که اگر تو را معالجه کردم هنر بزرگى کرده ام و شایسته پاداش بیشتري هستم)، در این صورت بزرگترین خیانتها را به این بیمار کرده

 
است، چرا که او را نسبت به ظرفیتها و توانایی هاي خویش براي غلبه بر بیماري اش، ناامید، بدبین، کم اعتقاد و مایوس ساخته است. 

خسارتهاي حالت روحی «خودباختگی» اختصاص به بیمارى و دردهاي جسمانی ندارد، بلکه در میدان رزم و جنگاوري نیز کاربرد دارد.
یک پهلوان یا رزمنده وقتى که با رقیب خودش روبرو مى  شود اگر از اول خودش را ببازد، دچار انفعال، مرعوبیت و ازخودباختگی
گشته و بگوید من در مقابل این حریف قدرقدرت کاري از دستم ساخته نیست، من کجا و این کجا، من نمی توانم بر او فائق آیم، و ...
مسلما او دیگر از نیروها و توانایی ها و استعدادهاي خودش نمى  تواند استفاده و بهره برداري نماید، زیرا نیمى یا دو ثلث یا تمام نیرو و

 
امکانات خودش را بخاطر «خودباختگی» از دست داده است. 

امیرالمؤمنین(ع) درباره عوارض و پیامدهاي ویروس منحوس و فلج کننده «خودباختگی»، «ناامیدي» و «بی اعتقادي» نسبت به
تواناییها و استعدادها و پتانسیلهاي درونی مى  فرمایند: «من در میدان جنگ با هر کسى که روبرو شدم، خودش در شکست و مغلوب
شدن خودش به من کمک کرد» یعنى بر اثر ابتلا به ویروس فلج کننده «خودباختگی و ناامیدي» نیرو و توان و ایمانش به قدرت خود
را از دست داد؛ چون على(ع) را همه شناخته بودند که على(ع) هیچ وقت با هیچ کس روبرو نشده است که شکست بخورد، خلاصه از
زیرِ دست على(ع) کسى سالم بیرون نمى  آید. لذا تا زمانیکه یک سرباز نمی دانست و نمى  شناخت که این رزمنده مقابلش على(ع)
است، و تا هنگامیکه ویروس فلج کننده «مرعوبیت، خودباختگی، استسباع و ناامیدي» به سراغش نیامده بود، مى  توانست یک کرّ و
فرّى بکند، ولى به محض اینکه مى  فهمید حریفش على بن ابیطالب(ع) است، آنچنان خودش را می باخت و مرعوب و منفعل می
گشت که گویی دیگر رمق و قوتی در اعضاي بدنش باقی نمانده، همه تدبیر و همتش خوابیده، و در حکم خرگوشی مستسبع در
چنگال شیر می شد. از این رو امیرالمومنین(ع) مى  فرمود با هر که روبرو شدم خودش من را در شکست دادنش کمک داد، براى این

 
که خودش را مى باخت، اعتماد و ایمان به خودش و شایستگی هایش را از دست مى  داد. 



با این دو مثالی که گفته شد، می توان یک استنتاج و یک قاعده کلی استنباط نمود، و آن اینکه در هر موردى که ویروس
«خودباختگی» بر انسان مسلط گردد، چنین عواقب وحشتناکی در انتظار خواهد بود. یک دانش  آموز یا دانشجو اگر خودباخته و ناامید
شده، ایمانش به استعدادهاي خود را از دست بدهد و معتقد گردد که «ما که چیزى نخواهیم شد»، او دیگر الی الابد چیزى نخواهد
شد. اما اگر همان دانشجو از اعتماد به نفس قوي برخوردار بوده، معتقد باشد که من انسان موفق و بدرد بخوري خواهم شد، من چنین
و چنان خواهم شد، هر چه که اعتمادش به خودش بیشتر باشد، استعدادها و توانایی هاي او بیشتر شکوفا شده و احتمال ترقى در او

 
بیشتر می گردد. (رك: مجموعه آثار شهید مطهري، آینده انقلاب اسلامى ایران، ج 24، ص: 214 ) 

وضعیت روحی «استسباع » نیز چیزي شبیه ویروس فلج کننده «خودباختگی» میباشد که موجب از دست رفتن ایمان و اعتقاد و امید
یک موجود به توانایی ها و قدرتها و پتانسیلهاي وجودي اش می گردد. حکماى قدیم اصطلاحى دارند به نام «استسباع». در بعضى
حیوانات مانند خرگوش یا آهو این گونه است که وقتى با حیوان قوي درنده اى که او را شکار مى  کند- مثلا با شیر- روبرو مى  شود،
اگر شیر با یک نگاه نافذ و پرهیبت، چشم در چشمش بیندازد، این حیوان احیانا «مستسبَع» مى  شود، یعنى ویروس فلج کننده
«خودباختگی و خودتحقیري» چنان بر او مستولی می گردد که همه چیز خود را، اراده و فکر و قدرت بدنی خود را از دست مى  دهد؛
تصور فرار کردن، آینده اندیشی مبنی بر این که این شیر هولناك خورنده و صیاد من است، و اگر من به طرف او نزدیک شوم حتما مرا
مى بلعد، بکلى از ذهن و مغز این حیوان بیرون مى  رود؛ از شدت مرعوبیت سر جاى خودش مى  ایستد، بلکه خودش به طرف او مى آید
تا زودتر خورده شود!. «خود باختگی و استسباع» کاري با او میکند قدرت فرار کردن از او سلب و به زمین میخکوب مى شود.این را

 
مى گویند خودباختگى، از دست دادن خود، از بین رفتن روحیه و از دست دادن اعتماد و ایمان به خود. 

 
«سِر سید احمد خان هندى» و «تقی زاده» ، چهره هاي سیاه ابتلا به ویروس «خودباختگی، غربزدگی» 

با کمال تاسف باید اذعان نماییم حدود دو سه قرن بود- مخصوصا در این دویست ساله اخیر که تلاقى غرب و شرق پیدا شده- که
مردم مشرق زمین، مردم دنیاى اسلام، به طور کلى وقتى خودشان را در مقابل تکنولوژي و صنعت و فرهنگ و تمدن غربى ها مى 

 
دیدند، احساس حقارت و کوچکى در روحیه خود مى  کردند. 

شهید مطهري در کتاب «آینده انقلاب اسلامی» به «سِر سید احمد خان هندى» مثال می زند که در ابتدا یکى از سران نهضت
اسلامى در هند بود و مردم را علیه انگلیسها تحریک مى  کرد. یک کارى که شاید نقشه خود انگلیسها بود این بود که او را دعوت
کردند- یا تحریک کردند، خلاصه وسایلش فراهم شد- یک سفر به اروپا رفت. وقتى که «سِر سید احمد خان هندى» آن تمدن پر زرق
و برق و تکنولوژیک اروپا مخصوصا آن وضع انگلستان در اوایل قرن بیستم و آن تمدن عظیم و گسترده صنعتی را دید، آن چنان دچار
بهت و حیرت، انفعال، مرعوبیت، استسباع و از خود باختگی شد که وقتى به هند برگشت تمام عقاید و افکارش عوض شد، دست از
مبارزه با استعمار انگلیس برداشت، و متاسفانه تفکر یاس و ناامیدي از پیروزي بر غرب را به جامعه خود تزریق نمود. «سِر سید احمد
خان هندى» به مردم کشورش گفت که هیچ امیدي براي پیروزي و غلبه بر بریتانیاي کبیر وجود ندارد، و ما راهى نداریم الاّ این که

 
تحت قیمومت انگلستان براى همیشه باقى بمانیم!. (رك: مجموعه آثار شهید مطهري (آینده انقلاب اسلامى ایران)، ج 24، ص: 151) 

یعنى همان احساس خودکم بینی، خودتحقیري، مرعوبیت، و استسباع و غربزدگی که امثال میرزا ملکم خان و تقى  زاده ایرانی پیدا
کرده بودند، متاسفانه براي «سِر سید احمد خان هندى» نیز بوجود آمد. لازم به یادآوري است که غربزدگان ایرانی نظیر تقی زاده
گفته بودند: «ایرانى جماعت اگر بخواهد به سعادت و توسعه برسد باید از فرق سر تا ناخن پا فرنگى شود، باید جسما روحا ظاهرا باطنا
باید فرنگى شود تا ترقی نماید. حتی باید زبان و خط خود را نیز از فارسی به انگلیسی تبدیل نماید، و آداب و رسوم فرنگی جماعت را

 
به خود بگیرد تا به پیشرفت و آبادانی برسد». (نقل به مضمون) 

 
« سید جمال» علمدار مبارزه با ویروس روانی «خودباختگی، غربزدگی» 



یکی از ویژگیها و خصوصیتهاي بسیار ارزشمند و گرانبهاي « سید جمال االدین اسد آبادي» این است که با این که در حدود دویست
سال پیش بوده ، با آن تقدمى که غرب در آن وقت نسبت به شرق داشت، وقتى که به اروپا مسافرت کرد، برعکس امثال «میرزا ملکم
خان» و «تقی زاده» و «میر سید احمد هندي» _ که با یک مسافرت به اروپا، دچار احساس خودباختگی و غربزدگی و استسباع و
بحران بی هویتی شده بودند_ نه تنها دچار بیماري غربزدگی و مرعوبیت و انفعال نگردید، بلکه با شجاعت هر چه تمام تر به این فکر
افتاد که باید ملتهاي مشرق زمین و بویژه کشورهاي اسلامی را بیدار کرد و آنها را برانگیخت ، و باید به مسلمانان روحیه خودباوري،
احساس هویت، شرافت و شخصیت در برابر غرب را تزریق نمود، و می بایست تمدن تهی از معنویت غرب و سرشار از بحرانهاي
گوناگون را در مقابل کشورهاي اسلامی و شرقی تحقیر کرد، تا کشورهاي مشرق زمین جرات کنند و بتوانند روي پاي خودشان
بایستند، و داشته هاي علمی و فرهنگی و تمدنی خود را به فراموشی نسپارند، و مسیر پیشرفت را با اتکا به جوانان و ظرفیتهاي عظیم

 
داخلی خود بپیمایند. 

سید جمال نه تنها غربزده نشد، بلکه قائل به این بود که مَثَل تمدن پر زرق و برق و تکنولوژیک غربی، حکایتگر داستان «مرد دلیر و
مسجد مهمان کش» است که مولوي آن را در مثنوي به تصویر کشیده است. آدمهاى ضعیف الایمان و خود کم بین و سطحی بین که
به کشورهاي اروپایی و آمریکا پا میگذارند، با مشاهده صنایع تکنولوژیک و متنوع جهان غرب، با دیدن ساختمانهاي شیک سر به فلک
کشیده و پر زرق و برق اروپایی، متاسفانه دچار استسباع ، خودتحقیري و از خود باختگی شده و نهایتا مى میرند. اما انسانهاي شجاع و
شیردل با مشاهده هیبت پوشالین جهان غرب، نه تنها دچار مرعوبیت، استسباع، غربزدگی، خودباختگی و خودتحقیري نمی شوند،
بلکه با شجاعت در برابر آن می ایستند و خلاهاي معنوي و مادي آن را به رخ کشیده و به چالش می کشند، و معتقد می شوند که
باید در برابر این تمدن پوچ و خالی از معنویت غربی ایستادگی کرد، فریاد کشید و این طلسم دروغین و طبل تو خالی را شکست، و بر

 
آن غلبه پیدا کرد. (نظیر کاري که آن انسان شجاع در داستان مسجد میهمان کش در مثنوي انجام داد). 

سید جمال الدین اسدآبادي نیز با آن ایمان قوي و با آن روحیه شجاعت و جسارتی که داشت، مبارزه با غربزدگی و استسباع در برابر
تمدن پوشالین غربی را در دستور کار خود قرار داد،و مصداق امروزي آن انسان شیردل و دلیر در داستان مسجد میهمان کش قرار
گرفت. در آن زمانى که مبارزه با امپراطوري پر دبدبه و پر کبکبه انگلستان در دِماغ احدى نمى  توانست خطور کند، و همه مرعوب
قدرت ظاهري بریتانیاي کبیر شده بودند، سید جمال با نهایت شجاعت فریاد مبارزه با سیاست استعمارى انگلستان را بلند کرد و براى
اولین بار این حالت خودباختگى و انفعال و غربزدگی را از مردم گرفت و روى خودِ اسلامى و داشته هاي فرهنگی و ظرفیتهاي داخلی
مردم تکیه کرد. براى تمام ملتهاى اسلامى یک روح و یک احساس شخصیت و منش، یک هویت و یک «من» قائل بود، یک «منِ»
تحقیر شده، یک «منِ» مستَذَلّ، یک منِ پامال شده، یک منى که شرافت و کرامت و شخصیت و عزت و داشته هاي فرهنگی و تمدنی
خودش را فراموش کرده، تاریخ خودش را فراموش کرده. لذا معتقد بود که این «من» و «خود» ش را باید به یاد او آورد. این بود که به
تاریخ صدر اسلام، به گذشته اسلام، به تمدن اسلامى در گذشته، به فرهنگ اسلامى و به مفاخر اسلامی در گذشته تکیه مى  کرد،
تلاش نمود تا «خود» این ملت و داشته هاي عظیم تمدنی و فرهنگی اش را به یادش آورد، به این ملتهاي مسلمان روحیه خودباوري و

 
اعتماد به نفس و «ما می توانیم» را تزریق نماید. 

البته در آن زمان بخاطر شدت جهل و نادانی و بی خبري مردم و حکومتها، و نیز بخاطر قدرت تبلیغاتی و نفوذ انگلیسیها در کشورهاي
اسلامی، نصیحتها و توصیه ها و نوشتجات سید جمال چندان نمى  توانست اثر خودش را ببخشد، اما بحمداالله بعد از سالها این بذر
جوانه زد، و این زحمات سید جمال امروز دارد نتیجه خودش را میدهد، و خداوند زحمات و روشنگریهاي طاقت فرساي او را ضایع

 
نساخت، و امروزه شاهد هستیم که مبارزه با غربزدگی و غربگرایی در جهان اسلام و بلکه در تمام دنیا در حال رشد و ترویج است . 

 
ویروس «خودباختگی ملی» خسارت بارتر از «خودباختگی فردي» 



خطر مبتلا شدن به ویروس فلج کننده «خود باختگی، خودتحقیري، مرعوبیت، استسباع، ناامیدي از امکان موفقیت خود، بی اعتقاد
شدن به داشته هاي خود» انحصار به افراد و اشخاص ندارد، بلکه گاهی یک جامعه و ملت را نیز درگیر خودش می نماید. مثلا گاهى
ملتهاي مستضعف شرقی در مقابل جوامع به ظاهر متمدن، توسعه یافته، پیشرفته و صنعتی غربی، خودشان را باخته ، به داشته ها و
ظرفیتها و تواناییهاي خود بی اعتقاد گشته، ناامید از امکان تفوق و حتی رسیدن به گرد پاي جوامع اروپایی شده، احساس
خودتحقیري، بی هویتی، بی شخصیتی، خودتحقیري به سراغشان آمده، و نهایتا مرعوب و شیفته و مستسبع جوامع غربی مى گردند.

 
در اصطلاح امروز به آن «غربزدگی»، غربگرایی، غرب ستایی، غرب شیفتگی، و غرب گدایی می گویند. 

نکته مهم آنجاست که بیماري «خودباختگی ملی» بسیار بدتر و خسارت بارتر از «خودباختگی فردي» است. چرا که علاوه بر یک فرد،

 
یک جامعه و ملت را به سمت عقبگرد، ذلت و سیر قهقرایی پیش میبرد، و تبعات عظیم تري را در پی خواهد داشت. 

 
دستهاي پنهان استعمارگران غربی در انتشار بیماري «خودباختگی، غربزدگی» 

می بایست دقت گردد که ابتلاء یک جامعه به ویروس منحوس، ویرانگر و فلج کننده « خودباختگی ،غربزدگی» گاهی به طور طبیعی و
بدون دخالت دستهاي خیانتگر استعمارگران پیش می آید، و گاهی به صورت غیر طبیعی، دست ساز و بوسیله دستهاي مرموز

 
دشمنان و بدخواهان و استعمارگران بین المللی، در میان یک ملت رسوخ و رخنه میکند و منتشر می شود. 

بعبارت دقیقتر گاهى یک جامعه به ظاهر متمدن و سلطه جوي غربی، یک جامعه عقب افتاده شرقی را از روى زرنگى، و با هدف
استثمار و استعمار هر چه بیشتر با عواملى که دارد دچار بیماري و ویروس خطرناك «خودباختگی، خودکم بینی، خودتحقیري، بی

 
اعتمادي و بدبینی به داشته هاي خود، استسباع، مرعوبیت، غربگرایی، غربزدگی و غربگدایی» مى  کند. 

اصلا فریب اساسی و نیرنگ بزرگ استعمار و کشورهاي مستکبر و متمدن نماي غربی، با کشورهاى مستعمره و کشورهاى استعمارزده
همین است که کوشش مى کند تا ملل مستضعف و عقب مانده و در حال توسعه دچار بیماري فلج کننده «خود کم بینی، بی
شخصیتی، بی هویتی، ناامیدي از موفقیت، بی اعتقادي به داشته هاي خود، خودتحقیري، غربزدگی، غربگرایی، غرب ستایی، غرب
شیفتگی، غربگدایی، و... گشته، اعتماد و ایمان به خودشان و ایمان به حیثیت خودشان را از دست بدهند؛ به فرهنگ خود، به دین
خود، به ملیت خود، به کتابهاى خود، به پیشوایان خود، به تاریخ گذشته خود و به هر چه که خود دارد بى اعتقاد و بدبین و ناخوش

 
بین شود، تا نهایتا آنچه خود دارد را ز بیگانه تمنا نمایند. 

هدف خبیثانه استعمارگران و متمدن نمایان غربی و مدعیان دروغین حقوق بشر اینست که به ملل شرقی و بویژه به ملتهاي مسلمان
اینگونه القا و تلقین نمایند که تاریخ اسلامی و گذشته آنها، افتخارات فرهنگی آنها، دانشمندان مشهور آنها و ... هیچ و پوچ و دروغ و
بدرد نخور بوده، داشته هاي فرهنگی و تمدنی آنها را به فراموشی سپرده و از یادشان ببرد، به ملتهاي مسلمان تلقبین نماید که با خود
بگویند: «ما که چیزى نیستیم، ما که هیچ هستیم، هر چه هست آنها (غربیها) هستند، ما که نمی توانیم به رشد و توسعه و صنایع

 
تکنولوژیک دست پیدا کنیم، بلکه فقط غربیها می توانند، و ... » 

بنابراین باید دانست که تولید و انتشار بیماري خطرناك «خود باختگی» و ترویج ویروسهاي فلج کننده «خود کم بینی، خودتحقیري،
احساس بی هویتی، بی شخصیتی، فقدان اعتماد به نفس ملی، غربزدگی، غربگدایی و ...» غالبا سرمنشا طبیعی نداشته، بلکه عمدتا به
دست جنایتکار استکبار جهانی تولید و ترویج گشته است، و اصولا انتشار این بیماري روانی جزو یکی از برنامه هاي ثابت و نیرنگهاي

 
خبیثانه استعمارگران غربیب قلمداد می گردد. 



 
نشانه هاي ویروس «خود باختگی، غربزدگی» در روحیه ملت ایران 

 
1_ بدبینی و بی اعتنایی به داشته هاي سالم «غذایی و نوشیدنی» خود 

گفته شد که یکی از پیامدهاي خسارت بار نفوذ ویروس فلج کننده «خود باختگی، خودکم بینی، غربزدگی» آنست که آن ملت نسبت
به داشته هاي خود بی ایمان و بی اعتقاد و حتی بدبین و مظنون می گردد، و در نتیجه آنچه خود دارد را ز بیگانه تمنا خواهد کرد.
مثلا بسا هست ملت با فرهنگ ایران از انواع آشامیدنى هاى سالم و مفید و خوبی در فرهنگ ایرانی اسلامی خود برخوردار است که
تمدن غرب از آن بی بهره است و باید آن را ملت بافرهنگ ایران تقاضا نماید، ولی نفوذ ویروس فلج کننده «خود باختگی، خودکم
بینی، غربزدگی» در میان ملت ایران کاري کرده که سبب می گردد مردم ایران آشامیدنى هاي مضر و آسیب زاي وارد شده از غرب _
نظیر پپسى کولا و کوکاکولا را که خود غربیها معترفند که براى بدن مضر است و از هر پزشکى اگر بپرسید تجویز نمى  کند و

 
مخصوصا اعتیاد به اینها را مضر مى داند- بر آشامیدنى هاى سالم و مفید به جا مانده از فرهنگ غنی خود ترجیح مى  دهد. 

انتشار بیماري «خود باختگی، خودکم بینی، غربزدگی» در میان عده اي از ایرانیان سبب شده که خیال نمایند هر نوع شربتى از
شربتهاى ایرانى اسلامی (مانند: شربت ریواس، سکنجبین، به لیمو، انجیر، عسل و لیمو ...)؛ و هر نوع دم نوشی از دم نوشهاي ایرانی
(مانند: دم نوش آویشن، دم نوش نعنا، دم نوش بابونه، دم نوش بادرنجویه، دم نوش گل محمدي، دم نوش گل گاو زبان، دم نوش
عناب و ...) به دلیل این که ماخوذ از ایرانى اسلامی است، پس حتما خوب نیست!، بلکه چرت و پرت است!!! ولى هر شربتى که از

 
تمدن تهی از معنویت و اخلاق غربی بیاید، حتما خوب و مفید و بهداشتی و علمی است!!! 

مثال دیگر: نفوذ و انتشار ویروس منحوس «بی هویتی، بی شخصیتی، فقدان اعتماد به نفس ملی، غربگرایی» در میان عده اي از
ایرانیان مرفه، تجملگرا و کاخ نشین سبب شده که خیال نمایند هر نوع اغذیه اي از غذاهاي سنتی ایرانى اسلامی - که گاهى فرنگی
ها در آرزو و حسرت یک وعده از اغذیه سالم ایرانى اسلامی هستند- چون اقتباس شده از فرهنگ ایرانى اسلامی است، پس لابد بدرد
نخور و بد و بی کلاس است، اما هر مزخرفی که از متمدن نمایان غربی بیاید، چون از غرب آمده ، پس حتما خوب و سالم و داراي

 
خواص عالی براي تقویت هوش و ذهن و پوست و مو و ... است. 

گاهى در روزنامه  ها و رسانه هاي مى  خوانیم و می بینیم که در بسیارى از کافی شاپها و فست فودها و هتل هاي خیلى مدرن و تزیین
شده به سبک فرنگیها، که عمدتا مرفهین بی درد و شبه روشنفکران غربزده و متجددهاى درجه اول- که پول زیاد در جیب دارند و
وقتى سر یک میز مى  نشینند و بلند مى  شوند کمتر از پانصد هزار تومان براى یک غذا نمى  دهند- به آنجا مى روند، غذاهایی فرنگى و
به سبک غربی و یا احیانا به سبک شرقی و چینی عرضه مى  شود، که با ذوق و شوق و با تصور اینکه چون غربی است، پس حتما
خوب و مفید و سالم است، می خورند، ولى وقتى که دقت مى  کنند که این غذا را از چه درست کرده اند؟ وقتی مى  بینید و می
فهمند که از گوشت حیوانات چندش آور و حال به هم زن و تنفر آوري نظیر خرچنگ، قورباغه، خفاش، سگ، گربه، عقرب، سوسک،
مارمولک، کرم، مار، و ... تهیه کرده اند!، تازه به خود می آیند و حالشان به هم می خورد و حال تهوع و استفراغ به آنها دست می دهد،

 
و احیانا سر و کارشان به بیمارستان و شستشوي معده و ... ختم می گردد ولى غذاى فرنگى است. 

مرحوم شهید مطهري در کتاب آینده انقلاب اسلامی نقل می کنند که: در روزنامه خواندم که زنى با شوهرش به یکى از مهمانخانه
 هاى غربزده و شیک خیابان جردن رفته بود. از همان غذاهاى فرنگى چنین و چنان و با اسمهاى خاص فرنگى آوردند و خورد. بعد
پرسید که این را از چه درست مى  کنند؟ تا گفتند از خرچنگ یا قورباغه یا مارمولک و ...، آنچنان حال چندش و تهوع و پشیمانی به
آنها دست داد که فورا بالا آوردند، و تازه فهمیدند که تمدن غربی آنچنان هم که می گویند گل و بلبل و دوست داشتنی و آرمانی

 
نیست. (نقل به مضمون از: مجموعه آثار شهید مطهري، ج 24، آینده انقلاب اسلامى ایران ص: 217) 



 
2_ تمایل شبه روشنفکران لیبرال غربزده به گنجاندن واژه «دموکراسی» در کنار «جمهوري اسلامی» 

یک نمونه و شاهد دیگر از رسوخ ویروس «خودتحقیري و خود باختگی» در روحیه ملت ایران آنست که در اوایل پیروزي انقلاب، عده
اي از شبه روشنفکران لیبرال غربزده و بعضا همفکران جریان غربگرایی مهندس بازرگان تمایل و علاقه وافري داشتند تا عنوان

 
«جمهورى دموکراتیک اسلامى» را جایگزین عنوان «جمهورى اسلامى» بنمایند. 

اما باید گفت که به کار بردن این نام در واقع تقلید از غرب و به معناى الگو گرفتن از غرب و نوعی ابتلا به ویروس «خودباختگی،
خودتحقیري و خودکم بینی» تلقی می شد. پرسشی که در اینجا خودنمایی می کند آنست که آیا در کلمه «اسلامى» و در متن اسلام
حرّیت و آزادى و دموکراسی هست یا نه؟ آیا در متن اسلام حاکمیت ملى، حکومت مردم بر مردم (یا همتن دموکراسی) هست یا نه؟
آیا در متن اسلام مردم حق دارند با انتخاب و با آراء خود نماینده خویش را انتخاب کنند یا نه؟ آیا مردم حق دارند که رئیس جمهورى
خودشان را انتخاب کنند یا نه؟ پاسخ اینست که: بله، مردم حق دارند، و از اصول درست دموکراسى بیش از اینها ما چیزى نمى 

 
خواهیم. 

وقتى مى  گوییم «جمهورى اسلامى»، کلمه «اسلامى» در محتواى خودش همه این ویژگیها را دارد، (چونکه صد آمد نود هم پیش
ماست) اما همین قدر که بگوییم «جمهورى دموکراتیک اسلامى» معنایش این است که ما چشم به دنیاى غرب داریم و دچار نقص و
کمبود در ایدئولوژي اسلامی خویش هستیم، و این نوعی «خودکم بینی، خودتحقیري» و اهانت به داشته هاي غنی اسلامی خود می
باشد. از این رو امام خمینی با بصیرت نافذ و با چشمان تیز بین الهی خویش فرمودند: «من نمى  خواهم که ملتم چشم به دنیاى غرب

 
داشته باشد و الگو از غرب بگیرد.»(نقل به مضمون). 

همین طور چشم طمع داشتن براي استفاده و بکارگیري واژه «سوسیالیسم» نیز نوعی از پیامدهاي ویروس «خودباختگی» محسوب
می گردد. ما باید ببینیم در متن اسلام محتواى سوسیالیسم و جنبه هاى خوب سوسیالیسم هست یا نیست. وقتى هم که آن جنبه ها را
در نظر بگیریم اسم «سوسیالیست» روى خودمان نمى  گذاریم چون نمى خواهیم ملت خودمان را از نظر روحیه ضعیف کنیم. مى 

 
خواهیم به ملت خود بگوییم این را خودت دارى. 

 
به تعبیر حافظ : 

 
سالها دل طلب جام جم از ما مى  کرد آنچه خود داشت ز بیگانه تمنا مى  کرد 

 
گوهرى کز صدف کون و مکان بیرون بود طلب از گمشدگان لب دریا مى  کرد 

بنابراین ما چرا براى آنچه که خودمان داریم، سراغ گدایی کردن و تمنا نمودن از دیگران برویم؟ یا لااقل چرا ژستش را به این صورت
بگیریم که از دیگران (از غربیها) مى  گیریم؟ با توجه به همین نکته بود که امام خمینی(ره) با آن دوراندیشى و تیزبینى که داشتند،
اصلا به کار بردن این کلمه «دموکراسی یا سوسیالیسم» را نوعى خیانت به روحیه مستقل این ملت و خیانت به «بازگشتن این ملت به
روحیه خود» تلقى مى  کردند. لذا ما باید کوشش کنیم تا مى  توانیم این ملت را به خود مؤمن و معتقد کنیم که روى پاى خودش

 
بایستد، به منِ اسلامى خودش معتقد شود، و در دام بیماري «خودباختگی، غربزدگی» نلغزد. 

 
رك: مجموعه آثار شهید مطهري (آینده انقلاب اسلامى ایران)، ج 24، ص: 219 

 
جهش مصرف کالاي فرهنگی داخلی در پرتو پررنگ نمودن ""اعتماد به نفس ملی"" 

در دوران معاصر «مصرف»، و به ویژه کم و کیف «مصرف فرهنگی» به یکی از اصلی ترین گزاره ها براي سنجش میزان رشد و فهم و
ادراك افراد و جوامع تبدیل شده است، به گونه اي که صاحب نظران از زوایاي مختلف در مورد کمیت و کیفیت «مصرف» در افراد و



جوامع بحث و گفتگو نموده اند و به واکاوي زوایاي پیدا و پنهان آن ، و نقش آن ارتقاء یا انحطاط سبک زندگی پرداخته اند. اگرچه
مولفه «مصرف» در ابتدا فعالیتی صرفا اقتصادي و براي رفع احتیاجات بود، اما اندیشمندان جامعه شناسی و روان شناسی و متولیان
فرهنگی جامعه بیش از همه بر گونه «فرهنگی» مصرف بذل عنایت پیدا نموده، و به نقش آن در جامعه سازي و سبک زندگی پی

 
برده، و در نتیجه «مصرف کالاي فرهنگی» را یکی از مهمترین مولفه هاي تمدن و جامعه ي جدید دانستند. 

امروزه شاهد هستیم که در پرتو مدیریت خسته و ناکارآمد دولتمردان اشرافی، برجام زده، مبتلا شده به بیماري فلج کننده
«خودباختگی، خود کم بینی، خود تحقیري، غربزدگی، غربگرایی، غربگدایی»، و مدعیان اعتدال و اصلاحات، متاسفانه روز به روز بر
قدرت تبلیغاتی فروشندگان کالاي فرهنگی غربی و اجناس خارجی و واردکنندگان فرصت طلب، به قدري زیاد شده است که به راحتی
می توانند سهم خود را در بازار براي فروش و عرضه اجناس خارجی بیشینه کنند، و متقابلا فرصت خودنمایی، عرضه و فروش را از
تولید کنندگان کالاي فرهنگی داخلی و سازندگان کالاي بومی ایرانی اسلامی سلب نمایند. نتیجه این می شود که مصرف کننده
ایرانی براي برخی شهروندان کشورمان که داراي ویروس «خودباختتگی، خودکم بینی، غربزدگی، غربگرایی، استسباع و مرعوبیت» در
برابر فرهنگ به ظاهر متمدن غربی هستند، (بویژه براي قشر مرفهین بی درد و کاخ نشینان تجملگرا که غربزدگی در آنها اشتداد
بیشتري دارد) کالاي فرهنگی غربی را بر کالاي فرهنگی وطنی ترجیح داده، و اقدام به خرید اجناس وارداتی مشابه داخلی کرده، فلذا

 
بازار خرید و مصرف کالاي فرهنگی بومی را با اختلال و رکود مواجه می گردانند. 

مردم شریف ایران باید توجه نمایند که مبارزه با ویروس «خودباختگی، غربزدگی» و تلاش براي تقویت عنصر «خودباوري، اعتماد به
نفس ملی، احساس هویت و شخصیت، ما میتوانیم» بستري فراهم می آورد تا اقبال براي خرید و مصرف کالاي فرهنگی بومی ایرانی
اسلامی و فراورده هاي آن رو به فزونی گذاشته، علاوه بر آنکه به رونق تولید و اشتغال و روند خودکفایی کشور کمک شایانی می نماید،
نقش بسزایی نیز در ارتقاء سبک زندگی اسلامی داشته، می تواند موجب باروري و غنی تر شدن اندیشه ها، حرکتها و جهت گیریهاي

 
میهن عزیزمان گردد. 

بنابراین یکی از عواملی که می تواند رغبت براي خرید و مصرف کالاي فرهنگی بومی را تقلیل داده، و بازار خرید و مصرف کالاي
فرهنگی ایرانی اسلامی را رونق بخشیده، و آن را از رکود و کسادي خارج سازد، مبارزه با ویروس منحوس و فلج کننده «بی هویتی،

 
احساس بی شخصیتی، خود تحقیري، غربزدگی، و خودباختگی در برابر فرهنگ مبتذل غربی» است. 

تنظیم و تالیف: رسول رضایی؛ پژوهشگر حوزه علمیه اصفهان



توسعه صنایع اشتغال زا در برنامه پتروشیمی

شماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/10/16
منبع: خبرگزاري پتروشیمی

ایران

معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی: منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی به سمت توسعه صنایع پایین دست حرکت می کند. به
گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)؛صبح امروز (سه شنبه 16 دي ماه) این منطقه میزبان معاون وزیر نفت در امور

پتروشیمی و هیات همراه وي بود. سفر یک روزه محمدي، مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی ...

 
معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی: منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی به سمت توسعه صنایع پایین دست حرکت می کند. 

به گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)؛صبح امروز (سه شنبه 16 دي ماه) این منطقه میزبان معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی

 
و هیات همراه وي بود. 

سفر یک روزه محمدي، مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با بازدید میدانی از اسکله هاي صادراتی و شرکت هاي پتروالفین فن

 
آوران، هیرسا پلیمر سهند، پتروناد، سلمان فارسی و پتروکیمیاي ابن سینا آغاز شد. 

وي پس از این بازدید، در جلسات فشرده، آخرین وضعیت این شرکت ها را با حضور عوامل اجرایی و مدیران آنها مورد بررسی دقیق و

 
پیگیري قرار داد. 

بهزاد محمدي در حاشیه این جلسات گفت: بازدیدهاي دوره اي که انجام می دهیم در جهت واکاوي مسائل شرکت ها بالاخص طرح

 
هایی است که در جهش هاي صنعت پتروشیمی قرار دارند. 

وي افزود: برخی از این طرح ها، براي اولین بار در کشور اجرا می شوند و داراي اهمیت زیادي می باشند. این طرح ها جزء طرح هاي

 
جهش هاي دوم و سوم و طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی به شمار می آیند. 

معاون وزیر نفت تشریح کرد: نخستین طرح هاي PDH در کشور، دو طرح در حال ساخت در منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی

 
هستند که مجموعا با ظرفیت 600 هزار تن از مسیر پروپان به ساخت پروپیلن و بعد از آن به تولید پلی پروپیلن حرکت خواهند کرد. 

وي خاطر نشان کرد: طرح پتروناد نیز، یک طرح بسیار جذاب در حوزه پایین دست پتروشیمی است که براي اولین بار موادي را تولید
خواهد کرد که در سالهاي گذشته براي تامین آن به کشورهاي خارجی وابسته بودیم و انشاالله در سال 1401 به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

محمدي هدف از این جلسات را حل و فصل مشکلات پروژه هاي پتروشیمی عنوان کرد و افزود: یک سوم تولید و ظرفیت کل صنایع
پتروشیمی کشور در منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی است. لذا تلاش داریم صنایع پایین دستی را در این هاب بزرگ پتروشیمی

 
توسعه دهیم و از این پس امکانات و زیرساخت هاي موجود در این منطقه را در جهت توسعه این صنایع به کار گیري خواهیم نمود. 



 

 

 

 



 



توزیع 1832 سري جهیزیه بین زوج هاي کرمانی به مناسبت سالگرد شهادت

حاج قاسم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمان، سردار حسین
معروفی فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان امروز در حاشیه
مراسم توزیع یک هزار و 832 سري جهیزیه به زوج هاي
جوان در سراسر استان به مناسبت سالگرد حاج قاسم در
جمع خبرنگاران اظهار داشت:  از هفته بسیج  رویکرد
کمک هاي مومنانه در زمینه ویروس منحوس کرونا که قبلا

 
معیشت بود، با تشکیل قرارگاه هاي دیگر  تغییر پیدا کرد. 

وي گفت: موضوعاتی که به کمک هاي مومنانه اضافه شد؛ آزادسازي زندانیان جرائم غیرعمد که در دو مرحله انجام شد، ازدواج آسان و

 
تهیه جهیزیه، اشتغال خرد، مسائل فرهنگی، آب و مسائل معیشتی خانواده است. 

معروفی بیان داشت: به مناسبت هفته مقاومت و سالگرد شهادت شهید سلیمانی با هماهنگی که بین سپاه، بسیج سازندگی، کمیته
امداد، بنیاد شهید حاج قاسم سلیمانی انجام شد، نیازمندان واقعی  توسط کمیته امداد از مددجویان خود، سپاه، بنیاد شهید حاج

 
قاسم  شناسایی شدند. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان تصریح کرد: در مجموع امروز یک هزار و 832 سري جهیزیه با ارزش ریالی 36 میلیارد و 640

 
میلیون تومان بین این خانواده ها توزیع می شود. 

وي افزود: ارزش ریالی هر سري این جهیزیه ها بالاي 20 میلیون تومان است و بین 12 تا 16 نوع کالا در این جهیزیه ها قرار دارد که
شامل یخچال فریز، تلویزیون، ماشین لباسشویی، اجاق گاز، جارو برقی، بخاري گازي، فرش 12 متري، چرخ گوشت، سرویس قابلمه،

 
سرویس چینی، سرویس قاشق و چنگال، پتوي دو نفره و ... است. 

معروفی خاطرنشان کرد: ما امروز به صورت نمادین 100 سري جهیزیه را آماده کردیم که به سراسر استان این جهیزیه ها ارسال می

 
شوند تا به دست خانواده هاي مورد نظر برسد و مابقی جهیزیه ها در اختیار شهرستان ها قرار می گیرد. 

وي با اشاره به اینکه تا پایان سال دو مرحله دیگر کمک هاي مومنانه در دستور کار داریم، عنوان کرد: یک مرحله دیگر در  دهه فجر
توزیع جهیزیه خواهیم داشت و مرحله پایانی ما در روز پاسدار و تولد امام حسین (ع) انجام می شود و از این دو مرحله  یک مرحله

 
آن مربوط به جهیزیه است. 

معروفی تاکید کرد: از مدیران کل ادارات درخواست داریم همین فرهنگی که در جامعه در حال نهادینه شدن است را در ادارات خود



 
ساري و جاري کنند و ما در سپاه و کمیته امداد آمادگی داریم و خیران در این زمینه به ما کمک کنند . 

   انتهاي پیام/80018/ب



تسهیلات جدید «حمایت از تولید» در قم ارائه می شود

منبع: قم نیوزشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/10/16

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قم با اشاره به شناورسازي تسهیلات بانکی حمایت از واحدهاي تولیدي گفت: این
تسهیلات از ابتداي بهمن ماه امسال در بین بخش هاي مختلف استان ارائه می شود.

 
تسهیلات جدید «حمایت از تولید» در قم ارائه می شود 

به گزارش قم نیوز مهرداد غضنفري ظهر سه شنبه در
نشست ستاد تسهیل و رفع موانع استان با اشاره به بودجه
50 میلیاردي در نظر گرفته شده با اولویت تجهیز نمایشگاه
دائمی استان قم گفت: این بودجه باید در زمان مورد نظر
خود استفاده شود تا کارکرد لازم را ایفا کند و همچنین
سبب ایجاد تشویق در بین کارآفرینان و فعالان اقتصادي

 
شود. 

وي با اشاره به مهلت یک ماهه دستگاه ها در جهت جذب تسهیلات بانکی جهش تولید و حمایت از واحدهاي تولیدي افزود: مقرر شده
بود تا در صورت عدم جذب این تسهیلات در برخی از بخش ها، متقاضیان مازاد دیگر بخش ها بتوانند از این تسهیلات بهره گیرند و
بر این اساس و با تأیید استاندار، پیشنهاد شناورسازي ارائه این تسهیلات از ابتداي بهمن ماه امسال در بین بخش هاي مختلف استان

 
اعم از صنعتی، کشاورزي و حوزه گردشگري مورد تصویب قرار گرفته است و به مرحله اجرا در می آید. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري قم با اشاره به اینکه استان قم جز استان هاي پیشرو در عقد قرارداد دریافت تسهیلات
تولیدي با بانک هاي عامل استان بوده است، بیان کرد: تلاش می شود تا پروژه هاي جهش تولید از محل منابع داخلی تأمین شود و

 
البته دیگر پروژه ها نیز از سایر محل ها مورد حمایت و پشتیبانی قرار گیرند. 

وي اهمیت حوزه آموزش فنی و حرفه اي در امر اشتغال و به کارگیري نیروي انسانی ماهر در کارگاه ها و کارخانه هاي تولیدي را
تبیین کرد و افزود: طرح مهارت آموزي سربازان وظیفه و استفاده از آنان در واحدهاي تولیدي استان دنبال می شود و در عین حال
خود این واحدها هم باید نسبت به تقاضاي موجود، اقدام به جذب نیروهاي کارآمد کنند و آمارها نشان می دهد بیمه شدگان اجباري
از حدود 131 هزار مورد در آذرماه سال گذشته به حدود 134 هزار مورد در آذرماه امسال و البته تقاضاي بیمه بیکاري نیز از حدود

 
2400 مورد در آذرماه 1398 به حدود 2100 مورد در آذرماه سال 1399 رسیده است. 
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قیمت 6 برابري روغن در آن سوي مرزها

اکنون حدود چهارماه است که کمبود روغن خبرساز شده و هر بار متولیان بازار وعده می دهند که به زودي ماجراي کمبود
روغن را رفع می کنند، اما همچنان خبري نیست که نیست. در اواسط مهرماه بود که به یک باره عرضه روغن در مغازه ها کمیاب و
قفسه فروشگاه ها خالی شد، هر چند در همان مقطع هم مغازه دارانی بودند که از آب گل آلود ماهی گرفتند و چند برابر قیمت واقعی،
کالا را عرضه کردند که این موضوع با واکنش شدید مصرف کنندگان روبه رو شد و با عرضه روغن از ذخایر استراتژیک بازرگانی دولتی
به کارخانه هاي روغن تا حدودي مشکل مرتفع شد. بررسی ها از سطح بازار نشان می دهد عرضه روغن مایع در فروشگاه و مغازه ها
نسبت به قبل تا حدودي بهتر شده، اما کمبود روغن حلب در بازار همچنان چشمگیر است. این پایان ماجرا نیست؛ چراکه برخی مغازه
داران، خریداران را مجبور به خرید محصولی دیگر هر چند کوچک در کنار روغن می کنند و بعضاً چندبرابر قیمت درج شده، بر روي
کالا آن را می فروشند. در برخی از موارد هم دیده شده که در سایه کمبود نظارت ها، قیمت روغن از روي کالا پاك شده است. در
شرایط کنونی که بنا به اذعان مسئولان، کارخانه هاي تولید روغن شبانه روزي کار می کنند، نباید با کمبود، گرانی و سوء استفاده در
بازار این محصول روبه رو باشیم. بسیاري از مسئولان بر این باورند که واردات ارزان قیمت دانه هاي روغنی و کنجاله مانعی بر سر راه
خودکفایی این محصول استراتژیک در داخل است؛ چراکه واردات ارزان قیمت با ارز ترجیحی موجب شده تا تولیدکننده رغبتی به
تولید نداشته باشد، درحالی که با حذف ارز دولتی امکان خودکفایی در داخل به سبب ورود بخش خصوصی به کشت قراردادي دست
یافتنی است. دبیرکل اتحادیه بنکداران مواد غذایی، با وجود آن که روغن آن سوي مرزها شش برابر قیمت داخلی مشتري دارد، چطور

 
ممکن است که روغن در کشور بماند و قاچاق نشود. 

چندي پیش علی رضا مهاجر، مجري طرح دانه هاي روغنی، با تأکید بر حذف ارز چهارهزار و 200تومانی واردات محصولات به باشگاه
خبرنگاران جوان گفت: حذف ارز چهارهزار و 200تومانی کالاي نهایی، سبب تقویت تولید داخل می شود، از این رو تا زمانی که ارز

 
دولتی به واردات تخصیص یابد، واردات مقرون به صرفه خواهد بود. 

وي با انتقاد از سرانه بالاي مصرف روغن در کشور افزود: درحال حاضر سرانه مصرف روغن در دنیا 12کیلوگرم و در کشور ما
21کیلوگرم است که اگر با فرهنگ سازي آن را به 15کیلوگرم کاهش دهیم، این امر موجب می شود تا ظرف مدت زمان چهار تا پنج

 
سال 70درصد روغن مورد نیاز را در داخل تأمین کنیم. 

مهاجر با اشاره به این که کمبودي در عرضه روغن نداریم، بیان کرد: با توجه به میزان واردات در سال گذشته و همچنین ماه هاي
اخیر، کمبودي در بحث روغن نداریم و کارخانه ها تنها با بیان اظهاراتی مبنی بر کمبود و ایجاد نگرانی در بین خانوارها، ذخایر شش

 
ماهه خود را در انبارها به فروش می رسانند. 

ماجرا تنها به این جا ختم نمی شود؛ چراکه ارز چهارهزار و 200تومانی واردات روغن خام و دانه روغنی موجب شده تا این محصول
پس از تولید به سبب قیمت بالا در آن سوي مرزها، قاچاق شود و همین امر موجب شده تا تلاش کارخانه هاي روغن و دولت در

 
ساماندهی بازار بی نتیجه بماند. 



 
واردات روغن 25درصد کاهش یافت 

در این رابطه دبیر انجمن صنفی روغن نباتی از توزیع روزانه چهارهزار تن روغن در بازار خبر داد و گفت: اگرچه برخی مسئولان اذعان
می کنند کمبودي در تأمین روغن نداشتیم و کارخانه هاي روغن نباتی به بهانه افزایش قیمت ها این تنش ها را در بازار به راه

 
انداختند، اما بنابر آمار 9ماهه گمرك، میزان واردات 24 تا 25درصد کاهش یافته که همین موضوع بر تولید اثر گذاشته است. 

امیرهوشنگ بیرشک افزود: با توجه به کاهش واردات و به تبع افت تولید، تنش هایی در بازار طی ماه هاي اخیر اتفاق افتاد که با

 
مدیریت بخش دولتی و کارخانجات روغن نباتی تا حدودي این تنش ها برطرف شد. 

وي با تأکید بر تخصیص ارز به موقع براي واردات روغن خام یا دانه هاي روغنی بیان کرد: درحال حاضر مهم ترین چالش براي
استمرار روند آرامش بازار، تخصیص ارز قابل انتقال است که همواره در تلاشیم تا این آرامش در صنعت روغن نباتی همچنان حفظ

 
شود. 

دبیر انجمن صنعت روغن نباتی با بیان این که در بحث خودکفایی یا خوداتکایی دانه هاي روغنی همراه دولت هستیم، گفت: تمامی
همت خود را براي این طرح گذاشتیم و در بحث خرید تضمینی تا جایی که توان شرکت هاي روغن نباتی بوده، همکاري داشتیم.
همچنین امسال شرکت هاي روغن نباتی در طرح کشت قراردادي با وزارت جهاد کشاورزي همکاري می کنند که این موضوع هم در

 
کنار اصلاح قیمت خرید تضمینی در طرح خوداتکایی بی تأثیر نیست. 

وي با اشاره به این که ماهانه 140 تا 150هزار تن روغن در کشور استفاده می شود، بیان کرد: تا پایان فروردین 600هزار تن روغن
خام باید وارد کشور شود تا آرامش در سطح بازار حفظ شود. بیرشک قیمت روغن تا پایان سال را تابع نرخ هاي جهانی و هزینه هاي

 
حمل و نقل اعلام کرد. 

دبیر انجمن صنفی روغن نباتی درباره آخرین وضعیت توزیع روغن حلب تصریح کرد: در بحث روغن حلب هم آرامش نسبی در بازار

 
پیش بینی کرده ایم که با افزایش تولید و توزیع این امر محقق خواهد شد. 

 
واردات ارزان سد راه خودکفایی 

مشاور ارشد نظام صنفی کشاورزي و منابع طبیعی هم قیمت گذاري محصولات کشاورزي را مهم ترین رکن تولید اعلام کرد و گفت: با
اصلاح قیمت خرید تضمینی و اعلام نرخ منطقی متناسب با هزینه هاي تولید، کشاورزان به افزایش راندمان، سطح زیرکشت و تولید
بیش تر ترغیب و تشویق می شوند، درحالی که در محصولات خرید تضمینی نگاه دولت بیش تر مصلحت بودجه و مصرف کنندگان

 
است. 

سیدجعفر حسینی افزود: با افزایش تولید در داخل وابستگی به واردات کم می شود که این امر علاوه بر ایجاد اشتغال و افزایش ارزش

 
افزوده در شرایط فعلی تحریم در تأمین امنیت غذایی کشور و جلوگیري از خروج ارز تأثیر به سزایی دارد. 

حسینی با انتقاد از این مسأله که در بحث خرید دانه هاي روغنی حمایت کافی از تولیدکننده نمی شود، گفت: تخصیص ارز دولتی به
واردات موجب شده واردات نسبت به تولید داخل صرفه بیش تري داشته باشد، به همین خاطر ارز چهارهزار و 200تومانی واردات

 
روغن باید حذف شود. 



مشاور ارشد نظام صنفی کشاورزي و منابع طبیعی واردات ارزان قیمت روغن و کنجاله را مانعی خوداتکایی تولید در داخل اعلام کرد و

 
گفت: حذف ارز ترجیحی این کالاها به سبب رغبت کشاورزان به کشت، منجر به افزایش ضریب خوداتکایی می شود. 

وي با اشاره به حضور بخش خصوصی در کشت قراردادي دانه هاي روغنی بیان کرد: با حذف ارز ترجیحی از واردات کالاي نهایی،

 
دیگر واردات مقرون به صرفه نخواهد بود که با وجود این بخش خصوصی به سمت تولید داخل رغبت بیش تري دارند. 

 
راهکار خودکفایی تولید دانه هاي روغنی چیست؟ 

مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزي هم اجراي مصوبه الگوي کشت را راهی براي خوداتکایی دانه هاي روغنی اظهار کرد و گفت:
تا زمانی که الگوي کشت اجرا نشود و کشاورزي را از وضعیت فعلی خارج نکنیم، امیدي به خودکفایی در تولید دانه هاي روغنی در

 
کشور نیست. 

علی خان محمدي افزود: با توجه به اقلیم متنوع کشور، تکنولوژي تولید براي کشت و کار دانه روغنی در کشور به روز نیست، به همین

 
خاطر با مشکلاتی در تأمین روبه رو هستیم. 

خان محمدي نبود برنامه منسجم، ساختار مدیریتی و نبود مکانیزاسیون را از دیگر موانع پیش روي خوداتکایی در تولید دانه هاي
روغنی در کشور برشمرد و گفت: علی رغم گذشت 10سال از تصویب مصوبه الگوي کشت، توجهی به اجراي این مصوبه در بخش
کشاورزي نشده است، درحالی که با اجراي مصوبه الگوي کشت، کشت قراردادي و تأمین کارنده هاي مورد نیاز می توان در خودکفایی

 
این محصول استراتژیک حرفی براي گفتن داشت، در غیر این صورت این امر اتفاق نمی افتد. 

مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزي آمار دقیق تولید، اجراي الگوي کشت، کشاورزي قراردادي و برنامه ریزي ساختارهاي

 
زیربنایی را از راهکارهاي خودکفایی در تولید دانه هاي روغنی در بازار برشمرد. 

 
قاچاق سازمان یافته روغن مانع آرامش بازار 

دبیرکل اتحادیه بنکداران مواد غذایی نیز با اشاره به این که بخش خصوصی دخالتی در واردات و توزیع روغن ندارد، اظهار کرد: واردات

 
روغن از صفر تا 100تخصیص ارز و نظام توزیع در اختیار دولت است و بخش خصوصی نقشی در آن ندارد. 

قاسمعلی حسنی افزود: طی ماه هاي اخیر، مشکلات تخصیص ارز به تعطیلی کارخانه ها و وقفه در تولید منجر شد و به رغم آن که
هم اکنون کارخانه ها سه شیفت کار می کنند، اما قاچاق سازمان یافته به خارج موجب شده میزان تزریق روغن در بازار خود را نشان

 
ندهد. 

حسنی با اشاره به عرضه روغن 50 تا 100درصد بالاتر از قیمت درج شده بر روي کالا بیان کرد: درحال حاضر روغن 9هزار تومانی با
نرخ 14هزار تومان، روغن 16هزار تومانی با نرخ 24هزار تومان و روغن 158هزار تومانی با نرخ 310 تا 330هزار تومان عرضه می شود،

 
هر چند دولت با تمام توان درحال تزریق روغن مایع به فروشگاه هاي زنجیره اي است تا مشکل مرتفع شود. 

دبیرکل اتحادیه بنکداران مواد غذایی واردات روغن با ارز آزاد را تنها راهکار حل بحران فعلی در بازار اعلام کرد و گفت: بنابر آمار یارانه



مصرفی هر نفر در سال یک تا یک میلیون و 20هزار تومان است که اگر دولت این رقم را در طول سال به یارانه بگیران دهد و در

 
مقابل روغن را با ارز آزاد وارد کند، دیگر شاهد خروج روغن از مرزهاي کشور نیستیم. 

به گفته وي، با وجود آن که روغن آن سوي مرزها شش برابر قیمت داخلی مشتري دارد، چطور ممکن است که روغن در کشور بماند؛

 
به عنوان مثال روغن 158هزار تومانی را آن سوي مرزها 320هزار تومان می خرند. 

دبیرکل اتحادیه بنکداران مواد غذایی تصریح کرد: برخی کارخانه هاي روغن، خریداران را مکلف به خرید سایر اقلام در کنار روغن می
کنند که امیدواریم دولت از بخش خصوصی استفاده کند تا این معضل حل شود.



تکمیل زنجیره ارزش پنبه، راهکار حل مشکلات صنعت نساجی
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تکمیل زنجیره ارزش پنبه، راهکار حل مشکلات صنعت نساجی

پنبه ازجمله محصولات استراتژیک کشور است که وزارت جهاد کشاورزي بر تکمیل زنجیره ارزش آن تأکید بسیاري دارد، اما
بنابر گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی، سطح زیرکشت این محصول از 40درصد محصولات صنعتی به کم تر از
13درصد رسیده و کشورمان را که زمانی صادرکننده پنبه بوده، به واردات وابسته کرده است. این درحالی است که پنبه به عنوان یک
محصول صنعتی در بسیاري از صنایع مورد استفاده قرار می گیرد و کم تر محصولی را می توان یافت که چنین قابلیتی داشته باشد؛
به عبارتی می توان گفت تکمیل زنجیره ارزش پنبه، راهگشاي حل مشکلات بسیاري از بخش هاي صنعتی و اقتصادي، به ویژه صنعت
نساجی است و این صنعت را می توان یکی از اصلی ترین حلقه هاي زنجیره تولید پنبه عنوان کرد. درواقع پنبه، نقطه اتصال دو حوزه
زراعت و صنعت نساجی است که پیشرفت و رونق در هر یک از آن ها، باعث رشد و شکوفایی در بخش دیگر می شود. در ادامه
«سبزینه» در گفت وگو با کارشناسان این حوزه، به بررسی دلایل کاهش تولید پنبه و موانع و مشکلاتی که بر سر مسیر تولید این

 
محصول استراتژیک وجود دارد، پرداخته است که از نظرتان می گذرد. 

 
نبود نقدینگی، معضل کارخانه هاي پنبه پاك کنی 

مدیر یک کارخانه پنبه پاك کنی واردات نخ مصنوعی و نبود نقدینگی را از مهم ترین مشکلات موجود در این بخش عنوان کرد و
گفت: کارخانه هاي پنبه پاك کنی از مهم ترین حلقه هاي زنجیره تولید پنبه هستند که در سال هاي اخیر با کاهش تولید پنبه،

 
بسیاري از این کارخانه ها تعطیل شده اند. 

رضا میراحمدي در گفت وگو با «سبزینه» افزود: از زمانی که مجوز واردات پنبه به کشور صادر شد و با توجه به این که نرخ جهانی
پنبه پایین بود، صنایع نساجی اقدام به واردات پنبه کردند که این مسأله باعث دلسردي کشاورزان شد. در سال هاي اخیر هم که

 
شاهد هستیم نخ هاي مصنوعی با کیفیت پایین، مواد اولیه کارخانه هاي نساجی کشور را تشکیل می دهد. 

وي ادامه داد: یکی دیگر از مشکلات کارخانه هاي پنبه پاك کنی، نبود نقدینگی است که به کشاورز هم ضربه می زند، چراکه اگر ما
نقدینگی داشته باشیم، تمام محصول کشاورز را خریداري و پول آن را پرداخت می کنیم؛ درنتیجه محصولی روي دست کشاورز نمی

 
ماند که مجبور شود آن را با قیمت پایین بفروشد. 

 
نبود تشکیلات اداري، حلقه مفقوده زنجیره ارزش پنبه 

مدیرعامل صندوق پنبه کشور نیز نبود تشکیلات اداري را مهم ترین ضعف در زنجیره ارزش پنبه عنوان کرد و گفت: یکی از مهم ترین
دلایل خودکفایی در پنبه و صادرات آن در گذشته، به وجود تشکیلاتی به نام سازمان پنبه و دانه هاي روغنی ایران برمی گردد که
کشت پنبه زیر نظر این سازمان انجام می شد. این سازمان در ستاد مرکزي خود داراي بیش از 100پرسنل و کارشناس فنی بود و در
استان هایی مانند گلستان که قطب تولید پنبه کشور بود، فعالیت بسیاري داشت؛ به طوري که آن زمان در استان گلستان 18هزار
هکتار سطح زیرکشت پنبه داشتیم و 200متخصص و نیروي فنی در سازمان پنبه گلستان مشغول به کار بودند. همچنین بیش از



 
40کارخانه پنبه پاك کنی در این استان فعال بود، اما با منحل شدن این سازمان، روند نزولی کشت پنبه هم آغاز شد. 

محمدحسین کاویانی در گفت وگو با «سبزینه» اظهار کرد: پس از منحل شدن سازمان پنبه، اداره کل پنبه تشکیل شد که آن هم
پس از مدتی به دفتر پنبه تقلیل یافت و حالا هم دفتر مجري طرح پنبه تشکیل شده است که شاید پنج نفر پرسنل هم نداشته باشد.
با وجود این که سازمان پنبه کشور نیروي هاي متخصص بسیاري در این بخش تربیت کرده بود، اما اکنون با کمبود کارشناس در این

 
بخش مواجه هستیم؛ تاحدي که کارخانه هاي پنبه پاك کنی، حتی یک کارشناس هم براي رقم بندي محصول ندارند. 

وي ادامه داد: متأسفانه سال هاست کشاورزان پنبه کار به حال خود رها شده اند و این بخش متولی خاصی ندارد و تا زمانی که

 
تشکیلات مربوط به آن احیاء نشود، کشت پنبه به دوران اوج خود باز نخواهد گشت. 

کاویانی با اشاره به کمبود ماشین آلات کشاورزي اضافه کرد: کشت و برداشت پنبه بسیار سخت و طاقت فرساست، زیرا بیش از
40سال است که هیچ ماشینی براي استفاده در این بخش وارد کشور نشده؛ درحالی که سازمان پنبه در آن زمان ماشین برداشت پنبه

 
وارد کشور می کرد؛ به عبارتی می توان گفت در این سال ها در بخش مکانیزاسیون تولید و برداشت پنبه هیچ پیشرفتی نداشته ایم. 

وي عنوان کرد: خوش بختانه در یکی ـ دو سال اخیر سطح زیرکشت پنبه افزایش داشته است، اما تا رسیدن به خودکفایی در این
محصول راه زیادي داریم. براي این که سطح کشت را افزایش بدهیم، باید حمایت هاي کافی وجود داشته باشد، چراکه یک نفر به

 
تنهایی نمی تواند تمام مشکلات را حل کند. 

مدیرعامل صندوق پنبه گفت: پنبه تولید شده در کشور سالانه نیمی از نیاز صنعت نساجی را پوشش می دهد. از طرف دیگر، با وارد
کردن ماشین آلات نساجی به روز، همت کشاورزان و حمایت وزارت جهاد کشاورزي می توان محصول باکیفیت تولید کرد. اکنون هم
صنعت نساجی تمام محصول پنبه را خریداري می کند، اما مشکل این جاست که صنعت نساجی نقدینگی کافی در اختیار ندارد تا
بتواند به یک باره پنبه را خریداري و پول کشاورز را پرداخت کند؛ بنابراین لازم است دولت تسهیلاتی به صنایع واسط و نساجی ها

 
بدهد تا مشکل هر دو بخش حل شود. 

 
خودکفایی در تولید پنبه با ایجاد زنجیره ارزش 

مجري طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزي هم با اشاره به اهمیت زنجیره تولید پنبه گفت: پنبه یکی از چهار محصولی است که وزارت
جهاد کشاورزي نگاه ویژه اي به آن دارد، اما زنجیره تولید پنبه آن طور که باید شکل نگرفته است و باید تکمیل شود. در این زنجیره
نباید فقط مشکلات تولید را درنظر گرفت، بلکه تمام حلقه ها از زمان کشت، داشت و برداشت تا کارخانه هاي فرآوري، ریسندگی و

 
بافندگی به بازنگري نیاز دارد. 

ابراهیم هزارجریبی در گفت وگو با «سبزینه» اظهار کرد: یکی از اهداف وزارت جهاد کشاورزي، خوداتکایی در تولید پنبه تا سال1404
است و افزایش سطح زیرکشت پنبه نیز نشان از موفقیت در این عرصه دارد؛ هرچند هنوز تولید پنبه در مقایسه با دوران شکوفایی آن
فاصله دارد، اما یکی از راه هایی که ما را در رسیدن به هدف کمک می کند، تشکیل زنجیره تولید پنبه است. با تشکیل این زنجیره
علاوه بر تولید نیاز کشور و اشتغال مناسب در زنجیره هاي تولید شامل کشت و ریسندگی، محصولات جانبی مانند روغن و کنجاله هم

 
تولید می شود که موجب رونق صنایع روغن کشی و تأمین نهاده هاي صنایع دام و طیور می شود. 

وي با بیان این که زنجیره تولید از زمان کشت شروع می شود، خاطرنشان کرد: حلقه اول زنجیره تولید پنبه، تهیه بذر است که در



یکی ـ دو سال اخیر سعی شده بذور اصلاح شده در اختیاران پنبه کاران قرار بگیرد؛ به طوري که امسال حدود 80درصد بذور پنبه
اصلاح شده بود. همچنین تکثیر و تولید ارقام مختلف پنبه شامل ورامین، ارمغان، ساجدي و خورشید، توسعه کشت نشایی پنبه،
استفاده از سیستم هاي نوین آبیاري و معرفی ارقام زودرس پنبه ازجمله برنامه هاي وزارت جهاد کشاورزي در راستاي به نژادي این

 
محصول و درنتیجه کاهش مصرف و افزایش بهره وري آب بوده است. 

هزارجریبی با اشاره به اهمیت توسعه مکانیزاسیون در تولید پنبه تصریح کرد: متأسفانه در بخش مکانیزاسیون و ماشین آلات مربوط به
این بخش ضعف هاي بسیاري وجود دارد و به دلیل اعمال تحریم ها و کمبود اعتبار، امکان تأمین این ماشین آلات سخت است؛ البته
سعی شده از ظرفیت داخل استفاده شود، اما براي توسعه کشت پنبه باید دولت در این بخش ورود کند تا کشاورزان با انگیزه بیش

 
تري به فعالیت بپردازند. 

مجري طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزي عنوان کرد: رونق و احیاي خوداتکایی در تولید پنبه در کشور به صورت زنجیره دنبال می
شود و حتی اگر یک قسمت از این زنجیره کامل نشود، صنعت دچار مشکل خواهد شد. در سال هاي گذشته نیز به همین دلیل دچار
مشکل بودیم؛ به طوري که می توان گفت یکی از دلایل کاهش تولید پنبه در کشور این بود که صنایع نساجی به دلیل واردات پوشاك

 
و سایر اقلام با ظرفیت کم تري کار می کردند. 

هزارجریبی اضافه کرد: در گذشته ایران جزو تولیدکنندگان بزرگ پنبه در دنیا بود، اما در سال هاي گذشته خودکفایی در این محصول
را از دست داده و به واردات وابستگی پیدا کرده است. در این بین بازگشت به دوران شکوفاي قبل، بدون تشکیل زنجیره تولید و ارزش
امکان پذیر نخواهد بود. اکنون بخش نساجی براي تبدیل پنبه به نخ در کشور فعال است، اما دانه پنبه براي روغن کشی، کنجاله دام،
صنایع نظامی و تولید اسکناس مورد استفاده قرار می گیرد که باید بتوانیم با پیشرفت در این بخش از مزایاي تولید این محصول بهره

 
مند شویم. 

 
پنبه، حلقه اول صنعت نساجی کشور 

رئیس انجمن صنایع نساجی ایران نیز با اشاره به این که پنبه به عنوان اولین حلقه از زنجیره صنعت نساجی کشور به شمار می رود،
گفت: این توانایی را داریم که بتوانیم به خودکفایی کامل در تولید پنبه و نخ برسیم، اما این امر نیاز به حمایت 100درصدي دولت
دارد. صنایع حلاجی پنبه و نساجی کشور، نیازمند به روزرسانی تجهیزات و افزایش سرمایه در گردش هستند. از همین رو، تغییر در
وضعیت امروز صنعت نساجی کشور، به پیش زمینه هایی همچون تغییر در وضعیت کشت پنبه و صنایع تبدیلی آن نیاز دارد و براي

 
این منظور نیز باید سرمایه گذاران بخش خصوصی یا بانک ها وارد میدان شوند. 

محمدجعفر شهلایی نژاد در گفت وگو با «سبزینه» افزود: در سال هاي گذشته سالانه 180هزار تن پنبه تولید می کردیم که علاوه بر
رفع نیاز داخل، صادرات هم داشتیم، اما به مرور کشت پنبه روند نزولی را در پیش گرفت؛ به طوري که اکنون واردکننده پنبه هستیم.
این درحالی است که کیفیت پنبه هاي ایرانی بسیار بالاتر از نمونه هاي خارجی است و در این خصوص باید دولت از تولید این
محصول بیش تر حمایت کند. با این حال نمی توان به صورت ناگهانی و به یک باره مانع واردات پنبه شد، زیرا بازگشت به ظرفیت
تولید گذشته نیاز به زمان دارد. با این حال ارزش اقتصادي تولید پنبه و کارآفرینی حاصل از گسترش کشت این محصول، می تواند

 
عاملی باشد براي آن که مسئولان از تولید آن حمایت کنند. 

وي ادامه داد: براي افزایش تولید پنبه باید از حلقه اول این زنجیره، یعنی کشاورز حمایت شود. امسال صنایع نساجی با افزایش قیمت
پنبه مواجه شدند که یکی از دلایل آن، افزایش نهاده هاي کشاورزي بود؛ درحالی که اکثر کشورها به تولید پنبه به عنوان کالایی



استراتژیک یارانه تعلق می گیرد، اما کشاورزان ما مجبور هستند کود و سم را با قیمت آزاد تهیه کنند که همین مسأله به صورت

 
زنجیره وار بر افزایش قیمت مواد اولیه صنایع نساجی و درنتیجه پوشاك و پارچه هم تأثیر می گذارد. 

شهلایی نژاد اضافه کرد: زمین هاي کشاورزي کوچک از دیگر مشکلات این بخش است. علاوه بر این یکی از دلایل افزایش قیمت پنبه،
واسطه ها هستند؛ درحالی که باید پنبه با قیمت مناسب از کشاورز خریداري و با قیمت منطقی به متقاضیان فروخته شود.



9 کتابخانه عمومی در استان همدان آماده افتتاح

منبع: قلمناشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرنگار قلم، عاطفه زارعی ظهر امروز در انجمن کتابخانه هاي عمومی استان همدان که با حضور معاون سیاسی
امنیتی استانداري برگزار شد اظهار کرد: در 9 ماهه گذشته بیش از 14 هزار برنامه فرهنگی در فضاي مجازي توسط کتابخانه

هاي عمومی استان همدان انجام شده است. وي با بیان اینکه از ابتداي اسفند ماه با ...

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان خبر داد: 9
کتابخانه عمومی در استان همدان آماده افتتاح همدان-
قلم/ مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان گفت: 9
کتابخانه عمومی در استان همدان آماده افتتاح است که با
تخصیص اعتبارات مورد نیاز و تجهیز آن ها در چرخه

 
فعالیت قرار خواهند گرفت. 

به گزارش خبرنگار قلم، عاطفه زارعی ظهر امروز در انجمن
کتابخانه هاي عمومی استان همدان که با حضور معاون
سیاسی امنیتی استانداري برگزار شد اظهار کرد: در 9 ماهه
گذشته بیش از 14 هزار برنامه فرهنگی در فضاي مجازي

 
توسط کتابخانه هاي عمومی استان همدان انجام شده است. 

وي با بیان اینکه از ابتداي اسفند ماه با شیوع بیماري کرونا کتابخانه ها عمومی به مدت سه ماه تعطیل شد افزود: اما کتابداران اجازه

 
تعطیلی فعالیت هاي کتابخوانی را ندادند و اقدامات خود را به فضاي مجازي تعمیم دادند. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان با اشاره به اینکه برنامه هاي متنوع فراوانی در این مدت به مناسبت هاي مختلف برگزار
شد تصریح کرد: به مناسبت سالگرد عملیات کربلاي 4 نشست معرفتی فرشته هاي اروند با محوریت کتاب هفتاد و دومین غواص با

 
حضور راوي و نویسنده کتاب همچنین سرلشکر عزیز جعفري در فضاي مجازي برگزار شد. 

وي ادامه داد: در هفته دفاع مقدس نیز در کنار برنامه هاي متنوع فرهنگی برنامه به شهادت آب با محوریت کتاب آب هرگز نمی میرد

 
و با حضور همسر شهید حاج میرزامحمد سلگی و سردار سالار آبنوش برگزار شد. 

زارعی افزود: همچنین در ماه محرم نشست معرفتی با محوریت کاتب صحیفه سجادیه و با حضور مترجمان این اثر همچون آیت االله

 
صفایی بوشهري، نماینده ولی فقیه در استان بوشهر و آیت االله شعبانی نماینده ولی فقیه در استان همدان برگزار شد. 

وي تصریح کرد: در این مدت نشست هاي تخصصی با موضوع نماز، مسائل حقوقی، کارآفرینی و ... در همه شهرستان هاي استان

 
برگزار و مسابقات کتابخوانی نیز تدارك دیده شد. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان با بیان اینکه بخش همدان شناسی کتابخانه مرکزي ویژه برنامه همدان در گذر زمان را
ضبط و در فضاي مجازي منتشر کرد ادامه داد: این ویژه برنامه که هر پنجشنبه در فضاي مجازي منتشر می شود با بزرگان و

 
نویسندگان همدانی به بحث و گفت و گو می پردازد. 

وي با بیان اینکه به مناسبت سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی نیز برنامه هاي متعددي توسط کتابخانه ها برگزار شد خاطرنشان

 
کرد: عصر شعر قهرمان من با حضور شاعران ملی و استانی حوزه کودك و نوجوان ویژه نوجوانان برگزار شد. 

زارعی با اشاره به اینکه همایش ملی کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی با همکاري اداره کل کتابخانه هاي عمومی استان در



 
دو روز و در فضاي مجازي برگزار شد گفت: در این همایش کتابداران همدانی به ارائه مقاله پرداختند. 

وي در ادامه با بیان اینکه در هفته کتاب سال جاري استان همدان پنج برنده کشوري داشت اظهار کرد: پرویز اذکایی، نویسنده
همدانی به عنوان خیر نمونه کشوري، محسن نجفی خواه به عنوان کتابدار خلاق، مرضیه خوشبخت و الهام نظري منظور به عنوان

 
مدیران صفحات مجازي برتر و نازنین زهرا اصلانی به عنوان کتابخوان برتر انتخاب شدند. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان افزود: استان همدان در حال برگزاري جشنواره ملی دوست من کتاب با موضوع کتاب،

 
کتابخوانی و ترویج فرهنگ مطالعه است که با دو محور شعر و داستان در بخش کودك و نوجوان تهیه شده است. 

وي با اشاره به اینکه در هفته کتاب 900 برنامه فرهنگی توسط کتابخانه هاي عمومی انجام شد تصریح کرد: در شهرستان بهار ویژه

 
برنامه بهار نامه براي معرفی مفاخر شهرستان بهار با حضور کارشناسان فرهنگی و ادبی برگزار شد. 

زارعی ادامه داد: همچنین در شهرستان ملایر کتابداران پادکست ویژه اي به نام رادیو نامک را راه اندازي و هر دو هفته یک بار کتابی

 
را به شکلی جذاب خوانش و در اختیار کتابخوانان قرار می دهند. 

وي خاطرنشان کرد: در هفته کتاب کتابخانه سیار یار مهربان کاروان شادپیمایی را با همکاري شهرداري همدان با شعار ماسک بزنیم و

 
خانه بمانیم و کتاب بخوانیم در سطح شهر به حرکت درآورد. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان با اشاره به اینکه در هفته کتاب بخش ناشنوایان کتابخانه مرکزي نیز راه اندازي شد

 
گفت: این بخش با حضور فرماندار وقت همدان به بهره برداري رسید و به این قشر از جامعه نیز خدمات رسانی انجام خواهد شد. 

وي با بیان اینکه طرح امنت غیر حضوري کتاب نیز در این مدت راه اندازي شد اظهار کرد: اعضاي کتابخانه هاي عمومی استان می
توانند با ارسال پیامک کتاب مورد نیز خود را به امنت بگیرند به طوري که طی 10 روز گذشته 600 کتاب به شکل غیر حضوري به

 
امانت رفته است. 

زارعی افزود: همچنین محققان، اساتید و دانشجویان عضو کتابخانه هاي عمومی که تا پیش از این با حضور در محل کتابخانه می
توانستند از پایگاه مقالاتی نور به صورت رایگان استفاده کنند امروز نیز می توانند به صورت غیر حضوري از این امکانات استفاده و به

 
رایگان مقاله دانلود کنند. 

وي در ادامه به برگزاري جشنواره کتابخوانی رضوي نیز اشاره کرد و گفت: در دهمین دوره جشنواره کتابخوانی رضوي 42 هزار و 443

 
نفر به صورت آنلاین شرکت کردند. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان با بیان اینکه براي راه اندازي کتابخانه دیجیتال براي اعضاي کتابخانه نیز با اپلیکیشن
طاقچه رایزنی به عمل آمده است اظهار کرد: طبق این رایزنی براي اکنت 90 درصد تخفیف در نظر گرفته شده ك هدر صورت تأمین

 
اعتبار آن در مرحله اول براي 10 هزار عضو فعال این اپلیگیش اختصاص پیدا می کند. 

وي در ادامه با بیان اینکه تا پایان سال جاري 9 کتابخانه عمومی در استان همدان آماده بهره برداري می شود افزود: کتابخانه عمومی
کوي ماماهان شهرستان فامنین با 260 متر مربع زیر بنا با همکاري بنیاد برکت به اتمام رسیده و در مرحله تجهیز قرار دارد که تا

 
پایان سال آماده بهره برداري می شود. 

زارعی تصریح کرد: طرح توسعه کتابخانه شهید مطهري شهر فامنین نیز که از محل اعتبارات ملی در زیر بنا 240 متر مترمربع صورت

 
گرفت آماده شده و در مرحله تجهیز است. 

وي ادامه داد: کتابخانه عمومی آل یاسین روستاي اورقین شهرستان کبودراهنگ نیز که به صورت حق انتفاع بوده در 116 متر مربع

 
زیر بنا آماده بهره برداري است. 

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان همدان با بیان اینکه کتابخانه عمومی آیت االله فیاضی، روستاي نیر شهرستان درگزین در 285
متر مربع زیربنا آماده بهره برداري است گفت: کتابخانه آیت االله مظاهري شهر مریانج در یک هزار و 408 متر مربع زیربنا احداث شده

 
که تجهیز بخش هاي مختلف آن پیگیري می شود و تا پایان سال جاري آماده بهره برداري خواهد بود. 

وي با اشاره به احداث کتابخانه شهداي گمنام رزن در 668 متر مربع زیر بنا افزود: کتابخانه عمومی آیت االله بهاري شهرستان بهار نیز

 
90 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و در مرحله مقاوم سازي است. 



زارعی تصریح کرد: با مشارکت بانک پاسارگاد، دو کتابخانه عمومی در روستاهاي سید شهاب شهرستان تویسرکان و یگنی کند ملایر
هر یک در 120 مترمربع زیربنا تا پایان سال احداث و آماده بهره برداري می شوند.



پیشرفت دانشگاه صنعتی شاهرود محصول نگاه راهبردي و اقدامات موثر

مدیریتی است

منبع: سیتناشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/10/16

 
 

به گزارش خبرنگار سیتنا، بر اساس اطلاعات منتشر شده، کمتر دانشگاه شهرستانی مانند دانشگاه صنعتی شاهرود را می توان یافت که
همپاي دانشگاه مرکز استان رشد کرده باشد. نگاه راهبردي و اقدامات، سهم بسزایی در این پیشرفت داشته است. البته، برخورداري از
بودجه ي ملی و ارکان مستقل تصمیم سازي مانند هیات امنا، هیات ممیزه و هیات جذب مستقل، فرصت راهبري موثر را به دانشگاه

 
همچون گذشته خواهد داد.   

دانشگاهی که اینک جایگاه ارزشمندي در سطح ملی و جهانی کسب نموده است و در مدیریت استانی آموزش عالی، ضمن حفظ

 
هویت مستقل خود با نظر مثبت وزیر علوم، تحقیقات و فناوري، مدیریت دوره اي در استان سمنان را به عهده گرفته است. 

 
  

دانشگاه صنعتی شاهرود در رتبه بندي موضوعی تایمز 2020 با کسب رتبه جهانی (800 - 601) در مهندسی و فناوري در رتبه ششم

 
و در علوم پایه در رتبه چهارم دانشگاه هاي صنعتی ایران ایستاده است. بعلاوه، دانشگاه یک درصد پر استناد جهان نیز شده است. 

در این دانشگاه، جذب هیات علمی توانمند، انتشار مقالات معتبر بین المللی، عقد قراردادهاي تحقیقاتی، ایجاد زیرساخت هاي دانشگاه
کارآفرین، تجهیز آزمایشگاه ها، آموزش مجازي و تکمیل پروژه هاي نیم ساخته از رشد فزاینده اي برخوردار بوده است. خوابگاه هاي

 
این دانشگاه نیز آنقدر توسعه یافته اند که به تمام متقاضیان، خوابگاه ارائه می شود. 

به روایت مرکز جذب اعضاي هیات علمی، دانشگاه صنعتی شاهرود رتبه یازدهم دانشگاه هاي کشور را در جذب  کسب نموده است و
هم اکنون از 340 عضو هیات علمی برخوردار است. اساتید توانمندي که ده تن از آنان در سال 2021 در لیست دو درصد دانشمندان
برتر جهان قرار گرفته اند. چاپ مقالات این دانشگاه، از سرانه 2/2 مقاله ISI به ازاي هر هیات علمی و رشد 124 مقاله در سال خبر
می دهد. این دانشگاه با شاخص دانشجو/استاد 22 به یک در وضعیت آموزشی مطلوب و با شاخص کارمند/استاد 0/75 جزو چابکترین

 
دانشگاه هاي ایران قرار دارد. 



 
نگاه راهبردي دانشگاه صنعتی شاهرود 

دکتر محمدمهدي فاتح، رئیس دانشگاه صنعتی شاهرود در گفت وگو با خبرنگار سیتنا، از نگاه راهبردي و اقداماتش در بازه ي سال

 
هاي 93 تا 99 سخن گفته است که به شرح ذیل است: 

 
- توجه به وظیفه ملی و نقش بین المللی، 

 
- اخلاق مداري، قانونگرایی و خردورزي، 

 
- بهبود شاخص هاي آموزشی، پژوهشی و دانشجویی، 

 
- تقاضامحوري در آموزش و پژوهش، 

 
- حرکت به سوي دانشگاه کارآفرین، 

 
- توجه به نیازها و تلطیف فضاي اجتماعی، 

 
- تعقیب سیاست هاي اقتصادي، 

 
- توسعه دانشگاه، 

 
- آمادگی در کرونا.دکتر فاتح پیرامون اقداماتش در تحقق نگاه راهبردي، عناوین زیر را برشمرد: 

 
- جذب هیات علمی توانمند، 

 
- ایجاد زیرساخت هاي کارآفرینی و سازوکارهاي درآمدزایی، 

 
- تقویت و تشویق فعالیت هاي پژوهشی، فناوري و کارآفرینی، 

 
- تجهیز آزمایشگاه ها، کارگاه ها و تقویت دروس عملی، 

 
- تقویت همدلی، تکریم، تقدیر و فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی، 

 
- کمک هاي معیشتی و رسیدگی به حقوق قانونی، 

 
- توجه به رتبه جهانی و توسعه همکاري هاي بین المللی، 

 
- افزایش درآمدهاي پژوهشی و اختصاصی، 

 
- صرفه جویی، اولویت بندي تقاضاها، تکمیل پروژه هاي نیم ساخته، 

 
- تامین خوابگاه براي همه متقاضیان و جلب کمک خیرین، 

 
- آموزش فعال مجازي و تقویت زیرساخت ها، 

- پیگیري تصویب تشکیلات تفصیلی جدید و اخذ اسناد دانشگاه.همدلی و تکریم: رمز موفقیت دانشگاهدکتر فاتح با تبریک موفقیت
هاي همکارانش، همدلی و تکریم را رمز موفقیت دانشگاه می داند. اساتید و کارمندان این دانشگاه به صورت فراگیر در کمک به زلزله
زدگان، سیل زدگان و آسیب دیدگان اقتصادي کرونا شرکت کرده اند. ساخت یک خوابگاه دخترانه با اهداي حقوق داوطلبانه اساتید در
سال 1394 آِغاز و در سال 1398 به بهره برداري رسیده است. ده ها پروژه ي عمرانی شامل خوابگاه، دانشکده، کارگاه و مسجد به



 
بهره برداري رسیده اند. همچنین نوسازي پردیس زیباي معدن آموزشی و خوابگاه هاي قدیمی به اتمام رسیده است. 

حرکت به سوي دانشگاه کارآفریندانشگاه صنعتی شاهرود از سال 1394 در حرکت به سوي دانشگاه کارآفرین، گفتمان کارآفرینی را
ترویج و در یک حرکت جمعی با ایجاد زیرساخت هاي لازم به توسعه کارآفرینی پرداخته است و تا کنون تشکیلات کارآفرینی به شرح

 
زیر در این دانشگاه ایجاد شده است: 

 
1395  مرکز رشد  مشترك با پارك، 

 
1396  تشکیل کمیته کارآفرینی، 

 
1396  تاسیس اداره کارآفرینی، 

 
1396 تاسیس مرکز آموزش هاي آزاد، 

 
1398  تاسیس مرکز تخصصی آپا (آگاهی رسانی، پشتیبانی و امداد سایبري)، 

 
1398  تاسیس شتاب دهنده و فضاي کار اشتراکی، 

 
1399  تاسیس مرکز هدایت شغلی و کاریابی تخصصی، 

 
1399  تاسیس شرکت دانش بنیان دانشگاهی. 

در همین حال، این دانشگاه با اقدام بموقع در برابر همه گیري کرونا با ایجاد زیرساخت قوي در آموزش مجازي، کلیه کلاس ها را به
صورت آنلاین برگزار می کند.



امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است

منبع: بصیرتشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/10/16

 
پایگاه بصیرت 

مجمع عمومی سالانه سازمان اقتصادي کوثر با حضور مهندس سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران، دکتر محمدجواد ایروانی معاون حسابرسی و نظارت دفتر مقام معظم رهبري (مدظله العالی)، حجت الاسلام والمسلمین
شکري نماینده ولی فقیه، محمدرضا اسکندري مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر، مدیرعامل مؤسسه حسابرسی مفید راهبر، نماینده
سازمان برنامه و بودجه کشور، اعضاي هیئت مدیره سازمان اقتصادي کوثر و تعدادي از معاونین و مشاورین بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران، درمحل سالن اجتماعات حوزه ریاست بنیاد شهید و امور ایثارگران برگزار گردید. 

 
نظارت و کنترل هاي مالی اثربخش در سازمان اقتصادي کوثر 

پس از قرائت گزارش فعالیت هاي سازمان توسط مهندس اسکندري و ارائه گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی توسط هوشنگ
نادریان، مهندس سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس محترم بنیاد شهید ضمن تشکر از فعالیت ها آن سازمان اظهار داشت:
گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی از عملکرد سازمان اقتصادي کوثر با نظریه "مقبول" حاکی از فعالیت و اقدامات مناسب و
موثر مجموعه مدیریتی آن سازمان به مدیریت جناب آقاي مهندس اسکندري و پیاده سازي سامانه نظارتی مؤثر و اعمال کنترل هاي

 
مالی اثربخش بوده که شایسته تقدیر و تشکر می باشد. 

مهندس اوحدي با بیان این که در حوزه مسئولیت هاي قبلی نیز با عملکرد حرفه اي موسسه مفید راهبر مواجه بوده ام اظهار داشت:
در مجموعه سازمان ها و شرکت هاي تابعه و وابسته به بنیاد شهید شاهد حضور جدي و موثر این موسسه می باشیم و اظهارنظر
مقبول آن موسسه نسبت به عملکرد سال مالی گذشته سازمان اقتصادي کوثر داراي اهمیت و ارزش ویژه بوده و نشان دهنده شفافیت

 
و سلامت مالی و رعایت استانداردهاي حسابداري و انضباط مالی سازمان مذکور می باشد. 

معاون رئیس جمهور اظهار داشت: مطابق صورت هاي مالی و حسابرسی انجام شده، شاخص هاي مالی سازمان اقتصادي کوثر داراي
رشد و پیشرفت فزاینده بوده که می بایست این مسیر ادامه داشته باشد. خصوصاً با توجه به محدودیت هاي ایجاد شده توسط استکبار
جهانی، سال آینده حوزه اقتصادي کشور داراي وضعیت ویژه می باشد که می بایست سازمان اقتصادي کوثر نقش بالنده تري در پهنه

 
اقتصاد کشور عهده دار گردد. 

در ادامه، مهندس اوحدي به اهمیت نقش بهداشت و درمان در نظام سلامت ایثارگران، حمایت سازمان از راه اندازي مرکز تخصصی
جامع تشخیص و درمان سرطان (پت اسکن) در بیمارستان خاتم الانبیاء را بسیار ارزشمند توصیف کرد و اظهار داشت حمایت سازمان
از پروژه هاي مرتبط با حوزه بهداشت و درمان موجب ارائه خدمات ارزنده تري به خانواده معزز شهدا و امور ایثارگران می گردد و این
مسیر باید تداوم داشته باشد. ایشان اظهار داشت با مساعدت رؤساي کمیته امداد و بنیاد مستضعفان، در این مرحله تعداد دو
بیمارستان جدید تحویل بنیاد شهید و امور ایثارگران شد که تحت پوشش بیمارستان خاتم الانبیاء، می تواند منشاء خدمات درمانی
موثر و مناسب به جامعه هدف شود ضمن این که باید به گونه اي برنامه ریزي و اقدام نمائیم که سایر هموطنان نیز بتوانند تحت

 
مسئولیت هاي اجتماعی بنیاد شهید، از خدمات این مراکز درمانی استفاده نمایند. 



معاون رئیس جمهور با تأکید بر اینکه شعار جهش تولید سرلوحه و محور فعالیت هاي سازمان اقتصادي کوثر می باشد، لذا راه اندازي
طرح هاي اقتصادي اشتغال زا در مناطق محروم و بهره برداري از 18 طرح کشاورزي و برنامه ریزي براي بهره برداري از 8 طرح
کشاورزي و دامپروري جدید با حجم سرمایه گذاري 2500 میلیارد ریال از اقدامات قابل تقدیر در سازمان اقتصادي کوثر است که باید

 
تداوم یابد. 

مهندس اوحدي با تاکید بر ضرورت تهیه و تدوین و اجراي بودجه عملیاتی به مفهوم واقعی اظهار داشت: براي اولین بار بودجه
عملیاتی سازمان قبل از شروع سال آتی تهیه، تدوین و ارائه گردیده که این اقدام به موقع طلیعه انجام فعالیت هاي برنامه اي سازمان
در سال 1400 می باشد لذا ضرورت دارد ضمن تشکیل کارگروه کنترل بودجه اي، به تقویت ارائه خدمات حرفه اي کمیته حسابرسی

 
و واحد حسابرسی داخلی در مجموعه سازمان توجه لازم معطوف گردد. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار داشت: سازمان اقتصادي کوثر در مراحل سخت ایفاي تعهدات بنیاد شهید و امور ایثارگران
در سال 1399 نقش ممتاز و بی نظیري را عهده دار گردید، از جمله حضور متعهدانه و مقتدرانه در کنار معاونین و مدیران کوشا و
پرتلاش بنیاد شهید و امور ایثاگران موجب آن گردید که بخش اعظم مطالبات معوق و تاریخ گذشته خانواده معزز شهدا و ایثارگران و
مطالبات قابل توجه سنواتی دانشگاه ها و شرکت هاي بیمه پرداخت گردد که از این بابت نیز اقدام سازمان اقتصادي کوثر قابل تقدیر

 
می باشد. 

مهندس اوحدي اظهار داشت: حضور در صحنه فعالیت ها و مدیریت جهادي جناب مهندس اسکندري در انجام اقدام به موقع بسیار
درخشان بوده و هماهنگی و انسجام اعضاي محترم هیأت مدیره سازمان اقتصادي کوثر نیز رهگشا می باشد و با این همبستگی

 
مدیریتی انتظار می رود عملیات سازمان در سال 1400 با جهش مناسبی همراه باشد. 

معاون رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر اظهار داشت: پروژه ساخت دستگاه جوجه کشی
مکانیزاسیون کوثر که براي نخستین بار در کشور صورت می گیرد، یکی از اقدامات مهم در تأمین امنیت غذایی هموطنان است و
اهمیت آن وقتی دوچندان می شود که متوجه شویم این دستگاه با تکیه بر دانش بومی مهندسین ایرانی با کیفیت بسیار بهتر از نمونه

 
هاي مشابه خارجی ساخته شده و از خروج ارز از کشور جلوگیري نموده است. 

همچنین رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از پروژه بیوگاز کوثر به عنوان یکی دیگر از دستاوردهاي قابل توجه سازمان اشاره و اظهار
داشت: دستاورد بزرگ و قابل توجه این سازمان در صنعت دامپروري و انرژي هاي نوین و سرمایه گذاري در راه اندازي و بهره برداري
از طرح بیوگاز کوثر که داراي تکنولوژي پیشرفته و روز دنیا می باشد، گام ارزشمندي در زمینه رشد اقتصادي کشور و تأمین انرژي
مورد نیاز کشور به حساب می آید. وي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی را اقدامی مهم در ایجاد زنجیره ارزش و تأمین منافع و اقتدار

 
ملی قلمداد کرد. 

وي با تأکید بر لزوم هم افزایی بین تمامی سازمان ها و شرکت ها و واحدهاي وابسته و تابعه بنیاد شهید و امور ایثارگران، ضرورت
تدوین راهبردهاي همسو در بخش هاي مالی، سرمایه گذاري، تولید، تحقیق و توسعه منطبق با اسناد بالادستی بنیاد شهید و بهینه

 
سازي دارایی ها را مورد تأکید قرار داد. 

مهندس اوحدي ضمن تشکر مجدد از اقدامات سازمان در عرصه تولید و حوزه اشتغال ایثارگران، حمایت در توانمندسازي جامعه هدف
بخصوص در مناطق محروم را گام مهمی ارزیابی و تأکید نمود توجه به ایجاد اشتغال پایدار نباید منحصر به طرح هاي بزرگ صنعتی

باشد. بلکه توجه به راه اندازي مشاغل خرد و خانگی نیز بسیار با اهمیت می باشد که ضرورت دارد توسعه یابد.





اخبار استانی
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جنوبی

 
صرفه جویی در مصرف انرژي از دستگاه هاي اجرایی خراسان جنوبی آغاز می شود 

سرپرست معاونت عمرانی استانداري گفت: با توجه به اولویت تامین سوخت و برق شهروندان، لازم است صرفه جویی در مصرف انرژي
از دستگاه هاي اجرایی شروع شود. خوش خبر با اشاره به برودت هوا و در پی آن افزایش مصرف سوخت به ویژه گاز، بر استفاده بهینه
از گاز و برق در ادارات و ساختمان هاي دولتی تاکید کرد. معاون استاندار خراسان جنوبی به احتمال اجراي برنامه خاموشی برق اشاره

 
کرد و فرهنگ سازي در زمینه صرفه جویی با استفاده از ظرفیت هاي رسانه اي را ضروري دانست. 

 
دادستان بیرجند: تولیدکننده نباید درگیر قانون و تبصره ها شود 

 
کسی که کالایی را تولید کرده است نباید درگیر قانون و تبصره ها شود. 

دادستان عمومی و انقلاب بیرجند روز سه شنبه در بازدید از سایت مرکزي منطقه ویژه اقتصادي بیرجند گفت: به منظور پویایی تولید
همه دستگاه ها و مسئولان باید براي تسهیل روند صادرات تلاش کنند. حجت الاسلام علی نسایی زهان به ظرفیت هاي منطقه ویژه
اقتصادي خراسان جنوبی اشاره کرد و گفت: منطقه ویژه اقتصادي باید در معیشت مردم مرزنشین استان موثر باشد و اثر مثبت بر
اقتصاد منطقه بگذارد. وي با تاکید بر اینکه اولویت در منطقه ویژه براي سرمایه گذاري به مردم استان داده شود افزود: خراسان جنوبی
استان سی ام کشور در بحث محرومیت عنوان می شود و 40 درصد مردم استان وابسته به نهادهاي حمایتی هستند که باید با حمایت
از همین نقاط، آن را مرتفع کرد. دادستان بیرجند گفت: مسئولان کمک کنند تا مردم استان از سفره منطقه ویژه اقتصادي محروم
نشوند و دادستانی هم در بخش تولید و صادرات حتما همراهی خواهد کرد. وي در این بازدید که معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع
جرم دادگستري خراسان جنوبی، مدیرکل بازرسی استان ، دبیرکل منابع طبیعی استان خراسان جنوبی و رئیس سازمان منطقه ویژه
اقتصادي خراسان جنوبی نیز حضور داشتند، مشکلات ناشی از فنس کشی طرح توسعه منطقه ویژه، مسائل مرتبط با منابع طبیعی و
سامانه هاي هوشمند گمرکی و نحوه صادرات و واردات کالا را مورد بررسی قرار داد. با توجه به اینکه طرح توسعه منطقه ویژه
اقتصادي خراسان جنوبی داراي اهمیت زیادي است در راستاي مساعدت با فعالان اقتصادي و حمایت از رونق تولید و سرمایه گذاري
در استان با همکاري منابع طبیعی زمین هایی که قبلا فنس کشی و حصار شدند به مدت یک سال به صورت موجود حفظ خواهد
شد. در این مدت منطقه ویژه اقتصادي اقدامات لازم و اخذ مصوبات مورد نظر درخصوص تصویب طرح توسعه خود را به سرانجام
خواهد رساند و در صورت انقضاي مهلت فوق و ایفا نشدن تعهدات توسط منطقه ویژه اقتصادي فنس هاي مذکور با هزینه منطقه ویژه
جمع آوري و زمین ها به اداره کل منابع طبیعی استان تحویل می شود. صفدري زاده مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي هم با اشاره به
اینکه خراسان جنوبی منطقه اي محروم نیست بلکه سرشار از ظرفیت هاي مختلف است گفت:منطقه ویژه اقتصادي بیرجند با دارا
بودن قطعه منفصله در مرز ماهیرود به یکی از موفق ترین مناطق ویژه اقتصادي تبدیل شده است. معاون اجتماعی و پیشگیري از
وقوع جرم دادگستري خراسان جنوبی نیز با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبري بر هوشمندسازي مبارزه با قاچاق کالا و ارز با رویکرد
پیشگیري گفت: قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در فصل 2 از ماده 6 به بعد با نگاه پیشگیرانه طراحی، راه اندازي و ارتباط سامانه هاي
مختلف هوشمند را مد نظر قرار داده است. حجت الاسلام یدا... وحدانی نیا ادامه داد: طبق این قانون دستگاه هاي مختلف از جمله



گمرك، راهداري و حمل و نقل جاده اي و دیگر دستگاه هاي مسئول باید درخصوص راه اندازي و به روز بودن سامانه ها و ارتباط

 
سامانه ها اقدام کنند. 

 
رنجی که بیماران در مراکز سی تی اسکن استان می برند 

انجام سی تی اسکن هاي غیرضرور توسط شهروندان خراسان جنوبی نه تنها براي سلامتی جسم آنان مضر است بلکه موجب شده

 
کسانی که نیاز به این شیوه تشخیصی دارند، روزها و هفته ها در انتظار بمانند. 

خبرگزاري مهر، شیوع کرونا سبک زندگی مردم را در بخش هاي مختلف تغییر داد. این تغییر فقط محدوده به رعایت بیشتر مسائل
بهداشتی، کاهش دورهمی ها و مهمانی ها و لغو سفرها نبود بلکه در عرصه سلامت نیز دغدغه ها را تغییر داد. بسیاري از افرادي که
شاید تا قبل از شیوع کرونا تمایل چندانی براي مراجعه به پزشک نداشتند بعد از گسترش این ویروس در جامعه با وجود کوچک ترین
علائمی به پزشک مراجعه کرده و گاه پزشک را براي انجام سی تی اسکن و سایر تست ها جهت تشخیص کرونا تحت فشار قرار می
دهند. اما نکته قابل توجه و تأمل این است که سی تی اسکن هاي بیش از اندازه و غیر ضروري حتی براي تشخیص کرونا نه تنها براي
سلامتی جسم ضرر دارد بلکه موجب شلوغی و ازدحام در مراکز خدمات سی تی اسکن شده و از طرف دیگر کسانی که نیاز به این

 
شیوه تشخیصی دارند گاه دیر نوبتشان می شود. 

 
نوبت گرفتن سخت است 

لیلا قربانی شهروند خراسان جنوبی که چندي پیش براي مراجعه جهت گرفتن نوبت سی تی اسکن به مراکز درمانی مراجعه کرده بود
در گفت وگو با مهر اظهارکرد: من به واسطه بیماري سرطان لنفوم شیمی درمانی می شوم و بنا بر گفته پزشک این شیمی درمانی
باید 12 مرحله صورت بگیرد. وي بیان کرد: بعد از اینکه وقتی تعداد دفعات شیمی درمانی به نیمه رسید پزشک براي من سی تی
اسکن نوشت و گفت براي تشخیص میزان اثرگذاري شیمی درمانی بر روند درمان بیماري باید دو هفته بعد از دفعه ششم شیمی
درمانی سی تی اسکن انجام شود.قربانی گفت: براي گرفتن نوبت به مراکز بیمارستانی مراجعه کردم ولی به واسطه مراجعه زیاد مردم

 
براي سی تی اسکن نوبت من زمانی بیش از دو هفته از دفعه ششم شیمی درمانی می شد. 

 
پزشک را براي انجام سی تی اسکن تحت فشار نگذارید 

غلامرضا ارجمندي، مدیر درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند نیز در گفت وگو با خبرنگار مهر با تأکید بر اینکه شهروندان در راستاي
تشخیص کرونا نباید با هر علامتی پزشک را براي انجام سی تی اسکن تحت فشار قرار دهند، گفت: در شرایط فعلی مردم نباید به جز
رعایت پروتکل هاي بهداشتی در خصوص کرونا دغدغه دیگري داشته باشند. وي بیان کرد: در دو- سه هفته اخیر به واسطه رعایت
محدودیت ها آمار بیماران مبتلاء به کرونا کاهش یافته است و از این جهت مردم با هر علامتی نباید دچار استرس و دغدغه شده و

 
سریع خواستار سی تی اسکن و اقدامات تشخیصی مشابه شوند. 

 
ماجراي خاکستري موتورهاي توقیفی 

مهدي آبادي- چند وقت پیش موتورسیکلت من را به پارکینگ منتقل کردند، وقتی براي ترخیص موتورسیکلت به پارکینگ مراجعه
کردم خسارتی به موتورسیکلتم که تمام دارایی من است وارد شده بود. از مسئولان پارکینگ پیگیر این اتفاق شدم هیچ کسی پاسخگو
نبود. خواهش می کنم پیگیري کنید . این پیامک را یکی از شهروندان به ستون «پیام شما» روزنامه آواي خراسان جنوبی ارسال کرده



 
است و درخواست پیگیري این موضوع شده است. 

 
سالم دادیم؛ ناقص گرفتیم 

شاید این موضوع براي شما اتفاق افتاده است که در خیابان کلاه ایمنی نداشته اید یا مدارك موتورسیکلت شما همراتان نبوده است و
در شهر تردد می کردید که مامور نیروي انتظامی را مقابل خودتان می بینید و به دلیل نداشتن مدارك یا کلاه ایمنی موتورتان را
توقیف و به پارکینگی منتقل می کنند. زمانی که پسِ دوندگی زیاد مجوز ترخیص موتور خود را گرفتید و براي تحویل به پارکینگ
می روید متوجه خسارت به موتور خودتان می شوید. این روایتی است از گلایه برخی از شهروندان بیرجندي که از پارکینگ هاي
بیرجند براي نگه داري موتورشان گلایه داشتند. یکی از شهروندان که به تازگی موتور سیکلت خود را از پارکینگ تحویل گرفته است
به خبرنگار آوا می گوید: مدارك موتورم در روستا بود و به راحتی موتور را توقیف کردند و بعد از طی کردن هفت خوان مجوز ترخیص
را گرفتم. مسلمی اضافه می کند: بعد از آنکه موتور را تحویل گرفتم متوجه وجود چند خط در بدنه موتور شدم و به مسئول پارگینگ
اطلاع دادم ، فرمی را نشانم دادند که با همین وضع تحویل دادید و اگر خیلی اعتراض دارید باید با مدیران شرکت صحبت کنید.
برخی از مالکان موتورها ي دیگر سرنوشت موتور برایشان مهم نیست. یکی از شهروندان با بیان اینکه چند سال پیش موتورش را
توقیف کردند، می گوید: هزینه بالاي پارکینگ و الزام در بیمه کردن موتور باعث شد پیگیر آن نشوم و پس از چند سال که پیگیري

 
کردم متوجه شدم در مزایده اي آن را فروختند. 

 
مزایده؛ سرنوشت موتورهاي فراموش شده 

براي پیگیري این موضوع با مسئول پارکینگ شرکت نظام گستر استان گفتگو کردیم. بهروزي می گوید: موتورها در ابتدا بررسی می
شوند تا اگر هرگونه عیب و ایرادي داشتند در برگ مخصوص نوشته شود مثلا اگر خطی روي بدنه شان افتاده، خراشیدگی روي
زینشان ایجاد شده، شیشه یا چراغی شکسته و... چون معلوم نیست مالک هر کدام از این موتورها چند روز یا چند هفته بعد سراغ
موتورش را بگیرد. وي اضافه کرد: با این کار وقتی صاحب موتورسیکلت براي ترخیص موتورش می آید دیگر نمی تواند ادعا کند
موتورش در مدتی که داخل پارکینگ بوده دچار آسیب شده است. بهروزي عنوان می کند: اگر به وسیله نقلیه در زمان نگه داري
خسارتی زده شود ، این شرکت حتما نسبت به جبران خسارت اقدام می کند. در پارکینگ میرعلی دوربین هاي نظارتی وجود دارد که
با بررسی آن به راحتی می توان از امینت موتور یا خودرو اطمینان حاصل کرد.مسئول پارکینگ شرکت نظام گستر اضافه کرد: با وجود
اینکه بسیاري از وسایل نقلیه بلافاصله توسط مالکان ترخیص می شود، اما برخی نیز در پارکینگ ماندگار می شوند و در نهایت به
مزایده گذاشته می شوند. وي با بیان اینکه پارکینگ ها هیچگونه نفعی در فرآیند مناقصه ندارند، ادامه داد: موتور بالاي یکسال و
ماشین بالاي دوسال که مالکان براي ترخیص مراجعه نکردند و حکم قضایی خاصی نیز نداشته باشند توسط نیروي انتظامی اخذ و کل

 
مراحل فروش را ستاد اجرایی فرمان امام(ره) انجام می دهد. 

 
اگر خسارت بزنیم، جبران می کنیم 

بهروزي با اشاره به طرح تسهیلات موتورهاي رسوب بالاي یک سال، گفت: در این طرح که از 17 آبان اجرایی شده، هزینه پارکینگ به
440 تومان کاهش یافته است که باعث استقبال شهروندان براي ترخیص وسائل نقلیه شده است. وي هزینه پارکینگ قبل از این طرح
1250 تومان می داند و می گوید: وسایل نقلیه در پارکینگ در ماه اول 10 درصد، ماه دوم 20 درصد، ماه سوم 30 درصد و بیشتر از
5 ماه نیز 50 درصد تخفیف می خورد. بهروزي اضافه می کند: قیمت موتور سیکلت در سال هاي گذشته بین 800 تا 1 میلیون تومان
بوده و زمانی که جریمه آن بیشتر از قیمت موتور باشد، فرد دنبال آن نمی آید، اما این روز ها قیمت این موتور سیکلت ها افزایش
زیادي داشته و دیگر نمی توان گفت ترخیص آن صرف ندارد.وي افزود: اکنون سخت گیري هاي گذشته براي ترخیص وسائل نقلیه



اجرایی نمی شود و مالکان به راحتی می توانند با برگه توقیف موتورسیکلت و ماشین خود را آزاد کنند. بهروزي به افزایش قیمت
وسائل نقلیه اشاره و می گوید: اکنون با توجه به کاهش هزینه پارکینگ و افزایش قیمت وسائل نقلیه، ترخیص موتورسیکلت ها
افزایش یافته است. وي اضافه کرد: بازرسان راهنمایی و رانندگی وظیفه سرکشی هاي دوره اي به پارکینگ هاي خودرو و موتورسیکلت
شهر بیرجند و بررسی و بازرسی شرایط موجود، کنترل عملکرد پارکینگ داران، رفت و آمد موتورها و رسیدگی به شکایات احتمالی
مردم در این بخش را به عهده دارد. مسئول پارکینگ شرکت نظام گستر عنوان کرد: بنیاد تعاون ناجا با اشخاص و شرکت هاي
خصوصی قرارداد همکاري امضا می کند و در هر شهر پارکینگ ها متولی خودش را دارد. بهروزي با بیان اینکه پارکینگ ها فقط

 
نگهدارنده وسائل توقیفی هستند، افزود: روزانه بین 10-15 ماشین و 4 و 5 عدد موتور سیکلت توقیف و به پارکینگ منتقل می شود. 

 
دست آب منطقه اي براي رفع عطش صنایع بالا رفت 

پس از انتشار گزارشی در خصوص مشکل آب شهرك صنعتی بیرجند، جلسه اي با حضور متولیان امر براي حل این معضل برگزار و
شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی براي رفع مشکل ورود پیدا کرد. به گزارش مهر، در تاریخ 14 دي ماه گزارشی با عنوان «چالش
آب در شهرك صنعتی بیرجند / حرکت صنایع کُند شد» منتشر شد و بعد از انتشار گزارش بلافاصله جلسه اي با حضور مدیرعامل
شرکت شهرك هاي صنعتی استان، نمایندگانی از استانداري خراسان جنوبی، فرمانداري بیرجند، کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی و
شرکت خدماتی شهرك هاي صنعتی براي رفع مشکل آب شهرك صنعتی بیرجند برگزار شد. احمد قندهاري مدیر عامل شرکت آب
منطقه اي خراسان جنوبی پیرامون این جلسه در گفتگو با مهر گفت: تأمین آب شهرك هاي صنعتی در استان در اولویت کاري شرکت
آب منطقه اي خراسان جنوبی قرار دارد. وي اظهار کرد: با توجه به خشکسالی هاي اخیر، کمبود منابع آبی در استان و به خصوص

 
دشت بیرجند تأمین آب در شهرك صنعتی بیرجند با محدودیت مواجه شده است. 

 
تلاش براي تأمین آب پایدار و با کیفیت علی رغم محدودیت ها 

وي افزود: علیرغم محدودیت شدید منابع آبی دشت بیرجند شرکت آب منطقه اي تمام تلاش خود را براي تأمین آب پایدار و با
کیفیت براي شهرك صنعتی در راستاي ایجاد و توسعه اشتغال انجام خواهد داد. مدیر عامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی
یادآور شد: تأمین آب براي شهرك صنعتی باید در سه برنامه زمان بندي کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت انجام شود. قندهاري
تعیین اولویت هاي نیاز آبی صنایع در تمامی شهرك هاي صنعتی استان را یک اصل دانست و افزود: به منظور مدیریت بهتر منابع آب
موجود، شرکت شهرك هاي صنعتی با هماهنگی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري و سازمان صمت استان نیاز آبی صنایع بر

 
اساس اولویت بندي را به شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی ارائه نماید. 

 
ضرورت بررسی کیفیت خطوط انتقال شهرك صنعتی 

وي گفت: از جمله اقدامات کوتاه مدت در خصوص تأمین آب شهرك هاي صنعتی بازنگري در سیستم آبیاري فضاي سبز شهرك
صنعتی و بررسی کیفیت خطوط انتقال داخل شهرك است. مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی بررسی جابجایی یک
حلقه چاه موجود در شهرك صنعتی را با هدف افزایش کیفیت آب تا ده روز آینده توسط این شرکت را از برنامه هاي کوتاه مدت
عنوان کرد. قندهاري با بیان اینکه پساب در آینده نزدیک به عنوان پایدارترین منبع آبی براي شهرك صنعتی بیرجند خواهد بود،

 
گفت: خواستار استفاده از پساب براي صنایعی که می توانند از پساب استفاده نمایند هستیم. 

 
افزایش فوتی هاي کرونا در خراسان جنوبی به 725نفر 



فوتی ها در اثر بیماري کرونا به 725مورد در خراسان جنوبی رسید. معاون بهداشتی علوم پزشکی بیرجند گفت: با ثبت 3مورد فوت
جدید در شبانه روز گذشته مجموع قربانیان کرونا در استان به 725نفر رسیدند.مهدي زاده با بیان اینکه هم اکنون 130بیمار با علائم
بیماري حاد تنفسی در بیمارستان هاي استان بستري هستند افزود: از این تعداد 33نفر مبتلا قطعی بیماري کرونا و 13 نفر از

 
مبتلایان کرونا در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند. 

 
تکمیل 480 واحد مسکن محرومان در خراسان جنوبی 

480 واحد از طرح مسکن محرومین شهري آماده بهره برداري بوده و پیش بینی می شود مابقی واحدها تا نیمه اول سال آینده به
بهره برداري برسد. مدیرکل بنیاد مسکن خراسان جنوبی در گفت و گو با خبرنگار مهر بیان کرد: در راستاي ایمن سازي منازل و
کاهش صدمات جانی و مالی هنگام بروز حوادث، طرح مقاوم سازي واحدهاي مسکونی روستایی از سال 84 آغاز شده است. علی اصغر
آسمانی مقدم از وجود 88 هزار و 835 واحد مسکونی روستایی در استان خبر داد و افزود: از این تعداد تاکنون 44 هزار و 650 واحد
مقاوم سازي شده است.آسمانی مقدم بیان کرد: براساس آمارها بیش از 50 درصد واحدهاي مسکونی روستایی در خراسان جنوبی در

 
قالب طرح ویژه بهسازي مسکن روستایی مقاوم سازي شده که این آمار تقریباً معادل آمار میانگین مقاوم سازي در کشور است. 

 
اجراي 516 طرح هادي روستایی 

وي با اشاره به طرح اقدام ملی در استان بیان کرد: شش هزار و 151 نفر در این طرح در شهرستان هاي زیر 100 هزار نفر جمعیت
استان ثبت نام کرده اند. آسمانی مقدم با بیان اینکه از این تعداد دو هزار و 999 نفر تایید نهایی شده اند، افزود: همچنین براي دو
هزار و 993 نفر در بانک مربوطه حساب باز شده و دو هزار و 769 نفر آورده اولیه را واریز کرده اند. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب
اسلامی خراسان جنوبی بیان کرد: تاکنون هزار و 348 واحد به متقاضیان اختصاص یافته و مابقی متقاضیان ظرف دو هفته آینده

 
تعیین تکلیف می شوند. 

 
گستره ي شبکه ملی اطلاعات در تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار 

تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار خراسان جنوبی تا پایان دولت به شبکه ملی اطلاعات متصل می شود. مدیرکل ارتباطات و فناوري
اطلاعات خراسان جنوبی گفت: تلاش ما این است تا پایان دولت تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار استان را به شبکه ملی اطلاعات
متصل کنیم. مصطفی بهی اظهار کرد: در حال حاضر 65 درصد روستاهاي بالاي 20 خانوار خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات
متصل شده اند. وي بیان کرد:براساس تکلیف قانونی که در برنامه ششم توسعه برعهده وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات گذاشته
شده است باید 80 درصد روستاهاي بالاي 20خانوارکشورتا پایان برنامه یعنی تاپایان سال 1400با هدف بهره مندي روستائیان از
ظرفیت هاي شبکه ملی اطلاعات در آموزش، بانکداري،سلامت وکشاورزي هوشمند به شبکه ملی اطلاعات متصل شوند . مدیر کل
ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی گفت: بر همین اساس در خراسان جنوبی هم تاکنون 65 درصد روستاهاي بالاي 20
خانوار استان به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند. بهی تصریح کرد: براي تمام روستاهاي بالاي 20 خانواربرنامه مصوب شده و در
تلاش هستیم تا پایان دولت به سرانجام رسانده و تمام این روستاها را به شبکه متصل کنیم. بهی با بیان اینکه ارائه اینترنت پرسرعت
از دیگر خدماتی است که مبتنی بر شبکه ملی اطلاعات انجام می شود، افزود: همچنین تاکنون هزار و 400 مدرسه استان به شبکه
ملی اطلاعات متصل شده اند. وي ادامه داد: روستاهاي باقی مانده که در برنامه توسعه ارتباطی اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات
هستند نیز به محض اتصال روستا به شبکه ملی اطلاعات مدرسه آن روستا نیز با تامین تجهیزات، پهناي باند و ترافیک رایگان از محل

 
اعتبارات وزارت ارتباطات به شبکه ملی اطلاعات متصل خواهند شد. 



 
نمک بانک ها بر زخم فعالان گردشگري 

سربازي &– در جلسه اي که به منظور بررسی مشکلات فعالان گردشگري فردوس با مدیر کل میراث فرهنگی استان برگزار شد
مهمترین شکوه و گلایه از همکاري نکردن بانکها و عمل نکردن به قوانین کرونایی در حوزه گردشگري بود که همچنان به عنوان متهم
ردیف اول در مسیر حل مشکلات فعالان صنعت گردشگري وجود دارد. به گزارش خبرنگار آوا در این جلسه که جمعی از سرمایه
گذاران در صنعت گردشگري شهرستان فردوس حضور داشتند فرصتی شد تا این عزیزان به بیان درد دل ها و مشکلات خویش به
خصوص با توجه به شیوع ویروس کرونا که صنعت گردشگري را با رکود مواجه کرده است بپردازند. یکی از سرمایه گذاران در حوزه
اقامتگاههاي بوم گردي فردوس گفت: با وجود شرایط کرونایی تا کنون هیچگونه بانکی نسبت به استمهال تسهیلات گردشگري اقدام
نکرده و اداره هاي دولتی به علت بدهی انشعابات به ما اخطار قطع داده اند.اسماعیلی تاکید کرد: عملا تا کنون هیچگونه حمایتی از
صنعت گردشگري در شرایط رکود این صنعت انجام نشده است و حتی 15 میلیون تومان مواد اولیه اینجانب که تاریخ مصرف آنها
گذشته بود نابود و دچار خسارات فراوانی شدم. نبیلی مقدم مدیر عامل آبگرم فردوس نیز گفت: متاسفانه بانکها بر قوانین خود
پافشاري می کنند و با توجه به اینکه مجموعه آب درمانی فردوس مشمول بخشودگی مالیاتی می شود ولی 4 سال شده علیرغم
پیگیري هاي فراوان این موضوع به نتیجه اي نرسیده است. به گزارش خبرنگارما آنچه فعالان گردشگري از برخی مدیران دستگاههاي
دولتی درخواست داشتند این بود که اگرهمکاري نمی کنند حداقل سنگ اندازي نکنند. رمضانی تاکید کرد: بر اساس دستور العمل
ابلاغی هیچ بانک، نهاد و اداره اي حق قطع انشعابات ویا دریافت بدهی تسهیلات بانکی معوق گردشگري را تا پایان سال 99 ندارند و
چنانچه پیامک و یا اخطار نیز صادر شود خلاف است و به آنهاعمل نشود. رمضانی مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگري درخصوص
کمک به تبلیغات صنعت گردشگري نیز گفت: از دو سال قبل یک درصد از اعتبارات را براي تبلیغات به صدا و سیما می دهیم که با
توجه به جایگاه ویژه فردوس در گردشگري استان، این موضوع در تبلیغات درنظر گرفته خواهد شد. وي در خصوص مشکلاتی که
دامداري ها براي شهر تاریخی تون ایجاد کرده گفت: شهرك دامداري در حال ساخت است و پس از تامین آب این مجتمع، تمام دامها

 
باید از این محله تاریخی خارج شوند. 

 
آیت ا...مصباح حکیمی ولایتمدار بود 

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی گفت: آیت ا... مصباح حکیمی ولایتمدار بود که باید اندیشه هاي ایشان براي مردم تبیین شود.
نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی تأکید کرد: دردنیاي امروز خیلی ها حرف هاي بی ریشه می زنند و نام خود را دانشمند نیز می
گذارند که باید با بصیرت این حرفهاي بی ریشه را شناخت. آیتا... سید علیرضا عبادي صبح سه شنبه در دیدار با جمعی از جوانان
فعال فرهنگی بیرجند به مناسبت درگذشت آیت ا... مصباح یزدي اظهارکرد: ایشان از همان زمانی که مؤسسه در راه حق را پایگذاري
کردند با توزیع و نشر جزوه هاي بسیار کوچک در راستاي ترویج مسائل دینی ابتکارات بسیار ارزشمندي را انجام دادند. وي با بیان
اینکه بعد از پیروزي انقلاب اسلامی علامه مصباح یزدي از فرصت استفاده کرده و شاگردان شایستهاي تربیت کردند، افزود: شاگردان

 
ایشان در حال حاضر در عرصه تقابل کفر جهانی با اسلام در صحنه هستند. 

 
تولید 40هزار متر پارچه دست بافت در بزرگترین کارگاه نساجی سنتی کشور 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان بیرجند از تولیدماهانه به طور متوسط 5هزار مترمربع پارچه دست
بافت در بزرگترین کارگاه نساجی سنتی کشور در روستاي حاجی آباد شهر بیرجند خبر داد. حسنعلی فولادي گفت: در راستاي راه
اندازي بزرگترین کارگاه نساجی سنتی کشور در روستاي حاجی آباد شهر بیرجند در سال1397، با همت 100نفر از هنرمندان و

 
مدیریت کارگاه، ماهانه به طور متوسط 5هزار متر مربع پارچه توسط این کارگاه تولید و عرضه بازار می شود. 



 
معدوم کردن 27هزار قطعه مرغ در سومین واحد آلوده به آنفلوانزا 

27هزار قطعه مرغ تخمگذار به دلیل ابتلا به آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در خراسان جنوبی در حال معدوم سازي است که تا پایان
وقت امروز به پایان می رسد. مدیرکل دامپزشکی استان در گفتگو با خبرنگار صداوسیما با بیان اینکه جوابآزمایش سومین واحد مرغ
تخمگذار استان واقع در شهرستان خوسف مثبت اعلام شده است گفت: کار معدوم سازي 27هزار قطعه مرغ و مقداري تخم مرغ

 
موجود در این واحد در حال انجام است که تا پایان وقت امروز به پایان خواهد رسید. 

 
کسب جایگاه نخست در بخش نظارت و بهره برداري از سامانه هاي هوشمند حمل و نقل 

مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان، از کسب جایگاه نخست این اداره کل در نظارت، پشتیبانی و بهره برداري از سیستم

 
هاي 

هوشمند حمل و نقل در بین سایر استانها در 8 ماهه نخست امسال خبر داد. اسد اله جلال زاده ادامه داد: ارزیابی ادارات کل راهداري
و حمل و نقل جاده اي در بخش نظارت، پشتیبانی و بهره برداري از سامانه هاي هوشمند حمل و نقل که توسط مرکز مدیریت
اطلاعات راه ها و حمل و نقل جاده اي کشور صورت می پذیرد، جایگاه این اداره کل را در هشت ماهه منتهی به آبان 99، در رتبه

 
نخست قرار داده است. 

 
کسب کرسی هیئت مدیره جامعه حرفه اي دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگري کشور 

کرسی هیئت مدیره جامعه حرفه اي دفاتر خدمات مسافرتی وگردشگري کشورتوسط خراسان جنوبی کسب شد. به گزارش خبرنگار
ما، در انتخابات جامعه حرفه اي دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگري، که روز گذشته در وزارتخانه میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع
دستی کشور برگزار شد.رئیس هیئت مدیره انجمن حرفه اي گردشگري استان جناب آقاي محمد بهمنش موفق به کسب کرسی اصلی

هیئت مدیره جامعه حرفه اي دفاتر خدمات مسافرتی وگردشگري کشور شد.



طرح بازنشستگی پیش از موعد معلق شد

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/10/16

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به اعلام وصول طرح بازنشستگی پیش از موعد گفت: کمیسیون
اجتماعی این طرح را به دلیل مسائل مختلفی مانند کاهش سن نیروي کار براي بازنشستگی، مشکلات صندوق هاي بیمه اي و تأمین

 
منابع و بار مالی براي دولت و بخش هاي خصوصی مُراعا و معلق کرد. 

 
صراط: سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس از معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد خبر داد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران علی بابایی کارنامی سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به اعلام وصول طرح
بازنشستگی پیش از موعد گفت: کمیسیون اجتماعی این طرح را به دلیل مسائل مختلفی مانند کاهش سن نیروي کار براي

 
بازنشستگی، مشکلات صندوق هاي بیمه اي و تأمین منابع و بار مالی براي دولت و بخش هاي خصوصی مُراعا و معلق کرد. 

او علت موافقت برخی از نمایندگان با طرح بازنشستگی پیش از موعد را جایگزینی افراد بیکار با بازنشستگان در دستگاه هاي دولتی و
کمک به سطح اشتغال کشور عنوان کرد و اظهار کرد: البته مخالفان معتقدند این طرح ضد اشتغال است، چون افرادي که بازنشسته

 
می شوند، باز هم شروع به کار هاي مختلفی می کنند و بیکار در خانه نمی نشینند. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی افزود: در این صورت این افراد هم از صندوق بازنشستگی حقوق می گیرند و همزمان به شغل جدیدي
روي می آورند. علاوه بر ایجاد مشاغل کاذب، دستگاه ها نمی خواهند نیروي کار داراي تجربه و تخصص را که به حدود 45 سالگی می

 
رسد، از دست بدهند. 



افزایش نرخ ارز به 17 هزار و 500 تومان تورم زاست / 500 میلیارد تومان

براي دانشگاه فرهنگیان پیش بینی کرده ایم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/10/16

رئیس کمیسیون برنامه درباره تغییرات نرخ ارز از 4 هزار و 200 تومان به 17 هزار و 500 تومان توضیحاتی مطرح کرد.

به گزارش خبرنگار مجلس گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان،
حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات
مجلس شوراي اسلامی با حضور در برنامه تلویزیونی تهران20 با اشاره
به پیشنهاد تغییر نرخ ارز از 4200 تومان به 17 هزار و 500 تومان در
کمیسیون تلفیق بودجه 1400 مجلس گفت: در تورم زایی افزایش

 
نرخ ارز شکی نیست؛ البته پیشنهاد کنندگان می گویند بسته پیش بینی شده آن ها جلوي تورم را می گیرد. 

او ادامه داد: در کمیسیون تلفیق دو تفکر درباره منابع بودجه 1400 هست. لایحه بودجه 1400 دولت فروش 2/3 میلیون بشکه نفت

 
با بهاي 40 دلار و هر دلار میانگین 11 هزار و 500 تومان را ملاك قرار داده است. 

حاجی بابایی افزود: برخی از نمایندگان کمیسیون تلفیق با استدلال هایی مبنی بر اینکه ارز 4200 تومانی منشا فساد است و کالا هاي

 
اساسی بر مبناي آن به دست مردم نمی رسد، ارز را تک قیمت و به عدد 17 هزار و 500 تومان تعیین کردند. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تصریح کرد: نگاه دیگري هم بیان می کند که درست است ارز 4200 تومانی مشکلاتی دارد،

 
ولی برداشتن آن اگرچه ذاتاً خوب هست، باید با فراهم آوردن یک بسته برداشته و حذف شود. 

او گفت: هیچ کس مخالف این نیست که روزي ارز 4200 تومانی باید برداشته شود، اما نه به تنهایی؛ بلکه لازم است با یک بسته و

 
فراهم کردن تدارکاتی برداشته شود و اطمینان یافت که هیچ گرانی و اتفاقی رخ ندهد. 

حاجی بابایی بیان کرد: برخی نمایندگان اعلام کردند بسته اي را تنظیم کردند و توضیحاتی دادند که بر اساس آن سال آینده گرانی

 
نداریم و بلکه ارزانی هم خواهیم داشت. البته من مخالفت این نظر بودم. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه تصریح کرد: کمیسیون تلفیق باید براي موافقت با تغییر قیمت ارز، دو سوم راي مجلس را بگیرد. حالا
به هر دلیلی این مسئله در کمیسیون تلفیق رعایت نشد و من پس از آن، تذکر آیین نامه اي دادم که پاسخ دادند، چون از موضوع رد

 
شده ایم، قابل استماع نیست. 

او افزود: تغییر قیمت ارز و مسئله اتکا به نفت در تصمیم گیري کمیسیون تلفیق خلاف برنامه ششم است و در صحن هم باید با رأي



 
دو سوم تصویب شود. 

این نماینده با بیان اینکه مصوبات کمیسیون تلفیق نظر کل مجلس نیست و باید رأي نهایی نمایندگان در صحن علنی را به عنوان
رأي کل پارلمان دانست، یادآور شد: تبصره 14 بودجه هنوز پیگیري نشده است و براي اظهار نظر قطعی باید منتظر نظر کمیسیون

 
تلفیق بود. لازم است بسته و دیدگاه ها مشخص شود. 

حاجی بابایی تأکید کرد: مردم در حال حاضر هیچ شرایطی براي پذیرش تورم بالاتر و فشار بیشتر را ندارند، مخصوصاً کسانی که به

 
هیچ جا وصل نیستند، حدود 7 میلیون نفر حتی بیمه ندارند. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه گفت: حرف اول در اقتصاد مردم هستند؛ هر مصوبه مجلس و دولت و هر حرکت قوه قضائیه باید براي
سرپا ایستادن معیشت مردم باشد. اگر چه در برهه اي از نظر اقتصاد خسارت ببینیم، باید مردم سر پا باشند، چراکه مردم را براي

 
امروز می خواهیم. 

او تصریح کرد: برآیند مجلس در راستاي حداقل سازي تورم، پایین آوردن ضریب جینی، سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال و تغییر

 
شاخص هاي اقتصادي است. 

حاجی بابایی اظهار کرد: به عنوان کسی که بیش از 20 سال امور بودجه اي در مجلس انجام می دهم، می گویم یک نفر هم نداشته
ایم که بگوید در مجلس ارز ترجیحی را برنداریم؛ حتی یارانه را هم باید برداریم. اما چه روزي و با چه شرایطی اهمیت دارد که تاکنون

 
هم رخ نداده است. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه با بیان اینکه با تغییر نرخ ارز باید توانست بازتاب هاي گوناگون اجتماعی آن را مدیریت کرد، یادآوري
کرد: همکاران می گویند می شود چنین کرد، اما من می گویم کار سختی است. کسی خبر ندارد پشت پرده ها در جهان چه می

 
گذرد، لازم است بر اساس وضع کنونی صحبت کرد، اگر هم به وضع متفاوتی رسیدیم باید تصمیم جدیدي گرفت. 

او گفت: اگر مجلس حس کند به مردم آسیب می رسد، قطعاً تصمیم هایی می گیرد تا چنین اتفاقی رخ ندهد. من درباره افزایش نرخ

 
بنزین در سال گذشته همان روز جمعه به رئیس جمهور نامه نوشتم و گفتم مجلس در این باره نقشی نداشته است. 

حاجی بابایی در ادامه درباره کسورات قانونی فرهنگیان توضیح داد: پیشنهاد هایی در این حوزه داده ایم و نظر سازمان مدیریت را
گرفته ایم تا موافق باشند. 45 درصد براي مسائل رفاهی و... از حقوق این قشر کسر می شود و یکی از پیشنهاد ها بیان می کند تا 20

 
درصد کسري باید در اختیار هیئت امنا باشد. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه افزود: البته پیشنهاد حذف هم داده شده که اگر یکی از پیشنهاد ها اجرا نشد، به دیگري عمل شود.
500 میلیارد تومان هم براي دانشگاه فرهنگیان پیش بینی کرده ایم که اگر کسورات حذف شد، این مبلغ کمک رسان باشد.



تشریح اقدامات پست بانک در حوزه ي روستایی و مناطق کم برخوردار

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/10/16

تشریح اقدامات پست بانک در حوزه ي روستایی و مناطق کم برخوردار

 
تشریح اقدامات پست بانک در حوزه ي روستایی و مناطق کم برخوردار 

مدیرعامل پست بانک ایران در سفر به اهواز، به طور جداگانه با حجت الاسلام موسوي فرد نماینده ولی فقیه در استان و غلامرضا
شریعتی استاندار خوزستان دیدار و گفتگو کرد.به گزارش اقتصادسرآمد، شیري در دیدار با نماینده ولی فقیه که به همراه دکتر
دهدشتی معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات، علیرضا واحدپور مدیر امور استانها و بازاریابی، صالح نساج مدیرکل ارتباطات و
فناوري اطلاعات استان خوزستان و ایمان جعفري معاون مدیریت شعب پست بانک استان برگزار شد، به تبیین و تشریح سیاست ها و
اهداف بانک پرداخت و گزارشی از اقدامات و انواع خدمات در حوزه هاي روستایی و مناطق کم برخوردار ارایه کرد و فعالیت هاي بانک
را در رونق تولید و اشتغال زایی در مناطق کمتر توسعه یافته برشمرد.شیري در این دیدار به راهبردهاي پست بانک ایران درجهت
گسترش خدمات بانکداري دیجیتالی در مناطق کمتر توسعه یافته اشاره و به عزم پست بانک ایران بر گسترش شمول مالی و بهبود
برابري هاي اجتماعی تأکید کرد.موسوي فرد نیز از خدمات ارزشمند پست بانک ایران در روستاها و مناطق محروم قدردانی و خواستار
گسترش همکاري ها و حمایت همه جانبه دستگاه هاي اجرایی براي توسعه خدمات بانکی در روستاهاي استان شد.شیري در دیدار با
استاندار خوزستان نیز ضمن قدردانی از حمایت هاي استانداري، آمادگی پست بانک ایران را براي کمک به رونق تولید در بخش هاي
مولد و حمایت از اشتغال پایدار در مناطق روستایی و کم برخوردار استان اعلام داشت.شریعتی نیز ضمن ابراز رضایت از عملکرد پست
بانک استان خوزستان به ویژه در زمینه پرداخت تسهیلات و حمایت از اشتغال پایدار در مناطق روستایی و کم برخوردار استان اعلام
کرد: مجموعه استانداري آماده هرگونه پشتیبانی و حمایت از گسترش خدمات این بانک در انجام رسالت خود در تمامی نقاط استان
است.در ابتداي این جلسه ایمان جعفري معاون مدیریت شعب استان، گزارشی از مهم ترین شاخص هاي عملکردي استان ارائه و به

تبیین و مشکلات و درخواست هاي استان پرداخت و کارکنان استان نیز دیدگاه و نظرات خود را بیان داشتند.



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/10/16

پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی

 
پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی 

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی حمایت
از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد .به گزارش اقتصادسرآمد،
محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي اصلی بانک که حمایت
از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در
این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم.وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین
در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال 2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود.وي ؛ سامانه منابع انسانی را از
اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات، سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد
و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام شد .فرزین با اشاره به سهام
خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه اندازي موسسه تامین آتیه
امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود بصورت شفاف به همکاران

 
ارائه شود . 

بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا گروهی،
ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در سازمان
کارآمدي ایجاد شود .به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي

سامانه کدال مثبت باشد.



90درصد درخواست هاي تولیدکنندگان تهران تامین زمین براي توسعه فعالیت

است

منبع: ایرناشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/10/16

شهرري - ایرنا - رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: 90 درصد درخواست تولید
کنندگان استان تهران به اختصاس زمین براي توسعه واحدهاي صنعتی مربوط می شود.

شهرري - ایرنا - رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت
شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: 90 درصد
درخواست تولید کنندگان استان تهران به اختصاس زمین

 
براي توسعه واحدهاي صنعتی مربوط می شود. 

صابر پرنیان عصر سه شنبه در جلسه ستاد رفع موانع تولید
استان تهران که در شهرك صنعتی شمس آباد برگزار شد،
اظهار داشت: درخواست زمین در شهرك هاي صنعتی
تقاضا محور مانند شمس آباد، عباس آباد، پرند، نصیرآباد و
دماوند بیش از سایر شهرك هاي صنعتی استان تهران

 
است. 

وي با اشاره به اینکه طرح توسعه سه هزار هکتاري شهرك ها و نواحی صنعتی استان تهران برنامه ریزي شده است، افزود: شرکت

 
شهرك هاي صنعتی استان تهران به دنبال توسعه پنج شهرك صنعتی و ایجاد سه شهرك صنعتی جدید در این استان است. 

پرنیان اضافه کرد: توسعه شهرك هاي صنعتی استان تهران در حالی انجام می شود که بنا بر آمار افزایش مصرف انرژي(آب، برق و
گاز)، ورود و خروج ماشین ها و خروج بار امسال با تمام مشکلاتی که کرونا و تحریم ها براي صنایع ایجاد کردند شاهد افزایش 15

 
درصدي اشتغال در شهرك هاي صنعتی استان تهران هستیم. 

وي در ادامه به تامین زیرساخت هاي مورد نیاز شهرك هاي صنعتی استان تهران مانند آب و برق اشاره کرد و گفت: امسال با تامین

 
آب پایدار شهرك صنعتی عباس آباد از سد ماملو زمینه اشتغال 100 هزار نفر ایجاد شد. 

پرنیان اضافه کرد: هم اکنون طرح بزرگ آبرسانی کانال محمدیه به شهرك صنعتی شمس آباد که 10 درصد پیشرفت فیزیکی دارد در

 
دستور کار قرار گرفته و امیدواریم تا یک سال و نیم آینده این طرح با آبرسانی 300 لیتر در ثانیه به اتمام برسد. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون 600 مگاوات برق براي صنایع مختلف شهرك هاي صنعتی استان تهران اختصاص یافته است، افزود:
امسال تفاهم نامه احداث 6 پست 63 به 20 توسط شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران منعقد شده است که با انجام این طرح ها

 
تا پنج سال آینده هیچگونه مشکل کمبود برق در صنایع استان تهران نخواهیم داشت. 



پرنیان با اشاره به اینکه زیر ساخت هاي شهرك صنعتی شمس آباد از جمله آب شهرك تا یک سال و نیم آینده و همچنین برق این با
احداث یک پست برق 63 به 20 تا سال آینده برطرف خواهد شد، گفت: از ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید درخواست داریم تا با

 
توسعه 350 هکتاري این شهرك موافقت نماید تا بخشی از مشکلات تولید کنندگان آن حل شود. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه 500 طرح نیمه تمام و راکد صنعتی در شهرك هاي صنعتی استان تهران وجود دارد، بیان داشت: شرك
شهرك هاي صنعتی استان تهران هر هفته جلسه اي با نمایندگان دستگاه مختلف در جهت حل چهار مورد از صنایع راکد برگزار و

 
مشکلات آنان را بررسی می کند. 

پرنیان یادآور شد: همچنین شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران با توجه به اینکه 800 زمین بلاتکلیف در شهرك هاي صنعتی

 
وجود دارند که موجب فرصت سوزي براي ایجاد صنایع جدید می شوند را توسط هیات هاي داوري مورد بررسی قرار می دهد. 

وي ابراز کرد: اگر صاحبان اراضی صنعتی نسبت به ایجاد صنایع در زمین هاي شهرك هاي صنعتی استان تهران اقدامی نکنند این

 
اراضی پس از بررسی در هیات داوري براي تعیین تکلیف به مراجع قضایی معرفی می شوند. 

این مسئول در ادامه به درخواست 10 ساله تولید کنندگان شهرك صنعتی شمس آباد مبنی بر احداث راه دسترسی دوم این شهرك
اشاره کرد و افزود: عملیات عمرانی این طرح انجام شده است که اگر برخی مشکلات اداري آن نیز حل شود تا دهه فجر این راه که

 
شهرك صنعتی شمس آباد را به آزادراه قم - تهران متصل می کند به بهره برداري خواهد رسید. 

 
پرنیان در پایان از تمامی دستگاه هاي خدمات رسان درخواست کرد تا حد امکان آب، برق و گاز صنایع را قطع نکنند. 

جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید شهرستان ري امروز با حضور بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه
اي وزارت کشور، حشمت االله عسگري معاون هماهنگی اموراقتصادي استاندار تهران، حسین توکلی کجانی فرماندار ویژه شهرستان ري

 
و جمعی از مسئولان و تولید کنندگان در شهرك صنعتی شمس آباد برگزار شد. 

حل مشکلات تامین اجتماعی، مالیات، بیمه، تسهیلات بانکی، مشکلات محیط زیست، تامین آب و برق از جمله در خواست هاي

 
صنعتگران شهرك صنعتی شمس آباد بود. 

 
برچسب ها 

 
- شهرستان ري 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- جهش تولید 

 
- افزایش تولید 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



روستاي ارده روستاي ملی شال بافی کشور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/10/16

روستاي ارده به عنوان روستاي ملی شال بافی ایران ثبت ملی شد .

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان ؛ رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان رضوانشهر
گفت: این روستا از پارسال در نوبت ثبت روستاي ملی شالبافی قرار گرفت که در همایش شالبافی و مستندسازي در تهران، با امضا

دکتر مونسان رییس سازمان میراث فرهنگی ، گردشگري و
صنایع دستی روستاي ارده به عنوان روستاي ملی شال بافی

 
ایران ثبت شد. 

منصور هادي پور گفت: بی شک این رویداد در احیا و معرفی
فرهنگ صنایع دستی و همچنین ایجاد اشتغال پایدار روستایی و

کمک به بهبود معیشت مردم منطقه بسیار تأثیر گذار است .



حمایت بانک مهر ایران از توسعه اشتغال در روستاها

منبع: پیک اقتصاديشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/10/16

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب تفاهم نامه همکاري با معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري براي توسعه
اشتغال در روستاها و مناطق محروم، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند. به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه

مهر ایران، امروز تفاهم نامه اي به امضاي دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل این بانک و دکتر محمد ...



شاخصه هاي زمین شناسی و ژئوتوریسم جزیره هرمز کم نظیر است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري فارس از هرمز، کامبیز مهدي زاده
شامگاه سه شنبه در آیین رونمایی از مستند «رخساره
زمین؛ هرمز، جزیره رنگ ها» اظهار داشت: پیرو منویات
مقام معظم رهبري پیرامون توجه بر جزایر بویژه جزیره
هرمز، ما در طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه
زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی، یکی از ماموریت

 
هاي خود را تمرکز بر این موضوع قرار دادیم. 

وي افزود: در این راستا و به عنوان اولین گام، اقدام به ساخت مجموعه مستندي گرفتیم که رخساره زمین نام گرفت و اولین قسمت از

 
این مجموعه، «هرمز، جزیره رنگ ها» نام دارد و در نوع خود در کشور اولین است. 

مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

 
تصریح کرد: در این مستند تصاویري براي اولین بار از پدیده هاي زمین شناختی و زمین گردشگري جزیره به نمایش درآمده است. 

مهدي زاده ادامه داد: به دلیل ساختار گنبد نمکی، جزیره هرمز از تنوع کانی شناسی منحصر به فردي در جهان برخوردار است و اغلب

 
زمین شناسان دنیا هرمز را موزه کانی شناسی جهان می دانند. 

وي اضافه کرد: بر اثر انحلال نمک و تاثیر آب هاي جاري حاصل از بارندگی در بسیاري از نقاط هرمز، غارهاي نمکی فوق العاده اي با
تبلور نمک به وجود آمده اند که جزء جاذبه هاي جدید گردشگري هرمز محسوب می شود و وسعت زیادي از جزیره را کوه هاي نمکی

 
تشکیل می دهند. 

مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري به
بخش اکوتوریسم هرمز اشاره کرد و اظهار داشت: در سال هاي اخیر زیر ساخت هاي خوبی در هرمز براي رفاه گردشگران ایجاد شده و

 
می تواند اشتغال متعددي را در این نقطه محروم ایجاد کند. 

 
مهدي زاده گفت: باید همت شود تا اساسا توسعه جزیره هرمز بر پایه گردشگري اکوتوریسم و ژئوتوریسم برنامه ریزي گردد. 

وي ادامه داد: از دیگر اهداف این مستند، توسعه زیرساخت هاي علمی، پژوهشی و البته حرکت در مسیر دیپلماسی صلح با استفاده از

 
ابزار فناوري است. 



مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري،

 
صیانت از خاك کشور را یک وظیفه همگانی عنوان کرد و ادامه داد: باید از این گنجینه ارزشمندمان پاسداري کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: فروش خاك کشور در هیچ منطقه اي قابل قبول نیست البته که این اتفاق در جزیره هرمز نیفتاده و این خاك

 
براي بومیانش درآمدزایی و اشتغالزایی کرده است. 

 
مهمان نوازي هرمزنشینان از برندهاي گرشگري جزیره است 

سیدمجدالدین حسینی بخشدار هرمز با اشاره به گردشگري بودن جزیره هرمز بیان داشت: صنعت گردشگري فرصتی مناسب براي
رشد و شکوفایی اقتصادي کشور است و رویکرد توسعه پایدار و نظام گرا، یکی از ضرورت هاي مدیریت موثر در عصر حاضر براي

 
توسعه صنعت گردشگري در جزیره هرمز است. 

 
وي بیان کرد: یکی از جذاب ترین و پر طرفدارترین رشته  هاي گردشگردي و جهانگردي بوم  گردي، طبیعت  گردي یا اکوتوریسم است. 

بخشدار هرمز اضافه کرد: در کنار آن طبیعت زیباي هرمز، سواحل آبشرین کن، محیط زیست، ساحل سرخ ، ساحل مفنغ و سنگ
مرغان با طلوع و غروب فوق العاده زیباي خورشید بر فراز دریا که طلوع آن از دریاي عمان و غروب آن در خلیج همیشه فارس است و

 
موقعیتی استثنایی را براي این جزیره رقم زده است. 

حسینی گفت: دره سکوت، دره رنگین کمان، کوه ادویه، معدن خاك سرخ، دره نمکی سمت سایت دره زاغ، دره هشتادگزي و دره پل

 
شکیته، غار هاي نمکی و الهه نمک، از جمله اماکن گردشگري مربوط به حوزه ژئوتوریسم هرمز است. 

وي بیان کرد: نحوه برخورد مردمان خونگرم و مهمان نواز این جزیره رنگین کمانی خود یک برند براي صنعت گردشگري است و این

 
جزیره و مردمان مقاومش پذیراي گردشگران ایرانی و خارجی هستند. 

انتهاي پیام/3264



هیچ بانکی حق دریافت سپرده براي پرداخت وام از تولیدکنندگان را ندارد

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/10/16

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: براساس قانون هیچ بانکی حق دریافت سپرده براي
پرداخت وام از تولیدکنندگان را ندارد و در صورت مشاهده بانک عامل به مراجع قضایی معرفی خواهد شد.

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: براساس قانون هیچ بانکی حق دریافت سپرده براي

 
پرداخت وام از تولیدکنندگان را ندارد و در صورت مشاهده بانک عامل به مراجع قضایی معرفی خواهد شد. 

بابک دین پرست روز سه شنبه در جلسه کارگروه تسهیل و رفع
موانع تولید با موضوع رسیدگی به مشکلات واحدهاي تولیدي
شهرك صنعتی شمس آباد شهرستان ري با اشاره به مشکلات
صاحبان صنایع در حوزه تامین اجتماعی، تسهیلات بانکی، بیمه،
مالیات، محیط ریست و سایر مشکلات ناشی از بروکراسی اداري،
اظهار داشت: تمام دستگاهها باید زمینه آسودگی خیال تولید

 
کنندگان را فراهم کنند و اگر دستگاهی باعث تعطیلی و یا اخلال در کار واحد تولیدي شوند با آن برخورد خواهد شد. 

این مسئول با اشاره به اینکه یکهزار و پنج شهرك و ناحیه صنعتی در کشور وجود دارد، اعلام کرد: هم اکنون 823 شهرك و ناحیه

 
صنعتی در حال واگذاري به فعالان این حوزه است. 

وي اضافه کرد: 46 هزار و 413 واحد صنعتی در شهرك ها و نواحی صنعتی مستقر هستند که از این میزان 37 هزار و 225 واحد

 
فعال و زمینه اشتغال 743 هزار نفر را فراهم کرده است. 

قائم مقام رییس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با اشاره به اینکه در کل کشور 9 هزار و 188 واحد صنعتی راکد وجود دارد به این
معنی که هم اکنون 20 درصد از کل واحدهاي تولیدي تعطیل هستند، افزود: اگر این واحدهاي تولیدي به چرخه فعالیت بازگردند در

 
حدود 192 هزار اشتغال در کشور ایجاد خواهد شد که در این زمینه طی سال 99 قرار است 2 هزار واحد راکد فعال شود. 

وي با بیان اینکه 38 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب در سطح استان تهران قرار دارد، اعلام کرد: هم اکنون 19 شهرك و ناحیه صنعتی

 
غیرفعال در این استان وجود دارد که این میزان یعنی 50 درصد شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی پایتخت تعطیل می باشند. 

دین پرست یادآور شد: هم اکنون آمار تعطیلی شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی استان تهران در مقایسه با کل کشور 32 درصد پایین

 
تر است که باید با اجراي سیاست هاي درست تمامی این بخش هاي فعال شوند. 



این مسئول با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 780 واحد تولیدي در شهرك ها و نواحی صنعتی استان تهران فعال هستند، افزود: از

 
این میزان 4 هزار و 900 واحد فعال می باشند که زمینه اشتغال 120 هزار نفر را فراهم کرده اند. 

وي خاطر نشان کرد: 981 واحد صنعتی راکد و تعطیل در شهرك هاي صنعتی استان تهران وجود دارد که اگر این 17 درصد غیرفعال

 
راه اندازي شوند براي 13 هزار و 500 نفر اشتغال مستقیم ایجاد خواهد شد. 

قائم مقام رییس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با اشاره به اینکه ستاد ملی رفع موانع تولید امسال فعال سازي 200 واحد صنعتی
راکد استان تهران را در دستور کار خود قرار داده است، گفت: با تلاش اداره صمت و شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران از

 
ابتداي سال جاري تاکنون 145 واحد راکد صنعتی احیا و به تولید بازگشته اند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور با بیان اینکه شهرك صنعتی شمس آباد به عنوان بزرگترین شهرك
صنعتی کشور محسوب می شود، گفت: یکهزار و 926 واحد صنعتی در این شهرك وجود دارد که از این میان یکهزار و 636 واحد

 
فعال می باشند. 

وي ادامه داد: هم اکنون واحدهاي صنعتی شهرك صنعتی شمس آباد زمینه اشتغال 33 هزار نفر را به صورت مستقیم فراهم کرده اند
و 290 واحد صنعتی غیرفعال نیز در این شهرك وجود دارد که باید مشکلات آنان بررسی شود تا زمینه اشتغال چهار هزار نفر نیز

 
فراهم شود. 

دین پرست با اشاره به اینکه میانگین واحدهاي راکد در نواحی صنعتی کشور 20 درصد و استان تهران 17 درصد است، بیان داشت:
این آمار در شهرك صنعتی شمس آباد 15 درصد است که این نشان از عزم بلند صاحبان صنایع و همکاري دستگاه هاي اجرایی با

 
تولید کنندگان را دارد. 

این مسئول با اشاره به کمبود زمین در شهرك ها و نواحی صنعتی استان تهران، گفت: هم اکنون یکهزار و 600 پرونده زمین صنعتی

 
در فرایند داوري قرار دارد که باید با سرعت و بدون هیچ گونه اغماضی بررسی شوند. 

وي تاکید کرد: زمین هاي صنعتی که در سالیان گذشته براي احداث واحد تولیدي به افراد حقیقی و حقوقی واگذار شده ولی همچنان

 
کاري در آنها صورت نگرفته است باید باز پس گیري و به متقاضیان داده شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور یادآور شد: شرکت شهرك هاي صنعتی موظف است وضعیت تمامی
اراضی واقع در شهرك هاي صنعتی را از حیث واگذاري شفاف سازي کند و با رنگ مشخص روي نقشه بارگذاري نماید تا متقاضیان

 
این اراضی در جریان وضعیت زمین ها قرار گیرند. 

دین پرست با اشاره به اینکه در داخل شهرك هاي صنعتی اراضی خالی زیادي مشاهده می شود ولی متقاضیان نمی توانند یک متر
زمین براي احداث واحد تولیدي پیدا کنند، گفت: شرکت شهرك هاي صنعتی باید وضعیت تمامی اراضی را روشن کند.



ساخت واحدهاي مسکونی ایتام قرچک با مشارکت برخی ادارات و خیرین

منبع: شبستانشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/10/16

فرماندار شهرستان قرچک گفت: واحدهاي مسکونی خانواده هاي ایتام قرچک با مشارکت برخی ادارات و خیرین ساخته
خواهد شد.

فرماندار شهرستان قرچک گفت: واحدهاي مسکونی خانواده هاي ایتام قرچک با مشارکت برخی ادارات و خیرین ساخته خواهد

 
شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شهرستان هاي
تهران،بهمن خطیبی فرماندار شهرستان قرچک گفت: در راستاي
اجراي پویش تأمین واحدهاي مسکونی براي خانواده هاي ایتام و
نیازمندان، 70 واحد مسکونی با مشارکت برخی ادارات، خیرین و

 
مردم نیکوکار براي ایتام این شهرستان ساخته خواهد شد. 

خطیبی افزود: ساخت 352 واحد مسکونی ویژه مددجویان استان
تهران در پیشوا در حال ساخت است که 70 واحد مسکونی به مددجویان قرچک اختصاص دارد و در کنار خیرین، برخی ادارات نیز

 
سهم خود را در این امر خداپسندانه ادا می کنند. 

فرماندار قرچک با تاکید بر تحت پوشش قرار داشتن خانواده هاي روستایی در این پویش اظهار داشت: علاوه بر شهر قرچک در تلاش

 
هستیم تعدادي واحد مسکونی بصورت مشارکتی براي خانواده هاي نیازمند روستایی ساخته شود. 

وي بیان کرد: همه باید در اجراي سه الگوي توانمندسازي افراد تحت پوشش نهادهاي حمایتی در حوزه اشتغال و خودکفایی، مسکن و

 
مسائل فرهنگی اجتماعی مشارکت کنیم. 

گفتنی است، جلسه مشارکت در ساخت واحدهاي مسکونی خانواده هاي ایتام تحت پوشش کمیته امداد به ریاست فرماندار و با حضور
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان تهران، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرمانداري، فرمانده سپاه پانزده خرداد، بخشدار

مرکزي و برخی مسئولان و خیرین برگزار شد.



1200 واحد صنعتی راکد به تولید باز گشتند

منبع: شبستانشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/10/16

معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان تهران گفت: 1200 واحد
صنعتی راکد مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، در سالجاري احیا و به چرخه تولید باز گشتند.

معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان تهران گفت: 1200 واحد صنعتی

 
راکد مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، در سالجاري احیا و به چرخه تولید باز گشتند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، بابک دین پرست معاون
هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور و قائم مقام رئیس ستاد
تسهیل و رفع موانع تولید کشور، امروز پس از بازدید از چند
واحد تولیدي از جمله کارخانه تولید روغن مارگارین و شرکت
میرآب تولید کننده شیرآلات صنعتی در شهرك صنعتی شمس
آباد ، در جلسه کار گروه تسهیل و رفع موانع تولید استان تهران

 
حضور یافت. 

وي در این جلسه که با حضور اعضاي کار گروه تسهیل و رفع موانع تولید و مدیران واحدهاي تولید کننده شهرك صنعتی شمس آباد
برگزار شد، پس از استماع دغدغه ها و خواسته هاي شرکت هاي تولیدي فعال در شهرك صنعتی شمس آباد به ارائه گزارشی از
وضعیت شهرك هاي صنعتی در کشور و برنامه هاي پیش رو در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید خبر داد و گفت : در کشور 1005

 
شهرك و ناحیه صنعتی مصوب داریم که از این تعداد 823 شهرك و ناحیه صنعتی فعال شده و در حال واگذاري است. 

دین پرست گفت : مجموعا در این شهرك ها و نواحی صنعتی بیش از 46 هزار و 500 واحد صنعتی مستقر داریم که از این تعداد 37
هزار واحد فعال (بالغ بر 80 درصد) و 743 هزار نفر در این واحدها اشتغال دارند و 9 هزار و 200 واحد صنعتی مستقر در شهرك ها و
نواحی صنعتی نیز (معادل 20 درصد) غیر فعال می باشند و بر اساس برآوردهاي اولیه در صورت فعال و احیا شدن این واحدها، 192

 
هزار شغل جدید ایجاد خواهد شد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور با اشاره به هدف گذاري امسال ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در فعال کردن ظرفیت راکد شهرك
ها و نواحی صنعتی کشور،گفت: تلاش داریم که با هماهنگی دستگاههاي مسئول و با محوریت وزارت صمت، 2 هزار واحد صنعتی
راکد را به چرخه تولید برگردانیم که تا امروز 1200 واحد به چرخه تولید باز گشته و باعث اشتغال و به کار گرفته شدن 20 هزار

 
اشتغال جدید در کشور شده است. 

قائم مقام رییس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، در بخش دیگري از صحبت هایش در خصوص وضعیت شهرك هاي صنعتی استان
تهران گفت: در استان تهران نیز مجموعا 38 شهرك و ناحیه صنعتی داریم که 50 درصد آن ها فعال و در حال واگذاري است و در



این شهرك ها و نواحی صنعتی، تعداد 5870 واحد صنعتی مستقر که 4900 واحد ( 83 درصد) فعال و بیش از 120 هزار نفر در آن

 
ها مشغول کار هستند. 

وي همچنین گفت: در استان تهران 921 واحد صنعتی غیر فعال در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی وجود دارد که اگر این واحدها

 
هم راه اندازي شوند، تعداد 13 هزار و 500 نفر اشتغال جدید به شاغلین در شهرك هاي صنعتی استان تهران افزوده خواهد شد. 

دین پرست در خصوص وضعیت شهرك صنعتی شمس آباد نیز که امروز از نزدیک در جریان روند و فعالیت واحدهاي این مجموعه
بزرگ در کشور قرار گرفت؛ هم گفت: در شهرك صنعتی شمس آباد 1926 واحد صنعتی داریم که از این تعداد 1636 مورد یعنی بالغ

 
بر 85 درصد آنها فعال و تعداد 290 واحد نیز غیر فعال می باشد. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور تصریح کرد: اگر بتوانیم واحدهاي غیرفعال شهرك صنعتی شمس آباد را راه
اندازي کنیم به تعداد 32 هزار و 700 اشتغالی که هم اکنون در این شهرك وجود دارد ، حدودا 4 هزار شغل جدید هم اضافه خواهد

 
شد. 

معاون وزیر کشور در بخش دیگري از صحبت هایش ، ضمن تاکید بر ضرورت حل و فصل هر چه سریعتر مشکلات واحدهاي تولیدي
با سازمان هاي تامین اجتماعی و امور مالیاتی استان و تعیین وقت مشخص براي رسیدگی به مشکلات واحدهاي مذکور، در پاسخ به
اظهارات یکی از مدیران واحدهاي تولیدي ، مبنی بر مسدود نمودن درصدي از تسهیلات مصوب پرداختی به ایشان، از سوي یکی از
بانک ها، به مسئولین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان دستور داد تا ضمن بررسی دقیق موضوع، در صورت تایید این امر،
بعنوان یک اقدام کاملا غیر قانونی، مسئول یا مسئولین ذیربط بانک مربوطه را در اجراي توافق وزارت کشور و بانک مرکزي ، جهت

 
برخورد قانونی به بانک مرکزي معرفی نمایند. 

معاون وزیر کشور در ارتباط با گلایه یکی از مدیران واحدها در خصوص واردات محصولات داراي تولیدات مشابه ، اظهار داشت: با
توجه به اهمیت موضوع، ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، از این پس بر روند اجراي قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی
کشور و حمایت از کالاي ایرانی نیز نظارت خواهد نمود و از مسئولین کارگروه تسهیل استان تهران خواست، تا مستندات مربوط به
واردات غیرقانونی محصولات مشابه تولید کارخانه مذکور را گردآوري ، جمع بندي و پس از بررسی اولیه، جهت بررسی و پیگیري

 
قانونی، در اختیار دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قرار دهد. 

دین پرست در پایان به جایگاه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و کارگروهایش در استان ها اشاره کرد و گفت: مصوبات ستاد تسهیل و
رفع موانع تولید ضمانت اجرایی لازم را دارد و در این خصوص ماده 61 قانون تصریح کرده که مصوبات ستاد و کار گروهایش نافذ و
اجرایی است و در همین راستا ، تلاش داریم با حساسیت لازم مصوبات را پیگیري و دستگاه تخطی کننده را به مراجع قضایی و

نظارتی معرفی کنیم.



صیانت از خاك کشور یک وظیفه است/فروش خاك قابل قبول نیست

منبع: جنوب پرسشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري مهر، کامبیز مهدي زاده در آئین رونمایی از مستند رخساره زمین؛ هرمز، جزیره رنگ ها در جزیره هرمز،
افزود: پیرو منویات مقام معظم رهبري پیرامون توجه بر جزایر بالاخص جزیره هرمز، ما در طرح توسعه نوآوري ها و فناوري

هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی، یکی از مأموریت هاي خود را تمرکز ...

به گزارش خبرگزاري مهر، کامبیز مهدي زاده
در آئین رونمایی از مستند رخساره زمین؛ هرمز، جزیره
رنگ ها در جزیره هرمز، افزود: پیرو منویات مقام معظم
رهبري پیرامون توجه بر جزایر بالاخص جزیره هرمز، ما در
طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی،
معدن و صنایع معدنی، یکی از مأموریت هاي خود را تمرکز

 
بر این موضوع قرار دادیم. 

وي با بیان اینکه در این راستا و به عنوان اولین گام در این
راه، اقدام به ساخت مجموعه مستندي گرفتیم که رخساره زمین نام گرفت، اظهار کرد: اولین قسمت از این مجموعه، درباره جزیره
هرمز است و "هرمز، جزیره رنگ ها" نام دارد. این مستند در نوع خود در کشور اولین است. در این مستند تصاویري براي اولین بار از

 
پدیده هاي زمین شناختی و زمین گردشگري جزیره به نمایش درآمده است. 

مهدي زاده با اشاره به اینکه به دلیل ساختار گنبد نمکی، جزیره هرمز از تنوع کانی شناسی منحصربفردي در جهان برخوردار است و
اغلب زمین شناسان دنیا هرمز را موزه کانی شناسی جهان می دانند، خاطرنشان کرد: بر اثر انحلال نمک و تأثیر آب هاي جاري حاصل
از بارندگی در بسیاري از نقاط هرمز، غارهاي نمکی فوق العاده اي با تبلور نمک به وجود آمده اند که جز جاذبه هاي جدید گردشگري

 
هرمز محسوب می شود و وسعت زیادي از جزیره را کوه هاي نمکی تشکیل می دهند. 

مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در
ادامه به بخش اکوتوریسم هرمز اشاره و اظهار کرد: در سال هاي اخیر زیر ساختهاي خوبی در هرمز براي رفاه گردشگران ایجاد شده
است و می تواند اشتغال متعددي را در این نقطه محروم ایجاد نماید. باید همت شود تا اساساً توسعه جزیره هرمز بر پایه

 
گردشگري اکوتوریسم و ژئوتوریسم برنامه ریزي شود. 

مهدي زاده اضافه کرد: از دیگر اهداف این مستند، توسعه زیرساخت هاي علمی، پژوهشی و البته حرکت در مسیر دیپلماسی صلح با

 
استفاده از ابزار فناوري است. 

مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري،
صیانت از خاك کشور را یک وظیفه همگانی دانست و عنوان کرد: باید از این گنجینه ارزشمندمان پاسداري کنیم. فروش خاك کشور



در هیچ منطقه اي قابل قبول نیست البته که این اتفاق در جزیره هرمز نیفتاده است و این خاك براي بومیانش درآمدزایی و

 
اشتغالزایی کرده است. 

همچنین بخشدار هرمز با اشاره به گردشگري بودن جزیره هرمز بیان کرد: صنعت گردشگري فرصتی مناسب براي رشد و شکوفایی
اقتصادي کشور است و رویکرد توسعه پایدار و نظام گرا، یکی از ضرورت هاي مدیریت مؤثر در عصر حاضر براي توسعه صنعت

 
گردشگري در جزیره هرمز است. 

سید مجدالدین حسینی با اشاره به اینکه یکی از جذاب ترین و پر طرفدارترین رشته  هاي گردشگردي و جهانگردي بوم  گردي،
طبیعت  گردي یا اکوتوریسم است، تصریح کرد: در کنار آن طبیعت زیباي هرمز، سواحل آبشرین کن، محیط زیست، ساحل سرخ،
ساحل مفنغ و سنگ مرغان با طلوع و غروب فوق العاده زیباي خورشید بر فراز دریا که طلوع آن از دریاي عمان و غروب آن در خلیج

 
همیشه فارس است و موقعیتی استثنایی را براي این جزیره رقم زده است. 

وي بیان کرد: دره سکوت، دره رنگین کمان، کوه ادویه، معدن خاکسرخ، دره نمکی سمت سایت دره زاغ، دره هشتادگزي و دره

 
پل شکیته، غارهاي نمکی و الهه نمک، از جمله اماکن گردشگري مربوط به حوزه ژئوتوریسم هرمز است. 

حسینی در پایان خاطرنشان کرد: نحوه برخورد مردمان خونگرم و مهمان نواز این جزیره رنگین کمانی خود یک برند براي صنعت

 
گردشگري است و این جزیره و مردمان مقاومش پذیراي گردشگران ایرانی و خارجی هستند. 

منبع:مهر



تفاهم نامه سه جانبه فی مابین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دانشگاه

فنی و حرفه اي و کانون انجمن هاي صنفی کاریابی

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/10/16

دانشگاه فنی و حرفه اي

 
 

در راستاي طرح تحول وزارت عتف در ارتباط دانشگاه و صنعت، پیرو بخشنامه ابلاغی دستورالعمل ایجاد مراکز کارآفرینی به شماره
25/420/7480 مورخ 99/6/19، تفاهم نامه سه جانبه فی مابین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دانشگاه فنی و حرفه اي و کانون
انجمن هاي صنفی کاریابی هاي با هدف همکاري در ایجاد استعدادیابی، هدایت تحصیلی و شغلی، مشاوره جویندگان کار و کارفرمایان
در مراکز و شعبات دانشگاه فنی و حرفه اي، انجام فعالیت هاي مشاوره اي، پژوهشی و آموزشی در زمینه هاي شغلی و اشتغال و
استفاده از سایر ظرفیت هاي طرفین  امضا و در تاریخ 99/10/15 مبادله گردید. شایان ذکر است دستورالعمل اجرایی به همراه لیست

شرکت هاي کاریابی متقاضی همکاري در این تفاهم نامه جهت انتخاب توسط آموزشکده/ دانشکده ها ارسال خواهد شد.



اعطاي 209میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي و صنفی اسلامشهر

منبع: پاناشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/10/16

اسلامشهر(پانا) - با تصویب ستاد تنظیم بازار،کالاهاي مورد نیاز مردم از جمله شکر،روغن،برنج و مرغ توسط 50 عامل رسمی
در شهرستان اسلامشهر و در ماه هاي گذشته تا کنون توزیع شده است.

اسلامشهر(پانا) - با تصویب ستاد تنظیم بازار،کالاهاي مورد
نیاز مردم از جمله شکر،روغن،برنج و مرغ توسط 50 عامل
رسمی در شهرستان اسلامشهر و در ماه هاي گذشته تا

 
کنون توزیع شده است. 

محمد صالح رضایی معاون برنامه ریزي و توسعه فرمانداري
اسلامشهر در جلسه شوراي اداري منطقه در سخنانی با

توجه به اهمیت شرایط سه ماه پایانی سال 99 اظهار کرد: وضعیت کرونا در شهرستان با عملکردخوب مردم و مسئولان از شرایط

 
نارنجی به زرد تبدیل شد و از مدیران در خواست کرد، با توجه به طرح تکریم ارباب رجوع در رفع مشکلات مردم کوشا باشند. 

او افزود: مسئولان شهرستان در آستانه دهه فجر نسبت به افتتاح پروژه هاي خود توجه کرده و از مردم و روساي ادارات در خواست

 
کرد در زمینه رعایت الگوي مصرف گاز هم توجه خاص داشته باشند. 

در ادامه محمدي مسئول امور بانوان و خانواده فرمانداري اسلامشهر نیز از اجراي طرح سامان و همکاري ادارات در اجراي آن سخن

 
گفت و از مدیران ادارت خواست کرد به توسعه نهاد امور بانوان در دستگاه هاي خود توجه بیشتري انجام دهند. 

سپس ناطقی پور رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان اسلامشهر نیز در سخنانی بیان کرد: در طول ده ماه گذشته در
6700واحد تولیدي و صنفی اسلامشهر با توجه به شرایط تحریم و کرونا 6500نفر اشتغال داشتیم و از 9 شرکت تولیدي و صنفی که

 
در حال تعطیل و نیمه تعطیل بودند در کارگروه رفع موانع تولید جلوگیري شد و 550 نفر نیز در این مراکز مشغول به کار شدند. 

او افزود: در زمینه اعطاي تسهیلات به واحدهاي متضرر از کرونا در طول یک ماه گذشته 209میلیارد تومان از این تسهیلات محقق
شد و با تصویب ستاد تنظیم بازارکالاهاي مورد نیاز مردم از جمله شکر،روغن،برنج و مرغ توسط 50 عامل رسمی توزیع شد و در

 
همین راستا گشت هاي مشترك هم داریم که تعدادي از واحدهاي متخلف به تعزیرات معرفی شدند . 

 
خبرنگار: زهرا سهرابی 

شهرستان اسلامشهر شوراي اداري ستاد تنظیم بازار



ضرورت تسهیل و تسریع درفرآیند خدمت به مردم درماه هاي پایانی سال

منبع: پاناشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/10/16

اسلامشهر (پانا) - مردم در شرایط دوران تحریم ظالمانه استکبارجهانی و خصوصا'' آمریکا پاي دولت و نظام ایستادند و
مشکلات را تحمل کردند .

اسلامشهر (پانا) - مردم در شرایط دوران تحریم ظالمانه
استکبارجهانی و خصوصا"" آمریکا پاي دولت و نظام

 
ایستادند و مشکلات را تحمل کردند . 

مسعود مرسلپور، فرماندار اسلامشهر درجلسه شوراي اداري
که پس از یک وقفه سه ماهه به جهت شیوع کرونا در سالن
همایش هاي فرمانداري برگزار شد، در سخنانی اظهار کرد:

با توجه به نزدیک شدن به پایان سال و مشخص شدن نیازهاي جدید مردم مسئولان منطقه می بایست فرآیند خدمت به مردم را

 
تسریع و آسان کنند. 

او افزود:مردم در این شرایط دوران تحریم ظالمانه استکبارجهانی و خصوصا" آمریکا پاي دولت و نظام ایستادند و مشکلات را تحمل
کردند و در کنار تحریم ها هم شیوع کرونا وضعیت را بر دوش مردم و مسئولان سنگین کرد و بسیاري از مشاغل با حداکثر درآمد از

 
بین رفت و مکان هاي تولیدي مشکل پیدا کردند و برخی از پروژه ها هم تعطیل شدند. 

او بیان کرد: در این راستا دولت به نحوي بر خلاف کشورهاي دیگر مسائل را برنامه ریزي و مدیریت کرد و با سیاست هاي بانک

 
مرکزي، دولت،منویات رهبري،حمایت دستگاه قضا و مجلس شوراي اسلامی شرایط التهابی کشور با وجود کرونا و تحریم آرام شد. 

مرسلپور تصریح کرد: در شهرستان اسلامشهر هم با وحدت و اتحاد مردم و مسئولان مبارزه با کرونا حل مشکلات مردم با جلسات
ستاد اقنصاد مقاومتی و رفع موانع تولید، چراغ هیچ کارخانه خاموش نشد،، البته در بخش دستفروشی مشکلات داشتیم ولی در همین
شرایط اعطاي تسهیلات به واحدهاي تولیدي و کارخانه هاي متضرر از کرونا و تسهیلات توسعه فعالیت هاي بخش مشاغل خانگی را با

 
حمایت بهزیستی و کمیته امداد را نیز داشتیم. 

او گفت: درحوزه اشتغال از 15 شهرستان استان به غیر از شهر تهران درخشان ترین سوابق در زمینه ثبت اشتغال با توجه خاص
استاندار تهران را داریم و از سهم یکصدهزار و هشتصد نفر در حوزه اشتغال 9هزار و900 نفراشتغال در سامانه وزارت رفاه و کارثبت

 
شده است. 

نماینده عالی دولت در شهرستان اسلامشهر تصریح کرد: در زمینه اقدامات کنترل و پیشگیري از کرونا با هماهنگی شبکه بهداشت و
درمان ،بیمارستان امام رضا(ع) طرح هاي پیشگیري،غربالگري و توسعه مراکز درمانی را اجرا کردیم که با ظرفیت 125 تخت، در



بیمارستان دولتی منطقه سرانه بهبود یافتگان به نسبت متوفیان در سایر شهرستان هاي استان تهران از لحاظ جمعیت قابل برابري

 
نیست. 

فرماندار شهرستان اسلامشهر اذعان کرد: در مواجهه با کرونا تلاش مردم در همیشه در صحنه،مسئولان و رعایت پروتکل هاي
بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی ،همکاري عالی سپاه اسلامشهر و چهاردانگه و نیروهاي هلال احمردر طرح شهیدسلیمانی موفق

 
عمل کردیم که کاهش بستري ها و فوتی هاي شهرستان نشان از این مورد دارد. 

مرسلپور از مسئولان درخواست کرد: به مردم گزارش بدهید و موارد خدمت خود را احتکار خبري نکنید و اصحاب رسانه از مسئولان

 
مطالبه کنند و دهه فجر را فرصت مناسبی براي اطلاع رسانی و قضاوت نسل فعلی در زمینه انعکاس واقعیت ها دانست. 

مرسلپور اظهار کرد: در زمینه ریشه کنی بیسوادي تمامی ادارات و دستگاه هاي شهرستان می بایست با آموزش و پرورش همکاري
کنندو ارگان ها و ادارات نیز درخواست کرد نسبت به اجراي طرح اجتماعی سامان که شهرستان اسلامشهر پایلوت اجراي طرح است

 
اهتمام داشته باشند. 

او در زمینه انتخابات 1400 نیز خاطرنشان کرد: تمام مسئولیت ما در برگزاري انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي شهر و روستا
اجراي دقیق قانون و حضور حداکثري مردم در پاي صندوق هاي رأي است و در این راستا می بایست با خدمت به مردم و امید

 
آفرینی تلاش داشته باشیم. 

 
خبرنگار : حق شناس 

فرماندار اسلامشهر شوراي اداري ویروس کرونا تحریم ایران



بنیان گذار علی بابا ناپدید شده است

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/10/16

حدس و گمان ها درباره وضعیت «جک ما»، بنیان گذار بزرگ ترین شرکت تجارت الکترونیکی چین (علی بابا) و یکی از
میلیاردرهاي مشهور بازار تکنولوژي بالا گرفته؛ به خصوص حالا که حدود دو ماه است او در مجامع عمومی ظاهر نشده است.

حدس و گمان ها درباره وضعیت «جک ما»، بنیان گذار
بزرگ ترین شرکت تجارت الکترونیکی چین (علی بابا) و
یکی از میلیاردرهاي مشهور بازار تکنولوژي بالا گرفته؛ به
خصوص حالا که حدود دو ماه است او در مجامع عمومی

 
ظاهر نشده است. 

به گزارش تجارت نیوز، بنیان گذار علی بابا نتوانسته طی
برنامه قبلی خود در فینال مسابقات استعدادیابی آفریقا که با عنوان Africa’s Business Heroes برگزار می شد، حضور یابد. او
این برنامه را خودش تامین مالی کرده بود و در آن کارآفرینان جوان شانس به دست آوردن 1٫5 میلیون دلار را دارند. «جک ما» قرار
بود به عنوان داور بخش نهایی در این رویداد حضور یابد، اما عکس او از وب سایت این رویداد برداشته و یک مدیر اجرایی علی بابا

 
جایگزین او شد. سخنگوي شرکت علی بابا گفت که «جک ما» به دلیل «تداخل برنامه ها» قادر به شرکت در این رویداد نیست. 

ماجراها از 24 اکتبر گذشته شروع شد وقتی «جک ما» در یک سخنرانی در شانگهاي از سیستم رگولاتوري چین و سیستم مالی
جهانی به دلیل سرکوب نوآوري انتقاد کرد. «جک ما» گفته بود: سیستم مالی امروز، میراث عصر صنعتی است. ما باید براي نسل
جدید یک سیستم جدید ایجاد و این وضعیت را متحول کنیم. کمی بعد از این سخنرانی بود که ورود شرکت Ant (شرکت فین تک
متعلق به گروه علی بابا با ارزش 37 میلیارد دلار) به بورس که قبل از آن مجوزهاي لازم را گرفته بود، به حالت تعلیق درآمد. پس از
آن بورس اوراق بهادار شانگهاي اعلام کرد که شرکت Ant به دلیل تغییر در مقررات فناوري هاي مالی دچار مشکلات زیادي (براي

 
عرضه سهام) است. 

اما «مارك موبیوس» یک سرمایه گذار آمریکایی معتقد است که ایجاد چنین محدودیتی به دلیل جلوگیري از بزرگ شدن بیش از حد
نهادهاي مالی (نوگرا) است. او به یاهو فایننس می گوید: من معتقدم دولت چین جلوي این کار را گرفته، چرا که تشخیص داده اند
این شرکت ها نباید بیش از اندازه بزرگ شوند. دولت چین در حال رسیدن به این حقیقت است که نباید به این شرکت هاي خصوصی
اجازه تسلط بر بخش مالی را بدهند. مقامات چینی در اواخر دسامبر به بهانه انحصار تحقیقاتی را از شرکت علی بابا شروع کردند و به

 
شرکت Ant هم اعلام کردند که در ساختارهاي عملیاتی خود باید تغییراتی ایجاد کند. 

«جک ما» در جریان پاندمی کرونا میلیون ها ماسک را به کشورهاي مختلف اهدا کرد. او همچنین خیریه اي با نام بنیاد «جک ما» را
دارد که بر حوزه هایی مثل آموزش، کارآفرینی، توانمندسازي زنان و محیط زیست تمرکز دارند. این بنیاد تاکنون 300 میلیون دلار در

این عرصه ها هزینه کرده است. «جک ما» در شهریور 98 بازنشستگی خود را از علی بابا اعلام کرده بود.



علاقمندي اوکراین براي میزبانی المپیک 2030 | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/10/16

وزیر ورزش اوکراین از علاقمندي این کشور براي میزبانی بازي هاي المپیک خبر داد.

 
وزیر ورزش اوکراین از علاقمندي این کشور براي میزبانی بازي هاي المپیک خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري فارس، وادیم هوتسایت وزیر ورزش و جوانان اوکراین گفت که این کشور در حال بررسی امکان میزبانی بازي

 
هاي المپیک در سال هاي 2030 یا 2032 است. 

وي در این باره اظهارداشت: ما در حال بررسی میزبانی بازي هاي 2030 و 2032 هستیم. به این فکر می کنیم که کجا میزبان

 
المپیک در اوکراین باشیم و هزینه آن چقدر است. 

وي افزود: ما بیشتر المپیک زمستانی را در نظر داریم. همچنین در مورد میزبانی بازي هاي المپیک جوانان یا یک هدف بلند پروازانه

 
مذاکره می کنیم. 

وزیر ورزش اوکراین گفت: ما معتقدیم که 10 سال دیگر در کشورمان پیشرفت خواهیم داشت و می توانیم بازي هاي المپیک را

 
میزبانی کنیم. این میربانی به ایجاد اشتغال کمک خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



رئیس مجمع نمایندگان بوشهر: با ایجاد طرح هاي اشتغال زایی باید وابستگی

مردم به ته لنجی کاهش داد

منبع: تسنیمشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/10/16

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با تاکید بر کاهش سخت گیري در تامین معیشت مردم ساحل نشین
استان بوشهر گفت:با ایجاد اشتغال و توسعه زیرساخت ها باید وابستگی مردم به ته لنجی کاهش داد.

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با
تاکید بر کاهش سخت گیري در تامین معیشت مردم
ساحل نشین استان بوشهر گفت:با ایجاد اشتغال و توسعه
زیرساخت ها باید وابستگی مردم به ته لنجی کاهش داد. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، عبدالکریم جمیري
شامگاه سه شنبه در نشست با فرمانده و معاونان مرزبانی و
پایگاه هاي دریابانی استان بوشهر با تقدیر از تلاش شبانه
روزي مرزبانان پرتلاش در کنترل مرزها و مبارزه با قاچاق

کالا اظهار داشت: قاچاق کالا صدمات و خسارت بالایی به زیرساخت هاي اقتصادي و اشتغال زایی وارد می کند که برخورد با قاچاق

 
باید در اولویت قرار داشته باشد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با تاکید بر پرداخت حقوق گمرکی بیان کرد: با توجه به شرایط امروز استان بوشهر در موضوع ته

 
لنجی باید با مردم ساحل نشین مدارا کرد. 

وي با بیان اینکه ساحل نشینان استان بوشهر در برخورد با قاچاق پیشتاز هستند تصریح کرد: قطعا با کسی که نمی خواهد ضوابط را
مراعات کند باید به صورت قانونی برخورد کرد ولی اینکه بگوییم همه دارند قاچاق می کنند واقعا این طور نیست، به سبب وجود

 
مشکلات متعدد در حوزه اشتغال، مردم براي امرار معاش از روش ته لنجی استفاده می کنند. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر تحقق مطالبات مردم ساحل نشین گفت: در همه سطوح ملزم

 
به کمک به مردم هستیم و در جایی که موضوع تأمین معیشت مردم در میان است باید سخت گیري کمتري شود. 

 
ملوانی از مشاغل مهم استان بوشهر در تجارت دریایی است 

 
20 هزار ملوان لنج هاي تجاري استان بوشهر بیکار شده اند 

 
مصوبه ته لنجی و کالاي همراه ملوان در استان بوشهر نیاز به حمایت دارد 

جمیري با تاکید بر کاهش تامین معیشت مردم به روش ته لنجی تصریح کرد: با سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار، توسعه فعالیت

 
هاي شهرك هاي صنعتی و زیرساخت هاي کشاورزي، باید وابستگی معیشت مردم به ته لنجی را کاهش داد. 



رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر توسعه ظرفیت هاي بندري را از نیازهاي ضروري ذکر و خاطر نشان کرد: در دیدار با معاون اول
رئیس جمهور و مسئولان کشوري بر توسعه زیرساخت هاي بندري استان بوشهر تاکید شد و تمام تلاش خود را در این زمینه انجام

خواهیم داد ولی با توجه به شرایط کشور قطعا در کوتاه مدت دست یافتنی نیست.



کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/10/16

کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400

 
چرایی تصویب کلیات بودجه ازسوي بهارستان واکاوي شد؛ 

 
کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400 

 
سعید امینی 

کلیات لایحه بودجه 1400 بعد از کلی کش وقوس فراوان میان دولت و مجلس بالاخره در روز نهم دي ماه جاري در کمیسیون تلفیق
مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید. لایحه بودجه 1400 که در روز 12 آذرماه سال جاري تقدیم مجلس شد، از همان ابتدا انتقاد
نمایندگان مجلس را به همراه داشت و غالب نمایندگان مجلس لایحه بودجه را غیرعملیاتی و خوش بینانه می دانستند و معتقد بودند

 
که این لایحه با شرایط جنگ اقتصادي تناسبی ندارد. 

 
توصیه بودجه اي رهبر انقلاب به دولت 

لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد و رهبر معظم انقلاب هم در نامه اي اصلاح لایحه بودجه 1400 را به دولت گوشزد
کرده اند. ایشان در این نامه سقف برداشت از صندوق توسعه ملی را در لایحه بودجه سال آینده تبیین ساخته اند؛ یعنی برداشت مازاد
تا سقف 30 درصد را منوط به سقف فروش یک میلیون بشکه در روز کرده اند و درباره مابقی آن هم فرموده اند که بیش از 20 درصد

 
برداشت نشود. 

همانطورکه گفته شد، بودجه 1400 خیلی با واقعیت ها مطابقت نداشت؛ به گونه اي که دولت براي لایحه بودجه سال آینده، فروش دو
میلیون و 300 هزار بشکه نفت را پیش بینی کرده بود، اما در نامه اي که رهبر معظم انقلاب اسلامی نوشته اند، تا سقف فروش یک
میلیون بشکه نفت مجوز صادر شده و این نشان می دهد که ایشان اهتمام و توجه جدي بر واقعی تر شدن بودجه دارند؛ زیرا در
شرایط فعلی منطقی نیست که فروش دو میلیون و 300 هزار بشکه نفت در بودجه گنجانده شود، بلکه فروش یک میلیون بشکه نفت

 
به واقعیت نزدیک تر بوده و از تصویب بودجه اي که کسري جدي و تورم زا بودن را به همراه دارد، ممانعت به عمل می آید. 

 
گلایه رئیس مجلس از لایحه بودجه 

البته محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شوراي اسلامی هم از دیگر منتقدان جدي لایحه بودجه 1400 محسوب می شود. او در نطق
خود در جلسه علنی هفتم دي ماه مجلس شوراي اسلامی گفت: «کسري تراز عملیاتی لایحه بودجه سال 1400 نسبت به سال گذشته
117 درصد افزایش یافته است. همچنین هزینه ها در لایحه بودجه سال آینده 47 درصد افزایش یافته، درحالی که درآمدها 10 درصد

 
افزایش یافته است و به همین دلیل لایحه بودجه سال آینده حتما باید اصلاح شود.» 

رئیس مجلس یازدهم تأکید کرد: «وابستگی بودجه به نفت باید به حداقل و بلکه به صفر برسد و منابع نفتی نباید صرف هزینه هاي
جاري کشور شود. پیشران هایی که تولید و اشتغال را رونق می دهند باید از این منبع تأمین شوند و دولت منابع پایدار ایجاد کند،

 
منابعی که به معیشت و کسب وکار مردم و تولید کشور لطمه نزند.» 

روحانی با پی بردن به ضعف هاي اساسی لایحه بودجه و انتقادات رهبر معظم انقلاب و رئیس مجلس به این لایحه، برخی اصلاحات را
براي جلب نظر رهبر انقلاب و نمایندگان مجلس انجام داد و در نامه اي مورخ نهم دي ماه جاري خطاب به رئیس مجلس، موارد
اصلاحی را ذکر کرد که سرانجام هرچند ایرادات دیگري هم به لایحه بودجه وارد است، اما با ارفاق کلیات آن در کمیسیون تلفیق به

 
تصویب رسید. 

 
تصویب کلیات لایحه بودجه و تلخ شدن کام منتقدان 



اما ظاهرا تصویب کلیات لایحه بودجه 1400 در کمیسیون تلفیق به کام منتقدان این لایحه و منتقدان دولت خوش نیامده است و
مجلس شوراي اسلامی را نسبت به تصویب کلیات آن، ملامت می کنند و چشم امیدشان به شوراي نگهبان است تا این لایحه را دوباره
به مجلس عودت دهد. منتقدان بر این باورند که لایحه بودجه متناسب با اقتصاد مقاومتی و اوضاع واحوال اقتصادي کشور نیست، اما
کمیسیون تلفیق مجلس و کارشناسان اقتصاديِ دولت بعدازاین که رهبر معظم انقلاب مواردي را در خصوص بودجه 1400 بیان
کردند، برخی اصلاحات مهم را در کمیسیون تلفیق به سرانجام رساندند و مابقی اصلاحات در صحن علنی صورت خواهد پذیرفت و
حتی در این خصوص 16 کمیته تخصصی براي بررسی تخصصی تر لایحه بودجه 1400 در کمیسیون تلفیق تشکیل شده تا بررسی

 
جزئیات لایحه بودجه به صورت تخصصی انجام پذیرد. 

 
دولت به دنبال بهانه 

منتقدان می گویند که باید توسط دولت یک اصلاح اساسی در ساختار بودجه انجام شود، اما تجربه نشان داده دولت تدبیروامید به
راحتی تنَ به اصلاح ساختار بودجه و رویه تصمیم گیري خود نمی دهد و در این شرایط مجلس مجبور می شد لایحه را به صورت یک
دوازدهم، دو دوازدهم و سایر شرایط به تصویب برساند که این موضوع از قدرت نظارتی مجلس می کاهد و از سوي دیگر اگر کلیات
لایحه بودجه به تصویب نمی رسید، دولت تلاش می کرد از آب گل آلود براي خود ماهی بگیرد و بار مشکلات اصلاحی بودجه را بر

 
گردن مجلس می انداخت. 

به عنوان مثال بخش قابل توجهی از بودجه صرف مسائل حقوق و دستمزد می شود که نمی توان چندان به آن دست زد و اگر مجلس
در این رقم دست ببرد و آن را کاهش دهد، آن وقت دولت به مردم می گوید که من در لایحه بودجه 1400 حقوق و دستمزد شما را

 
افزایش داده بودم اما مجلس مانع آن شد. 

 
اصلاح اساسی در ساختار بودجه؛ مطالبه اي بحق اما نیازمند زمان 

این که منتقدان تصویب لایحه بودجه 1400، مطالبه اصلاح اساسی ساختار بودجه کل کشور را دارند، مطالبه بحقی است و در راستاي
پاسخگویی به این مطالبه، نمایندگان مجلس یازدهم طرح اصلاح ساختار بودجه را در 25 آذرماه به تصویب رساندند، اما این که در
مدت زمان کوتاه دو یا سه ماهه ساختار بودجه کل کشور اصلاح شود، امري غیرممکن است؛ مدت زمانی حدود دو تا چهارساله را می
طلبد. اصلاح ساختار بودجه یکی از مطالبات رهبر معظم انقلاب از نمایندگان مجلس بوده است؛ لذا نمی توان با عجله ساختاري را
اصلاح کرد تا هم رضایت رهبر معظم انقلاب را به همراه داشته باشد و هم منتقدان را راضی نگه دارد؛ بنابراین باید با در نظر گرفتن
تدابیر مناسب و انجام اقدامات کارشناسی در ساختار بودجه کشور جراحی عظیمی صورت گیرد و قطعا در فرصت یکی دو ماه منتهی
به پایان سال، انجام چنین جراحی ممکن نیست و براي این که بودجه از ریشه اصلاح شود، نیازمند فرصت است و البته امید می رود

 
تا پایان دوره مجلس یازدهم این اصلاح اساسی انجام شود. 



کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/10/16

کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400

 
چرایی تصویب کلیات بودجه ازسوي بهارستان واکاوي شد؛ 

 
کم ضررترین گزینه درباره بودجه 1400 

 
سعید امینی 

کلیات لایحه بودجه 1400 بعد از کلی کش وقوس فراوان میان دولت و مجلس بالاخره در روز نهم دي ماه جاري در کمیسیون تلفیق
مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید. لایحه بودجه 1400 که در روز 12 آذرماه سال جاري تقدیم مجلس شد، از همان ابتدا انتقاد
نمایندگان مجلس را به همراه داشت و غالب نمایندگان مجلس لایحه بودجه را غیرعملیاتی و خوش بینانه می دانستند و معتقد بودند

 
که این لایحه با شرایط جنگ اقتصادي تناسبی ندارد. 

 
توصیه بودجه اي رهبر انقلاب به دولت 

لایحه بودجه 1400 نیاز به اصلاحات اساسی دارد و رهبر معظم انقلاب هم در نامه اي اصلاح لایحه بودجه 1400 را به دولت گوشزد
کرده اند. ایشان در این نامه سقف برداشت از صندوق توسعه ملی را در لایحه بودجه سال آینده تبیین ساخته اند؛ یعنی برداشت مازاد
تا سقف 30 درصد را منوط به سقف فروش یک میلیون بشکه در روز کرده اند و درباره مابقی آن هم فرموده اند که بیش از 20 درصد

 
برداشت نشود. 

همانطورکه گفته شد، بودجه 1400 خیلی با واقعیت ها مطابقت نداشت؛ به گونه اي که دولت براي لایحه بودجه سال آینده، فروش دو
میلیون و 300 هزار بشکه نفت را پیش بینی کرده بود، اما در نامه اي که رهبر معظم انقلاب اسلامی نوشته اند، تا سقف فروش یک
میلیون بشکه نفت مجوز صادر شده و این نشان می دهد که ایشان اهتمام و توجه جدي بر واقعی تر شدن بودجه دارند؛ زیرا در
شرایط فعلی منطقی نیست که فروش دو میلیون و 300 هزار بشکه نفت در بودجه گنجانده شود، بلکه فروش یک میلیون بشکه نفت

 
به واقعیت نزدیک تر بوده و از تصویب بودجه اي که کسري جدي و تورم زا بودن را به همراه دارد، ممانعت به عمل می آید. 

 
گلایه رئیس مجلس از لایحه بودجه 

البته محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شوراي اسلامی هم از دیگر منتقدان جدي لایحه بودجه 1400 محسوب می شود. او در نطق
خود در جلسه علنی هفتم دي ماه مجلس شوراي اسلامی گفت: «کسري تراز عملیاتی لایحه بودجه سال 1400 نسبت به سال گذشته
117 درصد افزایش یافته است. همچنین هزینه ها در لایحه بودجه سال آینده 47 درصد افزایش یافته، درحالی که درآمدها 10 درصد

 
افزایش یافته است و به همین دلیل لایحه بودجه سال آینده حتما باید اصلاح شود.» 

رئیس مجلس یازدهم تأکید کرد: «وابستگی بودجه به نفت باید به حداقل و بلکه به صفر برسد و منابع نفتی نباید صرف هزینه هاي
جاري کشور شود. پیشران هایی که تولید و اشتغال را رونق می دهند باید از این منبع تأمین شوند و دولت منابع پایدار ایجاد کند،

 
منابعی که به معیشت و کسب وکار مردم و تولید کشور لطمه نزند.» 

روحانی با پی بردن به ضعف هاي اساسی لایحه بودجه و انتقادات رهبر معظم انقلاب و رئیس مجلس به این لایحه، برخی اصلاحات را
براي جلب نظر رهبر انقلاب و نمایندگان مجلس انجام داد و در نامه اي مورخ نهم دي ماه جاري خطاب به رئیس مجلس، موارد
اصلاحی را ذکر کرد که سرانجام هرچند ایرادات دیگري هم به لایحه بودجه وارد است، اما با ارفاق کلیات آن در کمیسیون تلفیق به

 
تصویب رسید. 

 
تصویب کلیات لایحه بودجه و تلخ شدن کام منتقدان 



اما ظاهرا تصویب کلیات لایحه بودجه 1400 در کمیسیون تلفیق به کام منتقدان این لایحه و منتقدان دولت خوش نیامده است و
مجلس شوراي اسلامی را نسبت به تصویب کلیات آن، ملامت می کنند و چشم امیدشان به شوراي نگهبان است تا این لایحه را دوباره
به مجلس عودت دهد. منتقدان بر این باورند که لایحه بودجه متناسب با اقتصاد مقاومتی و اوضاع واحوال اقتصادي کشور نیست، اما
کمیسیون تلفیق مجلس و کارشناسان اقتصاديِ دولت بعدازاین که رهبر معظم انقلاب مواردي را در خصوص بودجه 1400 بیان
کردند، برخی اصلاحات مهم را در کمیسیون تلفیق به سرانجام رساندند و مابقی اصلاحات در صحن علنی صورت خواهد پذیرفت و
حتی در این خصوص 16 کمیته تخصصی براي بررسی تخصصی تر لایحه بودجه 1400 در کمیسیون تلفیق تشکیل شده تا بررسی

 
جزئیات لایحه بودجه به صورت تخصصی انجام پذیرد. 

 
دولت به دنبال بهانه 

منتقدان می گویند که باید توسط دولت یک اصلاح اساسی در ساختار بودجه انجام شود، اما تجربه نشان داده دولت تدبیروامید به
راحتی تنَ به اصلاح ساختار بودجه و رویه تصمیم گیري خود نمی دهد و در این شرایط مجلس مجبور می شد لایحه را به صورت یک
دوازدهم، دو دوازدهم و سایر شرایط به تصویب برساند که این موضوع از قدرت نظارتی مجلس می کاهد و از سوي دیگر اگر کلیات
لایحه بودجه به تصویب نمی رسید، دولت تلاش می کرد از آب گل آلود براي خود ماهی بگیرد و بار مشکلات اصلاحی بودجه را بر

 
گردن مجلس می انداخت. 

به عنوان مثال بخش قابل توجهی از بودجه صرف مسائل حقوق و دستمزد می شود که نمی توان چندان به آن دست زد و اگر مجلس
در این رقم دست ببرد و آن را کاهش دهد، آن وقت دولت به مردم می گوید که من در لایحه بودجه 1400 حقوق و دستمزد شما را

 
افزایش داده بودم اما مجلس مانع آن شد. 

اصلاح اساسی در ساختار بودجه؛ مطالبه اي بحق اما نیازمند زماناین که منتقدان تصویب لایحه بودجه 1400، مطالبه اصلاح اساسی
ساختار بودجه کل کشور را دارند، مطالبه بحقی است و در راستاي پاسخگویی به این مطالبه، نمایندگان مجلس یازدهم طرح اصلاح
ساختار بودجه را در 25 آذرماه به تصویب رساندند، اما این که در مدت زمان کوتاه دو یا سه ماهه ساختار بودجه کل کشور اصلاح
شود، امري غیرممکن است؛ مدت زمانی حدود دو تا چهارساله را می طلبد. اصلاح ساختار بودجه یکی از مطالبات رهبر معظم انقلاب
از نمایندگان مجلس بوده است؛ لذا نمی توان با عجله ساختاري را اصلاح کرد تا هم رضایت رهبر معظم انقلاب را به همراه داشته باشد
و هم منتقدان را راضی نگه دارد؛ بنابراین باید با در نظر گرفتن تدابیر مناسب و انجام اقدامات کارشناسی در ساختار بودجه کشور
جراحی عظیمی صورت گیرد و قطعا در فرصت یکی دو ماه منتهی به پایان سال، انجام چنین جراحی ممکن نیست و براي این که

 
بودجه از ریشه اصلاح شود، نیازمند فرصت است و البته امید می رود تا پایان دوره مجلس یازدهم این اصلاح اساسی انجام شود. 



الگوي کارآفرینی اجتماعی رسالت را به همه جامعه تعمیم دهیم

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/10/16

دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: الگوي کارآفرینی اجتماعی رسالت و ایجاد کسب و کارهاي خرد قابلیت تعمیم به
همه جامعه را دارد.

دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: الگوي کارآفرینی اجتماعی رسالت و ایجاد کسب و کارهاي خرد قابلیت تعمیم به همه

 
جامعه را دارد. 

به گزارش اکونا پرس، محسن رضایی در دیدار محمدحسین
حسین زاده مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت با استقبال از
خدمات و عملکرد شبکه توسعه اجتماعی رسالت اظهارامیدواري
کرد با گسترش فرهنگ همیاري اجتماعی شاهد افزایش مشاغل

 
خرد و پایدار در جامعه باشیم. 

مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت در این دیدار با ارائه
گزارشی از عملکرد بانک قرض الحسنه رسالت به تشریح فعالیت

 
هاي شبکه توسعه اجتماعی رسالت نیز پرداخت. 

وي بهبود سبک زندگی را از مهمترین اهدف شبکه توسعه اجتماعی رسالت عنوان کرد وافزود: این مهم با همیاري اجتماعی، قرض
الحسنه و کارآفرینی اجتماعی تحقق می یابد.



خبر

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/10/16

خبر

 
خبر 

 
رونمایی از قطار ملى تا پایان بهمن ماه 

معاون شهردار تهران درباره پیشرفت پروژه ساخت قطار ملی مترو اظهار کرد: در تلاش هستیم قطار ملی تا پایان بهمن ماه رونمایی
شود. نیاز به واگن هاي مترو در کشور بیش از هر زمان دیگري حس می شود و کلانشهر تهران درحال حاضر نیازمند یک هزار و 500
دستگاه واگن است. سید مناف هاشمى در ادامه از تکمیل و راه اندازي از یک رام قطار ملى تا پیش از پایان سال جارى خبر داد و
گفت: با توجه به پیشرفت مناسب داخلی سازي واگن مترو به میزان حدود 80درصد، در سال جاري تلاش براي بومی سازي ناوگان
جدید شکل گرفت، معتقدم تولید انبوه واگن ها در جهت توسعه حمل و پاك خواهد بود و امید می رود تا پایان سال به میزان 85

 
درصد خواهیم رسید. 

 
افزایش تعداد مراکز مشاوره ازدواج و خانواده 

 
معاون توسعه اجتماعی معاونت جوانان گفت: در حال حاضر تعداد مراکز مشاوره ازدواج و خانواده وابسته به وزارت ورزش و جوانان 

350 مرکز است که این رقم تا پایان سال 1400 به 500 مرکز افزایش می یابد. اعظم کریمی درباره نحوه کسب مجوز تاسیس مراکز
مشاوره ازدواج و خانواده عنوان کرد: متقاضیان ابتدا باید پروانه اشتغال از سوي نظام روانپزشکی کشور را داشته باشند و پس از قبولی

 
در مصاحبه، به عنوان مجریان و متخصصان امر مشاوره تحت عنوان مراکز مشاوره وابسته به وزارت ورزش فعالیت خواهند کرد. 

 
احتمال طرح سوال از شهردار تهران 

عضو شوراي شهر تهران از احتمال طرح سوال از شهردار تهران خبر داد. حجت نظري در ادامه اظهار کرد: کمتر از هفت ماه تا پایان
عمر شوراي پنجم شهر تهران باقی مانده است. شورایی که در طول این مدت تمام تلاش خود را به کار بست تا شهرداري را به مسیر
قوانین و مقررات بازگرداند، اما در پیچ و خم تذکرات و پاسخ هاي تکراري شهردار تهران گرفتار ماند. وي گفت: تذکر می دهم، مطابق
بند یک ماده 11 دستورالعمل جامع انتصاب مدیران شهرداري تهران و تبصره سه ماده 9 ضوابط تشکیلاتی شهرداري تهران، حداکثر

 
مدت سرپرستی در یک سمت 4ماه بوده و مقتضی است شهردار تهران، مطابق نص صریح مقررات مذکور عمل کند. 

 
کمک 3 هزار میلیارد تومانی مردم به نیازمندان 

معاون مشارکت هاي مردمی کمیته امداد با اشاره به کمک سه هزار میلیارد تومانی مردم به کمیته امداد براي خانواده هاي نیازمند،
گفت: با اجراي پویش ایران مهربان، تعداد حامیان طرح اکرام ایتام به 821 هزار نفر رسیده است.علیرضا عسگریان اضافه کرد: در حال
حاضر تعداد فرزندان یتیم و محسنین تحت حمایت کمیته امداد 357هزار و 327نفر است که از این تعداد 144هزار و 800نفر فرزند

یتیم و 212هزار و 450نفر فرزندان محسنین هستند.



تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120 درصد افزایش داشته

است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/10/16

خبرگزاري آریا - رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته، بیش از 120 درصد افزایش

 
داشته است و ما به دنبال توسعه غیرآهنی ها در کنار فلزات آهنی هستیم. 

وجیه االله جعفري امروز در سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته با نگاهی به

 
تولید و بازار با بیان این مطلب اظهار داشت: طی سال هاي اخیر، بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد جایگاه ویژه اي پیدا کرد. 

وي ادامه داد: افزایش 50 درصدي ارزش افزوده بخش معدن طی 8 سال گذشته، رشد صادرات معدن و صنایع معدنی به ارزش بیش
از 8.5 میلیارد دلار در سال، افزایش 23.7 درصدي ارزش سهام شرکت هاي معدنی و صنایع معدنی در بورس، حاکی از جایگاه و

 
اهمیت بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد کشور است. 

 
سرعت گرفتن توسعه اکتشاف 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به موضوع اکتشاف در بخش فلزات اساسی و مهم به عنوان یکی از گام هاي مهم این سازمان،

 
تصریح کرد: اکتشاف در این سازمان طی سال هاي اخیر سرعت گرفت. 

وي ادامه داد: از نتایج این اکتشافات، شناسایی 759 محدوده امیدبخش است که هر کدام از این ها می تواند به معدن تبدیل شود.

 
پتانسیل هاي معدنی زیادي در کشور وجود دارد و اکنون بستر استفاده از ذخایر و توسعه اکتشاف آنها وجود دارد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: طبق برآوردها، پیش بینی می کنیم در سال آینده ذخایر مطلوبی از معادن
اکتشاف شده در مناطق محروم حاصل کنیم. اکنون یکی دو مورد از این نتایج به قطعیت رسیده و امیدواریم شرکت دیگري در طراز

 
شرکت مس ایجاد کنیم. 

وي همچنین اظهار داشت: طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک در سال 97 مطرح و از سال 98 اجرایی شد و هدف آن، تبدیل

 
معادن کوچک به ذخایر بزرگ است. 

 
رفع دو مشکل معادن کوچک با مشارکت شرکت هاي بزرگ 

جعفري با اشاره به اینکه معادن کوچک مقیاس از 2 مشکل برخوردارند، گفت: مشکل نخست اینکه با توجه به بررسی هاي انجام شده،

 
در اغلب معادن واگذار شده، اکتشاف انجام نشده است. همچنین، به دلیل ذخایر پایین، امکان فرآوري در این معادن وجود ندارد. 

وي ادامه داد: براي رفع این مساله، می توان با مشارکت شرکت هاي بزرگ همچون فولاد مبارکه و مس، 10-20 معدن کوچک، را در

 
اختیار آنها قرار داد تا با سرمایه گذاري هایی که انجام می دهند، نسبت به اکتشاف و فرآوري اقدام شود. 

 
واگذاري موفق در شرکت تهیه و تولید 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه می توان با واگذاري واحدهاي کوچک به بخش خصوصی، بهره وري آنها را بالا برد، خاطرنشان
کرد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی با واگذاري راهبري برخی واحدهاي تابعه، تجربه مطلوبی کسب کرد. به طوري که تولید در این

 
واحدها بیش از 5 برابر، اشتغال 3 برابر و میزان ذخیره نیز 3 برابر شد. 

 
وي ادامه داد: اگر واگذاري به شکل درست اتفاق بیفتد، بخش خصوصی می تواند این واحدها را توسعه دهد. 

 
روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی 

جعفري با اشاره به افزایشی بودن روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی طی چندسال گذشته گفت: رشد تولید طی 8 سال گذشته

 
در بخش کاتد مس67 درصد، شمش آلومینیوم 37 درصد، شمش طلا 200 درصد و شمش روي 30 درصد شده است. 

وي افزود: در بخش مس، تا سال 1403 حدود 2 میلیارد و 480 میلیون دلار طرح در حال اجراست که بخشی از این طرح ها به



مرحله بهره برداري رسیده است. جعفري ادامه داد: میزان ظرفیت تولید کنسانتره مس در سال جاري، یک میلیون و 180 هزار تن

 
است که در سال آینده این رقم به یک میلیون و 800 هزار تن می رسد. 

 
بسترسازي هاي جدید براي حضور بخش خصوصی 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به میزان سر مایه گذاري انجام شده توسط بخش خصوصی گفت: ایمیدرو و شرکت تهیه و تولید

 
مواد معدنی از سال 93 تاکنون 2.5 میلیارد دلار سرمایه جذب کرده است که بخشی از آنها در حال تکمیل است. 

وي ادامه داد: بسترسازي براي حضور بخش خصوصی از قبل در ایمیدرو بوده و در تلاش هستیم این روند را گسترش دهیم و شرایط
لازم را تسهیل کنیم. به عنوان مثال، با ایجاد شرکت سهامی عام پروژه، نقدینگی لازم براي اجراي طرح هاي شرکت هاي بزرگ را از

 
طریق بورس انجام دهیم. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از دیگر اقدامات براي توسعه بخش معدن با حضور بخش خصوصی، افزایش سرمایه شرکت

 
هاي معدنی و صنایع معدنی براي حمایت از معادن کوچک مد نظر است. 

وي ادامه داد: حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استفاده از ایده هاي جدید براي تدوین راه جدید جهت رسیدن به فعالیت هاي

 
جدید جزو برنامه هاي ایمیدرو است. 

 
وضعیت طرح هاي جامع فلزات غیرآهنی 

جعفري با اشاره به تدوین طرح هاي جامع فلزات در ایمیدرو گفت: در حال حاضر طرح جامع سرب وروي تقریبا به اتمام رسیده است.
همچنین طرح جامع مس در حال اجراست. تدوین طرح جامع طلا آغاز شده و طرح جامع زغال سنگ به اتمام رسیده و در حال

 
اجراست. 

وي ادامه داد: این طرح هاي جامع، معیار اجرایی براي صنایع است و کمک می کند تا بخش خصوصی به عنوان بخش اثرگذار در

 
توسعه بخش معدن و صایع معدنی به نحو مطلوب فعالیت کند. 

 
به دنبال توسعه فلزات غیرآهنی در کنار آهنی ها 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اعلام اینکه در ایمیدرو به دنبال توسعه حوزه هاي غیرآهنی در کنار حوزه هاي آهنی هستیم، گفت:

 
حوزه معدن و صنایع معدنی اعم از آهنی و غیر آهنی گسترده است 

منبع: روابط عمومی ایمیدرو



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/10/16

خبرگزاري آریا - مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي

 
اصلی خود یعنی حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . 

محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي اصلی بانک که حمایت
از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در

 
این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت

 
باشد. 

منبع: روابط عمومی بانک کارآفرین



خبرهایی از تئاتر

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/10/16

دومین جشنواره مونولوگ دانشجویی "افرا" فراخوان داد و در عین حال خبري دیگر از جشنواره تئاتر فجر از جمله خبرهاي
تئاتر است.

دومین جشنواره مونولوگ دانشجویی ""افرا"" فراخوان داد و در عین حال خبري دیگر از جشنواره تئاتر فجر از جمله خبرهاي
تئاتر است. به گزارش ایسنا، عمارت نوفل لوشاتو، دومین دومین جشنواره مونولوگ دانشجویی افرا را با عنوان جایزه بزرگ استاد

 
ناظرزاده کرمانی، به دبیري داود نامور و در بهار 1400 برگزار می کند. 

آکادمی افرا در جهت تقویت و آینده سازي شیوه اجرایی محبوب مونولوگ، مخصوصا در روزگار سخت فاصله گذاري انسان ها، این

 
جشنواره را در عمارت نوفل لوشاتو برگزار می کند. 

 
طراح پوستر این فراخوان «سعید حیدري» است و بخش هاي آن به شرح زیر است: 

 
1 - بخش صحنه اي (اصلی) 

 
الف: مونولوگ - متعارف 

این بخش از جشنواره پذیراي آثاري خواهد بود که در عین نوآور بودن، براي بازتاب متعارف این شیوه اجرایی در بخش صحنه اي

 
مناسب باشد. 

متقاضیان شرکت در این بخش می بایست فرم شرکت در جشنواره و مدارك مورد نیاز را (متن نمایشنامه در سه نسخه چاپ شده و

 
یک لوح فشرده حاوي فایل ورد و پی دي اف) در مهلت مقرر به دبیرخانه جشنواره تحویل دهند. 

 
ب: مونولوگ - اجرا 

این بخش پذیراي آثاري تک نفره خواهد بود که بیشتر مبتنی بر نامتعارف بودن است و ویژگی هاي اجرائی و تجربی جدیدي در حوزه
اجرا است و شامل آثاري است که با محوریت تجربه هاي اجرائی (پست دراماتیک، آلترناتیو، ضد جریان، انواع تجربیات رقص معاصر

 
و...) تولید شده باشند. 

متقاضیان شرکت در این بخش می بایست فرم شرکت در جشنواره، مدارك مورد نیاز را (سه نسخه از طرح اجرائی چاپ شده و یک

 
نسخه لوح فشرده حاوي فایل ورد و پی دي اف) در مهلت مقرر به دبیرخانه جشنواره تحویل دهند. 

 
2 - محیطی 

در این بخش با استفاده از کافه بام عمارت نوفل لوشاتو (روف گاردن)، مونولوگ هاي کافه اي انتخاب و اجرا می شود. بدیهی است

 
استفاده از فضاي کافه باید در خدمت فرم و محتواي اثر نمایشی باشد. 

متقاضیان شرکت در این بخش می بایست فرم شرکت در جشنواره، مدارك مورد نیاز را (سه نسخه از متن نمایشنامه یا طرح اجرایی و

 
یک نسخه لوح فشرده حاوي فایل ورد و پی دي اف) در مهلت مقرر به دبیرخانه جشنواره تحویل دهند. 

 
جوایز و امتیازات جشنواره: 

جوایز نقدي و لوح زرین در رشته هاي نمایشنامه نویسی، بازیگري زن، بازیگري مرد و کارگردانی به نفرات برتر اهدا خواهد شد و

 
اجراي عمومی در عمارت نوفل لوشاتو شامل سه گروه برگزیده جشنواره می شود. 

 
گاه شمار جشنواره: 

 
مهلت ثبت نام و تحویل مدارك: از 25 دي تا 10 بهمن 99 

 
اعلام متون یا طرح پذیرفته شده براي بازبینی: 25 بهمن 99 

بازبینی 15 دقیقه از آثار پذیرفته شده در مرحله اول: 20 اسفند تا 25 اسفند 99 



 
اعلام پذیرفته شدگان مرحله بازبینی: روزهاي پایانی اسفند 99 

 
برگزاري جشنواره در عمارت نوفل لوشاتو: بهار 1400 

 
مقررات و شرایط برگزاري جشنواره: 

 
هر متقاضی می تواند یک اثر را در جشنواره شرکت دهد. 

جشنواره محدویت موضوعی ندارد اما با توجه به شرایط کنونی و فراگیر جامعه، آثاري که به معضلات زیستی بشر معاصر با نگاهی

 
تاثیرگذار می پردازند، در اولویت انتخاب هستند. 

 
متقاضیان حضور در جشنواره (کارگردان و بازیگر) می بایست دانشجو بوده و یا حداکثر یک سال از فارغ التحصیلی آنها گذشته باشد. 

 
جایزه نمایشنامه نویسی مختص دانشجویان شرکت کننده در این بخش است. 

 
حضور مشاور در کنار کارگردان بلامانع است. 

نمایش هاي راه یافته به جشنواره (هر دو بخش) در رشته هاي نمایشنامه نویسی، بازیگري و کارگردانی براي کسب جایزه با هم به

 
رقابت پرداخته و آثار برگزیده در قالب رپرتواري اجراي عموم خواهند داشت. 

 
آثار متقاضی تمامی بخش ها نباید پیش از این منتشر و یا اجرا شده باشند. 

 
تعیین زمان و مکان اجرا به عهده دبیرخانه است و ستاد اجرایی تا حد امکان سعی بر همکاري و هماهنگی با گروه اجرایی را دارد. 

دبیرخانه هیچ گونه تعهدي براي اسکان گروه هاي شهرستانی ندارد، اما تمامی تلاش خود را براي سهولت در این امر به کار خواهد

 
گرفت. 

 
تکمیل و ارائه فرم ثبت نام به منزله پذیرش تمامی شرایط، قوانین و زمان بندي جشنواره است. 

 
مدارك مور دنیاز: 

 
گواهی اشتغال به تحصیل و یا کپی مدرك تحصیلی براي واجدین شرایط. 

 
کپی کارت دانشجویی. 

 
یک قطعه عکس. 

 
ارائه مجوز نویسنده و یا صاحب ایده براي بخش هاي مختلف 

 
آدرس و تلفن دبیرخانه: 

 
تهران : تهران_ خیابان حافظ، خیابان نوفل لوشاتو، نبش تقاطع رازي، روبروي سفارت واتیکان، شماره 18 

 
تلفن:66952600/ واتساپ: 09199348002 

 
رضا حامدي خواه به عنوان مدیر بخش تله تئاتر و گزارش هاي صحنه اي سی و نهمین جشنواره تئاتر فجر معرفی شد. 

طی حکمی از سوي حسین مسافرآستانه دبیر سی و نهمین جشنواره تئاتر فجر، رضا حامدي خواه مسئولیت مدیریت بخش تله تئاتر و

 
گزارش هاي صحنه اي سی و نهمین جشنواره تئاتر فجر را برعهده گرفت. 

رضا حامدي خواه متولد 1346 در سبزوار و داراي مدرك کارشناسی کارگردانی از دانشکده سینما و تئاتر و کارشناسی ارشد

 
کارگردانی از دانشگاه تربیت مدرس است. 

وي تاکنون کارگردانی نمایش هاي «نسیم حضور»، «قطار 21 جنوب»، «خسیس دهکده»، «یک راز کوچک»، «قوي تر»، «بی
ریشه»، «تیغ کهنه»، «زمستان 66»، «چمه هاي استالیان»، «تئاتر دفاع مقدس»، «یک راز کوچک»، «باغ زیتون»، «روژانو» و... را

 
برعهده داشته است. 

عضو موسس و رییس کانون نمایش دانشکده سینما- تئاتر دانشگاه هنر، دبیر اجرایی سمینار تئاتر فرانسه و کشورهاي اسلامی
مرکزهنرهاي نمایشی، تدریس نمایش در دانشکده ارتباطات دانشگاه علامه طباطبایی؛ عضو شوراي گروه ادب و هنر شبکه 2، چاپ ده

 
ها مقاله تخصصی در نشریات، رییس انجمن نمایش شمیرانات و داوري بیش از 30 جشنواره تئاتر از جمله سوابق این هنرمند است. 

سی و نهمین جشنواره تئاتر فجر به دبیري حسین مسافر آستانه 11 تا 21 بهمن 99 برگزار می شود.



تصفیه خانه فاضلاب دو شهر باینگان و بانه وره نیاز به ایجاد ردیف اعتبار ملی

دارد

منبع: داناشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/10/16

هادي زامیاد بخشدار باینگان گفت: تصفیه خانه فاضلاب هردو شهر باینگان و بانه وره نیاز به ایجاد ردیف اعتبار ملی دارد که
مستلزم حمایت نماینده است.

هادي زامیاد بخشدار باینگان گفت: تصفیه خانه فاضلاب
هردو شهر باینگان و بانه وره نیاز به ایجاد ردیف اعتبار ملی

 
دارد که مستلزم حمایت نماینده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ هادي زامیاد در
گفتگو با خبرنگار هزارماسوله با اشاره به مسائل و مشکلات
بخش باینگان و با بیان اینکه این مشکلات را در جلسه
شوراي اداري به نماینده مردم پاوه و اورامانات رسانده ام
اظهار داشت: در بخش آب و فاضلاب کمبود جدي آب
شرب در شهرها و روستاهاي بخش به ویژه کمبود جدي
آب شرب در شهر بانه وره ،که براي رفع آن با کمک
فرماندار و کارشناسان آب استان به منطقه آمده و محلی را

 
براي حفر چاه و تامین آب شرب شهر مشخص کردند. 

بخشدار باینگان افزود: در تداوم این حرکت یکی از خیرین شهر بانه وره پاي کار آمده و هزینه حفر چاه را از صفر تا صد تقبل کردند ،
براي استارت کار نیاز به احداث جاده و راه دسترسی بود که با حمایت فرماندار و مساعدت و همراهی جناب شهریاري این راه

 
دسترسی نیز احداث و مقدمات شروع عملیات حفر چاه فراهم گردیده است. 

وي گفت: در این خصوص از نماینده اورامانات خواستارم که به مدیران امور آب استان توصیه و تاکید فرمائید در این زمینه تسریع و

 
تعجیل کنند. 

زامیاد ادامه داد: موضوع بعدي احداث تصفیه خانه فاضلاب شهرهاي باینگان و بانه وره است که تصفیه خانه فاضلاب باینگان فاقد
مطالعه بوده اما مطالعه تصفیه خانه فاضلاب شهر بانه وره انجام گرفته و حدود 30 درصد کار اجرایی آن نیز انجام شده است ،فلذا

 
تصفیه خانه فاضلاب هردو شهر باینگان و بانه وره نیاز به ایجاد ردیف اعتبار ملی دارد که مستلزم حمایت نماینده است . 

بخشدار باینگان در پایان با اشاره به بحث اشتغال جوانان گفت: در بخش باینگان اشتغال حول محور دامداري و گردشگري است و
اجراي طرحهاي اشتغالزایی در این دو حوزه مستلزم صدور مجوز از سوي ادارات منابع طبیعی و حفاظت محیط زیست است که هردو

 
سازمان بسیار سختگیرانه عمل می کنند و این نیز نیازمند توصیه براي تسهیل در صدور مجوزهاي لازم است. 

انتهاي پیام/





تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته بیش از 120 درصد افزایش داشته

است

منبع: شما نیوزشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/10/16

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: تولید فلزات غیرآهنی طی 20 سال گذشته، بیش از 120 درصد افزایش داشته است و ما به
دنبال توسعه غیرآهنی ها در کنار فلزات آهنی هستیم.

 
کد خبر : 973444 1399/10/16 20:47:34 

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: تولید فلزات غیرآهنی طی
20 سال گذشته، بیش از 120 درصد افزایش داشته است و
ما به دنبال توسعه غیرآهنی ها در کنار فلزات آهنی

 
هستیم. 

وجیه االله جعفري امروز در سومین همایش و نمایشگاه
چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي

وابسته با نگاهی به تولید و بازار با بیان این مطلب اظهار داشت: طی سال هاي اخیر، بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد جایگاه

 
ویژه اي پیدا کرد. 

وي ادامه داد: افزایش 50 درصدي ارزش افزوده بخش معدن طی 8 سال گذشته، رشد صادرات معدن و صنایع معدنی به ارزش بیش
از 8.5 میلیارد دلار در سال، افزایش 23.7 درصدي ارزش سهام شرکت هاي معدنی و صنایع معدنی در بورس، حاکی از جایگاه و

 
اهمیت بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد کشور است. 

 
سرعت گرفتن توسعه اکتشاف 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به موضوع اکتشاف در بخش فلزات اساسی و مهم به عنوان یکی از گام هاي مهم این سازمان،

 
تصریح کرد: اکتشاف در این سازمان طی سال هاي اخیر سرعت گرفت. 

وي ادامه داد: از نتایج این اکتشافات، شناسایی 759 محدوده امیدبخش است که هر کدام از این ها می تواند به معدن تبدیل شود.

 
پتانسیل هاي معدنی زیادي در کشور وجود دارد و اکنون بستر استفاده از ذخایر و توسعه اکتشاف آنها وجود دارد. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: طبق برآوردها، پیش بینی می کنیم در سال آینده ذخایر مطلوبی از معادن
اکتشاف شده در مناطق محروم حاصل کنیم. اکنون یکی دو مورد از این نتایج به قطعیت رسیده و امیدواریم شرکت دیگري در طراز

 
شرکت مس ایجاد کنیم. 



وي همچنین اظهار داشت: طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک در سال 97 مطرح و از سال 98 اجرایی شد و هدف آن، تبدیل

 
معادن کوچک به ذخایر بزرگ است. 

 
رفع دو مشکل معادن کوچک با مشارکت شرکت هاي بزرگ 

جعفري با اشاره به اینکه معادن کوچک مقیاس از 2 مشکل برخوردارند، گفت: مشکل نخست اینکه با توجه به بررسی هاي انجام شده،

 
در اغلب معادن واگذار شده، اکتشاف انجام نشده است. همچنین، به دلیل ذخایر پایین، امکان فرآوري در این معادن وجود ندارد. 

وي ادامه داد: براي رفع این مساله، می توان با مشارکت شرکت هاي بزرگ همچون فولاد مبارکه و مس، 10-20 معدن کوچک، را در

 
اختیار آنها قرار داد تا با سرمایه گذاري هایی که انجام می دهند، نسبت به اکتشاف و فرآوري اقدام شود. 

 
واگذاري موفق در شرکت تهیه و تولید 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه می توان با واگذاري واحدهاي کوچک به بخش خصوصی، بهره وري آنها را بالا برد، خاطرنشان
کرد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی با واگذاري راهبري برخی واحدهاي تابعه، تجربه مطلوبی کسب کرد. به طوري که تولید در این

 
واحدها بیش از 5 برابر، اشتغال 3 برابر و میزان ذخیره نیز 3 برابر شد. 

 
وي ادامه داد: اگر واگذاري به شکل درست اتفاق بیفتد، بخش خصوصی می تواند این واحدها را توسعه دهد. 

 
روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی 

جعفري با اشاره به افزایشی بودن روند توسعه در زنجیره فلزات غیرآهنی طی چندسال گذشته گفت: رشد تولید طی 8 سال گذشته

 
در بخش کاتد مس67 درصد، شمش آلومینیوم 37 درصد، شمش طلا 200 درصد و شمش روي 30 درصد شده است. 

وي افزود: در بخش مس، تا سال 1403 حدود 2 میلیارد و 480 میلیون دلار طرح در حال اجراست که بخشی از این طرح ها به
مرحله بهره برداري رسیده است. جعفري ادامه داد: میزان ظرفیت تولید کنسانتره مس در سال جاري، یک میلیون و 180 هزار تن

 
است که در سال آینده این رقم به یک میلیون و 800 هزار تن می رسد. 

 
بسترسازي هاي جدید براي حضور بخش خصوصی 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به میزان سر مایه گذاري انجام شده توسط بخش خصوصی گفت: ایمیدرو و شرکت تهیه و تولید

 
مواد معدنی از سال 93 تاکنون 2.5 میلیارد دلار سرمایه جذب کرده است که بخشی از آنها در حال تکمیل است. 

وي ادامه داد: بسترسازي براي حضور بخش خصوصی از قبل در ایمیدرو بوده و در تلاش هستیم این روند را گسترش دهیم و شرایط
لازم را تسهیل کنیم. به عنوان مثال، با ایجاد شرکت سهامی عام پروژه، نقدینگی لازم براي اجراي طرح هاي شرکت هاي بزرگ را از

 
طریق بورس انجام دهیم. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از دیگر اقدامات براي توسعه بخش معدن با حضور بخش خصوصی، افزایش سرمایه شرکت



 
هاي معدنی و صنایع معدنی براي حمایت از معادن کوچک مد نظر است. 

وي ادامه داد: حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استفاده از ایده هاي جدید براي تدوین راه جدید جهت رسیدن به فعالیت هاي

 
جدید جزو برنامه هاي ایمیدرو است. 

 
وضعیت طرح هاي جامع فلزات غیرآهنی 

جعفري با اشاره به تدوین طرح هاي جامع فلزات در ایمیدرو گفت: در حال حاضر طرح جامع سرب وروي تقریبا به اتمام رسیده است.

همچنین طرح جامع مس در حال اجراست. تدوین طرح جامع طلا آغاز شده و طرح جامع زغال سنگ به اتمام رسیده و در حال

 
اجراست. 

وي ادامه داد: این طرح هاي جامع، معیار اجرایی براي صنایع است و کمک می کند تا بخش خصوصی به عنوان بخش اثرگذار در

 
توسعه بخش معدن و صایع معدنی به نحو مطلوب فعالیت کند. 

 
به دنبال توسعه فلزات غیرآهنی در کنار آهنی ها 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اعلام اینکه در ایمیدرو به دنبال توسعه حوزه هاي غیرآهنی در کنار حوزه هاي آهنی هستیم، گفت:

 
حوزه معدن و صنایع معدنی اعم از آهنی و غیر آهنی گسترده است 

منبع: روابط عمومی ایمیدرو



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: شما نیوزشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/10/16

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد .

 
کد خبر : 973446 1399/10/16 20:50:04 

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و
دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی
خود یعنی حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب
شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد

 
 .

محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي اصلی بانک که حمایت
از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در

 
این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت
باشد. 



منبع: روابط عمومی بانک کارآفرین



زنان برخی استان ها کولبري آب می کنند

منبع: اکو فارسشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/10/16

اکوفارس: یک پژوهشگر حوزه آب می گوید متاسفانه در بسیاري استان ها زنان و کودکان کولبري آب می کنند و براي آب
آشامیدنی باید مسافت هاي زیادي بروند و ظرف آب را بر دوش بگیرند و به خانواده برسانند که علت همه این مشکلات این

است که در بخش آب حکمرانی آب، با یک عدم تعادل عجیب مواجهیم به طوري که براي برخی ...

اکوفارس: یک پژوهشگر حوزه آب می گوید متاسفانه در بسیاري استان ها زنان و کودکان کولبري آب می کنند و براي آب
آشامیدنی باید مسافت هاي زیادي بروند و ظرف آب را بر دوش بگیرند و به خانواده برسانند که علت همه این مشکلات این است که
در بخش آب حکمرانی آب، با یک عدم تعادل عجیب مواجهیم به طوري که براي برخی مناطق هزینه هایی سرسام آور صرف می شود
و بعضی مناطق حتی از آب آشامیدنی هم محروم هستند. دکتر مهتا بذرافکن در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در طول تاریخ زندگی
بشر شاهد آن هستیم که آب مهمترین رکن تشکیل جوامع بوده و موجب پایداري آنها گردیده است، بنابراین کم آبی چیزي است که

 
می تواند جوامع را از بین ببرد و باعث حرکت و جا به جایی آن ها شود. 

وي با اشاره به نمونه هاي عینی آن در کشورمان افزود: این مسائل را در کشور ایران نیز شاهد بوده ایم، مثلا خراسان جنوبی یکی از

 
استان هایی است که نزدیک به سه هزار روستاي آن بخاطر فقر آب تخلیه شده و به حاشیه ي شهرها مهاجرت کرده اند. 

 
مهاجرت هاي سرگردان و بدون برنامه ریزي به حاشیه شهرها 

بذر افکن عنوان کرد: به همین علت یکی از مهمترین آسیب هایی که تغییر اقلیم بوجود می آورد مسئله مهاجرت هاي سرگردان و
بدون برنامه ریزي به حاشیه شهرهاست که انواع مختلفی از آسیب هاي اجتماعی پیچیده اي را به همراه دارد که در برخی از موارد

 
جامعه قادر به حل و فصل آن نیست. 

این جامعه شناس راه حل این معضل را چنین تشریح کرد: نباید اجازه دهیم جامعه تخلیه شود و به سمت مهاجرت سرگردان برود و

 
این کار نیز فقط با برنامه ریزي، توسعه پایدار و به کارگیري همه علوم میسر است. 

 
با کم آبی و اقلیم کشور سازگار شویم 

این پژوهشگر حوزه آب اظهار کرد: موضوع بسیار مهم این است که براي جلوگیري از مهاجرت هاي اقلیمی، باید بحث سازگاري با کم

 
آبی و سازگاري با اقلیم را جدي بگیریم. 

 
مقصد پروژه هاي آب کویر مرکزي ایران است 

وي افزود: درك صحیح از این مسئله بسیار مهم است چرا اکنون می بینیم در کشور ده ها پروژه سدسازي و انتقال آب اتفاق می افتد
که مقصد همه آنها کویر مرکزي ایران است؛ در حالی که شاهد هستیم در همان مناطق همچنان مساله آب، اولین مساله است و به
دلیل استقرار صنایع آب بر در آنجا هر چقدر آب منتقل شود مساله حل نمی شود. بنابراین راه حلی جز سازگاري با اقلیم براي نجات



 
جوامع وجود ندارد. 

 
با سازگاري ناسازگاریم ! 

بذرافکن با تشریح موضوع سازگاري با تغییر اقلیم خاطرنشان کرد: سازگاري با اقلیم یعنی بتوانیم با استفاده از توانمندي و پتانسیل
هایی که در هر منطقه وجود دارد، مردم را با شرایط موجود به نحوي سازگار کنیم که تاب آوري داشته باشند و این مسئله زمانی

 
اتفاق می افتد که به دنبال راه حل هاي خلاقانه براي این امر باشیم و به جوامع آموزش داده شود. 

وي اضافه کرد: باید سیاست هایی براي این کار در پیش گرفته شود که خود منجر به پایداري یکپارچه شود و نه مثل سیاست هاي

 
کنونی حوزه آب خود، منشاء اختلاف باشد. 

این پژوهشگر حوزه آب و امور اجتماعی اظهار کرد: مثلاً براي نجات کویر مرکزي ایران از کم آبی، استان هاي دیگر را دچار مشکل
کنیم یا پروژه هاي پرحرف و حدیث انتقال آب از سرشاخه هاي کارون و سد سدسازي هایی مثل سد فینیسک در استان مازندران
اتفاق می افتد که همگی نشان دهنده این است که برنامه ریزان و سیاست گذاران توسعه در کشور ما، سازگاري را اساسا درك نکرده و

 
یا به صورت ناقص درك کرده اند. 

 
روستاها، خط مقدم آسیب پذیري اقلیمی 

بذر افکن روستاها را بزرگترین بخش آسیب پذیر از مباحث حوزه آب دانست و گفت: معیشت همه روستاها بر محور آب است؛ اولین

 
نقطه که بر اثر کم آبی و یا حتی سیل آسیب می بیند روستاها هستند. 

وي افزود: در سیل هاي جاري شده بسیاري از زمین ها و محصولات کشاورزي از بین رفته، دام ها تلف شده و متعاقباً زندگی روستایی
حداقل براي یک تا چند سال به فروپاشی می رسد و از سوي دیگر در مناطقی که خشکسالی می آید، کل زندگی اجتماعی و جنبش و

 
شور زندگی از بین می رود. 

این جامعه شناس گفت: بنابراین روستاها در خط مقدم مخاطرات هستند و باید تلاش جهت حفظ آنها صورت گیرد چرا که هر روستا
که از بین رفته و تخلیه شود در واقع امنیت غذایی کشور نحیف تر می شود و کشوري که امنیت غذایی آن تضعیف شود بسیار در
خطر است. لذا حفظ روستاها ، حفظ امنیت غذایی و امنیت اجتماعی است. به همین علت است که در بسیاري از کشورها در جهت

 
حفظ جمعیت روستایی و پویایی بخش روستایی کمک و تلاش می شود. 

 
کولبري آب نتیجه حکمرانی اشتباه در بخش آب 

پژوهشگر حوزه آب، استان خوزستان را یک استان آسیب دیده از دستکاري بشر در طبیعت می داند و معتقد است: خوزستان با 13
سد و پروژه هاي انتقال آب به یکی از بلاخیز ترین استان هاي کشور تبدیل شده است. با وجود این که بسیاري از روستاهاي این
استان در مجاورت سدها قرار گرفته اما از آب آشامیدنی محروم هستند و شاهد هستیم که چگونه هر ساله با معضل کم ابی مواجه

 
هستیم. 

وي نابرابري در توزیع آب را منشاء این مشکلات عنوان کرد: این یک طنز تلخ است که این روستاییان در مجاورت سیزده سد همچنان



 
تشنه هستند و این نشان دهنده توزیع نابرابر و بسیار ناعادلانه آب است. 

بذرافکن اظهار کرد: متاسفانه در بسیاري استانها زنان و کودکان کولبري آب می کنند و براي آب آشامیدنی باید مسافت هاي زیادي

 
بروند و ظرف آب را بر دوش بگیرند و به خانواده برسانند. 

وي تصریح کرد: علت همه این مشکلات این است که در بخش آب حکمرانی آب، با یک عدم تعادل عجیب مواجهیم به طوري که

 
براي برخی مناطق هزینه هایی سرسام آور صرف می شود و بعضی مناطق حتی از آب آشامیدنی هم محروم هستند. 

این جامعه شناس بیان کرد: تمام کشورهاي جهان تاب آوري را بر مبناي بهبود معیشت قرار داده اند و جوامع محلی در راستاي تاب
آوري حمایت می شوند. تاب آور کردن روستاها با تامین معیشت آن ها، از تخلیه روستاها جلوگیري می کند و امنیت غذایی کشور را

 
حفظ می کند. 

بذرافکن گفت: وزارت نیرو به عنوان متولی بخش آب و سازگاري با کم آبی، در بحث اشتغال خود را مسئول نمی داند، در حالی که اگر
سرمایه گذاري این وزارتخانه در حوزه بهبود مصرف انجام می گردید، بسیاري از مشاغل حفظ می شد. مثلاً اگر در روستاها به جاي
کشت هاي سنتی، کشت هاي گلخانه اي و مدرن داشتیم در مصرف آب هاي زیرزمینی صرفه جویی می شد، برخی از روستاهاي

 
کشور تخلیه نمی شد. 

وي تاکید کرد: اقدامات وزارت نیرو از سدسازي و انتقال آب تا بستن چاه هاي غیرمجاز، به نوعی معیشت بخشی از مردم به ویژه در
روستاها را متأثر می کند و وقتی معیشت روستاها تحت تاثیر است، اشتغال روستایی هم باید در نظر گرفته شود و به آن به عنوان

 
یکی از مهمترین محورهاي سازگاري با کم آبی توجه شود. 

 
بوشهر در مسیر سازگاري خلاقانه با کم آبی 

بذرافکن با تاکید بر ضرورت ورود ایده هاي خلاقانه به حوزه کشاورزي گفت: بخش کشاورزي و سازگاري با کم آبی با هم ارتباط ویژه
اي دارند و خوشبختانه سال آینده رویدادي با محوریت خلاقیت هاي سازگاري با کم آبی با تمرکز بر بخش اجتماعی آب در استان

 
بوشهر خواهیم داشت. 

وي افزود: کشاورزي ما بدون راهکارهاي خلاقانه سازگاري با کم آبی آینده اي نخواهد داشت و باید هم کشاورزي داشته باشیم و هم

 
منابع آب را حفظ و پایدار نمود. 

بذرافکن اضافه کرد: به همین دلیل تمرکزي که بر این حوزه داریم اجتماعی و بر مبناي توانمندسازي جوامع محلی است و ضمن
اینکه با کمک دانش مهندسی و علوم پایه و سایر علوم می توان جوامع را با محیط سازگار نمود و از مهاجرت هاي سرگردان و حاشیه

 
نشینی جلوگیري کرد. 

پژوهشگر حوزه اجتماعی تغییرات اقلیمی و آب، عدالت را مولفه اصلی موفقیت یا شکست سازگاري با کم آبی دانسته و اضافه کرد:
اصل مهم سازگاري با کم آبی در نظر گرفتن عدالت است. این عدالت باید در توزیع منابع آب، منابع قدرت و اطلاعات و به طور کلی
عدالت در توزیع همه ابزارها و امکاناتی که می تواند مسیر سازگاري با کم آبی را فراهم کند دیده شود. وي افزود: بدون در نظر گرفتن
عدالت اجتماعی در توزیع منابع، قطعا شکل نامتوازنی از سازگاري وجود خواهد داشت به طوري که ممکن است یک جامعه پیشرفت



 
داشته باشد و جامعه اي در فقر باقی بماند؛ که در هرصورت ما را به هدف اصلی نخواهد رساند. 

 
تخریب یک منطقه در راستاي آبادسازي منطقه اي دیگر، نه تنها سازگاري نیست بلکه کم کم به یک فروپاشی جمعی منجر می شود 

بذرافکن خاطرنشان کرد: تخریب یک منطقه در راستاي آبادسازي منطقه اي دیگر، نه تنها سازگاري نیست بلکه کم کم به یک

 
فروپاشی جمعی و نزاع هاي محلی و ملی منجر خواهد شد و به نوعی ایجاد کانون هاي نزاع به دست خودمان تلقی می شود. 

او اضافه کرد: این موضوع، مخاطره اي براي آینده هر سرزمین محسوب می شود و راه حل پایدار آن، توانمد سازي همه جوامع به

 
صورت برابر است تا به صورت زنجیره اي به کمک هم بیایند، نه در مقابل هم قرار گیرند. 

 
مهاجرت هاي اقلیمی، پاشنه آشیل شهرها 

به گفته این جامعه شناس، مهاجرت به دلیل تغییرات اقلیمی مبحثی است که تمام کشورهاي جهان با نگرانی دنبال می کنند چرا که
وقتی جمعیتی به صورت مهاجرت سرگردان جا به جا می شود، با اسکان در حاشیه شهرها، آن محل را به محل مخاطره تبدیل می

 
کنند. 

او خاطرنشان کرد: این جمعیت که تجربه زندگی در شهرهاي بزرگ را ندارد و شغلی به جز کشاورزي بلد نیست، با آسیب هاي
اجتماعی متفاوتی از جمله جذب شدن در باندهاي تکدي گري مواجه می شود و زنان و کودکان که بخش مهمی از این جمعیت

 
هستند، بیش از پیش مورد خشونت قرار می گیرند. 

 
کشاورزان؛ شاغلین فقیر 

مهتا بذرافکن با اشاره به بنیادي بودن مشکلات کشاورزي در ایران گفت: کشاورزي در کشور ما همیشه با مشکلات و معضلات بسیار
زیادي مواجه بوده است. در واقع جمعیت بسیاري از کشاورزان ما، فقراي شاغلی هستند که با وجود تلاش شبانه روزي، همچنان در

 
زمره کم درآمد ترین اقشار جامعه هستند و دلیل آن عدم توجه ویژه به بخش کشاورزي است. 

وي افزود: توجه ویژه به معناي آن است که کشاورز با الفباي اقتصاد کشاورزي آشنایی ندارد، عرضه و تقاضا و نیازهاي بازار را نمی
شناسد، در نهایت نمی داند سود کشت چه محصولی بالاتر است. بسیاري از محصولات کشت شده نیز به دلیل عدم آگاهی و تفکر

 
کشاورزان تبدیل به زباله و باري بر دوش طبیعت میشوند. 

بذرافکن معتقد است دلیل این مساله عدم برنامه ریزي قابل توجه در بخش کشاورزي، مقطعی بودن و ناپایداري سایر برنامه ها است و
این باعث شده تا کسانی که ضعیف تر هستند در برابر مخاطرات اقلیمی متزلزل تر باشند و متاسفانه روستاها بیشترین آسیب را

 
متحمل می شوند. 

 
صنایع فولاد از کویر به سواحل منتقل شوند 

جامعه شناس حوزه آب بیان کرد: نمونه طرح هاي نابرابر را می توان در طرح هاي انتقال آب و سد سازي مشاهده کرد. به این صورت
که کویر مرکزي ایران تقریباً مقصد همه طرح هاي انتقال آب و سدسازي ها بوده، در حالی که در سایر نقاط کشور نیز مشکلات



عدیده اي در حوزه آب وجود دارد. در واقع میلیاردها دلار صرف پروژه هایی شده که هرساله تکرار می شوند و با وجود همه این ها باز

 
هم با معضلات آب مواجه هستیم و یکی از دلایل آن می تواند توزیع نابرابر منابع باشد. 

بذرافکن گفت: در کویر مرکزي ایران چندین واحد بزرگ فولاد مستقر است که اساسا جانمایی آنها اشتباه است و باید در حاشیه
سواحل منتقل شوند، اما متاسفانه به جاي انتقال صنایع به حاشیه آب و همینطور انتقال جوامعی که نیاز مبرم به آب دارند و روز به

 
روز این نیاز بیشتر می شود، طرح هاي انتقال آب اجرا می شود. 

وي یادآور شد: این طرح ها نه تنها تا کنون نتوانسته نیاز آبی کشور را برطرف سازد بلکه موجب تزلزل اجتماعی در استان هاي مبدا

 
این پروژه ها نیز شده است. 

 
آب، اولویت حفظ سرزمین است 

این کارشناس اظهار کرد: اگر براي پایداري یک سرزمین اولویت بندي شود آب، خاك و امنیت غذایی در رده هاي اول هستند. دارا
بودن کوهی از فولاد در مقابل عدم وجود آب بی ارزش است و اگر مواد غذایی اصلی جوامع تامین نشود به راحتی از طرف دولت هاي

 
متخاصم مورد تهدید قرار می گیریم. 

وي بیان کرد: نکته قابل تأمل این است که چرا دولت ها می توانند براي نجات آبهاي سطحی، سدهاي میلیاردي ایجاد کنند ولی براي
نجات آب هاي زیرزمینی به طرح هایی مثل بستن چاه هاي غیرمجاز و یا جریمه کف شکنی روي آورده اند که هیچ کدام جوابگو

 
نبوده و حتی موجب بروز مشکلاتی نیز شده است. 

 
آب هاي زیرزمینی را دریابیم 

بذرافکن گفت: به عنوان یک جامعه شناس حوزه آب پیشنهاد می کنم که دولت توان خود را در حوزه مدیریت آب هاي زیرزمینی و با
سرمایه گذاري بر بهبود کشاورزي مدرن و گلخانه اي انجام دهد که هم معیشت جوامع حفظ شود و هم صنایع تبدیلی و تکمیلی

 
تقویت شود و همچنین بتوان امنیت غذایی پایداري در کشور ایجاد شود. 

وي افزود: مثلاً در استان بوشهر، هر ساله صدها هکتار زمین زیر کشت گوجه فرنگی می رود. در حالی که محصولی ضروري و ارز آور
نیست و چه بسا مقدار آبی که براي این کشت صرف می شود بسیار ارزشمند تر از اشتغالی است که ایجاد شده است؛ چرا که این
اشتغال فصلی است و تعداد کمی از مردم از آن بهره مند می شوند که محور اشتغال پایدار در استان ما نیست، اما مصرف کننده بزرگ

 
آب هاي زیرزمینی است. 

بذرافکن اضافه کرد: در حالی که اگر همین زمین ها تبدیل به گلخانه می گردید هم در مصرف آب صرفه جویی می شد و هم با

 
تعریف الگوي کشت، اقتصاد روستایی بسیار بهتر بازتعریف می شود. 

 
همه روستاییان نباید کشاورز باشند ! 

پژوهشگر حوزه آب اظهار کرد: از مهمترین محورهایی که در کشور مغفول مانده این است که کشاورزي به عنوان جزیره هایی جدا از
هم دیده شده و بر پیوند زنجیره هاي مختلف کشاورزي تلاشی نشده است. همچنین باید تنوع شغلی در این حوزه ایجاد شود تا همه



 
روستاییان، کشاورز نباشند. بلکه بخشی از این روستاییان باید در صنایع تبدیلی و تکمیلی فعالیت کنند. 

وي خاطرنشان کرد: از سوي دیگر لازم نیست همه روستاها تولید کننده باشند، بلکه برخی از روستاها می توانند با استقرار صنایع
تبدیلی و تکمیلی، حلقه هاي دیگر زنجیره ي کشاورزي باشند. مثلا می توان در روستاهاي ساحلی استان بوشهر که نقطه مهمی براي
صادرات است، صنایع تبدیلی زعفران، عناب، زرشک و یا گیاهان دارویی ایجاد کرد و ارزش افزوده اي که بابت خام فروشی از کشور

 
خارج می شود، در این روستاها تبدیل به محصول و سپس صادر شود. 

به گفته این پژوهشگر در واقع زنجیره تامین روستاهاي کشور را تبدیل به زنجیره تامین یکدیگر کنیم. امیدوارم این اتفاق بیفتد و ما
بتوانیم روستاهایی که دچار کم آبی هستند را با استقرار صنایع تبدیلی و مکمل روستاهاي دیگر، پایدار نگه داریم و محور معیشت را

تغییر داده حیات در روستاها را حفظ کنیم.



هرمزگان کمترین تعدیل نیرو در کشور را دارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، علی رئوفی در
دیدار با مشاور و نماینده وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
اظهار داشت: هرمزگان در سال جاري و با توجه به شرایط
کرونا، از بیشترین نرخ مشارکت اقتصادي و نسبت اشتغال
برخوردار است و بنگاه هاي اقتصادي کمترین تعدیل نیرو

 
را داشتند. 

وي افزود: علی رغم شرایط کرونا بحران کارگري در استان
بوجود نیامده و براي پیشگیري از رخداد این گونه موارد، مشکلات احتمالی باید در کارگروه هاي تخصصی بررسی و در راستاي رفع

 
آن اقدام شود. 

سرپرست معاونت سیاسی و امنیتی استانداري هرمزگان با اشاره به نمره قابل قبول هرمزگان در حوزه کارگري، گفت: مشکلات محدود

 
این حوزه باید با بهره گیري از اختیارات قانونی کمیسیون هاي کارگري و همکاري دستگاه هاي عضو برطرف شود. 

 
هرمزگان کمترین نرخ تعدیل نیرو را در کشور دارد 

کریم یاوري مشاور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در دیدار با سرپرست معاونت سیاسی امنیتی استانداري هرمزگان افزود: این

 
سفر به دستور مقام عالی وزارت به منظور بررسی مشکلات واحدهاي کارگري و کارگران صورت گرفته است. 

وي اظهار داشت: با توجه به شرایط اقتصادي حاکم بر کشور و شیوع کرونا، هرمزگان نسبت به سایر استانها کمترین نرخ بیکاري و

 
تعدیل نیرو را داشته است. 

نماینده وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر حل مشکلات نیروهاي تحت پوشش پیمانکاري شهرداري ها، اضافه کرد: این

 
مشکلات در نشست هایی با حضور دستگاه ها، بانک ها و کارفرمایان بررسی و براي رفع آن تمهیداتی اندیشیده شود. 

انتهاي پیام/ 88055



حمایت بی نظیر مقام معظم رهبري از عشایر زبانزد است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري فارس از قیروکارزین، شاپور علایی
مقدم در جلسه شوراي عشایري قیروکارزین که به دعوت و
حضور نماینده مردم شهرستان هاي فیروزآباد، قیروکارزین
و فراشبند، مدیر کل امور عشایر استان فارس، رئیس
اتحادیه دامداران کشور، معاون مدیر کل عشایر فارس، امام
جمعه قیروکارزین، فرماندار و همچنین معتمدین عشایر
برگزار شد اظهار داشت: عشایر در جایگاه و ابعاد مختلف
نقش بسیار اساسی و کلیدي در کشور دارد که در داخل

 
جامعه عشایري نهفته شده است. 

 
وي افزود:امروز جامعه ایران به سه گروه هدف شهري روستایی و عشایري تقسیم می کند. 

 
براي تحول باید ابزار داشت 

رئیس سازمان امور عشایري کشور ادامه داد: اگر بخواهیم کار توسعه و تحول به خصوص در بخش اقتصاد و معیشت و اشتغال باشد

 
باید ابزار داشته باشیم. 

علایی مقدم اضافه کرد: ابزار یک مدیر اجرایی ضمن این که باید نیروي انسانی و بودجه داشته باشد باید ظرفیت ایجاد قانون داشته

 
که بتواند تحول و توسعه را ایجاد کند. 

وي بیان داشت: از پنج سال پیش به این فکر بودیم که به چه شکل باید به عشایر خدمت کرد و از موضع التماس براي دریافت

 
اعتبارات خارج و تبدیل به افرادي مطالبه گر شویم. 

 
التماس با مطالبه تفاوت دارد 

رئیس سازمان امور عشایري کشور ابراز داشت: التماس با مطالبه تفاوت دارد و در واقع مطالبه طلب حق و سهم خود از اعتبارات و

 
ظرفیت قانونی است. 

علایی مقدم گفت: مشکلی که در جامعه و سازمان عشایري وجود داشت در واقع فقر قوانین بود یعنی قوانینی که به نفع جامعه عشایر

 
باید باشد کم بود. 



 
در برنامه پنجم توسعه یک مرتبه و در برنامه ششم 17 مرتبه اسم عشایر آمده است  

وي خاطرنشان کرد: در برنامه پنجم توسعه فقط یک بار از عشایر نام برده شده که تنها بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر مطرح شده

 
بود. 

رئیس سازمان امور عشایر کشور تصریح کرد: رصد و ریشه یابی که انجام شد به این نتیجه رسید که جایگاه عشایر در صنعت بالادستی

 
که قانون بودجه و برنامه ریزي تمام وزارتخانه ها و سازمان ها بوده برنامه ششم توسعه است. 

علایی مقدم افزود: سیاست هاي کلی ابلاغی مقام معظم رهبري سند بیست ساله اي است که باید در این سند نقش آفرینی شود که
به همین دلیل با پیشنهادي که از سوي دولت در چهار یا پنج سال پیش انجام شد در برنامه ششم توسعه 17 مرتبه از عشایر نام برده

 
شده است. 

 
وي ادامه داد: 17 ظرفیت قانونی تبدیل به پول شده و امروز ما می توانیم با اشاره به آن 17 ظرفیت مطالبه گري کنیم. 

 
معاون وزیر جهاد کشاورزي اضافه کرد: حمایت مقام معظم رهبري، مجلس و دولت در طول پنج سال اخیر بی نظیر بوده است. 

علایی مقدم گفت: براي ایجاد پشتوانه مالی و حمایت عشایر قانون را به کمک مجلس به نفع عشایر اصلاح کرده که از جمله قانون
مالیات بر ارزش افزوده که بابت خرید هر جنس 9 درصد مالیات باید پرداخت شود که در این درآمد 70 درصد در شهرها و 30 درصد
در روستاها باید استفاده شود که در این قسمت جایگاه عشایر دیده نشده بود و با پیگیري ها و پیشنهادات و با همکاري مجلس ،
عشایر در این بخش شریک شده و تاکنون 159 میلیارد تومان در کل کشور توسط فرمانداري ها در بحث مالیات بر ارزش افزوده بهره

 
مند شده اند. 

وي بیان داشت:در جذب این 159 میلیارد تومان خدماتی نظیر آبرسانی به عشایر، مرمت راه عشایري، توسعه انرژي هاي نور و... انجام

 
می شود. 

رئیس سازمان امور عشایر کشور ابراز داشت: همچنین در ماده 27 برنامه ششم ارتقاء شاخص هاي برخورداري عشایر سالانه 5 درصد
تا پایان برنامه ششم توسعه که 12 شاخص در سازمان امور عشایر دنبال می شود ومهم ترین آن ها بحث آب، راه ،بهداشت و درمان،

 
آموزش و پرورش و ... می باشد. 

 
به دستور مقام معظم رهبري 253 میلیار به عشایر تخصیص پیدا کرد 

علایی مقدم خاطرنشان کرد: به دستور مقام معظم رهبري تخصیص 253 میلیارد تومان، عیدي بزرگی به جامعه عشایر بود که این کار

 
یک ماه به تمام در دفتر مقام معظم رهبري پیگیري کرده و دستور این کار گرفته شد. 

 
بهره برداري615 پروژه آبرسانی به عشایر 

وي تصریح کرد: مقام معظم رهبري در نامه اي عشایر را در استفاده از اعتبارات صندوق توسعه ملی برخوردار نمود و این اعتبارات



 
موجب شد تا 615 پروژه آبرسانی ماه پیش توسط رئیس جمهور و وزیر و سازمان امور عشایر در کل کشور به بهره برداري برسد. 

 
سهم استان فارس 36 میلیارد تومان 

رئیس سازمان امور عشایر کشور گفت: امسال هم 135 میلیارد تومان از این محل داشته و استان فارس 36 میلیارد تومان با دستور

 
مقام معظم رهبري و مصوبه مجلس و عنایت ویژه دولت توزیع شد. 

علایی مقدم افزود: براي شهرستان قیروکارزین یک میلیارد و 600 میلیون تومان و در سال جاري 800 میلیون تومان بابت حفر و

 
تجهیز آن اختصاص داده شده است. 

وي ادامه داد: همت و تلاش یک مدیر آن است که بتواند براي جامعه و گروه هدف خود اعتبارات و بودجه ایجاد کند که در سازمان

 
امور عشایر این اتفاق رخ داده است. 

 
66 هزار کیلومتر راه عشایري در کشور 

رئیس سازمان امور عشایر کشور اضافه کرد: در سطح کشور 66 هزار کیلومتر راه عشایري که عمدتاً صعب العبور و در ارتفاعات وجود
دارد و هنگام بارش و یا رانش بسیاري از این راه ها از بین می رود و گاهی هم پروژه هاي عمرانی ملی این راه را قطع می کند که با
حمایت نماینده مردم شهرستان هاي فیروزآباد، قیروکارزین و فراشبند و دیگر نمایندگان ردیف مستقل ملی در بودجه سال 1400 در

 
کمیسیون بودجه تصویب شد. 

 
پرداخت بیمه یک میلیون 500 هزار نفر که توانایی پرداخت بیمه ندارند 

علایی مقدم گفت: پرداخت یک میلیون و 500 هزار نفر روستایی و عشایر که توانایی پرداخت بیمه ندارند در روز ملی روستا و عشایر

 
بیمه می شوند. 

وي در ادامه با اشاره به بحث اشتغال جوانان که بزرگترین دغدغه دولت و رئیس جمهور بوده بیان داشت: در بخش اشتغال عشایري
طرح ملی زنجیره تولید گوشت قرمز در جامعه عشایري تا سر سفره مصرف کننده را اجرایی و این موضوع آنقدر اهمیت داشت که به
عنوان یک قانون دائمی مصوب و یک واحد و در صد صندوق توسعه ملی سالانه به طور دائمی براي زنجیره گوشت قرمز اختصاص پیدا

 
کرد و در سال 250 میلیارد تومان در کل کشور تسهیلات کم بهره براي عشایر دریافت می شود. 

رئیس سازمان امور عشایر کشور ابراز داشت: سازمان امور عشایر کشور از محل بند ب ماده 52 تسهیلات یکساله سرمایه در گردش با

 
سود بانکی 8 تا 10 درصد به عشایر فراهم نمود. 

 
دریافت تسهیلات 55 میلیاردي توسط استان فارس 

علایی مقدم خاطرنشان کرد: از محل بند ب ماده 52 در سال پیش 55 میلیارد تومان استان فارس تسهیلات گرفته و مقام اول جذب

 
تسهیلات در کشور را به خود اختصاص داده است. 



وي تصریح کرد: در سال جاري در استان فارس 29 میلیارد و 400 میلیون تومان تخصیص داده شده و 10 میلیارد تومان جذب شده

 
است.  

 
100 میلیارد تسهیلات با سود 4 درصد 

رئیس سازمان امور عشایري کشور با اشاره به ماده 10 و 12 مدیریت بحران وزارت کشور که اعتباراتی داشته افزود: با پیگیري هاي به
عمل آمده سالانه به صورت میانگین 100 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره با سود 4 درصد ضمانت زنجیره اي و بازپرداخت 5 ساله

 
پرداخت می شود. 

 
تولید 25 درصد گوشت قرمز توسط عشایر 

علایی مقدم ادامه داد: عشایر 25 درصد گوشت قرمز کشور را تولید و کمترین مزاحمت براي حاکمیت و بیشترین فایده را براي مردم

 
و جامعه دارد. 

وي با اشاره به صندوق خرد زنان عشایر که مدنظر نماینده مردم شهرستانهاي فیروزآباد، قیروکارزین و فراشبند بوده اضافه کرد: 450
صندوق خرد زنان عشایر در کشور وجود دارد که این زنان هرچند طرح داشته باشند ، هر کدام به صورت فردي 10 میلیون تومان وام

 
دریافت و هیچ محدودیتی وجود ندارد. 

 
بخشی از اقتدار جامعه به واسطه وجود عشایر 

 
در ادامه محمد مهدي فروردین اظهار داشت: امروز اگر کشور ادعایی نسبت به اقتدار دارد بخشی از این اقتدار، وجود عشایر است. 

وي افزود: با توجه به دغدغه هاي عشایر و اهمیتی که در این حوزه وجود دارد نیازمند دعوت معاون وزیر و رئیس سازمان امور عشایر

 
کشور شدم. 

 
عشایر نباید دغدغه خوراك دام و راه داشته باشد 

نماینده مردم شهرستانهاي فیروزآباد،قیروکارزین و فراشبند ادامه داد: عشایري که موجب امنیت، رونق و اقتدار شدند نباید دغدغه راه،

 
پنلهاي خورشیدي ، نهادهاي دامی و ... باشند. 

فروردین اضافه کرد: امروز نگران این هستیم که چرا دولت نباید به این بخش و توجه کند که مشکلات ابتدایی بزرگترین دغدغه این

 
قشر شود که اگر توجه صورت گیرد جهش تولید به صورت عملی اتفاق خواهد افتاد. 

 
باید به عشایر بیشتر توجه کرد  

وي گفت: من به عنوان عضوي از جامعه عشایري گلایه دارم و این گلایه نه از این جهت که ناشکر بوده، بلکه سرمایه هایی که می

 
توانند به کشور خدمت کنند و باید بیشتر مورد توجه بیشتري قرار گیرند و چرا این اتفاق رخ نداده است؟ 



 
دولت به دانش آموزان عشایري در کنکور امتیاز قائل شود 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: بحث دانش آموزان عشایري که امروز باید از مناطق محروم و در مدارس
شبانه روزي ها درس بخوانند در رقابت کنکور هیچ تفاوتی میان قشر عشایر و جامعه که در مرکز استان در رفاه قرار دارند وجود

 
نداشته باشد. 

 
تاکنون هیچ امتیازي به زنان عشایر ارائه نشده است 

فروردین با اشاره به بحث زنان عشایر ابراز داشت: در این خصوص هیچ امتیازي براي زنان عشایر در نظر گرفته نشده و خدماتی به آنها

 
ارائه نشده است. 

وي با اشاره به حوزه دام و مشکلات آنان خاطرنشان کرد:در حوزه دام دست عشایر بسیار بسته است و در مقاطعی نیاز به حمایت و

 
تسهیلات دارند که باید این حمایت ها در زمان و موقع خود صورت گیرد. 

نماینده مردم شهرستانهاي فیروزآباد، قیروکارزین و فراشبند ابراز امیدواري کرد و گفت: امید است سفر رئیس سازمان امور عشایر
کشور به شهرستانهاي فیروزآباد، قیروکارزین و فراشبند با تصمیماتی که اتخاذ خواهد شد دستاوردهاي خوب و به یاد ماندنی از خود

 
به جاي گذارند. 

به گزارش فارس در سفر یک روزه رئیس سازمان امور عشایر کشور به شهرستانهاي فیروزآباد قیروکارزین و فراشبند نشست در جمع
شوراي عشایر و معتمدین شهرستان فراشبند اتفاق و کلنگ حفر آب شرب دام با اعتباري بالغ بر 800 میلیون تومان در این شهرستان

 
به زمین زده شد.  

همچنین بازدید از کارخانه دام و طیور واقع در شهرك صنعتی فیروزآباد و رفع مشکلات از دیگر برنامه هاي این سفر بود که با

 
همراهی نماینده مردم شهرستانهاي فیروزآباد، قیروکارزین و فراشبند صورت گرفت. 

انتهاي پیام/ن



کاهش 8 درصدي مصرف آب، موجب ضرر کشاورزان حوضه دریاچه ارومیه

شده است

منبع: ایرناشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/10/16

ارومیه- ایرنا- معاون آب و خاك وزارت جهاد کشاورزي گفت: بخش کشاورزي  آذربایجان غربی به ویژه در حوضه دریاچه
ارومیه، بیش از مصوبه کاهش هشت درصدي مصرف آب، این امر را محقق کرده و این کاهش سالانه موجب ضرر بیشتر بهره

برداران شده است.

ارومیه- ایرنا- معاون آب و خاك وزارت جهاد کشاورزي
گفت: بخش کشاورزي  آذربایجان غربی به ویژه در حوضه
دریاچه ارومیه، بیش از مصوبه کاهش هشت درصدي
مصرف آب، این امر را محقق کرده و این کاهش سالانه

 
موجب ضرر بیشتر بهره برداران شده است. 

علی مراد اکبري روز سه شنبه در نشست کارگروه امور
زیربنایی بخش کشاورزي و منابع طبیعی آذربایجان غربی
با موضوع آب و خاك افزود: با کاهش مصرف سالانه هشت
درصد آب بدون تصویب دولت و تنها با تحمیل ستاد

 
احیاي دریاچه ارومیه، به بخش کشاورزي خسارت زیادي وارد شده است. 

وي بیان کرد: در مصوبه دولت کل سهم بخش کشاورزي در راستاي احیاي دریاچه ارومیه هشت درصد بود اما ستاد احیاي دریاچه
ارومیه با تحمیل سالانه هشت درصد کاهش مصرف آب، صرفه جویی در آب را 40 درصد کاهش داده است که کشاورزان را متضرر

 
ساخته است. 

وي با بیان اینکه تنها 23 درصد از اعتبار پنج هزار میلیارد تومانی مصوب دولت به سازمان جهاد کشاورزي محقق شده، اضافه کرد:
فشاري که در احیاي دریاچه ارومیه بر بخش کشاورزي وارد شد، بیش از حد انتظار بود بنابراین در راستاي احیاي دریاچه ارومیه باید

 
حداقل هاي میزان آبیاري اعمال شود. 

اکبري با بیان اینکه 61 هزار و 580 هکتار از اراضی استان به آبیاري تحت فشار تجهیز می شود، گفت: متاسفانه عدم تحویل به موقع
آب، در برخی از پروژه ها سبب به سرقت رفتن شیرآلات شد که سرقت شیرآلات اراضی پشت سد کرم آباد نمونه اي از این مشکلات

 
در حوزه پروژه هاي آبیاري تحت فشار است. 

معاون آب و خاك وزارت جهاد کشاورزي افزود: از 61 هزار و 580 اراضی مورد هدف جهت اجراي آبیاري تحت فشار 52 هزار هکتار از

 
آن تکمیل عملیات شده ولی به دلیل احتمال سرقت، شیرآلات به آن ها منتقل نمی شود. 

برخورد جدي و قانونی با متصرفان اراضی ملی و کشاورزي در دستور کار است 



معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار آذربایجان غربی نیز در این جلسه گفت: برخورد جدي با متجاوزان و متصرفان اراضی ملی و

 
کشاورزي در دستور کار است. 

آیدین رحمانی افزود: امسال 412 مورد احکام قلع و قم صادر و براي 2 هزار و 614 نفر از متصرفان نیز پرونده قضایی تشکیل شده

 
است. 

وي اظهار کرد: متاسفانه مشوق هاي لازم و کنونی براي جلوگیري از خرد شدن اراضی کشاورزي موثر نیست و نیاز است مسوولان امر

 
تدبیر براي ایجاد مشوق هاي موثر و تسهیلات لازم در این زمینه پیش بینی کنند. 

وي با اشاره به برخی از تصمیم ها و محدودیت هاي ستاد احیاي دریاچه ارومیه در برداشت و آزاد سازي آب پشت سدهاي استان
براي تامین آب اراضی پایاب سدها، گفت: برخی از این تصمیم ها در اوایل اجراي طرح هاي احیاي دریاچه ارومیه و در شرایط بحرانی
و ویژه گرفته شده و نیاز است امروز و در شرایط فعلی که دریاچه در شرایط مطلوبی قرار گرفته و میزان بارندگی ها نیز افزایش یافته،

 
ستاد احیاي دریاچه ارومیه در برخی از محدویت ها تجدید نظر کند. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار آذربایجان غربی افتتاح سد کانی سیب با حضور رییس جمهوري به صورت وبینار را یکی از
اقدامات مهم دولت براي احیاي دریاچه ارومیه عنوان کرد و گفت: با افتتاح تونل انتقال آب به دریاچه ارومیه نیز شاهد گامهاي موثر

 
در احیاي این دریاچه خواهیم بود. 

وي ادامه داد: توسعه شبکه هاي اصلی آبیاري و اتصال آن به شبکه هاي آبیاري فرعی نیازند تلاش و هماهگی فرابخشی دستگاه هاي
اجرایی است تا کشاورزان بتوانند از امکات ایجاد شده توسط دولت در جهت توسعه بخش کشاورزي و افزایش راندمان تولید استفاده

 
کنند. 

وي وسعت منابع طبیعی استان را 2 میلیون و 750 هزار هکتار عنوان کرد و افزود: طرح هاي بسیار مناسبی از جمله احداث 24 طرح
آبخیزداري و 255 هزار هکتار مرتعداري و کاشت گیاهان دارویی در حفاظت از این منابع خدادادي در استان در سال جاري اجرا شده

 
است. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار آذربایجان غربی ایجاد کشت و صنعت گیاهان دارویی را در استان خواستار شد و گفت: کاشت
گیاهان دارویی با توجه به کم آب بر بودن و داشتن بازارهاي مختلف در داخل کشور و کشورهاي همجوار می تواند ضمن حفاظت از

 
منابع طبیعی براي بسیاري از فرغ التحصیلان بخش کشاورزي فرصت اشتغال ایجاد کند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- آذربایجان غربی 

- سازمان امور اراضی کشور



وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل روستایی پرداخت می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/10/16

بر اساس تفاهم صورت گرفته میان معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري با بانک قرض الحسنه مهر ایران تسهیلات قرض
الحسنه 50 تا 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی با بازپرداخت 36 ماهه تا 60 ماه پرداخت می شود.

بر اساس تفاهم صورت گرفته میان معاونت توسعه روستایی
ریاست جمهوري با بانک قرض الحسنه مهر ایران تسهیلات
قرض الحسنه 50 تا 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد
روستایی با بازپرداخت 36 ماهه تا 60 ماه پرداخت می

 
شود. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، محمد امید معاون روستایی
رییس جمهوري در مراسم تفاهم نامه همکاري بین معاونت
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور و بانک قرض
الحسنه مهر ایران براي اعطاي تسهیلات قرض الحسنه

براي توسعه اشتغال در روستاها و مناطق محروم اظهار کرد: پرداخت این تسهیلات فرصت جدیدي براي خدمت در حوزه اشتغال

 
روستاییان ایجاد می کند. 

وي با بیان اینکهاز توفیقات این دولت توجه به اشتغال روستایی است افزود: از ابتداي انقلاب اسلامی کارهاي بزرگی در حوزه روستایی

 
صورت گرفته و زیرساخت هاي روستاهاي ما اکنون مطلوب است. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
اعتبار 5000 میلیارد ریالی براي کمک به روستاییان اختصاص یافته است 

معاون روستایی رییس جمهوري ادامه داد: روستاهاي بالاي 20 خانوار کشور همگی از نعمت برق، 75 درصد از نعمت آب، حدود 86
درصد از گاز، تقریباً 100 درصد از آموزش و بهداشت برخوردارند و در بیش از 50 درصد روستاها مقاوم سازي انجام شده است. در این

 
دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات روستایی از 15 درصد به 92 درصد رسیده است. 

امید ادامه داد: خدمت ویژه اي که این دولت انجام داده مختص اشتغال روستاییان بوده است. 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی

 
براي این امر در نظر گرفته شده که از سال 97 پرداخت آن آغاز شده است. 

وي اظهار کرد: در همین راستا حرکت هاي متعددي انجام شده و منابع مختلفی براي اشتغال روستاییان تعریف شده است. از محل
منابعی که 22 هزار میلیارد تومان بوده نرخ بیکاري روستاها 1.4 درصد کاهش یافته است. همچنین اشتغال روستاییان از سبد اشتغال



 
کشور بین 3 تا 5 درصد بوده که اکنون به 29 درصد رسیده است. 

معاون توسعه روستایی رییس جمهوري افزود: از محل اعتبار اشتغال روستاییان شاهدیم که نرخ مهاجرت روستایی به یک برابري
نسبی رسیده است. پیش از انقلاب اسلامی تا پایان سال 95 شاهد کاهش جمعیت روستایی بودیم، اما اکنون با حرکت هاي خوبی که
صورت گرفته این روند تقریباً متوقف شده است. یعنی مهاجرت روستایی و مهاجرت معکوس تقریباً برابر شده است. امیدواریم بتوانیم

 
به زودي روند مثبتی را در این زمینه تجربه کنیم. 

امید گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران 23 هزار میلیارد تومان تسهیلاتی که در سال جاري پرداخت کرده نشان از همین موضوع

 
است. 

وي با بیان اینکه می توان همکاري هاي جدیدي با این بانک انجام داد، اظهار کرد: این بانک سابقه روشن و خوبی دارد. بانک مهر
ایران معروف است که به خوبی از اشتغال روستاییان حمایت می کند و سخت گیري سایر بانک ها را ندارد. امیدوارم این فتح بابی

 
باشد که به زودي گسترش یابد. 

 
پرداخت وام قرض الحسنه 200 میلیون تومانی به مشاغل خرد روستایی 

بنابراین گزارش مرتضی اکبري مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران نیز گفت: اتفاق خوبی که در بانک مهر ایران در یکی دو سال

 
گذشته انجام شده بر اساس توسعه مشاغل و کسب و کارهاي خرد بوده که یکی از حوزه هاي آن حوزه روستایی بوده است. 

وي ادامه داد: بانک مهر ایران اقدامات گسترده اي را با نهادهایی همچون بنیاد برکت و کمیته امداد انجام داده و امروز نیز خوشبختانه

 
با معاونت توسعه روستایی تفاهم نامه امضا کرده است. امیدواریم شاهد توسعه اشتغال در روستاهاي کشور باشیم. 

اکبري اظهار کرد: بانک مهر ایران از اوایل امسال یک میلیون و 730 هزار فقره وام به ارزش 230 هزار میلیارد ریال پرداخت کرده که

 
40 درصد آن در حوزه اشتغال و 60 درصد آن در حوزه ازدواج و معیشت و درمان بوده است. 

مدیرعامل بانک مهر ایران افزود: تفاهم نامه اي که امروز امضا می کنیم براي توسعه اشتغالات خرد روستایی است. این معاونت 200
میلیارد ریال براي این کار تخصیص می دهد و بانک نیز 300 میلیارد ریال اضافه می کند. مجموعاً 500 میلیارد ریال تسهیلات با

 
کارمزد صفر تا 4 درصد در حوزه اشتغال روستایی به افرادي که از سوي معاونت روستایی معرفی شوند، پرداخت می شود. 

اکبري درباره مبلغ این تسهیلات گفت: حداقل 500 میلیون تا یک میلیارد ریال و حداکثر 2 میلیارد ریال بر اساس کاري که تعریف
می شود، پرداخت خواهد شد. ضامنین نیز بر اساس چیزي است که بانک مرکزي تعریف کرده است. مدت بازپرداخت تسهیلات یاد
شده نیز از 36 تا 60 ماه وزیر امور اقتصادي و دارایی به طور متوسط 48 ماه است. امیدوارم این تفاهم نامه باعث خیر شود و برکاتش

 
براي جامعه به ویژه روستاییان پرثمر باشد. 

مدیرعامل بانک مهر ایران تأکید کرد: به محض اینکه سهم مشارکت معاونت توسعه روستایی پرداخت شود، پرداخت تسهیلات نیز آغاز

 
شود. مدت پرداخت نیز بستگی به معرفی افراد از سوي معاونت توسعه روستایی دارد. 

وي افزود: ضامنین بر اساس دستورالعمل بانک مرکزي تعیین می شوند. زمانی که نهاد مشارکت کننده سهمی در ضمانت بر عهده



گیرد، بانک تضامین را تسهیل کند. اما هنگامی که خود مشارکت کننده نمی تواند، بر اساس آیین نامه بانک مرکزي اقدام می شود.
بین یک تا دو ضامن بسته به نوع کاري که تعریف می شود، مورد نیاز است.



تصویب 909 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي آذربایجان

غربی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - وزیر جهاد کشاورزي از اختصاص 909 میلیارد تسهیلات براي رونق و توسعه کشاورزي آذربایجان غربی به
صورت سرمایه در گردش و طرح هاي اولویت دار خبر داد.

فصل اقتصاد - وزیر جهاد کشاورزي از اختصاص 909
میلیارد تسهیلات براي رونق و توسعه کشاورزي آذربایجان
غربی به صورت سرمایه در گردش و طرح هاي اولویت دار

 
خبر داد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت جهاد کشاورزي،
دکتر کاظم خاوازي عصر سه شنبه در جلسه کارگروه آب

وکشاورزي که با حضور جمعی از معاونین وزارتی، استاندار و مجمع نمایندگان مجلس شوراي اسلامی استان و مسئولان استانی در
سالن جلسات استانداري برگزار شد، اظهار کرد: تخصیص این اعتبارات محدودیتی ندارد و در صورت وجود طرح هاي اثربخش و

 
نوآورانه براي توسعه این بخش این میزان اعتبار قابل افزایش است. 

وي ادامه داد: از این میزان تسهیلات 82 میلیارد تومان به بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی، 106 میلیارد تومان در بخش دام، 11
میلیارد تومان شیلات و آبزیان و 412 میلیارد تومان در بخش گلخانه اي هزینه خواهد شد، البته استان علاوه بر این رقم ها اگر طرح

 
قابل سرمایه گذاري با هدف ایجاد اشتغال و رونق کشاورزي داشته باشد ما قادر به پرداخت تسهیلات بیشتري هستیم. 

خاوازي در ادامه بر پیگیري تخصیص این اعتبارات از سوي نمایندگان استان در مجلس شوري اسلامی و مسئولان آذربایجان غربی
تاکید کرد و افزود: اعتبارات به میزان کافی موجود است و در صورت نیاز و داشتن طرح هاي قابل سرمایه گذاري هیچ محدودیتی

 
براي پرداخت تسهیلات وجود ندارد. 

وزیر جهاد کشاورزي از آذربایجان غربی به عنوان استان با ظرفیت و پتانسیل بالا در بخش کشاورزي نام برد و اضافه کرد: نشست ها و
دیدارهاي خوبی این دو روز سفر به این استان به همراه معاونین وزرات داشتیم که امیدواریم با هماهنگی بین دستگاهی و پیگیري
مستمر مسئولان استانی در ماه هاي آتی شاهد حل برخی موانع و مشکلات به خصوص در امر صادرات محصولات کشاورزي بخصوص

 
سیب درختی باشیم. 

خاوازي با اشاره به مشکل حق آبه در بخش کشاورزي آذربایجان غربی گفت: در اسرع وقت در نشست با وزیر نیرو و رئیس سازمان
محیط زیست به صورت نشست اضطراري بحث حق آبه بخش کشاورزي استان از مصوبات ستاد احیاي دریاچه ارومیه را بررسی و راه

 
هاي حل مشکل کم آبی در این حوزه را برطرف می کنیم. 

وي با بیان این که به دلیل تعهد کاهش 40 درصدي آب در بخش کشاورزي براي احیاي دریاچه ارومیه امروز شاهد بروز مشکلات
اساسی در برخی شهرستان ها و روستاهاي استان هستیم، افزود: مشکلات اجتماعی با توجه به نبود اشتغال و محرومیت در این منطقه

 
در اثر عدم بررسی درست تخصیص حق آبه بخش کشاورزي در حال رخ دادن است و باید این موضوع به صورت ویژه بررسی شود. 

وزیر جهاد کشاورزي از نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی ومسئولان آذربایجان غربی خواست مستندات کافی وقوي در



خصوص مشکل حق آبه بخش کشاورزي با توجه به احیاي دریاچه ارومیه را تهیه کنند، گفت: باید با این مستندات بحث کشاورزي و
مشکلات اجتماعی شهرها و روستاهاي آذربایجان غربی در نشست با وزارت نیرو و سازمان حفاظت محیط زیست کشور بازنگري و

 
بررسی شود. 

خاوازي با بیان اینکه صادرات سیب استان یکی از مطالبات جدي این بخش است که مشکلات در حال رفع شدن هستند و تنها
نیازمند هماهنگی بین دستگاهی با وزارت صمت هستیم، گفت: با رفع موانع صادراتی در ماه هاي آتی شاهد رونق صادرات سیب

 
خواهیم بود. 

وزیر جهاد کشاورزي، قانون خرید تضمینی را اقدامی موثر در حمایت از کشاورزان برشمرد و اظهار کرد: با تصویب این قانون و اعطاي

 
اختیارات خرید تضمینی، صادرات و واردات به وزارت جهاد کشاورزي اتفاقات خوبی را در این بخش شاهد هستیم. 

خاوازي از تعیین تکلیف دامداري هاي سنتی تا آخر هفته جاري در کشور خبر داد و گفت: براي توسعه و رونق بخشی این حوزه

 
تمامی دامداري هاي سنتی کشور تا آخر هفته تعیین تکلیف شده و مجوزهاي قانونی لازم به صاحبان این بخش اعطا می شود. 

وي همچنین از ایجاد شهرك هاي کشاورزي در مناطق محروم استان خبر دادو گفت: در صورت بررسی زیرساخت هاي لازم و دارا
بودن زمین مناسب وزارت جهاد کشاورزي آمادگی لازم براي احداث شهرکهاي کشاورزي در مناطق محروم آذربایجان غربی به صورت

 
ویژه را داراست. 

وزیر جهاد کشاورزي در ادامه از آرتمیا به عنوان ظرفیت کم نظیر در بخش کشاورزي آذربایجان غربی نام برد و گفت: هر کیلو سیست

 
آرتمیا در دنیا 50 تا 150 دلار ارزش اقتصادي دارد با توسعه این صنعت ضمن ارزآوري می توان اشتغال خوبی در منطقه ایجاد کرد. 

وي با ابراز گلایه از خرد شدن اراضی کشاورزي در کشور گفت: متاسفانه در برخی مناطق کشور شاهد تجزیه شدن اراضی کشاورزي
هستیم که این موضوع به عنوان خط قرمز در حوزه کشاورزي با متخلفین مورد برخورد جدي قرار می گیرد.



شهرك هاي کشاورزي در مناطق محروم آذربایجان غربی راه اندازي می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - ارومیه – وزیر جهاد کشاورزي از راه اندازي شهرك هاي صنعتی در مناطق محروم استان خبر داد.

فصل اقتصاد - ارومیه – وزیر جهاد کشاورزي از راه اندازي

 
شهرك هاي صنعتی در مناطق محروم استان خبر داد. 

کاظم خاوازي عصر سه شنبه در جلسه کارگروه آب و
کشاورزي با بیان اینکه اقتصاد آذربایجان غربی بر پایه
کشاورزي بنا شده است، اظهار کرد: تنها راه رونق بخشی
اقتصاد استان و محرومیت زدایی رونق بخش کشاورزي

 
است. 

وي با اعلام آمادگی وزارت جهاد کشاورزي راه اندازي این شهرك هاي صنعتی در مناطق محروم استان را دارد، از استاندار آذربایجان

 
غربی با شناساي مناطق مستعد زمینه راه اندازي این شهرك هاي صنعتی را فراهم کند. 

خاوازي با اشاره به نتایج سفر دوروزه به استان آذربایجان غربی با اشاره به اختصاص 909 میلیارد تسهیلات براي رونق و توسعه
کشاورزي آذربایجان غربی عنوان کرد: از این تسهیلات 82 میلیارد تومان به بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی، 106 میلیارد تومان در

 
بخش دام، 11 میلیارد تومان شیلات و آبزیان و 412 میلیارد تومان در بخش گلخانه اي است. 

وي در ادامه با اشاره به گلایه هاي شهرستان ها به خصوص میاندوآب در زمینه کمبود منابع آبی به دلیل صرفه جویی آب در بخش
کشاورزي براي احیاي دریاچه ارومیه عنوان کرد: این موضوع موجب بروز مشکلات اجتماعی در برخی شهرستان ها از جمله خطر و

 
آسیب جدي به بخش کشاورزي و رغبت براي مهاجرت را فراهم کرده است. 

خاوازي با اشاره به فعالیت سنتی دامداري ها در کشور اضافه کرد: به معاونت امور دام دستور اکید داده شده تا چند روز آینده تکلیف

 
دامداري هاي سنتی و بدون مجوز کشور مشخص شود. 

وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه در زمینه توسعه صنعت آبزي پروري آرتمیا ظرفیت خوبی براي ارزآوري و اشتغال در استان فراهم
است، گفت: دریاچه ارومیه منبع بسیار ارزشمندي از آرتمیا است که با نظر سازمان محیط زیست می توان با بهره برداري اصولی

 
زمینه توسعه این صنعت در استان فراهم کرد. 

وي در خصوص تجزیه اراضی کشاورزي در کشور ابراز نگرانی کرد و گفت: هم اکنون بخشی از اراضی توسط افراد سودجو تجزیه و
خرد می شود که به شدت به صورت قانونی با این افراد برخورد می شود.



معاون وزیر کشور: 1200 واحد صنعتی راکد به تولید باز گشتند

منبع: ایرناشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/10/16

تهران - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان تهران گفت:
1200 واحد صنعتی راکد مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، در سالجاري احیا و به چرخه تولید باز گشتند.

تهران - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت کشور
در نشست ستاد رفع تسهیل و موانع تولید استان تهران
گفت: 1200 واحد صنعتی راکد مستقر در شهرك ها و
نواحی صنعتی کشور، در سالجاري احیا و به چرخه تولید

 
باز گشتند. 

به گزارش روز سه شنبه پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور،
بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي وزارت
کشور و قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید
کشور، امروز پس از بازدید از چند واحد تولیدي از جمله

کارخانه تولید روغن مارگارین و شرکت میرآب تولید کننده شیرآلات صنعتی در شهرك صنعتی شمس آباد ، در جلسه کار گروه

 
تسهیل و رفع موانع تولید استان تهران حضور یافت. 

وي در این جلسه که با حضور اعضاي کار گروه تسهیل و رفع موانع تولید و مدیران واحدهاي تولید کننده شهرك صنعتی شمس آباد
برگزار شد، پس از استماع دغدغه ها و خواسته هاي شرکت هاي تولیدي فعال در شهرك صنعتی شمس آباد به ارائه گزارشی از
وضعیت شهرك هاي صنعتی در کشور و برنامه هاي پیش رو در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید خبر داد و گفت : در کشور 1005

 
شهرك و ناحیه صنعتی مصوب داریم که از این تعداد 823 شهرك و ناحیه صنعتی فعال شده و در حال واگذاري است. 

دین پرست گفت : مجموعا در این شهرك ها و نواحی صنعتی بیش از 46 هزار و 500 واحد صنعتی مستقر داریم که از این تعداد 37
هزار واحد فعال (بالغ بر 80 درصد) و 743 هزار نفر در این واحدها اشتغال دارند و 9 هزار و 200 واحد صنعتی مستقر در شهرك ها و
نواحی صنعتی نیز (معادل 20 درصد) غیر فعال می باشند و بر اساس برآوردهاي اولیه در صورت فعال و احیا شدن این واحدها، 192

 
هزار شغل جدید ایجاد خواهد شد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور با اشاره به هدف گذاري امسال ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در فعال کردن ظرفیت راکد شهرك
ها و نواحی صنعتی کشور،گفت: تلاش داریم که با هماهنگی دستگاههاي مسئول و با محوریت وزارت صمت، 2 هزار واحد صنعتی
راکد را به چرخه تولید برگردانیم که تا امروز 1200 واحد به چرخه تولید باز گشته و باعث اشتغال و به کار گرفته شدن 20 هزار

 
اشتغال جدید در کشور شده است. 

قائم مقام رییس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، در بخش دیگري از صحبت هایش در خصوص وضعیت شهرك هاي صنعتی استان



تهران گفت: در استان تهران نیز مجموعا 38 شهرك و ناحیه صنعتی داریم که 50 درصد آن ها فعال و در حال واگذاري است و در
این شهرك ها و نواحی صنعتی، تعداد 5870 واحد صنعتی مستقر که 4900 واحد ( 83 درصد) فعال و بیش از 120 هزار نفر در آن

 
ها مشغول کار هستند. 

وي همچنین گفت: در استان تهران 921 واحد صنعتی غیر فعال در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی وجود دارد که اگر این واحدها

 
هم راه اندازي شوند، تعداد 13 هزار و 500 نفر اشتغال جدید به شاغلین در شهرك هاي صنعتی استان تهران افزوده خواهد شد. 

دین پرست در خصوص وضعیت شهرك صنعتی شمس آباد نیز که امروز از نزدیک در جریان روند و فعالیت واحدهاي این مجموعه
بزرگ در کشور قرار گرفت؛ هم گفت: در شهرك صنعتی شمس آباد 1926 واحد صنعتی داریم که از این تعداد 1636 مورد یعنی بالغ

 
بر 85 درصد آنها فعال و تعداد 290 واحد نیز غیر فعال می باشد. 

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور تصریح کرد: اگر بتوانیم واحدهاي غیرفعال شهرك صنعتی شمس آباد را راه
اندازي کنیم به تعداد 32 هزار و 700 اشتغالی که هم اکنون در این شهرك وجود دارد ، حدودا 4 هزار شغل جدید هم اضافه خواهد

 
شد. 

معاون وزیر کشور در بخش دیگري از صحبت هایش ، ضمن تاکید بر ضرورت حل و فصل هر چه سریعتر مشکلات واحدهاي تولیدي
با سازمان هاي تامین اجتماعی و امور مالیاتی استان و تعیین وقت مشخص براي رسیدگی به مشکلات واحدهاي مذکور، در پاسخ به
اظهارات یکی از مدیران واحدهاي تولیدي ، مبنی بر مسدود نمودن درصدي از تسهیلات مصوب پرداختی به ایشان، از سوي یکی از
بانک ها، به مسئولین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان دستور داد تا ضمن بررسی دقیق موضوع، در صورت تایید این امر،
بعنوان یک اقدام کاملا غیر قانونی، مسئول یا مسئولین ذیربط بانک مربوطه را در اجراي توافق وزارت کشور و بانک مرکزي ، جهت

 
برخورد قانونی به بانک مرکزي معرفی نمایند. 

معاون وزیر کشور در ارتباط با گلایه یکی از مدیران واحدها در خصوص واردات محصولات داراي تولیدات مشابه ، اظهار داشت: با
توجه به اهمیت موضوع، ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، از این پس بر روند اجراي قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی
کشور و حمایت از کالاي ایرانی نیز نظارت خواهد نمود و از مسئولین کارگروه تسهیل استان تهران خواست، تا مستندات مربوط به
واردات غیرقانونی محصولات مشابه تولید کارخانه مذکور را گردآوري ، جمع بندي و پس از بررسی اولیه، جهت بررسی و پیگیري

 
قانونی، در اختیار دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قرار دهد. 

دین پرست در پایان به جایگاه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و کارگروهایش در استان ها اشاره کرد و گفت: مصوبات ستاد تسهیل و
رفع موانع تولید ضمانت اجرایی لازم را دارد و در این خصوص ماده 61 قانون تصریح کرده که مصوبات ستاد و کار گروهایش نافذ و
اجرایی است و در همین راستا ، تلاش داریم با حساسیت لازم مصوبات را پیگیري و دستگاه تخطی کننده را به مراجع قضایی و

 
نظارتی معرفی کنیم. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- وزارت کشور 

- شهرك صنعتی



مرگ و میر بیشتر و فرزندآوري کمتر در کره جنوبی

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/10/16

عادل فردوسی پور این روزها که روي آنتن تلویزیون فرصت هنرنمایی ندارد در سالن هاي ورزشی با ورزش مورد علاقه اش
فوتبال، حالا به عنوان فوتبالیست هنرنمایی می کند.

براي اولین بار در تاریخ کره جنوبی و هم زمان با مواجهه این کشور با کمترین
میزان نرخ تولد و در عین حال پیر شدن جمعیت، شمار موارد مرگ و میر از

 
شمار موالید در این کشور بیشتر شده است. 

به گزارش ایسنا، آمار سرشماري نشان می دهد که در سال 2020 حدود 307
هزار و 764 نفر در این کشور جان باختند و در مقابل 275 هزار و 800 نوزاد به

 
دنیا آمده اند. 

 
جمعیت کره جنوبی در پایان دسامبر با 20 هزار و 838 نفر کمتر از سال 2019، 51 میلیون و 829 هزار و 23 نفر برآورد شده است. 

هم زمان با مواجهه کره جنوبی با کاهش جمعیت، شمار سالخوردگان در حال افزایش است و افراد بالاي 60 سال اینک 24 درصد کل

 
جمعیت را تشکیل می دهند. 

روند شکل گیري جمعیت موجب فشار به دولت در رسیدگی به چالش هاي ناشی از کهولت سن جمعیت و سیاست گذاري هایی براي
ترغیب مردم به داشتن خانواده هاي بزرگ تر شده است. این وضع به دلیل کاهش شمار جوانان موجود براي اشتغال در بخش کار،

 
تاثیر مستقیمی نیز بر اقتصاد کشور، که بزرگ ترین اقتصاد آسیا است، دارد. 

کاهش نرخ زاد و ولد به شماري از عوامل از جمله فشارهاي اقتصادي مانند تحصیلات بالاتر، هزینه هاي بهداشت و هزینه هاي مسکن

 
و همچنین محیط هاي کاري دشوار براي زنان نسبت داده شده است. 

دولت مون جاي-این، رئیس جمهوري کره جنوبی اخیرا چندین سیاست را براي ترغیب مردم به داشتن فرزندان بیشتر از جمله ارائه

 
کمک هزینه مالی به خانواده ها، معرفی کرده است. 

این سیاست که قرار است از سال 2022 اجرایی شود براي هر کودك متولد شده دو میلیون وون (1350 پوند) تخصیص می دهد و به

 
علاوه، تا وقتی که کودك یک ساله شود به والدین ماهانه 300 هزار وون برابر با 202 پوند، کمک هزینه ارائه می کند. 

 
تغییر ساختار جمعیت در نتیجه تغییر دیدگاه زنان جوان به ازدواج نیز هست. 

 
طبق نظرسنجی سال 2018، تنها 22 درصد از زنان مجرد، معتقد بودند که ازدواج بخش ضروري زندگی است. 



بنا به آمار، 257 هزار و 600 نفر در سال 2019 ازدواج کردند در حالی که یک دهه قبل شمار افرادي که ازدواج کردند 434 هزار و

 
900 نفر بود. 

به نوشته روزنامه ایندیپندنت، دولت این کشور پیش بینی می کند که اگر نرخ فعلی زاد و ولد به همین شکل ادامه یابد، جمعیت کره

 
جنوبی تا سال 2067 به 39 میلیون نفر کاهش می یابد و بیش از 46 درصد از جمعیت، بالاي 60 سال خواهند بود. 
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400میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي راکد آذربایجان غربی

اختصاص یافت

منبع: ایسناشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/10/16

نماینده مردم ارومیه در مجلس شوراي اسلامی گفت: 400میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي راکد استان اختصاص
یافت.

حجت الاسلام سیدسلمان ذاکر عصرامروز 16دي درنشست
خبري بااصحاب رسانه که در سالن جلسات دفتر مردمی
وي برگزار شد، افزود: در راستاي فعال سازي واحدهاي
تولیدي راکد ونیمه فعال استان 400میلیارد تومان
تسهیلات به واحدهاي تولیدي راکد و نیمه فعال تخصیص

 
یافت. 

وي بااشاره به اینکه فعال سازي تعاونی ها راکد موجب حل
مشکل اشتغال و بالا رفتن سرانه درآمد ها می شود، تصریح
کرد: بخش خصوصی از تحریم ها و کرونا دچار ضربه شدند
و مجموعه سه قوه تمام تلاش خود را در جهت احیاي این

 
واحدهاي تولیدي به کار گرفته است. 

رئیس مجمع نمایندگان آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه در 42 سال گذشته سرمایه گذاري بخش دولتی و شستا به عنوان یک ابر
قدرت اقتصادي وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در استان بسیار کم رنگ است؛ اظهار کرد: باهمکاري وزارت صنعت، معدن وتجارت،
کشاورزي در حال طرح ریزي برنامه هاي درجهت جذب سرمایه گذاران در بخش هاي مختلف صنعتی، معدنی، پزشکی و کشاورزي

 
دراستان هستیم. 

حجت الاسلام ذاکر یاد آور شد: پنج پروژه مهم اقتصادي ازجمله خط تولید خودرو مشترك ایران وترکیه و خط تولید کامل تولید

 
خودرو در ارومیه دراستان در حال برنامه ریزي و طرح ریزي است. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون در بخش صادرات و بازار یابی محصولات کشاورزي خوب عمل نشده است، اظهار کرد: باید با جذب

 
سرمایه گذاران ، استفاده از بسته بندي هاي بروز و بازاریابی، صادرات محصولات کشاورزي استان را رونق دهیم. 

نماینده مردم ارومیه در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: قرار شده به دلیل کمبود کامیون هاي یخچال دار از کامیون هاي یخچال دار

 
کشور ترکیه که درمحوطه بازرگان توقف کرده اند براي صادرات میوه و کنسانتره استفاده کنیم. 

انتهاي پیام



دیدارمعاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداري بوشهر با خانواده داراي سه

فرزند معلول

منبع: پاناشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/10/16

بوشهر(پانا)_ محمد تقی ایرانی معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداري بوشهر به اتفاق عباس جمشیدي فرماندار
شهرستان ، آرزو منوچهري سرپرست مدیریت بهزیستی شهرستان بوشهر با خانواده داراي سه فرزند معلول دیدار و گفتگو

کردند .

بوشهر(پانا)_ محمد تقی ایرانی معاون سیاسی امنیتی
اجتماعی استانداري بوشهر به اتفاق عباس جمشیدي
فرماندار شهرستان ، آرزو منوچهري سرپرست مدیریت
بهزیستی شهرستان بوشهر با خانواده داراي سه فرزند

 
معلول دیدار و گفتگو کردند . 

به گزارش روابط عمومی مدیریت بهزیستی شهرستان
بوشهر محمد تقی ایرانی معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداري بوشهر به اتفاق عباس جمشیدي فرماندار شهرستان ، آرزو

 
منوچهري سرپرست مدیریت بهزیستی شهرستان بوشهر با خانواده داراي سه فرزند معلول دیدار و گفتگو کردند . 

در ابتداي این دیدار منوچهري مدیریت بهزیستی این شهرستان ضمن ارائه گزارشی ازوضعیت خانواده اقدامات انجام شده در راستاي
کمک به حل مشکلات افراد تحت پوشش گفت: ساخت مسکن، اشتغال، حمایت از خانواده هاي بی سرپرست و نیازمند و ارائه خدمات
مختلف به جامع هدف ، تدارك پیشگیري، درمانی و توانبخشی معلولان جسمی و روانی از جمله اقدام هاي انجام شده در این راستا

 
بوده است . 

وي در ادامه به اجراي طرح اولیه نهضت مسکن معلولان اشاره داشت و افزود: از ابتداي این طرح تعداد 341 واحد مسکن ویژه خانواده
معلولین در شهرستان بوشهر بوده که مراحل ساخت آنان به پایان رسیده که به افراد تحت پوشش با همکاري بهزیستی کشور و

 
خیرین نیکوکار به این عزیزان واگذار شده است . 

محمد تقی ایرانی معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداري گفت: وظیفه ما مسئولان کمک به حل مشکلات جامعه معلولان و افراد
نیازمند می باشد و در این راستا باید با برقراري ارتباط عاطفی و ایجاد روحیه نشاط در جمع خانواده هاي تحت پوشش بهزیستی از

 
آنان حمایت کرد . 

وي با تشکر از زحمات مدیریت و کارکنان مدیریت بهزیستی شهرستان بوشهر در رسیدگی به مشکلات خانواده هاي تحت پوشش

 
گفت: این بازدیدها به منظور آشنایی بیشتر با مشکلات نیازمندان و بررسی و رفع این مشکلات می باشد . 

عباس جمشیدي فرماندار شهرستان بوشهر گفت : توجه به معلولان و نیازمندان تحت پوشش بهزیستی از مسائل مهمی است که

 
دنبال می شود تا در راستاي توانمندسازي آنان اقدام موثر صورت گیرد . 

وي در پایان از زحمات مدیریت و کارکنان بهزیستی شهرستان که نسبت به جامعه هدف تلاش و کوشش فراوان می کنند تقدیر کرد

 
و گفت: اجر کار شما در نزد خداي بزرگ ستودنی خواهد بود و ثمره کار نیک خود را در زندگی خواهید دید . 



دیدار خانواده معلول محمد تقی ایرانی معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداري بوشهر



برق و گاز واحدهاي تولیدي نباید یکباره قطع شود

منبع: موج رساشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/10/16

استاندار زنجان به هشدار قطعی برق و گاز در استان زنجان اشاره کرد و گفت: قطعی برق و گاز نباید یکباره اتفاق بیفتد چرا
که این اتفاق باعث متحمل شدن هزینه سرسام آوري براي برخی از واحدهاي تولیدي می شود.

استاندار زنجان به هشدار قطعی برق و گاز در استان زنجان
اشاره کرد و گفت: قطعی برق و گاز نباید یکباره اتفاق
بیفتد چرا که این اتفاق باعث متحمل شدن هزینه سرسام

 
آوري براي برخی از واحدهاي تولیدي می شود. 

به گزارش موج رسا; فتح اله حقیقی امروز در جلسه ستاد
رفع موانع تولید استان با اشاره به اینکه حل مشکلات
واحدهایی که اشتغالزایی خوبی دارند باید مورد توجه ویژه
قرار گیرد اظهار کرد: حل مشکلات واحدهاي تولیدي در

 
همه بخش ها از جمله تامین مواد اولیه باید مورد توجه قرار گیرد. 

وي تصریح کرد: از طرفی هم واحدهایی که مشکل دارند نسبت به رفع مشکلات آنها اقدام شود تا حدالامکان اشتغال موجود استان

 
حفظ شود. 

استاندار زنجان همچنین به موضوع تاخیر اعلام نتیجه افزایش ظرفیت معدن ذاکر خاطرنشان کرد: منابع طبیعی نباید این موضوع را

 
طولانی کندیعنی باید تکلیف این گونه موارد در کمترین زمان ممکن مشخص شود. 

وي در ادامه به هشدارهاي شرکت گاز و برق که به مشترکان اعلام شده اشاره و عنوان کرد: ما در قطعی برق و گاز از سیاست کشور

 
تبعیت می کنیم اما این حق تولیدکنندگان است که باید بدانند چه زمان برق قطع خواهد شد. 

حقیقی با بیان اینکه برخی از واحدهاي تولیدي در استان فعالیت دارند که با قطعی برق متحمل هزینه هاي سرسام آوري می شوند تا

 
بتوانند به چرخه فعالیت برگردند افزود: باید این واحدهاي تولیدي مشخص شده و باید از قطعی برق آنها جلوگیري شود. 

وي با تاکید براینکه امروز از 4 واحد تولیدي در استان زنجان بازدید شد عنوان کرد: یکی از این واحدها تعطیل بود که با اقدامات

 
انجام شده توانستیم به چرخه تولید برگردانیم. 

استاندار زنجان با اشاره به اینکه تنها مشکل این واحد تولیدي صادرات بود که نسبت به رفع مشکل آنها نیز اقدام شد افزود: بازار

 
فروش محصولات تولیدي این واحد نیز در خارج از کشور شناسایی شده است. 



وي با بیان اینکه مشکل سه واحد تولیدي استان زنجان نیز مورد بررسی قرار گرفت عنوان کرد: نسبت به حل مشکل این واحدها اقدام

 
خواهد شد. 

حقیقی با بیان اینکه مشکل یکی از واحدها مربوط به موضوع کشوري است عنوان کرد: پیگیري لازم براي حل مشکل آن انجام خواهد

 
شد اما مشکل اکثر واحدهاي تولیدي استان در داخل استان قابل حل است. 

وي با تاکید براینکه توسعه واحدهاي تولیدي در شرایط کنونی نشان دهنده پشتکار و انگیزه بالاي تولیدکنندگان در ایجاد رونق تولید
است خاطر نشان کرد: حل مشکل واحدهاي تولیدي حتی یک واحد در شرایط اقتصادي فعلی جاي خوشحالی داشته و کار بزرگی

 
محسوب می شود. 

ناصر فغفوري رئیس سازمان صمت استان زنجان نیز در این جلسه با اشاره به برگزاري جلسات کار گروه رفع موانع تولید استان افزود:

 
از سال 97 تا به امروز 96 درصد مصوبات این کارگروه در استان زنجان به مرحله اجرایی رسیده است. 

وي به مطرح شدن موضوع قطعی گاز و برق توسط این دو شرکت عنوان کرد: واحد هاي تولیدي استان از این موضوع نگران هستند

 
چرا که اگر برق برخی واحدهاي تولیدي قطع شود براي برگشت به چرخه فعالیت هزینه هاي سرسام آوري را باید متحمل شوند. 

فغفوري خاطر نشان کرد: شرکت گاز و برق برنامه ریزي لازم را داشته باشند تا واحدهاي تولیدي در مصرف انرژي برق و گاز صرفه

 
جویی داشته باشند شاید با این روش اصلا نیازي به قطعی کامل برق و گاز وجود نداشته باشد. 

وي خاطر نشان کرد: برخی از واحدهاي تولیدي در شرایط جوي اگر گاز یا برق شان قطع شود به دلیل سردي هوا خسارت زیادي می

 
بینند.//ع 

انتهاي پیام/



آذربایجان غربی ؛ رتبه یک تولید کنسانتره و قند از شکر در کشور / آمادگی

براي تامین سیب شب عیدکشور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/10/16

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان غربی گفت : آذربایجان غربی از لحاظ رتبه بندي کشوري در صنایع یاد
شده در تولید کنسانتره و قند از شکر رتبه یک کشوري را در اختیار دارد.

نادر صادقی 16در جلسه کارگروه صنایع تبدیلی کشاورزي که با حضور معاون وزیر جهاد کشاورزي در محل اتاق بازرگانی ارومیه
برگزار شد با اشاره به آخرین وضعیت صنعت استان، اظهار داشت:
تاکنون تعداد 1968 پروانه بهره برداري با سرمایه گذاري
700431 میلیارد ریالی و 2513 جواز تأسیس با سرمایه گذاري

 
196187 میلیارد ریالی صادر شده است. 

وي خاطر نشان کرد: همچنین در بخش صنایع غذایی استان
تاکنون 317 پروانه بهره برداري با سرمایه گذاري 12508
میلیارد ریالی با اشتغال 15 هزار و 516 نفري و 278 جواز
تأسیس به سرمایه گذاري 20095 میلیارد ریالی و اشتغال 8

 
هزاري و 701 نفري صادر شده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان غربی با اشاره به آمار مهم ترین واحدهاي صنایع تبدیلی استان، گفت: 106 واحد
کنسانتره، آبمیوه، پوره و رب با ظرفیت تولید 525 هزار تن در سال، 5 واحد کارخانه قند (شکر) با ظرفیت تولیدي 335 هزار تن در
سال، 27 واحد تولید فرآورده هاي لبنی با ظرفیت سالانه 201 هزار تن و 18 کارخانه آردسازي با ظرفیت تولید یک میلیون تنی در

 
سال در حال فعالیت هستند. 

وي یادآور شد: آذربایجان غربی از لحاظ رتبه بندي کشوري در صنایع یاد شده در تولید کنسانتره و قند از شکر رتبه یک کشوري را
در اختیار دارد. همچنین در بخش تولید آبمیوه و شکر از چغندرقند در جایگاه دوم کشوري قرار دارد از این رو انتظار می رود

 
مسئولان کشوري اهتمام ویژه اي براي تجهیز این واحدها داشته باشند. 

صادقی افزود: انتظار می رود در فرآیند واگذاري زمین و تغییر کاربري زمین هاي شخصی با توجه به نزدیکی به باغات جهت احداث
واحدهاي صنایع تبدیلی تجدید نظر شده و خرید تضمینی محصولات کشاورزي به ویژه گوجه فرنگی و سیب در فصل تولید مدنظر

 
وزارتخانه باشد. 

وي با اشاره به آمادگی استان براي تأمین سیب شب عید سراسر کشور، ابراز داشت: سطح باغات کشور 2 میلیون و 950 هزار هکتار
برآورد شده که 115 هزار و 657 هزار هکتار در آذربایجان غربی واقع شده است. آذربایجان غربی با اختلاف دو برابري بزرگ ترین

 
تولیدکننده سیب کشور است به طوري که یک میلیون و 440 هزار تن از 4 میلیون تن سیب تولیدي کشور در استان تولید می شود. 



معاون استاندار آذربایجان غربی با بیان این که در طول 8 ماهه گذشته 16 هزار تن سیب استان از طریق گمرکات صادر شده، ادامه

 
داد: در سال گذشته نزدیک به 600 هزار تن سیب از استان صادر شد. 

وي اظهار کرد: بیش از 730 هزار تن سیب درسردخانه هاي استان موجود است که با ایجاد مشوق هاي صادراتی، برقراري جایزه

 
صادراتی و لغو پیمان سپاري ارزي براي سیب، ارزآوري چشمگیري از این طریق براي استان و در نهایت کشور ایجاد کرد. 

همچنین ایجاد باغ مادر را یکی از ضرورت هاي استان دانست و عنوان کرد: در سفر وزیر جهاد کشاورزي به آذربایجان غربی این مهم

 
مورد توجه قرار گرفته است. 

وي بیان داشت: عدم وجود زنجیره تأمین کارآمد براي تولید، توزیع و فروش میوه هاي سیب و انگور یکی از خلأهایی است که از

 
مبانی زیرساختی پیاده سازي کسب و کار در دنیا است. 

صادقی تاکید کرد: می خواهیم از نظر حاکمیتی مدیریت زنجیره تأمین ساماندهی شده و شرکت هایی که در این زمینه اطلاعات دارند
وارد فاز خدمات رسانی و آگاهی بخشی شوند.



پیامدهاي نامطلوب بازنشستگی پیش از موعد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/10/16

رییس موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی، 10پیامد نامطلوب بازنشستگی پیش از موعد را تشریح کرد.

رییس موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی، 10پیامد

 
نامطلوب بازنشستگی پیش از موعد را تشریح کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از مهر، روزبه کردونی،
گفت: طرح بازنشستگی پیش از موعد، در حالی مطرح شده
است که صندوق هاي بازنشستگی کشور به دلایل مختلف
با چالش هاي پایداري مالی مواجه هستند، به این معنی که
نه تنها درآمدها کفاف هزینه هاي جاري را نمی دهند، بلکه

آینده تأمین مالی تعهدات بلندمدت آن ها نیز با تهدید مواجه است. غیر از آن، این روند خلاف مسیري است که در راستاي افزایش

 
امید زندگی در کشورهاي مختلف دنبال می شود. 

وي با استقبال از کنارگذاشتن این طرح در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت باید باب گفتگو در این خصوص باز باشد تا یک اجماع

 
ملی در خصوص آسیب زا بودن اجراي طرح بازنشستگی پیش از موعد به دست آید. 

 
رییس مؤسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی، 10 پیامد نامطلوب حرکت به سمت بازنشستگی پیش از موعد را اینچنین برشمرد: 

1. بازنشستگی پیش از موعد از یک سو با کاهش درآمدهاي صندوق هاي بیمه اي و از سوي دیگر، با افزایش هزینه هاي آنها، پایداري

 
مالی صندوق ها را به خطر می اندازند. 

2. بازنشستگی پیش از موعد مغایر با اصول بیمه اي و دقیقاً معکوس با روند اصلاحات صندوق هاي بازنشستگی در جهان است.
درحالی که تجربه کشورهاي مختلف نشان از اصلاح قوانین و مقررات بازنشستگی در راستاي افزایش سن بازنشستگی دارد، طرح

 
بازنشستگی پیش از موعد به دنبال کاهش آن است. 

3. دلیل توجیهی طرح بازنشستگی پیش از موعد که کمک به افزایش اشتغال جوانان است، پشتوانه علمی معتبري ندارد: شواهد علمی
هیچ ارتباط مثبت قطعی را بین کاهش سن بازنشستگی و افزایش اشتغال جوانان نشان نمی دهند. حتی بسیاري از مطالعات نشان می
دهند که کاهش سن بازنشستگی به اشتغال جوانان کمکی نمی کند. اگر هم این جایگزینی در اقتصاد ایران تأیید شود، تضمینی براي

 
جایگزینی کامل و تناظر یک به یک آن نیست. 

4. هنگامی که سالمندي جمعیت در کشور به وقوع بپیوندد، با این حجم از مستمري بگیران و به خصوص در صورت تداوم مشکلات



اقتصادي، تأمین مالی مستمري ها به طور قطع با مشکل مواجه خواهد بود و بار اجتماعی گسترده اي به همراه خواهد داشت. بنابراین،

 
طرح پیشنهادي کنونی، که این وضعیت را تشدید خواهد کرد، بدون تردید از این نظر پایداري جمعیتی را به خطر می اندازد. 

5. بازنشستگی زودهنگام، با خارج کردن افراد غیر سالمند از بازار کار رسمی، به رشد اقتصادي، در شرایطی که باید براي وقوع پدیده

 
سالمندي در کشور آمادگی داشته باشیم، ضربه می زند. 

6. بازنشستگی پیش از موعد چون منجر به گسترش بخش غیررسمی می شود، افزایش هزینه هاي اداري و بازرسی درنتیجه عدم

 
تمکین به قانون را ممکن است در پی داشته باشد. 

7. با توجه به شرایط تورمی کشور و نظر به قوانین موجود در خصوص اشتغال بازنشستگان، نظر به اینکه از یک سو مستمري ها کفاف
زندگی مستمري بگیران را نمی دهد و از سوي دیگر مستمري بگیران توانایی انجام کار را دارند، بازنشستگی هاي زودهنگام قطعاً به

 
گسترش بخش غیررسمی اقتصاد دامن خواهد زد. 

8. بازنشستگی هاي پیش از موعد اساساً با ماهیت و مفهوم بازنشستگی، که با سالمندي و عدم توانایی براي انجام کار و فعالیت پیوند

 
خورده، در تضاد هستند. 

9. طرح پیشنهادي فرایند آسیب به بهداشت روانی افراد، به خصوص مردان، را که عموماً در اثر کاهش فعالیت اجتماعی در دوران

 
بازنشستگی رخ می دهد، تسریع می کند. 

 
10. طرح بازنشستگی پیش از موعد با سیاست هاي ترویج فرهنگ کار در میان مردم در تناقض است. 

پربیننده ترین مسدودسازي حساب هاي فاقد کد شهاب بانک ملی ایران از فردا بانک تجارت چگونگی واگذاري سهام دولت به بانک ها
را اعلام کرد افزایش 10هزار میلیارد تومانی سرمایه بانک هاي دولتی در سال آینده اگر انتقال چک در سامانه صیاد ثبت نشود، چه

کنیم؟ توقیف اموال وام گیرندگان به بهانه سود بیشتر ممنوع



بوشهر در امر صادرات پیشرو است

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/10/16

معاون توسعه بازارهاي صادراتی سازمان توسعه تجارت گفت: استان بوشهر در امر صادرات پیشرو و بندر دیر پیشانی این
توسعه است.

اقتصادگردان- مجتبی موسویان ریزي روز سه شنبه در نشست با مسوولان و فعالان اقتصادي شهرستان دیر استان بوشهر با
تاکید بر جایگاه ویژه بوشهر در بخش صادرات، افزود: با وجود محصولات مهم گوجه فرنگی، ماهی، میگو و خرما این استان زمینه و

 
فرصت اشتغال زیادي دارد. 

وي ادامه داد: بندر دیر با وجود ظرفیت و زیرساخت هاي خوب صادراتی می تواند به تمام کشور سرویس دهد و باید مورد حمایت

 
بیشتري قرار گیرد. 

معاون بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر نیز گفت: بندر دیر به دلیل نزدیک بودن به کشور قطر و داشتن

 
زیرساخت هاي لازم فرصت خوبی براي صادرات محصولات مختلف از استان بوشهر است. 

ابوالقاسم محمدزاده افزود: کالاهاي صادراتی سراسر کشور از بندر دیر ترانزیت می شود و قطري ها نیز علاقه زیادي به کالاهاي ایرانی

 
دارند. 

 
وي گفت: در سال 95 میزان رقم صادراتی از این بندر 200 هزار دلار بوده و این رقم در سال 98 به 85 میلیون دلار رسیده است. 

 
یکی از بازرگانان فعال در امر صادرات بندر دیر گفت: تمام نگاه روابط قطر به سمت استان بوشهر بویژه بندر دیر است. 

اسماعیل مومنی افزود: در زمان حاضر زیرساخت لازم صادراتی در این بندر فراهم است و با کمک سرمایه گذاران و تاجران اشتغال

 
پایدار ایجاد شده است. 

وي گفت: زمان، هزینه و استمرار کار براي بازرگانان دیري و قطري بسیار حائز اهمیت است و مسئولان باید در این زمینه حمایت

 
بیشتري کنند. 

فرماندار دیر نیز گفت: به دلیل مسافت کم و زیرساخت هاي فراهم شده، صادرات به قطر بهترین گزینه براي تجار و بازرگانان این بندر

 
است. 

کریم علی حسنی افزود:بر اساس شاخصه هاي موجود باید به زیر ساخت هاي لازم براي تکمیل زنجیره صادراتی در شهرستان کمک

 
شود. 

وي متانول ، گوجه فرنگی، معادن، صید و صیادي و آبزي پروري را از جمله ظرفیت هاي بندر دیر عنوان کرد که با تقویت این ظرفیت



 
ها باید سرمایه گذار را به کار و فعالیت در این بندر راغب کرد. 

فرماندار دیر بیان کرد: در زمان حاضر بهترین مقصد صادراتی تره بار و میوه به کشور قطر است که به وسیله کانتینرهاي یخچالی از

 
بندر دیر صادر می شود. 

بندر دیر(dayyer) در فاصله 180 کیلومتري جنوب استان بوشهر قرار دارد.



مردمی سازي اقتصاد با ایجاد تعاونی ها میسر می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/10/16

یزد-ایرنا- مدیرکل دفتر ترویج، آموزش و تحقیقات تعاونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یکی از سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی، مردمی سازي اقتصاد است که این مهم با ایجاد تعاونی ها میسر می شود.

یزد-ایرنا- مدیرکل دفتر ترویج، آموزش و تحقیقات تعاونی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یکی از سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی، مردمی سازي اقتصاد است که این

 
مهم با ایجاد تعاونی ها میسر می شود. 

به گزارش ایرنا، مسلم خانی روز سه شنبه در وبینار ملی
بررسی عملکرد طرح هاي اقتصاد مقاومتی و تطبیق آن با
اقتصاد اجتماعی (تعاون) افزود: تعاونی ها سبب بهبود
کیفیت تولید و کاهش هزینه می شوند که نتیجه آن
کارآمدي نظام اجتماعی، اشتغال زایی، فقرزدایی، توسعه
کارهاي محلی، هدایت نقدینگی هاي ناچیز به سمت تولید

 
و توسعه سرمایه هاي اندك است. 

وي با بیان اینکه اقتصاد مقاومتی بر روي الگوهاي تولید تأکید می کند، اظهار داشت: باید اندیشه تولید اصلاح شود و به سمت ایجاد

 
تعاونی ها برود تا با حذف واسطه ها، تولید با کیفیت بهتر و هزینه کمتر ارائه شود. 

خانی کلیدواژه اصلی اقتصاد مقاومتی را تکیه بر دانش و فناوري به عنوان سرمایه اصلی کشور ذکر کرد و ادامه داد: تکیه بر اقتصاد
عدالت بنیان، درون زا و برون گرا از مولفه هاي اقتصاد مقاومتی است و در تعاونی ها گروه هاي مختلف مردم که به توسعه پایدار می

 
اندیشند، نگاه انسان دوستانه به مسائل اجتماعی محیط زیست دارند، فعالیت می کنند. 

وي با تشریح ظرفیت هاي مغفول مانده مناطق مختلف استان یزد، افزود: می توان با همکاري و ارتقا نقش گروه هاي مختلف با توجه

 
به دارایی هاي خرد، سرمایه هاي مالی و ظرفیت هاي موجود تعاونی ها را فعال کرد. 

 
نقش مؤثر تعاونی ها در اشتغال و کارآفرینی 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هم در این وبینار گفت: تعاونی ها در دوران تحریم به خوبی عمل کرده و نقش مؤثري در

 
اشتغال و کارآفرینی در کشور ایفا کردند. 

عماد تشکري با تشریح نقش تعاونی ها در ساخت مسکن در دهه دوم و سوم انقلاب، افزود: تعاونی هاي توزیعی و تولیدي در دهه 80



 
و 90 در زمینه ساخت مسکن به خوبی نقش خود را ایفا کردند. 

وي ادامه داد: عدالت اجتماعی در بحث تعاونی ها بسیار حائز اهمیت است که در این زمینه تعاونی هاي سهام عدالت می تواند موثر

 
واقع شود. 

تشکري مهمترین لازمه اقتصاد مقاومتی را توجه به تعاونی عنوان کرد و گفت: براي توسعه اقتصادي، سیاسی و اجتماعی باید به
تعاونی به عنوان یک تفکر نگاه شود و مردمی کردن اقتصاد، کاهش وابستگی به نفت و گسترش تعاونی ها راهبرد مناسب در رسیدن

 
به اهداف اقتصاد مقاومتی است. 

وي مهمترین عامل توسعه را نیروي انسانی دانست و ادامه داد: کشورهاي توسعه یافته به عامل نیروي انسانی و کار جمعی توجه ویژه
اي دارند که کارآفرینی اجتماعی با دو هدف مهار قدرت بازار و تأمین منافع عمومی با استفاده از سرمایه انسانی و در قالب تعاونی

 
محقق می شود. 

 
انسجام توانمندي هاي داخلی در فعالیت هاي تعاونی 

مدیرعامل اتحادیه صنایع دستی استان تهران هم در این وبینار گفت: در عرصه عمل ، تداوم کار در فعالیت هاي تعاونی نیازمند اتحاد

 
و انسجام در توانمندي هاي داخلی است. 

خاطره استادرضایی افزود: یکی از مشکلات پس از شیوع ویروس کرونا که در جامعه احساس شد، ضعف در عقل معاش است، زیرا

 
برخی از موارد بنیادي مانند قرض الحسنه و مددکاري اجتماعی را در زمینه معیشتی از دست داده ایم. 

وي بر احیاي افکار اجتماعی در زمینه هاي همدلی، مشارکت و همفکري تأکید کرد و ادامه داد: دانشجویان، بسیاري از مطالب را فقط

 
می شنوند و کمتر در عرصه عمل و به صورت کاربردي با آنها می شوند. 

رییس کمیسیون اتاق تعاون بانوان ایران صنایع دستی را یکی از نمادهاي اصلی اقتصاد مقاومتی عنوان کرد و اظهار داشت: براي
خوشه سازي و کارگروه هاي تخصصی در عرصه تعاونی نیازمند یک فرآیند قابل ارزیابی هستیم وي در زمینه صنایع و تولیدات
روستایی از منابع بسیار قوي برخورداریم ولی تاکنون انسجام پیوسته بین آنها برقرار نشده است که باید برنامه ریزي لازم در این زمینه

 
صورت گیرد. 

مدیر گروه تعاون و رفاه اجتماعی دانشگاه یزد هم گفت: اقتصاد مقاومتی در واقع اقتصاد فرهنگی است و جدایی آن از فرهنگ سبب

 
بی هویتی اقتصاد می شود. 

 
منوچهر علی نژاد افزود: باید خلأهاي اقتصاد فرهنگی ترمیم شود تا تولید کننده متعهد به تولید با کیفیت شود. 

 
برچسب ها 

 
- یزد 

 
- اقتصاد مقاومتی 



 
- دانشگاه یزد 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند با 100 میلیارد تومان تامین اعتبار شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/10/16

نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی، گفت: ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند با 100 میلیارد تومان تامین
اعتبار شد.

نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی: ادامه
عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند با 100 میلیارد تومان
تامین اعتبار شد نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي
اسلامی، گفت: ادامه عملیات اجرایی نهرشعبان نهاوند با

 
100 میلیارد تومان تامین اعتبار شد. 

به گزارش خبرنگار برنا از همدان، نماینده مردم نهاوند در
مجلس شوراي اسلامی در پنجمین جلسه کارگروه اشتغال
و سرمایه گذاري شهرستان ، با اشاره به مطالبه مردمی و

کشاورزان نهاوندي در خصوص اجراي «بتنی کردن نهر شعبان» گفت: خوشبختانه طی پیگیري هاي صورت گرفته از آنجا که این
پروژه در سالهاي گذشته به دلیل کمبود اعتبار نیمه کاره رها شده است با تامین 100 میلیارد تومان اعتبار از طریق بانک کشاورزي

 
عملیات اجرایی بتنی کردن کلیه انهار فرعی نهر شعبان به زودي آغاز می شود. 

علیرضا شهبازي در ادامه افزود: طی هفته آینده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور را به شهرستان می آوریم تا با ارائه طرح
هاي اشتغالزا در شهرستان از تسهیلات این صندوق براي ایجاد اشتغال و بنگاه هاي زود بازده جهت رفع بیکاري جوانان شهرستان

 
استفاده کنیم. 

نماینده نهاوند در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: با تمامی مدیران عامل بانکها کشور ارتباط خوبی داریم و در راستاي حل مشکلات

 
مردم و جوانان شهرستان بدنبال اخذ مجوز و تسهیلات از این بانکها هستیم. 

وي تاکید کرد: هرکس براي اشتغال جوانان شهرستان تلاشی کند و شغلی ایجاد کند بنده به عنوان خدمتگزار مردم دستش را می

 
بوسم. 

شهبازي در پایان گفت : تفاهم نامه بانکها براي سرمایه گذاري در قالب ماده 56 پروژه سدگرین در حال انجام است ، که بر اساس این
تفاهم نامه بانک کشاورزي در قالب کنسرسیوم با بانک هاي صادرات و یکی دیگر از بانک ها در این بحث ابراز تمایل کرده اند؛ که
منتظر صدور مجوز این کار از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور هستیم تا در قالب ماده 56 بانک هاي عنوان شده بتوانند در حوزه

سرمایه گذاري سدگرین ورود کنند.



ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ ، هنر و رسانه (تحفه) تمدید

شد

منبع: سینماي نوشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/10/16

پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " : متقاضیان اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه کسب و کارها و فعالان بخش
سینمایی و سمعی بصري براي روزهاي یکشنبه،دوشنبه و سه شنبه 21 تا 23 دي ماه تمدید شد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " و به نقل از روابط عمومی سازمان سینمایی، به منظور حمایت از کسب و
کارهاي سینمایی و سمعی بصري، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق هنرصنعت سینما، تسهیلات حمایتی باکارمزد 4 درصد با عاملیت

 
صندوق کارآفرینی امید داده می شود. 

این تسهیلات به متقاضیانی همچون احداث سینما ( پردیس سینمایی امید)، صنایع سینمایی ( تولید ابزار و تجهیزات سینمایی ) ،
موسسات تهیه و تولید فیلم سینمایی / تهیه کنندگان سینما ، سامانه نمایش در خواستی VOD ،آموزشگاه آزاد سینمایی ،موسسات

 
سینمایی و مراکز پشتیبانی فنی سینمایی (لابراتوارها و استودیوهاي سینمایی ) اعطا می شود. 

ثبت نام فعالان و مدیران کسب و کارهاي سینمایی و سمعی بصري متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی، براي سه روز تمدید شد،

 
متفاضیان براي کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سامانه تحفه به آدرس: https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه کنند. 

درباره چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی و اطلاعات بیشتر،شماره تلفن هاي 38512549- 38513356 پاسخگو است.



تامین اعتبار 100 میلیارد تومانی براي اتمام عملیات بتنی کردن نهر شعبان

منبع: فریاد نهاوندشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/10/16

 
علیرضا شهبازي نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی سدگرین نهر شعبان 

نماینده نهاوند در مجلس شوراي اسلامی از تامین 100 میلیارد

 
تومان اعتبار براي اتمام عملیات بتنی کردن نهر شعبان خبر داد. 

به گزارش فریاد نهاوند آنلاین، نماینده مردم نهاوند در مجلس
شوراي اسلامی در پنجمین جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه
گذاري شهرستان ، با اشاره به مطالبه مردمی و کشاورزان
نهاوندي در خصوص اجراي «بتنی کردن نهر شعبان» گفت:
خوشبختانه طی پیگیري هاي صورت گرفته از آنجا که این پروژه
در سالهاي گذشته به دلیل کمبود اعتبار نیمه کاره رها شده
است با تامین 100 میلیارد تومان اعتبار از طریق بانک کشاورزي

 
عملیات اجرایی بتنی کردن کلیه انهار فرعی نهر شعبان به زودي آغاز می شود. 

علیرضا شهبازي در ادامه افزود: طی هفته آینده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور را به شهرستان می آوریم تا با ارائه طرح
هاي اشتغالزا در شهرستان از تسهیلات این صندوق براي ایجاد اشتغال و بنگاه هاي زود بازده جهت رفع بیکاري جوانان شهرستان

 
استفاده کنیم. 

نماینده نهاوند در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: با تمامی مدیران عامل بانکها کشور ارتباط خوبی داریم و در راستاي حل مشکلات

 
مردم و جوانان شهرستان بدنبال اخذ مجوز و تسهیلات از این بانکها هستیم. 

وي تاکید کرد: هرکس براي اشتغال جوانان شهرستان تلاشی کند و شغلی ایجاد کند بنده به عنوان خدمتگزار مردم دستش را می

 
بوسم. 

شهبازي در پایان گفت : تفاهم نامه بانکها براي سرمایه گذاري در قالب ماده 56 پروژه سدگرین در حال انجام است ، که بر اساس این
تفاهم نامه بانک کشاورزي در قالب کنسرسیوم با بانک هاي صادرات و یکی دیگر از بانک ها در این بحث ابراز تمایل کرده اند؛ که
منتظر صدور مجوز این کار از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور هستیم تا در قالب ماده 56 بانک هاي عنوان شده بتوانند در حوزه

سرمایه گذاري سدگرین ورود کنند.



احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/10/16

خبرگزاري آریا - با حمایت بانک کشاورزي کارخانه راکد
فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان احیا و مجددا

 
راه اندازي شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، میزان تولید بیش از 630 واحد
مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک
کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن در سال
افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این
ظرفیت ها با کارآفرینی،ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش
سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات

 
اقتصادي این استان باشد. 

در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره ارزش و استفاده
بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و
بسته بندي مرغ و ماهی با مساحت 1500 متر مربع زیربنا

و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک کشاورزي از محل اعتبار صندوق توسعه ملی و

 
منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال مستقیم 26 نفر فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي
از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت

 
جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 

شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز

 
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است. 

<--



تجربه گرانبهاي سیستم بانکی در ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در

بانک سپه

منبع: برداشت روزشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک سپه؛ شهباز حسن پور عضوکمیسیون اقتصادي مجلس اظهار داشت:
ادغام پنج بانک آنهم با ساختار متفاوت و بعضا ناهمگون در بانک سپه براي مسولین کشور بسیار مهم و حیاتی بود به نحوي

که همواره جزو برنامه هاي مهم دولت و بانک مرکزي تلقی می شد. (...)

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس به سرانجام رسیدن موفق فرایند ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه را تجربه

 
اي گرانبها براي مدیریت سیستم بانکی عنوان کرد. 

به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک سپه؛ شهباز
حسن پور عضوکمیسیون اقتصادي مجلس اظهار داشت: ادغام
پنج بانک آنهم با ساختار متفاوت و بعضا ناهمگون در بانک سپه
براي مسولین کشور بسیار مهم و حیاتی بود به نحوي که همواره

 
جزو برنامه هاي مهم دولت و بانک مرکزي تلقی می شد. 

رییس فراکسیون اصناف و اشتغال مجلس با اشاره به آثار و نتایج
تلخ ادغام برخی بانکها و موسسات اعتباري طی سالهاي گذشته
گفت:  ادغام پنج بانک بزرگ آنهم در این سطح بدون هیچ
حاشیه جدي و در آرامش کامل بیانگر تلاش مجدانه ، مدیریت

 
هوشمندانه و همراهی و همکاري همه فعالین مرتبط در تمام سطوح است. 

نماینده مردم سیرجان اظهار داشت: مسولین و مدیران دست اندرکار این  اقدام ارزشمند نشان دادند که می توان کارهاي بزرگ را با

 
داریت و توانمندي به گونه اي به سرانجام رساند که در تاریخ اقتصادي کشور ثبت شود. 

حسن پور از جمله آثار و برکات این اقدام را نظم بهتر و بیشتر بازار پولی کشور عنوان کرد و اظهار داشت :  بدون شک ادغام این پنج
بانک در بانک سپه به عنوان یکی از بهترین ، فعالترین و نقش آفرترین بانکهاي کشور در عرصه پولی و اقتصادي  ، می تواند توان

 
دولت و بانک مرکزي را در اجراي سیاستهاي مهم پولی موفق تر کند. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس تلاش  چقازردي مدیرعامل بانک سپه و هیات مدیره همراه در عرصه میدانی ادغام را ستود و تصریح
کرد:  همه مدیران و کارکنان بانک سپه و بانکهاي ادغامی با تلاش و کوشش و همراهی ثابت کردند می توان بزرگ ترین کارها را به

 
بهترین شکل به سرانجام رساند. 

حسن پور وجود یک بانک مقتدر و بزرگ همچون بانک سپه که به گفته مدیرعامل آن ، سیاست و استراتژي خود را  هوشمندانه 
هدف مقدس کمک به رشد و توسعه اقتصادي کشور قرار داده از این پس  می تواند بهتر و تاثیر تر از گذشته در کنار دولت و به بازوي

 
توانمند آن براي اجراي سیاستهاي پولی و تحقق اهداف کلان اقتصادي کشور باشد. 



وي در پایان تلاشهاي صورت گرفته در این خصوص را ستود و گفت: مجموعه سیستم بانکی اولین و مهمترین قدم براي اصلاح
ساختارهاي خود را خوب و مقتدر برداشته است.



حمایت بانک مهر ایران از توسعه اشتغال در روستاها

منبع: برداشت روزشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش برداشت روز، امروز تفاهم نامه اي به امضاي دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل این بانک و دکتر محمد امید معاون
توسعه روستایی و مناطق محروم رئیس جمهوري رسید که در چارچوب آن بانک مهر ایران با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در

روستاها و مناطق محروم، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند. اکبري، مدیرعامل بانک ...

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب تفاهم نامه همکاري با معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري براي توسعه اشتغال

 
در روستاها و مناطق محروم، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند. 

به گزارش برداشت روز، امروز تفاهم نامه اي به امضاي دکتر
مرتضی اکبري مدیرعامل این بانک و دکتر محمد امید معاون
توسعه روستایی و مناطق محروم رئیس جمهوري رسید که در
چارچوب آن بانک مهر ایران با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در
روستاها و مناطق محروم، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می

 
کند. 

اکبري، مدیرعامل بانک مهر ایران در نشست خبري این تفاهم
نامه گفت: کار خوبی که در بانک مهر ایران طی یکی دو سال
گذشته انجام شده، توجه به توسعه مشاغل و کسب و کارهاي

 
خرد بوده که یکی از حوزه هاي آن حوزه روستایی است. 

وي این طور ادامه داد: بانک مهر ایران اقدامات گسترده اي را با نهادهایی همچون بنیاد برکت و کمیته امداد انجام داده و امروز نیز

 
خوشبختانه با معاونت توسعه روستایی تفاهم نامه امضا کرده است. امیدواریم شاهد توسعه اشتغال در روستاهاي کشور باشیم. 

 
پرداخت 230هزار میلیارد ریال تسهیلات از سوي بانک مهر ایران 

اکبري اظهار کرد: بانک مهر ایران از اوایل امسال یک میلیون و 720 هزار فقره وام به ارزش 230هزار میلیارد ریال پرداخت کرده که

 
40 درصد آن در حوزه اشتغال و 60 درصد آن در حوزه ازدواج، معیشت و درمان بوده است. 

مدیرعامل بانک مهر ایران افزود: تفاهم نامه اي که امروز امضا می کنیم براي توسعه اشتغال خرد روستایی است. معاونت روستایی
ریاست جمهوري 200 میلیارد ریال براي این کار تخصیص می دهد و بانک نیز 300 میلیارد ریال اضافه می کند. مجموعاً 500
میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد 4 درصد در حوزه اشتغال روستایی به افرادي که از سوي معاونت روستایی معرفی شوند، پرداخت می

 
شود. 

 
مدت بازپرداخت تسهیلات به طور متوسط 48 ماه است 

اکبري درباره مبلغ این تسهیلات گفت: حداقل 500 میلیون تا یک میلیارد ریال و حداکثر 2 میلیارد ریال بر اساس کاري که تعریف
می شود، پرداخت خواهد شد. ضامنین نیز بر اساس چیزي است که بانک مرکزي تعریف کرده است. مدت بازپرداخت تسهیلات یاد
شده نیز از 36 تا 60 ماه و به طور متوسط 48 ماه است. امیدوارم این تفاهم نامه باعث خیر شود و برکاتش براي جامعه به ویژه

 
روستاییان پرثمر باشد. 

مدیرعامل بانک مهر ایران تأکید کرد: به محض اینکه سهم مشارکت معاونت توسعه روستایی پرداخت شود، پرداخت تسهیلات نیز آغاز



 
می شود. 

وي افزود: ضامنین بر اساس دستورالعمل بانک مرکزي تعیین می شوند. زمانی که نهاد مشارکت کننده سهمی در ضمانت بر عهده
گیرد، بانک تضامین را تسهیل کند. اما هنگامی که خود مشارکت کننده نمی تواند چنین کاري انجام شود، بر اساس آیین نامه بانک
مرکزي عمل می شود. براي تسهیلاتی که در چارچوب این تفاهم نامه پرداخت می شود، بین یک تا دو ضامن بسته به نوع کاري که

 
تعریف می شود، مورد نیاز است. 

 
مبلغ این تفاهم نامه می تواند افزایش یابد 

در ادامه این نشست امید، معاون روستایی رئیس جمهوري اظهار کرد: پرداخت این تسهیلات کار ارزشمندي است که در حال رقم
خوردن است. پرداخت این تسهیلات فرصت جدیدي براي خدمت در حوزه اشتغال روستاییان ایجاد می کند. البته عددي که ذکر شد
می تواند یک پایه اولیه باشد که ظرف هفته آینده اجرایی شود. این عدد می تواند در سال جاري و سال آتی افزایش یابد و به این

 
صورت این حرکت را تسریع کنیم. 

وي در ادامه افزود: یکی از توفیقات این دولت توجه به اشتغال روستایی است. از ابتداي انقلاب اسلامی کارهاي بزرگی در حوزه
روستایی صورت گرفته است. زیرساخت هاي روستاهاي ما اکنون مطلوب است. روستاهاي بالاي 20 خانوار کشور همگی از نعمت برق،
75 درصد از نعمت آب، حدود 86 درصد از گاز، تقریباً 100 درصد از آموزش و بهداشت برخوردارند و در بیش از 50 درصد روستاها

 
مقاوم سازي انجام شده است. در این دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات در روستاها از 15 درصد به 92 درصد رسیده است. 

 
اقدامات دولت براي اشتغال روستاییان 

امید در ادامه گفت: خدمت ویژه اي که این دولت انجام داده مختص اشتغال روستاییان بوده است. 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه

 
ملی براي این امر در نظر گرفته شده که از سال 1397 پرداخت آن آغاز شده است. 

وي اظهار کرد: در همین راستا حرکت هاي متعددي انجام شده و منابع مختلفی براي اشتغال روستاییان تعریف شده است. از محل
منابعی که 22هزار میلیارد تومان بوده، نرخ بیکاري روستاها 1.4 درصد کاهش یافته است. همچنین اشتغال روستاییان از سبد اشتغال

 
کشور بین 3 تا 5 درصد بوده که اکنون به 29 درصد رسیده است. 

معاون توسعه روستایی رئیس جمهوري افزود: از محل اعتبار اشتغال روستاییان شاهدیم که نرخ مهاجرت روستایی به یک برابري
نسبی رسیده است. پیش از انقلاب اسلامی تا پایان سال 1395 شاهد کاهش جمعیت روستایی بودیم، اما اکنون با حرکت هاي خوبی
که صورت گرفته این روند تقریباً متوقف شده است. یعنی مهاجرت روستایی و مهاجرت معکوس تقریباً برابر شده است. امیدواریم

 
بتوانیم به زودي روند مثبتی را در این زمینه تجربه کنیم. 

 
بانک مهر ایران، بانک مبارکی است 

امید گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران، بانک بسیار مبارکی است و در هر حرکتی که انجام داده، موفق بوده است. این بانک
بزرگترین بانک قرض الحسنه کشور است و 230هزار میلیارد ریال تسهیلاتی که در سال جاري پرداخت کرده نشان از همین موضوع

 
است. 

وي با بیان اینکه می توان همکاري هاي جدیدي با این بانک انجام داد، اظهار کرد: این بانک سابقه روشن و خوبی دارد. بانک مهر
ایران معروف است که به خوبی محرومان را به ویژه در روستاها حمایت می کند و سخت گیري سایر بانک ها را ندارد. امیدوارم این

 
فتح بابی باشد که به زودي گسترش یابد. 

منبع: روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران



عملگرایی راهی براي رهایی از چالش ها

منبع: برداشت روزشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش برداشت روز، از نگاه بسیاري تحلیلگران و اندیشه ورزان، علم نوعی فعالیت «حل مساله» است. گاهی این مسائل
مفهومی و نظري است که دیدگاه انسان ها را نسبت به پدیده ها تغییر می دهد؛ اما در نهایت میزان پیشرفت هر علمی را می

توان در توانایی حل مسائل فراروي یک کشور ارزیابی کرد. بی تردید هدف علم، صرفا ...

 
تولید مقاله و سایر محصولات علمی بدون توجه به نیازهاي داخلی، مشکل گشاي مسائل کشور نخواهد بود. 

به گزارش برداشت روز، از نگاه بسیاري تحلیلگران و اندیشه ورزان، علم نوعی فعالیت «حل مساله» است.
گاهی این مسائل مفهومی و نظري است که دیدگاه انسان ها را نسبت به پدیده ها تغییر می دهد؛ اما در
نهایت میزان پیشرفت هر علمی را می توان در توانایی حل مسائل فراروي یک کشور ارزیابی کرد. بی تردید
هدف علم، صرفا تفکر و تولید علم براي علم نیست، بلکه هدف علم ارائه راه حل هاي مناسب در مواجهه با

مسائل و چالش هاي جامعه، حل مسائل، ابداع نوآوري و خلاقیت است تا بتواند رفاه و آسایش براي انسان به ارمغان آورد و از رنج هاي
انسان ها فرو کاهد. در همین راستا، فناوري هاي نوین همیشه به عنوان یکی از نمودهاي عینی و عملی مطرح بوده و تحولات مهمی

 
در زندگی انسان ها به وجود آورده است. 

متاسفانه مساله محوري و مشکل گشایی در کانون برنامه هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاه و موسسات پژوهشی نیست. تولید مقاله و
سایر محصولات علمی بدون توجه به نیازهاي داخلی، مشکل گشاي مسائل کشور نخواهد بود. پرسش این است متناسب با چند برابر
شدن تعداد مقالات منتشر شده در کشور، چرا مسائل کشور حل نشده است؟ براي نمونه بر اساس برخی برآوردهاي انجام یافته، بیش
از 90 درصد مقالات در برخی رشته هاي دانشگاهی با رهیافت مسائل فرارو نوشته نمی شود؛ بنابراین نگاه تولید علم صرفا براي علم
گره گشاي مشکلات نیست. راهکار مواجهه ما با مشکلات باید حل مساله باشد که مبتنی بر بهره مندي از دانش اندوخته براي حل
مسائل پیش رو است. بی تردید علم بدون عمل گرایی سودمندي کمتري خواهد داشت، البته عمل گرایی هم بدون علم شبیه رهایی
در جنگل بدون نقشه راه خواهد بود. رابطه علم و عمل گرایی دوسویه است. استفاده از علم براي حل مسائل فراروي کشور به معناي

 
کاربردي کردن علم خواهد بود و عمل گرایی هم نیازمند داشتن الگوي ذهنی براي اثرگذاري بهتر در جامعه است. 

تمرکز بر حل مساله براي رفع نیازهاي کشور و گشودن راهکارهایی براي جهش تولید، اشتغال و ارتقاي بهره وري، پیشرفت، رفاه
اقتصادي و تعالی اخلاقی جامعه را در پی خواهد داشت. باید دغدغه اصلی علم همین انسان ها باشد زیرا اینها واقعیت هستند. اگر

 
مسائل انسانی حل نشود یعنی پیشرفت علم با مشکل همراه است. 

رویکرد ما بهره مندي از توانمندي هاي دانشگاه در حل مسائل پولی و بانکی است. ما پژوهش ها را باهدف بهبود کارآیی، چابک سازي
سازمان، کاهش هزینه و ریسک، ارائه خدمات مطلوب به مشتریان، گسترش شمول مالی، افزایش درآمدها و سودآوري و ایجاد اشتغال

 
پایدار دنبال می کنیم و از همه ایده ها و اندیشه هاي راهگشا در این مسیر بهره برداري می کنیم. 

در این راستا چندي پیش نشست صمیمی با گروهی از نخبگان دانشگاهی و فناوري جوان داشتیم. ایده هاي خلاقانه و علمی بی دلیل
در حوزه هاي تامین مالی، استارت آپ ها، به کارگیري فناوري در ارائه خدمات مالی و بانکی، ایجاد زنجیره هاي ارزش و ... مطرح و هر
یک به برنامه هاي کاري براي سازمان تبدیل شد. رهیافت ما تلفیق دانش با واقعیت هاي موجود در جغرافیاي اقتصادي کشور،
تنگناهاي سازمانی و موانع پیش روست تا از رهگذر آمیختگی دانش نهفته در مراکز پژوهشی و تجربه هاي انسانی انباشته در پست
بانک ایران، بتوانیم قوت ها را تقویت و تهدیدها را به فرصت تبدیل کنیم. شیوه کاري ما، ترکیب ایده هاي دانشگاهی با تجربیات



سودمند در نظام بانکی است تا با تلفیق آن بتوانیم راهکارهاي بومی متناسب با ظرفیت هاي اقتصادي و اجتماعی کشور ارائه کنیم و
پس از تحلیل و ارزیابی موشکافانه، آنها را در عمل پیاده سازي و اجرایی کنیم و به دنبال ارزیابی و پایش و دیده بانی کنیم تا آثار و
پیامدهاي محسوس آن را در سودآوري، حمایت از تولید و کسب کارهاي نوپا اشتغال زایی و رفاه زندگی مردم به ویژه مناطق کم
برخوردار و روستایی مشاهده کنیم. بی تردید نگاه عمل گرایانه، فضاها و فرصت هاي جدید براي فعالیت گشوده خواهد کرد و برابري
هاي اقتصادي و رضایتمندي اجتماعی را در پهناي کشور تقویت خواهد کرد و بیش ازپیش زمینه را براي بهره برداري از توان
پژوهشی کشور و جهت گیري برنامه هاي پژوهشی براي عمل گرایی، واقع نگري و کاربردي کردن یافته هاي علمی براي کاهش
مشکلات موجود، بهبود روش ها، ارائه نوآوري ها، خلق فناوري جدید، تجاري کردن ایده ها، رونق کسب وکار و افزایش تاب آوري

 
فراهم خواهد کرد. 

مدیرعامل پست بانک ایران



راه اندازي سامانه منابع انسانی بانک کار آفرین، زودي

منبع: برداشت روزشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش برداشت روز، محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به
استراتژي اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته

مسوولان دولتی امري که موجب شده در این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی ...

راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی حمایت از کارآفرینان بازگشت؛

 
روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . 

به گزارش برداشت روز، محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به
استراتژي اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان

 
دولتی امري که موجب شده در این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،

 
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي تامین آتیه از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت
باشد./ بانک کارآفرین



دیدار فرماندار شهرستان مهریز با مدیر صندوق کارآفرینی امید
استان یزد

دیدار فرماندار شهرستان مهریز با مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش روابط عمومی صندوق استان یزد روز سه شنبه
16دي ماه زارع زاده فرماندار شهرستان مهریز در دیدار صمیمانه با خوش قامت مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد به گفتگو

 
پرداختند . 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان با اشاره به پرداخت 319 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ 93 میلیارد ریال در سال جاري در
شهرستان مهریز گفت:162 فقره از این تسهیلات در حوزه تفاهم نامه با بنیاد برکت به مبلغ 60 میلیارد ریال و در راستاي توسعه

 
کسب و کارهاي پایدار و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی مردم شهرستان پرداخت گردیده است. 

وي افزود: از ابتداي اجراي قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري نیز صندوق از محل مشارکت
با صندوق توسعه ملی 44 فقره تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به مبلغ 44 میلیارد و 900 میلیون ریال در شهرستان مهریز پرداخت

 
نموده است . 

خوش قامت ادامه داد: ساخت اولین شعبه صندوق کارآفرینی امید درشهرستان مهریز نیزدر راستاي ارائه خدمات بهتر ومطلوبتر به

 
مردم شهرستان می باشد. 

در ادامه فرماندار مهریز با قدردانی از اقدامات صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در شهرستان مهریز گفت:
مجموعه فرمانداري آمادگی دارد تا در راستاي اهداف صندوق حمایت و همکاري لازم را به عمل آورد.



تصویب 909 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي آذربایجان

غربی

منبع: ایسناشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/10/16

وزیر جهاد کشاورزي از اختصاص 909 میلیارد تسهیلات براي رونق و توسعه کشاورزي آذربایجان غربی به صورت سرمایه در
گردش و طرح هاي اولویت دار خبر داد.

کاظم خاوازي عصر سه شنبه، 16دي ماه در جلسه کارگروه
آب وکشاورزي که با حضور جمعی از معاونین وزارتی،
استاندار و مجمع نمایندگان مجلس شوراي اسلامی استان
و مسئولان استانی در سالن جلسات استانداري برگزار شد،
اظهار کرد: تخصیص این اعتبارات محدودیتی ندارد و در
صورت وجود طرحهاي اثر بخش و نوآورانه براي توسعه این

 
بخش این میزان اعتبار قابل افزایش است. 

وي ادامه داد: از این میزان تسهیلات 82 میلیارد تومان به
بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی، 106 میلیارد تومان در بخش دام، 11 میلیارد تومان شیلات و آبزیان و 412 میلیارد تومان در بخش
گلخانه اي هزینه خواهد شد ، البته استان علاوه بر این رقم ها اگر طرح قابل سرمایه گذاري با هدف ایجاد اشتغال و رونق کشاورزي

 
داشته باشد ما قادر به پرداخت تسهیلات بیشتري هستیم. 

خاوازي در ادامه بر پیگیري تخصیص این اعتبارات از سوي نمایندگان استان در مجلس شوري اسلامی و مسئولان آذربایجان غربی
تاکید کرد و افزود: اعتبارات به میزان کافی موجود است و در صورت نیاز و داشتن طرح هاي قابل سرمایه گذاري هیچ محدودیتی

 
براي پرداخت تسهیلات وجود ندارد. 

وزیر جهاد کشاورزي از آذربایجان غربی به عنوان استان با ظرفیت و پتانسیل بالا در بخش کشاورزي نام برد و اضافه کرد: نشست ها و
دیدار هاي خوبی این دو روز سفر به این استان به همراه معاونین وزرات داشتیم که امیدواریم با هماهنگی بین دستگاهی و پیگیري
مستمر مسئولان استانی در ماه هاي آتی شاهد حل برخی موانع و مشکلات به خصوص در امر صادرات محصولات کشاورزي مخصوصا

 
سیب درختی باشیم. 

خاوازي با اشاره به مشکل حق آبه در بخش کشاورزي آذربایجان غربی گفت: در اسرع وقت در نشست با وزیر نیرو و رئیس سازمان
محیط زیست به صورت نشست اضطراري بحث حق آبه بخش کشاورزي استان از مصوبات ستاد احیاي دریاچه ارومیه را بررسی و راه

 
هاي حل مشکل کم آبی در این حوزه را برطرف می کنیم. 

وي با بیان اینکه به دلیل تعهد کاهش 40 درصدي آب در بخش کشاورزي براي احیاي دریاچه ارومیه امروز شاهد بروز مشکلات
اساسی در برخی شهرستانها و روستاهاي استان هستیم، افزود: مشکلات اجتماعی با توجه به نبود اشتغال و محرومیت در این منطقه

 
در اثر عدم بررسی درست تخصیص حق آبه بخش کشاورزي در حال رخ دادن است و باید این موضوع به صورت ویژه بررسی شود. 

وزیر جهاد کشاورزي از نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی ومسئولان آذربایجان غربی خواست مستندات کافی وقوي در
خصوص مشکل حق آبه بخش کشاورزي با توجه به احیاي دریاچه ارومیه را تهیه کنند، گفت: باید با این مستندات بحث کشاورزي و
مشکلات اجتماعی شهرها و روستاهاي آذربایجان غربی در نشست با وزارت نیرو و سازمان حفاظت محیط زیست کشور بازنگري و

 
بررسی شود. 

خاوازي با بیان اینکه صادرات سیب استان یکی از مطالبات جدي این بخش است که مشکلات در حال رفع شدن هستند و تنها



نیازمند هماهنگی بین دستگاهی با وزارت صمت هستیم، گفت: با رفع موانع صادراتی در ماه هاي آتی شاهد رونق صادرات سیب

 
خواهیم بود. 

وزیر جهاد کشاورزي، قانون خرید تضمینی را اقدامی موثر در حمایت از کشاورزان برشمرد و اظهار کرد: با تصویب این قانون و اعطاي

 
اختیارات خرید تضمینی، صادرات و واردات به وزارت جهاد کشاورزي اتفاقات خوبی را در این بخش شاهد هستیم. 

خاوازي از تعیین تکلیف دامداري هاي سنتی تا آخر هفته جاري در کشور خبر داد و گفت: براي توسعه و رونق بخشی این حوزه

 
تمامی دامداري هاي سنتی کشور تا آخر هفته تعیین تکلیف شده و مجوزهاي قانونی لازم به صاحبان این بخش اعطا می شود. 

وي همچنین از ایجاد شهرك هاي کشاورزي در مناطق محروم استان خبر دادو گفت: در صورت بررسی زیرساخت هاي لازم و دارا
بودن زمین مناسب وزارت جهاد کشاورزي آمادگی لازم براي احداث شهرکهاي کشاورزي در مناطق محروم آذربایجان غربی به صورت

 
ویژه را داراست. 

وزیر جهاد کشاورزي در ادامه از آرتمیا به عنوان ظرفیت کم نظیر در بخش کشاورزي آذربایجان غربی نام برد و گفت: هر کیلو سیست

 
آرتمیا در دنیا 50 تا 150 دلار ارزش اقتصادي دارد با توسعه این صنعت ضمن ارزآوري می توان اشتغال خوبی در منطقه ایجاد کرد. 

وي با ابراز گلایه از خرد شدن اراضی کشاورزي در کشور گفت: متاسفانه در برخی مناطق کشور شاهد تجزیه شدن اراضی کشاورزي

 
هستیم که این موضوع به عنوان خط قرمز در حوزه کشاورزي با متخلفین مورد برخورد جدي قرار می گیرد. 

انتهاي پیام



ایجاد اشتغال براي 9 هزار و 900 نفر در اسلامشهر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري فارس از اسلامشهر، مسعود مرسلپور
فرماندار شهرستان اسلامشهر بعدازظهر امروز در جلسه
شوراي اداري این شهرستان در محل سالن اجتماعات
فرمانداري، اظهار کرد: بنابر تأیید سامانه رصد اشتغال
وزارت کار در سال جاري، تاکنون براي 9 هزار و 900 نفر

 
در سطح شهرستان اسلامشهر اشتغال ایجاد شده است. 

وي با اشاره به اختصاص بیشترین سهمیه ایجاد اشتغال
استان به شهرستان اسلامشهر، گفت: در برش توسعه شهرستان هاي استان تهران تعداد 10 هزار و 800 نفر سهمیه براي شهرستان
اسلامشهر اختصاص داده شده که تاکنون با همراهی و همکاري همه دستگاه هاي اداري و اجرایی و واحدهاي تولیدي و صنعتی

 
منطقه، بخش اعظمی از این سهمیه تحقق یافته و تا پایان سال قطعاً بیش از سهمیه تخصیصی اشتغال زایی خواهد شد. 

فرماندار شهرستان اسلامشهر با اعلام خبر کسب رتبه نخست اشتغالزایی در سطح استان تهران، بیان کرد: با توجه به شیوع ویروس
کرونا و آسیب رسیدن به بخش هاي مختلف اقتصادي، رفاهی و معیشتی مردم، خوشبختانه با اقدامات انجام شده و رفع موانع و
مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی نه تنها هیچ واحدي تعطیل نشده بلکه شرایط ویژه براي متقاضیان دریافت تسهیلات و ایجاد

 
اشتغال فراهم شده و هیچ گونه کاهش و تعدیل نیرویی در مجموعه واحدهاي تولیدي و صنعتی نداشته ایم. 

مرسلپور با تأکید بر اهمیت ریشه کنی معضل بی سوادي در اسلامشهر، ابراز کرد: با تلاش مجموعه مدیریت آموزش و پرورش و نهضت
سوادآموزي شهرستان به رغم افزایش جمعیت منطقه بالغ بر 97 درصد از جمعیت بی سواد از ساکنان منطقه ریشه کن شده و

 
اسلامشهر رتبه نخست مبارزه با بی سوادي را به دست آورده است. 

وي با اشاره به اقدامات انجام شده شهرستان براي مبارزه با ویروس کرونا، عنوان کرد: در حوزه مبارزه با ویروس کرونا اقدامات انجام
شده از سوي شبکه بهداشت و درمان و با همکاري همه جانبه اقشار مختلف مردم و دستگاه هاي اجرایی و خیران منطقه روند ابتلاء،
بستري و فوت افراد در اثر ویروس کرونا در تنها بیمارستان دولتی اسلامشهر که ظرفیت 125 تختخواب دارد سیر نزولی داشته و

 
تعداد فوتی ها در طی چند روز گذشته به صفر رسیده است. 

فرماندار شهرستان اسلامشهر از درگیري بالغ بر 60 درصد از کادر درمان بیمارستان اسلامشهر با ویروس کرونا، ادامه داد: با اجراي
موفقیت آمیز طرح شهید سلیمانی در اسلامشهر که با هم گرایی، همکاري و همراهی همه جانبه مسؤولان و مردم منطقه و رعایت
دستورالعمل هاي بهداشتی و فاصله گذاري هاي اجتماعی و نظارت هاي بهداشتی انجام شده، خوشبختانه شاهد کنترل و مهار این

 
ویروس منحوس در سطح منطقه هستیم. 



مرسلپور با اشاره به فرا رسیدن ایام االله دهه فجر انقلاب اسلامی، خاطرنشان کرد: مسائل ابتداي انقلاب و دستاوردهاي نظام مقدس
جمهوري اسلامی باید از نسلی به نسل دیگر منتقل شود و مدیران دستگاه هاي اجرایی و اداري با اطلاع رسانی و اعلام اقدامات انجام

 
شده از سوي دولت به مردم زمینه دلبستگی و علاقه مندي مردم به مسؤولان را فراهم کرده و خدمات ارائه شده را بیان کنند. 

 
کنترل ویروس کرونا با اجراي طرح شهید سلیمانی در اسلامشهر 

فاطمه تاجیک رئیس شبکه بهداشت و درمان شهرستان اسلامشهر هم در جلسه شوراي اداري اسلامشهر ضمن قدردانی از همکاري
همه جانبه دستگاه هاي امدادي و خدمات رسانی و نیروي مقاومت بسیج و شبکه بهداشت و درمان براي مبارزه با ویروس کرونا، اظهار
کرد: با اجراي طرح شهید حاج قاسم سلیمانی و کنترل بیماري به شیوه محله محور، از آذرماه سال جاري تاکنون شاهد روند نزولی

 
میزان بستري و مرگ بیماران مبتلا به ویروس کرونا هستیم. 

وي از کاهش چشمگیر مراجعات براي انجام آزمایش کرونا به بیمارستان و مراکز درمانی شهرستان خبر داد و افزود: با همکاري
نیروهاي داوطلب هلال احمر و بسیج در سه زمینه مراقبت از بیماري، نظارت بر نحوه اجراي دستورالعمل هاي بهداشتی و حمایت از
افراد آسیب دیده از کرونا، در سطح منطقه با کاهش این بیماري و تبدیل وضعیت شهرستان از نارنجی به زرد به زودي شاهد رسیدن

 
به وضعیت سفید و تغییر به رنگ سبز خواهیم بود. 

رئیس شبکه بهداشت و درمان شهرستان اسلامشهر با تأکید بر فعالیت واحدهاي سیار براي کنترل و شناسایی افراد مبتلا و انجام
تست هاي رایگان از افراد مشکوك، یادآور شد: با توجه به کسب موفقیت هاي چشمگیر در اجراي طرح شهید سلیمانی از مسؤولان
دستگاه هاي اداري و مدیران واحدهاي تولیدي و صنعتی شهرستان انتظار داریم ضمن ممانعت از حضور افراد داراي علائمی از بیماري
در محل کار همکاري لازم را براي ماندن در خانه و استراحت به مدت دو هفته و استفاده از مرخصی استعلاجی حتی بدون انجام

 
آزمایش کرونا با پرسنل داشته باشند. 

 
تشکیل 2 هزار میلیارد تومان پرونده تخلفات احتکار و گرانفروشی در اسلامشهر 

حسین ناطقی پور رئیس اداره صنعت معدن و تجارت شهرستان اسلامشهر در ادامه جلسه شوراي اداري شهرستان اسلامشهر، اظهار
کرد: با فراهم شدن شرایط و بستر لازم براي احداث شهرك صنعتی مصوب در سطح 130 هکتار، براي 20 هزار نفر در سطح

 
شهرستان اشتغالزایی می شود. 

وي با اشاره به رفع مشکلات و موانع تولید و اشتغال در منطقه، افزود: در طی 10 ماه گذشته در سطح 6 هزار و 700 واحد تولیدي و
صنفی فعال در سطح شهرستان اسلامشهر بالغ بر6 هزار و 500 اشتغال ایجاد شده و با رفع مسائل و مشکلات واحد صنعتی تعطیل و

 
نیمه تعطیل در این شهرستان، براي بیش از 550 نفر نیز اشتغالزایی شده است. 

رئیس اداره صمت شهرستان اسلامشهر با اشاره به پرداخت 207 میلیارد تومان وام کرونایی به متقاضیان واحدهاي آسیب دیده از
کرونا، خاطرنشان کرد: با توجه به التهابات به وجود آمده در بازار در راستاي تنظیم بازار و تأمین نیازهاي شهروندان علاوه بر تأمین و
توزیع 400 تن برنج، 200 تن مرغ گرم و سرد، 200 تن شکر و 200 تن گوشت به قیمت دولتی و توزیع در سطح منطقه، با انجام
گشت هاي نظارتی و کنترل و برخورد با متخلفان بیش از 2 هزار میلیارد تومان پرونده تخلفات احتکار و گرانفروشی تنظیم و براي

 
اعمال قانون به تعزیرات حکومتی شهرستان ارسال شده است. 



انتهاي پیام/67021/پ/س



165 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال به مددجویان بوشهر پرداخت شد

منبع: سوكشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/10/16

دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي استان بوشهر گفت: در سال جاري تاکنون در قالب 2 هزار و 780 پرونده، 165 میلیارد
تومان به مددجویان این استان پرداخت شده است.

به گزارش سوك به نقل از ایرنا؛ داریوش زراعت گر افزود:
این میزان تسهیلات اشتغال پرداختی 111 میلیارد و 153
میلیون تومان از محل بند ب تبصره 16 قانون بودجه و 54
میلیارد و 240 میلیون تومان تسهیلات اشتغال روستایی

 
است. 

وي با اشاره به رتبه چهارم استان بوشهر در پرداخت
تسهیلات اشتغال مددجویان ادامه داد: تاکنون 74 درصد
سهمیه تسهیلات اشتغال مددجویان استان بوشهر پرداخت

شده است که بانک  هاي ملی، کشاورزي و رفاه به ترتیب با 43، 14 و هشت میلیارد تومان بیشترین میزان تسهیلات پرداختی را به

 
خود اختصاص داده اند. 

وي بیان کرد: سهم استان بوشهر از تسهیلات یاد شده در مجموع 150 میلیارد و 800 میلیون تومان است که تاکنون 9 درصد بیش از
سهمیه این استان طرح براي دریافت تسهیلات به بانک ها معرفی شده تا زمینه جذب 100درصدي سهمیه استان از تسهیلات ابلاغی

 
فراهم شود. 

زراعت گر ادامه داد: از محل بند ب تبصره 16 قانون بودجه در استان بوشهر در مجموع چهار هزار و 175 پرونده و طرح به ارزش 164

 
میلیارد و 460 میلیون تومان به بانک هاي استان معرفی شده است. 

وي بیان کرد: سقف این تسهیلات براي هر فرد 50 میلیون تومان و براي کارفرمایان 250 میلیون تومان (به ازاي ایجاد اشتغال براي

 
پنج مددجو) است که نرخ کارمزد آن 4 درصد مدت زمان بازپرداخت آن نیز پنج تا هفت سال تعریف شده است. 

زراعت گر اضافه کرد: از سال 95 تا دي ماه امسال تاکنون 332 میلیارد و 170 میلیون تومان تسهیلات از محل بند ب تبصره 16

 
قانون بودجه به بانک هاي استان تخصیص اعتبار شده است. 

وي گفت: در این پنج سال در مجموع 86 درصد تسهیلات ابلاغی به ارزش 286 میلیارد و 600 میلیون تومان به 10 هزار و 136 طرح

 
اشتغال زا پرداخت شد. 

 
پرداخت 54 میلیارد تسهیلات اشغال روستایی به مددجوان بوشهري 



زراعت گر یادآور شد: در ارتباط با تسهیلات اشتغال روستایی مددجویان نیز با همکاري اداره هاي کل کمیته امداد و تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر مجموع تسهیلات ابلاغی به استان 59 میلیارد و 700 میلیون تومان بود که تاکنون 91 درصد تسهیلات ابلاغی

 
به یکهزار و 307 طرح به میزان 54 میلیارد و 240 میلیون تومان پرداخت شد. 

وي افزود: بانک هاي کشاورزي، پست بانک، توسعه تعاون و صندوق کارآفرینی امید چهار بانک عامل پرداخت تسهیلات اشتغال زایی

 
روستایی به مددجویان استان بوشهر هستند. 

زراعت گر یادآور شد: در ارتباط با پرداخت تسهیلات اشتغال زاییکمیته امداد در استان بوشهر در سال هاي 96 و 97، 100درصد و در
سال گذشته نیز 95 در اعتبارات جذب شد و براي سال جاري نیز تاکنون 74 درصد اعتبارات جذب شده که انتظار است تا پایان سال

به 100 درصد افزایش پیدا کند.



امنیت غذایی یکی از مؤلفه هاي امنیت ملی است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/10/16

به گزارش خبرگزاري فارس، مجمع عمومی سالانه سازمان
اقتصادي کوثر با حضور مهندس سعید اوحدي معاون
رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران، دکتر
محمدجواد ایروانی معاون حسابرسی و نظارت دفتر مقام
معظم رهبري (مدظله العالی)، حجت الاسلام والمسلمین
شکري نماینده ولی فقیه، محمدرضا اسکندري مدیرعامل
سازمان اقتصادي کوثر، مدیرعامل مؤسسه حسابرسی مفید
راهبر، نماینده سازمان برنامه و بودجه کشور، اعضاي هیئت

مدیره سازمان اقتصادي کوثر و تعدادي از معاونین و مشاورین بنیاد شهید و امور ایثارگران، درمحل سالن اجتماعات حوزه ریاست

 
بنیاد شهید و امور ایثارگران برگزار گردید. 

 
نظارت و کنترل هاي مالی اثربخش در سازمان اقتصادي کوثر 

پس از قرائت گزارش فعالیت هاي سازمان توسط مهندس اسکندري و ارائه گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی توسط هوشنگ
نادریان، مهندس سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس محترم بنیاد شهید ضمن تشکر از فعالیت ها آن سازمان اظهار داشت:
گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی از عملکرد سازمان اقتصادي کوثر با نظریه "مقبول" حاکی از فعالیت و اقدامات مناسب و
موثر مجموعه مدیریتی آن سازمان به مدیریت جناب آقاي مهندس اسکندري و پیاده سازي سامانه نظارتی مؤثر و اعمال کنترل هاي

 
مالی اثربخش بوده که شایسته تقدیر و تشکر می باشد.   

مهندس اوحدي با بیان این که در حوزه مسئولیت هاي قبلی نیز با عملکرد حرفه اي موسسه مفید راهبر مواجه بوده ام اظهار داشت:
در مجموعه سازمان ها و شرکت هاي تابعه و وابسته به بنیاد شهید شاهد حضور جدي و موثر این موسسه می باشیم و اظهارنظر
مقبول آن موسسه نسبت به عملکرد سال مالی گذشته سازمان اقتصادي کوثر داراي اهمیت و ارزش ویژه بوده و نشان دهنده شفافیت

 
و سلامت مالی و رعایت استانداردهاي حسابداري و انضباط مالی سازمان مذکور می باشد.   

معاون رئیس جمهور اظهار داشت: مطابق صورت هاي مالی و حسابرسی انجام شده، شاخص هاي مالی سازمان اقتصادي کوثر داراي
رشد و پیشرفت فزاینده بوده که می بایست این مسیر ادامه داشته باشد. خصوصاً با توجه به محدودیت هاي ایجاد شده توسط استکبار
جهانی، سال آینده حوزه اقتصادي کشور داراي وضعیت ویژه می باشد که می بایست سازمان اقتصادي کوثر نقش بالنده تري در پهنه

 
اقتصاد کشور عهده دار گردد. 

در ادامه، مهندس اوحدي به اهمیت نقش بهداشت و درمان در نظام سلامت ایثارگران، حمایت سازمان از راه اندازي مرکز تخصصی



جامع تشخیص و درمان سرطان (پت اسکن) در بیمارستان خاتم الانبیاء را بسیار ارزشمند توصیف کرد و اظهار داشت حمایت سازمان
از پروژه هاي مرتبط با حوزه بهداشت و درمان موجب ارائه خدمات ارزنده تري به خانواده معزز شهدا و امور ایثارگران می گردد و این
مسیر باید تداوم داشته باشد. ایشان اظهار داشت با مساعدت رؤساي کمیته امداد و بنیاد مستضعفان، در این مرحله تعداد دو
بیمارستان جدید تحویل بنیاد شهید و امور ایثارگران شد که تحت پوشش بیمارستان خاتم الانبیاء، می تواند منشاء خدمات درمانی
موثر و مناسب به جامعه هدف شود ضمن این که باید به گونه اي برنامه ریزي و اقدام نمائیم که سایر هموطنان نیز بتوانند تحت

 
مسئولیت هاي اجتماعی بنیاد شهید، از خدمات این مراکز درمانی استفاده نمایند. 

معاون رئیس جمهور با تأکید بر اینکه شعار جهش تولید سرلوحه و محور فعالیت هاي سازمان اقتصادي کوثر می باشد، لذا راه اندازي
طرح هاي اقتصادي اشتغال زا در مناطق محروم و بهره برداري از 18 طرح کشاورزي  و برنامه ریزي براي بهره برداري از 8 طرح
کشاورزي و دامپروري جدید با حجم سرمایه گذاري 2500 میلیارد ریال از اقدامات قابل تقدیر در سازمان اقتصادي کوثر است که باید

 
تداوم یابد. 

مهندس اوحدي با تاکید بر ضرورت تهیه و تدوین و اجراي بودجه عملیاتی به مفهوم واقعی اظهار داشت: براي اولین بار بودجه
عملیاتی سازمان قبل از شروع سال آتی تهیه، تدوین و ارائه گردیده که این اقدام به موقع طلیعه انجام فعالیت هاي برنامه اي سازمان
در سال 1400 می باشد لذا ضرورت دارد ضمن تشکیل کارگروه کنترل بودجه اي، به تقویت ارائه خدمات حرفه اي کمیته حسابرسی

 
و واحد حسابرسی داخلی در مجموعه سازمان توجه لازم معطوف گردد. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار داشت: سازمان اقتصادي کوثر در مراحل سخت ایفاي تعهدات بنیاد شهید و امور ایثارگران
در سال 1399 نقش ممتاز و بی نظیري را عهده دار گردید، از جمله حضور متعهدانه و مقتدرانه در کنار معاونین و مدیران کوشا و
پرتلاش بنیاد شهید و امور ایثاگران موجب آن گردید که بخش اعظم مطالبات معوق و تاریخ گذشته خانواده معزز شهدا و ایثارگران و
مطالبات قابل توجه سنواتی دانشگاه ها و شرکت هاي بیمه پرداخت گردد که از این بابت نیز اقدام سازمان اقتصادي کوثر قابل تقدیر

 
می باشد. 

مهندس اوحدي اظهار داشت: حضور در صحنه فعالیت ها و مدیریت جهادي جناب مهندس اسکندري در انجام اقدام به موقع بسیار
درخشان بوده و هماهنگی و انسجام اعضاي محترم هیأت مدیره سازمان اقتصادي کوثر نیز رهگشا می باشد و با این همبستگی

 
مدیریتی انتظار می رود عملیات سازمان در سال 1400 با جهش مناسبی همراه باشد. 

معاون رئیس جمهور در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر اظهار داشت: پروژه ساخت دستگاه جوجه کشی
مکانیزاسیون کوثر که براي نخستین بار در کشور صورت می گیرد، یکی از اقدامات مهم در تأمین امنیت غذایی هموطنان است و
اهمیت آن وقتی دوچندان می شود که متوجه شویم این دستگاه با تکیه بر دانش بومی مهندسین ایرانی با کیفیت بسیار بهتر از نمونه

 
هاي مشابه خارجی ساخته شده و از خروج ارز از کشور جلوگیري نموده است. 

همچنین رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از پروژه بیوگاز کوثر به عنوان یکی دیگر از دستاوردهاي قابل توجه سازمان اشاره و اظهار
داشت: دستاورد بزرگ و قابل توجه این سازمان در صنعت دامپروري و انرژي هاي نوین و  سرمایه گذاري در راه اندازي و بهره برداري
از طرح بیوگاز کوثر که داراي تکنولوژي پیشرفته و روز دنیا می باشد، گام ارزشمندي در زمینه رشد اقتصادي کشور و تأمین انرژي
مورد نیاز کشور به حساب می آید. وي ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی را اقدامی مهم در ایجاد زنجیره ارزش و تأمین منافع و اقتدار

 
ملی قلمداد کرد. 



وي با تأکید بر لزوم هم افزایی بین تمامی سازمان ها و شرکت ها و واحدهاي وابسته و تابعه بنیاد شهید و امور ایثارگران، ضرورت
تدوین راهبردهاي همسو در بخش هاي مالی، سرمایه گذاري، تولید، تحقیق و توسعه منطبق با اسناد بالادستی بنیاد شهید و بهینه

 
سازي دارایی ها را مورد تأکید قرار داد. 

مهندس اوحدي ضمن تشکر مجدد از اقدامات سازمان در عرصه تولید و حوزه اشتغال ایثارگران، حمایت در توانمندسازي جامعه هدف
بخصوص در مناطق محروم را گام مهمی ارزیابی و تأکید نمود توجه به ایجاد اشتغال پایدار نباید منحصر به طرح هاي بزرگ صنعتی

 
باشد. بلکه توجه به راه اندازي مشاغل خرد و خانگی نیز بسیار با اهمیت می باشد که ضرورت دارد توسعه یابد. 

انتهاي پیام/



بازدید مدیرعامل بانک کشاورزي از گلخانه هیدروپونیک مشارکتی بانک

کشاورزي در بوکان

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/10/16

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي در ادامه سفر به استان آذربایجان غربی از گلخانه هیدروپونیک 380 تنی در
شهرستان بوکان که با حمایت 37 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده است، بازدید کرد.

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي در ادامه سفر به استان آذربایجان غربی از گلخانه هیدروپونیک 380 تنی در

 
شهرستان بوکان که با حمایت 37 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده است، بازدید کرد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی مدیریت شعب
بانک کشاورزي در استان آذربایجان غربی، خدارحمی بعد ظهر
دوشنبه 15 دي ماه در ادامه سفر به آذربایجان غربی از گلخانه
هیدروپونیک روستاي قازلیان شهرستان بوکان که در زمینی به
مساحت 9 هزار و 500 متر مربع و با 45 میلیارد ریال سرمایه

 
امسال به بهره برداري رسیده است بازدید کرد. 

بر اساس این گزارش، با بهره برداري از این گلخانه که با حمایت
37 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده، زمینه ایجاد
اشتغال براي 25 نفر به صورت مستقیم و 15 نفر به صورت غیر

 
مستقیم ایجاد شده است. 

شایان ذکر است در این بازید نماینده مردم بوکان در مجلس شوراي اسلامی، فرماندار شهرستان بوکان و مدیر شعب بانک کشاورزي
آذربایجان غربی ، مدیر عامل بانک کشاورزي را همراهی می کردند.



حرکت در راستاي افزایش سهم اشتغال و توسعه کشور از برنامه هاي اصلی

بانک توسعه تعاون است

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/10/16

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در ادامه سفر به استان آذربایجان غربی، افزایش سهم مؤثر در توسعه اشتغال را از دغدغه
هاي اصلی این بانک عنوان کرد.

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در ادامه سفر به استان آذربایجان غربی، افزایش سهم مؤثر در توسعه اشتغال را از دغدغه

 
هاي اصلی این بانک عنوان کرد. 

 
 

به گزارش اکونا پرس، امیر هوشنگ عصارزاده در جلسه کمیته اشتغال استان آذربایجان غربی که با حضور برخی از نمایندگان استان
در مجلس شوراي اسلامی و برخی از تعاونی ها در محل استانداري برگزار شد، تزریق سرمایه در گردش و تسریع در اعطاي تسهیلات

 
اشتغال زایی را از اولویت هاي بانک توسعه تعاون برشمرد.. 

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون همچنین با حضور در مدیریت شعب بانک توسعه تعاون این استان در جلسه اي که با حضور
پرسنل برگزار شد با اشاره به ضرورت حرکت به سوي ارائه خدمات دیجیتال، خواستار برطرف کردن ضعف هاي مسئولیت پذیري در

 
قبال بانک و استان شد و بر ضرورت دغدغه مندي در ایجاد اشتغال پایدار در جامعه براي بهبود اقتصاد تأکید کرد. 

وي همچنین در ادامه سفر خود به آذربایجان غربی جهت شرکت در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان میاندوآب در فرمانداري این

 
شهرستان حضور یافت. 

عصارزاده در دیدار با نمایندگان برخی از تعاونی ها و شنیدن مشکلات آنها، حمایت هاي بانک توسعه تعاون از بخش تعاون را یادآور
شد و گفت: در راستاي برنامه هاي اشتغالزایی و اقتصاد مقاومتی، تعامل دوجانبه بانک و تعاونی ها جهت رسیدن به ایجاد و حمایت از

 
اشتغال پایدار ضروري است. 



گفتنی است، عصارزاده عضو هیئت مدیره بانک توسعه تعاون، محمد کبیري معاون تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را در سفر

 
دوروزه به استان آذربایجان غربی همراهی می کند. 

 
 



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/10/16

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد .

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی

 
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین، محمدرضا فرزین
مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد ریاست جمهوري و با توجه به
استراتژي اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت
بانک کارآفرین آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در این بخش به

 
پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت
باشد.



نرخ بالاي فارغ التحصیلان بیکار در استان یزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/10/16

استاندار یزد: نرخ بالاي فارغ التحصیلان بیکار و بکارگیري این نیروها به یکی از معضلات استان مبدل شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، محمدعلی طالبی در مراسم ملی تجلیل از رتبه هاي زیر 100 کشور بدون احتساب
سهمیه ویژه و ایثارگران که با حضور رئیس بنیاد شهید کشور و نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید برگزار شد، اظهار داشت: استان یزد

 
یک مرکز نخبه پرور بوده و 26 سال است در صدر قبولی ها کنکور سراسري قرار دارد. 

وي با اشاره به 10 هزار جانباز، ایثارگر و آزاده در استان یزد
گفت: ما در استان جامعه 400 نفري از نخبگان شاهد و ایثارگر
داریم و این نخبگان داراي درجات بالاي علمی و تخصصی در

 
رشته ها و حوزه هاي مختلف هستند. 

استاندار افزود: استان یزد داراي 35 نفر هئیت علمی، 3 فوق
تخصص و 40 نفر متخصص علوم پزشکی از جامعه شاهد و

 
ایثارگر مشغول به فعالیت دارد. 

طالبی با تجلیل از سید محمد سجاد حسینی شریف دارنده رتبه یک شاهد و ایثارگر و 12 کشور تصریح کرد: حسینی شریف هم
اکنون در رشته علوم پزشکی دانشگاه تهران مشغول به تحصیل است. البته ما چنین نمونه هایی در استان فراوان داریم و امیدواریم

 
برنامه ریزي مناسب به پرورش دانش آموزان نخبه بیشتر بینجامد. 

وي وضع استان یزد در حوزه اشتغال را نسبتا مناسب عنوان کرد و ادامه داد: واحد هاي صنعتی و معدنی ظرفیت هاي اشتغال خوب و
زیادي را براي استان فراهم کردند، اما شاید یزد یکی از بالاترین نرخ هاي بیکاري در جامعه فارغ التحصیل دانشگاهی را در کشور

 
داشته باشد. 

استاندار یزد نرخ بیکاري جامعه دختران و بانوان استان را هم بالا خواند و گفت: این مشکل در جامعه فارغ التحصیلان شاهد و ایثارگر
وجود دارد و انتظار داریم در کنار کمک ها و همراهی هایی که در استان براي اشتغال این افراد وجود دارد در کشور هم نگاه جدي

تري به فارغ التحصیلان شاهد و ایثارگر بشود.



خطر ابرتورم همچنان اقتصاد را تهدید می کند

منبع: شعار سالشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/10/16

شعار سال: به گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس هرچند انتظار نمی رود شیوع کرونا، ارزش افزوده اقتصاد کاهش شدیدي
داشته باشد اما بنظر می رسد آثار رفاهی آن بر خانوار ها بسیار قابل توجه باشد. حتی با تداوم وضعیت فعلی به دلیل روند

هاي مثبت شکل گرفته در سال 1399 در بخش هاي صنعت، نفت و ساختمان رشد اقتصادي کشور ...

شعار سال: به گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس هرچند انتظار نمی رود شیوع کرونا، ارزش افزوده اقتصاد کاهش شدیدي داشته

 
باشد اما بنظر می رسد آثار رفاهی آن بر خانوار ها بسیار قابل توجه باشد. 

حتی با تداوم وضعیت فعلی به دلیل روند هاي مثبت شکل گرفته در سال 1399 در بخش هاي صنعت، نفت و ساختمان رشد

 
اقتصادي کشور در سال 1400 مثبت پیش بینی می شود. 

 
اما به دلیل عدم تأثیرگذاري جدي بر اشتغال، وضعیت معیشتی خانوار ها به احتمال زیاد تغییر چندانی نخواهد داشت. 

در صورتی که محیط اقتصاد کلان در شرایط بلاتکلیفی و نااطمینانی و انتظار نسبت به تغییرات محیط بین المللی قرار گیرد این

 
موضوع می تواند حتی رشد اقتصادي را نزدیک به صفر و حتی در دامنه منفی قرار دهد. 

با توجه به رشد هاي منفی سرمایه گذاري در سال هاي اخیر و حتی برآورد رشد منفی موجودي سرمایه در سال 1398 مهم ترین

 
اولویت اقتصاد ایران در سال 1400 افزایش پیش بینی پذیري و ثبات اقتصاد است. 

توصیه به بودجه انبساطی به منظور خروج از رکود، به هیچ وجه تناسبی با شرایط فعلی اقتصاد ایران ندارد، زیرا درحال حاضر منابع در

 
دسترس دولت به شدت محدود است و انبساط مالی قطعاً با انبساط پولی همراه خواهد بود. 

چنانچه بودجه 1400 براساس منابع غیرواقعی بسته شود اقتصاد کشور با تورم هاي بالا و بی ثباتی بیشتر در بازار هاي مختلف روبه رو

 
خواهد شد و خطر ابرتورم همچنان دور از دسترس نیست . 

اگر در سال 1400 درآمد هاي پیش بینی شده محقق شدند و اقتصاد از وضعیت رشد اقتصادي منفی خارج شد، براي سال هاي بعد
می توان انبساط مالی را با تمرکز بر سرمایه گذاري در زیرساخت ها (نه افزایش تعهدات بلندمدت دولت نظیر حقوق و دستمزد)،

 
متصور بود. 

پایگاه تحلیلی- خبري شعار سال ،برگرفته از کانال تلگرامی اقتصادآنلاین



بخش اعظم تسهیلات اشتغال خرمشهر جذب نشده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/10/16

خرمشهر- معاون کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: بیشترین بخش تسهیلات کرونا و اشتغال
روستایی در خرمشهر که به بانک ها معرفی شده بود، جذب نشد.

خرمشهر- معاون کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه
اجتماعی خوزستان گفت: بیشترین بخش تسهیلات کرونا و
اشتغال روستایی در خرمشهر که به بانک ها معرفی شده

 
بود، جذب نشد. 

به گزارش خبرنگار مهر، سید سعید حسینی نژاد بعد از
ظهر امروز در حاشیه جلسه شوراي اشتغال شهرستان
خرمشهر، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: در بحث
تسهیلات کرونا پنج میلیارد و 400 میلیون تومان در قالب
339 فقره طرح در شهرستان خرمشهر به بانک ها معرفی

 
شدند که از این میزان تنها 1.5 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

وي افزود: از بانک هاي عامل تقاضا می شود که طرح هایی را که به آنها معرفی می شوند بار دیگر بررسی کرده تا متقاضیان نیز ضمن

 
مراجعه، بتوانند تسهیلات را جذب کنند. 

معاون کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی خوزستان آماري از جذب تسهیلات کرونایی در سطح این استان ارائه کرد و
گفت: در استان خوزستان حدود 160 میلیارد تومان از محل تسهیلات کرونایی در قالب 14 رسته در حال فعالیت هستند که توانسته

 
اند از این تسهیلات استفاده کنند و تثبیت اشتغال را در طرح تسهیلات کرونایی انجام دهند. 

 
بنا به گفته وي کمکی که به کارفرما در قالب تسهیلات کرونایی می شود، موجب حفظ اشتغال موجود کارفرما می شود. 

حسینی نژاد همچنین به اعطاي تسهیلات اشتغال روستایی این استان اشاره و اظهار کرد: در استان خوزستان بالغ بر چهار هزار و

 
200 نفر توانسته اند به طور تقریبی از 410 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی بهره مند شوند. 

معاون کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی خوزستان به نتایج بررسی تسهیلات اشتغال روستایی خرمشهر نیز اشاره کرد و
گفت: کمیته فنی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان خرمشهر 60 میلیارد و 500 میلیون تومان را در قالب 461 فقره
طرح به چهار بانک کشاورزي، توسعه تعاون، کارآفرینی و پست بانک معرفی کرد ولی از این میزان به 122 فقره طرح به مبلغ 8.5

 
میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 

وي افزود: از این چهار بانک و دستگاه هاي اجرایی صادرکننده مجوز که شامل جهاد کشاورزي، میراث فرهنگی و گردشگري، صنعت،



 
معدن و تجارت است، انتظار می رود که این موضوع را پیگیري کنند. 

حسینی نژاد در ادامه به موضوع طرح کارورزي نیز پرداخت و گفت: بر اساس سیاست هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سه طرح
کارورزي تعریف شده است که در قالب آن حضور فارغ التحصیلان دانشگاهی در شرکت ها، کارگاه هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی
پیگیري می شود تا این افراد بتوانند با محیط کار آشنا شده و از طرفی دانش دانشگاهی وارد کارگاه ها شود و کارفرمایان بتوانند از

 
این موضوع استفاده کنند. 

وي به مشوق هاي دولتی براي اجرایی شدن این طرح اشاره کرد و گفت: دولت نیز کمک هزینه و تسهیلاتی را در این زمینه فراهم
کرده است که به ازاي فارغ التحصیلان در مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، در مقطع کارشناسی ارشد 600 هزار تومان و در مقطع

 
دکتري 700 هزار تومان در اختیار کارورزان قرار می دهد. 

معاون کارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی خوزستان خبر داد: همچنین دو طرح دیگر با نام «یارانه دستمزد» و «مشوق
بیمه اي» به عنوان «پاداش» و یا «تشویق» براي کارفرمایانی که در شرایط فعلی کشور که کسب و کار آنها درگیر شیوع کووید- 19

 
شده است، در نظر گرفته شد. 

حسینی نژاد با بیان اینکه در قالب طرح کارورزي طرح هاي «یارانه دستمزد» و «مشوق بیمه اي» نیز براي ترغیب کارفرمایان در نظر
گرفته شده است، افزود: دولت به کارفرمایانی که نیروي جدید جذب کرده باشند، 30 درصد از حداقل حقوق مصوبه شوراي عالی کار

 
را به عنوان پاداش و یا مشوق می پردازد. 

وي ادامه داد: همچنین در طرح «مشوق بیمه اي» معافیت بیمه اي سهم کارفرمایان به میزان 23 درصد است که فعالان اقتصادي و
کارفرمایان می توانند از این طرح ها استفاده کنند.



تفاهم نامه همکاري بین معاونت توسعه روستایی و بانک قرض الحسنه مهر ایران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - تهران - ایرنا - تفاهم نامه همکاري بین معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور و بانک قرض الحسنه
مهر ایران در خصوص اعطاي تسهیلات قرض الحسنه براي توسعه اشتغال در روستاها و مناطق محروم کشور امضا شد.

فصل اقتصاد - تفاهم نامه همکاري بین معاونت توسعه
روستایی و مناطق محروم کشور و بانک قرض الحسنه مهر
ایران در خصوص اعطاي تسهیلات قرض الحسنه براي
توسعه اشتغال در روستاها و مناطق محروم کشور امضا شد.
به گزارش فصل اقتصاد، در چارچوب تفاهم نامه اي که
عصر امروز سه شنبه به امضاي مرتضی اکبري مدیرعامل
بانک قرض الحسنه مهر ایران و محمد امید معاون توسعه

روستایی و مناطق محروم رییس جمهوري رسید، قرار است بانک مهر ایران با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در مناطق یاد شده، به

 
معرفی شدگان از سوي معاونت توسعه روستایی تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کند. 

مدیر عامل بانک مهر ایران در نشست خبري این تفاهم نامه گفت: اتفاق خوبی که در بانک مهر ایران در یکی دو سال گذشته انجام

 
شده بر اساس توسعه مشاغل و کسب و کارهاي خرد بوده که یکی از حوزه هاي آن حوزه روستایی بوده است. 

وي ادامه داد: بانک مهر ایران اقدامات گسترده اي را با نهادهایی همچون بنیاد برکت و کمیته امداد انجام داده و امروز نیز خوشبختانه

 
با معاونت توسعه روستایی تفاهم نامه امضا کرده است. امیدواریم شاهد توسعه اشتغال در روستاهاي کشور باشیم. 

اکبري اظهار کرد: بانک مهر ایران از اوایل امسال یک میلیون و 730 هزار فقره وام به ارزش 230 هزار میلیارد ریال پرداخت کرده که

 
40 درصد آن در حوزه اشتغال و 60 درصد آن در حوزه ازدواج و معیشت و درمان بوده است. 

مدیرعامل بانک مهر ایران افزود: تفاهم نامه اي که امروز امضا می کنیم براي توسعه اشتغالات خرد روستایی است. این معاونت 200
میلیارد ریال براي این کار تخصیص می دهد و بانک نیز 300 میلیارد ریال اضافه می کند. مجموعاً 500 میلیارد ریال تسهیلات با

 
کارمزد صفر تا 4 درصد در حوزه اشتغال روستایی به افرادي که از سوي معاونت روستایی معرفی شوند، پرداخت می شود. 

اکبري درباره مبلغ این تسهیلات گفت: حداقل 500 میلیون تا یک میلیارد ریال و حداکثر 2 میلیارد ریال بر اساس کاري که تعریف
می شود، پرداخت خواهد شد. ضامنین نیز بر اساس چیزي است که بانک مرکزي تعریف کرده است. مدت بازپرداخت تسهیلات یاد
شده نیز از 36 تا 60 ماه وزیر امور اقتصادي و دارایی به طور متوسط 48 ماه است. امیدوارم این تفاهم نامه باعث خیر شود و برکاتش

 
براي جامعه به ویژه روستاییان پرثمر باشد. 

مدیرعامل بانک مهر ایران تأکید کرد: به محض اینکه سهم مشارکت معاونت توسعه روستایی پرداخت شود، پرداخت تسهیلات نیز آغاز

 
شود. مدت پرداخت نیز بستگی به معرفی افراد از سوي معاونت توسعه روستایی دارد. 

وي افزود: ضامنین بر اساس دستورالعمل بانک مرکزي تعیین می شوند. زمانی که نهاد مشارکت کننده سهمی در ضمانت بر عهده
گیرد، بانک تضامین را تسهیل کند. اما هنگامی که خود مشارکت کننده نمی تواند، بر اساس آیین نامه بانک مرکزي اقدام می شود.

 
بین یک تا دو ضامن بسته به نوع کاري که تعریف می شود، مورد نیاز است. 

در ادامه این نشست محمد امید معاون روستایی رییس جمهوري اظهار کرد: پرداخت این تسهیلات کار ارزشمندي است که در حال



رقم خوردن است. پرداخت این تسهیلات فرصت جدیدي براي خدمت در حوزه اشتغال روستاییان ایجاد می کند. البته عددي که ذکر
شد می تواند یک پایه اولیه باشد که ظرف هفته آینده اجرایی شود. این عدد می تواند در سال جاري و سال آتی افزایش یابد و به این

 
صورت این حرکت را تسریع کنیم. 

وي افزود: یکی از توفیقات این دولت توجه به اشتغال روستایی است. از ابتداي انقلاب اسلامی کارهاي بزرگی در حوزه روستایی
صورت گرفته است. زیرساخت هاي روستاهاي ما اکنون مطلوب است. روستاهاي بالاي 20 خانوار کشور همگی از نعمت برق، 75
درصد از نعمت آب، حدود 86 درصد از گاز، تقریباً 100 درصد از آموزش و بهداشت برخوردارند و در بیش از 50 درصد روستاها مقاوم

 
سازي انجام شده است. در این دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات روستایی از 15 درصد به 92 درصد رسیده است. 

امید ادامه داد: خدمت ویژه اي که این دولت انجام داده مختص اشتغال روستاییان بوده است. 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی

 
براي این امر در نظر گرفته شده که از سال 97 پرداخت آن آغاز شده است. 

وي اظهار کرد: در همین راستا حرکت هاي متعددي انجام شده و منابع مختلفی براي اشتغال روستاییان تعریف شده است. از محل
منابعی که 22 هزار میلیارد تومان بوده نرخ بیکاري روستاها 1.4 درصد کاهش یافته است. همچنین اشتغال روستاییان از سبد اشتغال

 
کشور بین 3 تا 5 درصد بوده که اکنون به 29 درصد رسیده است. 

معاون توسعه روستایی رییس جمهوري افزود: از محل اعتبار اشتغال روستاییان شاهدیم که نرخ مهاجرت روستایی به یک برابري
نسبی رسیده است. پیش از انقلاب اسلامی تا پایان سال 95 شاهد کاهش جمعیت روستایی بودیم، اما اکنون با حرکت هاي خوبی که
صورت گرفته این روند تقریباً متوقف شده است. یعنی مهاجرت روستایی و مهاجرت معکوس تقریباً برابر شده است. امیدواریم بتوانیم

 
به زودي روند مثبتی را در این زمینه تجربه کنیم. 

امید گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران بانک مبارکی است و در هر حرکتی که انجام داده، موفق بوده است. این بانک بزرگترین بانک

 
قرض الحسنه کشور است و 23 هزار میلیارد تومان تسهیلاتی که در سال جاري پرداخت کرده نشان از همین موضوع است. 

وي با بیان اینکه می توان همکاري هاي جدیدي با این بانک انجام داد، اظهار کرد: این بانک سابقه روشن و خوبی دارد. بانک مهر
ایران معروف است که به خوبی از اشتغال روستاییان حمایت می کند و سخت گیري سایر بانک ها را ندارد. امیدوارم این فتح بابی

باشد که به زودي گسترش یابد.



تسهیلات قرض الحسنه 4 درصدي براي مناطق محروم تخصیص یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - امروز تفاهم نامه اي بین بانک قرض الحسنه مهر ایران و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست
جمهوري منعقد شد.

فصل اقتصاد - امروز تفاهم نامه اي بین بانک قرض الحسنه
مهر ایران و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم

 
ریاست جمهوري منعقد شد. 

به گزارش خبرنگار بانک و بیمه گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان ، امروز تفاهم نامه اي بین بانک قرض
الحسنه مهر ایران و معاونت توسعه روستایی و مناطق

محروم ریاست جمهوري منعقد شد،طبق این تفاهم نامه با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در مناطق محروم روستایی به معرفی شدگان

 
از سوي معاونت توسعه روستایی و تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می شود . 

اکبري مدیرعامل بانک مهر ایران در این خصوص اظهار کرد: این تسهیلات به طرح هاي اشتغالزایی مورد تایید معاونت توسعه
روستایی پرداخت می شود. همچنین در این تفاهمنامه فرد متقاضی تسهیلات با دریافت معرفی نامه کتبی از معاونت توسعه روستایی

 
را به یکی از شعب بانک مهر ایران ارائه کرده و بانک مطابق با ضوابط مربوطه تسهیلات پرداخت می کند. 

وي ادامه داد تسهیلات پرداخت شده بر مبناي عقد قرض الحسنه به منظور ایجاد اشتغال است این تسهیلات با کارمزد 4 درصد در
سال پرداخت می شود و دوره بازپرداخت آن حداکثر 48 ماه است. پرداخت تسهیلات قرض الحسنه منوط به دارا بودن شرایط معرفی

 
شدگان براي دریافت وام قرض الحسنه بر اساس اعلام بانک مرکزي است. 

 
بیشتر بخوانید 

فروش 35 درصد از سهام بزرگترین مال خاورمیانه اکبري بیان کرد: معرفی شدگان توسط معاونت توسعه روستایی می توانند حداکثر
تا سقف تعیین شده از سوي بانک مرکزي براي تسهیلات قرض الحسنه بابت اشتغال از این تسهیلات استفاده و ارائه هر نوع تسهیلات

جدید منوط به رعایت سقف مجاز و سایر ضوابط و مقررات مربوط است.



شاخص برخورداري عشایر از آب سالم و بهداشتی به 63 درصد رسید

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - شیراز-ایرنا- رییس سازمان امور عشایر کشور گفت: شاخص هاي برخورداري عشایر از آب پایدار سالم و
بهداشتی به 63 درصد رسیده است که این میزان تا پیش از انقلاب پنج درصد بود.

فصل اقتصاد - شیراز- رییس سازمان امور عشایر کشور
گفت: شاخص هاي برخورداري عشایر از آب پایدار سالم و
بهداشتی به 63 درصد رسیده است که این میزان تا پیش

 
از انقلاب پنج درصد بود. 

شاهپور علایی مقدم در جلسه شوراي عشایري شهرستان
فراشبند استان فارس افزود: شاخص برخورداري عشایر از
آب پایدار سالم و بهداشتی بعد از انقلاب اسلامی به 43

درصد و در سال 98 و 99 این شاخص به 63 درصد رسیده است که این موفقیت به خاطر استفاده درست از ظرفیت هاي قانونی به

 
نفع عشایر است.  

وي با بیان اینکه جمعیت عشایر نسبت به جمعیت شهري و روستایی زیاد نیست اما بیشترین فایده و اثرگذاري در اقتصاد کشور را
دارند، اظهار داشت: 29 درصد دام، 34 میلیون هکتار مراتع معادل 59 درصد از سرزمین جغرافیایی در اختیار عشایر است که همواره

 
هم و غمشان تولید، معیشت و رفاه مردم است.  

وي یکی از دغدغه هاي دولت را تامین گوشت قرمز دانست و بیان کرد: به طور کلی در کشور معادل 860 هزار تن گوشت قرمز

 
استفاده می شود که 35 درصد گوشت قرمز از منابع دام سبک توسط عشایر تامین می شود.  

رییس سازمان امور عشایر کشور گفت: عشایر نقش اساسی پدافند غیرعامل در حفظ امنیت و کیان کشور را دارند و تمام امنیت مرزي
کشور را مدیون عشایر هستیم و این تنها به خاطر سلاح غیرت، تعصب به مملکت، وابستگی به انقلاب، امام و خون شهداست بنابراین

 
باید مورد حمایت قرار گیرند. 

علایی مقدم با بیان اینکه سازمان امور عشایر در دوره هاي قبل به گونه اي تعریف شده بود که فقط ارایه خدمات و پشتیبانی به
کوچندگان عشایر را انجام می داد، افزود: این سازمان با تلاش هاي بسیار زیادي که در سال هاي اخیر صورت گرفته به یک سازمان

 
فنی و مهندسی تبدیل شده که باید در تمام ابعاد زندگی عشایر نقش ایفاد کند. 

وي ادامه داد: سازمان امور عشایر ، اتحادیه عشایري و تعاونی ها همواره باید تلاش و توان خود را به کار گیرند تا عشایر از ابعاد

 
سیاسی، اجتماعی، رفاهی تقویت شوند.  

رییس سازمان امور عشایر کشور گفت: اقتصاد عشایر مساله مهمی است و باید تامین شود تا سطح رفاه و معیشت عشایر افزایش یابد و

 
بتوانند از ظرفیت هاي قانونی استفاده کنند. 

وي ادامه داد: در کشور 66 هزار کیلومتر ایلراه عشایري وجود دارد که 12 هزار کیلیومتر از این ایلراه ها در اختیار عشایر استان فارس

 
است و باید تلاش شود از ظرفیت هاي قانونی استفاده کرد تا ایلراه ها مرمت و بازسازي شود. 

نماینده مردم شهرستان هاي فیروزآباد، فراشبند و قیر و کارزین در مجلس شوراي اسلامی نیز در این نشست بیان کرد: اجراي موفق
طرح هاي پایدار اشتغال عشایري موجب کاهش مهاجرت به شهرها، درآمد زایی و کمک به اقتصاد و معیشت خانوارهاي عشایري،



اشتغالزایی جوانان عشایري و پایین آمدن بیکاري در جامعه عشایري می شود بنابراین زمان تسهیلات بانکی به عشایر باید در زمان

 
خاص انجام شود. 

محمد مهدي فروردین ادامه داد: خدمات رسانی به عشایر باید به نحو مطلوبی صورت گیرد و تمام ادارات و دستگاه هاي اجرایی نگاه

 
ویژه اي به جامعه عشایري داشته باشند.  

در این جلسه نیاز به نقدینگی بیشتر در حوزه آبرسانی، افزایش سهمیه تسهیلات گوشت قرمز، تخصیص کد آبادي ،مرمت و مخلوط
ریزي وآسفالت جاده خرمایک دشت پلنگ، در اختیار قرار گرفتن اعتبارات ارزش افزوده ،افزایش سهمیه پنل خورشیدي، تصویب

 
قانون جهت رفع مشکلات عشایر به صورت ساختاري و ریشه اي مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.  

فراشبند از شهرستان هاي جنوب غربی استان فارس است که حدود 164 کیلومتر با شیراز فاصله دارد.



معاون اقتصادي وزیر کشور: 90 درصد مواد اولیه روغن خوراکی وارداتی

است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - شهرري - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: 90 درصد مواد اولیه
روغن خوراکی وارداتی است و قطعا به تناسب تولید هر شرکت در این حوزه سهم مواد اولیه آنها تامین خواهد شد.

فصل اقتصاد - شهرري - معاون هماهنگی امور اقتصادي و
توسعه منطقه اي وزارت کشور گفت: 90 درصد مواد اولیه
روغن خوراکی وارداتی است و قطعا به تناسب تولید هر
شرکت در این حوزه سهم مواد اولیه آنها تامین خواهد شد.
به گزارش فصل اقتصاد، بابک دین پرست روز سه شنبه در
حاشیه بازدید از خطوط تولید روغن خوراکی شرکت
مارگارین در شهرري افزود: تحریم ها مشکلاتی در زمینه

واردات مواد اولیه در صنعنت روغن خوراکی ایجاد کرده است ولی با توجه به میزان واردات مواد اولیه و نیاز شرکت مارگارین، مواد

 
مورد نیاز آن تامین خواهد شد. 

قائم مقام رییس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید اضافه کرد: مواد اولیه مورد نیاز شرکت مارگارین به تناسب واردات کشور و تامین ارز
توسط بانک مرکزي تامین خواهد شد که در این زمینه وزارتخانه هاي جهاد کشاورزي و صمت نهایت همکاري را با مسئولان این

 
شرکت خواهند داشت. 

وي اظهار داشت: هم اکنون به دلیل تحریم ها و بحران کرونا شرکت مارگارین با مشکل تامین مواد اولیه مواجهه است که همین امر

 
ظرفیت تولید این شرکت را به 45 درصد رسانده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشوربا اشاره به اینکه شرکت مارگارین با قدمت 64 سال یکی از قدیمی
ترین شرکت فعال در عرصه روغن خوراکی کشور است، خاطرنشان کرد: این شرکت توانسته با مدیریت درست منابع اشتغال یکهزار

 
نفري خود را در شرایط سخت تحریم ها و کرونا حفظ کند. 

این مسئول با اشاره به اینکه محصولات شرکت مارگارین در حوزه خانواده، صنعت و صنف مصرف می شود، تاکید کرد: مشکلات بانکی

 
و تسهیلاتی این شرکت امروز در جلسه ستاد تسهیل بررسی و تا حد امکان برطرف خواهد شد. 

دین پرست با بیان اینکه عرضه تولیدت شرکت مارگارین در بازار اتفاق بسیار خوبی است، تاکید کرد: افزایش تسهیلات بانکی از موارد

 
درخواستی مسئوان این شرکت بود که با همه توان تلاش می کنیم این درخواست ها محقق شود. 

بازدید بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور و قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع
تولید به همراه عسگري معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري تهران و توکلی کِجانی معاون استاندار تهران و فرماندار ویژه
شهرستان ري و سایر مسئولان از خطوط تولید شرکت مارگارین تولید کننده روغن خوراکی در شهرري و شرکت میرآب تولید کننده

شیرآلات صنعتی در شهرك صنعتی شمس آباد شهرستان ري بازدید کرد.



کشاورزي گلستان نقشه راه ندارد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - گرگان - ایرنا - رییس خانه کشاورز گلستان مدعی شد که این استان با ظرفیت فراوان در تولید انواع
محصولات زراعی و باغی به نقشه راه براي رسیدن به توسعه همه جانبه و پایدار احتیاج دارد.

 
 

فصل اقتصاد - گرگان - رییس خانه کشاورز گلستان مدعی شد که این استان با ظرفیت فراوان در تولید انواع محصولات زراعی و باغی

 
به نقشه راه براي رسیدن به توسعه همه جانبه و پایدار احتیاج دارد. 

علیقلی ایمانی روز سه شنبه در نشست مسوولان خانه کشاورز شهرهاي استان از نمایندگان گلستان در مجلس شوراي اسلامی

 
خواست مدیران دستگاه هاي مرتبط را براي ترسیم نقشه راه کشاورزي و عملیاتی کردن آن مجاب کنند. 

به گفته وي نابسامانی در توزیع و بازار نهاده هاي کشاورزي از جمله کنستانتره و کود، کیفیت پایین عرضه کنستانتره توسط کارخانه
هاي خوراك دام، توزیع نامناسب و بدون ضابطه تراکتور با نرخ دولتی، فشار به بهره برداران چاه هاي آب مجاز با اجراي طرح تعادل
بخشی پروانه چاه و تعدیل آن، پایین بودن امنیت تاسیسات در مزارع و تنظیم بازار محصولات از جمله مشکلات بهره برداران

 
کشاورزي گلستان براي تولید است. 

وي به توزیع "کشاورز کارت" در گلستان اشاره کرد و افزود: ترغیب بهره برداران به استفاده از این طرح به دلیل تاثیر در کمک به

 
قدرت خرید بهره بردار و پایداري تولید محصول ضروري است. 

رییس خانه کشاورز گلستان ادامه داد: توزیع کشاورز کارت با ارایه تسهیلات تا سقف 200 مییلون ریال با کارمزد 12 درصد و

 
بازپرداخت یکساله از آذرماه امسال در استان آغاز شده است. 



 
 

در این نشست تعدادي از اعضا و مسوولان خانه کشاورز شهرهاي گلستان از جمله محمد مهدي اورسجی عضو شوراي مرکزي خانه
کشاورز خواستار همراهی بیش از پیش مدیران دستگاه هاي مرتبط استان با خانه کشاورز براي رفع مسایل و مشکلات بهره برداران

 
شدند. 

استان گلستان با بیش از 20 هزار کیلومتر مربع وسعت بدلیل ویژگی هایی همچون تنوع اقلیم و چهارفصل بودن از جایگاه ممتازي در

 
تولید محصولات کشاورزي برخوردار است و اقتصاد اصلی ساکنان آن بر پایه کشاورزي است. 

گلستان در تولید 15 نوع محصول کشاورزي رتبه اول تا ششم کشور را دارد که از آن جمله می توان به سویا، خاویار، دانه روغنی کلزا،

 
گندم، گوشت مرغ، جو، آفتابگردان، پنیه، توتون، پیله تر ابریشم، برنج، هلو، آلو، خرمالو و زیتون اشاره کرد. 

214 هزار خانوار بهره بردار بخش کشاورزي گلستان در 667 هزار هکتار زمین مشغول فعالیت هستند که 38 درصد اشتغال خالص

 
استان را به خود اختصاص می دهند. 

همچنین مطابق گزارش سازمان جهادکشاورزي گلستان، تولید کشاورزي استان 5 میلیون و 150 هزار تن در سال است.



ساخت نیروگاه در منطقه ویژه اقتصادي لامرد ضروري است/آغاز عملیات

اجرایی 7 پروژه اقتصادي با ظرفیت ایجاد 900 شغل

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - نماینده مردم لامرد و مُهر در مجلس با اظهار تأسف از متوقف شدن ساخت نیروگاه 930 مگاواتی لامرد، گفت:
نیروگاهی که در سال 94 آغاز به کار کرد و بعد متوقف شد، نیاز ضروري منطقه است و باید ساخت آن از سرگرفته شود.

فصل اقتصاد - نماینده مردم لامرد و مُهر در مجلس با
اظهار تأسف از متوقف شدن ساخت نیروگاه 930 مگاواتی
لامرد، گفت: نیروگاهی که در سال 94 آغاز به کار کرد و
بعد متوقف شد، نیاز ضروري منطقه است و باید ساخت آن

 
از سرگرفته شود. 

سیدموسی موسوي در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري
خانه ملت با اشاره به آغاز عملیات اجرایی 7 پروژه مختلف سرمایه گذاري در منطقه ویژه اقتصادي لامرد با اشتغال زایی 600 نفر به
صورت مستقیم و هزار و 300 نفر به صورت غیرمستقیم، گفت: در زمان زنده یاد دکتر حیاتی مجوز احداث منطقه ویژه آلومینیوم اخذ
شد، من هم پس از ورود به مجلس نهم در سال 91 این زحمات را دنبال کردم و در نخستین گام زیرساخت هاي لازم براي سرمایه
گذاري فراهم شد؛ ازجمله 8 هزار و 500 هکتار زمین براي منطقه ویژه اقتصادي صنایع انرژي بر تملک شد که کاري بسیارسخت بود

 
و به جاي 4 سال در عرض 4 ماه انجام شد. 

نماینده مردم لامرد و مُهر در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه تمام زیرساخت ها از جمله آب دوران ساخت، برق دوران ساخت،
جاده هاي شریانی، گاز، مخابرات و گمرك با پیگیري بسیار فراهم شد، افزود: پس از آن تلاش کردیم تا بزرگترین کارخانه آلومینیوم
کشور را از محل فاینانس چین احداث کنیم که پس از فراز و فرودهاي فراوان درنهایت این پروژه یک میلیارد دلاري تصویب شد و
«شرکت NFC چین» کار خود را در اردیبهشت 94 با دستور رئیس جمهور به صورت ویدئوکنفرانس آغاز کرد و اکنون شاهد تولیدات

 
آن هستیم. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس با تأکید بر اهمیت نیروگاه بزرگی که قرار بود توسط «شانگ هاي الکتریک» به عنوان پیشرفته ترین
نیروگاه کشور در لامرد احداث شود، یادآور شد: در همان مراسم کلنگ نیروگاه 930 مگاواتی کلاس F نیز به زمین خورد، اما متأسفانه

 
بعد از آن رها شد که نباید این اتفاق صورت می گرفت و اکنون مصمم به احداث مجدد نیروگاه هستیم. 

وي در ادامه به پروژه یک میلیارد دلاري استحصال اتان با 4 هزار و 500 فرصت شغلی اشاره کرد و افزود: در همان مراسم با دستور
رئیس جمهور عملیات اجرایی این صنعت بزرگ نیز با سرمایه گذاري ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در شهرستان مهر آغاز شد که ان
شاءاالله ظرف ماه هاي آینده به اتمام می رسد، البته قرار بود صفر تا صد این صنعت در کنار پالایشگاه گاز پارسیان احداث شود، اما

 
متأسفانه بخش بسیاري از آن به عسلویه منتقل شد که جا داشت در سال هاي گذشته دفاع شود تا این اتفاق نیفتد. 

عضو کمسیون انرژي مجلس با بیان اینکه اکنون وارد مرحله جدیدي شده ایم و باید به صنایع پایین دست توجه بیشتري کنیم، افزود:
احداث صنایع مادر همچون کارخانه بزرگ آلومینیوم در آن مقطع خوب و ضروري بود و براي منطقه اعتبار و اشتغال زیادي به همراه
داشت، اما معتقدم صادرات شمش آلومینیوم نوعی خام فروشی مانند نفت و گاز است و امروز که تمام زیرساخت ها براي سرمایه



گذاري فراهم است، باید بر احداث صنایع پایین دستی آلومینیوم تمرکز کنیم؛ چراکه با حجم سرمایه گذاري بسیار کمتر، اشتغال زایی

 
بیشتري دارد و سبب ایجاد ارزش افزوده براي کشور می شود. 

موسوي در ادامه 3 پروژه نیروگاه، آزادراه و انتقال آب از دریا را زیرساخت هاي اساسی جهش اقتصادي منطقه در بلند مدت عنوان
کرد که باید با جدیت دنبال شود و در ادامه افزود: درباره ضرورت احداث نیروگاه تمام افراد فنی و صاحب نظر معتقد هستند که
آلومینیوم بدون برق پایدار امکان فعالیت در درازمدت ندارد و درصورت قطع برق، هزینه هاي سنگینی به صنعت وارد می شود؛ پس
ساخت نیروگاه هم براي صنعت آلومینیوم و هم براي سایر صنایعی که قرار است در منطقه ویژه اقتصادي احداث شود، امري ضروري

 
است. 

وي با اشاره به پیگیري هاي خود براي احیاء و از سرگیري احداث نیروگاه، افزود: پس از برگزاري چندین جلسه در ایمیدرو، اکنون
شرکت سرمایه گذاري غدیر طی مذاکرات انجام شده قول داده است که بزودي این پروژه را آغاز کند و ما نیز تا حصول نتیجه کار را

 
دنبال خواهیم کرد. 

نماینده مردم شهرستان هاي لامرد و مهر با انتقاد از عدم اجراي پروژه انتقال آب از دریا، گفت: مجوز انتقال آب از خلیج فارس در
دوره قبلی نمایندگی اینجانب صادر و حتی مناقصه آن نیز برگزار شد، اما این پروژه هم پس از گذشت چندسال بر روي زمین مانده و

 
حتی هنوز قرارداد آن نیز منعقد نشده است. 

وي با اشاره به برگزاري چندین جلسه با حضور مقامات وزارت نیرو و ایمیدرو، افزود: در کمیسیون عمران مجلس نیز جلسه اي برگزار

 
کردیم و این پروژه مهم باید بزودي تعیین تکلیف شود. 

موسوي درخصوص پروژه استراتژیک آزادراه لامرد - پارسیان به عنوان مسیر ارتباطی فارس به دریا و اسکله نیز بیان کرد: این آزادراه
45 کیلومتري کریدور ارتباطی میان دو منطقه ویژه لامرد و پارسیان به شمار می رود که مجوز آن ازسوي سازمان برنامه و بودجه
همزمان با مجوز بیمارستان دوم لامرد در دوره قبلی نمایندگی اینجانب صادر شد و هر دو پروژه از محل اعتبارات دولتی کار خود را

 
آغاز کرد. 

وي با بیان اینکه بیمارستان منطقه تا سقف طبقه دوم و آزادراه نیز تا 5 کیلومتر پیشرفت فیزیکی داشت، افزود: پس از پایان دوره
نمایندگی، احداث بیمارستان به خیراندیش عزیز و آزادراه نیز به سرمایه گذار بخش خصوصی واگذار شد که متأسفانه این محور مهم

 
مواصلاتی هیچ پیشرفتی در این چندسال نداشته است. 

موسوي با تأکید بر ضرورت احداث این کریدور ارتباطی، گفت: جلسات متعددي با وزیر راه، ایمیدرو، سازمان برنامه و بودجه، شرکت
زیرساخت، قرارگاه خاتم الانبیاء، شستا، جهاد نصر و سایر دست اندرکاران و سرمایه گذاران داشته ایم و اکنون که درحال نهایی کردن
تفاهم نامه جدید براي ازسرگیري پروژه هستیم، برخی ها با شیطنت در تلاشند اثبات کنند که آزادراه لازم نیست! اما به لطف خداوند

 
این اتفاق می افتد و آزادراه لامرد - پارسیان احداث خواهد شد. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس شواري اسلامی ادامه داد: لامرد و مُهر به سرعت درحال صنعتی شدن هستند و به خط ریلی نیاز دارند؛
به همین دلیل در تلاشیم تا از دو مسیر راه آهن شیراز- بوشهر- عسلویه و همچنین راه آهن بندرعباس- زاهدمحمود، منطقه را از

 
نعمت حمل و نقل ریلی و اتصال به خط آهن سراسري برخوردار کنیم./ 

پایان پیام



کارنامه ناموفق در توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر؛ بخش خصوصی تمایلی به

سرمایه گذاري ندارد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/10/16

فصل اقتصاد - عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 در مجلس معتقد است، بالا بردن راندمان با تبدیل انرژي هاي
فسیلی به محصولات متعدد، یکی از اصلی ترین اقداماتی است که می توان در راستاي خنثی سازي تحریم ها در بخش انرژي

انجام داد.

فصل اقتصاد - عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400
در مجلس معتقد است، بالا بردن راندمان با تبدیل انرژي
هاي فسیلی به محصولات متعدد، یکی از اصلی ترین
اقداماتی است که می توان در راستاي خنثی سازي تحریم

 
ها در بخش انرژي انجام داد. 

رمضانعلی سنگدوینی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري
خانه ملت ، با اشاره به اقداماتی که می توان براي خنثی سازي تحریم ها در بخش انرژي انجام داد، گفت: بالا بردن راندمان و بهره
وري با تبدیل انرژي هاي فسیلی به محصولات متعدد، یکی از اصلی ترین اقداماتی است که می توان در راستاي خنثی سازي تحریم
ها در بخش انرژي انجام داد، همچنین جدي گرفتن انرژي هاي تجدیدپذیر و در نظر گرفتن بودجه براي گسترش و رونق تولید این

 
انرژي ها ضروري است. 

نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شوراي اسلامی معتقد است عدم ارائه تسهیلات به بخش خصوصی و نبود حمایت ها و

 
پشتیبانی هایی مانند خرید تضمینی برق از تولیدکننده از دیگر عوامل رونق نگرفتن انرژي هاي تجدیدپذیر در کشور است. 

وي با بیان اینکه اتفاق چشمگیري در رابطه با انرژي هاي تجدیدپذیر در ایران رخ نداده است، افزود: شرکت هاي خصوصی نیز به
دلایل متعددي تمایلی براي ورود به این مهم ندارد چراکه از طرف دولت مورد حمایت قرار نگرفته و سرمایه گذاري شان ضمانت نمی

 
شود ضمن آنکه تسهیلات در نظر گرفته شده براي آن ها ناچیز است و به سختی وصول می شود. 

به اعتقاد سنگدوینی درصورت رونق انرژي هاي تجدیدپذیر و تولید برق از این طریق، ثروت و اشتغال قابل ملاحظه اي در کشور ایجاد
می شود چراکه رونق این انرژي ها تولید و صادرات را به دنبال دارد و گسترش تولید و صادرات به معناي افزایش راندمان در حوزه

 
انرژي است.  

عضو کمیسیون انرژي مجلس شواري اسلامی با بیان اینکه باید نیروگاه ها را به سیکل ترکیبی تبدیل کرد تا راندمان تولید بالا رود،

 
افزود: باید بخش خصوصی را وارد کار کرد و از توانمندي هاي آن ها براي افزایش راندمان در حوزه انرژي بهره برد./ 

پایان پیام



درباره یک ولع مقدس | مریم طباطبائی ها

منبع: کتاب نیوزشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/10/16

 
سفر طولانی تاریخ | آرمان ملی 

«ولع مقدس»(Sacred Hunger) شاهکار بري آنسوُرث (Barry Unsworth) در سال 1992 جایزه بوکر را به شایستگی
دریافت کرد. کتاب را که باز می کنید، سوار ماشینِ روایت ِ برَي آنسوُرث می شوید: یک کشتی حمل برده ها که نامش «لیورپول
مرچنت» است؛ کشتی اي که باید در سواحل آفریقا بایستد، جایی که مقر هجوم هاي مخرب و شورش برده ها است. حقایق تلخی در
مورد تجارت مثلثی و حمل ونقل انسان ها به عنوان بار وجود دارد. در مورد نسخه هاي سرمایه داري و دیدگاه هاي عجیب وغریب

 
آرمانشهرها و سخنرانی هاي کوبنده آنها. این کتاب راوي یک سفرِ طولانی و جذاب در تاریخ است. 

بیشتر طول این سفر به همراه پزشک کشتی به نام متیو پاریس،
که یک جریان شورشی را هدایت می کند و کمک بزرگی براي
ایجاد آرمانشهري در سواحل فلوریدا است، همراه است. در آنجا
خدمه ها و برده ها زندگی برابري باهم دارند و ظاهرا در انکارِ
«ولع مقدس» هستند. از نظر کتاب: «سود... همان چیزي است
که همه چیز را توجیه می کند و همه اهداف را مقدس می

 
شمرد...» 

متیو پاریس شخصیتی پیچیده، ناقص و درعین حال دلسوز و با
دقتِ متقابل است. آنسورث در این کتاب بسیار سعی کرده تا افکار خود را با نگرانی هاي علمی و فلسفی و روشنگري ها پُر کند، نه
اینکه آنها را به عنوان یک پزشک با دانش پزشکی و پانسمان کردن زخم ها و علائم سخت وریدي و شریانی که سر راه یک پزشک در
کشتی قرار دارد، همپوشانی بدهد. درعین حال هم نمی تواند کاملا در تنگناهاي قرن هجده خود بگنجد. اعتراض هاي او به غیرانسانی
بودن عمل برده داري، زیر سوال برُدن انگیزه و احترام غیرمعمول او نسبت به زن ها، باعث می شود که متیو پاریس بیشتر از یک

 
نماینده واقعی در زمان خود به نظر بیاید و کمی فاضل و روشنفکرتر بنماید. 

در همین حال، کاپیتانِ کشتی، تورسو- ناخداي ایدئولوژیک پاریس- با آن چشم هاي سرخ و درحالی که عطش خون دارد، وقتی که
دو مرد در لحظاتِ سختِ کشتی، جان خود را از دست می دهند، کار خود را ادامه می دهد، چون دارد آنها را به تبعید می فرستد. او
که خود مستقیما از این نمایش صامت بیرون آمده- البته چنان چهره ناخوشایندي از خود به جا گذاشته که حضورش در صحنه
همیشه ایجاد اصطحکاك می کند- اما خب به نظر می رسد که تورسو دارد نقش خود را به نفع خوانندگان مدرن بازي می کند؛ به
ویژه اینکه به شدت عقیده دارد که به دست آوردن سود می تواند یک ضرورت اخلاقی باشد؛ تاجایی که وقتی مالک کشتی از نگرانی

 
اش درمورد امنیت محموله انسانی صحبت می کند او همه چیز را شفاف و بی پرده برایش توضیح می دهد. 



یک نبرد جذاب میان اراده ها و فلسفه وجود دارد، اما اگر نگران این هستید که این روایت به تاریخ وفادار است یا نه، باید اظهار داشت
که عدم واقع گراییِ دقیق ممکن است مشکلی جدي در راه خواندن این کتاب باشد؛ خوشبختانه در مورد این کتاب باید گفت که
خواندنِ آرام و ملایم آن امکان پذیر است. شخصیت متیو پاریس به عنوان مردي در دوران خودش، نماینده اي ویژه است که پرسش
هاي جالبی در ذهن ایجاد می کند تا این عدم دقت را زیرسوال ببرد. درست است که کتاب «ولع مقدس» در مورد دوران برده داري
نوشته شده، اما طوري طراحی شده اس تا در مورد دوران اخیر براي ما حرف بزند. همان طور که خودِ آنسورث در مصاحبه اي در سال
1992 گفت: «زندگی در دهه هشتاد بدونِ قرارگرفتن تحت تاثیرِ حرص و طمع و تقدیس آن غیرممکن است. تصویر من از کشتی
برده داري درواقع براساس یافتن نمادي عالی براي روحیه کارآفرینی بود و براي توجیه آن استفاده می شد، درست مثل همان چیزي

 
که در مورد معدنچیان و کار سختِ آنها استفاده می شود. من به عمد از واژه ایجاد ثروت در این روایت استفاده کردم.» 

کتاب با توجه به این اصطلاحات است که نقش خود را به خوبی پیدا می کند. و در همان حال که آنسورث همچنان در حال آموزش
دروس خود از مکتب مارگارت تاچر است، اشکال زیادي براي فکرکردن در مورد کتاب وجود دارد که خواننده همچنان با آن سرگرم

 
می شود. 

بارزترین نکته در مورد کتاب این است، و آن اینکه درواقع این کتاب یک داستان ماجراجویی مهیج است. راستش این موضوع چندان
خوشایند نیست- یعنی اینکه برده داري امري مشمئزکننده است- اما خب فایده هایی هم دربردارد. داستان با سرعتی هوشمندانه به
جلو می رود. بازیگرانِ زیاد و متفاوتی در آن ایفاي نقش می کنند و جزییات زیادي براي توصیف وجود دارد تا بتوانیم ما هم به عنوان

 
خواننده در هواي پرنمکِ آنجا نفس بکشیم و بوي چوب هاي کشتی و بوي عجیب برده ها را استشمام بکنیم. 

مهم تر از همه اینکه با متنی خوب سروکار داریم: نثر آنسورث از اندوخته هاي نوشتاري قرن 18 براي ایجاد خلق وخوي درخور آن

 
زمان برخوردار است، اما نه آنقدري که خواننده با آن احساس غریبگی بکند. 

خط به خط این کتاب براي خواندن لذت بخش است. آنسورث در این کتاب نشان داد که کارکردن با خدمه انگلیسی و بردگان
آفریقایی چقدر سخت بوده و صحبت کردن آنها باهم از آن هم سخت تر. اما درك و دیدن این فشارها و سختی در نوشتار می تواند به
راحتی توهمِ روایی را درهم بشکند. بنابراین آخرین بخش از این رمان ششصدوپنجاه صفحه اي (ترجمه صبا راستگار، نشر نقش
جهان)، می تواند اضافی و ناامیدکننده باشد، حتی اگر نتیجه نهایی آن باري قدرتمند به همراه داشته باشد و شبیه به مشتی محکم

 
باشد. 

البته خرده کاري هایی هم وجود دارد. درحالی که شخصیت کاپیتان تورسو سرگرم کننده و البته هولناك است، اما دیگران تاثیر
کمتري دارند. در اواسط کتاب، شخصی به نام روسو به داستان اضافه می شود که به حرکت هاي انقلابی درون کشتی کمک می کند
و درباره شرِ سرمایه داري صحبت می کند. به نظر می رسد او به طرز دردناکی ساختگی است، اما خوشبختانه آنقدر دوام نمی آورد که
بخواهد طرح کتاب و داستان را تضعیف کند. و بیشتر از همه اینها پیام رمان شاید این باشد که سود و مسائل اقتصاد را به عنوان

 
داروي اخلاقی و به همان اندازه مفید دانست. 

................ تجربه ي زندگی دوباره ...............



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و

بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/10/16

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد.

اقتصادگردان- به گزارش روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره
ارزش و استفاده بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با مساحت 1500 متر مربع
زیربنا و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک کشاورزي از محل اعتبار صندوق توسعه ملی

 
و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال مستقیم 26 نفر فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي

 
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. 

در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط
مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات

 
منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 

شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است.



بازنشستگی پیش از موعد کنار گذاشته شد | 10 پیامد نامطلوب

منبع: همشهريشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1399/10/16

رئیس موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی، 10 پیامد نامطلوب بازنشستگی پیش از موعد را تشریح کرد.

به گزارش همشهري آنلاین و به نقل از مهر؛ روزبه کردونی
گفت: طرح بازنشستگی پیش از موعد، در حالی مطرح شده
است که صندوق هاي بازنشستگی کشور به دلایل مختلف
با چالش هاي پایداري مالی مواجه هستند، به این معنی که
نه تنها درآمدها کفاف هزینه هاي جاري را نمی دهند، بلکه
آینده تأمین مالی تعهدات بلندمدت آن ها نیز با تهدید
مواجه است. غیر از آن، این روند خلاف مسیري است که
در راستاي افزایش امید زندگی در کشورهاي مختلف دنبال

 
می شود. 

وي با استقبال از کنارگذاشتن این طرح در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت باید باب گفتگو در این خصوص باز باشد تا یک اجماع

 
ملی در خصوص آسیب زا بودن اجراي طرح بازنشستگی پیش از موعد به دست آید. 

 
رئیس مؤسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی، 10 پیامد نامطلوب حرکت به سمت بازنشستگی پیش از موعد را اینچنین برشمرد: 

1. بازنشستگی پیش از موعد از یک سو با کاهش درآمدهاي صندوق هاي بیمه اي و از سوي دیگر، با افزایش هزینه هاي آنها، پایداري

 
مالی صندوق ها را به خطر می اندازند. 

2. بازنشستگی پیش از موعد مغایر با اصول بیمه اي و دقیقاً معکوس با روند اصلاحات صندوق هاي بازنشستگی در جهان است.
درحالی که تجربه کشورهاي مختلف نشان از اصلاح قوانین و مقررات بازنشستگی در راستاي افزایش سن بازنشستگی دارد، طرح

 
بازنشستگی پیش از موعد به دنبال کاهش آن است. 

3. دلیل توجیهی طرح بازنشستگی پیش از موعد که کمک به افزایش اشتغال جوانان است، پشتوانه علمی معتبري ندارد: شواهد علمی
هیچ ارتباط مثبت قطعی را بین کاهش سن بازنشستگی و افزایش اشتغال جوانان نشان نمی دهند. حتی بسیاري از مطالعات نشان می
دهند که کاهش سن بازنشستگی به اشتغال جوانان کمکی نمی کند. اگر هم این جایگزینی در اقتصاد ایران تأیید شود، تضمینی براي

 
جایگزینی کامل و تناظر یک به یک آن نیست. 

4. هنگامی که سالمندي جمعیت در کشور به وقوع بپیوندد، با این حجم از مستمري بگیران و به خصوص در صورت تداوم مشکلات
اقتصادي، تأمین مالی مستمري ها به طور قطع با مشکل مواجه خواهد بود و بار اجتماعی گسترده اي به همراه خواهد داشت. بنابراین،

 
طرح پیشنهادي کنونی، که این وضعیت را تشدید خواهد کرد، بدون تردید از این نظر پایداري جمعیتی را به خطر می اندازد. 



5. بازنشستگی زودهنگام، با خارج کردن افراد غیر سالمند از بازار کار رسمی، به رشد اقتصادي، در شرایطی که باید براي وقوع پدیده

 
سالمندي در کشور آمادگی داشته باشیم، ضربه می زند. 

6. بازنشستگی پیش از موعد چون منجر به گسترش بخش غیررسمی می شود، افزایش هزینه هاي اداري و بازرسی درنتیجه عدم

 
تمکین به قانون را ممکن است در پی داشته باشد. 

7. با توجه به شرایط تورمی کشور و نظر به قوانین موجود در خصوص اشتغال بازنشستگان، نظر به اینکه از یک سو مستمري ها کفاف
زندگی مستمري بگیران را نمی دهد و از سوي دیگر مستمري بگیران توانایی انجام کار را دارند، بازنشستگی هاي زودهنگام قطعاً به

 
گسترش بخش غیررسمی اقتصاد دامن خواهد زد. 

8. بازنشستگی هاي پیش از موعد اساساً با ماهیت و مفهوم بازنشستگی، که با سالمندي و عدم توانایی براي انجام کار و فعالیت پیوند

 
خورده، در تضاد هستند. 

9. طرح پیشنهادي فرایند آسیب به بهداشت روانی افراد، به خصوص مردان، را که عموماً در اثر کاهش فعالیت اجتماعی در دوران

 
بازنشستگی رخ می دهد، تسریع می کند. 

10. طرح بازنشستگی پیش از موعد با سیاست هاي ترویج فرهنگ کار در میان مردم در تناقض است.



14 میلیارد ریال تسهیلات براي مشاغل خانگی شاهرود اختصاص یافته است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/10/16

سرپرست فرمانداري شهرستان شاهرود گفت: 14 میلیارد ریال تسهیلات براي مشاغل خانگی اختصاص یافته است.

به گزارش خبرگزاري بسیج از شاهرود، ابوطالب جلالی در کارگروه تخصصی اشتغال شهرستان شاهرود در تالار ولایت فرمانداري
شهرستان اظهار کرد: تعهدات اشتغال هر دستگاه اجرایی در سامانه رصد مشخص کننده ضریبی از عملکرد سال گذشته هر دستگاه

 
است و با توجه به ظرفیت هاي موجود دستگاه هایی که تعهد و توان بیشتري دارند می توانند مسوولیت بیشتري بپذیرند. 

وي ادامه داد: تمامی دستگاه هاي اجرایی مکلف هستند در زمان باقی مانده تا پایان سال ظرفیت ها و قابلیت هاي خود در ایجاد

 
فرصت هاي شغلی را مشخص کنند. 

سرپرست فرمانداري ویژه شاهرود اظهار داشت: امسال 2413 تعهد در سامانه رصد براي شهرستان شاهرود ثبت شد که تاکنون بیش

 
از تعهد ثبت شده یعنی 2429 اجرایی شده است. 

جلالی با بیان اینکه مبلغ 14 میلیارد ریال تسهیلات در بخش مشاغل خانگی اختصاص یافته است، افزود: در این بخش مقداري عقب

 
افتادگی داریم که با طرح هاي جدیدي که به بانک هاي عامل ارسال شده این عقب افتادگی در یک ماه پیش رو جبران خواهد شد. 

 
وي ابراز داشت: تاکنون 65 درصد از تسهیلات اختصاص یافته جذب شده و 35 درصد دیگر تا پایان سال جذب خواهد شد. 

 
سرپرست فرمانداري ویژه شاهرود از پیشنهاد تشکیل کارگروهی براي موضوع اشتغال جامعه ایثارگران به استانداري خبر داد. 

جلالی افزود: با همکاري اداره منابع طبیعی و جهاد کشاورزي سند روستایی در خصوص مجموعه اي از قابلیت ها و مزیت هاي هر

 
روستا تهیه شده که با اجرایی شدن آن فرصت هاي شغلی خوبی براي جوانان روستا ها ایجاد خواهد شد. 

وي ادامه داد: این سند باید مورد مطالعه دقیق تر دستگاه هاي متولی قرار گیرد و بانک ها هم باید به این موضوع ورود پیدا کرده و
بخشی از منابع خود را به آن تخصیص دهند.



تجربه گرانبهاي سیستم بانکی در ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در

بانک سپه

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1399/10/16

طلانیوز: عضو کمیسیون اقتصادي مجلس به سرانجام رسیدن موفق فرایند ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک
سپه را تجربه اي گرانبها براي مدیریت سیستم بانکی عنوان کرد.

طلانیوز: عضو کمیسیون اقتصادي مجلس به سرانجام رسیدن موفق فرایند ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه

 
را تجربه اي گرانبها براي مدیریت سیستم بانکی عنوان کرد. 

به گزارش طلانیوز:   شهباز حسن پور عضوکمیسیون اقتصادي
مجلس اظهار داشت: ادغام پنج بانک آنهم با ساختار متفاوت و
بعضا ناهمگون در بانک سپه براي مسولین کشور بسیار مهم و
حیاتی بود به نحوي که همواره جزو برنامه هاي مهم دولت و

 
بانک مرکزي تلقی می شد.   

رییس فراکسیون اصناف و اشتغال مجلس با اشاره به آثار و نتایج
تلخ ادغام برخی بانکها و موسسات اعتباري طی سالهاي گذشته
گفت:  ادغام پنج بانک بزرگ آنهم در این سطح بدون هیچ
حاشیه جدي و در آرامش کامل بیانگر تلاش مجدانه ، مدیریت
هوشمندانه و همراهی و همکاري همه فعالین مرتبط در تمام

 
سطوح است. 

 
  

نماینده مردم سیرجان اظهار داشت: مسولین و مدیران دست اندرکار این  اقدام ارزشمند نشان دادند که می توان کارهاي بزرگ را با

 
داریت و توانمندي به گونه اي به سرانجام رساند که در تاریخ اقتصادي کشور ثبت شود. 

 
  

حسن پور از جمله آثار و برکات این اقدام را نظم بهتر و بیشتر بازار پولی کشور عنوان کرد و اظهار داشت :  بدون شک ادغام این پنج
بانک در بانک سپه به عنوان یکی از بهترین ، فعالترین و نقش آفرترین بانکهاي کشور در عرصه پولی و اقتصادي  ، می تواند توان

 
دولت و بانک مرکزي را در اجراي سیاستهاي مهم پولی موفق تر کند. 

 
  

 
  

 
  

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس تلاش  چقازردي مدیرعامل بانک سپه و هیات مدیره همراه در عرصه میدانی ادغام را ستود و تصریح
کرد:  همه مدیران و کارکنان بانک سپه و بانکهاي ادغامی با تلاش و کوشش و همراهی ثابت کردند می توان بزرگ ترین کارها را به

 
بهترین شکل به سرانجام رساند.   

 
  

حسن پور وجود یک بانک مقتدر و بزرگ همچون بانک سپه که به گفته مدیرعامل آن ، سیاست و استراتژي خود را  هوشمندانه 
هدف مقدس کمک به رشد و توسعه اقتصادي کشور قرار داده از این پس  می تواند بهتر و تاثیر تر از گذشته در کنار دولت و به بازوي



 
توانمند آن براي اجراي سیاستهاي پولی و تحقق اهداف کلان اقتصادي کشور باشد. 

 
  

وي در پایان تلاشهاي صورت گرفته در این خصوص را ستود و گفت: مجموعه سیستم بانکی اولین و مهمترین قدم براي اصلاح
ساختارهاي خود را خوب و مقتدر برداشته است.



حمایت بانک مهر ایران از توسعه اشتغال در روستاها

منبع: شما نیوزشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1399/10/16

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب تفاهم نامه همکاري با معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري براي توسعه
اشتغال در روستاها و مناطق محروم، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند.

 
کد خبر : 973417 1399/10/16 18:00:39 

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب تفاهم نامه
همکاري با معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري براي
توسعه اشتغال در روستاها و مناطق محروم، تسهیلات

 
قرض الحسنه پرداخت می کند. 

امروز تفاهم نامه اي به امضاي دکتر مرتضی اکبري
مدیرعامل این بانک و دکتر محمد امید معاون توسعه

روستایی و مناطق محروم رئیس جمهوري رسید که در چارچوب آن بانک مهر ایران با هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در روستاها و

 
مناطق محروم، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند. 

اکبري، مدیرعامل بانک مهر ایران در نشست خبري این تفاهم نامه گفت: کار خوبی که در بانک مهر ایران طی یکی دو سال گذشته

 
انجام شده، توجه به توسعه مشاغل و کسب و کارهاي خرد بوده که یکی از حوزه هاي آن حوزه روستایی است. 

وي این طور ادامه داد: بانک مهر ایران اقدامات گسترده اي را با نهادهایی همچون بنیاد برکت و کمیته امداد انجام داده و امروز نیز

 
خوشبختانه با معاونت توسعه روستایی تفاهم نامه امضا کرده است. امیدواریم شاهد توسعه اشتغال در روستاهاي کشور باشیم. 

 
پرداخت 230هزار میلیارد ریال تسهیلات از سوي بانک مهر ایران 

اکبري اظهار کرد: بانک مهر ایران از اوایل امسال یک میلیون و 720 هزار فقره وام به ارزش 230هزار میلیارد ریال پرداخت کرده که

 
40 درصد آن در حوزه اشتغال و 60 درصد آن در حوزه ازدواج، معیشت و درمان بوده است. 

مدیرعامل بانک مهر ایران افزود: تفاهم نامه اي که امروز امضا می کنیم براي توسعه اشتغال خرد روستایی است. معاونت روستایی
ریاست جمهوري 200 میلیارد ریال براي این کار تخصیص می دهد و بانک نیز 300 میلیارد ریال اضافه می کند. مجموعاً 500
میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد 4 درصد در حوزه اشتغال روستایی به افرادي که از سوي معاونت روستایی معرفی شوند، پرداخت می

 
شود. 

 
مدت بازپرداخت تسهیلات به طور متوسط 48 ماه است 

اکبري درباره مبلغ این تسهیلات گفت: حداقل 500 میلیون تا یک میلیارد ریال و حداکثر 2 میلیارد ریال بر اساس کاري که تعریف
می شود، پرداخت خواهد شد. ضامنین نیز بر اساس چیزي است که بانک مرکزي تعریف کرده است. مدت بازپرداخت تسهیلات یاد
شده نیز از 36 تا 60 ماه و به طور متوسط 48 ماه است. امیدوارم این تفاهم نامه باعث خیر شود و برکاتش براي جامعه به ویژه

روستاییان پرثمر باشد. 



مدیرعامل بانک مهر ایران تأکید کرد: به محض اینکه سهم مشارکت معاونت توسعه روستایی پرداخت شود، پرداخت تسهیلات نیز آغاز

 
می شود. 

وي افزود: ضامنین بر اساس دستورالعمل بانک مرکزي تعیین می شوند. زمانی که نهاد مشارکت کننده سهمی در ضمانت بر عهده
گیرد، بانک تضامین را تسهیل کند. اما هنگامی که خود مشارکت کننده نمی تواند چنین کاري انجام شود، بر اساس آیین نامه بانک
مرکزي عمل می شود. براي تسهیلاتی که در چارچوب این تفاهم نامه پرداخت می شود، بین یک تا دو ضامن بسته به نوع کاري که

 
تعریف می شود، مورد نیاز است. 

 
مبلغ این تفاهم نامه می تواند افزایش یابد 

در ادامه این نشست امید، معاون روستایی رئیس جمهوري اظهار کرد: پرداخت این تسهیلات کار ارزشمندي است که در حال رقم
خوردن است. پرداخت این تسهیلات فرصت جدیدي براي خدمت در حوزه اشتغال روستاییان ایجاد می کند. البته عددي که ذکر شد
می تواند یک پایه اولیه باشد که ظرف هفته آینده اجرایی شود. این عدد می تواند در سال جاري و سال آتی افزایش یابد و به این

 
صورت این حرکت را تسریع کنیم. 

وي در ادامه افزود: یکی از توفیقات این دولت توجه به اشتغال روستایی است. از ابتداي انقلاب اسلامی کارهاي بزرگی در حوزه
روستایی صورت گرفته است. زیرساخت هاي روستاهاي ما اکنون مطلوب است. روستاهاي بالاي 20 خانوار کشور همگی از نعمت برق،
75 درصد از نعمت آب، حدود 86 درصد از گاز، تقریباً 100 درصد از آموزش و بهداشت برخوردارند و در بیش از 50 درصد روستاها

 
مقاوم سازي انجام شده است. در این دولت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات در روستاها از 15 درصد به 92 درصد رسیده است. 

 
اقدامات دولت براي اشتغال روستاییان 

امید در ادامه گفت: خدمت ویژه اي که این دولت انجام داده مختص اشتغال روستاییان بوده است. 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه

 
ملی براي این امر در نظر گرفته شده که از سال 1397 پرداخت آن آغاز شده است. 

وي اظهار کرد: در همین راستا حرکت هاي متعددي انجام شده و منابع مختلفی براي اشتغال روستاییان تعریف شده است. از محل
منابعی که 22هزار میلیارد تومان بوده، نرخ بیکاري روستاها 1.4 درصد کاهش یافته است. همچنین اشتغال روستاییان از سبد اشتغال

 
کشور بین 3 تا 5 درصد بوده که اکنون به 29 درصد رسیده است. 

معاون توسعه روستایی رئیس جمهوري افزود: از محل اعتبار اشتغال روستاییان شاهدیم که نرخ مهاجرت روستایی به یک برابري
نسبی رسیده است. پیش از انقلاب اسلامی تا پایان سال 1395 شاهد کاهش جمعیت روستایی بودیم، اما اکنون با حرکت هاي خوبی
که صورت گرفته این روند تقریباً متوقف شده است. یعنی مهاجرت روستایی و مهاجرت معکوس تقریباً برابر شده است. امیدواریم

 
بتوانیم به زودي روند مثبتی را در این زمینه تجربه کنیم. 

 
بانک مهر ایران، بانک مبارکی است 

امید گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران، بانک بسیار مبارکی است و در هر حرکتی که انجام داده، موفق بوده است. این بانک
بزرگترین بانک قرض الحسنه کشور است و 230هزار میلیارد ریال تسهیلاتی که در سال جاري پرداخت کرده نشان از همین موضوع

 
است. 

وي با بیان اینکه می توان همکاري هاي جدیدي با این بانک انجام داد، اظهار کرد: این بانک سابقه روشن و خوبی دارد. بانک مهر
ایران معروف است که به خوبی محرومان را به ویژه در روستاها حمایت می کند و سخت گیري سایر بانک ها را ندارد. امیدوارم این

 
فتح بابی باشد که به زودي گسترش یابد. 

منبع: روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران،



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و

بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان

منبع: شما نیوزشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1399/10/16

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد.

 
کد خبر : 973427 1399/10/16 18:31:31 

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان
با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري
مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي
شغلی و افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع

 
بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد. 

در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره ارزش و استفاده
بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و
بسته بندي مرغ و ماهی با مساحت 1500 متر مربع زیربنا
و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و

500 میلیون ریالی بانک کشاورزي از محل اعتبار صندوق توسعه ملی و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه

 
اندازي و زمینه اشتغال مستقیم 26 نفر فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي

 
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. 

در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط
مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات

 
منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 



شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز

 
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است. 

منبع: روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي



صدور 19 موافقت اصولی براي طرح هاي گردشگري قزوین

منبع: شهر فرداشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/10/16

معاون گردشگري و سرمایه گذاري استان قزوین از صدور 19 موافقت اصولی در حوزه گردشگري و تأسیسات مرتبط با این
صنعت از ابتداي سال 99 تا پایان آذر ماه خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، نادر محمدي اظهار کرد: در راستاي تقویت زیرساخت ها و تأمین امکانات مورد
نیاز رشد و توسعه گردشگري استان، طی 9 ماه گذشته تعداد 19 موافقت اصولی براي اجراي پروژه هاي گردشگري شامل مجتمع
گردشگري عمومی، هتل آپارتمان، مهمانپذیر، سفره خانه سنتی و اقامتگاه بوم گردي با برآورد حجم سرمایه گذاري 4,639 میلیارد

 
ریال در استان صادر و زمینه اشتغال زایی براي 665 نفر فراهم شده است. 

وي با اشاره به مجوزهاي ایجاد صادر شده در این مدت بیان کرد: همچنین طی این مدت پنج مجوز ایجاد تأسیسات گردشگري براي
راه اندازي هتل، اقامتگاه بوم گردي، مجتمع گردشگري و مهمانپذیر با حجم سرمایه گذاري 270 میلیارد ریال و اشتغال زایی براي 57

 
نفر صادر و عملیات اجرایی احداث آنها آغاز شده است. 

معاون گردشگري و سرمایه گذاري استان قزوین با اشاره به تسهیلات پرداختی در این حوزه افزود: در این مدت 92 میلیارد ریال

 
تسهیلات با اشتغال زایی براي 62 نفر از محل اعتبارات اشتغال روستایی و عشایري به سرمایه گذاران این حوزه پرداخت شده است. 

معاون گردشگري و سرمایه گذاري استان قزوین یادآور شد: استان قزوین با برخورداري از ظرفیت ها و جاذبه هاي متنوع گردشگري
قابلیت بالایی براي تبدیل شدن به مقصد گردشگري دارد و امیدواریم با تقویت زیرساخت هاي این حوزه بتوانیم گام مؤثري براي

افزایش اشتغال زایی و رونق حوزه گردشگري استان برداریم.



تسهیلات هزار تریلیون ریالی بانک صادرات ایران به بخش هاي اقتصادي در 9

ماهه نخست سال

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/10/16

پیام سپاهان - نائب رئیس هیات مدیره بانک صادرات ایران گفت: پذیرش مسئولیت اجتماعی در بانک صادرات ایران، تنها
معطوف به رفع دغدغه هاي ...

پیام سپاهان - امیر یوسفیان در اجلاس سراسري مسئولیت
پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي که با حضور مدیران
سازمان ها و شرکت هاي تولیدي و صنعتی فعال در حوزه
مسئولیت پذیري اجتماعی، در مرکز همایش هاي بین
المللی دانشگاه الزهرا(س) برگزار شد، افزود: مسئولیت
اجتماعی نظام بانکی در سه بخش ارائه خدمات بانکی براي
حمایت از اقشار آسیب دیده از حوادث غیرمترقبه و بحران
ها، کمک به تشکیل خانواده و ایجاد اشتغال و استمرار

 
تولید در مجموعه هاي اقتصادي تعریف شده است. 

وي اظهار کرد: نظام بانکی در کنار سایر آحاد جامعه به طور جدي مسئولیت اجتماعی خویش را پذیرفته و تلاش کرده این مسئولیت

 
را به بهترین نحو انجام برساند. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران تاکید کرد: کار بزرگ نظام بانکی، حمایت از استمرار تولید و اشتغال آفرینی در کشور و

 
در عین حال کمک به ایجاد شغل هاي جدید است. 

یوسفیان افزود: بانک صادرات ایران براي تحقق این هدف در 9 ماهه اول سال 99 بالغ بر هزار تریلیون ریال تسهیلات به بخش هاي

 
مختلف اقتصادي پرداخت و به استمرار بیش از 400 هزار شغل در کشور کمک کرده است. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران گفت: با شیوع کرونا و تعطیلی کسب و کارهاي آسیب دیده از این بیماري، واحد هاي
بانک هیچگاه تعطیل نشد و خدمت گذاري توام با مسئولیت پذیري کامل همکاران با اشتیاق فراوان ادامه یافت و مسئولیت ارائه
خدمات بانکی فراموش نشد تا جایی که دو هزار و 500 نفر از همکاران بانک صادرات ایران به بیماري کرونا مبتلا شدند و متاسفانه 13

 
نفر در راه خدمت به مردم جان به جان آفرین تسلیم کردند. 

یوسفیان با اشاره به اینکه بخش عمده مراجعات مشتریان و مردم به شعب براي دریافت خدمات بانکی است، اظهار کرد: بانک صادرات
ایران در تلاش براي کاهش آسیب هاي این بیماري بر مشتریان و هموطنان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک را جدي تر از گذشته
دنبال کرد و سامانه شمس با قابلیت افتتاح غیرحضوري حساب، درخواست تسهیلات خرد و سایر خدمات بانکی راه اندازي شد تا

 
مسئولیت اجتماعی در شرایط بحرانی نیز انجام شود. 

یوسفیان با یادآوري این که همیشه در شرایط سخت و بحرانی مسئولیت هاي زیادي به بانک ها واگذار می شود، افزود: تلاش کردیم
که در شرایط بحرانی و حوادث پیش آمده و همچنین دوران این بیماري، با پرداخت تسهیلات کم بهره و طولانی مدت در بانک

 
صادرات ایران، درصدي از آلام مردم بکاهیم. 

وي افزود: در گام اول بانک صادرات ایران، 45 هزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به مردم پرداخت و در گام دوم به بیش از 67

 
هزار کسب و کار آسیب دیده از کرونا تسهیلات حمایتی پرداخت کرد که این روند همچنان ادامه دارد. 

در این مراسم با پخش نماهنگ ویژه گرامیداشت کارکنان جان باخته بانک صادرات ایران بر اثر کرونا، مسئولیت پذیري تلاشگران



 
بانک صادرات ایران در خالی نکردن سنگر خدمت رسانی مورد تحسین قرار گرفت. 

در ابتداي این مراسم، سیدمالک حسینی، رئیس سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران با تشکر از نگاه ویژه
حجت اله صیدي، مدیرعامل بانک صادرات ایران به مسئولیت اجتماعی از اقدامات این بانک در اهتمام به مسئولیت اجتماعی به ویژه

 
کمک به تجهیز گرم خانه شهرداري تهران قدردانی کرد. 

در پایان مراسم لوح و تندیس زرین مسئولیت پذیري اجتماعی و اخلاق حرفه اي با رویکرد توسعه اقتصادي به بانک صادرات ایران

 
اعطا شد. 

گفتنی است بانک صادرات ایران علاوه بر پرداخت میلیاردها ریال وام قرض الحسنه و تسهیلات حمایتی در بخش هاي مختلف
اقتصادي در مناطق کمتر برخوردار، نسبت به احداث مدرسه و مراکز فرهنگی در مناطق مختلف کشور و تجهیز کتابخانه مدارس در
مناطقی مانند سیستان و بلوچستان اقدام کرده و ضمن حمایت از ناشران و اهل قلم با حضور موثر و مستمر در نمایشگاه هاي بین
المللی کتاب تهران و استان ها، به حمایت از همایش ها و نشست هاي علمی و اقداماتی مانند ایجاد پردیس درختکاري مفرح در

پارك جنگلی چیتگر تهران با هدف حفاظت از محیط زیست اهتمام داشته است.



طرح بازنشستگی پیش ازموعد معلق شد
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پیام سپاهان - سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس از معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد خبر داد.

پیام سپاهان - علی بابایی کارنامی با اشاره به اعلام وصول
طرح بازنشستگی پیش از موعد گفت: کمیسیون اجتماعی
این طرح را به دلیل مسائل مختلفی مانند کاهش سن
نیروي کار براي بازنشستگی، مشکلات صندوق هاي بیمه
اي و تأمین منابع و بار مالی براي دولت و بخش هاي

 
خصوصی مُراعا و معلق کرد. 

او علت موافقت برخی از نمایندگان با طرح بازنشستگی
پیش از موعد را جایگزینی افراد بی کار با بازنشستگان در
دستگاه هاي دولتی و کمک به سطح اشتغال کشور عنوان

کرد و اظهار کرد: البته مخالفان معتقدند این طرح ضد اشتغال است، چون افرادي که بازنشسته می شوند، باز هم شروع به کارهاي

 
مختلفی می کنند و بی کار در خانه نمی نشینند. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی افزود: در این صورت این افراد هم از صندوق بازنشستگی حقوق می گیرند و همزمان به شغل جدیدي
روي می آورند. علاوه بر ایجاد مشاغل کاذب، دستگاه ها نمی خواهند نیروي کار داراي تجربه و تخصص را که به حدود 45 سالگی می

رسد، از دست بدهند.



مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی خبر داد: حمایت از 32

بنگاه اقتصادي و تثبیت 3480 فرصت شغلی در 9 ماهه سال جاري
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پیام سپاهان - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی گفت: در راستاي سیاستهاي حمایتی وزارت تعاون
، کار و رفاه اجتماعی و با هدف حفظ فرصت هاي شغلی موجود و حمایت از بنگاههاي اقتصادي مشکل دار در 9 ماهه سال

جاري تعداد 32 بنگاه اقتصادي داراي مشکل با 3480 نفر اشتغال مورد حمایت قرار گرفتند.

پیام سپاهان - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی گفت: در راستاي سیاستهاي حمایتی وزارت تعاون ،
کار و رفاه اجتماعی و با هدف حفظ فرصت هاي شغلی موجود و حمایت از بنگاههاي اقتصادي مشکل دار در 9 ماهه سال جاري تعداد

 
32 بنگاه اقتصادي داراي مشکل با 3480 نفر اشتغال مورد حمایت قرار گرفتند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، غلامرضا اشرفی با اعلام این خبر اظهار کرد: حفظ و
صیانت از نیروي کار و تثبیت فرصت هاي شغلی به عنوان یکی از اهداف مهم حوزه کاري بوده که در همین راستا با شناسایی
بنگاههاي اقتصادي مشکل دار که عموما داراي موانعی براي تولید و بازاریابی و مشکلات بیمه اي ، مالیاتی ، بانکی و.... هستند و اعلام
به مراجع مرتبط و طرح در جلساتی نظیر کارگروه رفع موانع تولید تلاش شده مانع توقف فعالیات این بنگاهها و آسیب به فرصت هاي

 
شغلی موجود شود. 

وي حفظ بنگاههاي اقتصادي را در شرایط سخت موجود ناشی از تحریم ظالمانه ي آمریکا و افزایش هزینه هاي سرمایه گذاري براي
اقتصاد استان و کشور مهم ارزیابی نموده و خواستار حمایت همه جانبه از کارآفرینان استان شد.



تهدید مخاطرات جوي-اقیانوسی در کانون «صید» و «کشاورزي گرمسیري»

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1399/10/16

بخشدار زرآباد در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: کشاورزي، صیادي و گردشگري زرآباد همواره از وقوع پدیده هاي مخرب
جوي مانند طوفان هاي حاره اي، بارش هاي رگباري و سرماي هوا خسارت دیده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، هاشم شاهوزهیبخشدار زرآباد در جنوب سیستان
و بلوچستان در جلسه توجیهی تهک کشاورزي در قطب
تولید موز کشور در زرآباد اظهار داشت: زرآباد با حدود
2700 هکتار باغات موز، قطب تولید موز کشور است و تا

 
حد زیادي نیاز این محصول را تأمین می کند. 

او ادامه داد: فعالیت و اشتغال بیش از 2000 صیاد در
زرآباد نیز گویاي ظرفیت بالاي فعالیت هاي اقتصادي در این منطقه بندري است که می تواند تامین کننده بخش قابل توجهی از نیاز

 
هاي داخلی باشد. 

بخشدار زرآباد با بیان اینکه هم باغات موز زرآباد و هم قایق ها و فعالیت هاي صیادي همواره تحت تاثیر پدیده هاي مخرب جوي
هستند، افزود: نمونه این اثرات مخرب همین سیل دي ماه سال گذشته است که خسارت زیادي به باغات موز وارد کرد از سوي دیگر

 
سرماي فعلی نیز امکان دارد به بخشی از باغات موز خسارت وارد کند. 

شاهوزهی ادامه داد: در طوفان حاره اي کیار نیز برآورد شد که حدود یک میلیارد تومان به تأسیسات اسکله صیادي زرآباد خسارت

 
وارد شده است؛ بنابراین همه این ها نشان می دهد که زرآباد همواره تحت تأثیر مستقیم پدیده هاي مخرب جوي-اقیانوسی است. 

او در ادامه با اشاره به اهمیت هواشناسی در مدیریت بحران هاي جوي ابراز امیدواري کرد: با تکمیل پروژه احداث اداره هواشناسی دو
منظوره «کشاورزي-دریایی» زرآباد، مرکز تولید محصولات کشاورزي گرمسیري و یکی از مراکز مهم صیادي جنوب شرق کشور از

 
خدمات هواشناسی بهره مند شوند. 

محمود دیانتی معاون فنی و شبکه ایستگاه هاي هواشناسی سیستان و بلوچستان نیز در این جلسه با تأکید بر استمرار پیگیري هاي
هواشناسی براي جذب اعتبار مناسب براي تکمیل این پروژه گفت: اداره هواشناسی زرآباد نخستین ایستگاه دو منظوره هواشناسی

 
دریایی و کشاورزي کشور است که با تأسیس آن می توان کمک زیادي به جامعه دریایی و کشاورزي زرآباد ارائه کرد. 

او افزود: هم اکنون این پروژه حدود 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و پیش بینی می شود در صورت تامین اعتبار بتوان این پروژه را
در 2 سال آینده به بهره برداري رساند.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
قدردانی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان از بانک ملی 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان در نامه اي به مدیرعامل بانک ملی ایران از همراهی این بانک براي انجام هر چه بهتر و
سریعتر پروژه هاي این شرکت قدردانی کرد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان در نامه اي به مدیرعامل بانک ملی ایران از
همراهی این بانک براي انجام هر چه بهتر و سریعتر پروژه هاي این شرکت قدردانی کرد.سید هادي حسینی بیدار در این نامه خطاب
به محمد رضا حسین زاده با بیان این که مدیرعامل بانک ملی ایران با دلسوزي فراوان یاري رسان و مشوق آن شرکت براي بهبود
خدمت رسانی به مردم شریف استان بوده، آورده است: بی گمان خدمت به آبادانی و تعالی کشور بزرگان و مهد نام آوران «ایران»،
رویایی بوده است که مردان نیک همواره بدان آرزومند و توانگران بدان مفتخر بوده اند.بانک ملی ایران در حوزه تامین مالی پروژه هاي

 
شرکت آب و فاضلاب استان همدان نقش موثري داشته است. 

 
نشست آنلاین مدیرعامل بیمه سینا با رؤساي شعب سراسر کشور 

نشست آنلاین مدیرعامل بیمه سینا با رؤساي شعب سراسر کشور به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد.به گزارش روابط عمومی بیمه
سینا، در این جلسه که به دلیل رعایت اصول بهداشتی به صورت آنلاین تشکیل شد، دکتر رضا جعفري مدیرعامل بیمه سینا گزارشی
از آخرین وضعیت شرکت در بازار بیمه ارائه کرد.وي با اشاره به نقش شعب در خدمت رسانی به بیمه گذاران و توسعه خدمات پس از
فروش بیمه اي اظهار کرد: ارتباط مستمر با بیمه گذاران و تسریع در ارزیابی و پرداخت خسارت آنها در افزایش رضایت مندي
مشتریان نقش بسزایی دارد.مدیرعامل بیمه سینا در این جلسه به تحلیل عملکرد شعب بر اساس گزارش هاي آماري پرداخت و ضمن
تشکر و قدردانی از زحمات کلیه ي همکاران سراسر کشور بر وصول مطالبات در کوتاه ترین زمان ممکن تأکید کرد و رهنمودهاي لازم
را جهت ارتقاء سطح عملکرد شعب ارائه داد.این گزارش می افزاید، بیمه سینا در دوران کرونا با توسعه بسترهاي الکترونیک اقدام به
برگزاري جلسات مختلف اعم از آموزشی و نظارتی کرده و از این طریق ضمن حفظ سلامت کارکنان، از اتلاف وقت و هزینه جلوگیري

 
کرده است. 

 
آغاز طرح پایش 1400 

 
در بانک ملی ایران 

روابط عمومی بانک ملی ایران به منظور سنجش بازخورد فعالیت هاي خود در میان مخاطبان، از امروز نظرسنجی گسترده اي با عنوان
«پایش 1400» را درباره اقدامات ارتباطی انجام شده این بانک در چهار حوزه شبکه هاي اجتماعی، وب سایت بانک، فعالیت هاي
فرهنگ سازي در حوزه کودك و نوجوان و نیز برنامه هاي تبلیغاتی انجام شده در سال 99 آغاز خواهد کرد.به گزارش روابط عمومی
بانک ملی ایران، پایش عملکرد این حوزه با محورهاي چهارگانه در دوره هاي 14 روزه و از طریق سایت بانک انجام خواهد شد. نتایج
این نظرسنجی در طراحی محصولات و تهیه نقشه راه روابط عمومی بانک در سال آینده به کار گرفته می شود.همچنین به منظور
تشویق مخاطبان به شرکت در نظرسنجی، در هر دوره به قید قرعه به 14 نفر از شرکت کنندگان در نظرسنجی جایزه اي به مبلغ

 
3000000 ریال اهدا خواهد شد. 



 
مشارکت بانک رفاه در تجهیز دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 

بانک رفاه به عنوان بانک اجتماعی و سلامت محور، در راستاي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی در تجهیز دانشگاه علوم پزشکی اصفهان
مشارکت کرد.به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک در راستاي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی و قدردانی از کادر
درمان و حوزه سلامت استان اصفهان، در تجهیز دانشگاه علوم پزشکی این استان و بیمارستان هاي زیر مجموعه مشارکت
کرد.همچنین این بانک در اقدامی انسان دوستانه، سیصد عدد کیف دانش آموزي به دانش آموزان مناطق محروم و بی بضاعت

 
شهرستانی هاي سمیرم، خور و بیابانک، فریدونشهر اهدا کرد. 

 
دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام: 

 
الگوي کارآفرینی اجتماعی رسالت را به همه جامعه 

 
تعمیم دهیم 

دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: الگوي کارآفرینی اجتماعی رسالت و ایجاد کسب و کارهاي خرد قابلیت تعمیم به همه جامعه
را دارد.به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه رسالت، تصویرمحسن رضایی در دیدار محمدحسین حسین زاده مدیرعامل بانک
قرض الحسنه رسالت با استقبال از خدمات و عملکرد شبکه توسعه اجتماعی رسالت اظهارامیدواري کرد با گسترش فرهنگ همیاري
اجتماعی شاهد افزایش مشاغل خرد و پایدار در جامعه باشیم.مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت در این دیدار با ارائه گزارشی از
عملکرد بانک قرض الحسنه رسالت به تشریح فعالیت هاي شبکه توسعه اجتماعی رسالت نیز پرداخت.وي بهبود سبک زندگی را از
مهمترین اهدف شبکه توسعه اجتماعی رسالت عنوان کرد وافزود: این مهم با همیاري اجتماعی، قرض الحسنه و کارآفرینی اجتماعی

تحقق می یابد.



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و

بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/10/16

خبرگزاري آریا - میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر
بالغ بر 70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

 
افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد. 

در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره ارزش و استفاده بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ
و ماهی با مساحت 1500 متر مربع زیربنا و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک
کشاورزي از محل اعتبار صندوق توسعه ملی و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال

 
مستقیم 26 نفر فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي

 
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. 

در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط
مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات

 
منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 

شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز

 
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است. 

منبع: روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي



ایجاد اشتغال براي چهارهزارو 200 روستایی در خوزستان

منبع: ایرناشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1399/10/16

آبادان - ایرنا معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: چهارهزار و 200 روستایی در
این استان با پرداخت تسهیلات اشتغالزاي روستایی به کار و فعالیت مشغول شدند.

آبادان - ایرنا معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: چهارهزار و 200
روستایی در این استان با پرداخت تسهیلات اشتغالزاي

 
روستایی به کار و فعالیت مشغول شدند. 

به گزارش ایرنا سیدسعید حسینی نژاد روز سه شنبه در
حاشیه نشست شوراي اشتغال خرمشهر در جمع خبرنگاران
به تسهیلات اشتغالزاي در نظر گرفته شده براي شهرستان
خرمشهر اشاره کرد و افزود: 650 میلیارد ریال تسهیلات
براي 461 فقره طرح اشتغالزا از سوي چهار بانک

کشاورزي، توسعه تعاون، کارآفرینی و پست بانک در نظر گرفته شده است ولی از این میزان فقط 122 فقره طرح موفق به دریافت 85

 
میلیارد ریال تسهیلات شدند لذا انتظار داریم بانک هاي مذکور و دستگاههاي اجرایی این موضوع را پیگیري کنند. 

وي از بانک هاي عامل خواست با بررسی مجدد طرح هاي اشتغالزاي معرفی شده به آنان به گونه اي عمل کنند تا مقاضیان طبق

 
قانون از تسهیلات مذکور براي کار و اشتغال بهره مند شوند. 

حسینی نژاد به تسهیلات کرونایی استان خوزستان نیز اشاره کرد و گفت: یکهزار و 600 میلیارد ریال از محل تسهیلات کرونا در قالب

 
14 رسته فعالیت براي تثبیت و حفظ اشتغال در طرح تسهیلات کرونا به استان خوزستان اختصاص یافت. 

وي در بخش دیگري با اشاره به طرح هاي تشویقی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی براي اشتغال و کار آفرینی گفت: سه طرح
کارورزي، طرح تشویقی و یارانه دستمزد براي فراهم کردن اشتغال از سوي این وزارتخانه اجرایی شده است که در طرح کارورزي فارغ
التحصیلان دانشگاهی ضمن حضور در کارگاه هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی با به روز رسانی دانش خود و آشنایی با محیط کار،

 
کارفرمایان را نیز از دانش خود بهره مند می کنند. 

وي ادامه داد: به منظور رفاه حال کارورزان دولت کمک هزینه و تسهیلاتی را براي آن در نظر گرفته است و به ازاي هر یک از فارغ
التحصیلان در مقطع کارشناسی پنج میلیون ریال، کارشناسی ارشد 6 میلیون ریال و دکترا هفت میلیون ریال در اختیار کارورزان قرار

 
می دهد. 

حسینی نژاد گفت: 2 طرح دیگر به عنوان پاداش یا تشویقی براي کارفرمایان در شرایط فعلی که کسب و کارها درگیر شیوع کرونا



 
هستند با نام طرح یارانه دستمزد و طرح مشوق بیمه اي در نظر گرفته شده است. 

وي گفت: در طرح یارانه دستمزد به کارفرمایانی که جذب نیروي جدید داشته باشند 30 درصد از حداقل حقوق مصوبه شوراي عالی

 
کار را به عنوان پاداش و یا مشوق از دولت دریافت می کنند. 

حسینی نژاد در پایان گفت: در طرح مشوق بیمه اي نیز معافیت بیمه اي سهم کارفرمایان به میزان 23 درصد در نظر گرفته شده که

 
فعالان اقتصادي و کارفرمایان می توانند از این طرح ها استفاده کنند. 

 
برچسب ها 

 
- خرمشهر 

 
- تعاونی 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



270 سهمیه کارورزي براي خرمشهر تعیین شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1399/10/16

خرمشهر- فرماندار خرمشهر گفت: سهمیه جذب 270 نفري دانش آموختگان به خرمشهر اختصاص داده شد که این تعداد
می تواند زمینه ساز اشتغال در این شهرستان باشد.

خرمشهر- فرماندار خرمشهر گفت: سهمیه جذب 270
نفري دانش آموختگان به خرمشهر اختصاص داده شد که
این تعداد می تواند زمینه ساز اشتغال در این شهرستان

 
باشد. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد حیدري بعد از ظهر امروز
در جلسه شوراي اشتغال شهرستان خرمشهر که در سالن
اجتماعات فرمانداري این شهرستان برگزار شد، اظهار کرد:
اطلاع رسانی براي جذب سهمیه 270 نفري کارورزي مهم
است و باید در خصوص جذب سهمیه 270 نفري دانش

 
آموختگان شهرستان خرمشهر از طریق صداوسیماي مرکز آبادان، رسانه و خبرگزاري ها اطلاع رسانی انجام شود. 

فرماندار خرمشهر طرح به کارگیري کارآموز از میان دانش آموختگان مقاطع کارشناسی به بالاتر را فرصتی براي اشتغال در این
شهرستان دانست و گفت: بحث کارورزي دانش آموختگان مراکز آموزشی در مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري مهم ترین
دستور کار این جلسه بود چرا که دولت در راستاي کمک به واحدهاي تولیدي و استفاده از ظرفیت دانش آموختگان، مشوق هاي

 
مالیاتی، بیمه اي و یارانه دستمزد را براي واحدهاي تولیدي در نظر گرفته است. 

وي افزود: همه دانش آموختگان این شهرستان می توانند از این فرصت استفاده و در سامانه پیش بینی شده ثبت نام و قرارداد لازم را

 
با کارفرما و اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی منعقد کنند. 

حیدري با بیان اینکه از دانش آموختگان درخواست می شود تا در سامانه تعیین شده ثبت نام کنند، عنوان کرد: امکان اینکه این
کارورزان جذب واحدهاي تولید شوند، بسیار بالاست و بر همین اساس از همه دانش آموختگان خرمشهري درخواست می شود که
هرچه سریع تر به سایت مراجعه و ثبت خود را انجام دهند تا قرارداد آنها در کوتاه ترین زمان بین کارفرما و اداره تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی منعقد شود. 

حیدري افزود: در این راستا کارورزان ضمن استفاده از این فرصت، دانش خود را به کارفرما منتقل و حقوق و دستمزد خود را طبق

 
قانون دریافت کنند. 

فرماندار خرمشهر در ادامه به بررسی عملکرد دستگاه هاي اجرایی در حوزه سامانه «رصد» اشاره کرد و گفت: سامانه رصد میزان
اشتغال را کنترل می کند و طبق اعلام این سامانه که در اختیار اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و آمارهایی که قابل اتکاست، 530



 
نفر از ابتداي سال جاري تاکنون جذب بازار کار خرمشهر شدند و در این سامانه مشخصات این افراد ثبت شده است. 

حیدري با بیان اینکه سهمیه تعیین شده خرمشهر از این میزان بیشتر بوده است، افزود: برخی دستگاه هاي اجرایی به تعهدات خود در

 
این زمینه عمل نکردند اما با این حال بالاي 70 درصد این کار عملی شده است. 

وي افزود: برخی از این دستگاه ها اقدام لازم را انجام دادند اما در سامانه رصد ثبت نام نکردند و این در حالی است که تا زمانی که
اطلاعات در سامانه ثبت نشود، همچنان تعهدات معوقه به عهده دستگاه هاي مربوطه خواهد ماند و این یکی از تکالیفی است که

 
سازمان ها باید آن را انجام دهند. 

فرماندار خرمشهر از دستگاه هاي ذي ربط درخواست کرد تا به تعهدهاي برخی از واحدهایی که تعطیل شده اند و در تملک بانک ها و

 
سایر مراجع قرار گرفته اند، عمل کنند تا بلکه با تلاش و بررسی هاي انجام شده بتوان مشکلات این واحدها را برطرف کرد. 

حیدري در پایان گفت: اقدامات زنجیره اي که در حوزه برگزاري جلسات شوراي اشتغال و شوراي بانک ها و سایر جلسات رفع موانع
تولید انجام می شود، در یک پکیج هم افزایی وجود دارد که امید است بتوان گره مشکلات واحدهاي تولیدي صنعتی را باز کرد و

 
شرایط و بستر را براي جذب اشتغال جوانان را فراهم ساخت. 

 
مزایاي طرح کارورزي 

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان در این نشست گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
برنامه هاي تشویقی را همچون طرح کارورزي دارد که براي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی در مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد

 
و دکتري در کارگاه هاي تولیدي تعیین کرده است. 

سید سعید حسینی نژاد به توضیح این طرح پرداخت و بیان کرد: در این طرح فارغ التحصیلان دانشگاهی در واحدهاي تولیدي به

 
عنوان کارورز به مدت سه ماه مشغول به کار می شوند که در این مدت هر ماه حقوقی توسط دولت به حساب آنها واریز می شود. 

 
وي ادامه داد: در این رابطه شرکت ها و واحدهاي تولیدي طبق قانون می توانند مبلغی را به حقوق کارورزان اضافه کنند. 

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان با بیان اینکه شرکت هاي خصوصی در مجموعه شهرستان
خرمشهر می توانند طرح کارورزي را به عنوان یک مسئولیت اجتماعی بپذیرند و این کارورزان را پذیرش کنند، افزود: در این طرح،
طرح مشوق بیمه اي نیز پیش بینی شده است که بر اساس آن اگر از یکم آذرماه به بعد نیروي کاري استخدام شده باشد، دولت به

 
مدت 21 ماه، 23 درصد سهم کارفرمایی را می بخشد و پول هزینه آن را به حساب کارفرما واریز می کند. 

وي افزود: اگر نیروي جدیدي از تاریخ یکم شهریور سال جاري به بعد در کارگاهی جذب شده باشد، 30 درصد از حداقل حقوق دولت

 
به مدت یک سال به حساب کارفرما واریز می شود. 

حسینی نژاد این نکته را نیز یادآور شد که در گذشته هزینه ها در طرح مشوق بیمه اي به حساب سازمان تأمین اجتماعی واریز می
شد ولی به دلیل مشکلات و ناهماهنگی ها اکنون به حساب کارفرما واریز می شود.



3000 زن روستایی آموزشهاي کشاورزي و فنی وحرفه اي فرا گرفتند

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/10/16

نصف جهان: مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري اصفهان گفت: سه هزار نفر از زنان روستایی این استان در سال جاري

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي و طرح نوین تولید محصولات استاندارد کشاورزي را فرا گرفتند. 

شادي فضلی افزود: در این آموزشها توجه ویژه اي به زنان بدسرپرست، سرپرست خانوار، بهبودیافته آسیب هاي اجتماعی و معلول

 
شده است. 

وي ادامه داد: همچنین 12 طرح آموزش و ترویج تولید و مصرف محصول گواهی شده و استاندارد با تأکید بر توان افزایی جوامع محلی

 
ویژه زنان روستایی در سال جاري در دست اقدام است. 

به گفته وي پایین بودن میزان مواد سمی، فلزات سنگین و آلاینده ها از مهمترین ویژگی این محصولات است که شامل گلابی،

 
زرشک، زعفران و سیب زمینی در استان کشت می شود و تاکنون در این زمینه دستاوردهاي خوبی حاصل شده است. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري اصفهان افزود: توسعه مشاغل خانگی و فعالیت اقتصادي مشارکت محور، توسعه اشتغال

 
زنان روستایی و پرداخت تسهیلات از برنامه هاي دولت در حمایت و توسعه اشتغال بانوان است. 

وي با بیان اینکه یکی از دستاوردهاي مهم انقلاب اسلامی توجه به نقش زنان در توسعه کشور از جمله توسعه اقتصادي و حمایت از
ایجاد اشتغال براي بانوان است گفت: طرح آموزشی و اشتغال زایی براي زنان روستایی و دختران معلول توسط سازمان بهزیستی استان

 
درحال اجراست که علاوه بر آموزش، فروش محصولات نیز در آن مورد توجه قرار گرفته است. 

وي اضافه کرد: 460 نفر از بانوان واجد شرایط در طرح هاي مشاغل خانگی از جمله طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار

 
در اصفهان شناسایی شده و در فرایند آموزش و اشتغال قرار گرفته اند. 

فضلی خاطرنشان کرد: 280 نفر تا کنون در طرح توانمندسازي و مهارت آموزي زنان سرپرست خانوار ساکن مناطق حاشیه نشین،

 
شناسایی و در فرآیند آموزش قرار دارند. 

وي تاکید کرد: ایجاد اشتغال پس از مهارت آموزي و ارائه آموزش هاي تکمیلی در زمینه بازاریابی و فروش نیز در دستور کار این طرح

 
قرار دارد. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري اصفهان تصریح کرد: باتوجه به سیاست گذاري دولت در توسعه مشاغل روستایی از سال

 
گذشته تا کنون تسهیلات ویژه اي پرداخت شده که 112 نفر از بانوان این تسهیلات ویژه روستایی و ایجاد اشتغال را دریافت کردند. 



وي بیان کرد: فعالیت اقتصادي مشارکت محور یکی از عوامل مؤثر در توسعه اشتغال است و دولت با تشویق زنان به تشکیل تعاونی و

 
صندوق هاي خرد روستایی موجب جلب مشارکت اقتصادي و تسهیل کسب و کار آنها شده است. 

فضلی با بیان اینکه در زمان حاضر 194 تعاونی و 48 صندوق خرد روستایی در استان فعالیت دارند ، ادامه داد: تعاونی ها و صندوق
هاي خرد روستایی بر پایه سرمایه اندك، مشارکت جمعی و توانمندي اعضا شکل می گیرد و موجب ایجاد اعتماد به نفس در زنان و

 
ارتقاي قدرت تصمیم گیري در آنها می شود. 

وي اضافه کرد: با توجه به منویات رهبر معظم انقلاب در خصوص اقتصاد مقاومتی و ترویج و حمایت از تولید و سیاست هاي دولت در

 
حوزه بانوان، تلاش شده ضمن افزایش تولید و ترویج کارآفرینی تعادل مناسبی در تعداد کارآفرینان و کارکنان ایجاد شود. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري اصفهان اظهار داشت: بر اساس آمار زنان در اصفهان، به ترتیب در سه بخش خدمات،
صنعت و کشاورزي مشغول به کار هستند و بسیار موفق و سرآمد در حوزه کارآفرینی و تولید در این استان مشغول به فعالیت هستند.

وي گفت: پنج نفر از بانوان موفق استان اصفهان تا کنون در جشنواره ملی کارآفرینی که توسط معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري برگزار می شود، رتبه برتر را کسب کردند. 

فضلی با بیان اینکه فروش و عرضه محصولات بانوان یکی از چالش هاي موجود به ویژه در دوران کروناست، خاطرنشان کرد: تفاهم
نامه اي بین دفتر امور زنان و خانواده با اداره کل پست استان براي فروش محصولات در سایت ebazar، تسهیل ارسال مرسولات

 
بانوان تولیدکننده و برگزاري دوره هاي آموزشی براي توانمندسازي زنان در عرصه تجارت الکترونیک امضا شده است. 

استان اصفهان با پنج میلیون و 120 هزار نفر جمعیت داراي بیش از یکهزار و 700 روستا و آبادي با جمعیت افزون بر 610 هزار نفر
است که 935 روستاي اصفهان بیش از 20 خانوار جمعیت دارد که روستاهاي این استان داراي ظرفیت هاي گردشگري، صنعتی،

کشاورزي و فرهنگی هستند.



نت کوین کپیتال دریچه اي به روي دنیاي علم و فناوري هاي نوین

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/10/16

Financial یکی از اصلی ترین حوزه هاي فناوري که نت کوین کپیتال در حال تحقیق و توسعه آن است، فین تک یا
Technology نام دارد. هدف اصلی این حوزه و فعالیت هایی که در آن انجام می شود این است که خدمات مالی را

کارآمدتر کند. به این ترتیب افراد می توانند به راحتی با استفاده از دستگاه هایی مانند تلفن همراه ...

 
 

Financial یکی از اصلی ترین حوزه هاي فناوري که نت کوین کپیتال در حال تحقیق و توسعه آن است، فین تک یا
Technology نام دارد. هدف اصلی این حوزه و فعالیت هایی که در آن انجام می شود این است که خدمات مالی را کارآمدتر کند.
به این ترتیب افراد می توانند به راحتی با استفاده از دستگاه هایی مانند تلفن همراه و کامپیوتر، در هر جایی که هستند و در کوتاه

 
ترین زمان امور مالی خود را سر و سامان دهند. 

در دنیاي امروز و با توسعه ارزهاي دیجیتال بیشتر شرکت ها در تلاش هستند تا با استفاده از فناوري هاي موجود علاوه بر کارآفرینی
و کسب درآمد براي خود، مشتریان خود را به درآمد دلاري برسانند. این موضوع در ایران بسیار پررنگ تر است. زیرا مدت زیادي از
دریافت مجوز معامله ارزهاي دیجیتال در ایران نمی گذرد. اما کمتر شرکتی دغدغه این موضوع را دارد که چگونه می توان از تحقیق و
توسعه در حوزه فناوري در راستاي بهبود کمبودهاي دنیاي ارز دیجیتال، توسعه کامپیوترهاي خانگی و کارآفرینی در حوزه فناوري
استفاده کرد. جایی فراتر از علم امروز که نوید روزهاي بهتري را در آینده براي بشر به ارمغان خواهد آورد. نت کوین کپیتال به خوبی
این نیاز را درك کرده و در تلاش است تا با تحقیق و توسعه تکنولوژي و فین تک هایی فراتر از مرزهاي علم امروز، دنیاي آینده را به

 
جایی راحت تر براي زندگی و کسب درآمد با ابزارهاي ساده تبدیل کند. 

 
نت کوین کپیتال پرداخت با ارزهاي دیجیتال را مثل آب خوردن خواهد کرد 

Financial یکی از اصلی ترین حوزه هاي فناوري که نت کوین کپیتال در حال تحقیق و توسعه آن است، فین تک یا
Technology نام دارد. هدف اصلی این حوزه و فعالیت هایی که در آن انجام می شود این است که خدمات مالی را کارآمدتر کند.
به این ترتیب افراد می توانند به راحتی با استفاده از دستگاه هایی مانند تلفن همراه و کامپیوتر، در هر جایی که هستند و در کوتاه

 
ترین زمان امور مالی خود را سر و سامان دهند. 



در حال حاضر و با توسعه ارزهاي دیجیتال در ایران و جهان، بیشتر فروشگاه هاي اینترنتی امکان پرداخت هزینه کالاها را از طریق
بیت کوین یا سایر ارزهاي دیجیتال فراهم کرده اند. اما مشکل اصلی اینجا است که هر ارز دیجیتال درگاه مخصوص به خود را دارد. به

 
عبارت بهتر نمی توان بیت کوین را از طریق درگاه هاي موجود براي سایر ارزهاي دیجیتال پرداخت کرد. 

براي فهم بیشتر این موضوع می توانیم یک مثال بزنیم. فرض کنید که شما در یک بانک حساب باز کرده اید و مبلغی در این حساب
پول دارید. زمانی که قصد دارید قبض خود را به صورت اینترنتی پرداخت کنید یا از فروشگاه هاي اینترنتی خرید نمایید، تنها می
توانید از درگاه بانکی براي پرداخت استفاده کنید که کارت شما را صادر کرده است. می توانید تصور کنید که این موضوع در شرایط

 
مختلف چقدر می تواند ناراحت کننده باشد؟ 

این اتفاقی است که در حال حاضر در دنیاي ارزهاي دیجیتال در حال جریان است. در این حوزه فناوري نمی توان از درگاه یک ارز
دیجیتال براي پرداخت دیگر ارزهاي دیجیتال استفاده کرد. نت کوین کپیتال در حال انجام مراحل پایانی ساخت یک درگاه پرداخت
یکپارچه بر پایه بلاك چین است. با استفاده از این درگاه پرداخت این مشکل به طور کامل برطرف می شود. با استفاده از این درگاه
همه بلاك چین ها به یکدیگر متصل می شوند، در نتیجه یک درگاه پرداخت یکپارچه براي ارزهاي دیجیتال تولید می شود. درست

 
مانند چیزي که در کشور ما براي معامله با ارز واقعی، شبکه شتاب نامیده می شود. 

درگاه پرداخت یکپارچه بر پایه بلاك چین نت کوین کپیتال علاوه بر افزایش راحتی کاربران، کار کدنویس ها را هم ساده کرده است.
با استفاده از این درگاه دیگر نیازي نیست که کد نویس ها براي هر ارز دیجیتال یک کد جداگانه بنویسند. بلکه تمام شرکت هاي ارائه
دهنده خدمات ارز دیجیتال و شرکت هایی که امکان پرداخت با این ارزها را فراهم کرده اند، می توانند تنها با یک بار کد نویسی، کار

 
پرداخت را در سایت یا بستر خود به سرانجام برسانند. 



 
 

 
نت کوین کپیتال هر کامپیوتر خانگی را به یک ابر کامپیوتر تبدیل خواهد کرد 

در زندگی امروز ما کامپیوتر به یکی از اصلی ترین اجزا براي انجام کار، درس خواندن یا حتی سرگرمی تبدیل شده است. کسانی که از
کامپیوتر خانگی خود انتظاري بیشتر از کاربردهاي معمولی دارند، تلاش می کنند تا با بهبود ویژگی هاي سخت افزاري سطح کارایی
آن را تا حد امکان بالا ببرند. اما هر چقدرهم که بتوان از یک پردازنده مرکزي باکیفیت و قوي استفاده کرد و یا کارت گرافیک را

 
توسعه داد، باز هم محدودیت هاي محاسباتی و محدود بودن سخت افزار یک مانع بزرگ در مسیر پیشرفت کامپیوترها هستند. 

این محدودیت ها بیشتر به دلیل شیوه هاي محاسباتی است که در CPU و GPU هاي امروزي استفاده می شود. به عبارت بهتر
متریالی مانند ژرمانیوم و سیلیکون که در این حوزه فناوري براي ساخت CPU ها استفاده می شوند، تنها امکان برنامه نویسی فیزیکی
را فراهم می کنند. منظور از برنامه نویسی فیزیکی، برنامه نویسی سخت افزار و فهماندن زبان سطح بالا به کامپیوتردر قالب زبان هایی
مانند پاسکال، C  یا دیگر زبان ها است. اما اگر بتوان کاري کرد که ساختار سی پی یو کامپیوتر شبیه به ساختار DNA انسان بتواند

 
صدها هزار کد رمزگذاري شده را در هر جزء خود جاي دهد، چه اتفاقی می افتد؟ 

نت کوین کپیتال درحال تلاش براي محقق سازي چنین رویایی در حوزه فناوري و علم است. ساختن دنیایی که در آن دیگر سی پی



یو و GPU ها محدودیت محاسباتی نخواهند داشت و هر کامپیوتر خانگی می تواند مانند یک ابر کامپیوتر ایفاي نقش کند. تیم
سازنده نت کوین کپیتال در تلاش هستند تا با استفاده از یک متریال خاص که در دنیا به طور عمده از آن استفاده نمی شود، یک

 
پردازشگر بسازند. 

متریالی که براي ساخت سی پی یو استفاده می شود، علاوه بر فراهم کردن امکان برنامه نویسی فیزیکی، برنامه نویسی شیمیایی را نیز
ممکن ساخته است. به این ترتیب می توان به هر مولکول از این متریال تعدادي کد شیمیایی اختصاص داد. با استفاده از این شیوه
می توان محاسبات بسیار پیچیده و گسترده را با یک کامپیوتر انجام داد. پردازنده اي که تیم سازنده نت کوین کپیتال در حال کار بر

 
روي آن هستند، از یک شیوه محاسباتی جدید براي افزایش حجم و پیچیدگی معادلاتی خود استفاده می کند. 

 
 

در پردازنده هاي قدیمی از شیوه باینري یا دودویی براي انجام محاسبات استفاده می شود. پردازنده هاي گرافیکی نیز شیوه هاي
ماتریسی را براي انجام محاسبات خود برگزیده اند. در جدیدترین فناوري محاسبات به روش TPU یا تنسورفلو انجام می شود. دنیاي
که محاسبات در یک فضاي مکعبی سه بعدي انجام می شوند. اما در هر یک از این روشها طول، اضلاع، مکان یا فضاي انجام محاسبات

 
محدود است. در نتیجه نمی توان محاسبات بسیار پیچیده را با دقت کافی در آن ها انجام داد. 

اما در پردازنده اي که نت کوین کپیتال در حال تلاش براي ساخت آن است، محاسبات در فضاي کروي انجام می شوند. یک شیوه
بسیار جدید از محاسبه که تاکنون در هیچ فضاي محاسباتی استفاده نشده است و یا به صورت عمومی مورد استفاده قرار نگرفته است.
در این حالت می توان در هر نقطه از کره به تعداد بی نهایت عدد اضافه کرد که در نتیجه دیگر محدویت هاي مکانی و فضایی براي

 
انجام محاسبات وجود نخواهد داشت. 

 
سخن پایانی 

حوزه فناوري در دنیاي امروز با سرعتی باورنکردنی در حال رشد است و می تواند به یکی از بهترین حوزه ها براي کارآفرینی تبدیل
شود. هرچند بیشتر افراد تصور می کنند که شرکت هاي فعال در کشور ما تا رسیدن به مرزهاي فناوري جهانی و عبور از آنها سال
هاي زیادي فاصله دارند، اما تیم سازنده نت کوین کپیتال ثابت کرده است که قدم گذاشتن بر مرز علم با تلاش و تخصص چندان کار
دشواري نیست. براي اطلاع از دیگر پروژه هاي تحقیقاتی این تیم می توانید به سایت www.netcoincapital.com مراجعه
کنید. یک تیم کارآفرینی عالی و جایی مناسب براي دانشجویان و پژوهشگران علاقه مند به حوزه فناوري براي جابه جا کردن مرزهاي

 
تکنولوژي و فین تک. 



 
- ارزهاي دیجیتال 

 
- فین تک 

 
- نت کوین کپیتال 

ثبت نام غیرحضوري بورس در کارگزاري 24 ساعته، فارابی



آغاز ثبت نام در مرحله پذیرش دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي

«ناپیوسته»

منبع: میزانشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/10/16

سازمان سنجش آموزش کشور اعلام کرد: ثبت نام در مرحله پذیرش دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته»
نظام آموزش مهارتی دانشگاه جامع علمی - کاربردي بهمن ماه سال 1399 آغاز شد.

خبرگزاري میزان- روابط عمومی سازمان سنجش آموزش کشوراعلام کرد: با توجه به مصوبات بیست و چهارمین جلسه شوراي
سنجش و پذیرش دانشجو مورخ 99/07/22 مقرر گردید براي ظرفیت خالی مانده رشته هاي تحصیلی دوره کاردانی فنی و دوره
کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی دانشگاه جامع علمی - کاربردي مهرماه سال 1399، پذیرش در نوبت بهمن ماه

 
انجام شود؛ 

لذا به اطلاع کلیه متقاضیان (اعم از متقاضیانی که در پذیرش دوره مذکور ثبت نام نموده و یا ثبت نام ننموده اند)، می رساند که براي
ثبت نام در رشته هاي تحصیلی مراکز آموزشی پذیرنده در این مرحله، می توانند جداول حاوي اطلاعات رشته محل هاي مندرج در
ذیل این اطلاعیه را مشاهده نموده و ضمن مشخص نمودن رشته و مرکز آموزشی مورد علاقه خود، با همراه داشتن مدارك ذیل و با
توجه به مندرجات دفترچه راهنماي پذیرش و اطلاعیه هاي بعدي این سازمان در دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي
«ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی مهر ماه سال 1399 «مندرج در درگاه اطلاع رسانی این سازمان» و موارد اعلام شده در این اطلاعیه

 
از تاریخ 99/10/16 لغایت 99/10/22 به مرکز آموزشی محل پذیرش رشته مورد تقاضا مراجعه نمایند. 

1- متقاضیان می بایست داراي گواهینامه پایان تحصیلات متوسطه (دیپلم سه ساله نظام جدید 3-3-6 یا نظام ترمی/واحدي شامل:
نظري، فنی و حرفه اي و کاردانش و یا دیپلم نظام قدیم آموزش متوسطه شامل: دوره چهارساله یا شش ساله نظري و فنی و حرفه

 
اي) بوده و حداکثر تا تاریخ 99/06/30 نسبت به اخذ مدرك تحصیلی دیپلم خود اقدام نموده باشند. 

2- متقاضیان می بایست در زمان ثبت نام از طریق مراکز آموزشی مربوط، بابت هزینه ثبت نام نسبت به پرداخت مبلغ 370.000

 
(سیصد و هفتادهزار) ریال از طریق سیستم پرداخت الکترونیکی در درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش اقدام نمایند. 

توجه: متقاضیان لازم است از پیش نویس تقاضانامه ثبت نام در این مرحله که در «لینک ذیل این اطلاعیه» قرار گرفته است پرینت

 
تهیه نموده و پس از تکمیل به مرکز آموزشی مورد تقاضا ارائه نمایند. 

3- هر متقاضی می تواند صرفاً یک کدرشته محل از یک گروه آموزشی و با توجه به مندرجات این اطلاعیه و دفترچه راهنماي پذیرش
دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی مهر ماه سال 1399 (این دفترچه از طریق درگاه اطلاع
رسانی این سازمان قابل دسترسی می باشد) انتخاب نماید. در صورت ثبت نام متقاضی در دو کدرشته محل و یا در دو مرکز آموزشی،
اطلاعات وي از بانک اطلاعات پذیرفته شدگان یکی از مراکز بر اساس ضوابط این سازمان حذف شده و هیچگونه اعتراضی در این

 
خصوص پذیرفته نخواهد شد. 

4- متقاضیان می بایست در زمان ثبت اطلاعات در سامانه مربوط از طریق مراکز آموزشی در خصوص کدرشته محل مورد علاقه خود



 
دقت و توجه لازم را بعمل آورند. پس از ثبت، کدرشته محل ثبت شده براي داوطلبان قابل تغییر و یا تعویض نیست. 

5- پس از پایان مهلت مقرر در این اطلاعیه، مراکز مجاز به ثبت نام از متقاضیان نخواهند بود و هیچ اقدامی از سوي این سازمان براي

 
متقاضیانی که بعد از تاریخ تعیین شده مراجعه نمایند نیز صورت نخواهد پذیرفت. 

6- چنانچه متقاضی قبلاً در ردیف پذیرفته شدگان نهایی مرحله پذیرش دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» نظام
آموزش مهارتی مهر ماه سال 1399 قرار گرفته باشد و در این مرحله از پذیرش براي ادامه تحصیل در یکی از مراکز ثبت نام نماید،

 
قبولی قبلی وي لغو و با آنان همانند دانشجوي انتقالی رفتار خواهد شد. 

7- همه متقاضیان «مرد» می بایست در زمان ثبت نام و شرکت در این مرحله از پذیرش دانشجو، از نظر نظام وظیفه منعی براي ادامه

 
تحصیل نداشته باشند. 

8- پس از انجام ثبت نام، افراد به عنوان پذیرفته شده مشروط (در مراکز آموزشی پذیرنده که به آن مراجعه داشته اند) تلقی می شوند

 
و شروع به تحصیل آنان تا زمان تایید نهایی این سازمان بصورت مشروط خواهد بود. 

9- م ضرورت دارد به شرایط و ضوابط اختصاصی رشته هاي تحصیلی و سایر موارد مندرج در دفترچه راهنماي پذیرش و اطلاعیه هاي
بعدي این سازمان در دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی مهر ماه سال 1399 «مندرج در

 
درگاه اطلاع رسانی این سازمان» توجه نمایند. 

 
مدارك لازم براي ثبت نام: 

 
1- شش قطعه عکس تمام رخ 4×3 تهیه شده در سال جاري. 

 
2- تصویر شناسنامه و اصل آن جهت مطابقت. 

 
3- تصویر کارت ملی و اصل آن جهت مطابقت. 

4- اصل گواهینامه پایان تحصیلات متوسطه (دیپلم سه ساله نظام جدید 3-3-6 یا نظام ترمی/واحدي شامل: نظري، فنی و حرفه اي و
کاردانش و یا دیپلم نظام قدیم آموزش متوسطه شامل: دوره چهارساله یا شش ساله نظري و فنی و حرفه اي) با مهر و امضاي رئیس

 
اداره آموزش و پرورش منطقه محل تحصیل به انضمام یک برگ تصویر آن. 

5- اصل کاربرگ 101 (گواهی اشتغال به کار مندرج در دفترچه راهنماي پذیرش دوره هاي مذکور) با امضا و مهر بالاترین مقام
مسؤل، آخرین فیش حقوقی و آخرین حکم کارگزینی یا قرارداد معتبر انجام کار و براي شاغلین نیرو هاي مسلح ارائه حکم کارگزینی

 
یا گواهی اشتغال به کار از یگان مربوط براي متقاضیان کدرشته محل هایی که پذیرش درآن ها صرفاً مختص شاغلین است. 

 
6- ارائه مدرکی که وضعیت نظام وظیفه برادران را مشخص نماید. 

اصلاحات مربوط به دفترچه راهنماي پذیرش دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی مهر ماه



 
سال 1399: 

 
الف) تغییر شماره تماس و آدرس مرکز آموزشی: 

 
1-البرز- مرکز آموزش علمی - کاربردي باشگاه فرهنگی ورزشی شاهین کرج 

 
2-اصفهان- مرکز آموزش علمی - کاربردي شرکت ایران سپهر 

 
3-بوشهر- مرکز آموزش علمی - کاربردي شرکت گروه صنعتی پلیمر بوشهر 

 
4-کرمان- مرکز آموزش علمی - کاربردي شرکت هواپیمایی ماهان 

 
5-گیلان- مرکز آموزش علمی - کاربردي شرکت تولیدي صنعتی برهان نیروي شمال 

 
6-فارس- مرکز آموزش علمی - کاربردي سلامت دهکده سبز- شیراز- بعد از دروازه قرآن- مقابل شهرك رکن آباد 

 
7-قزوین-مرکز آموزش علمی - کاربردي فرماندهی انتظامی استان قزوین 

 
8-قم- مرکز آموزش علمی - کاربردي فرهنگ و هنر قم 

ب) استان، دستگاه متقاضی، مرکز آموزشی، رشته تحصیلی، نشانی و تلفن مرکز آموزشی جدید علاوه بر دفترچه مهرماه در سایت

 
سازمان سنجش جزییات نوشته شده است. 

با توجه به عدم پذیرش حضوري متقاضیان در سازمان سنجش آموزش کشور به منظور جلوگیري از شیوع ویروس کرونا و براي تسریع
در ثبت و بررسی درخواست ها به صورت الکترونیکی، متقاضیان میتوانند به سیستم پیشخوان خدمات الکترونیکی سازمان سنجش
آموزش کشور به آدرس: http://darkhast.sanjesh.org مراجعه و درخواست خود را به همراه مستندات لازم ثبت نمایند. پس
از ثبت درخواست، براي متقاضی شماره نامه و کدرهگیري از طریق پیام کوتاه ارسال میشود. متقاضیان میتوانند پس از دریافت شماره
و کد رهگیري از طریق پیام کوتاه، به پورتال رهگیري الکترونیکی مکاتبات به آدرس: http://rahgiri.sanjesh.org وارد و از

 
آخرین وضعیت درخواست خود مطلع شوند. 

ضمناً متقاضیان گرامی می توانند سؤالات خود را با شماره تلفن گویاي : 42163 (کد 021) در میان بگذارند و از مراجعه حضوري به

 
این سازمان خودداري فرمایند. 

دریافت فایل فایل رشته محل ها ي دوره کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه اي «ناپیوسته» دانشگاه جامع علمی کاربردي -بهمن ماه

 
 PDF 1399 در قالب

 
دریافت فایل تقاضانامه دوره کادرانی دانشگاه جامع علمی کاربردي بهمن ماه 1399 در قالب PDF اکان پذیر می باشد. 



 
بیشتر بخوانید: 

 
کارمندان آموزش و پرورش چگونه گزینش می شوند؟ 

انتهاي پیام/



تسهیلات قرض الحسنه 4 درصدي براي مناطق محروم تخصیص یافت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1399/10/16

امروز تفاهم نامه اي بین بانک قرض الحسنه مهر ایران و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري منعقد
شد.

به گزارش خبرنگار بانک و بیمه گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان، امروز تفاهم نامه اي بین بانک قرض
الحسنه مهر ایران و معاونت توسعه روستایی و مناطق
محروم ریاست جمهوري منعقد شد،طبق این تفاهم نامه با
هدف ایجاد و تثبیت اشتغال در مناطق محروم روستایی به
معرفی شدگان از سوي معاونت توسعه روستایی و

 
تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می شود . 

اکبري مدیرعامل بانک مهر ایران در این خصوص اظهار کرد: این تسهیلات به طرح هاي اشتغالزایی مورد تایید معاونت توسعه
روستایی پرداخت می شود. همچنین در این تفاهمنامه فرد متقاضی تسهیلات با دریافت معرفی نامه کتبی از معاونت توسعه روستایی

 
را به یکی از شعب بانک مهر ایران ارائه کرده و بانک مطابق با ضوابط مربوطه تسهیلات پرداخت می کند. 

وي ادامه داد تسهیلات پرداخت شده بر مبناي عقد قرض الحسنه به منظور ایجاد اشتغال است این تسهیلات با کارمزد 4 درصد در
سال پرداخت می شود و دوره بازپرداخت آن حداکثر 48 ماه است. پرداخت تسهیلات قرض الحسنه منوط به دارا بودن شرایط معرفی

 
شدگان براي دریافت وام قرض الحسنه بر اساس اعلام بانک مرکزي است. 

 
بیشتر بخوانید 

- فروش 35 درصد از سهام بزرگترین مال خاورمیانه اکبري بیان کرد: معرفی شدگان توسط معاونت توسعه روستایی می توانند
حداکثر تا سقف تعیین شده از سوي بانک مرکزي براي تسهیلات قرض الحسنه بابت اشتغال از این تسهیلات استفاده و ارائه هر نوع

تسهیلات جدید منوط به رعایت سقف مجاز و سایر ضوابط و مقررات مربوط است.



مرگ و میر بیشتر و فرزندآوري کمتر در کره جنوبی

منبع: ایسناشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/10/16

براي اولین بار در تاریخ کره جنوبی و هم زمان با مواجهه این کشور با کمترین میزان نرخ تولد و در عین حال پیر شدن
جمعیت، شمار موارد مرگ و میر از شمار موالید در این کشور بیشتر شده است.

به گزارش ایسنا، آمار سرشماري نشان می دهد که در سال 2020 حدود 307
هزار و 764 نفر در این کشور جان باختند و در مقابل 275 هزار و 800 نوزاد به

 
دنیا آمده اند. 

جمعیت کره جنوبی در پایان دسامبر با 20 هزار و 838 نفر کمتر از سال 2019،

 
51 میلیون و 829 هزار و 23 نفر برآورد شده است. 

هم زمان با مواجهه کره جنوبی با کاهش جمعیت، شمار سالخوردگان در حال افزایش است و افراد بالاي 60 سال اینک 24 درصد کل

 
جمعیت را تشکیل می دهند. 

روند شکل گیري جمعیت موجب فشار به دولت در رسیدگی به چالش هاي ناشی از کهولت سن جمعیت و سیاست گذاري هایی براي
ترغیب مردم به داشتن خانواده هاي بزرگ تر شده است. این وضع به دلیل کاهش شمار جوانان موجود براي اشتغال در بخش کار،

 
تاثیر مستقیمی نیز بر اقتصاد کشور، که بزرگ ترین اقتصاد آسیا است، دارد. 

کاهش نرخ زاد و ولد به شماري از عوامل از جمله فشارهاي اقتصادي مانند تحصیلات بالاتر، هزینه هاي بهداشت و هزینه هاي مسکن

 
و همچنین محیط هاي کاري دشوار براي زنان نسبت داده شده است. 

دولت مون جاي-این، رئیس جمهوري کره جنوبی اخیرا چندین سیاست را براي ترغیب مردم به داشتن فرزندان بیشتر از جمله ارائه

 
کمک هزینه مالی به خانواده ها، معرفی کرده است. 

این سیاست که قرار است از سال 2022 اجرایی شود براي هر کودك متولد شده دو میلیون وون (1350 پوند) تخصیص می دهد و به

 
علاوه، تا وقتی که کودك یک ساله شود به والدین ماهانه 300 هزار وون برابر با 202 پوند، کمک هزینه ارائه می کند. 

 
تغییر ساختار جمعیت در نتیجه تغییر دیدگاه زنان جوان به ازدواج نیز هست. 

 
طبق نظرسنجی سال 2018، تنها 22 درصد از زنان مجرد، معتقد بودند که ازدواج بخش ضروري زندگی است. 

بنا به آمار، 257 هزار و 600 نفر در سال 2019 ازدواج کردند در حالی که یک دهه قبل شمار افرادي که ازدواج کردند 434 هزار و

 
900 نفر بود. 



به نوشته روزنامه ایندیپندنت، دولت این کشور پیش بینی می کند که اگر نرخ فعلی زاد و ولد به همین شکل ادامه یابد، جمعیت کره

 
جنوبی تا سال 2067 به 39 میلیون نفر کاهش می یابد و بیش از 46 درصد از جمعیت، بالاي 60 سال خواهند بود. 

انتهاي پیام



معاون سازمان توسعه تجارت: بوشهر در امر صادرات پیشرو است

منبع: ایرناشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1399/10/16

بوشهر - ایرنا - معاون توسعه بازارهاي صادراتی سازمان توسعه تجارت گفت: استان بوشهر در امر صادرات پیشرو و بندر دیر
 پیشانی این توسعه است.

بوشهر - ایرنا - معاون توسعه بازارهاي صادراتی سازمان
توسعه تجارت گفت: استان بوشهر در امر صادرات پیشرو و

 
بندر دیر  پیشانی این توسعه است. 

مجتبی موسویان ریزي روز سه شنبه در نشست با
مسوولان و فعالان اقتصادي شهرستان دیر استان بوشهر با
تاکید بر جایگاه ویژه بوشهر در بخش صادرات، افزود: با
وجود محصولات مهم گوجه فرنگی، ماهی، میگو و خرما

 
این استان زمینه و فرصت اشتغال زیادي دارد. 

وي ادامه داد: بندر دیر با وجود ظرفیت و زیرساخت هاي خوب صادراتی می تواند به تمام کشور سرویس دهد و باید مورد حمایت

 
بیشتري قرار گیرد. 

معاون بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر نیز گفت: بندر دیر به دلیل نزدیک بودن به کشور قطر و داشتن

 
زیرساخت هاي لازم فرصت خوبی براي صادرات محصولات مختلف از استان بوشهر است. 

ابوالقاسم محمدزاده افزود: کالاهاي صادراتی سراسر کشور از بندر دیر ترانزیت می شود و قطري ها نیز علاقه زیادي به کالاهاي ایرانی

 
دارند. 

 
وي گفت: در سال 95 میزان رقم صادراتی از این بندر 200 هزار دلار بوده و این رقم در سال 98 به 85 میلیون دلار رسیده است. 

 
یکی از بازرگانان فعال در امر صادرات بندر دیر گفت: تمام نگاه روابط قطر به سمت استان بوشهر بویژه بندر دیر است. 

اسماعیل مومنی افزود: در زمان حاضر زیرساخت لازم صادراتی در این بندر فراهم است و با کمک سرمایه گذاران و تاجران اشتغال

 
پایدار ایجاد شده است. 

وي گفت: زمان، هزینه و استمرار کار براي بازرگانان دیري و قطري بسیار حائز اهمیت است و مسئولان باید در این زمینه حمایت

 
بیشتري کنند. 



فرماندار دیر نیز گفت: به دلیل مسافت کم و زیرساخت هاي فراهم شده، صادرات به قطر بهترین گزینه براي تجار و بازرگانان این بندر

 
است. 

کریم علی حسنی افزود:بر اساس شاخصه هاي موجود باید به زیر ساخت هاي لازم براي تکمیل زنجیره صادراتی در شهرستان کمک

 
شود. 

وي متانول ، گوجه فرنگی، معادن، صید و صیادي و آبزي پروري را از جمله ظرفیت هاي بندر دیر عنوان کرد که با تقویت این ظرفیت

 
ها باید سرمایه گذار را به کار و فعالیت در این بندر راغب کرد. 

فرماندار دیر بیان کرد: در زمان حاضر بهترین مقصد صادراتی تره بار و میوه به کشور قطر است که به وسیله کانتینرهاي یخچالی از

 
بندر دیر صادر می شود. 

 
بندر دیر(dayyer) در فاصله 180 کیلومتري جنوب استان بوشهر قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- توسعه صادرات 

 
- توسعه اقتصادي 

- بندردیر



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و

بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1399/10/16

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد.



طرح بازنشستگی پیش از موعد معلق شد

منبع: خوزناشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1399/10/16

 
باشگاه خبرنگاران جوان: سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس از معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد خبر داد. 

علی بابایی کارنامی سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اعلام وصول طرح بازنشستگی پیش از موعد
گفت: کمیسیون اجتماعی این طرح را به دلیل مسائل مختلفی مانند کاهش سن نیروي کار براي بازنشستگی، مشکلات صندوق هاي

 
بیمه اي و تأمین منابع و بار مالی براي دولت و بخش هاي خصوصی مُراعا و معلق کرد. 

او علت موافقت برخی از نمایندگان با طرح بازنشستگی پیش از موعد را جایگزینی افراد بی کار با بازنشستگان در دستگاه هاي دولتی
و کمک به سطح اشتغال کشور عنوان کرد و اظهار کرد: البته مخالفان معتقدند این طرح ضد اشتغال است، چون افرادي که بازنشسته

 
می شوند، باز هم شروع به کارهاي مختلفی می کنند و بی کار در خانه نمی نشینند. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی افزود: در این صورت این افراد هم از صندوق بازنشستگی حقوق می گیرند و همزمان به شغل جدیدي
روي می آورند. علاوه بر ایجاد مشاغل کاذب، دستگاه ها نمی خواهند نیروي کار داراي تجربه و تخصص را که به حدود 45 سالگی می

رسد، از دست بدهند.



فسخ 165 قرارداد راکد و غیرفعال در شهرك هاي صنعتی مازندران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1399/10/16

با فسخ 165 قرارداد راکد و غیرفعال در 9 ماهه امسال 14 هکتار زمین آزاد به متقاضیان سرمایه گذاري در مازندران واگذار
شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز مازندران، مدیرعامل شرکت شهرك
هاي صنعتی مازندران با بیان اینکه تعیین تکلیف قرارداد هاي راکد و غیر فعال
در دستور کار شرکت شهرك ها قرار دارد، گفت: با فسخ 165 قرارداد راکد و
غیرفعال در 9 ماهه امسال، 14 هکتار زمین آزاد و به متقاضیان سرمایه گذاري

 
واگذار شد. 

سید مصطفی موسوي افزود: با توجه به کمبود زمین صنعتی در استان، فسخ
قرارداد زمین هاي راکد و غیر فعال می تواند یک راهکار مناسب براي ورود سرمایه گذاران جدید باشد تا با ایجاد واحد هاي تولیدي و

 
صنعتی فرصت تولید و اشتغال در سطح استان فراهم شود. 

او تاکید کرد: با توجه به اخطار به واحد هاي تولیدي که با وجود دریافت زمین در طول سالیان متمادي تاکنون هیچ گونه اقدامی در
خصوص ساخت و ساز و اجرایی کردن طرح تولیدي خود ننموده اند شرکت شهرك هاي صنعتی استان با برگزاري جلسات داوري

نسبت به تعیین تکلیف قرارداد هاي راکد و غیر فعال اقدام می کند.



طرح بازنشستگی پیش از موعد معلق شد

منبع: پارسینهشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1399/10/16

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس از معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد خبر داد.

علی بابایی کارنامی سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اعلام وصول طرح بازنشستگی پیش از موعد
گفت: کمیسیون اجتماعی این طرح را به دلیل مسائل مختلفی مانند کاهش سن نیروي کار براي بازنشستگی، مشکلات صندوق هاي

 
بیمه اي و تأمین منابع و بار مالی براي دولت و بخش هاي خصوصی مُراعا و معلق کرد. 

او علت موافقت برخی از نمایندگان با طرح بازنشستگی پیش از موعد را جایگزینی افراد بی کار با بازنشستگان در دستگاه هاي دولتی
و کمک به سطح اشتغال کشور عنوان کرد و اظهار کرد: البته مخالفان معتقدند این طرح ضد اشتغال است، چون افرادي که بازنشسته

 
می شوند، باز هم شروع به کارهاي مختلفی می کنند و بی کار در خانه نمی نشینند. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی افزود: در این صورت این افراد هم از صندوق بازنشستگی حقوق می گیرند و همزمان به شغل جدیدي
روي می آورند. علاوه بر ایجاد مشاغل کاذب، دستگاه ها نمی خواهند نیروي کار داراي تجربه و تخصص را که به حدود 45 سالگی می

رسد، از دست بدهند.



رتبه المپیادي دانش آموزان خراسان شمالی 6 پله ارتقا یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1399/10/16

بجنورد - ایرنا - مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی گفت: دانش آموزان استان امسال با کسب 6 مقام در المپیادهاي
علمی کشور، رتبه استان را 6 پله ارتقا داده و از 13 به هفت ارتقا دادند.

بجنورد - ایرنا - مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی
گفت: دانش آموزان استان امسال با کسب 6 مقام در
المپیادهاي علمی کشور، رتبه استان را 6 پله ارتقا داده و از

 
13 به هفت ارتقا دادند.   

به گزارش ایرنا به نقل از اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی
آموزش و پرورش خراسان شمالی، مهدي مودي روز سه
شنبه اظهار داشت: «امین زیبایی» در المپیاد تفکر و
کارآفرینی نشان طلا و «مرجان بهادري» دانش آموز پایه
دوازدهم علوم انسانی شهرستان شیروان نشان نقره مرحله

 
کشوري المپیاد علمی جغرافیا را کسب کردند. 

 
وي افزود: «زینب قلی زاده» در المپیاد جغرافیا و «آمنه خوشی» در المپیاد علوم زمین نیز نشان نقره را از آن خود کردند. 

وي گفت: همچنین «آمنه خوشی» در المپیاد علوم زمین نقره گرفت و «ملیکا ملکشی» در قطب نانو فناوري گرایش گزارش نویسی و

 
مستندسازي رتبه نخست و در قطب زیست فناوري گرایش میکرو فتوگرافی رتبه دوم را به دست آورد. 

مودي خاطر نشان کرد: تعداد دانش آموزان شرکت کننده از خراسان شمالی در المپیادها سه هزارو 870 نفر و قبول شدگان مرحله

 
اول 313 نفر بوده است. 

وي گفت: رشته هاي المپیادها شامل ادبی، زیست شناسی، کامپیوتر، سلول هاي بنیادي، پژوهشی، جغرافیا، شیمی، نجوم و

 
اخترفیزیک، تفکر و کارآفرینی، ریاضی، فیزیک، علوم زمین، اقتصاد و مدیریت بوده است. 

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی افزود: میانگین قبولی در تمام رشته ها هشت درصد بوده است و رتبه استان 6 رتبه ارتقا

 
یافته است. 

 
آزمون هاي المپیادهاي علمی به صورت همزمان در سراسر کشور و براي دانش آموزان پایه دهم و یازدهم برگزار می شود. 

برچسب ها 



 
- مدارس 

 
- المپیاد دانش آموزي 

 
- خراسان شمالی 

 
- المپیاد علمی 
- دانش آموزان



حمایت از طرح هاي کارآفرینی و توسعه اي در روستا ها

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/10/16

از طرح هاي کارآفرینی و توسعه اي در روستا هاي گلستان، حمایت می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز گلستان؛ معاون امور دهیاري سازمان همیاري شهرداري ها و دهیاري هاي کشور امروز در
گرگان در مراسم افتتاح و آغاز اجراي 736طرح عمرانی در روستا هاي استان گلستان با اعلام این خبر گفت: توجه ما به همه روستا ها

 
و به ویژه روستا هاي کمتر توسعه یافته است. 

علی قربانی افزود: در استان گلستان براي محرومیت زدایی در روستا هاي شهرستان گمیشان، علاوه بر اعتبارت سازمان، 3میلیارد

 
تومان دیگر نیز کمک می کنیم. 

 
وي اضافه کرد: هر طرح درآمدزا که در راستاي کارآفرینی و توسعه روستا ها باشد، در این سازمان تصویب می شود. 

{sepehr_media_5847533_400_300$}



صرفه جویی 77 میلیون دلاري صنعت قم در سال جاري

منبع: قم نیوزشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/10/16

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم از 77 میلیون دلار صرفه جویی ارزي در 9 ماهه اول سال جاري با شناسایی
و داخلی سازي 15 محصول یا ماده اولیه وارداتی خبر داد.

 
صرفه جویی 77 میلیون دلاري صنعت قم در سال جاري 

به گزارش قم نیوز محمود سیجانی امروز در نشست ستاد
تسهیل و رفع موانع تولید استان با ارائه گزارشی از عملکرد
برنامه هاي اجرایی جهش تولید در 9 ماهه نخست سال
جاري در قم بیان داشت: تکمیل، راه اندازي و توسعه 180
واحد صنعتی، بازسازي و نوسازي 20 واحد تولیدي،
فعالسازي 25 واحد تولیدي راکد و افزایش ظرفیت تولید
45 واحد تولیدي از جمله برنامه هاي پیگیري شده در

 
بخش صنعت استان است. 

وي افزود: در هدف تکمیل، راه اندازي و توسعه 180 واحد صنعتی، تاکنون 110 فقره پروانه بهره برداري ایجادي با 545 میلیارد
تومان سرمایه گذاري و اشتغال زایی 2473 نفر و همچنین 82 فقره پروانه بهره برداري توسعه اي با 286 میلیارد تومان سرمایه

 
گذاري و اشتغال زایی براي 1176 نفر در 9 ماهه سال جاري انجام شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم اضافه کرد: همچنین هدف بازسازي و نوسازي 20 واحد تولیدي در سال جاري
تاکنون با 25 مورد نوسازي و هدف فعال سازي 25 واحد تولیدي راکد با 28 مورد فعال سازي در نه ماهه نخست سال جاري همراه

 
بوده است. 

سیجانی گفت: البته هدفگذاري افزایش ظرفیت تولید 45 واحد تولیدي در سال جاري، تاکنون و در 9 ماه نخست سال، افزایش

 
ظرفیت تولید 42 واحد را به دنبال داشته است. 

وي رویکرد دیگر اجرایی براي تحقق جهش تولید در استان را پیگیري نهضت ساخت داخلی با هدف رفع تحریم هاي ظالمانه دانست و
خاطرنشان کرد: برگزاري نمایشگاه هاي ساخت داخل با دو برنامه تجهیز نمایشگاه دائمی شهرك صنعتی شکوهیه توسط اتاق بازرگانی
و همچنین برپایی نمایشگاه تخصصی در سه ماهه چهارم سال در محل دائمی نمایشگاه هاي بین المللی استان قم از جمله این برنامه

 
هاست. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم ادامه داد: شناسایی و داخلی سازي 15 محصول یا ماده اولیه وارداتی از اهداف پیش
بینی شده براي تحقق سال جهش تولید در استان است که تاکنون داخلی سازي 9 محصول مانند اتوبوس فرودگاهی، قالب کفش،



 
قطعات ماشین لباسشویی و موتور چرخ گوشت، سبب کاهش واردات و صرفه جویی ارزي به ارزش 77 میلیون دلار شده است. 

سیجانی راهبرد دیگر هدفگذاري شده براي سال جهش تولید در استان را افزایش حجم و ارزش محصولات صادراتی استان خواند و
عنوان کرد: هدف صادراتی در سال جاري، صادرات به 15 کشور همسایه و منطقه اوراسیا به ارزش 250 میلیون دلار و وزن 350 هزار
تُن است که این هدف در 9 ماه نخست سال جاري و تاکنون، رقم 143 میلیون دلار و وزن صادراتی 153 هزار تُن را محقق کرده

 
است. 

وي افزود: همچنین اعزام و پذیرش 8 هیئت تجاري به کشورهاي هدف از دیگر هدفگذاري ها در این موضوع بود که به دلیل شرایط
کرونایی، امکان این اعزام و پذیرش هیئت هاي تجاري وجود نداشت و تنها دو نشست مجازي با هیئت هاي تجاري روسیه و عراق

 
برگزار شد. 

همچنین در این نشست، استاندار قم از رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خواست تا ضمن تکمیل این گزارش براي
نشست هاي بعدي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، مشروح اسامی واحدهاي صنعتی راه اندازي شده، تکمیل شده، توسعه یافته،

 
بازسازي و نوسازي شده، فعالسازي شده و همچنین واحدهاي مشمول افزایش ظرفیت تولید را با جزئیات به استانداري ارسال دارد. 

انتهاي پیام/ 137



معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد

منبع: ایلناشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/10/16

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس از معلق شدن طرح بازنشستگی پیش از موعد خبر داد.

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس از معلق شدن طرح

 
بازنشستگی پیش از موعد خبر داد. 

علی بابایی کارنامی (سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی) با اشاره به اعلام وصول طرح بازنشستگی
پیش از موعد، به باشگاه خبرنگاران ، گفت: کمیسیون
اجتماعی این طرح را به دلیل مسائل مختلفی مانند کاهش

سن نیروي کار براي بازنشستگی، مشکلات صندوق هاي بیمه اي و تأمین منابع و بار مالی براي دولت و بخش هاي خصوصی مُراعا و

 
معلق کرد. 

او علت موافقت برخی از نمایندگان با طرح بازنشستگی پیش از موعد را جایگزینی افراد بی کار با بازنشستگان در دستگاه هاي دولتی
و کمک به سطح اشتغال کشور عنوان کرد و اظهار کرد: البته مخالفان معتقدند این طرح ضد اشتغال است، چون افرادي که بازنشسته

 
می شوند، باز هم شروع به کارهاي مختلفی می کنند و بی کار در خانه نمی نشینند. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی افزود: در این صورت این افراد هم از صندوق بازنشستگی حقوق می گیرند و همزمان به شغل جدیدي
روي می آورند. علاوه بر ایجاد مشاغل کاذب، دستگاه ها نمی خواهند نیروي کار داراي تجربه و تخصص را که به حدود 45 سالگی می

رسد، از دست بدهند.



ساخت 100 خانه، هدیه کمیته امداد استان سمنان به ایتام

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1399/10/16

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان : 100 خانه براي ایتام استان در مناطق روستایی در دست ساخت است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما استان سمنان، محسن
مسعودیان راد در نشست شوراي روستایی و عشایري استان
سمنان از فعالیت 54 فعالیت کمیته امداد امام استان در
بخش اشتغال معطوف به مناطق روستایی خبر داد و گقت :
از مجموع 600 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال مربوط به
اداره کل کمیته امداد استان ، 75 درصد تسهیلات اشتغال

 
در مناطق روستایی جذب شده است. 

مسعودیان راد گفت : 90 خانوار با تسهیلات اشتغال به
کالپوش میامی بازگشتند و هم اکنون 300 خانوار روستایی

 
دیگر شناسایی شدند که با پرداخت تسهیلات اشتغالزایی بازگشت این افراد به روستا و مهاجرت معکوس دنبال می شود. 

وي افزود : اصلاح الگوي کشت، اصلاح نژاد دام و توجه به مشاغل خانگی از جمله رویکرد هاي اصلی اداره کل کمیته امداد استان براي

 
اشتغالزایی و توسعه روستا هاي این استان است. 

مدیرکل کمیته امداد امام استان سمنان گفت: ایجاد کارگاه متناسب با ظرفیت هر روستا می تواند به اشتغالزایی و بهبود معیشت

 
روستاییان کمک کند و اجراي این طرح در روستا هاي استان نیازمند تامین اعتبار است. 

 
بیشتر بدانید... 

 
تهیه امکانات هوشمند براي تحصیل دانش آموزان نیازمند در سمنان 

استاندار سمنان: 90 درصد از دانش آموزان نیازمند شناسایی شده در این استان، براي ادامه تحصیل از تبلت و تلفن همراه هوشمند
بهره مند شدند.



تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی در حوزه استارت
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ایستانیوز:توجه به استارت آپ ها در حوزه هاي تولیداتی و خدماتی امروزه رواج گسترده اي یافته است به طوري که بیشتر
کسب و کارهاي ایجاد شده در دهه اخیر با این مضمون ایجاد و به حرکت خود راستاي پویایی حرکت کرده اند، در این بین
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چکیده: 

توجه به استارت آپ ها در حوزه هاي تولیداتی و خدماتی امروزه رواج گسترده اي یافته است به طوري که بیشتر کسب و کارهاي
ایجاد شده در دهه اخیر با این مضمون ایجاد و به حرکت خود راستاي پویایی حرکت کرده اند، در این بین لزوم عملکرد مناسب جهت

 
موفقیت در این شرکت ها بسیار مهم و حایز اهمیت است 

به طوري که در این تحقیق به بررسی تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی در حوزه استارت آپ ها پرداخته
شده است، بدین منظور با مرور ادبیات مدل تحقیق در دو بخش مستقل و وابسته طرراحی شد که در آن استراتژي هاي تامین مالی
در چهار مولفه تحلیلی، آینده نگري، تدافعی و تهاجمی تعریف شد که تاثیر آن بر موفقیت عملکرد مورد سنجش قرار گرفت. بدین
جهت پرسشنامه اي تهیه و در بین نمونه آماري شامل 269 نفر از مدیران، کارشناسان و فعالان استارت آپ در شهر تهران بهش یوه
در دسترس توزیع شد. با گردآوري پرسشنامه هاي توزیع شده اقدام به تحلیل داده ها با استفاده از نرم افزارهاي آماري شد که نتایج
بیانگر تایید کلیه فرضیات در راستاي تاثیر استراتژي هاي تامین مالی در چهار مولفه تبیین شد بر عملکرد سازمانی در استارت آپ ها
به عنوان مورد مطالعاتی را نشان داد به طوري که با توجه به نتایج بعد استراتژي آینده نگري با 063 بیشترین تاثیر را بر موفقیت

 
عملکرد استارت آپ ها به دست آورد که نشان از اهمیت توجه به ماموریت و اهداف بلند مدت سازمانی دارد. 

 
کلیدواژگان: استراتژي هاي تامین مالی، موفقیت عملکرد، عملکرد سازمانی، حوزه استارت آپ ها 

 
1. مقدمه: 

تعیین استراتژي هاي تامین مالی به خصوص از آن جهت مهم است که می توانند در یک مدل برتري سازمانی تکیه گاهی باشد براي
عملیاتی شدن سناریوهاي راهبردي سازمان بدون اتلاف هزینه هاي بی هدف و اضافی. در این راستا عواملی نیز بر موفقیت
استراتژي¬ها تاثیر گذارند، این عوامل از یک سو با اهداف سازمان ارتباط داشته و براي تحقق آن اهداف ضروري هستند و از طرف



دیگر با راهبرد رقابتی سازمان متناسب اند. این عوامل الزامات اساسی اجزاء تفکیک ناپذیري هستند که به عنوان اهداف واسطه براي
دستیابی به هدف اصلی باید قبلاً حاصل شوند(بوشرا و همکاران، 2013)، تصمیم گیري یکی از مسئولیت هاي اولیه هر مدیراست،
کیفیت تصمیمات مدیر مستقیماً بر فرصت هاي شغلی، پاداش ها و رضایت شغلی اثر می گذارد. ثانیاً تصمیمات مدیریتی، موفقیت یا
شکست یک سازمان را تحت تأثیر قرار می دهد(روي و همکاران، 2016)، تصمیم ها در جهت تحقق اهداف و با توجه به منابع موجود
گرفته می شوند، تصمیم گیري ها، نوع اهداف و چگونگی تحقق آن ها را تعیین می کنند . سازمان بدون وجود سازوکار تصمیم گیري
فروریخته و به صورت مجموعه اي از افراد که هدف خاص خود را دنبال می کنند درمی آید، در حال حاضر با مشکل نهادینه نشدن
فرهنگ برنامه ریزي و ارتقاي تفکر استراتژیک در میان مدیران اجرایی مواجه هستند. لذا مدیران درگیر روزمرگی شده و بدون برنامه
جامع عملاً از ایفاي نقش در بخشی از مسئولیت هاي کلان خو د بازمانده اند، به نظر می رسد، علت این مسأله توسعه نیافتنی فرهنگ
و ادبیات متناسب با اهداف و استراتژي ها در سطح سازمان هاي کشور است، بنابراین درك مشترك از مسائل و امور استراتژیک وجود
ندارد. برنامه ریزي و مدیریت استراتژیک سازما ن ها در جهت تامین مالی بر این فرض استوار است که اگر بخواهند در سال هایی که
پیش رو دارند رسالت خود را محقق سازند و مشتریان خود را راضی کنند باید استراتژي هاي مؤثر داشته باشند ، مدیریت استراتژیک
با دیدي جامع و کل نگر همۀ اجزا و عناصر بیرونی و درون سازمانی را در یک زمان و در ارتباط پویا با یکدیگر مورد مطالعه و تجزیه و
تحلیل سیستماتیک قرار داده، و با تعیین اهداف اصلی و فرعی و اتخاذ استراتژي هاي مؤثر در زمینه هاي مختلف و با طرح ریزي
بنیادین و راهکارهاي بهینه به دنبال استفاده مطلوب از فرصت هاي موجود و بالقوه و فضاسازي و ایجاد چشم اندازهاي جدید براي
سازمان ها و مؤسسات است (جنستر و سالین ، 2013).از طرفی به منظور ایجاد زیر ساخت هاي لازم و جهت گیري براي استفاده از
مکانیزم برنامه ریزي ، مدیریت استراتژیک بعنوان یکی از موثرترین رویکرد مدیریتی جایگاه ویژه در سازمان هاي بزرگ و کوچک پیدا
نموده است (پارنل و کرندل ، 2016)، باید اذعان داشت که تفکر استراتژیک مهمترین دغدغه اصلی مدیران سازمان بوده و اگر
بخواهیم برنامه ریزي استراتژیک یک ابزار عملیاتی براي تحقق اهداف و ماموریت سازمان صورت پذیرد ضروریست آگاهانه و دقیق
عمل نموده که موضوع خود به عنوان تصمیم استراتژیک قابل بحث است ، بدین منظور امروزه سازمان ها درفضاي رقابتی امروز در
داخل کشور و یا حتی خارج از کشور نیاز به الگو و چارچوبی دارند تا اهداف سازمانی را تحقق بخشند برنامه ریزي استراتژیک
فرآیندي است که عموم شرکت ها از آن جهت هدایت و پیش برد برنامه ها و فعالیتهاي خود با افق بلند مدت و در جهت دستیابی
باهداف و تحقق ماموریتهاي سازمانی خود بهره می گیرند در حال حاضر که این برنامه ریزي ها مورد استقبال سازمانها قرار گرفته
است . لذا چنانچه استراتژي بدرستی تدوین گردد و بصورت صحیح و بموقع اجراء گردد مسیر تعالی و تحقق رویاهاي سازمان تحقق
می یابد . برنامه ریزي استراتژیک، با بررسی محیط خارجی و داخلی سازمان ، فرصت ها و تهدیدهاي محیطی و نقاط قوت و ضعف
داخلی را شناسایی می کند و با درنظر داشتن ماموریت و اهداف بلند مدت سازمان و براي دستیابی باین اهداف از بین گزینه هاي
استراتژیک اقدام بانتخاب استراتژي هاي روز می نماید امروزه سازمان¬ها با هر اندازه اي با تغییرات و تحولات سریعی مواجه می
باشند و باید فعالیت هاي خود را طوري برنامه ریزي و هدایت نمایند که در محیط رقابتی موفقیت کسب نموده و تداوم حیات داشته
باشند با توجه به مفهوم برنامه ریزي استراتژیک ، این امر مستلزم بکارگیري از این نوع برنامه ریزي است، بدین منظور در تحقیق فوق

 
به دنبال پاسخ به این سوال می باشیم که آیا استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها تاثیر دارند؟ 

 
2. پیشینه تحقیق 

در تحقیقی که توسط برترند و همکاران(2016) انجام گرفت با بررسی و شناسایی عوامل کلیدي موفقیت در سازمان هاي کوچک و
متوسط و استفاده ي از ابزار گسترش عملکرد کیفیت به ایجاد ارتباط بین الزامات فنی و نیازهاي موجود در بازار پرداخته و با ارایه ي
راهکارهاي مناسب در جهت دستیابی به موفقیت در سازمان مورد مطالعه در جهت ورود به بازار هاي بین الملل گام بر می دارد. نایدو
و همکاران (2016) به بررسی زنجیره ي تامین در جهت شناسایی و اولویت بندي عوامل موثر بر موفقیت زنجیره به منظور افزایش
بهره وري و صادرات از طریق ارتباط و هماهنگی بین خرده فروش و تامین کننده با استفاده ي از رویکرد فرآیند تحلیل سلسله مراتبی
می پردازد، نتایج حاکی از نقش مهم تامین کننده در موفقیت خرده فروش به منظور ورود به بازار مورد نظر است. شرکت هاي جدید
و کوچک به طور فزاینده اي در صادرات فعال می باشند، اما تعداد کمی در مورد روابط بین زمان این تصمیم گیري و استراتژي بین
المللی شناخته شده اند. در تحقیقی که توسط براش (2015) انجام گرفته است به مطالعه اکتشافی به منظور بررسی اثرات ورود



صادرات در اوایل و اواخر انتخاب استراتژي و عملکرد بین المللی در یک نمونه 134 تایی از شرکت هاي صادرات کننده ي آمریکایی
می پردازد. نتایج نشان می دهد انتخاب الگوهاي مختلف استراتژي بین المللی منجر به تاثیر گذاري در جهت بهبود عملکرد و یا عدم
موفقیت در این شرکت ها در جهت ورود به بازارهاي بین المللی می شود. مارچت (2010) نیز به عوامل خارجی توجه نموده و آن ها
را به شش بعُد فاصله فرهنگی، جذابیت بازار، عدم قطعیت محیط کشور میزبان، محیط قانونی و موقعیت رقابتی کشور میزبان و
فرهنگ کشور مادر دسته بندي می نماید، کاچ مدل خود را با عنوان فرایند انتخاب روش ورود به بازار با در نظر گرفتن عوامل محیطی
و درونی کسب و کار در سال 2001 معرفی نمود. وي مدل خود را به دو دسته عوامل کلی تقسیم کرده است. یکی از عواملی که
مرتبط با انتخاب بازارند و دسته دیگر عواملی که مرتبط با فرآیند انتخاب روش ورود می باشند. وي تاکید می کند این عوامل را با
مرور ادبیات حوزه روش ورود و هفده سال تجربه مشاوره در این خصوص استخراج نموده است، او عوامل موثر بر انتخاب بازار و روش
ورود به بازار را در سه گروه طبقه بندي کرده است: عوامل درونی، عوامل برونی و عوامل ترکیبی. در تحقیقی توسط (حیاري و
همکاران،2010)، به بررسی و شناسایی برخی از موانع عمده که ممکن است به عنوان مانعی براي شرکت هاي کوچک و متوسط در
ارتباط با صادرات محصولات و یا خدمات خود در بازارهاي بین المللی در نظر گرفته شوند می پردازند، بر اساس هدف این مطالعه، با
استفاده ي از نمونه گیري و پرسشنامه در بین 250 شرکت تولیدي اردنی و با استفاده از روش هاي آماري مریوطه با توجه به مدل
معادلات ساختاري نتایج نشان می دهد که موانع اقتصادي / سیاسی و حقوقی و دولتی، مالی و موانع اطلاعات یک رابطه منفی و
معناداري با عملکرد صادرات SME ها در کشور اردن را دارد. همچنین، نتایج نشان می دهد که صادرکنندگان و غیر صادر کنندگان
به طور قابل توجهی در دیدگاه هاي خود در ارتباط با موانع اثر گذار مختلف بر صادرات هم عقیده هستند. در مقاله کوکسال 2008
نیز به این موضوع اشاره می کند چگونه تحقیق بازاریابی صادرات بر عملکرد صادرات شرکت اثر گذار است، در این تحقیق که در
شرکت هاي ترکیه انجام گرفت به بررسی و نقش بازاریابی بین الملل بر صادرات کالا اشاره می نماید که نتایج تحقیق حاصله نشانگر
رابطه ي مثبت و معنی داري بین نقش بازاریابی بر توسعه ي صادرات محصول است. در مدل ارائه شده توسط آگراوال ،اندازه شرکت،
تجربه بین المللی و توانائی توسعه محصولات مختلف از عوامل مرتبط با مزایاي مالکیت، ظرفیت بازار و ریسک سرمایه گذاري از
پارامترهاي مزایاي مکان و ریسک هاي قراردادي از عوامل مرتبط با مزایاي درونی سازي شناخته شده اند (آگراوال،1990). مایر نیز بر
اساس ترکیب نظریه هزینه مبادله و نظریه منبع محور مدلی ارائه می کند که بر منابع مورد نیاز شرکت در بازار و کسب و کار جدید
خود تاکید دارد. منابع جدیدي مورد نیاز خواهند بود که می بایست کسب شوند و با منابع موجود و با ساختار کسب و کار جدید
تطبیق داده شوند، این منابع دو نوع هزینه را سبب می شوند، هزینه کسب منابع جدید و هزینه تطبیق منابع جدید با نیازهاي پروژه
جدید (مایر ،1990) در تحقیقی که توسط ترکمنی و پرهیزکار(1396) انجام گرفت به این موضوع اشاره دارند که برندسازي اصلی می
باشد که بدون آن نمی توان در بازارهاي جهانی حضور داشت و بدون این اصل هیچگاه نمی توانیم در صادرات موفق باشیم. به علت
عدم برندسازي در بازارهاي داخلی محصولات تولید داخل در رقابت با برندهاي خارجی از محبوبیت کمتري برخورداراند. بهینه سازي
صادرات زمانی محقق خواهد شد که محصولات کشاورزي که محور اصلی این مقاله را تشکیل می دهند، بر خلاف وضعیت کنونی که
به صورت آزاد و فله صادر می شوند، تحت برند و با نام تجاري وارد بازارهاي جهانی و داخلی شوند. در این مقاله تلاش بر این است تا
فواید صادرات تحت برند محصولات داخلی مخصوصا محصولات کشاورزي استراتژیک ایران، که خراسان جنوبی قطب تولید این
محصولات می باشد، و همچنین تاثیر بهینه سازي صادرات در اقتصاد خراسان جنوبی مورد بررسی قرار گیرد. در تحقیق دهقان
(1395) اشاره کرد که نتایج این تحقیق نشان می دهد که می توان استراتژي هاي ورود به بازارهاي بین المللی را با توجه به نقاط
مرجع استراتژیک کانون توجه مدیریت (تولید در داخل یا تولید در خارج) و کنترل (کامل یا انعطاف پذیر) انتخاب نمود. این استراتژي
ها عبارت اند از صادرات مستقیم، صادرات غیر مستقیم، اتحادهاي استراتژیک و سرمایه گذاري مستقیم. در دهه هاي اخیر، ورود به
بازارهاي خارجی نقش بسیار مهمی در توسعه اقتصادي ایفا کرده است. تصمیم گیري در خصوص انتخاب استراتژي هاي ورود به
بازارهاي بین المللی از یک سو به دلیل ماهیت پویا و پیچیده شیوه هاي ورود و از سوي دیگر به علت تأثیرگذاري متغیرهاي مختلف
بر آن کاري پیچیده و مشکل است. از این رو ضروري است متغیرهاي استراتژیک تعیین کننده استراتژي هاي ورود به بازارهاي بین
المللی شناسایی شوند. هر یک از مطالعات در حوزه انتخاب استراتژي هاي ورود به بازارهاي خارجی، متغیرهاي متفاوتی را بررسی
کرده و معمولاً به نتایج ناسازگاري دست یافته اند. از این رو در تحقیقی که توسط خلیلی و آذین فر(1394) انجام گرفته است،



شناسایی عوامل موثر بر انتخاب استراتژي هاي ورود به بازار خارجی در شرکت کاله آمل و نحوه اثر گذاري آنها بر این انتخاب، بررسی
شد. این تحقیق با بررسی ادبیات موضوع، ابتدا مفهوم و انواع استراتژي هاي ورود به بازارهاي خارجی را معرفی و آن ها را به 3 دسته
کلی؛ استراتژي هاي صادراتی، استراتژي هاي غیر صادراتی و استراتژي هاي بینابینی تقسیم نموده است. نمونه تحقیق شامل 37 نفر
از مدیران ارشد و میانی شرکت لبنی کاله شامل مدیران بخش صادرات و کارشناسان ارشد بخش بازاریابی در هر منطقه(کشور) می
باشند. جهت جمع آوري داده ها، از پرسشنامه هاي استاندارد دهقان و پیرسون در مورد بررسی متغیرهاي تأثیرگذار بر انتخاب
استراتژي هاي ورود به بازارهاي خارجی استفاده شد. جهت تجزیه و تحلیل داده ها و آزمون فرضیه هاي مطرح شده در این تحقیق، از
روش هاي آمار توصیفی و آمار استنباطی چون آزمون فریدمن و آزمون هاي معناداري و از نرم افزار SPSS18استفاده شد. بررسی ها
در سطح 95 درصد اطمینان نشان داد که عدم قطعیت کشور مقصد، عدم قطعیت بازار محصول، عدم قطعیت رقابتی، عدم قطعیت در
رفتار رقباي احتمالی، تجربه بین المللی، دانش فنی، مهارت بازاریابی، میزان سرمایه گذاري کل، شدت رقابت صنعت، ماهیت فعالیت و
جذابیت مکان، عوامل موثري در انتخاب استراتژي صادرات مستقیم (تولید در داخل و توزیع به خارج) کاله جهت ورود به بازارهاي
بین المللی است. در تحقیقی دیگري توسط موسوي دوستی و حاجی علی اکبري(1393) انجام گرفت به بررسی و اولویت بندي عوامل
موثر بر استراتژي هاي بازاریابی صادرات محصولات لبنی شرکت پگاه زنجان می پردازد، روش تحقیق این تحقیق، توصیفی پیمایشی و
هدف آن کاربردي است. جامعه آماري -این تحقیق 50 نفر از مدیران و کارشناسان شرکت پگاه زنجان می باشند. از فرمول کوکران
براي تعیین حجم نمونه استفاده و حجم نمونه 50 نفر انتخاب گردید، ابزار مورد استفاده براي جمع آوري اطلاعات پرسشنامه می باشد
که با استفاده از روش هاي آماري تحلیلی، توصیفی و استنباطی شامل آزمون T براي بررسی فرضیه ها، استفاده شده است، براساس
نتایج بدست آمده در این تحقیق، متغیرهاي تحقیق به ترتیب اولویت کیفیت محصول، پیشبرد فروش، کانال هاي توزیع، تجربه

 
صادراتی و اندازه شرکت بر استراتژي هاي بازاریابی صادرات موثر می باشند. 

با توجه به نقش مهم رونق کسب و کار و بهره وري در این تحقیق به عنوان تحقیقی که براي اولین بار در سطح استارت آپ ها در
حال انجام می¬باشد به دنبال تعیین تعیین تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی محصولات پرداخته شده

 
است. 

 
3. روش تحقیق: 

 
تحقیق حاضر توصیفی و روش آن پیمایشی است که از منظر هدف کاربردي می باشد. 

جامعه ي آماري تحقیق مورد نظر مدیران، کارشناسان و فعالان در حوزه استارت آپ ها در نظر گرفته شده اند که تعداد آن ها بالغ بر

 
900 نفر می باشد. 

 
تعداد نمونه با استفاده از جدول مورگان برابر با 269 نفر تعیین شد. 

 
در این تحقیق از روش نمونه گیري تصادفی در دسترس استفاده شده است. 

 
در این پژوهش از ابزار پرسش نامه (وگنر و مازوتو، 2019) استفاده گردیده است. 

 
4. تجزیه و تحلیل داده ها: 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته در بخش هاي قبل که به بررسی هر یک از ابعاد و برازش پرسشنامه در این بخش ها پرداخته

 
شد، در این قسمت به بررسی سازه ي کلی تحقیق در دو بخش سطح معناداري و ضریب همبستگی پرداخته شده است: 



 
 

 
شکل (1) مدل معادلات ساختاري(در حالت آماره تی) 



 
نام پارامتر 

  
مقدار 

  
حد مجاز 

 

 
نسبت کاي اسکوئر به درجه آزادي 

  
 1.247

  
کوچکتر از 3 

 

 
 (RMSEA)شاخص برازش غیرنرم

  
 0.003

  
کوچکتر از 0.05 

 

 
 (CFI)شاخص برازش تطبیقی

  
 0.941

  
بزرگتر از 0.9 

 

 
 (GFI)شاخص برازندگی

  
 0.962

  
بزرگتر از 0.8 

 

 
 (AGFI)شاخص برازندگی تعدیل یافته

 
 0.943

 
بزرگتر از 0.8 

 
 

 
شکل (2) مدل معادلات ساختاري(در حالت ضریب همبستگی) 

 
براي بررسی برازش مدل نتایج در جدول زیر قابل مشاهده است: 

 
جدول (1) بررسی برازش کلی معادلات ساختاري(در حالت ضریب همبستگی) 

 
در این قسمت با بررسی تحلیل مسیر به بررسی
فرضیات موجود میپردازیم، با توجه به نتایج به
دست آمده نتایج در جدول ذیل آورده شده

 
است: 

 

 
جدول (2) تحلیل مسیر فرضیات تحقیق 

 



   

 
فرضیه 

  
ضریب تاثیر 

 

آماره تی

 
استیودنت 

 

سطح معنی

 
داري 

 

نتیجهی

 
آزمون 

 
استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد

 
سازمانی حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد. 

 
 
 0.66

  
 2.369

  
 0.011

  
تایید 

 

استراتژي تحلیلی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه

 
استارت آپ ها تاثیر دارد. 

 
 
 0.55

  
 7.394

  
 0.004

  
تایید 

 

استراتژي آینده نگري بر موفقیت عملکرد سازمانی

 
حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد. 

 
 
 0.63

  
 4.618

  
 0.025

  
تایید 

 

استراتژي تدافعی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه

 
استارت آپ ها تاثیر دارد. 

 
 
 0.57

  
 6.582

  
 0.037

  
تایید 

 

استراتژي تهاجمی بر موفقیت عملکرد سازمانی

 
حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد. 

 
 
 0.62

  
 5.567

  
 0.025

  
تایید 

 

 
5. نتیجه گیري: 

شرکت نوپا یا استارتاپ به معنی شرکت نوپا، به یک شرکت یا کسب وکار گفته می شود که معمولاً به تازگی و در نتیجه کارآفرینی
ایجاد شده است، رشد سریعی دارد، و در جهت تولید راه حلی نوآورانه و دوام پذیر براي رفع یک نیاز در بازار شکل گرفته است. استیو
بلنک استارتاپ را به این شکل تعریف می کند استارتاپ یک سازمان موقت است که به منظور یافتن یک مدل کسب وکار قابل تکرار و
مقیاس پذیر طراحی شده است. در یک استارتاپ بر خلاف یک شرکت، به جاي صرف زمان طولانی براي تولید یک محصول و سپس
محاسبه ارزش آن، درمدت زمان بسیار کوتاه یک محصول اولیه تولید می شود و به تعدادي مشتري ارائه می شود تا ارزش آن بر
اساس نیاز و بازخورد مشتري محاسبه شود، و به جاي تهیه یک داکیومنت طولانی و پیش بینی چند سال آینده کسب و کار خود، در
10 ساعت مدل تجاري خود را بر روي بوم مدل کسب و کار پیاده می کنند و قدم به قدم با مصاحبه و تحلیل رفتار مشتري، محصول
را بهینه می کنند. وظیفه مهم در راه اندازي یک کسب وکار، تحقیق براي اعتبار، ارزیابی و توسعه ایده یا مفاهیم آن کسب وکار است.
اگر ارزش یک شرکت بر اساس فناوري آن شرکت باشد، مهم است که بنیانگذاران از مالکیت معنوي ایده هاي خود حفاظت کنند. از
چالش هاي راه اندازي یک شرکت نوپا سرمایه، نیروي انسانی و هزینه هاي پایه مثل اجاره دفتر و منشی است؛ برخی از شرکت هاي
نوپا براي کاهش این هزینه ها از دفتر کار مجازي استفاده می کنند. حامیان مالی: شرکت هاي نوپا معمولاً به دنبال جذب حمایت
مالی هستند و هم زمان به دنبال ایجاد مزیت هاي رقابتی نسبت به سایر رقبا هستند. از این رو این شرکت ها می کوشند تا با
بازاریابی و ایجاد یک شبکه فروش منسجم زمینه مناسبی براي کسب و کار خود فراهم کنند. با این حال، سرمایه گذاري در شرکت
هاي نوپا یک نوع سرمایه گذاري خطر پذیر دانسته می شود. بسیاري از استارت آپ ها در تناسب محصول و بازار با شکست مواجه می
شوند. بدون وجود داشتن یک استراتژي رشد هوشمندانه، استارت آپ ها نقشه راه شفاف و مشخصی براي موفقیت طولانی مدت در
اختیار ندارند. استراتژي بازاریابی، جز اساسی در برنامه کسب و کار استارت آپ و برنامه هاي بازاریابی محسوب می شود. می تواند به



عنوان راهنماي عملکرد مورد استفاده قرار گیرد تا تمام تلاش هاي بازاریابی به یک جهت تجمیع شوند. قبل از شروع هرگونه کمپین
یا برون سپاري در بازاریابی کسب و کارتان، مهم است که بطور واضح بفهمید که اهداف و چالش هاي پیش روي شما چیست؟ این
جایی است که باید یک استراتژي بازاریابی تعریف شود. یک بازاریابی مؤثر به استراتژي نیاز دارد و این استراتژي فقط نیاز به دانستن
کارهایی را که می خواهید انجام دهید نیست، بلکه دلیل اقدامات آن نیز است. هدف از استراتژي بازاریابی ایجاد یک سند زیبا از نظر
ظاهري نیست. هدف از این سند هدایت فعالیت هاي بازاریابی خود براي اطمینان از انجام کارهاي مناسب براي کسب و کار شما است.
در دنیایی که اکثریت قریب به اتفاق استارت آپ ها با شکست مواجه هستند، به نظر می رسد توجه به این امر بسیار مهم است. در
این تحقیق به بررسی تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی در حوزه استارت آپ ها پرداخته شد در این راستا
استراتژي هاي تامین مالی در چهار بعد استراتژي هاي تحلیلی، آینده نگري، تدافعی و تهاجمی تعریف شد که تاثیر آن بر عملکرد
سازمانی مورد بررسی قرار گرفت، بدین منظور پرسشنامه اي تهیه و با تایید روایی و پایایی آن در بین نمونه آماري شامل 269 نفر از
مدیران، کارشناسان و فعالین در حوزه استارت آپ در شهر تهران به شیوه در دسترس توزیع شد. با گردآوري پرسشنامههاي توزیع
شده اقدام به تحلیل داده ها با استفاده از نرم افزار آموس و روش مدل معادلات ساختاري گردید که با توجه به نتایج کلیه فرضیات

 
مورد تایید قرار گرفتند. در بخش بعد به تحلیل هر یک از فرضیات و همراستایی نتایج با تحقیقات پیشین پرداخته شده است. 

در فرضیهی اصلی با توجه به اینکه سطح معنی داري برابر با 0.011 و کوچکتر از 0.05 (P-Value<0.05) دارد و آماري تی حد
مجاز را رعایت کرده است به معناي تایید فرضیهی مقابل که در آن نشان از تایید تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد
سازمانی حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد. نتایج این بخش با تحقیقات(وگنر و مازوتو، 2019)، امینی و همکاران(1398)، برترند و
همکاران(2016)، نایدو و همکاران (2016)، مارچت (2010) و وو و همکاران(2019) همراستا میباشند. در فرضیه اول فرعی با توجه
به اینکه سطح معنی داري برابر با 0.004 و کوچکتر از 0.05 (P-Value<0.05) دارد و آماري تی برابر با 7.394 و حد مجاز را
رعایت کرده است به معناي تایید فرضیهی مقابل که در آن نشان از تاثیر استراتژي تحلیلی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه استارت
آپ ها تاثیر دارد. نتایج این بخش با تحقیقات ترکمنی و پرهیزکار(1396)، دیلمی و همکاران(1398)، (وگنر و مازوتو، 2019)، نایدو و
همکاران (2016) و وو و همکاران(2019)، همراستا میباشند. در فرضیهی فرعی دوم با توجه به اینکه سطح معنی داري برابر با 0.025
و کوچکتر از 0.05 (P-Value<0.05) دارد و آماري تی برابر با 4.618 و حد مجاز را رعایت کرده است به معناي تایید فرضیهی
مقابل که در آن نشان از تاثیر استراتژي آینده نگري بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد. نتایج این بخش با
تحقیقات وو و همکاران(2019)، خلیلی و آذین فر(1394)، چوا و همکاران،2018) و وگنر و مازوتو(2019) همراستا میباشند. در
فرضیه فرعی سوم با توجه به اینکه سطح معنی داري برابر با 0.037 و کوچکتر از 0.05 (P-Value<0.05) دارد و آماري تی برابر با
6.582 و حد مجاز را رعایت کرده است به معناي تایید فرضیهی مقابل که در آن نشان از تایید تاثیر استراتژي تدافعی بر موفقیت
عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد. نتایج این بخش با تحقیقات امینی و همکاران(1398)، خلیلی و آذین فر(1394)،
نایدو و همکاران (2016) و برترند و همکاران(2016) همراستا میباشند. در فرضیه فرعی چهارم با توجه به اینکه سطح معنی داري
برابر با 0.025 و کوچکتر از 0.05 (P-Value<0.05) دارد و آماري تی برابر با 5.567 و حد مجاز را رعایت کرده است به معناي
تایید فرضیهی مقابل که در آن نشان از تایید تاثیر استراتژي تهاجمی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها تاثیر دارد.
نتایج این بخش با تحقیقات ترکمنی و پرهیزکار(1396)، وو و همکاران(2019)، چوا و همکاران(2018)، وگنر و مازوتو(2019) و

 
برترند و همکاران(2016) همراستا میباشند. 

با توجه به نتایج فرضیه اول اصلی که نشان از تایید تاثیر استراتژي هاي تامین مالی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها
دارد تاکید بر سه گام تعامل، ساماندهی و تکامل که به صورت حلقوي با هم در تماس اند دارد. یک استارتاپ براي اینکه موفق باشد
بیشتر از اینکه خودش استراتژي داشته باشد باید یپذیرد که با اکوسیستم خودش در تماس باشد. به عبارتی تعامل و همکاري جز ذات
یک استارتاپ است. در این بخش می توان پیشنهاداتی همچون توجه به خلاقیت فردي اعضاء، ایجاد روحیهی کارگروهی در بین اعضا،
ایجاد دوره هاي آموزشی به منظور تقویت همکاري و بالابردن سطح عملکرد، تنوع خدمات، تولیدات سفارشی، تولیدات با کیفیت



مناسب و پشتیبانی خدمات ارایه تخفیفات، کاربرگ هاي مشتري مداري، ارایه خدمات متمایز اشاره کرد. با توجه به فرضیه اول فرعی
که نشان از تایید تاثیر استراتژي تحلیلی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها دارد میتوان مواردي همچون توجه به
تبلیغات، تقویت زیرساخت هاي سازمان، استفاده از تکنولوژي هاي جدید سازمانی، آموزش به مدیران و کارکنان و سیستم هاي
مدیریت ارتباط با مشتریان را مدنظر قرار داد. در فرضیه دوم فرعی که نتایج نشان از تایید تاثیر استراتژي آینده نگري بر موفقیت
عملکرد سازمانی حوزه استارت آپ ها دارد میتوان مواردي همچون ریسک پذیري، آینده نگري، تقویت روحیه ي رقابت پذیري،
متناسب کردن قیمت ها را مدنظر قرار داد. در فرضیه سوم فرعی که نتایج نشان ار تایید تاثیر استراتژي تدافعی بر موفقیت عملکرد
سازمانی حوزه استارت آپ ها دارد میتوان مواردي همچون ارایه ایجاد کلاس هاي آموزشی به منظور ارتقاي سطح دانشی سازمانی،
ایجاد جلسات طوفان فکري در راستاي هماهنگی و هم افزایی بیشتر کارکنان و مشتریان، و توجه به سیستم اتنقادات و پیشنهادات را
مدنظر قرار داد. در فرضیه فرعی چهارم فرعی که نتایج نشان ار تایید تاثیر استراتژي تهاجمی بر موفقیت عملکرد سازمانی حوزه
استارت آپ ها دارد میتوان مواردي همچون توجه به سیستم تحقیق و توسعه در سازمان، سفارشی سازي خدمات، در نظر گرفتتن

 
نماد ها و نشانه هاي فرهنگی در تبلیغات در محصولات تولیدي را مدنظر قرار داد. 

در تحقیقات آتی میتوان به به نقش دولت در موفقیت عملکرد در استارت آپ ها در مدل پرداخت، همچنین میتوان به در نظر گرفتن

 
متغیرهایی نظیر مدیریت دانش، سیاست هاي مدیریتی و... در مدل اشاره کرد. 
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تمدید ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ و هنر

منبع: قلمناشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1399/10/16

ثبت نام براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه کسب و کارها و فعالان بخش سینمایی و سمعی بصري براي
روزهاي یکشنبه، دوشنبه و سه شنبه 21 تا 23 دي ماه تمدید شد. نوشته تمدید ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش

فرهنگ و هنر اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم | qalamna.ir | Qalam News Agency. پدیدار شد.

تمدید ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ
و هنر ثبت نام براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض
الحسنه ویژه کسب و کارها و فعالان بخش سینمایی و
سمعی بصري براي روزهاي یکشنبه، دوشنبه و سه شنبه

 
21 تا 23 دي ماه تمدید شد. 

به گزارش ایمنا و به نقل از روابط عمومی سازمان
سینمایی، به منظور حمایت از کسب وك ارهاي سینمایی
و سمعی بصري، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق

 
هنرصنعت سینما، تسهیلات حمایتی باکارمزد 4 درصد با عاملیت صندوق کارآفرینی امید داده می شود. 

این تسهیلات به متقاضیانی همچون احداث سینما ( پردیس سینمایی امید)، صنایع سینمایی ( تولید ابزار و تجهیزات سینمایی )،
مؤسسات تهیه و تولید فیلم سینمایی / تهیه کنندگان سینما ، سامانه نمایش در خواستی VOD ،آموزشگاه آزاد سینمایی ،مؤسسات

 
سینمایی و مراکز پشتیبانی فنی سینمایی (لابراتوارها و استودیوهاي سینمایی ) اعطا می شود. 

مهلت ثبت تقاضاي تسهیلات صندوق کارآفرینی امید سوم دیماه 1399 به پایان رسید. اما اکنون ثبت نام فعالان و مدیران کسب و
کارهاي سینمایی و سمعی بصري متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی، براي سه روز تمدید شد، متفاضیان براي کسب اطلاعات بیشتر

 
می توانند به سامانه تحفه مراجعه کنند. 

درباره چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی و اطلاعات بیشتر، شماره تلفن هاي 38512549- 38513356 پاسخگو است.



ثبت نام متقاضیان تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه تحفه تمدید شد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1399/10/16

متقاضیان اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه کسب و کارها و فعالان بخش سینمایی و سمعی بصري براي روزهاي
یکشنبه،دوشنبه و سه شنبه 21 تا 23 دي ماه تمدید ...

متقاضیان اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه کسب و کارها و فعالان بخش سینمایی و سمعی بصري براي روزهاي

 
یکشنبه،دوشنبه و سه شنبه 21 تا 23 دي ماه تمدید شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، به منظور حمایت از کسب وکارهاي سینمایی و سمعی
بصري، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق هنرصنعت سینما، تسهیلات حمایتی باکارمزد 4 درصد با عاملیت صندوق کارآفرینی امید داده

 
می شود. 

این تسهیلات به متقاضیانی همچون احداث سینما ( پردیس سینمایی امید)، صنایع سینمایی ( تولید ابزار و تجهیزات سینمایی )،
موسسات تهیه و تولید فیلم سینمایی / تهیه کنندگان سینما ، سامانه نمایش در خواستی VOD ،آموزشگاه آزاد سینمایی ،موسسات

 
سینمایی و مراکز پشتیبانی فنی سینمایی (لابراتوارها و استودیوهاي سینمایی ) اعطا می شود. 

ثبت نام فعالان و مدیران کسب و کارهاي سینمایی و سمعی بصري متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی، براي سه روز تمدید شد،

 
متفاضیان براي کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سامانه تحفه به آدرس: https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه کنند. 

درباره چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی و اطلاعات بیشتر،شماره تلفن هاي 38512549- 38513356 پاسخگو است.



حمایت بانک کشاورزي از احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و

بسته بندي مرغ و ماهی در لرستان

منبع: نبض نفتشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1399/10/16

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر
70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و

افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد.

میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن
در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این ظرفیت ها با کارآفرینی، ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش سرانه درآمد

 
می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این استان باشد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین
الملل بانک کشاورزي، در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره
ارزش و استفاده بهینه از منابع موجود در استان لرستان ،
کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با مساحت 1500 متر
مربع زیربنا و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47
میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک کشاورزي از محل اعتبار
صندوق توسعه ملی و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی
شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال مستقیم 26 نفر

 
فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي
مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات
اقتصادي تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی

 
بانک تملیک شد. 

در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط
مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات

 
منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 

شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز



 
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است. 

برچسب ها: نبض نفت ، حمایت و منابع بانک کشاورزي



پیشروترین بانک در حوزه کارآفرینی هستیم

منبع: نبض نفتشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1399/10/16

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد .

مدیرعامل بانک کارآفرین با راه اندازي کلینیک شعب و دفتر نوآوري و شکوفایی بانک کارآفرین به استراتژي اصلی خود یعنی

 
حمایت از کارآفرینان بازگشت؛ روالی که موجب شد تا بانک کار آفرین در این بخش پیشروترین بانک باشد . 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین، محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: طی همکاري با نهاد
ریاست جمهوري و با توجه به استراتژي اصلی بانک که حمایت از کارآفرینی بود؛ بیشترین تسهیلات این نهاد به سمت بانک کارآفرین

 
آورده شد، به گفته مسوولان دولتی امري که موجب شده در این بخش به پیشروترین بانک حوزه کارآفرینی تبدیل شویم. 

وي همچنین راه اندازي دو شعبه ارزي را اقدام مثبت دیگر بانک کارآفرین در سال جاري خواند و ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال

 
2 شعبه دیگر نیز به این جمع اضافه شود. 

وي ؛ سامانه منابع انسانی را از اقدامات در دست اجرا خواند که به زودي راه اندازي خواهد شد و تصریح کرد:سیستم جامع اعتبارات،
سیستم اتوماسیون اداري، ایجاد و راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین از دیگر اقدامات خوب سال جاري بانک بود که انجام

 
شد . 

فرزین با اشاره به سهام خریداري شده از طریق راه اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین تاکید کرد: اینکه پول همکاران با راه
اندازي موسسه تامین آتیه امید کارآفرین ارزش پیدا کرده ، اتفاق میمونی است اما باید ریز اقداماتی که در این زمینه انجام می شود

 
بصورت شفاف به همکاران ارائه شود . 

مدیرعامل بانک کارآفرین ، تدوین خط مشی اصول بانک را کار تاثیر گذاري خواند که در سال 99 انجام شده و سامانه هاي ساتنا
گروهی، ثمرآفرین، طرح جدید صبا، هم آفرین، کارگزاریها و طرح ارزش سلامت را از اقدامات خوب بانک دانست که باعث شد تا در

 
سازمان کارآمدي ایجاد شود . 

به گفته وي همه این سامانه ها تا پایان سال اجرایی خواهند شد، روالی که موجب شده تا عملکرد بانک بر روي سامانه کدال مثبت

 
باشد. 

برچسب ها: نبض نفت ، مدیرعامل بانک کارآفرین




